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OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL 

Date of tnmaiphn l/27/98 

LINDA R. TRIPP was contacted at her residence in 
by prior arrangement with Deputy Independent 

TRIPP had initiated contact with the 
Office of Independent Counsel (OIC) earlier in the evening.by 
telephoning BENNETT, at first refusing to provide her name. Also 
present with BENNETT were Associate Independent Counsels SOL 
WISENBERG and STEVE BINHAK. BegiMing at approximately 11:45pm, 
TRIPP provided the following information: 

TRIPP has been subpoenaed by an attorney for PAULA 
JONES, a woman pursuing a civil action against President BILL 
CLINTON, apparently due to published statements attributed to 
TRIPP concerning KATHY WILLEY. It .has been reported in the media 
that President CLINTON engaged in certain behavior toward WILLEY, 
and the PAULA JONES attorneys are apparently seeking information 
concerning the alleged incident. 

TRIPP did not seek out Newsweek magazine to provide 
information concerning KATHY WILLEY. Newsweek reporter MIKE ~ 
ISIKOFF contacted TRIPP. TRIPP attempted to warn the White House 
of ISIKOFF's interest and placed a telephone call to BRUCE 
LINDSEY's office. TRIPP also paged LINDSEY and sent an e-mail 
message. Neither LINDSEY nor anyone else from the White House 
responded to her. 

Some later time after ISIKOFF initially approached 
TRIPP, she told him she believed President CLINTON did not harass 
WILLEY during the episode mentioned in the Newsweek article. 
TRIPP felt WILLEY had been seeking a relationship with President 
CLINTON for several months prior to the episode in question. 
However, ISIKOFF apparently interviewed attorney BOB BENNETT (who 
represents President CLINTON in the PAULA JONES lawsuit) and 
represented to BENNETT that TRIPP confirmed unwanted attentions 
were directed toward WILLEY by the President during that 
encounter. As an apparent result, BENNETT made derogatory 
comments about TRIPP to ISIKOFF which were published in the 
Newsweek article. TRIPP feels BENNETT trashed TRIPP's name. 

lnvcsqanon on l/12/98 Pt FticX 29D-OIC-LR-35063 
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According to TRIPP, BENNETT's published comments 
convinced her she needed tq_do something to protect herself from 
future attacks. TRIPP advised she is intimidated by BENNETT and 
fears him because of his no holds barred approach in attacking 
persons whose testimony conflicts with that of his clients. In 
addition to forming her opinion from public information, TRIPP 
was once on Air Force One when BENNETT was also present, and she 
got a very bad feeling about him. TRIPP believed that BENNETT 
and the White House would try to destroy her based on what she 
has seen them do to other people who got in their way. That 
belief ultimately motivated TRIPP to begin tape recording 
telephone conversations TRIPP had with MONICA LEWINSKY. TRIPP 
felt the tapes would give her protection because they would 
demonstrate TRIPP was not a liar. TRIPP expressed concern 
LEWINSKY is being abused by BENNETT and President CLINTON in the 
PAULA JONES lawsuit to protect CLINTON, and noted LEWINSKY is 
young and the others involved are powerful persons. 

The PAULA JONES group has also subpoenaed MONICA 
LEWINSKY. TRIPP believes LEWINSKY has had a sexual relationship 
with President CLINTON. LEWINSKY has spoken of the relationship 
with TRIPP and others, and LEWINSKY has also utilized the e-mail 
system at the Pentagon in a manner that has given additional 
credence to LEWINSKY's claimed relationship with President 
CLINTON. LEWINSKY said she sent notes to President CLINTON at 
the White House via courier service. 

TRIPP had never received any telephone calls from the 
White House since "Whitewater" began until after LEWINSKY-advised 
President CLINTON the PAULA JONES group had subpoenaed LEWINSKY 
to testify in the matter. After that occurred, LINDSEY 
telephoned TRIPP. 

LEWINSKY was a White House employee until approximately 
April 1996. LEWINSKY worked as an assistant for legislative 
affairs while at the White House. TRIPP is acquainted with 
LEWINSKY due to TRIPP's own past employment at the White House. 
In approximately April 1996, LEWINSKY was moved from her job at 
the White House to a job at the Pentagon, where her supervisor 
was KEN BACON. LEWINSKY was recently offered a job at the United 
Nations (UN) by U.S. Ambassador to the UN, (last name 
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RICHARDSON), but declined it. VERNON JORDAN subsequently 
arranged for LEWINSKY to be considered for employment in a public 
relations capacity by three different companies in New York, New 
York. TRIPP understands that LEWINSKY is currently in New York 
looking for housing and intends to accept employment at one of 
the companies arranged by JORDAN. 

LEWINSKY has said WALTER KAYE got LEWINSKY her job at 
the White House. LEWINSKY told TRIPP that KAYE has had a twelve 
year affair with LEWINSKY's aunt. LEWINSKY described KAYE as 
being close to HILLARY CLINTON and he supposedly pays for all of 
HILLARY CLINTON's parties. KAYE is the person who discovered a 
loophole in an insurance policy that allowed President,CLINTON 
receive attorney fee payments associated with the PAULA JONES 
lawsuit. LEWINSKY's mother lives in New York part of the time. 
According to LEWINSKY, her mother is a kept woman and stays on 
Fifth Avenue in New York. 

LEWINSKY has advised TRIPP that LEWINSKY met with 

to 

VERNON JORDAN twice in relation to the PAULA JONES case and has - 
spoken to him on the telephone. Her first meeting with JORDAN 
related to JORDAN assisting LEWINSKY in finding a job. 

JORDAN wants LEWINSKY to communicate with President 
CLINTON through JORDAN rather than BETTY CURRIE, the President's 
secretary. After LEWINSKY received a subpoena from the PAULA 
JONES attorneys, she met JORDAN for the second time. LEWINSKY 
also spoke to CURRIE about the subpoena. JORDAN gave LEWINSKY a 
ride in his limousine to the office of attorney FRANK CARTER, 
whom JORDAN described to LEWINSKY as JORDAN's personal attorney 
and friend. LEWINSKY told TRIPP that, while in the limousine, 
LEWINSKY asked JORDAN a question to the effect, "What am I 
supposed to do, tell the truth?" JORDAN allegedly replied, "No." 
LEWINSKY then asked words to the effect, "What should I do?", to 
which JORDAN answered words to the effect, "What choice do you 
have?" 

TRIPP tape recorded a conversation she had with 
LEWINSKY in which LEWINSKY stated that VERNON JORDAN encouraged 
LEWINSKY to lie to the PAULA JONES attorneys when questioned 
about LEWINSKY's relationship with President CLINTON. LEWINSKY 
claims to be close to CURRIE, President CLINTON's personal 
secretary and believes as long as everyone ,with knowledge of 

f 
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LEWINSKY's relationship with President CLINTON lies things will 
be okay. 

LEWINSKY told TRIPP she will not comply with the 
subpoena from the PAULA JONES_ attorneys for physical evidence. 
LEWINSKY has mentioned receiving from President CLINTON: a dress 
he purchased for her while at Martha's Vineyard; a hatpin; a 
picture of LEWINSKY with President CLINTON in the Oval Office at 
the White House, in which LHWINSKY is wearing a navy blue dress. 
LEWINSKY claims one sexual encounter she had with President 
CLINTON in the Oval Office resulted in the navy blue dress being 
stained with his semen. TRIPP said LEWINSKY won't have the dress 
dry cleaned to this day. . 

LEWINSKY has asked TRIPP to meet with her tomorrow. 
LEWINSKY prefers to meet TRIPP in person to discuss the PAULA 
JONES matter and has voiced concerns that her telephones are 
tapped. Her fear of tapped telephones is the result of the 
degree of detail contained in the subpoena LEWINSKY received from 
the PAULA JONES attorneys, specifically the mention of a hatpin -. 
President CLINTON gave her. LEWINSKY believes the information 
may have come from telephone taps but has said the information is 
inadmissable for court purposes. 

Beginning around Christmas/New Year 1997, LEWINSKY 
stopped making as many telephone calls to TRIPP. When she did 
call, she often used a pay telephone. TRIPP presumed LEWINSKY's 
change in telephone usage was due to LEWINSKY's self-described 
fear of using telephones. LBWINSKY recently told TRIPP that 
LEWINSKY had to visit a hospital emergency room because of being 
nervous that TRIPP 

relationship with President CLINTON. Under one LEWINSKY 
scenario, LEWINSKY suggested that LEWINSKY would claim to have 
been hallucinating about her relationship with President CLINTON 
if TRIPP revealed it and then TRIPP might have to be concerned 
about perjury charges against TRIPP. 

LEWINSKY also voiced her belief that TRIPP was in 
danger of losing her job if she testified truthfully against the 
interest of President CLINTON, LEWINSKY told TRIPP that 
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President CLINTON, in discussing LEWINSKY's testimony in the 
PAULA JONES case, told LEXINSKY to deny, deny, deny. LEWINSKY 
said if two people in the same room both deny something occurred 
in the room, the presence of circumstantial evidence is not 
enough to prove the event happened. 

TRIPP has told LEWINSKY that TRIPP could arrange to be 
out of town to avoid providing testimony to the PAULA JONES 
attorneys. TRIPP fears retaliation from President CLINTON and 
HILLARY CLINTON if TRIPP tells the truth. LEWINSKY said in a 
recorded conversation that LEWINSKY believes President CLINTON is 
in denial about the PAULA JONES case because he has always been 
able to talk his way out of trouble. I&MINSKY told TRIPP she 
told President CLINTON that LEWINSKY has not told TRIPP about 
their relationship. LEWINSKY fears TRIPP's truthful testimony 
because President CLINTON will know LEWINSKY betrayed his trust. 

TRIPP has utilized attorney KIRBY BEHRE for previous 
matters relating to Whitewater and her employment at,the White 
House. BEHRE is aware TRIPP tape recorded-a number of telephone - 
conversations TRIPP had with LEWINSKY. KIRBY BEHRE talks to 
MITCH ETTINGER of BOB BENNETT's law firm. TRIPP did not give 
BEHRE permission to disclose any of her discussions with BEHRE to 
ETTINGER or anyone else. 

Over the immediate past weekend, TRIPP had a telephone 
conversation with BEHRE and discussed recording another 
conversation with LEWINSKY. BEHRE advised TRIPP to not record 
any further conversations without his direction, and that they 
could meet today to discuss her desire to record another 
conversation. 

TRIPP met BEHRE today and brought the latest tape 
recording of TRIPP and LEWINSKY. TRIPP and BEHRE listened to the 
tape recording and BEHRE "had a fit" because TRIPP made the 
recording without BEHRE's direction. TRIPP advised this 
particular tape is the most damaging of- those she made of 
LEWINSKY because it contains the following dialogue 
(paraphrased): 

lie. 
TRIPP: I'm going to tell the truth.. *you're going to 
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LEWINSKY: If I lie 
has to know. 

and he lies and you lie, no one 

The 'he" referred.to by LBWINSKY is President CLINTON, 
and the alleged lies refer to denials to be made to PAULA JONES 
attorneys. LEWINSKY also mentions VERNON JORDAN on the 
recording. 

When TRIPP today spoke to BEHRE, he said he planned to 
discuss the recordings with a senior partner. BBHRB telephoned 
TRIPP at her residence this evening and told TRIPP she had placed 
BEHRB in jeopardy by her actions. BEHRB advised TRIPP to not 
tape record an upcoming meeting with LBWINSKY, and TRIPP told him 
she would not. TRIPP originally asked BEHRE for assistance in 
making a recording of the face to face meeting, and BEHRE said he 
had a private investigator he used for such activity. However, 
BEHRB said the private investigator is currently in Boston 
because the investigator's brother died. TRIPP is skeptical of 
BEHRE's story and has wondered if'BBHRE is more concerned about 
not making BOB BENNETT, President CLINTON, and his fellow 
attorneys angry than he is about helping TRIPP protect herself. 

TRIPP very recently consulted with a second attorney 
because of her discomfort with BEHRB. TRIPP's second lawyer is 
JIM MOODY, who was recommended to her by another person. MOODY 
offered to be co-counsel with BEHRE since TRIPP was becoming 
concerned about whether BEHRE is solely concerned with TRIPP's 
welfare. TRIPP discussed wanting to discuss tape recording a 
face to face meeting with LBWINSKY since LEWINSKY is now 
reluctant to say much on the telephone, and MOODY advised he can 
probably locate someone with previous experience in surveillance 
methods to assist her if necessary. 

LEWINSKY has asked TRIPP to meet her tomorrow and talk 
to TRIPP about changing her mind and agreeing to Iie in the PAULA 
JONES case. TRIPP plans to meet LEWINSKY at the Ritz-Carlton 
hotel, either in the piano bar area or the back dining room. 

TRIPP advised her attorney, BEHRE, has approximately 20 
tapes of conversations between TRIPP and LEWINSKY that were 
recorded by LEWINSKY. TRIPP and the OIC attorneys discussed 
TRIPP's concern over her own immunity from prosecution by 
Maryland state authorities. TRIPP advised she did not realize 
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recording her own telephone conversations with LEWINSKY was a 
violation of state law atthe time she did it, and that she was 
just trying to protect herself from the eventuality that LEWINSKY 
would lie and TRIPP would be attacked for telling the truth. 
TRIPP expressed a reluctance-to. record any further conversations 
with LEWINSKY at the direction of the OIC, but was assured 
recordings made at the direction of federal prosecutors were not 
barred by state law. OIC attorneys explained the OIC could not 
provide immunity from the state of Maryland should it choose to 
pursue charges related to the taping, but advised TRIPP she would 
be granted federal immunity by the OIC for the act of producing 
the tapes to the OIC. 
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LIh7A TRIPP, being previously aware of the official identity of the 
lterviewing Agent, met him and other Agents of the Federal Bureau of 
.nvestigation (FBI) in a room at the RITZ CARLTON HOTEL in Pentagon City, 
Virginia, on January 13, 1998. TRIPP signed and initialed a handwritten form 
prepared by Supervisory Special Agent (SSA) $_r FBI, evidencing 
voluntary participation in the consensual monitoring of MONICA LEWINSKY. 

SSAB, assisted by Special Agent (SA) 1-h provided TRIPP 
with a concealed recording device. In order to maintain the modesty of TRIPP 
SALand TRIPP accomplished final fitting of the device in the bathroom 
the hotel room, out of sight of the male Agents. 
the device was activated, 

At approximately 2:29 p.m., 
and TRIPP left shortly thereafter to meet LEWINSKY 

the RITZ CARLTON RESTAURANT. 

TRIPP and SAwreturned to the hotel room at approximately 6:30 p.m. 
SA -removed the recording device from TRIPP while they were in the 
bathroom and immediately handed it to SSA- who stood outside the bathro 
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Dau of transcription 2/17/98 

LINDA TRIPP, being aware of the official identity of 
the interviewing agent , contacted him and advised as follows: 

She recalled additional conversation from her meeting 
with MONICA LEWINSKY on January 13, 1998. LEWINSKY spoke about 
meeting STEVE NEUWIRTH (Phonetic spelling) at a party on this 
past New Year's Eve, at which time he kissed her. NEUWIRTH left 
a message for LEWINSKY at a later date that he did not wish to 
see her. 

LEWINSKY is ostensibly the "stalker", which is the 
White House spin that LEWINSKY invited herself to the Oval 
Office. 

(telephonically) 

lnvarigauon on l/13/98 a, Washington, DC Fiie I 29D-OIC-35063 

. 

b SSA Date dictated l/13/98 
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LINDA TRIPP, being aware of the official identity of 
the interviewing agent, was interviewed after consensually 
recording MONICA LEWINSKY at the Ritz Carlton Hotel restaurant. 
The interview occurred in a hotel room at the Ritz Carlton with 
other agents of the Federal Bureau of Investigation (FBI) 
present. TRIPP advised as follows: 

TRIPP was put in touch with the Office of Independent 
Counsel (OIC) indirectly with the assistance of her literary 
agent from New York, New York. To TRIPP's knowledge, reporter 
MIKE ISIKOFF is not aware she met LEWINSKY today in cooperation 
with the FBI. TRIPP's literary agent and attorney are aware of 
her meeting and cooperation. 

During the meeting with LEWINSKY just concluded, TRIPP 
understood LEWINSKY to say that LEWINSKY asked VERNON JORDAN 
about LEWINSKY's exposure to perjury in the PAULA JONES case in 
relation to a note. JORDAN's response, 
was to the effect, 

as related by LEWINSKY, 
"it never happened, you never wrote it." 

LEWINSKY wants an answer from TRIPP in the morning as 
to whether TRIPP will lie in TRIPP's affidavit in the PAULA JONES 
case, and will telephone TRIPP to learn her decision. LEWINSKY 
advised she intended to sign her own affidavit tomorrow. 
LEWINSKY said TRIPP will be safe once LEWINSKY signs her 
affidavit, because BILL CLINTON is going to lie. 

LEWINSKY related that she cried when she spoke to 
JORDAN about her affidavit and expressed concern about committing 
perjury. JORDAN responded by telling LEWINSKY words to the 
effect, “it never happened." LEWINSKY questioned whether someone 
could have evidence. She also said JORDAN told her words to the 
effect, "you will not go to jail for perjury in a civil suit." 

LEWINSKY expressed concern she and TRIPP could be 
killed for contradicting the President of the United States. 

LEWINSKY said she was on an antidepressant and could 
stop taking it if TRIPP would lie in her affidavit. 

fnvestigatron on l/13/98 at Pentagon City, VA File # 29D-OIC-35063 

Da!e dictaied l/13/98 
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LEWINSKY offered TRIPP an ownership share of a 
condominium in Australia if TRIPP would lie in her affidavit. 

good, 
LEWINSKY asked TRIPP whether the truth shouldn't be for 

not to hurt. 

TRIPP asked LEWINSKY if JORDAN knew that TRIPP knew 
about LEWINSKY and President CLINTON. LEWINSKY said she had 
asked JORDAN words like, "What if someone else knows?" JORDAN 
allegedly replied words to the effect, 'It's that person‘s word 
against yours." 
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LINDA TRIPP, being previously aware of the official 
identity of the interviewing agent, was contacted at 
approximately 6:lSam. She was advised the consensual recording 
she made of her meeting with MONICA LEWINSKY the previous evening 
ended prior to the end of their conversation. TRIPP advised as 
follows: 

During the last part of their conversation, LEWINSKY 
quoted President BILL CLINTON in a sarcastic manner. LEWINSKY 
quoted the President as saying words to the effect, "I'm obsessed 
with your career", or, .I'm obsessed with your job.' TRIPP 
interpreted the sarcastic tone LEWINSKY used when she repeated 
those comments to indicate LEWINSKY knows the President is 
insincere about his concern. 

The interviewing agent questioned TRIPP as to whether 
she or her friend were advising reporter MIKE ISIKOFF of the 
investigative activity of the Office of Independent Counsel 
(OIC). TRIPP advised she had been advised by her friend that: ,. 
the friend did not tell ISIKOFF about the l/13/98 meeting between 
TRIPP and LEWINSKY; ISIKOFF was already doing a story about the 
relationship between LEWINSKY and President BILL CLINTON; ISIKOFF 
was getting his information from other sources. 

(telephonically) 

Investigation on l/14/98 at File # 29D-OIC-35063 

by SSA Date dtctated l/14/98 
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Date of u-mscription 

2/17/98 

LINDA TRIPP, being aware of the official identity.of 
the interviewing agent, advised as follows: 

telephones 
MONICA LEWINSKY telephoned TRIPP many times from pay 
beginning around 9:OOam today. LEWINSKY said words to 

the effect, "I'm going to sign it (affidavit in PAULA JONES case) 
this afternoon and call you back from a pay phone." 

TRIPP's new attorney is JIM MOODY. 

TRIPP has no book contract with LUCY GOLDBERG. 

(telephonically) 

Investigation on l/14/98 at Washington, DC File I 29D-OIC-35063 

by SSAM Date dictated l/14/98 
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Dale of umscription I/31/98 

LINDA R. TRIPP was interviewed at her residence m 
After being apprised of the 

wing Agents and the nature of 
the interview, TRIPP provided the following information: 

KIRBY BEHRE asked TRIPP if she was sure that JIM MOODY, 
TRIPP's new attorney, wasn't a criminal. 

MONICA LEWINSKY's pager number'is 
TRIPP advised that when she leaves text mess ‘S 

pager she refers to herself as 'MARY." LEWINSKY told TRLPP that 
President WILLIAM JEFFERSON CLINTON told LEWINSKY to never say 
she has not been alone with him because she may have been seen. 

TRIPP advised that LEWINSKY is concerned about TRIPP's 
well being, but only expresses it in veiled threats. TRIPP 
advised that LEWINSKY called TRIPP at 3:30 p.m. this afternoon 
and had TRIPP pulled out of a meeting. LEWINSKY said she needed ~ 
to see TRIPP before TRIPP talked to her new attorney. LEWINSKY 
advised that LEWINSKY had written some pointers down for TRIPP to 
use when TRIPP met with JIM MOODY, TRIPP's new attorney. TRIPP 
provided the three page document LEWINSKY had given her to the 
FBI. The three page document was placed into an envelope and 
entered into evidence. 

TRIPP stated that LEWINSKY surprised TRIPP today and 
picked her up from work and drove her home. TRIPP said that 
LEWINSKY advised that she was glad she and TRIPP could talk in an 
environment that was not at all dangerous. LEWINSKY said-that 
TRIPP was in danger, that TRIPP's career was in danger and that 
TRIPP could not contradict the President of the United States. 
LEWINSKY told TRIPP that TRIPP was not considered a team player. 
TRIPP advised that LEWINSKY continued to urge TRIPP to see BOB 
BENNETT. LEWINSKY said that TRIPP could tell BENNETT that TRIPP 
does not recall the time frame the KATHRYN WILLEY incident took 
place. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY has not signed 
LEWINSKY's affidavit yet. 

LEWINSKY said that CLINTON said he was going to lie 
under oath and that he was going to deny everything. LEWINSKY 
advised that CLINTON told LEWINSKY that he has had hundreds of 

lnvcsrigation on 29D-OIC-LR-35063 
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LEWINSKY advised that LEWINSKY had very close contact 
with LEWINSKY's benefactors. TRIPP advised that LEWINSKY said 
she would call BETTY CURRIE right away and TRIPP would receive 
enormous chits for being a team player. LEWINSKY advised that 
CLINTON would never be punished for lying but TRIPP would be for 
going against the team. 

LEWINSKY said that VERNON JORDAN encouraged LEWINSKY to 
perjure herself. TRIPP advised that LEWINSKY got a job in New 
York through JORDAN and starts on January 26, 1998. TRIPP 
advised that LEWINSKY said she told CLINTON she wanted'a salary 
of $60,000 but only got one of $40,000. LEWINSKY said she would 
have to serve a six month probationary period before her new job 
became permanent. TRIPP stated that LEWINSKY voiced concern that 
the PAULA JONES case would be over in six months and LEWINSKY 
would have perjured herself. 

TRIPP asked LEWINSKY about the possibility records 
exist corroborating LEWINSKY's affair with CLINTON. TRIPP 
advised LEWINSKY had an answer for everything. TRIPP advised 
LEWINSKY said she did not talk on the phone, that if WAVES 
records exist, LEWINSKY can say she went to see BETTY CURRIE. 

TRIPP advised that she spent the night one evening at 
LEWINSKY's Watergate apartment and CLINTON called at two in the 
morning. TRIPP advised that LEWINSKY stated that she had been 
candid with CURRIE. 

LEWINSKY said TRIPP was an enemy of the CLINTON 
Administration. TRIPP stated that LEWINSKY told TRIPP that TRIPP 
could redeem herself if she went to BENNETT. 

TRIPP advised that during the Summer of 1997, she tried 
to reach BRUCE LINDSEY at the White House regarding the MICHAEL 
ISIKOFF story about KATHRYN WILLEY. LINDSEY did not return the 
call. TRIPP advised that, on the day that ,Defense Secretary 
WILLIAM COHEN returned from Madrid, LEWINSKY called the White 
House at midnight and visited the President until two in the 
morning, discussing the WILLEY matter. 

TRIPP advised that sometime after that event, the first 
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day TRIPP's name appeared in the "Dredge Report", LEWINSKY urged 
TRIPP to call LINDSEY. TRIPP advised that LEWINSKY was in 
LEWINSKY's office and called LINDSEY at the White House and made 
contact with him in thirty seconds. 

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY was going to gain 
weight on purpose so that she looked unattractive and appeared 
unlikely to be a paramour of the President of the United States. 

TRIPP advised that LEWINSKY got counseled today. TRIPP 
advised that LEWINSKY said that it was okay to lie since CLINTON 
did not murder anyone. TRIPP advised LEWINSKY thinks PAULA JONES 
is disloyal. 

TRIPP believes that LEWINSKY's affidavit was signed, 
sealed and delivered yesterday. TRIPP believes that VERNON 
JORDAN's involvement is ongoing. 

ferred to 

TRIPP advised that LEWINSKY's mother had a lot of fear 
for LEWINSKY's safety. TRIPP advised that LEWINSKY has a 
nineties' view on sex. TRIPP stated that LEWINSKY's moral code 
allows her to behave the way she does. TRIPP advised that 
LEWINSKY can not bear the thought that her mother can not be with 
her. TRIPP advised that LEWINSKY said that CLINTON has distanced 
himself from LBWINSKY since the WILLEY matter was in the news. 

TRIPP advised that LEWINSKY would engage CLINT06 in 
conversations and CLINTON would open up to LEWINSKY. TRIPP 
advised that LEWINSKY said that LEWINSKY reminded CLINTON of his 
mother. 

TRIPP advised that LEWINSKY does not want TRIPP to 
expose the fact that LEWINSKY has betrayed CLINTON's trust by 
discussing the affair with someone. 

LEWINSKY said that she and CLINTON would have phone sex 
a lot. LEWINSKY said that at one time, CLINTON thought an 
embassy or the FBI had tapped the White House phone lines. TRIPP 
stated that LEWINSKY advised that CLINTON was more concerned 
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about their phone sex being revealed than anything else. 

TRIPP advised that LEWINSKY said that CLINTON kept a 
calendar and would mark days he had been "good", meaning days he 
did not have sex with anyone other thanl_'. 

TRIW also provided one sheet of paper with handwritten 
notes about conversations she had with LEWINSKY. The note was 
placed in an FD-340. 
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Date of tt-msctiption l/15/98 

LINDA R. TRIPP telephonically provided the following 
information: 

TRIPP advised that MONICA LEWINSKY told TRIPP that 
LEWINSKY would speak to President WILLIAM JEFFERSON CLINTON to 
ensure nothing bad happened to TRIPP if TRIPP lied when deposed. 
TRIPP stated that LEWINSKY told TRIPP that it would be too 
difficult and expensive for TRIPP to change attorneys. TRIPP 
advised that LEWINSKY questioned TRIPP about TRIPP's fee 
arrangements with her attorney. 

TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that the thing 
to do before lying under oath is to lie to your attorney. TRIPP 
stated that LEWINSKY said KIRBY BEHRE is not a team player. 

TRIPP stated that.she asked LEWINSKY about the evidence 
that may exist corroborating LEWINSKY's relationship with 
CLINTON. LEWINSKY replied that LEWINSKY would deny it was her in 
any photographs or on any tapes. 

(telephonically) 

Invewgation on l/14/98 It Washington, DC File a 29D-OIC-LR-35063 

by SA Date dictated l/15/98 
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OFFICEOFTHEINDEPENDENT COUNSEL 

Date of cnlucripcion l/15/98 

LINDA R. TRIPP telephonically provided the following 
information: 

TRIPP advised she had a forty-five minute telephone 
conversation with MONICA LEWINSKY today. LEWINSKY told TRIPP 
that the courier service LEWINSKY used to send packages to the 
White House was subpoenaed in the PAULA JONES matter. LEWINSKY 
believes that the courier issue is not a problem for President 
WILLIAM JEFFERSON CLINTON because LEWINSKY sent all the packages 
to CLINTON's secretary. 

TRIPP advised LEWINSKY does not seem to trust TRIPP too 
much right now. TRIPP advised that LEWINSKY was continuing to 
encourage TRIPP to go to BOB BENNETT and be a "team" player. 
LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY was going to New York today. 

TRIPP advised that LEWINSKY was aware that she was less 
than discreet about her relationship with CLINTON at work and 
even spoke about it there in a loud tone. 

TRIPP advised that LEWINSKY and CLINTON communicated 
via written letters and TRIPP would edit some of them for 
LEWINSKY. 

(telephonically) 

tnvcstigation on l/15/98 Pf Washington, DC File 8 29D-OIC-LR-35063 . 

by SA Date dictated 
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DILC of tnnscripion l/31/98 

LINDA R. TRIPP telephonically provided the following 
information: 

MONICA LEWINSKY's-attorney is FRANK CARTER in 
Washington, DC.. TRIPP received a frantic phone message from 
LUCY GOLDBERG today indic.ating the "shit was going to hit the 
fan" and TRIPP needed to talk to MIKE ISIKOFF today. 

(telephonically) 

lnvesrigation on l/15/98 11 Washington, DC FileX 29D-OIC-LR-35063 



3782 



0fC:fOZ (Rev, S-19-94) 

_ 3783 

-I- 

OFFICE OF THE INI)EPENDENT COUNSEL 

Date of umswiprion l/16/98 

LINDA R. TRIPP telephonically provided the following 
information: 

There is a big push on by MONICA LEWINSKY for TRIPP to 
meet BOB BENNETT. LBWINSKY advised TRIPP she understands why 
TRIPP is afraid to lie. TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP 
not to do anything to hurt President WILLIAM CLINTON as it would 
not help LEWINSKY. TRIPP said that LEWINSKY believes that TRIPP 
will lie to TRIPP's new attorney. 

TRIPP advised that LEWINSKY is currently in a positive 
state of mind and is relaxed and *pumped." 

TRIPP stated that LEWINSKY said that TRIPP would have a 
VERNON JORDAN connection if TRIPP went to BENNETT. TRIPP advised 
that LEWINSKY said that TRIPP would be expected to lie because 
TRIPP is a political type. TRIPP stated that LEWINSKY told her 
that CLINTON received the information that TRIPP knew about 
LEWINSKY's relationship with CLINTON. TRIPP advised that 
LEWINSKY told her that LEWINSKY told JORDAN that no one else knew 

. about the relationship. 

TRIPP stated that LEWINSKY advised that all of 
LEWINSKY's problems will go away if TRIPP lies under oath. TRIPP 
advised that LEWINSKY stated that LEWINSKY has had recent 
conversations with BETTY CURRIE. 

TRIPP stated that LEWINsKY said that TRIPP was 
'sketchy" with the 'team." 

(telephonically) 

InvcstigaLion on l/16/98 11 Washington, DC Filet 29D-OIC-LR-35063 _ 

Dare dicured l/19/98 
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OFFICE OF ‘I-HE INDEPENDENT COUNSEL 

Date of transcription 2/17/98 

LINDA TRIPP, aware of the official identity of the 
interviewing agent, advised MONICA LEXINSKY contacted her and 
asked to meet in the Pentagon Mall food court area at 11:30am. 
TRIPP was advised to contact &EWINSKY and change the meeting time 
to 12 :30pm. 

(telephonically) 

mngation on l/16/98 ar Pentagon City, VA File Y 29D-OIC-35063 

by SSA R Date dictated l/16/98 
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OFFICEOFTHE INDEPENDENTCOUNSEL 

Dateof vlnscripcion l/19/98 

LINDA R. TRIPP,-previously apprised of the official 
nterviewed in her home 
Also present for the 

interview were Deputy Independent Counsel (DIG) ROBERT J. BITTMAN 
and TRIPP's attorney, JIM MOODY. The interview began at 
approximately 4:16 p.m.. TRIPP provided the following 
information: 

TRIPP first met MONICA LEWINSKY in April of 1996 while 
both worked at the Pentagon. TRIPP advised that LEWINSKY worked 
in the White House from August of 1995 until April of 1996. The 
first four months, LEWINSKY was a volunteer. The last .four 
months she worked as a paid employee in the Legislative Affairs 
Department. TRIPP believes that LEWINKSY confided in her because 
LEWINKSY needed a mother-figure in Washington and because both 
were political appointees at the White House at one time. TRIPP 
believes that LEWINSKY continued to confide in TRIPP because 
TRIPP was usually home in the evenings and on weekends, and would 
talk on the phone with LEWINSKY. In October of 1996, LEWINSKY _ 
first told TRIPP that LEWINSKY had had an affair with President 
WILLIAM JEFFERSON CLINTON. 

TRIPP advised that LEWINKSY said the affair began on 
November 15, 1995. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY and CLINTON 
began flirting with each other in August of 1995. During the 
Government furlough in 1995, LEWINSKY was assigned to LEON 
PANETTA's office. LEWINSKY told TRIPP that JENNIFER PALMEIRE 
(phonetic), an assistant in PANETTA's office, said that the 
President was never in the Chief of Staff's office that much 
until LEWINSKY started working there. LEWINKSY advised TRIPP 
that the meetings between CLINTON and LEWINSKY were regular and 
that the sexual interludes always occurred in the Presidential 
study. LEWPNSKY told TRIPP that CLINTON told LEWINSKY to work 
weekends so they could interact. LEWINSKY told TRIPP that 
physical contact with CLINTON ceased once the KATHRYNWILLEY 
story broke in July of 1997, but CLINTON and LEWINSKY maintained 
an intimate relationship over the phone until October of 1997. 
According to TRIPP, LEWINSKY advised TRIPP that CLINTON would 
call LEWINSKY in the office and the LED readout on LEWINKSY's 
phone would say POTUS. This upset LEWINSKY, TRIPP advised, so 

lnvcsrlgarlon on l/18/98 11(-/ Fi,cy 29D-LR-35063 
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according to LEWINSKY, LEWINSKY told CLINTON and he managed to 
change the phone system so that POTUS would no longer show up on 
the LED readout. 

TRIPP advised that-ASHLEY RAIN% knows about LEWINSKY's 
relationship with CLINTON and does not approve of it. RAINES' 
mother is the manager of the Excelsior Hotel in Little Rock, 
Arkansas. TRIPP advised that RAINES is the Chief of Staff of the 
Office of Administration and is LEWINSKY's only friend in 
Washington, DC. TRIPP believes that RAINES knows TRIPP is aware 
of LEWINSKY's relationship with CLINTON. 

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY had had an.affair 
with a married man in Portland, Oregon, PAUL (Last Name Unknown) 
(LNU) who also knows about LEWINSKY's relationship with CLINTON. 

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSms Aunt DEBBIE (LNU) 
is also aware of the relationship between LEWINSKY and CLINTON. 
TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY interviewed 
with WALTER KAYE for the job at the Pentagon. LEWINSKY told _. 
TRIPP that LEWINSKY's Aunt DEBBIE LNU had had an affair with KAYE 
at one time. TRIPP advised that LEWINKSY's Aunt writes for the 
magazine Canital Stvle. 

TRIPP advised that LEWINSKY's position at the Pentagon 
was usually filled by an older, more experienced person than 
LEWINSKY. LEWINSKY told TRIPP that PATSY THOMASSON was 
instrumental in getting LEWINSKY the job at the Pentagon. TRIPP 
advised that, at the Pentagon, LEWINSKY worked for CLIFF 
BERNATH, a Lieutenant Colonel in the United States Army. TRIPP 
advised that BERNATH works directly for KEN BACON. 

TRIPP advised that LEWINSKY brought three micro- 
cassette tapes from LEWINSKY's answering machine to play at work. 
When TRIPP heard them, she had no doubt that CLINTON's.voice is 
on the tapes. LEWINSKY told TRIPP-that the tapes were from 
LEWINSKY's answering machine at home. 

TRIPP advised that the relationship between CLINTON and 
LEWINSKY could best be described as stormy. There were times 
when CLINTON would not return LEWINSKY's calls, and there were 
times LEWINSKY would not return CLINTON's calls. TRIPP 
documented the relationship between LEWINSKY and CLINTON as told 
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to TRIPP by LEWINSKY. LEWINSKY told TRIPP that CLINTON gave 
LEWINSKY many gifts including a WALT WHITMAN book; gifts from the 
"Black Dog" in Martha's Vineyard, including t-shirts and coffee 
mugs; a hat.pin; and a small broach with thistle, clover and 
heather. According to TRIPP, LEWINSKY has saved a blue dress she 
wore during one of LEWINSKY's encounters with CLINTON that 
allegedly was stained with CLINTON‘s semen. TRIPP advised that 
LEWINSKY showed TRIPP this dress in November of 1997. TRIPP 
advised that LEWINSKY told TRIPP that LEWINKSY had showed TRIPP 
everything that CLINTON has given LEWINSKY. 

LEWINSKY told TRIPP that BETTY CURRIE was the 
facilitator for CLINTON's dalliances, while STEVE GOODBN and 
NANCY HERNREICH are CLINTON's protectors. TRIPP advised that 
CURRIE is a retired civil servant who went to Little Rock, 
Arkansas in 1992 to work on the Clinton Campaign. CURRIE is now 
the Assistant to the President for Appointments and Scheduling. 
TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that LBWINSKY would send 
everything she intended for CLINTON through CURRIE. TRIPP also 
advised that LEWINSKY told TRIPP that CLINTON would have CURRIE 
call LEWINSKY to arrange for meetings. TRIPP said that LBWINSKY I 
advised TRIPP that CURRIE met LEWINSKY once at the Hay-Adams 
Hotel when LEWINSKY was upset about CLINTON not making himself 
available to her, LEWINSKY. TRIPP said that LEWINSKY told TRIPP 
that, to arrange meetings, CURRIE would page LEWINSKY or call 
LEWINSKY at home. TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that 
LEWINSKY would also page CURRIE or phone CURRIE at home. 

TRIPP advised that LEWINSKY was trying to get a job 
back in the White House. TRIPP told LEWINKSY that TRIPP would 
keep LEWINSKY posted of any openings TRIPP was aware of at the 
White House. LEWINSKY told TRIPP that during 1996, CLINTON told 
LEWINSKY that CLINTON would get LEWINSKY a job at the White House 
after the 1996 elections. TRIPP advised that according to 
LEWINSKY, BOB NASH was first charged with finding LEWINSKY a job, 
then MARSHA SCOTT, then JOHN PODESTA, and finally CURRIE. 
According to TRIPP, LEWINSKY advised TRIPP that LEWINSKY finally 
lost hope of getting a job at the White House so she started 
asking CURRIE for another Government job. 

LEWINSKY told TRIPP that in November of 1997, JOHN 
PODESTA arranged for BILL RICHARDSON, The United States' 
Ambassador to the United Nations, to interview LEWINSKY in 
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LEWINSKY's Watergate Apartment. LEWINSKY told TRIPP that 
LEWINKSY's mother told LEidINSKY not to take the job at the United 
Nations because MONICA LEWINSKY was Jewish. . - 

LEWINSKY told TRIk? that LEWINSKY told CLINTON that 
LEWINSKY wanted a job outside of government and that.LEWINSKY 
needed the job by December 31, 1997. LEWINSKY told TRIPP that 
VERNON JORDAN then became involved in the search for a job for 
LEWINSKY. LEWINSKY told TRIPP that during LEWINSKY's first 
meeting with JORDAN, JORDAN acknowledged that LEWINKSY was one 
CLINTON's girlfriends. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN told 
LEWINSKY that JORDAN would be a buffer so that when LEWINsKY 
needed to vent, LEWINSKY should come to JORDAN. LEWINSKY told 
TRIPP that LEWINSKY went to JORDAN's office at AIKEN GUMP to 
complain about not seeing CLINTON. LEWINSKY advised TRIPP that 
LEWINSKY also had lunch in JORDAN's office. 

of 

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY gave JORDAN and 
CLINTON a list of public relations firms in New York City where 
she wanted to interview. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY told I 
JORDAN and CLINTON that LEWINSKY wanted a salary in the $60,000 
range. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN arranged interviews for 
LEWINSKY at BERSTER & MARSTELLER, AMERICAN EXPRESS, and McANDREWS 
6; FORBES. TRIPP said that LEWINSKY did not mention the names of 
the interviewers at these interviews. TRIPP said that LEWINSKY 
expressed annoyance to TRIPP because LEWINSKY had to take a 
written test at one of the interviews. 

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY felt like she was 
getting "screwed" because the "graduates" were surrounding 
CLINTON, but LEWINSKY had to take tests and go on interviews to 
get a job. According to TRIPP, the term "graduate" was used to 
describe women who had affairs with CLINTON. 

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY received a subpoena 
from the PAULA JONES people on December 19, 1997. LEWINSKY 
advised TRIPP that LEWINSKY called CURRIE to tell CURRIE about 
the subpoena. LEWINSKY told TRIPP that CURRIE told JORDAN and 
JORDAN met with LEWINSKY in JORDAN's office. LEWINSKY told TRIPP 
that JORDAN drove LEWINSKY to an attorney's office in JORDAN's 
chauffeur-driven limousine. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY 
asked JORDAN on the way to the attorney's office, what if there 
were tapes or photographs of LEWINSKY's meetings with the 
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President, or written correspondence between LEWINSKY and the 
President. LEWINSKY told_TRIPP that JORDAN told LEWINSKY that as 
long as LEWINSKY continues to deny the existence of the 
relationship, and to deny i_t is LEWINSKY in the photographs, it 
can never be proven. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY asked 
JORDAN what choices she had and LEWINSKY told TRIPP that JORDAN 
replied that LEWINSKY had.no choices and confirmed LEWINSKY had 
to lie. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN then introduced LEWINSKY 
to FRANK CARTER and JORDAN said that CARTER was JORDAN's personal 
attorney. LEWINSKY told TRIPP that after the ride in JORDAN's 
limousine, JORDAN did not have much to do with LEWINSKY. 

TRIPP advised that she used to edit LEWINSKY's 
correspondence to CLINTON to check for grammatical mistakes. 
TRIPP advised that the three pages of suggested testimony 
LEWINSKY gave TRIPP on January 15, 1998 could be from LEWINSKY's 
home computer. TRIPP advised that the writing appeared to be a 
combination of LEWINSKY's writing and others. TRIPP advised that 
LEWINSKY would never use words like "plausible" or phrases like 
"in lieu of a deposition". On the other hand, some of the _ 
wording appears to be LEWINSKY's. TRIPP believes LEWINSKY had 
help producing the three pages. LEWINSKY said she had to give 
TRIPP something before TRIPP saw her attorney, who at the time 
was KIRBY BEHRE. 

TRIPP advised that LEWINSKY may have a cellular 
telephone and that the pager was relatively new for LEWINSKY. 

TRIPP advised that in November of 1997, TRIPP went to a 
play at the Arena Stage with some friends. As the play got out 
relatively late in the evening, LEWINSKY invited TRIPP to stay in 
LEWINSKY's guest bedroom in her apartment at the Watergate. TRIPP 
advised that while TRIPP was there, sometime around two in the 
morning, LEWINSKY received a call from CLINTON. TRIPP said that 
LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY had a courier deliver something 
to CLINTON earlier that day. .- 

LEWINSKY told TRIPP that CLINTON told LEWINSKY to deny 
the relationship, that CLINTON and LEWINSKY were the only people 
in the room and as long as they "deny, deny, deny" the trysts 
ever occurred, there would never be any proof of them. LEWINSKY 
told TRIPP that CLINTON told LEWINSKY, that if the phones were 
tapped, CLINTON would say that LEWINSKY was working on a project 
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TRIPP advised that 
had an affair with CLINTON._ TRIPP :::: ""p%:d?%$ 
that-worked as a hostess on "Air Elvis" dur ng the 1992 
Presidential Campaign and had told CLINTON that she,_ 
wanted a high profile, low responsibility job in the government. 

TRIPP provided clarification on some names heard on the 
tapes made by TRIPP in conversations with LEWINSKY. TRIPP 
advised that F worked for GEORGE STEPHANOPOLOUS 
when STEPHANOPOLOUS was the Press Secretary for the President. 
BECKELL now works for RALPH LAUREN in a public affairs.capacity, 
making approximately_-“ . 
4‘ ~ ‘-* 

TRIPP advised that a steward in the White House whose 
first or last name is NELL, is a Filipino man in his forties who 
takes LEWINSKY on dates. TRIPP advised that NELL is aware of 
LEWINSKY'S relationship with CLINTON. 

TRIPP advised that LEWINSKY's mother, MARCIA LEWIS is 
aware of LEWINSKY's relationship with CLINTON. TRIPP also 
advised that LEWIS had a twelve year relationship with opera 
singer PLACID0 DOMINGO, and has recently written about the affair 
in a book titled "The Private Lives of the Three Tenors." 
LEWINSKY told TRIPP that CLINTON was concerned that LEWINSKY 
would follow suit and write a tell-all book about CLINTON's 
relationship with LEWINSKY. 

TRIPP advised that--is a f_Wyear 
old widow who lives in New York and whose telephone number is 

-is an active supporter of the Democratic 
Party and is friends with HILLARY RODHAM CLINTON. TRIPP and 
-became acquainted socially several years ago and have 
maintained irregular contact since.-- Until the KATHRYrj WILLEY 
story broke in the summer of 1997, TRIPP had not heard from ASNES 
for quite some time. TRIPP spent New Year's Eve 1997 at_ '- 
home in I 
1998 at approximately 6:29 p-m:, 

On Friday night, January 16, 
TRIPP answered her phone and 

immediately -asked if TRIPP was okay. TRIPP thought it 
unusual for _ to ask that question first, as if -knew 
something was wrong with TRIPP. 
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TRIPP advised that when TRIPP testified before the 
White House Travel Office-Grand Jury in 1996, TRIPP felt the 
attorneys asking the questions did not.a! k 
for her to advise what she kaG_about a 4! 

the proper ques&'%;~' 

pertaining to the Travel Office affair. 
ertain doqqpt 
TRIPP advised that while 

she yas working near DEB GORHAMs desk, TRIPP had to zfnswer the 
phone at GORHAM'S desk whenever GORHAM was not there. TRIPP 
recalls one such instance when she went to answer GORHAM's phone 
and saw a document pertaining to the White House Travel Office. 
TRIPP advised the memo had VINCE FOSTER's and BILL KENNEDY's name 
typed on it and, at the top, . 

A_ - *., _ a +b%,.e.- r’- -** 

TRIPP advised she paid attention to the Travel Office 
matter because like TRIPP, the Travel Office employees were 
political appointees who were held over from the previous 
Administration. TRIPP advised all such "carry-avers" feared 
losing their jobs once the Clinton Administration was in office. 

JIM MOODY advised that Investigators and Attorneys at 
the Office of the Independent Counsel were free to contact TRIPP 
directly to ask any follow-up questions. The interview ceased at 
approximately 7:20 p.m.. 
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Dare oftnnrcription I/30/98 

LINDA R. TRIPP appeared at the Office of the 
Independent Counsel, 1001 Pennsylvania Avenue, Northwest, Suite 
490 North with her attorney, JIM MOODY for the purpose of 
reviewing a transcript in the possession of the OIC. Also present 
was Deputy Independent Counsel (DIG) ROBERT BITTMAN. TRIPP 
provided the following information: 

KEN BACON at the Pentagon is aware of the "Drudge 
Report." DOUG HART, TRIPP's first line supervisor at the Pentagon 
approached TRIPP and advised as follows: 

'I support you. I have been through controversy 
before, I worked for GARY HART'. 

The 'black woman" referred to in the tape is BETTY 
CURRIE. TRIPP advised that one time BILL CLINTON went to 
Annapolis, Maryland and spent a lot of time at a bookstore. 
LEWINSKY called the proprietor and found out what books CLINTON 
had looked at while at the store. LEWINSKY traveled to Annapolis 
and went to the store and bought a book from the 1800's and gave 
it to CLINTON. LEWINSKY told TRIPP that CLINTON did not seem to 
appreciate the effort LEWINKSY made to get the book. 

LEWINSKY has also given CLINTON a paper weight, a 
coffee mug with "Santa Monica" on it, some ties, a sterling 
silver cigar case, a Banana Republic shirt. 

TRIPP advised that CLINTON collects frogs. TRIPP 
advised CLINTON kept all the gifts LEWINSKY had given him in a 
paper sack beneath the desk in the Oval office. 

TRIPP advised that on September 30, 1997, LEWINSKY gave 
CLINTON a note about LUCY MBRCER. At 2 a.m. on October 1, 1997, 
CLINTON called LEWINSKY at home. 

TRIPP advised that the usher NELL (Last Name Unknown) 
(LNU) called LEWINSKY from Martha's Vineyard. 

Invcstigarion on l/20/98 1( Washington, DC Fik? 29D-OIC-LR-35063 _ 

l/21/98 
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- PHONE CALLS 

TELEPHONED 

CALLED TO SEE YOU RETURNED CALL 

WILL CALL AGAIN URGENT I 

MESSAGE 

TAKEN By: 
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From: Lewinsky, Monica, ,D 
To: Tripp, Linda, ,- 
Subject: RE: secret message 
Date: Thursday, February 13,1997 1:23PM 

O.K. here is my fax in London _nd phone, just in case, I don’t know what, here is the phone 
number 1-m I will also be checking my messages in the hopes that the creep will call and 
say”Thank you for my love note. I love you. Will you run away with me?” What do ya think the likelihood of that 
happening is? Also, please don’t forget about the newspapers. I will bring you the $ later. 

thanx...xoxoxo...msl 

From: Tripp. Linda, , m 
To: Lewinsky, Monica, , a 
Subject: RE: secret message 
Date: Thursday, February 13,1997 1:03PM 

Ah, but that has already transpired, says my omnipotent crystal ball . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

From: Lewinsky, Monica, , _ 
To: Tripp, Linda, , OSD/PA 
Subject: RE: secret message 
Date: Thursday, February 13,1997 11:05AM 
Priority: High 

IF ONLY I COULD PURSUADE THE CREEP AS EASILY!!!!!!! 

From: Tripp, Linda, ,w 
To: Lewi&ky, Monica, , _ 
Subject: RE: secret message 
Date: Thursday, February 13,1997 

OK OK OK. 12 at bridge. 
__________ 

From: Lewinsky, Monica, , _ 
To: Tripp, Linda, , ^_ 
Subject: RE: secret message 
Date: Thursday, February 13, 1997 
Priority: High 

11:03AM 

845~DC-m49 

10:18AM 

I’LL PROBABLY GO GET LUNCH AT 12;O0 BECAUSE I’M HUNGRY ALREADY!!! I DON’T THINK I’LL BE MORE 
THAN l/2 HOUR BECAUSE I’M LEAVING EARLY. PLEASE ESCAPE WITH ME!!!!!! HOW CAN YOU RESIST 
ME?? DON’T FORGET I’LL BE GONE FOR AWHILE...MSL 
__________ 

From: Tripp, Linda, , 
To: Lewinsky, Monica, ,1111) 
Subject: RE: secret message 
Date: Thursday, February 13, 1997 9:45AM 

I was so tired last night by the time I rolled into my driveway at about 8:30 (had to get up at 3 a.m. to be here at the 
Pentagon by 5:45 yesterday) that I didn’t call you, even though that had been my intent. I know you will have a 
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fabulous time in London, I am seriously jealous. You will come home to an opportunity to get together with the 
creep, I am positive. Hope to see you sometime today, although not sure when at this point! LRT 
__________ 

From: Lewinsky, Monica, ,(LILI 
To: Tripp, Linda, , C__ 
Subject: secret message 
Date: Wednesday, February 12.1997 2:SOPM 

I miss you!...msl 

845-DC-00000050 
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From: Lewinsky, Monica, , B 
To: Tripp, Linda, ,_ 
Subject: I’m back! 
Date: Wednesday, February 19: 1997 8:09AM 
Priority: High 

c 

LRT--- Hi, I missed you!!!! I hope you enjoyed your few days of sanity with me gone because I’m back and NOT in 
good spirits. 

1. I have a small present for you. Everything was SO0000 expensive so I’m sorry it’s small. 

2. Nice that the Big Creep didn’t even try to call me on V-day and he didn’t know for sure that I was going to 
London. 

3. He could have called last night and didn’t. He was out of town. 

4. Finally, the Babba went away and it was the same night he was gone. ve!!!! 

HHHEEELLPPP!!!! 

Maybe we can have lunch or meet sometime today cuz I want to give you your present. 

Bye...msl 
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From: Lewinsky, Monica:; m 
To: Tripp, Linda, ,m 
Subject: where are you? 
Date: Monday, March 03,1997 12:21 PM 
Priority: High 

Hello, where are you? I am sorry i was such a pain before but this is all very stressful for me. write back. i don’t 
know what’s goin on. msl 
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Tripp, Linda, , m 

From: Lewinsky, Monica, ,B 
To: Tripp, Linda, , s 
Subject: let’s talk 
Date: Monday, March 03,1997 3:OOPM 
Priority: High 

I would much rather communicate with you in person_ It is 3:00, can you meet me for coffee at 3:30? 

86DC-oooooo53 
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From: Lewinsky, Monica, ,V 
To: Tripp, Linda, e 
Subject: coffee break 
Date: Tuesday, March 04,1997 1254PM 
Priority: High 

hi. it’s me your loyal freak. i forgot to tell you something mildly amusing...mildly. maybe we can escape for coffee 
later? does your sched permit? (VII tell you the funny then) msl 

845-DC-o0000054 

Page 1 



Tripp, Linda, , _ 

From: Lewinskv. Monica. ._ 
To: 
Subject: 
Date: 

Tripp, Linda, ,e 
RE: coffee break 
Tuesday, March 04,1997 1:21 PM 

believe me it is not that funny. just not a good idea to e-mail it. hope to c u 18r.msl 

From: Tripp, Linda, , 
To: Lewinsky, Moni 
Subject: RE: coffee break 
Date: Tuesday, March 04, 1997 1:18PM 

Unfair to make me wait. However, I may be able to get out of here around 3 or so, I really need a break. I’ll let 
you know. 
--____---- 

From: Lewinsky, Monica, ,w 
To: Tripp, Linda, , OSD/PA 
Subject: coffee break 
Date: Tuesday, March 04,1997 12:54PM 
Priority: High 

hi. it’s me your loyal freak. i forgot to tell you something mildly amusing...mildly. maybe we can escape for coffee 
later? does your sched permit? (VII tell you the funny then) msl 
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From: Lewinsky, Monica, , OSD/PA 
To: Tripp, Linda, , OSD/PA 
Subject: hi, ya 
Date: Wednesday, March 051997 10:05AM 
Priority: High 

Oh, well. w should (if Betty 
is nice) get my tie today. I sure hope he like s it. make me feel better and tell me it‘s really pretty, o.k.? msl 
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Tripp, Linda, , a 

From: Lewinsky, Monica, , _ 
To: Tripp, Linda, , r 
Subject: RE: hi, ya 
Date: Wednesday, March 051997 11:47AM 

Remind me to come to you when i feel good more often (ha-ha-ha)! In fact, maybe if i come bug you later you’ll 
. . make me feel better about looking so GROSS today. The highlight of my appearance today being the _ I 

have on my cheek. Hmmm...attractive! I’m bored. Would you like to go for coffee later? I know you’re busy these 
days so I won’t be offended if you can’t. buh-bye msl 

From: Tripp, Linda, ,a 
To: Lewinsky, Monica, ,_ 
Subject: RE: hi, ya 
Date: Wednesday, March 05.1997 11:34AM 

Are you asking me if the tie if really pretty? It is positively gorgeous. I am knot (ha!) particularly into ties, but from 
my exposure to you, I am developing an interest. Yours was stupendous, no kidding, clean, crisp, texture, color, 
pattern, bright, without being at all over the top.....a total hit. 

From: Lewinsky. Monica, ,e 
To: Tripp, Linda, , ( 
Subject: hi, ya 
Date: Wednesday, March 051997 10:05AM 
Priority: High 

n. Oh, well. _ should (if Betty 
is nice) get my tie today. I sure hope he like s it. make me feel better and tell me it’s really pretty, o.k.? msl 
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Tripp, Linda, , _ 

From: Lewinsky, Monica, , __ 
To: Tripp, Linda, , _ 
Subject: howdy 
Date: Thursday, March 06,1997 9:24AM 
Priority: High 

Hi, there. o.k. stupid point to make but i figured out that the he Betty did call on V-Day because her bosbwas in 
NY on Tuesday, the other day I was out of town. 
it’s sweet. 

Unless of course, she called Thursday evening here. But still, 
I guess I would have seen him on V-Day. Oh, I also wanted to tell you about thetie thing.... he didn;t 

wear the tie I sent him for his B-day for, i think, three weeks. so we’ll see. what’s your day like? msl 
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Tripp, Linda, , q 

From: Lewinsky, Monica, _ m 
To: Tripp, Linda, ,‘- 
Subject: momin’ 
Date: Tuesday, March 11.1997 8:l OAM 
Priority: High 

O.K. Sol got your letters that came in to Mr. B at 5:lS pm signed last night! I’d say you owe me, but it’s more like 
I’m paying you back! I’d love to have lunch if you can today. Lot’s to kibbii about. (well, nothing too interesting). 
i’m so annoyed that i don’t know if- is comin’ home or not tonight. Oh, well, maybe it’ better if i don’t 
know. WRITE BACK. msl 
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Tripp, Linda, , _ 

From: Lewinsky, Monica 
To: Tripp, Linda, , a- 
Subject: letter 
Date: Monday, June 23,1997 1:17PM 
Priority: High 

<<File Attachment: doc2.doo> 
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Clifford H. Bemath _ 

i 
i 

Principal Deputy Assistant Secrhry of Defense 
(Public Affaits) ’ 

Mr. Clifford H. Bemath has been serving 
as Principal Deputy Assistant Secretary 
of Defense for Public Affairs since 
March 1993. 

He served in the United States Army for 
21 years in a variety of stateside and 
overseas assignments including a tour as 
an Infantry officer in Vietnam, command 
of an Infantry and a Basic Training 
company, Executive Editor of “Soldiers” 
magazine, and in the Office of the 
Assistant Secretary Defense for Public 
Affairs. 

He has written a book and published 
more than 70 articles on military-related 
topics and issues. 

In addition to his responsibility for the 
day-to-day operation and management of 
the Office of the Assistant Secretary of 
Defense for Public Affairs, Mr. Bemath 
is the senior Public Affairs planner for 
media coverage of military exercises and 
combat operations and oversees the 
operation and deployment of the DOD 
National Media Pool. He is responsible 
for establishing public affairs policy and 
doctrine for the Department of Defense. 

He is also responsible for a major 
Partnership for Peace initiative to help 
those nations improve relationships and 

communications between their media and 
their Defense organizations. 

Mr. Bemath oversees the operation and 
development of “DefenseLINK,” the 
Department of Defense home page for 
release of imagery and information about 
the Department via the intemet. 

Mr. Bemath holds a Bachelor of Arts 
degree in English from the University of 
Missouri, and a Master of Science degree 
in Journalism and Mass Communications 
from Kansas State University. He is a 
graduate of the Defense Information 
School, the Armed Forces Staff College 
and the Federal Executive Institute. 

Mr. Bemath is from St. Louis, Missouri. 
He lives in Virginia, with his wife, Beth. 
They have two sons, Dan and Tom. 
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Tripp, Linda, ,m 

From: Lewinsky, Monica, , m 
To: Tripp, Linda, -4 
Subject: bye 
Date: Wednesday, December 24,1997 1:38PM 

LRT- 

I will miss working with you tremendously! Who will edit my letters? Who will tell me my grammar stinks??? Who 
will escape for coffee breaks with me? 

We’ll only be a phone call away! I think the world of you and know everything will work out great!!! I can’t wait to 
see how skinny you get! You go girl!!! 

All my love, 

MSL 

845DC-00000062 
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ASSISTANT TO T)-(E SECRtTARY OF DEFENSE 
1400 OEFENSE PENTAGON 

WASHINGTON. O.C. 20301-l 4Oo 

CVBVC AFFAIRS osMAf?1996 

Honorable Strom Thurmond 
Chairman, Committee on Axmed Services 
United States Senate 
Washington, DC 20510-6050 

Dear Senator Thurmond: 

This is in response to your letter posing a series of 
questions concerning the Office of the Assistant to the Secretary 
of Defense for Public Affairs. YOUr questions and my responses 
are set forth below. 

Question l- From your service as an Assistant to the Secretary of 
Defense for Public Affairs, what do you consider to be the most 
serious problems in the management and operation of the public . 
affairs activities of the Department of Defense? What management 
activities and timetables would you establish to address these 
problems? 

Answer 1. The office has two primary missions: to provide timely 
and accurate information about the activities of the Department of 
Defense to the media and to the American public and to help keep 
the men and women in the U.S. military informed. I have not 
identified any serious management problems that affect our ability 
to accomplish these missions. Still, there are always management 
challenges. 

One of my concerns is how to get more and better quality 
photography and video imagery from military operations and 
exercises. The Department deploys combat photographers to 
document these activities, but we need to do a better job of 
training these photographers, defining their missions, clearing 
imagery for release, and centralizing the storage and distribution 
of that image-T. My staff met in January with senior military 
public affairs officers to discuss these problems. I have asked my 
principal deputy to lead this project. He plans to have specific 
oversight and policy recommendations to the Services and the Joint 
Staff in the next few months. 

Another challenge is how to cope with the rising demand for 
documents under the Freedom of Information Act and Mandatory 
Declassification Review. We are looking at a range of management 
steps that will enable us to provide timely service within staff 
limits. Among those are reorganizations and reallocation of 

_ assets, and technology enhancements, such as bar code scanning, to 
reduce some of the manpower-intensive aspects of the FOX-and 
security review processes. 
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Question 2. why is it'important to you to be an "Assistant 
Secretary of Defense" rather than an "Assistant to the Secretary 
of Defense"? 

Answer 2. The senior spokesman for the Department of Defense must 
have the stature and authority to set and enforce the principles 
of openness, accuracy, and timeliness in providing information to 
the public and the media. When this position was downgraded from 
an Assistant Secretary of Defense in 1993, the Pentagon press 
corps voiced concern about possible reduced access to the 
Secretary and other leaders. I enjoy an excellent working 
relationship with Secretary Perry,.his senior staff and the Joint 
Staff, but this relationship is personality-based. Elevating the 
job by making it subject to Senate confirmation would strengthen 
the public affairs function in two ways. First, it would 
institutionalize necessary access to senior civilian and military 
leadership. Second, it would make it easier for me and my 
successors to represent the Department in dealings with other 
government agencies and with foreign governments. 

Question 3. Should you be confirmed as Assistant Secretary of 
Defense for Public Affairs, what would you view as your princi&{ 
responsibilities to the Secretary of Defense? 

Answer 3. My princisk responsibility is to help the Secretary 
and the defense leadership keep the public informed about the 
activities of the Department. I will continue to make as much 
information as possible available to 'the public and to our Armed 
Forces, constrained only by operational and intelligence needs and 
statutes such as the Privacy Act of 1974. 

Question 4. How would you describe your access to Secretary 
Perry? How often do you see him and what activities are you 
routinely included in? 

Answer 4. My access to Secretary Perry is excellent and extensive. 
I usually see him several times,a day, both in regular meetings 
and as-needed. I generally brief him before every dealing with the 
press. Last year he talked to the press 173 times in the United 
States and more than 130 times on foreign trips. A direct 
telephone line links our desks, making communication quick and 
easy. 

845-DG-0000a)64 
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Question 5. DoD directives provide 
a free flow of news and information -_ 

that the ASD(PA) shall "ensure 
to the media, appropriate 

forums, and the American people limited only by national security 
constraints and statutory mandates." What guidelines would you 
use to determine what information can and cannot be released to 
the news media and the public? 

Answer 5. I will continue to ensure that the release of 
information is consistent with the provisions of applicable 
statutes, executive orders and Department of Defense directives 
and instructions. Our goal is to release all useful information, 
unless specifically exempted by law, national security 
requirements, or privacy considerations. 

Question 6. The ASD(PA) has responsibility for the security 
review of DOD materials for publication or public release, 
including testimony before congressional committees. What policy 
would you intend to follow in carrying out these responsibilities? 

Answer 6. I-intend to continue to use the procedures pre'scribed 
under executive order and to ensure that information will not be 
classified unless the disclosure could reasonably be expected to 
damage national security. 

Question 7. Aside from restrictions related to classified and 
sensitive source-related information, what restrictions, if any, 
would you apply in approving material prepared for publication by 
DOD personnel? 

Answer 7. In order to protect the Department and the author, our 
review should ensure that publication does not violate the law or 
codes of conduct. Our review should also ensure that the 
information published does not constitute, or even appear to _ 
constitute. a misuse of official information. 

Question 8. The ASD(PA) has responsibility for overseeing the 
provision of-news analysis and news clipping services for the 
Office of the Secretary of Defense, Joint Staff, and the Military 
Departments' headquarters. What policy would you intend to follow 
in providing this news analysis and in determining what news media 
reports should be disseminated throughout the DOD'S Washington 
headquarters? 

Answer 8. ‘The goal of our news clipping and broadcast transcript 
service is to give senior defense leaders an unvarnished selection. 
of international, national and community coverage of defense 
issues. I intend to continue this policy, which gives us the bad 
news with the good. This helps the department respond 
appropriately to public issues. 

845~DC-oooooO65 
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Question 9. Allegations of censorship and news management by 
military commanders of Stars and Stripes newspapers led to a 
requirement in the FY1988/89 Defense Authorization Act that the 
U.S. General Accounting Office (GAO) investigate the validity of 
these allegations. GAO reported that, according to a panel formed 
by the Society of Professional Journalists, evidence of censorship 
and inappropriate news management was conclusive at Stars and V es in the Pacific, but inconclusive for Stars and Strines in 
Nope. What do you believe is the role of the Stars and Stripes 
newspapers? Do you believe that the military chain of command 
should be allowed to interfere with, or influence the news content 
of the articles in these newspapers? 

- . 
Answer 9. The role of the Stars and Strioes is to provide an 
unbiased, free flow of news and information to military service 
members, DoD civilians, and their families, who are serving in the 
European and Pacific theaters. The newspapers help to: 

l Provide a free flow of news from the United States, 
l Foster a sense of community within the theater, . 

l Keep personnel educated and informed, thereby making them 
better service members, and better citizens- 

The military chain of command should not interfere with news 
coverage of the Stars and Strioes and should not attempt to 
influence the news content. 

These principles are reflected in the Department's internal * 
regulations governing Stars and Strrne s operations. . 

I believe that the steps taken since 1989 have strengthened the 
independence of the Stars and Strines and minimized the potential 
of undue command influence. 

Question 10. Do you believe that there is a need for an ombudsman 
to investigate and report independently to the Director of the 
American Forces Information Service or to the ASD(PA) on questions 
of censorship in the Stars and Strines newspapers? 

Answer 10. Yes, I believe the ombudsman to the Stars and Strines 
plays an essential, continuing role in maintaining the editorial 
integrity of the newspapers. 

The ombudsman position was created in 1990 in an effort to 
guarantee the editorial integrity of the newspaper. The three 
individuals who have held the position since then have been 



3863 

845DC-OOOOOO67 

seasoned professionals who were well known and respected in the 
journalism community. 

The ombudsmen have served as a vital safeguard. I know of no 
substantive allegations of censorship at the Stars and‘stripes 
while ombudsmen have been serving. The Ombudsman position should 
be continued. 

Question Il. What role do you currently play in monitoring the 
activities of the operations of'Stars and Strines and other 
service publications, and do you plan to change this role? 

Answer 11. As the principal advisor to the Secretary of Defense 
on public affairs matters, I direct the activities of the American 
Forces Information Se-ice (AFIS). AFIS exercises policy guidance 
and oversight of the Stars and Strloes, and military service 
command information publications. 

APIS also provides management assistance, and controls the 
disbursement of appropriated fund financial support to the Stars 

. and StrlpeS . This is particularly crucial at the present time, 
when Stars and Stripes faces severe financial problems in the wake 
of troop reductions and the transfer of the Stars and Strioes 
bookstores to the military exchanges. 

it should be noted that neither my office, nor AFIS exercise 
control over the editorial content of the Stars and Stripes. 

I do not anticipate changing my role or the current structure for 
overseeing the operations of the Stars and Strines and service 
command information publications. 

Question 3.2. If confirmed as ASD(PA), do you intend to employ the 
"pooling" arrangement that the Defense Department developed during 
Desert Shield/Desert Storm to permit selected members of the news 
media to accompany DOD operations? What, if any, modifications 
would you make td this process based on past experience and your 
own views? 

Answer 12. Whenever possible, I will continue to advocate free 
and open media coverage of military operations, as we are 
currently doing in Bosnia. However, when access to a military 
operation is not otherwise available to the totality of the media 
desiring coverage, the pool system has proven to be an acceptable 
alternative to the media and to military commanders. When pool 
coverage is required, I will continue to monitor the situation and 
ensure that the pool is as large as the operation will permit and 
is terminated in favor of free and open coverage as soon as the 
situation permits, as we did in Haiti. We work closely with news 
bureau chiefs and reporters to refine and improve pool operations. 
We have instituted regular meetings with the bureau chiefs and 
quarterly meetings for media "on call" for pools. We convene 
after-action meetings with the media after each deployment to 
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discuss lessons learned and to 
also upgraded and standardized 

make needed modifications. 
our satellite and computer 

We have 

technology to mesh with the media's equipment. I will continue 
this trend of working closely with the media to improve pool 
operations and the overall relationship between the Department and 
the media. 

Question 13. Has the Department of Defense encountered any 
significant difficulties in recent years in the administration of 
the Freedom of Information Act or the access provisions of the 
Privacy Act? 

Answer 13. We have not yet encountered 
however, as indicated in my response to 
toward increased caseload and decreased 
problem could arise. We are attempting 
before it occurs. 

significant problems; 
Question 1, if the trend 
personnel continues, a 
to resolve this problem 

Question X4... What role, if any, do you _ - _ - . foresee for the ASD(PA) in 
the formulation and articulation of national defense policy? 

Answer 14. The ASD(PA) is charged with formulating policies to 
ensure a free flow of news and information to the public and the 
news media, consistent with national security requirements and 
other legal and regulatory requirements. 
anticipate direct participation in policy 
Defense spokesman, I do work closely with 
staff on the articulation of that policy. 

while i do not 
development, as the 
the Secretary and his 

Question 15. How many civilian employees and military personnel 
are assigned to the Office of the Assistant Secretary of Defense 
for Public Affairs? How is the Office organized? What other CjoD 
components does the Assistant Secretary oversee? 

Answer 151. 
a) The Office of the Assistant to the Secretary of Defense 
employs: ’ 

Civilian: 64 Military: 50 Total: 114 

b) See attachment for an organizational chart. 

c) The ATSD(PA) oversees the activities of the American Forces 
Information Service: 

American Forces Information Service (AFIS) 
Washington DC: Civilian: 94 Military: 50 
AFRTS/BC,CA: Civilian: a2 Military: 35 
DINFOS, MD: Civilian: 59 Military: 211 
Photo Sch, FL: Civilian: 12 Military: 87 
T-ASA, CA: Civilian: 132 Military: 10 
DVIS, MD: Civilian: 30 Military: 0 
AFIS Totals Civilian: 409 Military: 393 

Total: 144 
Total: 117 
Total: 270 
Total: 99 
Total: 142 
Total: 30 
Total: 802 



Question 16. Which management positions are occupied by civilians 
and which by military? What determines this breakout? 

Answer 16. As indicated on the organizational chart, the 
leadership of the Office of the Assistant to the Secretary of 
Defense for Public Affairs includes the ATSD(PA), who is a 
civilian; 3 deputies (2 civilians and one military); and 8 
directorates. Three of these directorates are headed by military 
personnel (Management, Defense Information, and Plans). The rest 
are headed by civilians. Thereeis no regulatory reason for 
designating a position as military or civilian. However, I believe 
that the deputy spokesman should be a military officer. 
Traditionally, the Directorates fqr Defense Information and plans 
have been led by military officers, and they are staffed primarily 
by military officers. 

Question 17. What percentage of public affairs management 
personnel are political appointees and what are their roles in the 
following areas? 

Answer 17. The OATSD(PA) has 2 non-career SES employees (counting 
myself) end 9 Schedule C employees. No such appointees are 
assigned to the American Forces Information Service. Assignment 
to the roles in question are: 

l Media Relations: 3 
l Public Relations: 3 
l . Information Dissemination: 4 
l Other (Administrative) 1' 

Question 18. What is the difference between directors and Deputy 
Assistant Secretaries? 

Answer 18f. As seen in the organizational chart, the Deputy 
Assistants to the Secretary work directly for the ATSD(PA), 
supervise and coordinate the overall activities of the individual 
directorates, and have broader responsibilities than the directors 
in establishing arid implementing policies and procedures. 

Question 19. What ability do directors have to make policy within 
the public affairs field? 

Answer 19. As the people who implement public affairs policy on a 
day-to-day basis, the directors are normally the first to 
determine when policy needs to be adjusted. Directors normally 
have a primary role in drafting new policies for coordination; 
however, overall PA policy is the responsibility of the ATSD(PA). 
Directors do have the authority to implement policies and 
procedures within their directorates to ensure efficient, 
effective and equitable operations. 
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Question 20. Some believe you have 
organization. Do you agree, and if 
how do you plan to restructure? 

too many "layers" in your 
not, why not? If you agree, 

Answer 20. Our personnel strength has fallen from 126 people (72 
civilian; 54 military) in 1988 to 114 people now. By the end of 
FY 2001, we are scheduled to lose another 17 civilian slots. In 
response, we are streamlining the organization. We have already 
eliminated 2 deputy director positions and combined 2 directorates 
into one and eliminated the extra director position. 

Question 21. Usually at the end of a Presidential term, employees 
begin to -burrow in' to avoid losing their jobs during an 
administration change. Have you witnessed any of this recently 
within Public Affairs? Do you have a program for promotion from 
within this organization? (i.e. "upward mobility" similar to Army 
provisions). 

zulswer 21. I am not aware of any "burrowing in' from either this 
Administration or the previous one. All hiring and promotions 
within this organization are conducted in strict compliance with 
Civilian Personnel Regulations and are based on merit and 
qualifications. We provide pathways for upward mobility but do 
not make personnel decisions based solely on that factor. 

Question 22. Are you aware of anyone within the OSD/PA 
organization who received a senior level political appointment and 
then converted their employment to a career civil service 
position? 

Answer 22. No, however, I am aware of two instances that may 
appear to fall within the scope of this question. One involves 
one of my deputies, Clifford Bernath. He was a career civilian 
employee with the Office of the Assistant Secretary of Defense at 
the GS-15 level from August 1990 until August 1993. In March 
1993, he was asked by then ATSD(PA) Vernon Guidry to'assist in the 
transition to the new Administration. He was given a Limited Term 
Senior Executive'Service appointment to perform those duties in 
August 1993. 

In August 1994, Dennis Boxx, the Acting ATSD(PA), requested re- 
establishment of the position of Deputy ATSD(PA). The position 
was competitively recruited and advertised to "all qualified 
persons* for a 30-day period. Twenty-three candidates applied for 
the position. Two professional review panels reduced the list to 
six "Best Qualified" candidates and referred them to me for 
consideration. I interviewed them all and selected Mr. Bernath, 
based on his proven leadership, managerial, and technical skills. 
His career SES appointment was approved by the Office of Personnel 
Management Qualification Review Board in March 1995 and he was 
appointed to the position. 

845DC-oOOOOO70 
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The second case involves a deputy under the previous 
Administration, Robert Taylor. Mr. Taylor served under an SES 
noncareer appointment from December 1989 through June 27, 1993. 
Initially, he was appointed to the position of Deputy Assistant 
Secretary of Defense for Public Affairs- Upon leaving this 
position at the change of the Administration, Mr. Taylor was asked 
to serve intermittently as a consultant to the Special Assistant 
to the Secretary of Defense for Public Affairs. He was 
subsequently appointed to a career-conditional position based on 
merit competition, which included subsequent certification from 
the Office of Personnel Management, at the American Forces 
Information Service. 

Question 23. Please give us your philosophy on hiring practices 
and promotions within Public Affairs. 

Answer 23. As stated in my response to question 21, all hiring 
and promotions within this organization are conducted in strict 
compliance with Civilian Personnel Regulations and are based on 
merit and qualifications. I do not tolerate any favorable or 
unfavorable decisions made on the basis of race, gender, age or 
other factors which are unrelated to job performance and 
qualifications. I want my organization to be known as one in 
which qualified people can achieve notice and promotions. 

Question 24. What other public affairs offices exist in the 
Washington headquarters of the Department of Defense? What is the 
'relationship of the Assistant Secretaq of Defense for Public 
Affairs to each of these offices? 

Answer 24. Each of the Military Services (Army, Navy, Air Force 
and Marine Corps) has a public affairs office, as does the Office 
of the Chairman of the Joint Chiefs of Staff. In addition, 
several of the Defense Agencies have public affairs staffs: ’ 
Defense Contract Audit Agency, Defense Mapping Agency, Defense 
Finance and-Accounting Service, Defense Logistics Agency, Defense 
Nuclear Agency, and the On-site Inspection Agency. 

The Office of the Assistant to the Secretary of Defense for Public 
Affairs provides policy oversight and guidance to these activities 
in the areas of media relations, community relations, internal 
information, and Freedom of Information and Security Review. 

Question 25. The perception on Capitol Hill is that the number of 
news sources within DoD is increasing. Can you give us an idea of 
how many sources there were 10 years ago and how many there are 
now? If there is a substantial change, can you explain it? 

Answer 25, We work closely with the Defense Agencies, the Unified 
Commands and the Military Services, and those organizations have 
not changed significantly over the past 10 years. In fact, almost 
every organization's PA staff has decreased in size. My office 
does maintain some control over public affairs slots in OSD. 
Every request to establish a public affairs position must be 
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coordinated with my staff. Over the years, very few new requests 
have been approved. That said, due to the growth and demands of 
the media itself, many organizations have made one or more persons 
responsible for direct coordination with my staff on public 
affairs related matters. These people do not, however, serve as 
"media outlets" or as spokespersons and do not, normally, work 
public affairs as full-time duties. 

There have been substantial changes over the last ten years in how 
the news media cover the Department of Defense. Most importantly, 
the success of CNN has driven most national based news media into 
a 24 hour news cycle. This need for around the clock information, 
when coupled with the numerous technological advances available to 
the media, puts added pressure on the DoD to provide factual, 
coordinated responses as quickly as possible. The proliferation 
of trade journals and newsletters over the past ten years has also 
added to the public affairs challenge--there are many r&ore 

king for very detailed technical 

Question 26. Not long ago, you finished a *Joint Public Affairs 
Doctrine." When was it begun and finished? Who was it 
coordinated with? What lines of authority does it establish in a 
joint operation environment? What is the current status? 

Answer 26. Joint Publication l-07, "Doctrine for Public Affairs 
in Joint Operations," has not yet been completed. The prqject was 
begun in mid-1992 and took about a year to research and write. 
Since the doctrine would affect other wartime doctrine, both in 
all of the military services and with the Joint Staff, the 
coordination process for this doctrine has been extensive. It was 
formally !staffed within Service and CINC PA channels twice before 
it was ready for formal staffing at the Service Chief of Staff, 
Chairman Joint Chiefs of Staff and CINC level. It is now 
completing its third--and, I hope, last--staffing. The suspense 
to the Joint Staff is March 8, 1996. We expect publication within 
a few months from that date. 

The doctrine states that the ATSDfPA) "retains primary 
responsibility for the development and consistent implementation 
of DOD information policy" and lists the further responsibilities 
of this office. The doctrine also defines the responsibilities of 
the Joint Staff, the Military Services and the Combatant 
Commanders. 

Kenneth H_ Bacon 
Assistant to the Secretary of 

Defense for Public Affairs 
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OFFICE OF GENERAL COUNSEL 
WASHINGTON HEADQUARTERS SERVICES 

1166 DEFENSE PENTAGON 
ROOM ID197 

WASHINGTON, DC ~-1155 

FACSIMILE TRANSMISSION 

To: 

From: 

Anthony zacca&pilli 

Donald W. Perkal, 
Confiiation 
Fax Number: 

Subject: Linda Tripp 

Date: March 6,B98 

~FA~~W~S~~ - 

RECIPIJmT% CONFDRMA BONGED r”- 

TOTAL NUMBER OF PAGES, ~CLU~~~ THIS PAGE: 9 

4 two 
Linda Tnpp, F 

age ktter follows in which you are requested to inform your client, 
o a than e.in her duties. Accompanying the letter is a onepage 

statement of her new ci!a tm and refixtnce samples that will assist Ms. Tnpp in the 
pedomance of her new duties. 

awe 4 P 

Donald W. Perkai 
Deputy General Counsel 

845DC-OOOOOo74 

CONFIDENTIALIW NOTICE: This fauimlk conhlns confkkntbl, privikgcd in- ttpl lc Intended only for the use of the 
wwi%ee(S) narned above. n you am not the inkndcd recipknt* or !he employee of agent re8ponsibk for f5elifaing it to me WYKled 
rcdpient, you are hereby ndii that any - norcop~polWIhcsimik.or~b1610ofury~ninrefhnceontheantenUr 
ofthkfacsiie,iscbicXIyprohibbd. IIya,lPnRce~~~fscsimikinerror,psarcnotYyusimmcdiattlybytelephonr~rstumthe 
eMbe facslmik to us at the above address vt;l tha U.S. Postal Servke. Thank you. 
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DEPARTMENT OF DEFENSE 
WASHINGTON HEADQUARTERS SERVICES 

11 M DEFENSE PEKTIGON 
WASHINGTDN, DC 20301-t ISB 

BY Facsimile Transmission MR 6 1998 

Mr. Anthony ZaccagnirJj 
Attorney at Law 
Semmes, Bowcn & Semmes 
250 west Pratt street 
Baltimore, MD 21201 

Re: LiridaTripp 

845-Dc-oooooO75 

In a letter of January 26,1998, to Ken Bacon, As&ant Secretary of Defuse ibr Public 
Affairs, Ms. Tripp’s attorney, James Moody, stated that “IEfxttaordinary press coverage of events 
surrounding [the Of&e of Independent Counsel] investigation has made it dif5cu.h for Ms. Tripp 
to leave home and has raised security concerns.” As a result, Ms. Tripp requested and was 
granted the opportunity to work at home pursuant to a J%xible Workplace Arrangement. As you 
are. of course, aware, the extraordinary press coverage alluded to by Mr. Moody has not abated 
since his letter of January 26,1998. Consequently, management of the Office of the Assistant 
Secretary of Defcase far Public A&irs has deter&& th+t Ms. Tripp’s continued performance 
of her current duties at this time relating to the Joint Civilian Orientation Conference (JCOC) 
would have a disruptive impact on the program’s success because of the likelihood of unwanted 
media focus on Ms. Tripp herselfboth during the preparations for the JCOC tour and on the tour 
itself. Moreover, the issue of Ms. Tripp’s security raised in Mr. Moody’s letter, as well as the . 
securhy of tour participants, are matters of concern to the Department. Also, I have been 
informed by the Office of the Independent Counsel that Ms. Tripp will be meeting with 
personnel of the O$lce some 12 hours per week for at least the next three weeks and that such 
meetings will occur during Ms. Tripp’s duty day. 
Trim, paid 

While the Department is prepared to mt Ms. 
admibtrative leave for the time she devotes to such meetings, management is 

concerned that this schedule is inconsistent with the requirements of her current duties relating to 
the JCOC pro8mm. 

Accordingly, ah carcM consideration of all of the circumstances, management has 
determined that it is impractical for Ms. Tripp to continue to perform her currently assigned 
duties and has therefore assigned her a new set of duties consistent with her position as a Public 
Affairs Specialist and also with her curmat work restrictions. Ms. Tripp’s new duties are 
described in the attached enclosure. Until further notice. Ms. Tripp’s first level supervisor and 
point of contact is Clifford H. Bemath, F?incipal Deputy Assistant Secretary of Defense (Public 
Affairs), whom Ms. Tripp may reach by telephone aq(oo 
a- 

r, alternatively, by e-mail 
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ML Anthony zacca@ 
Page 2 

A revised perforxunce plan reflecting the critical elements and performance standards of 
Ms. Tripp’s position is in the process of being drafted and will be transmitted to you shortly. 

I would appreciate your transmitting the accompanying description of new duties and 
sample SOPS to h4s. Tripp as soon’as possible. If you have any questions, I may be reached at 

Donald W. Perkal 
\ 

JkputyGe3leralc0unse1 

EncIosure 

845-DC-OOOOOO76 
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Duties : 

Deskside Standard Omratinq Procedures: (SOP) for JCOC: 

Currently, there is no single reference depicting in detail HOW 
the JCOC program is planned, coordinated and executed. The 
purpose of this SOP is to provide a comprehensive and detailed 
sour.ce for everyone (present and future staff members) involved 
in every aspect of JCOC planning and execution. This deskside 
SOP should breakdown the entire program by individual functions; 
and each function should be further detailed in terms of specific 
tasks involved. The following is a representative, but not 
inclusive, list of functions. 

l 
“_ 

0 

0 

History of the Program 
Purpose/Objectives 
Role/duties of Program Director (Separate Deskside SOP 
for function function performed by the Director, JCOC. 
Use attached format. 

0 

l 

l 

l 

l 

(Note1 
intent 

Detailed description of nomination/confirmation process 
Roles/duties of each member of the OSD JCOC Cadre 
(Budget, deputy director, others) 
Roles/duties of the Service Reps 
Roles/duties of the Service site reps 
Roles/duties of photographer/videographer 
Follow up aCtiOnS upon COn@etiOn of Conference 
This index is suggestive, rather than comprehensive. The . . _ ._ -1s tnat ror every runctlon associated with every aspect of 

conference planning, execution and follow-through, there is a 
desk SOP that fully describes that task and how it is 
accomplished. An example of the SOP format is attached.) 

This project is due to OASD(PA) 30 calendar days from date of 
receipt of these instructions. 
well as in printed format. 

Delivery should be on d$sk as 

From time to time, you may still be asked for information related 
to, and advice concerning, JCOC and may be asked to perform other 
related duties as determined by the DASD (Communications). 

845DC-oOOOOO77 
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SOP# DM-14-1 DATE: 8/09/91 

DESCRIPTION Olp ACT-TX: 

Accountability of Metro Fare Cards for OASD(PA) users.. Pick up 
of new Metro Fare Cards to replenish stock, to include returning 
Metro Fare Cards when the amount remaining on the card is insuf- 
ficient to pay for a trip on the Metrorail system during rush and 
non-rush hour periods. 

POINTS OF CONTACT: 

Admin NCO's 

Executive Motor Pool, Pm 3C345, S-1575 

STEPS INVOLVED IN ACCOMPLISRING ACTIVITY: 

1. Pick-up/Turn-in of Metro Fare Cards: 

a. Pick-up new cards at Pm 3C345 to replenish stock'. 

b. Turn-in cards that have less than $1, since they contain 
insufficient fare, to F&I 3C345. 

2. Issuing Metro Fare Cards: 

a. Cards will only be issued to OASD(PA1 personnel. Excep- 
tions to this rule may only be authorized by the Director 
& Deputy Director, DM; DASD(PA), PDASD(PA), and the 
ASD(PA) . 

b. When a card is issued, Admin NCOs will complete the entry 
blocks of the Metro Card Ledger. (DATE, NAXE, DESTIHA- 
TION/PDRPOSE, TICX.ET#, and BAWINCE OUT.) 

C. Ensure that the recipient initials the INIT entry block. 

3. Return of Metro Fare Card: 

a. Without delay, Admin NCOs will complete the remaining 
portions of the Metro Card Ledger. 
USED UP, and INXT entry block.) 

(DATE IN, BALANCE IN, 

b. If the Metro Fare Card has been used up, the Admin NC0 
will enter "Yes" in the USED UP entry block. 

4.. Metro Fare Cards and control ledgers must be secured in DM's 
safe during non-duty hours. 

845-DC-o00078 
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1. Memo, dtd 10 Feb 92, Subject: Authorization to Sign for 
Metro Fare Cards. 

2. Memo, dtd 21 Ott 87, Subject: Metro Fare Cards 

3. Memo, undated, Subject: Revised Instructions for the Distri- 
bution and Use of Metro Farecards 

APPLICABIZ REGVLATIONSAND DIRECTIVES: 

PREPABED BY: NCOIC DM 

845Dc-oooooO79 
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s-/d vY* P- L -g c 3 e-q-) 

SOP# DM-17-2. DATE: 7/15/93 

DESCRIPTION O? ACTIVITY! 

Processing DD Form 1557, Certificate of Clearance/Access 

POINTS OF CONTACT: 

Renee Harper, Indoctrination, DIA, Rm 13864, ____ 

Jean Ball-Thorne, Billet Management, DUC, f-4 

S INVOLVED IN ACCoMpLISExNG ACTIVIm: 

1. mquebt to grant SC1 Clearance: 
,of 1557. 

(Complete sections I and II 
OASD(PA) Security Manger signs as requester. 

fer to the SC1 Binder (C) stored in the OASD(PA) Security 
(Re- 

Manager's safe for samples and required information.)) 

a’. DD Form 1557. 

1) Forward original DD Form 1557 
Security. 

2) 4 copies will be fomarded to 
Security, Rm 38347a 

and 4 copies to OSD 

DIA/OSC-3C d 4A by OSD' 

3) File a copy in the SC1 binder marked "Confidential" 
which is stored in the OASD(PA) Security Manager's 
safe. 

If the individual does not have an SBI/SSBI or their 
SBI/SSBI is not current, OSD Security will mense 
required forms for completion or update. 

b. SC1 Clearance Adjudication - When SBI is updated and/or 
investigation is completed, DIA will finalize SC1 clear- 
ance procedures and SC1 briefing will be scheduled. 

845-DC-OOOOOO80 
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C, SC1 Briefing - SC1 briefings are held in the Pentagon, em 
13064, @ 0900 hrs on Mondays. 

1) The briefer, Renee Harper, from DIA, will call to let 
us know when the SC1 briefing will be scheduled. 

2) Coordinate with the individual receiving the briefing, 
If there is a conflict in the scheduliqg, contact Ms. 
Harper and reschedule. 

r 

3) Instruct the individual to contact the OAsD(PAj Secu- 
rity Manager after the briefing is received. 

. d. After SC1 Briefing - Enter the date of the SCI Briefing 
in the comments block on the DD Form 1557. 

. 2. Request SC1 Clearance debrief: (Complete sections I and If 
of 1557. OASD(PA) Security Manger signs as requester. 
fer to the SC1 Binder (C) stored in the OASD(PA) Security 

(Re- 

Manager's safe for samples and required information.)) 

a. Normally, an individual is scheduled for debrief as part 
of his out-processing. * 

b. DD Form 1557. (In section II of the DD Form 1557, enter 
"DD Poau 1848 attached.") 

1) Forward original DD Form 1557 
1848 to OSC-4A. 

along with the DD Form 

2) File a copy in the SC1 binder _.. _ marked *Confidentiala 
which is stored in the OASD(PA) Security Manager's 

. safe. 

C. DD Form 1848, Sensitive Compartmented Information'Debrief- 
ing Memorandum. 

1) 

21 

3) 

Prepare a DD Form 1848. 

Ha<e the individual being debriefed read the Sensitive 
.Compartmented Information Debriefing package located 
in the SC1 debriefing documents binder. 

Have the individual sign the DD Form 1848. 

a) .Forward the original DD Form 1848 to OSC-4A along 
with the DD Form 1557. 

b) File a copy of the DD Form 1848 with the copy of 
the DD Form 1557 in the individual's personnel 
file. 



3878 

3. 

21 Occasionallyr an individual will depart without being 
debriefed. In that event, 
two copies,' 

prepare the DD Form 1557 in 
and in section 11 under requested debrief 

date enter "Administrative." 

Any general questions about preparing the DD Form 1557 should 
be answered by reviewing DIAM 50-l and the SSCO Handbook. 
More difficult questions should be referred to one of the 
POCs at DIA. 

LL~PX,ICABI& REGUIAT~ONS AND DIRXCTIVES; 

1. DIAM 50-1, Sensitive Compartmented Information .(SCI) Security 
Management (WI, dtd 10 Sep 1984, Chapter 8, Enclosure .6, Page 
3s. 

2. Special Security Contact Officer (SSCO) H&book, dtd October 
1992. 

. 
PEIRpuREDEY: Security NC0 

845-DC-6OOOOO82 
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CC: PJCoughter 

--_-____-__-_--__ 
Forwarded Message: 
Subj: Re: JCOC Materials 
Date: 98-O From: _4't13:37:31 EDT 

To:-* & 

April 16, 1998 

Dear Mr. Wilson: 

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this is SO because the return 
label indicates the package was Sent by your office. 

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of 
inconsequential e-mail traffic? A COmpilatiOn of 1994 correspondence? Rooks completely 
haphazardly compiled, with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and 
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded 
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure YOU are 

aware. Apart from the completely USeleSS pile of paper this shipment represents, the SOP 
m&e1 I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and 
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public 
affairs programs. 

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in 
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their 
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the 
dispostion of these materials. 

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint 
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materials requested initially to 
attempt to do so. 

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD PA-chain of 
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document 
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as 
appropriate. 

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled 
hostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a 
cooperative and collegial.effort to allow a fformerly1 valued and lauded staff member an 
opportunity to excel. 

Respectfully, 

Linda h. Tripp 
?ublic Affairs Specialist 

4-16-1998 Fage 1 
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Hi, Linda -- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this 
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished 
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books 
for you, so Mike Byers will FedEx it to you tonight and you should have it 
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature" on the 
slip, so they can leave the materials if you're not there. 

,c 
Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder 
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no 
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations 
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but 
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival 
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike, 
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they 
should look for it? 

Anyway, when you get everything, if there's any fine-tuning necessary or if 
you need more, let me know. 

Because my schedule for today has run amok, let’s plan on a Friday JCOC 
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings at 
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work 
for you (probably for 30-40 minutes with all of us). 

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't 
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very 
screwy at the moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I 
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you. 
But I'$1 check Mike Byers to see if he can enter you into my global system 

today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me 
know if you have not received the materials tomorrow morning_) Cheers--Doug 

From: _ 

fzbj!!!?!!z Telephone Call 
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM 

I will call at 1300. Vr, L. 

_-____----_____________ Headers ____________________~~~~~~-~---- 

(172.31.33.51) by 

(8.7.1/8.7.1) with SMTP id NAA08087 for 15 Apr 1998 13:22:2 -0400 

4-15-1998 Page 1 
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Date: 98-04-16 15:23:36 EDT 
From:- 
To: 

April 16th 

Dear Mr.Wilson: 

I hope by now you have received my e-mail documenting the disturbing state of affairs brought 
about by this questionable shipment of essentially useless, outdated and inconsequential 
material. 

I would like to further state that this disturbing message, coupled with your decision not to 
reinstate me as Director of the Joint Civilian Orientation Conference and with the hostile 
environment I encountered the day my attorney and I visited the office at the request of the 
Office of Independent Counsel in an attempt to review personal items which may have helped me 
recall information, make me completely convinced that returning to the duty Station in any 
capacity would be threatening and ill advised at this time. I had hoped that this would not 
be So, but unfurling events make it abundantly clear that the Pentagon's position is one of 
partisan ill-will toward me as a cooperating witness in a federal investigation. It is a 
completely fearful and intimidating environment 
and one which has caused me great distress. 

Based on the foregoing, and the roadblocks placed in the way of my achieving success in 
authoring a comprehensive SOP, I believe it is necessary for this situation to be resolved by 
the attorneys involved in my flexplace agreement. 

Vr, 

Linda R. Tripp 

4-16-1998 Page 1 
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Due to an oversight during bates stamping, the following bate’s 
numbers were applied to pages unrelated to this production. Those pages 
have -been removed, leaving a gap in this production. 

845DC-00000086 
845DC-00000087 

Michael Johnson 
517198 
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______________-__ 
Forwarded Message: 
Subj: Re: JCOC Materials 
Date: 98-04-16 13:37:31 EDT 

April 16, 1998 

Dear Mr. Wilson: 

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this .is so because the return 
label indicates the package was sent by your office. 

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of 
inconsequential e-mail traffic? 
haphazardly compiled, 

A compilation of 1994 correspondence? Books completely 
with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and 

pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded 
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure you are 
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment represents, the SOP 
model I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and 
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public 
affairs programs. 

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in 
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their 
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the 
dispostion of these materials. 

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint 
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materials requested initially to 
attempt to do so. 

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD PA chain of 
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document 
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as 
appropriate. 

; regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled 
hostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a 
cooperative and collegial-effort to allow a tformerlyf valued and lauded staff member an 
opportunity to 

Respectfully, 

Linda R. Tripp 
?ubllc Affairs 

excel 

Specialist 

4-16-1998 America 0nline:Cwstjames Page 1 
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98-04-16 17:30:20 EDT 

Linaa --per your message below: I thought we had sent everything you'd asked 
for. I'11 checK it out;. give me a buzz tomorrow. Cheers--Doug 
---__----- 

Subject: Re: JCOC Materials 
Date: Thursday, April 16, 1998 1:37PM 

April 16, 1998 

Dear Xr. Wilson: 

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this 'is so 
because the return label indicates the package was sent by.your office. 

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my 
failure. 
A book of inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994 
correspondence? Books completely haphazardly compiled, with tabs ommitted so 
compietely impossible to reference? Pages and pages of inconsequential 
lists 
of participants from former JCOC iterations? I have waded through the mess.. 
This is not representative of the materials requested, as I am sure you are 
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment 
represents, the SOP model I requested did not arrive. I received, instead, a 
document not generated by OSD PA and hardly representative of a Public 
Affairs 
Standard Operating Procedure model for public affairs programs. 

The materials I requested‘last month, all of which were compiled under my 
direction, were in my cubicle the day that my attorney and I visited my 
cubicie. I am wholly cognizant of their contents. I 'reviewed those 
materials 
at that time. Perhaps you would inquire as to the dispostion of these 
materials. 

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating 
Procedure on the Joint Civilian Orientation Conference, I repeat that I 
require the materials requested initially to attempt to do so. 

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD 
PA 
cha:n of command, the message is alarming. I have no choice but to request 
thar my attorneys document this turn of events through communication with 
the 
off:ce of the general counsel, as appropriate. 

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my 
opinion, a veiled hostility toward me as a cooperating witness in a federal 
investigation, as opposed to a cooperative and collegial effort to allow a 
ifcrmerly} valued and lauded staff member an opportunity to excel. 

Respectfully, 

4-16-1998 
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Dace : 96-ti4-16 ij:L,:jci t3; 
From: _ 
To:d"-., 

April 16th 

Dear Mr -Wilson: 

I hope by now you have received my e-mail documenting the disturbing state Of affairs brought 
about by this questionable shipment of essentially useless, outdated and inconsequential 
material. 

I would like to further state that this disturbing message, coupled with your decision not to 
reinstate me as Director of the Joint Civilian Orientation Conference and with the hostile 
environment I encountered the day my attorney and I visited the office at the request of the 
Office of Independent Counsel in an attempt to review personal items which may have helped me 
recall information, make me completely convinced that returning to the duty station in any 
capacity would be threatening and ill advised at this time. I had hoped that this would not 
be so, but unfurling events make it abundantly clear that the Pentagon's position is one of 
partisan ill-will toward me as a cooperating witness in a federal investigation. It is a 
completely fearful and intimidating environment 
and one which has caused me great distress. 

Based on the foregoing, and the roadblocks placed in the way of my achieving success in 
authoring a comprehensive SOP, I believe it is necessary for this situation to be resolved by 
the attorneys involved-in my flexplace agreement. 

Vr, 

Linda R. Tripp 

845-DC-OOOOOo90 
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April 16th 

Dear Mr.iiilson: 

I hope by now you have received my e-mail documenting the disturbing state of affairs brought 
about by this questionable shipment of essentially useless, outdated and inconsequential 
material. 

I would like to further state that this disturbing message, coupled with your decision not to 
reinstate me as Director of the Joint Civilian Orientation Conference and with the hostile 
environment I.encountered the day my attorney and I visited the office at the request of the 
Office of Independent Counsel in an attempt to review personal items which may'have helped me 
retail information, make me rompleteiy convinced that returning to the duty station in any 
capacity would be threatening and ill advised at this time. I had hoped that this would not 
be so, but unfurling events make it abundantly clear that the Pentagon's position is one of 
partisan ill-will toward me as a cooperating witness in a federal investigation. It is a 
compietely fearful and intimidating environment 
and one which has caused me great distress. 

Based on the foregoing, and the roadblocks placed in the way of my achieving success in 
authoring a comprehensive SOP, I believe it is necessary for this situation to be resolved by 
the attorneys involved in my flexplace agreement. 

Vr, 

Linda R. Tripp 

86DC-00000091 
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Date: 38-04-16 13:38:05 EDT 

__--em-___------- 

Forwar:ied Message: 
Sub!: Fe: JCOC Materials 
Date: 98-04-16 13:37:31 EDT 

April 16, 1998. 

Dear Mr. Wilson: 

I just received the OS0 PA shipment of materials. I can tell this 'is so because the return 
label indicates the package was sent by your Office. 

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of 
inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994 correspondence? Books completely 
haphazardly compiled,.with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and 
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded 
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure you are 
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment repregents, the SOP 
model I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and 
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public 
affairs programs. 

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in 
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their 
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the 
dispost ion of these materials. 

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint 
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materials requested initially to 
attempt to do so. 

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD PAchain of 
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document 
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as' 
appropriate. 

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled 
hostiiity toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a ’ 
cooperative and collegial effort to allow a (formerly) valued and lauded staff member an 
opportunity to excel. 

Respectfully, 

Linda R. Tripp 
Public Affairs Specialist 

4-16-1998 'I Page 1 
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..a: 
cc: 

________-________ 
Forwarded Message: 
Sub-i: Re: JCOC Materials 

April 16, 1998 

De-ax Mr. Wilson: 

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this is so because the return 
label indicates the package was sent by your office. 

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of 
inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994 correspondence? Books completely 
haphazardly compiled, with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and 
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded 
through the mess. This is not representative.of the materials requested, as I am sure you are 
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment represents, the SOP 
model I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and 
hardly representative of a Public Affairs Standard Operatinq Procedure model for public 
affairs programs. 

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in 
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their 
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the 
dispostion of these materials. 

If my assiqnment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint 
Civiiian Orientation Conference, I repeat 
attempt to do so. 

Assuming that this shipment was sent with 
command, the message is alarming. I have 
this turn of events through communication 
appropriate. 

that I require the materials requested initially to 

oversight and approval of my OSD PA chain of 
no choice but to request that my attorneys document 
with the office of the general counsel, as 

I regret the clear: message this shipment represents. It represents, in my.opinion, a veiled 
t,ostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a ’ 
cooperative and collegial effort to allow a {formerly) valued and lauded staff member an 
lppbrtunity to 

?espectfully, 

,inda R. Tripp 
'ublic kffarrs 

excel. - 

Specialist 

4-16-1998 Page 1 
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_,;_: .--;: ____ :.;_=_-_-__ 
Daze: 38-04-16 10:31:49 EDT 

Thar.ks -- I *ill review al2 materials and ensure I have what I need. The process, as you 
know, 1, 9 aetzil intensive and in order'to map out a comprehensive operating plan, it is 
necFf3ry to include a step by step documentation of the planning process. Please advise 
M:,Aae; tnat I would prefer these materials be fedexed out to me == ihere are reporters in a 
aaggLe outside my house, so I would prefer not to answer the door to a courier or to him. 
I;SK In case the address is not enough, the directions are as follows: 

_ look forward to receiving the materials and to our telephonic meeting tomorrow. Vr, L. 

845DC-oooooo94 
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__-_. ___. -.-- ----;_; 
Date: 95-04-i6 3b:22:10 EDT 

OSD/PF) 

cc: w 
Pat, , d 

Linda -- Ui, hope you got my e-mall yesterdal.. The materials are ail boxed 
up, but missed tne overnight FedEx, 53 we're arranging to have them 
cour;ered out $0 you toda) -- if you'rG not home when they get there, we'll 
make sure there's no "signature required" check-off on the slip, per your 
request, so they'll leave it for you even lf ycu aren't there. Please let 
me know when you've received,it -- talk to you 'tomol-*cW. "beers--Doug 

__i__________--v-----v- Headers ------_-__.---______------------ 

Return-Path: w ” 
Received: fKOm C-y-''-'co51 .- t172.31.33.51) by 

(~31.15) with SMTP; Thu, 16 Apr 1998 08:20:09 -0400 
Received: from J -ew_fi [l34.152.180.100]) 

by r1y-zcOs.mz.ao1.com (8.8.5/8.8.5/AOL-4.0.0) 
with F~fl' id I-U09898 for _- ._ 
Thx, IG ApK 1998 08:18:30 -0400 (EDT) 

RPr-:_'JeJ: fromI 1 I~ 

.1/8.7.1: with SMTP id TAA16734 form ; 
“3 bw-'- we- 

i9.7 r) Thu, 16 Apr.1998 08:09:56 -0400 
{EDT: 
Received: by pagate.pa.osd.mii with Microsoft Mail 
id w_, ~ m; Thu, 16 Apr 98 08:15:04 PDT 

From: "u'_'a 4-e fir,4 :7- 
To: Q ,_. 

Subject: JCOC Matcr;als 
Date: T?.*u, ;6 Apr 98 07:10:00 PDT 
Fessage-;:: 
Encoding: 7 TEXT 
X-Mailer: Microsoft Mail ‘V3.0 

4-16-1998 
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Date: 53-04-15 13:32:25 23T , 
From: I I-.,.., 

u 
To: 1 

Hi, Linda -- Plr,ally have a break in meetings, so wanted to give you this 
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished 
u n t 1 1 this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books 
for yol;, so Mike Byers will FedEx iK to you tonight and you should have it 
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature" on the 
Silp, so they can leave the materials if you're not there. 

Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder 
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no 
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations 
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but 
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival 
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike, 
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they 
should look for it? 

Anyway, when you get everything, if there's I any fine-tuning necessary or if 
you need more, let me know. 

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC 
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings i 
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work 
for you (probably for 30-40 minutes with all of us). _ 

Finally, apoiogies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't 
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very 
screwy at the ‘moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I 
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you. 
But I'll check Mike Byers to see if he can enter you into my global system 

today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me 
know if you have not received the materials tomorrow morning.) Cheers--Doug 
-______--- 

From: r-0 
To: B 
Subject: Re: Telephone Call 
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM 

i wi,l call at 1300. Vr, L. 

_____________---_-__--- Headers _____-_______---___---~~~~-~~~~~ 

Return-Path: 
Received: from _1_D_Y'* -nc [172.31.33.51) by 
a -’ vB]rn (~41.15) with SMTP; Wed, 15 Apr 1998 13:32:25 -0400 
Received: fro 

Received: fro -26.121) byq .' 
(8.7.1/8.7.1) wit.h SMTP id NAA08087 for-- Wed, 15 Apr 1998 13322326 -0400 
(EDT) 
Received: by v 
id < '1p; Wed, 15 Apr 98 13:30:56 PDT 

From:-_ w- -- 1. 845-DGWOOOO% 
To: 

4-15-1998 America 0nline:Cwstjames Page 1 
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Hi, Linda -- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this 
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished 
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books 
for you, so Mike Byers will FedEx it to you tonight and you should have it 
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature" on the 
slip, so they can leave the materials if you're not there. 

Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder 
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no 
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations 
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but 
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival 
book. They cannot find a *Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike, 
Lindsey, Rick) have looked -- 
should look for it? 

do you know is there a specific place they 

Anyway, when you get everything, if there's any fine-tuning necessary or if 
you need more, let me know. 

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC 
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings at 
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work 
for you (probably for 30-40 minutes with all of us). 

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't 
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very 
screwy at the moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I 
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you. 
But I'll check Mike Byers to see if he can enter you into my global system 

today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me 
know if you have not received the materials tomorrow morning.) Cheers--Doug 
__-____-_- 

From: _ 
To: m 
Subject: Re: Telephone Call 
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM 

I will call at 1300. Vr, L. 

Received: from [172.31.33.5]) by 
~41.15) with SMTP; Wed, 15 Apr 1998 13:32:25 -0400 

Received: \_&galt.osd.mil [134.152.180.100)) 
by -7(8.8.5/8.8.5/AOL-4.0.0) 
with ESMTP id NAA20461 for b-j 
Wed, 15 Apr 1998 17:31:00 -0400 (EDT) 

Received: from pagate.pa.osd.mil (II-1 
(8.7.118.7.1) with SMTP id NAAb8087 for *_ 

[134.152.26.12]) by 
4 Wed, 15 Apr?%%%!!6 -0400 

(EDT) 
Received: by ?_ith Microsoft Mail 
id <35351900 >; Wed, 15 A r 98 13:30:56 PDT 

To: Cwse-b*' 
From: * OSD/PA" 

. 845~DC-oooooo97 
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- 

d-C : =. __-_;_-_._. - __-_ 

Date: 98-04-15 i3:32:25 EDT 

H:, Linda -- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this 
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished 
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books 
for you, so Mike Byers will FedEx it to YOU tonight and you should have it 
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature" on the 
slip, so they can leave the materials if you're not there. 

Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder 
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no 
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations 
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but 
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival 
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike, 
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they 
should look for it? 

Anyway, when you get everything, if there's any fine-tunin-g necessary or if 
you need more, let me know. 

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC 
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings at 
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work 
for you (probably for 30-40 minutes with all of us). 

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't 
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very 
screwy at the moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I 
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you. 
But I'll check Mike Byers to see if he can enter you into my global system 
today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me 
know if you have not received the materials tomorrow morning.) Cheers--Doug 
---------- 

From:_ 
To:_ 
Scb>ect: Re: Telephone Call 
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM 

I wi:1 call at 1300. Vr, L. 

Return-Path: 1 
Received: from 1 i-b72.31.33.51) by 

5~; Wed, 15 Apr 1998 13:32:25 -0400 
134.152.180.100]) 

by rly-zx ~4.0.0) 
with ESMTP id NAA20461 for < 
Wed, 15 ADr 1998 13:31:OO -0400 (EDT) 

Received: from 
(8.7.1/8.7.1) 

[134.152.26.12]) bN_j . 
15 Apr 1998 13:22:26 -0400 

4-16-1998 Page 1 
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April 9, 1998 

Mr. Doug Wilson 
Deputy Assistant Secretary of Defense for Public Affairs 
The Pentagon 
Washington, D.C. 20310-1400 

Dear Mr. Wilson: 

I was advised today that you have been named as my new supervisor. I 
was 
further directed to contact you by telephone today. When I tried to 
reach 
you earlier today, 
expected back at a 
the 
afternoon. 

I hope that if the 
letter 

I was told that you were at the White House and not 
definite time, and that you had meetings scheduled in 

assignment passed along to me byMr. Perkel in his 

. 

of March 9th and received by my attorney on March 11, is still current, 
that 
you will provide the materials I requested of Mr. Bernath so that I may 
attempt to provide a comphrensive SOP. As you will remember, there has 
not 
been such an SOP on JCOC before, and neither I nor my predecessors have 
been 7 
required to write such an SOP in the past. :As stated previously, I 
anticipate that those materials include, but are not limited to, the 
%JCOC 
archival historY,+book, compiled under my direction, and the JCOC 59.and 
60 
(Volumes 1 and 2 of each) correspondence books, also compiled under my 
direction. I would also like a copy of the JCOC 60 participants' 
notebook, 
also compiled under my direction. Additionally, it would be helpful if 
You 
included a sample of an SOP which is substantive in nature, and more 
representative of one of the visible PA programs administered by the 
directorate, as opposed to the use of metro fare card example previously 
provided by Mr. Bernath. For obvious reasons, a year long planning 
process 
of a comprehensive and visible program such as JCOC, involving the Army, 
Air 
Force, Navy, Marine Corps and Coast Guard is difficult to compare to a 
procedural methodology of administrative functions. 

In addition, due to the lack of these materials, request a more 
reasonable 
suspense date be assigned. Also, at your convenience, I would like to 
discuss with you the renewed media interest in JCOC and the kinds of 
investigative inquiry we continue to receive. 

Since you have been officially named as my new supervisor, I would like 
to 

845-DC-oOOOOO99 
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formally request that I be allowed to return to my duty station and my 
former 
position as Director of the Joint Civilian Orientation Conference. As 
evidenced by my visit to both my former office area as well as the area 
surrounding the media and the press room recently, it appears.that my 
presence is not disruptive in any way -- if you discount the appearance 
of 
three attorneys representing the office of the general counsel, which 
would 
appear to be an internally generated situation. Needless to say, it is 
my' 
wish to resume my former role, since my removal from this position 
represents 
a groundless demotion. Since CDR Rick Snyder had been designated as my 
Deputy 
Director, and since he is now working on JCOC full time, I assume his 
continued support of the program would provide the necessary coverage 
during 
my required OIC absences. Do you see any verifiable reason why this 
should 
not occur?. Please advise. 

Respectfully, 

Linda R. Tripp 

845DC-00000100 
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Z,L_ : _s‘t_:; 

gate: 38-03-16 09:51:49 EST 

To:, b 

Linda: 

Tr.anks fcr checking in. I'm assuming that due tc your desire cc protect 
yacr pn;ne number, and the uncertainty of your scneduie mar email will, 
for the time oeinq, be our primary means of communicating. Since our 
email will be :;lr official business, they should not be considered 
"PERSONAL AtGC CONFIDENTIAL" as your email indicated. I think we should 
hot% understand, and be up front, about the fact that it is likely that 
otkler people may see our email. That said, if you need to talk to me, 
c ieei free to calf. Also, it would be helpful for me to have your phone 
number to use if absolutely necessary. Of course, I would keep your 
phone number confidential. 

I tnink it 's best if we leave administrative procedures for your leave, 
court time, etc. as they are. You should continue to submit requests for 
annual leave in advance to Celia/Gracie and follow established procedures 
for requesting sick leave.. 

The Assignment 

I have almost 30 years experience writing and assigning others to write 
the type of Standing Operating Procedures (SOP) as the one I've asked you 
to write. The example I sent you is part of a 2-volume book of 
procedures I had the Directorate for Management write some years ago. I 
gave them 2 weeks to do it: In the case of the JCOC SOP, I'm basically 
asking you to put in writing what you've been doing for the past 3 years. 
I will have Celia put together whatever material we can find and get 

them to your house; but you don't have to wait on these materials to get 
started. 

Actuaily, you indicated that you have been working on this project. It 
would be helpful if you would email me today what you,have already done. 
I understand that what you will be sending may be in rough draft or 

outline, but certainly unfinished, form; however, it will give me an idea 
of how you are proceeding and allow me to make course corrections early 
on. If you haven't done so already, it would be helpful for you to work 
out the table of contents - the list of topics for which individual SOPS 
will.be written. That will also help define the scope of the project. 
You should also send me, by email, every Friday (close of business) what 

you have accomplished. 

This assignment began on March 9, 1998. Although it looks massive, I 
think you'll find that once you get into it, the individual elements of 
the SOP go fairly quickly. I don't believe it's necessary to approve .a 
3C-day extension at the outset of the assignment. I propose we wait 
until April 3 and see how much you've accomplished and how well you've 
accomplished it. If an extension is warranted, we can make an assessment 
at that time. 

I look forward to your first inputs to the SOP. 

Cliff 

3-18-1998 
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Dear Cliff: 

I understand that my attorney tried (unsuccessfully) 
missed you. 

to reach YOU last week. 'I'm sorry he 
I'm so sorry that my request for annual leave on March 12th was not sent via 

-t e-.?a:,. _ m certain you know how much we depend on Gracie Lamphere to keep us on top of our 
ieave ~112s -- and, in the last minute and 
3:C0 unt:i 

rather haphazard requirement tc be elsewhere from 
5:00 pm on March 12th, I obviously neglected to ensure that the correct button was 

pressed on the computer. I can't tell you how many times this has happened among the staff in 
DPcR; thank God for Gracie's attention to detail, because this very same‘thing happened to 
Celia twice last year! Luckily, Gracie was able to gently remind her of her oversight in 
submitting a leave slip, so she was able to rectify her error upon her return. As you- know, I 
had no Gracie and so the oversight was my Own. In any event, had you had occasion to speak to 
my attorney on- Friday, you would have received my first apOlOgy for this understandable 
oversighz. As a matter of fact, I would like to request that those submitted -(and approved) 
requests f or annuai leave for dates in January 1998 {when time away from the office was 
requlrec for matters associated with the Independent Counsel), be withdrawn and the time 
cred;:em & U back tc my annual leave account. Gracie has copies of those slips. As of right now, 
I have no further requests for leave. 
leave in the appropriate fashion, 

Be assured that in the future I will continue to request 
as I always have during my tenure in OSD PA. 

I have been working on the laborious task of documenting a detailed and comprehensive SOP for 
JCOC, and require some mdteriah- As you are aware, this documentation has never existed, 
and was unavailable to me when I was named Director of JCOC. 'This year-long manual, 
documenting step-by-step methodology and oversight and interaction between OSD PA and the 
Army, A:= Force, Navy , Marine Corps and Coast Guard in both Washington and at the host sites, 
CAPSTONE coordination, travel and budgetary projecti.ons, recruitment of participants as well 
as selection panel requirements, not to mention logistical support, and itinerary development, 
menu pianning, hotel accommodations and requirements, host site instructions, project officer 
guidelines, published books, the photo documentation and the video, is a project of some 
moment. TO ensure the level of detail you have directed me to submit, I request that you 
prD,vide me with all documentation necessary to fully comply with this requirement. This 
documentation includes, but is not limited to, the archival books which were assembled under 
my direction, and the JCOC 59 and 60 correspondence books, also compiled under my direst~an, -_ al_ or wr.:ch I WSll use 3s giiideri as i attempt to fully document the SOP for tnis SecDef 
program. 

Additionaliy, at this time I would like to request a more reasonable suspense for submission 
mc this SO?. I have no interest is raising this as a public issue, however, a suspense of 30 
iays to provide a level of detail much like the one you had OGC enclose (metro fare cards 
wasn't it?) is somewhat unrealistic given the scope of the JCOC year-long planning proces; -- 
and does not reflect the time limitations my participation as a witness in a federal 
investigation imposes. I would like to request a more realistic, extended suspense of 30 
aaditional days beyond the initial suspense date. Since JCOC has been planned and executed 
flaWleSSi': under my direction without the real benefit of this very SOP, I am confident it can 
be equally successful this year as the SOP is created as a work in progress. Please advise;if 
this is possible and if you will grant my request. 

On another, cheerier note -- 1 have received numerous and heartwarming letters from JCOC alum 
-- from bcth men and women, but particularly from some of the 58, 59 and 60 women you and I 
both had :ne pleasure of getting to know a little more than the average participant. It is 
,n.eartenlr.g to know of their support. I'm sure you, too, remember these wonderful people with' 
some fondness. 

Thank you. 

My regards to Beth, 

Linda R. Tripp 

3-17-1998 
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Linda, these are all good points, BUT we must go forward with a memo to OGC. 
Don't you always work with estimates when you are preparing the budget.? 
How did you come up with $2200 earlier? That's what people believe they 

will be paying -- and if in fact there is no infusion of DOD O&M money we 
would, I presume, make the program work for that sum times 60. We have the 
accurate total costs for the past 3 years. I think we can talk in 
"approximate" figures BUT we do need something to work with in order to move 
ahead. What.do you suggest as a document that we can use to crystallize 
this beyond.raising worrisome issues ?? We have dithered around with this for' 
more than a month -- it was on the burner when you were last here. We meet 
with Doug at 4. Please send a proposed ducument to be attached to the Hitch 
memo so that we have at least general numbers to deal with and something to 
drscuss. Thanks, Celia ---------- 

From: 
To: 
cc: r 
Subject: budget 
Date: Thursday, February 19, 1998 11:46AM 

As I indicated to you by phone during our extensive conversations about the 
JCOC budget, I agree that JCOC can and should be (in part) supported 
financially by OSD. Without complete and accurate projected costs (we are 
working with estimates only at this time, to include the Hotel Del Coronado 
which has only locked in the room rate), it is impossible to project an 
accurate total with any level of specificity. Issues of tax vs tax exempt 
will affect final costs, and this issue will surface if some portions of 
JCOC 
are paid for by O&M funds. This can be a significant sum. 

Also, as we discussed, the issue of contracting constraints should be 
addressed, since there are strict guidelines and regulations governing the 
bidding process when allocated funds are used for a federally funded 
program... .As you know, since JCOC has not used allocated funds for the 
fixed 
expenses of the program in the past, we have not been constrained by these 
regulations. Before contracts are signed and commitments made, we should 
resoive this issue... 

The issue of how JCOC bills will be paid must also be addressed. In other 
words, in the past we have projected expenses, based our registration fee on 
these expenses, collected the money, and written checks to cover all our 
expenses as the trip progressed. Most vendors and providers will not do 
business any other way. By the end of the conference, the only outstanding 
bills not paid each year were the yet to be completed photographic and 
duping 
costs.... .How will we separate those contracts paid for by the government 
from 
those JCOC will pay for -- costs will vary if we contract as JCOC as opposed 
to official OSD contracting.... it's a fact of life. 

Since JCOC will by paying only for the hotels,- cocktails, and meals of the 
60 

2-19-1998 _ Page 1 
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nature, 
and invclve detailed planning (more detailed, 'moment by moment itinerary,. 
logistical support, NCOICs identified for baggage handling, etc.) and a 
compiete (but still preliminary) walk through of the itinerary will be done. 

The third, and final round of advance trips should be scheduled toward the 
end 
of May. This may not be necessary in the case of the Marine Corps site, 
since 
that visit does not involve an overnight, and by that point the itinerary 
and 
logistical support should be set. Since Lejeune has hosted us several times 
in the past, this visit should be the least problematic. In any case, the 
last advance:trip to each location should represent the most flawless 
representation of the final itinerary..... 

In reviewing past after action reports, the concensus has been that initial 
advance trips are critical to the success and ease of planning of,the 
conference....... this puts everyone on the same sheet of music, imparts the 
level of attention to detail, and allows everyone to share ideas and work as 
a 
team. Without this meeting, and despite a great deal of information shared 
with the host sites, when we show up for the more substantive advance trip, 
the host site is generally ill-prepared for the level of detail required to 
host JCOC. 

Concurrently, the welcome packet to each of the selectees, along with 
request 
for additional information, should be mailed out from the JCOC Director NLT 
10 
April 98. This includes tentative itinerary information, etc., and 
establishes a dialog with the selectees. As the information is returned to 
us, this information must be entered into the data base. Alternate 
invitations go out concurrently, and the same rules apply. A short notice 
list must be maintained and should include lO+ names who will agree to join 
the trip up to and including the day of registration. 

At the same time, the JCOC book will be in progress. Service Project 
Officers 
will be asked to provide 80 (or however many copies we will need based on __ 
participants, cadre, other guests, OSD PA copies, SecDef copies, etc.) 
insert 
packages for the book. This will include a representative color photo of 
the 
host installation, with a history of the base, and pertinent mission 
information printed onthe opposite side of the photo. It serves as a . 
"welcome" to that section of the book. They will also be responsible for 
providing printed bios of KEY officers at each host site, as well as key 
Department officials with whom the participants will interact. This should 
be 
kept to a minimum and truly only represent the key individuals with whom 
participants will interact. This insert will also include sheets with 
description and photo of equipment participants will shoot, ride, view, 
etc...... ..A11 of the above must be approved by JCOC before it is reproduced 
for the JCOC book, and should be due to us for first review NLT 1 Apr 98. 
Our 

edits and recommendations should be due back to.the Services NLT 10 APR 98, 
with the final product due back to us for inclusion in the book NLT 1 May 
98. 

2-18-1998 b-4. Page 3 
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Beginning during the time of the rnitla; aavance , 
(fair 
and foci: will be started.....and added to up to 
moment my moment itinerary becomes the bible for 

trip, a arafz lC:neraZj 

the very last minute. This 
the trip. This itinerary 

should be prepared and edited by one person who becomes intimately familiar 
with the itinerary and who can troubleshoot obvious problems as they arise. 
TC14 * ../- is n3t just a keyboarding effort, it is a sabstantive effort tc ensure 

iuaiity (and flawlessly 

I hope you receive this 
Please let me know what 

executedjitinerary. 

e-mail. Celia, I will call you later. 
you think of the foregoing. 

Headers _____________________~~~~~~~_~~_ 
Return-Path: -a+, *- _ M 
Received: fr _ (*w--" - 1 [172.31.106.68]) by 

(~38.1) with SMTP; Wed, 18 Feb 1998 11:52:38 -0500 
Received: from 9 ” \-& [134.152.180.100]) 

by v---"--L-8.5/8.8.5/AOL-4.0.0) 
with ESMTP id LAAO9750 for p. 
Wed, 18 Feb 1998 11:52:36 -0500 (EST) 

Received: frw rnll {L&-r- Y . . . Y.Y..I. -134.152.26.12]) by,--“‘ 
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id LAA05436 for <B - '- wad 18 Feb 1998 11:44:32 -0500 
(EST) 
Received: by pw*- -- a -:1 -;i*k UG.-EcIcQf) Mai1 

l>; Wed, 18 Feb 98 11:50:12 PST 

To:~ ; 
Subject: Re: Budget/Hitch/Timeline-Calendar 
Date: Wed, 18 Feb 98 11:47:00 PST 
Message-ID: -q&n 
Encoding: 192 TEXT 
X-Mailer: Microsoft Mail V3.0 

2-18-1998 Page 4 
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From: choke@pagate.pa.osd.mil (Hoke, Celia, , .OSD/PA) 
To:Cwstjames@aol.com (Cwstjames) 

Linda, thanks for your discussion. Per paragraph one: Please note the 
numbers add up to 15, including Mrs. Cohen and Nick who will be funded in 
the program as Doug and othesrsof our OSD/PA staff. Per paragraph 2, piease 
consider the highest figure for guest estimates --ie, 30 --for your budget 
planning and for the breakout you're doing for the Hitch memo. 
Regarding that memo, I'd like it to go to Hitch -- seen by Doug and Cliff-- 
on Friday. Doug is in Ohio for the SecDef/State/Nat Set Ad even today, but 
tomorrow (Thurs)we will discuss matters, which I would like to include a 
draft Hitch memo and back ups (our cost part/participant part -- per the 
pages with edits( from our meeting with Doug) which Michael took to you in 
hard copy) and then do the final outta-here package to be hand-carried to 
Hitch on Friday am. That means that I need you to send me those 2 back-up 
pages with figures -- even if it means your retyping them in e-mail. Could 
you please send this by tomorrow?Also, please give me your comments on my 
redraft of the actual memo to Hitch (which I earlier sent to you retyped in 
e-mail). 

As regards all the other information in your discussion, this is INDEED the 
kind of info we need in a timeline calendar. Since your calendar 
application has some problem,1 understand, please do a linear calendar in 
e-mail and send it to Michael who will them put it on the graphic calendar 
format which all of us can quickly comprehend and use. 
For example, start with March: 
MARCH 
Mar 1-6 (Sun - Sat 

1 Sun 
2- Mon 

- Memo on JCOC funding w/attachments (Linda) 
sent to GC/Hitch (Lindsey/Celia/Doug) 

- Nomination packet to SecDef for approval(Lindsey) 

- Prepare draft pkg of SecDef invitation(Linda/Lindsey) 
to be sent to Exec Set autopen when noms approved by SecDef 

3-Tue 
4-Wed 

- Service project officer meeting w/JCOC director, lE776-lo:00 am 
(to continue every Thurs each week as noted hereafter) 

Review revised logo/give approval (Lindsey/Celia/Doug) 

AND SO ON FOR EACH WEEK IN MARCH, APRIL, MAY, JUNE to the extent you know 
include advance visits and reconfirmation visits, ,dates for final 

budget, finals w/hotels, first draft itinerary (fine&foul), prep of Wash 
portion agenda, etc. 

Doing this calendar is important because we NEED actual documents from you 
to facilitate this process. And we need to get the things on the caledar 
accomplished. Taking the information from a discussion document is not the 
kind of real assistance we need to make this work. When do you think you 
n send us at least March and April timeline calendars? I need to have a 
nse of when we can expect specific products'. Please review and give me a 

Z-18-1998 Page 1 
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_____----- 
From: ,. . 

EZbiZ?E . : 
Date: 

Invitation Package 6 Hitch 
Weanesday, February 18, 1998 8:34AM 

Projectec Costs: Cadre is estimate at 12 (currently). We should determine 
the exact count at this time. I assume it will be DASD PA, JCOC Director, 
Deputy Director, Defense Project Officer, Army Project Officer, Navy Project 
Officer, Air Force Project Officer, Marine Corps Project Officer, Coast 
Guard 
Project Officer, still photographer, Treasurer, 2-man video crew (based on 
last year 's situation with one camera), Mrs. Cohen and The Secretary's 
Godson, -_ 
assuming he is out of High School by then. 7 'Am I missing anyone? We need a. 
firm number to be abie to project costs. I understand that Mrs.Cohen and 
Nick 
will not be considered “cadre" with yellow coats, but they will still have 
to 
be budgeted in one category or another. 

In terms of "other" costs, we need to ensure that our numbers are adequately 
projected for "guests" -- i.e., JCOC typically pays for all "guests" at each 
of the cocktail receptions and-the dinners, which ranges from 20 to 30 
people 
per evening. These figures will have to be projected in the OSD O&M column. 

Calendar: SecDef invitation packet should be forwarded through our front 
office to the Exec Set for approval and autopen (or 
March 98. Our deadline for mail out to the initial 
March 

signature) NLT than 1 
60 should be NLT 15 

98 with a response date (with deposit) NLT 30 March 98. 

Service Project Officer Meetings should begin NLT 1 March 98. This is so 
because of the extensive contracting and logistical arrangements which have 
already been made by OSD PA as it pertains to site visits, vendor items, 
etc. 
This wiil allow weekly update meetings for a 3+ month period -- we are ahead 
of ourseives this year, due to prior planning and a much later JCOC start 
date. We have had JCOC weekly meetings Thursday mornings at 1O:OO for one ': 
hour, with more frequent meetings scheduled the last three weeks prior to 
the. 
start of JCOC. The meetings were held in your office. May I expect that I 
will chair these meetings? 

Initial Advance trips:- A first round of initial advance trips should be 
scheduled NLT the week of 15 Mar 98. These trips will be one overnight per 
site, preferably in order of JCOC itinerary. Courtesy calls with the. 
Command 
Group and meetings with the points of contact representing each segment of. 
support at each site will happen at this time. At this time, a tentative, 
draft itinerary will be worked out, as well as proposals for inclement 
weather. Visits to hotels/BOQs, meal planning, etc., will take place at 
this 
time (on a preliminary level). 
The second round of advance trips should take place toward the end of April. 
Again, these visits should be scheduled in se'quential order. Again, 
meetings 

2-18-1998 Page 2 
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nature, 
and involve detailed planning (mwe detailed, moment bv moment itinerary, 
logistical support, NCOICs identified for baggage handling, etc;) and a- 
ccmplete (but still preliminary) walk through of the itinerary will be done. 

The third, and final round of advance 
end 
of May. This may not be necessary in 
since 

trips should be scheduled toward the 

the case of the Marine Corps site, 

that visit does not involve an overnight, and by that point the itinerarj, 
and 
logistical support should be set. Since Lejeune has hosted us several times 
in the past, this visit should be the least problematic. In any case, the 
last advance-trip to each location should represent the most flawless 
representation of the final itinerary..... 

In reviewing past after action reports, the concensus has been that initial 
advance trips are critical to the success and ease of planning of,the 
conference....... this puts everyone on the same sheet of music, imparts the 
level of attention to detail, and allows everyone to share ideas and work as 
a 
team. Without this meeting, and despite a great deal of information shared 
with the host sites, when we show up for the more substantive advance trip, 
the host site is generally ill-prepared for the level of detail required to 
host JCOC. 

Concurrently, the welcome packet to each of the selectees, along with 
request 
for additional information, should be mailed out from the JCOC Director NLT 
10 
April 98. This includes tentative itinerary information, etc., and 
establishes a dialog with the selectees. As the information is returned to 
us, this information must be entered into the data base. Alternate 
invitations go out concurrently, and the same rules apply. A short notice 
list must be maintained and should include lO+ names who will agree to join 
the trip up to and including the day of registration. 

At the same time, the JCOC book will be in progress. Service Project 
Officers 
will be asked to provide 80 (or however many copies we will need based on ._ 
participants, cadre, other guests, OSD PA copies, SecDef copies, etc.) 
insert 
packages for the book. This will include a representative color photo of 
the 
host installation, with a history of the base, and pertinent.mission 
information printed on-the opposite side of the photo. It serves as a 
"welcome" to that section of the book. They will also be responsible for 
providing printed bios of KEY officers at each host site, as well as key 
Department officials with whom the participants will interact. This should 
be 
kept to a minimum and truly only represent the key individuals with whom 
participants will interact. This insert will also include sheets with 
description and photo of equipment participants will shoot, ride, view, 
etc...... ..A11 of the above must be approved by JCOC before it is reproduced 
for the JCOC book, and should be due to us for first review NLT 1 Apr 98. 
Our 
edits and recommendations should be due back to.the Services NLT 10 APR 98, 
with the final product due back to us for inclusion in the book NLT 1 hay 
98. 

2-18-1998 
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and foul; will-be started..... and added to up to the very last minute. This 
moment by moment itinerary becomes the bible for the trip. This itinerary 
should be prepared and edited by one person who becomes intimately familiar 
with tne itinerary and who can troubleshoot obvious problems as they arise. 
This 1s not just a keyboarding effort, it is a substantive effort to ensure 
a 
quali:y (and flawlessly eiecuted)itinerary. 

I hope you receive this e-mail. Celia, I will call you later. 
Please let me know what you think of the foregoing. 
L. 

_:__________I_ 
Return-Path: 

. _________________ 

om I172.31.106.681) by 

Received: frcm 9 1 (osd.mil [134.152.180.100]) 
1:52:38 -0500 

by relay22.,~(8.8.5/8.8.5/AOL-4.0.0) . 
with EStiP id LAAO9750 for 
Wed, 18 Feb 1998 11:52:36 -0 

Received: from pagate.pa.osd.mil [134.152.26.12]) by m-j1 
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id LAAO'S436 for <Cwstjameseaol.com>; 
(EST) 

Wed, 18 Feb.1998 11:44:32 -0500 

Received: by Lv_Y with Microsoft Hail 
id <34EB3874"--1>; Wed, 18 Feb 98 ll:SO:12 PST 

From: "Hake, Celia, , OSD/PA" <v> 
To: Cwstjames ( . 
Subject: Re: Budget/Hitch/Timeline-Calendar 
Date: Wed, 18 Feb 98 11:47:00 PST 
Message-ID: <W"^. _ _ _ B . > 
Encoding: 192 TEXT 
X-Maiier: Microsoft Maii V3.0 
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DATE \ 2 -fl&?, TIME q_ ‘, bl 
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WHILE OUT” RECORD 

I 
M. 

I 
1. -- 

A A&i 

OF 

PHONE 
**EA CODE N”YI)ER EXTENBlON 

_ L. Y , 
TO 

u 

DATE 

PHONE CALLS 
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OdC,Ck 

MESSAGE 

TAKEN BY: ~~ ] 
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TELEPHONED PLEASE CALL 

CALLED TO SEE YOU RETURNED CALL 
/ 

/ 
WILL CALL AGAIN / URGENT 
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Tri c 

From: Lewinsky, Monica, , -_L 
To: Tripp, Linda, ,_ 
Subject: HELP 
Date: Thursday, October 16,1997 1:34PM 
Priority: High 

<<File Attachment: ML2.DOC>x<File Attachment: BC2.DOC>> LT- Can you please print these out, take a 
look at them and make any changes (in BOLD) and send it back to me...PLEASE. Ican’t escape right now. I have 
to have it all ready to go by 4 pm or so. Thanks. 

Love 
M 

845-DC-00000171 

Page 1 
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Education: 

Len-is and Clark College Portland, Oregon 
Bachelor of Science in Psychology May 19% 

Experience: 

Department of Defense The Pentagon Washington, D.C. 
Confidential Assistant to the Assistant Secretary of Defense for Public Affairs 
April 1996 - present 
Serve as principal assistant to the Assistant Secretary of Defense (ASD) for Public Affairs in support of 
his dual role as both Department of Defense spokesman and head of Department of Defense Public 
Affairs. Assist in preparing the ASD for bi-weekly press briefings. Interact with the NATIONAL media 

on the ASD’s behalf. Provide the ASD with timely updates of current media stories. Act as liaison with the 
offices of the Secretary, the White House, other Cabinet Secretaries and the National Security Council. 
Provide support to the Secretary of Defense and Assistant Secretary on frequent international travel 

which includes a contingent of traveling media. Handle the ASD’s daily schedule and correspondence. 

The White House Washington, D.C. 
StaffAssistant to Director of Legislative Affairs Correspondence, November 1995 - April 1996 
Wrote drafts and correspondence for Staff Secretary’s approval and ultimately the President’s 
signature, which often required research of various Administration issues and policies. Coordinated 
mass mailings to Congress for the President and other Senior Administration officials. Processed and 
vetted all incoming mail to the President from Congress. Trained and supervised new interns on White 
House procedure and preparation of White House correspondence. 

The White House Washington, D.C. 
Summer Intern Ofice of the Chief of Staff, Summer 1995 
Drafted form letters and individual responses for the Chief of Staffs signature. Acted as a liaison for 
Chief of Staffs office to other White House ofices, Cabinet agencies, and Congressional offices. 
Updated office manual. Supervised and coordinated intern and volunteer staff. 

Metropolitan Public Defenders Portland, Oregon 
Alternatives Staff, February - May 1995 
Implemented new psychology expert reference techniques. Assisted attorneys in finding viable 
alternatives to prison for their clients. Directed clients in successful search for support, shelter, food 
and transportation. Updated files on resource materials. 

Southeast Mental Health Network (Practicum) Portland, Oregon 
Socialization Staff Assistant, January - June 1994 
Assisted staff in teaching socialization skills to mentally ill clients to ease their integration back into 
society. Updated clients’ confidential reports. Coordinated fund raising to benefit extra-curricular 
theatre activities. 

Additional Information: 

- TS-SC1 Clearance: Current 
- Proficient in Macintosh for Microsoft Word 6.0, WordPerfect for Windows 5.2. Quorum, and Infosys. 
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First and foremost, thank you for helping me. 

My dream had been to work in Communications or Strategic Planning at the 
White House. I am open to any suggestions that you may have on work that is 
similar in scope or direction. 

It is important to me that I be engaged and challenged in my work: that I not 
be someone’s administrative/executive assistant: and that my salary provide 
me a comfortable living in NY. 

I have enclosed my resume. [Tab l] 

Networks: 
* Assistant producer at any of the networks 
* Kaplan -- CNN NY Bureau 
* News/political segments at MTV 

Assistant to an account executive a.t any of the following 
(not administrative assistant]: 

* Hill & Knowlton 
* Burson-Marsteller 
* Downey & Chandler 
* Bozell Public Relations/ BozeIl Worldwide 
* Devries Public Relations 

845-DC-00000173 

[ These are major agencies with which I am familiar. You may have more 
suggestions from the attached list of agencies in NY (Tab 2)]. 

A note about the UN: 

The idea of working at the UN does not appeal to me. As a result of what 
happened in April ‘96, I have already spent a year and a half at an agency 
which was not in my area of interest. I want a job where I feel challenged and 
engaged. I don’t think it is the right place for me. 

Salary: 

While my current salary as a GS-9 step 2 is $32,736, my research shows that 
my counterparts at the Pentagon are all GS- 12’s with salary levels ranging 
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$45,939 - $59,725 depending upon their step number. (It is a mystery to me 
too why I am not a GS- 12 when we all perform the same duties!) Therefore, I 

do not think it inappropriate to request a salary of $65,000. My friends in NY 
have advised me that living expenses are high. It’s important to have an 
adequate salary. [Tab 31 

Another note: I hope you will understand when I say I prefer that Marsha 
not be involved in this endeavor. Please respect that. 

Again, thanks for everything. 

845-DC-O0000174 
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Dear Sally: 

Since I have not been able to get in touch with him I am taking the unorthodox liberty of sharing 
my concerns with you. I would very much appreciate it if you could relay this information to him 
either verbally or by letting him read this note. If you’re not comfortable doing either, I 
understand. 

My meeting with Mary was not at all what I expected. While she was very pleasant, she 
questioned me endlessly about my situation. Despite the fact that she already knew why I had to 
leave, she asked me to tell her about it, asked if I had acted “inappropriately” and why I wanted 
to come back. She seemingly knew nothing about my current position. She didn’t know of any 
openings and said she would check with the people in Communications. He said to me that he 
told her “I had gotten a bum deal, and I should get a good job in the - -* ” I was suprised 
that she would question his judgement and not just do what he asked of her. This is what he told 
me. Is it possible that, in fact, this is not the case? Does he really not want me back in the 
complex? He has not responded to my note, nor has he called me. Do you know what is going 
on? If so, are you able to share it with me? 

I did not cause any trouble when I had to leave last year because I knew how important the event 
in the fall was. He promised me then I could come back after the , and I have been counting 
on him. I think I have been more than patient since it is now 8 months after the not to 
mention the 7 months prior to the . Shall I continue to be patient? 

Either way, Sally, I am very frustrated and sad. I especially don’t understand this deafening 
silence, lack of response and complete distancing evidenced by him. Why is he ignoring me? I 
have done nothing wrong. Nothing to deserve treatment of this nature. I would expect behavior 
like this might be directed toward an “unfriendly”, certainly not to me. I would never do 
anything to hurt him. 

I am hoping to hear from either of you soon. I’m at a loss and I don’t know what to do. 

Best wishes. 

M 

845DC-00000175 
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Dear Sal]!-: 

Since I ha\.e not been able to get in touch with him I am taking the unusual liberty of sharing my 
concerns \vith you. I would very much appreciate it if you could relay this information to him 
either verbally or by letting him read this note. If you’re not comfortable doing either, I 
understand. 

My meeting with Mary was not at all what I expected. While she was very pleasant, she 
questioned me endlessly about my situation. Despite the fact that she already knew why I had to 
leave, she asked me to tell her about it, asked if I had acted “inappropriately” and why I wanted 
to come back. She seemingly knew nothing about my current position. She didn’t know of any 
openings and said she would check with the people in Communications. He said to me that he 
told her “I had gotten a bum deal, and I should get a good job in the - -. ” I was suprised 
that she would question his judgement and not just do what he asked of her. This is what he told 
me. Is it possible that, in fact, this is not the case? Does he really not want me back in the 
complex? He has not responded to my note, nor has he called me. Do you know what is going 
on? If so, are you able to share it with me? 

As now all of you are aware, I interviewed for a desirable position in the on 
Despite the fact that my resume and relevant experience excited them ‘s immediate staff. 

prior to my interview, and despite the fact that they have had trouble filling this labor intensive 
slot, I was not selected. The position is still open. Am I missing something? 

I did not cause any trouble when I had to leave last year because I knew how important the event 
in the fall was. He promised me then I could come back after the , and I have been counting 
on him. I think I have been more than patient since it is now 8 months after the not to 
mention the 7 months prior to the . Shall I continue to be patient? 

Either way, Sally, I am very frustrated and sad. I especially don’t understand why he is ignoring 
me. I have done nothing wrong. Nothing to deserve treatment of this nature. This deafening 
silence, lack of response and complete distancing evidenced by and the disingenuous 
“assistance” from M, are behaviors I would expect might be directed toward an “unfriendly”, 
certainly not to me. I would never do anything to hurt him. I don’t know what to do. 

I am hoping to hear from either of you soon. 

Best wishes. 

M 
845DC-O0000176 
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23 November 1997 

Dear Linda, 

First and foremost, happy birthday. You may not want to keep these 
because they’re from me, but I bought them for you. I couldn’t give 
them to someone else; you know how I am about gifts. The present 
inside the frame is Victorian and from New York. 

Linda, I care about you a lot. I have enjoyed watching you be so 
successful at reaching you goal. I can’t wait for the day, and I know 
it will come, when you are thrilled with the body you’ve created 
from hard work. I want you to find the best job and get a house in 
Middleburg. I want to see you happy. 

You are a wise, sawy woman, and I truly value your opinions’. 
Whether I have wanted to hear it or not, I have always appreciated 
your honesty. But, I have to do what feels right to me even though it 
may very well be the wrong thing to do. I can’t have a friendship 
with someone where I feel if I don’t heed their advice, they’ll get 
mad at me and end the relationship. 

1 cafl only imagine how frustrating it is to deal with me and this 
whole situation. I could never blame you for not wanting to be 
involved in it anymore. I can’t make you be my friend, but can we 
please try and talk this out? 

I would really appreciate it if you would talk to me and tell me if 
you want to be my friend and then we can talk about the other night, 
or you don’t want me in your life. To quote you, “This silence is 
killing me.” This past weekend was awful with me calling you 
12,000 times and you not answering. It’s more frustrating to try and 
get in touch with you than the big creep. 

Please come talk to me, Linda. 

845DC-00000 177 

P.S. I proofread the hell out of this thing, so I hope it didn’t make 
you sick. 
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‘HIGHLY SENSUAL, LUSH AND DREAMLIKFI” 
- Stephen Rcbollo, Moviolinc 

3971 

6L 1OOOo-3cI-SP8 

TRIMARK‘ IICIUIII 



3972 

DATE 
j-p-j 

TIME ioq 
PHONE CALLS 

M. 

PHONE 
ARE.4 CODE N”Y*)ER EXTENWON 

845-DC-ooooO180 

TAKEN BY: 



3973 



3974 

pp, Tri 

From: Lewinsky, Moni 
To: Tripp, Linda, , 
Subject: RE: [Fwd: [Fw c : wd: FW: humor]] 
Date: Monday, October 27, 1997 10:29AM 
Priority: High 

That’s fine with me, Linda. I will respect that. I would only like to ask that I have your assurance everything I have 
shared with you remains between us. You have given me your word before, but that was when we were on good 
terms. Can I still trust that? 

From: Tripp, Linda, , OSD/PA 
To: Lewinsky, Monica, , OSD/PA 
Subject: RE: [Fwd: [Fwd: Fwd: FW: humor]] 
Date: Monday, October 27, 1997 10:19AM 

From now on, leave me alone. Don’t bother me with all your ranting and raving and analyzing of this situation. 
And don’t accuse me of somehow “skewing” the truth -- because the reality is that what I told you is true. I really 
am finished, Monica. Share this sick situation with one of your other friends, because, frankly, I’m past nauseated 
about the whole thing. LRT 

Subject: RN: [Fwd: [Fwd: Fwd: FW: humor]] 
Date: Friday, October 24, 1997 6:06PM 
Priority: High 

Date: Friday, dctober 24, 1997 12:21 PM 

845-DC-00000182 

Page 1 
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Tripp, Linda, , OSD/PA 

From: Lewinsky, Monica, , OS&I/PA 
To: Tripp, Linda, , OSD/PA 
Subject: RE: Thursday’s Tickles 
Date: Monday, November 24, 1997 11:l OAM 
Priority: High 

I will respect your wishes to leave you alone, and I apprceiate your finally communicating with me. Obviously, I 
hope that you will eventually decide that we can be friends without having to discuus any of this other crap. I will 
be moved out of the apartment and on my way to NY by the 31st. If you want to resume any kind of a friendship 
before then, I am more than open to it. 

With regard to the presents, simply throw them away. I bought them for you. You know how I am with gifts, and 
that I don’t believe in giving them to someone else. 

Take care. 
MSL 

From: Tripp, Linda, , OSD/PA 
To: Lewinsky, Monica, , OSD/PA 
Subject: RE: Thursday’s Tickles 
Date: Monday, November 24, 1997 10:58AM 

Monica: PLEASE give me a break. I have been more than patient with you and I am vety worried about your 
state of mind. You are acting in a way that is more than questionable. I tried to make you understand those 
concerns and how your actions might be (would be?) perceived by “them” if you 
continued in that irrational manner. You told me you could do “anything I want to” -- and, of course, you are right. 
I do not have to be a party to it. Let’s just drop it. I need a break. The information alone is a hefty burden and one 
I never asked for. The pursuant behavior concerning that information is more than I can take. I do not mean to be 
ungrateful, but I cannot accept gifts, Monica. Sweet as it is, I would prefer not to. LRT 

Smursday‘s Tickles 
Date: Thursday, November 20, 1997 11:05AM 
Priority: High 

From: Michael Byrnes 
To: mlewinsk 
Subject: Thursday’s Tickles 
Date: Thursday, November 20,1997 6:40AM 

845-DC-00000183 
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THE WHITE HOUSE 

WASPINGTON 

,MFMORANDUM 

FROM: 

SUBJECT: 

FOR CABINET AND AGENCY HEADS 

LEON E. PANE-I-I-A 

CHIEF OF STAFF 

PROMOTIGNS AND CASH AWARDS FOR 
POLITICAL APPOINTEES 

Questions have been raised about granting annual g;ade increases (i.e. promotions) to 
Schedule C appointees and about giving lump-sum cash awards to .political appointees at’all 
levels. In this memo, the Clinton Administration is issuing guidance with respect to both of 
these issues. 

Grade Incmases for Schedule C Appointees 

A Schedule C appointee serves in a specifically approved position with specified duties and 
responsibilities that form tne basis ror it s classificatfsn st a given grade and pay level. 

.Schedule C appointees, should be eligible for step increases, just like career employees. 
Annual grade increases should be limited to situations where s@ificant changes to a 
position’s level of duties and responsi,bilities justify reclassification at a higher grade. 
Positions should not be-reclassified just to create a promotion opportunity for a deserving 
employee, 

Cash Awards to Political Appointees 
I 

Federal agencies have very broad authority to grant employees lump-sum cash awards. The 
Clinton Administration wishes to maintain a more rigorous standard for granting cash awards 
than previous Administrations. We therefore ask that agencies refrain from.giving cash 
awards to political appointees (Le. Executive Schedule, nczrcareer SES, Schedule C 
employees) paid a salary IeveJ that exceeds that of a GS-12 and to grant monetary awards to 
others only for performance that is clearly exceptional. Agencies should continue to recognize 
other political appointees through the prudent use of nonmonetary awards. 

845-DC-00000189 
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Letters Editor 
Newsweek 
251 West 57th Street 
New York, New York 10019-1894 

(BY FAX: 212.4454120) 

I would like to clarify the questions that have arisen about my involvement in the matter reported 
by Newsweek in its August 11th edition. Contrary to the perception held by many that I granted Newsweek 
“an interview” for this story, the truth is the reporter appeared, uninvited and unannounced, in my office at 
the Pentagon in late March 1997. I was compelled to respond when he asserted that Ms. Willey had given 
him my name, as a purported contemporaneous witness who could corroborate her new claim of 
“harassment” or “inappropriate behavior on the part of the President. 

My response then, as it remains today, was that this was completely inaccurate and that her 
version in 1993 and her version in 1997 were wholly inconsistent. One must wonder how such disparate 
allegations spanning a period of four years could have much, if any, credibility. 

Regarding the comment made by the President’s attorney about me, which appeared in the same 
article, I am acutely disappointed that my integrity has been questioned. 

Linda R. Tripp 
Department of Defense 
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Friday, September 12that gate, hour and a half --repeated calls 
to office, finally she came out and got her -- long talk, he 
left. Sh e poke to him before she left an,d told him XX was 
hysterical and at the gate and that she would clear her in and 
determine if she was a "crazy woman" -- 

Sept 14 Sunday night -- her plane from Illinois was cancelled, 
luckily she ran into Glickman who claimed she was with their 

% BWI 
party and got her on their flight out but to National instead of 

-- she had to go get her car at BWI and called at 7:00 or so 
-- said she would call him and if he checked his messages, maybe 
he would call her back. He was at the pool at 7:30 -- she didn't 
know if he had company or what, but he called her later that 
evening and said that he would talk to XX XXX this week. 

845-DC-O0000193 
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OFFICE OFTHEINDEPE~ENTCOUNSEL 

Dare of mnsctiption 03/04/98 

On March 3, 1998, Federal Bureau of Investigation (FBI) 
Snecial Agents (SA) m_ 7 + 2 
-_iet with LINDA R. TRIPP at her residence, 

Group, Quantico, Virginia, 
tape using LINDA R. TRIPP's (TRIPP) tape recording equipment. 
TRIPP provided the interviewing agents the following information: 

In reference to the audio tapes that were made, TRIPP 
advised that she has only used one tape recorder to make the 
tapes that she turned over to the Office of Independent Counsel. 
TRIPP also has a portable radio/double tape deck in her home. 
However, TRIPP advised that she has never used that portable 
radio to either tape phone conversations or to duplicate any 
cassette tapes. 

TRIPP advised that she did not always use both sides of * 
:he tape. Sometimes she used only "Side A". Whenever TRIPP 
received a phone call, she would first check her "CALLER ID" box 
to determine who was calling. If it was MONICA LEWINSKY calling, 
TRIPP turned on the tape recording machine by depressing the 
"PLAY" and "RECORD" buttons at the same time. If the call was 
-from another individual, or if a "CALL.WAITING" call was 
received, TRIPP stopped the recording by depressing the llSTOPt' 
button. On a few occasions, TRIPP'S cats stepped on the machine 
and activated the "PAUSE" button. In those cases, TRIPP hit 
"PAUSE" again to de-activate the setting. 

TRIPP powered the tape recorder with batteries. She 
did not use an electrical source for power. The only malfunction 
TRIPP has experienced is when the batteries were low, which 
caused the voice activation feature to hesitate before starting. 

TRIPP never rewound the tapes or set the tapes back i 
manually. Each recorded conversation began wherever the last 
conversation ended. If the tape ran out before the end of the 
conversation, TRIPP either placed another new tape into the 
machine, or flipped the tape to "Side B". 
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The tape recorder was never serviced. The only 
malfunction TRIPP has experienced was when the batteries were 
draining and the machine was operating slowly. Once new 
batteries were inserted, the machine was fully operational again. 

TRIPP was shown the cassette tapes that were previously 
provided to the FBI. The purpose was to verify, to the best of 
her knowledge, that the tapes which the FBI had in its possession 
were the same tapes TRIPP used to make telephone recordings 
between TRIPP and LEWINSKY. TRIPP verified that seventeen (17) 
out of the twenty-one (21) were TRIPP's cassettes. The tapes 
identified were numbered Q4 through Q20. She could not identify 
the source of the other four (4) tapes. 

TRIPP believed that there were still some of the 
original cassette boxes in various locations of the living and 
dining rooms. TRIPP consented to SAs 
V assistance to locate any other tape boxes. In 
attempting to locate empty boxes, TRIPP found three (3) 
additional cassette tapes, two in a living room drawer, and one 
in the portable radio/cassette player previously identified in 
this communication. Anthony Zaccagnini, TRIPP'S attorney, took 
the cassette tapes to his automobile to review, since it was 
determined minutes before that the portable radio did not work in 
the " TAPE " mode. After listening to the tapes, Zaccagnini 
turned the tapes over to the Special Agents. TRIPP signed an FD- 
592 (Receipt for Property) for the three tapes. 
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OFFICEOFTHEINDEPENDENTCOUNSEL 

Date of ttanscription 

LINDA R. TRIPP, being aware of the official 
the interviewer, provided the following information: 

TRIPP was contacted by MONICA LEWINSKY some 

4/6/98 

identity of 

time after 
December 19, 1997, but before LEWINSKY's last day of work at the 
Pentagon. LEWINSKY requested TRIPP's assistance in erasing 
E-Mail messages from LEWINSKY's computer at the Pentagon. 
LEWINSKY wanted to erase everything from the computer that was 
incriminating, especially anything to KATHARINE, because of the 
level of detail. TRIPP told LEWINSKY that TRIPP did not know how 
to do that and suggested that LEWINSKY contact the computer 
people at the Pentagon for assistance. 

TRIPP has not been told anything by LEWINSKY about the 
gifts given to LEWINSKY by President CLINTON, that LEWINSKY 
returned to BETTY CURRIE. 

investigation on 3/31/98 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063 
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OFFICEOFTHE INDEPENDENT COUNSEL 

Date of uanscription 06/25/98 

LINDA R. TRIPP, white female, born November 24, 1949, 
home address I--' - * ’ . - 1 * -home telephone 
number (_&was interviewed in the Office of the 
Independent Counsel (OIC), 1001 Pennsylvania Avenue, N-W., Suite 
490 North, in the presence of one or both of her attorneys, 
JOSEPH MURTHA, of the firm of IRWIN, GREEN & DEXTER, Two North 
Charles Street, Suite 520, Baltimore, MD, office telephone number 
410-625-4800, and ANTHONY J. ZACCAGNINI, of the firm of SEMMES, 
BOWEN & SEMMBS, 250 West Pratt Street, Baltimore, Maryland, 
office telephone number 410-576-4781. Present during the various 
interviews, on the dates indicated below, were the following: 

02/20/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, Associate 
Independent Counsel (AIC) STEVEN 
BINHAK, Special Agent (SA) _____ 
v . 

02/23/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 

==mt 

02/24/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 
BINHAK, SA 
SA,lf" ' 

03/01/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 

. 03/02/98 JOSEPH MURTHA, ANTHONY J. 
ZACCAGNINI, AIC STEVEN BINHAK, 

SA- 

nvcsrigarion on 02/20-6/2/98 at Washington, D.C. Filer 29D-LR-35063 
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03/09/98 
. . 

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 

03/10/98 

03/26/98 

04/03/98 

04/07/98 

04/17/98 

04/19/98 

04/22/98 

05/05/98 

JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK, 
SA\--_ SA m 

JOSEPH MURTHA, ANTHONY J. 
ZACCAGNINI, AIC STEVEN BINHAK, 
SA SA - 
aSAm_ 
Criminal Investigator tC1) - _( 

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AID STEVEN 
BINHAK, SAm-- 
SA 

JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK, 
--c-_"CI, 

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AID STXVEN 
BINWK, SA 

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN = 
BINHAK, SAq 
CI _ 

JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK, 
SAW----_ SA _ 
m c11-r 

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 
BINHAK, SA m, 
SA- CI_ 
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OS/12/98 JOSEPH MURTHA, ANTHONY J. 
ZACCAGNINI, AIC STEVEN BINHAK, 
AIc CRAIG LBRNER, SA 

05/13/98 JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN.BINHAK, 
AIC CRAIG LERNER, SA _ 

-I- 

OS/14/98 JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK, 
. 

.-. 
05/18/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 

BINHAK, SA\-b, SA 

_CIh 

05/20/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 
BINHAK, SA ,SA ' 

): CI\h 

OS/29/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC 
BINHAK, SA {_I 

05/30/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC 
BINHAK, SA 

STEVEN 

STEVEN 

CI W 

06/01/98 JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK, 
AIC CRAIG LEARNER, SAW 

I c1 

06/02/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN 
BINHAK, SA 

General Background 

LINDA R. TRIPP began working for the United States 
Government in 1972, as a support person with a Top Secret 
clearance, for the Department of the Army. Tripp was married to 
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BRUCE TRIPP, a military officer, at the time. During President 
BUSH's administration, TRIPP was approached by a friend who 
worked in the White House and asked if TRIPP would be interested 
in working as a Government Service Grade Eight (GS-8) floater 
position with Executive Services at the White House. TRIPP 
declined the position because she had small children. 

In 1990 TRIPP decided to return to work because she was 
separated from her husband and her children were older. TRIPP 
started as a GS-8 floater at the White House. In April of 1991, 
TRIPP began work in direct support of the President, Vice 
President, and senior staff in the West Wing of the White House. 
A "blue pass" was needed for entry into the West Wing, which 
signified that the appropriate security clearances had been 
obtained. The background check for the clearance took 
approximately three months to complete. In the interim, TRIPP 
received an "orange pass" and was assigned to the Office of Media 
Affairs. TRIPP later received a "blue pass.@' 

TRIPP enjoyed her job in the Office of Media Affairs, 
remaining in that job for about one year. TRIPP reluctantly left 
the above position to honor her obligation to the floaters. 2 
TRIPP floated for BARBARA BUSH's office, Old Executive Office 
Building Counsel's Office, and Chief of Staff SAMUEL SKINNER'S 
office. TRIPP was promoted to GS-11. 

After President CLINTON's inauguration in January 1993, 
TRIPP was concerned that her job would be threatened because of 
the change in administration. However, TRIPP was kept on in the 
White House due to TRIPP's institutional knowledge. TRIPP's 
boss, MAUREEN HUDSON, told TRIPP that TRIPP was requested by name 
by President CLINTON's staff to work in the Oval Office 
operations. The West Wing of the White House was in chaos. The 
telephones were ringing off the hook. Eventually, TRIPP asked 
BRUCE LINDSEY why the telephone numbers were not changed. 
LINDSEY replied he did not know they could be changed. TRIPP 
arranged to have the phone number changed, thus restoring some 
order to the office. TRIPP became known as the "rainmaker" and a 
team player. TRIPP considered herself "apolitical" during her 
tenure at the White House. The CLINTON staff, including 
Presidential Secretary DEBBIE COYLE and Presidential Aide ANDY 
FRIENDLY, continued to be warm and gracious toward TRIPP. TRIPP 
was asked to take on other projects, including working with files 
reflecting the personal business of the CLINTON family. TRIPP 
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expressed her concern that because of her work background with 
the previous administration, TRIPP would be blamed for any leaks 
that might occur regarding these documents. TRIPP's superiors 
assured TRIPP she was trusted. No leaks occurred concerning 
these areas. 

In February or March of 1993, TRIPP was asked by 
VINCENT FOSTER, Assistant White House Counsel, to take a job in 
the office of BERNARD NUSSBAUM, White House Counsel. TRIPP made 
the transition and TRIPP held the position of GS-13 from April to 
July 1993. TRIPP had an agreement with NUSSBAUM that if 
anything were to happen to NUSSBAUM politically, TRIPP would 
return to her floater position. 

By February of 1994, TRIPP saw much of which she did 
not approve at the White House, including the beginning of the 

^ Whitewater investigation. Frequent Whitewater meetings were held 
in JOHN PODESTA'S office. The weekend WEBSTER HUBBELL resigned 
from the United States Department of Justice, TRIPP admitted 
leaking the story to the media. TRIPP said this incident was the 
only time she ever leaked information from the White House. 

2 

From May through August of 1994, TRIPP worked for 
MARSHA SCOTT at the Old Executive Office Building (OEOB). While 
working at the OEOB, TRIPP discovered that she might be eligible 
for a GS-15 position and applied for a position at the Pentagon. 

On August 22, 1994, TRIPP began her position as a 
Public Affairs Operations Officer at the Pentagon. After initial 
'difficulties in sharing the above position with another employee, 
TRIPP was assigned to a different position. TRIPP became the 
Director for Joint Civilian Orientation Conference (JCOC). 

Re: KATHLEEN WI- 

KATHLEEN WILLEY is the widow of EDWARD WILLEY, a 
significant contributor to President CLINTON's 1992 campaign. 
The WILLEYs were a socially and politically prominent family in 
the Richmond, Virginia area. 

On election night 1992, when Governor CLINTON won, 
WILLEY and her husband flew to Little Rock, Arkansas for the 
election celebration. During the campaign, when Governor CLINTON 
xas in Richmond for the Presidential debates, CLINTON had 
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laryngitis. WILLEY saw the President at the debate rehearsals. 
The President called WILLEY a't home later in the evening. WILLEY 
told the President that he sounded hoarse and could use some 
chicken soup. The President suggested that WILLEY bring the 
chicken soup over to him. 

On LINDA TRIPP's return to the White House in January 
of 1993, after a vacation, she went to the Comments Office to see 
if they needed any additional help. This office was a place 
where the same group of volunteers had worked for many years. 
TRIPP met WILLEY for the first time at this office. TRIPP 
recommended that WILLEY work at the White House Social Office. 
WILLEY met with NANCY HERNREICH, who placed WILLEY in the Social 
Office. WILLEY would often stop'by TRIPP's desk which was near 
the Oval Office. TRIPP and WILLEY developed a personal 
relationship as a result of WILLEY's visits. TRIPP and WILLEY 
did not socialize or go to lunch together, but they visited. 
When TRIPP moved to the office of the Presidential Counsel, BRUCE 
LINDSEY, WILLEY continued to visit TRIPP. Because the Social 
Office was located in the East Wing, WILLEY's trips to the West 
Wing were usually to visit TRIPP. 

By early Spring 1993, WILLEY told TRIPP that she was 
fl-irting with the President, and that the President appeared 
interested in WILLEY. WILLEY described several ways that she 
would pursue the President. WILLEY would arrange to cover 
evening social functions where the President would be present. 
WILLEY would wear a particular black dress which accentuated 
WILLEY's cleavage. WILLEY would wear high heels to enhance her 
legs. WILLEY would bring personal notes to NANCY HERNREICH for 
delivery to the President. Usually the cards were from a card 
store or WILLEY's personal cards. The cards were blank and 
contained WILLEY's handwritten message. TRIPP saw approximately 
five of the cards. WILLEY would show TRIPP drafts of the notes,. 
and TRIPP would'help edit the cards. TRIPP, on occasion, told 
WILLEY to tone down the cards, because HERNREICH might read them 
and become suspicious. The notes were never seductive, merely 
friendly. WILLEY would meet with HERNREICH in order to be closer 
to the President. WILLEY would call TRIPP at home at night in 
order to obtain the President's schedule, so that WILLEY could 
position herself at strategic places, at strategic times, to be 
seen by the President. Because WILLEY was subtle and HERNREICH 
considered her a peer, HERNREICH was not alarmed by WILLEY's 
actions. WILLEY socialized with HERNREICH, and traveled to Vail, 
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Colorado with HERNREICH. : . 

In late Summer 1993, WILLEY was vocal about needing a 
paying position. She was spending money three times per week 
commuting from Richmond. WILLEY also pointed out that she was 
doing the same job as a paid campaign worker. Around the Fall of 
1993, TRIPP was thinking about obtaining a position for WILLEY at 
the White House.Counsel's office. TRIPP told BERNARD NUSSBAUM 
about the flirtation between the President and KATHLEEN WILLEY. 
NUSSBAUM did not seem surprised. At this point, WILLEY was 
calling TRIPP at home on a regular basis. 

. On November 28, 1993, the night before WILLEY's husband 
committed suicide, the WILLEY family held a meeting. WILLEY's 
husband told the family that he had embezzled money and would be 
moving out of the house. WILLEY told TRIPP about the meeting and 
other problems, .including their money problems. The next day, 
November 29, 1993, WILLEY was scheduled for a meeting with the 
President to discuss a paid position for WILLEY. WILLEY told 
TRIPP she would see TRIPP after the meeting. 

At about 3:30 p.m., November 29, 1993, while TRIPP was 
on her way out to have a cigarette, WILLEY walked out of the 
elevator. WILLEY was disheveled, her hair and make-up messed up, 
and there were red marks on WILLEY's neck. WILLEY's face was red 
and she had a strange expression on her face. TRIPP said to 
WILLEY, "It happened, didn't it." WILLEY stated, "1 need your 
lipstick, and I need to speak to you in West Exec right away." 
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WILLEY appeared happy, but flustered and completely overwhelmed 
by the event. Their meeting in West Executive Drive lasted about 
one-half hour. WILLEY told TRIPP, "Oh my God, it happened. I'll 
tell you everything." WILLEY related the following story: 

WILLEY entered the Oval Office, and the President 
offered her coffee. He poured her a cup in the galley. The 
President showed WILLEY his campaign button collection. She told 
the President that she needed a job and that her situation was 
serious. WILLEY said the President was listening to her, but was 
not focusing on what WILLEY was saying. WILLEY said something to 
the effect that she was throwing herself on the President's 
mercy. The President said, “I'm sorry this happened to you." 
WILLEY said the sexual approach came out of nowhere and was 
forceful, almost to the point of an.attack. The President said, 
"I've wanted to do this since I first saw you." WILLEY said, 
"His tongue was literally down my throat." The President had his 
hands on her breasts and all over her body. The President put 
WILLEY's hand on his penis. WILLEY had expected the kiss to be 
more romantic. The incident happened so fast, WILLEY still had 
the coffee cup in her hand. 
A B . WILLEY also described the President as a 
great kisser. WILLEY was shocked with the force of the 
encounter. WILLEY told the President that she was concerned 
about the First Lady or another person walking in the office. 
The President told WILLEY that he had that covered. WILLEY 
expressed concern about someone seeinq them. The President said, 
"deny, deny, deny." WILLEY said that-the President was so out of 
control that his face was purple, and the veins were showing on 
his neck and forehead. The meeting ended when someone entered 
the adjacent office. WILLEY believed it was ANDREW FRIENDLY. 
FRIENDLY and LLOYD BENTSEN saw WILLEY leave the Oval Office. 

WILLEY telephoned TRIPP at home on the night of the 
above incident, and further discussed the event. WILLEY repeated 
the sequence of events and again commented 

WILLEY and TRIPP discussed the significance 
of the encounter and whether WILLEY would be a girlfriend of the 
President. The calls between WILLEY and TRIPP continued on a 
regular basis with them speculating as to what would happen next 
between the President and WILLEY. To WILLEY, it was not a matter 
of if another encounter with the President would happen, but when 
the event would happen. WILLEY wrote a card to the President to 
thank the President for seeing her. 
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Within a day or twoi of WILLEY's encounter with the 
President, WILLEY told TRIPP, at the office, that WILLEY's 
husband was missing. It was later learned that ED WILLEY 
committed suicide. The telephone conversations between WILLEY 
and TRIPP continued. The subject matter varied between the 
suicide issue and the potential for WILLEY to have an affair with 
the President. WILLEY continued to verbalize the desire to 
resume a relationship with the President, despite the death of 
WILLEY's husband. WILLEY told TRIPP that the President made a 
condolence call to her. TRIPP finally convinced WILLEY that 
because of the suicide, the President would not pursue a 
relationship with WILLEY. The telephone conversations between 
TRIPP and WILLEY now concerned nuts and bolts concerns of WILLEY, 
such as WILLEY's financial status, the status of her husband's 
will, and the concern about her children. WILLEY and TRIPP 
continued to talk until TRIPP left the Presidential Counsel's 
Office. TRIPP called WILLEY once after TRIPP left the White 
House. TRIPP wanted to find out if WILLEY wanted to talk and to 
let WILLEY know that TRIPP would be there in that instance. 
WILLEY never called back. 

In March of 1994, TRIPP attended a party for NUSSBAUM 
at the WATERGATE HOTEL. WILLEY and the President were present. 
The President appeared still interested in WILLEY, but was not 
going to play. 

Four years after WILLEY told TRIPP of WILLEY's 
encounter with the President, TRIPP was named as a 
contemporaneous_witness. On March 24, 1997, MICHAEL ISIKOFF, a 
reporter for Newsweek contacted TRIPP to talk about allegations 
of sexual harassment by 'KATHLEEN WILLEY against the President. 
TRIPP told ISIKOFF that WILLEY's story of sexual harassment was 
completely inaccurate. ISIKOFF said he would print the story and 
would name TRIPP as a contemporaneous witness. TRIPP did not 
want to say, "no comment," or leave the story as inaccurate, so 
she confidentially spoke to ISIKOFF. TRIPP gave ISIKOFF the 
details of WILLEY's story. TRIPP told ISIKOFF that the President 
was having an affair with another woman. TRIPP told ISIKOFF she 
was not a witness and did not know what happened between WILLEY 
and the President. However, TRIPP told ISIKOFF that whatever 
happened was not sexual harassment. WILLEY spoke with TRIPP 
before and after the incident. TRIPP did not insert herself 
into the situation. TRIPP told ISIKOFF it was a matter between 
consenting adults who were both in bad marriages. 
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After speaking with+ ISIKOFF, TRIPP called WILLEY and 
asked her why WILLEY included TRIPP's name in the sexual 
harassment allegations. WILLEY told TRIPP that TRIPP had a 
faulty memory, and that the incident with the President was 
clearly sexual harassment. 

TRIPP paged BRUCE LINDSEY, Counsel to the President. 
She also E-mailed Jennifer Dudley, White House staff, to tell 
them about ISIKOFF's contact with TRIPP. TRIPP chose these modes 
of communication precisely because she knew that they would leave 
a permanent record. TRIPP signified that she was bringing to 
their attention an "urgent issue of national media significance.*' 
TRIPPS messages were not returned. 

TRIPP immediately told LEWINSKY that TRIPP had spoken 
to ISIKOFF. LEWINSKY said it would be terrible if the story was 
released. TRIPP told LEWINSKY that TRIPP could refute the sexual 
harassment claim by WILLEY. This fact relieved LEWINSKY. At the 
same time, however, TRIPP, without telling LEWINSKY, continued to 
speak to ISIKOFF about the story. LEWINSKY believed the story 
was going away, because it was not immediately printed. a 

!Z$???Z. Ne 
eventually leaked the sexual harassment story on 

wsweek printed the story on August 11, 1997. 

On July 29, 1997, LEWINSKY was hysterical when she 
visited TRIPP in TRIPP'S office. DRUDGE had reported that the 
KATHLEEN WILLEY story was about to break. TRIPP read the story, 
and was told by LEWINSKY that TRIPP must telephone BRUCE LINDSEY. 
TRIPP informed LEWINSKY that T'RIPP would telephone LINDSEY, 
despite the fact that LINDSEY had failed to return TRIPP'S 
original telephone call to LINDSEY. LEWINSKY told TRIPP that 
LEWINSKY would bet that LINDSEY would telephone TRIPP back within 
a minute of the receipt of the pager message. TRIPP called 
LINDSEY's pager telephone number, and within 40 seconds, LINDSEY 
returned TRIPP'S call. LEWINSKY said to TRIPP, "See, I told 
you." TRIPP then told LEWINSKY to leave. LINDSEY was not warm 
toward TRIPP on the phone. 
TRIPP's call. 

TRIPP thanked LINDSEY for returning 
TRIPP told LINDSEY that TRIPP did not think that 

LINDSEY would return the call, due to LINDSEY's failure to return 
TRIPP's calls in March of 1997. TRIPP told LINDSEY that the 
WILLEY incident was reported in the The Drudue Report and that 
TRIPP and LINDSEY needed to speak. TRIPP told LINDSEY she was 
not comfortable speaking on her work phone. LINDSEY offered to 
meet with TRIPP, but they finally agreed that LINDSEY would 
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telephone TRIPP at.home. LINDSEY telephoned TRIPP's home later 
that evening and left a message. 

TRIPP returned LINDSEY's telephone call, TRIPP 
recalled that the conversation was strained. TRIPP and LINDSEY 
had once been on good terms. LINDSEY asked how TRIPP was doing 
numerous times. TRIPP explained that she had tried several times 
to contact LINDSEY in March, when it would have done some good. 
LINDSEY told TRIPP he did not get the message. Since that time, 
he learned that TRIPP was trying to reach him. Had LINDSEY known 
that TRIPP was trying to reach him in March, he would have 
returned the call. TRIPP told LINDSEY that on March 24, 1997, 
MICHAEL ISIKOFF cornered TRI-PP in her office and told TRIPP that 
.ISIKOFF would print the WILLEY story and would mention TRIPP's 
name. WILLEY had given ISIKOFF the story and TRIPP's name. 
ISIKOFF said that WILLEY had also spoken to other people about 

~ WILLEY'S story. TRIPP told LINDSEY that WILLEY was looking for a 
peaceful way out when WILLEY called HERNREICH and told HERNREICH 
that WILLEY was.a victim of ISIKOFF's investigative report. 
TRIPP and LINDSEY discussed WILLEY's allegation of sexual 
harassment. LINDSEY said, "You know, of course, that the 
President emphatically denies this.il LINDSEY repeated the denial 
four to five times. TRIPP responded, "Whatever you say, Bruce." 
TRIPP told LINDSEY that TRIPP and WILLEY became friends shortly 
before NUSSBAUM left the Counsel's Office. TRIPP said that 
WILLEY had "tunnel vision" in her attempt to have a relationship 
with the President, and that WILLEY had an "ongoing flirtation", 
which started at the Richmond debates during the 1992 campaign. 
TRIPP told LINDSEY that WILLEY aggressively pushed for an affair 
.with the President. At the time, WILLEY's marriage was shaky and 
she was asking for a divorce. LINDSEY asked if TRIPP would agree 
that WILLEY was an unstable person, who was emotionally 
unbalanced. LINDSEY then mentioned WILLEY's husband's suicide. 
TRIPP pointed out that the incident was days before the suicide. 
Ultimately, WILLEY received a condolence call-from the President. 
TRIPP told LINDSEY that after WILLEY's incident with the 
President, WILLEY continued to discuss locations for a possible 
rendezvous. TRIPP told LINDSEY that at the time of the incident, 
WILLEY said nothing about harassment. TRIPP said the story is a 
“gross distortion of fact." TRIPP explained that TRIPP had 
called WILLEY and asked, "What are you doing and why?" TRIPP and 
WILLEY spoke for two hours. TRIPP told LINDSEY that TRIPP 
accused WILLEY of lying, but that WILLEY believed her own story. 
LINDSEY and TRIPP discussed the fact that WILLEY had called 
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HERNREICH to say that ISIKOFF,was going to print the story. 
LINDSEY told TRIPP that only the President, WILLEY, and HERNREICH 
knew about the call. TRIPP replied, "apparently not." LINDSEY 
asked if TRIPP had leaked the story. TRIPP said she had not 
leaked the story. TRIPP described WILLEY to LINDSEY as a "damsel 
in distress." TRIPP said that WILLEY did not want anything from 
the administration, and that WILLEY was used, abused, and 
penniless. TRIPP said that ISIKOFF believed that WILLEY was "off 
her rocker." TRIPP read to LINDSEY a letter TRIPP had written to 
LEON PANETTA and PHIL LEDER regarding KATHLEEN WILLEY. The 
letter was hand delivered and marked with a red dot signifying 
immediate delivery. TRIPP told LINDSEY that ISIKOFF had leaked 
the WILLEY story to The Drudge Reoort. LINDSEY concluded by 
stating that TRIPP should see.ROBERT BENNETT, the President's 
attorney, and TRIPP agreed. TRIPP did not meet with BENNETT. 

. 

In August 1997, Newsweek published an article regarding __ 
KATHLEEN WILLEY and her allegations of sexual harassment by the 
President. MONICA LEWINSKY requested that TRIPP write a letter 
to Newsweek contradicting WILLEY's story. LEWINSKY said that the 
President thought that TRIPP "screwed" him and that TRIPP was not 
a team player. LEWINSKY suggested to TRIPP that TRIPP should .- 
write the letter if TRIPP valued her job. If TRIPP was not a 
team player, she was an enemy. LEWINSKY told TRIPP that "they" 
wanted stronger language than what was in TRIPP'S statement to 
the press. TRIPP drafted a letter to the editor of Newsweek and 
gave LEWINSKY a.copy. LEWINSKY later came back with the letter 
and told TRIPP-it was perfect. TRIPP faxed the letter to 
Newsweek but it was not published. 

Presently, the above letter has resurfaced. The 
NATIONAL BROADCASTING COMPANY (NBC) recently commented that the 
language in the letter was similar to the language in the 
"talking points" memorandum. A suggestion was made that TRIPP 
was the author of the "talking points." TRIPP stated that the 
suggestion was untrue. Some of the language in the letter to 
Newsweek was recommended to TRIPP by LEWINSKY. TRIPP emphasized 
that she wrote the letter to save her job. 

During this time, the President would often use the 
word 'I team" when discussing TRIPP with LEWINSKY. The President 
would tell LEWINSKY that LEWINSKY was on his "team" and that 
TRIPP was not on the "team" with the WILLEY incident. 
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Regarding the "60 Minutes" interview of KATHLEEN 
WILLEY, TRIPP made some observations. WILLEY was much more 
animated when WILLEY told TRIPP of WILLEY's incident involving 
the President. In addition, WILLEY described the President's 
actions as much more forceful than WILLEY described in the 
television interview. 

. NICA IZWINSKY 

TRIPP first met MONICA LEWINSKY in April 1996, when 
LEWINSKY started to work at the Pentagon. Initially, LEWINSKY 
had nothing to do with TRIPP on a professional basis, but at some 
point, TRIPP's office was moved to a place that LEWINSKY would. 
pass. LEWINSKY noticed that TRIPP had pictures of the President 
at her work space. LEWINSKY struck up a conversation about the 
photos and the President. They realized they both had worked in 
the White House. 

From the outset, it was clear to TRIPP that LEWINSKY 
was a big CLINTON supporter, and that LEWINSKY liked to talk 
about the White House and the President. Apparently, LEWINSKY 
assumed that TRIPP was a CLINTON supporter as well. 

Early in their association, LEWINSKY told TRIPP that 
LEWINSKY was going to travel to New York City to attend the 
President's birthday celebration. On another occasion, LEWINSKY 
told TRIPP about a news report that CLINTON was in California and 
had jogged with ELEANOR MONDALE. LEWINSKY appeared to be upset 
about this and commented "Are we not supposed to know what is 
going on?" In response to this comment, TRIPP told LEWINSKY that 
it was a good thing that CLINTON did not know how LEWINSKY felt 
when she worked in the White House, or CLINTON would have had 
LEWINSKY as one of CLINTON's girlfriends. LEWINSKY did not 
respond to this comment. 

TRIPP'and LEWINSKY continued to speak at work and they 
became more and more friendly, even to the point where LEWINSKY 
told TRIPP about LEWINSKY's relationship with LEWINSKY's father, 
stepmother, and her real mother, MARCIA LEWIS. TRIPP became a 
sort of a surrogate mother to LEWINSKY. LEWINSKY's mother knew 
of this relationship between TRIPP and LEWINSKY and supported it. 

LEWINSKY's job never really became a substantive one, 
and LEWINSKY used her free time to speak on the telephone, to 
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socialize, and to search the.Internet. LEWINSKY's behavior 
caused tension at work. LEWIhSKY's superior spoke to her about 
it and wrote memos about the behavior to LEWINSKY's ultimate 
boss, KEN BACON. TRIPP believed that LEWINSKY would have been 
able to do more challenging work, but no one asked her. This 
situation led, in part, to LEWINSKY's frustration with the job. 
TRIPP liked LEWINSKY and felt LEWINSKY was very mature for her 
age. LEWINSKY explained this maturity by saying that LEWINSKY 
took care of her brother from an early age, and that LEWINSKY was 
always the t'momn of the family. LEWINSKY was very astute'and 
knowledgeable about relationships. 

TRIPP first became aware of a sexual relationship 
between LEWINSKY and the President in late September or early 
October 1996. TRIPP recalled that one morning as TRIPP was 
coming into work, LEWINSKY intercepted TRIPP and they went into 
the'cafeteria. After they sat down, LEWINSKY, in a normal, 
matter of fact voice told TRIPP "1 have something important to 
tell you." "You know how you've wondered how I got here, well 
I've had an affair with someone at the White House.1' Later in 
the conversations, LEWINSKY identified this "someone" as 
President CLINTON, who LEWINSKY referred to as the "Big Creep." 
Apparently LEWINSKY chose this nickname because of the way the 
President treated LEWINSKY and because the initials were the 
same. 

LEWINSKY gave TRIPP a brief overview of the affair, but 
LEWINSKY'S focus was the fact that the President had promised to 
bring LEWINSKY back to the White House after the election. 
LEWINSKY rationalized the lack of recent contact by the President 
as being caused by the campaign, but LEWINSKY mentioned that the 
President had made time in the past for LEWINSKY. 

TRIPP felt sorry for LEWINSKY at the time, especially 
because LEWINSKY was upset. TRIPP felt a sense of deja vu during 
this conversation because it had an eerie similarity to the story 
that KATHLEEN WILLEY had previously told to TRIPP. 

This initial conversation began a series of 
conversations and telephone calls which totaled well over 100 
hours. LEWINSKY would initially call TRIPP at home at night and 
they would speak. During the bulk of the calls, LEWINSKY and 
TRIPP spent much of the time analyzing the relationship between 
the President and LEWINSKY. 
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During these conver,sations, LEWINSKY explained there 
were three kinds of people in the.White House when it came to 
the affair. The "helpers," such as NELL (a steward in the 
president’s office) and FOX (a Secret Service Uniform Officer), 
who would give LEWINSKY access to areas of the White House and 
intelligence about the President and his whereabouts; the 
8'protectors1', such as NANCY HERNREICH, EVELYN LIEBERMAN and STEVE 
GGODEN, who would spot her and "shoe" LEWINSKY away; and the 
"facilitators", such as BETTY CURRIE. LEWINSKY tried to court 
anyone into being a "helper" or a iffacilitator." LEWINSKY would 
be very friendly, strike up conversations, then follow up with 
gifts and cards. Some people would respond, but others would 
not. 

At the start of the relationship, the President made it 
clear to LEWINSKY that she must stay clear of HERNREICH and 
GOODEN. The President said LEWINSKY should gain access through 
CURRIE. This worked because CURRIE was in competition with 
HERNREICH regarding who could be closer to the President. By 
providing access for LEWINSKY, CURRIE got a major leg up. CURRIE 
told LEWINSKY that KERNREICH was out to get them both. CURRIE- 
said she lied to HERNREICH about when LEWINSKY was there. 

Eventually CURRIE and the President told LEWINSKY that 
HERNREICH had a.yoga class at 7:00 p.m. on Tuesday nights. They 
told LEWINSKY she could work her meetings around that time. The 
President would also tell LEWINSKY when HERNREICH was out of 
town. 

LEWINSKY could only communicate with the President by 
speaking to CURRIE. At first, C!URRIE would provide access, but 
later, CURRIE would run interference for the President. 

At first, when LEWINSKY would meet with the President, 
CURRIE would escort LEWINSRY in and then return at the right 
time. Sometimes, CURRIE would stay before the encounter to chat 
for a while. If CURRIE could get out of the Oval Office without 
causing suspicion, CURRIE would leave. Sometimes CURRIE would 
use the back door and go around to her desk to avoid suspicion. 
Once, CURRIE had to stay in the Oval Office, while the President 
and LEWINSKY were having a sexual encounter in the Study. 
LEWINSKY said that there was no way CURRIE could not hear the 
noise. On this-occasion, CURRIE hid in the bathroom in the Oval 
IOffice. LEWINSKY described this situation as embarrassing and 
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awkward. 

The President's encounters with LEWINSKY would usually 
last between 40 minutes and one and one-half hour if they had a 
sexual encounter. Without a sexual encounter, the visits could 
last as little as a few minutes. If CURRIE waited outside the 
Oval Office, CURRIE always seemed to know when to come back in 
and break things up as they finished. The President, CURRIE, and 
LEWINSKY would then sit together in the dining room while. 
LEWINSKY would get herself together. During this time, CURRIE, 
the President, and LEWINSKY would talk and pass the time as if 
nothing had happened. Once LEWINSKY had her clothes and her 
appearance in order, the three would walk out, often with the 
President having an arm around each simultaneously. The 
President would also often kiss LEWINSKY on the cheek or forehead 
as LEWINSKY left the office to create the impression that the . . 
President had a perfectly innocent fatherly or avuncular 
relationship with LEWINSKY. 

In about May or June of 1997, LEWINSKY became 
exasperated with TRIPP because TRIPP could not remember dates and 
details of occurrences mentioned in prior conversations. LEWINSKY 
told TRIPP to take notes so that TRIPP could keep all of the 
details straight. 

TRIPP obtained a stenographer's notebook, and during 
one telephone conversation with LEWINSKY, in late May or early 
June of 1997, LEWINSKY recapped LEWINSKY's affair with the 
President. TRIPP provided a copy of this notebook, and while 
reviewing the notebook, provided the following chronology of 
LEWINSKY's affair with the President as told to TRIPP by 
LEWINSKY. 

On about August 10, 1995, LEWINSKY, while wearing a 
green suit, was first noticed by the President. LEWINSKY felt 
she looked better in this particular suit and that the President 
had noticed LEWINSKY because of the suit. LEWINSKY said it was 
at this time LEWINSKY knows an affair is going to happen. 
Shortly after this date, LEWINSKY knew she was going to be 
meeting the President, and went home to change into this green 
suit so that the President would remember her. 

From the above date and continuing through October of 
1995, LEWINSKY would make up reasons and excuses to get closer to 
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the President. LEWINSKY began to ingratiate herself with people 
within the West Wing who could help her be close to the 
President. 

During the government furlough of 1995, LEWINSKY was 
thrilled to be working, since LEWINSKY did not have to 
manufacture an excuse to see the President. With only a skeleton 
crew working and being assigned to the Chief of Staff's Office, 
LEWINSKY was frequently in the presence of the President.. 
LEWINSKY was able to make good contacts in the West Wing and 
become known as a good worker. 

On November 15, 1995, LEWINSKY and the President have 
their first sexual encounter. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY 
took a slice of pizza to the President in the Oval Office. This 
sexual encounter took the form of LEWINSKY performing oral sex on 
the President. 

On about January 7, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY at home and requested LEWINSKY to come into work. They 
planned another sexual encounter over the telephone. LEWINSKY 
first went to her office to collect some papers and then walked 
by the Oval Office. There was no one around at the time. The 
President invited LEWINSKY into the Oval Office saying "come on 
in", and they participated in a "heavy session" for about 45 
minutes. This "heavy session" was described to TRIPP as more 
violent, forceful oral sex with digital manipulation. LEWINSKY 
said that there was a Secret Service uniformed officer outside 
the Oval Office. 

On January 15, 1996, LEWINSKY saw the President in the 
East Wing at about 7:00 or 8:00 p.m. after the President returned 
from a day trip to Atlanta, Georgia. Later that night, at‘about 
11:OO or 12:00 p.m., the President telephoned LEWINSKY for a 
"phone sex" session that lasted about 40 minutes. LEWINSKY told 
TRIPP that when HILLARY CLINTON was away, the President 
telephoned LEWINSKY from the Residence. 

TRIPP was told by LEWINSKY the phone sex sessions 
between the President and LEWINSKY took a predictable pattern. 
They began by describing where they were and what they were 
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On January 21, 1996, LEWINSKY went into work at about 
3:30 p.m. and saw the President near the elevator accompanied by 
a Secret Service Agent. Later, LEWINSKY went to the Oval Office 
and told the President that they needed to talk. LEWINSKY was 
upset with the President because they had not talked since the 
January 15 "phone sex" session. The President told LEWINSKY III 
like you a lot and cherish the time with you. You are a true 
gift." The President mentioned he was never alone and cannot 
telephone at any time he chooses because of this. LEWINSKY told 
TRIPP that they "fooled around" in NANCY HERNREICH's office. 
While LEWINSKY was performing oral sex on the President, LEWINSKY 
heard something and tried to run from the suite, but the outside 
exit door was locked. When LEWINSKY returned to HERNREICH's 
office, the President *_@ 

The President also told LEWINSKY that he was 
distracted because he had been thinking about the soldier who had 
been killed in Bosnia. Later in the day, at about 4:00 p.m., the 
President telephoned LEWINSKY and told LEWINSKY that they had to 
be careful and that there was a rumor that he had a crush on the 
intern in "LEON's" office. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY had 
also heard this rum&q from JENNIFER PALMIERI, who told LEWINSKY 
that the President very rarely came to the Chief of Staff's 
Office prior to.LEWINSKY coming to work there and now the 
President is there all of the time. 

TRIPP's notes contained an entry dated January 27, 
1996, which TRIPP vaguely recalled as being during a time that 
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LEWINSKY was visiting her grandmother in San Francisco, CA. 
TRIPP recalled that the Presihent telephoned LEWINSKY's apartment 
in Washington, D.C. and left a message on LEWINSKY's telephone 
message recorder. 

On January 30, 1996, LEWINSKY attended a farewell party 
for PAT GRIFFITH, the Director of Legislative Affairs Office 
before JOHN HILLEY. This farewell party was in LEON PANETTA's 
office. During a telephone conversation, at about 4:00 p..m., 
LEWINSKY and the President had agreed to ignore each other during 
this party. They had decided to not have a picture made of them 
together during the party. When someone suggested a group 
picture, LEWINSKY chose to stand at the opposite end of the group 
from the President. When the President telephoned LEWINSKY on 
this date, the "Caller ID" screen on LEWINSKY's telephone read 
ltPOTUSfr which concerned LEWINSKY. LEWINSKY mentioned this to the 
.President, and immediately thereafter, the President had the 
"Caller ID" changed. 

On February 4, 1996, the President telephoned LEWINSKY 
from the Oval Office. 4-b was in the residence. They 
talked on the telephone for about 45 minutes, after which \' 
LEWINSKY went into the White House. LEWINSKY and the President 
had a sexual encounter for about 30 minutes during a one and one- 
half hour meeting. As LEWINSKY was leaving the President's 
office, LEWINSKY asked the President to telephone her and the 
President recited LEWINSKY's telephone number from memory. About 
20 minutes after the meeting, the President telephoned LEWINSKY 
at her office and told LEWINSKY that he "had a really nice time." 

2, 
On February 6, 1996, the President telephoned LEWINSKY 

from the Residence. 
-3 

The President mentioned that f-w 
7 During the conversation, the 

President tells LEWINSKY that he "enjoyed talking to her." Later 
in the conversation, the President told LEWINSKY that he had to 
go now to help CHELSEA with some homework. 

On about February 7, 1996, the President wore one of 
the ties that LEWINSKY had given him as a gift. About midnight 
that same night, the President telephoned LEWINSKY from the 
Residence. The President was in bed and they had "phone sex" for 
20 to 30 minutes. 

On February 19, 1996, the President telephoned LEWINSKY 
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about 11:OO a.m. at home. LEWINSKY went into the White House to 
talk to the President. The President was wearing jeans and a 
blue shirt. During the conversation, the President "breaks up" 
with LEWINSKY. The President told LEWINSKY that althouqh he was 

LEWINSKY left the office crying. 
The Secret Service uniform officer outside the President's door 
would have seen LEWINSKY leave 'crying. LEWINSKY told TRIPP that 
LEWINSKY and the President had hugged but had not kissed. 

On February 28, 1996, HILLARY CLINTON was out of town 
and the President was going to the Israeli Embassy that night. 
The President saw LEWINSKY in the hallway at about 9:00 p.m. At 
about 1O:OO p.m., the President telephoned LEWINSKY and told 
LEMINSKY she looked really pretty and that he tried calling her 
in the office. They had a short conversation. 

A couple of weeks later, LEWINSKY ran into the 
President in the hallway while LEWINSKY was giving her friend 
NATALIE, from California, 
TRIPP about this incident, 

a tour of the White House. When telling 
LEWINSKY recalled this was the same 

day that the President had signed the Cuba sanctions. 

About the end of March 1996, LEWINSKY again saw the 
President while standing in a "rope line" upon the President's 
return from the summit meeting in Egypt. Since __ 

LEWINSKY expected to receive a 
telephone call from the President that evening, but did not. 

The following day, LEWINSKY was mad that the President 
did not telephone her. LEWINSKY passed the President in the 
hallway near the Diplomat Room and walked by and ignored the 
President. 

The next day, the President telephoned LEWINSKY at her 
desk from the Residence. The "POTUSn message did not appear on 
LEWINSKY's "Caller ID." 

The following Thursday, LEWINSKY slipped and fell, 
hurting her knee. 

The next day, LEWINSKY saw the President in the hallway 
near the elevator after the President returned from jogging. 
LEWINSKY was talking with Dr. CONNIE MAUSIER at the time. Later 
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that afternoon, LEWINSKY saw'fhe President with HAROLD ICKES and 
BRUCE LINDSEY. The President spoke to LEWINSKY calling her by 
name. LEWINSKY was shocked that the President would leer at her 
the way he did in front of ICKES and LINDSEY. At about 8:00 
p.m., that same evening, the President telephoned LEWINSKY at her 
desk from the residence and invited LEWINSKY over to dinner and a 
movie. When LEWINSKY learned that NANCY HERNREICH, BETTY CURRIE 
and GEORGE STEPHANOPOULOUS would also be there, LEWINSKY declined 
telling the President, "not a good idea." 

On March 31, 1996, the President telephoned LEWINSKY at 
her desk from the Residence. The President claimed he had not 
felt well and could not telephone before. LEWINSKY went to the 
Oval Office and they "fooled around" for about 45 minutes. The 
President told LEWINSKY about wearing the blue and white tie that 
LEWINSKY had given him. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY's 
reference to "fooling around" meant there was physical sexual 
activity. 

The next Friday, April 5, 1996, LEWINSKY was fired from 
her job in Legislative Affairs. TIM KEATING told LEWINSKY they' 
were eliminating her position. 2 

On Sunday, April 7, 1996, LEWINSKY went into the White 
House to clean out her desk. LEWINSKY was hysterical. While 
there, LEWINSKY ran into NANCY HERNREICH and told HERNREICH that 
she wanted to speak to the President. HERNREICH told LEWINSKY to 
telephone her on Monday. 

Later that day, the President telephoned LEWINSKY and 
asked LEWINSKY to come to the White House. The President was 
very romantic. The President told LEWINSKY that if he won in 
November, he would have her back in the White House. They began 
to "fool around" and while LEWINSKY was performing oral sex on 
the President, the President received a telephone call from DICK 
MORRIS. The President indicated to LEWINSKY to continue 
performing oral sex on him while he was talking to MORRIS. This 
bothered LEWINSKY and LEWINSKY later told TRIPP that the incident 
made LEWINSKY feel like a "hooker.'t While LEWINSKY was there, 
HAROLD ICKES came into the Oval Office and LEWINSKY ran out the 
back door. About 7:00 p.m., the President telephoned LEWINSKY at 
home and asked her, "Why did you leave?" LEWINSKY responded, 
"What did you expect?" 
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On April 9, 1996, LEWINSKY met with NANCY HERNREICH. 
HERNREICH told LEWINSKY that LEWINSKY was a very conscientious 
worker and if things changed, LEWINSKY could be back working in 
the White House. LEWINSKY was crying and as LEWINSKY was 
leaving, LEWINSKY saw BETTY CURRIE, who asked LEWINSKY what was 
wrong. CURRIE commented to LEWINSKY something to the effect of, 
"Sometimes when things happen, they happen for a reason." 
LEWINSKY interpreted this comment as an acknowledgment by CURRIE 
that CURRIE was aware of LEWINSKY's affair with the President. 
Prior to this time, according to LEWINSKY, CURRIE was "out of the 
loop" as to the affair, but by this time CURRIE was obviously 
aware of the affair, but did not acknowledge it. 

The next Friday, April.12, 1996, the President 
telephoned LEWINSKY at home and told LEWINSKY he had found out 
what happened. The President had not wanted to call LEWINSKY 
until he knew. The President told LEWINSKY that EVELYN 
LIEBERMAN, MARSHA SCOTT, and NANCY HERNREICH were responsible for 
LEWINSKY'S transfer out of the White House. Apparently LIEBERMAN 
had gotten different accounts about the President paying too much 
attention to LEWINSKY. According to LEWINSKY, the President said 
LIEBERMAN made the comment to him, "She has to go. I don't give' 
a shit what you do after the election." The President told 
LEWINSKY that if LEWINSKY did not like the job they found for 
her, "we'll get you a job on the campaign." TRIPP commented that 
from her experience, any other "clutch" was just fired; not given 
a desirable job.in another agency. Public Affairs is a very 
desirable job in any government agency, and as such, TRIPP 
believed LEWINSKY was being handled very carefully. LEWINSKY did 
not have the credentials to get the Pentagon job. 

That same night, the President telephoned LEWINSKY at 
about 3:00 a.m. The President told LEWINSKY he caused himself to 
wake up to make the telephone call. LEWINSKY thought the 
President was l's0 sweet" to call. 

On April 16, 1996, the President left Washington to 
attend the IIG-7" meeting in Tokyo and then travel on to Russia. 
The President returned to Washington on Sunday, April 21, 1996. 

h 
On Monday, April 22, 1996, the President telephoned 

LEWINSKY. During this telephone conversation, LEWINSKY told the 
F 
; 

President that LEWINSKY hated her job. 
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The following Monday, April 29, 1996, the President 
telephoned LEWINSKY. LEWINSKY was not home and the President 
left an "Aw shucks" comment on LEWINSKY's telephone answering 
machine. 

On Thursday, May 2, 1996, 3 A 
M, the President telephoned LEWINSKY at home. They had 
"phone sex." The President promised to telephone LEWINSKY again 
on the weekend, but did not do so. 

The following Monday, at about 3:00 a.m., the President 
telephoned LEWINSKY at home. The President apologized for not 
calling LEWINSKY over the weekend. The President used the excuse 
that he had been sick. 

Later in the month of May, during the l'Saxophone 
Event," the President hugged and kissed LEWINSKY and told her, "1 
miss you." 

About ten days later, the President telephoned LEWINSKY 
and they had "phone sex." 

About one week later, the day that 
committed suicide, the President telephoned 
President was upset. 

The day of the Pentagon memorial service for \ 
v the President went to the Pentagon and saw LEWINSKY. 
That night, the President telephoned LEWINSKY and they had "phone 
sex." 

On about June 7, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY when LEWINSKY was not at home. The President left a 
"Hello, Hello" message on LEWINSKY's telephone answering machine. 

On about Wednesday, June '12, 1996, the President 
telephoned LEWINSKY and they had a general conversation. The 
President inquired about LEWINSKY's parents and said he would 
like to meet them. LEWINSKY told the President that they were 
coming to town that weekend. The President invited LEWINSKY and 
her family to a radio broadcast and told LEWINSKY that he would 
have BETTY CURRIE call LEWINSKY and set it up. The following 
morning, CURRIE,telephoned LEWINSKY and obtained the WAVE 
information for LEWINSKY's parents for the radio broadcast the 
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next day. LEWINSKY and her parents attended the radio address 
and LEWINSKY was concerned about all of the attention she was 
receiving from the President. After the address, LEWINSKY's 
father asked LEWINSKY if there was something going on between 
LEWINSKY and the President. LEWINSKY's father made the comment 
that he felt like he was looking at his future son-in-law. 
LEWINSKY denied there was anything going on between her and the 
President to her father. 

On Saturday, June 22, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY just before LEWINSKY was due to leave for Bosnia. 
LEWINSKY was to be gone to Bosnia until July 5. The President 
and LEWINSKY have a general conversation. 

. 

On July 5, 1996, the President telephoned LEWINSKY at 
home and they had a strange "phone sex" encounter. The President _ 
and LEWINSKY were having a normal conversation without any 
discussion of sex. At some point, it becomes clear to LEWINSKY 
that the President , .* 7 7 1 7 

A 

On Friday, July 19, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY at about 6:30 a.m. 

day 
and the President was going to join her later in the 

. They had "phone sex." As the President was climaxing, he 
shouted, "Well, good morning." Later in the conversation, the 
President promised to call LEWINSKY while he was away. The 
President did not call LEWINSKY, even on her birthday, July 23. 
LEWINSKY was very mad at the President. LEWINSKY left for 
Australia on July 25 and returned on July 28. 

On Sunday, July 28, 1996, there was an entry in the 
notebook about which TRIPP is unsure. The entry may be to record 
a telephone call from the President to LEWINSKY or it may mean 
that LEWINSKY telephoned TRIPP on this date. 

On July 30, 1996, the President sneaked out of some 
official function and telephoned LEWINSKY at about 8:30 p.m. 
During this very short telephone call, the President apologized 
for missing LEWINSKY's birthday. 

The following Sunday, August 4,.1996, ’ a_ ---m 
A the President telephoned LEWINSKY. 
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Apparently the President had.seen LEWINSKY on the street near the 
church he attended, because'the President told LEWINSKY that she 
looked "stunning in the pink suit." The President and LEWINSKY 
had what LEWINSKY described to TRIPP as "kinky phone sex" for 
about 45 minutes. 

LEWINSKY would coordinate her activities to 
coincide with the President's schedule, such as positioning 
herself walking by the church or along the motorcade route on the 
side of the street the President usually sat in the car. 
LEWINSKY paid careful attention to her hair and clothing to catch 
the President's attention. After successfully making eye 
contact, the President would usually call for "phone sex." This 
plan worked nine or ten times. 

On about August 18, 1996, LEWINSKY attended a.birthday 
party for the President in New York City. LEWINSKY paid $250.00 ~ 
for tickets to the birthday party. LEWINSKY told TRIPP about 
being at Radio City Music Hall and standing very close in front 
of the President. LEWINSKY reached behind herself to fondle and 
squeeze the President's penis. LEWINSKY gave the President a tie 
for his birthday. ,' 

On about August 24, 1996, the day before the train 
departed for the convention, the President telephoned LEWINSKY at 
about 6:00 a.m. from his office. They had "phone sex." 

On September 5, 1996, the President telephoned LEWINSKY 
at home. . The President was on the road somewhere. 
conversation, 

During the 
LEWINSKY asked the President if the President would 

ever make love to her. The President responded, "No way. When 
you get to be my age, everything has consequences." LEWINSKY and 
the President fought and the President asked LEWINSKY, "Do you 
want me to not call you anymore?" 

On September 10, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY at home, but LEWINSKY was not there. The President left 
a message on LEWINSKY's telephone answering machine, "It's me." 
TRIPP has heard this recording. 

On September 30, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY at about 2:30 a.m. and commented that he had seen 
LEWINSKY walking. A,“,. “U” vu_ v_ __ TRIPP was 
unsure if there,was "phone sex" during this telephone call, but 
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thought there was, due to the time of the call and that HILLARY 
CLINTON was out of town. ’ 

On October 22, 1996, 
Florida. 

the President was possibly in 
The President telephoned LEWINSKY and they had what 

LEWINSKY described to TRIPP as "incredible phone sex.t' LEWINSKY 
told TRIPP that the President was really into "phone sex." 
LEWINSKY, in conversation with TRIPP, refers toq_., 

On October 23, 1996, LEWINSKY attended a "welcome home" 
at the White House. The President had previously told BETTY 
CURRIE to have LEWINSKY come over for a helicopter departure or 
arrival. LIEBERMAN apparently did not like the idea and LEWINSKY 
waited in the West Wing. During the meeting, the President once 
again told LEWINSKY about returning LEWINSKY to the White House 
after the election. 

On about December 2, 1996, the President telephoned 
LEWINSKY and they had "phone sex." 

About three weeks later, possibly December 17, 1996, 
LEWINSKY attended a White House Christmas party and wore a hot 
pink dress. LEWINSKY attended this Christmas party with WILLIE 
BLACKLOW from the Pentagon. After the White House party, 
BLACKLOW came by a party that was hosted by TRIPP. BLACKLOW told 
TRIPP it was obvious that the President knew LEWINSKY and was 
glad to see her at the White House party, and that LEWINSKY was 
"not just anybody." 

The next night, possibly December 18, 1996, the 
President telephoned LEWINSKY at home. 
gifts for each other, 

They both had Christmas 
and the President told LEWINSKY to come by 

the White House.on Saturday to exchange presents. He said he 
would set it up through BETTY CURRIE. 
call, 

During this telephone 
the President made the comment, "Every day can't be 

sunshine." The President never called LEWINSKY back with the 
arrangements and this really upset LEWINSKY. 

Later, possibly December 24, 1996, LEWINSKY attended a 
performance of "The Nutcracker Suite" 
B LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY saw the President 
and that they had made eye contact throughout the performance. 
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The following Monday, the President telephoned 
LEWINSKY. This was just general conversation. 

Early in January of 1997, the President telephoned 
LEWINSKY. This was just general conversation. The President 
told LEWINSKY that he was sorry that he missed her, but that he 
went away for the New Year. 

On January 12, 1997, the President telephoned LEWINSKY. 
They had "phone sex" after LEWINSKY pushed the President into it. 
During this conversation, LEWINSKY nagged the President about 
giving him his Christmas gift. 

On January 18, 1997, the President telephoned LEWINSKY. 
This is just general COnVerSatiOn. 

On January 20, 1997, LEWINSKY attended the "New York" 
inaugural ball at the Kennedy Center, because this was the 
closest ball to LEWINSKY's apartment. LEWINSKY waited on the 
"rope line" for about three hours, but the President ignored her. 

On February 8, 1997, the President telephoned LEWINSKY-' 
at home and asked LEWINSKY to come into the White House. The 
President told LEWINSKY he would telephone BETTY CURRIE to set it 
up- The President telephoned later and told LEWINSKY that BETTY 
CURRIE could not come in. 
to the effect of, 

The President made comments something 
"I am sick about this."; "I think about it all 

of the-time."; and, "They take all of the good things away from 
me." During this telephone conversation, the President and 
LEWINSKY had "phone sex." Also during this telephone 
conversation, LEWINSKY told the President to look for the 
Valentine's Day advertisement she placed in the newspaper. 

A short time later, BETTY CURRIE telephoned LEWINSKY 
and invited LEWINSKY to a radio address. 

On February 28, 1997, LEWINSKY went to the White House 
to attend a radio address. LEWINSKY wore a favorite blue dress 
of LEWINSKY. After the radio address, LEWINSKY stayed behind and 
had a sexual encounter with the .President. During the sexual 
encounter, a semen stain got on the blue dress. TRIPP saw this 
blue dress with.the crusted semen stains as late as October or 
November 1997. It was during this visit that they finally 
exchanged Christmas gifts. LEWINSKY received a hat pin and the 
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book "Leaves of Grass." Also, during their conversation, the 
President told LEWINSKY they must be very circumspect about 
telephone conversations because "some embassy" or maybe the 
Federal Bureau of Investigation (FBI) was tapping the telephone. 
The President told LEWINSKY that he was afraid and wanted out; 
that he could not do anything he wanted; that he was tired of 
other people'making decisions for him; and that he did not want 
her to become an addiction to him. LEWINSKY said the President 
told her.that she would cause him to do stupid things that would 
be bad for him. 

Also during this meeting, the President suggested to 
LEWINSKY that if LEWINSKY was ever asked about their meetings, 
LEWINSKY could say she was advising him on "youth affairs." 

On about March 13, 1997, BETTY CURRIE telephoned 
LEWINSKY at work and told LEWINSKY that the President wanted to 
see LEWINSKY the next morning before he left for Florida. The 
President then got on the telephone and told LEWINSKY that he 
wanted to see her and that CURRIE will clear her in. The 
President wanted to make sure that no one else was around and 
that he was concerned about NANCY HERNREICH and STEVEN GOODEN, 
because they were raising concerns about LEWINSKY. TRIPP was-not 
sure if LEWINSKY actually went into the White House on that date. 

On Saturday, March 29, 1997, BETTY CURRIE cleared 
LEWINSKY into the White House to see the President. The 
President was on crutches and they had "good sex." During this 
visit, the President cried while telling LEWINSKY about his 
childhood. 

On about April 24, 1997, the President telephoned 
LEWINSKY and they got into a fight regarding the President's 
promise about getting LEWINSKY back into the White House after 
the election. The President told LEWINSKY that LEWINSKY was 
being ungrateful. LEWINSKY told the President that she was 
labeled a "stalkertt by some people in the White House and that 
the President knew that was untrue. 

Early in the Summer of 1997, following the President's 
promise to get LEWINSKY a job back in the White House, the 
President told LEWINSKY that BOB NASH, ERSKINE BOWLES, and then 
JOHN PODESTA were working on a job for LEWINSKY in the White 
House. Nothing happened. Then the President told LEWINSKY that 
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MARSHA SCOTT would take care,pf it. Later LEWINSKY had an 
interview with MARSHA SCOTT. LEWINSKY had been led to believe 
the interview was just a formality, but SCOTT's conversation 
during the interview did not indicate that the President had 
briefed SCOTT prior to the interview. During the interview, 
SCOTT asked several questions about why LEWINSKY originally left 
the White House, as if SCOTT had no prior knowledge of the 
matter. SCOTT assured LEWINSKY that SCOTT would get LEWINSKY 
back. SCOTT initially told LEWINSKY that lItheylV would get, 
LEWINSKY back immediately. Later, SCOTT mentioned a job in the 
State Department. LEWINSKY was very upset when SCOTT suggested 
the State Department, because LEWINSKY took this as a sign that 
the President had not explained to SCOTT that LEWINSKY was a 
girlfriend. LEWINSKY surmised that the President had only told 
SCOTT that LEWINSKY was connected to WALTER KAYE. LEWINSKY 
believed that if the President had explained to SCOTT that 
LEWINSKY was a girlfriend, SCOTT would have made immediate 
successful efforts to locate a job for LEWINSKY at the White 
House. SCOTT gave LEWINSKY the "run around" for a period of 
time, but nothing happened. This annoyed LEWINSKY, because 
LEWINSKY felt that she should just be given the promised job and 
not have to be questioned by a former "bimbo.l' LEWINSKY talked ' 
to the President about this and SCOTT was immediately out of the 
picture. During this conversation, LEWINSKY told the President 
that since it looked like LEWINSKY would never be returned to the 
White House, LEWINSKY wanted a job in New York. 
the request of the President, 

Apparently at 
CURRIE talked to JOHN PODESTA about 

getting her "friend" a job in New York. LEWINSKY told TRIPP that 
CURRIE told LEWINSKY that PODESTA said he would call BILL 

'RICHARDSON, because RICHARDSON would do anything "we" want. 
Later, LEWINSKY was told by both the President and RICHARDSON 
that the President spoke to RICHARDSON, about giving LEWINSKY a 
job at the United Nations, 
America. 

during an official trip to South 

On Saturday, May 24, 1997, LEWINSKY went into the White 
House to see the President. This is the day that the President 
"breaks up" with LEWINSKY. LEWINSKY referred to this date as 
"Dump Day." The President told LEWINSKY that,he has had hundreds 
of women; that he is obsessive; and that he cannot stop. The 
President kept a calender on which he marked the days he was 
"good." LEWINSKY interpreted this comment to mean that the days 
the President "did good" were days that the President did not 
have sex with anyone other than HILLARY CLINTON. The President 



4020 

OK-302~3 (Rev. 8-19-94) 

29D-LR-35063 

Continuation of OIC-302 of LINDA R. TRIPP ,On 06/25/98 ,Page 30 

told LEWINSKY that 
# The President also told LEWINSKY 

that when he was on the road, BRUCE LINDSEY always had the hotel 
room next to the President's so that the President could not 
sneak women into his hotel room. The President told LEWINSKY 
that he had a 'I_ up" childhood. Also the President 
responded to LEWINSKY's calling him handsome with the remark, 
"When I look in the mirror, I sees a fat little kid who couldn't 
throw a ball straight." It was also during this meeting that the 
President said he had more days behind him than ahead. The 
President told LEWINSKY that she means too much to him; with his 
connections, he could help her anywhere she wanted to go; and not 
to underestimate what he could do for her. The President seemed 
to be obsessed with LEWINSKY's well being and her future. 
LEWINSKY told TRIPP that she felt sorry for the President during 
this meeting, but believed the President's comments were 
rehearsed. LEWINSKY thought the story was a way for him to get 
out of the relationship, and that it sounded like the President 
had said it all to other people in previous relationships. 

On July 4, 1997, LEWINSKY went to the White House to 
meet with the President. They had another "sexual encounter.t' 
This encounter was significant to LEWINSKY because it was the 
closest the President and LEWINSKY ever came to actual 
penetration. Because of the intimacy of the encounter, LEWINSKY 
was convinced that the next time LEWINSKY saw the President, they 
would actually have intercourse. As it turned out, this was the 
last physical sexual encounter between LEWINSKY and the 
President. 

As LEWINSKY was leaving, LEWINSKY told the President, 
in a matter of fact way, that a Newsweek article was coming out 
regarding KATHLEEN WILLEY. LEWINSKY had known about this article 
for a while and LEWINSKY had previously asked TRIPP if LEWINSKY 
should tell the President about MICHAEL ISIKOFF. TRIPP told 
LEWINSKY she was leaving it to LEWINSKY, but TRIPP was not 
anxious to be on the President's radar screen. LEWINSKY told the 
President that LEWINSKY knew about the article because ISIKOFF 
approached her friend, LINDA TRIPP, and asked TRIPP about WILLEY. 
LEWINSKY indicated to TRIPP that LEWINSKY did not believe the 
President was aware that TRIPP and LEWINSKY were friends before 
this conversation. 

At the meeting, LEWINSKY told the President that WILLEY 
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was the source of the story.. LEWINSKY explained that ISIKOFF 
cornered TRIPP for her comments and that ISIKOFF caught TRIPP 
unaware. The President responded that TRIPP was lying to 
LEWINSKY. The President asked LEWINSKY if TRIPP knew of their 
affair and LEWINSKY responded that neither TRIPP nor anyone else 
knew about the relationship. 

LEWINSKY left this meeting with the President thinking 
she was going to marry the President. During their conversation 
there was discussion of the differences in their ages with the 
President asking LEWINSKY what she was going to do when he was 

The President felt he was responsible for the " -I *a c 
4' * -because of his affairs with hundreds of women, 

On about July 14, 1997, BETTY CURRIE telephoned 
LEWINSKY at about 7:30 p.m. and asked LEWINSKY to come into the 
White House. 
and talked to 
CURRIE sat at 
the President 
President had 
conversation, 

LEWINSKY went to the White House at about 9:30 p.m. 
the President in NANCY HERNREICH's office while 
her own desk. It was odd for LEWINSKY to meet with 
in HERNREICH's office and LEWINSKY thought that thC 
lawyers in the Oval Office. During this 
which lasted until about 1O:lO p.m., the President _ . had LEWINSKY recount everything LEWINSKY knew about ISIKOFF and 

the Newsweek story. LEWINSKY defended TRIPP by telling the 
President that ISIKOFF cornered TRIPP and that TRIPP tried to 
call BRUCE LINDSEY immediately thereafter. LEWINSKY also told 
the President that TRIPP was saying that it was not sexual 
harassment. LEWINSKY also told the President that TRIPP was a 
mother, a good worker, and a supporter of the President. The 
President told LEWINSKY that LEWINSKY must get TRIPP to telephone 
LINDSEY so LINDSEY could get TRIPP together with BENNETT. The 
President emphasized that LINDSEY could not initiate the call to 
TRIPP. The President also emphasized that this was LEWINSKY's 
task, and that LEWINSKY must do this. After this conversation, 
the President excused himself to go into the Oval Office. After 
about one hour, when the President did not return, LEWINSKY left 
the White House at about 11:30 p.m. 

On about September 12, 1997, LEWINSKY waited at the 
Southwest Gate of the White House for approximately one and one- 
half hours trying to get in to see the President. LEWINSKY made 
repeated telephone calls to BETTY CURRIE. Finally, CURRIE came 
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out to admit LEWINSKY. LEWINSKY and CURRIE had a long talk and 
LEWINSKY told CURRIE how much.' LEWINSKY hated her job at the 
Pentagon. The President apparently left the Oval Office before 
LEWINSKY got into the White House. 

On about September 14, 1997, after returning from a 
trip to Illinois, BETTY CURRIE telephoned LEWINSKY at about 
7:00 p.m. and agreed to check her messages to see if the 
President could telephone LEWINSKY. The President telephoned 
LEWINSKY later that evening. 

On about September 15, 1997, BETTY CURRIE telephoned 
LEWINSKY at LEWINSKY's office in the late afternoon to tell 
LEWINSKY about the gifts the President had brought LEWINSKY from 
Martha's Vineyard. 

On about September 16, 1997, LEWINSKY telephoned BETTY 
CURRIE to try and arrange a telephone call with the President. 
LEWINSKY wanted to inquire of the President if the President had 
talked to ERSKINE BOWLES about BOWLES' effort to locate a job in 
New York for LEWINSKY. LEWINSKY was told by CURRIE that CTJRRIE. 
had already done that. 

During this time period, the President also offered to 
set LEWINSKY up with his friend, KAPLAN, at CABLE NEWS NETWORK 
(CNN); however, LEWINSKY did not want to move to Atlanta, 
Georgia. 

On about September 17, 1997, BETTY CURRIE telephoned 
LEWINSKY at work at about 2:00 p.m. CURRIE told LEWINSKY that 
the President was "paranoid" right now, but that the President 
wanted CURRIE to telephone LEWINSKY and tell LEWINSKY that now 
JOHN PODESTA was working on getting LEWINSKY back into the White 
House. Later that afternoon, LEWINSKY met CURRIE at the White 
House gate after work and received the President's gifts from the 
"Black Dog" in Martha's Vineyard. 
two tee shirts, 

The gifts included one mug, 
and one green cotton dress. 

On about October 1, 1997, the President telephoned 
LEWINSKY at about 2:00 a.m. and they had "phone sex." This was 
apparently the last time that the President and LEWINSKY had 
"phone sex." 

On October 11, 1997, LEWINSKY was scheduled to travel 
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to New York. Prior to LEWINSKY's departure, BETTY CURRIE 
telephoned LEWINSKY and asked LEWINSKY to come to the White 
House. LEWINSKY went into the White House before the train and 
either missed the train, got the next one, or flew to New York. 
TRIPP did not know the reason for this visit. 

TRIPP recalled on the night of November 11, 1997, after 
attending a play in Washington, TRIPP spent the night at 
LEWINSKY's apartment. LEWINSKY had previously told TRIPP, that 
LEWINSKY was expecting a telephone call from the President. 
Around 2:00 a.m., the telephone rang; and as TRIPP walked past 
LEWINSKY's room on the way to the bathroom, TRIPP saw LEWINSKY 
talking on the telephone. Because of LEWINSKY's expectation that 
the President would telephone and the time of night, TRIPP 
assumed the caller was the President. The following morning, 
LEWINSKY confirmed the telephone call was from the President. 
The call concerned the relationship between LEWINSKY and the 
President, and LEWINSKY described the telephone conversation as 
very personal. 

TRIPP also recalled that LEWINSKY had her hair blown' 
out for each encounter that LEWINSKY had with the President. IF 
there was time, LEWINSKY would go into the beauty shop. If not, 
the hairdresser-would come to LEWINSKY's apartment. LEWINSKY's 
hairdresser at the time was BULENT. BULENT initially worked at 
beauty shop-named ILO, 
named Toka Salon. 

but in about July 1997, moved to a shop 
BULENT now works at t_ LEWINSKY 

almost always paid for her hair appointments with a check. If 
LEWINSKY went into the shop, the check would be made out to the 
salon. If BULENT came to LEWINSKY's apartment, the check would 
usually be made out to BULENT, as an individual. 

. RNON JORDAN 

About the middle of October 1997, the President told 
LEWINSKY he would set her up with VERNON JORDAN for help with 
LEWINSKY's job search. This offer came after PODESTA's efforts 
with RICHARDSON and after the President learned that LEWINSKY did 
not want to work at the United Nations. 

During LEWINSKY's first meeting with JORDAN, they 
discuss LEWINSKY leaving the White House because of the "stalker" 
issue. LEWINSKY believed JORDAN understood there had been a 
sexual affair between the President and LEWINSKY. LEWINSKY 
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described the meeting with a.cookie jar analogy: LEWINSKY said 
JORDAN understood "that his friend got caught with his hand in 
the cookie jar." JORDAN outlined several steps for the job 
search, but nothing happened right away. LEWINSKY thought the 
delay was partly LEWINSKY's fault because LEWINSKY did not give 
JORDAN a time line or tell JORDAN that LEWINSKY was in a rush. 

LEWINSKY thought she had clearly communicated to JORDAN 
that LEWINSKY had an affair with the President. During the 
meeting, JORDAN seemed to acknowledge LEWINSKY's frustration and 
told LEWINSKY that if LEWINSKY needed someone to vent her 
frustrations on, to vent with him rather than with the President, 
when she was upset. JORDAN did not return LEWINSKY's telephone 
calls until after it was learned-that LEWINSKY had been placed on 
the PAULA JONES witness list. 

JORDAN later arranged employment interviews for 
LEWINSKY with BURSON and MARSTELLAR and AMERICAN EXPRESS COMPANY. 
LEWINSKY felt she was just going through the motions and 
interviewing, but that nothing would develop. At MACANDREWS & 
FORBES, it did not take long before LEWINSKY thought there was a 
good likelihood that something would happen. LEWINSKY knew that" 
MACANDREWS & FORBES owned REVLON and LEWINSKY thought there would 
be opportunities at REVLON. 

From the second week in December 1997, LEWINSKY was 
confident she would get a job. Prior to this point, LEWINSKY was 
worried she would have to go without a paycheck. 

On about December 6, 1997, LEWINSKY went into the White 
House and learned from the President that she was on the PAULA 
JONES witness list. The President told LEWINSKY the PAULA JONES 
people were casting a wide net, and that it was not a big deal. 
The President told LEWINSKY to deny everything and the whole 
problem would go away. With the President, denial was a 
recurring theme. During this meeting, the President told 
LEWINSKY the names of the other women on the witness list. This 
information comforted LEWINSKY because DEBBIE SCHIFF was not on 
the list. LEWINSKY figured the PAULA JONES people could not know 
much if they left off a-,., - - -I __ -I 

The.President told LEWINSKY that JORDAN would help 
and based on this comment by the President, LEWINSKY thought 

JORDAN would be her lawyer. 
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Before LEWINSKY received her subpoena, LEWINSKY 
communicated her dismay with hot being hired back to the White 
House, and with not having contact with the President. 

After LEWINSKY's receipt of the subpoena, LEWINSKY 
spoke with the President and the President told LEWINSKY that 
LEWINSKY should just "deny, deny, deny", and nothing would 
happen. The President told LEWINSKY to go to JORDAN and JORDAN 
would help. At that point, LEWINSKY thought that JORDAN would be 
her lawyer for the deposition. 

A short time later, LEWINSKY went to JORDAN's office, 
where LEWINSKY learned that FRANK CARTER would be her attorney. 
.JORDAN drove LEWINSKY to CARTER's office. During the drive, 
LEWINSKY and JORDAN had a conversation about what LEWINSKY should 
tell CARTER. LEWINSKY asked JORDAN if LEWINSKY should tell 
CARTER the "truth" the fact that LEWINSKY and the President had 
a sexual relationship, or the clstory", that LEWINSKY was a 

.:. "stalker." JORDAN asked LEWINSKY, "What choice do you have?" 
LEWINSKY told JORDAN that she would tell the "story." JORDAN 
responded, "Yes." LEWINSKY asked JORDAN what if they have 
evidence and JORDAN responded, "If there are two people in a room 
alone, there can be no evidence." LEWINSKY then asked JORDAN 
about letters, video, and witnesses. JORDAN told LEWINSKY to 
just say it was not her. 

When LEWINSKY and JORDAN arrived at CARTER's office, 
JORDAN introduced CARTER as his good friend and personal 
attorney. LEWINSKY thought CARTER was poorly dressed and looked 
,more like a "Radio Shack" salesman than a lawyer. 

LEWINSKY did not tell CARTER the truth. 

CARTER asked LEWINSKY hard questions, and LEWINSKY 
denied everything. CARTER told LEWINSKY that he would write an 
affidavit which denied everything and that the PAULA JONES people 
would go away. LEWINSKY told TRIPP that CARTER spoke to ROBERT 
BENNETT to get further information for the affidavit. 

PE: TRIPE’ TAPES 

After the Newsweek and the lvew York Times articles 
relating to KATHLEEN WILLEY came out in about September of 1997, 
in which TRIPP was misquoted, TRIPP was verbally attacked in the 
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press by ROBERT BENNETT, the.attorney for the President. 

Knowing that she would likely be called by the PAULA 
JONES attorneys to provide information about WILLEY, TRIPP 
decided she could not lie under oath. The consequence of this 
determination was that TRIPP would face attack and vilification 
by the President's lawyers and representatives. 
what they were capable of, 

Also knowing' 

and personal safety. 
TRIPP was fearful for her reputation 

Consequently, TRIPP contacted LUCIANNE 
GOLDBERG, who TRIPP knew was a literary agent from previous 
contacts. TRIPP contacted GOLDBERG for advice and guidance. 

During TRIPP's initial conversation with GOLDBERG, 
TRIPP mentioned being aware of a young girl involved in a current 
sexual affair with the President and asked GOLDBERG what she 
should do about it. 
to the President 

TRIPP felt this story was far more damaging 
than KATHLEEN WILLEY and was sure the story 

would eventually come out. 

TRIPP asked GOLDBERG's advice on how to protect herself 
and ways to prove what she knew. TRIPP and GOLDBERG discussed 
various ways to ac.complish this. GOLDBERG suggested going public' 
through the tabloids which would pay millions of dollars for the 
story. TRIPP declined this venue, 
her integrity. 

since to do so would undermine 

GOLDBERG then suggested TRIPP should start tape 
recording the conversations, since the tapes would protect TRIPP 
when the attorneys tried to destroy TRIPP's credibility. 

TRIPP aid not own a tape recorder at the time, but 
purchased one and some blank cassette tapes at a RADIO SHACK near 
her home. 

TRIPP began recording conversations with LEWINSKY the 
first night after the tape recorder was purchased. 

On October 6, 1997, TRIPP had another meeting with 
GOLDBERG and MIKE ISIKOFF. TRIPP allowed GOLDBERG to listen to 
the two cassette tapes that had been recorded up to the time of 
the meeting. ISIKOFF refused to listen to the tapes for 
"ethical" reasons, but suggested that TRIPP make additional 
tapes. 
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From early in October of 1997, through December 22, 
1997, TRIPP attempted 28 recordings. Eleven of these attempts 
resulted in blank or inaudible cassette tapes. 

TRIPP had a finite number of cassette tapes and as the 
conversations with LEWINSKY continued, it became evident that 
TRIPP could not predict when something relevant would be 
discussed. As a result, TRIPP began taping more liberally. 
TRIPP did not try to make a complete record of all of the . 
conversations with LEWINSKY. TRIPP was only trying to protect 
herself. In addition, TRIPP finally came to realize that the 
recording capability was restricted to the one telephone 
instrument located in TRIPP's family room. When TRIPP used 
another telephone instrument in the house, for whatever reason, 
there would be no recording. TRIPP missed certain conversations 
with LEWINSKY because of this lack of knowledge of the recording 
equipment. In addition, there were dozens of telephone calls 
between TRIPP and LEWINSKY which took place at work and when 
either of them was out of town. 

TRIPP provided all of the above mentioned unmarked, 
undated cassette tapes, which for inventory purposes were marked 
by Investigators as Tape 1 through Tape 28. 
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OFFICE OF 7-I-E INDEPENDENT COUNSEL 

Ihlc ol’lranscription 06/25/98 

LINDA R. TRIPP, pursuant to a Grand Jury subpoena, 
provided 28 cassette tape recordings to the Office of the 
Independent Counsel. 

All of the cassette tapes containing audible 
recorded telephone conversations were transcribed by professional 
court reporters. 

A review of the resulting transcripts confirmed the 
dates of each recording as follows: 

Tape 18, pages 2-70, October 3, 1997 
pages 70-105, October 4, 1997 

Tape 19, pages 2-34, October 5, 1997 
pages 35-41, October 6, 1997 

Tape 1, pages 2-110, October 6, 1997 

Tape 2, pages 2-38, October 16, 1997 

Tape 13, pages 2-38, October 17, 1997 

Tape 3, pages 2-39, October 18, 1997 

Tape 8, pages 2-34, October 18, 1997 

Tape 7, pages 2-51, October 19, 1997 

Tape 15, pages 2-73, October 23, 1997 

Tape 11, pages 2-57, October 29, 1997 
pages 58-113, November 3, 1997 

Tape 16, pages 60-103, November 8, 1997 
pages 104-114, November 11, 1997 

Tape 26, pages 2-56, November 11, 1997 

Tape 16, pages 2-9, November 13, 1997 
pages 9-50, November 14, 1997 

Investigation on 06/25/98 a[ Washington, D .C. mc # 29D-LR-35063 

IhlC drclalc‘l . 06/25/98 
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pages 51-60, November 16, 1997 

Tape 9, 

Tape 5, 

Tape 23, 

Tape 6, 

Tape 17, 

Tape 27, 

Tape 4, 

Tape 10, 

Tape 12; 

Tape 14, 

Tape 20, 

Tape 21, 

Tape 24, 

Tape 25, 

Tape 28, 

pages 2-33, November 16, 1997 
pages 33-51, November 17, 1997 
pages 51-79, November 18, 1997 
pages 79-100, November 20, 1997 

pages 2-47, November 20, 1997 
pages 47-102, November 21, 1997 

pages 2-57, December 9, 1997 
pages .58-132, December 15, 1997 

pages 2-68, December 22, 1997 

undetermined 

undetermined 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible 

blank or inaudible? 
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PROCEEDINGS 

WbE=upon, 
LINDA R. TRIPP 

was caIlai as a witness and, having bax fint duly sworn by 

tbz Foreperson of tbc Grand Jury, was examined and tcstifti 

as follows: 
EXAMINATION 

BY MR. BINHAK: 

9 

1 0 

1 1 

I .2 

I .3 

1 4 

I .5 

I .6 

Q Good morning, Ms. Tripp. 
A Goodmh. 

Q Would you please state your full name and spell 

yournamtfortbenxcud? 
A Linda Tripp, L-i-n-d-a T-r-i-P-p. 

Q Welcome to tk grand jury. 

AThanks. 

1 !2 BY MR. BINHAK: 

2 !3 Q Ms.Tripp,befort~starSIwanttogoovasomc 
2 !4 of the rights and rcspcmsibilitics that you have as you 

2 !5 testify in front of the grand jury today. i 
Page 4 

A Okay. 

Q Tell me as we go through them, just answer “Yes” so 

that I know that you understand and the grand jurors lmow 

that you understand each one, okay? 
My name is Stephen Binhak. This is Tii Susan& 

that’s Karin Immagut. We’re associate in-dent cxxmsels. 

?herestofthepeopleinthegrandjuryrooazcxceptforthe 
court reporter, are the grand jurors. 

A okay. 
Q And when you answer questions today, please try to 

keep your voice up so that the court reporter can take 

everything.down, hecause she’s going to take an accurate 
record of everything that occurs, okay? 

A okay. 

Q And if you don’t understand a question, please ask 
metorepeatitandI’llhehappytodothat. Iwanttomake 

sure that you understand all my questions. Got that? 

A Yes. 
Q All right. This grand jury has heen impaneled to 

investigate potential violations of federal law, including 

obstruction of justice, witness tampering, perjury. Do you 

understand that? 

A Yes. 

Q Now, the first thing you have to understand is that j 
you have a privilege against self-incrimiuation, your Fifth I 

Pagel-Page4 - 
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Page 5 
1 Amendment rights, and anything that you say could be used 
2 against you at any time. And you have that right. Do you 
3 understand that? 
4 A Yes. 

5 Q Okay. You are here today pursuan t to a subpoena; 

6 is that correct? 
7 A miS. 

8 Q Do you have counsel with you today? 

9 A Ido. 

0 Q Okay. For the record, can you &s&he their 
1 names,telluswhotheyare. 
2 A Anthony ikqnini and Joe Murtha. 
3 Q And if you would like to at any time you have the 
4 opportunity-youcangooutandtalktothemifyouneed 
5 to. Justtellusthatyouneedabnzakokay? 
6 A tiiight. 

7 Q Allright. Now,thefvstthingyouneedtoknow 
8 aboutthe~djuryisthatwe’reallboundbytherulesof 
9 secrecy. It’s Federal Rule of Criminal Procedure 6(e). And 
0 what you say today here in the graud jury -- we can’t go out 

1 and tell anybody, the media or other people, about what 
2 happens in the grand jury. Do you u&&and that? 
3 A I do. 
4 Q You, on the other hand, are not subject to any 
5 rules of secrecy. Do you understand that? 
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Q Thaz arc also special occasions when the OffIce of 

the In-dent Counsel may make reports to Coqrcss. In tbc 

evat that our Office of Special Counsel made a port to 
Cong~~s. it’s possible that some of your testimony before 

the grand jury would wind up in tbc report, portions or maybe 

cva~ tbc complete testimony. Do you understand that? 

A Yes. 

Q All right, now, the Uniti States Attorney’s Manual 
dcscribcs two kinds of people who appear bcforc the grand 
jury: The’s subjects and tbczc’s targets. A tar@ is a 

pason wlm is a putative defa~dant. Do you m&stand that? 

A Yes. 

Q You arc not a target. Do you undczstand that? 

A Yes. 

Q The second category of subject is a vuy, vay 
broad one, and it includes anybody who tk md jury is 
iatastcdin,anditgosallthcwayfromtbtwi~who’s 
justscenanmnfallthcwayuptosomeone wbobassom 
suspicious activity. You arc a sub*t. Do you m&stand 
that? 

A Ys. 

Q Youk also more toward tbc witness end. You’re a 
witness. Do you undastand that? 

A Yes. 

Q Now, you also understand that if you wcrc to 

1 A Yes. 1 knowingly misrepresent something in front of this grand jury, 

2 Q if you want to tak to your attorneys or anyone 2 that would be perjury, and that is a federal felony, and it 
3 else about is that’s your business. It’s a matter for you 3 carries up to five years in jail. Do you understand that? 
4 and your attorneys. You can do that if you want. Do you 4 A 140. 

5 understand that? 5 Q Okay. It may also oany up to a $250 fine. Do you 
6 A 1 do. 6 understandthat? 
7 Q Now, there are some exceptions to the rules of 7 A Yes. 

8 secrecy, and I want to explain them to you clearly. 8 Q All right. Now, we talked about your Fifth 
9 The frrst one is that we have certain agents and 9 Atxdment rights, and that’s that you will testify 

10 other attorneys that work with us in the investigation of 10 tn~thfully, but you have a privilege against 
11 thesemattas,andwecansh~withthemwhatgoesoninthe 1 I self-incrimination; that anything you say could be used 
12 grand jury today or at any time in order to further the 12 against you, and if something would potentially incriminate 
13 investigation. Do you understand that? 13 you, you would not - normally, under your Fifth Amendment 
14 A Yes. 14 righ~youwouldn’thavetoanswerthat. 

15 Q Those people are on the list called the 6(e) list, 15 But you are here pursuant to an immunity order, is 
16 and they, if they get any information that occurs in the 16 that correct? 

17 grand jury, they’re bound by the same rules of secrecy that 17 A ?batiscorre& 

18 any of us are. Do you understand that? 18 Q Okay. And that’s an immunity order that our off& 

19 A I do. 19 obtained for you in front of the District court; is that 

20 Q Another way that 6(e) information might come out is 20 CorTect? 

21 ifthuewereeveratrialatanytimcregardingthese 21 A Thatiscornzt. 

22 matters, and you were to testify at that trial, your grand 22 Q Okay. I’m going to read it to you, and I want to 
23 jury testimony could he used to impeach you if any party in 23 make SUE that this is the immunity order that you’re 

24 the trial wanted to do that. Do you understand that? 24 testifying under, okay? 

25 A I do. 25 It says: “Or&r. On motion to compel testimony in 
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the United States of America by Kenneth Starr, Independent 
Counsel, filed in this matter on February 19,1998, and it 

appearing to the sat&a&m of the Court that Linda Tripp 

has been called to testify and to provide other information 

before the Grand Jury of the United States presently 

impaoeled within this district, and in the judgmeot of the 

Independent Counsel, Linda Tripp has refused to testify or 

provide other information on tlz basis of her privilege 
agakt self-in kminaticm,andinthejudgmeotofthe 
Independent Co& the testimony or other information for 

Linda Tripp may be lltcessary to the public interest. 
“It is therefore hereby ordered, pursuant to 

Title 18. United States Code, Section 6002 and following, 
that the said Linda Tripp give testimony or provide other 

inforrnationwhichsberefusestogiveoutbebasisofber 

privikge against self-incrimination as to all matters about 
which she may be interq@ed before the said Grand Jury. 

“However, no testimony or other information 
compelled under this Order or any information directly or 

indirectly” -- and I’ll just note for the record that 
Mr. Wise&erg has reentered the room. 

MR. WISENBERG: I& the record reflect that 
Mr. Wise&erg is leaving the room. Pardon the interruption. 

THE FOREI’ERSON: Thank you, Mr. Wisenberg. 
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Q Lctmejuststartfromtkkginningofthat 

paragraph again. “However, no trstimony or ok information 

compelled under this Or& or any information dinztly or 
indirectly derived fnnn such testimony or otba information 

may be used against Linda Tripp in any criminal case, except 

a prosecution for pajury, giving a false statam& or 
otbuwisc failing to canply with this Order. (Sac 18 United 

States code, Section 6002.) 

“Ordcral at tk District of Columbia, this 19th day 

of February, 1998.” and signed by Noma Holloway Johnson. tbc 

Chief JLIC& of this District. 

Do you UndastaDd this ordu? 

A Ido. 

Q Doyouagrcetocamplywitht&ordcrtoday? 

A Ido. 

Q Okay. Thercaretwootbalettezsthatyou 

nXXkfalfromtbcofficeofIndcpendcntcounsel. Lumecall 

this Grand Jury Exhiiit 2, LT No. 2, and let me show it to 

you. 
(Grand Jury Exhibit No. LT-2 was 

markai for idcntitication.) 

BY MR. BINHAK: 

Q And is Grand Jury LT No. 2 a fair and accurate copy 

of the order that I just read to you and that you tival 
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Page 1 I 
previously? 

A To the best of my knowledge, yes. 
Q Okay. And can you just say the date that it was 

filed? 

A February 19, 1998. 
Q All right. There’s another letter that you 

received from the Independent Counsel’s Office. Let’s cal! 
this LT No. 1. And this is a letter to your lawyer from 
Deputy Independent Counsel Jackie Bennett, and it’s a cover 

letter to a subpoena. 

(Grand Jury Exhibit No. LT-1 was 
marked for identifkakn.) 

BYMR_BINHAIk , 
Q Doyourememberthat? 

A Yes. 

Q Okay. And would you just read that? 
A “-&isistoconfirmour agreementthatin 

cmsi&aation for the forthwith production of all audiotape 
recordings called for by Subpoena No. D8 11, this Office will 
provide to you a complete duplicate set of such recordings as 
soon as time permits duplicate copies to be made, and in any 
event not later than close of business oo January 19,1998.” 

Q Okay. Andhere’s another letter. Let’scallthat 
LT No. 3. 
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(Grand Jury Exhibit No. LT-3 was 
marked for identification.) 

BY MR_ BINHAK: 
Q And that’s a letter for your former attorney, 

Mr. Moody; is that correct? 
A It is, dated January 16,1998. 
Q Okay. Andcanyouxeadthatleztertothcgrand 

jury? 
A This letter umfums the previous representations 

I’ve ma& to you regarding your client, Linda R. Tripp. As 
we have discussed, we agree on behalf of the United States, 
that coextensive with the provisions of Title 18, United 
States Code,, Section 6002, no testimony or other information 
provided u&r this agreement or any information directly or 
indirectly derived from such testimony or other information 
may be used against Ms. Tripp in any criminal case, except a 
prosecution for perjury, giving a false stakment, or 
obstruction of justice. 

“zhis agreement expressly covers the production of 
originals of certain tape recordings pursuant to Subpazna 
No. D811 enclosed herewith. Jackie M. Bennett, Jr., Deputy 
Independent Counsel.” 

Q Let’s go back over in plain Euglish and expiain 

what ure’ve just gone through. 

Our office subpoenaed you for certain tape records 

- I_ - _. _  _  _ 
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1 that you made, corrczt? 

2 A That’s comet. 

3 Q You asserted your Fifth Amendm~t rights: is that 

4 correct? 

5 A Idid. 

6 Q And then our office obtained a production immunity 
7 lena-oranordcrpursuanttoSectioa6002ofTitk18, 

8 which compelled you to product those tapes; is that eorrat? 

9 A That’s conut. 

0 Q Okay. And tbc immunity that you rec.&al e 
1 that order is what 1 read to you today just a couple seconds 

2 Bgo; is that correct? 

3 A Yes. 
4 Q Okay. Andtknarcthercanyothcxpromisesthat 

5 the Unital States has made to YOU? 

6 A Yes. 

7 Q Why don’t you dcscribc to the grand jury what that 

8 is? 

9 A Tkimmnnity sgraancntasInnda-stooditwas 

0 two - in two parts. Number one was the fakral imm~. 

1 which we, I belicvc, just coveral; and number two was tbc 

.2 commitmcntma~conppartoftbcIndcpcndcntCounsdtodo 
:3 what it could to rcqust that the State of Maryland not 

14 prosecute - or decliac to prosecute aa alk@ violation of 
.5 the Maryland wiretap statntc. 

Page 14 

1 Q Did the United States ever make a representation to 
2 you that it could bind Maryland -- 

3 A No. 

4 Q -- to stop them from prosecuting? 

5 A No. 

6 Q All right. Arethereanyotherpnxnises that the 

7 Office of Independent Counsel has made on behalf of the 

8 United States to you? 
9 A No. 

0 Q So other than what we’ve discussed, these are the 
1 only ground rules we’re talking about today. 

2 A Yes. 

3 Q Okay. And do you agree to go forward with your 
4 testimony today, given the ground rules that we’ve all now 
5 justheard? 

6 A I do. 

I Q Okay. Let’s talk a little bit about your pemonal 

8 background. 

9 A Okay. 

0 Q Why don’t you tell the grand jury where you were 
1 born? 
2 A I was born in New Jersey in 1949, Jersey City, 
3 New Jersey. 
4 Q And tell us a little bit about how much schooling 
5 you had. 

Page Ii 

1 A I went through elementary. secondary. and high 
2 school in New Jersey, in Morris County, and Katherine Gibbs 

3 in Montclair, which is a business school. 

4 Q Have you ever been married? 

5 A Yes, I have. 

6 Q Why don’t you tell the grand jury a little bit 

7 about that? 

8 A ImarriedalieutenantintheArmyin 1971,andwe 

9 were married for 20 years. We have two children. 

0 Q Okay. And what are your children’s names? 

1 A Ryan-bothofwhamamwithmetoday. Ryanis 
2 now and Allison is 19. 

3 Q AndwhatdoesRyimdo? 
4 A He is in college full-time. 

5 Q WhataboutAlhson? 

6 A Samething. 

7 Q Okay. Andwheredoyoulivenow? 

8 A Colurnb~ Maryland- 

9 Q And that’s just outside of Wash&ton, D.C., 

!O eorreet? 
!I A It’s quite a distance outside of Washington, D.C. 
!2 Q About how many miles? 
!3 A I don’t know for sure. It takes an hour and 15 
!4 minutes to get km easily. 
!5 Q Okay, Ms. Tripp, I’d like you to describe to the 

Page It 

1 ~djllrytbcprocrssbywhichyou~dcbridcdbyour 
2 0ff1ce okay? 
3 A Mm-hmra 
4 QbyoU lUlKdUhOWUUlUytiUByoUcamCiUtOthC 
5 offke-wcll,ktmpntitthisway. 

6 MBBINBAK: AndI’lljustaotefarthcrccordthat 

7 Mike Emmick, Assoeiatc In+n&rt Guns& has joined us ia 
8 t&room. 

9 MadamFarepason,amthaestillnounauthorimd 
10 peopkinthcroom? 
II THE FOREPERSON: Thz arc still no n~uttxmzed 
12 peopkintkroom. 
13 MR.BlNHAKz Thankyonvetytnuch. 
14 BY MR. BINBAK: 
15 Q Ms.Tripp,isitfairtosaythatwaetwoaspects 
16 totbcdebriefiiiaouroffkez First,tolistentotk 

17 tapesinorckrtomakesnremattbcnansuipts~correct 
18 andtorchshyonrxmnory;and,saxnd,toelicitthc 

‘9 information that you had for tht office 

0 Is that a fair charactuization? 

1 A Itis. 
2 Q Okay. Why don’t you til tbc grand jury about how 
3 youhstcnaltothctapmandthepmcessthatthatincludcd? 
4 A Fiomthebq@iiag? 

5 Q Just, you know, gmrrahy, in our office what you 
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A I’mnotsurewhcnIstarted,butw~wedidstan 

itwasasystanoflista&gtotbctapes,wbicbwercat 

times difficult to hear, reviewing tbc tramcripTs to alsllrc? 

farinstance,thatw~Iwasquotcdassayingsomcthin&it 

wasmynam,orMonic.awasquotcdassayingsometl@,itwas 

athibuted to bcr. 
Q And whn you say Monica, you mean Monica Lcwinsky, 

uxlut? 
A Yes. 

Q Ol=Y. 
A Esscntially,asIoawiZitwastortvicwjusta 

wbok lot of mataial on audiotape to authenticate it and to 

ensurttbaStothr:bcstofmyability,IwasabktoatslPt 

that tk transcripts and tbc audiotape wax tk same. 

Q Allrigbt. Andtbcndidyoualsoparticipatein 
several sessions where me&as of our offi debriefed yo& 

askai you questions about what bappaud 0W tkz last year or 

sO,twoycarS? 
A Twenty-thzutimcs. 
Q Okay. And is that an approximate number, or do you 

know an exact numba? 
A I’m told that’s an exact number from tbosc who kap 

records of such things. 
Q Now, during tk debriefing sessions, wby don’t you 

Page 18 
1 tell the grand jury how those went? 
2 A GeneraUyitwasMr.Binhak,andtwoorthreeFBI 
3 agentsandmy -- one of my attorneys at all times, and me. 
4 Q Okay. And just generally, how did the process go? 
5 A Oh, well, it was generally a onesided dialogue all 
6 the time. In fact, it was, I would say, exclusively a cme- 

7 sided dialogue in temx of information flow. Questions all 
8 came from everyone but me, so -- 
9 Q Okay. When you say a one-sided dialogue, what do 
0 youmeanbythat? 
I A 1 was there to impart information. In other .words, 
2 I was not asking questions and I wasn’t receiving answers. I 
3 wasstrictlythepersontowhomthequestionswereposed,anc 

4 Iansweredtothebestofmyability. 
5 Q Okay. Did the Office of Indepen&nt Counsel 
6 provide you with -- other than tapes, did the Office of 
7 Indepe&ent Counsel provide you with information to refresh 
8 your memory about the events that you related to the office? 
9 A TheonIythingsI~everseeingweresome 

0 photographs, and we referenced calendars periodically to look 

,l at the dates to ensure that it was ‘96, ‘97, ‘98. Say, if 
2 it’s Tuesday in ‘96, it was this date. 
:3 Q Okay. lhose photographs, were they White House 
14 photographs, most of them? 
5 A I believe all of them were White House photographs. 
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Page 19 
Q And isn’t it fair to say that you gave us one 

photograph yourself, or a couple of photographs yourself’? 
A I gave you at least one. Yes, I think I gave you 

tW0. 

Q Okay. And would those photographs -- is it fair to 
say that we asked you who was in those photwhs? 

A Yes. 
Q And didn’t you also see some notes by Bruce 

Lindsey? 
A Early on there was -- I was shown some pages that 1 

was told had Bruce Lindsey’s writing on it. 
Q Okay. And those were notes of a ccmversation that 

you had with Bruce Lindsey? Or that’s what they were 
purpoxted to be? 

A Theywerepurpotitobe,yeah. 
Q Okay. Andasfarasthecalendarqdidanybody 

from the of?ice of Independent colmsel tell you that any 
particular things or event happened on any particular date? 

A Oh, yeah, President’s Day or a holiday or something 
within the framework of reference, but it wasn’t - it wasn’t 
a piece of information that I hadn’t already derived. It was 
to ~tially c4mfi.i. the date that I was referencing. 

Q Okay. So, in other words, to help you get your 
bear@s around various da& and events that you were 
talking about. 
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Q Otbcrtbantbosepbotograpbsandtbcuseoftk 
calendars that wc talkai about and tbosc notes, did tlx 

Office of h&pa&au Counsel provide you with any otbcr 

material derived from otlxr witne%ses’ statements, otba 
investigative activities that tbc office was involved in. or 

any otlxr information that tbc office bad? 

A No. 
Q Okay. Lu’sgobacktoyour background. Wkz~did 

you start working? 
A Full-time? 
Q Yes: 
A Caxu-mwork? 
Q Yes. 
A Gosh. I held a saics of jobs aftcr graduating 

from Katlrrinc Gibbs in 1969, I believe, but I becam engaged 
that v and got IrLal+i in 1971, bozarrx an offim’s wife, 

and tbcn started my civil service carar, which csscntiaIly 
wasn’t a carzr, it was more - over tbc 20-m marriage, it 

was rno= a serks of jobcltes, I call than. 

Q O~Y. 
A Sort of jobs you work in tk civil savice, you’re 

fortunate camugb to @ a job at each installation that you 

move to OWJ time, but it’s catainly not caras-enhancing. 

Q And you were moving from installation to 
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installation because your husband got transferred? 

A In the Army, you do. You move every two to three 
years. So -- 

Q When did you stop working for the Army? 
A Well, I had a seven-year, I believe, break in 

service when my chiIdren were born, and I stayed home with 
them when they were little, until they were in school full- 
time, both of them. 

So I worked for the Department of the Army from -- 
with the break in service, from 1972, had a break in service 
forseveralyears,asIjustsaid,andthenstoppedin19-- 
April of 1991. 

Q In 1991 did you start working at another place? 
A The White House. 
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So there had been a need for someone to come up and 
help in the President’s media relations shop in the Old 
Executive Offke Building. So they sent me there essentiall. 
on my firsr day, and I ended up staying with them for well 
over - I u-ant to say at least a year, if not longer, and I 
held several positions during that time. 

Q Okay. And then after about a year, did you change 
places that you were working in the White House? 

A Yeah. A cxeerist, someone in my floater series, 
was not supposed to stay in a political spot. But hecause of 
agmements that were made between the political staff and the 
career sick, and a need to fill certain slots, they allowed 
me to do that. 

D 

Q Okay. What wereyoudoi.ngthem? 
A WelI,Iwashi.redtobeafloater,anda 

floater is -- there were a core group of people hkd by 
administrations ova time many, many years earlier, some whr 
were stiII there, actually, when I came, who supported the 
President and his most senior staff in the West Wing, and it 
was essentially to act as a filler to the executive 
assistants who had those political jobs in the West Wing. 

That’s what I was hired for. That’s not what I 
ended up doing. 

Q Okay,butyouwerehiredasaweerperson,nota 

Itcametoaheadatoncpoint,wheremybossat 
thet.imc_whowastheassismuttothcPresidentformedia, 
lobbied for me to take the job poIiticaIly, and then also to 
allow correspondence to release me. 

I chose not to do thas mostly -- not hecause I 
didn’t neassarily have any political wish either way, but 
mom because it was very important to mc that I maintain my 
career status so thas despite who happened to he sitting in 
the offke of presidency, I would stiIl be supporting the 
presidency as it changed hands over time. 

Q AII right. So just to clarify, when you make the 
distinction between a political job and a career job, we’re 
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A Oh, yeah. absolutely. Well, all floaters - I 

should clarify - are m people. They’re permanent White 

House staff. 

Q And you said you didn’t start as a floater. Wby 

don’t you tell the grand jury how you started and what you 

wae doing? 

A The neat thing about the floaters was that - I 

can’t remember - I think it was at any given time the number 

might have changed up or down a couple of people, but tbue 

were about ten core floaters, and most of the women had been 

tkz, gosh, 20, eva~ 30 - some close to 30 years, in those 

same positions. 

We worked out of what was cakd the President’s 

corxspondence shop. and you w assigned permanently to 

correspondence. 

WknIsbowedup,tkrewasatimeperiodintbe 

BushWhitcHouscwhcfcyoucanbehircdandstartonthc 

payroll, but if you’re assigned to the West Wing, you’= not 

entitled to go to tk west wing until your security 

background investigation was compktcd. And even though I 

had come with the Top Seeret chance, it was tbrown out and 

they start fium scratch. 

So they did a thra-montb background investigation. 

So I wasn’t able to go float in the West Wing. 
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A Well, it’s a payroll - it’s a civil service 
status. A civil servant has far more protective rights than 
a political. A political is them at the pleasure of the 
Pmsidentonly. And camer%sattheWhiteHousearethere 
to support the institution of the presidency, not the man, 
not the incumbent. 

Q Okay. Was thue a point where you came over into 
the West Wii to start work during the Bush admin&mtion? 

A As soon as -- thedaythatthebackground 
investigation completed - okay, let me explain. In the West 
WingtheseniorstafftotheResidentsittherewiththe 
PresidentandtheVicePrcsident. Theirstaffsareinthe 
Old Bxecutive Offke BuiIding. 

SowhiIeIwasworkingformediaintbeOldEOB, 
thesenioradvisertotbePresidartformdiawasiatheWtsr 
Wing. So the day that my background invest&&n came 
through, and I was notified, I received my blue pass and left 
where I had been doing acting associate director of media 
duties in media relations, was asked to go work as the 
executive ass&ant to the assistant to the president for 
media affairs. 

Q And eventuaIly did you start working in Barbara 
Bush’s office at one point? 

A when that um!Iict arose between my boss and the _ 

. 
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Page 25 1 Pqc 2’ 
1 career side of the house about retain@ me as a political, I , 1 President in his immediate office. Someone on tbe tt-ansnion 

2 was pulled from that office for a few days, and I worked in 2 team bad recommendal me to than. 

3 Barbara Bush’s -- they floated me. And that was about the 3 Q And what was your job responsibility there? 

4 onlytime -inthattimeframewastbeonlytimeIwasable 4 A It was essentially just do whatever you could to 

5 tofloattodiffeXtltoff1oes. So- 5 help them ease into the Oval Office operations. Their staff 

6 Q Andaspartofthat,didyoualsoworkforthe 6 hadn’t ban assigned West Wing jobs yet. It was chaos. 

7 ChiefofStaffandintheCounsl’sOfflceduringthat 7 Phoneswerecrazyandthcrewasnosystem. Thiswasall 

8 period? 8 compktely new to than. understandably. They didn’t have any 

9 A CouuseI’s Off&, just very briefly. Chief of 9 saxse of how to get going. 

0 Staff’s office I did, but that, again, umxd into a full- 10 So we just pitched in - I just pitched in wherever 
1 time position. So I floated there but didn’t leave. 11 I could. 
2 Q Okay. NowI’vegotyouthroughtotheendof’the 12 Q And once things sort of settled down. did you move 
3 BushAdrnihtdon. 13 on to the Counsel’s Off&? 
4 A Well they actually named me CXeUtiVe assistant to 14 A Aftcrthrccmonths. 
5 thedeputychiefofstafftothePre&entatthetime. 15 Q Okay. Who did you work for in tk Counsel’s 
6 Q whowasthat? 16 Offtce? 

7 A Robert Z&g, under Jim Baker, who was Chief of 17 A Directly for Bernie Nussbaum. 
8 Staff at the time. And I stayed through the previous Chief 18 Q AndwhoeIsewasintheCounseI’sOfficeattbat 
9 ofStaff,wlxreIhadbeenflaating,SamSkimxr. Heleft, 19 time? Who wat the principks, I guess? 
0 theBakerczewcamein,andIwasasWtostayonanddid 20 A Well, Vincent Foster was the deputy White House 
1 Andthatcarriedmethroughtoessentiallythedaybeforethe 21 cotmsel,andtknhissecretaty,Banie’sseeretary.anda 
2 iuaquratioo. 22 staff assistant who did tk correspondence. 

3 Q Okay. When the White House changed over from the 23 Q Okay. And what was your job OVQ in the Counsel’s 
4 Bush administration to the CIiutou admi&&atiou, you were 24 Off&? 

5 on vacation, right? 25 A The title was executive assistant to tk counsel to 

Page 26 Page 28 
1 A Yes. 1 tk President. Tire was never a written job description, 
2 Q Okay. when you came back tit job assignment did 2 and I never had a written job description for any of the 
3 you have in tk Clinton administration? 3 duties I’ve done at tk White House. 
4 A Well,itwasvery-tkfirstfewdaysafterIgot 4 But this one was essentially to act as Bemie’s 
5 back -just to back up. During tk Bush ‘92 campaign I had 5 primary offii manager. I wrote and drafted Ieuers, I spoke 
6 b&n working, as most people in tk West Wing had, from seven 6 totheprrssonhisbcbalf.liaisonedbctwocnourofficeand 
7 in tk morning ‘til midnight during the attim campaign, six 7 otbcr senior staff numbers, wrote cotrespondenee. 
8 andsometimessevatdaysawadL 8 Essentially assigned priorities to the Weat Wing support 
9 So-it’salso,Ithi&importanttonotethatI 9 staff and worked vety closely with h4r. Nussbaum. 
0 didn’t have batetits at that time. I was a - what was 10 Q Okay. Now,didtbateomeapointwkn 
1 called a wagcs-aszamced person, which meant that I camed my 11 Mr. Nussbaum resigned from working in tk Counsel’s office? 
2 wagesasIworkcd,butthaewasmovertime. Soevatthough 12 A Yes. 
3 I worked ridiculously king hours, you accrued camp time, and 13 Q Okay. Didyoustayonafterkreaignalinthe 
4 Ididthat. 14 counsel’s of&? 
5 WknIgotbackfromusingjustatadof-a 15 A I did for a short while. 

6 Me bit of tbc camp time, which was a couple weeks. I came 16 Q Okay. What happenrd when you left? 
7 back, I was refreskd, mady to face a new administration and 17 A Well. first of all, the arrangancntthathadbeen 
8 welcomethan WetealIyaIId.idfeeIasthoughthiswas 18 made~VinoentFostcrandMarshaScottwasthatif1 
9 exciting, even though it had been a biuemwcet thing to see 19 agreed to come to the Counsel’s Office to work for Bernie, I 
0 our friends leave. It was always hard, but it was ingrained 20 could k maintainal as a pamanent White House staff person. 
1 in us, you support the institutiotl. 21 but paid out of the couuseI’s budget. 

2 Andtkycamein,andwcstartaikaring 22 8oIwasretai&ontkcorrcspoadencepermancnt 
3 immaiiately that our jobs were in @ardy, and that was 23 staff role, with tk urtdrastanding that if anything happened 

4 rightintbebcginning. AndthenshorUythemafta,Iwas 24 to Mr. Nussbaum poIiticaI.Iy, that I would still k mtaiuaI 

5 toldthatIhadbamnamtrcqrmestcdtogoworkfortbe 25 catureIsewkreattbtsamesalary. 
_ 
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Page 29 
When Mr. Nussbaum left, I and a colleague made a 

call on Mr. Cutler at the recommendation of Mr. Nussbama tc 

see what his plans were for staffing of the office because 
tberewerecertainthingsthatneededtobedone. Ifhe 
didn’twantmetostayon,Ineededtomake~tsto 
get back to correspondence and fmd a home somewbereek 
andbecauseIwasinteresMinseeingthatmycolleaguewas 
perhaps officially hired and paid. 

Q And who was that colleague? 
A Kathleen Willey. 
Q And what did Mr. Cutler say when you discussed that 

issue with him about your own personal job and Ms. Waey’s 
job? 

A We met with Mr. Cutler and his secretary at his law 
firm in Georgetown. He was very gracious, warm. He 
indicated to us firmly that he planned no -- the quote he 
gave us was “no staff additions or deletions,” that he 
planned to bring his secretary and Jane Sherboume and that 
was it. 

I had defined my role as it was in Bernie’s office 
to him. He felt that that was something he would need and 
continue to ut.iIiz And then I made a pitch for Kathleen, 
as had some other individuals, with Mr. Cutler, and he 
essentially said he would -- he would look into it. So -- 

Q Did Mr. Cutler eventually come to the White House 
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Page 30 
in the Counsel’s Office? 

A Yes. 
Q Okay. How long did you stay in the Counsel’s 

Office when Mr. Cutler was there? 
A A very short time, months, maybe. 
Q Okay. And after you left the Counsel’s Off&, at 

that point where did you get assigned? 
A Well, I asked for a place to go sit until I could 

be told where I was going to go, and they gave me an office 
first in the Old EOB, counsel’s counterpart office in the Old 
Executive Office Building, and then in presidential 
personnel, where I stayed until August - right around - the 
last Friday of the week of August 20,1994. 

Q Okay. What happened in that late portion of August 
1994? 

A August 22. 1994, after repeated office calls with 
the deputy chief of staff to the President and with Bruce 
Lindsey, my paperwork was accepted at the Pentagon for a 
position there. 

Q And just to be clear, who was the deputy chief of 
staff to the President at that time? 

A 1 met with Mr. Philip Lader. 
Q And did you get over to the Pentagon as a result of 

that job change? 
A IstartedthereonAugust22,1994,Ithink. 
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Page 31 
Q And wbac did you end up over af tbc Pentagon 

working? 

A III tbc Offlice of Public Affairs, Secruaxy of 

Defense. 

Q Okay. And, ultimately, did you start working as 
the deputy dimctof of tlx Joint Civilian Orientation 

C0nfClUlCe? 
A uhimakly. Idid 

Q Okay. That’s JCOC for sborf right? 
A Yes. 
Q Whydon’tyouklltbcgrandjurywhatJCOCbricfly 

and what you did ovu tlnz? 
A Ihadncvcrdoncspccialmntsbcfarr,audthis 

wasncwtome. Ihaddoncmaiia,quikabitofmedia,and 

had anticipatal doing that at tbt Pentagon. But thy wan 

having some trouble with this JCOC, so I was assigned to 

that. 

It was actually vay intcarstiog. It’s tk ol&st 

Paltagon program. It stErtcd in 1948, whar tbt Pentagon was 

just up and nmning+newoffiiccbuilding,anditwasata 

timewbmSecntaryofDdmscFoxxstalattfictimc,thc 

fmt Secntary of Defense, dccickd that tlx Axmican peopk 
didn’tknowamug.haboutwhattbzmilitarydid,wbattbc 

armalsavicesdid,wlmtthchny,AirFont,NavyandhGrix 
!5 lifewaslik 
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Sothcidcawastoinvikscvcxdinfhmtial- 

what tbq considaml to be influa~tial opinion kadms from 

across the country to ccunc and cxpaiena. th: saviccs hands- 

on for a we&. And by “hands-on,” I mean tbcy actually 

would fly out tn an aimaft carrier, *-f=cvay 
vxaponinthtinmtory. Tbeywouldgct?oknowtbc 

soldieJrs,thclowtstrankjngsoldiatotk~ranking 

soldie?. 

Tbatprogrambasbccnincxhmcesince1948,and 
it remains so today. 

Q Okay. &l,ultimatcly,youwaenamcdtlxdircctor 
of that prograx& right? 

A Right. TbcfnstpohmofthefirstycarIwas 

thereIwastheckputydircctor,andtknIwajpmmotalto 
the directorship. 

Q Whatmonthand~wueyoutitbcdircctor? 
A Idon’trunembu. 

Q okay. 

A It as following rbc - JCOC happens once a year, 
and it’s a year-long pma~s to plan it, and it involves 

travel all over tbc countty aod working with tk diffmt 
scrvias. AndIknowdmtIwaspromotcdafkrtbc ’ 
conclusion of tbc JCOC 59 - 58, JCOC 58, which hap& in 
1995. SO it was immdiakly tbercsfta that my b0sscS 

informed me that I had received tbc promotion. 
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1 Q Okay. And where are you working now? Where are 1 that what stands out in my mind is the Rzhmond debate. 
2 you assign&? 2 Q And what year would that have be=? 
3 A St.iU - we& but I don’t do that job anymore. 3 A Iguessthatwas’92. 

4 Q Okay. But you’re still assigned to tbe Pentagon. 4 Q What did she tell you about the Rzbmond debate 
5 A Yes. 5 that made it stand out in your mind? 
6 Q Okay. Let’s talk about Kathleen W&y. You 6 A Well,tbefactthattheyhada--so;3esortof 
7 mentioned her before when you were talking about Mr. Cutler. 7 friendship, some sort of dialogue, she sa.Z I don’t know if 
8 When did you frrst meet Kathleen Wihey? 8 that’swhenshefirstmethimorjustwhz;butthatshewas 
9 A ImexKathleenvery,verysoonafterIgotback 9 introducing him to dignitaries from the \-inia state 
0 from my leave. So. it had to have heen very shortly after the 10 government and political activists and parry members in 
1 inauglnation, I would say. 11 Virginia,andthatbehadlaryngitis,and~sbehadsaid, 
2 Q Do you mmemberwkreyoumether? 12 ‘Ithinkyountxdchickensouporsome&ngtomakeyoufizel 
3 A Ido. Imethain-Ihad&meintotbeUmtmertt 13 bettcr,“andthathehadsaid--madesomarrangementsto 
4 lineroom,wberetbeyhadalotofolderwomenwhocamein 14 have her hand-deliver the chicken soup. She didn’t Iike that ’ 

5 and -just hnnks of older women who - and by “older,” I 15 idea,Iguess. 
6 mean significantly older, Iike very old. They were like -- 16 Q Was that in public or was that during a phone call 
7 Q sixties, seventies? 17 orsumethinglikethat? 
8 A No, seventies, eighties. 18 A We~,Ithinkpartoftheconversationhadbeenin 
9 Q Okay. 19 person. Ithinkheactuallyhephonedkr,asIrecall. My 
10 A Wond&u.lladieswhocamein,t.hucwerebanksof 20 memoryisveryp&emealonthedetaiIsofhowKathleen--I 
!I them,desksanddes&,andtheycameineverydayfait.hfully 21 czmtdlyouthis. Itmadezmimpressioncmmeattktime. 

12 toanswerthe eommmt line and take people’s eoneems down. 22 Q Okay. On election night in ‘92 did she tell you 

13 AndIhadgoneovertoseethemwbenIgotback 23 whe&rsbewentdowntoLittleRockatall? 
14 from leave to see how they were doing because I knew the 24 A Yeah, she and Ed flew down to Iittle Rock. 

!5 calls would he very heavy, and Kathleen was there. .And she 25 Q AndEd,whoisEd’! 

Page 34 Page 36 
1 was so out of pbxe, but - 1 A Ed - I’m sorry, Mr. Willey, ha husband. 

2 Q Why do you say she was out of place? 2 Q Did you suggest a place for Willey to work in the 

3 A Ob, well, sk was just so completely graciously 3 WhiteHouseotbcrtbantbccommmtsatea,caxnmaitsline? 

4 cbarmin&-just-sklookedlikeskbelongedintk 4 A Tbeveryf~tdayImetkrIdid. 

5 WcstWing,andweallloo~iikcwcklongcdinthccomment 5 Q Okay. Why don’t you tell the grand jmy about 

6 line. There was just a difference. 6 tkt? 

7 Q Okay. Andsoyoumetbcrtbae. 7 A Well,Kathlamjustis-isavery-, 

8 A Idid. 8 diptanatic, charming woman. Sk makes you fctl immediately 

9 Q Asarcsult,didyoustrikeupsortofanofBce . 9 at ease. To me. anyway, this is my opinion atly. I think. 

0 friendship with kr? 10 But sk just struck me as a wonderful - that sk would k 

1 A Yeah. Sk - I askal, you know, where sbc bad come 11 won&fully suited to work in tk Social Offi tbat she 

2 from, and sk explained that sk commuted frum Richmond, 12 would have barn wondcrfuhy suited in tk Bush Wbitc House 

3 which was mind-boggbng. I tbougbt I had tk worst 13 ItbwgbtitwouldkthcsamtintheClintonWhircHousc. 

4 commute - which I did for the most part at tk white House. 14 AndroIsuggtstcdthatskthinkakutthat~shehadno 

5 Q Did sk tell you bow sk got involved with tk 15 aspirations to stay in tk commaltlincsectim 

6 Clinton White House from Richmond, Virginia? 16 Q WhowasrunningtkSocialOfi%eattbattime? 

7 A Ye& Sksaidsbewasapcrsonalfrioxloftbc 17 A AnnStock. 

8 Residat,tbatskhadknownhimforsometim. Skgaveme 18 Q And what was Nancy Hanmich doing at that tim? 

9 some details about - certain things about their fricndsbip. 19 A Well. I believe Nancy was always in - Nancy’s 

!O And tbm that sk was voluntcuing - planned to volunteer at 20 title has cbangal over time, but sk was in tk Oval Office. 

!l least two days a w&c, if not thtu, from Richmond. 21 Q Okay. Did Ms. Willey talk to Nancy Elatuuicb at 

!2 Q DidsktelIyouwkreskmettkF’residcnt 22 all akut getting into tbe Social Offlce? 

!3 herselftbcf~ttime? 23 A Sktalkedtoberfrequmtlyabouttbates. 

!4 A Yeah. I don’t have a real specific recollection of 24 Q And wbat happened as a result of tkm 

!5 &tesandtimtsofwhenskmthimthef~ttimZcxccpt 25 conversations? 

- 
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Page 37 
A Well, as Kathleen explained it to me -- actually, 

one of tk next times I saw kr Sk said, ‘I’m in the Social 

Office,” and that Nancy had klped make that happen. 

Q Debbie Siebert and Harolyn Cardozo. do you know who 

those people are? 

A Yes.Ido. 
Q Were they working in the Social Office at that 

time? 
A According to Katbkezn. thq x+ue. 

Q Okay. Did KathleaI Wilky and Debbie Siebcr~, did _ 

they strike up any kind of off& whip with you 

togctha? 
A 

Q 
A 

Q 
A 

Q 
tbiZll? 

A 

Could you npeat that? 
Well,didyousectbemfromtimetotimcatwork? 

I’msony. Whotkn? Ididn’t - 
Debbie Siebert and Kathleen Willey. 

04 yes. Oh,*. 
why don’t you tell the grand jury how you would see 

Debbie Sieti I only saw wbcn sk came to tk Oval 
Office, and sk came fnqucntly, not on business, just sort 

of to chat. 
Remember that the Social Office is in the East 

Wing. And so they would come ovex peziodically, both 
5 Kathleen and Debbie, who had establiskd a pretty neat 
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Page 38 
friendship by that point. I saw Harolyn much less 

frequently. 
Q And you WCIC working in tk West Wing at this time. 

A I was still in the Oval Office back then. 

Q Okay. And just give the grand jury a timeframe of 

when we’re talking about, wkn they would make tkse visits 

to your desk. 
A Oh. Oh, gosh. I guess it was sometime February, 

March, April, beginning of May, maybe. 
Q Of what year? 
A ‘93. 
Q Now, as a result of tkse visits that you and 

Kathken Willey would have at your desk, why don’t you 

describe what kind of relationship you kd for the grand 

jury? 
A Betwcxm me and Kathleen? 
Q And Kathlm Willey. 

A IlikedKathltxnagrcatdcal. TothisdayIlike 

Kathleen a great deal. Sk was - sk was just enjoyable to 

k around. And I think if we didn’t live - sk lived in 
Richmond and I lived in Columbia. and I had two kids at home, 

and sk had animals at home - we may have liked each other 

enough to actually go shopping toge&x or do something fun 
together on our free time. We didn’t do that because there 
was no time. 

_____ _ 
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Page 39 

Q Now, just remind the grand jury when you moved up 
to the Counsel’s Office again. 

A I don’t know the specific date. It was right 
around -- it was right around Waco, whenever Waco was 
happening. I think it was the fu-st week in May, something 
intbere. 

Q Okay. So when you moved up to the Counszl’s 
Office, you left the West Wing; is that correct? 

A No. 

Q Okay. Describe where your desk was at the time. 
A Iulentupstairsonefloor. 
Q Okay. And did Willey continue to see you over in 

your new offices on the upper floor? 
A She did, but she was more circumspect, because my 

office-theareawhaemydesksat,theofficein~chmy 
desk sat was light next to Mrs. Clinton’s office, so she 
didn’twanttobeseencominguptoofn2quently. 

Q Now, by early spring did Kathleen Willey relate to 
youtbefactthatshehadsomeilltfxe?xintbePresident? 

A Well, I don’t know the timeframe exactly, but it 

was &tively quickly, re2Jly quickly. 
Q Why don’t you tell the grand jury what she told 

you? 
A Well, she started off just essentially by saying - 

it was sort of a continuation of the chicken soup story, but 
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Page 41, 
that tba~ had bcm an ongoing flirtation since they had 

first me& 
Q Didskdoanythingabouttkflirtationinordcr 

to advance tbc sm of flirtatious relationship? 

A Yeah. Imean,sk-whcnKathl&nhadthe 

oppommitytoworkintk!%cialOffiicc-workcvcningsin 

tk Social Office - various people would k assigned to k 
sort of, I guess, hostesses at diffaent functions. She 

wouldcnslar:thatshewasabletodotbat,andtknckose 
clothing tkt sk felt would k ‘attractive to catch his cyc. 

Tbtsanacthingwhenshc’dcomtothcWcstWingandblrmpinto 
hiInorafrangetosechim. 

Itwasthatkindofthing,justtomakebasclf 
look - sk was very attractive anyway. Sk didn’t have to 
work hard at it. 

Q What about personal notes? Did sk evu try to 

passpasaMlnotcstotkPIcsident? 

A WeJ3,skdid,~seveml. ButtbcyHlatnoe, 
essanially warm, frieudly, cbaay riots about klping - tk 
idea was that sk was always hoping that k would klp ha 

fmd a job, a paying job. 

Ofcourst,atalaterdatethatkcamemare 
criticaLbutcarlyoncvcnthcn_awishtowarLtbac. 

But sk would send him supportive notes, and 
I 

somctimcs they wue just a tad too flirtatious. Knowing what I 
Page 37 - Page 40 
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Page 41 
1 I knew about who opens mail in the West Wing, Off& of the 
2 President, I suggested that she not be as open. 
3 Q Howdidyoucometoseethosecards? 
4 A She would bring them to my office. 
5 Q Okay. Didshebringyouallthecardsthatshe 
6 wrote or most of tbe cards or -- 
7 A I don’t know. 
8 Q O~Y. 
9 A Tlereweresevd. SoI’massumingatleasta 
0 good portion of them. 
1 Q More than five? 
2 A Yes. 

3 Q Morethanten? 
4 A I don’t know. I just don’t - I don’t want to 
5 commit. 
6 Q And she would bring you ihese cards, and did sk 
7 solicit your advice about what you thought about the cards? 

8 A h’h-bnnn,yeS. 

9 Q And how would Kathleen Willey actually get these 
0 cardstotheResidentoncetheywercwlitte!n? 
1 A To Nancy, which was considered acceptable because 
2 Kathleen was a social friend of Nancy’s former husband 
3 socially. AndKathleenwasataplaceinlifewbmzitwas 
4 not particularly unusual for her to do that, where it would 
5 have been completely off the map for me to have done that. 
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Page 42 
Q Okay. And what distinction are you drawing in this 

respect between you and Kathleen Willey? 
A Well, Kathleen was more a social equal than I -- 

I’m a worker. I’m, you know, an Army wife. I’m not a 
wealthy donor, socially prominent person. 

In other words, not to make that sound wrong, it’s 
just that it was perfectly fine. It gave her entree to do 
what she did. It allowed it to be acceptable with Nancy 
Hcmreich. 

Q Okay. And she became friendly with Nancy 
Hemreich? Is that fair to say? 

A Oh, yeah. I don’t know if she knew Nancy before, 
but they were friendly, relatively friendly. 

Q Did you ever speak to -- at this period did you 
ever speak to Kathleen Willey on the phone at night? 

A TherecameatimewhenKathkenstartedcallingme 
frequently at night from Richmond, and I don’t remember 
exactly when. 

Q What would she talk about in the early stages of 
the conversations? 

A It was always about the fbtation. 
Q Okay. Did she ever ask you to describe to her the 

President’s schedule so that -- for any particular reason? 
A Yeah. We received, as probably did Ann Stock, but 

not Kathleen Willey, a generally closely-held daily schedule 25 tk record, you are tbe same Ms. Tripp that’s b&n testifying 

Pagem Tuesday, June 30, 1998 
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Page 13 

of the President’s business. So it was available- to -- it 
would not have been wrong for Kathleen to see it, but it just 

didn’t fall into her hands in the Social Office. 
Q And she discussed that with you, the contents of 

the schedule? 
A Periodically she would say, you know, “Is he going 

to go to the video feed over in the Old EOB? If he is, what 
time,” that kind of thing. 

Q And would she do anything in particular once she 
had that information that you gave her? 

A She generally would position L-self in a way that 
woLild either allow her to get in for an appointment, or at 
least try to, or to bump into him different ways. And he was 
always very -- seemingly very happy to see her. So -- 

Remember - I mean, I think it’s kind of important 
to point out that, in my opinion anyway, the flirtation 
seemed completely okay because they both had -- appeared to 
have not very good maniages, and it just seemed to be as 
consenting adults. 

Q BYE- of ‘93 did Kathleen WiIIey discuss 
with you her intention to try to get a job at the White 
House? 

A Again, I’m not sure of tbe timeframe, but, yes, 
getting a job, a paying job w& something she sought. 

Q Why is that? 
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A Well, number one, it was very expensive to commute 
from Richmond, and it was af least two times a w&k and I 

think sk felt that sk -- tky had bun donors. Sk was a 

voluntczr. They bad ken active on tbe campaign. That 

that’s what you did to get a political appointmex& and sk 

felt sk had eamed a political appointment 

Q Okay. 
MR. BINHAK: Madam F-n, I see that tk time 

has come close for our break. Is this a good time to break? 
THE FOREPERSON: It’s more than time come close. 

It’stbetimetotakeabreak. 

MR. BINHAK: All right. Let’s break for as much 

time as you neal. 
THE FOREPERSON: Okay, ten miuutes. 
MR. BINHAK: Tarific. 
Ms. Tripp, you’re excused for ten rnhutes. 

THE-s: Thankyou. 
(Witness excus& Witness recalled.) 

THE FOREPERSON: We have a quorum. Tkre are no 

unauthorized people in he grand jury room. 

Ms. Tripp, you are stilI under oath. 

THE WITNESS: Yes, ma’am. 

BY MR. BINHAK: 

Q All right. Welcome, Ms. Tripp. Welcome back. For 
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1 today, Ii&s? 1 brought me into his office and explained how he saw my role 

2 A Yes. 2 to be. His secretary was going to do the things that she had 

3 Q Some of the grand jurors bad some questions that 3 done for him at the law firm and so it looked like it would 

4 they asked me to pass along to you and I’d like to take care 4 work. 

5 of that so w+re all on the same page. 5 No decision had bee made on Kathleen Willey at that 

6 You told the grand jury earlier that you worked for 6 point and I continued to lobby him about hiring her, saying 

7 Mr. Cutkr for about a month and some of tk grand jurors 7 that she was voluuteeriug for us and had been for a couple of 

8 wanted to know a little more detail about why you left, so 8 months and that we could certainly use the help with the 

9 could you tdl than why you left? 9 volume of mail and telephone calls. 
0 A Yes. Again, this is only my opinion. no one ever 1 0 Audhewasagreeabletoallthisandwarmand 
1 saidthistomc,soshallIansll”crthatway? 1 1 friendly and then all of a sudden it stopped. It just came 
2 Q sum. 1 2 to a uxnplete stop. And the next thing I knew, I was called 
3 A when I left Mr. Cutler’s of&x, it was with the 1 3 into Mr. Klein’s office and told that I should consider 
4 assurance that I could stay on in that job and it was sad to 1 4 looking for other work within the White House complex. 
5 s& h4r. Nussbaum go and k was aware that I was sad to see 1 5 And I said, “Well, what’s happeued?” And he said, 
6 Mr. Nussbaum go. 1 6 “There’s just no role for you here right now and it’s better 
7 In Lhunber of the previous year, Mr. Foster was 1 7 if you go back to eorrespondeuee or find yourself another 
8 finally replaced by a man by the name of Jai Klein, who 1 8 home.” He said, “I’m sum umespondeuee will take you 
9 camefromalawfuminWa&ington. Attktime,kwas 1 9 back.” 

0 Mr. Nussbaum’s recommeudal choice to take Mr. Foster’s place 2 ,O AndcorrespoudenceatthetimewasheadedbyMarsha 
1 with the concurrtmIct of Mrs. Clinton. 2 1 Scott, which is another whole story, so that’s how I ended up 
2 Shortly after his arrival k was assigned what was 2 2 going out of the eotmsel’s Office. 

3 tkn rcfaxd to as Whitcwa~ and Bernie was takea out of 2 3 Q lbe Pentagon job, how did that come up? Was that 
4 Whiuxatu because tkre were contentious news reports saying 2 4 posted? How did you learn about it? How did you get into 
5 that Bernie was goofing up and this sort of thing, so Bernie 2 5 the Pentagon? 

Page 46 Page 48 
was handling tbz other part of the counsel’s of&cc while A Well,whcnIf~t~Mr.Cuth?soffcetogo 

Mr. Klein was handling the WhitcwataNiucc Fostamravelgate totheoldEOB,tkxasonIsaythisisthatIwcntrightto 

investigations. Marsha Scott and said, “It appears that tkre’s no job for me 

And it became pretty apparent right away that now in eounsers ofTice, I’m going to take you up on your 

Mr. Klein was saying things and doing things that uue offer to take me back if and wkn politically tkze was no 

disloyal to Mr. Nussbaum. Mr. Nussbaum, in my opinion, was a rok for me in tk counsel’s ofice.” 

very honorable and honest man who when k was fd a lot of And sk said, “We& that would k fm but it 

us felt pchaps was taking a fall. Mr. Klein kstaxd his will be at a sign&ant pay cut.” And I said, ‘Look, I have 

removal and in my presence said things that were completely spent years in tk falaal govxmmal tclawingmywayuptoa 

mean about Mr. Nussbaum professionally. 1 rok whx I can support my kids, I can’t go backwards now 

W’lxm Mr. Nussbaum bad to k away on business, for 1 and that wasn’t tk wt.” 

instance. Mr. Klein would take over otha me&q and would 1 And sk said, ‘Well, it may not have ban tk 

be kard to say things like, ‘Well. we’re all smart lawyus. 1 agraaraent, but that’s tk way it’s going to k.” I said, 

That’s not what we’re h for. We’re Herr to k good 1, ‘Well, I can’t do that. I’ll have to leave.” And sk 

politicians.” And the conventional wisdom at tk time was 1 suggested that I @ in touch with P&da&al Person& 

that Mr. Nussbaum wasn’t a good politician. k was just a 1 who would klp put me in a political job. 

straight shooter. 1’ I didn’t want a political job. That looked vay 

And it was this kind of thing and I didn’t kind 18 scary to me because I’m my sok source of support esscntiany 

of hide frum Mr. Klein that I tbought that was completely 1’ andIdiQ’twanttok-whatIhadtrialtoavoidall 

inappropriate. those kind of mean things about Mr. Nussbaum. 21 these years before would have ken happening, I would have 

And k kDew I was a very close associate with Mr. Nussbaum 2 had to suve at the pkasure of a prsidcnt. 

at tk time. And so our relationship wasn’t real friaxlly. 2: SoItrkdonmyownforaeoupkofwcdcsactually 

It wasn’t bostik it just was we didn’t trust one anotkr. 2 looking for posted jobs, fedual jobs, though OPh4, tkougb 

IsayalltbattokaduptohowIbdicvcthis 2s Departmnt of Deft what I’d spent all my eaxu bcfoxe 
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Page 49 / Page 5 
1 pulled out theirs, Deparanmt of Tra~.~sportation. And I told him what and he said, “LooL Lmda.” he 

2 Anybody who’s worked with tk go vanment knows you I ’ , 2 said. “I’m sure YOU qualify at that level and I’m jurc. that 

3 gctamillionhotlincsandjobrccordingsandcvaythingelsc 3 we’ll bc able to bclp you with this.” 

4 and by tbc time you get tbt papa-work it’s usually too late 4 Tk ncrt thing you know I get a tekphooc mcssagc 

5 aVwaY* 5 onmy~machinefromJimKing,whouasthchcadof 

6 I had what was calkd xeinstatancnt eligibility, so 6 Office of Fasonncl Management at the time, saying “We have a 

‘: if I could have found a job I qualifii for I could have 7 muti fria& Phil La&r, who has said that you n&d some 

8 applied for it, but tbcre was no - it just wasn’t happeoing 8 help gaIing piaad at the Pentagon. I just want >ou to know 

9 quickly. And I didn’t know how much time I had to bc just 9 you don’t have to worry about it.” 

0 sort of thae without a job. 10 AndIcalkdafricndofmineattheWhireHouse 

1 SoItookthGmupmitandwcnttos&thcpeople- 11 aftaIreccivcdthatmcssagcandIwasshakingandIsaid, 

2 inPresidcntialPcrsonnclandthatsQutaithtscarchfora 12 “&just gottcu a tclcpbonc message.from God.” Bccausc D 
3 jobandIhadaskcdtbatifIhadtobtplaccdatanagency 13 mc,tohavcththcadofthcOffiiccofPasonnclManagement 
4 could it pkasc be at Dcparrmnt of D&XC when I felt like 14 callmcat~OSImymachincwasjustcompbelyoutofthe 
5 Ihadthcmosttoofferitwasmyonlycxp&ncc. I’ve 15 ba@=k- 
6 ncvcrworkaiforanotbaagcocy. 16 BrucesuggcstcdIm&twithPhilLa&. ~mtwitb 

7 Q Okay. Youhadtoldth:gmndjurythatLindscyaod 17 Phil. Hcalsoasslnndmthatthcywouldbeablctoplace 
8 thcDcputychiefofstaffwatinv~inhtlpingyoumovc 18 me, no problun. At OIX time, I md with Patsy Tbomasson and 
9 ovcrtotheDepartmartofDefen.se. 19 P~~wbo~toldmetbatmy900lxursofcomp 
0 A Yes. 20 timt OVQ the tlxu years wasn’t portable, I couldn’t take it 

1 Q Oneofthcgrandjumswanralalittkmorc 21 withmc. 

2 detail. Howwa~thcyinvolvcdand why? 22 And I argued tht point and said, “Look, you know, 

3 A Well,I’mtryingtothinkhowitallcamcoutio 23 for the whole. tim I’ve ban at the White House I had no 

4 thcend. WhcnIwm~tositinPrcsickntialPa-sormel,Imu 24 benefits.” Until tbc time, I think, that I took Ben&s 

5 several Residential w - Idicln’tmazttJXzl&Igot 25 job, I didn’t have health covczage, I didn’t ha% anything - 

Page 50 Page 52 
1 to reacquaint myself with different staff manbers in 1 no annual leave, no sick leave, you don’t accrue that as a 
2 Presidential Personnel and made it known that I was a GS-13 2 WAE employee. 

3 step 2 and that I was eligible for a GS-14 in the carem 3 So I said, “You know, this has been my only benefit 

1 civil service right then, so I was looking for a public 4 and now you’re telling me I can’t take it with me.” They 

5 affairs series to capital& on what my background had been 5 basically said, “Pound sand, you can’t have it.” 

6 and preferably at Defense. 6 So I said, “Okay. If I get a good job out of this, 
7 So this went back and forth and we documented it 7 it’s a loss I guess I have to absorb.” And ultimately that’s 
8 with notes and so forth back and forth and I had to fill out 8 exactly what happened when I went to the Pentagon. 
9 my huge 171 and all experience I’d had up to that point 9 Q One of the grand jurors wanted to know how did you 
0 because the paperwork had to be blessed at Office of 10 feel about moving to the Pentagon from the White House? 
1 Personnel Management to ensure that you qualified for the 11 A Well, it was reaUy bin t_Ididn’t 

2 grade that you were going for. 12 want to k&e the White House, I loved working at the White 

3 Well, I didn’t get the paperwork back and I didn’t 13 House. It was such an honor to be there, I can’t tell you. 

4 hear anything and one of the fellows in Presidential 14 Everysingledayfromthe&yIwall<edinthefirst&y,I 

5 Personnel said, “Well, you know, we can get you a job at the 15 pinched myself. I mean -- and it never, ever changed. It 

6 Pentagon, but it will probably be at a pay cut.” 16 was always an honor. 

7 And I said, “Well, that’s not acceptable.” I said, 17 Ididn’twanttoleaveforthatreason. Ialso. 

8 “Youknow,Icangeta 14inthecareercivilserviceifI 18 didn’t want to leave because the White House is a Title 3 

9 have enough time to find it and compete for it and at least 19 agency and White House permanent staff’s retirement 

0 go for it.” I said, “You’re not even giving me that chance.” 20 requirements are less than they are for a career civil 

1 “Well, we’ll see what we can do.” 21 servant in a Title 5 agency. 

2 So I went to see Bruce Lindsey and I said, “Now, 22 TbereasonthatmeantalottomewasthatIhad 

3 look. Am I being punished here for something that I don’t 23 lost the seven years staying home with my kids and I knew 

i know about?” And he said, “No.” He said, “Not at all. 24 that -- I could have retired five years earlier in the White 

5 What’s the problem?” 25 House than I could from any other agency and that was a big 
.^ - __ 
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Page 5: 
loss to me because I’m going to be supporting myself for life 
and I thought that was a huge benefit to lose. So that was 
sad. 

It was just sad to leave the most wonderful place 
I’d ever worked in terms of the honor and priviIege of being 
here, the topical matters, that everything seemed to be of 
world significance. 

It had been the epitome of my career and, of 
course, it was sad to leave. But they did help me get a 
job at the Pentagon. It ended up being a great job. It 
was a promotion. And so it was a neat thing to have this 
validation of my work as a senior staff member at the 
Pentagon. It was still hard to leave the White House. 

Q Oneofthegmndjurorswantedmetoaskyouthis 
question. You described that Kathleen WiIley would place 
herselfincertainplacesintheWhiteHouseinordato 
maximize the chances of bumping into the President or seeing 
him -- not physically bumping into him, but seeing him 
walking through the hallway, catching his eye. 

Number one, how do you know that? Is that 
something she told you or is that something you noticed or 

is that something that was regularly discussed around the 
White House? Why don’t you explain how you knew that. 

A Oh, I don’t think it was regularly discussed around 
the White House at all. I don’t think that she would have 
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Page 54 
been named anything relatively resembling a staIker or 
anything like that. It was more that I was told it, number 
one, and, number two, it was pretty obvious to me because heI 
business would not have brought her to the West Wing 
routinely. 

Q When you say “I was told it,” who told you? 
A Oh, Kathleen. 
Q Kathleen Willey, right? 
A Yes, sir. 
Q Another one of the grand jurors wanted to know, was 

the chicken soup ever delivered? Do you know that? 
A I don’t know that. She told me no. I don’t know 

that, though. 
Q All right. You had remarked before when you were 

talking about the fhrtation that was developing between 
Kathleen Willey and the President that you didn’t really 
judge it because you thought that it was the product of an 
unhappy marriage on both sides. 

One of the grand jurors has asked me to ask you how 
did you come to that conclusion about both Willey’s maniage 
and the President’s marriage? Why don’t you start with 
Willey’s marriage. 

A Oh, well, Kathleen had told me about her marriage 
with Ed and she never really got into major detail at alI, 
she just said that there were troubles, they had grown apart. 
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Page55 
I don’t have a specific recollection of what was wrong in 

their marriage prior to the time that I knew about the 
financial difficulties. 

Q Which is something that you learned later? 
A Yes. 

Q Okay. And we’ll talk about that later. 
A Mm-hmm. 
Q And as far as the president’s marriage, what was 

the basis for your conclusion that the President didn’t have 

a happy marriage? 
A Wewateheditevetyday. IIXZtn,itwaseommon 

knowledge in the White House what-h relationship was like. 
I mean -- we vcrcren’t pulling it out of whole cloth. 

Q So those wexe your observations based cm watching 
the President interact with the First Lady? 

A WeI.l,thatandthingsthatpeopleclosetohimand 
toherwouldsay. Imean,itwasprettymuchwithinthe 
WhiteHouseundemtoodthattheyhadaparCnershpandthat 
h4rs.Cl.intonwasmoreinchargethan-well,thestaffswere 
afraid of one another kind of thing. 

Imean,thePmsident’sstaffknew-and1 
know this from fvsthand experience with my months in the 
President’s immediate office was if HiIIary would be coming 
oroneofherstaffitwastimetostandatattentionkind 
of thing. 
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Q You spoke about Kathleen Willey dehve&g notes to 

Nancy Hermrich in order for Nancy Ham&h to &liver them 
to tk Rsidult. 

A Mm&mm. 
Q Thcfvstquestionthatoncoftbcgrandjmurs 

wantcdmcto~~~toyouwashowdidyoukmwtbatKathkea 

Willcy was giving tbosc notes to Nancy Hanreieh? 
A Kathlan toldme. 

Q Andthcnthcsecondqucstionthatanotkrgnmd 
jurorwantcdmctoaskyouwashowdidyouhKmrtbatNancy 
H~chwas,~inhunpassing~notsovatotbc 

Raidcot? 
A Well,ktmcbackup. K.athlantoldmcandIsaw 

Kathl&nonmorethanoncoccasion giveNancyanooc. So- 
and that would be not by design naxssarily, but often I’d be 
running down to the Resident’s office with som&ing and she 

wouldbcwaIkingalongandjustgointos&N~cyandIlcncw 
Nancy pxuty well by that point, at kast professionally, and 
itwouldn’tbtunusualforustogoinandsayhtllotoNancy 
tog&er. And I’m sorry, what was tk second - 

Q That was it. 

A Oh. Ithoughtthrcwasanothcrpan 
Q How did you know that Nancy H&c& in turn 

passed tkm on to tbc President? 
A Well, Nancy rq~rsented to Kathkzo that she had 

T-.’ -c. .TI ,- ” . T  I_^_. ^-r _^_^ 
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Page 57 
and I can tell you that based on my experience in the 
President’s office, notes like that would have gotten in. 

MR. BINHAK: And there’s one. additional question 
which I’m going to hold off until the end of our talking 
about Kathleen WiIley, but I will get to that then. 

A IUROR: I have a question. 
MR. BINHAK: Yes, sure. 
A JUROR: Ms. Tripp, would you tell us, please, 

did you ever find out why the sudden change as far as 
your job was con- and why they would tell you that 
you would have to take a pay cut or find a job 
elsewhere? 

THE WITNESS: They never did tell me. I had 
my suspicions, but no one ever - no one ever said. It 
was -- I even asked - that’s a good question. I actually 
askedBruceLindsey,itjustoccurredtomethatIasked 
Bruce Lindsey that very question and he gave me 
his answer. 

Shall I say what Bruce Lindsey’s answer was? 
MR. BINHAK: Absolutely. 
THEWITNESS: IwenttoseehimandIsaid, 

“Look, I don’t understand this.” I said, “I’ve been loyal 
I have worked through these horrible invesngations and, 
you know, I don’t understand why all of a sudden I’m not 
considered of any value. What has changed? 

1 
2 

3 
4 

5 

6 
7 

8 
9 

0 
1 
2 

3 
4 

5 

6 
7 

8 

9 
:O 

‘1 

‘2 

:3 

:4 

:5 

Piqe 58 
And he said, “Look, nothing’s changed You are 

valued. We want you to succeed in the admGtration. We 
want you to be a part of the administration, but Mr. Cutler 
has his own staff.” This is the fti time that I felt that 
Bruce was being disingenuous with me. It was the very first 

time I could sense it. 
He and I had been friendly to that point and by 

friendly I mean he was my favorite person in the West Wing. 
Hewasaniceman,hewasjustagoodguy. Andthiswasthe 
fust time I saw shadows or shades pulled on his eyes. It 
was a different feeling. But I never got a real direct 
answer. 

My feeling was that for some reason I was not 
thoughttobeonthetcam,whichisaphraseyouhearalot, 
andIhadnotatthatpointdone.anythingnottobeonthe 
team. 

So I don’t know. That’s it. 
A JUROR: One additional question. In response 

to a response that you gave, you said “I’ve spent several 
years in the federal government clawing my way up to tbe 
top,” can you explain what it means to claw your way up 
tothetop? 

THE WITNESS: Well, and that’s my choice of words, 
looking back over a period of how many years since 1972. 
When I joined the civil service and was hired initially, I 
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Page 5C 
was hired as a GS4 and 1 was lucky to get it. 

My husband was a lieutenant at Fort Monmoutb. New 

Jq. I was excited to get a civil service appointment 

which meant that wlxzeve~ we moved over the career. as long 
as that should last, I would be competitive at any 

installation that wt wurt to, which is hard to do or it was 
at that time, I don’t know if it is any more. But I did 

exactly thah OtlXr than that roughly seven-year period when 
I stayed home with my kids. 

But to get promoted and to get any sort of real 
substantive promotion chain going as an Army dependmt wife 

is so hard to do because you’re there for just a short 
period_ they know you’re the wife of a service member who can 

leave at any time, and so you’re not the one they’re going to 
pick for tkir plum jobs, for instance. 

Andthathaschangaiovertimenow. Inreeesu 

years, they have what’s calkd tbe spouse preference program. 
which actually allows mak or funale spouses of a sezvice 
manbcT to have prefermce in hiring which allows you then the 

oppoittmity to actually go for jobs that might advance you 
downtheroad_ 

So just to give you an idea, I started in ‘72, I 
didhavethathreakfrom-oh,Idon’tevenknowtheycar 

spans any more. I’d have to get my resume out. But the time 

mybabieswerelittIeuntiltkyweminschoolfulltime. 
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Page 60 

not because I didn’t qualify to go any higkz, but because I 

wasncv~aroundlongcnoughtogctthctimcingradetogo. 
or, in the federal govanmcn 5 you’te on this - I’m sum 
some of you know - you’re on a one through ten step 
increase. 

It never failed that I moved right before tbe month 

was up for the 12 months to get the within step. I missed it 

somanytimes. Andtomeitseunedlikeifyoudidthetime. 

then when you pick up your next job at the same grade that 
one month ought to add to the 12. It doesn’t. 

So that’s what I mean. It took forever and I was 

alsolimited. Beingmarriedtoamilitaryofficermeanstbat 

you get to be the family support group paxon, you get to be 
the hostess, you get to be the one - you’re sort of htlping 

your husband’s career along and that was what I signed up for 
and I was fine with it, but you’n deftitely the one wlx~ 

keeps the household rmmiug as you move from spot to spot or, 
if they’re off on deployment for a year, and once my husband 

went to Kotea for a year, and I was with the children alone 
for tbc one year. I had a two-year-old and a six-year-old at 

&time. 

That’s - you’re teally more an Army wife than you 

arcanythingelscaodin1990,whenwescparatcdit~tbc 

first time - we came back to Washington, it was the fast 

-_. Page 57 - Page 60 
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time that I could actually say now I can try to get abead and 

make a decent living for myself and my kids on my own merit, 

I’m not going aqwbaz else, I’m sticking around. So - 

A JUROR: But to claw. what dots that mean? 

THE WITNESS: Maybe that’s a poor choice of words. 

Climbuptbecarccr ladder. It was never easy for women back 

in tk. early ’70s. I can teIl you, in the fozkaal govunment. 
It was not easy. I perceived it as a struggle. It took a 
long time. I think hcrc in 1998. it’s a different mentality 
and a different opportunity for women. I don’t think it was. 

back tkn. 
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expressal in-t. She didn’t think it would be that 

difficult for him to - 

Q Did she eyb discuss with you places whgc sk and 

tk Resident might meet? 

I think we all felt a struggle. We wue rekgatal 

to whatever jobs tky wze happy to have us have. I don’t 

think it’s that way any more. At least it’s improved 

significantly from what I can saz. 
BY MR. BINHAK: 

Q AlI right Let’s pick up wheFc wz Ieft off. which 

was the discussion of your relationship with Kathlan WiIIey 
and bow that dcvcIopa_i at the White House. 

Wben Kathkcn WiIIey described to you the fact that 
she bad these flirtatious fa%gs for tk President and was 
aqaging in this behavior that you’ve &scriba& wue you 
surprised about that at all? 

A Surprised by the flirtation? 
Q Yes. Wcnyousqrised by - 

A DebbieSieberthadbacneithaintbeproccssof 

moving or had moved to Svzden when kr husband uas named 

ambassadortosuukn. IbelieveitwasSwcden. Andtbqbad 
a borne in Annapolis on tbe warn and Debbie bad volunti 
tbe use of tbat bouseto Katbla!al, I think primarily because 
Kathlacn had such a la@y commute. 

We discussed tbe idea tbar - in fats I said to 
beroamcrethanoneoccasionwbenskworrialaboutbnw 

tbelogistksofhmvtbiscouIdwc&Isaid,”WeU,you 

have the Sidnzt’s house right down tbe road in Annapolis.” 

so - 

Q Did she cw mention any otkr locations that 

tkymiglz~oranyotberwaystbattbqmigbtget 

togctha? 
A I don’t he= a specific re&kction of otkr 

placesthqeouldgcttogetkr. I IUIKXllkthtSicbat 
house and talking about logistics of the secret Service 

andhowyouwouldgetaroundtbat. 
Q DidWilIqevcrtrytoavoidtkFirstLadyduring 

her endeavors to be fI&itious with the FVesident7 

A Yes. ItbinkIalIudaItothatearIierwknI 
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Page 62 
A Oh, no. Un-uh. 
Q Did Kathleen Willey ever deserihe to you that she 

wanted to increase her flirtatious relationship to a more 

close level? 
A She indicated that she was interested in the 

President. 
Q Did that surprise you? 
A No. 
Q Did you ever have discussions with her about how 

she might advance the ball? 
A Well, I think a lot of the portions of the time we 

talked on the phone at night it was more or less Kathleen 
feeling that it had the potential to he a relationship that 

would be agreeable to the two of them. 
Q Did she discuss ways that she might make it happen? 

A Yes. Often she would call me and tell me that she 

had just been speak@ with Harolyn Cardozo, for instance, 
and had thought that such and such would be. a good idea or 
thus and such. You know. Look for opportunities. 

Q Can you give an example of what thus and thus or 

such and such would he? 
A Oh, there would be a reception for some visiting 

dignitary and it would be a good idea if Kathleen could get 
that shift and then wear something appropriate to -- he had 

already expressed -- in her mind, she. felt he had already 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

:O 

,l 

:2 

.3 

14 

.5 

.6 

.7 

.8 

.9 

!O 

!I 

!2 

!3 

!4 

!5 

Page 64 
saidtbatpartoftkprobkmofcomingupto-ifber 
missionincomingtotbcWcstWingwastosaythatskwas 
comingtocounsd’sofficc,shcbadtobt~orf~t 

thatshchadtobccanfulbccaustitwasinsucbelosc 
proximity to Mrs. Clinton. 

Q Did you - ml&abouttktimethatyouwue 
trying to help Kathkzm W&y volunteer into the counsel’s 
office, did you Mntion this flireatious relationship to 
Bernie Nussbaum? 

A Yes, except I should batik up and say that Kathbcn 
describal t& titionsbip as flirtatious. Sk DCW 
actuallyhadsaidpriortoaccrtainpointwhdhaithad 

eva gone beyond that or not. 
Ididn’tkncnvwk&rshewasjustafIirtatious 

friend,wktberthqpabapsbadbaalmoretbantha~I 
didn’t know. I didn’t ask her, sh: didn’t telI me. So 
BernieraisuIhiseycbnnvsafewtiuuswknshccamcinand 
asked me wbo sbc was and what ha background was and I told 
bim. 

Q Didyoutdlanybodyelseattbattime? 
A Notrigbtaway,buteventuaUytbetwostaff 

assistants in the offlee I told because they m begin&g 

to~tbajustalittkbit-not~y,cva~~, 
but just like what art you doing kze again, you know? 

Q Andwbowuetbosepeopk? 

Page 61- Page 64 -. _-. .- . - __ _. .~ 
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Page 65 i/ Page 6- 
A FktaeyPatdandDeborabGorkqI3emie’ssecretary 

and Vince’s sccmtary. 

Q Doyoukveatimepaiodtbatyoucan 

approximately put on wbm you told first Hemie Nussbaum and 

tbar Ms. Gorbam and Ms. Pond? 

A Itwaskf~krhu.sband CDmmitfcd suicide. 

Q DidyouNabavoadiscussionwitbMs.Willq 
aboutafamily~tkybadsq@jngM.r.Willeyand 
somefinancialproblunstkttkymigbtbebaving? 

A Ibaveavayckarmcok.ctionoftk 

conversation witb Katbken. Wbat I don’t bave is a clear 
memory of what aact day it was, except I know it preceded 
tbewbolecbainofcwmtsbyavuysborttime. 

Q By chain of events, you ruztn tk incident you’re 

about to descni? 
A Yes. 
Q Okay. Why don’t you fust r&k to the grand jury 

wktyouknowaboutthis~andtbtnwc’llePontotbe 

incident. 

morning or was that in the afternoon? 

A Morning because then she came back again to tell n:; 

that she had gotten the meeting and then she told me what 
time it was going to he and she earne to see me after as we!: 

Q Okay. When you say “the meeting,” what meeting hxi 

she gotten? 
A With the President. 

Q And where was that meeting to occur? 
A In the &aI off&. 

A ItsamsastboughitwastkwxdcofTknksgiving 

of’93andthiswasrelaycdto~in~soitwasoneof 

tbc days tbat Katbkat was volunRzring at tk Whik House. 
Tbattbeybadbadabigfamilypow-wowmecting,isbowsk 
describal it, wkrc tky war. told certnin things about 
Mr. Will&s fwial mss and sk didn’t say - sk didn’t 
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Q Did she tell you exactly how that came about or 

even generahy how that came ahout? 
A Yes. We& that she had been notified by Nancy 

thatshewasgoingtoheabIetogetinataeertaintime. 
Q Did she deserihe to you how she felt about that 

meeting and what her expectations were for the meeting? 
A She was excited. She was glad to he getting in 

there. She definitely wanted a job. It was aiso the 
culmination of - you know, she was finally getting in and 

thefhrtationwasoutthere,too. ButIwouldsaythatday 
Kathhznwashappytohegoinginfortwo reasons, actually. 

Q Whatwasthefti? 

A WeII,Ithinkthefirstvvasthatsheneededajob 
audsheneededhimtohelpher. Ithinktheseconciarybut 
not necessarily seumdary in Priority to her was that this 
was sort of mayhe her opportunity to get closer. By that I 
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Page 66 
gointoagteatdealofdetail. 

Sk gave M enough information to know that it was 

extremely serious and that it was completely critical that 

sk start being paid and tbat it appeared that tbcre would k 

a legal problem somebow or anothcz with money, tbat this was 

going to k pretty bad. 

And, as a matter of fact, sk brought me in papers, 
subsequatt papas, from tbc Richmond - wbateva tk paper is 
down tkm, with kngtby involved stories about tk whole 
thing once Ed bad committed suici& and tkn it was all in 

tk papa. 
Q And afta sk described to you that family tmeting 

at tk Willey barns did you have a subsapient m&ting with 
haatanytimeatwork? 

A Yes. Skbadsaidtbatskbadtoscetk 

Pm&lent. And sk bad b&n sending notes anyway suggesting 
that tbcy m&t - you know, friendly notes, but badn’t 
gotten in, to my knowledge anyway. And so this time sk 
was going to author a small, little nok band it to 

Nancy, exptess bcr urgency and bopc to get in and that’s 

just what sk did. 1 

2 Q Okay. And did sk t&k that plan to you? 

3 A Yes. I think sk even brought tk note up before 
4 sksignal it. 

5 Q Did tbat you just described, was that in tbe 
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Page 68 1 
don’t mean that sk was looking for a demonstrative - I 
tbink sk just wanted to S& what kind of dialogue tky would 

have. 

Q How long did this second mc@ing that you had -- 
you had a meeting in tk morning wkre sk said sk was going 

to try to get with tk President, now you’ve just describsd a 

second meeting wkre sk said sk got the mu&g. 

A I saw Katbkcn a lot tbat day. 
Q Okay. 
A A lot. 
Q Did sk say - did sk indicate to you wktber sk 

would co& back ta you afta sk bad tk meeting with the 
President? 

A Yes. Skcamebyrigbtbefomskwuttintotk 
Oval Office again and tkn said tbat sk’d come right on up 
afterwards. And we wae kind of anticipating tbat he’d pick 

up tk phone and call wbomcva was tbc bead of Ptesidential 
Personnel at tbe time and mayk fmd ha a job once k knew 
tk seriousness of it. 

Q And you said you saw bet several times OVM tbe 

course of the day. Wm any of tksc long meetings? Were 

they short ones? How long did tbey last? 

A Tky wme all pretty short, actually. 
Q Pewertbantcnminutes? 

A C&yes. 

PROP 65 - Ponp AQ 
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Page 65 
Q When’s the next time you saw Kathleen Will-. if 

you did after she left your office that last time? 
A Some time after three, I was leaving the counsel’s 

office, just coming through the door of the counsel’s office 
which is right next to the elevator, to go down and have a 
cigarette, and the elevator popped open and there’s Kathleen 
coming, saying, “Oh, my God. Come in the elevator.” 

Q Okay. By the way, do you happen to remember what 
day this was? 

A I’m not sure. I think it was the 29th. I’m not 
sure. Of November. 

Q And what year would that have been? 
A It was definitely ‘93. 

Q Okay. And so you saw Ms. WiIley in the elevator? 
A Yes. WelI,shewascominguptoseemeandIwas 

going out, so she said, “Do you have a lipstick? Come down 
with me.” 

Q Describe what happened next. 
A Then -- the elevator is tiny in the West Wing it’s 

very, very compact and she was all red in the face, all here, 
here, here, here, all red. And her lipstick was gone. 

Now, she didn’t look like she had been raped, she 
didn’t look anything like that, but Kathleen is very put 
together, everything, in my opinion, is always perfect on 
Kathleen. Kathleen even has -- everything perfect. Onthis 

Page 70 
1 day, she came out and she looked completely different than 
2 when she had gone in. 
3 Q Did she tell you anything? 
4 A Well, I said it to her frrst, actually. 
5 Q What did you say? 
6 A I said, “It happened, didn’t it?” 
7 Q And what was her response? 
8 A “Yes.” She was reahy flustered. 
9 Q When you said “It happened, didn’t it,” what did 
0 you mean? 
1 A It was obvious to me that she had just been kissed. 
2 I didn’t think it was anything beyond that. 
3 Q Did she respond to you after saying it did? Did 
4 she give you any directions? Did she ask you to - 
5 A She said, “We have to go outside. I have to tell 
6 you what happened.” 
7 Q Okay. Did you do that? 
8 A Yes. 
9 Q Tell the grand jury what happened. 
0 A We went down to West Executive Boulevard, which is 
1 the little parking area that separates the old EOB from the 
2 White House and I smoked and she told me what happened 
3 Q Why don’t you describe for the grand jury her 
4 demeanor at that time. 
5 A It’s very hard to characterize what someone else’s 
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Page 711 
demeanor means. I cao just tell you that she was very 
excited, very flustered, she smiled from ear to ear the I 
entire time. She seemed almost shocked but happy shocker 

Q How long did this meeting on West Exec last? 
A That lasted a good ten minutes, I would say. 

Roughly. 
Q Okay. And what transpired during that meeting? 
A She told me everyming that she says happened in 

the Oval Office and she was carrying tbe mug that she said 
she carried out of the Oval office. 

Q Whydon’tyoustartfromthebegirmingandasbest 
as you can remember it tell the grand jury what she told you 
occurmdint.heOvalofIice. 

A Rememberthatthisisalongtimeago. Icanonly 
give you my sense of how I remember what she said in 1998, 
this happened in 1993. 

Q Justdothebestyoucan. 
A Shesaid,“Oh,myGod.” Shewas-thiswasn’t 

somethingthatwasandthenhedidthisandthenhedidthat, 
this was very excitable, kind of disbelief, shaking her head, 
smihng, saying, “Oh, my God” And she explained that she 
walkedintotheOvalOffice,thatshewasofferedcoffee, 
thiswasthecup. Tbathehadhstenedtokrexplainher 
situation which, from my undezstanding of what she said, it 
was relatively quickly after she got in. 

Page 7L 
1 She said, “bk, I have a problem Here’s what it 
2 is. Ineed help. In&d ajob.” And1 remember what stuck 
3 outinmymindaboutthatwasthatsbesaidbewasn’t 
4 engage&hewasn’trc!allyalgaged. 

5 Hesaidhewassonyaboutherncws,butshedi~’t 
6 feelthathewasconotctingorwasgoingtogetrightonit 
7 and take care of it. And then just suddenIy he got closer 
8 andsaidsomcthinglike-I remembe.rhcrsayingthathesaid 
9 somethinglike,“I’vcalwayswantedtodothissinceIfvst 
o saw you” or “This is something I’ve wanted to do since the 
1 fusttimeIlaideyesonyou”orsome&&gl.ikethat. But 
2 it was extmmely abrupt. 
3 It went from Kathleen telling him, in her version 
4 to me, about the job to whoa, them goes tk coffee, what’s 

5 goingtohappenwithtbecoffee. And,oh,myGod. And 
6 Kathleen’stinyandhe’shugeandshesaiditwasjustso 
7 forceful and completely took ha breath away. And she 
8 said-sbewasverygraphicdescribingittome. 
9 Q Whatdidshedesuibetoyou? 
10 A Graphically7 
I1 Q Dothetestyoucan. 

!2 A WeII,shesaidthat”Histonguewasdownmy 
13 throat,“wasthefirstthing. AndIsaid, “Didyoukisshim 
14 back?” Andshesaid,“WelI,IthinkIdid_” Andsbekept 
15 telling me the powlxfbes of it and the forcefulness of it. 

Page 69 - Page 72 -- .-. ._ . ^ . _ I___\ e-r _-em 



In Re: Grand Jury Proceedings 

4049 

Multi-Pagem Tuesday, June 30, 1998 
1 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

Page 74 
1 And she said, “Well, what if someone sees?” And 

2 that’s when I frrst heard the words, “Deny, deny, deny.” 
3 Q And how did & explain those to you? 
Q A That way, that k said, “Don’t worry. I have that 

5 covered_” Andsherepeatedthequestionsandshetoldmeat 

6 the time t&t k said, “Just deny, deny, deny.” And she left 

7 wit.hhereoffeeeupbecauseAndreworsomeone cameintoti 

B doorandkmusthavehad someonewaitingbecausetherewa! 
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someone waiting outside when she left. 
Q When you say Andrew, who do you mean? 

A At the time, Andrew Friendly was someone I knew. 

He was the president’s aide de camp. And she just 

inadvertently left with the cup, I think, although she said 

it was a great souvenir. 

Q Did she say who she saw was waiting outside of the 

President’s off&-? 
A SkdidteUmeatthetimeandIhadforgottenfor 

a long time and it was the Secretary of Treasury, I believe. 
Q And who would that k? 

A Mr. Ben&en. 

Q Is that Lloyd Bentsen? 

A Yes. An older man. I thiuk he’s from Texas. 

Q How did the meeting in West Exec between you and 

Kathleen Willey end? 

A Oh,Idon’t remember it exactly ending. I just 

Page 7: 

And she kept saying, “He put my hand on his penis. 

It was” And I said, “What?” And she said, “I am 

not kidding. This is exactly what happened.” 

Andthispartsurprisedme. Andshesawmy 

surprise. And I said, “Are you serious?” And sk said, 

“Yes.” And sbe went on to descrik how long it took and tk 
questionssheaskedhimandthatsortofthing. 

Q DidshetellyouwhetherthePresidenthadhis 
hands on his body or not? 

A Oh,kdid. 
Q Andeanyoudeserikwhatshetoldyou? 
A Well,shesaidthatitwasaUoverherbacksi&~ 

andpullinghertightlyandshekeptsayingthatitwas- 

almost took her breath away, it was so for&X. 

Q DidKaMeenWilleyrelatetoyouanythingshetold 
the President along tbe lines of “what if anybody interrupts 
Us?” 

A Thatwasoneoftbemainquestionsshesaidto 
him. Sksaid,“WhatifHillaryeomesin? Whatifsomeone 

sees?” AndshenzpeatedtheHillaryquestionhesauseof 

thebackdoorthatleadstothepresidentialdiningroom 

thatgoesintoGeorgeorwhoevasitsintherenow,the 

otherbaekoffice,shewasafraid-kcauseshecould 

see the otkr doors. And k said, “I have that covered. 

Don’t worry.” 
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Page 7: 
mnanbcr smoking and her telling me and talking about xalking 

about it lata. 

Q Okay. Did the two of you plan that you’d spcaic on 

tbc pbonc later that night? 

A Mm-brnin. I think we wue both somewhat shocked b> 

tbc whole thing. 

A JUROR: Excuse me. Did you believe her? 

THE WITNESS: Did I Mieve her? Oh, absolutely. 

No question in my mind. 

A JUROR:. I have a qutstion. 

MRBINI-LC: Sum 
A JUROR: You said cvaything was always in place. 

Wbcn she came 0uS what was out of place? Was she rumpled or 
hair out of place 0r just what? 

THEWENESS: Ikapsayingtkzwasnothingout 
ofplacesothatyoucangctascnscof-wbcnanything’s 
out of place on someone like that. you notice it. Wbuc you 
don’t notice on mc, you’d notia it on Kathkm. 

Andso-herhair,aactly-becauseskusalto 
bavc,backtkqhuhairwasdowntokre(indicating)and 

it wasn’t in its pofectly wondufui cascading spray, pruty 

hair. 1twasrumpkdintllispalt. 

ThemostthingInoticedwasthefactthat-tk 

most si@%ant thing I noticed was that her lipstick was 
totally gone. I had neva seen Kathkm without lipstick. 
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Page 76 
Andthatskwasall,allrcdin~(indicating)andhsc 
(indicating). 

BY MR. BINHAK: 

Q And wkn you’re pointin& just for tk record, 
because tbc record won’t - 

A Oh,I’msorxy. 

Q Just &scribe where you’re pointing to. 
A Herwhokfaceareawasallxdanddowninha 

ncckarcawasallnd. Imean,sbzdidn’thavelikemarks. 
kavy duty band marks, but it was all flushed. Fluskd. 

A JUROR: What was sk wearing at tk time? 

THE WIhESS: I don’tnmanbcz. I rananbcr that 
you could always sa Kathleen’s neck in anything sk ~CIIE and 

thatdayinparticular1 runanberthinkiqithkal- 
Lookedred. 

BY MR. BINHAK: 
Q YousaidthatKatblaxWilleystartcdworkingin 

tk counsel’s off& as a voluntm at some point. Was that 
after the incident or befoE? 

A My recollection is hazy. I think it was after. I 

think that’s when I was finally able to make a case with 

Mr. Nussbaum that said, “Look. Look what Sk’s bgn 

tbr0ugh.” I rcmanbc~ having this convasation, so I think it 

hadtolxiveb&naftcr. 

_ : 
) 

5 Q Andwhcnyousay”Lcokwhatsk’sbrmthrou&” 
-_ 
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Page 77 

what are you referring to? 

A Her home situation. 

Q And her home situation, by that point by the point 

you’re talking about now. her husband had unnmittcd suicide 

and she found tbat out. Is that correct? 

A Yes. 
Q Now, after her husband committed suicide. did 

Kathleen Willey call you at home? At any point? 
A Many, many, many times during that several block of 

days. And again, I stress that these days are not clear to 
mcintcrmsofwhatdayithap~and~tday-I~,? 

~owthc&ythatshcwcnttothcs&theRsidcnt. 

I don’t remember tbe squence of calls, except that 
thaewuemany. Thuewasatimewhen~waseven-it 
seemedlikeawakegoingonatberbous~tbatshewasonthc 

phone with me for a very long time. 
Q And what kind of things would you talk about wben 

you spoke with Ms. Wilky on the phone? 
A Well. I was offering my condolences and just 

absolutely in shock that another suicide - I just - 
rencmberthatKathl&nhadmentioocdtomhcrfcartbatbc 

had committed suicide even before his body was found and I 
said ‘That’s the most ridiculous thing I’ve ever heard. 

Why would you immediately suspect just because no one can 
find him that he’s dead?’ 
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Page 78 
A JUROR: I’m sorry, when did she mention this? 

THE WITNESS: Prior to his body being found. 
A JUROR: Well, was it the same day of the incident 

you’ve described or was it later that day or when was it? 

THE WITNESS: As I said, I have a clear 
recollection of the incident and the day it happened and that 
Ed’s body was found in the evening, but I don’t -- I don’t 
remember, I just can’t say with any clear recollection. He 
had been missing -- here is what I remember about that 

clearly. 
They had the meeting, they had a fight. He slammed 

out of the house and she didn’t see him again. And then wher 

she tried to reach him through his secretary and through 
other colleagues, no one had seen him. And she came to tell 
me that and said, “This is very odd. It’s never happened 

before.” 
She said, “Maybe I’m paranoid, but it makes me 

think of -” and she pointed to Vince’s office. So it was in 
person and it was talk of suicide. And I just thought that 
was completely a bizarre thing to do. I’m not drawing any 

conspiracy theory. 
A JUROR: Was this before or after her meeting with 

the President? 
THE WITNESS: I just don’t have a clear 

recollection, although I think it must have been before 
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Page 79 
because afterwa& that’s all we talked about, was the c&z 

thing. 

BY MR. BINHAK: 

Q And you just mentioned before when you ftrst 

brought this up, you used the phrase “another suicide.’ Were 

you referring to Vince Foster? 
A Oh, yes. I mean, obviously, tome. Sorry. 

Q Okay. So please describe, then, to the grand jury 
what you two talked about in this series of calls that you 
had after the incident. 

A Again, it’s difficult to recollstrllct except to 

tell you that the general tone, I thinkshe - my feeling 

wasthatKathleenwasinsho& EverytimeItriedtotalk 

practicalities about, alI right, funeral arrangements and 
chiIdren and family members and food and animals taken care 

of,shewasnotulgaged 
Q Didshespeakabouttbeincidentthatoccunedwith 

the President to you during these phone calIs? 
A Almost obsessively. 

Q Pleasedesuibetothegrandjurywhatyoumeanby 
that. 

A Dutingthispetiod,whyIhavesaidtbatinmy 
opinionasalaypersonthatsbcwasinsomesortofshock 
was that she didn’t cry, she didn’t dwell or even speak much 

about Ed. 
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It was more about the President, that you know, 
Page 81, 

wediscussedthefactthatthiswouldbeenoughtospookhim 

for at least a year, that, you know, she can pretty much 
understandthatbewouldnothaveanythingtodowitbhaon 
apersonallevelafterthisbecaus2ofthetragedy. 

AndImmunbershehadmceivedacallfromNancy 
HernmichsayingtbatthePresi&ntwantedtocallatan 
appropriate time to extend his condolences and Kathleen 
called back because she apparently had had people at the 
house helping her and left a w “You can call me any 

time.” 
Andhethendid,Ibelieve,laterintbeday, 

becausewhenshecalledmebac&itwastosaythathehad 
called offered his condolences and even offered as to how 
hemightbeabletomakeittotkfuneral. 

A JUROR: I’m sorry, I didn’t hear. Your voice 

trailed off. 
THEWITNESS: Okay. Whatpart-whemshould1 

.stZUtagdin? 
A JUROR: Just the last few words is what we didn’t 

get. 
THEWITNESS: I’msorry. Iguessitmightbethe 

paltwtrere- 
A JUROR: He offered his condolences. 

THE WITNESS: He actualIy did make the phone call 

T.- .,-- . . _  ^ . ,_--- -_ 
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Page 8: 
1 And then it wasn’t really raised again until -- 

2 what year was that - June of 1996 when be mentioned it again 

3 when I was expressing my outrage Over what was happening u, 

4 GalyAldrrintkprss. 

5 Q Okay. And who was Gary Alder? 

6 A HewasacollwgueofmincintkBushWhiteHouse 

7 as w and the Clinton White House who was an FBI agezn whom 

8 we all ~IKMI professionally. We didn’t know him pasonally 

9 but you tended to get to know the FBI agents assigned to the 

0 White House. 
1 Q What did you do about the idea of writing a book in 

2 June of 1996 or around June of 1996? 
3 A I calkd Tony and I said, “I just can’t believe 

4 what’s happening to Gary.” And I don’t know how much 

5 backgroundyounceducepttosaytbatIImwthatforthe 

6 most part what Gary was writing basal on my observations had 
7 b&n~anditwassohurdultowatchscnnmne,adecent 

8 humanbcingforwbomIhadagrcatdealofrespcctbcingso 
9 compktcly smeared in the media. 
0 And I said to Tony, “I think I should do 

1 something.” And k said, ‘Well, maybe now’s tk time to 
2 call Luciarm.” I said, ‘7 think you’re right_” 

3 Q Didyoucallhcr? 
4 A I did. You know, I don’t know wkthcr I had Tony 

5 kvehacallmorIw~shytocallhcrorjustbow,but 

1 and sk called me and said that k had off& his 

2 condolences and that k might in fact ny to be at the 

3 funeral. 
4 A JUROE. Thank you 

5 THE WrrNESs: You’le wclcQme. 

6 BY MR. BINHAK: 

7 Q Lct’stalkaboutawomannamcdLucyGoldbcrg. 

8 Doyouknowamnnan named Luciann Goldbag? 

9 A Ido. 

0 Q How did you first meet Luciann Goldberg? 
1 A IfirstspokctoLuciann,Iwasintmducedtohcr 

2 bytelephoncbyamannamedTonySnow,whowasadearfricnd 
3 andcollwgueofmineintkBushWhiteHouse. Hcwastk 

4 hcadofspachwritingforGcargcBu&. 

5 Q Andwhatdocskdonow? 

6 A Now, he’s a syndicated columnist in the De&t 

7 paper and in many, many papers across tk country, but k’s 
8 mostly known right now as Rush Limbaugh’s stand-in and a T.V. 
9 talkshowhost. 
0 Q Howo!?cndoyouspcaktoMr.Snow? Oratlcastat 

1 the time you got to Lucy Goldbug. 

2 A Yes. Well, it’s ncvu really changal too much. 

3 I’ve always talLad to Tony relatively infrcqueotly, but he’s 
4 a friend, I think we both have a mu-1 rcspazt for one 

5 another. probably once a month. 
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1 Q Wkn did you fast talk to Mr. Snow about Luciann 
2 Goldberg? 
3 A Actually, I had I~CVQ kard of Luciann Goldberg 
4 untilkmcntionaihatomcandthatwassometimein’93. 
5 That early. 

6 Q Andhowdiditcomcup? 
7 A Tonyis,asIsaid,aFox-Ithinkbc’satalk 

5 show host on Fox News Sunday, but k has ncvcr, cvcz asked me 
9 questions having to do with anything I was involval with at 

3 the White House. 
I I was Enr to say to Tony things like, “Oh, you 
2 won’t believe what’s going on here. I can’t take it.” And 

3 k would never press and k would never use it. And to this 
4 day has always bomrcd my friendship that way. 
5 Ovatime,somctimeinlatc’93,Iwanttosay 
6 maybe around Christmastime, k said, “You should write a 
7 book.” He said, ‘You should titc a book. You have such a 
S unique vantage point. You’re looking at it from such a 

3 completely unique position of having ScNcd two presidents of 
1 opposing parties at tk highest level.” He said, “Just to 

1 compare and contrast.” 

2 And I always said, “No, it’s ridiculous. Who’d 

3 read it?” And k nev~ pushed it, but k said. “If you evu 

4 should decide to do this, there’s someone, a friend of mine, 
5 you should maet.” 

Page 84 
1 wemadetbephonecall,oneofusdid. 
2 Q What did you talk about? 
3 A Well, we talked a lot about Gary and she was very 

1 receptive to the idea. I said, “Look. Here’s what I’ve 

5 lived through in the two white Houses. Here’s what I can 

5 confum that Gary has said is true and I think it’s important 
7 that this get out. I tbink it’s important that the truth be 
3 known and not the mas@ful spin that’s letting Gary just 

9 completely become discredited for no reason.” 
1 And she said, “Well, we’ll talk.” And we did talk. 

k We talked several times. She came down to Washington. 
1 Do I get into all of this? You want to know - 

5 what do you want to know? 
I Q I want to know basically what weze the armngements 

5 that you made about a book. Did you discuss with her writing 
5 abook? 
I A Oh,wedidmorethandiscussit. Shetoldmeto 

8 write a book proposal, a 12-chapter synopsis sort of book 

3 proposal, that would go over exactly what it is that would be 
) in the book without writing the entire chapter. Just to give 
1 a publisher an overview of what would be in there and that’s 
2 kind of what I did, 
3 She said then that she had met with publishers who 
4 said, “Look, we don’t know who this person is. There has to 
5 be a ghostwriter, a known, published ghostwriter, for us to 

-. ._- ._ Page 81 - Page 84- 
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1 take a chance on This.” 

2 Q All right. La me stop you for one second. What 

3 was your vision - when she said give me an outline or a 

4 summary of the bo0k, what was your vision of what you were 

5 trying to preparc? 

6 A Attbetime? 

7 Q Yes. 

8 A WhatIdidenduppreparingonmyownwasa 

9 comphe matter-of-fact accounting of the presidencjcs of two 

1 0 opposing parties. So in other words, the comparison - s0rt_ 

1 1 of to present to everybody this is what I saw in tk Bush 

1 2 white House, this is what I saw in the Clinton Wkite House, 

1 3 you fw it out. 

1 4 It wasn’t to be judgmental, it wasn’t to be a smear 

1 5 except that in all bonesty other than this passport situation 

1 6 which I had obscrfal become an issue in the Bush White House. 

1 7 alltbes~dalstowhichIhadbcencxposedhadbcrninthc 

1 8 Clinton Whik House. So the idea was that it not be 

1 9 sensational. I bad a naive idea that I could still do this 

2 0 and kap my job. 

2 1 Q At this time. did you ever mention Kathlox~ Willcy 

2 2 to Lucy Gold-? 

2 3 A I didn’t use Kathleen’s name. No. 

2 4 Q Did you discuss how much you might be paid for a 

2 5 book deal with Lucy Goldberg at the time? 
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A Yes. I mean. we discussed in generic terms what a 

book like this could sell for. My 100 percent conarn was if 

Idothis.IhavetoknowthatthereisachanceIwilllose 

mycarur.Iwilllosemy n%ixmenfIwilllosemyfutunz 

in the govunxnent. 
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If I decide this is important enough to do. I have 

to know that I have a future earning capacity. And if it 

doesn’t look like that, I can’t do it. I can’t risk it. Tlx 

bottom line is I have to have my salary. 

Q Did you talk about numbers with her? 

A We talked about several different numbers. none of 

which came to pass. She said advances could be anywhere from 

200 to 500 thousand dollars with 40 percent in taxes and 

15 percent for her. that I could count on X amount kft less 

what a ghostwriter would cost, which is 30 or 50 - she at 

that time said 30 to 50 thousand, which csscntially left me 

with not much more than two years’ salary ovu tk top. 

Q At that point based on those numb and what you 

were trying to do and what Luciann Gold& was describing 

she could do for you did you decide to go forward preparing 

a book deal? 

A Well. based on those numbers, UT decided to work 

with tbc collaborator and do at least a book proposal. 
Q Who did you collaborate with? 

A Luciann recommended Maggie Gallaglxr, wbo was a 

, 
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Page 87 1 
syndicated columnisf and I did meet with her. 

Q Did anything come from that, from those 

discussions? 
A Yes. She prepared, again, a 12-chapter synopsis 

and I reviewed it. I was horrified. I realizd that this 

was way too dangerous and simultaneous to realizing it was 
way too dangerous and that I’d lose my job, I also found out 
from Ma&e that Lucy had promised her an entirely differeni 

figurethanwehaclagreedonoriginally. 

Q In terms of royalties for Maggie? 
A Yes. 

Q You just said when you read the book proposal you 
were horrified. Why don’t you explain to the grand jury wha 

you meant by horrified. What about the book proposal 
horrified you? 

A IguessIhadhadasensethatyoucouldpmsent 
the material in a way that I could keep my job and let +JK 
public, whoever chose to read the book, draw their own 
conclusions, this is what happened in the Bush White House, 
this is what happened in the Clinton White House, and not 
haveitappeartobeacarecrjeopardytyptthing. 

ButwhenIsawitinwritiform,mywords-I 
mean, it wasn’t - she hadn’t made anything up, but when she 
putherowncreativitytoi~inthewaythewordsflowcdon 
the page, I was horrified. It was - it was sensational. It 
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And the last words Luciann Goldberg said to me is, 
“Who do you think you are, the Queen of England?” And she 
slammed the phone down and I didn’t talk to her again until 

tbe end of September of ‘97. 
Q Okay. So when did you have that conversation? 
A In Augustof ‘96. 
Q Okay. And so the book deal died at that point. 
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Page 82 
solmcbxl sezl!3ational. 

Q Did you make any conclusions about what you wanted 
todowiththebookdealbasedon,a,thebookproposal,what 
you saw, and, b, the new numbers as Lucy Goldberg describe 
them to you? 

A I called Luciann Goldberg and I said, “1 am 
absolutely horrified. I can’t put my name with this.” It’s 
not only the fact that it’s - in my opinion, it was way too 
sensational, it just wasn’t my style, it wasn’t what - we 
hadn’t put the material tog&her in a way that didn’t look 
sensational. I felt like, you know, it looked like a 
tell-allbookasopposedtowhatIhadhadinmind 

I said, “Not only that, you’ve insured by what 
you’ve promised to Maggie that now I’m down to only one 
year’s salary essentially and I can’t give up my ** t., 
my health benefits, my life insurance for my kids, everything 
that I’ve worked for, for that. It’s not worth the risk. 
It’s not worth the gamble,” 

T..‘ ._ -l-e * _ ,- m _ . I___. _I. ^_^^ 
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Page 85 
A Oh, absolutely. Dead. 

Q Letmejust- remember I said that tbcre was 

another question from a grand juror that I wanted to pass 

abogandIsailcdbyitwitbout~iSsoldmeadd 
tktinatthistime. 

One of tk grand jurors wanted to know, would women 
whoworkeditltkWestWmg comlrmnlytrytoflirtwiththc 

Resident? wasthat a common phmomeoon arotmd tk West Wing 

while you wae working thae? 
A Well, in tk Bush White House what would k 

common, you’d see a lot of pcopk we’d cdl Velcmids and 
tMispeoplewhosecnxdIike*&dattachedatthe 
dbow-wecaIlaItlxznVdcmidsbazutseitwasastbougb 

anytimethePresidcntwasamundtbcycouIdVekroidinto 

tk picture and then tbcy’d have tkir picture with tk 
Resident. That wasn’t t.lm m thing, though. No one 

tlirted with George Bush. It was hind of an empirical thing. 

You &ought of him as Mr. Plesidalt only. 
WithtkhidcntClinton,somc,butkwasvay 

fricndiy. Imcan,kwasveryapproachable. Hewasa 
niceguy. Hcwaswanntocverym. Hemadeyouthinh 

tbatkwasonlyspeakingtoyw. Hcwas-Ithinkwhai 

khadthetime,kencouraguipcoplearoundhimtok 
friendly. So I didn’t $ink tkre was a harem lining up to 

tlirt?no. 

Page 90 
MR. BINHAK: Ms. Tripp, we’ve come to a good break 

point. 
A JUROR: I have a qustion. 
MR.BIMIAK: Yes. WbatIwasgoingtodoisaskif 

the grand jurors had any questions. 
A JUROR: Ms. Tripp, you indicated that when you 

spoke with both Luciann Goldbag and with - Maggie 
GaIkgbu, was it7 

THE WITNESS: Yes. 

A JUROR: That you didn’t use Kathken WiIky’s 

name. 
THE WITNESS: No. 

A JUROR: But did you dscrii ha incident or the 

situation that involval ha? 
THE WITNBSS: Absolutely. That was part of a 

paragraph. 
A JUROR: I’m sorry? 

THE WITNESS: That was part of a paragraph Yes. 
A JUROR: So you &scrii that - 

THE WITNESS: Chap=. 

A JUROR: You described that as a chapter or as 

part of a chapter? 

THE WITNESS: Kathken WiIky was part of a 

chapter. Tkre were otkr incidents of that nature in that 

chapter as well putaining to otba women. 
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Page 91 
A JUROR: Other women at the White l-II? 

THE WlTNE?SS: Yes. None of whom u-_ named. To bc 
char, Luciann Goldbug was told about Kathlar WiIley’s name 

at the end of that session. Sk knew who KathlcE Willey was 

by tk time we br&c off communications. 

BY MR. BINHAK: 
Q So by August of 1996. 

A Yes. 

MR. BlNHAK: Are tbcre any other quesnons from the 
grand jtmxs up to this point? 

(No =Pon-=) 
BY h4R. BINHAK: 

Q AIlright. Ivls.Tripp,I’dIiketotalktoyou 
about an individual namad Monica Lewinshy. Do you know that 

person? 

A Yes. 

Q Allright. Wbendidyouf~tmeetMonica 

Lewinsky? 
A Imeth%micaskutlyaftersbecameovertothc 

Pentagon from tk White House in April of ‘96. 
Q Howdidyouf~tmeetbcr? 

A ShtcamoverinApril. Qurprogram,tkJCOCthat 

rndo,tbcycar-laogprrparation,startsinMay,w,Iandmy 
staff were crazed in terms of long days, long hourx not 

cnoughpcopkro~tbesbowontheroadinafca~.so 
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Page 92 
I didn’t pay a lot of attention initially. 

Q Toberortoanyoneelse? 

A Well., I usually don’t to anyone else either. but 
particularly to Monica because she was brand ~tu: I didn’t go 
out of my way to go introduce myself. I didn’t hve time. 
Itwas-ncamally,youwouldtrytoatleastmattknew 
assistantu,Mr.BaconandatthattimzIkdbarcfyhad 

enough t&e to say good-bye to her predecessor. So I hadn’t 
really mu her officially at that time. 

Q Why don’t you &scribe to the grand jury bow you 
f~IIycamemgetberandbcgantospcakwitheachother. 

A WeII, aiicz the JCQC concluded for that ymr, which 

was in May of ‘96. we had additions to our staff downstairs. 
AndIgussIshouldbcclcarthatmyofflicein~ 
Affairs and my directorate in Public Affairs was mc floor 

helow Monica’s office which was also with Ken Bacon and the 
seniorstaff. Wewuetbeunderlingsontbefloortidowand 

the senior peopk sat in Monica’s area. Monica sag right 

outside Ken Bacon’s area. 

We receiva.i several more political appoinmmts, 
political appointed civilians, to come to tbc Renw to our 

ditectorate downstairs and we wae short of offke space. 

Andthaewasgoiugtobealotteryto.sazwhowaMtakea 

different office and I vohmtcaed to go upstairs baause I 

uas an office unto myself. 
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I had what they call a surge staff which is that as 
the time approaches for my program I’m allowed extra staff 
to work with me, but I’m primarily a one-man show and my 
work isn’t dependent upon my colleagues downstairs, their 
work is not dependent upun me. it’s different areas of 
responsibility. So I volunteered to go up. 

House. 

I said I didn’t care, it had a window and air where 
weintheb asement had none. Circulation and daylight. And 
it was just the same kind of cubby that it was down&t-s. 
And it was at the end of the eonidor where Monica sat, so we 
were at complete different ends of a fuIl Pentagon corridor. 
And I still didn’t meet her. 

Multi-Pagem Tuesday, June 30,1998 
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1 arrival where -- understand that political appointees at the 
2 Pentagon are invited routinely to these events at the White 
3 

4 

5 

6 
7 
8 
9 

1 0 
1 1 
1 2 
1 3 

1 1 4 

1 5 
: 1 6 

1 7 

1 8 
1 9 
2 :0 
2 ,1 
2 2 

2 3 
2 4 

2 5 

And I brought with me upstairs the photos from the 
JCOC and at the time we were going through literally 800,OOC 
negatives to send these pictures -- compile photo albums and 
make a video for the 60 people who had gone on JCOC, so we 
were going through the duping process and selection process. 
Anditwasthenthatshecamebackandtoldmethatshehad 
heardthatIhadworkedattbeWbiteHouseandshesrwtbe 
jumbos of the President. 

Q When you say “jumbos,” you mean large photographs? 
A ?he jumbos are the big White House photographs that 

are mounted on some sort of pressboard. They’re everywhere 

you look. And usualiy they change at the White House, 
depicting what he’s doing at the moment, his last trip, 

Most people end up becoming so busy at work they 
don’t have time to go do it unless it’s something really neat 
likeastateanivalwhemavisitinghzadofstateofa 
country you’re interested in is coming, you might want to 

take the time to go, but otherwise, gezrally speaking, not 
all the pentagon people go who receive invitations. 

Monica went to all of them. And I kept saying, 
“Gosh, you know, you love tha& don’t you?” And she said, 
“Oh, yeah.” And then she’d get big hats and plan clothing 
arounditandKenwasvcrysupportivtofbagoingtothese 
thingqwherenormauy- 

Q That’sKenBaeon? 
A Yes. 

Q Hewasherhoss? 
A Yes. Normally,Ihavetosaythattbatwast%vned 

upon, that politic&s were essent.iaBy told that your duty is 
todoyourjobandinyourfreetimeyou’reeutainlyw&ome 
to take advantage of these perks. 

Q DidMonicaLewinskyeverteIlyouthatshewas 
going to go to an affair for the President in New York City? 

A Yes. Onedayshecamebackandsaid,“I’mtGnking 
about spending S250 to go -” either to get a ticket or 
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I bad a collection tbat the White House bad given 

me for my trip. for my program. which essentially showed him 
with all branches of the military. It showed him eating on 
an aircraft carrier and sttooting weapons and addressing 

troops. Because tbc job - my job as a political appointee 
witbin JCOC was to advance tbc President’s agenda witbin tbc 
Department of Defense. So to tbc extent tbat I could do 
that, I needed props and t&e were my props. 

Q And Monica Lzwinsky noticed the props. 

A Immediately. 

Q What did she talk to about? 

A Oh, it was kind of Iikc a groupie. She was very 

excitedtbatIbadbmnatthcWhitcHouse. Wewactbconly 
two people in Public Affairs wbo bad come from the white 

House. so that was an instant common ground. And I bad the 
jumbos and she beggod me for one of the jumbos. 

They weren’t my proputy to give. I rrally couldn’t 
do that. It turned out I bad one extra one that was a 

duplicate of another and I gave it to ber finally and she was 

so happy to get it. 
Q Did she ever tell you about events that she would 

attend either at tbe white House or on behalf of tbe 
President? 

A Yes. Often, actually. One event was some sort of 
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something, “for his birthday at Radio City Music Hall, but I 
don’t have the money.” 

And I said, “Well, why would you spend all that 
money anyway because you’re just going to be part of the 
cattle call?” And she said, “No, no. It’s important that I 
go. I really want to go.” And she had planned an outfit and 
so forth and she went. 

AndIjuststillcontinuedtotbinkthatshewasa 
girl with a crush, much like an Elvis groupie. It was not 
any--atthatpoin~Iwasn’tth&ingthatanythinghad 
happened. I remember thinking it’s a good thing he didn’t 
know that, but - 

Q Whenyousay”It’sagoodthingkdidn’tknow 
that,” what do you mean? 
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2 A Yes. Acaseinpointthatunnestomindrightaway 
2, is Eleanor Mondale and Barbara Streisand I remember I 
2. 

A MonicawassoefIusivelyinfatuatedthatI-and 
I actually ultimately told her this, my first thought was had 
he known about this at the time k probably would have done 
something about it. 

Q Bid Monica L&wit&q ever discuss other women with 
you that she felt might he having some kind of relationship 

with the President or did she seem jealous of other women 
during this stage of your conversations? 

thinkingthatitwasoddthatshecamebackwiththisniece 1 
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1 in the Style section of the Washington Post and in it was “He didn’t get me this for Hanukkah because he 

2 this description of the President in California had had a -says it’s too much money.” “He didn’t do this.” 

3 late night visit with Eleanor Mondale and Barbara Streisand “He didn’t send me a ticket because k’s spending it 

4 and most likely others, but that doesn’t -- I don’t remember on something else. ” “He doesn’t care about me as much 

5 that at this point, and then the following piece showed him as k cans about my step -” whever sk called kr 

6 jogging the following morning at six a.m. with Eleanor stepmotbcr. 

7 Mondale. Q You used that phrase “step-monster.” Who did sk 

8 And she brought it back and said, “See? See? refer to as lx7 “stq-monstcr”? 

9 She said, “Does anybody really expect us to believe that she 
0 didn‘t spend the night?” 1 

1 And I said, “What are you talking about?” 1 

2 And slz said, “Look, Linda. They didn’t leave 1 

3 until late at night and now she’s jogging with him at six?” 1 3 Monica wanted to k closu to kr dad, craved his 
4 Anditjustseemedoddtomethatshewastbatinvolved 1 4 attention and talked about that a great deal. 

5 in what he was doing. She was very involved with his 1 5 Q Okay. Now, as tk relationship between you and 
6 schedule. 1 6 Monica Minsky dcvcl~pai, how would YOU descrik what it 

7 Q As you continued to have these conversations, 1 7 developed into? 

8 did the subject areas that you would talk about grow? 1 8 A Itbecameveryiutcnsciuaveqoddway. At 

9 A We had lots in common, surprisingly enough. 1 9 f~t,Ifoundkrextrcmclyodd. Ifounditoddthatsk 

0 Monica, in my opinion, just always seemed on one level like a2 0 wouldfmditso~tOconfidtinsomconc~wbowashcr 

1 much older person and on one level like one of my kids. 2 1 mom’s age. Sk sazned needy. Shall I go on? 

2 She’s worldly. She and I share a weight problem. 2 2 Q Yes,go akad. 
3 Wecommiseratedatgreatlengthaboutourhisto~ofbeing 2 3 A Okay. Skseunednady. Skseemcdsucha 
4 overweight. She c&d identify with it. We tried countless 2 4 complete dichotomy of pichues in my mind. I thought sk was 
5 diets. We supported one another that way. 2 5 incredibly beautiful, bright, clever. Everything to offer. 

Page 9 8 Page 1OC 
Sk started telling me about ha childhood, kr And on the otha hand, compkoly lacked confidence on evcq 

mom, ha dad, her aunt. And this span& several months level. 
prior to her telling me anything beyond that. I would ncva use the tam motbcrdaughti 

Q What did sk tell you about kr mom, kr zlationship because it wasn’t like that It was sisterly 

relationship with her mom? andIcared,buttkrewasanekxuntofMouicabeingmorc 

A Monica told XXX that sk had always b&n tk mom, tban a 24-year-old. I don’t know bow to - it was more like 

mcaniug Monica had always bun tk mom and that kr mom was talkingtoancqualattiacsaodatothatimcsitwas~e 

likeabadlittlesisterorabad-likeskbadtoktk talking to someone kr a@ 

mom correcting kr motkr. Sk gave me many examples of that , MR.BINHAK: Lctmreadtoyoufromwhattkgrand 
and said “I’ve ban an adult since I was three.” 11 jury has come to know as tape 18. page 23. 

Q What did sk say about kr fatbz? 1 THE WlTNESS: Can I have one of those before me, 

A I should back up and say that Monica always 1: too? 

indicated to me that sk loved both her parents vay much. 1: MR. BINHAK: Sure. 

Andsbtbvcdhadrtdvaymuch,butshckdavaydistanS Id THE WITNJZSS: I don’t kve my reading glasses. 

cold relationship with ha dad and Monica had a different way 1: This is not gmd. Okay. 

of assessing love from her dad. It was a monetary-based love l( MR. BINHAK: On line 5. page 23, tape 18, 
as opposaI to a caring-based love and sk couldn’t see that 1’ Ms. Lcwinsky is saying, “I tbink - you know what? I wqs 
diffaence at all. 11 thinking today, it made me really sad and nally miss - you 

Q Explain that a little more. what you mean by l! know, I mean, like, you. You and I have a good friendship 

monetary-based love instead of a caring-based love. 2’ and stuff and I consider you a good friend. But it’s also a 

A Based on tk things that Monica said to me over 2 diffarnt frieudship tban. like, what I have with Catkrioe. 

2 You k&w what I mcan’l” 

2 BY MR. BINIUK: 

2 Q Now, frrst, wbo is Catlnine? 
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2 time, I drew that assessment. Tkre are probably people 

3 who won’t agree with me, but cvay single time Monica talked 

4 tomtaboutwkthadaddidn’tdoforshcandbamoa 

5 it was ahvavs about monev. 
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5 A Catbaine was her Fred in Japan. 
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Page 101 
1 Q Catherinc A&lay Davis? 

4 A I never knew her last name. 
a MR. BINHAK: Okay. And you respo~!, “Of course. 
4 She’s your age.” 
< And Ms. Lewinsky says, “Yeah. I mean. and like, 
6 I know that, that’s the same for you, too. It’s, you know, 
_ we have a reaIly unique relationship, you know-.” 
S And you said, “There’s a lot of mother-daughter 
9 there.” 

1 0 And she said, “Yeah.” 
1 1 THE WITNESS: Mm-hmm. 
1 2 BY MR. BINHAK: 
1 3 Q Is that an accurate description of -- 
1 4 A Yeah. I mean, it -- that’s - that’s how I put it 
1 5 and I meant it. It’s - it’s very much -- I’m pretty frank 
1 6 with my daughter. I’m pretty up front with my daughter and 
1 7 my son. 
1 8 They don’t like to hear what I have to say any more 
1 9 than Monica did 90 percent of tbe time, but tk bottom line 
2 0 is I felt like I’m older, I’ve been around a whole lot longer 
2 ‘1 than Monica has, it was my feeling that she wasn’t getting 
2 2 any guidance anywhere else. 
2 :3 Q Did you have a chance to observe Monica’s job and 
2 ‘4 what she actually did at the Pentagon? 
2 :3 A Oh, daily. 

Tuesday, June 30,199s 

Page Icll 
1 intemational trips. That ought to be cute.” So immediately 
2 I wondered why she got the job. 
3 Q Did her activities at work fill the job 
4 responsibihties that she had? 
5 A Okay. I’m sorry. I think I’mmisunderstanding 
6 you. 
7 Q How did she perform her job? 
8 A Oh. Oh. Oh. Oh. uh -- 
9 Q At least from what you could observe. 
0 A Yeah. WelI, and what I was told. She was 
1 extremely nimble on the phone. She could place calls for 
2 Mr. Bacon faster than I’ve.ever seen-anybody do it in my 
3 life. She has short fingers, they move quickly, and she 
4 could operate a phone faster than anyone I’ve ever seen. 
5Amazing. 
6 She’s a very slow typist. She was an inaccurate 
7 typist. She was a poor speller and she couldn’t write a 
8 coherentsentmceonberown. AndIusedtoworkwithhers 
9 greatlengthtobelpberwitIltbat. 
10 Now, that’s not to say that Monica was in any way 
11 not a bright girl. She is a very bright girl. For some 
I2 reason,tho6e~tmnslatedthemselvesonadaily 
:3 basis into not performing particularly welI on the job. 
14 Sbewasalsocounselledsevemltimesinwriti.ngby 
15 my boss, Mr. Berm&, and essentially told that here am your 
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Q Okay. Why don’t you tell the grand jury what 
Monica’s job was like. 

A Well, her title was, I believe, Special Assistant 
to the Assistant to the Secretary of Defense for public 
Affairs, which essentially means she was the personal 
assistant to the press secretary and the Secretary of 
Defense’s closest press aide. It’s a very prestigious 
position, his as well as Monica’s, Monica’s was a 
sought-after position. 
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why? Because the incumbent in that position 
accompanied the Secretary of Defense on vimrally every 
international trip, so it would not be uncommon to go to 
places that you’d never dream in a million years that you’d 
go to as a civilian. A lot of travel, a lot of high 
visibility, opportunity for advancement. 

It was just the place to be in the Pentagon. 
It was considered a cool assignment. For a kid, it was 
considered a coup mend belief. 

The first thing Monica said to me in our first 
conversation was, I asked her what she had done at the 
White House and she said she worked in Legislative Affairs 
writing letters. 

areas of improvement, here is what you wiIl have to do to 
sustain your job, maintain your job and if you continue to 
wanttobeprcnnotedyouwillhavetoworkontheseartas. 

Oneoftbethingsnotedinwritingwastbe 
excessive pemonal phone calls and the excessive monitoring 
of tbe president’s movements on T.V. and the excessive 
monitoring of that very sort of information and other 
information unrelated to her duties at the Pentagon on the 
Internet. 

Q How did Monica feel about her job? 
A Shehatedit. 
Q Whydidshebateit? 
A Sbebatalitbecauseitwasboringanditwas 

boringbecansetkygavebernothingtodo. Shecouldbave 
donemore. Sbebatedtotravelbccausesbewasonlyentitled 
tOtlWdt0 transcribe and she really didn’t know how to 
nanscribe so it became another counselling s@temenS that 
she .was ineffective in transcription on the road. 

WelI, if you’re not a nanscriptionist and you’re 
!O responsible for speeches and press conferences with q&ons 
1 and answers verbatim, it’s very difficult to do. She didn’t 
2 knowhowtodothat. 

Then when I asked her how she got this job, she 
said, “I have no idea. I don’t even know how to type 
and they tell me my job’s going to be transcnbing on the 

3 Q Did Monica Iike to travel? 
4 A Sbelovedtotravelonberown. Sbebatedto 
s navel for business becauseoftbatverytbingIjusttold 
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1 you. 1 and tkn spoke to you on tk phone. Do you kmemkr w&r I’m 

2 h4R. BINHAK: And la M read to you again from what 2 talking about? 

3 tbtgrandjurorsha~unncto~wasrzlpc18andhaeI’m 3 A Vaguely. Yes. 

4 madingfKnnpagc40. 4 Q Is that the note, tk manorandum. that you wur 

5 At lim 12, you ask ha, “what’s this trip go to?” 5 r&ring to when you wux just talking before? 

6 Ms. Lcwhsky says, “04 God.” 6 A The counselling statancnt? The counsel& 

7 You say, ‘Nothiag good?’ 7 sratalunts? 

8 Ms. Ixwhsky says, ‘No.” 8 Q Yes. 

9 And tkal you’re laughing and you ray. ‘wlrx?” 9 A Yes, but that was only one out of several. 

0 And h4s. Lewhsky says, “Toky4 Koara.” 10 Q Okay. why don’t you just generally tell the grand 

I And you say, ‘Tokyo, m? That sounds exciting.” 11 jurywhatyouIunem bu about that conversation. 

2 Ms. L&n* sfqq ‘Xir& it’s mS exciting.” 12 A CliffordBanath~hainscvcxaltimesto 

3 ‘Ms. Tripp: AII right.” 13 give her these counsclling points about bow she had to 

4 “Ms. Lewhsky I don’t want to @ into it.” 14 improve and one of those times was about the senior military 

5 “Ms. Tripp: All right.” 15 lida from ha offke. ba immediate off~cc. who wue on tk 

6 “~.Lminsky: Andtksetipsazencvu 16 samtripwithhawhohadgonctohimtoMmplainabouthcr. 

7 ekting.” 17 ~tshcwas-theywacIIlcandescriptionsofha.1~ 

8 Andyousay,‘Ycah,ifyouhadsunazfuntith 18 sonkwhat unfair, saying she was inept. sk was lazy, sk was 

9 you, you might enjoy it.” 19 this. sk was that. 

0 I& Lewinsky says, “Mayk. Or maybe if I had time 20 Thcrcalitywasskwasakidouttkrewhokdao 

1 to, lilq walk arourld.” 21 ~howtodotbcjobshcwassup~toQandn0~ 

2 BY MR. BINHAK: 22 doiqit. Tksesameguyswhocomplainedaboutkr,tbcsc 

3 Q Why don’t you de&k wkt’s going on thert. 23 ofEcers who complained about her, kzft her with tk mass, 

4 A Yes. Well, twofold. ,Number one, sk traveled with 24 wmt out to eat at nice restaurants, and she was stuck with a 

5 people that didn’t like her, so sk didn’t have anyone to pal 25 jammedXeroxmachineinaknguqethatcameinwhatsk 
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I aroundwith,evenifshehadhadsometimeoff. Therewas I called hieroglyphics. She didn’t even know how to open the 

2 nobody that she could say, “You want to go grab a bite to eat 2 thing because it was in a foreign language. 

3 andlet’strysushi.” lherewasnoooethatwoulddothat 3 So she felt that they were being unfair. She 

4 withher. 4 ousedasceneatonepointandjustsaidthisisunfair. 

5 ln fact, those very people who traveled with her 5 ?beydocumenteditastbe~tarviswonttodoandwent 

6 were the people who were contributing to her counseling 6 lo Mr. Bemath. 

7 statements with h4r. Bemath. So she couldn’t win for losing 7 HethencounselledMonicaandtheyhadateam 

8 that way. 8 meeting outside of Monica’s presence, which annoyed her a 

9 And what she says in there with “I don’t want 9 8reat deal, and contributed to these memos. It was going 

D togetintotha~“ifyouseethepart~Ijustsay 10 robe”wecandothistohelpMonica,wecando~’ 

1 “All right” and she says, “I don’t want to get into that,” 11 All the while Monica is lobbying for a promotion. So - 

2 it’s that we had this very same fight over and over again 12 Q Is that a typical kind of conversation that you 

3 about me saying take advantage of the travel, show them that 13 would have on this kind of subject? 

4 you can do it, prove your worth, you will eventually come 14 A Monica’s just completely frustrated with her work, 

5 tolikethetravelonceyoumasterwhatyouhavetodoand 15 notjusthertravel. ShefelttbatMr.Bernathwasafter 

6 maybe lobby for some help, which she ultimately did do, 16 lrr. She felt she had the support of Mr. Bacon but not of 

7 actually. 17 Mr. Bernath. 

8 She was able to get Mr. Bemath to agree to 18 And Mr. Bacon was, for all intents and purposcq 

9 have some of the embassy support staff in the countries 19 really not her boss because even though on paper he was and 

0 that could support it help her with the transcription, 20 she sat right outside his door and she placed all his phone 

1 the transcriptions and the Xeroxing, which was huge. 21 calls, that was the sum total of her work for him. 

2 Q Also, in the tape that the grand jurors have come 22 She really worked for Mr. Bemath, whose area of 

3 toknowastape 18,atthebe@nniqofthattape,letme 23 responsibility impacted Monica more. He ran the place. He 

4 representtoyoutbere’sadisc~onfrompages2to14 24 made.surethetrainsmnontime. Hemadeallthe&cisions 

5 about a particular memo that Monica took from her boss’ desk 25 that affected Monica, work assignments, priorities, duty 
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days, overtime hours, all those decisions went through 
Mr. Bemath. 

MR. BINHAK: Madam Fomperson, I know this is 
usually about the time we break for lunch. I have one vuy 
brief question and then I come to a very good point to stt 
and break and we can ask for questions from the grand jurors 
andwecanpassthoseonandwe’llgettolunch. Isthata 
plan that works? 

THE FOREPERSON: That’s a good plan. 
MR. BINHAK: Okay. 
BY MR. BINHAK: 

Q As a result of your conversations with Monica, did 
she ever refer to something which she called your “wit&y 
thing”? 

A Yes. 

Q Why don’t you discuss with the grand jury what that 
is. 

A I thought you said this was going to be a quick 
question. Okay. I don’t -- let me -- can I give a brief 
answer? 

Q Yes, give a brief answer. 
A My grandmother and I -- my grandma’s 87, and she’s 

my mother’s mother, my grandmother and I have a very close 
relationship and we seem to have this sense of intuitiveness 
at odd times, not - it’s never - you can’t count on it, 
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Page 110 
it’s not psychic, it’s not anything like that, it’s just 

somehow or another we know things before tbey happen. Every 

now and again. 

And I know it when it’s happening and it happens 

and I’ve told Monica different things and when it happens she 

calls it my “wit&y thing.” 

Q What kind of thing are we talking about that you 

might notice? 

A Oh, a daughter’s friend’s having a baby and I’ll 

just say, “I don’t know why, I think it’s a boy, it’s going 

to be eight pounds or something,” and then it comes out an 

eight-pound boy. Or my grandma -- I’ll be thinking of 

something and all of a sudden the phone will ring and it will 

be my grandma and I’lI know by the ring it’s my grandma and 

obviously you don’t know anything by a ring. 

So it’s that kind of intuitive - I know wben my 

kids are not being honest with me wben all the facts point 

that tky’re completely up front. I just have a thing. I 

can tell things. 

And she - I always refer to it as a heightmai 

sense of intuition evay now and then, that I could never 

12 count on, but it just came out of nowbtxe paiodically, and 

13 she refaxd to it as my “witchy thing.” 

14 MR. BINHAK: All right. Ms. Tripp. let me excuse 

!S you for a moment and I’m going to talk with the grand jurors 
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incasetheyhaveanyquestionsandthenu~canhitth~ 
after lunch. 

THE WITNESS: Okay. How long do we get here? 
THE FOREPERSON: An hour. 
THEWITNESS: Behackat 1:30? 
MR. BINHAK: Yes. 
THE WITNESS: okay. 
A JUROR: Aren’t you going to take questions first? 
MR. BINHAK: I’m open to the grand jurors. If you 

would like to give questions now, whatever you want to do. 
THE FOREPERSON: No, I think we ought to at least 

determinewhattbequestionswillbebecausethismaytake 
longer than 30 minutes. Maybe not for you, but maybe for 
some other questions or what have you. 

I’d say let’s let you know what the questions are 
andthenwhenwereturn,thequestionscanbeasked. 

THE WITNESS: So I should leave. 
MR. BINHAK: Yes. 
THE WITNESS: Okay. 
(Whereupon, at 12:35 pm., a hmckon recess was 

taken-1 
l **** 

Page 111 
I AFTERNOON SESSION 

2 (2:02 pm.) 

3 W-l=eupon, 
4 LINDA R. TRIPP 

S was recalkd as a witness and, ahcr having baxt previously 

6 dulyswornbythcFoq.uson oftkGnmdJury,wasexamkud 

7 and testiikl futthu as folknvs: 

8 EXAMJNATION (RESUMED) 

9 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I wmuld just like to 

0 remindyoutbatyouaxestiIlukksoath. 

1 THE WITNESS: Yes, ma’am. 

2 BY h4R. BINHAIC 

3 Q Allright. Welcmneba& Ms. Tripp. You’mtk 

4 sameMs.Tripptbatwashxeearlierthismornmg,fortk 

s mcordumeet? 

6 A Iam. 

7 MR. BINHAK: All rig& 

8 And, MadamFonpcrsm, wehaveaquaumand 

9 tbueareoounauthorizedpeopkinthcroomatthis 

10 time? 

21 THE FOREPERSON: Tbat is cotmet. 

22 MILBINHAK: Thankyou. 

23 BY MR. BINHAIC 

24 Q AlIright. Ms.Ttipp,aftuyouleftfortbe 

2s lunchtime- 
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1 I’ll just note for the record that a grand juror 1 With Mr. Nussbaum. that MS completely different 

2 has entacd the room and that’s why I stopped for a second. 2 We clicked on a professional level that allowed him to be 

3 h4s. Tripp, after you kft for the lunchtime, some 3 candid and forthright with me and allowed me the. same Iwcw 

4 ofthcgrandjurorsrrlaycdsomtqutstionstomcthatthcy’d 4 intumnwithh.imandsothacwasawarmthbetweenMr. 

5 liktmtorclaymtoyouandsowt’lltakccarcofthat 5 Nussbaum and myself. 

6 now. 6 A JUROR: Question. 

7 Firstofall,oneoftlxgrandjtmxswantalto 7 MR.BINHAK: Sure. 

8 know, did anybody at tbc White House know that you were 8 A JUROR: You didn’t make a statenQlt as to whether 

9 developing this book &al with Lucy Goldberg and working with 9 yourcspectal- 

0 h&ggieGalla&xtothatcnd? 10 THE WlTNESS: Oh, I’m sorry. 

1 A Iwasn’tattbtWhi~Houscatthetimc,Iwasat 11 A JUROR: That was the question, whctba you 

2 thepentagonandno. 12 rcspe&d Mr. Clinton. 

3 Q YouhadaehancetoreadMaggicGal@$z’sboak 13 THE WITNESS: Did I at the time have respect for 

4 proposalassbcwroteitupforyou,eorrect? 14 theRsidalt7 

5 A WhcnEbceomplctedwritingitupforme. Yes. 15 A JUROR: Yes. 

6 Q AndyoutoldhaaboutKathkcnWilley,eorrect? 16 THE WlTNESS: Oh, absolutely, yes. I did not know 

7 A Not initially. La-on. 17 him on a personal level. I knew him professionally. I would 

8 Q Okay. Didyougetaehanectorcadwhath4aggie 18 have,though-ImustjustasacaveattellyouIwouldhavc 

9 Gallaghcrhadw&enupx@rdingKathlealwilky? 19 respected anyone serving in the ofEke of the presidency 

:0 A Well,shehadwrittenupwhatIhadtoldher 20 because I would respect the office. 

:1 Q Did she accurately - 21 BY MR. BINHAK: 

12 A Using pseudonym. 22 Q Anotbrr question tbat one of tk grand jurors asked 

13 Q Did she accutately descrii what you had told lxz? 23 mttorelaytoyouishowdidyouraxivetkfactthat 

:4 A Absolutely. 24 Kathkm Wilky was making thcsc flirtatious advanccs toward 

15 Q Did you put a.halt to tbc book deal before or 25 tht President? What did you think about that? 

Page 114 Page 116 
1 after the Newsweek article came out lrgarding the Wilky 1 A Youmcanwkn shetoldmeorwha!Iobsavaiitor 

2 incident? 2 just what do you mean? 

3 A That was a year prior to the Newswtxk article. 3 Q Why don’t you start witb when she told you and also 

4 Q And did the Newsweek article have any bearing on 4 wlxm you observed it. 

5 that initial book deal? Obviously not because it came after, 5 A It didn’t come as a surprise baxtse of things I 

6 correct? 6 hadobm. Andatthatpointintime,Ihadaheadybccn 

7 A No. The book deal a&d cuunoniously in August 7 awarcofothcrwclmcnwhoclaimdtobeinvolvcdwithtbc 

8 of ‘96 with Luciann Goldbag annoyed with me for punking 8 Prsidmtonanintimatelevel,sothefactthatKathlanwas 

9 outonthedealandmakingthequotcIrefuaxxdcar~. 9 behaving in a rcciproca~ flirtatious manner with him didn’t 

0 TkNewswcckarticleeameoutexactlyaycarlaterandI 10 surpriseme. 

1 1 hadn’t spoken to Luciann in that time period. 11 Q Along those lines, anothcx question that one of the 

I 2 Q The next question that one of the grand jurors 12 grand juro& had was that this particular grand juror noticed 

1 3 asked me to relay to you is that this grand juror noticed 13 that whm Mr. Klein said derogatory things about Mr. Nussbaum 

1 4 that you had a bt of nspozt for Mr. Nussbaum, is that 14 that you really stood up for Mr. Nussbaum and this particular 

1 5 conuzt? IS grand juror wanted to know why you didn’t say anything to 

1 6 A Yes. 16 Kathlam Willey about tk flirtations along those lines. 

1 7 Q Andthegrandjurorwantimetoaskyoutocomparc 17 A Because I at no time felt judgmental about what 

1 8 your respect for h4r. Nussbaum with the respect and estam you 18 Kathkcowasdoing. 

1 9 had for President Clinton. 19 Q Did you encourage the Willey relationship with 

2 10 A Comparethem? 20 the President? 

2 11 Q Yes. 21 A I wouldn’t categorize it as encouraging or 

2 12 A Oh, well, I wouldn’t presume to let any of you 22 discoumging. I think - to be perfectly honesf in 

2 13 think that I kncsv President Clinton personally. He knew who 23 our conversations, I was supportive of her. I absolutely 

2 14 I was, I knew who he was, but I was strictly a worker inhis 24 was. 

2 !5 office, so tkze was no relationship. 25 So if that’s encouragement tlxn, yts, but it 
_ 
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Page 117 
uasn’t -- it was what Kathleen wanted. It seemed -- it 
wasn’t my position to be her moral compass and I wasn’t 

making a judgment on her or on him. 

A JUROR: Excuse me. Did you offer to help in 
their relationship? In creating perhaps a place where they 
might stay or advising her as to where sbe might meet the 
President? 

THE WITNESS: As I refaenced earlier, the 
only time that subject even came up that I can recall 
that I provided any input at all was the Siebert residence 
in Annapolis because that had been offered to her already 
and the Sieberts were friends of the President’s as well. 

A JUROR: Did you mention that to Kathleen? 
THE WITNESS: Yes. 
A JUROR: That perhaps that’s where they might 

meet? 
THE WITNESS: Mm-hmm. 
A JUROR: Thank you. 
BY MR. BINHAK: 

Q Another question that the md jurors xre 

interest4 in was why don’t you please describe your 
relationship with Marsha Scott. 

A Yes. Well, we didn’t have a relationship. 

Marsha Scott was an individual I was introduced to one of 
my very first days back after my leave when the Clintdns 
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came into office. 
Page 118 

She introduced herself from the beginning as a 
former girlfriend of the President’s and a very close 
personal friend. She introduced lxzself as a former interior 
&signer from California and that sbe would now be heading 
tk correspondence directorate, of which I was a part. 

Q Did you get along with her? 
A IthinkIfeltasthoughallofuswereon 

tenterhooks with Marsha Scott. 
Q why is that? 
A This was during the time of the campaign pledge of 

the reduction of staff of 25 percent and at that time the 

Clintons planned to make good on that campaign pledge of 
reducing the White House staff by 25 percent and wz were all 
on warning that it could be any one of us to allow that 
25 percent goal to he met. Marsha made that plain to the 

correspondence directorate. 
A JUROR: Can 1 ask something? I just need 

clarification. 
Upon meeting Marsha Scott_ she introduced herself 

as the former girlfriend of the President? 
THE WITNESS: Mm-hmm_ That’s right. From high 

school. 
A JUROR: Okay. Thank you. 
THE WITNESS: You’re welcome. 
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Pe 119 
BY MR. BINHAK: 

Q The grand jurors also had a couple of questions 
about Monica Ixwinsky which I’d like to relate to you. 

You had testified that Monica couldn’t type anC 
some. of the grand jurors wanted to know if you had azx) 
thoughtsonhowawomanwhocouldn’ttypewouldgezajob 
where a good portion of the job was creating transcripts 

A Well, fvst of a.U, let me clarify that I said that 
Monica stated that sbe couldn’t type. In defense of Mocxa 
ge~ingthatjob,Icanonlytellyouthattypingspeedis 
not~atitwas20ycarsagowhere~uracyandspeed~ 
testedtoqualify someone for a support job. 

It’s now word p roozssorsandspellcheckandewzy 
otherthingthatmakesitlesscritiealthatsomeonebean 
actual proficient typist. But that said, the position for 

whichshewasbinxIdidnquinztmnscriptionistskillsand 

so I wondered how she got that job. 
Q Do you have any knowledge about how she was able to 

endupinthatparticularjobwithherskiIllevel? 

A Oh, I have sox~~ perspe&ve now, mu& later. At 

thetime,Ithoughtshewas someone’s pet rock. 
Q Whatdoyoumeanby”petroek”? 
A Youhavetoun&rstandthatthepeoplewhohadkld 

that position prior to Monica had been older, seasoned c&il 

service profezssionals. People who had worked some&rs a 
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fullcarartoatminthatkxlandwbowensubstantively 
involved and cbalkq@ in tkir work in that position and 

bavegoneontobiggcrand~tbings. 

Two p~&~~sars before Monica, for instnnce, is a 
newsjoumalistwithina~agcncyandtkotkzonewcat 
on to tk whik House to a promotion and a more substantive 
position and has since qrettably passal away. 

Mcmicawastkfintyoungladytbatanyonecould 
ncallintbatpositionandtkrewuemany~tsmf& 
about bow suqxising it was that scunaxx of her young age 
wouldkhircdfarthatpositionandfurtha-thoscwat 
initialcommcntsanclastime~tonmore commmtswcxemrrk: 
by many people, military and civilian w about tbc fact 

that sk didn’t stun qualifii far tk position. 
Q YoukdtoldtkgzandjurorstbatsomeofMonica’s 

coworkczs or several of Monica’s coworkers didn’t really get 
alongwitbha,didn’tlikckr. Oneofthtqandjurors 
wantitoknowifpuhapsaportionofth:facttkttky 
didn’t get along was mtmcnt that Monica Lcwinsky was IXX 
particularly capabk at ha job. 

A WcII,IbapeIdidn’tmalceitsoundasthough 
Monica wasn’t likabk at work baxuse I don’t think U&s 

true. I didn’t - to say that. 
What I meant to say, and if I said it wong, 

n- -I--*- . e . I^__. __* ____ 
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at the Pentagon by lxx peers. And by her peers, they were 
much older, seasoned professionals, so those who sat within 
her immediate radius, and people who worked within the 
different directorates under Mr. Bacon. 

But to say - it wasn’t that she thought she was 
notaniceperson. Itwasthattheythoughsbewas 
ineffective in her job. 

Q Andthesxondpartofthequesticm,didthey 
resent the fact that sh: was ineffective in lxx job? 

A Yes. 
Q Who ultimately did the transcription work t&t had 

tobedone,ifitgotdoLxatalI? 
A Well, Monica was able to - I think I mentioned 

earlier, was able to solicit through superiors the help of 
embassy personnel in different countries. U.S. embassy 
people that were able to support staff that did help. So 
she got a great deal of help in that way. However, if they 
wereinacountrywbaetheanbassyjustwasnotstaffedto 
do that, then it fell on h4onica. 

In Monica’s opinion, as she related to me, it 
should have been the duty of the military aides to assist her 
in that task, but generally speak& again, in Monica’s 
recitation to me, these people generally went off, the day 
was done, they could go to dinner or relax, have a nice time, 
go shopping, and she would be stuck either in the plane or 
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Page 122 Page 124 
tbe botel room transcniing. 

Q Are you aware of wktkr Monica receiti a 
performance award at any time for kr work at tk Department 

of Defense? 
A Well, that was a contentious point because all of 

ha counselling statarxnts which - counselling statanents, 
within tk Department of Defmse anyway, axz bad nicks to get 

because once you receive hn, unless you show a markal 
improvancnt that indicaEs that you’ve taken this to kart 

and tk counselling has saved its purpose and you are now on 

tk road to improvana& indicates that you will receive at 

best a competent. i.e., satisfactory, approval rating, 

nothing more. 

don’t rananbcr the last name - a woman with whom sk worked 

wet undermined at every turn. were nof appnciated, were 
just essentially not given credit for the good work they did, 

that they weze reprimanded for silly thingr that were 
inconsequential. 

I don’t know that Monica ever got a written 

evaluation. Sk told me sk did not because tkxe was such 

contention about her pa-fonnance betwam sk and &math. 

This all came up in tk coatext of Monica lobbying for a 

higkx grade kcause understandably sk couldn’t understand 

inkrmindwhyallbapars,bytktImeansp&al 

assistants to assistants to tbe secretary, as Mr. Bacon was, 

were all at a minimum GS-12s. 

Q Andskwasklowtkt. 

A Sk was a GS-9. 

Q Andsoaxcyouawarewktkrskevergota 

performance award? 
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Sk said some things were spelling or - sk just 
said that it was contentious, it wasn’t - it wasn’t a pat on 

tk back, “ky, you’re doing a good job” kind of thing. 
Q I have one final question from tk group of 

questions that tk grand jurors asked me to relay to you and 

that is you had testif& that Monica Lewinsky would speak on 

tk phone, sk would make personal phone calls at work. 

Do you have any knowledge about wbo sk would speak 
to from kr desk phone? 

A Personal knowkdge or what sk Itlayed to you? 

Q Well, what sk relayed to you. 

A Oh,ycs. Well,lxrmom,kraunfbugrandma,kr 
omah. 

Q Wkn you say “omah;’ what do you mean? 

A Her grandma. Sorry. That’s what sk refencd to 

kr grandma as. Ashley. Doug. 

Q Ashley’s a friend of krs? 

A Ashley Raines. 

Q And is that a friend of has? 

A Yes. Attbe WhiteHouse. 
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Page 12: 
A She claimed to me she didn’t. 

A JUROR: She didn’t or did? 
THE WITNESS: Oh, no. I’m sorry. Did not. 
A JUROR: Did not. 
THE WITNESS: Yes. 
BY MR. BINHAK: 

Q So just to make it clear for the record, Monica 
Lewinsky told you that she did not get a performance award. 

A Yes. 
Q Okay. Did you feel the situation, by the 

situation, I mean a woman of Monica’s age and talent and 
skill level, to be in that particular job, did you feel that 
that was usual or unusual? 

A Unusual. 

Q Do you know whether Monica w had problems 
with her job in Legislative Affairs because of the skills 
that she had, the skill level she had? 

A Well, let me be clear, I only know what Monica told 
me. I don’t know from any of her subordinates or her 
superiors at the White House. 

Q Okay. Did she tell you anything about her work at 
Legislative Affairs? 

A Yes. 
Q What did she tell you? 

A ShesaidthatsheandJocelyn- I’msorry, 
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Doug? Who would that be? 
I don’t know his last name. 
Is he a friend of hers? 
YeS. 

1 Q 
2 A 

3 Q 
4 A 

5 Q 
6 A 

Okay. And then who was the other persoo? 
Tom, the gentleman she was having a brief 
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me to join ha in tk cafduia for coffa. I generally 
stoppcdwhenIbadtimetogetcoff&totakcbacktothe 

Of!-& 

This particular morning - and, by the way, this 

wasnotthcfnsttimcthatskwouldkvcmetmdomtbae 

to walk me back. That was routine. Pcopk became accustomed 
to me walking in with Monica. And leaving, frankly. Sk 

would walk me out, too. 

Tuesday, June 30.1998 
Page 127 

7 relationship with in the Pentagon. 
8 Q Would she call you at times? 
9 A Oh. well, I wasn’t counting the White Howe and me 
0 Q Okay. Who would she call at the White House? 
1 A Betty Currie. For the most part, I would say Betty 
2 Currie. 
3 Q Did she ever call a gentleman named Bayani Nelvis? 
4 A Oh, I’m sorry. And Bayani Nelvis. Routinely. But 
5 I never knew that name, I only knew the name Nel. 
6 Q And then you also said that she called you as well. 
7 A To be clear, Monica called me so many times that it 
8 caused a problem in my workplace because she - in my 
9 hierarchy’s point of view, Monica represented Mr. Bacon. 
10 Mr. Bacon was all of our bosses, including the most senior 
!I people in the directorate, within all the directorate. 
:2 So when I started receiving 20 and 30 calls from 
13 Monicaper&y,thisraisedflagsandIhadtogoomytwo 
14 direct superiors and skeletally explain the scope of the 
5 problem to allow them to understand why I would be getting 
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Page 126 
these hysterical visits repeatedly and these hysterical phone 
calls, get her out of meetings, you know, do this, do that, 
do this. So -- 

A JUROR: I’m sorry, what problem were you 
describing to them? 

THE WITNHSS: Describing the situation that Monica 
had related to me. 

BY MR. BINHAK: 
Q Okay. Let’s - and certainly that jumped ahead. 

Let’s now discuss when you fust spoke to Monica about her 
relationship. Did Monica Lewinsky ever tell you whether she 

was having a relationship with the President? 
A Yes. 

Q Whendidshefusttellyou? 
A I believe it was some time the end of September, 

beginning of October, of ‘96. 
Q And why don’t you tell the grand jurors the 

circumstances of the first time that she related this 
information to you. 

A One morning I was walking into the Pentagon, coming 
up from the Metro station at about 8:15. I routinely left my 
home at 6: 15 in the morning, I was racing to make it by 8:30, 
asIdideveryday. 

Monica met me in the concourse, which is the big 
mall area of the entering portion of the Pentagon and asked 

Tbis time sk was insistcat &at I sit down with 

ha and sk asked me to sit down. I sat down. I said, 

“I have about five minutes. I’ve got to run.” And sk 

told M. 
Q Andwktwaskrdmranorlikewbmsktoldyou 

this infm7xlation tk fnst tiLlx? 
A Idon’tknowhtnvto&scriibekrdaneanor. 
Q Wc&wasskcalm? Wasskagitati? Wassk 

happy? Was sk sad? Was sk conarned? What adjective 
wouIdyouusctodescribe- 

A RrsdVto~o~. 
Q Readytopop. Andwbatdoyoumcanbythat? 

A Igottbcf&ingthatitwasso&bingskkd 

wautaltosayfc~alougtirr~andskjustfinaIlydidso. 
Q AndtotkbestofyourabiIity,tcIltkgrand 

jury what sk said to you in substance. 
A Okay. In substance, it was tbat sk had b&n 
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having an &air with the prsidcnf it was ongoing, but that 

tkrc wue probkns bccausc of tk campaign. 
Sk weDt into a brief explanation of why sk had 

hadtolcsvctbcWhitcHouscaodifactsaid,”Andthisis 

why I had to kavc the White House.” Sort of skektaIly put 

itonthctabkandtoldmcwtrrcitstoodrightthcn. 

Q Didyouklkvckr? 
A Yes. 

Q Whydon’tyouaplaiuwbytothtgrandjury. 
A Itjustmadesarse. Ikdahvaysbadtksax 

that sk was somco~‘~ pro* of some sort It had not at 
tImztimcoccurraitomtbatitwastkRtsidatt,butwhen 

sksaidifitmngtruetom. Ikdahvaystbougbttbat 
ifkbadbrmawareofbainfatuation,kwouldbaveacti 

upon it 
h4R.BINHAK: Lctnrcrcadtoyoufmmwhattbcgrand 

juron~~tobc~pc16aadI’11kresdingfrosapagc37, 

startingatlint23. 
Ms.Lcwinskysayssom&odythrca~krandthen 

k wouldn’t take her calls. 
Line 25, “I don’t know, you know. I I~CVCI know 

WbatI’dkMtodo. DoyouknowwhatIman? It’s 

like - uch.” 
And you say, “You kvc always said you would uwa, 

no matter what” 
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Page 129 
And Ms. Lewinsky says, “No. And I probably 

wouldn’t. But then I also look at things and I say, ‘Okay.’ 
Look_ I never - I never would have told you any of this had 
that six-week thing not have happened.” 

And you say, “Yeah.” 
THE WITNESS: Six-week? 
MR. BINHAK: Six-week thing had happened 
THE WITNFSS: oh, yes. The timeframe - okay. 
MR. BINHAK: And you say, “Yeah.” 
And Ms. Lewinsky says, =I guarantee you that.” 
And you say, “Yeah.” 
And she says, “I thought it was over, you know.” 
And you say, “Yeah_” 
BY MR. BINHAK: 

Q Whatisthat-what’sgoingoninthatsnippetof 
conversation from tape 16? 

A IthinkwhatMonicaissayingisthatshewould 
neverhavctoldmebutforthefactthatIhadsaidtoheron 
more than one occasion it’s reaIIy a good thing the President 
didn’t know that you were so completely infatuated with him 
because he would have acted on it. And she always sloughed 
it off and didn’t acknowledge that. 

What she’s referring to is that during a six-week 
period when there was no contact from him, I think it left 
her vulnerable. I think she probably felt like she had to 

Page 130 
I tell somebody. And I think my repeatedly saying that kind of 
2 thingtohermadeherthinkmaybethatitw~okaytosay, 
3 we& actually, it’s truz. 

4 MR. BINHAK: Let ~llc read to you what the gmnd 
5 jurors know to be tape 18 and I’m reading from page 98 and 
6 99. 

7 Ms. Lewhsky says, “We weren’t even friends.” 
8 And you say, “Yes, we were.” 
9 “Ms. Lewinsky: We weren’t friends yet. Un-uh,‘! 
0 You “Yes, we were.” 
1 “Ms. Lewinsky: We were not.” 
2 “Ms. Tripp: I was -- I was upstairs.” 
3 “Ms. Lewins& Yeah, but we weren’t friends.” 
4 “Ms. Tripp: Well, we -I 
5 “Ms. Lewimky: I didn’t consider us friends then.“ 
6 “Ms. Tripp: We talked.” 
7 “Ms. Lewinsky: Uh, yeah.” 
8 “Ms. Tripp: I knew -- when was his birthday? 
9 Ah - I knew alI about your going to New York.” 
0 “Ms. Lewinsky: Yeah, but, I mean, that was like -- 
I you know, I didn’t consider us friends until I think I told 
2 you.” 

3 You ask, “When was that?” 
4 Ms. Imindq says, “That was in November, early 
5 December.” 
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Page 131 
You say, ‘You told me in November?” 
MS. Ixwinsky says, “Yeah. November. It was after 

the election.” 
And you say, “Seems like so much longer ago.” 
BY MR. BINHAK: 

Q Do you know what Monica’s referencing there’? 
A Iguesssbe’stalkingaboutwhenshetoldme. 

It’s very possible it was. I thought it was before. 
Q Allright. That wouldbe adimgxemen t about the 

date between you and Monica. 
A Yes. 
Q Do you think that’s an accurate - in your opinion, 

knowing Monica, is that an accurate description of your , 
relationship before the time she told you about the affair 
with the President? 

A Yes. Sk’s clearly qeaking about when she told me 
about the President in that dialogue, but I had thought it 
was earlier. In any event, I don’t remember what we’re 
talking about necessarily, about being friends or not. 

IIrbaa&upuntiIthatpoinfshehadnevershamd 
that revelation with me, but she had shared a lot about her 
family and so forth. 

Q Did Ms. Lewin&y after she had -- when she told you 
about the affair, did she use any particular nickname or 
pseudonym for the President? 

Page 132 
1 A A nice pseudonym she used when she was being -- 
2 whenshewasinacalmframeofmindabouthimwas 
3 “Handsome.” 
4 Q Did she telI you -- did she give you another name 
5 during that fvst conversation? 
6 A Well, I’m sorry - 
7 Q Did she use the words “Big Creep”? 
8 A Oh, the two names. Yes. But there was no - 
9 it wasn’t because of the BC, just so you’re aware of that, 
0 becauseatonepointwfienwetriedtoencodesomethingback 
1 and forth on the e-mail, we realized we couldn’t abbreviate 
2 Big Creep because it would be worse than saying Big Creep. 
3 Q What about the First Lady? Did Monica Lewimky 
4 have a nickname for the First Lady? 

6 t 

7- 
8 Q And during this first conversation, did Ms. 
9 Lewinsky discuss with you about any promises the President 
0 might have made to her regarding employment at the White 
1 House? 
2 A Ohyes. Hem&--shallIsaywhathesaid? 
3 Q Please tell the grand jury what you remember about 
4 the conversation. 

5 A Wel.l,youonlywantmetotellthepartwherek 

Page 129 - Page 132 
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Page 133 
thinks his -- okay. It was a lot led up to it. but what his 
promise to Monica was is I will have you -- as soon as the 
election’s over, I will have you back like that (snapping 
fingers) and he snapped his fingers. 

Q Okay. Was that in the first conversation that you 
had in the cafeteria? 

A Yes, that was included in that conversation. 
Q Okay. Now, you said a lot led up to that. What 

led up to that during this first conversation? 
A Oh, I’msorry. No. I’mjumping ahead. Iwas 

going back to the actual removal of Monica from the White 
House to the Pentagon and all that led up to that. 

Q Okay. And she discussed that with you during this 
meeting here? 

A No, I’m just - 
Q Okay. So just to be clear for the record, did 

Monica relate to you what the President had told her about 
coming back to the White House during that frrst meeting? 

A I believe she did. My memory is that in a gushing 
way, it all came out skeletalIy and it was fleshed out over 
time with all the details. 

Q Did she say that the President was in touch with 
her at the time that you were talking to her that first day? 

A I don’t have a clear memory of whether that was the 
time when there was not much contact, because during the 
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Page 134 
campaign there wasn’t. I’d have to refresh my memory. 

Q Okay. In this portion of the tape that I read to 
you, she said “the six-week thing.” Do you know -- 

A Thathastohavebeenthetimethat-Ithinksix 
weeks was the longest they had gone without talking. 

Q Did Ms. Lewinsky ask you to keep what she was 
telling you in confidence? 

A Yes. 
Q How did she tell you that? 
A She said, “Please tell me you’re not going to tell 

anyone. ’ 
Q And what was your response? 
A I said, “I have no intention of telling anyone.” 
Q How long did this meeting last? 
A I don’t know. Imean,it’safoggymemory. I 

thinkafew--Iwantedtobeatworkontime,IthinkIwas 
a few minutes late, so 15 minutes, maybe. I don’t know. 

Q And how did the meeting end? 
A That we would continue this later. Once the dam 

broke, it was a deluge of information that just went out of 
control. 

Q What was your opinion of the whole story as you 
were walking back to work? 

A It was almost a sense of deja vu. It was Kathleen 
Willey worse, it was knowing of the others that had admitted 
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Page 13t 
1 orthatwasanaffair? 
2 THE WITNESS: No, that was an affair. 
3 A JUROR: Are these the only other two? 
4 THEwlTNEss: ThosearetbeonIyhvothatIfelt 
5 thatIhad- 
6 A JUROR: Firsthand? 
7 THEWITNESS: Inmyhear&feItthatIknew-tbzy 
8 believed they were having affairs. 
9 AJUROR: Werethereothersthatyoubeardinnumdo 
0 about within the White House? 
1 THEWfINHSs: Several. 
9 AJUROR: Doyourecalltheirnames? 
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THEWITNESS: Idon’twantto-I’dalmostratkr 
not give names because I’m so unclear of tl~ frrst and last 
names. I’dhatetobesittinghereintbegrandjuryandnot 
be accurate. 

IcantelIyouthatIrecaIIcmegirlintbeNSC, 
therewastallrabout--tbesituationinthcwestwingofthe 
White House under President Clinton was - for instance, 
C _ _ ” ‘tcouldhavebeenrumor,Idon’tknow 
this,sheneversaidtomeIamhavinganythingwiththe 
president and never intimated it as weIL 

However, there were many of those that worked in 
theWestWingwhofeltthattbey~tbatshewasoaeofthe 
graduates. so -- I 
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Page 135 
this sort of thing while I was at the White House. It was r 
sense of why me, what are the odds that two of them wiE tell 
me the same thing. 

A JUROR: Can I ask a question of clarification? 
MR. BINHAK: Absolutely. 
A JUROR: Can you tell me the others, if you can 

recalI? IbeothersattheWhiteHousewhohadadmittedor 
that you heard about having a flirtation with the President 

THEWITNESS: Well,oneadmittedonetome 
personally was-d the other one, and these I’m 
giving you firsthand fvst and then later, I guess, the othez 

types. 
MarshaScotthadtoldmethatshewasaformer 

girlfriend She didn’t teII me she was a current girlfriend, 
butot.hers~undingthePmsidentdidreIImethatshewas 
acurrentgirlfriend Andtostayonhergoodside. 

So-andherbehavior,letmebecIearonthatas 
well, her behavior was very -- I don’t know the word, 
territorial almost about the Resident. And I could go into 
great detail explaining that, but I don’t know that you want 
tohearalIthat. 

MR.BINH.AK: Iwantyouto answer the grand juror’s 
question. 

Would you like some more detail on that? 
AJUROR: ~thatwasjustaflirtation 
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I mutes to get back and forth. Or rather in one direction. 

2 On average, Monica would run down to my office at 

3 least five and usually many more times a day. So the numbei 
4 conversations can’t be just how long did you talk on the 
5 phone, which was a _ereat &al of time. I would say hundreds 
6 of hours over the year and a half. 
I Q You said to the grand jury just a moment ago that 

8 Monica Lewin&y would call upon you to help her analyze he 

9 relationship to the President. Is that correct? 
.W.. 

1 0 A Yes. Yes. 

1 1 Q And did she also give you any specific level of 
1 2 detail about the relationship she had and the number and type 
1 3 of contacts that she had with the President? 
1 4 A Over time, I would continually lose context because 
1 5 some things happened in ‘96, some happened in ‘97. If she 
1 6 referred to August, I would get it mixed up. 
1 I And finally she got so frustrated that one day 
1 8 on the phone she said - actually, this was the second time. 
1 9 This time, I wrote it down. The first time, I didn’t. 
2 0 She said, “I’m just going to walk you through it 
2 1 again, date by date, each phone call, each sexual contact, 
2 2 each visit, who was there, what I was wearing, so that you 
2 3 can --II so when she was analyzing it so I could say, “Oh, 
2 4 well, you know, think about it for a minute, Monica, on that 
2 5 day, clearly it was obvious that HiIlary wasn’t there and he 
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was in a stressful mode, so he reached out to you.” She 
liked to put it together and analyze it. 

In any evenf this one day on the telephone, which 
I think was - I want to say the June timeframe of last 
year -- we once again walked through the detailed 
relationship. 
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Q Was that during an evening or on a weekend? 

A I believe it was a weekend. 
Q And when you walked through that, did you keep any 

notes? 
A That’s the day I did take notes, but Monica was 

aware of that. 
Q Did she encourage you to take notes? 
A Yes. 
Q Orwasshejustawareofit? 
A Because she was forever annoyed with me for losing 

the context of what she was saying. She was tired of 

repeating continually, “Look, I already told you that was in 

1996.” 
And it was -- Monica had a photographic memory for 

the entire relationship from dates to how long the phone call 
was to what the subject of the phone call was to what he was 
wearing that day. She could remember all of it and 
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Q So whose idea was it to take notes? 

A Hers. 

Q And she asked you to take those notes? 
A Yes. 
Q Did you ever - did Monica ever show you an 

accountingofallofthecontactsthatshehadwiththe 
President? 

A Thatwastheotherthing. Oneday,shecameinto 
my office waving this thing and said, “Look what I’ve done.” 
And it was some sort of matrix, is all I can figure out, with 
a vertical column and a horizontal column and it looked like 
blocks in between. And in them was her definition of the 
relationship right from hq&ning to end with a log of 
telephone call& visits. 

Ithinkprima!ilytllosetimesthatumtacthad 
actually happened as opposed to just attempts to teach him or 
attempts. Itwasjustconcrete,thiswasanactualmapof 
whentheyhadbeentogetherorspoken. 

MR. BINHAK: Madam Fompemon, I’m at a very 
logical breaking point, if that’s a good time for you. 

THE FOREPERSON: If this is logical, then it’s time 
forustotakeabreak. 

MR. BINHAK: Okay. Ms. Tripp, you’re excused 
for - 

How long? 
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Page 144 
THE FOREPERSON: Tai minutes. 
MR. BINHAK: All right. 
(Witness excused. Witness recalkd) 
THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I’d like to remind you 

you’re still un& oath. 

THE WITNESS: Yes, ma’am. 

BYhGZ.BINHAKz 

Q All right_ Welcome back, Ms. Tripp. Fortbc 
rccord,you’rcthtsam~.Trippthat’sb&nhat~day? 

A Ycs,Iam. 
IMR.BINI-IAK: And,hMamFompaxm,wcbavca 

quomuandtbucarr:nounautbokdpcoplcintkroom? 
THE FOREPERSON: That is wmct. 
MR.BINHAIk Thankyouvaymuch. 

BY MR. BINHAK: 

Q Allright Ms.Tripp,tbcgmndjumrsbada 

couple of qumions, act.uaUy, tbcy had four quhns, that 

theyaskalmtorcIaytoyouandI’dIikctodotbatbcforc 

we continue on. 

Firstofall,youdcscribaltothcgmndjury 
contacts that Monica would bavc with you, xcpaited coutacts, 

ovcrthccourscofthedayintkformoft&$hooccaUs, 

visitstoyourdsk,rcqucstsforyoutotakcabreakwith 
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of what you m saying on that topic? 

A Yes. And additionally tmails and sk would 

invariably find me on a smoke break wknever - sk would 

fmd out wkx~ my smoke brc&s would k and come out tkre as 

wtll, downstairs. 

Q Did you w tell Monica Ixwinslcy to ccasc those 
contacts? 

A Definitely. Many times. Not cease, Itoldkr- 

well,theredidcomatimwbenIsaidcease,but~lyon, 
I said, “You need to tone it down, wbcn do you do your work?” 
Andskkocwthatmyjobwaswrystrssfulandthattbere 

were not enough hours in tk day and intellectually sk 
undestood I didn’t have tk time to spend with ha, but 

anotionally sk didn’t 
Q Wknskdidn’tsortoftonctb.ingsdown,didyou 

makeanykindof~~in~toimposescnneorderon 

your ability to work? 

A Intexmsof-otbatkmtktimcswhcnIfinally 

trial to beak off all communication, otkz tixxs I just made 
itclearthatitwasinsppropriatttocoatinuttocallme 

repeatedly and to come into tk offia repeataily unless it 
was on legitimate business. 

And that’s not to say that sk wasn’t welcome at 
all, it was just that it y be@ning to k obvious to 

others that tbetz was som&ing going on. 

l Q Now, you said before that you contacted your 1 

2 superiors at a certain point to relate to them this situation 2 

3 that was brewing. Is that correct? 3 

4 A Yes. 4 

5 Q What did you actually tell your superiors along 5 

6 those lines, in substance, the best you can remember? What 6 

7 did you tell them ahout tbz situation? And, also, I guess to 7 

8 follow up, who did you tell and when did you tell? So those 8 

9 three issues. 9 

0 A I told two of my direct supervisors, Celia Hoak and 0 

1 Lynn Reddy. Both were GS-lSs, as I was. 1 

2 Q And when did you tell them? 2 

3 A I don’t remember. 3 
4 Q Earlyon? 4 

5 A No, I mean, it wasn’t three weeks after Monica told 5 

6 me, it was after the behavior became so noticeable and after 6 

7 my repeated efforts to have it change and it didn’t. 7 

8 Q And what did you tell them? 8 

9 A I told them that this was a problem, that they -- 9 

0 initially, I told them -- I asked their indulgence, that this 0 

1 was someone who was having a problem and who -- it was 1 

2 probably a good idea not to make an issue of this in case 2 

3 they were inc$ined to make an issue about it. 3 

4 And that didn’t suffice in their minds, so 1 4 

5 finally said, “She’s having a relationship with someone at a 5 
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very elevated level at the White House, she’s having rroblexx 
with that relationship and she’s very emotionally 
dishaught.” 

Q What was your impression at least at the early 
stages of your relationship with Monica or your bud&. 
friendship of her mental state? 

A I’m not a psychologist. I can’t tell you what 
her - I can tell you what I thought only. 

Q Yes, that’s what I think the grand jurors are 
interested in. 

A 1 think she was completely emotionally overwrou&t 

and heartbroken and anguished and angry and behaviq 
tically but I never believed she was erratic, if that 
makes sense. 

Q Basedonyour a=ssmentofher,andwenxlizz 
that it’s not as a professional, it was as a friend, did you 
ever discuss with her, at least at the early stage of her 
relationship, whether she should seek some kind of 
professional help? 

A Well, she was seeking professional help and I had 
encouraged her to do that more than once The problem was 
that her psychologist or psychiatrist was in California and 
thewomanhadagxed-thewomanisthepsychologistor 
psychiatrist--hadagreedto&eherorratherspeaktoher 
byphonetwiceaweek,butitwas%120anhour. Itwasalor 

Pqe 148 
of money and Monica bad to pay it for kxself. 

So I urged ha to fmd someone locally and, in 

fact, tried to recommend someone in Georgtown who a friend of 

mine had gone to wkn be maniage was dissolving and said k 
was remarkably helpful. 

Q Okay. I think those arc all tk questions that tk 

gmnd jurors l&to relate. Excuse me. Tbae’s one more and 
I’m noticing now. Pardon me. 

Do you know what happened to tk matrix - well, 
let me put it this way. You described a matrix that Monica 

Lewinsky bad ma& which accounted for her contacts with the 
President. h that accurate? 

A Yes. 

Q Okay. Do you know what kppeaxd to that matrix? 

A Well, it was physically in my cubicle wkn sk 

brought it into my cubicle and tkn I didn’t see it again. I 
lrnowthetskhaddoneitanbaworlccomputcrbccausesk 

called me to say, “I’ve done som&ing, I want to sbow it to 

you,” kind of thing and brought it down. 

I assume that that endal up wkre evaytbing else 
a&d up wkn sk told me what sk was going to do with 

anything remotely relating to this before sk left. 

Q And tbat was latex on in your relationship. 

A Yes. 

Q Okay. Andwe’llgatotbatlata. Andtbat,I 
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Page 149 
think. covers all tbe questions that the grand jurors askcd 

me to relate to you and now let’s continue on through wbcre 

wewue. 

What I want to talk to you now is about Monica’s 
affair with the President and how it - tbe genesis - I want 

to talk to you about the genesis of that affair, the people 

that knew about it the pcopk that helped her and the peopk 
that may have hindered ber along the way. Okay? 

A Mm-bmm. 
Q Lzt’s talk about Monica Lewinsky and the 

F’residcnt’s sckdule. Did Monica L.&n&y make efforts to 

get tbz President’s schedule? And why would she do that? 
A Yes. Ekzcause she could monitor his availability. 

essentially. 
Q Wasitbardforhertogetscbedukswbikshewas 

at tbe White House? 

A No. 
Q Okay. W-by not? 

A I don’t know firsthand, I’m assuming that John 

Hilley or whomever was in his position as ba boss would have 

routinely gotten evq day the President’s daily schedule 

plus his projectai weekly and monthly. 

Q Is that the kind of document that was readily 

available in tbe White House? 
A It was readily available to those who had a Dacd to 
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Page 150 
know. 

Q Once Monica left the White House and was working at 

the Pentagon, did sbe still try to keep tabs on the 

Pxcsident’s scbahle? 

A Yes. 

Q And bow did sbe do that? 

A Well, it became more difficult baause sbe didn’t 

have access to the daily printed or the long-range calendar, 

so I believe that for the most part -- sbe was able to find 

out a lot on the Internet, and I’m not sure how. but she told 

me she did, and also through Ashley Raines and through 

Nelvis, Nel. 

MR. BINHAK: Let me read to you fmm what the 

grand jurors have come to know as tape 18, tape 18 starting 
af page 17. Excuse me. I’ll start at line 11 - pardon me. 

Sotape18,page2O,linell. 
Ms. Tripp, you say, “Did you - there was no chance 

of going over tomorrow, right?” 
“Ms. Lcwinsky: (Sigh.)” 
“Ms. Tripp: I mean. that was determined.” 

“Ms. Lcwinsky: (Sigh.) You know, I know - yeah.” 
“Ms. Tripp: Because he’s leaving.” 
“Ms. L.cwinsky: You know, he does the radio address 

in the morning and then right after the radio addrss he’s 
going to the - they’re going to look at - in Beltsville, 
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Page 151 
Maryland at the Secret Service shop or whatever it is, the 

site there, and then they go to Camp David.” 
“Ms. Tripp: Why are they going to that site?” 
“Ms. Ixwinsky: llx - I -- I - all presidents do 

it so it’s just -- you know, I don’t know. I just feel like, 
you know, if he wanted to see me, it’s his (expletive) 
schedule. You know, he could have done the radio address 
today and had tomorrow morning.” 

“Did Betty mention what was Sunday night?” 
“Ms. Lewinsky: No. There’s nothing Sunday night. 

I - I --she didn’t mention anything to me on Sunday night 
so -- and then there was nothing in McCurry’s briefing about 
Sunday night.” 

BY MR. BINHAK: 
Q Is this an example of Monica reciting the 

President’s schedule? 
A Yes. And it’s a refatnce to Betty informing 

her -- the problem with that was that often Betty would give 
hermisinfolmationasopposedtotbeactualinfolmation,so 
she didn’t trust her completely on the availability of the 
schedule. 

Q Was that the kind of conversation that you would 
generallyhavewithherwbenshewas-orletmeaskitthis 
way. Was she capable of having that conversation with you 
because she was looking at tbe President’s schedule? 
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In other words, was sbe capable of reciting the 

President’s schedule because she had access to the schedule? 
A &causeshehadaccesstotheinformationonthe 

schedule from sources who had the schedule. 
Q Andwasthatacommon kind of conversation that you 

had? 
A Yes. 

MR.BINHAK: Andletmealsoreadtoyounowalso 
fromwhatthegrandjurorshavecometoknowastape18and 
I’m reading now from pages 104 to 105 and I’m starting on 
line 12. 

“Ms. kwinsky: That’s what I was think@, too, 
andtbwbegone.” 

BY MR. BINHAK: 
Q -who’s that? 
A That’s h’h. Clinton. 

h4R. BINHAK: “Ms. Tripp: when?” 
“Ms. Lewinsky:rlllb 

ThLl&lay.” 
gone Wednesday and 

“Ms. Tripp: Overnight?” 
“Ms. Lewinsky: Mm-bmm.” 

“Ms. Tripp: Ooo.” 
“Ms. Lewinslq: Aad, in fact,_is going -- 

what I think might hap- isgoingtoPananqsoI I 
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Page 153 1 Page 15: 
1 lneettbeCreep. Imean-” j ! A Wbcn Monica was having difficulty establishing 

2 BY MR. BINHAK: / 2 contact or continuing contact or when thcrc. was a problem. 

3 Q And “the Creep” would be whom? 3 this would bc the time that she would do this more frequent13 

4 A -&president. 4 because it stxmcd to work. It scuncd to -- sometimes she 

5 MR. BINHAK: “I mean, I can’t imagine her going to 5 felt, and it scomal to bc successful, that if she could be 

6 Panamaandcamingbackhereandthengooingwiththecreep 6 scan, be would click that hc should contact her. 

7 again.” 7 Q And did that work? 

8 BY MR. BINHAK: 8 A It did. 

9 Q IsthatanexampleofMouieaLewinskysortof 9 Q How do you know that? 

0 tracing out ba understanding of the First Lady’s schedule? 10 A She told me. 

1 A Yes. 11 Q And what did she tell you? 

2 Q Andisthatsomethingthatshewoulddoaswell 12 A That it workal. 
3 withyouonafairlyregularbasisoraregularbasis? 13 Q When you say “it worked,” what would he the result 

4 A Aregularbasis. 14 of him clicking? 
. 

5 Q DidMs_Lewinskyuseherknowledgeofthesehedule 15 A Thathewouldcall. 

6 to place baself in any particular location at any particular 16 Q Okay. You said h&e in your testimony that 

7 time? 17 Monica Lcwinsky would call tk Resident Handsome. Did she 

8 A Yes. 18 tell you that? 

9 Q Why don’t you explain to the grand jury what you 19 A Mm-hmm. Yes. 

:O know about that subject. 20 Q Did she explain to you why she called the President 

:l A When sbe was at the White House, Monica told me 21 Handsome? 

12 thatsbewouldusethescheduktoensurethatshecouldbe 22 A She said it just evolved quite early on hecause 
3 placed in a strategic position where she would actually rtm 23 from the day that they began their relationship sbc felt it 

‘4 into the FVeEsi&nt routinely. 24 was inappropriate to call him Mr. Rsident and she. was not 

5 Wbm she was out of the White House, she would do 25 comfortable calling him Bill. 

Page 154 Page 156 
1 the very sag thing by positioning herself strategically by 1 Q Did Monica Lewmsky -- I’m going to use the word 

2 the church wkzc he worshippcd on Sundays and in front of tk 2 plan here, but I want to use it a little more loosely than 

3 Kennedy Center or different places where sk kxw the 3 that, but did she have sort of a plan or a method of 

4 motorcade would pass by or even so far as if sk didn’t know 4 operation for ingratiating different people in order to try 

5 the ultimate destination or it was inconvenient to get to 5 to have them help her have contact with the President? 

6 that destination, to position krself near the motorcade exit 6 A Yes, but it was very natural for Monica to do that. 
7 out of tk coxIlplex. 7 Imeau,shedidit- 

8 Q Did Ms. Lzwinsky explain to you that sk would wear 8 Q Okay. Why don’t you describe what you’re talking 
9 anythin in particular dming these periods? 9 about. I don’t want you to be hemmed in by my word. 

0 A Well, since it samal to work evety tinx. she felt 10 A It sounds like a plan unless you know Monica and it 
1 that if sbc wore attxactive, repetitive costtmrs that k 11 was a plan but it was a very natural thing for Monica to do. 
2 would associate - it’s kind of hard to explain. That he 12 She told me she’s done this all her life, that if 
3 would associate ha beauty and charm with an outfit that hc 13 someone is important to her or of value to her or useful to 

4 mmunhaed+ so it would he provocative and familiar. 14 her that she will ply them with goodies, thoughtfulness, 

5 Q All ti&t. So when you say “costume” she’s not IS money is no object kind of thing, flowers, candies, bagels, 
6 dressing up in anything crazy. 16 kind of little thoughtful things that other people wouldn’t 
7 A Oh I’D. no, no. I don’t mean that. I mean a suit 17 necessarily think to do, Monica always thought to do it. 
8 oradrcssorsclmdhingthat-oncofhisfavorites. 18 Q And do you know who she -- well, did she engage in 

9 Q Okay. So maybe a suit that she’d worn on a 19 this behavior with regard to people - anybody in particular 

0 particular occasion when sk had contact with him? 20 at the White House? 
1 A Yes. That were several items of cloth@ that 21 A Definitely. She told me that she had done it with 
2 wue repetitive p&es of clothing Sk wore for that purpose 22 an agent -- rather, an officer, a uniformed officer. She had 

3 Q Now, would Monica Lewinsky engage in this conduct 23 done it with Nel. 

4 more fruprently at certain times in the relationship versus 24 Q Let me just stop you for a second. When you say 
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Page 157 
1 United States Secret Service? 
2 A I do. I’m sorry. Yes. 
3 Q And then Nel? 
4 A And Nel. 
5 Q Who is Nel? 
6 A That’s Nelvis. 
7 Q Okay. And do you lcnow what Mr. Nelvis did at the 
8 White House? 
9 A He was a valet, a steward 
0 Q Okay. Any others? 
1 A Oh, yes. She did to a certain extent with Nancy 
2 Hemreich, that didn’t work. With Betty Currie. I don’t 
3 remember any others right now at the White House. 
4 Q Laura Capps? 
5 A Yes. That didn’t work. 
6 Q Who is Laura Capps? 
7 A George Stephanopoulos’ assistant at the time. 
8 Q And you said that didn’t work with ber. 
9 A No. 
D Q Okay. And there may have been some others? 
1 A Yes. They just don’t come tomind rightnow. In 
2 fact, Monica did it with me early on in a lesser way. 
3 I would always buy the cheap Pentagon coffee 
4 because you got a big thing for a dollar and Monica always 
5 bought the $4.00 Starbuck’s. And she said, “Why don’t you 
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Page 158 
buy that?” And I said. “&cause if you do that every single 

day. that’s $20 a week just on one cup of coffee.” And slxz’s 

like. “So what?” 

And what I’d see bappeoing is I’d come in and 

there’d be this big cup of Starbuck’s coffee. And at first I 
didn’t know where it was coming hum and I’d ask around and 

finally I got it and I said to Monica. ‘You can’t do that. 

you know? You just -” And she just always wanted to do it. 

It was - it was Monica. That’s how she is. I 

ma& her stop, but - I told her that somehes that would 

appear to 0th people to be ingratiating yourself for a 

reason and she said that wasn’t what it was. 

Q Did Monica engage in this pahcular behavior with 

Bary Currie? 

A Yes. 

Q Can you think of any particular examples of how she 

did it? 

A Oh, thtx wefe so many with Betty that I couldn’t 

sitbereandeventrytonzmznberthnall. Tkonesthat 

stick out in my mind -- I’m a very private person and Monica 

felt that when Ektty’s mom was in tbz hospital or one of 

&ny’s siblings was ill or had passal oo that it was 

appropriate for her to send gifts. 

AndI-youknow- wcILsomeoftbemwere-you 

know - or when her husband was in the hospital. W’kxver 
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someone was in the hospital related to Betty, it was bagels 
and juices and magazines and balloons and flowers and books 
and things like that. 

Q As a result of this behavior, was Monica able to 
collect a group of people who she had a good relationship 
with at the White House? 

A Yes. 
Q And just to follow up, that would include Betty 

Currie, Bayani Nelvis, this !&ret Service police off&r, 
uniformed offux!r? 

A htheunifonn 

Q Were there people who had the opposite sort of view 
of Monica at the White House? 

A Yes. 
Q And who would those people be? 
A Ireferxdtotbemasthepn%ectorsasopposedto 

the facilitators. 
Q Okay. So the people that we just mentioned before, 

those would be the facilitators? 
A Right. 
Q And who would be the protectors? 
A The chief protector would be Nancy Hem&& 

becauseofherproximitytothePresidentandwhereshesat. 
4 TheotherprotectorsinmymindwereStephenGoodin- 
5 Q Andwhouasbe? 

Page I&J 
1 A He was the aide. And Nancy - Nancy Hemmi4 
2 Stephen Goodin and Bruce Lindsey. 
3 Q What about Evelyn Lieberman? Would she fall in 
4 that category? 
5 A Yes, definitely Evelyn. She didn’t sit right in 
6 that area. 

7 Q DidMonicaIxwin&ytrytomakeinroadswiththese 
8 people that you’ve classified as the protectors? 
9 A Monica tried with Evelyn Lieberman early on to 
0 absolutely no avail and gati up pretty - she knows how to 
I cuthalossesandthatonewasnevergoingtowork. 
2 Q WhataboutNancyGrmeich? Didshetrytomakean 
3 approach there? 
4 A Yes. And Nancy was as always gracious, warm, and 
5 dih’t falI for it. 
6 Q What about Steve Goodin? 
7 A HewasoparlynotfriendlytoMonica,aaxnd@to 
8 Monica. 
9 Q Did Monica have a relationship or did she know a 
0 gentleman named Walter Kaye? 
1 A She knew Walter Kaye. 
2 Q Okay. Just briefly, Walter Kaye is a big daux, a 
3 friendoftheWhiteHouse,isthatfairtosay? 
4 A ?hat’swhatMonicatoldm. 
5 Q Did she make that connection to Walter Kayc known 

Page 157 -Page 160 
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1 around tk white House? I A JUROR: Excuse me. Thought by who? Yo::‘ve sai 

2 A Absolutely. 2 that -- 

3 Q Was tbcrc any particular reason why sbc 3 THE WITNESS: Oh, I guess I should preface 
4 comrnnnicatal that connection tbat sbc bad to other people? 4 everything by saying that this is what Monica told nx 

5 A Initially or later on? 5 A JUROR: Oh, okay. Monica told you. 

6 Q Well, kzt’s start with initially. 6 THE WITNESS: Monica thought - and actualiy she 

7 A InitiaIly,becauscWahnRayesavcdasbercntre 7 andbermomhadsaidthatitcouldallgobacktowaitsr 

8 intotbeWstWingoftheWhittHouscandhtwasLnownrobe 8 hecause Walter had heen Marcia Izwis’ sister’s boyfriend for 

9 not only a bcavy donor but also a friend of Mrs. Clinton’s 9 many years. I can’t quite get that out right, but -- 
IO and it helped bcr socially because by being a family friend 10 BY MR. BINHAK: 
I1 of Walter’s, sk was able to attend dinnas bostal by Walter 11 Q Okay. So then let’s taIk about Betty Currie. You 
12 where pa& like Dcbi Scbiff and Carolyn Hubcr and other 12 know who Betty Currie is, you’ve discussed her before in 
13 insiders wue invited so sk was able to socialize at that 13 front of this grand jury, or at least earlier in the day, 

,4 level. 14 correct? 

.5 Q Does that take cam of initially? 15 A Yes. 

.6 A Yes. 16 Q And what was Betty Cunie’s job at the White House? 

.7 Q Okay. Let’s talk about later on, tkn. 17 A WhenIfirstme5BeZtyCurrie,herjobwastobe 

.8 A Later, k was going to k tk reason why tky could 18 the secretary who sat outside the office and another person 
9 saytbatsbebadbadthislmlofattattion. 19 whohadt.hetitIeofpeaxmaisecretarytothePresiduitsat 

!O Q From the President. 20 whemBtuceLindseysatrmdtheywereinthemidstof 

!1 A Not just from the h&dent, from Betty Cnnie - 21 defining their roles when I frrst met them_ 
!2 yes. Essentially, F%ty and tbcrc was even talk at one point 22 Q When Monica Ixwinsky and the President started 
!3 about his being a good cover for Vernon Jordan as well. 23 their relationship, did the Pmsidemt teIl her or indicate to 
!4 Q Let’s talk a little bit about Betty Cnnie. You 24 her that she needed to stay &ar of certain people? 

!5 know -- 25 A Could you repeat? 

Page 162 Page 164 

1 A JUROR: I’m sorry - 1 Q Wkn Monica and tk President started kir 
2 MR. BINHAK: Yes. 2 relationship, did tk President indicate to Monica Lewinsky 

3 A JUROR: Before you move on - 3 tbattkrewemcertainpeopkthatskna&dtoavoidat 
4 Ms. Tripp, you included Bruce Lindsey in the list 4 tk WhiteHouse? 

5 of protectors. 5 A Everybody but Betty. 
6 THB WITNESS: Yes. 6 Q Okay. Anddidktellkrhowtogetaccessto 
7 A JUROR: Did Monica make any effort to cultivate a 7 him? 

8 relationship with Lindsey? 8 A Through Betty only. May I just add - 
9 THE WITNESS: I don’t believe so. 9 Q Please. 
0 MR. BINHAK Yes, sir? 10 A Everybody. with a special avoid, please Nancy 
1 A JUROR: May I also ask, you were talking about 11 Hernreich Stepkn Goodin, Bruce Lindsey and Evelyn 

2 Walter Kaye. 12 Lieberman.. 

3 THE WITNESS: Yes. 13 Q Did Betty discuss Nancy Hernreicb with Monica 

4 A JUROR: What is Walter Kaye’s relationship in tk 14 Lewinsky? 

5 Pentagon, to your knowledge? 15 A Ohoften. 

6 THE WITNESS: As Monica explained it to me, k was 16 Q Okay. And what was Betty’s advice to Monica 

7 tk civilian aide to tbe Secretary of tk Army, which is a 17 Lewinsky with regard to Nancy Hermeich? 

8 political sott of nice thing to have for a big donor. It’s 18 A To stay ckar of Nancy. 
9 not a substantive position, tky don’t come to work every 19 Q Did Betty Currie tell Monica what Betty Currie said 

.O day. Tky raise issues for tk Secretary of the Army that 20 about Monica to Nancy Hmtmich? Do you understand that 

:l might k of significance. 21 question? 

.2 A JUROR: Would k have had any influence as to 22 A No. 

i3 Bacon’s office? 23 Q Okay. Did Betty Currie teIl Monica anything about 
14 THE WITNESS: No, sir. Not in that regard. But it 24 what Betty Currie was saying to Nancy Honmicb about Monica 

5 was thought that that would k tk way to explain it. So - 25 coming and going? 

Page 161 -Page 164 
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Page 165 Page 16; 

A I’m so sorry, I still don’t get it. 

Q Let me try again. Did Monica know wbett Betty 

was telling Nancy Hemreicb anything about Monica and her 

visits? 
A Oh. Oh. Do you mean when she bad left the White 

House? 
Q Yes. 
A Oh. No. Monica knew that Betty was not telling 

Nancy about bcr visits. 
Q Okay. And Betty had made that clear? 

A Yes. 
MR. BINHAK: Okay. I apologize for my poor English 

Skill% 

Let me refer you now to what tlx grand jurors have 

come to know as tape 26 and I’m talking about page 29. Let 

me just find my place here. I’m talking about page 29, I’ll 
startat line 18. 

You say. “I doubt you’re going to hear anything, 

possibly a phone call. I don’t think you’ll get a - watch. 

Watch her theD caIl you ten minutes from now and say meet me 

there.” 
THE WITNESS: I’m sorry. start again. 
MR. BINHAK: You say, “I doubt you’re going to hear 

anything, possibly a phone call. I don’t think you’ll get 

a -- watch. Watch her then call you ten minutes from now atid 
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Oh, I went back there when Nancy was there. Nancy doesn’t 
have to know. Believe me.” 

“Ms. Tripp: She sits right out there.” 
“Ms. Lewinsky: So what? ‘I%ere are lots of other 

ways to go in there, too. 
BY MR. BINHAK: 

Q Can you tell the grand jurors, explain to them, 
what’s going on in that conversation. 

A Well, that’s a little misleading. I think what 
Monica was referring to is that when she was at the White 
Housethereweretimesthatshe~tin--well,shealready 
had access, didn’t have to be cl& in by anybody and 
wantedtogetintotheOvalwithhisinvita&m. 

Even if Nancy were sitting out front, or Betty for 
that matter, she could get in without their being aware of it 
through another entrance. 

Q And she’d specifically use that entrant to avoid 

Nancy Hem&&, is that w? 
A Oh,yes. Andsinceshedidn’thavetobecleared 

in,itwasn’taprocesswberebyanyoneknewshewasinthe 
wmplex,shewasjustthereasastaffmemba. 

Q Andwhowouldhelpbertogetaccesslikethat? 
A After she left? 
Q No, before. 
A Oh. Well, he did. That was more his doing than 
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Page 16b 
qthing cl%. 

Q And on page 31, on line 2, she says, ?I vunt back 

there.” Where is she tierring to when she says that? 

A The little study off the hallway. off the Oval 
Off&, bctwan ttc Oval office and tbc Prcsidmt’s dining 
room. 

Q Did Betty and tk Presibt cyez tell Monica 

LcwinskythatthenHaccrtaintimsthatshccouldcoatto 
the White House in order to avoid Nancy Hemreich? 

A Yes. 

Q Can you think of any particular aamplc of that? 
A A couple of examples. Numb o~lt was if Nancy uue 

scheduled to be clscwhat, but primar@ a specific routinely 
known schalukxl date was the 7:OO yoga class. 

QhyoU -~titnightNancybada7:00~ 

class? 

A I’m preny sux it was T-day nights. 

MR. BINHAK: Okay. I’m going to relcr you now to 

whatthcgrandjurmshavccomtokmwastapc16andI’m 
readingfrompage88. I’mrcadingfranIine4onpagc88. 

“Ms. -sky: It’s just - it’s just - it’s ail 

sad,youknow. Andnowwhat? IfI-nowI’mwtgoingto 
s&himfortwomonthsandnowthismck,it’stbtwholcwedc 

is going to be - today, no not today; tomorrow, no not 
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Okay. Great.” 

Page 165 

“Ms. Tripp: So it’s really going to be two 

months?” 
“Ms. Lewinsky: Well, it -- it will end up being -- 

he’s gone next weekend.” 

“Ms. Tripp: But -one all this week, 

right?” 
“Ms. Iewin&y: Right.” 

“Ms. Tripp: So what about Nancy’s yoga or 

something?’ 
“Ms. Lewin&y: Right. That’s Tuesday. I know. 

But it’s all a matter of getting him to agree, you know? And 
I don’t even know. He hasn’t even called me.” 

BY MR. BINHAK: 

Q What is that reference to Tuesday there? 

A ‘l’herecameatimewhenNancyst&edtalcingyogaon 

Tuesday nights at seven, so she was definitely known to be 
planning to be out of the office at seven or right around 

seven. 
Q Once Monica Levtidq stopped working at the White. 

House, left the White House, what was her point of contact, 
who or what was her point of contact with the President? 

A Betty was her point of contact directly with the 

President. 

Q And how would Monica actually conduct that 
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Page 170 

A Oh, I think different ways. Tkre were tmails, 

mpetitive phone calls, repetitive pages, depending on the 

level of hysteria. 
Q Level of hysteria from Monica or from Betty? 

A Monica. 

Q Is it fair to say that at least at some point Hetty 

Cutrie provided access for Monica to the president? 

A She provided access frequently. 

Q Okay. And is it also fair to say at some point she 
woukl run interference for tk president to keep Monica away? 

A That’s accurate. 
Q Okay. WhataresomeofthethingsthatBetty 

Currie would do as part of her plan to run interference at 

a&n times? 

A Often she would mislead Monica on the schedule. 

Ins&ad of saying tk truth as the schedule was blockal. she 

would say he has something else, something that would make it 

completely impossible for him to be free to see her. 
Same thing with tbc letters and tk notes and tk 

gifts that would be couriered or Fed Ex’d over. Them might 

bttencallsintbatdaytodetcrminewhat’sthestatusof 

thc~,haveyourcccivcdthcm,havcrthcygoneintohim, 

if tlcy’ve gone in to him, what’s his teaction, can I now 

come? All these things. 
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PGe 1’1 
What Hetty would tkn do is give Monica maybe no: 

the most sincere information because in an effort to protect 

him from then being the bad guy for not getting back to 

Monica, delay getting the gifts in or at least say that she 

had delayed - you know, tkre wasn’t time. I just couldn’t 

get to him, he’s been back to back. 

One of her quotes was ‘They’ve been on him like 
white on rice today.” This is just a way that Betty 

controlled the expected response to the letters and messages 

and gifts that Monica would courier over. So that was a wal- 

that Sk ran intafauKe. 

Q DidBettyscrrenkrcaIls? 
A Bettyscreatedhaowncalls? 
Q Thecallsthatwcrccomingintoherdesk? 

A Ohyes. That,too. 
Q How would that work out with Monica, if it did? 

A Oh, it did work Tk white House phones print out 
the aamc and number of whomever is calling in and she would 

be able to see Monica’s Pmtagon number, far instance, or her 

homenumberattdskusedtolettkvoicemailpickitup 

instead of picking it up directly and Monica found out from 

Nelthatshewasatthe&sk,sotbmshe’dgotoapayphone 
and then Eetty would pick up. 

Q And in terms of finding out stuff from Nel. what 
would sk do - bow would sk contact Nel? 
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A By phone. 
Page 172 

Q So Monica would call Nel directly where? At the 

White House? 

A Yes. 
Q And how would Nel be able to communicate facts 

about the President to Monica? 

A Well, easily by the phone, but also they met 

periodically for dinner. 

Q But if Monica called -- let’s say Monica called 
Betty at 2:00 and Betty said to Monica the President is not 
around and then she called him at 2: 15, he’s not around; 

3:00, he’s not around; 3:15. ‘llzn she caRed Nelvis to check 
up, how would Nelvis know where the President was? 

How would Nelvis know? 
Yes. 

Nelvis knew everything. 

Why did Nelvis know everything? 

Because that was his job. 

And what job was that? 

He was a steward. 

And did that give him proximity to the President? 

Always. Yes. 

A JUROR: Excuse me. Did you understand that 
Mrs. Currie did this on her own initiative or at the request 

of the President? 

Page 169 - Page 172d 
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1 THE WITNESS: I never knew. 

2 A JUROR: Whether she was runnicg interference on 
3 her own or at his request? 
4 THE WITNESS: It was only my speculation with 
5 Monica. I never knew. I would never have had a reason to 
6 know that. There were indicators, though, I ~UX I could be 
7 more specific, that led us to believe that the President 
8 ultimately -- this was much later on -- that perhaps the 
9 President had instructed Betty to do these things. 
0 A JUROR: Excuse me. Just a little follow-on on 
1 that. 
2 Knowing Mrs. Currie, would you think that she would 
3 dothisonherown? 
4 THE WITNESS: That’s kind of a hard one, given the 
5 complexity of how I watched the Betty Cuni~President 
6 Clinton relationship evolve. I would say that it is more 
7 unlikely than not to me that Betty would do that on hex own. 
8 A JUROR: So you would suspect that it was probably 
9 at the quest of the Pmsident. 
0 THE WITNESS: Yes, sir. 
1 A JUROR: Thank you. 
2 BY MR. BINHAK: 
3 Q Did Monica ever send pa&ages and gifts to the 
4 President? 
5 A Frequently. 

Page 174 
1 Q And how would she get hse packages and gifts to 

2 the President? 

3 A Several diffexnt ways. Fed Ex from either her 
4 home or from tbe Pentagon. Courier and I rccommcndal a 
5 courier service to her. Pentagon-White House pouch. which is 
6 generally speaking classified mat&al and other unclassifd 

7 material but it’s an official business pouch which was 
8 couriercd over. I believe, twice a day between the P&dent 

9 and the white House. 
3 And through dropping things at tbe New Executive 
1 Office Building which X-rayed tbc mail and then it could be 

2 putonareddotovertotbeWhiteHou.se. 
3 MR. BINHAK: Let me rrad to you now from what the 

1 grand jurors have come to know as tape 13 and I’m sting on 

5 page 32 and I’m starting on line 2 of page 32, tape 13. 
5 “Ms. Lzwinsky: One second. I was going to say 

7 something to you. Oh. So at lunch I went down - I went to 
3 the historian here who was absolutely no help to me with my 

3 paperweight, so I went down to tk library here.” 
I “Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
I ‘Ms. Lewinsky: And looked at some pictures. So - 
1 I don’t know. It’s possible that it’s from 1902 or SOID~ time 
5 before then because it looks like it’s still the greenhouse 
t on the side.” 

Pagem Tuesday, June 30,1998 
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Page 175 
1 “Ms. Lewiosky: Instead of the wings. But part of 

2 the problem with the -- I don’t lcnow -- where the East Wing 

3 would be is that it’s scratched It’s scratched.” 
4 “Ms. Tripp: Yeah.” 
5 “Ms. Lewinsky: So I don’t Imow, you know. BUL. 
6 you know, it’s kind of hard to tell. It’s stiII pretty 
7 neat.” 
8 “Ms. Tripp: Oh, it’s very neat. No, I’m sure 
9 it’s -- it’s old. Huh? I think it’s neat. He’ll enjoy it.” 
0 “Ms. hwinsky: Yeah.” 
1 “&Is. Tripp: It’s a piece of White House history.” 
2 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 
3 “Ms. Tripp: Memorabilia. So I think he’d enjoy 
4 that.” 

5 “Ms. Lewins&: wheneva he gets it.” 

6 ‘l&xc’s an inaudible part. 
7 “Ms. Tripp: Oh, don’t start. Did Betty receive 
8 thepackage?” 
9 “Ms. L&n&y: Yes.” 
0 BY MR. BINHAK: 
1 Q Theftiitemthatyouwezctakingaboutthm, 
2 that was - do you remember what that is? 
3 A A paperweight. Can I haveabreak? 
4 MRBINHAK: Sure. 
5 (Witness excused. Witness recakd.) 

Page 176 
1 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I’d just like to remind 
2 you that you’xe still under oath. 
3 THEWlTNJzSs: Thank you. Yes. 
4 BY MR. BINHAKz 
s Q All right. Welcome back, Ms. Tripp. You am, for 
5 the record, tbc same Ms. Tripp that’s brm testifying all 
7 day? 
3 A Yes. 
? WBIMIAK: And,MadamForepason,wchavea 
1 quorum and no unauthorized pa@e in the room? 
I THE FC?REPERSON: As the door closes, we have a 
Z quorum and no unauthorized people in the gmnd jmy room. 
3 MR.BDJHAKz Andthegahnanwhojustanivalwan 
I TimSusanin,acolkagueofminefromtkOfficeof 
i Indcpcndcnt Counsel. 

5 BY MR. BINHAK: 
1 Q Allright. Ms.Tripp,wchadjustreadyoua 
5 portionfnnntapc13andtbcitanthatmisdcscn’bcdin 

3 thattapethatIju.stread,canyouttllthegrandjurors 
) just briefly what that is7 

A Itwasanokkrpapaweigbt. 
1 Q Andonpage33,attktop,youaskulhis.Lminsky, 
I “Did Betty xueive the package’l” And sk said, “Ya.” Why 
I don’tyouaplaintotbcgrandjurywhatwasgoingoniathat 
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Page 17; 
A That was Monica sending it over to the White House 

by whatever form she used that time and it was to verify that 
it had indeed been received and that Betty would pass it 

along* 
Q Okay. And at that point, is Monica talking about 

the paperweight or the actual -- the wish list with the stuff 

that -- the policy suggestions and the jokes? 

A 

Q 
read? 

A 

Q 
A 

I don’t think I paid as much attention to it -- 
Okay. Ls it not clear to you from the point that I 

I don’t renxmber exactly what you read. 
Okay. So I’ll let you -- 
CanIseeitagain? 
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here. 

MR. BINHAK: Sure. I’ll let you take a look. 
THE WITNESS: Did Betty get this one? 
MR. BINHAK: She’s talking about the paperweight 

THE WITNESS: Oh, yes. Here. 
(Pause.) 
THEWITNESS: Whereisthepartthatshetalks 

about sending it over? 
MR.BINHAK: Thisiswhen~Istarted. 

(P-J 
THEWITNESS: Yes. Ithinkthisistheonethat 

accompanied the wish list. 

Page 178 
1 MR. BINHAK: Okay. And we’ll get into the wish 

2 list at a later time. 

3 BY MR. BINHAK: 
4 Q &cause of Betty’s role as a point of contact or a 

5 facilitator as you’ve - I think that was tbc word that you 
6 used, was sk a recipient of many calls from Monica? 

7 A Many. 

8 Q Would sk also get pages from Monica Lewinsky? 

9 A Yes. 

0 Q If Buxy was in her interfexence mode, would sk 

1 retumthepages? 

2 A No. 

3 Q Did sk evu make excuses for why sk wouldn’t 

4 refumpagesortkplxmecalls? 

5 A One time in particular sk said that the pager was 

6 leftinthecarseat,inthccar. 

7 MR. BINHAK: Let me read to you from what the grand 

8 jurorsbavecometoknowastape18andI’monpage85of 

9 tape 18 and I’m starting at line 23. 

10 “Ms. Lewinsky: Yeah, I think I realize, and I said 

!I this to you yestaday. too, I think - and I just realized it 

12 yesterday that Berry contributes a lot to my, like, 

!3 upsehless.” 

!4 “Ms. Tripp: Why?” 

!5 “Ms. Lcwinsky: Because it really upsets me when I 
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Page 179 
fael like I have to k, you know, u?xn I feel like I’m nor 

treata.i - I’m not even considered u be on part as an 

(aphive) human being or somebaiy that sbe feels sk needs 

to ruurn the phone call.” 
“Ms. Tripp: But now sk didn’t owe you a phone 

calL did she?” 

“Ms. Lewinsky: Yes, sk did. Like, I called her 

)“sraday and then when I called ba she had to. like, 

somebody else called and sk had to take the call, you know. 
and it’s like, you know, sk said, ‘I’ll call you back,’ and 

sk didn’t.” 
‘Ms. Tripp: What time was that?” 
“hJs.Lewinsky: 1twasliktntinthemoming,so 

Ihadtocallberandkcepcallingherandk&pcallinghcr ’ 
andkqcallingkrandkapcallingher.” 

“Ms. Tripp: And wkt was tbat for?” 

“Ms. Lcwinsky: That was to find out if they weze 

going to Camp David or not.” 

“Ms. Tripp: Oh. Oh. Oh. Oh.” 

“Ms. Lzwinsky: So?’ 

“Ms. Tripp: And did sk ever talk to you about 

it?” 

“Ms. Lewinsky: Yeah. I eventually talked to ha, 
bu& you know, it was because I called her.” 

‘Ms. Tripp: How much - kw many - how much time 
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had passed?” 

Page 1% 

“Ms. Lewinsky: Two hours.” 

“Ms. Tripp: Now, sk wasn’t getting ready to k&e 
or anything. right?’ 

“Ms. Lewinsky: No. So it was just - it was 
tUlllO$llg.” 

BY MR. BINHAK: 

Q Canyouexplainthatcolloqnythattktwoofyou 
had? 

A Well, that was completely rqresentative of the 

peafezt aample of the frustration that Monica felt because 
sk wasn’t being acknowledged in a way that sk thought would 

have box appropriate. And by that I mean that she would be 
treati so wtll on some occasions and 0th~ occasions k 

ignored this way or just treated so poorly and rudely as 

opposedtotreatingkrlikeahumanbeing. 

Butontbeotkrside,Monicacalkdsomanytimes 

that it was frightaC.ng kbavior. It’s somtbing you don’t 

do normally to someone at a busitrss office. 

Q Sort of like sk was doing 10 you? 

A Yes. But it didn’t embanass hez to do that. 

Q Didn’t anbarrass Monica. 

A No. 

MR. BINHAK: Let me rcad you what tbe grand jurors 

kncomctoknowastape16andI’mllsadingfrompagcs61 
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Page 18: 
thou& 68, but I doubt that I’ll get all the way to 68. 

From 61, tape 16. line 21. 

“Ms. Minsky: So I talked, okay? So this is what 

happened. I calkd her about 8:30 last night and she 
said -‘I 

‘Ms. Tripp: WLuc w you?” 

“h4.s. Lcwinsky: At home.” 

“Ms. Tripp: Oh, good.” 
“Ms. Lcwinsky: And sk didn’t know wham it 

was. She’d ~JY and talk with him and call me back. that _ 
Nancy was still Uxze.” 

“Ms. Tripp: Uch.” 

“Ms. Lminsky: So I called bcr back like an hour 
later and sk still hadn’t had a chance and I was like all 

right. And tkn I pagai ha and I said, ‘Could you -’ oh, 

no. That was when she told M she didn’t think so and sk 
bad to watch ha morn today and her husband was mad and, you 
know, all this stuff.” 

“Ms. Tripp: Mm-lxnm.” 

“Ms. Lcwinsky: And I’m like. okay. So ~&XI I 

pagedherandIsaid,‘Couldyou-‘thcnIcallcdbtr.1 
went to call her hack to s& if she could just at kast ask 

the creep --‘I 
BY MR. BINHAK: 

Q ‘The Creep” would k tk President? 

Page 181 
1 A Yes. 

2 MR. BINHAK: “Like remind him that, you know --” 
3 “Ms. Tripp: Right.” 
4 “Ms. Lewinsky: Even though that I already reminded 
5 him ten thousand times --” 

6 “Ms. Tripp: Well, ten thousand and one usually is 
7 helpful. ” 

8 “Ms. Lewinsky: (Sighing.) (Sighing.) So -- but 

9 Nancy answered so I hung up.” 

0 “Ms. Tripp: (Sigh.)” 
1 “Ms. Lzwinsky: So I paged her and I said, ‘Can you 
2 at least ask her? Monica. ’ And then she called me back and 
3 she was like ‘What’s wrong? Why are you upset?‘” 
4 BY MR. BINHAK: 

5 Q When Monica just said here in this tape on line 
6 25 and 1 on page 62 and 63, “Can you at least ask her” was 

7 she referring to the President? 

8 A Yes. 
9 Q Why would she refer to the President as “her”? 
0 A Because she knew, as I did, that text messages 
1 often could be retained as records and she didn’t want it to 

2 appear that she was passing along direct messages to Betty 
3 for the President. 
4 Q Did Monica Lewinsky often use code names for 
5 different people in this kind of circumstance? 

Pq:: 183 
1 A Right. Yes. 

2 Q Yes, she did? 

3 A Yes, she did. 

4 Q Can you think of any specific examples of her uS;ng 

5 a code name? Did sbe have a code name for Betty? 

6 A Yes. I can’t think of it. 

7 Q Did she have a code name for you? 

8 A I’m going blank. I’m sorry. At the very end of 
9 our relationship, when she got her own pager, she asked me to 

0 pageherasMary. 
1 Q AsMary? SosheaskedyoutousetknameMaryas 
2 aeodenameforher? 

3 A Yes. 

4 Q Okay. And you just can’t remember right now what 

5 Monica’seodename~forBcq? 
6 A I’mdrawinga blank. I’msorry. 
7 MR. BINHAK: All right. Well, maybe we’ll anne 

8 backtothat. 
9 -IhisisMs.Izwins@ “SoIpagexlherandIsaid, 

0 ‘Canyouatleastaskher? Monica.’ Andthenshecalledme 

1 back and she was like, ‘What’s wrong? Why are you upset?‘” 

2 “Ms. Tripp: You didn’t say her, did you?” 

3 “Ms. Lewins& What?” 
4 “Ms. Tripp: You said her?” 

5 “Ms. I&win&y: Right.” 

Page 184 
1 “Ms. Tiipp: In tk page?” 
2 “Ms. Lewimky: Yes.” 

3 “Ms. Tripp: Oh?” 
4 “Ms. Lewinsky: Because, weI.l, that’s how I refer 

5 to him, but because I think it’s - I don’t know, it just 
6 makes me nervo&.” 
7 “Ms. Tripp: .Yeah_ True.” 

8 “Ms. Lewinsky: Maybe it’s stupid, but it’s just - 
9 I think it’s safer.” 

0 “Ms. Tripp: Yeah.“. 
1 “Ms. I&win&y: You know?” 
2 “Ms. Tripp: Yeah_” 
3 “Ms. Lewin&y: I think with Betty it’s pn%ty tasy 
4 ifyousay’Canyouaskhimwhoyou~talkingabout’.” 
5 “Ms. Tripp: Ye& It’s - yeah, it’s true.” 
6 “Ms. L4winsky: So?” 

7 “Ms. Tripp: So, okay. So?” 
I3 “hklxwimky: sotllmsl.lewaslikc,‘what’s 
9 wrong? Why are you upset?‘” 

3 “Ms. Tripp: She called you?” 

1 “Ms. L~winsky: Yeah. So she called me.” 

2 “Ms. Tripp: W’hy are you upset?” 
3 “Ms. Lewinsky: And she asked me why I was crying 
4 and I’m like, ‘Well, you know,’ I said, ‘I’m frustrated,’ I 
5 said. Ijust--Ifeellike-andyouknow,Iwantedtosee 
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him and I feel like Marsha and Debi are, you know, poisoning 
his mind and it’s like I haven’t heard from him since last 
week and, you know -- so she was like, “Oh_ no, no, no, no, 

no.’ You know? ‘Oh, they haven’t even -- you know, Debi 
hasn’tevenhadthechancetotallrwithhimthisweek.’ And 
I’m like, ‘That’s what you think;’ you know? I didn’t get 
into it, but it was like, ‘Yeah, and I bet you didn’t know I 
was back there three times during the furlough, did you?“’ 

“Ms. Tripp: I know.” 
“Ms. Lewinsky: You know?” 
“Ms. Tripp: I know.” 
“Ms. Lewinsky: So it’s just -- it was just bad. 

So she said -- she said, ‘Well,’ she said, ‘I’m going to come 
in early tomorrow morning and see what he wants to do.“’ 

“Ms. Tripp: Meaning today?” 
“Ms. Lewinsky: Yes.” 
“Ms. Tripp: Okay.” 
“Ms. Lewinsky: So then I called and called and 

called and she finally was there about a quarter to ten.” 
“Ms. Tripp: Early?” 
“Ms. Lewinsky: Right. Well, she said his fust 

meeting’s at 1:OO.” 
LetmestoptheE. 
BY MR. BI?EIAK: 

Q Would you tell the grand jury, explain to the grand 
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Page 186 Page 188 
jury, what was the colloquy that was going on there. 

A Well, it was just Monica venting about bcr 
frustration with Betty Currie and how she - relaying 
conversations she had had with Eleuy as a culmination of 

many, many repeated attempts to get her and E3etfy was sort 

of like+ hey, what’s thz problem. 

Q And was that au example of a conversation that 

would occur on a regular basis? 

A That’s an example of a calm one. That’s a true and 

very representative sampling of a calm interchange, wben she 

was frustratexl but not really frustrated yet. 
Q Okay. Well, let’s talk about when sbc would get 

really frustrated. Is it fair to say that Monica - as F3etty 

would ward bcr off even more Monica would m more and more 
depressed and more and more furious with Betty? 

A Well, yeah, but reznemba that it was in conjunction 

with other frustrations. For instance, when tk job search, 

tbe effort to come back to the White House, all of that, 

when the things wexen’t being addressed properly, when she 

was being put off by everyone, when she was guting what she 

perceived to be the ruuaround, then Betty’s playing 

interfaence made it all the worse for Monica. 

Q What’s the kind of thing that Monica would - to 

the best of your recollection, what’s the kind of thing that 

Monica would yell at Betty in orda to exhibit this kind of 
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were at crescendo times of frustration and I would have to go 
through a lot of the tapes to figure out when that was. 

Q Okay. Would this be sort of in the later part of 
last year? 

A Yes. 

Q As a general matter? 

A Oh, yes. Yes. Yes. That’s right. 
Q So in October, November, December of 1997? 
A The frustration at this level didn’t start until 

later in the year. 
Q Okay. So now that we’ve put a sort of general date 

at least on it, why don’t you tell the grand jury what you 
observed when you watched this incident? 

A Well, remember, I know Betty Ctie and so I know 
that she’s relatively soft spoken. Monica was yelling at her 
in a quiet way. You know, “I can’t take this any more.” You 
know, “I hate you both.” You know, “You’re giving me the 
runaround. I don’t want to see you any more.” ‘Ihis kind of 

thing. On one of the calls. 

And the other one was even more agitated, I think, 

at the phone booth. At one point, I could hear Betty’s voice 

because Monica held out the phone. 

Q So Monica held out the phone in order that you 

could hear the voice? And what did you hear Betty say? 

A I don’t remember. So many words, other than 
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frustration that she would have? 

A Horrible things. 

Q In what sort of way? 

A Obsce&ies. Beyond that, thnzts. Just -- it was 

just sheer rage and frustration on Monica’s part. Things you 

wouldn’t normally say to a supaior or at least you wouldn’t 

say it to someone representing the President catainly. but 
Monica never thought of him that way. 

Q Did you ever have an opportunity to observe at 

least the Monica si& of one of these kinds of conversations? 

A Yes. 

G How many times? 
A A coupk of times. 
Q Can you describe what you saw to the grand jury, 

please? 
A Onetime-atleastonetimeatherdeskintbz 

Pentagon and one time at a phone booth at tbe Pentagon where 
Monica was venting in a very upse& agitated way but not a 

loud way on the phone at work. And Monica sat in a large bay 

areawith.Ibtlicve,sixdtskssoitwasnotpcwsiblcto 
yell yet Monica was having this agitated conversation. 

Q And what did you hear? Actually, before you answer 

that, are you abk to put a date on this, either approximate 
or exact? 

A Well, there wue a couple of times, both of which 
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Page 18s 

something very typically Betty, like, “Oh,” or, you know, 

“Stop. don’t say that.” Or, “You don’t mean that.” Or 

something calming. 

Q All right. So the best you can remember, it was 

something along those lines. 

A Yes. 
Q Did you recognize Betty’s voice? 

A Yes. I watched her dial, too. I mean, this wasn’t 
a surprise that it was Betty on the other end. 

Q Would Monica ever ask Betty Cunie to bring the 

president back to work after he had left for the evening? 
A often. 
Q Can you think of any particular instances where 

that would occur? 

A Yes, but that wasn’t necessarily Monica’s idea. 

That was his idea, which Monica then tied out or tried to 

carry out. 
Q So when you say “his idea,” who are we talking 

about now? 

A ‘IhePre&lent. 

Q Okay. And -- 

A He would suggest that on occasion it might best 

work if he returned to the off& after he had left because 

then all the protectors would be gone and Betty could either 
come back or stay and clear her in. 
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Page 190 

Q Can you think of any particular instance where that 

occunul? 
A !%veaaltimes. 

Q O~Y. 
A Seva-al times it was supposed to happen. I can 

tell you that it happened for sure on one certain date last 

summer. but that was for a specific reason. 

Q Okay. And we’ll talk about that at a later point. 

At any time during your convasations. your telephone 

conversations. with Monica Lcwinsky did Monica Lcwinsky ever 

play for you a recording of Ektty that Monica had captured on 

her answuing machine. her telephone answa-ing machine? 

A Yes. 

Q Do you runember approximately wbat time period that 

occumd in? 

A Thisfellinthistimeframe,intklatterpart 

of - it had to have been post-July, I’d have to say. 

Q So tk latter part of 1997, 

A Yes. 

Q Why don’t you describe to the grand jurors what you 

beard. what occurred during that instance. 

A WclL this followed a very angry - probably one of 

the most angry. threatening phone calls Monica had made to 

Betty in which she had said horrible things and then said, 

“And you can both drop dead and I nevex want to speak to 
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either of you again,” and slammed down the phone. 

This brought about a message from Betty on Monica’s 

machine almost immediately at home in which Betty said, 

“Monica, this is Betty. I know you don’t want to talk to him 

or to me, but we have some unresolved business to discuss. 
Please call me. You have the number.” 

Q And that’s your best recolhzetion of what you heard 

on the phone? 
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A Yes. I heard it several times because Monica 
played it several times. 

Q When Monica’s frustration would rise to a 
cmsamdo, as you have put it now, did she ever make threats 
to Betty about telling other people about the relationship? 

A Yes. 

Q Why don’t you describe that to the grand jurors. 
A Neither Betty nor the Resident were aware that 

Monica’s mother knew all about the affair and so she would 

threatentotellbothhermotherandherfatheraboutthe 
affair. 

Q WouldthathaveanyeffectonthewayBettywas 

treating Monica? 

A Yes. 

Q What effect would that have? 
A It had an effect on both of them. Monica put that 

inoneofherletterstothePresident,whichcauscdaquick 
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response. It made them both react very quickly. 
Q Reactinthesensethattheywouldputherthrough 

and have a contact? 
A Putherthrough,clearherin,whateverittookto 

calm her down. 

Q Did the president ever tell Monica Lewmsky that he 

wanted to meet her at a specitic time at the White House? 
A Yes. 

Q And when would that usually be? What kind of time 
would he pick? 

A oh, you mean generally speaking? 
Q Yes. 
A whenhewantedto-- 

Q Yes. 

A Gxrally, Saturday mornings. Well, this is after 
she left the White House. 

Q Yes. 

A %ut-day morning& post-radio address was good. 
9 Sometims Sundays could be good. Tuesdays could be good. 
0 And often it was none of the above, it would just work out. 
1 Q Ifthel’residfflthadtoldMonicaLewinskyorhacl 
2 made basic plans or arrangancntsforacertaintime,didhe 
3 always follow up? 
4 A No. That was half the problem. 
5 Q And what would happen in response when he didn’t 
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follow up? 
Page 19: 

A Well,kwouldmaketkplanandthensay-I 

don’t know, just say - hypothetically speaking, something k 

might say would k “I’m ftu Tuesday evening between seven 

and eight. I’ll have Betty ckar you in and you can come and 
spend that time that I’m fra.” 

Sk would count on that, completely hang on it, 
wait for it, mak kr hair appointmmt, shuffle whatever 

happened to k in kr scu it didn’t matter what was in 

the way, and make krself available, but sk had to wait to 

kclearedinandgettkfmalgnabmd. 

And so vay many times that tirx would come and go 
and sk wouldn’t hear anything, nor would sk get a response 

fromkzrxqKatedpagesorcalls. 

Q sooncIrsporlsewouldktopagcwho? E3ctty? 

A Bdty. AhvarsBbty. 
Q And would sk do that in a repeated way or would 

sk do that once, bow would that work? 

A It depe&d on what sk thought strategically might 

k the most effective. It really @ended on her level of 

hystaia. 

Q And what would k kr mood when tk President would 
make arrangements for a specific time and she’d get her hair 

taken care of and skid dress up in a certain way and the 

President would not follow through and actually have her 
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Page 194 
over? 

A Well, you know, initially, it was just such heart 

wrenching disappointment, but ovu time, it really got angry. 

It got - kr reaction became scary. Wkn sk was that 

frustrated, that upset. She felt disposable, sk felt used. 

Sk would go stand at the gate for instance, and insist by 
calling repeatedly to Hetty*s office until someone came in 

and got her - canx out and got her. 
Q Did the President wait for tk First Lady to k in 

a certain place or in a -in kind of travel mode in order 

to make an invitation like this? 

A To have ha come over? 

Q Yes. 

4 A Not always. It was - it was easier when sk was 

5 away, but Monica has been invited when sk was also in town. 
6 Q Did Betty Currie and Monica tinsky ever have a 

7 meeting outside of the White House to discuss Monica 
8 Lewinsky’s relationship with tk Rsidemt? 

9 A Yes. 

0 Q Wby don’t you tell tk grand jurors about that. 

1 A At Betty’s suggestion - well, it was at Monica’s 

2 suggestion that they meet, it was at Betty Currie’s 

3 suggestion that tky meet at the Hay-Adams and tky did. 

4 Which is across the street from tk White House. 

5 Q Wkn did this meeting occur. if you can put it in a 
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general or a specific timeframe? 

A I’m just not very good on the time except that :: 

was after Monica came to the Pentagon and after her;ob 
search at the White House was not going well. It was tinail> 

a time when Monica felt it was time to be completely candid 
with Betty. 

Q And when you say “job search at the White House,” 
you mean her attempts to return to the White House after the 
election. 

A We& well after the election. Yes. 
Q And her expectation in that regard, I think you 

testified earlier, came from the President saying “I’ll have 
you back like that” and snapping his fingers after the 
election. 

A Yes. 

Q Did the meeting with Monica Lewinsky and Betty 
Currie at the Hay-Adams hotel, did that meeting occur after 
you knew about the relationship? 

A Ohyes. 
Q Okay. So did you know about the meeting? 
A I knew about the meeting before they went and then : 

after. 

Q So then I assume that Monica Lewinsky told you 
about the meeting. 

A Yes. 

Page I96 
What did she tell you? 
She said she was graphically candid with Betty. 
Did she say when the meeting was? 
Yes. 
Like in the morning or the afternoon? 
Oh, I think it was afternoon, but late afternoon, 

early evening kind of thing. 
Q Did she say how long the meeting lasted? 
A She did, I just don’t have a clear recollection. I 

think they were there for at least an hour. 
Q Now, you just said that Monica Lewinsky told you 

that she wr& graphically candid with Betty Currie. What was 
she graphically candid about? 

A About the nature of her relationship with the 
President. Before that, they had sort of tiptoed around it. 
Monica knew that Betty knew, that there was a tacit 
understanding of obviously what was going on because of the 
nature of her visits, but it wasn’t addressed full frontal 
attack the way it was this time. 

Q Did Monica Lewinsky also discuss her &sire to 
return to the White House after the election and work there? 

A Oh, well, that was known. Betty knew that. 
Q And did they discuss that at this meeting at the 

Hay-Adams? 
A Yes. Yes. 

Page 193 - Page 196 
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I THE FOREPERSON: You have my went. 
2 MR. BINHAK: All right. ‘I&n with your permission. 

In Re: Grand Jury ProeeedingS , Multi-Pagem 
I 

Tuesday, June 30,1998 
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Q Did Monica Lewinsky complain to Betty Cunie at 

that meeting about Betty Cur-tie not returning her calls and 

not returning her pages? 

A In a very explicit way. 

Q And what was Betty’s response? 

A Betty’s response was always much the same which 

was, “Oh. no, no, no, no. no. You musm’t think that way. 
You mustn’t take it this way. That’s not how it’s intendal. 

He doesn’t mean that. It’s just that k’s busy.” Betty 
always tried to placate Monica. 

MR.BINHAK: Letmerefcryoutowhattkgmnd 
jurorskvecomctoknowastape13andI’mlcadingfmmpaec 
35 and I’m going to start at line 6. This is you. 

“Ms. Tripp: Well Sk’s sneaky.” 

“Ms. Lewinsky: You know - ” 
“Ms. Tripp: And I find ha to bc+ for tk most 

part, pmtty disingenuous.” 

“Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 

“Ms. Tripp: Howmr, sk has been your only 
lit& -1’ 

“Ms. Lewinsky: Okay.” 
“Ms. Tripp: You have to go?” 

“Ms. Lewinsky: No.” 
“Ms. Tripp: Sk’s been your only link and. 

remember. sk met with you at tk Hay-Adams that day. sk was 
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tryingtothinktotbebcstofhcrdcsirsotabiliticsto 
cope with this and, you know, I have no idea how much k’s 

told her, so it must k somewhat uncomfortable.” 
“Ms. Lewinsky: WeIl, I’m sum k tells her 

nothing, you know. I don’t know. It’s weird. I just 
feel -- tomorrow 1’11 talk to my dad.” 

BY MR. BINHAK: 
Q What’s going on tkre in that conversation? What 

were you discussing? 
A Well, we were discussing what we thought of Betty’s 

di]anmabccauseIthinkmbothfcltthattbercwasascnsc- 

that sk possibly knew more from tk Resident, wt didn’t 

know for sure. 
Neitkr one of us could envision him being 

completely candid with Betty about it. more a wink-wink kind 

of thing, and just the - the reference to her dad, I think 
is to tell her dad not that sk was kving this affair 

necessarily, but that sk was thinking of getting out of 

town. 
Q As in leaving -- 
A At this point, yes. 

MR. BINHAIL Madam Foxepason, the clock shows that 
it is 4:28, which would k two minutes kfom the break of 
the day, but I think this is an appropriate time for us to 

stop. With your agmemai~ I would do that. 

3 I will excuSe the witness for the day. 

4 THE FOREPERSON: Yes. 
5 MR. BINHAK: Ms. Tripp, you are excused for the 
6 day. 

7 THE WITNESS: Thank you. 

8 MR. BINHAK: But w will expect you to return on 
9 Thursday morning at nine o’clock. Can you be here - 

0 THE FOREPERSON: Nii o’clock? 
1 A$. BINHAK: Well, she’ll be here at nine o’clock. 
2 THE FOREPERSON: Oh, okay. 

3 MR. BINHAK: We’ll be start@ a little later. 
4 Cattyoubehereforthatmeeting? 

5 THE WITNESS: Yes. 
6 MR. BINHAK: Allright_ We’llseeyouthen. 
7 ‘Ibank you very much. 
8 THE FOREPERSON: Thank you 
9 (llXWitIleZ3waSeXcused) 
10 (Whereupon, at 4:28 p.m., the taking of testimony 
II inthepresenceofafbl.lquorumoftheGrandJurywas 
!2 concluded.) 
13 l **** 
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PROCEEDINGS 
i 5 j Whereupon, 

LINDA R. TRIPP 
1: i resumed as a witness and, having been first duly sworn b the 
[ 5 i Foreperson of the Grand Jury, was examined and testlfi +I 
(6 1 further as follows: 
171 EXAMINATION 
181 BY MR. BINHAK: 
l9! 0 Good morning, Ms. Tripp. Welcome back. 

k!&day morning at the start of the session I 
hts and your responsibilities as a wlness 

It was Tuesday, by the way. 

Page 3 Page 6 

[I 1 understand them? 
[21 A I understand them. 

Q Okay. We also discussed at the beginnin of the 
I:; session on Tuesday the immun’ agreement that you ha% with 
[sIthe United States, and we went t rough @e order and the s 
[ 61 letters. There were three grand ‘ury exhlblts that we went 

J? [7lthrough. y yydzmember that. 

5: nothing. 
And then nothing would happen. She would hear 

6‘ So she would page Betty repeatedly. Betty would 
17 i generally 

?I 
nore them uritil P got threatening. _ _ 

15: 
A 

When you say Wreatenng. what do you mean? 
Well it all escalated and became more contentious 

:z;as each month pa&ed and Monica was getting pushed aside that 
i1l:mucn more. 

I::&ere threatening. Dro dead ” yo; know that kind o 
So it deeen?. I yn there 7 messaxes 

I 14 lwhich I guess I can tal about later. 
But the reality is that Monica felt at times that 

I :z i Betty was her friend because Betty was hel 
.cI? [ 17: biggest obstacle. because in Mom&s mm 

irg her. and her 
rt wasn’t the 

All right. Let’s pick up there. 

[ 1s : President who was putting her off, it was Betty who was 
I I 9: runnina interference. indeDendent of the President. .~~. 

- 120: Q Now,.wheri Monica would get more and more agitate 
rz:.because of the response of Betty Currie. what would Betty’s 
f ::. response to Monica’s agitation be? 
123: A Oh. all the same, always, generally always. There 
c 2 4 : was one or two - an exception or two. 
[25‘ Generally she would say, “Oh, no, no, no, no.’ In 

OIC-Starr 

Page 4 

Yesterday we talked a little bit about periods when 
: :nere would be conflict between Moma Lewinsky and Betty 
I Curne. Is It fair to say that a PortIon of your testimony 
: oscussed;hat esterday? 

-I Y think I only touched upon It. I didn’t get Into 
- how severe It became ._ Q Oka Let’s o into that direction then now 

-2 We talke J 2 yester ay about Betty, Curne bemg In 
: what you called as an “interference mode. Is that cot-real, 

51 A As a facllltator. 
,-. Q 
: !i Monica would react to this interference mode that Be 

Okay. If you would explain to the grand J~~~~w 

: : I me In and how that would have an effect -- what effect s hat 
1: would have on Monica 

[li I 
; i E evolved - “% and I 

uess to give ou the bi ger picture of how this 
on’t know if t IS IS wha 6 P you want me to 

! : - .do. When Monica was at the White House she developed a 
1 I 5. relationship with Betty. It was a cordial relationship. 
[ i? : I believe they even socialized on more than one occasion with 
lqr -Walter Kaye. who had been the gentleman who sponsored 
;I i Monica’s internshi 
[2: When hR. 

So there had been a dialo ue already. 
oruca left the White House, etty was the E? 

rson to whom she turned for contact with the President, but 
art it was - in fact, it was not ever 
at the nature - at that point what the nature of 

Page 5 
: 1: me relationship was. It was implied but it was never said 
::: In so many words. 

So Monica did speak to Betty very, very frequently. 
i: i Betty was, as ahva s warm and cordial, took Monica’s calls 
[ 5 : roubnely, and act a, as the facilitator. 
[5. As time went on - 
c-i and Monica expects to 

now we’re after the election. 
o back to the White House - her 

c s repeated attempts to ge back to the White House and to see 9 
[ 9: me President more frequently met with increased resistance 

[ 1 c: from Betty, and not in a direct way, it was a way that - 
[ 1: :what caused the frustration, in my mln$ was that Betty would 
(:: :say, “I’ll get it ri ht in to him. Yes, I - 
Ii?: Q &hen she said, “I’ll get it right in to him,” what 
II-I : was she referrin to? 

A & Monica sent many thin 
i:ii phone messa es ‘this kind of thing. And t 

s over - letters gifts, 

[I 7 : and wouldn’t 
8 .*. 4 en wouldn’t do h 

1 I e : enough. 
o rt In a way that Mqnica thought was fast 

And it was because Monica - Moruca woukl send a 
(19: letter, and it wouM say in the letter - since she couldn’t 
[ 2 O: call the President directly, ever, she would send a letter 
(2 1: and say. “I really need to see ou ton’ ht,” or tomorrow 
1221 n‘ ht. or whatever it was, “an 

% 
d P I need o speak to you. 

[23]P aseletmeknowwhichofthosetwodayswillwo~’or 
124lwhatever. ‘I’m waitin .” 
[251 Then she wou l% go get her hair done, buy a new 

Pa@ 1 to Page 6 
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; 1 ~fact. Monica had It down to an lmltation that sounded exactly 

And then also lust to be clear, we’re talking as a 
and you intend to give more specific examples 

our testimony; is that correct? 

odk,r&en Betty would actually arrange a contad 
I :t 1 between the President and Monica Lewinsky. how long would the 
f 2 0 1 contact usually last? 
(211 
I221 

Aa &!.ning when she did get in? 

A 
I::;words and the 

The shortest wsit was 60 seconds, in Monica’s 
- I would say the 

~25120 m&utes to an hour-and-a-ha1 ? 
ran from - anywhere from 

Page a 

Ill Q Okay. And where would those visits occur? 
[Zl A 

Q 
They only ever occurred in the study. 
When you say The study,” you mean the small room 

I :; that’s off the Oval office in the White House? 
A Well yes, it’s between the Oval Office and the 

1:; President’s dinin r&n. 
[71 A JUROR: 
I81 MR. BINHAK: 

Exc+te~~ me. 

A JUROR: When she did get to see the President, 
r:iidid she ever ask him or talk to him about the fact that she 
[ I 11 felt Betty was in an interference mode? 

THE WITNESS: Yes. One time, in 
i :: i this had to do with him - at one time f articular. she - 

-this was ast 
[ 14 1 summer - he had offered to Monica, actually invitd Monica 
115 1 to come over the following rnomin 
I I 61work dav for her. and she said. &I??%% lXVi/lZSn a 
i;;iget off, 6ti~1’11 try’.” 
I181 And Mrs. Clinton was out of town, and she - this 

- in other words. in her mind, it was a plan to get in 
i:o’$“s’he - it was only incumbent upon Monica to get away from 
[zl]woIJ( to do it. It wasn’t a questjon of his availability or 
[ zz 1 interest in seeing her. 

So the next morning Monica called her repeatedly - 
i::{and he said ‘Set it up with Betty.” So Monica called Be 
[zslrepeatedly the next morning, and repeatedly, and, again, he ? 

Page 9 

r~~~~~~a~~~t~~~~n~l~~~, and thy fhka’s we 

i : 1 she abaol~~~!, %$s% - fi?$~$~$~%~&$nd 
t 5 1 to see him, w I&I was not that da 
[ 61 she got in to him, she brought up hat very thing, and he 
[7lsaid - she said, It’s all because of Betty. 0etty didn’t 
[ 8 1 take my calls.” And he let her believe it was Betty. It was 
[ 9 1 later on that she realized that was untrue. 

And there were other - there was somethin 
i:i;came up later that he slipped, and she found out - an % 

that 
she 

(12 1 found things different ways, sometimes from Betty, sometimes 
[ 13 1 from Nel. sometimes from others. 

A JUROR: Did she then begin to get the picture 
[ :! 1 that he didn’t want to see her? 

THE WITNESS: 
!:iiwant to see her at all. 

I don’t think she thought he didn’t 
I think she - Monica always made 

[18lexcuses for his behavior. And I think she thought that, 
I 191well. he wasn’t really sure whether she was coming, so he 
izojwent ahead and made golf plans. 
[211 There was always. uttimately. an excuse for him. 
1221 BY MR. BINHAK: 

Q 
II:;$rand juror’s question 

Ms..Tx, ydou jtrst.used - in r?sponse to the 

[251 absolutely flipped.” 
ou us said that Monica Lewmsky 
y 0nY you just give a little more 

Page 10 

r : ,detail aboz wha! 
in Un IL 

ou meant by that? 
ss you know someone In your life IS vet-, ,ery 

i;ivolatile and emotional and feels thongs In a way that has to ’ 
: 4 I be demonstratea not just tn a way that IS internalzed, but 
i 5 1 has to be dramatically let out, you would not recognize whar 
(6 ! I’m trying to say 
t-J I come from an ltallan background. I can tell you 
; 3 i that I’m used to eru 

s 
trans. 

: 9 1 I’ve ever,seen. An 
I am. This IS unlike anythlng 

It’s because she’s a dramatic person - 
[ 1 o 1 in my opmion. she’s dramabc, and when she IS pushed to the 
1: i 1 limit, she’s overwhelmingly emotional 

And by Tipping out,” I mean screamin 
i is j out of control, frenzted rage, throwing things An 2 

crying, 
then 

; I 4 ; she’d get on the phone and call me In that state. 
(151 Most of that happened up until the time the 
[ 161 relationship - the. physical relationship ended. But there 
[ 17 Iwere other ogslons. And when Monica flipped out, Betty 
[ 18 1 was the recipient of the rage, not the President. 
I191 Q Now let’s go back to when the President and Monica 
(20 lwould actually have these encounters in the study, as you’ve 
[ 2 I 1 described it. 
[221 Did Betty have anything to do with how these 
[23lcontacts would end? 
1241 - A Can I add something to what I just said? 
I251 Q Pleasedo. 
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[II A 
[2linto a ra 

5: 

I?ust occurred to me that most p”“ile who fty 
e the rst thing - I would not expect he nt 

13 1 thing tha I d hear would be suicidal threats. Yet Monica 
I 4 lwas to that point repeatedly. 

One uote was 
I :i lived in The Wa 8 

- and I was fri htened because she 
ergate without her mom 8 0 percent of the 

[ 7 1 time. She was all alone. She didn’t like being alone. And 
[a 1 she would say these thin s to me 
I 91 it was nght around the Ju 3y 9. 

enerally prior to July - 
, Augus timeframe that it real1 

110 ]came.to a head, where she would sa Y 
I 111 had 
[ 12 Ithat f: 

111s. I wish I could just kill myse i 
things like, ‘I wish 

The only thing 
eeps me from doing it is knowing that my mother 

[l3lcouldn’t handle it.’ 
And it’s corn 

I ::; her mom is P 
letely believable because Monica - 

probab y the most important person to her in the 
[ 16 lentire world, and then her brother. 
[ 17 I me. were just 

So suicidal threats, to 

~18 lsomethmg tha P 
art of the - 
you would d! 

art of the rage, but not 

[lglof the possible. 
Iscount as being out of the realm 

Q 
~:~~would end 

Let’s then go back to these contacts. When they 
did Betty have an 

122 lwith the President WOUM end. 
hmg to do with how a visit 

1231 A When what wt%end? 
Q When Monica and the President were having one of 

i::;these visits in the study. 

A- 
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Cl1 A Oh. yes always. 
Q Okay. Please explain to the grand jury what 

i:iBetty’s role would be or how she would act. 
141 A I do& know that Monica ever left without B&v 
i 5 j coming back to get her. And the nature of her coming back ’ 
16lgot more personal over.time. 

ii ; to get her and rt was pre 
In the ““inn’nily”b”u”ssn~~_~i~~h~~~~~~~ ba& 

[ 9 1 went on ahd - she would even assist her In making sure she 
[lollooked unrumpled when she left. 

Always came back - 
I ::; finished in the study, they went 
[I 3 1 the room off the study, and sat and chatt 
[ 14 1 it was then 

TZ 
enerally that Be 

1151. ?l 
came back. 

ere were times w en 
[16]ln the stud 

she came back when they lyre 

t 
but that point they were only talking. 

onica used to say, “It’s as though he has a button 
!:iithat he pushes,” and she gets the message it’s time to come 
[19]in now. 

Q Was there any particular way that Monica Lewwky, 
I:Flthe President and Betty Currie would walk out of the Oval 
(22 ~Office after oie of these sessions? 

A. Often he would have his arm around both of them. or 
i::ioften just around Monica He would kiss Monica on the cheek 
125,or hug her in front of Betty, but nothing suggestive beyond 

Page 7 lo Page 12 OlCStati 
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: ;th~at. I would say they walked out affectionately. all three 
: ! of them 

0 Was there ever an occasion that you heard about 
: {from Monica when Betty stayed in the Oval Ofhce during an 
i 1 encounter? 
;’ A There had been a problem with pea 

: 7 ; Moncca So the President expressed a concern to & 
le commenting on 
onrca that 

’ 5 j part of the reason why he didn’t want her coming when there 
P !were other people around was that it would cause talk, and if 

: I? 1 she went in alone with the President,, or even, as Betty 
1 Igenerally drd, go in with her, _I Bett sbll came out. 

.q. And so It was a r. percep ran problem for the 
I; j uniformed guards outside or for anyone who happened to notice 
: 4 1 that Monica went in,, but didn’t come out. 

I 1 i then we’ll come right back to that question. okay? Because I 
12; have two specrfic examples right here, and then we can pick 
13: up right from there 

Let me read to you from what the grand 
1 lj come to know as tape number 5. and I’m readin / 

urors have 

islActually. let me start at 
’ Ms. Lewrnsky. &ej. I’ll start backwards.!j r:z page ” 

a e 59. line 22 Of tape 

!z i told her I was telllnq mv parents that I never wanted to talk 
i?j 

ii:j 
Ill! 

_ _. 
to them. 

‘When7 When was that? 
“At 9:OO.” 

So they trred this one thong where - and, to my 
izi knowledge it was only once that she did this. She walked in 
17 Iwith them and maintarned the illusion that she was in with 
19 1 them the whole time by hiding in the bathroom. 

Q On the occasron that Betty was in the bathroom - 
lilwell did Monica Lewinsky describe that occasion to you and 
2 I 1 how’she felt about that occasion? 
221 A She said it was very awkward. She said that she 
2~)felt sure that-the uarters are very close, .and I’ve been 
2 4 1 back there in my o f?. rcral capacity, actually, rn the Bush 

‘2siWhite House, and they’re so tiny that she had justniable 

!:‘I 
1131 
::I] 
1151 

“She was still there?” 
BY MR. BINHAK 
Q 
A 

Is that Betty that we’re talking about, “she”? 
I’m not sure I don’t really understand the 

context. 
MR. BINHAK: Okay. Let me start again. 

Well, I’ll start backwards. I ‘ust told her I was 
telling m parents that I never wfn ed to talk to them.” 

dhen? Wh; was that? y!u say. 
“Ms. Lewinsk : At 9:OO: 
“Ms. Tnpp: he*was,*strll there?” 

_ :;;: !+rr;s& No. 

“Ms. Lewrnsky: No. She - he’s such a prick, 

Cl61 
1171 
ilSj 
1191 
[201 
(211 

I221 
[231 
1241 
[251 
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11 ~concems,that Be could have inadvertent1 beard some 
;;;thrngs goI2 on. The was embarrassed by rhat. 

ut in Monica’s defense, she was more embarrassed 
[ 4 1 for Betty than she was for herself. 
!51 Cl Lets shift gears for a second now and talk about 
16 1 Bayani Nelvis, or Net Do 

A I do know. r 
ou know who I’m talking about? 
only knew him as the name Nel then, 

Ii 1 and I only knew him by his appearance when I was there. 
[9i Q 

: 10 1 Nelvis’ role as a person who gave 
If you could to the ~;rn~~e$scr$e Bayani 

i I I 1 intelligence about what was going on at the White ouse and 
! 12 1 where the President was. 
iI31 A The first time I found out about Nel. which was 
[i4lpret# 
[ I 5 1 he 

early on after she told me about her relationship with 
resrdent, I was shocked. I was almost more shocked 

[ 16 1 about that than I was about her relationshrp because I had 
i 17 1 worked very closely - in close proximity wrth the stewards 
[ 1s 1 there in the Oval Office. 

But Monica has a different ap roach to life. I 
[ : i i didn’t know almost anybody I worked wit)h. I knew them 
f21lprofessionall 
fzzldidn’t know t K* 

“Good momrng.” that kind of thing, but 
em well. 

I231 However, I will tell you that @e valets bad a - 
[ 2 4 1 and stewards all had a reputation of being rmpeccabty 
f25ldiscreet, unfailingly professional. They were a fixture. 
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[ 11 Linda, you have no idea. He stood there talking to Erskine. 
[Z land then I talked to Nel, and Nel told me that one of the 
[ 3 lwhatchamacallems told him he was going to watch a movie at 
r418:oo.” 
151 BY MR. BINHAK. 

Q Oka 
1;; how she talked to x 

so it’s like 7:40 when she’s talking about 
el. Is that an example of how she would 

i B j use Nel to check up on the Presidents ‘schedule? 
I91 A That’s one of the lesser examples, I woukf say. 

I :yi 
MR. BINHAK: Let me read to you also from what the 

rand jurors have come to know as tape number 5. from page 
;;;;b. Pq 66,line 4. 

tl4lhim? 
s Tnpp So Erskine was watching the movie with 

“Ms. Lewinsky: I don’t know I don’t know. Oh, 
I :z;and then to say no, you know, and just the way she catled to. 
; :;; tell me~+r;rcr~uh\now - I asked him and he sard no. 

“Ms. Lewnsky: You know, he has to work all night. 
i:i; I said, ‘Oi,’ you know. I (expletive) heard him over there 

I[~~~bugh’r%s. Tripp: $u ceuld hear him?” 
%MS. Lewrnsk : Not when she calf@ me back to say 

i::ino, but when I cal when be was standiqnght there, she 
f2sjgoes, ‘Can you hear hrm? He’s right there. 

Page 15 

;;;;;~;?m -they were in m memory I remember this visiin 

[ 31 black 
blue blazers andgray rousers and black shoes and 

r 

arr and every one short, and ajways unfailingty 
f4 Iprofessional. 
19, The idea that anvone wouid cuitivate them for 
iii information was not possible. It wouid have been like 
[ 7 1 telling me that someone was cultivatin Mrs. Clinton for 
[ 8 1 information about her husband. Just c? ’ rdn t nng true. 

0 That’s based on your personal observation of them 
i : i 1 from while you worked at the Bush and the Clinton White 
I I 1 I House. 

A Yes. Yet over time, I understood that what she 
!::iwas telling me was tNe.‘and that Nel as she referred to 
i 14 1 him, had succumbed to her 
1 I sjdeveloped a relationship wrt 4 

ifts and kirting. and she had 
htm where, to m 

[ 16 1 Was providing her intimate information about t K 
surprise, he 

e Presrdent’s 
[17jmovements other irtfriends things that - thi 
[ 1s 1 going on with Mrs. Clinton. 

s that were 
bo you want me t%e specific? 

,191 0 I think we can aet the specifics, but iet me ask 
rzolyou-letmeask ou - - 
1211 THE FJREPERSON: Actually, one of the jurors did 
;z:lask a question. 
[131 A JUROR: I did-ask, yes. 
[24] MR. BINHAK: Oh, okay. 
!‘5! MR. BINHAK: Let me read two tape excerpts, and 

OIC-Stair 
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(11 ‘Ms. Tripp: And you could hear him?” 
t21 ‘Ms. Lewrnsky: Yeah, you know.” 
[31 Then there’s an inaudible. 

1 :i it to him all day. 
“Ms. Tripe: I cannot believe the bitch didn’t give 

[61 “Ms. Lewinsky: You know, Nel said really he had 
r7lbeer-r busy all da km Well, you know.” 
181 BY MF!. BI%lAK: 

Q 
;i%iis that Be?? 

The “she” that she’s referring to in that passage, 

Mm-hmm. 
Q 

I ::: believe the bitch didn’t give it o hrm all day,” is t at a 
And then the “five. it to him all da{,” ‘I cannot 

[ 14 I package oprr;eeind? 
1151 

Q Oka 
I :! i really he had been g 

. And when she says “You know Nel said 
usy all day long,” is that an example of 

[ 18 1 Nel - of Monica relating to you how she used Nel to monitor 
[ 191 the President‘s movements, even though Betty was saying 
f201something different? 

A Yes because often she had a frequent set of phone 
[::lcalls with Nel over a period of a day, for instance, to et 
[23lan update on whether the day had changed, or what IS mood 8. 
[24 {was or - I can’t even tell you the personal things that Nel 
tzslwould share with her, even bodily functions. 

Page 13 to Page 18 
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MR. BINHAK. Let me re!um to the grand .ufor. 
I’m gorng to work through a senes of examp es I of 

!hs benavror naht now. and I’m haoov to take vour auestion 
now or haip$y$gg rt at the end ’ 

I 
At the end 

MR. BINHAK: 
BY MR. 

Okay. 
BINHAK- 

Q Ms. Tnpp.,did Mr. Nelvrs we reports to Monica 
ardrng the grfts that Monrca 9. ewrnsky had grven 

don’t you explarn to the grand jury how that 

Well, Nel would complain to - Monica would 

I mean, he would let her know where different gifts 
Ishe had given hrm were placed, or that he kept certarn things 
: in the study, for instance. Some were actually kept on the 
:Oval Office desk. So - you know. Or let her know when he 
;was wearing one of the ties Monica gave him. And Montca also 
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I: :gave Nel ties. 
I’)‘ But he ahvavs tried to make Monica feel better. 
ii. because it ot ve pathetic. It got ve 

8 7 
pathetic. 

Le me ask you about t IS ceramic frog - or, x- 
i::excuse me a frog. Is that a gift that Monica Lewinsky gave 
L 6: to the President? 
1-1 A Yes, because she knew - he had told her that he 

it i loved to nz%%& told you that? 
[ii 

0 And this Santa Monica mug that you’ve described. is 
iii i that another gift that Monica Lewinsky gave to the President? 

A Yes, because the - she fett that just by having 
ii:! that mug in the office, it would remind him of her with the 
rls:name. 

i :7” j Lewinsk 
Q Now you said that Mr. Nelvii reported to Monica 

[IS; he repo _ to her a particular place where the President kept x 
that the Piesident kept her gifts in the study. Did 

119:the gifts? 
[ZCI A 

Q 
Well. yes, but also she saw the 

I:: j 
Okay. First, why don’t you tell t g 

articular,place. 
e grand ~ufy the 

P 
lace as he reported it to her and then after that 

I 2 3 I ell them the arcumstances dnder wt~ich she saw 
lease 

% at. .--, 
A Well there were times when the bag was not in UN? 

I::isame place, but thd one time that I recall that Nel told - 
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“Ms. Lewinsky: Well, I didn’t know I was either. 
I: : So he called me this aftem.oon and I just felt like, oh, t 
$a$-Ct seen him in a long time and, you know, sort of have 

151 “Ms. Trioo: Yeah.” 

I just feel as though - 
Is that correct? 

111: A Yes, that’s correct. I always feel as though I 
I 12 ! have to say Monica said - 
i13j Q Ri ht. 
114: A 

Q 
- #ec.ause this is all relayed to me. 
Right. This is information that you learned from 

I:,‘iMonica Lewinskv. .~~. 
cl': A Ri ht. 

Q O?ay. And you said that sometimes that bag - did 
I iii you indicate to the grand jury before that sometimes that bag 
[ :o : was removed? 
121‘ A Yeah. Apparentlv - but never out of the 
;?j i complex - the suite of offices. - 

Q And then you ako said there was a articular time 
Iziiwhen Monica came to learn herseff that there was t E 
125 :and it was in the study; is that correct? 

IS bag, 
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A One trme when she was In the study by herself, she 
.- ‘saw the baa under the desk and looked In it. and. sure 
-! enough, he? g&s were there 

She couldn’t convtnce herself whether that was a 
i :rd thing or a bad thin% because there were thrn s rn there 

at she had given him t at she thought should go 9 o the 
.-. house, and - but then, on the other hand, the fact that he 
5: kept them close to him in the bag under the desk she thought 

, I t; might be a 
3 

ood thong 
ntil one time she vrsrted. and all of a sudden the 

!fI,baqhad--canlsav? Canlaoon? 
.--. Q Please do - 
.I. A Had other gifts that weren’t from Monica on top of 
: :: : it. And that upset her because she thou ht it was - Monica 
: 5 ;would immedratelv thank It was “other air nends.” -1. 

i161 And then one other time when s)le came back again 
; :7 1 the bag had additional Monica gifts on to of it. So she 

began to think this was his stash o P. grrlfnend 

But then at a subsequent visit, the bag was no 
So - 

Did Monica Lewinsky give Bayani Nelvis gifts? 
A Yes. 

.. Q Please describe that for the rand ‘ury. 
A I don’t recall with any level o ? ci+ spe iclty what 
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L 11 the 
r21she % 

ifts to Nel were. I know there were several, and I know 
rouaht him back aifts from some of her overseas bins. 

i3jOne was”a tii. - 
I often asked her about that, and she felt that it 

I l i was appro date. 
g 

So - 

/tjexplained it to 
And from your understanding, and the way Monica 

[ 8 1 was this pan o r 
ou, and from your experience with Monica 
her behavior, which was to give people gifts 

[ 91 in order to help ingratiate them and to help - for them to 
[ 101 help her get the results that she wanted from them? 

rl3ipeo$ to life her. 

A 
htful 

Monica told me on more than one occasion that being 
I::; thou roviding gifts, doing it repeatedly would force 

Q 
~::~outside of the White House personally. 

Would Monica LewinskJ and Bayani Nefvis ever meet 

[I61 A 
[17jordrinks. 

I think they met at least once a month for dinner 

llE1 Q And would thev speak on the teleohone as well? 
A That was ve frtiuent. 

8kay Let me read to you what the 
know as tape 11 and I m reading 

starting from page 1. line 11 - or, 

What - I didn’t know you were 

t131some nice stuff and -” 
1141 "Ms. Tripp: What did he give you?” 
I151 “Ms. Lewrnsk : These two really neat glasses.’ 
1161 “Ms. Tripp: &ah. 

1 :i 1 Do 
“Ms. Lewlnsky: With a seal and some more M&M’s 

ou want to take some up to what’s_his-face or do you 
t~sjthrn she has all that?” 3 
1201 “Ms. Tri : Oh she probably has all that.” 
I211 BY fig. BINHAK: 
1221 Q Lets go over that in a little bit of detail. 

Is this passage a description of Monica meeting 
jf:{Bayani Nelvis? 
[25! A Yes. 

OlCStan 
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Q Where Monica says on page 2. “And, you know. you 
:i ‘sort of have to keep him hap y.” IS that an indcatlon of 
:-what you were saying. that s E e felt that if she would meet 

; 4 ,with him and ive him 
9, 3 

ifts and be his friend, that he would 
; 5; help her? Is t at an In Ication of that? 
16‘ A Yes 
,-. Q On llne 25. page 2, Ms. Lewinsky says, “He gave me 
: 2 .these two really neat lasses with a seal.” 
jG‘ %e Can you descn what that is? 
:: A 
::: Q 

Drinking lasses with the presidential seal. 
And wha about M&M’s? a 

>?. A One time Monica showed me under her bed in her 
:;:bedroom a large, almost shipping crate almost, is what it 
14 :looked like, and rn rt they were packed, stacked, Clinton 
; jlM&M’s everywhere. the boxes. And she had - that package she 
1 rj 1 is asking me if I would like to take some to Norma Asnes. 
17 1 Mrs. Clinton’s friend who I was goin 
19 ~“No, she has - I’m sure she has all 9 

to visit, and I say, 
hat.” 

But that was - those were examples of the kinds of 
iiithings that Nel would ive Monica. 

MR. BINHA%: Okay. Now I’m referrin 
5: igrand jurors have come to know as tape number 1 9. . 
23 1 and I’m reading from line 6. 

t;a;p;;he 

24i 
~5lPOOP? 

And you ask. ‘Okay. like did Nel give you any 
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[! 1 
:z; P 

ood fnend in the sense of like, you know, I can call when 
need to. I don,‘t do it too often, but when I need to 

;; j lm~mpw~at’s going on, where he IS. what’s happening, he’ll 
L  1  . _  -  

15: ‘MS Tripp: I know” 
‘Ms. Lewinsky. You know, and he doesn’t care, and 

1: i he doesn’t ask questions, and he, you know - oh, and oh, 
in:I’m so 

“x* [ P; I dd as 
okay. Here was the mini poop. not poop, bui what 

him was about how it would work if I can meet the 
rlo]Creep on a tri .” 
ill! BY LR. BINHAK: 
112’ 
113; AQ Yes. 

‘The Creep” would be the President7 

114: MR. BINHAK: 
[Is: 

And. you say, “Yes.” 
Ms. Lewinsky says, “So its not impossible. i 

[ I 6 1 don1 know that the Creep will do it.” 
1171 ‘Ms. Tripp: Oh.” 
[I81 Ms. Lewinsk : But it’s no! impossib!e.” 
[I91 ‘Ms. Tripp: 
I201 ‘Ms. Lewinsk : Wel. he said - okay, he said that 

F do pu thick that might wo*?” 

rzllthere were two robems.” 
[221 BY tv&. BINHAK: 
1231 Q We’re talking about Nel now? 
[241 - A Yes. 
(251 MR. BINHAK: “...he said that there were two 
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(11 And Ms. Lewinsky. sa s. “Yeah, he gave me a little.” 
I21 
[3! 

“Ms. Tnpp: Anyth~n~&lpful?” 

[ 4 ) time.” 
“Ms. Lewlnsky: No, e just said they fght all the 

[51 
[Cl 

“Ms~?& Ehe:and .m?” 

17; Q Now. who’s ‘he” in that case? 
i8i 
[91 

!I01 A_ 
I?11 MR. BINi+AK: 

“Ms. Tripp: Oka 
And Ms. Lewinsky says. “Yeah.” 

i::ifor you. They fight all t 
. Oh, so now there’s a news flash 

1: e bme. like that’s a news flash. 
[ 14 1 I think you’re too much.” _ 
[ISI 
1161 
[I71 

n!~~{?~$~y anything about Debi?” 

[I81 0 Who wouM Debi be? 
1191 A Schiff. 

MR. BINHAK: 
I:yiis, you know a graduate.’ 

‘Ms. Lewinsky: He said he thin- 

c.221 “Ms. fti : Yeah uh-huh.’ 
1231 BY t%. BIN~&KI 
[241 ‘He’ there is Net? 

[251 AQ Yes. 
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Q And by Nel saying that he thinks that-is a 

i:;graduate, what is he sa i 7 
A A sexuatyg%iend of the President who had 

Iijgraduated to former sexual irlfriend of the President. 

i&h-huh.’ 
MR. BINHAK: 8kay. And then you say, “Yeah, 

And Ms. Lewinsky continues: “That she doesn’t 
Ii; really come around much anymore. She wants to, but she 
[ 9 I doesn’t.” 

[lOI BY MR. BINHAK: 
Q Is that an example of Nel giving Mqnica Lewinsky 

I:: i intelligenoeA in tp_onversatiin that they were hawng? 
[I31 

MR. BINHAK: Now on 
I::iyou say “So I’m glad you met &th rs 

age15oftapell.line22. 
el. I don’t know that it 

[ lsldoes rn&zh for you, but at least keeps that line of 
(17jcommunication open.” 
1181 Ms. Lewinsk 
[lg] He’s - I kind of fee r 

says. yeah. I mean, it’s just ood. 
like, you know, I want him to - 9 do 

[ 20) like him a lot as a person, you know.” 
[211 “Ms. Tripp: Yeah. 
[2?1 
1231me.” 

“Ms. Lewinsky: And he’s been a very good friend to 

I241 “Ms. Tripp: Yeah, I a 
[?S! “Ms. Lewlnsky: And 

OIC-Starr 
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I 11 problems. One major the biggest problem is that Stephen is 
(2 1 on the same floor as the President.” 
[31 BY MR. BINHAK: 
[41 Q Who’s Stephen? 
151 A Ste hen Goodin the aide-de-camp. 

[~~probiem.” 
MR. BI&AK: And’you say, “Mm-hmm. that’s a 

And Ms. Lewinsky says “But 
I i; the reality is it would work like’this. iy 

ou know oka 

[ 10 1 know I’m going to be there.” 
he Creep’has o r* 

but 

1111 ‘Ms. Tnpp: Yeah.” 
I121 
t13ljust - 

“Ms. Lewlnsky: Okay. He knows I’m there, so he’s 
so let’s just sa 

[14) ll:OO. By 1:00 Step 1 
he gets back from the room at 

en’s going to be asleep.” 
[ISI Ms. Tripp: Yes.” 
I161 ‘Ms. Lewmsky: You know, or even by 12:30. you 
[17]know.’ 
tlsl IMs. Tripp: Oh, eah.” 

I:Ogimy plan is going to 
IMs. Lewask& fih;;,irt;tT;g;{ {&& and 

tz 1 Ithen he has a hussy fit as I’m going to say, ‘You kn&. look, 
[ zz 1 it’s Nel or Glen. You know, if either Nel or Glen is there. 
[z3]you know, one ofthem -he can send one of them to 
rzrlandtheycanbringmetotheroom.’ Andthat’swhat t!l??= 
[zslsaid. too.” 
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Ill BY MR. BINHAK: 
Q Is that an example of Monica describing a 

I:; conversation to you about a conversation she had with Nel 
14 1 regarding ettin to visit the President on a trip? . 
t51 %, +es. 
161 MR. BINHAK: Okav. She savs. “And that’s what Nel 
i7isaid. too.- 

. . 

[El BY MR. BINHAK: 
Q Dii you understand her to mean that this was - 

[ : i ; that Nel was agreemg with her that this could be done? 
A 

r’f: ;discussions about t IS that are not reflected in the ta 
Oh, z+ah. I mean, she -we had furthe& 

[ 1x1 and Net had told her that not only had it been done, ut It 
114 1 had been done, without letting her know with whom. 

Nel was very careful never to make Monica jealous 

[241 
[ 2 5 1 not. 

*AS. Lewinsky: But then I’m also going to - why 
And then I’m going to say to him” - 

Page 25 to Page 30 
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BY MR BINHAK: 
- Q She was talking about talking to the President now? 

A Yes 
MR. BINHAK. 

z .would orobablv be better if 
,.the std aboui how - remember that time when I went back 
7 1 there? x ell, somebody asked Nel who I was, and Nel told them 
s ; I was a cabinet secreta ‘s daughter.” 
i’ THEWlTNES : 5 Yes. 
-, 1 BY MR. BINHAK: 

0 When Ms. Lewinsky says, “Remember that time I went 
: I back there,” what IS she referring to? 
3. A There was a time when - and I don’t know who asked 
4 ; the question, but there was a time when someone saw Monica go 

[ : 5 1 back there. 
i!61 Q Where is “back there”? 

A Oh into the Oval, into the Oval, and then back 
[ii; In other words, thk door - she felt that they had seen her 
[ 191 o into an area that would be considered a pciate sanctum. 
[ 23 1, nd when Nel was asked, he w rela 
~21 Ilust said, “Oh, that’s some cabine r 

ed to Monica later th+ he 
secretary’s daughter.. 

(22) And he did that completely unbidden. This was his 
12 3 1 own initiative. 

0 And for the record, do you know Monica Lewinsky to 
if:;be the daughter of a cabinet secretary? 

[II 
I21 

Page 32 

A She is not the daughter of a cabinet secretary. 
MR. BINHAK: In response to that you say, “That’s a 

i J j good one.” 
[41 And Ms. Lewinsky says, “Which is true.” 
I51 “Ms. Tripp: I know, he said that.” 

“Ms. Lewlnsk : You know, and I’ll say Glen and Nel 
\76jlike me you know. F m like they saw me, you know. I’m like 
f 8 1 Glen siw me. And this is true. Glen was there the entire 
! 9 1 time when I went in there the day after my birthday and got 

( I II 1 my present and stuff.” 
ii11 “Ms. Tripp: Yeah.” 

I iii me to walk him out. 
“Ms. Lewlnsky: And he walked me out. Betty asked 

[I41 THE WITNESS: 
BY MR. BINHAK: 

Betty asked him to walk her out? 
[151 

Q Is Ms. Lewinsky relating to you that Betty asked 
I :,” !Glen to walk her out on a particular occasion when she was 
i ;eitiith the President? 

A Yes. Let me - let me add that it was understood 
t:iithat - maybe tacitly understood that Betty, Glen. and Nel 
I z I 1 knew what was 

Q 
otng on. 

&I when you say it was understood, who had that 
I:iiunderstanding? 

A Monica had that understanding. And based on the 
$:ibehavior of those three individuals. she felt it was clear 

. 
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[I 1 that the 
J 

knew what was goin on, becaUSe they were the Only 
rzlthree o were allowed to pa lapate. so to speak. 1. . 
171 0 And she communicated that underrtandinq to you. 

X F~ uently. 
_ _ 

MR. B%AK: And on page 18 of tape 11, you say, 

; 9 i same hotel, ri#? 
_ _ 

“Ms. Lewinsky: Right, right. So I kind of - I 
~:~l]could kind of come and leave.” 
1121 “Ms. Tripp: How about the a ents?” 
1131 “Ms. Lemnsky: I don’t think w e agents are too 
[ I I 1 much of a problem. 
I151 “Ms. Tripp: And Nel didn’t seem to think so?” 
I?61 “Ms. Lew~nsk : He didn’t even mention that.’ 
I171 BY MR. BYNHAK: 

Q Is that an example of Bayani Nelvii talking with 
I: E]Monica Lewinsky about how to deal with the Secret Serwce 
[ 20 1 agents in the event that they were to meet on a trip? 
I211 A Yeah, but that deserves further danfiwtion. if 
[22ll can. 
L231 

2 l%%s%e beginning the President never expressed 
II:; concern to Monica about the unifobed or the protective 
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;: -detail of the Secret Serwce In fact. he assured her that 
:: i they were not a problem 
:3. And -- well. maybe I better stop there 

/ii what the 
MR BINHAK Okay Let me turn your attention :: 

i 6 f I’ll be 
rand jurors have come to know as tape number 5, a-,: 

rea % tng to you from page 45 and 46. 
On line 2. “MS Lewinsky: Oh, so Nel told me -- 

ii {oh. Nel’s so sweet I’m telling you, you know what? It’s 
f 9 j like if I ever win the lottery_-’ 

I‘O! “Ms. Tnpp: I know 
[II: “Ms. Lewlnsky: You know, there are like five 
; :Z ; people that I’d llke to do really ntce things for ” 
:13; “Ms. Tnpp: Well. Nel should be one of them.” 
(141 “Ms. Lewlnsk You’re one of them.” 
i151 BY MR. BINHAK. 

Q Is that an indication of Monica’s relationship WC 
I:t;you. and hr much she cared for you? 
I181 

Q 
I think Monica cared for me a great deal. 
And is that an indication - the fact that she was 

i:z;indicating that she would like, if she won the lottery, to do 
~21 lsome nice thin s for Nel. is that an indication of her 
[ 22 1 feelings for Ne P as well? 

A I think in the term - it’s a little bii different. 
/:::Wtih Nel I think this - if she won the lottery and she were 
(25 1 able to spend great amounts of money on Nel, it would be as I 
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c 1 Ithank you, where it was a different feeling, I think, with 
lZln= 
[31 MR. BINHAK: She says to you, “You’re one of them.” 
I41 And ou say, “Yeah, right.” 
[51 And t s. Lewinsky says. you are.” 

“Ms. Tripp: Nel is need 
~76~would be nice to be able to 

and would be one that 
he p - to be able to thank.” r 

Ms. Lewinsky says “You know but so he said - 
1 i;‘Oh but you’re telling me h was Debi &hiffs birthday 

r lolyesierday? And he said, ‘Oh. you know, normally there’s a 
[ 111 much bi ger to-do than there was.’ He said They just got a 
rl2lcake. 

4 

e bought it yesterday. Normally they have a pot 
[13lluck and a sorts of stuff. 
I141 b MR. BIN&: 

Q Is that an example of Nel, Bayani Nelvis 
I :i; intelligence to Monica about what was going on in the 

&E”g 

I I 7 I House on a oarticular occasion? 
s-.1------ - 

[ISI 
1191 

A r That’s one example. 
THE FOREPERSON: Mr. Binhak? 

izoj MR. BINHAK: Yes. 
THE FOREPERSON: 

$:igrand jurors to take a little break. 
it’s time for the break, for the 

;::;like? 
MR. BINHAK: Absolutely. How bng a break would you 

1251 THE FOREPERSON: Ten minutes. 
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MR. BINHAK: All right. 
THE WITNESS: 
MR. BINHAK: 

They’re watching the clock. 
Oh, I’m,sq-ry. I went five minutes 

161 
171 

THE FOREPERSON: Yes, you may. 
MR. BINHAK: Ms. Tripp. you’re excused for ten 

[alminutes. 
191 

E 
ltness exarsed. Wtiness recalled.) 
E FOREPERSON: 

I:ilthat you’re still under oath. 
Ms. Tripp. I’d like to remind you 

1121 THE WITNESS: Yes. 
I131 BY MR. BINHAK: 
I141 Q All ri ht. Welcome back, Ms. Tripp. 
I151 A 9( 

Q 
Than you. 
And for the record, you’re the same Ms. Tripp t&t 

::76iwas here this morning? 
1181 A Yes, lam. 

MR. BINHAK: 
I:ziunauthorized 

And, &dam Foreperson. there are no’ 

1211 THi!%REPERSON: Yes we do. 
o le in the room and we have a quorum? 

[221 MR. BINHAK: Thank you ;ery much. 
,771 BY MR. BINHAK: 
.--1 

h Ms. Tri 
I:: i inquire into a couple P 

p the grand jurors have asked me to 
o a;eas and I want to do that. 

olcstair 
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The first area that the grand jurors nave asked me 
to ask you to clarify IS to give them sort of a bnef 

I overvrew of the timeframe of the - or let me put it this 
: ‘way. a bnef overview of the stages of the relationship 
z between the President and Monica Lewkuky. And let me grve 
- ‘you an example to sort of help you zero In your thoughts. 

The relationship starts and there is a period where 
: -things are - both the President and Montca Lewinsk are 
_. hapov wrth the amount of contact at the beqinninq. Y s that 

: correct? 
A She was never corn 
Q P -- 

letety happy. 
But relativelv. And hen as the relabonshio 

1’ continued on, contact became less and less frequent and there 
was a phase Betty came to sort of run an Interference mode as 

_ i -you described and that made Monica - got her more and more --. 
: c : upset, which came to a crescendo at a certain point and that 
: -: brings us sort of toward the end. 
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A Yes. The only problem with doing it that way is 
f i that I hope I don’t go off on tangents. So if I do, just 

i 3 i stop me: 
4: Q 

A 
Don’t worry about going off on a tangent. 
Well, because it’s complicated. It really is not 

The President would come down 
I:iChief of Staffs off&. That is not usual for 

*;~e~~~43 

: 31 to do. In fact, it was commented upon by Jennifer Palm&i 
: 4 ,at the time that the President must have a crush on the new 
I 5 1 intern because he’s been down here five tines already and he 
: 5jvery seldom walks down to the Chief of Staffs office. 
: 7 jdespite the fact that it’s very, very dose. 

0 Let me ask you how did you find out what 
i zi Ms. Palmieri said on that occasion? 

!iJi A The caveat is always this is what Monica said 
::;]I0 me. 
“‘I Q Okay. So should we assume unless you say otherwise 
ii<tthat you’re~econtn~.ng what Monica told you? 
::41 
::51 

2 
i if 1 relationship began on the 

%?k relayd that the actual pgiyLas 
5th of November o ’ 

: : 3 1 a very important day to Monica and that it began that day 
: : 9 1 actual1 
: : 3 ! ri ht o 

in what used to be George Stephanopoulos’ office. 

: I : 1 I &lie!s is now Mr. Emanue% office. 
the Presidents dinin room which would have been, 

.--7 ’ Q Just to sort of guide you, I think. in the 
!Isidirection that the grand jurors were tnterested in. at 
1: 4 ! least during this period, why don’t you describe Monica 
: : 5 1 Lewinsky’s feelings about how receptive the President was 

OIC-Starr 
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r i ; to the relatronshrp at that pornt. 
/-. A In the begrnnrng. he was very receptrve 
I; 1 her frequently. He arran 

He called 

[ 4 1 have elaborate plans on 9, 
ed to see her frequently He’d 

[ 5 1 Office carrytn 
ow he could get her over to the Ovai 

16 1 Legislative A f? 
papers because legitimately she was In the 

airs office which handled Correspondence and 
[ 7 ! tt would not have been unlrkely that she would have been sent 
[s 1 to 

P 
ass letters around. Althou 

9 
h not a natural thrn it was 

: SI 1 no somethrng 
Q 

ou would ques Ion rmmedrately ert er. 8, 
ilC! 
r : 1 ~White House? 

r.s that the period that she was workrng rn the 

!iZi A Yes. This is all still dunng the penod she 
j i3lworked,in the Whrte House. She was an intern. she then got 
i 14 Ithe posrbon, paid position. In Legrslatrve Affairs The 
[ 15 1 affair went on. 
1161 The affair went on full steam ahead until, I 
117 1 believe, the first week of April of 1996. 
[leTBe 

%se 

During this time, 

rl9lnot 
- she felt Betty knew what was going on, but it had 

n addressed. 
[JOI Elaborate steps were taken to ensure that the 
[z 11 people that we referred to now as the protector weren’t 
[22]1n the area when she would get in. And by that I mean at 
[ 23 1 least Stephen Goodin, Nancy Hernreich and Bruce Lindsey, 
[ :I 1 and to an extent Evelyn Lieberman were not around so she 
frsjcould get in. 
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0 
I: i about how receptive the 

At that sta e what was Monica Lewinsky’s opinion 
? 1. 

I31 A 
restdent was to the relationshrp? 

Very. Hewas-asshe put it, ful en aged. 
I41 Q k9 

A 
Okay. Then what was the next s 
When eve 

ge 
bin went sour was when she was told b 

I z 1 her immediate supervisor hat t r’a ere was a reorganization and 
[ 7 1 she would have to leave the White House and she was just so 
[ 8 1 hysterical about that. 
[91 Q 

A 
And why was she hysterical? 

I :! i had just 
Well she had not had the position very lon , she 

[ 12 1 to work a the White House loved working there. s 
otten it. Like most of us who have the oppotiun 

It was it 
4y 

[ 131was an honor to work there. 
( I 4 1 and it was exciting for her. 

It was a privilege to work there 

(151 So to be removed just like that was hard for her to 
[I 6 I understand and she asked the President to find out why she 
[ 17 1 was being moved because she real1 didn’t believe the 
[I 8 1 ,morganization thing and felt also at r he bme that if it was 
[19] ust a question of reorganization that they would surely put 
~201 il er somewhere else in the White House. 
r211 A JUROR: Ahd that’s April ‘96? 
t221 THE WlTNESS: Yes, sir. Yes. 
t231 BY MR BINHAK: 

Q Now after she left the White House, when? did she 
tZ.{go to work afterthat? 
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t171excuses. 
1181 Q 

A 
And about how tong did that phase last until? 
Well remember we haven’t discussed this, but he 

I::; had said, ‘I’ll have you back after the election just like 
f21jthat” sna 
122 1 that -1 jus&?ave to$e patient until the erection in 

ing fin en). She was prett much in the mode 

[ 23 ] November Of ‘96.’ 
And throughout the summer and fall and, again I:: Ididn't find out about this until roughly around the end or 

Page 37 to Page32 
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; I 1 September of that year, she made opportunrties, to see him, 
:2 1 but rt was not easily done. She wasn t seeing him enough. 
[ 3 1 She was not feelrng - she was feeling as though it was a 
i B I struggle. But the sex continued. 

And she felt frustrated until she was with him 
12 i and then when she was with hrm she would have complete peace 
! 7 1 and a feelmg of “It’s all going to be okay, I was just 
I 8 1 overreactina.” and that sense of peace and relief over time 
i 9 i lasted evegy Mu EMMICK. - sin le time shorter and shorter and shorter 

,I”, 

: to descnbe that event with more Speclflcity to the grand 
: Iurors. do YOU not? 

1  

A Yes 
Cl Okay 
A 
Q 

But right now, I’m .ust iving them - 
I ? No, I drdn’t mean o In errupt. I just wanted to 

Ii darify for the grand jurors 
-2 A After a meeting with him, that on the way out 
t i sort of as a by the way, she said, “Look. I worx with someone 

[ : I. at the Pentagon who’s very concerned that Make lsrkoff at 
: ::. Newsweek has plans to name her as a contemporaneous 
c : I -corroborative witness in the Kathleen Willey rnudent. 
r.: ,.. ‘She tried repeated1 
‘. 1 -day thus ha 
ifi: back and 1 

pened in Marc \: 
to reach Bruce Lindsey the 
of ‘97 and Bruce never called her 

s e was upset about that and didn’t know what to do 
I ~6 : and I’m just telling you right now that Kathleen Wrlley is 
; : - : setting you up and you need to know that she has named this 
[ I 5 : person as a witness.” 

And he said, Well, that’s completely not possible’ 
!? T i because Kathleen Willey has alread 
[: : : that Mike lsikoff is nosing around bu r 

called Nancy and said 
that she won’t be 

~2: Itelling him anythin .* And he told Monica at the time that 
I 2 3: he denied that tha had ever hap ned with Kathleen. 
(2:: - So from!hat point on Enica dates the complete 
[ 2 5 : change in his relationship with her from that day forward. 

,.I. 

Ill! 0 Ms. Trip 
P* 

I have a question, just to try to 
i i2 iclarify because I’m a ktt e unclear now on the timeframe 
[ 13 1 that you’re talking about because you started talkrn 
1 I 3 1 the trmeframe from April of ‘96 when she left the W f? 

about 
ite House 

[ 15 1 to about the election. which would have been in November of 
~161’96 and you were also talking about times when she had some 
I 17 I sexual contact with the Prestdent. And so I’m not clear 
i I 5 j whether th;t sexual - 
(191 

Q 
She did during that entire time. 

,701 Durina ‘96 or are we talkina about ‘97? 
A ‘96 as-well. Yes. Yes. - 
MR. EMMICK: All right. 
BY MR. BINHAK: 

,...-A 

(1 Was there a than 
i :“, i and also in the activity starting 

e in Monica Lewinsky’s feelings 
a f? er the election in ‘96. 
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[ I j the NovemAber ‘96 election? 
17, Yes. She had felt - she felt that she had been 
1;;extremel 
[ 4 1 actually f! 

-patient,that she had waited with this - she 
ad a calendar that knocked off the da s in a 

[sjdescendin 
?l 

order to zero which would be the e chon day. k 
ow she didn’t believe that she would be taken 

It i right back the da 
d 

after the election, but she assumed that 
[ 8 J the wheels wou be put in place right after the election 
[ 91 because she had been told that Evelyn Lieberman said that was 
10 1 possible and the President said he would do that. 

So Monica had no doubt in her mind and I think 
.:: ithat’s important. because it makes it easier to understand 
i 15 j how she’behaved when it didn’t happen. 
lldl 0 Okav. Whv don’t vou explain what she did when it 

I . 
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Q And when was that day? 
A July4th. 
Q What year? 
A ‘97. 
Q Okay. 
A In thrs timeframe. and I’ll have to refer to other 

i: ; means to determine an exact timeframe - 
csi Q Well. you intend to go through this period in more 
(9: specftcily, cured? 

[I? 
11;: 

A Yes. Yes. 
Q Okay. 
A Monrca found out that not only was she not coming 

I:,; back to the White House, which was - I should back up and 
t 14 : say that that was the gist of so many of her phone calls to 
11 s 1 hrm was “You promised. Youpromrs,ed. You promised.” 

And his response was, 
i :; i I talked to Bob Nash. 

I’m doing the best I can. 

tle]Just be attent.” 
We’re going to get you back here. 

TF: ere came a time that summer when she found out 
I:zipretty defin$ve 

a;, 
that they didn’t want her back. 

iZ;in detail, too 
d you Intend to drscuss that with the grand jury 

[231 A’ Yes. 
i24j 
I251 

Q Okay. 
A And she was so very upset. This was another 
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[ 11 which was not how he had portrayed it to her, so she fett 
[ z 1 more and more betrayed. 

This went on over the next few months until it 
I:!finalty culminated in Juty of ‘97 where - she calls one day 
t5,in May, late May, “dump day,” which was the day he first 
16 1 tried to get out and I want to say it’s May 23rd but I 
[ 7 1 can’t remember for a fact, but we do have notes on that, 
[ e ] don’t we? 

Q Is that an area that you intend to describe in more 
[ :i! specificity to the grand jury? 

A Yes. Yes. And then she was able to have further 
I::;contact with him where the sex portion of the relationship 
t13jactualiy had not ended at that time, so following dump day, 
I I. 4 1 there had been more sexual relations of a kind and then in 
c 151 Ju that came to an end after she told him about the 
[ 16jKa hleen Wtltey story coming up in Newsweek. ‘r 

Q Now was there another, if you will, phase of the 
I :l; relationship that began after Juty as a resutt of this 
[ 19 1 disclosure about Kathleen W~lley? 
[201 A That’s when everythin changed dramatically. 
rzil Q Whv don’t you just so of bnefly guide the grand 4 
i22jjury througi that phase. _ _ 

_ - 

1231 Monica told the-President on the 4th of July of 
t2411997- 
[251 Q And let me just stop you for a minute. You intend 
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t I j indication that Monica could 
12 1 very emotionally overwrough ? 

o off the road map with being 
. She had been totd since 

131 November - or, I’m sorry, since 
?ntof96thatshe [ 4 ~would be brought back to the Wh e House. tt was a promise. 

I 5; She believed in it held onto it and it didn’t ha 
When that happened she confronts%%t and said 

I,” i-1 have listened to you. You have screwed me with Marsha ’ 
[e i Scott You’ve screwed me with Bob Nash. You never intended 
tslto have me back here. 

rlc~etse.’ 
I want your help finding something 

[Ii! And that started another phase, of his sa in 
[ 12 ! “Okay. Okay. We’ll get you somethin else. 2 l &&hat 
[ 13: started the search for jobs in New Yo wrth the United 
f14:Nations. 
[IS! Q And as far as Monica Lewinsky’s sense of the 

eness 
I::;iisP 

of the President, was there atso a change in 

i : i i suggestin 
A Hewas thrilled. Hewasso ha y that shewas 

3, 
New York and as she bitterly sa ic& me Well, 

tzt lof course e’d be happy, I’m out of here. I’m not paging 
12 1: E%@ty every da 
t22:going to be in i 

like a maniac, I’m no longer a pan. I’m 
ew York.” 

[23; Q So is there a next phase that fottowed? 
(241 A JUROR: I just have a question. 
125: MR. BINHAK: Sure. 
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:i A JUROR: Ms. in 
::.hmeframe was when she J 

p. 
ask 

can you tell us when that 
the Presrdent to help her get a 

: 3: job? 
::’ In New York or - 
15’ 

;l-t;t;;NESS: 
Right. In New York. 

THE WITNESS. It was after the time that she found 
j p i out through two different means that she was definitely not 
1~ ‘comina back to the Whrte House, which had to be late summer 
;e]of’97.- 

And the New York idea was picked up rather quickly 
/ i y /in the fall of ‘97 I believe and they were receptive toward 
/ : Y lfindina her - I duess we’ll aet into more detail later about 
1 f;i how tfiat came-to be. - 
!;I; BY MR. BINHAK: 

3 Yes. Do you intend to tell the grand jurors more 
I :zidetail about this? 
1171 A Yes. Yes. 
IlBl Q Okay. 

i:z;exce 
A And It’s not that easy to explain in qne dialogue, 

I z 1 Iwas f? 
t to say that things cha 

n?ed yet a8%Zot%n apoenrna on the rob fron rea ly 
i ?2 j interview with 3omeone. had made i? clear this is not a 
t23ljob she wanted. And although there were those - he 
t24 1 romised to help her, nothing was happening. Nothing was 

R 1251 appening. 
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And Monica once again was going through sta 

i:ifrustration rage anger anguish, all these things bott 
es of 

8 d 
[ 31 u 

P 
in her because it was. once again, she was being disposed 

t 4 1 o She was good enough for certain things, but she wasn’t 
t 5 1 good enou 

R 
h to keep your word to. 
d that all changed following an early December 

i 5; notice that she was on the witness list in the Paula Jones 
18 1 case, which the President informed her of. And from 
[ 91 that point on, everything changed yet again in the job 

.__,. ~. 
t24thappen? 

. . 

I251 A Yes. She would be very brave in that she would - 
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11 t Monica cries easily. She would be brave and not break down 
12 land not give in - and I know @is sounds mejodramatrc, but 

: :;%Ek%Fi&t gYi,“:,r;a”a”Y~:~~~:~~~y 
~sjwoukf pop. 

I76;to sug 
Q Are you su gesting to the grand jury, do you mean 

? 
est that Monica ha % - - she would go crazy or lose 

[ 8 1 cantro of herself or something like that? 
ts~reactingtothe- 

Or was she just 

A 
t:iishe had been 

She’s not crazy at all. She’s very emotional and 
ushed toend of her 

[ 12 Ithings like - s R . “R”. 
And she would do 

e drdn’t do anything to urt herself or hurt 
tl21people. She would throw things against the wall, she would 
[ 14 lnp up her room. she would scream and cry. Sob. 
lIZI She would call me. She would call her mother. 
i; ij It was horrible. And I know I tended to start to resent 
r I 7 1 Bettv’s involvement because Bet& couM have made it easier 
ilsjfor her. 
1191. 0 There’s another couple of questions that a grand 

sked me to relay to you and those conceme~ 
;::@I& 
l22l Frrst of all. you had testified earlier this 

that you were aware that - 

OlCStarr 

j i ; romantic mAterest of the Presrdent’s 
,- I don t tnrnk I used the word “romantrc.” 
(3‘ Cl Okay What word - don’t let me put words rn your 
I: :mouth. What word da you use7 
15’ A Sexuai 

0 
jtjto ask you how drd volt know about 

Okay And. first of all the rand juror asked me 
9,., 

i@l . A Twoivays actually One, she told me early or: 
[sland. two, it was a toprc of conversatron rn the West Wing. 

[ 1 o 1 It was understood. 
I111 Q 
112 1 the 

Why don’t you bnefly explarn the circumstances to 

[ 131rela P 
rand jury under wtrrch she told you about her sexual 

ronshrp wrth the President. 
114! A This was early on In the first administration w?en 
[ I 5 1 I was working in the Immediate Office of the Presidenct and 
t16jwith Bruce Lindsey. And, at that time, it was - Debi Schiff 
[ 17 lwas the West Win 
11s 1 Cunie and Nancy 8 

receptionrst and then there was Betty 
emrerch also in that office. And Nan 

[ 191Hemreich was not allowin 3 &ff 
[ 20 1 to get 
1211 

anpQhery,z:; the 8v 
n,sr;;,s3Fce allowmg Debi 

I didn’t mean to interrupt you. 
1221 A Amlrig t? r, 
1231 0 Yes. I was just whispering something to my 
t24 tcdlleagueAl drdn t mean to Interrupt you at all. 
I251 She got more and more tmtated by that and would 

Page 53 

11 Ivent her irritation at those of us who were sitting right 
tzlout there.. “I don’t know why then won’t let me In” and 
131 “He promised me I axrbd get In. 

And Nancy Hemreich was always very professional 
i:;and smiled and would say, “He’s bus 
[ 6 ~full plate and I’m sure you understan 8,. I ” and “He has a very 

rts not the same way 
[ 7 J it was on the campaign.” But that irritated Debi a great 
teldeal. 

And then one day, she had planned to do something 
r:i;about it, I didn’t know what and one day in the West Lobby, 
111 lshe came up to me and said. Well, I won.” 
1121 And I said, ‘Wetl. what did you win?“_And she 
[ 13jsard. -11 pa$ m 
1141 -Jr 

20 mmu!es every mommg. 
rth who? She sard. ‘Wiih the 

i;SjPresident.” 
And I said “For what? And she said “You 

I:;ifi ure it out.’ Subsequently, she said they had a sexual 
rleln!lationshio. .--. 

fhe 
~:~~Schiff was the 

art I alluded to earlier with Nel and Debi 
e, el had told Monica with a degree of 

r211spe~~ nd the President had a sexual 
tzz~relatrons ip and that she was so comfortable in his presence 
t22lthat she would, for instance, come in and wear his shoes and 
[24]b’a@e around the Oval Office complex and out into the lobby 
rzslwearing his shoes. 

Page 54 
And she’s tiny she’s just a little tiny girl, and 

i:; he’s a big man and sb it was obvious n’$$#.&a~~ was 
~;jg;aring gunboats on her feet compar 

[251 A JUROR: And so they’re uncovered in the study. 
-. 
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THE WITNESS. That’s true 
A JUROR: How was it posslbb for them to have sex 

‘-‘and not be observed by maintenance people or Secret Servrce 
: : men or whoever was outside the study? 

.I. THE WITNESS: The answer IS its not Impossible 
5. that they could have been seen. As a matter of fact. Monica 
-. mentioned that to hrm and he said, “Don’t worry about it.” 
2’ In fact, this gets ve 

: slshe looked up at hrm and x 
personal. at one oint 

e was gazing out he wmdow and rt P -. 
.:: 1 bothered her because - 
--. A JUROR: Was she hidden from si 

THE WITNESS: Yes. She was hid % 
ht? 

--. en from - 
_~ A JUROR: She was hidden from si ht? 
~.i THE WITNESS: But not alwavs. A 9 
!si moment, she was hidden from sight. . 

that parbcular 

:i6‘ 
:__); A JUROR: I understand. 

THE WITNESS: But it bothered her that if he was 
: f B ; lookina out the window. someone could be looking in the .--, 
:?s!windo%. 
‘23: A JUROR: And he said not to worry about being 
:zl:seen? 
!Zlj THE WITNESS: Yes. 
.‘3’ .- I A JUROR: What did you understand that to mean? 

THE WITNESS 
if: ithought it wasn’t threatening. 

I guess in my mind, I felt that he 

!I! A JUROR: And therefore they would be quret? 
[7. THE WITNESS: He drdn’t ever take it to the next 
ii; step why, but I said to Monca that In my expenence they’re 
r4 \extremelv orofessronal. they’re there all the time. I can’t 
i 5 1 imagine fhbt he would be comfortable with this. 
l6! I sard. “Are 
[ 7 1 left’” And she said, ‘4es.” 

ou sure that they saw you when you 

And then we discussed it further and I said - It 
i “, 1 was interesting to me because my experience In the Clinton 
10 1 White House in the be inning was that the big issue in the 
I 11 beginnin 
12 1 insisted t at the Secret Service not be allowed on the u 3, 

was the Clin -9 ons wanted to break with tradition and 

13 1 floors of the residence and that was a huge problem wrt 3 
per 
the 

14 1 Secret Service side of the house who felt that they couldn’t 
I j 1 be protective And after the lamp Rylng incident and the 
I slash trav flvina incident. thev definrtelv were not in there 
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::z!was a grand ‘uror - 
A .~uR~R: I have just a follow-up question on this, !:3: 

:i4]tOO. 

I?51 MR. EMMICK: 
A JUROR: 

Go right ahead. 
Maybe I’ve lost the thought completely. !I61 

i171l’tll SOWy. 

1181 
r191 
[ZOI 

THE WITNESS: That’s all ht. 

t211 
%~~~CK~~~y~%e&er the thought back 

I221 BY MR. EMMICK: 
Q I wasn’t sure but I tho 

I::igoing to the overall in uiry &tether the 
ht that your question was 

t 25 1 or%? Could see or whe ale 
%residen?thhno 

r the Ptddent thought rf 
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I I I could see. thev won’t talk. And so I wanted to ask the 
tZ jquestion that ia 
[31 A I &ink he was trying to ask that of me and I don1 
~4 1 know the answer. So - 
:51 MR. EMMICK: All right. 

A JUROR: Earlier this morning you were testifying 
i7”; about the President saying “Don’t be womed about the 
[B Iguards, the Secret Service:” 
191 THE WITNESS: Yes. 

A JUROR: Could you elaborate on that a Iii bit 
I :y ;more? Why would she not be concerned? Why would he be 
t 12 1 advising her not to be concerned about that? 
11-31 THE WITNESS: 
iii i because I was she 

Monica and I discussed this actually 

1151 

xked be(cause remember my - -._ . . . _ . 
BY MR. twwmr 

il6j Q Let me just -_- &too vau just for darification 
r I -J 1 When vau discussed it. are VO?I f&i tn 
i i e i thafyo;-had -on&e or a discussion t 4 

about a discussion 
at you had not on 

fz9ltaw. 
i2oi ’ A Not on tape. 
iZil Q Oka 

A Mos r 
So please answer the question. 

of my conversations with Monica aren’t on 
iz: i tape. He had - he had indicated to Monica on more than 
1;4 lone occasion that it was okay if she were seen by the agents 
125],and so - and the uniformed officers. 
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;17]any more.’ - 
_ 

And we would hear David Watkins who at the time 
! :t! was the Dire&or of Administration in the White House iust 

be 120 1 saying, “They are not - ” loudly, “They are not going to 1~ 
~21 lallowed to observe the Clintons personally, they don’t want 

t--‘---Y 

seems odd to me that 
scrutinv bv the Secret 

i 25 i Se&ice and then he would just say, oh, wefl. not a problem.’ 

Page 59 
And she said, ‘Well, I think they’ve developed a 

I:; rapport over time.” So - 
(31 A JUROR: I have a few mare questions, if I may. 

I’d like to talk to you about Mr. Panetta. 
I :i were there in the White House when he was there. 

You 

THE WITNESS: When I was at the White House, 
176!Mr. Panetta was the director of Office and Manaaement and 
i 8 i Budget. 
,Ol A .I1 IROR. Yes? . .-- ..-... --. 

And he became the Chief of Staff 
etting ready to leave 

t I 1 misunderstand my answer. 
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I don’t believe that Mr. Panetta would knowin 
$itell a lie under oath ever. I believe, however, that - an 8 

ly 

14 1 I have no,idea what,he would have said. I have to tell you 
;:;$;t don t think - rt s very drfficult being the Chief of 

A JUROR: Yes. 

But I don’t know. 
A JUROR: 

i:iithat she was in 
I was wondering about that, but you say 

- that there were rfle who were comrnentrng 
(19lthat she was a girtfnend because e. he President. came to 
t2olthe office so man times. 

THE WY TNESS: Well that Jennifer Palmieri had 
i ::; said that he must - jokingly he must have a crush on the 
~231 intern because he’s never down here and all of a sudden 
t 2 4 1 she comes over and he’s over all the time. But I don’t 
rzslthink - 

OIC-Starr 
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::: I don’t even thank Jennifer Palmien thought that 
~II lwas true. I thank rt was iust - if she thouaht rt was true 
13: 
141 

L ', I-, 
!6! 
:'I 
131 

i91 
ilOl 
ill1 
IlIT] 
:I31 
!14i 

[15i 
[I61 
[171 
llR, 

I promise you she wouldn’t have said It. - 
A JUROR: Sort of a joking comment. 
THE WITNESS: Yes. Yes. 
A JUROR: Let me catch another problem that I have 

along this line. Would Mr. Panetta have prcked his deputy? 
THE WITNESS: Let me see. who became his dep? 

that when Erskine Bowles came? Is that - I’m not following. 
Vickie Radd? 

A JUROR: Evelyn Lieberman 
THE WtTNES;es. Oh, Evelyn Liebenan? 
A JUROR: 
THE WITNESS: No. 
A JUROR: Who icked her? 
THE WITNESS: 
BY MR. BINHAK: 

Lillary. I’m convinced. 

Cl When vou sav vou’re convrnced. do vou know that 
i;Giafactor- 

. . . 
A Well. I know that - I’ve been told that b 

~~~~people. Here is wh 
t 22 1 rn the President’s o L 

I knew Evelyn Liebennan when 7 
many 
worked 

as and also in the court&s office 
tz3land she was, I believe, a $23.000 or $25,000 a 

[241fo ““la7 
and was known to have Hillary’s ear. Xnd in 

ear secretary 

tzslfact. at he hme had much more clout, shall we say,‘than 
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t 11 your average staff assistanffsecretarylexecubve assistant, 
tz~depending on the hierarchy of what grade you hetd and where 
;:;YOU fell In;aJk;gg rt structure. Wa 

So Mr. Pane x 
toomuch. 

a then In all likelihood did 
t 5 1 not pick her in order for her to be the person who patrolled 

1 the halls. 
1 THE WITNESS: No. And I know that to be true for 

t s 1 another reason and that is that I was told by someone in 
I 91 White House Personnel. not Presidential Personnel. which is 

t iii polit&l. but White Hous’e Personnel, that he in fact ‘had 
t I I tother choices..but they found other obs for the folks he 
t~zlbrought with,hrm from OMB. Barry t. 
f13lescape me nght now. 

orv was one. The names 
But otherpeople - I can’t think of 

t 14 1 the other names rght now, but a the bme I knew them. 
t 151 Jodie Torkelson and two other gentlemen that I don’t 
[16]rI?fTiember. 

I171 BY MR. BINHAK: 
Q And what was the name of the person in Preside1 

I!:; Personnel that you spoke to? White House Personnel, excuse 
tzolme. 
1211 A 
I221 Q 

A 
Are ou daimtng some kind o prtv~ 
I’m;rty. I’m not going to tell y.thre7 

I ju don’t think Is fair to reveal wha someone 
iZ;totd me that was an innocent comment at the time who’s not 
t2slinvotved in this investigation. 

rii 
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MR. BINHAK: Whv don’t we out that auestiin off for 

ii jnow and we’ll disaJss it and 
A JUROR 

p&ha 
I31 Let me as R 

s we’lt’renew ttiis later. 
you this, for your personal 

t I 1 observation. When I have worked in situabons before and you 
t s 1 knew that someone was the teachefs pet let’s say ou knew 
r slthat that was a hands-off situation. You didn’t distu it? rt . . 
(7 J in any wa 

bnl 
shape or form 

o 
Ii 1 keep Monica from going back to the White 

In the Whde House could hx;$ttgh to 

t I o t President wanted her to come back? 
THE WITNESS: 

i::;for visits or both? 
Oh, to keep - you mean to work or 

A JUROR: 
i::;to the White House 

For example when she wanted to come back 
from the Pentagon - 

1151 THE WITNESS: To work? 
[I61 A JUROR: To work. 
(171 THE WITNESS: Yes. 

A JUROR: Yes. Who would be powerful enough to 
i:gikeep her from comin back? 
1201 THE Wt&SS: Marsha Scott 

A JUROR: 
ii: i the strings to kee 

And where would Marsha be able to pull 

THE JTNESS: -Because Marsha Scott has the 
that from happening? 

!::i President’s full confidence and I know that sounds like a 
iisjdichotomy - 

Was 

for 
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A JUROR: Yes 
THE WITNESS -- but r: s not. I. A JUROR- Can you expa’n further? 

4. THE WITNESS. I believe !he Presrdent did not want 
sher to come back, right from the beg!-ntng. 
-1 A JUROR: 
-‘need to ask 

Let me see rf I have somethrng else l 

:. Earlier this mornrn 
i’of the other fnends were oft 
~. _a 

-*. 

we discussed th- 

THE WITNESS: s was said to have been a 
::-lgraduate. 
:13: A JUROR: 
1191 
: 30 I 
;21] o me directly, that was strictly other people saying she was f 

THE WlTNES?!%?!% not narn$vv 
esterday because I - that is strictly - no one satd tha 

:~:a graduate of Ion time standrn 
if31 A JUROR: 8 Anybo 

THE WITNESS: 
y else you can think of? 

i::& 
The other names ares 

nd two other women whose names I’m not completely 
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11 lsure of. One was a gal who worked 
t2lsomeone who worked in the West V@!%!?j$f-f$f$r was 
t31names are out there. This was quite a while ago. 
(41 A JUROR: Thank you. 
(51 .-, THE WITNESS: 

A JUROR: 
You’re welcome. 

My question has to do with dump day. 
176jdidnI get a good sense or feel of why that day in May was 

I 

:slreferred to as dum da I’m so 

; 139; Februa 
THE WIfNE&S: Thzwas the day - actually 

::llterms. x 
of ‘96 was the first dump day. These are Moni&‘s 
nd he tried to extricate himsetf from the 

: 12 1 relationship early on in February of ‘96. Monica had 
:;3ldifferent means which she hoped would be successful in making 
i 14 1 him reverse that decision and she did. 

The second and what she considers the real dump day 
i:ziwas the dump day in Ma 
f 17 1 day he sat her down 2. 

of ‘97. By that I mean that is the 
an satd. “I have to stop doing this and 

t:elhere’s why.” And then the final dump. she felt, was in Juty. 
MR. BINHAK: 

i:iiquestkm over here. 
Ms. Tripp, I think there’s another 

A JUROR: To your knowtedge, was there realty a 

t23toutoftheWhiteHouse? Did ouever%$r$7tomoveher 
i$Ireorganization or do you think it was a 

THE WITNESS: ?&e did exptain it to me; Ihr sorry, 
IZil didn’t follow it very carefully. She e 
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[II 
THE~TNES~.T~~~~~~~&~~~X 

i: i worked with who was ill frequen 

A JUROR: 

14 Idiabetes and she felt that wasn’t holdi her own but 
tslthrough no fautt of her own e er. I mean, she “3, ad a bona 
r61fide problem. And I think had had some famitv probkms as 
;-/;Well‘ L. ,------ 
I91 
t 91 Jocelyn has the 

%3kx 

So initi$l~ Monica thought rnaE;k,a&yrt 
ro lem and she s new,, 

ou coul buy or on the reo anrzation. Essenbally. 

: 12 1 happen that wa And tt ddn 
e Hou; doesn, t reo~anue%at way. It doesn’t 

happen that way. 
I131 A JU OR: Thank ou. 
II41 THE WITNESS: Y&re w&come. 

A JUROR: 
i:65ion Evelyn bein 

Just one more question following through 

! :i i me just to 
THE%IlTNESS: 

selected by Mrs. Clinton to be deputy. 
I’m sorry what portion - you wanted 

1191 w 
o a little further with that? ’ 
JUROR: Just to elaborate on what motivation she 

;zo~would have. 
I211 THE WITNESS: Well, I was led to understand when I 
~ZI lworked in the counsel’s office and I had uite a bit to do 
:33lwith Hillary’s,, Mrs. Clinton’s, immediate s aff. 9 both in the 
124 1 West Wing, tn the Old EOB and then some of her former 
:zslcolleagues from the Rose Law Firm in the East Wing, that 
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i I : Evelyn Lieberman was far more than just Hillary’s secretary, 
!: ldesprte her grade or salary or however it may look. 
I?! And I know that Evel n was able to s eak 
14 ~substantively on Mrs. Cltnton’s 
[ 5 1 It plain to an 

L$ehalf in a way Phat made 
one who did any krnd of liaison at the most 

16 lsenror level o understand Evelyn had authority, she had Y 
17, clout. 

:11 It seems to me as though man 
:r!example that I can thank of would be ii 

people. and the first 

i 3; realized what It was that was 
r. Panetta may have 

9 
olng to take place In the 

, 4 1 White House and mraht have eft. 
iii Mr. Pane&. for example, sard to the natron at 
i il large that he was srmpl 
~7 lwhtch of course has no Y i 

becomrng 
materialize 

overnor of Californra. 

[31 But It seems to me as though there are a number of 
; 3 1 people who have left the Whrte House. I know KS a place 

: 1 O! where there’s constant turnover In personnel, but I’m talkin 
: : I 1 about top personnel who may have left the Whrte House w 
;:rlthe perceived what was about to happen. Just reftect on 

z en 

:: 3 1 tha some time and I would be interested in vour r 
i I 4 j observabons. 

I-- 

[151 THE WITNESS. 
r I 6 I remember? 

Okay. Can we wnte that down so l 

[ 16 1 was great that there was a female in that position final 
rlslbecause to m 

t; 
mind, unless you count now Vickie Ra 2 d, I don’t 

tzolbelieve there ad been a female. 
But remember there were two camps in the White 

iz:;House at all times. There’s the President’s camp and 
[:31Mrs. Clinton’s camp and so the Presidents camp was not 
[ 24 1 pleased. Mrs. Clinton’s camp was very pleased. So - 
1251 A JUROR: What I hear you saying is that her, 

.~~. 
/lJl ’ MR. BINHAK: We’ll do that. 
[181 Madam Foreperson, what’s your pleasure? We’re at 
[ls] 12:40, which is a little past the lunch break. I have, I 
I 20 1 would say, a couple more questions still about Bayani Nelvis, 

to stop here or o on, whatever you like. 
155; but t m hawE FOREPERSO!J: 

MR. BINHAK: 
Let’s stop now. 

[24]toremVef'1e? 
All right. What time would you like 

i251 THE FOREPERSON: One hour from now. 
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t 1 ~Mrs. Clinton’s, motivation wouM be to have influence in that 
[ 2 j area or just to have someone report back as to what was 
t,lhappentn ? 

B HE WITNESS: Maybe a little of both is what we 
[:lall understood it to be. But now I don’t know. I don’t 

- I was gone by this time. ‘I can only tell 
/76~%%ssions with former colleagues of mine at t 

ou that in 
ll e White House 

[ 6 1 and having known Evelyn when I did, that was the belief that 
t 91 I shared with several peo le. 

I101 A JUROR: fhe combination of both those things? 
I111 THE WITNESS: Yes. Yes. 
[I21 A JUROR: Question - 
Cl31 A JUROR: 

A JUROR: 
CouM you - excuse me. 

[141 When you sai$ she was more than a 
; ; ; ; =&=~;+y-&y.~~~~~~~ YOU mean. Was there a 

i :i i mean that at all. 
No. No no no no no. I don’t 

I mean that - at the’WhLe Ho&e as at 
rls~probablv everv place. but even more at the White House. I . 
i2o jthink. depending on your principal, your 

R 
rson 

[21 ]for.as a support person will determine w 
that you work 

ether you are 
t22tstrtctfiljl a dencal support person, whether you are a 
t23tcon ant and confidenba ass&ant of tha person, 
t 2 4 Iwhether you have even more access and are influential in 
12518 policy arena, whether you speak on behalf of your 
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t 1) principal, in which case you have the full confidence of 
r 2 I vour txincbal. 

on Mrs. Clinton’s 

t 17 j pertained tcTher. 
That would not happen with Mrs. Clinton. I was 

I::isatisfied to 
tzotthat she ha 8. 

et Evelyn because I knew, as did everyone else, 
it. she was the woman to go to. So - 

1211 Other uestions? 
AJUR R: 

[I: 1 respectful1 
8 I’d like to ask a question that I’d 

K [24)mind and t 
request that you just 
en in a day or two or &I 

ut in the back of your 
ree respond to it when 

12styou’ve had a chance to think it over. 
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Ill 
t21 
[31 
[41 
I51 
t61 
(71 
[altaken.) 
I91 

I101 
Ill1 
1121 
I131 
I141 
L151 
I161 
1171 
/IsI 
t191 
t201 
1211 
I221 
t.231 
1241 
1251 

Page 71 

MR. BINHAK: 
Wtih our 

Okay. So we’ll be ba* at 1:40. 
rrnission rii excuse the witness. 

THE ~OR~!$ERS~N~ Yes, please. 
$.E$NHAK: , Thank you. 

ou re excused for one hour. 
THE W&&S: Thank you. 
(Whereupon, at 12:40 p.m., a luncheon recess was 
..t.* 

III 
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AFTERNOON SESSION 
(2:06 p.m.) 

I:iWhereupon 
141 LiNDA R. TRIPP 
[stwas recalled as a witness and, after havin 
16ldul sworn b the Fore 
r7~andltestified further as E&. ’ 

been previousty 
rson of the Gran Jury, was examined 

EXAMINATION {RI 
THE FOREPER. 

1151 A Yes. lam. 
1161 _ MR. BINHAK: And, Madam Foreperson. do we have a 
I I 7 I auorum? 

:OREPERSON: 
1R. BINHAK: 

-Yes. we do. 
Are there any unauthorized people in 

iiei . THE F 

iiHithe grand !%??!ZPERSON: NO there are not. 
I221 MR. BINHAK: All right. Thank you very much. 
1231 BY MR. BINHAK: 
I241 Cl All right. Ms. Tripp. I’d like to pick UD on one 
t 2 5 1 issue before we return vel ry briefly to Bayani Nekis: 

__ --- --__ 
OlCStan 
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Eariter thls mornin 
i ; asked a questton about t i5 

before the break, you were 

: 3 1 Individual who gave 
e tdentrty of a particular 

t: 
ou some information and 

r J 1 reluctant to answer t at question and I wanted 
: 5 1 an opportunity to explain your thoughts on that 
: 6 1 Issue. 
.I, A 
I 2 ; necessary 

I will reveal the name of the person if d’s 
That information has lonq since been qlven to the 

[? j lndependknt Counsel. 
I My concern is that knowing what Mr. Binhak said 

jt:;when I first 

be? 

an, that this is likely or at least could 
i I: ; become part o the ublic record in terms of it goin to a 
;:l;!eportsqmewhere, fhave reason to believe that if&s 
: i 4 1 In orrnatlon should be revealed that person will lose hts or 
[:s]her job. 

0 Just for a moment, when you say this information, 
I : :: you don’t mean the information that this person gave you, ycu 
[ 18 Ilust mean the identity. 

A No no no no. Just the name. The name. Because 
if,‘; it was told to me ih c&fid&e and obviously it would cause 
(2 1, the loss of the ‘ob. 

A JUROR: A procedural question. Since you have 
I:: 1 the information. could that end up in any summary report that 
[ 2 4 1 gets sent out? 
[251 MR. BINHAK: It is conceivable, but it wouldn’t 
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111 necessaril 

I: 1 their job. 
x 

yUrokck in that report to Ms. Tripe. 
I see. So that person might still lose 

THE WITNESS: Oh, I didn’t know that either. Well, 

Yes. We can do that. Pm happy to do 
i21 jthat. But at least - 

. - 

A JUROR: That’s an option. I think it’s an 
I::jexcellent option because I know we wouldn’t real want to 
1241 MR. BINHAK: Actually. can we ask & witnessto 
rzslleave for this particular aspect? 

Ill 
[21 
r3i 
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A JUROR: 

% 

Oh, I’m sorry. 
ltness excused. Wtiness recalled.) 
E FOREPERSON: Ms. Tripp. you’re still under 

ii j oath. 
..-_ 

I51 THE WITNESS: Yes, ma’am. Thank you. 
[61 BY MR. BINHAK: 

Q Ms. Tri p, welcome back. And, for the record, 
Ii j you’re the;amey~ss.l ,“,pp who’s been testtfying all day? f 
[91 

MR. BINhK: ’ 
~:~~unauthorized 

And, Madam Foreperson. we have no 

1121 THfiBREPERSON: 
o le in the room and we have a quorum? 

iljjunauthorized peo le. 
We have a quorum, we have no 

[I41 MR. B&AK: Thank you very much. 
Ms. Tripp, in the interim,, the grand 

1 :z 1 made a decision in this particular Instance itil 
‘ury has 

w 
117 1 to this 

P 
articular person s identity the 

regard 

[ ~elwould Ike to respect this wish to keep 9 
rand jury 
his person’s 

f 19 1 name confidential in order to maintain the security of 
[ 20 1 their ‘ob. so for this instance, the grand jury is going 

.I (21 lto WI hdraw the question. 
Is that an accurate representation of what the 

i::lgrand jury has decided, Madam Foreperson? 
1241 THE FOREPERSON: That is absolutely accur 
1251 MR. BINHAK: Thank you very much. 

ate. 

OlCStarr 

THE WITNESS. Thank you 
MR. BINHAK: 
BY MR. BINHAK 

SO let’s move on to the next Issue 
I./ 
(41 Q I want to go back and finish up two ve 
! 5 1 points about Bayanl Nelvts and then I want to move In 7 

short 
o sort 

16 1 of a continuation of what we were dIscussIng when the grand 
[ 3 ;prors enga 

? 
ed in the colloquy with you. 

t ij Lewinsky 
ou testified about Bayam Nelvls and Montca 

and ou 
[ I o 1 and that inclu J 

listened to a portlon of one of the tapes 
ed d~scusslon betwee? Monica Lewmsky and you 

[ 11 Iwhere Monica Lewlpsk 
[ 11 lNelvls had talked with x 

was explatnlpg to you that Bayani 

; 13 1 the President. 
er about Monica going on a trip with 

Is that correct7 
A Well, to clarify. I llstened to you read a portion 

i :: 1 of the transcript in which they had a conversation. 
1161 Cl Okay. Thank 
[ 17 1 remember a conversation tha r 

ou for making that clear. Do you 
you had with Monica Lewinsky 

[ 18 lwhere Monica Lewlnsky told you that Monica had discussed with 
[ 1 g 1 Bayani Nelvis the possibility of Monica going to Martha’s 
[zo]Vineyard? 
1211 A Yes. 

Q 
i :: i the substance of that conversation that 

Okay. Would you please describe to the grand jut-y 
ou had. 

I A Last summer. when the resident and Mrs. Clinton J 
I:: 1 took their family vacation to Martha’s Vineyard for an 
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I 1 lextended period, Monica had spoken to Nel prior to the trip 
[zland then had contact with him durin 

It was my understanding t ?I 
the trip. 
at Monica did not contact 

i:iNel at Martha’s Vineyard, he called her and at that time 
[ 5 1 relayed different thin 

9 
s that were oin 

[6]personal nature with he Presiden ? 3 
on up there of a 

an Mrs. Clinton. And, 
17 1 in fact, invited Monica to join him at Martha’s Vineyard. 
[B 1 And he did that more than once. 
191 I don’t know that it was more than one 

[ 1 o 1 conversation. I just know that he extended the invitation 
[ 111 more than once. 

i :: i that 
Q 

tldlher? 
Bayani 

Did Monica Lewinsky ever tell you that she felt 
Nelvis had, for lack of a better word, a crush on 

A 
[:zirnaybe did. 

We discussed that more than once. She felt that he 

Cl71 0 
A 

Did she enaura e it or discourage it in any way? 

I :i; that Monica reassured me that Nel knew that ;he was 
I don’t think that Monica - well I can sax,e 

r201President’s 
P 

irtfriend 
[ 2 I 1 there was 

so to speak. and respected that, but 
s III a level of interest on Net’s part. 
MR. BINHAK: Okay. Let us read to you a portion 

I::~ofwhatthegrandjuronhavacometoknowastape23and 
124 IWe’ll sht On pa 
[2s] 19. and I’ll read ?it3 

22 for a shor! eXwq& S~IthIg On he 
podion of Ms. Tripp and my colleague, 
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[l]Tim Susanin, will read the ftion of Ms. Lewinsky. 
121 &?y$W?d$ Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

i:{you over the hol a 
at line 1 : 
? 

“Now doesheexpecttosee 

J [s 1 going on with him. 
Does he kn& you’re leaving? What’s 

I61 “Ms. Lewinsky: Yeah. I’ll probably see him some 
[ 7 J time soon.” 
181 “Ms. Tripp: Did pu give him a fi,, too?” 

“Ms. Lmnsky: 
r:iisomething.” 

ea I brough him back 

Ill1 “Ms. Tripp: Hmm. God. So now do - I see no 
I 12 1 
[ 13 1 eave?” p” 

int, do you, In continuing that relationship when you 

I191 “Ms. Lewinsky: Why? ~. 
“Ms. Tripp: I don’t know. I just wonder why he 

I:yidoes this. I mean, I wonder why, you know, if he has an 
[zzlagenda.” 

“Ms. Lewinsky: No. I’ll tell 
i::;agenda, I think he has a little aus r; 

ou. if anJ kind of 
on me. 

1251 “Ms. Tripp: Well, that’s my point.” 
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‘Ms. Lewrnsk : 
TYl 

Oh ” 
‘Ms. Tnpp at’s,what - what did you think I 

meant$ i%$$hr~%on’t know.” 

‘Ms. Lewrnsk o No but he knows - he knows that 
I’m. like. hot to trot or the’other one. He knows what’s Y 

1. 
.z refernng to there? 

;:: A Well. I was t 
[ 1: likely that - it was complete 

ing to make her see that it was 
p 

: : c Nel was doina this. it iust dr 
unlikely to me shll that 

not compute m my head that 
i~~:hewoulddohis. . 
(is- So I was trying to make her see that perhaps he had 
t 13: his own agenda. That maybe what he was doin was showing an 
r 2:. interest and thinkrna that mavbe Monica shared hat Interest. 9 
i 5 f. but she is saying n& its - it’s - he has a little crush 
1;: i but he knows its not going anywhere kind of thing. he was 
tfi;flattered bLthe attentron., 

onrca essentially told me that she thou 
[ 2 5 : knew it would never go anywhere, but that he was w 

ht Nel 
attered by 
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; : : the fact that he was receiving attention from someone who 
:I-also had the eye of the President. 

Q Is that what Ms. Lewins$v meant at lines 2, 3 and 4 
iii of page 24 when she says, “He knows 1-m. lik?. hot to trot 
: 5 :for the othz 0nyee.i.e knows we’re just fnends ? 
(E 
r-i 0 “Hot to trot for the other one.’ who would “the 
; 2 -other one” be? 
(3‘ A The President. 

I,-. Q And “he knows we’re iust friends.” that “he” there 
; f : ; would be ?$. coo:& 
(:Z: 

Q Okay. I’d like to now shift back to, I think, more 
i :: j in line with where we were during your colloquy with the 
[ 1 s:grand jurors earlier in the momin 

You know the day that 9. hrs relationship - the 
I :-” {contact, the actual contact, between Monica Lewinsky and the 
f 1 s : President began, do you know that day? 

I know what Monica told ma as being the day. Yes. 
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Q And when Monrca Lewrnsky responds. “Yes Novembe 
- .15th.” what does she mean? 

. -  ~ ~ .  

L  :  

A She’s referring back to November 15. 1995. 
i.:- Q And IS that the day that the relatronshrp began? 
T The sexual relatronshrp. 

A That’s what she told me. 
And then on. the top of page 40. also 

says, ‘Whrch IS really depressing. 
just so - uch. So annoyrng because 

[ :: : Saturday.” 
our two-year anniversary is a 

1::. BY MR. BINHAK: 
[I_:‘ Q 
::; .relatronshi 

And IS that another example of Monica datrng the 
back to that date, November 15th? 

1:s: x Yes. 
[I61 Q Did she do that on other occasions other than these 
[ 17 itwo that are ca tured on tape? 
11S: A b 
[ 1 s 1 other dates? 

o you mean specifically in terms of that date or 

[ZC! Q Well, first that date. Is November 15th a date 
t 2 1: that she, considered to be very im 
t z-4 1 about with 

2 
ou .g 

ortant and she would talk 
on a regular basrs 

1231 Well, we didn’t always refer back to that date, but 
[ 2 4 1 it was-very important to Monica because to her, it was an 
[z s; anniversary date. So as any anniversary would be, to her 
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t 1 lthat was si nificant. 
I.21 i ut Monica has a rho&graphic memo7 when it comes 
t 3 1 to dates like this, in excrucra mg detail. And so s e IS 
[ 4 1 able to off the top of her head say on May 23rd of 19 - 
t 51 whatever year it was, ‘97, I 
t 6 1 to and May such and such 4 

uess, dump day and refer back 
996 we were at this point. So 

t7:dates came u fre uentl and they were difficult to follow. 
I91 BY hR.%Mfb&~: 

i:iidates? 
A JUROR: Do you mean detail in general or just for 

I201 THE WITNESS: No, no. In general and dates are 
t 2 I 1 included. But not just the dates, also what hap ned on 
f 22 1 that date, what people were weanng on that da $. 
tzsldetail. 

e. bny 

A JUROR: Ms. Tripp are these the dates 
~~:~significant to Monica or in general: like about her work. 
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Q Okay. Why don’t, if you coukl, give the grand 
li i jurors a liile more specific background. I know you touched 
jsjon this earlier this morning. but give them a Tile more 
t 4 : background about how that began and how she came to have her 
rs:fint contact. 

A You know I can do this, but it’s more helpful if I 
i’i have ti notebook to remind me of the dates. Do I need the 
t e :dates or not? 

MR. BINHAK: Okay. Well. maybe we should come bade 
t : ,’ i to that specific question when we go with the notebook. 

Let me read to you an excerpt from what the grand 
I : ! jurors have come to know as tape 18. I’m boking to 
tls:and on page 24. line 14 of tape 18.1’11 read the part o e 

age 24 

[14.Ms. Tripp- 
115: (Transcri t read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

‘Ms. Tri 
I:! Idumps about t 

f: p: bl,d so you can’t not be down in the 
at even if It’s not a conscious level. And 

t 1 s : MYs face it, Monica, the situation is overwhelming. Won’t 
t 19: rt be almost two years? 
12c: ‘Ms. Lewinsk : Yes. November 15th.” 
[2:: BY MR. ~NHAK: 

Q All right. When Monica gives you that date - 
iz’j i first when you ask her its almest two years. what are you 
t 2 4 : asking her about at that time? 
125‘ A Hadn’t the relationship been ongoing for two years 
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t I 1 about various events, or only things that Monica perceived to 
t 2 j be important? 

THE WITNESS: That’s a ood question and. honestly, 
1:; I have to tell you that other than this su % ject, we almost 
t s 1 never talked n detail about anything else, so I don’t know 
[sIthe answer to that. 
171 MR. BINHAK: And let me iust real auick follow 
rslup-I’mnot oingtocutyouoff- - ’ 
191 .-, B’?MR. BINHAK: 

a You said 
I : y i else. Was that b 

ou almost never talked about anything 

A 
your c!toice or by her choice? 

It !ormed the genesis of the whole relationship and 
i ::; I think it was by her choice because there would be many 
I 14 I times when I wouM go off onto other subjects where it wouM 
rlslbe, “Oh. I know. I know. I’m so depressed.’ And then we’d 
I 16 I get back into the whole analvsis once aaain of the 
I;;;ielationshg - - 

R BINHAK: 
tisljuror. 

There’sa question from another grand 

1201 A JUROR: 
i21 jjournal? 

Did vou know if she kept a dianr or a 

1221. THE WITNESS: She didn’t keep, to m 
K ’ [ 2 3 1 journal, but. she did make a matrix - I don’t know w 

knowledge, a 

[ 24 ; call it. A chart. Like a chart. a flow chart. Of the 
at you’d 

rzs~dates, of every single phone call, answering machine message. 

Page 79 to Page 94 OIC-Starr 
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: 1 I meeting. Everythtng like that was on this thing that spanned 
::: a two-year period. 

A JUROR: What was the purpose? What would she do 
! 3 /with that? What did she intend to do with that? 
:C,1 THE WITNESS 
i 6 j should back up. 

Inrtiallv. it was because - no. I 
Initially. what was hsppening was that 

; 7 1 Monica - the relationshrp was going sour as soon as she lefi 
[althe White House. It was just not gomg on right. 

i ,‘I analyzin 
So Montca spent an inordinate amount of time 
past behavior and past actions that precipitated 

11 lother a 8 Ions. to analyze maybe he’ll do this because this” 
12 1 or ‘Mrs. Clinton was out of town on this date a?d he called 
: 3 1 me” or “He always calls me when there’s a cnsls, so here’s a 
id Icrisls, I’m bound to hear from him” kind of thing. 

I was not able to follow in any wa to her 
:z i satisfaction the flow of the telephone calls, he dates of r - 
17leverythin so I’d get mixed up and say “You mean 1996?” 
islAnd she I? say, “No, 1995.’ And this went on to the point 
lg]of sheer anger on Monica’s art because.sbe had told me so 
Tolmany man times and I stll couldn’t put rt In the same 

i:l]orderihat ste did. ” 
So at one point. she actually asked me to write it 

I:: 1 all down which is what you will I uess, see as a crummy 
[ 24 1 notebook. And then that precip’ita ed her actual1 9 
rzsldown at the computer and doing it all herself an J 

sitting 
doing a 
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(11 real product, which she brought down to my - she did it at 
(2 ~work and brought it down to 

“r 
office and II was a work of 

13 1 art. And it was detailed. And only saw that the one day. 
[41 A JUROR: 
; ;; grip, kind of a real’ 

Did you ever try to ask her to get a 

%i- THEWl ESS: 
171 A JUROR: 

Repeatedly. Repeatedly. 
What was her response? 

THE WITNESS: Monica couldn’t get a 
1:; is in love and there is nothing he can do to change t 4 

rip. Monica 
at. 

A JUROR: Even being rejected didn’t affect that, 
I :! j probably made it worse? 

THE WITNESS: Well, no. I mean, she would vent. 
i :: 1 She would vent her anger but not at him. And I take that 

rlslwasnt the ind of an erthat you 
[ 14 1 back., Thei.had knorown, dra?-oz te~~l&o~~>%~; it 

[16tor that would say-t at would really mean cut the cord, I m 
[ 17 1 out of here. None of that None of that. 

This was - this was a girl who was so completely, 
[:iiin her mind, in love with this man that she can excuse 

BY MR. BINW 
Q Ms. Tripp, you just used the phrase that she 
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11 lcouldnY et a 
IzlMonica 8 4 

rip. Are you meanin to suggest that 
oesn 

13tmeaning to sug 
have a sense of rea rty or.are you Just B 
est that she couldn’t extncate hersev 

14 #mm this particu ar relationship? Or suggest somethmg 9 
[5lelse? 

A In the context that the 
I;jquestion I understood his context in t a 

rand juror asked the 
e form of the 

relquestion’to mean could not extricate herself and just 
rglunderstand the situation, see it for what it was and 

[ 1 o 1 remove herself. 
Ill1 A JUROR: Accept reality. 

i::ito 
THE WITNESS: Accept that reality. That’s not 

im ly that I felt in any way, shape or form that she was 
[ 14 I unba anced. P 

It’s just that most people with this level of 
::zirejection and abuse would have, if nothin 

for OJ 
else, pride; 

117 1 humiliation, something would have them to get that 
llelgrip. So - 

I191 BY MR. BINHAJC 
Cl And for some reason, Monica Lewinsky just wasn’t 

i fi i able to extricate herself. 
(221 A She was not. 

MR. BINHAK: 
:::;a grand juror. 

i-think there’s another question from 

1251 A JUROR: I do have a question. 

OIC-Starr Page 85 to Page 90 

MS Trrpp, you said thin 
3, 

s llke she s dramatlc, 
: I %JlWa emotional. overwroug t. could not get a grip. She 
.3 ‘made ~7s chart Is It possible that she wasn’t living In 
:A’ realfi !nat she was fantasizing and you ‘were 
‘5 -fantasy and she created a chazoy remember t R art of this 

ose fantasies7 .i THE WITNESS 
._ A JUROR. “Fatal Attractlon”7 

THE WITNESS: No. I promise you on my mother’s 
I ~:soul an+ on the lives of my children. this 6 not a fantasy. 

!::. MR. BINHAK. Why don’t you just take a second - 
[::’ A JUROR: 
1:: MR. BINHAK: 

What makes you so sure about that? 

i:j:thing 
I was just gotng to say the same 

!1: Wh don’t ou explain why 
il’ THZ WITf&iS: Okav. 4 

ou believe that to be. 
lease understand that 

ii E j I lived thts wrth Monica. What yoj may or may not have 
: I- ; heard to date in terms of transcripts, tapes, is a 
[ I e ; snaps%3 late, late, late in the game. Late in the - 
I I 91 I don’t mean a aame. I mean late. late. bte in this whole 
L - - 1  

[ro:sad story - 
[21! This was not at all reflective of the level of 
rz?:detail day in, day out, that we lived. And b 
I 7 7 I that Monica shared this level of detail with t; 

‘We.” I mean 
er mom and 

;;; jwitt’rme for over a period of a year prior to my taking any 
[zsjaff~rmat~ve action. 

This was not only me hearing Monica, this was me 
I:ihearirq Betty by hone and b answering machine tape. This 
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R fv 13 ~was me hearing t e Presiden s messages on the answerin 
[ 4 ~machine. This was me seeing the semen stained dress an % I’ve 
(51 lived it I’m not gullible at all. 
I61 To say that the day she told me did I instantly 

- I did say instantly to myself “I could believe this” 
il ;%“nyd it felt like deja vu after Kathleen Wilky. but I had to 
I 91 live it to understand the level of truth here. 

A JUROR: 
i :! i the other juror% 

Just to follow that up, in reference to 
uestion ‘ust about her mental state? 

[12? THE VQITNESSI Yes. 
A JUROR: And I don’t mean to be coy at all, 

i::;p&ase. but could a professional maybe see that a little 
[ls]dBerent? You know, somebod 
[ls]deal with people with emotiona problems more so than you r 

who’s really trained to 

[17]are? 
1181 You worked with Monica in helping her analyze that, 
[I91 but if I recall your back round it was a business school. 
~2o]Could fike a psychiatris! - and I’m not trying to be coy, . 
12 1 I bvt I mean, you know, somebody that’s a real psychiatnst 
;;:;zmlogtst or whatever rsslby you know, see 9 

- I don’t know, you now, don’t have that kind 
[24]dbabbg and back round, so I’m not abk to identify 
[25]whctkr or nat -%ody’S II’It?ntd state is - 
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THE WITNESS: I think I understood you to be asking 
I:lmy opinion. I have no doubt in m mind. I believe 
I 3 1 completely gat this happened. d e level of detail that 
f 4 1 Monca provtded to me, I’m not sure there would be a way to 
[s~fantasize that. 

A JUROR: Okay. I’m sorry, that wasn’t m 
i76; I wasn’t questioning whether or not what she said was r 

- 
rue. 

[alThat wasnY it. 
[91 ME WITNESS: Oh. Okay. 

I101 A JUROR: What I said was in reqatd to her mental 
ii; istate. I think I used those exact words, you ktiow,, could - 
I121 THE WITNESS: So what’s the quesbon? 
,171 A JUROR: Could it be that her mental state was a 
i i ; ; little - based on all those adjectives - 
1151 A JUROR: Dramatic, suicidal, emotional - 

A JUROR: 
I :7” i indicative of a problem? 

Yes. Yes. I mean. could that be 

THE WITNESS: Oh. I don’t know. 
i :: 1 I’m not a doctor. as vou have pointed out. 

I donY know. 
.--, 
I201 A JUf?ORy Right.’ 

THE WITNESS: I don’t know that those - I can tell 
I::;you that I will stand by the words I have given you in terms 
r?llof how sbe behaved. 
1241 A JUROR: Right. 
(251 ME WITNESS: I can’t tell you what that might mean 
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Page 94 
A Well, when I used them rnrtiall I thank It was *.- 

-i ldescnbe when she was upset. VOlatlie and w en she popped’;: It 
3 I l assumed we were stilt talking about that very same context 

.4 : Cl RI 

.j’ A JUR 8 
ht. 
R. 

And there were plenty - 

r 6 1 she was like this.3 
Would you say usually when she caicc you 

THE WITNESS: NO. It was only when she had retune:: 
Iii the level of frustratron that would cause the anguish to 
’31spill over that she was kke this 

‘.?, _ ‘i , BY MR. SUSANIN: 
::1j Q So is it farr to sa you also - 
..?, A It also happen 
:; iwasn’t just on the phone. 

J at the Office, though. This 

14! Cl So IS it fatr to say that you also knew a quieter 
:j 1 or a more low ke side of Monrca? 

:i61 A OK, absolute1 
: :T 1 reasoning human being wou L 

I knew Monica acting the way any 
act. 

[la] A JUROR: 
I i31offce who could test’ 
:201 2 

Ms. Tripp. were there people at the 
to these emotional outbursts? 

THE WITN SS: Yes, there are. 
:?:I A JUROR: Who? Would you name them? 
:221 THE WITNESS: I can name them. Most of them are 
::3lpolitical and I have reason to believe they most likely will 
;24 lnot be-honest with you, but I think that there are those who 
iZS]WOUld be. SO- 

: -In a 
;z 

physio: 
3 

UkbwRay. 
Out of everything Monica told you, using 

: : ‘from zero to 100 percent, how much of it did you believe? 
!; ‘Out of everything that she said, you believed everything that 
: 5 she told you, there was never no question or doubt? 
[ ;. THE WITNESS: 
:-.but I have to try to make you understand why I m sa mg that. 

I can honestly say I ha; no doubt, 

! ? 1 When I say the level of detail, this wasn’t Monica ca rng me 
; ? 1 up and sayrn 

r : .” President an %, 
‘Well, you know, I’ve been thinking about the 

thinking about getting in to see him.” No. It 
; :: ! wasn’t like that. 
1::. It was the repetitive, “I have to page her now and 
! : ? ; then I’ll call ou back” And then “I’ll do this and I’ll 
‘2. call her bat IF And then “I’m going to leave thts message on 

1 f 51 the board and I’ll call her back.” And it was the level of 
[ i 6 Idetail that came back. 
11’1 Now, I can tell ou that there are very few people 
[lslin the West Wing of theVr) 
t 19 1 the study, for instance. 

hate House who know a thing about 
In fact, most people n the Whrte 

t 20 1 House will never have an opportun 
?r t 2: 1 there are- also senior people who WII 

to see the study. And 
never have an 

; 5;; opportunrxto see the study. 
onrca s recall on the study left absolute no 

~24 ldoubt in m mind that she had spent a great deal o 
[25lthe study, &r instance. 

r- bme rn 

Page 92 

[II BY MR. BINHAK: 
Cl And in fact isn’t there a conversation on one of 

i:ithe tapes where she discusses that familiarity with the study 
t 4 1 in detail with you? 
[51 A I believe so. Yes. 
[61 A JUROR: Have you been in the study? 
[?I THE WITNESS: 

A JUROR: So - 
Yes, I have. 

181 
THE WITNESS: But I also worked in the Office of 

tizithe President twice. Monica never worked for the President. 
t I I I It would be those people who had a reason to be there for 
I I 2 1 either workin 

% r 
in sup rt of the immediate Off& of the 

1131 President an even t at wouldn’t be routine. And, in fact, 
I 14 tmy 
rlslthe iv 

oing in and out of the study was a handful of times over 
o administrations. Not enou h to tell you what the 

rl6lwallpaoer looked like. but enouah o be able to tell vou what P 
i17jit looks like. 

~~~~somebady else in the jury 

Page 93 

[ 1 I can help me phrase it. 

1:; had when she was teleDhonina vou. for exam&. and her 
I understand this fantasy-like behavior that Monica 

i 4 i conversation with you. but usGall 
t 5 1 in the White House setting, I wou b . 

in an office’seting or 
think that 

[ 61 be finely attuned to what was going on aroun 
$eo@ewould 

them and 
t 7 1 instantaneously see if there was some kind of a relationship 
18 1 oing on between em 
tgj?fow did she hide this! 

loyees or between members of the staff. 

THE WITNESS: How did she hide it? I don’t think 
[ :fi there were very many People who observed their interaction. 
t 12 1 I think it was limited pnmaril to the agents outside the 
rl3jdoor and Betty Currie. I do hink there did come a time when 7 
t 14 1 the behavior was commented upon by those who had a reason to 
tlsjthink that she might be somewhat dangerous to keep around and 
t 16 1 that’s when she was moved. 
II’! BY MR. SUSANIN: 

[ 25 Iwords. on occasion she acted those ways. 
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i: i Penta 
A JUROR: Would there have been people at the 

on, 
t 3 1 might R 

professional positions and career positions, who 
ave witnessed this kind of outburst? 

i41 THE WITNESS: Yes. 

i I 5 j impression. 

;:76;tirnes she called because it became out of hand. This was as 
In fact, I had people keeping lists of how many 

t 1s 1 things were escalating toward the end that it became very, 
t I 9 1 very obvious to others. 
[201 A JUROR: 
t 2 11 with the relationship? 

I wast;n$sesy w$t&yp continue 
It sou 

t22jdifticult. 
THE WITNESS: 

~::~so~ for Monica Lewinsky. And I was very fond of Monica 
lt was very difficult I felt very 

tzsllewmsky. 
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A JUROR: Ms. T. p do you know whether Monica was 

i:ion any kind of medication to he “$ her calm her down or 
[ 3 1 maybe she was off medication when bme of this behavior 
t41e”Ppted? 

THE WITNESS: 
izlkind of medication during the periods when I urged her to see 

She told ma that she was not on any 

[ 7 I a therapist. At the very end, she told me she was on 
[B 1 medication. She named it I don’t remember what it was. 

A JUROR: 
t:~~office, did other 

When she had these outbursts in the 

! I I 1 they aware of w R 
ople know what the problem was? Were 

at was 
THE WlTNES8: 

oirg on? 
:121 Most people were not The two 
: 13~supervisors as I’ve stated, two female supervisors above me. 
i 14 1 knew. And my assistant, we work in cubic& without roofs, 
t 15 1 wfthout ceilings, and my assistant sat in the direct cubicle 
t 16 1 next to me and there aren’t even walls. These are some kind 
i17ll 3f material. 
!I81 And so from the time that my assistant became aware 
i 19 i of an issue, startina back with the broblem with the Kathleen 
i 2 o j Wrlley Newsweek ctory, she began to understand. She never 
:211asked a lot of questions but she. I think, had an 
.:21understandina. 
. - - 1  

I231 A JUROR: What sort of things would she say when 
: z 4 1 she had these outbursts? 
;251 THE WITNESS: In the office kind of thing? 

OlCStan 
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Page 97 Page 100 

A JUROR: Yes. THE WITNESS 
THE WITNESS: You know, I can’t - I can’t sit here 

1:: j don’t thank at that trme she did 

-! right now and relay a verbatim conversation. I can grve you 
12 1At least sh; ;rReQard so to me 

1 .overall what the tone and what it would be like. i: j her mrnd. the first? 
SO she was posrtronrng herself to be rn 

-: It would be a lot of profane language, which wasn’t 
f. that big a deal, but it was when it was used as adjecbves. 

THE WlTNESS l don’t know about that. I would say 

- adverbs, evev other way, just a hei htened sense. “I hate 
iz;that she didn’t know what she has Since feels she knows now, 

: : his f-ing guts. “I never wan? seetim agarn.” “I hgis 
(7 1 but I thank she drdn’t necessarij 
[B]WaS the first. I think she thoug I7 

flatter herself that she 
t maybe she could be the 

;. her f-in guts ” “She’s an f-rn somethrng or other. 
r. - : kind of?hrng where she woul 

[ 9 1 current. 
: - : be - and sobbrng. I101 A JUROR: 
. . .-- A JUROR: Thank you. 

Would YOU say that she was stalking the 

,.-. --. A JUROR: The flow chart that she created for 
1 i I 1 President? 

THE WITNESS: 
I. =.detail. did she make that on hrt coooouter at home? __ ,. .-7. THE WITNESS: ..; LA-, A JUROR: At work? 
!LE] THE WITNESS: At work. Now, she had told me at one 

rlslfhis 
: r-j oint that she had started somethin like that at home. but 

- the one I saw wasn’t the one hat she had started at ? 
i ; i i home and I’m not even sure that the one she started at home 
tz s 1 she started on the computer. I just know she said she had 
j 2 : 1 attempted to start one at home. 
12;: BY MR. BINHAK: 

0 Ms. Tripp. let me ask you, you’ve dated the 
if: j beginning of the affair to November 15th. Can you discuss 
~25 Igenerally with the grand jury the kind of behavior that 

l hate the word “stalking.” I would 
i::isay that Monica took advanta e of every opportunity to be 
[ 14 Iseen. I also do b&eve. thoug , that If he showed no % 
j ~slinterest she wouM not have contrnued. 
I161 I think she was fed confidence to continue 

;ky 

hersetf because he responded In a bg way. So - 
j ii j positionin%Y MR. BINHAK: 

Q Ms. Tripp. when the President and Monica Lewins 
rzo,ultimately did consummate their contact as personal contact, 
I 2 1 Iwhat kind of contact would they have? 

A They would have essentially hysical contact, 
i :: 1 clothing either opened or removed and, for t t! e 
~24 ~frontel contact without penetration. 

most part. 

[251 Q Did they engage in kissing? Did they kiss each 
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[ : 1 Monica wouM engage in before November 15th to get her&f 
r z 1 close to the President? 

A Well, she reviewed this very briefly with me in the 
iii beginning and what it was essentially was there are many 
t 5 J opportunrtiis for staff to bump into the President if you 
: 6 I know his schedule, so Monica made it her business to make 
: - ; sure she had access to that schedule. 

And the schedule was not somethi that was 
i z;distributed throughout the White House, one o our bosses “9 

t : 1: may have gotten the schedule, but it wasn’t 
[ I: 1 classified safe either, so they could access iP 

ut in a 
Staff 

[lz;could access it. 
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And. later on, when she was working there, she 
~~~could do the same thing when he’d come in from a helico ter 
t 31 ride. He’d come in through the main part of the bottom o P 
t 4 lthe residence, which brings you in through the diplomatic 
t 51 room or something, I forget what it’s called. And so she 
[ 6 J could be in that East Win corridor. which is the bottom of 
~7 ]the residence, so to spea & , lrke the ground ftoor. and bump 
f s 1 Into him. That happened several times. So - 

Q Did she wear particular clothing on any particular 
t : z ; occasion as part of that behavior? 

A Yes. Yes. One da 
I :: I what it was, he had made eye r 

someevent I don? remember 
con act. The first’time he had 

f I?! made eye contact with her where she thou ht there was the 
t I 4 1 possibikty that this cou!d advance to some i% ~ng else, she 
I I 5 1 was wearing one of her favorite suits and the next day, there 
[ I 6 ! was some other reason why she would see him again, another 
j ~~loccasion that she knew she wouM see him, so she ran home in 
j I s 1 the middle of the workda and than 
I 19 1 same one on from the ot x ii 

ed her suit so she had the 

A JUROR: 
er day so e would recognize her. 

1201 Do you know if she knew at this time 
iz: iabout the raduates. about the previous women? 
[I:: 9 HE WITNESS: About the graduates per se? 
123’ A JUROR: Notnames or anvthino. .--, 
r:r: 
[Z5: 

THE WITNESS: j believe not. - 
A JUROR: That there were others 
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[ 1 I other? 
I21 A Yes 
[31 Q Did they engage in oral sex? 
[41 A Yes. 
[51 Q Did Monica Lewinsky tell you that she performed 
I 6 I oral sex on the President? 
i7i A Yes 

ii; performed 
Q Did Monica Lewinsky tell you that the President 
oral sex on her? 

[lOI A 
r111perfomled. 

Yes. but it was not as frequent as the oral sex she 

Q 
1: : i President? 

Dii Monica Lewinsky tell you that she kissed the 

1141 A Yes 
0 

i:z;kissed her? 
Did Monica Lewinsky tell you that the President 

[171 A Yes. 
1181 Q Did Monica Lewinskv tell vou that she enoaaed in 
t 1s j mutual ma;turb;ry with the President? - 
j201 
I211 Q . Di hlorrica Lewinsky tell you that these different 
I; f i E!;f physrcal actnnty occurred In the study to the Oval 
,--, -...-. 
I241 A 
t251 Q 

The study, Nancy’s office and phone sex. 
For the moment now let’s concentrate on these 

t i j personal contacts. 
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illjclOse t; 

I121 
-I 

i::iwe didn 
1151 
I161 : 

I171 

1181 I191 5 

[2olto--ifyl 

(211 
I221 4 

1231 1241 Y 

izsi 3 

sley,ing wifh him. 
Is. npp: Why? Because you were.standing up? 
Is.a~ew~tn~: We didn’t have sex. Lrnda. Not - 

1:; ~$!$$$Vrrf!%k?%t~d.” 

1:: @?%, fJ%%~bw. I think if you go 

Page 97 to Page 102 
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!11 “MS. Tnpp 
!~!That’s hrs - ‘* 

Oh, you’ve been around him too long 

13i “Ms. Lewrnsky: Nuh-uh ” 
i41 “Ms. Tnpo - rationale.” 

“Ms. Lewrnsky: That’s - well that’s my -then 
/ :i I’ve had sex wrth a lot more people.” 
[‘! “Ms. Tnpp Oh?” 

“Ms. Lewrnsky: Haven sex is having intercourse. 
1 i iThat’s how most people wou d - ” B 
101 “Ms. Tnpp: Oh, so blow jobs and all of that don’t 
i 11 count?” 
111 
13) 

[14lme.” 
I151 “Ms. Lewinsky: Those are guys that you just fool 
jlslaround with.” 

rzslspecific questions. 
I’m going to ask you a couple of 
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ii jexampje’ f$%g$FS%hat7That was all he sa.c 
i 3 : 
; I : what he could posslbl 

That’s all he sard? Any conjecture on 
mean? 

[5’ THE WITN 2 SS Oh. sure. I can corjecture a jot. I 
! 6 1 mean, to me, consequence means she could ge: pregnant or. 
17 ;God forbrd. a sexual1 transmitted disease or - ou know 
[ 3 1 thongs that would ma i e hrm accountable for hrs Lhavior that 
[ ?‘he wouldn’t necessarily want to admit. You can understand he 

[ 1 o 1 wouldn’t - 
Iii: A JUROR: 
[ 12: his mind - 

Would that be a commrtment? I mean, in 

c13: THE WITNESS I think so. She always felt - 
i I 4 j Monica felt that if she could get to the point where he was 
I 15 1 actual1 haven 

r 9 
intercourse with her as opposed to thrs 

j 16 1 other, hat tha would mean that she had gone to a different 
[ 17 1 plane in the relationship. 
I181 A JUROR: So a consequence there would be further 
t 191 involvement, rather than disinvolvement. 

IZyipart of it. 
THE WITNESS: She thought that was a part of it. A 

I221 BY MS. IMMERGUT: 
123! Q I’m sorry, I have one question that sort of goes 
124 1 back to the excerpt that was previous1 
f2slthough in the excerpt you had heard 

read. You sounded as 
hK onrca refer to the 
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Number one, were there other conversations along 
I: 1] these linesAbetween you and Monica Lewinsky? 
I31 

i:i;We didn’t 
Q %$I And when Monica Lewinsky says to you, 
have sex, we footed around,” what did you 

t 6 1 interpret hr to mean? 
Cl1 

0 
She meant they didn’t have intercourse. 
And when you and Monica referred to the term 

1: i “blow job”rre ou refernng to oral sex? 
[lOI As 

Q And that would be oral sex that Monica Lewinsky 
i ::; would perfgrm ~nt;~ fiPre$dent. Is that correct? 
I131 

MR. BINHAl? Let me turn now to page 80 of the tape 
i::lthat the grand ‘urors now know as tape 18. 
[I61 THEjWtTNESS: Can I say something here? 
(171 MR. BINHAK: Absolutely. 

[:i;the 
THE WITNESS: Are ou going to et back to 

P 
ottion that I think is importan , the day tha r ? she 

j2olfelt hat penetration was imminent or would have been 
t 2 11 imminent? 

MR. BINHAK: 
I:: i you to explain that. Wh 

Now might be a very good time for 

THE WlTNE&. 
don’t you do that? 

Rght before their relationship, 
i::iphysical relationship. car& to an end, there came a time 
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j 11 in the study where one of their more violent ph ical 
jzjencounten almost resulted in penetration but CT td not. 

And she felt that - said that she felt that the 
I:; next time wouM definitely be the time that he would invite 
j 51 her to the residence because she fett that he was now ready 
j 6 I to go forward with taking the relationship to a different 
i7 I level. 

iiiasked 
The explanation - that day she toM me that she 

him ‘Why won’t you have intercourse with me? Why is it 
rlolthat that’s not acceptable?” 
illi And his answer to her, as she relayed it to me was, 
t12j”VVhen you get to be a certain age, you realize that every 
t I 3 1 action you takz. every actrvrty you take. you have, has a 
j14jconsequence. 
[151 BY MR. BINHAK: 

Q Was Ms. Lewinsk 
Ii76;general matter, that the Presiden r 

satisfied with that response as a 
wouM not have intercourse 

jlsjwith her? 
A She pretty much understood it as a ground rule, but 

i:i;she always tried to make him change his mind. 
f211 A JUROR: Do you have a rough date on that? 

THE WtTNESS: 
I::; had to be prior to July 4th. 

It was right before the end, so it 
- 

i.241 A JUROR: Thank you. 
I251 A JUROR: Do you mean by a consequence, for 

Page 103 to Page 10% 
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nderstand whether it 
t 14 j meant that most of the women were in her posti or if the 
r 15 I other women had in fact actuallv had intercourse with him. 
tlsjBut dea 

3 f 17 J he could 
she felt that he felt oral sex was something that 

o., He had wme to in his conscience believe that 
[~slwas sorne~y 
(191 8 

~~R~~M do. 

t2ojthought I heard you sa 
One more darification. Ms. Trioo. I 
that this incident took 

[ 2 1 I one of the more violen 
THE WI-TN&: Yes. 

hysrcal contacts they 
e duiibg 

I221 
t231 &JgRGEse ~7~i.u 

w 
esting these were violent? 

iZ.iof that yet. 
ell. we haven’t gotten to any 

Ill Is this the time for me to - 
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MR. BINHAK: 
i:;tirne to explain. 

I think generalty it might be a good 

[41 A JUROR: Maybe just a general description. 
I51 THE WITNESS: 
[s]mean very over-the-to 

Yes. And I don’t mean abusive, I 
, 

[71where he would P 
out of control, physically powerful 

repea edly say to Monrca, ‘I’m not hurting 
jsjyou. am I? I’m not hurtin 
tgjwas. but she didn’t want o say he was. So - P 

you, am I?” And essentially he 

It was the very same thing that Kathleen W&y 
~:~~described to me, the forcefulness and the powerfulness of it. 
1121 MR. BINHAK: Okay. Let me read to you from what - 
[131 THE WtTNESS: 

MR. BINHAK: 
That wasn’t - may I say - 

I141 Sure. Please do. 
1151 THE WITNESS: 
i 16 j sOmetimI?s. 

That was not ever-v tkne. Onlv 

(171 MR. BINHAK: Let me read to you from what the grand 
[ 18 Ijurors have come to know as tape-IS. page 80. 111 start at 
[1911ine 1. 
1201 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Lewinsky: Right. I was thinking that I kind 
I:: ;of also wanted to send the Creep something ‘cause I don’t - 
(2311 mean, m?yb” I’m wrong. l:m being StU(i. ,Like I.thought 
[ 2 4 1 maybe he 
[25]yOU know?” 

be shy abou hrs knee and e d&Y grve a shrt. 

OlCStarr 
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[ 11 the very same thmgs that Monrca had experienced as a chlid 
12 1 herself: 
I?, BY MR. BINHAK- 
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i i i shit?” 
“Ms. Tnpo How do you know he didn’t give a 

iii 
“Ms. Lw!nsk : Because he saw me.” 
“Ms. Tnpo 

15! 
dh;1. ~~~60~;;o~M~ 

“Ms. Lewnsky: 
16; BY MR. BINHAK: 
[71 Q Let me ask you. first of.all, when she’s talking 
] 8 ] about being shy about hrs knee, just grve us a little context 
rslhere. Whos’he~ 

i22jin the room? 
1231 THE FOREPERSON: No. 
[241 BY MR. BINHAK: 
(251 Q All right. I’m sorry to interrupt you, Ms. Tnpp 
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] 1 ]The door is closed and you can continue. 
A Anywa 

i:;wasn*t embarrassed a r 
she said he was very up front about it, he 

all to be on the crutches or anythin 
t 4 ] And the reason that that woutd make her wonder is - and 9 
] 5 ] don’t know if this was before or after, but he was always 
[ 61 Self-crXIScioUs about his age his body, his - different 
(7 ] things. I know when he 
t s ] self-conscious about tha a 

ot the hearing aids, he was very 
. 

Cl On page 80 at line 9. Ms. Lewinsk sa 
]:zlaround.” In this context, what did you understan cl r 

s, We fooled 
tha to 

] II] mean, based on your conversations with her and your 
I 12 ]expenence with her? 
[I31 A Monica’s definition of “fooling around” is 
] I 4 ] everything but intercourse. 
115, Q Would that indude oral sex? 
.  . . I  

Cl61 
I171 

A Yes. 
Q Mutual masturbation? 
A Yes. 
0 And kissina? 

L.. 
141 Q 
{ 5 1 the notebolk. 

And you Intend to talk about that more fully wdh 

161 Yes. But that - I will say that, 
~7 1 I think there was some level Of connection. I J 

es, early on, 
on’t know 

[ 14 ]definitely - I don’t think it was only 7 my feeling was 
] 1 s ] had tt ust been sex for sex’s sake, It would never have gone 
]16]on as 1 ong as it had. 

And even though I felt that the behavior was 
1 :i ~callous and heartbreakin 

8, 
because It would have been better 

] 1 s]just to tell her and really ell her it was over and not 
I 20 ] continue to tell her and then than e your mind and then back 
[21 land forth, 1 donY think he intende 8 to ever hurt her because 
~2211 think he did on some level care, just not on the same level 
]23]that Monica did. So - 
1241 - MR. BINHAK: Ms. Tripp. let me read to you from 
1.2 s ] what the grand jurors have now come to know as tape 19 and 

Page 113 
[ I] we’ll start on line 11 of page 2 and we’ll go to the top of 

“Ms. Tripp: Okay. So we have to wait until 
~:~~Headline News comes on.” 
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t 1 Ifeelings, that they were almost soul friends. Is that a 
t 2 ] correct wa to phrase that? 
I31 t! HE WITNESS: 

A JUROR: Yes. 
My opinion? 

I41 
THE WlTNESS: I think there was a connection there. 

I:! I don’t know that it was the same on his part to the 
i; i extent, the depth, that it was on Monica’s part, but I do 
t s ] believe that he - that there was some kind of connection 
j 9 ] there. 

I101 I used to tell Monica that - in fact he said this 
t 111 to Monica after I had already said it to her, that I having 
t 12 ] met his mom wondered if maybe there was part of Monica that 
tl3lreminded him of his mother because she was a very up front, 
t 14 ]direct in your face kind of 
]~s]equal/y krnd and respectfu to a bead of state as she would p” 

son who would have been 

t 16 ] be to whoever rang up her groceries. She was that kind of 
rl7wxson. 

Monica is much the same way. Monica never held 
i : i 1 the President on this pedestal where he is the head of 
]2o]the country. She treated him very much as a human bein 
1211 A JUROR: Did they share experiences. child if! 

. 
ood 

i22jevents. thin s of that2 ? - 
TaE WITN 5% -E&t that actually - that information 

i::jdidn’t wme ‘til much. much later in the relationship where 
]25]essentially one of the times he broke up with her, he shared 

Page 114 
;;;rneeti~ldon’tknow. Ididn’tseeenoughpfit.“, 

s Tnpp: Oh. Well,. in your case, d that s the 
ts]case, which I’m now hoping It is, it’s okay. Do you see what 
t4]l’m sa ing?” 
t 5 ] 
(61 

%s. Lewinsk& Why is that okay?” 

]7]are.” 
“Ms. Tripp: cause you are not where the cameras 

“Ms. Lewinsky: Yeah, but if - how do we know 
iii they’re not back there?” 

1101 “Ms. Tri : Oh there’s no wa 
rultobe aware ofi’ . ’ 

Look. He’s got 
IS 

112 JSO therefore - ” 
Thrs rsnY somet ng he is unaware of, 1. 

“Ms. Lewinsky: I don? know. I mean and I find 
I ::i like - you know, that’s really (expletive) up if he knew 

1251 “Ms. Lewinsky: I don’t know.” 
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. “MS Tnpp: No ” 
“MS Lewinsky: I mean, I’m lust curious to see 

i i. what the story is. I lust feel kke - okay ” 
!i’ 
i5:OfIt’* 

“Ms. Tnpp: Leave It to you to find the tail end 

! i; BY MR. BINHAK: 

‘i3: The President. 

i 1’5 j Why don’t 
Q And thts IS a phone call between the two of you. 

ou give, d you can, the background to fully flesh 
]16]this out. ihat are you talking about? 

A Monica had seen on the news some dip that made her 
i :i j frightened that maybe there was an in-house secure set up. a 
~1g]camera, a video camera, that might be documentin the 
i 20 1 

P 
residency. And so - covering portions of the Ova ? Office 

[ 2 I 1 hat she was unaware of. 
And she was - where she said either that would be 

I :: 1 f-ed up or that would be whatever, was her telling me that if 
[ 24 1 he knew and had not warned her about this, that would be 
[ 2 5 1 not - that would be terrible. 
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I was saying to her that I didn’t think that even 
I: ; if there were such a thin that a. he would not know about 
[ 3 1 it and, b. that it would no be in the study. 9 .* 

Q Is that what this portion of the conversation is 
I: i about when you say “Because you are not where the cameras 
[ 6 1 are” and Ms. Lewinsky responds, “Yeah, but if - how do we 
[ 7 1 know they’re not back there?” Is that what she means? 
]8] A Right. 
191 Q And what’s “back there” mean? 

[ 1 J in the notebook because she had told me about that at that 
[2]tirne. 
131 The Ron Brown incident, when Secretary Brown was 
[ 4 1 tragically killed in the airplane acudent and I believe that 
[ 5 1 he was a friend of the Presidents and I would sa 
]6]friend. He was ve J 

a close 

2, 
very, very upset by that an that also 

17 1 precipitated conta 

]ioj A The study. 
MR. BINHAK: Ms. Tripp, Madam Foreperson has 

i :: i indicated to me that this would be an appropriate time for 
I 13 I a break and with her permission 1’11 excuse YOU for ten .~~. 
]14]minutes. 
]I51 THE FOREPERSON: Ten minutes. 
]161 MR. BINHAK: 

THE WITNESS: 
Thank ou very much. 

[I71 Than you. Y, 
t1s1 

fN 
itness excused. Wtiness recalled.) 

[$l]oath. 
HE FOREPERSON: Ms. Tripp. you’re still under 

f211 BY MR. BINHAK: 
Q All right. Ms. Trfpp I’d like to welcome you beck 

t%iafter our short break, so welcome back. 
t241 A Thank you. 
t251 Q You are the sama Ms. Tripp, for the record, that’s 
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t I] been here Joday all day and last Tuesday? 
t21 A Yes, I am. 
[31 MR. BINHAK: Madam Fo 

THE FOREPERSON: 
rewoman, do we have a quorum? 

Yes. Madam Forewoman checked and 
I:; we have a quorum and there are no unauthorized people in the 
]6]grand jury room. 

MR. BINHAK: 
ii; I’ve come to ex 

This is the level of excellence that 

I91 BY & BINHAL: 
ct from ou on this regard. 

Q All right. Ms. Tripp. let’s pick up where we left 
i:i;off. We were talking in a more general wa 

. 
now, about the THE WITNESS: Mm-hmm. 

[ 12 1 relationship between Monica Lewinsky an d the President. We 
1111 
I121 BY MR. BINHAK: 

[ 13 1 talked specifically - in a general way, we were talking Q 
[II 1 about the h sical contacts between them. 

1131 Can you explain what Monica woufd have meant under 

M I Monica Lewinsky ever say to you that the 
[ 14 I those circumstances or what she did mean under those 

I :zi President was more prone to call her at certain kinds of 
[15]circumstances? 

A 
I I 7 I periods as opposed to others? 

Well, again she’s referring to the fact that when’ 
/ :: jthere were times of heavy’stress he turns to her or in her 

1181 A 
Q 

Yes. At times of crisis or high stress tiis. I 18 I opinion, to someone and she had hoped it would be Monica. 
And woufd that precipitate erther phone sex or 

j:ijphysical contact or both or did rt depend on the time? I:iifact that she has observed that that is how he reacts in 
By “He needs this” refers to two things. To the 

]2l]Can you just elaborate on that, please? 
A Both. It precipitated both. And it would 

[? 1 I times of great stress and also that he has told her that he 

i::ireally depend on how he wasable to make it happen. He, 
122 1 has a corn 

8 
ulsion. So - 

[24]understandably has a very ti ht Schedule and alSO a lot 
Now, at a certain point I think it’s fair to say 

ical contact ceased 
12s 1 of things to consider when s l? 

If: 1 from 
e comes over. In other words, [25 1 and t z 

our testimony that the actual ph’ 
e President and Monica Lewins .? y - the President and 
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i 11 the trmrng. And Betty always had to be there 
[71 There was no other way for her to get access other 
; 3 1 than to have Betty clear her In and be mere to accept her 
r4 !visit. So often when that wouldn’t work. rt was lust phone 
!s]sex. 
l6! Q Can you think Of an Spetic instances where the 
! 7 1 President was stressed and called t 
! 3 1 conjunction with that stress? 

onrta Lewtnsky In 

: iii I could 
A Well. I can answer in a general wa 

8, ; 111 noteboo 
rve you more specifics if we couid open t f! 

right now, but 
e 

1121 Q Okay So when we get ta that, you’ll give us - 
[I31 A Yes. 

12 11 imagine what it’s like to put - ” I will not remember the 
122 ]exact words, but it was - he had had to put American lives 
[23]in jeopardy. 
[24] .. Q Was that in Bosnia perhaps? 
]251 A I think so. I know I will be able to pin it down 

rhat 

iisjgoing on.” . 
I161 BY MR. BINHAK: 
I171 Q The “he” who would call her, is that the President? 
I161 A Yes. 

Q Okay. And why don’t you explain, is that an 
[:i:example of her - 

A Yes. I can’t date that, so I can’t tell you to 
~%vhat she’s referring, but what she’s meaning this is - or 
[z3lhowItookittomaan-wasthatifthephyscalsexhad 
124 jstopped in other words there hadn’t been 
[zslifheweieinatimeofsiress.shewould~he’sbeing 

ysical sex but 

Page 115to Page 120 OIC&tirr 



ISA Linda Tripp, 7l2ig6 

Page 121 

4102 

Page 124 

XMAX(Z1/2C) 

, I I Momca Lewinskv onlv had ohone contact. ohone sex contact 
; _ ; Is that fair to sa ‘7 

. 
A hollowing the Kathleen Wtlley conversation on the 

1: 14th of July. their physical relationship came to a stop and 
[ 5 1 the phone sex contmued up until - to my knowledge, the last 
[ 6 1 hone sex call was the early morning hours of October 1st of 
[7lphis past year 1997. 

Q ’ You’ve alluded to this in a certain way and I’d 
ii j like to come back to it now in a little bit more d&all. 
I OIYOU talked about the fact that Monica Lewinsky save various 
;; i eople if’ts for various reasons and ou discu@d how Nel, 
12 Igayani ielvis would report back to Monica about the fact 
13lthat he had s&en certain of her gifts in the Oval Office, in 
14 ithe study, In this bag u?der the desk. Is that an accurate 

i161 

1 s ldescnptroyf y+E;testrmony? 

Q All right. The first thing I want to ask you is 
i :i idid Monica Le@nsky give the President gifts? 
I191 A Yes. 

Q Okay. Would you please describe to the grand 
i:y;jurors in a general way the kinds of ifts that she would 
122) ive him and the occasions on whlc 
123) w 

.a she would give gifts to 
e President? 

A Well first of all, there were so many ifts that 
I :: 1 there’s no way - I a’m quite certain even Monica wrt +I her 
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[ 11 memory couldn’t remember all the gifts. There were that 
rzlmany. 

Now b 
ly 

“gifts” I don’t mean that they all had the 
I:! same intrinsic ia ue as some, but man 
[s 1 and others were just sweet, cute, frien I!! 

were expensive gifts 
ly joke gtfts. 

Q 
it; we’ve heard about in the e&rpt’from the tape, wou 

So if I could then would the papemei :ht;h:at 
ldg 

;;;fall in the Tteg;rspf a speual type gift? 

ll01 Q And whv would that fall into the category of a 
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i 13 j love old things. 
So at one point, she wanted me to have the 

I::jpaperweight and it .ust reminded me of that when we spoke 
[ I 6 1 of ti 
rl7lshe Kad given*him! 

esterday tha that was one of the special gifts that 

Q What about - you mentioned earlier in the day a 
i :i; Santa Monica mug that Nel had told her about Is that a gift 
[ 2 o 1 she gave to the President? 
(211 A Shedid. 
1221 Q 
[23lthe grand jury? 

Could you explain or describe that a little bit to 

I241 A It just was a mug, a coffee mug with the words 
12 s 1 “Santa Monica” on it. 

OIC-Starr 

Q What about-was that more towards the very 
1. personal gift or was that more towards the memento type of 

1: g’ti7 A That was a jokey kind of glfl 
Q 

i. kmd7 
Did she give the Preslden: a cigar holder of any 

- 
A Yes. A beautiful sterling sliver. she thou 

? 
ht 

.i. antique. cigar stand holder, some sort of cigar stand ho der 
:.that she got a New York antique flea market of some sort 

Q And would the cigar holder have been more of a 
i if .memento. knickknack thinq or more of a personal tvw . 

That was very expensive That was not - that was 
-. . .a slgnrficant .-* ift. 
,.:. ..-. A UROR: 3 
:.r.nific’) 

Ms. Tripp. does Monica show you all these 
*i J..._ 

I:,‘ THE WITNESS: Not all of them. No. 
112; A JUROR: Most of them? 
113: THE WITNESS: She showed me many of them. I don’t 
[?3! have a clear - I remember the paperweight. I have a vague 
I:: 1 recollection of seeing the sterling silver 

z? [zlbecause she had brought it in to work, b 
ar thing 
I was I! a rush, 

[23land she wanted to get It over there, so rt was-a quick 
124 1 

? 
lance. I’m trying to think. Ties. I saw a lot of the 

1251 les. 
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III BY MR. BINHAK: 
Q Let’s talk about ties just for a second. I was 

[iiadually just goin to ask you that question. Maybe it’s the 
;;;wWhy thins. maybe you got an intuition about it. 

n ties, do you know why Monica Lewinsky gave the 
[ 6 1 President ties? 
[7]was? 

Do you know what the genesis of those gifts 

A Well first of all. because she thou ht he wore 
1;; ugly ties. That was’number one. But she would i! 

11 o 1 most of your ties were 
ave thought 

u 
I 11 lyou don t have good tas a 

ly beqause she - but not because 
e. but just because - she, first of 

[E 1 all, had a hugely wonderful sense of style, but beyond that, 
( I 3 1 she worked In a tie shop in California and had developed - 
[ 14 1 I don1 know, a kind of a tie fetish,, I guess. 

She could appreciate nice ties and - she educated 
i:zime on ties. I had no idea that it mattered, the 

1: 
were ties. 

[ 17 1 I thought you could buy them on the street, 71 and 
[IS 1 Independence is where I bought my kis bes. I mean it 

And she was buying ties that cost more than you 
~:~~would spend on, at times, a suit. So this is - Monica has 
rzllgood taste. 

Q And would the ties fall more in the memento or more 
I:$; in the inportant or dii it depend on the tie? 

A I thinkto her the weremorememento. Tome, 
~Z~theywereawholelotofmo~y oramemento. r 

P 
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[II Q Dii- 
[21 A Imean- 
(31 Q 

A 
I’m sony. I didn’t mean to cut you off. 
She spent a lot - one tii in particular she found 

I :; at either Marshall’s or T.J. Maxx because I ke 
1.s 1 to go you can buy nice name brand clothes a F 

t urging her 
T.J. Maxx or 

[ 7 1 Marshall's for a lot less than you can at her favorite store 
[s 1 and so one day she did that exact thing and found a Hugo Boss 
[g]or something be and brought it to my house, she was so 

[ IO 1 excited because she had gotten it for $40 instead of $100 or 
[lllsomething. 
I121 So to me, they weren’t mementos. I think to her 
[13]they might have been. 

Q Did the President ever give Monica Lewinsky any 
1::; indication about whether he was wearing these ties? 

A Oh still - yes. Even - well, yes, and she felt 
::76ithat he indicated tb her that sometimes they would be a 
ilsjsignal. 

Okay. Let’s ex&re that in a little more detail. Q 
I:iiwhat kind of s’ nal would Monica believe that the President 
[ 2: 1 was wearing d .‘i( e wore one of Monica’s ties? 

A That was a good thing. lf he wore one of her ties 
I:: 1 but she wasn’t gettin in contact with him, that meant that 
(24 ;he was thinking abou her and it was just unrealistic for him 1 ’ 
r25jto reach her at that point. 
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;i Q Did he ever communicate to her that it rn fact was 
: 2 1 a stgnal. that he was weanng these tres for her? 

Well I don’t tnrnk he sard it in that way. I 
did was let her know that “Obviously I’m 

Look. I wore the tie. Look, I’m weanng 
kind of thong. Because he has man ties. 

i’i A JUROR I’m sorry, I didn’t mean to in errupt. .r 
(9 1 Now that I have, at what 
[sldo things like that? Wha P 

hase in their relationship did he 

THE WITNESS: 
penod of time is this? 

riS! Well, from my perspective. I mean, I 
111 ]only started knowrng about the significance of the ties from 
l iz la distance. after - later. It was much. much later. 
:13:Actually. inAtJh;;&;mer of thus p,ast ear. 
[Ii. But that s w x en 

THE WITNESS: 
she told you about it. 

No no. She told me before about the 
1 iz isignificance of the ties, but It had never become a big deal 
[ 17 1 until the contact was so limited and so - you know, 
[ ia 1 push-pull, push-pull that now the ties became much more 
[ls)significant. I don’t know how to describe it any other way. 
[201 A JUROR: In the summer of ‘97, that is? 

THE WITNESS: Yes. The started to really take on 
I$imore of a significance than they had be ore. Earlier on, it f 
[231was “Oh, look. He’s wearing my tie. He’s thinkin of me.” 
1241 And then later on, it ot to - she had a T. 

% 
? 

( 2 5 1 right outside - right next to er desk at work and so she 
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11 lcould monitor what he was wearing every day because the news 
tzlchannels monitor what the President’s doing. And this became 
t31very important, to see if there was a sign. 

A JUROR: 
1 :I I’m a little confused. 

I’ll ask a 
Because 

ueshon here to follow up. 

16 1 the President and discuss with you the fact that she ust 
- 8d she ever inquirrrth 

(71 happened to have good taste and prck 
(8 1 likelihood that he would wear the good ? 

ood ties so e 
res over the ones 

[ 91 that weren’t so ood was sometimes coincidental? 
THE 8VlTNESS: I don’t know that they ever addressed 

I:yjthat and I don’t know that she ever really thought of that 
[ 12 1 and that’s robably more true than the other. 
I131 EY MR. BINHAK: 

Q You referenced before a frog, a ceramic frog. in 
I::;your testimony regardin 

3 
Bayani Nelvis. 

[161 A A men rag 
I171 Q 

[IsI A 
Ol!ay. Can you descxibe as best you can - 

Cl 
I can’t. That s all I can tell you. Its a frog. 

:$iPresident? 
And that’s a gift that Monica Lewinsky gave to the 

i2li A Yes. 
Q 

i$imore on the im 
Would that have been more on the memento side or 

A %at’s ktnd of different because there are so few 
ttant gift side? 

i::ipeople who know about his frog thing. I didn’t know about 
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I;; his frything; 
nd s 

I said, “Why did iou pive him a frog?” 
e told me that he ad old her that he 

r31collects froas of different kinds and so to her. even thouah 
i 4 j I’m sure it Gas memento-ish. it was still significant be&se 
tsjshe shared with him the know+edge that he had this private 

at like Clue. the mvsterv - 
t23jyou know, where 
124 Imurder and you r 

ou put the knife on the person who did the _ 
a I try to fi ure out the murder - I don’t 

[zslknow. It’s called Clue. Bu 9. it wasn’t Clue. 
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It was, she said. a Washrngton version - some sort 
,; jof Washrn 

edg 
ton version of a game lrke Clue And sne was so 

.i 1 imoress 
‘. :tob. and I 

bv it that she actually bouqht one for her brother 

8 
u&s he very much enjoyed the game 

And would that have fallen more Into the memento or 
.6; the more rmportant gift catego ? 
‘7: A Probably still, ha f - probably not Important gift, 7 

? i but it wasn’t way down the list of the funny thongs Like 
~~~somehmes shed send hrm an a 
;,I! Watergate bake because he II .R 

pie thong that you get at the 

.“j Q 
ed those things 

Jhat about a pumpkin pin? Did Monica Lewlnsky ever 
: : 1 tell you that she gave a --. umpkin pin to the Presrdent? 

.13! A Yes. 19 8 7 He wore it, too. 
4; Q 

A 
Can you describe that, a little more about that? 
I didn’t notrce it I didn’t see it. I ddn’t see 

i j 2 1 it before she gave It to hrm. but she told me - it was just 
; 17 la pin that you 
ilstsaid - she cal ed me and said - and I think it was at work ? 

et a card shop, I think, and he wore It. she 

i I 9 1 that she saw it because ! have a vague recollection of being 
120 1 a! rny desk when she sad, “Oh, my God. He’s wearing the 
i2lipin. 

Q And would the pum 
i ;s i category of memento or more Into P 

kin pin fall more into the 

:24lgift? - 
he category of important 

I251 A Memento, but that just reminds me that by the 
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111 pumpkin in, 
& 

I don’t think there was an occasion that Monica 
[ 2 1 missed ere she - she always sent little gifts for each 
13)occasion. So - 
(41 Q When you say “occasion,” tell the grand jurors - 
[51 A Holidays. 

Q 
It;Thanksgiving 

So were talking like Halloween, Christmas, 

A type!hing? es And St. Patrick’s Day and Vakntine’s Day. 
I!; Hallmark days. Hallmark da s. 
101 0 I’m sure the II 

Those days. 

111 reference. 
allmark company will a 

Did Monica Lewinsky ever tell you that s e gave f! 
preciate the 

:2 1 the President a poinsettia handkerchief? 
il3j A 
:islof one. 

Yes, because she gave me the same one. Same type 

i:zithat to the 
Q Can you elaborate a little bit about the facts of 

w 
rand jury? 

It was a little kind of handkerchief you wouldn’t 
i:i;use. It was a pretty white handkerchief with red and green 
[ 19 1 and had the poinse&as on it. 
t201 Q Did Monica Lewinsky ever disatss with you giving 
[ 2 11 the President sunglasses? 
[221 A Yes. 
1231 Q 
1241 A 

Why don’t you tell the grand jury about that. 
I’m not sure when this was, but d was before he 

t2sjwent on a trip to somewhere where you’d need sun@sses, 
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I 1 J overseas. 
121 Q 

A 
Maybe Latin America? 
I thank it was Latin America. And be - because 

I:ithat was relatively late in the year and that was when she 
[s 1 had given them to him. 

She continually complained to me that he wore nerdy 
176jsunglasses so she found when she was at Potomac Mills at a 
I B 1 shop for r&n - Barney’s or - 
[91 Q Just for the record ex lain what Potomac Mills is. 

1101 A Oh, they know what otomac Milts is. 8 
Ill1 Q Well, just for the record - I know everybody does, 
I 12 1 but - Potomac Mills IS a mall near Washington. DC.. is that 
rl _,lmrre&o ,*_,- ..___. 
I141 A JUROR: A discount mall. 
1151 THE WITNESS: Discount mail. 
!161 MR. BINHAK: Oka Just for the record. 
I171 THE WtTNESS: A!tuge discount mall. 
[I81 MR. BINHAK: 
,,q, THE WITNESS- 

No;;verybody’s from in town. 
,-*, 
I201 MR. BINHAK: 
12 11 You’re not. 

All right. Ms. Tripp. Sony. 

t221 
t231l know the 

T;(E WITNESS: 

(24 1 know I told 
name of the store she boug t t em from because I 

, I’m,just txin# to - I know you know 

ou before and I m thrnktng Barney’s, but I m not 
!25]sure I’m rig 1. 

OIC-Starr 
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~1lothers I consider to be ifty ifts, just sort of fun ifts. 
I21 Q Okay. Jh, 3 y on’t you explain to t i! e grand jurors 
13 1 what you’re referring to when you say the antique book. 

A Well. Monica told me at work one day that she had 
[liwanted to get him something special for his birthday. 
[6]This was for the 1997 birthda And she couldn’t think of 

tzolwhich one it is, but it’s on the main shopping street in 
InllAnnapolis. You know, maybe since he spent so much time in 
r221there, there would be some books that you coukf look through 
f23jin there or at another vintage bookstore.” 

And since he had 
i::iidea and she actually ha 1 

iven her a book she liked that 
finally decided bat in her mind 
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111 that’s the kind of thing she would like to do. She didn’t 
12 J know what book_ so she found out through, I believe, 
~3~NexusiLexis which researched the vintage book theme wtth 
[I 1 President Clinton in Annapolis and cam43 up with the store 
1s~ name and then called the store, asked to s ak to the 
[ 61 roprietor and said. “My uncle IS a friend o 

!. 
p” President 

(71 Irnton’s and would like to 
[ 8 1 birthday. I understand he s 9, 

ive him something for his 
opped in your store. Coukt you 

[ 91 help me with perhaps a selection of something that he 
[IO 1 expressed interest in? 

OIC-Starr 
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BY hfR. BINHAK: 
Iq. .-. Q. Okay. Well, maybe you’ll see something on the 
? 1 tapes that WIII help ; our recollection later, but for now, 

(4 ; it was defrnrtely a t e Potomac Mills mall7 
::; A That’s what she told me. 
16’ Q And you believe it was at Barney’s? 
:7: A 
;sj 

It was at one B word and It was a men’s store. 
Q Okay. And can you ex 

191 bought these glasses because she fel P 
lain - you said that she 
the President did not 

f I o 1 have adequately stylish sunglasses and because he was going 
[ :: 1 to Latin Amenca and she wanted him to have them? 
!lll A She said he looked like a dork. so she bou ht these 
[ 13 1 glasses. She showed them to me. They were very nice. B 
; i 4 Iwere also a very good price, relatively speaking, and she 

hey 

: 1 ;see him. made the book more of a problem than tt was a grft, 
i 2 1 If you can understand 
[3’ She was eager to hand it to him. to 
: 4 ; and she couldn’t get In. so It made rt just hard 9 

ive it to him, 
or her to 

,: ! have this book she had lven so. much thought to. 
(6; 9 When she fina ly did grve rt to him. he. she said, 
I 7 ! thanked her for It but dtdn t seem at all moved by It and 
! 8 1 that was very hurtful to her 
[5i Q If its ossrble. can you give an approximate 

( 10 1 number of gifts that f?4 onlca Lewrnsky gave to the President 
[: 1 lover the course of therr relatronshrp 
:l?! A 

0 
You mean the little grfts and the re 

!I31 If it’s possible or if you need to ma fi 
ular gifts? 
e a certain 

[I jlgave them to hrm and he wore them and she was very happ 
Cl61 0 And as far as the sunglasses and the poinse x- la 
[ 17 1 handkerchief, would those fall more into the memento category 

I 2 3 1 the Annapolis store - 
I241 0 That was the next one I was going to ask you about. 
L251 A Those are gifts I consider to be nice gifts. The 

[ 14 ! ktnd of drstrnction In order to put a number on them, that 
( i 5 Iwould be good. 
(16! A In the whole trrne? 
(1’1 Q Yes. Is it more than SO? 
Cl81 A Yes. 
1191 Q Is it more than a hundred? 
I201 A I was just thinking it would have to be right 
[zl~around a hundred. At least. 
[221. MR. BINHAK: Let me read to you what the grand 
~231 urors have come to know as tape 18 and I m looking at page 
[241 + 1. - 

I251 THE WITNESS: Could I back up and add to that? 
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(11 MR. BINHAK: Please do. 
I21 A JUROR: A hundred sounds very excessive. 
I 3 I Monica could send a note over and in every package that went 
[ 4 I over there would be a funny card, a nice card, a handwritten 
[ 51 or typed note and then several grfts. So you could have 
[6]concewabl , sa , for St. Pabidr s Day, you could easily 
I;; have ten k&e g&s in there. 

Now, one might be the apple thing and one might be. 
[sl ou know, a leprechaun pin or something like that and a 

[IO] b ookmark - oh, she did give him a bookmark, too. I forgot 
(11labout that. 
Cl21 BY MR. BINHAK: 
[131 Q 

A 
Please tell the grand ‘ury about that. 

1:: i There was a bookmark I remember. 
[ 161 Nothin 

I don’t remember any&rir&l~[o&b;$ ;;l-$ 

117 1 Then t ! 
significant necessarily every time, but occasions. 

ere were the b’ ger thongs. 
MR. BIN&? 

t2olPne 211. 

Let me then read to you from what the 
I::; rand ‘urors have come to know as tape 18, page 71, at 

(211 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

I&eep.” 
“Ms. Lewinsky: And I bought sunglasses for the 

1241 
I251 

“Ms. Trtpp: You bought him sunglaasesr 
Ms. Lewrnsky: Yes. 
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111 “Ms. Tripp: You nut. What’d you tr 
“Ms. Lewmsky: I’m going to mail t 

i:;They were 40 bucks.’ 
?z. . m to hrm. 

t41 “Ms. Tripp: Oh. What are they like7 

Iz; like normal sunglasses. The re brownish.’ 
“Ms. Lewwsky: They’re -they’re -they kook 

171 “Ms. Tripp: What ma dy e you think of him? 
[El “Ms. Lewmsky: Because - n 

“Ms. Tri . 
rii;Excuse me. VII?’ 

I mean, no, that’s a stupid question. 
at made you think that these were the kind that 

[ 111 he’d like? I mean, that’s - ” 
I121 “Ms. Lewinsk : I don’t know that he’d like them, 
rl3lbut the41 took goodyon him.” 
[I41 

I 

“Mi. l%?ns?yh Because I thought - I thought 
i : 2 ; about him going to Latin America and R’s like summertime 
f17lthere.” 
[IsI “Ms. Tripp: Oh. (Laughter.) 
I191 “Ms. Lewmsky: And so I thought of him wearing 
I 20 1 those dorky sunglasses again.’ 
I211 
I221 

:;Ms.. Tnpp: Does he wear dorky sunglasses?” 
Ms. Lewrnsky: Yes.” 

1231 “MS, Tripp: I’ve never noticed. You notice.” 
“Ms. Lewinsky: He doesn’t wear them very 

:g:ioften. but when he wears them, they+ so dorky. 
-. 
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I thought - ” 

I don’t even kndw ” 
‘MS Tncn What are dorkv sunglasses on a guy? 

“Ms. Lewmsk : Oh, my God Like - m 
“Ms. Tnob: TX .- -- ey can’t be as dorky as the ones 

Ryan’s weanng You know, the name, I don’t know - they 
were kke 5200 and he won them from somebody. They’re 
as can be. They look like wraparound - ” 

“Ms. Lewrnsk : Oh I know what those are.” 
“Ms. Tnpp: Y&J do?” 
I,“;: Le;;s#m;.$ah.” 

“Ms. Lewrnsky: The one - I don’t know. He just 
wears u ly lasses. They look ugly on him.” 

“rs1s. 8 : noo So what do these look -these are 
if;.Just-” ” 
[:-- “Ms. Lewmsky: They’re very nice. They’re like a 
I IE : light brown lens.” 
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. . -yeah. Well, anywhere. At Potomac 
~i~iMills,” 

“Ms. Tnoo: 

11:: BY 
,: ?‘ a 

MR. BINHAK: 
Oka 

i ;; jThe sungla&es tha r 
. Lets go back over that just ve 
are being discussed here, that 

Jo”nZi- 

1 I 5 : discussing with you, are these the sunglasses that you were 
I I 6: referring to just a moment ago? 

__. 
skV: Keb& anything el=?- 

[ITI _ A- Yes. 
Q And when she says “I bou ht sun lasses for the 

1:: ; Creep,” does that mean “the Creep,” the 8.8 resrden ? 
izoi A Yes. 

Q Okay. And you said you had remembered a store with 
I% ia B. DoesABayy$ ye~port with your memory? 
1231 

Q And’also you say on 
[::;dorky as the ones Ryan’; wearing.” e 

age 73,.7hey can’t be as 
an you lust explain to 
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t 1 j the grand jury who Ryan is? 
121 A 

MR. B&lHAK: 
R an’s my son. 

I’d ask you where Potomac Mills is, 
I: { but I think we established that. 

Let me refer you to what the 
iz;tape 19 and I’ll be readrng from % .. 

rand jurors know as 

(7 1 longer. It’s about three pages. 
5: age 2 Thus IS a little 

age 24, tape 19, at 
fs;lineir. 

,f;;,, bim;Ms. Tnpp: [lOi 
(TranscrEt read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

ut how are you gorng to get them over 

;;; f ” ‘““‘“Ms. Lewinsky: I don’t know.” 
,I?’ “Ms. TI~DO: I would iust do them in a Fed Ex.” 

i16;tO -YOU know’:” 
“Ms. Lewinsky: I know, but the thing is - 

i :i j the thin that 
[ls!told Be & 

I’m concerned about is that, you know, I 
that I would -the next time I spoke to him or 

L:O: whatever, I woukl make it clear to him that it was my 
I: 1: understanding 

dy 
ou know, that what I wrote was personal 

12: ; between us an that - ” 
123: “Ms. Tripp: Mm-hmm.“- 

“Ms. Lewmsky: 
Izl i blah, blah.” 

- his privacy was respected, blah, 
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- BY MR. BINHAK 
._ 
: 5; far 

Q And let me ask you a questron about the ponron so 
You sard. “I would just do them in a Fed Ex.” Explarn 

c 4 1 to the grand ju what you’re talking about 
5: A Send them over rn a Fed Ex. But it just occurred 

[ 5) to me when you were readin 
;J iquestions right now about -- % 

that, are you gocng to ask me 
ecause I don’t know if I’ve 

! 3 :ever told 
: 91 about - t x 

ou this. This is the pqrttpn -- she is sayrng 
e 

: 1 o 1 tell Betty7 
part about confidentralrty and she was going to 

[Ii! Q 
I i:iyOU about. 

In fact, that was the next thing I was going to ask 

i:3, A Oh, we did talk about this? 
ii4, Cl I don’t know if we did or we didn’t, but feel free 
! i 5 j to discuss this with the grand ury right now. 
[I61 A There came a rme when Monica was allowing Betty to 1. 
i I 7 1 essentially read everythrng that was comlnq through to the 
t 1 B 1 President in the hopes that that would help rt get expedited, 
[ 19 1 Well, the President wasn’t aware of that. 
7 The President understood that Betty was in the 

Iryiknow. but he never understood that she was reading the mail 
[ZZ Ibecause it was not the kind of mail that ou’ll ever see 
[zjlappear in the newspapers. It wasn’t tha 1. krnd of mail. 

-. And when he did discover that Monica was allowing 
I;: i Betty to read - Betty would never - we have never thought 
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[ 11 that Betty would do that unless she was authorized to do that 
1 z 1 and Monica authorized her to do that. The President was not 
I 3 1 happy at all. 
(41 Q, 
[s]Monica Lewmsky usual1 send a note or a ca 

Let me a? you a question alo~;;s..&ne& Did 

[ 6 1 she was sendin to the restdent? 
[71 A 

Q 
80th to the President and to Betty. 

I81 
A 

Why don’t you explain that to the grand jury. 
The Betty note would be instructions on how to 

I :,‘i handle what was in the rest of 
[ 111 for the most part she would sa 
[ 12 1 the notes” - or the cards - we 
I 13 1 necessarily seal them, just in case Be wanted to see them. 
[ 14 1 But she always sent a note along to Be % , but after the 
[ 1 s 1 conversation she had with the President, 

MR. BINHAK: 
that stopped. 

::76;25 of tape 19. 
Let me continue from page 24. at line 

[ISI (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tnpp: Yeah. Oh, I see. You think you might 

I:i;put something in a note with the sunglasses?” 
“Ms. Lewinsky: I guess. I don t know. 

IZiall, I need to explain them.” ” 
First of 

1231 
“MS Lewrns 

I::;rnean to b;t like 

“Ms. Tnpp: C$, iaah. . 
. 

- if 
md of like - I mean, if it’s too 

see you rn those other sunglasses, if 

z 
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t 11 I said the other sun lasses are dorky - ” 

!:;I would put in a note this thin 
“Ms. Tripp: $0 it is ni mean. I don’t,know that 

about Betty wrth the mail 
14 1 because that’s something tha I think should come up in a 
151 conversation.” 

“Ms. Lewinsky: Yeah. I’m like - I mean, what I 
I; i was thinking was something alon the lines of, you know, I 
I B lwas too incoherent the other nioh - * 
.~I 

“Ms. Tripp: Huh.” ” 
9 

I91 
“Ms. Lewrnsky: -to respond when 

I:i;that. you know about bein ; 
ou remarked 

careful blah lah blah and I 
f12jres 
[ 131 un erstandrng or it has been made clefr to me that, you know, s” 

ct that. but I also wan you to know’that ii is my I 

;;;;your pr”n4acyTrs respected 100 percent. 
Ms. npp: Oh, absolutely. Yeah. Yeah. That’s 

tl6]fine.” 
I171 BY MR. BINHAK: 
iiBi Q Can 
[ 191 to in that passage, “Y 

ou explain what Monica Lewinsky is referring. 

tzojpercent”? 
hat your privacy is respected 100 

A Well, it had come up - it had come to his 
[:ii attention somehow that there was too much information being 
[ 23 1 shared with Betty on a level of detail that he wasn’t 
124 1 comfortable with. And so she wanted to reassure him that his 
I: 5 1 confidentiality in, you know, the details of their 

OlCStarr 
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: Interactron was not revealed 
Q And you just sard “she ” That’s Monrca? 
A Yes. 
MR. BINHAK: 

: ;; grand juror. 
And I think you have a question from a 

A JUROR: 
:;; for Betty rn her 

MS Tnpp. did Monica ever include gifts 

,;. -1 THE ~VITN&S 
acka es thatshz, sent to the Presdent? 

:<- A JUROR: MS Tnpp. do you know why Monica would 
‘:,? iallow Betty to read personal Information. personal letters to 
: : i 1 the President? 
.:,I THE WITNESS There came a time when - I can’t 
iiiremember if we discussed this now or not, that I’m amplifyin 

ou something new. that Monica and Betty had a SI 

:i::Or te”inp ‘A JUROR: 

9 
: :i!down a t e Ha -Adams. Have we talked about that? 

You mentroned It. 
.“I _- A JUROR: Yes. 

THE WITNESS: 
i f z :was all laid on the table 

Yes. And at that point then, when it 
it was almost a relief to Monica iro jthat she could now be honest with Betty. I mean, not that 

/I I I she had been dishonest before. but they hadn’t discussed it. 
i 55 j they hadn’t actually had a face to face where they said, 
;231”Look. Here’s what’s going on. Here’s how you can help me. 
~24 1 Here’s how 

Y 
ou can help hrm.’ None of that had been out on 

:rslthe table be ore. 
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Ill Now that it was, she felt that if Be 
Vr 

was 
~2 1 completely aware - I mean, these weren threatening notes, 
I 3 1 these weren’t necessarily the kind of suggestive notes that 
[a lwould be offensive to Betty to read..the 

K. 
were just personal 

Island intimated that there was a relations up gorng on. 
She felt if Be 

176;for instance, every note ‘x 
saw them she would understand - 

[ 8 1 saw them, Betty would 
ad a sense of urgency. If Betty 

3” 
t them in faster and be able to see 

~91 how he had disposed o them, for instance, because there is a 
:~olway that Monica felt she could determine whether he had read 
[ : 1) them or not. 

A JUROR: 
ii: i of authorized that after the meeting, not before. 

So am I understandingryou to say she kind 

f141 THE WITNESS: it’s my understanding it was after 
r15jthe meetin 

w 
Yes. 

JUROR: You mentioned that the President was 
i:,6;upset when he found out that Mrs. Currie was readinq the 
ileinbtes. 
1191 THE WITNESS: Yes. ,--, 

A JUROR: That implied that he thought that she 
~:~~didn’t know about the relatiomhrp. Is that true? 

THE WITNESS: 
I::: but that it wasn’t in her face kind of thing. 

No. Monrca s;;itr&3at she knew, 

t24lMonioa felt that none of it had been directly acknowledged, 
(251it was just sort of known and Betty accommodated the m and 
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t 1 lout and so forth, but it wasn’t - it wasn’t a full frontal 
t2 Idirect acknowled ment from him to Be 
131 A JURaR: But Bettv hel A’her clean UD 
iii periodicall 

< . 

[51 Gi E WITNESS: Yes, she did. 
I61 A JUROR: So that’s rn your face. 
I71 THE WITNESS: But no one admitted it 
IsI A JUROR: ISee. 
191 THE WITNESS: I think because when Betty is now - 

tiojwhen he is now aware that Betty is - and I’m not ever stire 
[ 1 I 1 and I still to this day don’t know if the President knew 
[ 12 labout the Hay-Adams meeting, so I don’t know that he knew 
113jthere had come a turning point. I know later he became aware 
: 14 jthat Betty knew far far more because of the threatenin 
tlslphone calls that foliowed. but that’s much, much later c? own 
flsjthe road. 
!171 A JUROR: This occurred at what period of time now? 
t1s1.. . THE WITNESS: The time of the notes and so forth 
( 19 1 tnat sne wouia reaa-! 
[201 A JUROR: Yes. Yes. 

THE WITNESS: Following the Hay-Adams meeting 
it: iwe’re not able to date other than to say it had to have been 
!;3!post-June/July, I’m thinking,‘97. 

No, I know - I’m just thinking I don’t want to 
ii:iscrew up my years. Monica told me in September of ‘96 - 

oic-Starr 

which 

XMAX(25/25) 
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- ‘96 - yeah ‘97 
I- 
,r 

A JUROR So summer of ‘577 
THE WITNESS. Summer of ‘97 Yes 

;; Where are we7 I’m sorry? 
[5 A JUROR Just help me keeo strai ht. Now, after 
[ 6: July, there was - between July and Octowr of t at year, 9, 
/ - : there was onl hone sex right? 
!5, THZ F~ITNESS There was phone sex, yes, but I’m not 
1 c‘sayrng that what she sard to Betty was “And now I’m gorng In 

(lo! and I’m gorn to rve htm oral sex.” Like that. 
(1:‘ A QUR8R: 
r?z:keep - 

Oh, no, no, no. I’m just trying to 

[i3: THE WITNESS, 
[ 1 I : I deserve this.” 

Now we’re talking about “Here’s why 

115; A JUROR: Right. 
116: THE WITNESS: “Here’s wh I deserve that.” 
[ 17 !-I’m 
[ 18; And 9- *3 

ood enou h for this, but not enoug for that.” i 
think we I cover that more later. 

1191 BY MR. BINHAK: 
[20! Cl I think that’s an area that you have some more 
I 2 I 1 testimonv in detail. Is that correct? 
i22i _ A Yeah. It would -yeah. Yes. 
[231 A JUROR: I have a question about Betty Currie. 
[ 2 4 ] Bid you and Monica ever have a conversation - iven that 
r2s 1 Monrca knew that there were others that were in ;t er same 
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[ 11 shoes, so to speak, did you ever discuss with Monica if Betty 
tz jwas the only one that worked as this facilitator or if Nancy 
[ 3 I Hemreich or - if he delegated different ones to different 
14 ~fadlitaton? 
[51 THE WITNESS: 
[ 6 Ididn’t. 

That’s a good one. I think we 
1 think it was so obvious - well, remember that I 

[ 7 1 knew Betty and I knew Nancy and I knew that Nancy was a 
tslprotedor even while I was there. Betty’s relationship had 
rs]changed dramatically with the President from the time I had 

[ 1 o I left to the time Monica met her. 
I111 So I didn’t recognize - the Betty that Monica was 
I 12 1 describing to me wasn’t the Betty I thought I had come to 
I 131 know when I was at the White House. 

i::idifferent? 
A JUROR: How so? Could you explain why it was 

THE WITNESS: 
[:7”lBut Betty also 

Bett 
- Betty told me tha r 

was completel 
;( 

professional. 

tleW+y. 
she had been andptcked 

for the ‘ob and so she didn’t have a real close 
[ 19 1 relabons ip wrth 

1 
he President. And so the 

[zolwere Nancy Hemreicb and Deb Coyle, who 
~r&&$$ed’d 

~211persmal seaetaw to the President but not the duties. She 
t22 jended up worki 

BY M%! BINHAK: 
-for Bruce Lindsey. 

1231 
Q 

I&dse~ - 
When you say “she ended up working for Bruce 
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Ill A 

I:;!zoses 

Deb Coyle ended up really being for all intents and 
Bruce Lindsey’s assistant, but she had that tile, 

Betty was called the executive secretary to the Presrdent 
[ 4 land sat outside the Oval Office. 
rslformal role, support role. 

But it was a relatively 

I61 It, was pretty clear and Betty even asked me 
17 1 repeatedly in the early days, you know ‘What exactly do you 
[ 8 1 see. based on 
r9jmy role would E$ 

our expenence in the Bush White House what 
versus what Deb’s would be?” It was that 

[IO 1 kind of growing into your role kind of thin 
And at the time it was retty 

[::l]not enjoy the level of confidence 
p &ar that she did 
hat she obviously came to 

[ 13 J have because in my wildest dreams I couldn’t have conceived 
114 jof what I later learned was happenin . 

And I’m sure over time any 
I :z i ou develop a comfort level with 

%od 
our su 

y can und~~~;~;hat 

tl7j&ndship over time as well. B{&e time%%t. it 
[ 18 1 hadn’t gotten to that point et. hat’s all. 
I191 A JUROR: 
I201 THE VIqTNES:!aySo 
t211 A JUROR: So back i the facilitator - 
I221 THE WITNESS: Yeah. No. I don‘t think we ever 
tz3)thought that there was even a possibility because the 
(24]protedom-are real protectors, with the exception of one 
[ 251 protector who we felt mOSt likely WaSn’t a protector all the 
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[ : j hme. but was at the Wnne House and that was Bruce Lrndse 
[2. A JUROR- You described - you said you knew 
[ 3 ; as a professional person and you’ve come to know someone 
: 4 1 was totally different. What you’re basrng it on is what 
: 5 1 Monrca has told you now7 

From what you knew at first about Betty and 
/ 2 /about -- then 

then 
our mind changed after finding out these 

13 i thongs from M&rica about how Betty was? 
THE WITNESS No -well, partially, yes. 

ii j Partially because I had occasion to hear an answering machine 
111 message that Betty left and also to hear portions of 
1: Itelephone conversations In which Monrca was on the phone with 
13 1 Bett 
1 J 1 felt t K 

and I could also hear Betty. And without a doubt I 
at Betty had been placed rn an absolutely unbelievable 

( 15 1 situatron. 
A JUROR: Did it ever cross your mind that Monica 

1:; i could have been using Betty like Netvis because they were 
11s 1 people around the President? 

What relationship would she have had with these 
i 5,‘; people who weren’t as young as she was, weren’t her age, this 
t211was an older woman, a more settled woman, a more mature 
[22 Iwoman, a professional woman; Nelvis had been in the service, 
I: 3 1 had a good job, how did you put that together as to why 
[ 2 4 1 Monica befriended these people? 
1251 THE WITNESS: Well, I think you’re exactly right. 

XMAU24.26) 
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[I IThat’s exactly why I think she did befriend them. But, 
[ 2 1 remember that I was atso seein 
[ 3 1 the needs that the President ha % 

that Betty was taking care of 
and my change of heart came 

[ 4 1 after havin to watch Monica repeatedty and repeatedly and 
[ 5 1 repeatedly %e come so frustrated and heartbroken over promises 
16 1 that were made, about dates that were made and broken about 
[ 7 1 no returned phone calts. about assurances she’d get back to 

i14 jprobably3n inappropriaie thing-to.sa 
I have always had respect 

I : 2 i I lost complete 
: or Betty. I don’t think 

res 
1 I 7 1 with the sttuation ti? 

ct for Betty. I lost - I had a problem 
s 

tlelherto be in. 
e was put in and the President allowed 

t191 BY MR. BINHAK: 
Q Just for the record, Ms. Tripp, the grand juror 

!:yiasked you sort of a mu 
t221”You’re exactly right,” a 

%afi;uestt>and you,satd, 
Id ust like ou to arbculate 

[ 23 1 what you felt was “exactty rig t” abo the grand juror’s 
[24]qUeation. 
[251 A Well, she said why would I think that - 1’11 be 
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;;;Eraphrasing here - why did I think that Monica would have 
fnended a professional, older, established woman,.a woman 

[ 3 1 as Betty, and Nelvis. who had had a career as a service 
(4 1 member and also a professional who had a good job and was 
[ 5 1 older than she was as well. And what I’m saying IS that 
[ 6 1 yes. I do believe that those were cultivated fnendships for 
t7la reason. So - 
ts1 Cl And what was that reason, for the record? 
[PI A Well to ain access to the President 

MR. BINHAKg I didn’t want to dwell on ihat I .ust 
i:yiwanted to make sure that it was clear from the question. A nd 
[ 12 1 I apologize if I cut you off there. 
1131 Do you have another question that you’d like to 
i 14 j follow up with? 
I151 A JUROR: No, I think that’s all. 

MR. BINHAK: Ms. Tri 
I :: ;we were. On tape 19 as the gran B 

p, let’s continue wtth where 

[ 18 lline 25. 
jurors know it, page 25. 

1191 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Lewrnsky: You know, so it’s - I’m not saying 

i:yi her name and I’m not sayin 
[22lmean, that’s my understan 8, 

you know, I’m just sort of - I 
ing.” 

I::;&, just in case its a concern, which I don’t think 
“Ms. Tnpp: Yeah. I think that’s a nice wa .&to do 

IS.” 
(251 “Ms. Lewinsky: You know. but I know its her 
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_ concern.” 
“Ms. Tripp: Rrght ” 
“Ms. Lewrnsk 

: (exp&trve) shithead” 

: But then I have to do somethrn 
c funn with the sung asses although. you know what? 91 e’s a- 

“Ms. Tnpp: What now’- 
.- “Ms. Lewrnsky. Because I tried to find my copy of 
i VOX tonr ht when I was attemptrng to dean my room and there 

.: are no c% apters in there, it’s one tong. continuous book.” 
. . “Ms. Tri : There are no chapters?’ 
1 : BY &. BINHAK. 

: !; please? 
0 Let’s stop there and can YOU describe what VOX IS. 

1:. A VOX is the book she gave him but I just remember 
j : J 1 what she meant by “there are no chapters in there.” 
“Z‘ _-M.. Q Okay. Why don’t you describe that to the grand 
‘“-1IInl _. .,_.I‘ 

A Well she had asked him at one point had he read 
ii:iVox because she had iven it to him and she talked about it 
[Z 2: all the time and he sar .8 , yes. he was reading a cha ter every 

t 12: inight before he went to bed. And then she realu dthere are 
i::: no chapters in this book. SO - 
(23: Q Do ou happen to know what the subect of VOX is? 
(24j -. A We , you know. I’ve heard a lot abo x u/. 
[Is j but she told me at the time phone sex. 

tt srnce. 
I’ve not ever read 
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[ I J the book. 
i2j Q So in that vein, would that have been an example of 
[ 31 a 
(4 lof%heir relationship? 

ift or a book that she chose because to reflect a portion 

I51 A Yeah. I think she thought he’d like 1. 
(61 MR. BINHAK: 
i 7 j chapters?” 

So MS. Tripp says, “There are no 

!81 Ms. Lewinsky says, “No.‘ 
!4! (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tnpp: Well, that could be in the sense that 
: Pi he reads 30 pages a n’ ht kind of thin You know.’ 
12) “Ms. Lewtnsky: IPdon’t know. l&s a little liar. 
:3!That’s what I know. He’s the biggest little liar I have ever 
14lmet.” 

“Ms. Tripp: Well, he may be that, but I know he 
iz i reads voraciously.” 
171 “Ms. Lewinsky: Yeah. Well, he didn’t finish it. 

tle]Oh. well.” 
“Ms. Trtpp: Well, tt’s not a mystery, so he’s not 

i:~~sitting down and radnt to the end, you know? Did he ever 
121 ~finish The Notebook? 
1221 BY MR. BINHAKz 

Q And let me just sto 
f::ito the grand jurors what The Note &ok,. 

there and ask you to deauibe 

1251 A Well, The Notebook was another book that ahe had 
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[ 1 J given him right around the same time of VOX but I don’t 
t21remember - she totd me what The Notebook was about and 
t3~recomrnended that I read it. but I haven’t. 

I : i that 
Q 

we’ve 
And just for darifrcation. it’s not the notebook 

been referri 
A No no.% ‘o o This IS a drfferent notebook, 

itiatthough Monica’s’aware of that notebook as well. 

get out of it what you 

ilsjmany othe 
,191 “Ms. 

r thfngs - ” 

IfFinotorious for - or being less in UI ive. less sensitive. 
*&Is: fi~~s~y$~!~ ?IJ~ and guys are 

(22 lkss readin into rneantn s and (sigh) - ” 

I::; 
“Ms. 1. 8 ewrnsky: I on’t know, but when it says - 

[:F,I 1 
ou know when the guy is talking about his s o;;a(N~r I of 
eaves of Grass that took a bullet for him in \R” r. 

-_ 
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: J ou know, and quotes Whrtman. you wouldn’t - it wouldn’t 
::: rnd of jar your memory? ‘Oh, yeah, I gave that to this z 
; j chick “’ 
4: ave you the whole book.” 
5’ 
6. 
-; 
?i Cl Ms. Tripp, let me just ask 
sifurther details about Leaves of Grass to t i 

ou. can youfrovide any 
e grand jury 

O! A Yeah, but this just reminds me that she us4?d to get 
11 so frustrated wdh me because she had told me he had grven 
3 1 her Leaves of Grass. I hadn’t paid attention to the idea of 
3 Iwhat Leaves of Grass was. She also told me he’d given her a 
4 1 Walt Whrtman book. 

Well I didn’t put them to 
ziabout it. So that kind of hit me in t % 

ether and didn’t think 
e head later, like, 

i 17 i oh, please I can’t believe it didn’t - 
$0 when she’s going through The Notebook, I had no 

I : i i idea what she was talking about, sayrn Leaves of Grass and 
(2olthen the bullet and all this until later an % she had gotten 
[z 11 very frustrated with me. 

But in any event, she’s talking about the 
~:~~significance. The reason she gave him The Notebook was 
t24 1 because of this very portion that references the Walt Whitman 
(251 book having saved thus person’s Itfe. d took a bullet for 
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Illhim. 
Cl And why was -just for the record, why was the 

I :; Walt Whitman book important to Monica Lewinsk 
I41 A Because the President had given i 

? 
er Leaves of Grass 

il3jthe significance: - 
1141 BY MR. SUSANIN: 

Q Excuse me Ms. Trip and Mr. Binhak. Just to make 
i :z; clear is there a character in the boo R The Notebook who 
[ 17 1 take; a bullet in World War II that’s deflected by a copy of 
I 1 R I Leaves of Grass? 
s--1--- -- - 

I191 A Didn’t we say that already? 
1201 Q I wanted to clarify that for the record. Is that 
izljtrue? 
1221 
1231 
1241 

t gkayF. I just - 

A You made me think I was hallucinating er something. / 
i25jl wanted to make sure. 
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111 BY MR. BINHAK: 
Q 

I: 1 hallucinatinq? 
Well, and just for the record, are you 

y;atabrata $ gN& 

rxlwhat the 
Let me turn to tapa 2, or at least 

I I I I’m aoina 9 
rank jurors have now come to know as tape 2. and 
o read to YOU from paaes 21 - or startina at 21, i4i A- No, sir. I am not. 

0 And so is it fair to say that The Notebook. then, 
Iz / is an example of a 

4 
ift that Monica Lewinsk 

ly 
picked out 

i 7 1 
P 

recisely because I was personal to her re abonship with 
re I he President? 
(91 A Yes. 

MR. BINHAK: 
I:?flefi off. This is tape 19 a 

All right. Let’s pick up where we 
e 28. lrne 4. 

1121 (Transcript rea % E? 
ain at pa 
by Mr. rnhak and Mr. Susanin.) 

i::isays in the book. Its talking 
“Ms. Lewinsky: But that - it’s -,that’s what It 

I 1 s 1 copy of Leaves of Grass.” 
- it’s talktng about hrs 

1161 “Ms. Trios: Oh. is that the name of your book?” 
.~~I 

iI71 
ilei ‘1:: k$%tt~ !$s??; hate to sound stupid. I 
[ I 9 1 just don’t remember. it was - ” 
I201 “Ms. Lewinsk 
1211 “Ms. Tripp: x 

: Okay. The book - * 
e gave you.‘ 

I221 
,971 

“Ms. Lewrnsky: - he ave me was Leaves of Grass.” 
“MS Trioa: It was a ba alt Whitman book?” 

L--I 

1241 
[251 $f! $$%. ye”u; didnY realize that.” 

XMAX(27127) 

:. “Ms. Lewrnsk Yes ‘* 
.-. “MS Trrpp, 8 h I thought ft,was something - oh. 
j< all right. I et It. I et it All right. 
.a’ I%Y MR. IINHAK- 
r= Q 
i 6: about? 

And IS this the confusion that you were talkrno 

!T. A Yes 
[?. MR. BINHAK 
!? (Transcript read by6;: Brnhak and Mr. SusanIn.) 

‘12 “Ms. Lewinsky That was the whole point. He’s 
iii isuch a moron.” 
il-. “Ms. Tnpp: He probably when he ave ou that book 
1 i< :was thinking more like I was, a wonderfu ? I&alt Whrtman old 
[ i I ‘book.” 
1151 “Ms. Lewinsky. Yeah, ,well. I mean, that’s what I 
; ;;; was th!nkrnc+ too, but - so - 

Ms. npp: Was that an old book or a new book?” 
“Ms. Lewrnsky: No, it was a new book, but we 

I:iitalked about it and we talked about why he gave it to me and 
(201blah. blah, blah.” 
12:1 “Ms. Tripp: And why did he ive it to ou?” 
I:-?! “Ms. Lewrnsky: Because he 9, CF 
j23imy age and -” 

ad rea tt when he was 

(241 - “Ms. Tripp: Oh, that’s right.” 
I251 “Ms. Lewrnsky: Somethrng like that. I don’t know 
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[l]Sowhenitwas-” 
I21 “Ms. Tripp: That was very sweet, though.” 
[31 “Ms. Lewrnsk : Yeah.” 
I41 “Ms. Tripp: v&l at occasion was that for?” 

“Ms. Lewrnsky: That was - I don’t know. That was 
izirny belated Christmas present. That came with the hat pin.” 

“Ms. Tripp: Oh, that was the hat pin time. Yeah. 
Ii iGod. that seems like ten 

BY MR. BINHAG: 
ears ago.” 

t:o’; Q Okay. Let me ask you a question, Ms. Tripp - 
I111 A Christmas ‘96. Yeah. 
I121 0 That’s that intuitiveness again. 
1131 A Yeah. 

i::ithis was. 
Q My question was going to be do you remember 

1161 A Christmas ‘96. 
I171 Q Christmas ‘96? 

A I had to think about it. But she didn’t get it 
i:iiright on time, but it was Christmas ‘96. 

Q And the next question is what can you tell the 
i:f;grand jury about the hat pin? 

1:;; I’m sure l”,n:tk~~a~~~~~~lffl 
[ 24 1 stony d 

# 
s. 

t25jperhaps 
And it looked like ‘from maybe - she sur&ed 

at he had bought it in Mexico. it was just very 

when 

P 

isjline?b, Ea e21. _ - 
[61 8 ranscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
I71 “Ms. Lewinsky: So I sent the glasses. I had a 
(8 Iwhole separate little packet of, you know - ” 
191 ‘Ms. Tri 

[lOI BY I&. BINHAK: 
: But not the paperweight.” 

Q 
F :k 1 the sunalasses? 

And just for clarification. the glasses, are those 
.--a 

I131 _ A~ Yes. 
Q And the paperweight, is that the paperweight 

I:tiwere talkin about? 
I161 w The White House paperweight. 
I171 t read by Mr. Binhak and Mr. 
llS1 
I191 

ut not !he paperweight? 
Susanin.) 

1201 

I:: ;funn 
this funny card, really 

1. 
real colorful or whatever 

12 3 1 and rnd of cartoony and it was from - this thing coming 
124 jfrom - I think it was from a radio or something or another 
[ 2 5 1 and it says, ‘This is a test of the emergency insanity 

YOU 

_~ ~~__ 
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system,’ or somethrn - 
w 

like that ” .- ,- MR BINH K: And you laugh 1r-1 response. 
,i’ 
i;: 

(Transcnpt read by Mr. Susanrn.) 
“Ms. Lewmsky: It was really funny and R says, 

15 8’tt’S only a test.’ And you open it up and it says ‘Hang in 
r~lthere.” 
;7; MR. BINHAK: And then you laugh a little more. 
ii’ (Transcnpt read by Mr. Susanrn.) 
jq, “Ms. Lewinsky: But it was funny. so I wrote in the 
:3lcard. uh. that the sunglasses are better late than never and 

:: I ! that I hoped he had a good trip and he looked so cute. Hey, 
; :: I did you ever see the foota e 
r. j 

. 
BY MR. BlNHAf?: 

of him playing soccer?” 

I:; Q Let me ask you, Ms. Tripp, you said before that 
{ r 5 1 often the President would send cards along with the gift. 
i 161 Is this an 
[I71 

eiam 
R 

te of a card? 
o. she would send to the President. 

I191 0 I’m sorry, I misspoke. 
I191 A 
I201 Q 

Cards and gifts. 
You said before that Ms. Lewinsky would send cards 

:? 1 lwtth her aifts to the President. I want to correct mvself. 

i1; 
;‘I 
II! 
L-3 

[‘Ii ‘Ms. LeGnsk 
151 ‘Ms. Tnpp & 

Wasn’t that funny?” 
at was good.” 

I’51 ‘MS Lewtnsky: That one and then this other one 
(7 1 that the Australian guy sent me a long trme ago, rt mrght 
IS 1 have been when you were on vacation. The one - It’s this 
(slone that there’s thus man. this like French man and woman 

1 lolare - they’re makrng out or - oh, no, no. And the woman 
[ 111 says. ‘Oh. Prerre -’ Oh, no, n.0. no. He’s a pilot. 
( 12 1 He s a French prlot or somethtng. And she says, ‘Pierre, 
[ 1x1 kiss me’ And so he 
[ 14 IAnd she said. ‘Oh. w l! 

ours red wine all over her mouth. 
at are you doing? And he goes, 

1 I 5 1 When I eat red meat, I want it - I like red wine’ or 
[ 16 1 something like that.” 
I171 -Ms. Tripp: Oh, God” 
I131 ‘Ms. Lewrnsky: And then she says, ‘Pierre, kiss me 
[I 91 lower.’ And then he unbuttons her blouse and he pours white 
1201wine all over her boobs and so she goes, ‘Pierre, what are 
[211you doing? And he says, When I eat white meat, I like 
~zrlwhite wine.’ And so then she said, ‘Pierre, kiss me lower,’ 
tz31and so then (laughing) he lit her pussy on fire. She says, 
~24 ]‘Pterre. what are you doing?’ He goes, When I go down, I 
[rsjwant to go down In flames.“’ 

i 21 i Is that c&rect? 
i23i A Yes. 
1241 Q All right. Is this an example of that kind of card 
rr5lthat she might send along? 

Ill 
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A This is an example of the funny card that she would 
i2jsendalonb _, 

R BINHAK: 
I: 1 line 10 of tape 2. vou’re savina. “Mm-hmm.” 

And then at-that pornt. at page 22, 

isi flran$&pt read by?&. Susanin.) 
“Ms. Lewrnsky: Oh, he played soccer with these 

I,” 1 kids and he scored a goal and you should have seen - he was 
[s j’umping up. and down when he scored. the oal. He looked 
191 Ike -just lake a kid. And I said - I satd, 1. ‘T ?I 

[lojof you when you scored the soccer 
e footage 

oal was 
111 ~‘You were just like a kid.’ Then I pu a 

reat. I said, 
dot dot ot Lrttle l? 0’ 

[ 12 1 Handsome.‘” 
[I31 BY MR. BINHAK: 
II41 Cl 
[ 1s 1 the grand 

Okay. Ms. Tripp. why don’t you just descriibe to 

[16]the word -i-l 
‘uznzsh&yu understand when you hear Monrca use 

A Handsome is the name that she used so that she 
i:iididn’t have to say %lr. President” and nothing else was - 
[ 19 1 nothing else seemed to work in the circumstances in which 
rzojthe found themselves, so she chose Handsome. He liked it. 
rzl]An 4J she used that in writina in and in person and on the 
tzz jphone as lo 

M?!! BINHA%: 
as thin s w&e oing well. 

:::;18, you lau h at that. 
Art8 then continuing on page 22 at line 

1251 R ranscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

Page 165 Page 168 

Ill “Ms. Lewinaky: Oh, it was funny. And then - ” 
[21 “Ms. Tripp: I didn’t see that.” 
[31 “Ms. Lewrnsky: No.” 
I41 “Ms. Tripp: I mean, 
151 

I did$ see the -the goal.” 

I;lalLn 

“Ms. LewrnsT Oh; Oh. 
“Ms. Tnpp: I aven t seen any coverage of him at 

isi “Ms. Lewinsky: Yeah. And then - and then I 
tsjwrote. ‘P.S. Wasn’t I right that my hugs are better in 

tlojperson than in car&r 
1111 MR. BINHAK: And then you laugh. 
[I21 (Transcript read b{ Mr. S,usann.) 

“Ms. Lewrnsky: And t en lets see - I sent a lot 
I::;of things in a little envelo e.” 
[I51 BY MR. BIN&K: 

Q Ms. Trip what was Monica Lewinsky referring to 
::76l]when she wrote to the 8 resident “P.S. Wasn’t I right that 
I lelmy hugs are better in person than in cards”? 
1191 A 

Q 
What do you mean, what does she mean? 
Well. was she referring to her personal contact 

~~~~with the Pgsident? 
I221 Oh. yes. 
[231 MR. BINHAK: And then ou said, What else?” 
I241 (Transcnpt read by Mr. Btn .K ak and Mr. Susanin.) 
I251 “Ms. Lewinsky: A couple of jokes.” 

Page 163 to Page 168 
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“MS Trtpp. Oh, ood.” 
?I;. E;ronstim$$fu$ny - that Barbre one ” 

Page 167 

ill BY MR. BINHAK: 
I21 Q All right. Ms. Tri 
[ 3)explicit joke that Monica Lewins R 

p, is this the kind of 

I 4 I President? 
y would send to the 

i5i A This is a tame one. A tame one. 
Q 

i76iof jokes she would share with him. 
And would she frequently share with you the types 

A 
Ii;distribution for jokes. You would get this many e-mail 

Monica had a list of people who were on her e-mail 

tloljokes. so maybe - I don’t know - lo,12 a day from Monica 
[ 1 I 1 routinely. And she did not e-mail these to the President, 
[lrjthough. 
1131 0 She would not e-mail them. 
I141 A No. 
I151 Q But how would she send them to him? 

A She would just print them right off and then send a 
::76istack and he loved them. 
1181 Q 
t191 A 

Okay. How do you know that he loved them? 
Well, she said he loved them. However, he would 

tzoltell her jokes, too. 
Q 

I::;Monica Lewinsk ? 
Okay. What kind of jokes would the President tell 

1231 A E&nefunny sornenot 
t241 Q Were any of them expl& jokes in this way? 
t251 A Yes. 

111 MR. BINHAK: Let me skip down to page 24., line 19. 
121 (Tranpcfipt read by Mr. Binhak and Mr. Susann.) 
[31 T+s. Lewn%ky: At the end of our big fight. we 

I :! were ‘%%k? On the phone? 

lr 

- 
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“Ms. Lewinsky. And I was like. ‘Oh. that’s so 111 

hen f sent more.” 

“Ms. Lewinsky: -the sunglasses. then I sent 
I did such a naughty thing. but I couldn’t restst.” 
“Ms. Tri 

BY RPR. Z!J%K: 
0 First. let me ask you the sun lasses, that refers 

sun 
%, 

lasses you were talkrng about be ore? 3 
Yes. 

0 Just for the record. 
[:6: A Yes. 
[::: ranscnpt read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
[lE: %ls?fripp: What?” 
110: “Ms. Lewlnsky: I had 
[ 2:; pronounce his last name an 8 

one to see - I can’t 
he s one of my favonte artis!s. 

12 1: should have made It my business to find out how to say It. 
[I:-but -” 
[23. “Ms. Tripp: Mm-hmm.’ 
124: “Ms. Lewlnsky: Egan Shiel - - 
125: “Ms. Tripp: I don’t know. What did you do?” 

Page 170 

!liand I had acme to see his’exh’ibii in New York and he’s one of 
“Ms. Lewinsky: No no no no. So he’s an artist 

..-- sn--- 
;;i&yfavorite artists and it was &ally very wonderful. It’s 
~4 lthere until January. But his work IS ve 
[s; Klempt. He sort of styles himself after %-- 

#s like 
lempt.” 

[6! 
,i: 

“Ms. Tripp: Yeah?” 
“Ms. Lewlnskv: But it’s verv - it’s like a tot of 

is f naked women and stuff.” 
IO: “Ms. Tripp: Mm-hmm.’ 

“Ms. Lemnsky: And it’s very erotic and so I had 
I:yigot you know some cards and stuff. So I picked this one 
,12:oo&card and i?s like of this - like naked, total 

Page 171 

t 11 pubes and, you know, even draws an (expletive) in there and 
[zlevetything.” 
[31 BY MR. BINHAK: 

i:iMonica Lewinsky wou Q Ms. T”PB1 
would that be the kind of material that 

send to the President in order to try 
[ 6 1 to encourage more sexual activity between them or phone sex 
[ 7 : between them? 

I;; 
A Yes. 

i:ilbreak - 
%~!%REPERS~N: I was trying to wait for a 

MR. BINHAK: Oh, I’m sorry. Let me see - well, 

r21;concluded.) 
[?:I l . . . . 

123: 
l24i 
c25: 

OlCStarr Page 169 to Page 171 
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Page 3 
PROCEEDINGS 

U-bzcupon. 
LINDA R. TRIPP 

mumozi as a witness and. having ban first duly sworn by t.ix 

F-on of tbc Grand Jury. was cxaminai and tcstifii 

fmbcx as follows: 

Q 
A 

Q 

EXAMINATION 

BY MR. BINHAK: 

Good morning, Ms. Tripp. 

Good morning. 
Welcumback. Canyoujustfortbcmordspcil 

yan llamc? 

A L-i-d-a T-r-i-p-p. 

MRBINHAK: Aurigh~MadmForcpason. Tbc 

gtand-jury is in session right now? 

THE FOREPERSON: Yes. WC ax, and we ha- a quorum. 
andtbacarcwunauthorizcdpmpkinthcgrandjuryroom. 

MR. BINHAK: Thank you. 

BYMR. BINHAK: 

Q his. Tripp, you are the same Ms. Tripp that 

etificd last Tuesday and Thursday bcforc this @and jury? 

A Iam. 

Q Allright. hXs.Tripp,attbcbq#mingofyour 

rctimony on Tuesday, I dcscribai for you tbc rights and 

rcsponsibilitics that you had as a grand jury witis, and 
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Page 4 
t.lx!nwtwaAtovcrtllcimmunitygranttbatthcccn.utbas 
adauiforyouaudtbccffcctthatthathadonyour 

etimony bcfotc tbis grand jury. 

wouldyoulihmctogoovcrtlIeespcctsagai& 

=byou lxaxKzubcrtkulMdwouldyoulikctojlKtrdyon 

)rolpmrmoryof~~ alId llzqudbilitic5 that I’ve 
givalyou? T” 

A IprrfatojustsaythatImnau bertinn. 

Q -Y. G you lrzncmbclthem,aIldyouundaotand 

tbem,andyouprefatomovcon. 

A Yes. 
Q All right. Siucc Tuesday and Thursday, has tbc 

3 UnitaIStatcsinanywaychangcdtkcpromiscs tilatit’sm?& 

4 toyou? 

5 A No. 
6 1 Q Okay. Andbavcyoucbat&anyoftkpromis=~. 

7 aglumaltsthtyouhx.iwitbtbcUnitalStalcslmilaraally 

B ooyoluownself7 

9 ,: 1.A No. 
i 

3.’ Q Allright Sowc’rcprocediq,tbm,un&rtk 

1 aactsametcrms.aswe.wcrcoqTucsdayaudThursday. Isthat 

Z,fairtosay? :, 
3. A U&. ‘I :’ 

4 Q AU right. Let’s pick up wh we kli off on 

5 Thursday aftanoon. WC waz talking mlly about doatacts 

Pace 1 -3aee 4 
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Page ! 

between the Prestcknt and Monica Lewinsky, and we were 
talking about a particular submission that Monica made to tlx 

President, which tncluded the sunglasses; is that correct? 

A You’ll have to remind me where we left off, but 

there were sunglassx at one time, yes. 
Q And we were. also talking a little bit about 

‘Ihe Notebook, the book, The Notebook? 

A Yes. 
Q And Leaves of &ass? 

A Yes. 

Q Okay. And that should give you a good frame of 

refemnce to start at least? 

A Yes. 
Q Okay. Let’s pick up with what the grand jurors 

have come to know - pick up where we left of, on what the 

grand jurors have come to know as Tape 2, and we wm-e on -- 

we were around page 27, and I’d like to start that. 

A Can I just find it very quickly? 

Q Please. 

A Page 27? Okay. 

Q Okay. And I’lI read Ms. Tripp and my colleague, 

Mr.susanin,canreadh4s.Lewinsky. Sowe’resnxtingon 

Tape 2, page 27, line 20, MS. Lewinsky. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Lowins& I wrote him this dumb thing, I had 
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Page 6 

this dumb thing. You know me and my dumb ideas.” 

“Ms. Tripp: Yes?” 

“Ms. I&win&y: It was one of those things.” 

“Ms. Tripp: “Well?” 

“Ms. Lewin&y: On education.” 

“Ms. Tripp: Oh., you mean an actual idea_” 

“Ms.Ixwin&y: Notanidea,anactualidea,mom 

just an opinion, more complaining about samething, not 
talking about rcalIy giving an idea. But I said that, and, 

really,Ihadwantedtotel.lhimthis. 
“We were having a discussion, and it slipped my 

mind because we changed topics on Saturday, but thaf you 

know, well, really, one of my -- one of the things I love 
most about his admim&&on is the focus on education. 

Youknow,theonethingIaeverhearistalkaboutthat 
teachers’ salalies are too low.” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

“Ms. Lewin&y: And that I really personally 

think - and that’s one of the most important aspects of 

education, and that we’m - you know, we’re losing wonderful 
teachers because the salaties are too low, you know, to 

different professiclns or that, you know - I know texhers 

who are. wonderful teachers who moved to Scotland to teach at 
the American School in Scotland becaurz they make so much 

money.” 

i 

1 

1 

1 

1 

1 

1 

1 

1 

1 

1 

2 

2 

2 

2 

2 

/ 

11 

1 

1: 

1: 

l( 

1: 

II 

1’ 

II 

I! 

21 

2 

2: 

2: 

24 

21 

I 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

I 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

Page - 
“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

“hfs. Lcwinsky: You know. and so I said that was. 

you know - and I brard in a samnar a few years ago that the 

lapamc pay heir tcachcrs two pQct”lt morr: than an 

engineer. And you know how an a@n&r is revere~_I in Japan ” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

“Ms. hvinsky: So I said. YOU know. it sends a 

message that tbz Japanese - you know. how they prioritize 

education, and tbzn I said what kind of message do we send to 
Arn&--” 

“Ms. Tripp: Mm-haxa.” 

“Ms. Lewiasky: - wlrn our teacbas banzly make 

more than t.be poverty - above tbc p0vaty line.” 

Ws. Tripp: Well, not only that, but in New York 

and in major cities sanitation argincas. read garbaguaar. 

makemoretbanthcavaage-” 

“Ms. Lewinsky: ‘Yeah 04 yeah.” 

“Ms. Tripp: - K through 12 tcacha.” 

“his. Lewinsky: Ye&. you know. aad it’s just - I 

mean, it’s lruq an& you know, this otkr thing, it’s just 

somcthingthatirksmc,andIdon’t~owifit’ssomethinghc 

2 could do aaythiag abouf but tk wbok - you know. bow 

3 teachers * taulre.” 
4 “Ms. Tripp: Right.” 

5 “Ms. Lewinsky: 1 said it’s the most ridiculous 
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Page c- 

thing in the world, it really is, because no teacher should 

have job security like that. They need to perform, you know, 

theyneedtobcuptoapufomawe shuti Nobody, I 
mean,nobodyinthemalworldhasimythingliketenure..” 

“Ms. Tripp: Yeah.” 

“Ms. Lcwhl&y: You know, you’m guatantad your 
3 

job.” 
“Ms. Tripp: Right.” 

“Ms. L4+nsky: You’re guaranteed a job. It 

doesn’t matter if you perform poorly or not.” 

“Ms. Tripp: So you wrote all this down? 

“Ms. Lwinsky: Uh-huh.” 

“Ms. Tripp: (Laughing.)” 

“Ms. L&n&y: But what was really funny is, at 

thetopIwrote_‘I’mbeingpompciusin-youknow,in 

wantingyoutorcadthis,youlcnow,thi&ingthislookslike 

areallygoodthinp.youImow,gooduseofyourtimor 
whatever,’ and I put dot-dot-dot, ‘but it makes good bathrooms 

reading.’ (Laughter.)” 
“Ms. Tripp: (Laughing.) I think be enjoys your 

suggesuons.” 

BY h4R. BINHAK: 

Q Ms. Tripp, from your u&n&ding of this 
conversation with Monica Ltwinsky, is this a policy I 
mggestionthatshewrotedownandactuallysenttothc 

Pqe 5 - P?@e F 
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Presickmt? 
Page ! 

A Yes, this is one of several. 
Q Okay. Is this the kind of policy suggestion that 

would be common for you? You said it’s one of several. Is 
this an area where she would commonly send him advice on? 

A Not nczsmGly cdu&.ion as a topic, but yes, 
topics relating to die aciministmtion. 

Q Okay. Did Ms. Lewinsky always sham with you bcr 
policy sugpestions to the President in such detail? 

A I don’t how that I would say always. I don’t 
know. But I know tbat frequently she did. 

Q AndwasitcommonforMs.Lewin&ytoscndapoLiq 
sugge&onsuchasthiswithagift,asshedidintb.is 
particular case with the slInglasses? 

A IthinkdmoStCVcrytimeshesmtaq’thi~,thae 

wassomcso~ofgiftwithtbemissive. 
A JUROR: Excuse me. Do we have a rough date of 

this particular telephone conversation? 
BY MR. BINHAK: 

Q Do you happen to know offhand what the date of this 
conversation is? 

A No, I don’t. 
A JUROR: Roughly, what month? 
BY MR. BINHAK: 

Q Do YOU remember approximately when the President 

Page IC 
1 wtmttoLatinAmcrica,andMonicagavehimsunglasses? 
2 A Xjust don’t Iununbcr with enough accuracy. It was 
3 in ‘97. 
4 Q Okay. Would this have been one of the earlier 
5 tapestbatyoumadcoroneofthelatertapesthatyouma&? 
6 A Ijustdoa’t lunember. Thexearesomany. 

7 MR_ BINHAK: Okay. 

8 Ithinkwecangiveyoualittlemoreinformation 
9 on that If Ms. Tiipp doesn’t mmemberatthistimewbm 
0 thatwas,Idon’treallywanttobeinapositiontotestify 
1 in front of you. 
2 A JUROR: I understand. 
3 BY MR. BINHAK: 
4 Q Butitisfairtosaythatshegaveth:sunglasses 
5 to the President before the Latin Amuica trip? Is that 

’ ytkt was the mtmt, and that IS my recollectton. 7 
B I’mnotsuresheevergotinto-_madcsurchhadthis 
9 before be went to Latin America, but that was the intent. 
3 MR. BINHAK: Okay. 
1 So maybe around the time of that might help in your 
2 chron to nail down a particular time. 

3 A JUROR: ‘Ihank you. 

4 MR. BIN&K: Ms. Tripp, let me then have you turn 
5 towtzatthegrandjurorshavecometoknowasTape 11,and 

Page 11 
I looking at page 65. 
2 A JUROR: Excuse me. Can we get one of those? 
3 MR. BJNHAK: Yes. 
4 So Mr. Susanm will read from Tape 11. page 65, 
5 linell. 
6 (Tianscript read by Mr. Susanin.) 
7 “Ms. Lewimky: So -- oh, my God, this whole big 

8 thing. SotbcnsbewasgoingtotryandtalktotbeCrecp. 
9 Then the Creep left because be wasn’t feeling well, so he 
0 wenttosleep. 
1 “Oh, by the way. be wore one of my ties today.” 
2 BY MR. BDJHAK: 

3 Q All right. Fm question is, “the Creep,” who 

4 would that be, who would Ms. Lewimky be referring to by 

5 “theCreep”? 
6 A She’s referring to President Clinton. 
7 Q Okay. And this report, I... hc wore one of my ties 
8 today,” what did you interpret that to mean? 
9 A Heworeoneofthetiffthatshehadgivtnhimasa 
0 gift. 
1 Q Andthatwouldbconcofthetiesasyoudescribed 
2 more geneaaBy on ‘Ihursday? 
3 A Yes. 
4 MR. BINHAK: Okay. And on line 17, Mr. Susanin, if 
5 youcouldcontinuctoreadpage65,Tape 11,17and 18. 

Page 12 
(Transcript read by Mr. Susanin.) 
“Ms. Lcwinsky: It was nice, and be wore the pin on 

Friday, did I tell you?” 
BYMR.BINHA& 

Q Andtbepin? 
A BecaustI’mnotabletodatejustbyloddngatthe 

tapes,Idon’tk&wwhatpin. Mysceseisitwasprobably 
the jack-o-lantern pm for Halloween, but I can’t be sure. 
shchadgivalhimotbcrpinsforot.hereccasionsaswell. 

Q WouldMs.LvinskytypicaUyteUyouifshehad 
direct knowledge that the President had received one of her 
giftsorwasactuallywearingoncofhergifLs? 

A Well, she always told me if be rezcivcd tkm. 

Yeah,and,actuaRy,withtbetiesandthepins,thatwas 
routine, when it happened It didn’t happen aII that 

frcq--JY, -y. 

Q Canyouthinkofanyparticuhu&cums&maswhem 
MonicaLewiaskyhadneportaitoyouthattbcPmsidcntwas 
Wearinghertie&any.specialoccasionsorsomcthingthatshe 
mighthavesamthattt@ercdherreporttoyouthattbe 
President was wearing her tie? 

A Well, Monica had a television on in her off~cc at 
aII times covw CNN and the-&Xzcnt cable news channels. 

Q And just let me, for the record, stop you. When 
you say at her offtce, do you mean at her office at the White 

Page 9 - Page 12 
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Page 14 
1 Q OnpagelOP- 

2 A Right. 

3 Q -linc25,Tapcll. 

4 A Okay. 
5 Q Soon llO.Iine2,“Igottbetic-~~a 
6 tic” “the G&p” would be the F’rcsiht? 

7 A Yes. 

8 Q Allright. Andyounspmxl”Oh. pkasc.” 

9 “Ms. Lcwinsky: I kww. It was 20 bucks at 

0 h&sball’s.” 

1 BY MR. BINHAK: 

1 Q OnTbursday,you&scriitothcgrandjuryan 

1 ilxQnc.cabol.lth4onicagoingtoMarshall’sandgdtinglltic, 
1 insteadofspendingitatamorcaparrivestore. 

I Lstbisthcuampktbatyouwuetalkingabouton 

s llwrsday? 

1 A Ycs,beeausegcnaaRytbatwasn’t~sbcwould 

3 sbp or tbz amount of moocy sbc would spend. 
? MR. BINHAKz Sht says, “It was 20 bucks at 

1 hiarsllall’s.” 
I And then you say, “04 good. Who makes it?” 

1 “h4s. Lavinsky: cahk Kkin.” 
J MR.BINHAKz AndI’lljurtao~fortbezvxndtbat 

5 mr still have a quorum? 
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Page 13 
Bousc or at her office at the Pentagon? 

A I’m now talking about the Pentagon. I don’t have 

z~y firsthand knowledge about her office at the White House. 

Q Okay. So please continue. 

A And whenever that would happen, that he would be 
uvaring one of her ties, she would immediately call. She 
~wouldtellothersintheofficethathewaswearingone 
of her ties. 

She thought of it as -- as time went on, later on 
XI the -- as the relationship dwindled, she thought that the 
sting of the tie was a signal. 

MR. BINHAK: Okay, let’s pick up and continue on 
the subject of ties. 

Mr. Susanin and I will read from what the grand 
jurors know as Tape I 1, and we’ll start on page 109, and 
we’ll be starting at line 25. Mr. Susan will read the role 

of Ms. Lzwinsky. 
(Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Lewinsky: We& I don’t know. I don’t 

think--1don’tknow. WhoamItojudge? Igotthetie- 

th: Creep a tie.” 
BY MR. BINHAK: 

Q And then “the Creep there,” that would be the 
President? 

A I’m son-y. where did you start, what line? 

Page” July 7, 199x 

Page 15 
1 THE FOREPERSON: Yes, we do. 

2 MR BINWK: And there arc still no xauthonzd 

3 people 
4 THE FOREPERSON: No, therp: arc no: 

5 MR. BINHAK: Thank you very much. 

6 Ms. Lewinsky said, “Yeah. it’s gorgeous.” 
7 And t&o, ‘Ms. Tripp: Yeah, Marshall’s 
8 generally - every DOW and then you can hit.” 

9 “Ms. Lewin&y: I know. It’s really nice, it’s 

o reallydiffgentthaaalltheotherones,but--soIputa 
I really funny note with it. I’m going to send it with the 

2 hook.” 

3 “Ms. Tripp: Yeah. I think you should send the 

4 hook,though.” 

5 ‘Ws. Lwinsky: I know. I’m going to. And I put 

6 stick& in the forward where, I mean, it so clearly shows 

7 what kind of book it’s not. You know what I mean?” 

8 BY MR_ BJNHAK: 
9 Q Now, which book anz we talking about? 
0 A Thisprobablyisnotwbatyouthinkitr&-sto. 

1 Thisrefastohcr-Ibelievethisrefastohamom’s 

2 book. 

3 Q Okay. And why would Monica I&win&y put -- why 
4 would she say, “I put stickies in” to refer to “what kind of 

5 hook it’s not”? 
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A Sbewasafiaidtbathewouldtbinkitwasaa 
expose, a t&aII exploit& book of her relationship with 

Mr. Domingo. 
Q JusttclItbtgnmdjuryaIittIebitaboutthat 

book. 
A I&m’tknowmuchaboutthebook,uceptthat 

Monicatoldmeti&hamomhadwrittenabookcaIled 
-IhePrivarcLivcioftlxThr&Tcnors. MonicahadaIso 

toldmethatitwasbascdona12-or1Gycarmmantic 

relationship bchmea Mr. Domingo and Marcia Lewis. 

Q And let’s ccmtinue from here. 

A ShcalsohadtoldthcPxsidentaboutthat 
I relationship with Marcia Lewis and Mr. Domingo. 
I (Tmnsaipt read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
1 MR_ BINHAK: You say, “Mm-hmm, mm-hmm.” 
1 “h5s.Ixwimky: AndthenImarkalationintbe 
1 cbapterthattaIksabouthimbcinga--youknow,whatewxit 
I is,DomingoasDooJuan.” 
, “Ms. Tripp: Mm-hmm” 
I “Ms. Lcwidcy: Js what it’s called, the chapter.” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“h4s.Lminsky: Andthmt&otberthingImarked 

was-Iwas-Lbadtoldhimaboutthisooetbing. Isaid, 
‘Oh, you know,’ I said ‘actually, it was really good. You 
know, she talked aboU& you know - with soIxE of her 
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Page 1’ 
1 experienws, she shed some light on things, a lot of things 

2 that people don’t know about him that am really wonderful.” 

3 BY MR. BINHAK: 

4 Q The chapter. “Domingo as Don Juan,” did 

5 Ms. Letisky tell you the. was any significance to why 

6 she was markin8 that chapter? 

7 A Well, it was the whole ironic coincidence and 

8 c4x-relat.h between her relationship with the Resident 2nd 

9 her mother’s with another dell-known public figure. 

0 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

1 MR. BINHAK: And you say, “Mm-hmm.” 

2 “Ms.Lewinsky: AndsoImarkedthatotberpart, 

3 you know.” 
4 *Ms. Tripp: Good.” 

5 “Ms. Lewinsky: And then I’ll put The New York 

6 Tilts Review in the.” 

I “Ms. Tripp: How did they review it?” 

8 “Ms. Lewinslq: It was -- it was - I’d say it was 

9 luhvalm.” 

0 “Ms. Tripp: Well, that’s better than nothing.” 

i “Ms. Lewinsky: Right. And it’s als0 -- you know. 

2 it’s the fact that it’s ‘I& New York Tii.” 

3 “Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

4 “Ms. Lewinsky: You know.- 

5 “Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

Page 1E 

1 “Ms. Lcwinslq So that’s tkt_ But with tk tic 

2 I wrote such a funny can& Linda.” 

3 “Ms. Tripp: (Laughing.)” 
4 “Ms.Lcwiasky It’sarcallyniceticandI-you 

5 know, at fust I said - 1 said, ‘Oh, you know.’ 1 said. 

6 ‘it’ll look good with citkr a taupe or navy suit and a white 

7 or light blue shirt, whatever you want.“’ 

B “Ms. Tripp: Mm-bmm.” 

3 “Ms. LcwinsLy: A& you know, I’m like+ ‘That is 

3 if you like it’ And I’m like, ‘And just think now you can 

I payhomqctomeifyouwantbybaviqaworkvxdcinwhicb 

2 you wear one. of my tics cvay day.’ (hmgbtcr.)” 

3 MR. BINHAK: And you’re lau&ing, Ms. Tripp. and 

1 you say, “‘Cause this will k tk fti ooc, right?” 

5 “Ms. Lcwinsky: &au&~.) Now tbae are five. 

5 It’s tk fifth ant.” 

7 “Ms. Tripp: So you’ll have to 8h-c him one for the 

3 wa&md days. too.” 

2 “h4s. Lminskyz No.” 

1 “Ms. Tripp: Oh, y& you will.” 

’ I “Ms. kwinsky No, I think this is it. That’s 

1 tit I wan& you know. That’s my fantasy, is (0 have him 

3 wauonaofmyticscwzyday.” 
1 “Ms. Tripp: You’re a nut. Was that one of your 

5 ticskrcwitbtkblueshirt7” 
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Page 19 
“h4s. Lewinsky: Yeah I* 

“Ms. Tripp: Oh, which ti?” 

“Ms. kwinsky: 7k. black ON. tbc one that was 1” 

your bousc.” 
“h4s. Tripp: You’re kiddiq I didn’t tell that. 

I couldn’t tell that.” 

“Ms. Lcwinsky: Yeah.” 

“Ms. Tripp: I wouldn’t have worn that with a blue 

Shin” 

“Ms. hwinsky: I thought it lo&xi nice with tk 

btoc shirt, tkugh.” 
“h4s. Tripp: What color was his suit today?” 
“Ms. Lcwinsky: I think it was tan.” 

BY h4R. BINHAK: 

Q IfyoucouldexplaintotkgmndjuryalittIebit 

akutthisidcathath4onicahvif&wouldgivetkResident 

aticcvaydaysotbatkwouldkab1ctowraranewtic 

wdayoftkweck. Isthatasubjazttktyouhad 

discussed befllrc this tape? 

A Yeah. I mean, it wasn’t - it wasn’t a &rand focus 

of krs, but it XI hap+ that sk enjoyed 8iving him tics. 

Sk felt encouraged when k wcae tk ties. And just 

1 

2 

3 
4 

5 

6 

7 

8 

9 

cl 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

B 

J 

3 

1 

2 

3 
4 

5 

Page 20 
coincidmtally,thatwastkf~~sokwuld~onc 

cverydayoftkwa&sbouidkcboosc~. 

Q Andaf&thatyoudhussalwitbMonicaLcwiasky 
wkttkFhsidaltwnsRrariqandwhatkindofsuitandwkt 

tickwas-. Istbataamvasatiaa,natypcof 
/ 

cclwasatioo that you wouldgca7luy lmvc with Ms. I&whsky? 
A Ycah,butfwouldn’tdwdIootkfactthatit 

was-skwasobscsscdontktic. Sksawtktisas 

mcouragcmcnt&atkwasthir&iqofkr~kwae/. 

Sktooktkfactthatkwasn’tmariogaticforaphod 

oftinxasabadsign. 

Skwasfarmomfocusaioaotbxtbiqsandotkz 

s&alsandotbasignstbantbctics,buttkticswaean 

isnEofconcuntoMonica. 

Q Andwbatotbakindsofissucaors@lsdid 

Mr.LhnskythiJlkmrcmorciqKxtanttbautics? 

A Justtbc-wl&crkwascaIl@krorruumiq 

bxcallsoragra&toscckrcxklpiogkrwiththejob. 

Conlact was far more important r0 ba than signals. 

Q Now,asfarastkgiftstbatMoaicaLcwinskywouId 

scndtotkRsidca~you’vc&scribal8au7allytktsbe 

wwldusuallysendacard. 

Would those cards smmx&‘kromanticohnnyor 

saious? Can you describe a litrlc in fqa-a& about tbc 

urdrhatMs.L4%hskywouldsizdtotbcPrwidmtwilbkr 
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1 asthefrustrations~,sklookcdatthatasawaytomaLc 

2 him tmda-stand sk mt business. 

3 Q And by ‘hcaning business,” what do you mean? 

4 A Hewasbeittgsocomp)dclytuttqottsivctltatha 

5 hstrationgrewartdgmw,baaogugrrsv.krangergrma~ 

6 Beny,andskwouldthrcatcnac~bothoftbcmtoaposc 
7 allthistohcrfatber. AttdtktwassomUhittgtkt 

8 consistently caused both Betty and tk President to respond. 

9 A JUROR: Excuse m. Would this k before or afta 

0 dump day? 
I THE WITNESS: After May 23rd dump day? 
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AJUROR: Mm-hmm. 

THE WITNESS: oh. after. 

AJUROR: After. 

THE WlTNESS: Yes, yes. This all started lata in 

tkyearwhcnMonicafinallyrcalizedthattkrewasa 

decision not to allow txz to come back to tk White House. 
SothatthatucrciscinhcrbdngIcdtoklimthstthy 

would work on getting kr back was disingeouous, was not 

going to happen. 
Andtharskmadeadecision-itgctsalittk 

convoluted Sk makes a decision to go to New York sod wants 

his klp, and wkn that just isn’t happening. and mom 
pmmiscs and - resulting behavior that skws it wasn’t 

kppcniog. that’s when tk anger got to that point where sk 
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Page 
giftS? 

A Tbccardswae-- one was usually funny. one was 

usually not. Tk ooc that was not was eitkr blank with a 

pretty scene on tk front that she could write in and have it 

k more serious or more romantic. 

But sk truly mjoyed giving bim a smik or a 

laugh, so tk funny card accompanied virtually cvcrythin& 
eveo kxtax that were not phaot. Even tk not-so-nice 

ktters got a funny card. 
Q when you say “not-so-nice” or not pleasant kners, - 

canyouthinkofancxampleofakaa~ethatthatyw 

can sham with tk grand jury? 

A Tkrcwcremanyofsuchldtasbezausekwasnot 

responding. He was not doing things k had said k would do 

Tlxxcwacsevaalhtas. Onethatcomcstomindisone 

that sk wrote to him, thrcatating to tcU kr fatkr about 

tk relationship. 

Q Andwhywasskthrcatcning-wcll,ldmaskit 

this way. Did Ms. Lewinslry thrcatcn on ooa or more oceashs 

that sk would tell kr fatkx about tk relationship? 

A More occasions. 

Q More occasions? Can you put an approximate numkz 

on that or was it a frequent thing? 
A Well. toward the end it was - not that it was 

frequent. It didn’t happen every time sk spoke to him. But 
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Page 23 
would thrcatcn. 

Sk made many comments saymg. “I’m gcxxi enough l’or 

thus-and-such. but I’m not goal C~OU@ to fohv through on ;I 

commimrcnt or a promise to klp me. out.” 

BY MR. BINHAK: 
Q And when you say “thus-and-such.” in a pnaal way. 

what kind of thing would Monica Lainsky be saying. “I’m good 

alougb for - ” 
A Oral sex wkn k wanti it or pbone sex when k 

wanted it. 

Q But not good enough for beip with a job? 

A Right. 

Q And how would Monica Minsky send the letters and 
tk gifts and tk cards tbar you’rrr &scribing? How would 

sk sendhose to tk White House? 

A Sk mt than in various MBIIS. Sk satt than 

through tk Pattagon pouch which is official correspondaxe 

bctw&nthc~tagonandthcWhitcHousc,whichisamajor 

nwo. Iaxouta&kroottodothat. 

Sk also sutt titan by Fa%x. Sk would have than 

hand-delid to tk Nm Exoxtive Office Building. The 

waetirmxthatskactuallybmughtUxmkxsrJftotk 

northwest gate. And at ooe point sk usal a wuricx, and 

later on I mwuragcd hex to use aootkr coti. 

0 Okav. Wka Moth Laviaskv would send tbhs ovu 

Page 2. 
1 intkWhiteHouscpouch,kwwouldskkstttethattky 

2 wouldgdtotkPresident7 

3 A WdI,evqthhgsksu&withoutfail,was 

4 adthsedeoBcnyCu&. 

5 Q ~tktinhdetkF+dE.xpaekqes? 

6 A Evaythiog. 
7 Q Andtkwm&s? 

8 A Eveythhg. 

9 Q Okay. AndwastbataaanangancotthatBaty 

0 currietu!dM&ticaLminskykd7 
A WeU,itwasao arrangcmrnt that tk Resident bad 

withMonicnandtktMonicaahbadwithBd.ty. 

Q DidButyCttthhavcpamissiontomadtk 

rllatcriair? 

A Yes. skdid. 

Q Didtbatcontinuealltkwaythmughtkcourseof 

the ~U00ship. of at some point did that pamission to 

rGKiXlMtaialslZCa.%? 

A Well,tbcpcrmissionforhcrtoreadwasgran~by 

Mooica,notbytkRsiQnt. hdwknkbezameawaretkt 

someoftbem~wuedicey-missivs~kiogrcadbyBetty, 

itcausedbimagFcardealofconcan. 

Q CausaitkprcSidcnt? w 
A Yea. 

Q Now, you have talked to this grand jury a little 
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1 Pentagon than Columbia. 

2 So we did that. We cooked a dinner, and we W~I to 

3 Pentagon Cib, and Monica wanted to buy a certain red piece 

4 of lingerie that went with another piece of red lingerie thai 

5 he had expressed interest in. 

6 Q When you say “he,” do you mean the President? 

7 A Yes. 

8 Q Did Monica buy that piece of lingerie that you 

9 talked ahout when you went with her that night? 

0 A I don’t believe she did that night. 

I Q Did she eventually buy it? 

2 A Yes. 

3 Q How do you know that she evexmally bought it? 
4 A She toldme. 

5 Q And did she tell you whether she actually showed 

6 tbat piece of lingerie that she bought to the Pmsident? 

7 A IC~~~‘tremember~betherthi~parti~~artime 

8 shedid Icantellyouthatatonepointshefotmda 

9 s&hrol@silkknittopthatshewasgoingtowearwith-- 

10 toshowh.&alsored. 

!I Q L?t me ask you about a particular tie. Do you 

12 remet&z Monica Lewimky ever showing you a bright red tie 

:3 with a geometric desigu on it? 

4 A Itwasredandblack. 

.5 Q Okay. Why don’t you describe the tie, how you saw 

1 bit about tnnes when Betty Currie would be runntng in 

2 interference: mode, 1 think is the word tha: you’ve used, or 

3 warding off Monica lzwinsky. 

4 Did Monica Lewinsky believe thaw that had a bearing 

5 on whether hr packages would get to the President? 

6 A Oh, definitely’. 

7 Q Pltztse explain that for the grand jury. 

8 A Monica would literally call Betty - she would 

9 allow sufftcient time for the pa&age to arrive by courier or 

o Fe&x or whatever way she had sent it, and then she would 

1 start calling Hetty even prior to the pa&age’s arrival. 

2 “Did it come yet?” “No, it hasn’t’ “Okay.” 

3 Call back again. “Has it arrived y@ “Yes, it 

4 has.” “Have you given it to him?” “No, I haven’t.” 

5 A.ndthiswouldhempeatedphonecallsduringthat 

6 particular day. There would he replies such as, “He’s been 

7 so busy. I havcm’t had an opportunity. ?hae hasn’t been 

8 one single moment where I could get it into the office.” 

9 Gmerally speaking, if Monica heard otherwise from 

o Nel, this would enrage her more and more and mote. 

1 So she was getting information from two sides, and 

2 the pa&ages wouldn’t get in sometimes, in kr opinion, until 

3 itwastoolatetoimplanentthesuggestioothatwasinthe 

4 package. 

5 Often the suggestion was, for instance, you know, 
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Page 26 
‘Nancy has yoga at 7:00 tonight. If you can make sure that 

ooneofthcothaprotactors~around,Icangd~’you 
know. ‘“ywcalaKkseanstobe~ l-batkiadofthing. 

Butifbedidu’tgetituntil8:OOtbatai#tta 

tknextday.tllatopportunitywasktsttoA4micaaadtbat 

wasabigdraltohionica. 

Q I’dIiketotaIkaboutaeoupIeofspecifllgifts. 

Do you ranembcr a particular trip that you went with Monica 

Lewinoky to tk Pentagon City Mail to shop for auy particular 

itrm in Novank of 19977 

A Yes.. ThatwasoncoftwonigbtsIspanat 

Monica’s house for two diffaeat reasons. 

Q DoywJ=~pcnto tulKmbertbc&teoftbat? 

A Idon’t_ ItwasinNovanbcr. Ibckve-I’m 

mixcdupinmymindwhatthcdatewa~,butitwsona 

Saturday,~itwastbcSsturdaybcforc-Ibedbannamcd 

thctaskfmrrdixctorofwhatisrefanxltoattk 

Pentagon as tk Defense Reform Initiative. aad that meant 

that I had to be in tk Pentagon by about 5:30, as 1 rceall. 

Sunday morning. 
SoMonicaandId&kd-sbcbadinvirrdmemany 

diffamttimcstogospcndtbenightwitbheraaclgo 

shoppingwtutkrmomwasoutoftowaalot,aadweagrmdtc 
&thatthattimbecaux:itwouldhavcbaenrbtcrsiafor 

me at tbat point to kave tk Watergate and go IO the 
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tiCtOtbCgKdjlXy? 
A Agaiu,I’mnotckarontkmonth Monica-and1 

don’t turunbu what tk catalyst was - ~KIVC up to Columbia 

toshowmtbcticessuttially.togetsottofmyopinimm 
tMt&andsk~aIotofrcassurance thattksctis 

wuetticc. 3 

AndsbseamauptoColumbia,atuiImnaukrkr 

showingn.lethistieiathekitchcn,atKlI rutumber just 

vagudy red. black, gcomctric, busy, small gmmctric. busy. 
AndyA:loolcedatthetie. Shcshowaimethc- 

apparentlytbere’ssomUbingontieswithtkthmadstltst 

showywtbtqualityofthctic.endshcshowedmtbatcwn. 

Ifitbasmongoldthrcadsinapattanintkinsidc, 

appatmtly it’s a batu quality tie. I’m not quite sum. 

Sk+-ItoldhaItboughtitwasalove@ 

k Sbcagradtbatsbcthougbtso,too,aaditwouldbok 

vay good on him, and sk ultimately gave it to him. 

Q DoyouknowbowskactualIy&livauitbctictc 

tk Presi&nt? 

A I’m sorty, I don’t mnautJcrthistimewhich~ 

but I kww it wasn’t in puson. 

Q DidMonfcaLcwiuskyev&tdoutifthePmsicknt 

4 tivcdthttie.? 

5 A Eknvtoldkxkhad~vrdtbctic.andlovrd 
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Page 2! 
the tie. In fact, called Mania but to tell her that 
something had happened to the tie 

Q Who placed that call, Betry or the President? 
A I--myfee~isthattharwasacallfromBetry. 

I-thereweresomany0fthez1t’svCzydifIicuItt.o 
remember who placed what call wbm. 

Q And what did Monica learn in this phone call? 
A We& that be had very much liked the tie, and that 

somehow t.benz was a scissor slit in tbe tie itself, and the 
Rc&ient -- I think what I do recall about this is the 

PresijenthadaskedBettyif~cwldgetitbackandMoni~ 
could exchange it. 

Q And when Monica had shown you the tie at your house 
and you examined it, did you examine it closely enough to 
noticewbethertberewasascissorscutonit? 

A ~WaSUOSCiSSOrCUt. IeVUlSaWtkbCIX. 1 

mean, you couldn’t even cut through the box easiIy and stiIl 
get the tie. 

A DidMcmicacomeinandseetbeIksidenttodi~ 
that scissors cut? 

A Yes, aCtUdy, she did, 2nd Sk her .qSCUhd 

thathemadetheslithimselfonpurposeasanexcuseto 
actually see her since be hadn’t seen kr w&n he received 
the tie. 

MFLBINHAK: Okav. Letmeaskvoutoturntowhai 

Page 3c 
I thcgrandjurorsknow~TaapcNo.9,onpagc41. AndI’ll 1 

2 askMr.susanintobdpmehercoapage4o.line25.Kading 2 
3 Ms.Lcwinsky. 3 
4 THE WITNESS: I’m son-y. tit page? 4 
5 MRBINHAIC Tape9.page40- 5 
6 THEWITNJS: Oh. 6 
7 MR.BlNHAIC -linc25. 7 
8 TFI!zwITNEss: okay. B 
9 (Transcript I& by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 9 
0 “Ms. Lcwinsky: But, you know, tk flip side of it, 3 
1 too.though,Linda,IJmatit’slikc.wcll.whmisthclast 1 

2 timcIwcnthre~kwantaltosumconbisow,you 2 

3 lalow.” 3 

4 “Ms. Tripp: I don’t know.” 4 

5 “Ms. Lminsky: FdJnlaty.” 5 

6 “Ms. Tripp: Really?” 5 

7 “hfs. Lwinsky uh-huh.” 7 

6 “Ms. Tripp: Yeah, it’s a loog time.” 3 

9 “Ms. Lcwinsky You know, I think Fehlaly or mayk > 

D Uarch,youknow,~~Istiuthinkkcuttbatticoohis I 

1 own.” I 
2 “Ms. Tripp: I do, too.” 2 
3 “Ms. Mnsky lkrc’s no way in kU Ibac’s 5 
4 just no way in kll that that tic could bav~ gonCn tincd 4 
5 like it was.” 5 

Page 3 1 
1 “Ms. Tripp: No.” 

2 “Ms. Lewmsb: You know?” 

3 “Ms. Tripp: No. that made no sense. That was 

4 March?” 

5 “Ms. hvinsky: Mm-hmm. You know, it’s November 

6 BY MR. BINHAK: 

7 Q Okay. So da-s that aca-pt from Tape 9 give you a 

8 bawrsawcofwknthiskwasgivcnovcr? 

9 A 

0 Q 
I A 
2 

3 

4 

5 

6 Q 

Apparmtly. yes. 
And that would bc in March? 

APP~~Y. 

MR. BINHAK: Okay. 

A JUROR: Of ‘97? 
THE WITNESS: Yeah. it was ‘97. 
BY MR. BINHAKz 
And in that canvasation is Monica L.ewinsky 

7 rdahngtotkiiethatyouwacjustxcfahgto? 

8 A Yes. 

9 Q AndwknMs.Lwinskysays,“becauseIstillthink 

0 kcuttbatticonhisown,“whatdidskmcanbythat? 

1 A WeUsbt’s~~towhatIthinkIj~t~i4 
2 which is that her speculation was that it was an intmtional 
3 cut with a sci.sors to bring about an excuse for getting bu 

4 ovutbar. 

5 MR. BINHAK: Now, you tatificd previously last 

Page j_ 
wuzktllattbeFkSidmtkeptMs.kwinsky’s-oratleast 
Ms.Lewin&ytoldtbattbtResidentkepthergiftsunderhis 
&skintbestudy,6n4iatthebegimkgitwasonIyher 
gifts, but later she found o?ber people’s gifts in that bag 
aswtzll-intbebagun&tbedcskasweII. AndI’dIike 
toreadtoyouhvotapeexa?pts. 

Tbefust&fkomwbattbegnindjurorshaveeame 
toknowasTape15andpage54-andstart@atpqe54on 
Line3ofTapelS. 

(Tmnscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin. 
“Ms. Leknslq: You know, but then the other 

thingIwasthi&ngwasmaybeIshouldn’tgivehimtbe 
paperweight.” 

BY MR. BINHAK: 
Q Isthistbepapawtightthatwe!JpokeaboutIast 

week? 
A Yes. 
Q Andjust&suibeitjustfortherecord,tomake 

suretbegmndjurors lurEmber which papenw@lt. 
A Itwasagktsspapcrweight.anoIderpapawdght, 

depicting the White House under glass without tbe East or 
WestWingonit. 

MR. BINHAIC: And you a&, “Why?” 
“Ms. Lcwin&y: Maybe 1 should just give it to you 

because you liked it.” 
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1 “Ms. Tripp: No, I want you to give it to him.” 
2 BY MR. BINHAK: 
3 Q And you describe Ms. Lewinsky as asking if you 
4 would like it, and you’re saying, “No, I want you to gve it 
5 to him.” 

6 Can you &scribe -- put a little context on that 
7 exchange? 
8 A ?hi.s was achxdy one conversation of many abOut 

9 this papcrweigbt, and Monica felt that if he didn’t 
o appreciate it, that she thought I would appreciate it @cause 
I Icollectantiques. AndIhadsaidthatshehadbougbtit 
2 forhim,itwasofhistoricalintntsfifnotsigniliicance, 
3 and that I knew be would enjoy it because he enjoys white 
4 House objects of history. 
5 Q Andwhywasshesuggestinghemthatshewouldgive 
6 ittoyouratherthanhim? 
7 A ShewaSfrustrati. 
8 Q Frustrated about what? 
9 A Lack of contact. 
0 (Ttanscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
1 “Ms. Lewinsky: But what if he doesn’t -- you know, 
2 what if he doesn’t like - you know, where my other presents 
3 are.” 
4 “Ms. Ttipp: Under the desk?” 
5 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 

Page 34 
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Page 35 
1 out there when SO many people are m and out of the Oval 

2 Office.” And she SXC!, “No, no, it’s in the study where ver]. 
3 few people go.” 
4 MR. BINHAK: All right. Speakug about the stud) 

5 when2 few people go, let me ask you to turn your attention 10 

6 Tape 16, page 28, and we’ll start at line 2. 
7 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin. j 
8 “Ms. Izwimky: It’s like all of these things I 
9 forgettotellhimalltbetime.” 
0 “Ms. Tripp: And you saw your stuff back the?” 

1 “hLs. Lcwidq Yes. That ma& me very happy.” 

2 “Ms. Tripp: Yeah.” 
3 “Ms. Lcwinsky: It ma& me vay happy.” 
4 “Ms. Tripp: So now?’ 
5 .-“Ms.Lcwins& Andthabrownbagisgonefrnm 
6 tmderne&hisde&uch.” 
7 “Ms. Tripp: Oh, that took a while.” 
8 “Ms. Lewmsky: Yeah, I wonder.” 
9 “Ms. Tripp: Now, that was tm&z his desk in the 
0 big offtce?” 
1 “Ms. Lewinsky: No, the little office.” 
2 BY MR. BINHAK: 
3 Q Isthistheoneoccasionwhemyou’relearningthat 
4 it’s actually in the stdy, as opposed to the Oval Office? 

5 A Yes. 

Page 36 
1 “Ms. Tripp: Well, it’s still under the desk in the 1 (Transcript iwd by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) I 
2 Oval Office. I’m pretty impressed. How about you?” 2 “Ms. Tripp: ‘Oh, okay. And w&n you - you know, 
3 “Ms. Lewinsky: Hmpf. I’m not.” 3 allthistimI’vebeenpicturingitundathebigofft~ 
4 “Ms. Tripp: Of wurm not” 4desk_” 
5 “Ms.Lewin&y: Youknow,Imean,but-&he 5 “Ms. Lcwinsky No, it’s bezn in the study. It was 
6 saidwhcnIwentthaclasttima,andIknewtbeywcrestiII 6 inthestudy.” 
7 iatbere,Isaid,‘Oh,Ihopemyprtsentsaren’tstiu~ 7 “Ms. Trip& All right, all tight, aII $I&” 
B the desk.’ He gag, ‘They’re not, tllcy’rc not.’ I was like, I3 “Ms.Lvins& Idon’tthinkhccvcrsitsthere. 
9 Whatever,’ like the same bag is them.” 9 Youknow,tbcre’saboak,thtbookIlcnthimtoread” 
0 “Ms. Ttipp: It is?” D “Ms. Tripp: Notebook?” 
1 “Ms. lewinsky: It’s the same hag. Them’s just 1 “Ms. Lewinsky: No.” 
2 more stuff on top of it.’ 2 “Ms. Tripp: No.” 
3 “Ms. Tripp: (Sigh)” 3 “Ms. Law&sky: The book. It’s the ooe on the 
4 “Ms. Lawins& You know?” 4 repKscntation.” 
5 BY MR. BINHAK: 5 “Ms. Tripp: Oh, yeah?” 
6 Q Allright. WhatMoni~thcmandyouare 6 V&I&vi&? okay. It’sstiIIsittingcm 
7 discussingthepresentsnndcrtbede&plcasedescribe- 7 his &sk. Isn’t that vu&d? Isn’t that mally, n!zaIly 
B is that one of several conversations about that subject? B weird?” 

9 A Yeah, oh, yeah. Except that my understanding 3 “Ms. Tripp: Why?” 
3 initiallywaswhenshesdid”underhisdesk;”Iassumedshe 3 “Ms. Lewinsky: Like he must not spend very much 
I meant in the actual Oval Oflice. But it wasn’t, it was the 1 timebackthue.” 

2 study. 2 “Ms. Tripp: How do you_know? Just because 
3 Q And how did you learn that it was in the study? 3 it’s -- ” 
4 A She later clarified it. Because I think I said at 4 “Ms. Lwinsky: It’s been sitting in the same place 
5 one point, “I can’t believe he leaves your gifts wide Open 5 for two months now - three months, three months.” 
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BY MR. BINHAK: 
Page 37 

Q MS. Tripp, would Monica Lewinsky on occasion 
&scribe to you the items that the President had in the study 
and where he placed them? 

A Oh, frequently, yes. 

Q Is this an occasion where she’s doing that very 
thing? 

A hi an offhanded way, yeah This isn’t a lot of 
detail, but it’s an example. 

(Transcript mad by Mr. Binhak aitd Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: You don’t suppose he’s read it?” 
“Ms. Lewinsky: I don’t know. It’s just - it’s 

weirdtbatthesamebookwillbesittingonhisdeskfor 
three months.” 

“Ms. Tripp: And what other books did you give him 
over mere?” 

‘Ms. Lewinsky: Well, okay, that book was sitting 
on the desk okay?” 

“Ms. Tripp: Okay.” 
“Ms. Izwinsky: Like lying on the desk.” 
“Ms. Tripp: Yeah?” 
“MsLewinsky: Thenhehasbookendsthatareon 

the desk and &e&s a whole bunch of little books that are 
there, like not big size books, but little books.” 

“Ms. Tripp: Okay.” 

Page 38 

1 "Ms. Lzwinsky: And he had a bunch of different 
2 things. But among tbe -- well, just say 20 or 30 things that 
3 were -- I’d say 20 things that were there.” 
4 THE WITNESS: Was your book?” 
5 “Ms. IXN+n&y: Yeah, was VOX.” 
6 “Ms. Tripp: Yes?” 
7 “Ms. w: Was that Oy Vey, the Jewish book?” 
8 THJZ WITNFSS: can I correct you? ne way you’re 

9 rcadingthafsbciscontinuingtosay,”wasvox,wasthat, 

0 QyVey,theJewishbook7” Sbe’slistingthebooks,justto 
1 clarify. 
2 BY MR. BINHAK: 
3 Q Okay, WasVoxabookthatMs.Iewin&ygavetothe 
4 President? 
5 A Yes. 

6 Q And you’ve test&d a litde bit about that 

7 before, but teII the grand jury, just in a thumbnaiI sketch, 

8 what’s Vox? 

9 A AIlIknowiswhatMonicatoldmeatthetime,and 
0 she said it was a book about explicit phone sex, and she 
I thought he wouId enjoy the book. 
2 Q Okay. And Oy Vey, is that a book Monica Lewinsky 
3 gave to he President? 

4 A Yeah. I sawthatone. That wasasmalllittle- 
5 you find it in a Hallmark card store kind of thing. 

Page 3? 1 

1 “Ms.hvimky: Right. Andtheatbcopenerwas 

2 lyingonthisboxthatwaslmbisdesk.” 

3 BY MR. BINHAK: 
4 Q Ms. Tripp, what’s the opener7 
5 A IbavesuchavagueR+ctionOftheopatCrthat 
6 I-I~~shouldjustletitstandatfactvalue. 
7 Q Butdoyou~%memberitasagiftthatMonica 
8 Lewin&ygavetotllePn&lalt? 
9 A Yes. 
0 MR.BINHAK: Okay. Pickinguponpage31,at 
1 line 1. 
2 (T’mmscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
3 “Ms. Tripp: And what was that box of?” 
4 ‘Ms.Lewi&cy: Ithi.nkcigarsorsometh@.” 
5 “Ms. Tripp: Okay. So now, did you see the 
6 pictures?” 

7 ‘h4s_Lewin&y: WelLbehad-heactually- 
8 meantto&him,too. ItboughtIwasgoingtohavelike 
9 20 minutes with him.” 
0 ‘Ms. Tiipp: Yeah?” 
1 “Ms. &v-in&y: You know? And I didn’t 
2 obviously-butsoIwasgoingtoa$him. Heusedtohavc 
3 thissortofreallyfunnystatuethatwasuponthe 
4 bookshelf. It was this really weird thing. It was like a 

5 beast. It almost looked -- they looked like Kewpie dolls 
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Page 41 f3ge 4 
1 under a big mushroom, and it was tining.” 1 as I do always. So with the Forcpcrson’s pcrmisslon. 1’~ 

: “Ms. Tripp: What?” 2 excuse you for ten minutes. 

3 “Ms. Lvinsky: This really weir& really, really, 3 (Witness acuscd. Witness rccalkxl.) 

4 really weird thing.” 4 THE FORJZPERSON: Ms. Tripp, you are still U-&Z 

5 “Ms. Tripp: Made of what?” 5 oath. 

6 “Ms. Ix&n&y: Like it was huge. It was like 6 THE WITNESS: Yes. ma’am. 

7 about a foot tall, it was something you would see like 7 BY MR. BINHAK: 

& from -- I don’t know - maybethesixties,butlikeina 8 Q All right Welumx back, Ms. Tripp. 

9 kid’s room or something. It was really weird_” 9 A Thankyou 

0 “Ms. Tripp: Do you know what that was made of, 10 Q You are tbc SBM Ms. Tripp that ttstifi, this 

I like bronze or -- ” 11 momiugandmlastTucsdayandTbursday. Isthatconur? 

2 “Ms. Lewin&y: No, no. no, no. Like maybe 12 A Yes,Iam. 

3 porcelain.” 13 MR. BINHAK: And Madam Foreperson. tbc grand jw 

4 “Ms. Tripp: Oh.” 14 is in session, light? 

5 “Ms. Ixwinsky: But not - not shiny porcelain.” IS -THE FOREPERSON: Yes, we arc. 

6 “Ms. Tripp: L&e cuzunic?” 16 MR. BINHAK: And then: are no unautbori& paopt 

I “Ms. Lewinsky: Probably. I don’t know. I’m not 17 iatbcroomandwebaveaquorum? 

8 very good with those.” 18 THE FOREPERSON: We have a quorum andtkrcarcno 

9 “Ms. Tripp: Okay, all right. So then what?” 19 unautborizdpcopkintbcgrandjuryroom_ 

0 “Ms. Lewin&y: So -- sod that wasn’t there that 20 MR. BINHA& l-bank you again. 

1 time.” 21 BY MR. BINHAK: 

2 “Ms. Tripp: “Oh, you’re kidding.” 22 Q All right. Ms. Tripp, fmt I wanted to ask you on 

3 “Ms. Lewinsky: No. Isn’t that weird? But he 23 behalf of some of tbc grand jurors a coupk of questions 

4 has -- you know, he’s got tfae rxxm, the pictures of him, the 24 about tk tics that we’ve talkal about before or a coupk of 

5 pictures of CheIsea. So then I kept trying to open the 25 questions that spring from tk ties. 

Page 42 Page 4 
1 drawers and they wouldn’t open” 1 First, you m earl.& today that Monica 

2 “Ms. Tripp: Jesus. Alarms probably went off.” 2 LcwinskywhenrhcwcukalattbcPaUagonwouldmonitccCNN 

3 “Ms. L&n&y: No.” 3 fromhKdeskandwoukltrytos&alIpicalresoftk 
4 “Ms. Tripp: Try to open the frigging drawers? 4 Pxsidcnttbatwucbroadcastandifsbedid#capictllrc 

5 You’re a nut.” 5 wkaethtRsidcDtWaSweariugoneofbcrt&orapincra 

6 “Ms. Iminsky: I’m just nosy, ok@ Hold on, 6 gifttbatsbegavcbimbutspec&allytks,tbatsbcwould 

7 Ihavetothinkahout-akay. Ineedtoheatthetrain 7 rcllyouandobcw&ldltllotbQ~k. 

8 station at 7:30. I need to leave lmxc at about 7:20.” 8 Now,theGrstquestioniswhoazctkotkrkiads 

9 BY MR. BINHAIC: 9 ofpozpkthatsbewwldt&andifyoukuowtb&namcs, 

D Q SoisthataninstanceofM.s.Lewin&ydescribing 10 pkascsharetben,andwbatwouldshcsaytotbcscotbu 

1 toyouindetailthestudyandwhat’sgoingoninthe 11 peopk undo those circumstances about tbc tie? 

2 study? 12 A Sbewoutdsay,“He’swcaringtbetieIgavchim.” 

3 A Yeah. Welatcr,intalkingabouttbatodd 13 Aodshcwauldtllyittohsr-tomyknowkdgc,Idon’tlrmw 

4 statue,Isuggestedtoherthatitmighthavebeena 14 thatsbesaidittoanymekeotkrthantbcpcopkinher 

5 largerHummel,the-IcollectHummcls,andtheboyand 15 opaltlayoffi. 

6 girl under the umbrella look like Kcwpie dolls under an 16 Q So~tbatworkrdiuhapmximity? 

7 umbxclia, and they actually sell a very large, expensive 17 A Mastoftban~bcrsupuioroffiandooc 

8 statute of that. 18 comrka. 

9 But I don’t - I never did fmd out whether it 19 Q HOW would tbc c-o-workrs lspond to tk as- 

3 was the same kind of thing I collect. I collect the small 20 “He’s wca@ a tic that I gave him,” giva~ tk fact that 

1 ones. 21 Monica Lcwinsky is a relatively low kvel anploycz at tlx 

2 THE FOREPERSON: Mr. Binhak - 22 Pentagon, although a political appointee, and that tk 

3 MR. BINHAK: Tii for a break? AlI right. 23 *t is the President of the United States.? 

4 Ms. Tripp, the Madam Foqerson has told me that it 24 A Well, fmnkly, I don’t think anyone tbougbt 

5 is time for the morning break and I’m going to respect that 25 anything about it because I think tlxy belkved ha. But 
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Page 41 
Monica made absolutely no attempt to hide her admiration fo 

President Clinton. 

They knew sk had worked at the White House and I 

think people for the most part, as I did when she first told 
me that she had given him a tie early on, thought it was a 
nice thing that she had done. I don’t think anyone read 
anything into it. 

Q Thesecondquestionorthesecondamathatthe 
grand jurors asked me to clarify a little bit with YOU 

is about this cut tie that you discussed just before the - 

break. 
The first question is you had described that when 

thereitwasinaboxandacoupleofthegrandjurorswae 

just a little confused and they’d like a little clarification 

from you. 
You had said that you were able to see the tie in 

such a way that you could tell it was cut, but some of the 

grand jurors thought that you might have said that it was in 

a box such that you couldn’t actually see the tie and they 

just want a little clarification about that issue. 
A ShehadaboxandwbenIsawtbeticitwnsn’tin 

the box, but it was a tie box. In other words, she pulled it 

out of whatever it was in, I don’t even know - at this 
poinf can’t recall with any specificity if it was the box 

Page 4t 

which I think was on my kitchen table or the bag. And pullet 
itoutandhandedittome,soIactuaIlyhadthetiemmy 

hand. 
Q Andyouwueabletoexaminetbetiefully? 

A Youknow,Ididn’tuseamagnifyingglass,but- 
Imean,I-Iwouldhavebeenabletoseeiftherewercan 

obvious slit in the tie. And especiaIIy - I’II only mention 
ahso that this particular day she showed the threads, 

whatever the significance of the threads. 
Q Andsothtmyouhadachancetolookatthattieat 

least in that light. 
A You were seeing it much more than you would just 

like, oh, here’s your - yeah, it’s a nice tie. 

Q Letmeaskyouaboutthecutalittlebecausea 

coupleofthegrandjmwswantcdmttobavcyougivetbcma 
little more detail about the cut. 

Didyouactuallygetachancetoseethetieafter 

she received it back from the President? 

A No. 
Q Okay. Did Betty describe to you the cut that was 

on the tie? 

A You mean did Monica? 
Q Excuseme. I’msorry. DidMonicaLewinsky 

describe to you the tie? 

A She did. 
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Page 37 
Q Tothebestyoucan,pleaseshamwiththegrand 

jury how Monica Lewinsky described this cut in the tie. 

A She just described it as a clean scissor cut. 

Q Did she describe the size of the cut? 
A Idon’t remember. Imeanshesaiditwasagood 

sized cut. It was an obvious slice. 
Q Did she describe to you the location of the cut on 

the tie? 
A Idon’t remember. I’m sorry. 

MR. BINHAK: There WAS one other question and I’m 

going to pop that over until one last excerpt that I wanted 

to have you discuss with the grand jury and we’re talking 

about - we’re picking up again on what the grand jurors have 
come to know as Tape 16 and we’re talking about page 35 an 

we’ll pick up at line 20 of page 35. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.)” 
“Ms. Ttipp: “So that’s all you discovcmd in the 

study, huh?” 

“Ms. Lewinsky: Well, I Iike looked at the CDs and 

I looked at all the books. He - it’s malIy weird. Like he 

hastheseCDsthatamreallyweird,thathehastheminthe 
off&. They’re not CDs - he’s like - ‘Sax for Lovers’ and 
stuff. Uch.” 

“Ms. Ttipp: Oh, and I’m sure he gets all sorts of 

saxophone ones.” 
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Page 4, 

“Ms. Lewinsky I know. But it’s just - don’t you 
thinkbc’dtakcthatbomc?” 

“Ms. Tripp: Idon’thmw. Idon’tknow. He 

spcndsawhokbtoftimeinhisofSa.” 
“Ms.Lcwinsky: Iguess. H&just-irsao 

fnnaytomcthathaimsvoxthac. It’sww&d.” 
3 

“Ms. Tripp: WdI, that k wouldn’t take kme” 
THE WITNESS: “Wouldk?” 

MR. BINHAKz ‘Would k7” Sorry. 
(Transcript mad by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“h4s.Lcwinsky: I-I&m’tknowwhykwc&la’t 

That’s what I would have imagi&. What I should have done, 
tboughis-Iwasthinldagabouti~Isbouldmark-puta 

markaorsometl&inwhacthegoodpartis. HepmhabIy 
hasn’t CVQ) goacn thae jet.” 

“Ms.Tripp: WeII,k’Ilftiitcvrntuallyifk 
basn’tKadityt. I’msuEitwillrbgtnlctohillL-’ 

“Ms.Lcwimky Yeah,Imarn-soIfdtgoodynu - 
know? ThatIfehtikc,okay.tilae-ycNknow.tbacalE 

link lullindas of me tkre.” 

BY MR. BINHAKz 
Q IsthatafurthuexampkofMo@caInvinsky 

telling you what she had found ia the Preaidcnt’s study7 
A Yes. 

Q Doyouhappaitoltnowtbcpa&ular~bnthat 
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Page 49 
1 Monica kwinsky is describing to you, this particular 
2 occasion where she had this time to sit in the study and look 

3 around and do the investigation to make this report back to 
4 you? 

5 A Sbespentagreatdealoftirnethatpartictthvday 

6 inthesn.tdybecauseBettyhadarraqcdforhertoseethe 

7 President and be was delayed getting into the hack room. 

8 Q Didh4onicaLewins@descrihetoyouwhyhewas 

9 delayed getting to the hack room? 

1 0 A ~hadtheheadofstateofMexicovisit.ingthat 

I 1 &yandapparentlyitwasnotagoodtimforMonicatobave 

1 2 hecntkre. 

1 3 Q Andwhileshewaswaiting,kh6wasabletok$p 
1 4 the study on that occasion. Is that what Mmica told you? 
1 5 A Shetoldmeshewasintherethcwholetimefor- 
1 6 Immunber20to30minutes. Ithinksheevtmsaid30 
1 7 IllhUtCS. 

1 8 Q All right. Ms. Tripp, I’d like to sort of shift 
1 9 geats a little bit now from the gifts, but before I do that, 
2 0 I want to pick up one of the grand jurors’ questions that I 
2 1 want to relate to you. 
2 2 One of the grand jurors wanted me to have you 
2 3 explaintotbegrandjuryoraskyoutoexplaintothegrand 
2 4 jury, give a little thumbnail sketch of what Monica’s life 
2 5 wasIikeotherthanworkandher&siitobewiththe 

Page 50 
1 Pzdcnt 

2 Didshchavefiiauis? Didskhavcalntof 

3 friends? Didshedatopeople? Didshehaveauykindof 

4 hobbies? AlongthosekindsofIines. AndIthinktbebest 

5 waytoprobabiydotbisiskt’staketbisinstaga. 

6 FitSdidyoutaIkaboutherbfeandber 

7 life&q~didsheeomplueitbcfomyoumetbuloafteryou 

8 knewkr? Doyouhaveanyknowk&oabouttbtkindoflifc 

9 ShCkdbdOlCyWmctk? 

11 0 A Yes. 
1 1 Q Qkay. Why don’t you then start with her bfc 

1 2 inWa&ington,totkzoxtaittbatyoukuowi~goiqfrom 

1 3 thetimeshcstartadasanioterntothctimothatskhad 

1, 4 lefttbcWhiteHouscand,totkkstyoucan,chcrikwbat 

1 5 you koow about kr IifcstyIc aIong tk lines I’vejust 

11 6 dcscrii 

1’ 7 A okay. Monicafromtkvaykghningktmknow 

1, 8 thatsbcwasvay,vaycIosttobamomandberbrotha. 

I! 9 
21 0 and didn’t have many friends he in Washingtm. 

2 1 Skhadnotmadt!ihdsasanintMlodnthM 

2: 2 0ncyoungIadywithwhomskstaytdincootactwlloultimatdy 

2. 3 knew about tk affair but wiskd sk didn’t know because it 

2, 4 put ha in a very difhult position. Sbc’s vay byal to 

2 5 tkR&&ntand- 

1- -Page* July 7, 1998 
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Page 5; 
Q Just to make sure K’S completely clear, when you 

say “wished she. didn’t know,” is this the friend wished shC 

didn’t know about the affair or -- 
A Yes. 
Q Okay. I’m sorry to interrupt you. 
A Monica would grow frustrated with this particular 

friend because she wanted to DISCUSS this. Monica had to 

discussthisandanalyzethis. Itwasaneedshehad. 

she couIdn’t -- seemmgly couldn’t stop talking 
about it and Ashley -- tbe woman I’m referring to is Ashley 
Rakes-kindofletherknowthattbiswasnotagood 
thing, obviously, and wagl’t sympathetic neoessarily and 
preferred not to get into tk hnid details because she had a 
long family Akansan tie that -- she felt it would endanger 
her,actually,byknowingtbisinformation. AndIdon’tmezn 
in a physical smse, just e&anger her livelihood. 

Q Okay. Let’s just pick up along tk lines of this 
particular woman, Ashley Rakes, that you described. Did 
that friendship continue after Monica Lewinsky left the White 
House and went to the Pentagon? 

A Ohy= 
Q Okay. And they continued to see each other? 

Did they see each other socially? Did they go to parties? 
What kind of friendship did they have, at least as far as 
Monica Lewinsky told you? 
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Page 52 
A AshlcywascxpIaixdtomasvhuaIlyMonica’s 

onlyeontaqnxqfriend,butitwasafr&dshiptanpuedby 

mstrictions. 

Illottlmwads,tbcywalttopahstogdba,thcy 
soeiaIiz&togccba,butitlmdkumstrainalontk 

pasonaIkvelbecauseAfhlyfdt~byknowiogtbe 

infornlation. O” 

h4ooieawantedtoRtlk8boutitalItbttimc,sosk 

waskssandkssi&ioalaEdwouldlosepatialcewitIl 

khleyvaye=@. 
ThaecaxneatimcwbcnAshkyhadasaious 

boyfriend and that was mt annoying to Monies. But tbq 

wunfiiaidsandtbcydidsu&otha. 

TotbccxtaitthatMaaicahadauysoeiallifcwith 

a young womankrownsgqA.&kywasit. And- 

oeeasionallybtougbtotkrpcoplcwithlxztothmethitqs. 

Q Whataboutotkrfricr&fnnnp&ous periodsin 

ha life? High schoo& cQ&c+ home? 

A h4onicataIkcdaIItktinxraboutawomannamcd 

CatbaincfmmJapanwbobad-actually,skkdbaninber 

weddhg,ikJicve,andtknbadmovcdtoJapan,wbosk 

lzfaxdtoaskrkstfriald. 

Sk taIkal ofteo about a guy named Zach, ooc otkr 

boyandagirlnamdNcysa.wfio’savaygoodfricndand 

Natalit. Thq mrc colt fr&ds of Monica’s whom ok 
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miss&. Sk didn’t sac tkm. but I know sbc spoke to tkm on 

tbc phone paiodi~ally. These war what Monica considaui to 
be kr very good friends. 

Q Anddidsbcspcaktotbesepeopkthrougboutthc 
puiod from when sbc came to Washington and started as an 

intun right until tk p&id that you Stopped having 

cmvusations with Monica Lminsky? 

A Well. I can tell you that sk told mc sk did and 
tbat each of the pazpk that 1% just mcntioncd sbc bad 
sbaral this infomsation about kr rolationsbip with tk 
Prcsidatt with. 

Q What about otbu - you know, dating and 
boyfriends? Qno of the aspects of tk grand juror’s qustion 
was did Monica go out on dates and go to partics and bavo 

inunzsts in young people ha own ago. 
A Almost none. And it was somotbing tbat wo all - 

atiyonc who know Monica atcouragcd bu to do that. to get out 

witbt%iatds,tobavoanormallifc,todotktbings- 

mykidsareaknostthesameagcasMonicaaadskwasliviag 

a compktcly unnatural life for a paxon that age. 

Evat going out with Ashicy was not som&ng Monica 

wtod to do, it’s somotbing sk felt sbo bad to do 

pct$diCally. 
Sk was not interested that way. Sk - Monica 

undastood that sbc - well, Monica told tno tbat sk 

Page 9 I 
undcrstoofI sk was not tk only girlfri& quotrmnquotc of 
tk Rcsidait. 

Sk also would not have minded having a boyfrimd, 
scanomowbocarcdaboutherandskwasabloto 
campartmntali7xhermlationshipwithtkPmsidcxttonosto 
lcvdandbisbavingwbatskrofaxcltoasothu 
&lfticndsonanotbzrkvol,andskwasablttotakoha 
falingsandsaysbc’dboopastoaboyfiGmd,skwouIdbavo 
cnjoyul a boyfriaxi. 

Skwasnotattxactcdtoyoungtnmkrownageat 
all and for some reason sbo got involval with two mar on a 

physical kvol that ma& it, in my opinion and I sbaral this 

witb Monica, mado it plain right from tk beginn@ that 

tky wao not intcrsted in a &Aoaship, tky m only 
inwcstcd in a sexual relationship on occasion. 

Monica tried valiantly to make it mom than that, 
it ncvet workal, and tboso relations ovcntuaIly stminal and 

marrialmatorwitbmowboamotkswisooccupicdwitbotbcr 

wonrn or, lot mo put it this way. who bad rolationsbips. 
stabk rclationsbips. with otba women? Istktsclm&ng 
sbc was aware of7 Did sbo talk to you about that? 

A We talked about this at lcogtb. Yes. sk was 
complctoly awaro. Sk calkd krsolf a martial man magnet. 

Page 5~ 
1 An? there any follow-ups then?? 
_ A JUROR: To follow through on that last part, did 

shecvcrsaythathebadsaidtbattbeybadafutinetogetkr 
ordid&cjustimplyitfinmactionsortbougbtstbatk 
&aledwitllba? 
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THE-: Skdidn’ttcllmtktksaidthat 
directly. Whatsb%dsaywastbatksaidWbaHbis 

. . 
admmsmhon is over, it’s likely I’lI k on my own.’ And 
she would say, Wby is that?” 

Andk,assbcrelatcdtome,said-gavckr 
severalrcascmswbykcxpa%dtbatkwouldmostlikelyk 
alone, that it would not k his cboioc, but it was snxthiq 
bewasprenyaztainwouldhappen. 

Andsbewouldtbcnsay,WelI,tbm,thiswould 
meanthattbenzwouldbeanopportunityforustok 
togctkr.’ Andbewouldsay-instcadofbimsaying, 
“Ibat’s not a possibility,” k would say, “But just think 
about it, we’re togetkr after the admin&ation’s over. 
I’mahasbacn,~tartyougoingtodowithaman~o’s 

74 and you’re - ” I don’t know, count back 30 years earlier 
or whatcvu it was. “And ti I’m 84.” And sbc would 
c4mtinlx? to Eassure him that that ~ouldrl’t botbc? kr. 

Whatsktookfromtkt,thosesortsof 
umversati~wastbatkwascQnsideringthat. There 
were many examples of that sort of conversation tbat Monica 
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Even thou& one of the men with whom she had a physxal 

relationship with was not married, he did have a girlfriend 

and she knew about that girlfriend. 

She was always on one hand content to be the other 

woman. so to speak, in fact, both of the other two men had 

other girlfriends that she was aware of, serious girlfriends. 

She was cOntent to be the other woman, but not really content 
to be the other woman. She felt that was her lot in life. 
It was clear she felt that’s what she deserved. 

Q Justsortofpickingupfurtherontheaspectthat 
thegtarxijurorwasintemstedin,didMonieaewsharewith 
yousortofhabopesandherdesiresfor~tbtrfuture 

would he like? Is that something that the two of you talked 
about? 

A Yes. And if I explained to you the different 
umversaticms~hadahoutthis,itwiUsotmdlikethoywcrc 

completely diametrically opposed, but they weren’t. Monica 
definitely wanted one day to many and have cbilclmn. 

Thatwasinberfarawayfutumanditwasadream 
shebadtbatItbinksbefeltsbewouldattainonc&y. But 
ontkotl33hand,wkntberelationsbipwasoogoingwiththe 
President,sbefcltthatkbadlcdbixtoklicvcthat 
possibly down tk road, after tk admin&ation was over, 
that tky would bave a future as well. 

MR. BINHAK: All right. 
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Page 57 Page 5 
1 mayk chose to kkvc what sk wantcd to kkve. But k 1 That would just annoy her because she would tLj; 

2 never said, ‘We have no future.” And I don’t know tbat sk 2 it was his way of just turning his back on even the phys:;ai 
3 would have kard that anyway. 3 relationship. 

4 A JUROR: Thank you. 4 I don’t know of any others that come to mind except 

5 A JUROR: If I’m karing you correctly, sk seemed 5 Andy and Andy was -- had finally me to an end. So -- 

6 todotbiswitballtbemarrialmcnsk&altwitb,tricdto 6 A JUROR: NOW, both of these two relationships were 

7 make plans for sonx&ing that really tky didn’t tell kr? 7 taking place at what period as her relationship -- 

8 THE WITNESS: Yes. In a diffaent way. Can I nark 8 THEwrrNESs: !&metime. 

9 than? BecauseIcanmakeiteas#ifIsaytkirfrrst 9 AJUROR: Atthesametime-- 

1 0 names anyway. Frankly, I’m not sure I know tbcir last nabs 10 THEWITNESS: T’k~timeandthesametimeth 

1 1 anymore. 11 itwasongoingwiththeF?esident. 

1 2 h4R. BINHAK: Please give tk grand jury as much 12 A JUROR: And was this the unsettled phase with the 

1 3 &tail as necessary to answer tk qucStion. 13 Residen~meaningwheslshewashegitlningtohefrustratedc 

1 4 THEWITNESS: Tkrewasanolderaaiiorpersonat 14 during all phases? 

1 5 tbePartagonwhoskideatificdasTom~ywhowhcnsbe 15 -THE WITNESS: No, no. I think that’s a very good 
1 6 firstpointcdhimouttomc,sksaidaheadoftim,’You 16 questionandmyunderstanding,Icanonlytellyouhow- 

1 7 areootgoingtobclicvcbowam;lctcdIamtothisman.” 17 when it was first told to me. I knew about Tom and I even 
1 8 AndIunderstooditwbenIsawbim. Hcwasan 18 think I knew about Doug before I knew about the President. 
1 9 01&r looking man. Sk likes older max Tky bad oo various 19 But I only found out about the President in October - I 
2 ‘0 ovaxas trips started this physical relationship. 20 believe it was right around October of ‘96, so when I met 

2 11 Hewaspmttyupfrontwitbkr,accordingtowkt 21 Monica in April of ‘96, she immediately told me about other 
2 12 M.x&a told me, and told kr tbat k bad a @riaul, but k 22 men. SheneverspoketomeaboutsexwithtbePresidentori 

2 3 was not opposed to this physical relationship. 23 r&tionship with the Resident until f%oher. 

2 14 Monica continued to think tbat sk could take it 24 I think that while the relationship Was ongoing 

2 15 from a physical relation&rip to a relationship, a real dating 25 therewasatleasttherelationshipwithTomandIthinkDoug 

Page 58 Page 6( 
1 relationship. 1 maykvecomcintotkpictutewhashewasf&ingmorearxl 

:‘; 3 

2 mom puskd away. 

BY MR. BINWW 
4 But that still didn’t stop kz from just showing up 4 Q Allrigbt. Itbinkit’sagoodtime,tkm,tomove 

5 atbisdoorstep. Rdidn’tstopbcrfrmn~ifsk 5 intotknatsubjeetama. 

6 knoekedootktdoorwouldtkgirlfriada=wer tkdoor. 6 Youkdtestifiilastw&tbattkPmidentand 
7 Tkrewasooneoftkt. Itwassbefeltskwouldkinviti 7 MonialLewi&y~l3avehvokmdsofsexualcoluae~ 

8 inandnineti.mesoutoftarsbewas. 8 pasoaalcontactandpbonesucon~ Istbatcorrect? 

9 Tkotbergex&man,bisnamewasDoug. Sbetold 9 A CanIjustbaekup? 

1 0 mekwasalobbyistanditwasmuebtksamtbing. Andlrr 10 Q Absolutely. Why don’t you just ansua that 
1 1 m~thiswaskf~hamombadmovedtoNcwYork,wouldgo 11 qustionMdtkn- 

1 2 toNcwYorkforwadccndsandatontpointsbctoldmctha1 12 A Yes. Tbatwasyts. 

1 3 SkhadinvitcdDougovafortbcwedcardbacauschamotba 13 Q Okay. Andnowbackup. 

1 4 wasoutoftownanditgavcthemthcopportunitytahavctbt 14 A Itju.stoccurtultometkt~youaskedtk 

1 5 Watagate apartment to tbanselves. 15 initialqta%iontowbiebIjust~ tbatkngtbyanswu 

1 6 Andsometimesbecameand sometimstbeybad 16 youaskalabouth4onica’slife,tbatoneoftkgrandjurors 

1 7 dinna, but k also, to his credit, always said. “I’m not 17 badwenckmdaboutbulifein@xKral AndIdon’ttllink- 

1 8 interested in you romantically. This is whet it is.” 18 Itoldyouaboutkrparsandberscxlife. 

1: 9 A.ndskstillworkedonituntiltkrecamea 19 I didn’t tell you wbat I think is important and 

21 3 pointwbercskgotannoycdwithhisprrachingtohaboca~ 20 tktisMonicaeboseandprefarcdtosociali2cwitboldcr 

2 1 kwould-kwasafrequenttmailpartnerofbersandk 21 pcoplt,spccificallyhamom,haauntwithnmomskwasvay- 

2: 2 wouldkindofpnachtohamuch(hc~thiogIwould 22 cbec, a vuy, vay close relationship, and also with olda 

2: 3 prcacbtokr,‘Youbavemoretooffatbantbis. Youarea 23 women tkt sk befriendal at tk spa&t sk referred to. 

21 4 beautili&smart_clevergirlwitltavaygoodkart. You 24 Q Did you and Monica m discuss why sk bad that 
2. 5 could do mote tban this. You don’t nad tn settle.” 25 preference for older wom~l as social patmess? 
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Page 6: I 

A Well, a couple of diffuent explanations. Number 

one. sk said she’s never felt comfortable with people kr 

own age eva. even wkn sk was little. Sk said wkn sk 

was thru sk was an adult. 

Lots of different examples sk gave me ova time 

indicatal that in Monica’s mind. sk was always more tk 

motha than tk daughm. that sk was tk one throughout her 

tumultuouschildbood,shcwastheonewhohadtobcmorcthc 

adult than the child. 

And sk said sk wasn’t sure wkt&r that was - 

tk reason for her preferring to k with Older peoph 

but sk just felt younga people wae completely irrelevant 

tokx. 

IcanteU.youwbnskmctmykidsskwaspolite 

and had absolute@ nothing in common with tban. And my son 

is a year difference in age. a year younga, and my daughter 

isacoupkofycarsyow-weU,maybcfiveyears 

younger, and they wue like from diffmt planets. 

completely diffarnt planets. 

Q Inwhatsense? Intksensethattkybadjust 

diffutmt concerns or - 

A Just Monica will be 25 this month, actually, in a 

couple of weeks. and sk really is 45. Sk is not - in a 

lot of ways. In ways that - on a social level, sk is much 

more comfortabk with older people. 
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Page 62 
AndIhavetotellyoutbatatapartyIhadv&ich 

Monicaattende&wehadamixofpeoplewatbeho~~ 

thispastyear. Mychildren’sfriendsofdiffenaltage 

groups, my work colleagues, some of my f&n& all diffaent 

ages. And Monica gravitated only to the older people. 

Andtherewereplentyofpeoplethenzherage,not 

justrnyson’sage,~~wouldhavtbeenarcarapart Just 

a lot of people her own age and there was no blend, no mix. 

She was much more comfortable with all the adults. I say 

adults, alI the old people. All people who are older. 

So I just thought tbat was important to understand 

Monica. She would not have chosen my to socialize 

routineiy with people her own age. 

Q All right. Well, tbcn, let’s flip back into this 

next topic area. Can you tell the grand jurors when Monica 

tin&y and the President would have these phone swr 

contacts? Fii did the Resident ever tell Monica Izwinsky 

where he was actually calling her from? 

A yes. 

Q Okay. Why don’t you explain that. 

A Well,oftenhewouldbecallingfrom-he-he- 

shewouldtellmethatbesaidthathewascallingfromhis 

bedinhisbedroom. Othertimes,heactuallymade-saidbe 

was calling from other rooms within the residence of the 

White House. 

Page 63 

I Q Waz tkre any particular types of times when k 

2 would call bcr? 

3 A Almost invariably after fwo a.m. and some&es 

4 prior to six. six-i& in tk momlng. 

5 Q Did tk President have a pattan. at least as 

6 Monica described it to you, of calling kr wkn tbe First 

7 Lady was eitkx in or out of tk White HOUC? 

8 A Ithinkitwas-welLinhaopinion,itwasmore 

9 common wbm sk was away, but it also happmed when sk was 

0 tbue. 

1 Q How loog would a typical call bchvrm tk R&dart 

2 and Monica L.&n&y that included pbooe sex, how long would a 

3 typical call take? 

4 A A long time. in my opinion. Forty minutes. 

5 Tky m@al. You could have a 30minute - you could have 

6 a ZO-minute, you could have an hour and a half. It would 

7 just comphly dcpard on the day, tk conversation. 

8 Q Did tk mtirc telephone con~setioo contain p&me 

9 sexactivityorwastkphonesexaetivitypartofamort 

.O gcoaal conversation? 

1 A Iwouldsaytbatmostoftktimepbooesexwasa 

2 grcatpartofit,butwasnottkonlypart. 

3 Q As far as Monica hwinsky was conceroed, bow often 

4 did sk want tk President to call her? 

5 A Everyday. 

Page 6~ 
1 Q AndwouldtheI’residmtevenattheh@est,the 

2 timesofhighestfnquencyforcontac~wouldheevercall 

3 hertllatf@Uzutly? 

4 A No. 

5 MRBINHAE I&measkyoutotumtowhatthe 

6 grandjunxshavccometoknowasTape19atpagell. 

7 I’mgoingtonzad&mMs.Iewi&y,page ll,Tapelg,at 

8 linel. 

9 lHEWITNEX% Couldyou-I’mjust- 

0 MJLBINHAK: Sure. 

1 THEWITNE!5S: Mybook’sfallingapatt,soIjust 

2 want to fur it. 

3 (Pa=4 
4 THEwIRJEss: Sony. 

5 MR. BINHAK No problem at all. Take your time. 

6 THE-: 1don’twantthemtofalIout. . 
7 m-4 
B THE Wl7NESS: You know what? I’ll fu it after yeu 

9 tell me - it’s Tape 19, what? 

D MR_BINHAK: Page 11,line 1. 

1 THE’WITNJBS: okay. 

2 MILBINHAK: Atlinel,l$s.Izwim@says,‘Idol 

3 know. Ithinkheusulto. Ithinkbeusedto. Like-like 

4 thetime~hecalledme,hecalledmeat-you~ow,like 

5 6:30inthemoming,youknow,andtheywerc--1badn’t 
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Page 65 Page 6: 
: t&aitohim-r&.thatwasJulyl9th. Ihadn’ttalkcdto 1 seJCmcoltnter. 

Z him since July 5. 1996.” 2 A She could generally tell if that’s what he wanted 

I BYMRBINHAK: 3 to get to right away or if he wanted to talk about other 
4 Q Istktan instaxc of Monica Lcwinsky &ring with 4 things and then get to it. But when they did start, 

5 you what tinz tk President would call iu for pbmc sex? 5 sometimes she was the initiator. He would let her know who 

6 A Yes. 6 be wanted to control the conversation on the phone sex topic. 

Q Okay. Andwbattimcwassksayingtbx? 7 so it would be. -- be would say. “Okay, you start fust.” Or 

& A 6:3Oam 8 be would litca-aIIy say, “I’ll start first.” 

9 MR_ BIN75A.E Then I’ll ask you to turn to Tape 9. 9 And then it invariably was, according to Monicz, 

0 oratlcastwbattbcgrandjurorskvccomctoknowasTapc 10 son of a dialogue of who was wearing what, what they were 

1 9,andpagc48. 11 doin&whatthcvwoulddoiftbeyweretogetber,anditgot 

2 THEWTINEZ? Mm-lmun. 12 vay graphic. And this went on until be would achieve 

3 MRBlNfZAE Andonpagt48,MonicsLewinskysa~ 13 orgasn. 
4 at line 20, Tape 9, page 48,lioc 20, “Ms. Lcwinrky YOU 14 Q When Monica Lewinsky and tbe President were having 
5 kaow,k’s-kocvercallswhcnkconx.sbomlatc. Ncva 15 tlxsxxmversaticms, you’ve said that the Resident was 

6 nta&sarsctom. Right?~callsmat1:30,2:00, 16 usuaIIyintheti&nee. WlmzewasMonicaLvins&? 

7 3:OOintk mauirAg XnmaUy.” 17 A Monieatoldmeshewasalwaysinherbedroominher 

8 BYMRBINHAK: 18 bed 

9 Q Fmwbo’s-’ 19 Q Did the President ever describe to Monica Lewinsky 

0 A Tkhcsidcnt. 20 what he was wearing during these conversations? 

1 Q Js&atanametbat-doyouknowtkgmsisof 21 A Monicasaidhealwayssaidthesamething. Hewas 

2 thatname? 22 always wearing a T-shirt and blue underwear. 

3 A Wknh4onicawasfntstrataiwithhim,tkt’swhtn 23 Q DidMonieaIxwin&ycommunicatetotbePnxident 

4 sk didn’t rcfu to him as Handsome or tk Big Crap, that’s 24 what she would be wearing during these encounters? 

5 whcnskcalkzihimmoredisparagingnamcs. 25 A Well, she would communicate to the President w%at 

Page 66 Page 68 
1 Q And~isoncoftksenames that sk would 1 shesaidsbe~wearin&butoftenitwasl’texactlywfiat 

2 use? 2 sbewaswearing. 

3 A Yes. 3 Q Okay. Andwhywouldshedotbat? 

4 Q Okay. AndwkaMonicaLnvinskyonline22is 4 A l%xausesometimessbe’dbewearingswea@antsanda 

5 sayin& *w me at 1:30,2x@, 3:00 itI tk morning 5 L%%&ilt20dshedidn’twanttosaythat. 

6 normaUy,“wilatisskcommunicatingtoyou? 6 Q Okay. Sodidshechoostheoutfitsthatsbewould 
7 A !jk’scoamrunicatingtktimcsoftkcva@or 7 &saibetbatshe%vaswlxringwithanypamcularstratcgyin 

8 tatkrtkcarlymoming thatkwouldcallhaand 8mind? 

9 qxessing bcr kid of outra8c that k would ha= a fitttetion. 9 A We~,gtxemlIy,sbechosethingstbathehadsgn 

0 forinstaact.iutkcrcniagandmaykgdback,acuxdingto 10 andhadexpressedadmimtionfor,sotbercwaecertainitems 

1 Ncl, to tk White House at lO:OO, lo:30 at night, wkn it 11 ofunderweartbathelikedbetterthrmothers,soshewould 

2 would have bocn mdn palatable to Monica to talk to him, but 12 usually say those things. 

3 instcadinvariablykwokckrup. Skwaskppytogctthc 13 Q Were there any particular topics tbal the President 

4 calZbut~~~ykwaitcdsolatcatnight11ltht 14 axx.IMonicaIzwin&ywouldIiketodiscuss? Partiatlarkind 

5 tin.&?. 15 ofaccsthattIzywoulddiscussduringtbeirphoneswc? 

6 Q Lu’staIkaboutanactual-inagcaxralway. 16 A WelI,t&y-accordingtoMoniea,itwaspretty. 

7 rboutanactuaiphmwccallandhowitwouldworL. Was 17 all encompassing. For instance. they talked frequently about 

8 tkxaoykindofpanernthattkpboncscxcaUstid 18 oralswrontbcphone,butthcyalsotalkcdaboutother 

9 take, at least according to Monica? 19 ~tsofsexualrelationsontbephonethattbeyweren’t 

D A Well, yes. but som&mcstkphoncsucaUwould 20 doing in person. 

1 ~intoaphoacwrcallwhcnskwasjust~abouta 21 AJUROR: I’msorry,whatdoesthatnxan? 

? topic that was complCfcly ttnxlatcd to phone =. 22 THE WITNESS: I would assume it means -- wbat I 

j Q Okay. So at kxt for now, kt’s start witit a 23 tookitto-wasthattbeytali&daboutsexotherthan 

4 situation wlmc tk Rcsidmt calkd and it was ckrar that 24 oral sex. &I I ‘guess whateva you choose it Lo mean. 1 

5 h4onicaLmillskyaDdtkI4rsidaltweregoingtobavcaphonc 25 don’t know. 
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Page 6’ 
I BY MR. BINHAK: 
2 Q Did Monica want to have more intimate relations 

3 with the President than just oral sex? 
4 A Oh, yeah. 

5 Q Okay. And you had testified earlier that the 
6 president didn’t want to have those? 

7 A He told her that he couldn’t because - his quote 
8 toherwas”Wbcnyougettobemyage,yourcahzethatever] 

9 act has its consequenax” That may not he verbatim. That 

1 0 was what she got from it. 

1 1 Q But during phone sex they would sometimes -- 
1 2 A DuringphonesextheywaeaIlowedto-itwas 

1 3 obviously permissible, Monica felt, to cross the line and he 

I 4 did as well. 

1 5 Q Did Monica I.&w&$ ever describe to you the mood 

1 6 ofthesecalls? werethey- 

1 7 A Yes. 

1 8 Q She did deqibe the mood? Why don’t you describe 
1 9 ittothegrandjury. ! *r 

21 0 A She said they were very volatile. They were 

2 1 sometimes explosive, out of control. She used words that I 

2 2 don’t remember right now, but it - he was very excited and 

2 3 she said she was as well 

2 4 Q And how would a particular phone sex encounter end? 

2 5 A Well, she said that he would make it obvious by his 
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duncanorandtbmvai@itinvab~tbaththadacbkval 

orgasm 
Q Wouldksomdkcs cOnti.IlUC-h~~ 
A .Ycs. 
Q Andaftu&“idcnt-wfientbc”idmt 

wantcdtoceasethtconvusation,didhtbaveaparticular 
wayoftclliagMonicsLcwinskyor~~abkto~from 

tbc atmosphcn of tbc call? 
A Sbcsaidbcwottldzoneout. 

Q Wastbatsom&ingsbcnotiadinbcrpasonal 

encounters as well? 

A Yes. 
Q Afta tbc Prcsidcnt and Monica Lewinsky would have 

a tekpbonc sex contac& would Monica Lminsky communicate 

that to you? 

A Sbcwouldcagmwbarsbchmgup. Youbaveto 
temanbcracoupkoftbings. Numbcrone,towardacatain 
timcia’97.tbesecallsdidn’tcomeasfmqualtlyastbey 
had,sothcbuilduptotbccallwasJofnrseatcdandangry 
and anotionally upset tbat by the time it came, it was such a 

hugc~ftoMonicathathchadacarally~butitwas 
anlicftoanyonevvbokncwMalicatbatbebadcalkdb.xause 

tbcn she would bc abk to cope. So sbc would gmcrally call 
right after sbc bung up. 

Q And so bow would you know that Monica Lcwinsky was 
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Page 71 
calhng you? Did you pick up the phone and talk to her” 

A 1 don’t recall ever getting any other calls at 
3:30.4:00 in the morning but from Monica. 

Q Did you always pick up the call when Monica 

Iewinsky would call you in the middle of the night? 

A No, I didn’t. I got to the point where I knew I 
had to be up at !I:30 and I knew that this caAn’t be a “Hey. 
hc called, goodbye” kind of conversation. 

It would be -- I would be up the rest of the n&t 
until I had to get up. So what I would do to ensure that no 
onehaddiedinacarcrashwasstar69itafterIdidn’t 
m it. 

Q And star 69 would then reveal at least on your 
telephone set up where the call originated from? 

A &micabadcbangedknaetbodofcak 
identification some month earlier, so it would tell me that 
itwasblockedsomehow. Itwasacallthatcouldnotbe 

cal.lerIDedandIkncwitwouldbeMonica. 

Q Itakeitfromyour comment just a second ago, 
you said that when you had these conversations it wouldn’t 
bejustaquick”Hecalled.” Itakeitfromthatcomrnent 

that you did pick up the phone at least on a couple of 

occasions. 
A Yes. 

Q Oratleastononeoccasionandhadtbiskindof 
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Page ‘i, 
eonvaaation with Monies Lewin&y. Is that coIX&r? 

A Yes,Ithinkmo~tbanonee. 

Q AIlright. Ibcbcstyoucan,canyoudcacribe 
wimtcncoftbose convaxttknswouIdbcliketotbcgrand 

juru? 
A lbcywouldbe excmciati@ycktaikdandattbat 

bCNrofthc morni&? don’t ranemkrIKl%V,Ijllstktowit~ 

loagsinceaftcrIbadgooetobcd. 
Tbckvdof&taiItbatyourbrainjustcan’t 

abscrbintbcmiddkofthcnigbt Itwouldnotbetbconly 

timcskwonldteIIme. Sbcwouldkllmonceagaintbm 

tkxxtdayrepeataIIy. ButagtcatkvelofdctaiL 

Q DidMonicaLewi&ycwaskyouwbyyoudidn’t 
pick up tbc pbak? 

A Well,Ididn’tteIlkzthctmtb. 

Q Wbatdidyourtllkr? 
A Dfdn’tbeartbcpbooe Ijust-Icculdn’tdoit. 

Aodrhcwould~yI’maverysoundsbcpa.whichisn’t 

=&t=. 
Q DidyoudoanytbkgtodiEcouragcbunotiontbat 

youwerca&ys.oundskepcr? 
A No. 

Q If you didn’t pick up the phone-And Monica cabal 
yonandyoudidn’tmlkovertbc conrseoftbcevaiingafRr 
one of tbesc particular lateQigbt calls, was tbae any 
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Page 73 Page 7 
1 pathtlar way that Monica lzwinsky would communicate to you I “Ms. Tripp: Mm-knm.” 

2 in tk morning that sk had heard from tk Prcsidmt tk 2 “Ms. Lcwinsky: You know?” 

3 night kforc? 3 “Ms. Tripp: And I hope it’s not in tk mid& of 

4 A Monica got into - wdl I ahed at tk Pentagon 4 tk night.” 

5 atmydcskgcnaallyrightnnnmd8:20. Ihadtoktbaeb? 5 “Ms. Lewinsky: I’m surt it will k. Why &l m 

6 8:30. And if sk didn’t m&t mc coming iu, for wbatcvcr 6 atadawthour? Hmm.” 

7 rcasonsh,couldn’t~tbat~awayfromhaareatomoa 7 “Ms. Tripp: If only - if only k’ll call at a 

8 mcomingintotcllmc,thcwouldinvariablykstickics 8 deccntbourandssy’Iha~c~options.~y&n’tyoucrme 
9 on my computer that would trJl me. 9 ovcrtamormw.‘orsomahinglikethat” 

0 Q And wkn you say stickis? 10 “Ms. hvinsky: Yeah. That would k nim but I 

1 A Colorful sticky note psd things. 11 think that’s a fat chance. I don’t know.” 

2 Q And can you dcscrik wbat those note pad stickas 12 BY MR. BZMIAK: 
3 would look like? How did you know tky wuc Monica’s? 13 Q WhenMticaLewinsky~dyottaretaJkiagakut~* 
4 A Well, I’ve shown them to you. Tky’rc diffamt 14 in this passage that we’ve just gooe ow. who arc you 
5 colors off of diffctult colorjumbo - littk pads. Squares. 15 R.faTiIlgto? 

6 It was in ha handwriting and it would say “He called at” 16 A ThcPr&dmt. 
I whatever time. Lots of exclamation points and a happy face. 17 Q AndwhcnMs.Lminskyatli.nc23and24ofpagc25 
8 Or”Itriedtocallyoutcllyoumdyouwataslccp,I’I1 18 Says, ‘?lm sure it will k. Why call M at a ht ku?+’ 

9 call you later” kind of thing. Thert wuc many of tbost. I 19 Whati!tskrefaTi.agto? 

0 don’t have many of thn any more. 20 A Well, sk’s being fscctious, just voicing ba 
1 THE FOREPERSON: Like that? 21 frustrationtbatknmcrdkdlxxatadcccnt~. 

2 THE v,lTNmS: That, but square. 22 MR.BINHAKz AndifIcould&you,plcase,to 

3 MKBINHAK: AndwbatI’mholdingupfortkgtatxl 23 tumtowhtkgrandjurorsbavecatxtoknowasTapc5, 
4 jury. is what you’ve dcscribcd, this type thing? 24 page 87? 

5 THE WITNESS: Yes. 25 THE WITNESS: okay. 

Page 74 Page 7t 
1 MR.BINHAlC Justfortbe~thisisoncof 1 MRBINHAK: Andonli~e4,yousay 

2 those Post-It Note type things, @low in color. 2 flranscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
3 THE WlTNBSS: But sk usal all diffautt colors. 3 “Ms. Tripp: (Sighhg.) Okay. Now, ell - lista 
4 MR.BlNHAKz Okay. Thunks. 4 tome. IfyougctaCalltonig&II’tcafcwlmttimcit 

5 THEWlTNEss: 1willalsoaddthatpcoplcaska.lm 5 is,willyoupkast?callmc? Ikuow-” 
6 about tksc notes. 6 “Ms. Lminrky: No, you won’t wab up.” 
7 BYMReBINHAKz 7 “Ms.Tripp?WcU,I’mgoingtobhgtbtliti 
B Q Anddcscrikthat,ifyouwill,totbcgtandjuty. 8 pknclbatwalksaroundupwithmcifIk&pitcharging-” 

9 A One of my assistants at one point said Monica had 9 “Ms. Lhnsky: AU right. I &la? think ht’ll 
D b&ndownnpcatcdlyandhadltftastic~onmyootcaodhad 10 call.” 

1 askalmejustsortofinpassingwkttbatwasandIjust 11 BY MR. BlNHAIC 
2 said,“Oh,skmustbavchcardfroma~kindof~ 12 Q Now,isthisarcf~tothcfacttkt-wh 

3 It wasn’t until lata that my assistant baxmc mote aware of 13 Monicasays’Youwon’twlJGtup,I(isthisa~~~~ 

4 whatwasgoiogcul. 14 situation you wac talking about befo& 

5 MR.BINHAK Lctrrr:rcadtoyouwithMr.SusaGr~‘r 15 A Itis. AndactuallythiswasatimcwbenIwantcd 
6 bdphomTapc3,whattht~j~)mowasTapc3,cn 16 hatocallmaodIdon’trccallwwifIdidwakcup,but 
7 page 25, starting at line 17. 17 thiswasatimcwben,~itwasnot-thiswasat& 

3 I’llletyoujustfmdyourplaccsoyottcancany 18 tbatwasmoxupsdtiagtbatlothc7tinwsforsomc~and 
3 along. 19 &was conamaboutwktwasgo~oa,soIIkpcdsk 

1 THE WITNESS: Tape 3. line - 20 wouldcallmsoIcouldknowthatskkdhadtkcall. 

I MR. BINHAKz Page 25, lint 17. 21 Q Okay. Wkayousayonlinc8ofpagc87.“Wdl, : 

1 THE WITNESS: okay. 22 I’mgoingtobringtbclinlcphwcthatwallcsarouadup 

1 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 23 with me,” what do you mc~n by that? 

I “Ms. Lcwinsky: So - ‘cause - I don’t know. It’s 24 A Ihavca.ocxtatsiwtinmybohauwhichactuallyas 

5 up to him to pick up tk (cxplctivc) phone and call me.” 25 it happens doesn’t always have a ringa that Works. And 

Page 73 - I-‘Fse 76 
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Page 105 

MR. B~NHAK: Thank you very much. 
BY MR. BINHAK: 

Q MS. Tripp. tbuc wae a couple of additional 
qustioosthettbcgrandjurorswantcdmtordayu,you. 
I’dlikctodotktatthis6m. 

A Okay. 

Q Tbc~jurasarcfocusinginnowona 

EtatatKalt - oraparticulargrandjumrwasfocusinginma 
statancnt that skc luImmbcrsyousayinginyotK~ 

twimony. 
Intbatstatcmmt.,assktunanbauIi~wastkt 

a!& about Lkxmtbu 22.1997, you noticed a changt in Monica 

l&win&y and you felt that Sk was no loaga being cunpktely 

mttbfulwitllyou 
Istktan accurate descliption of tk testimony 

tktyougavctotkgrandjuty? 
A Yes. 

Q Okay. Tbcgrandjumrwantaiyoutoaptia 

littkmoreabouttha:bowyoucamtotktdctaminatioa 

andwhatwuetkcircumstanccsaroundthatifyoucould. 

Pk. 
A W&,bcxinmindtktwckven’tCovauisovery 

muchoftkinf~tiontktwilllcadtotkttimpaiod 

tbat it’s difficult to put it in context for you right now. 
butIwilltdlyoutktaf%rasignifi~tconvcrsatimm 
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Page 106 
Dscmbaurdanextat&dconvasationwithMoaica,~vcry 

natdayW.sDaxmbcr23Klanditwaskrfarcwdl~ony 

attbebtagoa 
TIultwasmyIast&typriortotkcbtistmasbrrak 

andIdidn’trpesLtoMmicaagainforapuiodofti 

days. Ikindofavoidcdkrcallsandtkztwattawayfortk 

holidays. 
UponmyrUtmtandmynutintaactionwitbMmica, 

itwasapparuStomc-rcmembutktIhavegottento 
knowMotlieavuymllovc7timt,tktIwasbcingfcdwbat 

Ipaccivedtobcmisinformation. AndIdatcittotk 
consaluauz of our Dcamba 22nd conversation. 

Q Andkzmejustaskyougeaaallytotcll 
tkgrandjtxywkttkgeacralmn~tionwasontk 

22nd. 
A We.ll.tknightoftk22ndwasavuyatcodad 

saicsofcallswkzeMaGcaisjustaowcompkSelyawarc 

tbatIamgoingtotruthfullysfatcundcroatbinmy 

deposition with tk Paula Jones attorneys about her 

rtiationship with tk Prcsidcnt and by tk atd of that 

cmwxsation, sk bad txhattstcd. I think, in kr opinion. 

almost evay MaDs tomakcmetuxmsidcrandwaskftwith 

tkf&lgttlattbatwasn’tgoingtowork 

Soitwastalk&abotttbricflyontk23rdandsk 

stillsamedtobeintksamcmo&. Itwasn’tuntilI 
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Page lG- 
ruurxd after the Christmas holidays that 1 noticed tk 

Caanp. 
Q In tams of tk types of misinformation that Monica 

was providing to you, what typos of misinformation would sk 

give you? 
A Sbcwouldtcllmc-wcll,thisgctsintoquitca 

waysdowntkroad.but- 

Q Right. But just gmaally, if you could. 
A Not having w tk R&dent wkn sk had. Not 

having sigxd an affidavit when sk had. L&tin8 little 

thingssliptktindicataltomskbadspokatto+tty,but 
ckz~ying it. ‘Ibat wuc just cotmtlss ways tkt it was ckar 

tom~tthiswasaoloagaMonicafcclingthatskcould 

cbangcmymind. 

Q- YouintaxIwbmmgcttothischnologicallyto 
gointothisinabtmoredhl. Istktcorrcct? 

A Yes. 
Q Allright. Intcrmsoftkjobscaxch,wasMonica 

b&gtruthfultoyouregard@hrrjobscarch,espcciallyin 

late Novanber. carty Decanba? 

A Ys,Ibclicvcskwas. 

Q Okay. Did tk convasation you bad on December 22. 
1997lodthccnsuiogrifSdidthatkvcandfccton~ 

being mttl&tl in ha convasations with you about bcr job 

SXUCh? 

Page 108 
1 A That was my opinion. 

2 MR. BDlHAKz Okay. AIlright. Ms.Ttipp,I’m 
3 abowingyouwk~‘smarkcdasLT4. 

4 (Grand Jury Exhibit No. LT4 

5 was marked for kkaltificatial.) 

6 BYMRBINEIAR 
7 Q Canyou&uiktotkgrandjtxywiaettktis? 

8 A l’hiswasasbonotcbookthatIhadIyingaround 
9 tklmusc. It’ssigGfbntkcauscduringtkwurseofa 

0 caavcrsationwithMonicask~vuyagitatedwithmt.art 
1 agaiF&bccausc1c0llunot remmkrtkycarsandtkdatcs 

2 aadtksignifii of each contact wkn WC s* which was 

3 f=l-e. 
4 Anditcaactoapointwhaesksaid,“Whydon’t 

5 youjustwritcitdown?” AndIgrabbedtbisstambookand 

6 staltaitakingsk&talnotcsoftkK+acc. 

7 Thisattiznotebookwaswrittendowninonepbone 
8 umvazation. 

9 Q ~youI=~pcnto rcmanbcrwktbuitwasannckeod 
0 orawcdcdayoranightoranaftanoonoradayordoyou 

I tumnbuibc cinxtmstatt~ in that tcspcct? 

2 A Onlytktitwasintbcdayt$c,soIwassupposing 
3 itwasduringawcdcatd. 
4 Q Had you discussed tksc matters before you made 
5 this no&ook?’ 

Page 105 - PGc 108 
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Page lo! 
A Oh. repcatiy. 

Q And did you continue to discuss thcsc maws after 

you ma& this notebook? 

A Repeatedly. I would still get it wrong, though. 

Q What would you get wrong? 

A Well I didn’t travel with the no&ook. I wrote 

itdownandIdidn’t-youknow,wbcnshc’dtalktomcin 

thcoffliccorsomethingoroutonmysmdabrcakor-she 

had such a phcnomcna 1 manory and - 

AsI’vcgottcnolder.Iuscdtohsvc~tIuscd - 

to cons* to be a vuy good memory and I’ve just notiad 

overtimcthatmymanoryisnotasgoodasituscdtobh 

but bus. I don’t think my - 

LctmcjustsaythatIdon’tthinkmincwasevcr 

as good as Monica’s, so I couldn’t hope to rananbu this 

level of d&I. sequrntially. 

1camctoknowitfairlyweU0vrrrepcatc.d 

discussions. but not to ha satisfaction cva. 

Q Just to make it perfectly clear, did h5onica ask you 
to make this notebook? 
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P2g: 111 
counsel? 

A it appears to be 

Q And you recognize -- 
A I bad not numbezd the pages or anything, but i! 

was a sequential -- itwaswritteodownasshewento~:: 
yet again in sequence frnm the beginning, so it should fcC_su 

a qumce. 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

A Yes. No. not make a notebook, make notes. 

Q Allright. Wouldyouhavcmadenotcslikethisin 

this marmu had Monica L.&n&y not have askai you to make 
thCttl? 

A No. And,infac~ithadncvaocounedtome. 

Page llf 
Wehadbeentalking, remember, for months and months abou 
thesevelydate&tims,contacts,priortothisdaywhen- 
andthiswasalsoaroundth:timwhcFcshedidtbtschematic 
orwhamveryoucallitontbecomputeratwork. Bufao. 
Up until that time, I had never written down any notes. 

Q Andthisnotebookismadcinyourhandwriting? 
A Yes. 

Q Okay. Now, what you’re holding, LT4, that’s not 
the original notebook right? 

A No. 

Q Would you describe what you have in your hands? 
A This? 

Q Yes. 

A I’mdescribingwhatappearstobeaXeroxcopyof 
probably the entim notebook. I can’t tell just now where it 
ends. Itappearstobeallmynotesthatpertaintothatone 
ConVmatiOD. 

Q And you’ve since the time that - you’ve seen a 
photocopy just like this before? 

A Quite a While ago. 

Q Okay. And you’ve seen the notebook that you 
originally made, right? 

A Yes. 

Q And this is a fair and accurate copy of the 
notebook that you provided to the Off& of Independent 

MR. BINHAK: Okay. 
A JUROR: When was this done? The date? MC&;.? 

Year? 
BY MR. BINHAK: 

Q Yes. canyou answer the grand juror’s question” 
A Yes. It was after tbe physical relationship had 

ended, which I date to right around July of ‘97. So it wz 
shortly-&leaf& 

AmOR: !$othiswasinthatperiodwbere&e~ 

l=om@lmhapPYandfnrsbated? 
THEWlTNESS: Well,moreunhappyandmom 

frusuaM_ Yes. 
A JUROR: Okay. 
BY MR. BINHAK: 

Q We’regoingtogotbruughthebooknowand,aswe 
gothrollghthebook,ifthere’sanything--ifyounotice 
anythingmissingfromthebook,pleasetellthegrandjurcss. 
othawi&we’llassume thZiteverythingiStbere,Okit)r! 

Page Il. c 

1 unlessyousayo-bascdonyour~tithc 
2 earlier question_ 

3 A okay. 
4 Q Now,asyoulakinthcbook,onpqe1orthc 
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firstpageoftheboolc,whatdoyouseeregard@-attk 
verytop-onthe~leftanner,itsays”August-graa 
suit.” Whatdoes&tmantoyou? 

A %isish&nicatdbngmhowevaythiagbeganaod 
shedatedtheirfirsteyeamtacttoadayinAugu& I 
thoughtitwashisbiic&bration,butI’mnotsumny 
more,Ididn’twritethatdawn,wberesbewaswearinga 
particular suit she described as c&don gteen. 

AJUROR: Excusemjustonexnonmn t. willwc 
retainthiscopyinourchronfilesowecanmakenotcsm 
it? 

MR.BINHAK: Yes. 
AJUROR Tbankyuu 
h4R.BINHAK: Justfortherec&,I’vegiven~ 

ofthegnmdjurorsacopyofLT4sothattbeycanfollaa- 
alongandthesewillbe-ifyou’dlilcetokeepthem,you 
cankeepthemwitbthenotcstbatwelockupevayni@+~t 
onlyyouhaveaccesstothem. __ 

So you can take notes, but I would just ask you r~ 
tosharethosenotcsalongtbelineswithalltheother 
materials in your safe. 
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Page 113 Page 115 
1 Can everybody follow tkse instructions? 1 What wuc you refaring to when you wrote that down? 

2 Iscefrom- 2 A Sk dates tk beginning of hc physlcal 

3 A JUROR: Put your number an it, right? 3 rfhtionship to kr tim assigned ta hn Panetta’s 

4 MR. BINHAK: Yes, put your numbu on it. 4 imnxdiatc office in UC West Wing during tk furlough 

5 soIscefromnculdingofbcadstbatpcoplecan 5 oftllatyear. 

6 follow tbosc instructions and tbcy will follow those 6 Q Could you dtscrik to tbc @and jury what 

7 instruct.io~. 7 Monica told you about bow sk got assigned to Mr. Pareta’s 

8 BY h4R. BINHAK: 8 oflice? 

9 Q Allright. !Soyouwaetalkingabouttkfirst 9 A Well, sk was working, m to Monica, in 

IO tiu~ that Monica saw ik President and you mcntioncd that 10 Mr. Pane&x’s correspondence off~cc in tk Old Ex~utiv~ 

I1 it might have barn tk Redads bhbday. If that’s 11 OfficeBuilclingnndduringtktimoftkfurlougbwknmost 

I2 thccasc,woulditbavcbaenampclinconthcSouthLawn? 12 oftbcimmahtcsupportstaffwassalthornGIgucsstky 

13 A Ys,butIQn’tmarrtosay~tthat~tbc 13 wueasuhllynotallowaito~hasupaGsor,I 

14 ftrsttimcsksawhim. Tktwastkfnsttimthatsk 14 thoughtsksaicllrraamcwasTracy,I’mnotkxta&askal 
15 fclt-skdatcsth&saxlingasignalmokaaotkrto 15 iK7ifshcwouklgoworkintbewestwingandskwasbappy 

.6 thatdayontkropclinc. 16 tovohmtoxintkabsaxcoftksuppottstaff. 

7 Q Now, tk second time that Monica hvinsky saw tk 17 Q And did sk actually work in Panctta’s offia at 

8 Rsi~~didskeytoustthatsuit~insuchaway 18 that&? 

9 to gain his attahon? 19 A Skdid. Irecallaconvusationskkdwitb 

!O A Yes. Itwasvay,vcry,vcrycbsc~proXim%‘~ 20 JamifcrPalmiaiatt&timc,sotbatind.icatcstomthat 

!l thcdayofthcropcliocwhacskwcrcthtgraensuitwbac 21 Jamifuwasworkiqduringtbattimz 

!2 skhadoccasiontos&himagainandwcntbomcandchangcd 22 Q Doyouhappattoknow,atkasttbroughMonica, 

!3 into tk ~KUI suit so that k would tutxxnbcr kr. 23 whyMonicaLcwinskywaspickcdtoworkinthChicfof 

!4 I don’t recall what tk signifbna of the day was 24 Staffs offla during tk shutdown? 

!5 cxceptwhatstoodouttomtwasthatsbctboughtabcadcno~ 25 A Itwasmyundcrstandingtbatskwasan 

Page 114 Page 116 
I tothinkthatif&echangedintoth:suithewouldnxogni= I enthusiastic intern and they xx&d unpaid support. 
2 herbecauseoftbesuit. 2 Anditwas;mcJ<tensionofhisoffl~intheOldEOB. 
3 Q IsthatapracticcthatMonicaLcwins@would 3 Q Anddoyouknowwhetkrsheworkedtkseforone 
4 continuetoengagein~timewenton? 4 day or several days? 
5 A Yes. Inadifferentway. BythatImeanthatwben 5 A Ithinkshcworkedthemquite~timemningthe 
6 shepoaitionedherself-acttmUy,attheWhiteHouseand 6 hrlou@.t. At least that’s what she told me. 
7 then~wbenshewasnoloogerintheWhiteHouse, 7 MR.BINfiAK: Okay. Ldmrcadtoyoufiomwhat 
8 she would position herself in diffaent places: in front of 8 thegrandjurorshavecometoknowasTape9andI’m 
9 hischurchorbythcgatcsoronhiswaytotheKenncdy 9 concennatingonpage1land12. AndMr.Susanin will help 
o Centerorinsomewaypositionhaselfsothatshewouldbe 10 mereadthisasMs.Lewmsky. 
1 seen by the motorcade. 11 gtansctipt read by Mr. Susanin.) 
2 And she would wear something that was familiar to 12 “Ms. Lwinsky: Oh. What I’m saying is that - 
3 him, whether it be a hat or a certain outfi4 a dress, 13 that’s something else. I don’t know i f  you know this or not 
4 sometimes provoeative, sometimes not, just something sbe felt 14 or ever real&d it, but, you know, I got over Andy with the 
5 he would identify with Monica 15 Creep.” 

6 Q And is that tk kind of behavior that continucd 16 BY MR. BINHAK: 
7 through September and October? 17 Q Allright. Just-WhoisAndyfornow? 
8 A Ofthatyear? 18 A Andyisanolddmmateachcrthatshehadhada 
9 Q Yes. 19 lengthy affair with. She was friends with Andy and his wife 
10 A Yes. 20 Kate and their children. 
!I Q Allright. 21 Q Andthat’sadramateacherfromwhm- 
I2 A Oh, actuahy, I should correct myself. That 22 A California. That’s all I )mew, except that tk 
!3 continuedaslongasIknewMonim. 23 actualaffairshespokemomofashappeninginPortland, 
!4 Q All right. Now, you have 00 the top right-hand 24 Oregon. 
!5 corner of that fust page “Furlough - mid November.” 25 Q And “the Creep,” when she says “the Creep” on page 
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9, is that the Preside& 
A Yes. 

Page 117 

MR. BINHAK. All right. And you respond: 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: I know.” 
“Ms. Lewinsky: I mean, I went straight from -- 

1 -- because -- you don’t know, because the time right before 
this had happened, right before this started with the Creep, 
I had gone to Portland in the end of October.” 

“Ms. Tripp: Oh?” 
“Ms. Lewinsky: Okay? And I had not seen Andy 

since July and I had gone there pretty much to set my friends 
and to see him.” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms. Lewinsky: Anyway, he was like - I got tbcrc 

andhaddinnerattheirhouseandtbenbe~dIlike~tto 
get gas or something together and he was like, ‘Well, I don’t 
know if I want to get together tomorrow.’ And I, like, ‘what 
arc you (expletive) talking abouL’ you know? So it was this 
whole crazy thing. 

“And then wc did end up getting togctkr, but it 
wasn’tthatgreatandthenIwasthereforlikeaweekand.so 
thenIwenttoseehimagainandweweresupposedtofoo1 
around and he, like, pulled all this (expletive) on me. He 
didn’t want to do this any more, hc couldn’t do it, hc 
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Page 118 
couldn’tdoit. AndIhadwent-Ihadwt- I 
was like hysterically uying.” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms.- SoIwas-hatedhisguts, 

you know? Came back from Portland and literally cant back 
inthemoming,gotmyhairdone,wentuptoNewYork 
for the investiture for Walter’s thing, came back, and 
likeaweekandahaElaterwaswknthiswbolething 
started.” 

BY MR. BINHAK: 
Q Now, “Walter,” who would that be? 
A Oh, that’s Walter Kaye and he was king -- 

thcrewasaninvestitureceremonythattbeywereinvited 
towhenhewasaamalcivilianaidcto&cSecmmryof 
the Anny. 

MR. BINHAK: And your msponsc was: 
(Tmnscript read by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: A week and a half later is when what 

started?” 
“Ms. Lewinsky: The stuff with the Creep.” 
BY MR. BINHAK: 

Q AndwhenMs.Lcwinskysays”Tkstuffwiththe 
Creep,” what is she referring to there? 

A She is referring to the beginning of the physical 
relationship. 
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Q Is that an example of Monica Lewinsky telling you 
about the beginning of the relationship and dating it to the 

Page 1 IQ 
MR. BINHAK: And you respond: 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tripp: Oh, you’re kidding?” 
“Ms. Iewinsky: No.” 
“Ms. Tripp: Oh, that was the furlough time.” 
“Ms. -sky: Right.” 
BY MR. BINHAK: 

furlough time? 
A Yes. She dated it more specifically on many other 

occasions, but this is a reference to that. 
Q Now, at the top of the page, it says, “First week 

December-signcdpictureinbackoffice.” Whydon’tyou 
explain-what you meant when you wrote that down, what 
Ms. Lewinslq was telling you. 

A I don’t recall what picture this was, but she had 
him sign -- Monica has many pictures of herself with the 
President and by this point the affair had been going on for 
acoupleofweeksandtbiswas-sbebadthepictureinher 
hand, that was kind of an excuse to go back. 

Ithinkheactuallydidsigntbepictureandthey 
had another sexual encounter. 

Q AndtheThirdweekinDecember-‘Hi,kiddo,’” 
what does that refer to? 
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Page li._ 
A %e’srefeningto-thisgoesto&nica 

analyzing - how do I explain this? This doesn’t mean that 
tbisistheonlytimesbehadan encounterwithhimduring 
the month of Dccembcr, physical axzounrer. 

Whatsbc’sdoi.nglsexplainingtomeinkrown 
chronOlogythatintlXthildWOCkInDfSX&S kpassedh 
in~hallandsaid:aHiKiddo,“aadsbewasalittlcbit 
offendedbythatbecauseofthenatumoftbeirmlationship. 

Skthougbtthatwasalit&lcbizarre. 
Q And you’ve comUx&dthatwithanamnvto 

“WhiteHousestafi,“~mderiined,~~partyonthe21st 
afternoon.” what’s the connection that you were making then 
or what wear5 you noting? 

A &cembcr21st,parLyintbc~-themwere 
hvoparties. Onewas-Ibelievebotlloftknlwercinthe 
Chief of Staffs office area 

Oncwasafarewellfor aomeonefromLe&lative 
Affairs,IthinkitwascvenPatGriffithorGriffiibutthe 
kad of Legislative Affairs, but it might have been someone 
else,andanotbcrpartyandIamconfuscdasto~~party 
thiswas. Idon’tknow,butIthinkthisisthcpartywhen ’ 
they had discllsmd in advance how3 behave. 

Q And when you say “how to bchavc,” what do you mean 
by that? 

A Theyhaddecidedto--therehadbaminstances 
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wbue tbcy bad been together in front of other people in 
the Chief of Staff’s offtce afpa and near the Oval 
Office which they felt they could portmy as relatively 
innocent. 

This time, they just wanted to ensure with a lot 
of people around that it didn’t appear that they had a 
special tiemisbip of any kind so they actually planned to 
essmtially ignore one another at the party. 

Monica even said that when it would have looked 
suspicious if she didn’t get into a picture, she ensured that 
shcwasfarawayfromhimsothatitdidn’tlookatall 
suspicious. I’m pretty sure this was that picture. It could 
have bum the next party, though. 

Q Okay. ‘Ihen you have notations that say “Ten days 
later, 31 December ‘97.” And next “Seven days later, 

weekend, Sunday, called.” 
A ‘Ibe next weekend on Sunday, seven days later, he 

calledkr. 
Q Okay. Tell me what your notes reflect there. 

A She’s referencing the blizzard of ‘96, that be 
calhzdat2:40. ‘Ihatwasintheaftunoon. Anhouranda 
balflater,shewentintoworkastheyhadagnzed. 

Irememberberteuixlgmet.heRwasvirtually 
no aoe around. It was just -- they were socked in by snow. 
They bad ananged that she would walk by the Oval. 

Page 12; 

1 Tl3ereferencehereisthathesa~“Ccune.i~ 

2 Theywattogetherfor45minutca. Thcyhadaheavysession 
3 andtheguardwasoutsidetkOval. 
Q Q Andwlxmyousay”kavysession”inthcnotes,what 
5 wueyoumfeningto? Whatdidthatmean? 
s A Well, these are Monica’s words. Some sessions wuc 
7 moreforcefulthanothcrsandmotephysicalthan&ers. And 
5 bythatIdon’tmeanthat-theywneresom&nes physical and 

8 aom&neswcnnotbecauscatthisstageintktelation&ip, 
1 itwasalwaysphysical,butthistime,itwasoneofthose 
I timcswhcrcitwasvcryforccful. Shcdesaikdtbcrnasout 
! of cxrntrol, memorable in that regard. 
1 Q And there’s a reference to “January MIX Day.” 
I WoulclthatbeMartinLutherKixlgDay7 
i A Uh-huh 
i Q It says “Atlanta for the day.” What does that 
fme;m? 
I A ‘Ihe President was in Atlanta for tk day. 
1 Q And on the next page, it says “Hillary away.” 
I Whatdocsthatmcan? 

A She~tebg~atthattk!that~~~ 

not on the compound. 
Q And what does it rntzrn, “Seven or eight p.m., saw 

llin&” underlined, “in the East Wing”? 

A Well, Monica -- this was again what Monica would 
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do. She would know his SC~KMG ~IIOW that he was returning 

from eitbcr Air Forte One or by Marine One to tk South Lawn 

or by limo and sbe would actually have that information on 

tk sckdulc and be abk to approximate the time of his 

arrival and tben position bzself in that concourse sort of 

corridor that is off the map room and tk diplomatic room and 

tbz book room on the bottom of tk rrsidcnce where be would 

bavctoeomeinsobcwouldsc~hr. 

Q Now, the next line of your noWk says, “Called 

11 or 12. phone sex,” and Use arc underlined, “40 mimucs” 

isunderlinaland”Hcwasatbune”withanatmw. 

A Yes. 

Q Can you describe what you’re writing the? 

A Monica was gcnaally, at that time, anyway, io 
far,& in kr opinion, always successful if she positional 

basclfitsuchawaytktksawkrtbatkwouldtkr 

respond in some way. 
Andthiswaskrarphiningtomethatsbzsawhim 

wbmk~atcitbcrsmnoreightintbceva+and 

thatkealledhcratbomeatllor12tbatnight. They 

spokcfor4Omioutes. Hcwasintbercsider~eeandtheybad 

phone sex. 

Q And when you say “phone sex,” do you ~llc~n phone sex 

as you’ve dfscribal it carlie~ this morning in a d way? 

A Yes. 

Page 124 
Q Now, you say, ‘+Tk mrt Sunday;’ that’s the next 

thing you write. That would k Sunday, January 21,1996. 

And you have, “Sk went to work 3:30 p.m. - v&king out past 

elevator-withanagcnt-towardsRoseGardat--into 

office. Sk%-Opal’WcnaXltotaW-haval’tl.Jeard 

sinecpbonesa,docsn’tcW5knowhinz” Istbatansceuratc 

rmdingofwhata$jxzrrsinthtn&3o&? 

A Yes. 
Q Wouldyoupkascc@aintotkgrandjurywkt 

tboscnotcsmcantoyou? 
A It refers to a Sunday. Monka routinely during 

thistimcwcntinontkwcdscndskcausctbatwastkmost 

succcssfultirncfortkmtogcttcgukrcrtoplantogct 

tcgctkr. Skwarttoworkat3~0iathcaftanoan. 
Sks talking about tk dcvator that ccmcs dowa 

fnxntkrcsi&natotbatsamcuxri&xIjustspokcof. 
HewaswithanagXlt. 

Q when you say “aga~t,” what kind of agent do you 

IIKZWI? 

A Plainclotksman. 

Q Do’you mcao an agent of the United States S~XU 

Savia? 

A Yes. 

Q Okay. And when you say “plainclotksman,” am 

You - what distinction are you drawing? 

‘D..,, 131 _ D=n 1”’ 
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1 A In my opinion, what she was telling me was this was 

2 an agent of the protective detail, not a uniformed Secret 

3 Sesice agent. 

4 Sometimes the nomenclature is intermingled, so 

5 occasionally you can refer to an agent -- we would routinely 

6 say agents guarded the Oval, even though it was Secret 

7 *ice officers was the correct thing to say. 

8 The uniformed officers didn’t walk with him, it 

9 uaz, the plainclothes protective detail who would walk with 

I 0 bun from the residence. 

1 1 Q Okay. And it says “towards Rose Garden.” What 

1 2 does that mean? And “into off&.” What does that mean? 

1 3 A He was waIking with the agent from the elevator 

1 4 toward the Rose Garden into the off&, into the Oval Office. 

1 5 Q Okay. And then this quotation marked phrase, the 

1 6 phrase with quotation marks, “We need to talk.” What does 

1 7 that mean to you? 

1 8 A what I’m Seeing here iS that she appat~~tiy, from 

1 9 what I’m getting from these notes, is that she must have seen 

2 0 him, that prompted a phone call to her office at Legislative 

2 1 Affairs. 

2 2 Ithinkduringthistimetherewassomeconmon 

2 3 ho part because on the Me&n telephones at the White House, 

2 4 the caller comes up on the digital display and it’s pretty 

2 5 much a big deal with POTUS comes up on anyone’s display, 
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but it certainly would have been a horrible thing for it to 

comeuponastaffassistant’s,anewlyhired,newstaff 
assi!ztant’s personal line. 

11 

1 
1: 

1 
1’ 

1. 
II 

1’ 
1: 

l! 
2t 

2 

2: 

2: 

21 

2. 

Soinanyeven~geoerally,ifshesawhim,he 
would call her at the of&z, it would show up on the digital 

display,shesaystohim,“wexedtotalk.” 
Thcyhavcn’ttalkedorhadcxmtactsin~thelast 

phonesex,whiehwasref~touphi&er. Andshemadethe 

case that she feels she doesl’t nzally even know him because 

of the behavior. 
Q And what was the President’s response? Can you 

glean that from the notes? 
A He explained his position, that - you know, he’s 

explaining that be had been down in the dumps because a 

soldier had been killed in Bosnia tbe day before, it says 
& “I like you a 104 felt bad about - ” oh, that’s what 

he’s referring to, the soldier killed in Bosnia the day 

before. 

He was reassuring her, essentially, and saying that 
it had to do with his weighty matters of state, not that he 

didn’t like her. 
A JUROR: Excuse me. Could I ask a question? 

Ms. Ttipp. do you have an independent recollection 

of this conversation or are you just inferring some of this 

from the notes? 

1- Pagem July 7, 1998 
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Page 127 
THE WTWESS: I have beard this vay same 

chronology so many times that as I mad it. it almost cotnes 

to life to me. 

It is an incmdibk - I can tell you right now 

that we’ll get on farth into this notebook and I’ll saz the 

words Ron Brown and almost rancmbcr verbatim what sbc told me 

about that conwxsation. This is not something that Monica 

disclJssalcvcn5otimcs,so-- 

A JUROR: So. excuse mc. when you say that you 
raxllwlmtshcsaid,notspcciftcallyttcdaythatyoutook 

thsenotcs.butinalltbcotbamlLsthatyouhadwithha 

oathesamesubjax 

THEwITNEss: Yes. Infacftbetakingoftlx 

noks klps me now to su it in my mind the convawions 
thatweLdovutimeaboutthis. 

Thisbecameamantxa,isabouttbconlywayIcan 
dcKribc it bocausc all the things wx usal to htlp Monica 

analyzastimcwcntmwhydiffaultbdwiorsweztaking 
place. HehadacrisishercandbcstilIeaIkdmc;bc’s 

bavingaaisisncnv.be’snoteallingme. Evaysiagk 

aspect of tbc &&m&tip was discussed for hundruls of 

hours. 
AJURORz MayIasIc,whydidyoucontinuctohavc 

these convcrsatifms with Ms. Lcwinsky? 
THE-s: OrigixUllly? 
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Page 12, 
AJUROR: Anytime. Ahvays. 
THE-: Ithinkinthebcgin&gIti 

Mmica-~hialica’r!?lstdiscussiaQwithmewa$patbctic 
abaathis. Shebadn’tlrardfnmrhiminaIong~sk 

~vay~vayupsctabalttba~ skwnUna?dy. Huznamwas 

notarolmdvaymuch 

sbztoIdnrc&tsbee4mfi&d1oopazeatinbu 

motbu,h7molbawasn’tamund. ShelmewthlltIwas 

activdyinvoIvcdwithmykids. Sbcumtintitotimcaod 
analyze. AndIlhwghtinthebc&ningthatIwas 

supportive. I came to fed diffaultly. 
A-OR: Whydidyoucontinuerkrclatiooship 

ifyoudiclu’tf&lasifytYuynusuppohTofbCf? 
THJZWIINESS: 1tboughtitwasirllxzbest 

inbzsuatthttimctobcal.ittkharshaontbcrcality 
ofthcsituation8lxiIcuttintKdtodothatforscunctimc. 

Tbaccama&fmitetimcinh4oaica’saadmy 

rclationshipwhxthingschangalforcvuinmymindandtbat 

asuhIlywasinJuIyof’97whIstartcd~aware 
of convusations that she was having with the President about 

mcandaxtaininfmmatiuuthatwasbcingrelayadtomc. And 
IrcalizbdthenthatMoaicabadma&a_cboictandIDcodcd,~ 

makeacboict,too. 

AJUROR: Wbydidyoucontinuctalkiogtoberaftcr 
that tinx? 
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Page 121 
1 THE WITNESS: What do you mean? 

2 A JUROR: I mean in July of that year, there came a 
3 point where you felt that your relationship wasn’t tbe same 
4 and you couldn’t trust her because of what information was 
5 comingbacktoyou. Whydidn’tyoujustrefusetotakeher 
6 &ls after that? 
7 THE WITNESS: Because at that point I felt very 
8 strongly that -- weI& numkr one, I hadn’t made a decision 
9 yet to do anything about it. 
0 At that time, I felt that there an element of 
I danger there, having this information, aztainly, but I- 
2 hadn’tmadeadecisiontodoanythingaboutifsoIdidn’t 
3 feel-Ididn’tfeellikeIcouldwalkawayfromthefrantic 
4 nzpctitionofanguishfromher. WofwhatIsaid, 
5 itwascontinualandthereweretimeswhemIt.riedtobreak 
6 this up with Monica. 
7 several time& several times prior to the taping, 
8 andtherearepeoplewhowitnessedt.hatinthePentagon, 
9 whosawmetrytodisengage. 
0 ThereweretimeswhenIlostmytemperandsai& 
I “IjusthavehaditwithyouMonica. Thisisadeaddeal. 
2 You have to go on with your life. Get moving. Go forward.” 
3 When the Newsweek article cant out in August, 
4 I took that as a clear hostile sign from the White House 
5 that I was in danger, especially for, at the very leas& 

Page 13f 
1 my Iklihood which was very important to me, being the 
2 singlepamntthatIam. So-- 
3 AJUROR: Whattypesofthingswassherelayingto 
4 the President about you? What was k saying about you to 
5 her? 
6 MR. BINHAKz I’m son-y, I just didn’t herr tk 
7 question. Could you speak up a little lou&, please? 
8 AJUROR: WhattypesofthingswasthePresident 
9 sayingaboutyouorwassherelayingbacktohimaboutyou? 
0 THE WITNESS: Okay. This is out of sequence, but 
1 I can tell what I know. 
2 On July 4th of ‘97, Monica explained to the 
3 PresidentonherwayoutofhermeetingwithhimthatI 
1 hadbeenfmnticalIytryingtomachBruceLindseyin 
5 March of ‘97 when I&off had come to my office and I&off 
) is the investigative journal& from Newsweek. 

Sheexplainedtohinlwhathadhappened,that 
; Kathleen Willey had named me as a contemporaneous 
1 corroborative witness of her claim of sexual hamssment 
t against the President. 

WhenIaskedhimtoleave,Itbarwentbacktomy 
1 officeandtep&edlytriedtoreachBruceLindseytoadvise 
; himofwhatwashappening. Inevergotacallback. 
I In July, on July 4th, Monica told him about this 
; and she dates the end of their real physical relationship to 

Pagoc 13 
1 that ccmversation because at that tti, she told him and he 
2 said, “Well, that can’t be true because Kathleen WiHey 
3 ded Nancy just the other day and told us that Mike Isikofi 
4 was nosing around and that she had nothing to say to hm-.” 
5 Monica said, “That’s not true. Mike I&off came 
6 and confronted Liida and said Kathleen Willey had given hti 
7 thiswholestoryandnamcdherasawitness. Shcuiedto 
8 reachBmceLindseyandnooneretumedhercall.” 
9 Inthebeginning,wheothisfLrstcameoutin 
10 Newwe& k told Monica that the last thing he could 
81 do~tnowisfrrcmeandkemp~izcdthe”rightnow.” 
,2 Subsequent to that, there were more and more 
.3 meetings and discussions and phone calls about me and 
.4 gettingmetodocertainthingsandthesewerealIking 
5 relatedtomeandtheyprovedtobettueatacertain 
.6 pointattbeendofJulywhenIdidtalktoBruceLindsey. 
7so- 

8 A JUROR: Relayed to you how? 
9 THE WITNESS: Through Monica. 
!O A JUROR: Through Monica. 
!l THEWITNESS: AndIhadeveryreasontoklieve 
!Z her. And, as it turned out, when Bruce Lindsey finally did 
!3 callme,bythetimeIhungupIhadnodoubtinmymindth~ 
!4 everything Monica had told me about her conversations with 
!5 tbeFresidentwastrue. 

Page 13: 
1 BY MR. SUSANIN: 
2 Q Why do you say that, Ms. Tripp? 
3 A Because of my conversatiar with Bruce Lindsey, 
4 which-forinstanoe- 

5 BY MR. BINHAK: 
6 Q Wcll,lctmaskyouthis. Youintendtotalk 
7aboutthatingreadetailwiKnwcgettothatpointintbe 

8 chronology. Isthatcormct? 
9 A Yes. 
0 MR. BINHAK: Okay. I don’t want to leave a 
1 questionsortof B on the table, but - 
2 AJUROR: lIisisinresjmmtothequestionIhad 
3 asked about why she continued to maintain contact and what 
4 apparcntlywc’rehealingisthatyouInaintainedcontactout 
5 ofsclmefeelingofself-somefeelingthatyounee&dto 
6 controloratleastbepartofthesituati~soastoprotcd 
7 yollrsdf. Isthatcorrect? 
B THE WlTNESS: Well, by the time, by July 4th it 
9 was completely frightening to me to learn that Monica had hat 
3 a topic of discussion solely about me with the President of 
I theunitedstates. 
2 Tbatwasinnoway,shapeorfotmanythingthatI 
3 hadimaginedhappening. Thatb&antofrightenme. 
1 Itwasn’tuntiltheJuly14thmeetingthatshehad 
s with him which I found out about later that teni&xi me and 
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1 the subsequent conversation with Bruce Lindsey on July 29th 
2 sdrnetodmth. 
3 And at that time, I knew I had to arm myself with 
4 records because no one would believe it. And I still didn’t 
5 make the decision to arm myself with records until October. 
6 And it was a long, painful, horrible process. And 
7 it was nothing -- to ever intimate or believe that that was 
8 an easy decision is completely false. But in my opinion, the 
v bottom line came down to I had no choice at all. 
0 My idea was never to manufactuic evidence. - 
1 In fact, I had never even thought about the Independent 
2 Counsel in my wildest dreams. 
3 My idea was I’m going to arm myself with records 
4 sowhenI’minapositiontospeakunderoathIcandoso 
5 truthfully, not be set up in a perjury hap, and say, 
6 “Fine. You think I’m committing perjury, here. Have a 
7 look.” 
8 At no time did I make a conscious effort to 
9 catalogue or document or even date the conversations. It 
0 wasjustmywayofhavingmybackupsothatwhenIhadthe 
1 fear of losing everything that I bad worked for my entire 
2 life, and my chiIdmn, that I would have some way to prove 
3 that I was not lying under oath. 
4 A JUROR: Excuse me, but isn’t that about the time 
5 that you had this discussion with Ms. Lewinsky about making 
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1 this notebook? 
2 THE WITNESS: That was - no, no, no. I didn’t do 
3 the taping tInti.I October. 
4 A JUROR: No, this book. 
5 A JUROR: No, no. I mean this notebook and the 
6 time wbm you no longer felt that you vwze supportive. 
7 THE WITNESS: No. Well, close but not - it’s 
8 significant in that this conversation predated that. 
9 A JUROR: I thought you indicated before that this 
0 conversation was shortly afim -- 
1 THE WITNESS: The relationship - 
2 A JUROR: Your relationship ended on July 4th. 
3 THE WITNESS: But it predated - Monica didn’t teI.I 
4 meabouttheJuly14thmeetingwithtbePresidentuntilwtll 
5 past the date it happened. In facq her intention was never 
6 to teII me about it. 
7 ‘Ihe July 14th meeting was critical in that the 
8 entiremeeting,skwasummonedtotheWhiteHouseto 
9 discuss me and certain guidance was given to Monica on what 
D she had to do, to get me to do certain things. So this 
1 emversation had taken place by that time. 
2 I don’t know the exact date. It was early in the 
3 month, I would say early in the month of July. 
4 ‘be July 4th meeting, as I said, was scary. 
5 The July 14th meeting that I didn’t find out until right 

I around the time that I spoke to Bruce Lindsey, July 29th. 
2 followed this. 
3 A JUROR: And the July 4th meeting was before this 
4 THE WITNESS: 1 don’t know the exact date that this 
5 happened. I know that the July 4th meeting was the last da> 

6 that she felt the relationship existed and that was the day 
7 she told him about me for the first time. 
8 There was nothing in the conversation that she had 
9 with him on July 4th that I meal1 being convinced that I was 
0 in their cross hairs. It wasn’t until the 14th meeting, 
1 which I never found out about until the end of the month. 
2 A JUROR: And when did you find out about the July 
3 4th meeting? 
4 THE WITNESS: WhendidI? Idon’t rememkr the 
5 date. F&owing that day. 
6 A JUROR: Immediately folIowing or - 
7 THE w-lTNE% I don’t know. 
8 A JUROR: -towardstheendofthemonth? 
9 THEWITNESS: Idon’tevenknowif’Iwasintownat 
0 that time. I don’t remember the day. I didn’t write it 
1 down. I don’t know. 
2 IwiIladdsomethingtothat,though. Ifatthat 
3 time, if I was writing this after knowing what I subsequently 
4 found out in July, these notes would have been far, far more 
5 concise. 
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1 ThacwouIdbavchanab&toitthatvfouIdbc 
2 discanabktomorcthanjustm. ‘IhcywouIdn’thavchan 
3 allovutb~map. This-thiswasncvumcanttosuveasa 
4 rceord. Thiswasmcanttosavcasaxeeord. 
5 BYMR.BINHAKz 
6 Q Wlmycm~~‘Thiswasmamttosavcasamord,” 
7 whatareyoupoiIltingto? 

B A Tbcmping. WhmIbcgaataping.thatwastoscm 

9 asamurd. ‘Ihiswasnotpartofthat. IfitwcqI’dbc 

3 happytotegyouitwas. 
1 MR.BINHAKz ‘Ikc’saqucstionfmmagraodjuror. 

2 AJUROR: lksenotcsyousaidyoutookha~usc 
3 Monicasuggstdyoutakctbanbecauscyoucoulda’tK!manba 
4 thanwIlmyouallwueltczahgcalva.sationsinthctime 
5 puiod-youwoul&l’tnmmlk,sotbisiswllyyou 

5 waetdcingtbisdmvnintbatoneconvcrsatim. AmIright? 
1 THE -S: ‘Ibat’s a simplified vusic~ of it. 
3 Yes. 
? A JUROR: And tbat is wbat orckstrati the 
1 con~tion,justforyoutogddownscrmcoftht&~that 

I sbc-wasthislikcoucofyourqularconwrsationsand 
1 youwacjustpttiagitdownorsbcwa,sjustguingtbrou& 

! tdlingyou- 
I THE WlTNE!3: No. Absolutely going tbrougb. 
j Imcan.tbiswas-wcbadbadtbcscvuysamcsortsof 
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. ConVerSatiOnS before with this level of detail and in fact, 
: more level of &ail. 
1 This particular conversation was start to finish. 
4 This happened this day, this happened that day, this is who 
_z wasthere,thisiswhowam’ttbere,kcalledmethisday. 
6 In complete sequence. This is one conversation. 

A JUROR: My second question is kind of give me -- 
s whenwasthctimethatshemadeupthisflowchartwithall 
9 thedetails? wasth.istakenafterthat? 
0 THEWITNESS: ItwasrightaroLmdt!!sametime. 
1 :kn0wthatshenevcxhaxkdme,onlyshowedme,thefl0w 
2chart. 

3 AJUROR: I@essIwaswonderi@whyyouhadto~c 

4 throughth&takeitthroughthing,whenskhadalreadyput 
5 it in detail and given it to you. 
6 THE WITNESS: I don’t know. Don’t know. 
3 A JUROR: Did you ask her? You know, “Instead of 
8 me wasting time doing this, could you give me the flow 
9 chart?” 
0 THEWITNESS: No. Irememberhercomingintomy 
1 office --thisto&placeonaweekend,I runeJnbertha~in 

? the day, whetkr it was Saturday or Sunday, I don’t know. bu 
j I believe it was a w&end The flow chart was a workday. 

4 And I don’t know if this precipitated her think& 
5 and putting it down because she had uever, to my knowledge, 
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1 anyway, put it down in any concise form to rtrd it and 
2 analyzeit. Andsbewasnryproudofit. 

3 Sk canx down and said, “Look what I’ve dooc.” 
4 Butshcncva~~u,givcitmmtandIncw~kcdfor 

5 it. 

6 AJUROR Wbydidshcchoosetbattimctomakcthat 
7 fkJwchaltwbmthi.ogsscuDaltobcirlMupropr? 

S THE m: 1’l.l tell you what my faling ahvays 
9 wesaboutthiswbokcanhgtoabcadofanal@g. Monica 
D attbatpointbadmadcadccisiontbatshcwantcdtocomc 
1 backtotbc~tcHousccvenifthtvMulQ’thavethc 

2 physical nzlatiaiship. Sk later came to change Irr mind 
3 aboutthaSbutatth:tim,shcwantcdtogctbacktothc 

4 WhiteHouse. 

Ican’ttdlyouwhytbisanalysistookplaceso 

i coutiuuallyandtbmcnmctoakadwhcFcskfdtit 

’ neccssarytositdowuwitbberchartanddiscussitwithme 

i npeatedlyovcrandoveragain,butIcanteUyoutbat’s 

) exactly what happa& 

b MR. BINHAE Madam Forcpasoo, wc usually break at 
2:30. It’s 2:45. but I didn’t want to cut off tbc questions. 

! Would you like to brutal now or would you like to coothe? 
, TIE FOREPERSON: Let’s continue for tag more 
/ minutes and t&n - 

MR. BINHAK All right. 
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1 So let’s come back, then, to this -- 
2 THE WITNESS: Did 1 answer that fully? Were you 

3 finished? 
4 MR. BINHAK: Let’s ask the grand juror if yol: 
5 answered that question. 
6 A JUROR: Yes. 
7 MR. BINHAK: Okay. Is there another question out 
8 tkze that I didn’t see? I don’t want to cut anybody off. 
9 (No respon=.) 

IO MR. BINHAK: Okay. lkn let’s go hack to this 
I I meeting that we were discussing. It’s Sunday, January 2 lst, 
12 whereMs.LewinskysawtkPresidentwiththeagentatthe 
13 elevator. 
14 And according to your testimony, she says, “We need 
15 totalk. Ihaven’tbeardfromyousincethelasttimewehad 
16 phone sex.” And the President explained to her that k felt 
17 badly about the soldier who was kikd in Bosnia. 
18 BY MR. BINHAK: 
19 Q Isthatanctaxmtesummaty up until now? 
!O A Yes. What Monica said repeatedly was that if you 
!l l~kattbepaaernyou’llseethat-andsbeusedtbese 
!2 quotes, actually, as au example, that in times of crisis he 
!3 would more often than not reach out to her and that sk would 
!4 seehimandskshowedmehowthatwasttue. 
!5 Q And you gave us a couple of specific examples of 
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1 thattbeotherday. IsthatcontXt? 

2 A Yes. ‘Ihis is just snother one of those examples. 
3 Q Now,cmtbetopofthispage,itsays”Reallyhatd 
4 tohave someonedieumkryourexecutiveorder.” Isthatan 
5 accuntereadingofthosewords? 
6 A It is. 
7 Q Okay. W&Idyouexpkintothegrandjurywhatyou 
8 rememkabwtthatphase? 
9 A ‘IhisiswktksaidtoMonica,thatitwasreaUy 
0 hardtohave someone die under your executive order. 
1 Q Andisthatanexcuseforhimnottalkingtoherin 
2 theintaimperiod? 

3 A Idon’tknowifitwas-kusedthatas,you 
4 know,hisreason. Idon’tknowthatkthoughtofitasan 
5 excuse. Sk felt k was king sincere. 
6 Q Andtknthenextquotation,thenextsentence 
7 that’ssctoffbyquotationsis”Cherishestimewithha- 
B trw gifk kver alane.” 
9 A hhn-hmm. 
D Q What were you referring to when you wrote that 
1 note? 
2 A WeU,shesaidthat-thisisagainaquotethat 
3 sheattributedtohim,thatk&&shedhistimewithkr, 
4 thatthattimewithherwasatruegift,andthenkwenton 
5 to say k’s just never alone, k never has that opportunity, 
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I generally speakmg. 
2 Q And then with a strike through it, you have the 

3 phrase “Buddy coming. half hour.” What does that mean? 

4 A She said that is what he had said to her, that his 

5 uncle was coming in a half an hour. She didn’t believe that. 
6 Q Okay. Uncle Buddy? 
7 A Yes. 

8 Q And that’s as opposed to the dog Buddy that the 
9 President recently got? 

0 A Idon’tthinkthedogwasbornyet. ‘Ihiswasquite 
1 sometimebefolethat. So-- 
2 Q Now, you have set off in brackets “Nancy’s 
3 office -- fooled around -- went back ‘cause jerking off, 
4 door was locked” And then you have “21st January ‘96.” 
s Can you explain to the grand jury what those notes mean 
6 and what they refer to? 
7 A Yeah. Idon’tknowiftbatwastbedatethis 
8 occurred because I can’t d now why I bracketed this, 
9 butIcantellyouthatshe’srefcrringtoatime,shetold 
0 me,wfiere--forwhateverreason,tbiswasatimethat 
I instead of in tbc study they were in Naacy’s small ofIke off 

2 the outer office. of the Oval Office. 
3 Q And wben you said they were in Nancy Hemreich’s 
4 office, what was occurring in Nancy Hernreich’s office? 
5 A ‘Ihesamethingthatoccurredintbestudy,except 
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1 A She didn’t tell me. Just kmg enou@~ to check -- 

2 she saw the door was lock& and went back in. 

3 Q And wbcn she came back in. what did she say? 

4 A Sbe refarpd IO it as pking off, hc was jerking 

5 off. 

6 Q And did tbc Residax notice that she had rettmed, 

7 aizcdhg to Monica Lcwinsky? 

8 A Not just Mate@. 

9 MR. BINHAK: Madam Foreptrson. is this a good time 

0 to brtalr or should we c.ontiuu? 
1 THE FOREPERSON: Yes. We’d better go on aad b& 
2 now. 

3 MR. BINHAK: Okay. With your pa-mission. I’11 
4 acusctbcwitne5sfoftalLuinutc5. 
5 fHE FOREPERSON: Yes. 
6 MR. BINHAK: Ms. Tripp, you arc excused for ten 
7 lninurs. 

8 THEwl-rNEss: llmnkyou. 
9 (wimcis cxcusai. wiis lcdkd.) 

0 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, you arc still u&r 
1 oath. 

2 THE WlTNEss: Ye& ula’aul. 
3 BY MR. BINHAK 
4 Q Allright. h4.s. Tripp, ticomc back. 
5 A ‘Ihankyou. 
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I that she had heard a noise and thought someonewascoming. 
2 Q Allright. Whenyousaid’Tbesamethingthat 
3 occurredinthestudy,“wenzthey~ in sexual contact 
4 in Nancy Hemreich’s office? 
5 A Yes. 

6 Q Anddo you remember what kind of sexual contact 
7 they war. engagiq in Nancy Hemreich’s off&? 
8 A Beforesbeleft,ithadbeenoralsexandwbensbe 
9 cameback,sbesaidthatshewalkedinandhewas 
3 masturbating. 
1 Q AI1 right. Now, before she left, did she tell you 
2 whethersbewasdressedandwbetbertbei’residentwas 
3dfeSsed? 
4 A Ijust don’t ranembef the level of detail. Clearly 
5 shewasabletoperfonnomlsex. 
5 Q Allright. AndtknwbatcausulMonicaLcwin&yto 
7 leave Nancy Hemreich’s office? 
3 A She thought she heard somun~ coming in. 
9 Q Sowhatdidshedowhensbebeardthat? 
3 A She just dashed out. She thought she’d escape. 
I Q Didshetellyouwhenzshewent? 
2 A Shewenttoadoor,butitwaslockcdandthenshe 
3 realizedthatnoonewasthereafterall. 
t Q Okay. And how long was she out of the room during 
I the time that she was running away? 

1 Q Justfortbcwxd,yaucntthcsamcMs.Tripp 

2 that’sbaent&fyingaIIdayandIast~yandIast 

3 Tuadsy,- 
4 A Yes. 
5 MR.BlNHAKz Ma&mForcpcnm,mtucstillin 
6 sdm.mbavcaqurmmandthzcarenounau~ 
7 pcqkiathcnJom?3 

B THE FOREPERSON: tit is correct 

9 MRBINHAKz AIIright Thankyouvaymuch. 
3 BY h4R. BINHAK 
I Q Ms.Tripp,wchaveacouplcofque&nsfromtk 
2 grandjurytbatI’dIikctopassaEmgtoyouinIightofthc 

3 flrstcouplcof commnh that you’ve made about the notebook. 
t A Okay. 
5 Q Firs~ifyougobacktothcfirstpageofthe 
5 bodzontbcbotUx&Igucssmclilirdlineup,ifthcx’s 

I such a thin& it says, “Guard tberr: - heavy s&o~~.” 

s A Mm-bmm. 
) Q Whmyou’vewrittcn”Guard~whatdocsthat 

1 mcan,tbcgwdtbacandwfncwuldagwdbcwknyoupur 

I “Guafdti&~andwhatwoukIagufudhave~ifanything ’ 
2 atail? - 
1 A Idon’t~owthathclxardanything,Iamjust 
I t&lingyouthatshcsaidtbattkxwasauniformdSccl’ct 
5 Suvia guard in front of tbc Oval office in that vicinity. 

n--. 7 (1 n.. .-, 4. 
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1 You’ve used the team in this notebook 

2 “forccN sex:* 

3 A Mm-hmm. 

4 Q And you’ve also on occasion before this gand 
5 jury tcstifial about oral sa. Prior to this day, you 

6 kvetcstif~thatMonicaLcwinskywouldpcrfo~oralsa: 
7 on occasion on tk President. Is that cormct? 

8 A Frequently. 

9 Q And you have testified that Monica Lewinsky told 
0 you ulat tbc Prcsidalt would solndms pafolm oral sex on 
lher.comCt? 
2 A Yes. 

3 Q And you’ve also testified that they would - that 

4 Monica would touch the Rsidmt all over his body, including 

5 llisgalitalaKas. Istbatcorrc!ct? 
6 A That’s correct. 
7 Q And you hsve also previously testified that the 

8 RskkntwottldtwchMonicaLcwinskyaroundkrbodyandon 

9 hugulhlalras. Istllatcomct? 
0 A Thatiseormct. 
1 Q Whenyouusedthetam”fcm&ulsu,“eanyou 

2 pkasedescrikfortkgrandjurorshowyouwould 
3 distinguish thn term “forceful sex” from sort of - or 
4 ‘kny session,” which is another term that tunes in tk 

5 bo&isthatcorr&? 

1 wbalskwcntin. 
2 Q And above “Guard thae;” thax’s the word “closed 
3 door.” You just now said that the guard was outside of tk 

4 Oval Office or inside? 

5 A Iknowthat-andIdou’tknowforsureifthisis 

6 thc~butthackdconzatimcwhacsktoldmtkta 
7 guard mifcumai Soxct Savia offkcr, had actually openad 

8 tkdoorforkr. 

9 Q OpaKdtkdoorforbatogctintntheOval 

0 Office? 

1 A Essumally. You know, to let tk Pm&lent know 

2 thatsomonlcw8srilac. 

3 Q Toyou.rknowkdge,wasthcmcvaatimewhcntkm 

4 wasauniformaiornon-tmifanxdSecmt!SuviCeguardwhowas 

5 prsent wbik Monica w and tk Pmsidau wlerc hav& 

6 sexual contact? 

7 A In the Oval Office? 

8 Q Yes. To your knowk&, did that mr occur? 

9 A I’m sum I don’t undapgnd. You don’t mean was 
0 theguardintheOvalOffke? 

1 Q WhatI’maskingistoyourknowlalgewastbae~ 

2 aguardpmsaifimmediatelyprsarfWhilethetwoOftbdn 
3 w7e having contact. 

4 A TheonlythingI’mawamofisoutsidetbtdoor. 

5 Q Okay. ThcnutthingIwantait~~discusswitbyou 
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I onbehalfofthegrandjurorsisdidanyonetoyourkoowledge 
2 everaetuaUywaIkinonMonieaLewiu&yandthePrsidcnt 

3 whiIetheywueengagedinsxUaleontaet? 
4 A ‘Iheon@-tbZo&‘thiagI remembaisBctty 

5 comi.nginattimesthattbcyhadjustfinisbedandHamld 
6 Ickesatatimewhich~~hertoleavewithouthimsedng 
7 her. 
8 Q Were then any, to ycwr knowkd@z, instancts what 
9 theywereactual.lyintenuptalintheactofbavingsexual 
0 contact? 
1 A The time that Harold I&es made his presence known. 
2 Q And that’s an incident that’s described in tbe 
3 notebook and you intend to discuss it in more detail? 
4 A Yes. 

5 Q All right. But at least for now, to Monica’s 
6 knowledge, did Mr. I&es actually see contact txtween Manic 
7LtJwb&yandthcPrcsi&nt? 

B A No. 
9 Q Let me hook around to another question by one of 

I the grand jurors. 

I Iknowthisisasomcwhatdelicateareaandone 
2 that we‘re all trying to be mindful of, but some of the 
3 grandjurorswantedtohytoputaf~pointonsomeof 
1 the teams that you’re using rqgxding the sexual contact 
5 between the President and Monica hvinsky. 
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1 A Yes. 
2 Q Couldyoudistin@hforthegmndjurtxsktwun 
3 tktam’Ylmxflll~‘“zavysrss~andjustaa 

4 undueliiscs.sialajustanormalsusitmofsuual 
5 eontact? Atkasttorkkstthatyouc9e 

6 A Icandyaplainwhsthfonicaaplainaitom 

7 “FoIedul&3t”inv&aihisapo~pmftndyfor 

B tkforcdi&ssandsaying~tkhc@kumswt 

9 hurtiagherandaskinghcrtcpeataUy,”AreyousumI’m 

I nothurtingyou? Idon’twanttohurtyou” Thatwas 
I forceful. 

2 WknskrefarcrIro’lxavysess~gar&ly 

3 spcaling,totkhcstofmymcolkc~skwnuldequatea 

I ‘kavy scasioll” IO what sk&rIui to as all out-of-eoatrol 

5 session, much Iike forceful 

5 Q WoukIthatkksstknfore&l~- 
I A Idon’thnow. IcannnlyteUyouthiskwhatsk 

s saidtome. Idon’tkllow. 
3 Q Andasagatcralmana.atleastasfaras 
1 MonicaLewinslty&scribaiittoynu.weretkaexualcontacts 

I hctwcu M&h bvinslq and tk President gaxrally forceful 

I orintcnstinthisphysical~ofwayorwarthats~ 

1 thatwouldoccurmakasfnquentksis? 
I A Itwasnotgcnaallytktway. Itwas-skcould 

5 raxudetammcinkrownmindwhysome&xsitwasand 
..- h- .*n 
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1 sometimes it wasn’t. 
2 Q And then the last question I’ll ask you is clearly 
3 in the book, in the notebook and through the conversations 
4 that you had with Monica Lewinsky, Monica Lewimky has 
5 described more aggmssive sexual contacts between her and th 
6 President. 
7 Were there instances where the President would go 
8 to the other end of the extmme and be particularly tender or 
9 particularly non-aggressive with Monica Lewinsky? Was tha 
0 part of their repertoire? 
1 A That was less r?equen~ but it happened. Yes. 
2 MR. BINHAK: I don’t want to identify the grand 
3 juror who asked that question, but if I haven’t f&d 
4 completely out that question, I can have the grand juror ask 
5 me at another break to discuss that. 
6 A JUROR: I’m not ashamed. 
7 MR. BINHAK: Okay. 
8 A JUROR: I’m not ashamed. 
9 MR. BINHAK: Okay. 
0 A JUROR: No, that pretty much answered it. 
1 MR. BINHAK: Okay. I wanted just to make sum thal 
2 we got that taken care of. 
3 BY MR. BINHAK: 
4 Q Then another grand juror asked me to ask you about 
5 the November 15th day, incident, which is, just to recap, you 
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1 kve testifnd previously bcforc this grand jury that Monica 
2 Lewinsky datai ha first sexual contact with tk Prcsidcnt on 

3 Novanber1Sth Isthatcorrect? 
4 A Thatis. 
5 Q Okay. Tbc’snotrcallyarefcrencctothaton 

6 tkfPstpagcoftkbookwkrcyouwwldapcftthat. 
7 A You’mrighL Thereisn’t. Ithinktbatthatdate 
B wascompktc.iycastinstoucthatitwasacvaaqucsti0n 

9 that1 lullem- that de. 

3 Q Andthisparticulargrandjurorthcnaskalmeto 
1 ask you to put a Iit& ma detail on that particular day io 
2 light of the exercise that we’re going through now, evai 
3 though it’s not in tk book. 
4 Can you dcserii what Moniea Lcwinsky told you 
5 about where tk Novanbcz 15th contact occumd, wkt hap& 
5 and-Igucssu’llstartwlxzandtitnow. 
7 A Myckarxecolkctionofthatdatcistkttkdatc 

3 iswktsticksinmymiudtkmostpromincntlybacausctkt 

9 was~tcdovaandowBgainasthcbcginningofthcir 

1 relationship. 

I Howcwr, I xuzall tkt sk walkal out of tk Chief 

2 of Staffs office and ma& a right and walkal down tire little 
3 corridor that separates t&z Cbicf of Staff’s office finni tbc 
I Oval Office with tk intahon of saying she was going to tbc 

5 ladies mom. 
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1 There am two different ways to go to the ladies 
2 room. You can go around the other way, which does not JJUI 1 
3 you in proximity to the oval, or you can go directly past th, 

4 Oval, or going the same way toward the Oval you can hang a 
5 left and go through the Roosevelt Room. 
6 Her intention was to do one of those latter two, to 
7 either take a turn into the Roosevelt Room if she didn’t scc 
8 anybody that might stop her because generally speaking unless 
9 you have business in that particular end of the corridor you 

0 don’t go there, or to somehow bump into him and she did. 
1 And he GUIE out through what was then, I believe, 
2 George Stephanopoulos’ outer Office, the little receptionist 
3 area,andealluiherintowhatwasthenGeotge 
4 Stephanopoulos’ office and that was where they had their 
5 fifit eG.otmter. He shut the door. 
6 Q And did she give you any more detail about exactly 
7 how this ftrst encounter was um!%nmated? 
8 A Shesaidthattheystoodvaycloselyandthatit 
9 wasveryflirtatiousandthenshedecidedtosay,”Ihaveto 
0 tell you, I have the hugest CN& cm you. I’ve had the 
I hugestuushonyouforalongtime.” 
2 Q And what was the President’s response, as Monica 
3 Ixwinsky described it to you? 
4 A Happy. Hekissedher. 
5 Q Didhekissberonthelips? 

Page 15, 
1 A Yes. 
2 Q ArdwasMonicaLewinskyma&vetothatkiss? 
3 A Vczy. 
4 Q Andwktwaskr IcactiontOlktkiSS? 
5 A shedatitktdationsb$tostart&tbatday. 

6 Idoa’tknmvwimtwentoobcyondksvypcttingtktday. 

7 Tha1’saIlrktcJay&om. 

B Q Didskgiwyouanindieationofbowbngthat 

9 initifdaleumratook7 

3 A Ijustdon’thavcaspceificrccolkctionofhow 
I bogittmk. Iknowtkywucintkzeformotttknfivc 

2 minutes. Idon’tknowbowlong. 
3 A JUROR: I kvc a quick quest&i. 
I HcwasanningoutofGorgeStcphsnopoulos’offi. 
s wkrewasciaxgeslephfulqxnlIos? 
5 THEWITNESS: Idon’tknow. Idoo’tknowifkwas 
7 hhugkd,Idon’tknowifkwasn’thxcthatday. Ijust 

3 dal’tkllow. 
J AJUROR: BaxuscI’mjustaliukcoafuxd. If 

1 kwasccmiogoutofananptyoffi- 
I THEwITNEss: we& that eoMazt!JtoIlis. 
2 A JUROR: Oh, okay. 
1 THE WITNESS: Yes. Actu&, that office 
1 connects-tkPrcsidcntcancomethfcwghtkOvaLtlnuugb 

i tk little study hallway, to his little dininn mom, #it 
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1 into a door into George’s office. 
2 A JUROR: Thank you. 
3 THE WITNESS: But they did not go back that far 
4 thatday. 
5 MR. BINHAK: There was another question from a 
6 @and juror. 
7 AJUROR: Iwasjustwomkaingwhatshewas 
8wcaring. 
9 THE wIl’NESS: I don’t know. 
0 A JUROR: Okay. 
1 BY MR. BINHAK: 
2 Q Okay. ThenextissueI’dliketogothroughwith 
3 youonbehalfofsomeoftbegrandjurorsisI’dLiketog0 
4 into a little bit of timing regarding your making this 
5 particular notebook and I want to place that with regard to 
6 the matrix, as you’ve called it, that Monica Izwinsky created 
7 onherowncomputer- 
8 A No. Her workcomputer. 
9 Q Excuseme. krworkcomputer. ‘Ibe July4th 
o meeting, the July 14th meeting and the July 29th meeting. 
1 A Okay. 
2 Q Now, if you wodd, please, turn to the last page of 
3 LT-4, which is the book. 
4 A Mm-hmm. 
5 Q What’s the last entry in this book? 

Page 15 
1 A Dump&y. 
2 Q Andwhat&yisthatdatedas? 
3 A The 23rd of May. 
4 Q Allright. Totbebcstofyournxollection,is 
5 tbtthelastdaythatyoumadenotesaboutinthisnotcbook? 
6 A Well,yes,lxcausethatwastbeIastthingsbesaid 
7 intilatumversatioll. msiscmeumversation. 
8 Q Okay. Sothenisitfairtosaythatlfnothing 
9 elsewelalowthatthisDoteboo~thatyouprepamdthis 
D notebook on Monica’s instructions afta May 23,1997? 
1 A Ithinkso,becauseIhavetheMaydateincluded 
2 and that was -- I didn’t pick up this notebook and make 
3 further notes after that conversation. 
4 Q Doyouicnowwhatday-I’veaskedyouthk 
s previously, but do you Imow what day exactly you made this 
SbOOk? 
7 A No,Idon’t. Ibavenoideqotbmthantbefact 
5 thatitwasnotpriortothis&yandIknowithadtohave 
J been after this day, I just don’t know what day. I don’t 
3 em know, frankly, whether it was May 24th or June 30th or 
I July 3rd or any of those dates. I don’t know. 
2 Q But you know it wds a weekard and you know it was 
3 during the day. Is that correct? 
1 A It was defmitely during the day, my sense because 
5 ituasitwasduringthe&yisthatitwasaweekend. 

Pifz Ijj 
1 Q Now, do you have a sense or do you remember 
2 specifically whether you saw the matrix before writI% “~5 
3 book, this notebook, or after writing this notebook? 
4 A I don’t have a specific recollection. I just knou 
5 that she came into my office with the matrix, very pro,: 0; 
6 what she had done My sense is that our very long 
7 conversation may have precipitated that in her own ~x.L-& but 

8 I don’t know that for sure. 
9 Q So the matrix could very well be -- Monica l-eu~sicy 
0 may have created the matrix before this book, but yet don’t 
1 knowforsum. 
2 A Ifsbedid,.sbedidn’tRadfromit. l%iswas 
3 clearly just a conversation we were having. I don’t have a 
4 manoryofbtreverspeakingofituntilshecameinton~ 
5 office that day. 

6 Q Now, on July 4,1997 -- 
7 A &nIaddsomthingtothat? 
8 Q &a.sedo. 
9 A Mysarscisitwouldhavehadtohavebeenaftcr. 
0 Ifithadn’ttxen,tbatwouldhavebeennonzasontogo 
I throughallthis. Imean,truly. Itcouldveryeasilyhave 
2 been just, I suppose, handed to me. She included everyming 
3 onthatmatr&evmpkmecaUs. 

4 Q Did she have any reluctance showing you the matrix 
5 onthedaysbeshowedittoyouatwork? 

Page 156 
1 A No. Sbewaseagertoahowme. 
2 Q Didyouaskherifyoucouldkeepacopyoftbe 
3matrix? 
4 A No. 
5 Q Didskoffertogiveyouaeopytokeep? 
6 A No. 
7 Q MonicafjiwinskyandthePresident,accordingto 
B your testbony, had a contact, physical contact, on Juty 4, 
9 1997. Isthataxrect? 
D A ‘bat’swbtshetoldme. 
1 Q Andatthecndofthatcontact,youtcstifiedthat 
2 Monica Lewbsky told the President about the fact that Mike 
3 I&off, a reporta from Newswe&, had contacted you Is 
4 thatcomct? 
5 A Yes. 
5 Q Doyouknowwktherthisnotcbook,whethcryou 
7 preparedthisno&bookbeforetheJuly4thmeetingormt? 
3 A I just don’t have a clear recollection. I can tell 
3 you that the July 4th meeting, I didn’t see as largely what 
1 itwouldbeeomelaterinmymindtompresentbeeauseatthat 
I time,IwaseagerforhimtoknowthatIhadinfacttricdto 
2 nzachBruazLii. 
3 Q YouwemmgaforthePi&lenttoknowthatyou 
1 hadhied-- 
5 A Well, for someone i.ntheWhiteHousetoun&rsrand 

.-- -- .-, 
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I the significance of what I had tried to do and had not gotten 
2 a call back. 
3 Now, it also didn’t thrill me that she was having 
4 thisone-on-onewithmeasthetopic,soitwaskindofa-- 
5 sort of okay, but not really okay, because it put me on his 
6 ladar-. 
7 Q To your knowledge, did Monica Lewins@ tell you 
8 immediately about the July 4th meeting and what occurred? 
9 A As I sit bere right now, I can’t tell you sbe told 
o me immediately. Every other time, she’ called me immediatel: 
1 after each visit. 
2 Q DidMonicaLewmskygoonabusiness trip- 
3 July 4th and July 14th? 
4 A She went to -- she accompanied the Secretrq of 
5 DefensealongwithherbossonatriptoEurope. 
6 Q Do YOU remember if she called you from Europe 
7 during that time? 
8 A Idon’t remember. Ido remember conversations with 
9 Monica when she rettuned, none of which, however, discussec 
0 wfiatturnedouttobeaverysignificantdate~tilshe 
I decided to tell me later. 
2 Q Okay. And what date would that be? 
3 A July14tb,thedaysheretumedfromMadrid. 
4 Q Andthatwasanothercontactsbehadwitbtbe 
5 President, correct? 

Page 158 
1 A Yes. 
2 Q AndonthatseeoadmeetingJttly14ththcyagain 
3 talked about Michael lsikoff and his contact with you 
4 rqading Kathleen Wilky. Is that cormet? 
5 A We&again,yes,thcsubjeetmatteris~~ 
6 but the tenor and the actual substance of the meding was far 
7 diffault this time. 

8 Q Doyouthinktbatyuuwouldbavcincludcd-if 

9 youhad~ownaboutwhatoccurrcdattJJuly14tfimecring. 
D doyouthinkyouwould~-itwouldbavebaea~tad 
1 intbckiadofnotcsthatyouwould~~tekcnin~ 
2 notebook? 

3 A Well, this notebook wasn’t about anything but tbcir 
4 relationship and so this was tnily an analysis of what 
5 happcncd.whenitbappcacdandathcpastisaprccursorto 
6 tbsfuturqtoanalyzecunentt&aviorandpossihlefutum 
7 behavior, and that’s what this was used for. 
B Now, would I have includal it? Probably at that 

9 point because it was so sigaifieaa~ if I had thou$rt so at 
3 tbctimzbutIdidn’t-didn’tdothatandhadwdcsirtto 
1 dothstattktime. 
2 Q Did Monica L.ewiasky give you any iadication about 
3 why sbc was making the matrix and coming to you to give you 
1 the information so that you could make the notebook. all 
5 that. both at the same time? Did sbc give you any indication 

Page 159 
I why she was doing that? 
2 A Well, things were going badly and she was foreve: 

3 analyzing why and what she could do or what had happene< 
4 to change his way of looking at her. A lot of times she’d 
5 say, “Maybe he just doesn’t like me any more.” Or “May& 

6 something happened.” Or -- it was a constant refrain. 
7 I don’t think that the matrix actually was much 
8 more than Monica putting it all out for herself, maybe, for 
9 the first time. 

0 Q Now, you’ve testified in front of this grand jury 
1 that Monica Lewinsky would try to engage in behavior to 
2 inducetbePresidenttoeithercallberorhavemeetingswith 
3 her. correct? 
4 A Yes. 
5 Q And some of that behavior would be, as you’ve 
6 describedtothegraudjuzy,goingtocertainpIacessothat 
7 he would see her. Is that correct? 
8 A Yes. 
9 Q Wearing particular clothes at certain times. 
0 comt? 
1 A Yes. 
2 Q httingp=== onBettytotrytohaveBettyput 
3 pressureonthePmsidenttoac4xpthercallsormeetwith 
4 her. 

5 A Yes. 

Page lb. 
1 Q Up to and including thmauming to tell her father 
2 aboutthemlationshipthatshewashavingwitbtbe 
3 Praident. 
4 A Up to and including saying “Drop dead both of you. 
5 Idon’tf-ingw8nttospeaktoeitbrroneofyouagain.” 
6 Q Butshealsotbreamd totdbafatk,toQ, 
7 in addition to wba~you’vc just described Is that corm&? 
B A Rcpeatddly. 
? Q IsitpossiblethatMonicaLew&kywasbaving 
3 yougothroughtheexaciseofwritingautthisnotebookand 
I engagingonherownintbeexerciseofmakmgthematrixin 
2 ordertotrytofmdinherowamindorwithyouawayto 
3 m-initiate contact in light of the May 23rd dump day7 
I A Well,IthinkwbatIsaidbcforewasthatitwasa 
S waytoanaIyzewhathadgooeonintbepastin8nattunptto 
5 SeehowitmightinfIuencethefutux. 
1 Sointllatre!ga&1alwaystbougllt-infact, 
3 btlievetothisday,thattbeintcntwasdwaystosomchow 
? tc-ignite the relationship. 
1 A JUROR: Bxcuse me. Is it possible that when she 
I saidthat&-whensbet.hxatenedtotcIIhe.rfatberabout~ 
1 the relationship that the prcxna of this matrix would lend 
1 credibility to that threat? 
I THE WITNESS: Here’s tbe mason I don’t think so. 
i I believe she destroyed it almost immed&ely. I know, for 
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1 instance that sk amued that sk had d&cd it from - 1 answer to my question, tbcn. is Sk was discrete in tk s~ls 

2 A JUROR: Sk IICVQ skwcd it to tk f’residcnt? 2 that sk only told her ftids? 

3 THE WITNESS: No. No. Not to my knowkdge. Eva. 3 A To my knowkdge. I dan’t know if sk told oks 

4 BY MR. BINHAK: 4 otlxr than ha ftiaxls. I just know that it wasn’t a topic 

5 Q Doyouknowifskspokcaboutitwitbtbc 5 of speculation, open spcdation. at tbc Pentagon in our 

6 President? 6 area. 

7 A Tkacmal- 7 Q With that. kt’s by to continue along wbae we 

8 Q Tkmatrix. 8 kftoffwitbtbcbook,tknotcboo~LT-4. Ontkfoti 

9 A Ob. I’m sure not. No. 9 page of tk now right under this discussion, tksc 

0 Q You said just two saxnds ago that you felt that 10 110tcs about Nancy’s office, tbc activity in Nancy’s off&, 

I &chadckstmyedtbcuumiximxnabtcJy. Numbcrax,~ 11 itsays,‘Z7calkrlJa~u1a1y-ofc. SkwasinSan 

2 didyoukwwthat? 12 Fraacisco. Gontw&kendandMooday.” What atryourcfcrring 

3 A Idoa’tknowtbat. I’mprcttySurCo(llybccaurc 13 rowitbtktpassagcoftbcnoeooktllatyouwnMJ 

4 thatwasbaintcnt Thiswassclmthingtbatm-havingit 14 A I’mumfusalonthism. Idon’tknowiftbis 

5 kadocunrntoffacomputcrwxsaliUlcscary. 1s was-MonicawrnttosanFlauciscoonmorcthaxlonc 

6 Q Tokortoyouortobotbofyou? 16 occasim. Thismaywcllbavcbmroncoftbcmcssagctapcs, 

7 A ItJ&ktobQtbOf~.~pCCialtybOXuSCit~ 17 but I don’t zefacnce what k said on tk message, so I don’t 

8 prcrty char wbat it was if you knew tk subject matrcr. And 18 hwmifthat’swbatthisis. 

9 sklrncw-shchadonlyprintedoutthcooccopy,shctold 19 Q Andthaeamotkrmcssageswhaeyouhavc 

:o mc. 20 rcfaux&wbatksaidonthtmssage? 

1 Q AndIgucss,numbcxtwo,Iwasgoiogtoasky~uwhy 21 A Idon’t nmanburightnow. I’dhavctogothrougb 
,2 wouldsk&stroyitimmaliately? Isthsttkanswathat 22 tkbook. ButIkdbceudtLwmcoougbto tazrcmbatk 

3 youwanttogivcforthat? ===t3-. 
:4 A Yes. Itbinkskknewtbatitwasnotagoodtbing 24 Q Okay. Tk wrt passagt says, ‘Tuesday farewell to 

:5 tobavclyingarot&althougbitwasincode. I-it 25 PatGl3fi~ 

Page 162 Page I& 
1 wasn’ttkPxsidentcalledmeonsuchandsucha&te. 1 A ‘hatmu!zbetbepartyIwasthhkingof,tbe2O-- 
2 Q Whatkindofcode? Wasitacodethatwaseasily 2 wbarewxitwas. ThatwasalsointheChiefofStafFs 
3 aacktdof~itLikeanabbreviationtypecodcorwasitin 3 offilx. 

4 a-code? 4 Q Okay. Ifyoucanturnthepage,itsaysonthe 

5 A Oh,notatnxco&. Imeanyouwouldbavebeen 5 top,Tkkaldbcfore: bwetobealrefik nmlortba.thehad 
6 abletocdaidydisomwhatskmant. 6 a crush cm the intern in Pan!s oft.” 
7 Q Youdescrhdasomwhati.n&Cstingdi&otomyof 7 A hnelta’s~t. 
8 MonicakwinskyinthisrespectandI’llaskyoutoelaborate 8 Q So “Pan’s” would be Rmetta’s? 
9 onittotkgrandjury. Inonesense,shewasverydkcrete 9 A No, no. ‘Ihah Leon’s. Imean, it refers to 
o inthatsbedi~‘twanttohavcthiskindofdoanncnt~ 10 Mr.Fareta. 
I hutontheotherhand,she’ssomewhatindiscreteinthesense 11 Q Okay. What did you mean when you wrote that down? 
2 that sbe told otkz people about it. 12 whatwezeyoumcmorializingthete? 

3 Do you have any thoughts, know& Monica the way 13 A ‘betxmvdmthattbeybadbad,Ibelieve,iu 
4 youdo,about~youamr#xnrciltbabehaviaontbcoot 14 NaacyHanrci&‘soffia~tk&ytheymet. 

5 hand,tryingtobeverydkcreteabouta%ainthings,buton 15 Q lhat would have ken January 21.19967 
6 theotherhandnotbediscateaboutotkrs? 16 A Iftbat’sthedatethatwewentoverearlier,I’d 
7 A Well,IknowthatMonicadidnotwantkr 17 thinkyes. Wberehehadsaidtbatthyhadtobecareful, 
8 co-workers, cdIeagues and superiors in the off& to have 18 thatbehadheardthattherewaepeoplesayiugtbattherc- 
9 any suspicion that this was going on. 19 wasanrmorthathehadacru&ontheinteminLeon’s 
0 Q Butcmtheotherhand,AshleyRaines,whohadbeen 20 office. That was how she relayed it to me. 

1 a co-wor& of bcrs, she to14 righti 21 Q okay. And then it says, “4:OO Tuesday he hlled : 
2 A Yes. IseeAshleyasafriendasopposedtoa 22 kz at oft (POTUS).” Fii of all, just for the record, what 
3 co-work, maybe. I don’t know that Monica had any friends 23 does POTUS stand for? V 
4 at the Pentagon. 24 A It’s the acronym for President of the United States 
5 Q AndsoIguerss- is it fair to say that your 25 and they use FLOTUS for Fii Lady of the United States. 
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I Q All right. So in the context of this notation on 
2 the page before, “Tuesday farewell to Pat GrifIith” and 
3 “4:OO Tuesday he called her at oft (POTUS),” what were you 
4 memotializing there? 
5 A This was one of the times where the word POTUS was 
6 displa)%d on the digital display on her private tine in the 
7 Off& of Legislative Affairs in the East Wing. 
8 Q Okay. And then the next column of writing says 
9 “Panetta’s oft Pat Griftith farewell plan to ignore each 
0 other not even a picture.” What were you memorializing 
1 rhelr? 
2 A lhis is the get together or gather@, party, that 
3 Ispokeofearlier,oneoftwo. Thisisclearlythe~ne 

4 where they were farewelling the former head of Legislative 
5 Affairs in Mr. Panetta’s off~ce and this refers to the 
6 umvasation that Monica had had with the Resident on their 
7 deportment during the get together. 
8 Q Andwhatwastheirplanabouttheirdeportment? 
9 A To ensure that those sorts of rumors would be not 
o given any txedence by their behavior. 
1 Q Okay. Andwhatdidtheyplantodoinorderto 
2 squelch any rumors? 
3 A Theyplannedtonotspeaktocmeanotherandnot 
4 seek each other out in any way and not to be photographed 
.5 together. 

Page 166 
1 Q Okay. Atapartyliketheonethatoccurxdhere, 
2 afarewellpartyforsamtxme at the White House, would it be 
3 common for the President to have pictures taken with a lot of 
4 different people? 
5 A Oh,vexycommon. 
6 Q Allright. Werethereactuallypicturestakcnat 

7 thispalticularparty? 

8 A Yes,butshethentellsmet.battbesewasagroup 
9 picture but that she stood far away. She did not do an 
0 individual picture with him and I don’t eycn know if that day 
I he did individual pictures, I just know that she didn’t. 
2 Q Allright. Soisitfairtosay,then,thatshe 
3 planned at the outset with the President that they wouldn’t 
4 takeapicturctogdbcrandtbeywouldtrynottoeventakea 
5 group picture together? 
5 A Yes. 
7 Q Now, do you know if they did take a picture that 
3 daytogeher? 
? A IthinkthisisthesamedaytbatI’vebeenshowna 
1 picture of Monica in a group setting with him. 
I Q Okay. It says after that series, “Not even a 
2 picture,” it says, “Group picture far and away from him.” 
1 Dots that describe anything in particular that you know 
t about? 
5 A Well, it xrminds me -- yes. 1 mean, I’m sum this 

Pag 167 
I is the same incident where it would have been unnatur,: -0: 

2 her not to join the group picture, so she positioned her=.: 
3 at the end of the picture. 
4 Q All right. So you’re saying that there was a grour 
5 photo taken, it would have been strange for her not to & :n 
6 it, so she positioned herself all the way at the end. 
7 A Yes. 

8 Q Now, you just referenced that you’ve seen a pho:c 
9 in this regard. K%en you were debriefed by myself and 
0 several investigators from our office, did we discuss this 
1 particular passage of the book before you saw the picture or 
2 after you saw tk picture? 
3 A I didn’t su any pictures until we had done the 
4 book. 
5 Q Okay. Then you described this from the book and 
6 then you saw tk picture? 
7 A Yes. 

8 Q Okay. what did you see in tbat picture that you 
9 saw? 

0 A Well, I can’t remember the precise people in tbe 
1 picture,butIsawapictureofthePresidentonoaesi&and 
2 Monicacmtbeiotkr. 

3 Q Allright. Wasthatasyouhaddescribeditfrom 
4 tk notebook? 
5 A Itwassurprisingtoseeitbecauseitwasexactly 

Page 16. 
1 asithadbaentoldtomandIdidn’trcaliae-Idon’t 
2 recalleverseeingtbatpictutcbeforeandMonicahadnx+ny 
3 pichuesofhasdfwiththePresidentand1don’txecal.l 
4 thatbeingoneoftbem. 
5 MILBINHAK Andjusttonmkeanotcfortkgrand 
6 jurors,thisisapicturc&atyou’vcsecnandIwillarrange 

7 for it to be brought% you 
8 BYMR.BINHA& 
9 Q Now.inth:middleofthepageontheright,with 
3 a little line over it., it says “Four-day Mough, half-day 
I Tuesday, First kissxl,” underlined, and then it says, 
2 “Wednesday” with a star, “Thusday, Friday, Sahnday.’ 

3 Canyouexpltitotbegrandjutywhatyou’remmorialidng 
t tkrewbenyouwotetbatdowLl? 
5 A Ireallycan’t mnembcz I’m looking at it and 
s I-it’ssomthingshetoldmc. I’massumiqbascdonti 
7 wordsfurlought3Jattho%wereatleastthedaysthatshewas 
3 overintheWestWiibutIdon’tknow. Imean,Ican’t-- 
2 I can’t be more qcific. 
1 Q Okay. Wbmyousee”Fustkissed”onWedne&ty- 
I A ‘hat would have to be November 15th because all 

1 information I have ever gotten frum Monica is that this first 
$ physical encounter was the 15th of ~ovembcx. 
I Q Okay. Now, the next - after the “group picture” 
5 phrase,undert&that’salineandthentbenotcbook 



4153 

In I-C: Grand Jury Proceedings Multi-Pagem 
1 

July 7, 1998 

Page 16’ 9 

1 says, “Following Sunday &inning Feb. he called in the 
2 afternoon at work,,at home, 45 minutes, 4:00, one 
3 and a half hours.” 
4 Thenonthenextpage,atthetopofthenextpage 
5 in parentheses, “fooled around First, half hour -- finished, 
6 wilI you cdl me?” and that’s all in quotations, then 
7 “Recited number,” then “Met in hall, walked in together,” 
8 thee a line, “20 minutes later, called oft,” off&, and in 
9 quotation marks, “Had a really nice time.” 
0 That passage, does that describe a single meeting? 
1 A Okay. I can’t saywithanyczrtainty. Why I’m 
2 confusedjustnowisreading45minutesandtbennexttoit 
3 anhourandahalf. Sobasedonmynotes,itappearsthat 
4 way,Ijust--1can’ttellyoUthatwithcataintyright 
5 now. 

6 Q That next passage, the following Sunday and the 
7 beginningofF b e may, would have been February 4, 1996. 
8 Was it something that -- was it common for the Resident to 
9 call Monica Lewinsky on a Sunday at work in the afternoon? 
0 A Yes. 

1 Q Okay. when you write there- who are you 

2 referring to? 
3 A That was Monica’s name for Mrs. Clinton. 
4 Q And it says,-at home.” What would that have 
5 meant? 

Page 171 
1 have walked in? 
2 A Into the @al office. 
3 Q And is that where they would have had their 
4 contact? 

5 A They would have gone back to the study. Monica has 
6 told me that the only place that she has had any physical 
7 contact with him is the one time in Nancy’s office, the rest , 
8 ofthetimsintbestudy,andafewcasualencountersinthe 
9 diningroom. 
0 Q Okay. Now, the next handwritten notation says 1 

1 

1 
1 

1 
1 

1 
1 

1 
1 

2 

2 
2 

2 
2 

2 

I 

1 “20 minutes later, &led oft, had a really nice time,” in 
2 quotation marks. What would that refer to? 
3 A TbatwastbePresidentcztlhngMonicabackather 
4 officetotellherthathehadhadaverynicetime,areally 
5 nice time+ whatever. 
6 Q Isthatsomethingthathewoulddoonaregular 
7 basisiftbeyhadhadacontactatworkandthensbchad 
8 returnedtoberdeskafterwards? 

9 A Yes. This is part of the pattern that she couldn‘t 
0 underst&t.heC~inlater,thattbissortoftbi.ngwent 
1 away, this very sort of thing went away. 
2 Q Okay. Andthiswas-thenthiswouldhavebeen 
3 February 4,1996, so this was in the pattun -- whenz would 
4 youdesaibethisinsortofthecontinuumoft.heir 
5 relationship? 

Page 17( 
1 A ?hatshewasnotoutoftown,shewasinthe 
2 tesidence. 

3 Q Okay. Moving to the next page, “fooled around 
4 F~halfhour-Finisbed,willyoucallme?” Doesthat 
s remind you of a particular contact? 
6 A ‘IbeonlythingIamabsolutelysu!‘eofasIread 
7 thisisthatthiswasanin-personvisitbecauseMoni~told 
8 meonmanyoccasion.sthatthis&ythatherecitedhernumbe 
3 shewatchedhisfaceandshewasamazcdthathecouldrccite 
I her number from memory. 
I Q Okay. And that would have been in response to her 
2 question, “Will you call me?” 
3 A Yes. 
1 Q Okay. When you wrote “fooled around Fti” on the 
5 top, what would that refer to? 
s A when Monica says “fooled around,” she means sexual 
1 contentofsometype. 
3 Q And”Metinthehall,walkedintogether.” Iftbey 
9 met in the hall and walked in ~gether, where would they have 
1 metandwherewouldt&eyhavewalkedinto? 
I A The hall could either apply to the larger corridor 
1 under the residence going toward the East Wing, or it could 
1 also apply to the West Wing hallway. I’m not sure what this 
I one means. 
5 Q Okay. And “walked in together,” where would they 

Page 17; 
1 A SbedeSCdXdthiSaSatimewhcnbeWaS~pkly 
2 engaged Hewasintoit. Andsbewasreceivingalevelof 
3 attentiontbatsbedidn’treceivelateron,althoughshewill 
4 admitorllasadmittedtometbatatthetimecvuttbmwith 

5 thislevelofattentionshedidn’tthinkitwasumugh. 
6 Q Okay. Sotbefaettbatbeknewhanumber,would 
7 eallherwhenh&newshewasatworkandwouldcaIlher 
8 afteracmtacttotellhathatbeenjoyedifinhermiad, 
7 thatwasnotahighenoughlevelofatte0tionfromtbe 
1 Presidaa? 
I A No, because she would know, for instance, h 
t Mrs. Clinton was out of town or away where she could not 
b understand his reluctanoz to pick up the phone and call her 
I whmhehadtheopportunity. So- 
i Q Okay. AndifthatwereFebruary4th,thenitsays 

r 

! 

I( 
11 
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1: 
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i “Ttnsday night cdls.~gcmc Tuesday and Webeqday. 
1 Enjoyed talking to her, have to go help homework, called from 
I home in” in quotation marks. 
a That next Tuesday, then, would be February 6.1996 i 
) and~areyourcfnringtoontbatdaywithtbesenotcs? , 
I A h the earlier days of theit relationship, this 

I 
! would happen periodically where he would actually call her at 1 
I a nice hour of the evening. It w&d be upbeat, positive, he 
I showed he enjoyed being with ha, having her in his life. 
j That went away later. 



1 What she’s saying hex is tbat on the Tuesday night 

2 that hirs. Clinton was out of town that he called. he said be 

3 cnjo>d talking to her. He made a point of saying bow much 

4 be enjoyed talking to her repeatally. when hc bung up, he 

5 said bc bad to go help - and tbat she 

6 toldmctbatbcbadcaIkdfromtbcrcsidaux. 

7 Q Okay. Then “Next day, wm neck tie,” that would 

8 bcFcbma1y7tb- 

9 A Worebcrtk. 

0 Q Yea. ‘Wore her tie.” Excuse me. That would bc 

I Fcbtuary7.1996. Wbatarcyou&x+ngtowhcnyoumitc 
2 that. when you w-rote that? 

3 A ‘That was Monica tcI.Iing me tbat the very next day 

4 shcsawbimwcaringomofbcrtkson-cithcronamonitor 
5 or in Person. 

6 MR. BINHAK: Madam Foreperson, a grand juror just 

7 kfttheroom. Justforthcrccord,dowcstiIIhavea 

8 quorum? 

9 THE FOREPERSON: Yes, we do. 

0 MR.BINHAK: Allright. Andthueareno 

1 unautborizdpcopkinthenxnn. 

2 THE FOREPERSON: No, &ac arc not 

3 MR. BINHAK: Thank you vay much. 

4 BY MR. BIMIAK: 
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5 Q IfIcouldaskyouto~thcpa&pkasc,atthc 

,Page 174 
I top of the page it says, “Midnight,” and that’s underscored 
2 twice,itsays,“Callednwrrnightinthemiddleofnight- 
3 from bed -- phone sex 20 to 30 minutes, 7th of February.” 
4 Sothatwouldstillbethe7thofFebmaryanditwouldbe 
5 midnightonthe&ythatheworethenecktiethatLcwinsky 
6 gavehim. Isthatcmect? 
7 A It appears that way, ye-s. 
8 Q Okay. Now, what are you referxing to when you 
9 wrote “Called next night in the middle of night - from 
0 bed - phone sex 20 to 30 m&&s,” underlined? What were 
1 youreferringto? 
2 A Well,thatshehadbeenasleepandtoheritwas 
3 themiddleofthenight. Thisisarefcrcncetohistelling 
4 her,ashegeneraUydidattbathour,thathewascalling 
5 fiombed. UnlessMrs.Clintonwasaroundandthenitwas 
6 from a differwt location. And that their phone sex lasted 
7 20 to 30 minutes. 

l? Q Okay. Now, you have described certain phases of 
9 this relationship in response to questions that I’ve given 
0 you and also that some of the grand jurors have given you. 
1 And what we’ve just described is a series of contacts or what 
2 you’vejustdescribedisasuieSofe0ntaets. 

3 There’s contact on January 7, 1996; a contact on 
4 January 15, 1996; a contact on January 21, 1996; a contact on 
5 January 27th; a contact on January 30th; a contact on 

1 February 4th; a contact on February 6th; and a contact on 
2 February 7th. 

1 3 Along the continuum of the relationship, how would 

4 you characterize this level of contact between the President 

5 and Monica Lcwinsky? Was this high or was this low or wa? 
6 this sort of average? 

7 A Relatively speaking, this was high. And Monica 
8 cametoseethataswell. 
9 Q Now, was Monica satisfied with this level of 

IO contact that occurred up to February 7, 1996? 
I1 A She spoke of her frushation, as 1 repeat from what 
12 I said earlier, that there were opportunities he didn’t take 
I3 to get in touch with her, so she questioned that. However, 
14 in the compare and contrast mode, she would admit that this 
15 was a hi& level of contact, as opposed to what came later. 
16 MR. BINHAK: Okay. Now, the next phrase that you 
17 put in the book is “No contact ‘til 19 February, President’s 
18 Day, 11 :OO” and you’ve got “Sunday” crossed out and over it 
19. “Monday am. at home, she was going to work.” 
!O And it says ” 19 February, she went straight in,” 
!I uaclerlined, “knocked on door, closed door,” and then 
!2 something is -out. 
!3 And, just for the record, Madam Fomperson, the 
!4 grand juror has returned. Do we still have a quorum? 
!5 THE FOREPERSON: Yes, we do. 

Page Ii, 
1 MR. BINHAK: And tkze are no unauthorizd people 
2 intheroom. 

3 THE FOREI’ERSON: That is corr&. 
4 MR.BINHAK: ‘Ihankyouverymuch. 
5 BY MR. BINHAK: 
6 Q “Dmpexlkr. Iloveher. I’vehurtthemboth. 
7 Somuchbefom. G&e. Wenttoback. Hu@. Nokissing 
8 You have to go now. Wouldn’t evu~ kiss me goodb-” 
9 undtrliwd,“-~-sawha1ean-15,20minutesin 
0 there. 19 February 1996.” 
1 Basedonyournotesandyourmemory,canyourelate 
2 tothegrandjurywhatyouknowfinmhionicaoccumzdon 
3 February 19, 1996? 
4 A Ithinkthatwastbedaythatkcalledheratlxune 
5 and&e-tin. Skrefcrstothisnoworhasrefatcdto 
6 thisinthepastastheinitialdumpday. 
7 Q Asopposulto- 
8 A Asopposedtotbenzaldumpday. 
9 Q Okay. So this was - this would be dump day number 
o oneversus-whatwouldthedayoftheseconddumpdaybe? 
I A May 23rd. 
2 Q Okay. So tbe President called-her at home and what 
3 timedidshe-canyoutellbythenoteswhattimeorfrom 
4 your memory what time she went in? 
5 A Accordingtothenote,hecalledatll,soitsays 

Pwe 173 - Paee’76 
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Page 17 
I she went straight to the White House. 
2 Q Okay. And what year are we talking about right 

3 now? 
4 A This year is ‘96. The May dump day was ‘97. 
5 Q Okay. So did she go to work after he called at 
6 11:00? 

7 A Yes. 

8 Q And is it clear from the notes or your memoxy how 
9 she--didsbegotohim,didsbegotoberdesk,howdidshe 
0 go to work? 
1 A It’s not &SU from my memory on this one. This 
2 indicates she went straight in and knocked at the door. He 
3 must have - you kww -- based on -- she would never have 
4 done that without being invited to do that, knock right on 
5 the door. 
6 Q Okay. And which door are we talking about right 
7 now? 

8 A I don’t know which door of the Oval. It would have 
9 eitherbeenthedoorfrombehindBetty’sde&ortheonein 
0 the corridor. 
1 Q Okay. I)oyou remunberwhatthePresi&ntwas 

2 wearing that day? Did Monica tell you that? 
3 A If she told me, it’s in the notebook. 
4 Q Okay. Now, where -- it says “Closed door, dumped 
5 ha. I love her. I’ve hurt them both.” What does that 
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Page 171 
1 refer to? 
2 A HewastellingMouieathatk-whykhsdtoend 
3 the physical mlationship. s-7 
44tJ=tkWbehad 
5 hurtthembothovertime,bothMrs.Clintonmxlhis&ughter, 
6 inthepast. 
7 Q Andtlx.nitsays,“Wenttobaek. Hugged.’ Where 
B would “back” be? 
9 A Thestudy. 
3 Q Ok a y. l Hugged. No kissing.” What wouldthat 
IllBZUl? 
2 A Monieahassaidthatshetriedontheseoccasions 
3 togethimtokissherandshesaidshetriedvaliantlyand 
8 k wouldn’t even kiss her even goodbye. 
5 Idon’tszethisinthenote,butI rememberthis 
5 conversation with Monica rtqeadly saying that she was very 
I upsetandwasaying 
J Q Okay. And it says “-- guard - saw her leave - 
3 15.20 minutes.” What does that indicate? 
1 A Sk spent 15,20 minutes in there. 

1 Q O~Y. 
2 A That’s how long she was in there, in her opinion. 

3 Q And the guard saw her leave? 
4 A Yes. 

5 Q Okay. Would that be a uniformed Secret Service 
. 

7 Pase 179 
I guard or would that be a guard on the protective detail’ 
2 A That would be a uniformed. 
3 Q Now, the next passage says, “End of Febnmy, IWO 
4 weeks later. 28th, anxiety attack ---going out of 

5 town -- Israeli unbassy that night -- he saw her at 9:00 in 

6 haihvay.” 

7 A He saw her in hallway and then I put 9:O0. 
8 Q Okay. Describe what you’ve memorialized there. 
9 A Monica was very upset after the dump, but she was 
0 fairly well committed to reinstatiug the relationship. 
1 ?hisdemombatesherknowledgeandherkeepingtrackof 
2 wknMrs.Cl.intonwasoutoftown. ‘Ihatwasusuallyvery 
3 important because then she could possibly get him to see her. 
4 It says - this note means, I believe, that the 
5 Residenthadhadafimctionatt.heIstaeliembassyonthe 

6 nighti.nquesticm,sosheoneeagainpositionedherselfin 
7 the hallway and it once again worked. 
8 Q And that would be sk would know that k was coming 
9 back by looking at her schedule, as you’ve previously 
0 tezdfii? 
1 A Yes. 
2 Q Hisscheduk. 

3 A His. 
4 Q As you’ve previously testified? 

5 A hfm-hmm. 
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1 Q AftcrthisfPstdumpday,didMoaicatellyou 
2 wbctbasktkughttbattkResidcntwassaiousabout 
3 trulyahdingtkxelationsbipudidskfcdtktitcould 

4 kcmtinxdorwktwacbzfalingsontbataccount? 

5 A WdJtkfirstonc,sktkughttktkfclttkt 

6 kh4tobxakitoff. Youkuow,kbadspohaboutnmxxs 
7 bcfor~ Skklieihiwhatksaidaboutnotwantingfurtkr 
a hptbiswifcorhisdaughtu. Butskkdreeron tokIkvc 
J inkrownmiudtbatskeouldgutkmlationshipbackon 
)tCXk 

I Q Istktarcasonwhyskmightkvetriaitogctin 
2 hispatfi~kwascoaiiaghackfmmtkkaclianhassy? 
t A Itwasoneoftkways. Yes. 
I Q Now,tkncxtthingitsaysis”10zOOpkoerings, 

i lo&aIrcaUypn5ty,calkdyouintkoff~icc,shoH 
i eonvasation.” wktwaeyoumaIlo~tbae? 
r A ~tkrpositiooinghxlfintkbahay 

I brought about - what it bad brought about in tk past 

) rwtirrdywascMtactandkhadmissedhawheakcalled 
1 haatthcofficc.chwasannoyingtohabccauscit- 

1 thisc4mvasationskwedkrthattkrclationshiphadtk 

2 polaltiaItok nstartcdbaxusckhadsaidifkkd 
3 rcacki bcr in tk off&, k would have had hes come over. 
4 He didn’t reach her at rk office aad rc&xl ha 
5 atbomsoskwascncouragcdbythattoklicvcthatkhad 

n.-,, 177 n,, ?OP 
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Page 18 
I ovcrcomc his misgivings and was ready to hax the 

2 relationship continue. 

3 Q On a previous occasion you rkscribal bow tbc 

4 Presidentwcntfromapaiodwbekwasin&cstiin 

5 Monica L&t&y to a push-pull type paiod wberc arc we in 
6 thatarcarightnow? 

7 A Ithinkwhcattbcbq$mingof~~t. 

8 Q ‘llc hcginning of what? 

9 A Push-pull. 

0 Q And just again for clarity. if w~‘rr ai tbc 

1 heginning of push-pu& What Was the ptlSh-puU? 
2 A Monica bckvcd, 1 bckc, sinarcly bdie%l. 

3 that he did not want to hurt his wife or daugbtu. hut that 
4 hcwasateac~dtoherdthathcdidthissartofthing 

5 although be wasn’t proud of it. 

6 MR.BIMIAK: hhiamFoqa-son,marcwithina 

7 couple of minutes of whar ult normally break. but it’s 

B actually a logical breaking time. So with your pamission, 
3 Iwillaskyoutoatdfiveminutcscarlytoday. 

3 THE FOREPERSON: You’te the one that would best 

1 know if it’s tbc logical time. 

2 MR. BINHAK: Fair enough. With tba& tbm, with 

3 your pa-mission I will excuse Ms. Tripp for tk day. 
3 Ms.Tripp,youartatc~forthtdayaadwcwill 

s askYoutorctllrnonThursdaYmaninn, flrstthinKirltbc 

July 7, 199x 

Page 182 
I morning. Can you be here to join us? 
1 THE-s: Iwillbehere. 
1 MR.BINHAk Good. Thankyouveqmuch. 
I THE wlTNEss: You’re welcome. 
i THE FOREPERSON: Thank you. 
i hKBlNHAk Andyouarecxused. 
r ~witIKsswasexd) 
I (whereupon, at 4:25 p.m., the taking of testimony 
1 inthepresenceofafu.llquorumoftheGrandJuxywas 
1 concluded) 

***** 
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Page 2 
1 PROCEEDINGS 

2 -pm 
3 LINDA R. TRIPP 

4 ~asawiroasandhavingbacnfirstdulyswornbythc 

5 FuqasonoftbcGnmdJury,wasuamixdandtcstiwd 

6 fdrr as folkws: 

7 JZXAMINATION 

8 BY MR. BINHAK: 

9 Q All right. We-lcomeback, Ms. Tripp. 

0 A Thank you. 

1 Q Forthcreecnd,youarethcsameMs.Trippwbo 
2 mtifii on Tuesday and Thursday of last week and Tuesday 

3 thisutek? 
4 A Yes. 

5 MR. BINHAK: All right. 

6 MadamForepaxm,Aetmejustaskyouifwehavea 

7 c-ponlm? 

8 THE FOREPERSON: Yes, w do. 

9 MR. BINHAK: And tbt grand jury is in session and 

0 thearenotmutbofi&peopleintbemom? 

1 THE FOREPERSON: That is correct. 

2 BY MR. BIMIAK: 

3 Q Ms. Tripp, at the outsd of your testimony, this 

4 would be a wa% ago Tuesday. I md you and explained to you 

5 tbz rights and responsibilities that you had as a grand jury 

Pagem July 9,1998 
I Page ! 

1 witness and at the time you told me that you understood them 
2 and you’ve reiterated that point at the beginning of each of 
3 your testimonies. 

4 Is thar still the case? Do you understand the 

5 rights and responsibilities that you have as a _aPld jq 
6 witness? 

7 A Yes. 

8 Q WouId you like me to go over them again or would 
9 you like to just rely on your memory of the first discussion 
0 thatwebad? 
1 A Tbae’snoneedtotqXat. 

2 Q Allright. AndtbentbesecondquestionI’djust 
3 liketoaskyouishaveanyofthetcrmsoftbeageement 
4 that we disrxrssed that you have with the United States 
5 chan@dsincetbetimewedisc~them? 
6 A No. 
7 Q All right. Let’s pick up where we left off. 
8 We were talking last Thursday about the notebook that you 
9 prepand at Monica’s request. Is tbat correct? 
10 A Yes. 

‘1 Q Justasageneralmatter,ageneralque.stion,a 
2 very generaI question, w-e have referred from time to time in 
3 your testimmy to “the President” and just for tbc record, 
4 the presidcot we’re referring to is WilIiam Jeffemn 

5 Clinton. IsrJlatcaTect? 

Page 4 
1 A Yes, it is. 

2 Q AndIknowyou’rtu.singthat&am,soifyou’xc 
3 goingtousctbattumtolzfutoanyoneotkrthanwilliam 

4 JcffawmCliu~justnotcthatwbcnyoudoit. Canyw 

5 dothat? 

6 A Yes. 

7 Q Okay. &of the issues that we talked about 

8 durhgthchstscssianwasaJamary2lstma%ingbctwm 
9 MonicaLcwinskyandtbePmidcntattbcWhiteHoufeimdhve 

0 youbadacbancctonkctaboutthatovatbtlastcoPrp]c 

1 ofdays? 

2 A Yes. 

3 Q Now, migimlly wheu you testifd, you desaihed a 

4 m&ngintheOvalOffieeandtbcnyoubaddcscriiwlmt 
5 you tbougbt might have ban a subsequent meeting in Nancy 

6 Hanrcich’s of%%c. Would you care to add or amend anything 

7 you said about that? 

8 A WeLcanwcgotothenotebooksothatIcando 
9 this- 

0 Q Abgolu&ly. We’re talking about LT-4, cornxt? 

1 A Ibelicveso. 

2 Q Thatwastbcnotcboak,tbenumbcrwcuscdto 

3 introduce the notebook. 

4 You’n looking for tbc third page and tk 

5 fomhpage? 

1 
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page 
I A Yes. Yes. The annotated date, which appears to be 
2 accurate, is the 21st of January of ‘96. 
3 Q And did that include the events that occurred in 
4 Nancy’s office that you described, in Nancy Hernreich’s 
5 off&, that you described to the grand jury? 
6 A Yes. 

I Q All right. If I could ask you to him. then, to 
8 the ninth page of the notebook. When we left off on ‘Ihtxrsda 
9 afternoon, you described the period that we’re entering now 

0 as the beginning of the push-pull period, is that correct? 
.I A Ye.% 

2 Q And can you just --just to get the grand jurors up 
.3 to speed and refresh their memories, why don’t you describe 
4 what the push-pull period is? 
5 A It followed the period of his apparent total 
6 engagement in the relationship. By that I mean frequent 
7 contact. The period of total engagement is the time when 
8 lx was initiating the contact, when he with Monica’s 
9 assistance showed that he was allowing the relationship to 
10 continue and, in fact, encouraging it. 
!I The push-pull portion began when he started to show 
12 signs of reluctance to continue the relationship. Monica 
13 felt that she was successful in Overcoming that several times 
14 throughout the relationship. 
15 Q And how would Monica Lewinsky overcome that 

Page C 
I push-pull phenomenon? 

2 A Monica felt that if she positioned herself in such 
3 awaythathewouldhavetosceherthatbewouldbemore 
4 likely to continue the contact 
5 Q Did Monica in addition to positioning herself in 
6 certain ways, did she modify her behavior as the relationship 
7 wmt on to inspire more contact from the President? 
8 A Yes. This was demonshated by frequuit positioning 
9 ofherselfatdifferentareaswbcrehewouldhavctosctbtr 
0 and later with more and more frequent telephone and paging 
1 contact. 
2 Q All right. Let’s talk about - let’s go into the 
3 notebook. The sixth line down, under a line you’ve written, 
4 “‘Ibe day he signed Cuba” and “summit” is crossed out, “thing 
5 libertad, sanctions against Cuba-” Does that spur your 
6 memory about a specific event? 
7 A WelI, I would first say that tbesz words are actual 
8 words that Monica said to me. ‘Ibeir significance - they 
9 were significant to Monica in that sbe relayed them in this 
0 dissertation of the sequence of events. So I wrote down what 
I six said, but I didn’t know the significance of that date. 
2 This date was significant to Monica because she was 
3 disappointed that having seen him and in the presence of 
4 Natalie that he didn’t acknowledge and didn’t call following 
S that sighting. 

Pace 7 
- 1 Q So is that what “receiving tine” refers to? Wetr 

2 they on a receiving line whre they saw the President? 

3 A Ibelieve so. 

4 Q And who is Natalie again? 

5 A I’m not sure if this is the person I believe 

6 Natalie to k but the Natalie that Monica told me about was 

7 ayoungwoman who was a friend of hers whom I believe she had 
8 known in California who she told me was now actively involved 
9 in the Church of Scientolqqy and. in fact. worked for Lisa 

0 Marie Fhsky in that capacity. 
1 Q Now.thenextattryintbebookthatcomesafter 

2 the line says “End h4arch” and March is double unda-scoted. 
3 “tbm hc went that aftcznoon, summit in Egypt. few day. 

in Bosnia.” Is that an accurate 

6 A Yes. 
7 Q Okay. Why did you write those notes and what do 

8 theymean? 
9 A It was again Monica’s continuing dissatstion of 

0 the seq~cc of cvcnts. She found this significant. that 

1 hewasnlayinghismovancn u and more spazifically the 
2 movements ofh4rs. Clinton and their daughta. 

3 Q Andsodothsenotestellyouwhacbewmt? 
4 A Ycs.qparently. 

5 Q hclwbacisthat? 

Page 8 
1 A Egypt 
2 Q And what about the First Lady and Chelsea Clinton? 
3 A ShestatedthatatthetimetheywereinBosnia 
1 Q DidMonicaLewinskytmderstandthattobean 
5 oppoitunityatthetimeforhertoseetbeI’nSdentandbavc 
5 somepersooalcQn~withhim? 
I A Yes. But I would add that that was because that’s 
i whathehadsaidtoberaswell 
a Q Anddidthatcontactoccur? 
1 A It didnot. 
I Q Okay. How do you know that? 
F A Ihe next notation states, “That weekend, be golfed 
1 on Sunday.’ 
I Q And what does that mean? 
i A It means in Monica’s view, be had an opportunity to 
i Seeher0ntbtSUxldayWith 

‘-insteadhecbosetogoIf. 

I Q Whatabouttbatcvening? Didbesaherthat 
1 evening? 
1 A Yes,itstatesthattberewasan8:OOsauningat 

the residence theater in the evening. 
,2 Q ButIaskedyoudidheseeherandyousaidys. 
3 Did Monicra attend that screening or did she not? 
4 A Oh, I’m sorry. No, she did not. 
5 Q Okay. And so why was it significant to Monica 

n-e,< ~D--,v 
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P-5 
1 kwinsky that tkre was a scruning at tbc tkatcr at 8:00? 

2 A Well. it was, again, a pleasure point tbat k chose 

3 ta do. And k wasn’t making tbc time to exclusively see ha. 
4 Tk significance kxc is that sk ma& a point of saying sk 
5 waital until 10:00 that cvcning for a call. 

6 Q Now, you previously bad testid kforc this 

7 grand jury that Monica on occasion would wait for pbonc calls 
8 if sk thought tk Prcsidcot was going to call or she’d wait 
9 forcvcntsifksaidtktkwasgoingtos&herata 

IO certain time. Is this a spccitic aampk of that kind of 

I1 activity? 

I2 A Yes. And wkn I first met Monica in April of ‘96. 
13 xvi&out knowing tk nature of tkir relationship at that 
14 poinSskdidtcllmethatskmadeopportuniticstos&him 

15 asmanytimcsasskcottld. 

16 Q Now,ifyou’lltumthepagctotbcnextpaghdid 
17 Monica Lcwinsky while sk was telling YOU this make my 

18 wmmwts about wktkx tk First Lady contin& to k away 

19 overtkncxtwedr? 

!O A Yes. lk notes xcfkzt that Monica told me the 

!1 ocxt wmk Mrs. Clinton was out of town, still in Bosnia. 

!2 Q And did Monica have an opinion about whdher sk’d 

!3 k able to see tk President as a result of tk Fit my 
!4 king out of town? 

!5 A Sk continued to kkve based on previous 

Page 1C 
1 ixxrtionsPresidentCIintonhadmadetoherthatitwas 

2 thisverysortofsituationthatwouldallowtbemtospend 

3 timetogether. 

4 Q And did Monica eventually see the President during 
5 t.hispaiod? 
6 A Yes. ‘Ibe notes reflex3 that she did. 

7 Q Why don’t you tell tbe grand jury what the 
8 circumstanceswaewhensbesawhim? 
9 A We& the notes say that on Monday she is pissed. 

0 Those were Monica’s words again. I think there’s 
1 significance in this, at least there was in my mind, because 

2 this - thex would have heen no reason for Monica to in kzr 

3 review of the sequence of events to me to include such a 
4 statement as being significant unless in her mind it was 
5 significant and it was to her. 
6 In the analysis of the relationship over time, she 

7 would analyze cause and effect. In this ease, this to Monica 

8 was a representation of how he reacted when she demot~s~ated 

9 certain behavior. 

0 Q All right. And so what exactly then was she 
1 pissed, her word, about on that Monday? 
2 A WeII, the lack of contact during a period when she 

3 had been led to believe that they would have frequent 
4 umtact. 

5 Q And then when she saw the President - well, do the 

Page ! 1. 
1 notes reflect that she saw the President on Monday’? 

2 A The notes say “Jogging, dip room, walked by, 

3 ignored him.” 
4 Q And do you have an independent memory of that, OF 
5 Monica telling you about this incident? 

6 A Yes. She said that he had returned -- President 
7 Clinton had returned from jogging. She knew, again, by ths 
8 schedule when be could be expected to return and the 
9 entranceway that he would most likely use, so she positioti 

0 herself in the area of the diplomatic room, walked by and 
1 ignoredhim. 

2 Q And what was Monica Lewinsky hoping to accomplish 
3 by ignoring the President when be walked by her? 

4 A Shewantedtorelayintbeonlywayshebnewhow 
5 that his actions were upsetting to her. 
6 Q Now, the next sequence of the notes, there’s a tine 
7 and then under that it says * 11 am. Tuesday” and the Tuesday 
8 is underscored. Wbat happened at 11 a.m. Tuesday? 
9 A ‘Ibe notes reflect that the President called her on 
0 the house phone while she was in her office in Legislative 
1 Affairs at the White House. 
2 Q And do you have an independent recollection of her 
3 telling you about this particular phone call as well? 
4 A Idohecausethexhadheendiseussionhetween 
5 them, Monica relayed to me that she had CZXDressed CoDCem 

Page 12 
1 about the fact that the acronym POTUS was displayed on the 
2 digital printout on the Merlin phones and this particular 
3 timebetoldhathathehadfiguredouthowtomakethat 
4 nothappen. 

5 I’mnotsurebasedonmyndeshuewhatho~ 
5 phonemeans. These were Monica’s words. I don’t know if 
7 thatwastbe~~~~orhousephcnetbatisintbeoffice. 
3 Q AndIthinkyoudiscussedwithtkgrandjuryon 
? lastTucsday-isitfai.rtosaythattheWhiteHousephoncs 
1 have Iike a display on them? How does that work? 
I A Icante~youthatwhenIwas~,theymatched 
2 the description Monica gave me: black Merlin phones with a 
3 digital display area that displayed incoming calIer numlx3-s 
4 and w outside the complex as well as inside the complu. 

s Q SoaccordingtoMonica,ifthePnzsidentwouldcalI 
S her, what would the display on her phone u.sualIy say? -Or up 
7 to this point, what -- 
3 A Until this point, it said POTUS. 
2 Q And why did that concern Monica, if it did at alI? 
I A It made ber very uncomfortable, even on those times 
I when she was alone in the office. She didn’t know.* 
2 there was a record of that sort of-thing, she didn’t know if 
3 this would be seen by anyone elec ultimately or it was even 
4 monitored, and she felt that there would be little believable 
5 way that she could explain calls from the President to her 

r)..,,” n n-. ,_ . - 
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2 Q Did she share that concern with the President? 
3 A Yes. Repeatediy. 
4 Q And what was his response about that concern? 
5 A Well, at first, he hadn’t realized that that’s what 
6 happened and apparently tkre was some discussion about t.h~ 
7 fact that sonic of the lines within the immcchate Office of 

8 the President are sctarnbled so that when people utilizing 
9 those particular numbers on those particular phones call 
0 out it mds something e19e, either a different number or 
I unavailable or something like that. And hehad assumed 
2 that that was the case coming from his phone as well. 
3 When he found out it wasn’t, k said k would 
4 look into it and see if he could ensure that that didn’t 

5 bpen. 

6 Q Did Monica Lewinsky connect the jogging incident on 
7 Monday where the President walks by her and she ignores hit 
8 with the phone calI on Tuesday morning? Did she connect 
9 those two events? 

!O A Yes. 

!I Q Okay. How did she connect those events? 
12 A Well, she felt that her behavior precipitated a 
!3 phone call. 
14 Q Is that what she intended to do? 
!5 A Yes. 
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1 Q Now, the next notation in the book says “Thursday,” 
2 and it’s double underscored and them’s a colon and tkn it 
3 says’Slipped.” Is that correct? 
4 A Itdoes. Idon’tknowthesignifieance. Iknow 
5 what slipped meant Sk slipped and hurt her knee, fell, 
6 actually, and I don’t ksow why she iucluded that. 
7 Q ‘Ihen the next notation says “Friday am., jogping,” 
8 double underscored, ‘mturn.,” and then tkre’s some words 
9 under that. Using the notes and your independent memory, 
0 what can you tell us about Friday and jogging return? 
1 A lhisismuchthesamethingaswejustd&ussed. 
2 This was the President return@ from jogging. The 
3 annotation “elevator” and “passed Connie Mariano, doctor,” i, 
0 arefcrencetothefsrctthat~sawhimnearthersidence 
5 elevator in that same eonidor under tk residence. Sk was 
6 passing Dr. Mariano’s off& which is located in tk near 
7 vicinityoftheelevator,andthat’swheresheaawhim 
3 Q And then there’s a notation, “Puts tie on for mst 
2 of day.” What does that mean? 
I A Hewasinjoggingclotheswhenshesawhimand 
I whenkappearedforbusiness later,kwaswearinghertie. 

22 Q Did Monica I&win&y make a connection between the 
23 Pmident wearing her tie and Monica seeing him in the 
24 morning? 
25 A Yes. Monica’s interpretation was that he was 
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1 sending her a signal. 
2 Q Did she have an opinion about what that signal w$ 
3 A That he was thinking of her. 
4 Q And the next notation says “p.m. Harold and 
5 Bruce-- ‘Hi, Monica’ -- ” Dc YOU know what that mean_; ’ 
6 A Yes. That evening -- this made quite an impress~or. 
7 on Monica That evening. agam, in that same corridor, S:T 
8 passed the President, Harold Ickes and Bruce Lindsey cozJn_r 
9 toward her and the President acknowledged her and said. 
0 “Hi, Monica,” among other things. 
1 Q And when you say “among other things,“ what arc you 
2 referring to? 
3 A Monica felt that be had made an off-color remark to 
4 Mr. Ickes and Mr. Lindsey which caused them to show a 
5 reaction: 
6 Q Anddidsbeheartberemarkorwasthather 
7 interpretation of the event? 
8 A ‘hat was ody her intapretation. 

9 Q If you could turn the page of the notebook, LT-4, 
‘0 did anything else continue that day? Did anything happen 
1 overtkrestoftheday? 
2 A It says “8:OO pm, called her office from 
3 residence.” This is Monica telling me that the President 
4 following the “Hi, Monica” greeting in the hallway called 
5 Monica in her offtce in Legislative Affairs at the White 

1 House from his residence in the White House. 
2 Q Is there any indication in the notes or from your 
3 indepen&mtmemoryaboutwhattheyd&ussedduringthat 
4 particular phone call, this 8:00 phone call? 
5 A Skdeseribedtbatkinvitedherforanupceming 
6 movie scree&g on,th”t Friday night. 
7 Q DidMonieaLewinskydiseussthatinvitatiouwith 
8 the President? 
9 A Yes. 

0 Q Whatdidtkydiscuss? 
1 A HediscussedwithMonicathefactthathewas 
2 having friends over for dinner and then they would k vi&n 
3 a movie. He did not invite her to ditmer, but k did invite 
1 hertojointhemforthesuuning. 
i Q DidMonicaaskwho~goingtokthere? 
i A Yes. 
1 Q How do you know that? 
1 A Sk told me that. 
a Q Anddidkreqxmd? 
f A Yes. ,He said k thought that it would k Nancy 
I Hemreich, Betty Cunie, George Stephanopoulos and I believe 
! sk said others. And at that point she declined, saying, 
I “No, thanks, that’s not a good idea.” 
I Q Now, the next notation in the book is “Sunday, 
i March 3Oth, called at 1:OO.” Is that corm&? 
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1 A Yes. Before I go on, I will say tbar m this 
2 conversation Monica also relayed to me that he agreed with 
3 her it was not a good idea upon reflection but said that 
4 they would certainly (io that at another time. 

5 Q Wkn you say “do that,” you mean go to a movie 
6 together in the White House? 

7 A Yes. Yes. Itwassomethingshevezymuchwanted 

8 to do. 
9 Q Now, the next entry, BS I said, is “Sunday,” double 
0 underscod “March 3Ot4 called at 1:OO.” Let me j*t ask 
I you a question. When you were at our off& and you were 

.2 debrief%, you were going through the debriefing process of 
3 this book with me and several other FBI agents, did we have B 
4 calendar for the years 1995, ‘96 and ‘97 handy? 
5 A Yes. And it was very helpful. 

6 Q Okay. First, describe what w-as on that calendar. 
7 Was it just a blank calendar or was it filled out in any way? 

8 A Blank. 

9 Q Okay. And in what way was that blank calendar 

10 helpful for you in going through the hook? 
:I A We& I say it was blank. It was an actual 

:Z calendar with dates corresponding to the days of the week for 
3 that month, for that year, so -- 
‘4 Q Right. But it waslikea commercial calendar. 

‘5 A Yes. 
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1 Q Nobody had written in -- 
2 A Right. 
3 Q ObY- 
4 A Itwasklpfulbzausethisnotetakingtookplace 
5 well after thei sequence of events and I have stated before 
6 that h&mica has a remarkable memory, in my opinion, for tbe 
7 specifies. 
8 Ihelievethatoveraperiodoftimewhenshe 

9 refer& to specific dates, she may have been helping her’ 
0 memory with the aid of a current calendar, as opposed to 
I the actual year that these events took place and that seems 
2 to be reflected in the slightly off - Sunday is not that 
3 date, it’s Monday, kind of thing. One day off. 
4 Q So in this case, the book says “Sunday. 
5 March 3Oth,” but on the calendar, were we able to date 
6 the March 30th date as March 31st? 
7 A Yes. That’s precisely what happened frequently 
8 throughout the notebook. 

9 Q Did she ever tell you that she was -- or did you 
0 ever have an indication from her that she was working off a 
1 current calendar when she was relating these events to you on 
2 this or other occasions? 
3 A Occasionally she’d say, “Let me check. Yeah, that 
4 was Sunday the -- ” whatever. So I had the sense that she 

5 was working off a current calendar and just not realizing it. 
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I MR. BINHAK: Yes. sir? 

2 A JLJROR: Excuse me. Did you ever get the fekr,- 

3 that somcluncs she was rcfuriw to a diary at all? 

4 THE N’lT?%SS: I’ve ban asked this bcforc and 1 

5 really don’t think so. but I don’t know that for a fact. 

6 A JUROR: Did you ever see her use a schedule or 
7 somcrhing like hat? 

8 THEms: Yes. 
9 A JLJROR: Or a pocket calendar? 

0 THEwlTNEss: Yes. 

1 A JUROR: So sbc might have bad one from previous 
2 years tbr she would look af paiodically? 

3 THE WITNESS: That is possible. And if that’s 
4 hue,sbcncvcrshanditwithmc. ldon’tknowittobc 
5 truc.fknowthatshtdidcarrya-Icallthcm-Ihavca 
6 F&-Fax and it runindal XIX of a Filo-Fax. but bigger. So - 
7 A JUROR: Thank you. 
8 THE Ivl-mEss: You’re wclcomc. 

9 BY MR. BlNHAK: 
:O Q And so moving on, rtm. what would have hap& on 
1 what’s markul in tk book as Sunday, March 3Ot4 but what you 
2 bclicE is Sunday. March 3 1 Sk according to tbc cza-lstly 
3 dated eakndar that you looked at? 
4 A 7%~ notes indicate that Monica told mc that tbz 

5 Rsident called at one in the afternoon and, again, calkd 
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1 her in her office in Legislative Affairs from the residence 
2 intbeWhiteHouse. 

3 A JUROR: Excuse me. I have a question. 
4 MR. BINHAIC Yes, please. 
5 A JUROR: Ms. Tripp, how would the Pr&dent know, 
6 forexample,tl+MonicawasworkingonaSunday? Didshe 

7 say any of thatd 
8 THFi WITNESS: I don’t know. 

9 A JUROR: Okay. 
0 BY MR. BINHAK: 
1 Q Do you have an independent recolIe&m or from the 
2 notes can you tell what umvesation they had when the 
3 President called Monica L%nsky on this day? 
4 A Tbenotesrefleetthathesaidhehadn’tfeltwell, 
5 so k hadn’t called. The next notation is “Foolad around -- 
6 45minutcs.” 

7 Q Well, firsf do you have any independent 
B recolltaion of her telling you about that, that phone call? 

9 A My independent recollection is that these notes 
0 reflect a shorthand version of the conversation I was having 
1 withMonicaaadthesenotcsreflecttomethatsbetoldme 
2 that she, following the phone malversation, went over to the 
3 office and they fooled around for 45 minutes. 
I MR. BINHAK: Let me just stop for a second. 

5 Madam Foreperson, a grand juror walked out of the 
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1 room. Do WC still have a quorum? 

2 THE FOREPERSON: Yes. WC do 

3 MR. BINHAK: And tbae are no unauthorized people 

4 in tbe room? 

5 THE FOREPERSdN: No, we don’t. 

6 MR. BINHAK: Thank you vay much. 

7 BY !vlR. BINHAK: 

8 Q I’m sorry to interrupt. Ms. Tripp. Wben you noted 

9 “fooled around.” what would that have meant? 

0 A Those. again, are Monica’s Words. 

1 Q As a gaxral matte& when tbc President calkd 

2 Monica Lxwinsky on her work phone what was Monica Lewinsky’s 

3 reaction to that? 

4 A I’m not sure I understand what you mean. 

5 Q Was she comfortable talking to the Resident on ha 

6 work phone? 

7 A No. Sbe was happy to hear frcen him always; she was 
8 not comfortable receiving personal calls from him in tbc 

9 office. out of a concan. 

0 Q Concern for what? 

1 A Sherepeatedlytoldmetbzwaddjustbenoway 

2 to aplain phone calls from th Prcsidmt to somome in her 

3 position. 

4 MR. BINHAK: Do you have a question? 

5 A JUROR: No. I’m sony. 
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1 BY MR. BINHAK: 

2 Q Now.tbenext- 

3 THE FOREPERSON: Excuse mc Steve. 

4 MR. BINHAK: Sure. 

5 THEFOREPERSON: Ifthisisalogical- 

6 MR.BlNHAIC Thisisavuykgicaltime. 

7 THE FOREPERSON: Okay. TIKII wx need to take a 

8 break. 

9 MR. BINHAK: That’s tcnific. Why don’t we do 

D that? With your pamission, I will excuse the witness for 

1 tcnminutes. 

2 THE FOREPERSON: Yes. 

3 MR. BINHAK: Ms. Tripp, you’re excusozl for ten 

4 minutes. 

5 THEwl-IwEss: ThankyoIL 

6 (Witness acuscd. Witness raalbd.) 

7 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, you are still undex 

B oath. 

9 THE WlTNESS: Yes, ma’= 

3 BY MR. BINHAK: 

I Q All right. Ms. Tripp.wclcomebaek. And, fortbe 

2 zuzord, you’re tbe same Ms. Tripp that was hcrc carlicr this 

3 morning? 

4 A Thank you. Yes. 

5 MR. Bl?JHAK: All right. Madam Foreperson, we have 

3 THE FOREPERSON: That is correct. 

J MR. BINHAK: All right. Thank YOU very much 

5 BY MR. BINHAK: 

6 Q Ms. Tripp. one of the grand jurors asked me lust to 

7 ask you a coupk of questions to clarify this issue of wlxn 

8 tk acronym POTUS comes up on the phone. 

9 Your knowledge on tlus issue comes in part from 

10 your own upaience in the White House. is that correct? 

:I A Yes. 

,2 Q But also at kast with the spezif%s of what you’ve 

3 testifti with qard to Monica’s pbonc Monica hvinsky’s 

4 pbonc that comes from Monica Lcwinsky telling you what 

5 happened. 

6 A Yes. Evqthing &lecctod in this notebook, for 

.7 instant is from Monica. 

.8 Q Okay. Soturning,tben,towhcnaacUytk 

9 acronym F’OTUS would come up on kz phone, what did Monica 
!O Lcwiosky tell you about that particular issue? 

!I A Do you mean in addition to what I’ve already said? 

!2 Q weU, jut to clarify, before the pbone call that 

!3 we discussal which was on a Tusday at 11 a.m.. is it fair to 

14 say tbat her pbone would always display POTUS when tbc 

Is President would call ba? 
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1 A Yes. Andthatithadbeenzrnissuetheyad~. 
2 Q AndtbenafterthisTu&ay11:00phonecall,what 
3 happened? 

4 A Well, not af& that Tuesday. That Tuesday 
5 telcphcm calI, it did not show up ark the phone and be 
6 adcirtsed that witi-her. 
7 Q Andthen&&aftexitdidn’t&owup? 
8 A She said not. She said it did not. 

9 Q Andshehaddiscussedthatissuewiththe 
0 President? 
1 A Yes. Priortothisphonecallandduingthis 
2 phonecall. 
3 A JUROR: Can I just ask a couple of questions? 
4 MR. BINHAK: PIcase. 
5 AJUROR: Linda,whileyouwerzstillintbeWhite 

6 House, had the Merlin system bax installed? 
7 THE WlTNESS: Yes. 
8 A JUROR: Okay. 
9 THEWITNESS: Itwasreant. Irefertoitas 
0 Mdin, that’s what we called it. It may have another name. 
1 -4 JUROR: Meridian, I think. 
2 THE WlTNESS: I’m sorry? 
3 A JUROR: Isn’t it Meridian? 
4 A JUROR: There’s a Merlin also. 
5 A JUROR: l’hetz’s a Merlin also? Okay. 
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1 THE WITNESS: I recall it as Mdin. That’s what 

2 \krc callaI it. but I can’t speak to wktk that was exactly 

3 what the system was cdkd. 

4 Tk readouts witb the information on tkse 

5 particular phones was uew to this administration. It had 

6 not ban that way in the Bush Wbitc House. 

7 A JUROR: Okay. Thank you. 

8 THE WITNESS: You’re welcome. 

9 BY MR. BINHAK: 

0 Q Wkreweleftoffintknotdxok,LT4,youbad 

1 described this 4S-mhute mating which is noted in the b&k 

2 as “foolal around.” And, just for clarity, what did you 

3 nom&.ly me4 wkn you put “fookd around” in tk notetik? 

4 A Well, Monica referxrd to “fooled around” as sexual 

5 activity. 

6 Q And would those have been hcs words, “fooled 

7 around”? 

8 A Yes. 

9 Q Now, the next notation, tkre’s a line afta that 

.O and tk next notation in the book nzds, “Next w&k on 
:I Friday,” and tba-e’s a lit& scratch out, and tbcn it says 

:2 “fired” and it’s doubk unckrseored. Do you rcmQnbQ 

13 discussing this issue with Monica kwinsky? 

14 A h&my, many times. This was tk pivotal day in 

15 Monica’s white House life. It was the day tbat she was told 
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1 page. 
2 A Right. 

3 Q Da YOU remember anything aboc: that? 

4 A I only remember that she -- my mdepemknt 

5 recollection is that she had a converSatlon with Nancy XKXZ 
6 this, in tears. 
7 Q who was in tears, her or Nancy? 

8 A Well, actually, Monica was in heavy tears and h‘anc) 
9 had tears in her eyes on the two occasions that Monica 3~ 
0 her during this timeframe. And I’m not clear what day, 
I wkdher she also saw her on the Friday and relayed this to 
2 her and then had a subsequent c~nversatim, but I know she 
3 indicatedtomethatshehadseenNancyandthatNancywas 
4 emotionally touched by this. 
5 Q- And what did Monica Lwinsky and Nancy Hemreich 
6 talk about during that meeting that you just described? 
7 A Monica had shared her dismay and her emotional 
8 di.stresswithNancyandhadalsosaidthatsheneededto 
9 see the President before she left. And Nancy said that 
!o the family of cabinet Secretary Brown was coming in over 
!l the weekend, essentially did what Nancy does best, and 

!2 placated Monica and said they’d try to do it on Monday. 

13 Q Did Nancy Hernreich explain to Monica Iewmsky 
14 why she was fired? 
15 A well, they had the conversation over the actual 
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I that she was being let go. That was completely unexpected. 
2 She did not expect to be fired. 
3 Q Andundathat,itsays--well,what&ywasshe 
4 firedon? 
5 A AFriday. Ibeheveitwasrightaroundtbefirst 
6 Friday of April. 
7 Q Now, on Saturday, did - well, the notebook says, 
8 “Saturday, cleaning out office, hysterical -- ran into 
9 Nancy -- ” Based on tbe notebook and your independent 
0 recollection, what do you remember about Monica on that 

1 Friday and Saturday of the weekend she got fired? 
2 A WhatI remember is that she had been very upset on 

3 the Friday and Saturday she went in to her office to clear 
4 out her Offloe of her personal belongings. 

5 Q And was that an emotional act for Monica? 
6 A Very emotional. She described it as hysterical. 
7 Q And why is that? 
8 A She had only hegun being a paid staff person months 
9 before and she envisioned a long tenure at the White House, 
10 particularly in light of her relationship with the President. 
!I Q Did she feel like being fved would have an impact 
I2 on her relationship with the President? 

13 A Well, it was clear she wouldn’t have the same 

14 aixess. 

15 Q Now, it says “Ran into Nancy” at the bottom of that 

I firing. Nancy never told Monica the real reason sbewas 
2 fired. 
3 Q Didsbegiveheranyreason atd.lWhysbcWlIS 
4 fued? 
5 A %edid. Ican’t remem~theexactwordsright 
6 now. I’dbavetorefertothenotebook 
7 Q Okay. L&y don’t you look at th: notebook then, if 
8 that will help your memory. 
9 A Yes. ?hisdoesn’tn?a&‘addreSSthefti 

o substance of what Monica told me and I don’t recall the exact 
I words right now that Nancy used. 
2 ‘Ihis refers to saying that Nancy was very sweet and 
3 saying that Monica had been a conscientious worker. It 
4 doesl’taddressinhaetheprecistwordsNancy~about 
5 thefiring. 
6 Q Do YOU rancmber if Nancy told Monica Lewmsky that 
7 they weat2 elimimhg her position? 

8 A Mymemoryisthattheydiscussed-andI’dmther 
9 not say eliminating the position so much as mtganizarion. 
10 Monica told me that she believed Nancy really didn’t know 
!l precisedetaiIsofthfXircumstancesofherfrringattbat 

12 time. 

!3 A JUROR: Excuse me. Just a quick question 

14 Why do you think Nancy was upset? Just empathetic? 
!5 THE WITNESS: Monica’s read was that it was 

-n--- ?C r). -. 1c 



4164 

n re: Grand Jury Proceedings Mul 
Page 2 

1 anpalheric. 

2 A JUROR: Empathetic. 

3 THE WITNESS: Yes. 

4 A JUROR: Thatt’s no indication that maybe it was 

5 more than that it was just empathetic? 

6 THEI WlTNEsS: No. She really thought that - \K 

7 discussal that. actually, on sevual occasions and L having 

8 worked with Nancy, stand my views with Monica on that and 

9 Monica felt that there was an clement of Nancy being 

0 disingenuous about the tears. 

1 Nancy is witbout fail warm and solicitous. I 

2 always refa to ir as her steely-fuzzy Way. Tbxe’s stael 

3 under thae. ‘Ihe conversation Monica relayed to me about 

4 thun getting toget& ha possibly coming to sa tix 

5 President, Monica’s coming to see the President on Monday, 
6 was sort of a Nancy-&n, I would rcfcr to it as. Nancy 

7 would do that so well. 

8 It would nevm come to fmition. but she could 

9 diplwlatically make things bappal without saying, ‘No, you’re 

0 not getting in to see him.” And she did that real wdl. 

1 BY MR. BINHAK: 

2 Q Now.next,there’sal.ineinthenotehookandth*1 

3 under that it says “6:OO Sunday night.” According to 

4 the calendar, we wa-e able to detumine that that would bc 

5 April 7, 1996. h that correct? 
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1 A Tbat’s correct. 
2 Q Okay. So what would have happened on Sunday night 
3 April 7,1996? 
4 A This followed the Fri&y firing. To this point, 
5 Idon’tbelicveshchadspokentohknatallaboutthis. 
6 Hecallcdbcr-thePrcsidcntcailedherathom,shc 
7 indicates it was at 6:00, and invited her to unne over to 
8 the White House that evening. 
9 Q And did Monica Lewinsky go over to the White House 
3 A Yes,shedid. 
1 Q And what occurred when she went there? 
2 A It was a very satisfying visit for Monica. She 
3 felt that it was a very tender, caring, solicitous and, in 
4 her words, romantic visit. 
5 Q And would that mean that there was sexual contact 
5 or 00 sexual umtact? 
? A Oh,therewassexualcontact,butitwasa 
3 diffexent salt of sexual contact. 
9 Q As romantic as opposed to forceful or heavy session 
1 or the other temts that you’ve used in the notebook? 
I A Yes. This was more romantic and &nder. 

z Q Did the President and Monica Minsky discuss any 
1 of the ties or gifts that the President gave her? 
I A Apparently in the course of the conversation be 
5 told her about wearing one of the ties she’d given him. Yes. 
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1 Q Now, did the President ~~XUSS with Monlca Lewlnsk! 

2 about coming back to the White House dunng ttus contact” 

3 A I’m sorry? 

4 Q Did the F’resldent ~GCIJSS wtth Monica Lewlnsb her 

5 chances of coming back to the white HOW dunng this 
6 contact? 
7 A Yes. Yes. His quote to her was -- and this has 
8 beenrepeatedtomesomanytuIlesthat--thisIcanteil 
9 you, this was ingrained in Monica’s memory, among other 

0 things. “If I win in November, I’11 have you back Like 

1 that.” And it was always with a snap of the finger. She 
2 took him at his word. 

3 Q Did Monica Lewinsky tell you how this particular 
4 contact ended? 
5 A ri didn’t end well. She had been so completely 

6 happywiththewayhewastreatingherandhiscareand 
7 concern about her situation, his promise to her to come back 
8totheWhiteHouse. 

9 It was a very connect emotional visif she 
0 thought, until a cutain point in tbe visit where certain 

1 ~hap~~d~~a~~tf~~~~~ 
2 left. 
3 Q And do you know what those things were that 
4 happened? 
5 A Monica related to me that during the course of 
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1 their sexual contact he accepted a call from Mr. Morris, 
2 Dick Morris. 
3 Q AndwhatwasgoingonwbenthatcaUcamein? 
Q A Atthatverytime,sbewasinthemidstof 
5 pafonning~stxandsfw:hadthorrghthewouldaskthatthe 
6 callbcputoffun~alatatimcaodsh:wasarmplctely 
7 surprisedthathetookthecaudshewasfurtbersurprised 
B thatheen~umgedhertoproceedasthoughhcwasn’tonthe 
9 phone. And this was very upsetting to Monica. 
3 She did that, it wasn’t until later and subsequent 
I things had happened that day that she said that was the first 
2 time she felt like a hooker. 
3 Q Now, did anything particular stop the contact at 
I au? 
5 A Yes. At~~~~~dI~~y~t~s--~ 
i noteboo~whatIwrotedown,whatMonicasaidtomethatI 
? wrotcdownwasHaroldcgmcin,sbe~toutand~~said 
3 goodbye or “Never goodbye” is what I have. 
) What I independently remember of this, because, 
f again,thiswasatimethat--ofalltheredietter&ys, 
1 this one was a startling red letter day for Monica. Harold 
1 didn’t come into the study, Harol&made his presence knov 
I on, apparently, a door before the study and called out. And 
I it just freaked Monica out because it was -- her perception 
i right at that moment was he’s going to walk right in. 
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1 So sbc went out, never said goodbye, anything to 
2 him, she just took off. And she said that combined with t.hc 
3 Dick Morris phone. call was the low point for her. 
4 Q Ifyouwouldtumthepageandgotothenextpage 
s of the notebook -- I 

6 oh,yes. Please. 
7 A JUROR: Excuse me. Ms. Tripp, did Monica 
8 indicate how long this encounter was? 
9 THE WITNESS: I don’t know. I don’t remember. 

1 0 MR. BINHAK: Yes, please. 
1 1 A JUROR: Harold, I asslmx you mean I&es? 

1 2 THE WITNESS: I’m sony. Yes. Mr. Ickes. 
1 3 A JUROR: Would he have seen her leave or anything? 
1 4 THEWlTNE!jS: Sheneversaidtomethathedid. 

1 s I aever asked her that question. From what she told me, I 
1 6 awisioned and I’m not telling you that this is the tru!h, 
1 7 it’stbetruthasIenvisionedit,Itboughtkhadcomein 
1 8 throughoneofthedoorsthatleadstothecorridor~tbe 
1 9 study is and I thought he had ma& his presence ~IIOW~ h&in< 
2 0 a door. But inside the rooms where the study is, as opposed 

2 1 to outside the Oval Office suite. 
2 2 A JUROR: Would you envision her being able to 

2 3 leave from another door, though, without having been seen by 
2 4 him? 
2 5 THE WITNESS: At the time, yes, I did. Yes. 

1 
1 
1 
1 
1 
1 
11 
1’ 
1: 
1’ 
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2 
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1 Bczausc I know of various doors. SO it never occurred to IIE 
2 to question that and I klimd that. Yes. 
3 BY MR. BINHAL 
4 Q DidMonicaL&nskytcllynuifskcvczcamcback 
5 totkovaloffiitllatnight7 
6 A Whatdoyoumean? 
7 Q Wdl,aftaskkft,wknapparmtlyMr.Ickcs 
8 knockedontkdaorandskkftasarsultoftbat 
9 kno&ng+didskretumtotkOvalOfficctbatnight? 
0 A AU I know is my independent rocokction is that 
I skwultbolnc. 
2 Q Did she have any fiuikx contact with tk Prcsidmt 
3 thatnigbt? 
4 A Hc called her. 1 don’t bavc a ruobtion of ha 
5 going back. I have a distinct x~~olbzction of tk fact that 
6 k&krandkwascompl&ypuzzkdbywhyskIcft. 
7 Q Didkaskkrwbyskkft? 

8 A Yes. 
9 Q And what did Monica Lcwinsky respond? 

0 A Sk said, “Well. Harold was at tk door. I frcakcd 
1 out. I ran.” 

2 Q AndtknotcsIcflcctattktopoftbcpagc, 
3 “calkd 7:OO at home, ‘Why did you kave? Gmu back and you 
4 wuen’t then??“’ That notation, is that an accurate 
5 deoiction of what you’re describing? L 2 
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I A Yes. ‘Ihe only thmg I would add is that I don’t 
2 have an independent recollection of what he did when Harold 
3 came to the door This says -- my notes reflect that Moniw 
4 said to me at that time that the President came bath; meamng 
5 to where they had been, and said, “You weren’t t.km.” So m’ 
6 clear recollection is of her hearing Harold and escaping 

7 so-- 
8 Q Did the President and Monica Lewinsky discuss 
9 anything further during the 7:00 phone call? 
0 A The.yonceagaindiseussedher--shewassovery 
I upset about the job situation and why -- she m’t believing 
2 the reorganization story that she had been told. 
3 AndhesuggestedtoherthatshecallWalterKaye 
4 and see if he had any information and then -- he kept saying 
5 tohei,“Ibetithadsomethingtodowithme.” 
6 Q And “it,” does that refer to the firing? 
7 A Yes. Yes. 
8 Q Did Monica L.ewinsky have anything to say about 
9 this phone call in particular? Was she happy to receive it? 
0 Didshethinkitwaspartofaruse? Diditallayher 
1 conoemthathehadtreatedher,inyourwords,likea 
2 hooker? 
3 A Monica was always happy to get a call from the 
4 President. I think that it -- it went a small way toward 
5 making her feel better, but the reality is that that incident 
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1 stayedwithMonicaforaslongasIknewher. 
2 Q Now, you just testified p”iously that you and 
3 Monica Ixwindq would talk about the weekend that Monica 
4Iewinsky- 
5 (l.ntemlption to the proceedings.) 
6 MR.BINHAK: There’saknockonthe&or,sowe’ll 

7 juststopforas&ondhere. 
8 (Pause.) 
9 MR.BINHAK: In~tooaeofthegmndjurors 
0 questions for some blank calendars that just show the months, 
I we’ve had some delivered. 
2 A NROR: We wanted it for the whole group, I 
3 believe. I’m Sony. 
4 MR. BINHAK: We can certainly make lly~e copies. 
5 A JUROR: I think it would he klpful, don’t YOU 
6think? 

7 A JUROR: Yes. Yes. 
8 MR. BINHAK: AII right. 
9 A JUROR: I have a question. I was xmfused or 
0 distracted, I guess. Who said, “You call Walter. I’ll bet 
1 ithadsomethingtodowithme.” POTUSsaidthattoher,the 
2 whole statement? Or just “Yod Walter”? 

3 THE WITNmS: No, no. The whole statcmmt. 
4 A JUROR: Oh, so k said, “I’ll bet it had 
5 something to do with me.” 
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1 THE WITNESS: Yes 3 leave. 
4 A JUROR: Thank yu. 4 “I WAS SO scared, 1 W&S SO UpW, YOU ‘know, and 1 

Page 37 Page 39 
THE WITNESS: l-a. Yes 1 I wanted to dn nothing -- you know. 1 mm. all I want& to 

^) A JUROR: I tbo@t so. 2 do was beg to ium not to make me leave I didn’t want to 

5 A JUROR: I have +cstion. kind of a two-part. 
6 Wkn Monica - usually wkn you kave abruptly you may leave 
7 some. of your personal belongings. Did sbc come back to that 
8 room? 
9 THE WlTNESS: I don’t know. 
0 A JUROR: And did sk sa anyone or anyone set kr 
1 leaving? 
2 THE LVl-l-NEsS: I don’t know. 
3 BY MR. BINIUK: 
4 Q Now, you bavc tcstifd before that you and Monica 
5 L&n&y bad spoken many times about tbc we&ad that she was 
6 kx go from tbz Wbitc House. Did Monica tell you whctber sk 

7 thought the President was surprised by tbe fling? 
9 A We talked about that at kngtb and sk did kkve 

> initially that k was since& surprised by tk fling. 

1 Q Did she tell you anything about what k said at tbz 
I time,wktkrbcwas~, ifbc cnatmeati on tk fact that 
! sbewasbeingfutdtober? 
s A I have a distinct raolkction of Monica saying k 

I was red in the face and veins popping and angry and pounded 

i tk desk and said -- and I’m not going to be accurate on ttr: 
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I quote, because she said it differently many different times, 
! but tk gist of it was, “rtrey take everything away from me. 
I They take everything that’s good away from me.” Very 
i emotkmal. 
, MR. BINHAK: Ms. Tripp, I’m going to read to you 
i withthehelpofmyco~cague,Mr.Susanin,f~wfiatthe 
’ grand jurors have come to know as Tape 7. We’re starting at 
: page 32 on line 14 of page 7. I’ll play the part of 
’ Ms. Tripp and Mr. Susanin will read for Ms. kwinsky. . 
I “Ms. Tripp: That’s a good example.” 

THE WITNESS: This is not my copy. It’s got funny 
: numbers. 

(Pause.) 
MR. BINHAK: Tape 7, page 32, line 14. 
(Tmnscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: Yeah, that’s a good example. And the 

fact that -- you know, you left under a cloud. Obviously, 
you couldn’t defend yourself. I mean, obviously -- 
obviously, he couldn’t defend you.” 

“Ms. Lminsky: I did tell him that. Did I tell 
you this, that I did tell him. I did finally tell him last 
timewhenwewereftghting. Ofcourse,Iwassobbing,soI 
don’t even know how much he understood, but I did tell him 
that whole bit about how, you know, when -- when he hroughr 
me in there that day and when I found out I had to leave, 

5 said -- and I didn’t because 1 couldn’t & YOU to do that in 
6 the electmn and you told me you’d bring me back and 1 
7 believed you.” 
8 BY MR. BINHAK: 
9 Q Ms. Tnpp, is that an accurate. deptctton of a 

IO conversation that you had with Monica Lewinsky? 
II A Yes. 
12 Q And the “he” that Monica Lewinsky is talking about, 

13 who is that? 
14 A &esidxlt Clinton. 
15 Q ~dwheoyousayonline15of31,“Andthefact 
16 that you left under a cloud. Obviously, you couldn’t defend 
17 yours&f.” What did YOU IIXSII when YOU said that to Monica 
18 Ixwdcy? 

t9 A Well,itwas--atthetimethatMoniolwasasked 
!O to leave, ostensibly for reorganktion, was the time that 
!I shefirstbecam:awan:ofnunorsofherbeingreferredtoas 
!2 astalker. So- 
!3 Q And so it was the fact that she left uuder a cloud 
!4 of being called a stalker? 
I5 A Yeah. She couldn’t defend herself and say, 

Page *I 
1 “I wasn’t a stalka, I was invited. I was not some groupie 
2 stakinghimuninvited. Hewasevezybitasmuchinthisas 
3 Iwas.” ButobviouslyshedicIn’tfeelthatwasanythingshe 
4 could say to anyone at the White House. So by leaving under 
5 acloudshefeltsbedidinasense. 
6 7&vozdst$kercameupduriugthattimeandI 
7 don’tknowwbobeganthatuseoftheword,butshebecame 
8 familiarwithit. 
9 MRBINHAK Yes,sir? 
0 A JUROR: Ms. Tripp, could you please go back to 
I the statement by the President, “You call Walter I&ye. 
2 I’ll bet this had something to do with me.” Why would the 
3 President think that Walter Kaye would koow anything about 
4 this? 
s THE WITNESS: That’s a very good questioo and the 
5 answex is pretty involved. 
7 MayIgoun? 
3 MRBINHAK: Goahead. 
? THE WIlXESS: Walter Kaye was the individual who 
I acted ES Monica’s sponsor, as you most likely know. His -- 
I his relationship with Monica and her mom was through 
1 Mrs. Lewis’ sister. And as Monica-explained it to me, Wz 
I was a benefactor and donor and so forth and supporter of the 
t Clintons, but that he was far more Mrs. Clinton’s friend. 
j And, in fact, the President had, accordinn to Monica told her 
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I that as well on otbcr occasions. 

2 Monica would tell me frequently about things bat 
3 Walter had paid for for Mrs. CLinton or for parties for bcr 

4 staff or for expenses for tbtir daughter. that kind of thiog, 

5 and that it was always in relation to his relationship with 

6 Mrs. Clinton. 
7 So it was a natural thing, Monica felk for him to 

8 say “Ask Walter,” because that’s th: back door to Mrs. 

9 Clinton’s people. And the idea later came full circle u&n 

0 at a diffsent time h: blamed it on EveJyn Lieberman, who the 

J circlewassonofcomphctothaniorbcirminds.1 

2 tldimc. 
3 A JUROR: So to follow through with that, so wJxa 

4 you said that POTUS said ‘They taJte evuything away from IIG” 
5 that’s - they arc tbz “ky“7 Evelyn? 

6 THE WJTNESS: Yeah. You know - how I intapracd 
7 it and how I belicvc Monica interpntcd it was a biggex they, 

8 theprotaxxs. 

9 A JUROR: And who would ‘%ey” be? 

0 THE WITNESS: At the time, we thought it would be 

J Nancy, Marsha Scott, Bruce Lindsey, anyone who had inside 

2 status as a protector, someone who bad his best intssts at 

3 bzart despite his own wishes. 

4 BY MR. BINHAK: 

5 Q You just said “Nancy.” Did you meaty Nancy Hcmxicb? 
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J A Yes. 

2 ANROR: Excuseme. I’msarry. Goahead. 

3 A JUROR: Ms. Tripp. I’m spry. The otkr juror’s 

4 qustionma&mc&whcnyoumxsayingtbat’Thcytakc 
5 evuytJ&awayfrom~“Ihaditcmfusad. Itbougbtthat 

6 was a Monica canvasation. 
7 THE WITNESS: 04 no. I’m Mny. 
3 A JUROR: No, it probably was my eonfusion. 

3 TI-IJz~Fiss: ItwashcsayingthattoMoni~ 

3 A JUROR: Okay. So for my kocfit, could m do 

I that again? 

2 THJZWJTJGSS: Sure. 

3 A JUROR: So 1 can get it in pcrsJ%tive because - 

4 TI-IEWITNESS: This- 

5 A JUROR: Yes, pJease. 

5 THE WJl?+JE!%S: Sh: said that Jte was vay upsu, 

7 visibly so, red faced, veins showing, pounding tttc desk with 

3 his fist and sayiog, “Tky take e away from me. 

? They take cveryGtg good away from me in my life.” She 
1 bcJievedthatattbetime. 

I MR. BINHAK: I think thar. was another question. 

2 A JUROR: I guess I’m just a JittJe confused. I 

3 thought -- on the one hand. you WCEF suggsting that tix 

1 protectors may have bxn behind Monica’s fii. Is that 

5 right? 
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I THE WJTNESS: I’m tcihng you what Monica susp,& 

2 andIagreed. 

3 A KJROR: And. on the 0th hand. I tboupht 

4 you were sugcsung that the Walter Iiaye loop through 

5 Mrs. Clin~~n’s pmpk was suggsting that maybe 

6 Mrs. Clinton’s pcopk or maybe Mrs. Clinton was Mind 

7 Monica’s firing. 

8 THE WlTNESS: WelJ. I meant to clarify when J said 

9 a biggcz they. 1 don’t ttunk Momca and 1 certainly didn’t 

0 su that it was any diffetmce. 
1 

1 A FUROR: As in what respect? 

2 A JUROR: Yes. ! 

3 THE WITNESS: I’m not getting this across. 

4 I don’t know what - well - protectors come in 

5 both ciunps and I think that sh+ and I believed her vaxion, I 

6 thatitwasoevalarowntohrunrillatathcocpianation 

7 wasBiYen.thatitcouM.havc~anyomorscvaalofthe 

8 protectors. 

9 ItcouJdhavcbccnsoaxofhcrpa+.,itcouJd / 
, 

:O bavebeensomeofhexs- 

J A fUROR: Or both. 

2 THEWITNE%S: Orboth. Imczm,thcnwasno- 
I 
I 

I 
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J BY MR. SUSANIN: ! 
2 Q And, Ms. Tripp, to darify, when you said the ; 
3 reference to Walter kind of we& fulI circle or the thought : 
4 thatthc~f~~toWaltar~ttO~.CLintool’sarmpwEnt; 
5 full circle with Evelyn Lickman’s role, that’s d why? 
6 whatwasthe- - Evelyn and Mrs. Clinton? 
7 A Itwas-= 

8 Q EvelynusedtoworicforMrs.Clinton? Isthat 
9 right? 
0 A Well, it’s far more bportant than that. She was 
J thought of as Mrs. Clinton’s cyci and ears. So that’s why. 
2 Ithinkyouhadaquestion. 
3 A JUROR: Do you believe that Mrs. Clinton lmew 
4 about Monica and her visits? 
5 THE WIl?+ESS: I don’t know if Mrs. Clinton 
6 persmdy knew or if just her peopk knew. I don’t know. 
7 AJ’UROR: Itwouldalsosoundtomcasthough 
II MarshaandNancyandevcryooeelseknewtbattheyalsowae 
? taking orders from Mrs. Clinton. 
3 THE WITNESS: Thsz is what we thought. 
I MR. BINHAK: And just for the record you meant 
2 Marsha Scott and Nancy Hanrekh? 
3 A JUROR: Yes h4s. Scott. 
3 THE WITNESS: Yes. 
5 A JUROR: But they’re more on the. Ftcsicicnt’s 

I----. (7 D __ .’ 
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I protector side. correct? 
2 THE WITNESS: How frank can I be here? 

3 MR. BINHAK: I want you to tell the truth 
4 THE WITNESS: Well, it’s hard, guys. I mean, it’s 
5 really hard because I don’t want you to think that I’m 
6 projecting -- I’m being truthful in everything I telI you and 
7 I’m being careful so that I’m not Casting aspersions on 
8 anyone. 
9 I will tell you that it was known -- 1’11 go back 

IO to my time at the White House. It was known in the White 
I 1 House and respected and understood that Mrs. Clinton didn’t 
I2 much care what he did as long as it wasn’t discovered. It 
1 L3 was something that was pretty much really understood. 
! 14 And so if it was to be -- to prevent behavior from 
I 15 occurring, her people were every bit as interested as his 
I 16 people in ensuring that something that shouldn’t happen 
1 17 didn’t happen. 
I I8 An& frankly, I was made aware of that almost the 
1 19 first couple of weeks of my employment in the Clinton white 
!o House. So -- ‘ 

; !I A JUROR: How were you made aware of that? 
I 
!2 1 A JUROR: Good question. 

: !3 THE WITNESS: Right in the beginning. When I first 

: !4 reported for duty in the Oval Office, I met the President, 
; !5 Mr. Lindsey, Nancy Hemreich, Mrs. Clinton several times. 
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1 Mrs. Clinton was very warm and gracious. She was introduced 
2 to mc as a non-political staff member in support of the 
3 institution. 

4 Iexpressedeoneems-Itbinkwernayhavemn 
5 discussed this with Nsncy and with Bruce about - 
6 BYMRBINIIAK: 
7 Q ‘Ilmt’s Nancy Hemreich and Bn& Lindsey, right? 
8 A Yea. About being exposed to ma&al that I felt 
9 was aeusitive in naNn, simply because I was the on& 

1 0 non~~is~tion person to be exposed to that information 

1 1 and I worrial about that. having than know that I came from 
1 2 Prcsidcat Bush’s Cbicf of Staffs of&x during a vay 
1 3 contentious campaign. 
1 4 Tbeyassufaimetbeytrustcdmt,thatwaswta 
1 5 pmbkm. I developed a fondness for all of than. 
1 6 particularly Bxuee Lindsey. 
1 7 Ova the first couple of weeks, Mrs. Clinton’s 
1 8 at&u& toward tnc was ooe way and tlxa~ it chgcd 
1 9 dramatically a few Weks into tbc administmtion. It got - 
2 0 pmeczded - it just got colder and colder and colder until 
2 1 the time when Vineart Foster asked me to take a job upstairs. 
2 2 And I askal questions as it was clear ba attitude 
2 3 toward mc had changed and I asked Deb Coykz I asked Bruce 
2 4 Lindsey, I askai Nancy Hanxicb. “Have I done som&ing tbat 
2 5 I nacd to know about?” 

July 9,199X 
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I Because I’ll be hones:. 1 am a conscientious, hzrd 
2 worker and I’m not a leaker and 1 was terrified that t&! 
3 would see me as somehow an n4ltrator. so I asked the 
4 question repeatedly and I was told, “NO, no. It’s not a 

5 problem.” 
6 Until finally Deb Coyle told me that 1 needed to 
7 be careful when I spoke to the President. Y -‘- 
8 m And I said “What do you mean?” And 
9 my conversations with him had always been, ‘Yes. su. 

0 Mr. President. No, sir, Mr. President.” 
1 I didn’t offer any news to him and I never had a 
2 conversation. It was always -- one day I went to McDonald’s 
3 and I offered everyone in the immediate office if they’d like 
4 me to get them something, never thinking the President would 
5 want a&thing, and sure enough he came out and said, “Woulc 
6 you mind getting me blah, blah,” and I did. When I brought 
7 it back, I gave it to Nancy to give to him. 
8 I never encouraged - it was not appropriate for 
9 me to have a dialogue with the President of the Unital 
0 States, I didn’t think. Yet I was repeatedly told by Deb 
1 Coyle that I would be seen as threatening. 
2 Now, I know looking at me you would say you’ve 
3 got to be kidding. I wasn’t flattering myself. I looked 
4 differently then, that’s true, but there was no reason to 
5 feel that I was at all romanticaIly interested in the 

1 Presidentorthatbewaswithme,yetthatwastbewaming 
2 Ihadreeeived. So- 
3 Q Justasaquick,amusinganecdote,whenyouwentto 
4 McDonaId’s to pick up this order for the Pmsident, v&y don’! 
5 you td the grand jury what happened at McDonald’s? 
5 A Well, it waszfunny because the President had come 
7 outandsaid,“Hcy,couIdpugttaoca-“Ithinkhtsaid 
B grilled but he either said grilled or broiled chicken filet 
3 sandwichandIsaid,yes,Iwouid 
1 And I didn’t know that McDonald’s doesn’t make 
I those or didn’t at the time, thy do now, but they didn’t 
1 atthetime,andIstoodinline.allthattimeandIgot 
s everyone’s order and when it eame time to order his, I said, 
I “AndpleasemakesurethatthisisgriIledorbroiled,” 
S whichever one and be said, “We don’t do that here.” 
s And I said, “Oh, please do that hem. Please, 
I just--couldywjusttakerourfiletandputitoathc 
% grill, I’lI wait.” And be said, “Lady, we don’t do that 
) here.” I said, “Please, would you think about doing it.” 
1 ‘herewasnoothmfastfoodrestaurantthcrethatIcouId 
I fake it. And I just couldo’t face going back and saying, 
! “Sorry.” -. 
I SoIbesgedhimagainandhae’sabiglineinback 
I ofmeandtheguyjustlookedatmeandgoes,”Lady,ldon’t 
i care if this is for the Fresidslt of the United States, we 
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I don’t griti dicken sandwiches.” And I said “I understand.” 

2 So I got a fncd one. 

3 MR. BINHAK: I think tkre was a question from a 

4 grandjuror. 

5 A JUROR: Ya. j My qutstion was you said 

6 - wbatcva, wbakvu, as long as it wasn’t 

7 discovcrcai Youmcarlt~ 

8 THE WITNESS: No. 

9 AJUROR: Inran,bccauscitsmnslik- 

0 THE WITNESS: No. No. I didn’t mran by ber at 

1 all. I meant by - it didn’t bewnx knowlozlge outsidc tbc 

2 WhiteHouse. 

3 A JUROR: Outsidc. 

4 THE WITNESS: Yes, ma’am. 

5 A JUROR: It was okay for cvuybody on tk insi& 

6 to know. Okay. All right So that -all right. 

7 MR. BINHAK I drink tkre’s anotkr question. 

8 A JUROR: Hem are this whole group of protectors 

9 and tkn a group above and beyond that. I would think that 

0 tky would bavc tkir antmnas out and pcrccive anything tkt 

1 somebody Lkc Monica would k doing and imuxdiately descend 

2 upon her months beforeband. 

3 THE WITNESS: Yes. I agree with you. I don’t 

4 understand it myself. 1 mean - I have no explanation for 

5 that. 

Page 5C 

1 A JUROR: Do you thiok that tbae’s a possibility 

2 that tky could kvc so clcwrly conccakd it all that nobody 

3 would have known? 

4 THE WITNESS: I don’t know. I axa& hk. I’ve 

5 workozl at tk White House on W&LX& before and it’s true 

6 that tk staff is signifiitly rulucxd, but tkm’s staff 

7 around. 

6 A JUROR: Yes. 

9 THEWITNESS: Monicatnldme-Ican Rmuttbuher 

3 telling mc sk txvu went to tk Oval Oftiiec tbat sk didn’t 

1 have correspondence in kr band, for instance. 

2 A JUROR: Yes. 

3 THE WITNESS: I can’t imagine that tbz wucn’t 

4 people around wbo bad to won&. It’s still unusual for a 

5 staff assistant to go into tk Oval Office. In fact. in my 

5 history. it was unprox&ttcd. 

1 JobnPodesta.Ithink.attktimcwastk- 

3 k was wbcn I was tb=rc, anyway, tk staff secretary. 

2 Correspondence that tk Prcsiht would sign wtnt through 

I tkstaff suxtary. 

I It wasn’t somehing - I had ncvd until I workai 

2 directly in tk immediate Off& of tk Pxcsidcnt handed him 

3 something to sign It wasn’t done. Tbaz was a procalurc 

t that involves prcsidcntial ncordk&ping. SO it’s unusual, 

F but ncvcrth3css. that’s what tky did. So -- 
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A JVROR. To sort of expand on that. wh vow said 

: that- -- that you felt tk chmate was. accorLng 

3 to -. it doesn’t matter if it happens -- I’m 

4 paraphrasing now - as long it doesn’t gel our. that son 0: 

5 implies wo things. One that sk didn’t disapprove and 

6 tbar would bc a small group of pcopk who would know- and 

7 would sort of coopzatc in making sure that it stayed 

8 private, so - 

9 THE WITNESS: WclI, I - yeah. I -- I think I’m not 

0 being clear. I don’t think sk CVQ‘ would condone that kmd 

1 of behavior. I don’t think sk would say, “Oh, no pr&@ 

2 just don’t get caught.” It was more like the bigger offmsc 

3 was getting caught boxuse that would k horrible. 

4 A JUROR: But getting caught by people outside tk 

5 Wb.itcHousc? 

6 THE WITNESS: Having it become known. Pwpk talk. 

7 A JUROR: Within tk White House? 

8 THE WITNESS: My sc~lse was outside, but that - if 

9 peopk know inside. it gets outside. This is tk bzkicst 

0 White Housc you could imagix. So whik tk protcctax 

1 certainly wouldn’t kak - 

2 Tkidcawastoknrpbimawayfromtcmptationand 

3 now I’m giving you my interpretation of what I obsa-val wkn 

4 I was tbac. not what Monica told me. to diffcrmtiatc 

5 bemantktwo. 
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1 TbereasonthatIsaythatit’snotthatIbcIievc 

2 shetotallydidn’tcarei.sbecaWoftbedifferentthin@ 

3 Ihemdearlyonandscvemltimcslatcrintotbcfrrst 
. . 

4v ‘onsvberctthcrewaesomeemotionaIintfrchanges 

5 betweentbunthatthestaffhardaboutanditwasp~ 
6 clearbasedonalIthatthat&edidcare. 
7 Theovcrr&ugumcunscemedtobcthatbcsbould 
B notalIowhimselftobeinapositionwbexbec.ouldbe 
J caught and then it could bemmc public. 
1 BY MR. BIN-UK: 
I Q Let’s go back to Tape 7 where wc were sod Monica 
2 Lewinsky at the top of page 33 says, “I didn’t want to leave. 
3 Iwasso~I~soupset,youImow,andIsaid-and 

& Ididn’tbecauseIcoul~‘taskyoutodothatinth: 
5 election and you told me you’d bring me back and I believed 
i you.” 
1 WhatisMonicaLwinsQrelatingtoyouinthat 

5 phrase.“BecauseIcouldn’taskyoutodothatinthe 
> election and you told me you’d bring me back and I believed 

1 you”? 

I A WcIl, this is Monica relaying that she didn’t 
2 have--earlierwhenshewasfrredorwhensheurimtedtosay 
# thcsethingsshcdidn’tbecauscshcundemtoodtbatina 
I campaign status there was mtainly a concern. 
5 She wished sk had said it but she didn’t say it 

Q.-.. a- n.. r- 
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1 until this opportunity. I imagine it was tk fu-sr ume. I’m 

2 not sure. where sbe finally Just in an upset moment said “I 

3 believed you. that -- you know, I didn’t want to cause you 

4 problems and I believed that you know, this was bcttez. that 

5 I not be around during the campaign, until the ckction was 

6 over, but I took you at your word that you would have me back 

7 right aflex Ibe election.” 

8 And sbe -- Monica clung to that bope and mn 

9 countal the days. I mean, sbe really believed him. So -- 

0 to say sh: was devastated like that - it’s like wha7 you are 

1 looking forward to sometbiq so much and it’s an acbievabk 

2 god. that I can do this at tbc Pemagon even tbougb I hate 

3 it,Icandothisbccausemycndgameisinsigbt.Ilcnow 

4 this is only temporary, I know I’m going to go back to whae 

5 Iwanttobe. 

6 It was beyond devastating when she fw came to 

7 tbe rcdizition that this not only was ncvu going to bappco 

6 butshestartedtobclicvcthatitwasncvaintcndcdto 

3 happen. so - 

3 MR. BINHAK: And you rsponcled to that statement, 

I ‘You mean k’s the one wbo told you you had to kave?” 

2 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

3 “Ms. Lewinsky: No.” 

4 “Ms. Tripp: Oh.” 
I “Ms. Lxwinsky: But when I found OUL okay? 

Page 9 
I I found out on Friday.” 
2 “Ms. Tripp: Yeah.” 
I “Ms.Lewimky: AndtheywenzinOkIahoma. And 

~Lhenon-thenonS~day,becalledmeat6:oO." 
i “Ms. Tripp: In the morning?” 
i “Ms. LewinsQ: No, in the evening.” 
1 “Ms. Tripp: Oh, at home?” 
I “Ms. Lewinslq He called me at 630 and I - he 
1 said, you know, ‘Hi,’ and I said, ‘Hi,’ and this was like the 
t Ron Brown thing. I said, ‘How are you doing?’ He was like 

‘Oh, I’m okay. It’s so bad, dab, dab, dab.’ I said, ‘I 
! know.‘” 

BY MR. BINHAK: 
Q Okay. Now,this6:OOSundaycvcningcall,isthat 

; theoneyouwerereferringtowhenyouwerewritinginthe 
1 book? 

A Yes. 

Q But in the book, it’s noted, “Called at 7:00 at 
home.” 

A hfm-hmm. 
Q So that would be a difference between tbe tape and 

the book by an hour, is that correct? 

A Yes. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tripp: Yeah.” 

1 “,Ms. LRvinsky And I said. ‘Well. I have more bad 

2 nms <cr you.’ He said. ‘U’bat”’ And I said. ‘Well. guuess 

3 whose hst day is tomorrow?’ And be said. ‘What arc you 

4 talkiq about? What happened?’ And I said. ‘Can I come see 

5 you?’ And he goes. ‘Oh, tell me what bappmed.’ So I told 

6 bim utit bappencd. I said. ‘Can I please come and see you?’ 

7 And k said. ‘Okay. Come n@x over.“’ 

8 “Ms. Tripp: So you wrnt ova?” 

9 “Ms. Lcwinsky: Mm-hmm.” 

0 “Ms. Tripp: But tkn at that point be didn’t know 

1 what bappexd.” 

2 “Ms. Lcwinsky: No. He said -- be had said on the 

3 phone. be goes, ‘I bet it bad somctbing to do with me,’ but I 

4 think tit was out of paranoia and just - you know, I don’t 

5 know. I-&an, maybe be did know. I don’t know. I don’t 

6 think k kncwf.” 

7 “Ms. Tripp: But that was during tbe same 

8 convaxation that k said. ‘I’ll have you back afta the 

9 ckctim.“’ 

0 “Ms. Lcwinsky: When I - that was on the phone.” 

1 “Ms. Tripp: Oh” 

2 “Ms. Lcwinsky: Tbm I wult to su him.” 

3 “Ms. Tripp: Right:’ 

4 “Ms. Lcwinsky: Hc said I could come sa him. so I 

5 wenttoscebimandIwastbereandk-youlcnow,andIwas 

Page h 
1 soupsaandksaid’Wcll.ktmc~~tIcando.’you 

2 know. Hesaid-ksays.‘Whydotbcyhavctotakcyouaway 

3 fromme? Itrustyousomuch’ Youhmw. And&~-and 

4 tharksaid,‘Ipnnnisc you.‘yallmow.ttomdbglikc’If 
5 IwininNonmbcz,I’llbavcyoubacklikcthet Youcando 

6anythi43youw~mt.$mcanbeaaythhgyouwnn~Youcando 
7 an- you want. -And tka I made a joke and I said, ‘Wdl, 
B can I be assistant to tbz Rsidcnt for blow jobs?’ He said. 
9 ‘I’d like that.” 
3 MR. BINHAK: And you were laughing. Ms. Tripp, and 

I you sad ‘You didn’t say that” 

2 (Transcript xad by Mr. Susanin.) 

3 “Ms. Lcwimky I did.” 

t BY MR. BINHAK: 

5 Q Doyou remanber this coavusation as xll? 

5 A Yes. 
1 Q Isthatasimilarconvus&mtotkmtbatyou 

1 bad wife Monica L.ewinslcy was relating this incident to you 

) wbik~wuemakingtbenotebookatharcqucst? 

1 A It’s the sameconvaxation. Yes. 

I Q WeU.isittkcxnctsanmzconvczsationorarctbcy 

! at diffamt times? -. 
I A Well, tlq were differmt - obviously. Yes. 

1 Irncm.thiswasinOctobcrorNowmberorsometimeinthat 

i timeframe and this was wben I was doinn tbz notebook. But 
-.. _ - 
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1 yes, it’s the same incident. It’s got differem k.xls of i J “Ms. Lewmsky: Because I had already b&n fired ” 

2 detail in I: 
3 A1 Lbe time that she told me the notebook. she 
4 didn’t sly Ihis co mment, bur, yes, it’s the sane -- it rciers 
5 tothesameepisode. ’ 
6 MR. BINHAK: I think we have a quesuon from a 
7 grand juror. 
8 A JUROR: Yes. And this is still the Sunday Dick 
9 Morris was on the phone, right? 
0 THJS wITNESS: I’d have to go back to t.be notebook 
1 to link when evezythiq was. Let me put it this way. It was 
2 the Sunday following her Friday fting. 
3 A JUROR: okay. 
4 MR. BlNHAK: And then you say: 

5 (Tmnscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

5 “Ms. Tripp: Monica’ Monica’ Monica’ 
7 “Ms. Lewinsky: And hc just kept saying’ ‘I’ll take 
3 cam of you. I’ll take care of you. Don’t worry. I’ll take 
> care of you.’ And if you don’t -- you know, and he was 
) attentive for the next couple of weeks and’ you know, I 

I cried, I bated my job.” 
I BY MR. BINHAK: 
I Q Now, Ms. Lx&sky is saying that the President told 

I her “I’ll take care of you. I’ll take care of you.” Is tbat 
i comt? 

Page 58 
A Yes. 

, Q Isthiswhatgavehcrtbcimpn%ionorarcthese 
I thewordsthatgavehezthcimprcs.siontbathewould 
l definitely have her back at the white House? 
; A W~,~gave~~~p~i~~~~d 
1 havcherbaclcattheWhitaHouscwashisre+tedpromiscto 

her that he would. I mean, a speciftc prom&. The ‘I’U 

takecareofyou”waqltakeit,otherwordsbesaid,but 
I therealpromisetoherwastbeqeatedassurancethatbe 
I just needed to get through the election. 
I Q And when Ms. Lcwinslcy says, “And you know, I cried 
! I hated my job,” what’s she referring to tbuc? 
J A The Pentagon job. 
I Q Okay. So she’s not referring to the white House 
i job that she hated. 
i A No, no, no. 
I MR. BlNHAK: And you say: 
i (Ttanscript mad by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 
I “Ms. Tripp: This was April. right?” 
1 *Ms. lmimky: This was April. Theo he calls - 

okay. That was on Sun&y. Then he calls me on Friday to 
: tell me he found out what happened.” 
, “hk Tripp: He called you at work?” 

“Ms. Lewinsky: No, he called -- I was at home” 
“Sfs. Tripp: Oh, because you had -- a 

“Ms. Tnpp: Oh Jesus” 
“hk Lewmsky: So -- and I was qmg bw 1 

: had gone to xxz Patsy Thomasson and I had already h&, 1 
s &ink, my first interview I think, I don‘t remember.” 
6 BY MR. BlNHAK: 
7 Q Okay. Now, what is Ms. Lewinsky referring to when 
8 she said I’d gone to see Patsy Thomasson and I’d had my first 
9 interview? 

10 A Monica told me that Patsy Thomasson was involved in 
1 I tbc interview setting up of positions for Monica or a 
12 position for Monica. 
13 MR. BINHAK: And you say: 
14 (Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 
15 “Ms. Tripp: Y&L” 
16 “Ms. Lewimky: And I was like, I hate it’ you 
17 know. 1 was like, “I&y lied to me. I don’t want this job. 
IS It’s awful. Blah’ blah’ blah’ blah.“’ 
19 BY BlNHAK: 
10 Q SowheaMs.Lewinskysays”Tbeyliedtome. 
11 I don’t want this job,” what is she referring to tbetx? 
!2 A We~whatshcmcanswhemsbesaidtbeyliedto 
!3 bcr, when Monica was told by Patsy apparently that she was 
!4 goingu,thePentagon,sbemadeitsoundWrethrewasa 
!5 real -- not a real, but tberc was a substantive job set up 
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1 for her, that sk didn’t bavc to interview, tbat sk was just 

2 gaingtobcgivcnajob,yctthcRalityrmstbatskdhi 
3 in&xviewandrkbadtosdmitartaiatbingstbatskfclt 
4 uneomfortablc admit!& for the job for which she was be& 

5 itHem&&. 

6 Forinstanccskbadrosaywha,skwast&iby, 

7 IbebeveMr.E3&~tbrlttkjobxlquimdtmasuipuoa 
8 skillsskhadtoray.“Idm’ttypc;“kkdofthiog. so- 

9 Plus.skwas-skdidn’tknowamughoftk 

IO ~~~s~~at~t~~~~~~~~ 

: 1 to app&ate, candidly, tbat tk job sk got was really a 

2 neat job. Sk got a job &at s lot of people work many years 

3 to achieve. IO a vay dcsirablc off& with a lot of travel 

4 oppcramity sod a bt of acitt going on. But Mtmic-a 

5 didn’t xx: it &at way. Sk saw it as a ckzicaf job. 

6 Eventkugbitwasmorcmoncytknskwasmaking 

7 attbcWbiteHwsc,sksawitaJmuchmorcmrnialtban-what 

8 skbaddoncattbeWbitcHouz. Sotbat’swbatskmant 

9 when sk said. ‘Tky bed to me.” 

0 A JUROR: Excuse me. Fkfox you go on, why do you 

1 tbinktbat~kfelttbatway7 Wbydidsbefeel-exaptfor 
2 the obvious answer, but wby did skfcel cntitkd beyond kr 

3 takmts, beyond be7 apaiau!e? 

4 THE WlTNESS: WdL fust of all, sk didn’t - sk 

5 didn’t understand, I klicx ncva did come to understand, 

T)-. __ t-1 n.. ._ ip 
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I that the job she had was a plum job for a young woman or 
2 anyone else. It realiy was. 

3 The reason I think she felt entitled was she felt 
4 she was king punished for something that she -- she felt it 
5 was unfair to punish her. ’ In other words, she didn’t feel it 
6 was her performance in any way, in fact, was never told ir 
7 was her performance in any way, that was causing her to be 

8 removed from the white House 
9 She was told by Mr. -- Tim, whoever, I forget his 

0 lastname-- 

I MR. BINHAK: Keating? 

2 THE WITNESS: I think so. That it was 
3 reorganization. She came to believe that she was really 
4 having to leave. because of this stalker thing and she 
5 thought that was a banishment. And so she deserved, in 
6 her opinion, a way to compensate for losing what she thought 
7 was the best possibie thing she had ever achieved. 

8 A JUROR: mt she was givea a job that was beyond 

9 her experience, beyond her talents even, apparently? And she 
0 didn’t -- 
1 THE WITNESS: It was beyond her interest. I don’t 
2 think it was beyond her talent. I think she could have - 
3 other than -- you’re right, the transcription skills, Monica 
4 could very easily have been very effective in her job at the 
5 Pentagon if she had chosen to be. 

Multi-PageTM July 9,1998 

I 
I want to talk about 00x3 things.’ which meant phone sex.” 

2 ‘Ms. Tripp. Oti. (Lqhmg.)” 

3 “Ms. Lcv.msky: So then _- and then k didn’t call 

4 me that wzekmd So I was xady -- that we&end I was rud) 

5 to broach tk idea of me polng to the campaign, but 1 was 

6 very afraid of that. Why would the people who wouldn’t icl 
7 me k at tbc Wlutc House let me work on the campaign?” 

8 “Ms. Tripp: Because tbc campaign’s runoval.” 

9 “Ms. Lcuwdcy~ Yeah. but I mean. I still miphr 

1 0 see him or sometbiq. I don’t know.” 

1 1 “Ms. Tripp: So did that cvcr come up again?” 

1 2 “Ms. Lcwinsky: No. kcausc k didn’t call mc that 

1 3 weekend. He promisal k would and tkn k didn’t call. Ant 

1 4 tka k called mc Monday night at 390 in the morning and k 
1 5 said. ‘I’m-sorry I didn’t call you. I was sick all 

1 6 weekend.“’ 

I 7 BY MR. BINHAK: 

1 8 Q Did you Ms. LRvinsky talk about Monica Lewinsky 

1 9 goingtoworkforthcuunpaignatallothcslbanthis? 

21 0 A Yes. 

2 1 Q And what wue tk substance of tbosc conversations? 

2 2 A Well,itwastksamethingcsscntiallytktyou 

2 3 see hat. Hc had offazd that as if it didn’t work out at 

2. 4 tk Pentagon, if sk hati it at tk Pmtagon, sk bad the 

2. 5 option of going to the campaign. It just never happened. 

Pag. cl- 
1 Q Now. in this tape accrpt that W’W just rcad from 

2 Tape 7, Monica is relating tbc sequence of cvcnts. tk 
3 convusation that sk had w&b tk Pteakkat and that calls 
d 1 tlAatkdtkrmafkordiLia’tsNlketoher. lsthlItcamct? 

5 A Yes. 

( 5 Q Whydon’tyoucomparcwhatthcgrandjumrskve 

7 just heard from this t&script to tk kind of mvwsation 

1 3 ~t~ukdd~~~~y~~~~ 
‘ ? no-k. Was it similar, was it complctcly diffacot? 

If 1 A No. IEnean,tknot&ook-anythingyouscein 

11 I har:thatrcfastoatim:paiodinha~tiooshipwith 

1; 1 himuptoacarainpoinStbecndofMayap~~,orsom 

1: f ~cin~t~~go~~k~~~~ 

11 I not&ookbccauseulchadthisconvuaationaomanytimcsI 

l! S can’t - I would oevcr k abk to put a numba to it. 

1t 5 Thqahvayswar:ranarkablytksamcandsotky 
I 11 r wm complddy klicvabk. The diffatzct is at times sk 

12 1 would add an anecdotal portion that sk hadn’t mcntioncd 

IS 8 kfon: or some&q like that, but the sequaxe was what was 

2( ) so critical to Monica that I didn’t follow well. 

21 Q SoisitfairtosaythattbcnotcbOokisa 

2: ! snapshot of a conversation that you had-u you pm tbc 

22 1 notebook and. for instance, this particular portion of Tape 7 

24 / is a snapshot of a conversation that you bad wkn that tape 

25 
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I Look. As sk aplaincd to mc -tally and would 
2 say to mc, “You understand, you workcd ibcrc,” working at the 

1 White Housc for many peopk, if not al& is a pknoma3al 

I honorandapri~aaditissomrhing-sofcwpeopk 

5 have tkt knor and privikgc that to have it grasped away 

5 from her. I think sk fdt was a punishment. So it’s not 

1 untilmuchlaDeriSrthtgamcthatIthinksh:bdicvcsthat 

3 skmedsarcward. 

? I don’t think this was thought of as “I need a 

f t-ewe it was just “If you’re going to take this away 

I frommc,mywondafuljobattkWhitcHouse,thengivcme 

! something that makes it somewhat appealing.” Sk just 

1 didn’t s that job for Mr. Bacon in that light. 

I MR. BINHA? And sk says, ‘They lia-l to me. 

i I don’t want this job.” 

i And you say. “‘And what did k say?” 
1 (Transcript Ilsad by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
1 “Ms. L.cwinsky: And k said, k said, ‘Well, just 

1 try it for a month and if you don’t like it, tkn I’ll get 

1 you a job on Ibc campaign.’ And m. you know, k calls and 
IsaidIhataiitandtk!n,youknow,itwaslikc- 

! wktmu. It was a month had passed and - and so k called 

i one night and I said. ‘Well I’m nally unhappy, you know?’ 

1 And k said. ‘I don’t want to talk about your job tonight. 

L I’ll call you this wxkrnd and then wc’L1 talk about it. I ; was made and. in this cast, tky just kppan to k the same 
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Page 65 
1 conversation at different times? Is that correct? 
2 A Yes. Except that I will reiterate that these very 
3 conversations going over it and over it again had heen going 

4 on since the previous October, since October of ‘97. I’m 

s sorry, ‘96. 

6 Q Now let me ask you to turn to Tape 9, page 27. And 

7 on page 27, Ms. Lewinsky says at line 24, “Well, no, but I’11 

8 never forget when he said something or another to me, he 
9 said, ‘Well, you can -- you know, go wherever you want. 
0 Well,withinreason.’ WelI,that’swhatbesaidtomeand 
1 I -- you know, I thought to myself, I didn’t say it, I bit my 
2 tongue,butIwasthi&ing,‘No,yo~I’mgonnasayI 
3 wanttobeChiefofStaff.“’ 
4 Do you remember Monica Lewinsky telling you that? 

5 A Yes, but this is in a different context. ‘Ihis 
6 conversation refers to her frustration at not getting placed 
7 at the White House and now it’s way beyond the first -- 
8 it’s way beyond the April timeframe of the year of ‘96 
9 when he’s saying “I’ll have you back after the election,” 
3 now we’re many months later where &e’s having this 
1 conversation with him where she’s providing him information 
2 about jobs she wants at the White House, which was very 

3 involved. 
4 She had done her research. She not only knew of 
5 vacancies, but she knew of anticipated vacancies. She got a 
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I lot of that information from Ashley Raines. And actually 
2 provided him with specifics of where she could work. 

3 OneofthemostintRestingtoMonicawasavacaney 
I in communications. It was during the time that Mr. Begala 
5 wascomingcmandsbebadtittentohiminoneofbernotcs 
5 tObilllt.hdSdd”Hei.SgOingtObCcamingOnWithneWstaff, 

7 Iwanttobeoneofthosencwstaff.” 
3 Heeontinuedtoassurebertbey’dgethersometbing 
2 and that it would be something that tbey would take &of. 
1 She could do anything she wanted within reason. 
I So she had actually Xeroxed sections of a book 
2 called The Capital Library Source or something that had -- 
3 not vacancies, positions in the white House and next to a 
t thing that said vacant, she’d bighI@. And she would 
5 hi&Ii& several jobs which she would be interested in, 
5 sendittohim,tolethimknowthekindsofjobsshewanted 
I at the White House. 
I This nzfeznce to “reasonable” is that she wasn’t 
3 striving to be a senior advisor to the President. She wanted 
) a relatively junior communications job. 

I Q Thistoneofthisquotationthatsheseemstobe 

! relating to you that she said to the President is somewhat 

! set, would you agree? 
I A Well, the actual, “No, you asshoie. I’m gonna say I 
j want to Lx Chief of Staff,” was kind of funny. 

Page 5- 
1 Q RI&:. But did Monica Lcwinsb. wbtm she had 

2 ccrwzrsations with tk Pnsiden~ did Monica Lewmsky p\-c 

3 him the respect that most people accord to the Presidcnl of 

4 the United Stales or did sk treat him dffaently? 

5 A WclL first of all. I don’t think sk cva treated 

6 him the way any one of w siting in this room would mt 

7 tkPrcsidcnt. 

8 Q W-bat do you mean by that? 

9 A BOXIJX I think -- I can say pretty much safely 

0 that cwyooc respects the institution of the Resident and 

1 so rcg&s of how you f&l about an individual holding 

2 that off& you arc going to offer that pason the respect 
3 that position demands. Motica ncvtr saw it that way. 

4 Q How would Monica see it? 

5 A Sk spoke to him absolutely no diffcrartly than sk 

6 would speak to me or anyone. 
7 Q So did that on occasion -- well. Ict mc ask this 

8 anotkr way. If Monica would be upset with tk Fresideo~ 

9 how might sk communicate with him undcx those circumstanca’ 

0 A Wcll,fvstofall,ioordertngcttohim,sk 

1 hadtogothmughE4ettytosetitup,buttbcnwhcnsk 
2 f~llygoteithcrtohiminpasonorbyphone,sklethim 

3 have ir, ftaakly. Sk would use obscenities, sk would 
4 scram and yell. Hc would do tk sarnc thing back. It was a 

5 volatile - 

Page 6E 
1 A JUROR: I’m sorry, were you ever there when this 
2 occurred? 

3 A JUROR: Yes, that’s what I want to know. 
4 AJ’UROR: Oristhisbasedon-- 
5 THEWITNFSS: DoIneedtocaveatevaythingIsay 
6 with’%isiswbthhmicatoidme”? 

7 A mO%: Well, I’d like to know because you’re 
8 expressing a lot of opinions. 
9 AmOR: Yes. 
0 A JUROR: And I’d like to understand what it is -- 
1 THE WITNESS: I’m not expressing opinions. 
2 A JUROR: Let me finish. I’d like to know if this 
3 is based on a personal knowledge on your part or something 
4 Monica told you. 
5 THE WITNESS: Okay. And my question to you is - 
6 firstofa&unlessIsayothexwise,I-everythingI’m- 
7 saying to you is what Monica relayed to me repeatedly. 
s A JUROR: So it’s not based on personal knowledge. 
3 THE WITNESS: I was never in the room when they 
3 hadsex.. Iwasneverintheroomwbentheyhadsexonthe 
1 phone. All of my testimony, frankly, unless I say it was a 
2 personal observation, is Monicals repeated mantm to me 
3 over--Idon’tknow,ayearandahalfperiod. SoIcansay 
4 thatevaytimeIanswer. I thought that that was 
5 lmds2mood. 



In rc: Grand Jury Procadiugs Mul Pag? July 9, 1998 
1 

1 
I 
1 
1 
1 
1 
I 
1 
I 
I 
2 

2 

2 

2 

2 

2 

11 

1 

1. 

1 

1, 

1: 

11 

1’ 

II 

l! 

2f 

2. 

2: 

2: 

21 

2: 

Page 6’ 
I MR. BINHAK: Well. with this particular question. 

2 whe?. you’re describing Montca and the President yelling at 

3 cac!~ ok and exchanging obscenities. IS tbat something that 

4 Monica -- 

5 THE WITNESS: Well. kt mc give you an example. 
6 Monica would finish a pbooe call witb him -- 

7 sctrraltimcswhenshcbadapbonccaUthatwasona 

8 WcrLcend for instance. whm she couldn’t get into the White 

9 HOLLX: and be would call and uhnately she bad planned to get 

0 to rhe white House and for wbatcvu reason coulrlrt’t. and sh; 

1 would have this type of conversation with him and call mc and 

2 rqxat the attire conversation at that very s&x kvcl of 

3 stridency. I mean. loudly. using tbc same words, taking his 

4 rok and tbcn her role. So it was relayui to me from Monica, 

5 but it was related in detail. 

6 MR. BINHAK: Is tbetr a question? 

7 A JUROR: There was never no doubt in your mind. 

8 thenwasocver-youbeljcv~dcvcrythingthatshcsaidto 

9 you? Thse was never no doubt in your mind that she could 

0 hax ban using you as her vebick to act this out? 

1 THE WlTNESS: No. 

2 BY MR. BINHAK: 

3 Q U&y not? 

4 A JUROR: Do you know of anyone else who saw bcr do 

5 this? Like you said, a lot of peopk rrspcct the Rsidatt. 

Page 7C 

Page 71 
I Ihet-e was -- and her tears and her jubilation when II would 

4 work and her devastation when it wouldn’t work. 

3 Remember, this was a daily thing. 1 saw her 

4 every day at work and saw her htenlly many times within ti 
5 day. So -- tus actions would cause her to show real 
6 devastation. She would sob and cry even at work when 
7 something bad happened It never -- I never questioned an> 
8 of it. I believed it. I still believe it. 
9 BY MR. BmK: 
0 Q All right. Let’s turn back to the notebook, then, 
1 LT-4. And there’s -- after the passage about “You call 
2 Walter,” there’s a line and then “Monday” underscored and 
3 with the calendar we were able to date as Monday, April 8. 
4 1996. Is that correct? 
5 A Yes. 
6 Q The book says, “Met with Nancy, very sweet, cried, 
7 conscientious worker. As she left, Betty asked what was 
8 wrong. Betty hugged ber -- sometimes them’s - ” what does 
9 that say? 
‘0 A It’s Gregg shorthand for things happen. 
1 Q “Sometimes things happen for a reason.” 
2 A No, “Sometimes things happfm, happen for a reason.’ 
3 Q First of all, do you have an independent 
4 recollection of this event? 
5 A Yes,Ido. 

Page I. 
1 This is a young woman who wanted the President’s attention. 1 Q Okay. And based cm your notes and your independent 
2 To me, she would act a little bit more mature to get the 2 recollection, could you telI the grand jurors what you’re 
3 President’s attention, not act immature. 3 referring to about this Monday, April 8th meeting? 
4 THE WITNESS: Iagree. 4 A This is the Monday following the Friday d&n&al. 

S A JUROR: Everything that you’re telhng us she 5 ShedidgoseeNancy. ShesaidNaneywasvayswnet,kind, 
6 saidtoyou,wasthereeveratimewhensomeoneeIseor 6 hadtearsinher~asti. Monicasaidshewassobbing. 
7 yourself -- that you saw these things or that you witnessed 7 Nancyhuggedherandsaidthatshehadb&na 
8 these things? 8 conscientious wotker. This was clearly a ranrga&ation kind 
9 THE WITNESS: Well, the only thing I witnessed 9 of thing. And basically said goodbye. And Betty at her way 
D personally, and I don’t even count the late-night phone call 0 out asked her what was wrong. Monica was still in tears. 
1 on November 12th because I didn’t hear the words, I just 1 And the quote is what Monica related to me as a 

2 heard the modulation of voice -- 2 quote, what Betty said to her when she left. 

3 A JUROR: That’s when you spent the night there? 3 Q Now, the next notation is “Friday - he called her 
4 THE WITNESS: Yeah. And I did believe it. Monica 4 at home.” That would be Friday, April 12th, correct? 
5 is dramatic, but she’s not a good actress. Maybe that’s a 5 A Yes. 
6 good way to put it. I don’t know. 6 Q Okay. And why don’t you describe, “Friday - he 
7 I did, however, witness conversations she had with 7 calledherathotne-shewashysterical Hefoundoutwhat 
B BettyandIdidhearavoicemaiIfromBettyandIdidn’t B happened.” Do you have my independent !vcdledion of that 
3 need that to make me believe it, but that was something I 3 A Yeah. lhiswasduringthetimethatshehasnow 
3 pasonauywitnessed. 3 been fM she still doesn’t believe the reorganization. 

1 I believed all of this. And I can’t explain to you 1 ThePresidentcalledherlaterthatweekathoz.nebeczuseby 
z why except to say that the level of detail and the level of 2 now she wasn’t going to work. _ 
3 detail both before an event would occur, the steps it took to 3 Her words, she was hysterical, the President calbed 
1 get to the eve& the repeated phone calls of “I just paged d to tell her that he had discovered what had happened. And 
5 h+z. should I page her again?” The blow-by-blow accounting. ! the annotation referring to Evelyn Lieberman, Mar&a -- 



4175 

n re: Grand Juq Roceedings Multi-Page m 

, Page 73 
1 Q Is that on the next page? 
2 A Yes, I’m so-. Marsha Scott and Nancy Hernrelch, 
3 although it refers ID them by first name other than Evelyn 
4 Lieberman. ‘Xbe *dent had told her that Evelyn Liebermar 
5 bad gotten different acdounts, that he was paying too much 
6 attention to Momca 

July 9,1998 

7 He attributed that information directly from 
8 Evelyn Liebezman. but that it had been Marsha Scott and 
9 Nancy Hemreich w&o had given thcsc accounts to 
0 Ms. Liekman. 
1 Hcf~wcntontosaythatitwasMs.Lie&rman 
2 who said “She’s got to go” and I have here “After election, 
3 doesn’t care.” 
4 Actually what I remember Monica repeatedly saying 

5 tomeis- canIsayaUthewords? 

6 Q Please 

7 A “I don’t care what you do after the election. 
8 I don’t give a shit - ” or “I don’t give a damn what you 
9 do after the electios but she’s got to go now.” 
0 Hewentontosayinthesarneconversation,and 
I I’m looking at the notes and I do have an independent 
2 recollectionofthisverystoryrnanytirne&wentonto 
3 tell her, you know, that she’s going to like the Pentagon 
4 job but if she doesl’f she’ll get a job on the campaign. 
5 This was talked about more than once. 

Page 75 
I We luve a question from a pnd juror while you're 

2 doing that. 

3 A JUROR: Ms. Tripp, h’s go back to Evelyn 

4 Lieberman 

5 THE H’ITNESS: In my notes? 

6 A JUROR: Yes. To whom did she say “I don’t care. 

7 Sk’s got to go”? 

8 THE WITNESS: To the Pnxident. 

9 .4 JUROR: Did she say this to you? 

0 THE WlTNESS: Again, I’m going (0 k vuy careful 
1 bccau.se it’s frighta+ to me that sonr. of my testimony 
2 might he misinterpred. Monica told me that tk Ptcsidcnt 

3 toldbertbatrhcscarcthcwordsofEwlynLiebcrmantohim. 
4 A JUROR: To whom? 
5 THE WlTNESS: To him. 

6 A JUROR: Would you say &at Evelyn Liebezman would 
7 be capabk of saying that to the President? 
8 THE WlTNESS: In my opinion? 
9 A JUROR: Yes. 
0 THE WITNESS: Just my opinion? 
1 A JUROR: Yes. 
2 THE WITNESS: My opinion is that sk vay much 
3 would bc capable of saying that to him. 
4 BY MR. BINHAK: 

5 Q And what do you base that opinion on? 

Page 74 

1 And that she was upsef and hc said, “I’ll call you 

2 latd wh t.k corl~lioo adal. 

3 Q Okay. NOW, we just rrad a passage from Tape 7 

4 andonpagc35,Iinc21,sbcsaid,‘Tbcn&caIlsmeon 
5 Friday.” wfts that tk PBM eQnvasatiott that rht’s IefaTirlg 

6 tokae? 

7 A Whatlineeyoucm? Yousaidpagt357 

8 Q Yes. 
9 A Yes. “C&ii to tcU what had happcncd.” 
0 Q This convusatioo as dated in rbc notebook is a 

I phone call on Friday, uwrcct? 

2 A Wc’rc talk& about - 

3 Q The notdxwk. 

4 A Yes. 
5 Q And you haw ao itxkpatdatt rccolkztion of that. 

6 A Yes. 
7 Q AndtknalsotktapcTape7,refastoacallon 
8 Friday, conect? 
9 A Yes. 
D Q And so that would be two scparatc conversations 

1 wke Monica Lcwinsky relarcd this Friday night phone call to 

2 you. 

3 A Yes. 

4 MR. BINHAK Okay. Let mc ask you to turn to Tape 

5 2.~~16. 

Page 76 
1 A IbaseitontherelationshipIviewedwfienIwas 
2 attheWhiteHouse. 
3 MR. BI.IwAK: so tImten - okay. 
4 THJzwITNEss: whatpage? 
5 MR. BlNHAK: Tape 2, page 16. 
6 THE wITyEs: okay. 
7 MI1BI&AK: I’llreadthiswiththehelpof 
8 Mr.Susanin- on line2. 
9 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
0 ‘Ms. Lewinsky: Okay. WhallllllLgot 
1 fireQ guess who go- job?” 

2 “Ms. Tripp: He did.” 
3 “Ms. Lewinsky: colTect.” 
4 “Ms. Tripp: But now, why wfutd?” 
5 “Ms. w: 

;; 
8 diabuessoshewasoutlikeadayortwoeveryweek.” 
9 “Ms. Tripp: Oh?” 

yw “ys. ~WinskY: p”+ ““Tot 

2 treated like (expletive) there. We were treated like the 
3 stepkids of the office.” 
4 “Ms. Tripp: But, see, this is what -- if you wae 
5 firedatthesametixne--” 

-- . - 
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Page 7’ 
I “Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 
2 “Ms. Tripp: -- they’re totally covered by saying 
3 this was reorganization.” 
4 “Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 
5 “Ms. Tripp: See?‘ So in a way, that works.” 
6 “Ms. hvinsky: Except that, you know - cxapt 
7 that there was one -- I mean, although it could never be 
8 proved, you know, the Creep was the one who rold me that 
9 wasn’t the case.” 

0 “Ms. Tripp: Well, how would he know?” 
1 “Ms. Lewinsky: He was the one who told me it was 
2 Evelyn.” 

3 “Ms. Tripp: He actually told you it was Evelyn?” 
4 “Ms. kwinsky: Yes.” 
5 BY MR. BINHAK: 
6 Q When Ms. Lewinsky says -- you ask her, “He actually 
7 told you,” it was the President, and Ms. Lmvinsky says “Yes, 
8 what is she eommmieating to you? 
9 A Evelyn. “He aehully told you it was Evelyn,” 
0 is what it says. 
1 Q And who is “he” first of all? 
2 A ThePresident. 
3 Q And what was he communicating, according to Monica 
4 toMonica? 
5 A That Evelyn had been the one who told him. 

Page 78 
I Q Evelynhadhecotheonetotellhimwhat? 
2 A Why she had to go. 
3 Q From the White House job? 
1 A Yes. 
5 MR.BINHAK: LetmaskyoutoturntoTapc3,page 
5 15. 
7 THE wlTNESS: I’m sorty, Tape 3, what? 
3 MR. BINHAKz Page 15. ‘J&s is Tape 3, page 15, 
? line 15. 
3 (Tmscript read by Mr. Binhak and Mr. Sustmin.) 
I “Ms. Lewinsky: Had I been a @fkent kind of 
2 person, this would not have been good for you. It would not 
3 have been political expediency to send mc to tbz Pentagon.” 
I “Ms. Tripp: Right.” 
5 “Ms. Lewins@ You know.” 
5 “Ms. Tripp: I still can’t believe Evelyn admitted 
7 that tn your mother.” 
1 “Ms. Lavinsky: No shit.” 
3 BY MR. BINHAK: 
1 Q what are you refting to when you ask, “I 

still can’t believe Evelyn admitted that to your mother” 
! and Ms. Ixwinsky agrees and says, “No shit”? 
I A Monica told me of a time that Mrs. Lewis and her 
I friend, Mr. Straus, had been invited to a Voice of America 
i function. 

Dn-,, 79 I I a&, 

1 At that tune. Evelyn Lieberman bad become tk head 
2 of Voice of Amaica and Mr. SWUS. according to Monica. ha: 

3 been the head of Voice of America many years ago. w UC 
4 invited to a function and at the time that Mrs. Lewis was 
5 introduced to Ms. Liebcrman. Monica says that Ms. Liebama:. 

6 made some commu~ts to Mrs. bk’is. 

7 BY MR. SUSANIN: 

8 Q Whatcommm tSWfYCtbOSC? 

9 A WcLL hkrcia Lewis and Monica bad known about thli 

0 invitation for 8 whifc and tbzy had dozidcd on bow they w~f 
I going to approach this or bow Mrs. Lewis was going lo 

2 approach this with Ms. Licbaman. 

3 Uhmatcly, how Monica explained it to me was not 
4 quite what tk plan bad ban, but when she was introduced. 
5 Mrs. L&is said, “Oh. yes, I bckvc my daugbtu knew you 
6 when she wts at the White House. Ha name is Monica 
7 Lewinsky.” 
8 And she looked for a reaction and she got a 
9 reaction and the rc~tion, Monica says that Evelyn said back 

0 tohlatcia,“o~ycs,IknewMorlica. Youncrdtoknowthat 

1 habcingremovcdfromthcWhitcHouscwasnorcficctionon 
2 b;rasapasonoronbcrpcrformance,itwassimplyama~ 
3 of political cxpedicalcy.” 
4 AndIdon’tthinkthatMarciaLcwis-endIknow 
5 Monica, bzause Monica told me xepeatedly, couldn’t believe 

Pee by 
1 that Evelyn would actually say that to her morhx bocausc 
2 M~~~t~~t~tE~~~8~t~~~ 
3 mlthtobaltKlthawithoutthclatowIedgctbathermothu 

1 cvenknewanythingthath8dgoncon. 
5 1twaswuethtltMrs.Lcwisdhikttowmrythiag 

5 ~t~g~~~tM~~~t~t~~~~t 

7 shcwouldusethatxeasontoA4oaica’smom. So- 
3 AJUROR TofurtberexpIainaquc&ac4ier 
P about Nancy Han&h being anpatbctic, we’re fiuding out now 
f that Nancy is the one tbat told Evelyn. 
I THEN’llXlSS: IthinktbatNaney-IthinkMcmica 
I always un&rs~ I know I did, that Nancy has a good br;nz 
i and Nancy comes across as a vay warm, cariug puson. but 
I Nancy’s mission in tifc is to protczt the f+csidmt. Sh; is 
i cxttunely effective at her job. 
i RigbtfromthcfvstdayImctbcr~Iwa!iimpmssed 
1 with ba abilities. And if Nancy felt tit this was 
I pcrccid as inappropriate, sbc would take steps ~aary - 
1 and I think - I think Monica always undcxsti and respccti 

b that. 

A JUROR: And she would f&l empathetic - 
I THE WITNESS: I think she probably did. 
, A JUROR: -- ifsbewasfoxairokavcasan 
’ cffcct of wbat shr: bad done? 

THE WITNESS: I - I kind of -- I mean, look. 
n -3 n _ r,/- 
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I A JUROR: Yes You moving -- I just wan: m hoa 

2 your apcnenx from rbc white House. being out of &Z whirc 

3 House. 
4 THE WITXSS: I startal at Ibc White How as a 

5 GS-8. By the time tbc Chntons came in, I was a GS-11. When 

6 I was d&&d U, tbc President’s office for the fmt three 

7 months of the first adnunistration, 1 was still a GS-11. 
8 MR. BINHAK: Just for tk mord. the GS is a pay 

9 scale for federal govemment workers. correct? 

0 THE WITNESS: Thcyknow. Yes. GS. 

1 MR. BIMIAK: I’m more concQM1 for tix record than 

2 for - 
3 THE wlTNEiSS: I’m sorry. Right. Right. 
4 WkLI Mrs. - whal I felt &is coidness f&n 
5 Mrs.“CIinloa, it took a period of time. 
6 At tk a& of that p&cd of time, I was apprmckd 
7 by Vincent Foster, whom I had eomc to know but no1 well, but 

8 Ididns~thimkwasknowntobeandwasinaoducalto 
9 me actually ss a former law partnex of Mrs. Clinton’s and 

0 akoavmyclosefrhd. 

1 He approached mc and a&cd me if I would acsqt a 

2 job as Mr. Nussbaum’s - and k said sstxtially ‘Wbatewx 
3 youwanttomakcit,wcnoxlklp,&hasasecrdlry. 
4 V&e - you know, I myself have a sczciaq, but m nozd 
5 somumc who can do press liaison, who can help us with 

1 I have reason to believe that Nancy herself was what we 
2 referred to years ago as a graduate. So I think maybe she 
3 looked at young girl and did feel true empathy. 
4 I happen to believe that Nancy is a sincere person. 
5 I think his protection is very, very important -- in fact, 
6 the most important thing to her professionally, but I also 
7 believe that she has feelings and I don’t think that would 
8 have necessarily been phoney, it would only have been 
9 disingenuous in that she couldn’t admit that to Monica. 
OSO- 

1 BY MR. BINHAK: 
2 Q And jus? let me follow up on that one thing. 
3 For that opinion, 811: you basing that on your own personal 
4 experience with Nancy? 
5 A Yes. Yes. 

6 A 3UROR: ‘Ibis is just coujech% but when Evelyn 
7 Licbennan is the eyes and ears of Mrs. Clinton -- 
8 THE WITNESS: So they say. 
9 A JUROR: So they say. Why would she take a job 
0 away from Mrs. Clinton with Voice of America? 
1 THE WITNESS: I have no idea and I have never 
2 known. 

3 A JUROR: Just conjecture. Do you think that she 
4 knew that things were happening that were beyond control? 
5 Was she trying to find a job before the election took place 

Page 82 

I in ease the &Zion went wrong? 
2 THE wlTNE.ss: se% I don’t know enollgb about - 
3 for instan- bow long the appointment as tbc head of Voice 
4 of America would k or if it was political, it would go away 
5 f&u the election. I just don’t know cnougb about that. 
6 I - I don‘t know what would have brought it about. 
7 ItEofitOffoUOwcdinwktIcamctothinkofas 
8 Evdyn’s ratha remarkable s&s of pnnmdons. I mean. 
9 thcrcarcsuchcascs,butI’vcnmrsecnoocM~tic. 
0 As I said, sk was the first fan& deputy chief of staff 
1 to rbc President. that’s quilt? an aceomplishmalt for anyone. 
2 I don’t know. 
3 A JLIROR: Thank you very much. 

4 THE WITNESS: I don’t. 

5 MR. BINHAK: Was tbcrt anotbu question? Yes? 
6 AJUROR: Canyoutimeaboutyourcana? 
7 CanyoutdlmcaboutwhGnyouwcnatth:WhitcHouscand 
B he!LClintrmf~tdtoiikcyouandtbcnsamXhiog 

9 happened, can you go from that point? 

3 THE WITNESS: Surt. 

1 A JUROR: When you moved from the White House to 

2 Ik Paltagon. 
3 THE WlTNEsS: Well. actually. it wasn’t me moving 

4 from the White House. It was - did you mean me moving from 
5 the Oval Office? 

Page 84 
1 correspondena, help with the writing of correspondence, 
2 manage the offke, this kind of thing.* 
3 IhadameetingwithSteveNe&rth,whoworkccdwith 
4 ViieeandBemie. ~~~du~~1~~~ 
5 beingacccptable. IthenhadamcetingwithBernic. They 
6 &agreed V~F~~~~~~~I 
7 belonged er;smtially. 

B nleycametoan agreemRtt with th provision that 

9 ifsamcthing~tohappentoanyoftbebosscspoIiticalIy 
3 that I would be ztumed to correspondenoe. 
1 ItwasfurtheranangedthatIwouldbepaid 
2 through the counsel’s office at the GS-13 level but that I 
3 would still belong in a non-political slot belonging to 
I c.omspondeocew!xzethepeopIeare,fortbemo5Spa& 
5 non-political. 
s So I held that job and saw Mrs. Clinton frequently 
7 but now it’s diffmt. I was upstairs working Dcxt to -- 
3 her office was right next to ours. And I stayed in that job 
3 untilIleftin ‘94. August. 
1 MR. BINHAK: AI1 right. L&s pick up, then, with 
I the notebook. ‘Ihe next -- 
1 A JUROR: Can I ask 0% molp. -- 
> MR. BINHAK: Please. 
I A XJROR: In ‘94 -- 
j THE WITNESS: I’m sorry? 
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I A JUROR: In ‘94, you left. 
z THE U’ITNESS: I did. 
3 A JUROR: Why? 
4 THE UTTNESS: Because Berme Nussbaum had been 
5 fired. After speaking with Mr. Cutler about his plans and 
6 being assured that he planned no deletions from his staff, I 
7 anticipated staying on in that office. 
8 Within a few weeks of his arrivai, Joe1 Klein, who 
9 was Vince Foster’s replacement, told me that he had no use 
0 for that position and that 1 should essentially start looking 
1 for something else, which I did. 
2 A JWROR: Did you go to the Pentagon on a promotior 
3 from the White House? 
4 THE WlTNESS: It was, It was a GS-15. 

5 A JUROR: A Is? 
6 THE WITNESS: Yes 

7 A JUROR: Ms. Tripp, did you ever feel any type of 
8 subtle pressure to leave hased on the coldness that you felt 
9 from Mrs. Clinton? Did you feel that from anyone el% like 
3 a change or a shift in attitude? 
1 THE WITNESS: I never felt it from anyone else 
2 untif the trouble with Bernie started to surface in December 
3 of -- I believe it was December of ‘93 when Whitewater 
4 started to hccome an issue in the newspapers. That was right 
5 around the same time that Mr. Klein came on. 

Page 86 

I We were without a deputy counsel to the Prcsidcnt 
2 from the time of Mr. Foster’s death &I Deeemher of that 
3 year, so from July to December. 
1 And in that time, actually, I felt completely 
5 trusted. I felt that -- I worked many nights. Thcrc 
5 wcrcnightsicvcnstqedontbemuchinBesnie’s 

7 office overnight. Worked very closziy with Bruce Lindsey 
3 and Bernie in very sensitive matters having to do, 
? actually. with issues like the appointment of the special 
1 prosecutor. 
I I didn’t feel at all that way until, as I said, 
2 Bernie started to suffer a lack of support and Joel Klein, 
S who also contributed to Bernie’s fall from grace, secmcd 
I todothesametomc. Ifeltvcrymuch--hewasawarc 
j thatIdidn’tWEeorrespecthimandIthinkhefeltthe 
j samewayahoutme. Thatwastheonlyothertime,though. 
? so-- 
1 A JUROR: When you did your job search, did you 
) do it through the White House? Did they help you look? 
1 THE WITNESS: I did it hvo ways. Fii of all, I 

asked them - well, fust of all, I asked -- Joel Klein 
! ~~Igo~M~S~~~~~h~h~~s 
I axangement and I did. 
/ Marsha Scott, who had made life difficult for me 
i from the beginning -- in fact, I was completely amazed that 
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I sk bad + to this arrangement with Mr. Foster o!: rn! 
I I 

2 @aif -- and wba bad made the represcn@.ation 10 me r;-;at I 
3 could come back at the same saiary if and wbcn a pohtlcal 

4 situation arose that would mean Mr, Nussbaum would be 

5 deparnng. I uu~t to see her and said, ‘This is what has 
6 occur&. I’m now coming back to conspondence and want to 
7 talk to you about what I would bc do@.” 
8 And she said “We’re happy to takt you back but it’s 

9 going to be at a salary cut.” 
0 And I said. “Well. that’s nor what the arrangcuunr 
1 had ban originally. You had ens& that I would have a 
2 position back in cozxqondence that would also rdlcct the 

3 GS-13 grade and area of ~ponsib~~ to justify &at 
4 glade.” 

5 And she said, “Well. we just don’t have that kind 
6 of money in tbr: budget. Wc’rc happy to take you back, it 
7 wouId have to be a cut.” 
8 And I said. “I’m not r&y u) accept that. It’s 
9 ban yrars of attempting to grow in the civil sa-ficc I: just 
0 can’t afford to take a step backwanri.” 
1 And I said, “I guess I should start looking 
2 elsehue if lkaz’s nothing for me in umqondcncc.” 
3 And sbt sugastcd that I ako look witbin the Resideorial 
4 Pason~~l systan. which is tbc political systan. and I did 

5 thatasweU. 

Page oa 

1 I:wiiladdthatXalsohadmyf~wbichIworked 
2 onblcsscdcssati~,bynoncotherthanlimKingatthc 
3 cxfiecofPcxxoA ManaganentwhobksseditattbcGS-IS 
4 kwel. 

5 T&wasnotagift. Myfik:pnsscdmustcrendwas 
6 igradcdoutasking~bkforaGS-15~onmypmrious 
7dutks.&- 
8 BY MR. BINHAK: 
9 Q AndGS-15,thetwouldbctbz&bcstkvelonth: 
0 GS scak is that correct? 
1 A It is before tbc Senior Executive -cc. 
2 MR. BINHAK: I think it’s appm~~ fnrm tbc 
3 grand jury forewoman’s comments that m will break for lunch. 
4 Is that CQlYeet Madfun l+Lq!mon? 

5 773E FVREPERSON: That’s mt. 
6 MR. BINHAK: All right. 
7 !h Ms. Tripp, with tbs grand jury forquson’s 
B bkssixq. I will excuse you for lunch. 
9 THE FOREPERSON: BIessing. 
3 -l-HE mEss: Thank you. 
1 TH!Z FOREPERSON: I’m giving you my bbsing. Enjoy 
2 your lunch. 
3 MR. BIML4K: Thank you for your bkssing. 
1 Enjoy your lunch. It is bksscd. 
5 THE WI-I-NESS: Thank you. 

- T.  
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1 MR. BINHAK: Yes. 

2 THE FOREPERSON: I JUSt wan!& to make you awan: 

3 tbar wc do have a quorum and Ltrat there are no unauthorized 

4 people in the grand jw room. 

5 MR. BINHAK: Thank YOU. hhiam Forcpexson. I JUG 

6 rdiurl that I had made a mistake when you stepped up. 

7 THE FOREPERSON: Thank you. 

8 MR. BINHAK: And. again, this is the excclhce 

9 that we’ve come to expect. 
0 BY MR. BlNHAK: 
1 Q WC wcrc just finishi before lunch and we we-e 

2 talking about an instana on Friday. April 12, 1996 whav 
3 the Pnzsidmt callat Ms. Ixwinsky at home and asked kr to 
4 came in to the Oval Office. Is that Correct? 

5 A ‘Yes, but I lost my space. 
6 Q Okay. In the notes, it would be th: - 

7 A Ob, yeah. I have it. Sorry. I bad tbe whole 
8 time. 
9 Q So it’s tbc page that stanr “Fir&. After 
0 April 5 - ” 

1 A Right. Right. Right. 

2 Q “Evelyn Liebaman”? 

3 A Uh-huh. 

4 Q Allright. Sointbcmiddkoftbc-orsbortly 
5 a~~~~of~p~~sa~~t~ys 

n re: Grand Jury Proceedings Multi-Pagem 
1 
I 

Page 85 
1 MR. BIXHAK: One hour? 
2 THE FOREPERSON: One hour. 
3 (Whereupon, at 12:30 p.m., a luncheon recess was 
4 taken.) 
5 l **** 

Page 90 
1 AFTERNOON SESSlON 
2 (1:50 pm.) 

3 Whacupon. 
4 LINDA R. TRIPP 

5 was mdIed as a witness and afta having ban pnviously 
6 dulyswombytbcForcpasoaoftbcGrandJury.was~ 
7 and test&d hather as follows: 
8 EJLAMINA’MON (RESUMED) 

9 ‘I-HE FOREPERSON: Linda, I want to remind you that 

0 you’re still u&r oath and you don’t have to stand until you 

1 SaYyes. 
2 l-HEw.lTmss: okay. Tbankyou. okay. 

3 BY MR. BINHAK: 
4 Q All t-i& Wclmme back, Ms. Tripp. 

5 A Thankyou. 

6 Q I want to again remind you that you are uudcx oath. 

7 And, for the ruord, you’re tbc same Ms. Tripp that t&ifwd 
8 earliertoday? 
9 A Yes. 

0 Q Last Tuesday, last Thursday and last Tuesday, 
1 coma? 

2 A Yes. Iti. Yes. 

3 Q Ovaandova. whnwekftoff,wcwar. 
4 discussing - 

5 THE FOREPERSON: Excuse me. Mr. Binhak. 

Page 92 
1 “the a.m., promised to call.” 
2 Can you give the grand jury a description of what 
3 that~ferstofromyourmdnoryandfromthenottsinthe 
4 book? Especially with mspect to the Saturday - the Friday, 
5 April 12th. visit. 
6 A Well,I’maotsurcIundastandwhatyoumc8nabout 
7 the Friday, Aprihh, vi& 
8 Q ‘Ik Friday, April 12th. visit is over aad what is 
9 thisthreeam.caH? 
0 A It was after that. 
1 Q Is it stretching over, then, into %urday morning? 
2 A I have to go hack and uxmt my days again, then. 
3 Q O~Y. 
4 A -l-heywent -- oh. She went to sletp. 
5 Q She went home and she went to sleep from the Friday 

6 visit? 
7 A Right. Butshecallsit-wc&itwas3:OOin 
8 the morning, so techGaIly it was the next day, but it Was 

9dY - well, it was the next day. 
0 Q An~whatoccumdatthmeam.? l-hatwouldbe 
1 vuy eady in the morning on Saturday, April 13th, tbax 
2 A Right. 
3 Q What would have occumxi that? 
4 A Sksaidthathecakdandsherefeaxdtoita.s 
5 the call where he says -- because this was significant to 
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I 

1 bcr. that bc made lmsclf wake up. 

2 He had actually made himself wake up to do thar 

3 hsausc he had told her be would caU her. And that it was 

4 significanr to her because I! showed her a keel of canng 

5 that sbc was happy to sa based on being removed. 

6 Q And let me nzfer you to Tape 7, page 37 - 

7 actually, kt me not because that’s a different issue. 

8 A Oh. 

9 Q Okay. So bcn we’ll move along in the book and 

0 k’s “L&t Sunday to go G-7 Tokyohba Russia.” From 

1 your manory and from tbc notes. what can you tell us about 

2 that? 

3 A Only that the President was going on a G-7. 1 

4 knew pcepfe who were going on that G-7 trip, knew pcopk V&O 

5 actually -- who had --attbetimetbatbt.wentontbeG-7 

6 ~p,I~of~p~w~~~~. 
7 Thatwasnottbesametimethatthiswasbeing 

8 relayed to me., and so I bad a familiarity with the trip. 

9 Q And we worked that out on a blank calendar like the 

0 grand jurors have and that was Sunday, April 14th? 

1 A Wefigturdouttbatth:datcwastbe14th. Yes. 

2 Q And it says on tbc bottom, “Sunday aigbt rr%mnai.” 

3 What does that rcfcr to? 

4 A The fo~owing Sunday. 

5 Q And who had &? 

Page 92 
I A Sorry. The President had returned after being at 
2 the G-7. 

3 Q Is this an instance of Monica keeping tabs of th: 
4 President being in and out of the office to justify wbetber 
5 hehadcall~herornot? 
6 A Yeah. I~rn~~l~~s~~~~j~ 

7 to give the chmnology and she hadn’t expected to hear from 
8 himd~~thetimethathewasattheG7,softewouldbe 
9 accountable for his behavior and contact from the day be 
3 retumedoninhermind. 
1 Q Now, the next page starts, “Monday night., 20th.” 
2 And we looked at that on the mk&ar and we found that to by 
3 the 22nd of April of 1996. Is that correct? 
4 A Yeah. That was the Monday night following his 
s mum from the G-7. 
5 Q Okay. And from your memory and from the notes, 
7 what occurred on that Monday night? 
3 A He called her at home. They had a discussion about 
9 how frumated she was at the job. She did not like the job. 
3 She didn’t liie the people. No offers of her going to the 
I campaign any more, that she mentioned anyway. She said tha 
2 this was just him listening to her vent. But the fact that 
3 he called was helpful to her at that time. 
i Q And then the next entry in the book is a line that 
5 says, “Next will see you Sunday, APAC,” double underscored 

I “lhmg” 
Page 9s. 

2 A Ye&. i have nc: ~d~d~t memory of what &al 

3 means 

4 Q Okay. Now. tbz XXX -- under that. lbze’s a I.& 

5 that says “Day after” and what dots it say there? 

6 A Well. what it sq 1s “Day after.” an abbrcvlation. 

7 my own abbreviation for tbc word Monday. ir says “Aw. shucks’ 

8 underlined. 

9 Q And that. accordq to the calendar that we’ve 

IO worked out would have ban Monday, April 29th? 

11 A Yes. 

:2 Q Okay. What does that “Aw, shucks” entry rrfa tu? 
13 A This was one of th: telephone messages be had kft 

,4 and I subscquartly heard &is several times, but this was the 
,5 time Iha; that one cam in. And, actually, I shouldn’t say 
6 subscquaxtly. It was subsquent and prior to this 

7 conversation. 

8 Q So prior to wri% this in the notebook you bad 

9 head the message “Aw, shucks”? 

!O A Heard &an more rhan once. Mm-hmm. 

!I Q And then aftu pu made this notdxx~k, you had also 

!2 heard itagain. 

13 A Yeah. 

!4 Q Now, describe to the grand jury - fifit do you 

!5 know wberc or did h4or.h Lewinsky tell you wkre the 

Page9r 
1 President placed this call from? 
2 A No,Idon’t remember that at all. 
3 Q Andtheanswmingmachine,wherewastbeanswering 
4 machine that recurdal it? 
5 A Atherhom. 

6 Q That would& the Watcqate? 
7 A Yes. 
8 Q Okay. ~d~~of~~~~~it? 
9 Whatkindofrzcordingwasit? Abigtape,asmal.ltape? 
0 Wby don’t you desaibe to the grand jurors what you saw. 
1 A Ithinkitwasaiittleta~. 1 remember little 
2 tapes. ~~~~~~-~~y~ow~~to 
3 me. Itwashardforhertogetittothe--inordertosave 
4 ~~~~sof~sw~~~~go~~o~ 
5 messagstogettoitandsosbebackadupandfastforwarded 
6 fnquently so I could hear it. 
7 Q And,asbcstyoucan,dcscribetothegrandjury 
8 what you beard when you listened to the tape. 
9 A This one was actually, “Aw, shucks,” but it was his 
0 voice and it was, ‘Aw, shucks.” 
1 Q Was it loud, soft? 
2 A Soft. Soft. 
3 A JUROR: Ms. Tripp, did Monica say this was the 
4 president? You know, there’s always tbe possibility &at it 
5 could be someone impersonating the President. Do you have 
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1 any doubt? 

2 THE ‘H?MESS: Did sk say? I’m trying u - yes, 1 
3 bdme sk did say, ‘You n&d to bear these messagc~. I’ve 

4 kept than. Of tk Prsidcnt.” And tko sk played tkm for 

5 M. 

6 A JUROR: And you believe that that was tk 

7 Prcsidult’s voict? 

8 THEU’YJTNESS: Yes. Idid. Yes. Basaimmy 

9 personal knowledge of him, I had no doubt. 

0 A IUROR: Thank you. 

1 THE wIl?ass: You’re welcmnc. 

2 BYMR. BINHAK: 

3 Q Okay. Tbaitbencxtrefacnceinthebookis 

4 “11 to 12 pm. Thursday night - k called at home.” 
5 Tlnu-sday nigh;” undu-scoru& dash, ‘hc calkd at knne - 

6 phone sex - promises I’ll call this tid.” Tkn 
7 “Didn’t call” with double underscored on both those words. 

8 Using those notes and your indepaxht 

9 ~olkztion, would we be talking about Thursday, May 2, 

0 1996, at this point, tkn, based on our work with tk 

1 calendar? 

2 A Yes. Based on our work on th: calendar. tk Monday 

3 “Aw. shucks” was followed by the Thut-sday 11 to 12 pm. phone 
4 call at night to kr home. 

5 Q And who made that call? T%e Pxsidcnt? 

Page 98 
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1 A Tk Rcsidatt made that call. 

2 Q Andwbatdoyou nmanberoccurxdduriqgtkt? 

3 A Sk simply said phone sex. 
4 Q And”RomiscI’llcallthiswaka&“wbatwo&l 

5 rbatdalote? 

6 A HehadtoldMonicathatkwouldcalIhuorertbat 

7 urekm~sktoldmc. Tkundalincd”Didn’tcall”wastk 
8 signifieantpartbecausc,again,thiswastotryto 

9 understand why sometimes kwouldsaykwoulddoitandthcn 

0 do it and tkn other times k would say - more frquently 
1 say tbat k would and tko did not. 

2 Q Okay. We’ve just gone over sevaal contacts and I 

3 want to go back over it in a vay, vay brief way, tk 

4 contacts during April. 

5 Tkre was tk Suday, April 7th: tbcn Monday, 

6 April 8th: tbcn Friday, April 12th; and Saturday, April 13th; 
7 Sunday. April 14th; Monday, April 22nd: Monday, April 2%; 

3 and now we’ve just pop@ ovex into May 2nd. 

? Would you consida this to k a high level of 

1 contact betwacn tk President and Monica Lewinsky? 

I A Yes. 

z Q Andyouhadsaidthatthiswasbegioningoftbc 

3 push-pull period. Would you descrik April as a push month 

4 or a pull month or something in bcrwccn? 
c A I would describe it as a pti month. He was 

,PageT” July 9,1998 

Pase 99 
J pulling ixz tow-ard him, not pushing her away. 

2 Q U-as the contact during April s&facto? to MonlcI 

3 Lewinsk>? 

4 A Fo. Not really. 

5 Q OLay. Then the next Contact or the next notation 

6 in the book says “three a.m. Monday night, May early.” 
7 A Yeah. hhhmtn. 

8 Q And “HRC” thez in a box, “Apology call, sick, 
9 can’t talk.” Would that be Monday, May 6th, according to rhc 
IO calendar? 
81 A Yes. 

:2 Q Okay. Whathappenedat thattime? 
L3 A This was a call where he, again, woke her up. 
.4 Apologized for not talking to her sooner. Gave a reason for 
S whyEiehadnottalkedtohersooner. Andsaidhewassicl; 
6 He also said he couldn’t talk. Two reasoasatthetirne: 

7 one, he was not feeling well and two, Mrs. Clinton was in 
8 thcticknce. 

9 Q Then the next indication is “May - saxophone 
10 event, hug and kiss - I love you -- ” 
11 A No. 

:2 Q Excuse me. “Hug and kiss -- I miss you.” 
‘3 A Yes. 
‘4 Q Pardon me. What does that refer to? 
5 A The next sequence in the event that she relayed to 

Page 100 
1 mewasthatinMay,sometimeinh4ay,skaaEndeda 

2 saxophabeeventwhichIbekvewassomesoltofpoUieal 

3 young sup- group. Tk President attcndal s~mc of tkir 
4 limctims. 

5 AndIkveanindqaxkaltrecoikttioaofbu 

6 tellingmtbattlqhugged.kissed-aadby”kisseCImean 

7allaff atiooatt k&, not a romantic kiss. and that k said 

8 in kr car. “I tniss you.” 

9 Q -l-htknextamyis”Onewakgocsby,1Odays 
0 ‘til next phne call.” what did that xfcx to? 

1 A wlxmevu tk saxophone evatt is, and sk was neva 
2 spccifuothcrtbaDsksaidtbatitwasinMay,shctajda 

3 weekaftertksaxophonecventbadhkenplaceandtbarsk 

4 said”l0days’tiIDextphonecall.” 

5 SoIreadthistosaythatf~tsksaidooewodr 

6 goes by and tbcn says “JO days ‘til aext phone call” I’m 

7 assuming-IthinkwhatskmeantwasskwasteJlingmehow 

B much time bad elapsed until ha next contact with him. 

9 Q hdifwccouldtumtkpage,ontktopoftk 

D page tbm’s a doubk underscoxd “Phone sex.” 

1 A Ya. 

2 Q Sowouldtktkthcnextcmracttkttkykd? 

3 A Right. Idon’thaveadatewithtbat. Skmust 

4 not baw said a date. 

5 Q Sow, tk next thing that’s described in the book is 
4- n *^n 
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I “Week later he called -- Borda committed suicide -- ” and 1 Linda aplaining to kr that k’s tk number one leader of 

2 tk frrr world so tkrefore here = millions of people 
I 

3 that quire his time and attention so sk wouldn’t feel so 

4 put out when k didn’t call kr? 

5 THE WITNESS: Yeah. You mahoned did I have 2 

2 then that’s triple underscored, then there’s a dash, “He was 

3 upset” and there’s a parenthesis to the left that says, “Mid” 

4 and what does that say? 

5 A “End May.” 

6 Q Okay. And then under thaL next to that, it says 6 conversation with Linda, you meant Monica. 

7 “Coming to Pentagon prior to” something -- 7 A JUROR: Yes. That’s what I meant. I’m sorry. 

8 A “tiice.” 8 THE WITNESS: No. Not atall. Yes. From tktioc 

9 Q “To service. Ignored her.” And then a line. 9 hat Monxa told me in October for months that is what I dji 

IO Can you explain what’s going on there? JO do. Pnxisely that. 

11 A Her next contact a week later was at the time 11 I t&d to k supportive. but at the same time. I 

12 said. ‘You cannot expect tk level of cooperation in a 

13 Iclationship with him and treat him as though k’s an avw 

14 person. He’s not.” Monica never saw that. You can tell her 

15 tbat from now ‘til doomsday and sk would not sa your poiz 

16 TO her. k - sk understands, eatainly, she’s a 

17 smart girL that k has obligations and that k has - that 

18 kisth:lcadaoftkfnrworlcL,butskklievcskmakcj 
19 timeforwkt’sim~tandskfelttkttktimcsk 

1B He called her that night and he was upset about 

15 that. 

16 Q And do you know if they had any other -- any phone 

17 sex contact or was this just a discussion? 

18 A Actually, I don’t know why it’s not here because I 

19 have an independent recollection that there was phone sex 

I20 because she made acommenttomethatitseemedtoherthat (20 didn’tmakcforhcr~indicatorsthatskwasn’t I 
21 k reached out for her in times of stress or crisis more 

22 regularly than he did on an average day, if you can define an 
23 average day for the President, and this. to her was an example 

24 of that. 

25 Q Now, “Coming to Pentagon prior to service. ignored 25 knowlcdgcotbuthan~tkywotonaropeli~ona I 

Page 102 Pa? IL!- 

1 her.” Then a line. “She left that night. He called that 1 pasonalImlandskdidn’tspcaktohiminanywaythat 

2 night -- phone sex.” And tbm what’s - Tuesday or 2 would-basedontkthingssktold~skdidnotspeak 

3 Wednesday? 3 tohiminawaytktyouwouldapcctonctoaddnzstk 

4 A we& shall 1 start With “&ftlhg to htagon”? 4 Presidrntevcr. 

5 Because it gets a little confusing. 5 AJUROR: Thank you. 

6 Q Start wherever it makes the most sense to you. 6 BY MR. BINHAK: 4 
7 A In this same conversation, she told me that he had 7 Q Now.aftatkPres~tcametotkPcntagonfor 

8 told her that he was coming to the Pentagon prior to going to 8 that#TYiCCbutigIl~ba,wastbtreaphwccontactthat 

9 thememorialservicc,Ibelieveitwas,for&’ ’ ‘- Cand 9 nigbtbctwcmtkRes~tandMonicaLcwinsky7 

JO I think that was going to be held at Fort Meyer. JO A Yes. Itsaidtktkcalledhutktnightand 

11 Monica was not able to go to the memorial service, 11 tkybadpktlcscx. 

12 but she was able to, with the help of a couple of our 12 Q Now, tk next contact, which it says “One and a 

13 political appointee advance staff in our offke who routinely 13 halfwc&latcr,“didwetitktoutontkeakndarto 

14 handled the President’s visit from the Pentagon side, get 14 k June 7.19967 

15 herself positioned in a place whexz most of us would not I5 A Yes. 

16 he invited to stand out at the river entrance, I believe. 16 Q Whatistefleetaltkteontknotosandalsofran 

17 Andshedidthatandshesawthathesawher,butkignored 17 your manoty? “one and a half wak latu (following ‘k&o’ 

la her. 18 ontape-” It says “following Friday” in pafultkses. 

19 And once again, she was - Monica did not 19 A Well, this is a little bit confusing and. as I look 

20 understand why he ignored her, especially in light of the 20 at it. it’s even more confusing, but what sk was tellin mc 

21 phone sex with ml. Sk didn’t understand that 21 wassomdhing,somceontacthappcacdoncandahalf~ 
22 it was probably better that he did. 22 a~tkpkncsexcalltknightoftkBo!dascrvicc. And 

23 A JUROR: Ms. Tripp, can I ask a question right 23 that followed anotkr, a second pkne mcssagc that I was 

24 here? Aside from this notebook and tide from any tapes that 24 aware of which was tk “Hello” on kr answuing machine. rt73 
25 vou mav have made. did vou ever have a conversation with 25 it was “Hello. Hello. Hello.” 

21 important. So- 

22 It sort of goes to Monica’s mind set, in my 
23 opinioa~nscskncvrrtrcatihimastboughkwuctk 

24 P&&x& sk never addrssed him as “Mr. E’residcnt” to my 
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Page lo! 
1 Q That’s what you beard? 
2 A Yes. 

3 Q And the volume on that, was it a high or low level 

4 volume? 
5 A All the answering machine tapes that 1 heard that 

6 had his voice were at a low volume, but certainly 
7 discemable. 

8 Q Andthiswasfmm--al.soliketheother-- 
9 let me ask this anotha way. This “Hello” tape, was that 
0 alsoatapefromherm machine at the Watergate 
1 apartment? 
2 A That’s what she told me. Yes. And that’s what she 
3 showed me. 
4 Q And did you nzognize the voice, “Hello. Hello.” 
5 as the President’s voice? 
6 A 1 did. 1 don’t have a memory right now of the time 
7 that one of the tapes said, “Pick up the phone. Pick up the 
8 phone.” 1 don’t know if this was the one with the “Hello” 
9 tapeorifthiswastbethirdae,butthatwasonemessaee 
0 thatlrecaIlasweII. 
1 Q Thenthere’s-thenextentryis”CaIIed 
2 wednesday-- ” an abbreviation, period, “Prior to big 
3 dinner - Betty called next a.m. at work -- regarding radio 

4 address.” 

5 A hh-hmm. 

Page 106 
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1 BY MR. BlNHAK: 

2 Q Okay. ‘hen on the next -- “Betty called next a.m. 

3 at work rqarding radio adds.” 

4 A Yes. 

5 Q And then next page. “Wants to meet bcr family -- 
6 dad and stepmother were coming. Radio tape on Friday with 

7 parents.” Now, were we able to work back with the calendar 

8 rbattoJunc13,1996? 

9 A But that doesn’t fit -- 

1 0 Q Which would not fit. the Wcdncsday prior to tbc big 

1 ldinner? 

1 2 A Yes&. We’re in tbc wro~ month. 

1 3 Q All right. Well. assuming for the moment that - 
1 4 A JUROR: Maybe it’s a different big dinner, but - 

i 5 MR. BlNHAK: Yes. Assuming for the moment that’s a 

1 6 diffacntbigdinna- 
1 7 THE WITNBSS: Oh. 
1 8 MRBINHAK: Ifitwcrethcbigdinncr,thenit 
1 9 wouldbeintiy. Ifitwucnottbatbigdixmcr.tbcnit 
2 0 wouIdbeinJune. 
2 1 THE WITNESS: WeI& tbc only reason I’m saying - 
2 2 tknextpartofitsaysBetlycalkdtbencxtmornin& 
2 3 W&h W8S 8bOUt tbc Idi0 8ddfUS iild tbC EidiO ddKSS. I 

2 4 think. tookpIacetbeFriclay. Yes. Thctapingwas onthe 
2 5 Friday. 

I I Page 108 
1 A JUROR: On the 14th. 
2 THEwrrNEss: wasthatthc- 
3 BY MR. BINHAK: 
4 Q And that would be June 14t4 correct? 
5 A whatevet the following Friday’s date was, which we 
6 establisbtdtbatbylookingatthccaltndar,butIdon’t- 
7 Q Isthatw&wegotJune 13thforthisBettyphone 
8 call? 
t 9 A Yes. 

II D Q Okay. So what occurred during this caII from Betty 
1 

1: 

1: 

11 

1: 

II 

1’ 

1: 

I! 

21 

2 

2: 

2: 

26 

2: 

1 Q What’s the notation “called” or “WS Wednesday. 
2 Prior to big dinner - “? 
3 A Thisisnotdated. Itjustsaysthat--what 
4 shetoldme~thatrheRcsideatcalledpriortogoing 
5 toafun&onofsomsortandIdon’tknowwhatitwas. 
6 Q Okay. Then- 

7 A JUROR: 1 know what it was, because 1 attended 
B it. It was the big inaugumtion dinner that was at the 
9 Armory, the D.C. Armory, given by the Democratic National 
DComminee. 

I THE WITNESS: Really? In May? 
2 A JUROR: Mm-hmm. May 1st. 
3 THE WITNESS: Oh, for heaven’s sake. Hrmn. 
4 A JUROR: It was May 1, 1996. 
5 THE WITNESS: Wow. 
6 MR. BINHAK: Although -- okay. 
7 A JUROR: This is 6/7. 
B A JUROR: ‘Ihis is -- the entry is right after 
9 June 7th. 
3 A JUROR: Yes, but that dinner was May 1st. 
I MR. BINI&& Okay. So .m the extent that it was 
2 that dinner, this would have been May 1st. 
3 THEWITNESS: ItwasaWednesday. Wasthata 
1 Wednesday? 
5 A JUROR: It was a Wednesday. 

1: 

I! 

21 

2 I 2: 

2: 

26 

2: 

I toMonica-? 
2 A WeII,firstofaII,Monicahadah-eadyspokento 
3 thePm.sideatatsomepointaboutherparcntscomin&her 
4 stepmom-weU,herdadandherdad’swife,andshehad 
5 expnzssedinterestinhavingthemattcndaradioaddress,so 
6 hesaidhewouldmakethathappen. 
7 Betty tkn called to make the arrangemeots, it says 
6 “a,m. at work,” so at Monica’s office at the Pentagon, about 
9 theradioaddress. Andstatedatthattimethatshcwas 
3 inviting Monica and her family on behalf of the President and 
1 thatthePresidenthadsaidhewantedto~tberfamily.- 
2 so-- 

3 Q Anddidtheygototheradioaddress? 
I A Yes, they did. 

5 0 What occurred at the radio address? 
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Page 105 
I A That was such a bizarre story, in my opinion but 
1 t5el; went, ?cionlca was very excited about this kcauq 

3i 1 
4-. 
5 t 
6 

7 

i- 
0 Whentheycametotheradioaddizss,herfatherwas 
1 just tickled pink to have had the honor to meet tbc president 
2 of the United States and was very proud of Monica, that she 

3 was in such a position that she could arrange this, and he 
4 was just beaming. But Monica said that the President acted 
5 so -- I’m looking for the word -- not discretely. 
6 He acted so indiscreetly during the radio address 
7 in the way he acted toward her that she knew her father would 
8 ask questions afterward and, in fact, he did. 
9 He asked two questions repeatedly, or aduaIIy said 
0 onethingandone~aquestionandhesaiditmorethan 
I once. One was “I felt like 1 was being looked over by a 
2 poteotial son-in-law. 1 felt like 1 was,a prospective 
3 father-in-law. Is there something going on here?” And 
4 Monica said, “No. Absolutely not.” SO -- 
5 MR.BINHAK: I&measkyoutotumtoTape3at 

Page 110 
1 page 9, line 9. 
2 THE WITNESS: Tape 3, page 3? 
3 MR. BINHAK: Page 9, Iine 9. And at Line 9, you 
4 say: 
5 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
6 “Ms. Tiipp: It’s not anything you’d have to admit 
7 to your father. Plus, as you said, he’s not the type to do 
3 anything anyway.” 
2 “Ms. Lewinsky: No.” 
1 “Ms. Tripp: Except yelI at you.” 
I “Ms. Lewimky: Right. So 1 think in gene&, 1 
z think honestly the thing that helped -- something that 
3 belped,too,istbefactthattheyhadseen,youkaow,they 
t hadseenhimstaringatme.” 
5 “Ms. Tripp: Mm&run.” 
i “Ms. Lcwinsky: You know what 1 mean? So that kind 
? of reinforces it.” 
i “Ms. Tripp: When was that, anyway?” 
P “Ms. Lwinsky: That was June of last year.” 
1 “Ms. Tripp: It was a year ago?” 

“Ms. Lwinsky: Oh, way over a year ago.’ 
, BY MR. BINHAK: 
L Q When Monica Lewinsky is saying to you on page 9, 
I “You know, they had seen him staring at me,” and that was a 
; vear ago in June. what is Monica Lewinskv discussing there? 

. Page 111 

1 A She’s discussing the radio address in which her 

2 parenrs attended 
3 Q And what does she mean by “they saw him sting a 

4 me”? 

5 A Well, that was part of the behavior that Monica 

6 thought was telling and that she felt prompted her dad to ask 

7 the questions, make the statements. 
8 MR. BINHAK: Okay. Let me ask you to turn to 
9 Tape 8. page 22. And 1’11 ask Mr. Susanin to help me with 

IO this,Tape8,page22,startingat 18. 
I1 (Transcript & by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
.2 “Ms. Lewinsky: So although interesting how my dad 
.3 didn’tevenseemtothinkso,lthinkmydad,lthinkhe 
4 knows. lthinkheknewjustbytheway--” 
5 “Ms. Tripp: 1 do, too.” 
6 “Ms. Lzwinsky: --just by the way he was looking 
7 at rne that day.” 
8 “Ms. Tripp: But, you know, 1 think he probably has 
9 a perverse pride in it.” 
10 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 
I1 “Ms. Tripp: Because -- ” 
:2 “Ms. Izwinsky: I’m sure.” 
:3 “Ms. Tripp: Let’s face it, he is, as you said -- 
4 you keep drawing my attention to the fact that he’s 
.5 normaI -- ’ 

Page 1 I‘ 
1 “Ms. LcwinsQ: Mm-hmm.” 

2 “Ms. Tripp: - 8nd we’re not any more. We just 
3 become - it’s just a familiarity. When you do spend a lot 
4 oftimearound samoncatthatIeveI,youdonotseeitthe 
5 samewaythatotberpeopledo.” 
6 -Ms.-: Yeah" 
7 BY MR. BINHAK: 
8 Q Lctmeaskyou,Ms.Tripp,whenMs.Lewinskyon 
9 Iine22and23ofpage22sa~‘Justbythewayhewas 
0 lookingatmethat&y,“whatisshetalkingabout? 
1 A She’s refaring to the way the President looked at 
2 herduringthetadioaddress. 
3 Q And on page 23,7,8 and 9. where you say, “We just 
4 become - it’s just a familiarity. When you spend a lot of 
5 timearound sonmne at that level, you do not see it the same 
6 that other people do.” And she says, “Yeah.” What is she 
7 referringtothue? 
8 A We~,we%rerefeningtothefactthatwe&l 
9 people who have spent any amount of time in the presence of 
0 tbePresi~tonareguIa,rbasisnormalandbythatImean-- 
1 no, no. Not normaI. By that 1 mean we respect it, we hodor 
2 it, butwe’renot inawe. _ 
3 And genaally sp&ing, when people come in, as my 
4 family has done and as most people I’ve ever seen, the first 
5 tirnetheycomeintheyareawedbythe--notjustthe 
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Page 11: 
1 lmilding. It’s the whole aura of being at the White House in 
2 the presence of the most important individual in the entire 
3 world and it’s noticeable. 
4 So Monica spoke often about her father being from 
5 another country and that this was beyond his comprehension 
6 that he could have been in place at the radio address at the 
7 invitation of the President of the United States through his 
8 daughta. 
9 Q Tbenextentryinthebookundertheline-- 

IO A JUROR: Excuse me, h4r. Binhak. 
I1 MR.BINH.AK: Ohsum. 
I2 AJUROR: CouldIjust-one- 
I3 MRBINHAK: Please. 
14 A JUROR: Were other people at the radio addmss, 
~5 Ms. Tripp? 
16 THE WXTNBSS: I don’t know. I don’t know. I don’ 
17 knowif--Icantellyouthis,generallyspeaking,thereare 
18 plenty of people and what she was referring to, I believe, is 
19 the photo opportunity afterwards when they had their little 
LO private session. 
!l A JUROR: So it could have been just her family at 
!2 that particular -- 
!3 THE WITNESS: I think it UC&. As she relayed 
!4 it to me, the time that her dad noticed the behavior was 
!5 during the time that they actually chatted with him, so 

Pye 115 
1 A I think they just chatted and Monica was teh~ 
2 about an ~pcomi~ trip am3 he was -- he generally u:e. the> 
3 talkeL she would relay to me. talked about his schedLr a 
4 well. So -- 
5 Q What trip was she taking them? 
6 A Bosnia. She was accompanying the Secreq c: 
7 Defense, I believe, on a trip with her boss to, among o&er 
8 countries, Bosnia. 
9 Q Andwhendidshemturn? 
0 A July 5th. 
1 Q And then the next note, “July 5th, calls that 
2 night. Weird phone sex - - short., 20 minutes,- 
3 justkcqtalking.” 
4 A ti-hmm. 
5 Q- What do you remember from your own indepmdent 
6 memory and from those notes about July Sth? 
7 A Well, the most -- first of all, above that, above 
13 the line where it says “She leaving for Bosnia ‘til July 
9 5~“thatindicatedthatthatwaspartoftheconversanon 
o sbeh;dwithhim,sosbetoldbimshewouldberetlrrmngon 
1 the 5th of July. 
2 Thenonthe5tbofJuly,hecalledthatnight. And 
3 thisdatewassingular-tbeeventthathappenedthisdate 
0 wassiogularinthatthissortofthinghadneverhappcncdon 
5 the phone before tb.is date or after, 

Page 114 
1 it would indicate to me the radio address had finished 
2 taping. 
3 A JUROR: Okay. 
4 THEWITNESS: ButIllcveraskedherthatquestion, 
5 so- 
6 BYMR.BINHAIC 
7 Q Okay. Now, the next line, under the line, it says 
8 “Saturday,” abbreviated Sat., “Jme 23rd?” And through tbe 
9 calendar. wen we able to find out that that Saturday Was 
o really June 22nd, not 23rd? 
1 A Yes. 
2 Q Okay. So what occurred -- well, it says, “Next 
3 weekend -- called just to talk -- she leaving for Bosnia ‘til 
4 July 15th.” 
5 A Idon’tthinkthat’sa 15. 
6 Q Okay. July 5? 
7 A Ithinkso. 
8 Q Itmightbejustalineonmycopy. Whatdeesthat 
9 entry bring to mind from your independent recollection and 
0 the note? 
1 A The only thing that StiCkS out on an independent 
2 level Looking at that note is that it was significant in that 
3 it was not phone sex. That particular phone call. And 
4 didn’t evolve to phone sex at all. 
5 Q Okay. And what was the topic of the conversation? 
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I Shesaid--shewastellinghimallabouthertrip 
Z toBomia,shebadjustgottenba&shewashappytohear 
$ fromhim. Andallofasuddenshereahzedbasedonthings 
I shewashearingonthephonetbatitwasatleastpossible 
5 thatkwa.stmtiqgthisasaplxmeszxcall,soska&cd 
i himandklet~kaowtbattbatispreciselywhatk~ 
1 doing8ndsbesai~“Doyouwantmetodosomthiag&?” 
1 He said, “No, just k&p taking.” 
1 Sosbespenttbewboletimeonthephoneand,asit 
1 indicates here, a short conversation relative to the otkr 
! ones,justtalkingabouthertripuntilhewasfinished’ 
1 MR. BINBAR: Let me read to you with Mr. Susanin’s 
I help from Tape 5, page 32, line 25. Mr. Susanin will read 
I thepartofMs.Lew&ky. 
i THE WITNESS: I’m sorry, Tape - 
, MR. BINHAK: Tape 5, page 32. 

7 THEw.lTNEs: okay. Goahead. 

8 MR. BINHAK: Line 25. 
9 THE WITNESS: Mm-hmm. 
0 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susmin) 
1 ‘Ms. Lewinsky: No. Okay. So you don’t think &is 
2 isliketoo--1~o~thcrearcel~~ofthisthatart 
3 stupid, but -- I did call him on the telephone, by the way.” 
4 ‘Ms. Tripp: Well, and he apparently liked it for 
5 long enough, Monica, so - ” - 
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1 “Ms. Lewinsky: 4- 
2*-- 
3 “Ms. Tripp: (Laughter.) SW-\ 

4 

5 “Ms. Lewinsky: Yeah. I know.” 
6 “Ms. Tripp: And it wasn’t even sex.” 

7 “Ms. Lewinsky: No. I was talking about my trip to 

8 Bosnia.!’ 
9 “Ms. Tripp: And that got him off. Now, what does 
o that tell you? Your voice can do it.” 
1 “Ms. Lzwinslcy: I don’t know. My favorite was ‘I 
2 don’t want to talk about this tonight. We’ll talk ahout that 
3 later. I want to talk about, uh, other things.‘” 

4 “Ms. Tripp: Oh, you mean he wanted to get right 
5 into it?” 
6 “Ms. Lewinslcy: Uh-huh.” 
7 “Ms. Tripp: Yeah.” 
8 “Ms. Lewinsky: Just a (expletive) nut. 

9 BY MR. BINHAK: 
0 Q All right. On page 33 where Monica Izwinsky says, 
1 “No. I was talking ahout my trip to Bosniq” what is she 

2 referring to there? 
3 A She’s referring to this conversation on the night 
4 of July 5th. 

5 Q And on line 5 and 6 ti she’s just saying, 

Page 118 

Pag: 119 
1 A Yes. 

2 Q And what occurred at 6:30 in the momlng on thz. 
3 day? 
4 A He called her before she left for work, said he 
5 wanted to talk to her before he left for the Olympics when 
6 was happening that day. He was very interested in genq 
7 right to phone sex. He did. He came to orgasm and tha:‘s 

8 how he ended it, with that statement, with that emphasis 
9 Q Mating, “Well, good morning.” 
0 A “Well, Goooood morning!” is how she relayed tt to 
1 me. 
2 Q And on the next -- there’s a line after that%?id in rt 
3 parentheses, larger parentheses, it says “Promised to cali 
4 while he was away, didn’t call on birthday,” and that’s 
5 underlined, “Next week,” double underlined, “called on 
6 Sunday, Australia night.” With the calendar, that Sunday 

7 would have been July 28, 1996? 
8 A Yes. I believe so. 
9 Q The Australian night was Sunday night? 
0 A Ibelieveso. Yes. 
1 Q Okay. And ahove that, “Promised to call while he 
2 was away, didn’t call on birthday,” what does that refer to? 
3 A He bad promised her that be would call on her 
4 birthday. 
5 Q And did he do that? 

Page ILU 

1 “I think k liked the parts whcze I shut up and moaned and 1 A No. 

2 groaned.” what is sk communicating to you ti? 2 Q Tbcpmmisaitocallonkrbirthday,wastktthc 

3 A SkwasjustbeingfacUious.tbatka?joyuikr 3 JulylSthcaIlintbemoming? 

4 participating in pbonc ax. 4 A Itwastkmomingtbatkdqar&dfortk 

5 Q Andonlincs16.17andI&whczMs.Lminsky 5 Olympics. Yes. 

6 says, ‘1 doo’t know. My favofk was ‘I don’t want to talk 6 Q Allrigb~ AnJwhmwasMoaicaLcwinsky’s 

7 about this tonight. We’ll talk about that later. I want to 7 birthday7 
8 talk about ub, O&X things.“’ What was sk rcfaring to 8 A InJuly. Igucssitwasduringtktwak. 

9 thae? 9 Q Okay. AndtbcnSundaynightwouldkvebaaJuly 

3 A Sbc’s refaring to a umvusation tky had wbcn sk 0 28.19961 Istbat correct? 

1 was txying to talk to him about jobs, I klievc. 1 A Basalonmylookingattkcakaxiarforthatycar. 

2 Q Now, tbc next instance in the book, in tk 2 Y= 
3 notebook, LT-4, says, “July 19th - calkd 18 or Friday 6:30” 3 Q Okay. And tlrn it says, “He called on Sunday 

4 andtbcnontbcnextpagc,~outoftownJulySth-” 4 night, Ause.” What does that mean? 

5 who’s~ 5 A I dm’t kvc an indcpcndeat -k&ion of wbat 

5 Am 6 Austmlianigbtmcans. Idoknowtkt-thucwasan 
7 Q And what dots this notation refer to? 7 indication tkt k callal bcr, apolcgiziq for not calling 

3 A It refas back to tk fact that sk was out of town B hcronhabirtbday. 

I on JuIy 5th. 9 Q Okay. Doyoukmw-MouicaLcwinskywascma 

1 Q Okay. So then “July 19th or 18th called Friday 3 trip to Australia for work during that paiod? 

I 6:30,” then tbcz’s a lint undo July 5th and tba~ anotkr 1 A Skdidgoduringtktpaiodbczausesktoldmc 

1 Zinc. “6:30 a.m. leaving for Olympics that day. Pbone sex - 2 attbattimtofhucondoinAustr&aandthatskbadbopal 

5 well. good” which is unda-scorcd four times. “morning!!” And 3 togetawayfromthctripbcca~tbc~pwasgoingtok 

I after that it says. “aflu came.” Working wilh lbc caludar, 4 forasho~timinthcsamccity~hcrcondowasandsk 

j wuc you able to date this Friday as July 15tb? 5 hadbopaltobavcachancctogosecit. 

Pace 117 -Pa& 120 
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Page 12 
1 Q Now.ktmctumyourancntiontotapc19,pagc 
2 11. And on tk top of tk page, Ms. Lcwinsky says, “1 don’t 

3 know. Ithinkkuscdto. Ithinkkusedto-likc- 

4 Likctbetimekcallcdmc,kcalbdmaSyouknow,Wrc 

5 6:30 in the morning, you know, and tky m - I hadn’t 

6 taUwdtohim.sa-thatwasJulyl~-Ihadn’ttalkod 

7 to him since July 5. 1996, you Imow?” Do you know what she’s 

8 rcfatingtothx? 
9 A Well, yes. Sbc’s rcfcniq u) tbc saics of 

0 conversations we just talkal about. 
1 Q Okay. Alrbougbtbcdatrsootktapcwouldk - 

2 incoHect if that’s tk CBSC. corru%? 

3 A Yes. 

4 A JUROR: I’m sorry. Could you tell me bow you’re 

5 concluding wbicll dates arc corruzt - tbc incQnsistulcics7 

6 MR. BINHAK: Why don’t you explain, Ms. Tripp, how 

7 you-llowwcametogettolksedaIes. 

8 THEWITNESS: EvaythingthatIbadinbez,tk 
9 dates that are zcfkctcd are Monica’s dates. 

D I’m sorry, who askai tbt question? 
1 A JUROR: Iclid. 

2 THE WlTNESS: Okay. 

3 BY MR. SUSANIN: 
4 Q Wkn say “in hex,” Ms. Tripp, you refured to tk 

5 notebook? 

Page 122 
I A Yes. I’m sorry. In thenotebook. Are Monica’s 
2 dates, none of which I independently verified or didn’t, I 
3 justwrotethemdownasshesaidthem. Wbenitcametimem 
# reviewthisintbeOfflceofthcIndeptndcntCounsel,Iwas 
5 notabletovtrifythataMonday~actuallythcZn4 
s hypothetically, of a certain month without seeing a calendar, 
7 so~ttheyshowcdmtwasablankcaleadafforthtycartha: 
$ wewercspeal&gofandIwasabletoliteralIyba&rackto 
3 tbe beginning with - this follows, that follows this, and 
1 seethatshewasgoperoentorcvenmortaccuratetowithina 
I day or so of each, but it seemed to be -- my conclusion was 
! that she was using a current calendar to refnzsh her memory 
I as opposed to -- for dates as opposed to the actual year it 
I took place. 
i BY MR. BIN&K: ’ 
i Q Now,th&earccertaiadatesthataref~eddates 
’ in this notebook - 
1 A Oh,yes. 
I Q -- in the sense that they say President’s Day or 
I something like that. Is that correct? 

A Yes. Well, and -- and - yes. Mm-hmm. 
I Q And were you able to use those to peg -- 

A Yes. 

Q -- second dates by a week and a half later or ten 
days later, Monday, is that how it worked? 

Page 123 
1 A Yes. 

2 BY MR. SUSANIN: 
3 Q Was there a pattern in the inconsistencies that led 

4 you to believe she was using the wrong calendar? 
5 A Yes. 

6 Q What was that pattern? 
7 A Well, it seemed like they were either a day or two 
8 daysoffortbzdatemightberightbutthedayofthe 
9 week -- it was a calendar issue, it was clear. 
.O I mean, I -- I was able to -- I’m not -- I was able 
1 to fm it out very quickly with the calendar in front of . 

.2 me. I would have had a difficult time without it, simply 
3 because I wouldn’t have an independent recollection of what 
4 day what date fell on in any given year. 
5 -. BY MR. BINHAK: 
6 Q ‘I%enextissueorthenextinsertinthebook,in 
7 the notebook, is a box around “Snuck away, phoned and 
8 apologized 8:30 p.m. for birthday - July 30th.” 
9 A Right. Do you want me to explain this? 

0 Q Please. 
1 A Actually,thewayIwrdethenotes,shewas 
2 explaining that he snuck away, be phoned and apologized for 
3 missing her birthday call. The umversation was short. And, 
4 according to this, it took place, as Monica related to me, on 
5 July 30th at 8:30 in the evening. He said bc bad snuck away 

Page 124 
1 from some activity that was going on in the White House 
2 residence. 

3 Q Andthentbenextinstance iIlthe.booksayS-I 
4 can’treadthatword- 
5 A “Following Sunday.” 
6 Q “Follow@ Sunday, August 4th - - pink suit -. 
7 stunrliw” dollbib un&rscuui “HRC away. -45 
6 minutes-” 
9 A “In length.” 
D Q And then next, “Kinky phone sex.” 
1 A Mm-hrnm. 
2 Q Isthatacorrectnzadingofwhat’sinthebook? 
3 A Right. That the phone sex lasted 45 minutes in 
4 length,butitwaskinkyphoDesex. 
5 Q Okay. Explain what - 
5 A WcII - 

7 Q Explain more fully what’s going on. 
3 A This- 
2 Q So this would be Sunday, August 4th? 
I A That’s what Monica told me. Yes. 
I Q Okay. And what occurred on that day? 
P A She said that on the following Sunday, she put on a 
1 particular pink suit and positioned herself actually to where 
I bewouldhavetoseeherashepassedinamotorca&,which 
i was not something unusual for her to do and it gene&y 

Page 121 - Page 124 
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1 brought about a reaction. some kind of pkne call. 

2 This very day. it brought about a reaction. He 

3 called kr and said that sk looked stunning in the pink suit 

4 and thatt-t 

5 Q Wknyouusulorskused-whousaltbeword 

6 “kinky”? 

7 A Sk. T&se are all Monica’s words. 

8 Q And what would you interpret that to mCBn as 

9 opposed to just tk words “phone sex” witkut any adjective? 

0 A Again. this is Monica’s description. 

1 Q Okay. So youdon’tknowwhat skmcant? 
2 A Sk elaboratai a litfle bit. Kinky. again, was kr 

3 ckice of words. Hc was - ub - s&mingly more inch& to 
4 change the pattern of tlzir standard phone sex, so to speak. 

5 Q Now, if you would turn the page, go to tk middle 

6 of the page, it says “19 A-t,” or it really says A-u-g 
7 pcri&. “Birthday party. New York.” And above that. “6250.” 

8 And I can’t read that world. 

9 A “Plunks.” 

0 Q “Plunked to birthday party. New York.” What does 

1 that notation refer to? And do you have any independent 

2 manor-y of that? 

3 A Yeah. Actually. I have an independent memory 

4 because this is right - you know, I bad ahdy - I’d known 

5 Monica since April of ‘96, this is now August of 1996 and sk 
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1 actually came back to my cubicle and told me that she was - 

2 asked me my opinion, actually, about a thought she had about 
3 buying a ticket to the President’s birth&y celebration at 
1 RadioCityMusicHallinNewYorkandshetoldmethattbe 
5 ticketwasgoingtocostS250aadwhatdidIthinkaboutha 
5 doing that. 
7 I just said it seemed like an awful lot of money to 
3 go to a cattle call, was there any particular reason she felt 
? shehadtodothatin~Yorkwficnitwasclearshehad 
1 plenty of opportrmity heax at local events. And she just 
I really wanted to go, so she ended up telling me she was 
I going, she bought new clothes for it. 
1 Sbe later told me that she had actually gotten into 
i a $5000 a head more exclusive celebration of his birthday 
i while she was up there. I think it took place in a hotel, as 
j Irecall. 
1 And then she later still after she told me about 
1 the relationship gave me details about something that 
1 happened during that birthday celebration. 
) Q And what was that? 

A ‘Ihat goes to the next annotation that reads, 
! “New York. Juicy. Touched. Grabbed his- Sent tie for 
) birthday.” 

Q And what does that refer to? 
A That’s precisely what she said happened, that she 
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I had an occasion to speak to him, albeit briefly. and that s;l~ 

2 literally positioned herself to back up and put her hand or; 

3 his genital arca and apparently with no one seeing. 

4 Q And then the last line thez, at least in that 

5 section, says, “Sent tie for birthday.” What does that 

61nean? 

7 A That was another tie she had Sent for his birthday. 

8 MR. BINHAK: Two things. Fm, Madam Foreperson 
9 we’re at the normal time that we usually take a break Is 

0 that correct? 

1 THE FOREPERSON: That’s correct. 
2 MR. BINHAK: First, we just had a grand juror walk 
3 out of the room. Do we still have a quorum? 
4 FE FOREPERSON: Yes, we still had a quorum. 
5 MR. BINHAK: Okay. Is it an appropriate time to 
6 take the afternoon break? 
7 THE FOREPERSON: If this is the logical time - 
8 MR. BINHAK: This would be a very logical time. 
9 THE FOREPERSON: Well, then, it’s logical to take a 
0 b&right now. 
1 MR. BINHAK: Good. Then, Madam Forepersos with 

2 your permisioa, I’ll excuse the witness for ten minutes. 
3 THE FOREPERSON: Yes. 
4 THE WITNESS: Thank you. 

5 (Witness excused. Witness recalled.) 
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1 THE FOREPERSON: Ms. Tripp. I’d like to tuuiud you 

2 thatyou’Rstillun&oath. 

3 THE wIlwEs: Yes. ma’am. 
4 BYMRBINHAK: 
5 Q Allright Ms.Tripp.welcomcba& Aadforthe 
6 ~~ou’ntht~Ms.Trippthatwasbatou&rthis 
7 aftanoon? 
B A Yes. 
9 MR.BINHAKz MadamForcpason. we’re in susion~ WC 
3 havcaquonrm:andthcnannounautborizDdpeopkintbc 

I grandjmyroom? 
2 THE FOREPERSON: That’s eonu~. 
3 MR.BIMIAK: Allright. Thankyouvcrymuch. 
4 BY MR BINHAK: 
5 Q Ms.Tripp.Ibavctwoareasofquatioustbatwac 

5 reiayedtomcfromtbcgrandjury. 
1 Theftrrtisifyoueouldjustclarifyfortbc 
5 grandjuxybowyoucamabouttolmowtkdatcstktarc 

? rcfkctcdinthcao~fustandtharthcsecondpartof 

1 tkquestionisbowdidyoufrxthosedatsduriugtk 

I debrkfii susiaas at tk Off& of Indepaxht Counsel? 
P Sostartfirsfbuwdidyoucomztoknowtbedates 

I that are reflcetcd in tk notebook? 
I A Well.Idon’tknowthatIdidcometoknowth 
i datcswknthcy~reflectedintbenotebook. WhatIcnme 
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I to know is what Monica told me in this conversation and 
2 otber~. These arc -- all the words in the notebook are 
3 Monica’s words, so the dates are also Monica’s dates. 
4 This was never to be a record this was Monica 
5 doing a detailed, sequential, one convasation going over 
6 the whole relationship until the end, to th: point where 
7 Iended. 
8 hdtkreweretinxsduringourumvet-satimwhere 

g she said “Wait, wait, wait. I can check tbat date.” And I 
0 say, “You know, that’s close enough. I mean, it’s that 
I month, right?” So we’d go that way. And that’s what is 
2 reflected in this notebook. 
3 Whenitcametimetobereviewedasaaotebookby 
4 theIndependentcQunsel,wemtthroughtheverysamethin; 

.5 that we have been going through light ww, except with the 

.6 assistance of blank calendars to go over and see - and it 
7 wasnotallthathard,itjusttooktimebccause~dates 
8 actually say Sunday -- I’m using hypothetical dates here -- 
9 Sunday, June 30th. 
!O Well, if you look in the year, Sunday might have 
!I been June 29th, let’s say, in that year that this is 
!2 referring to, the notebook. And that’s precisely how we did 

!3 it. 
!4 In addition, there were Other dates that were sort 
!5 of set in stone that were accurate in the notebook from when 
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1 youcouldusethatdatcand~yscvcndayslatcrwasandthcn 
2 figurtoutthauextdatc. 
3 Q Whcnyou’retakhgaboutadatetbatwassetin 

4 stone can you give us an exampk of a date? 
5 A Yes. Like a bokiay, hidaX’s Day or any day 
6 that you could readily know what the date was or verify. 
7 A JUROR: when it has something iik that, Sunday, 

8 thc27tbPndittumsoutSundaywasthc29tbhowareyou 
9 in your own mind deciding whether &c’s wmng ahout it king 
0 Sunday or wrong about it king the 27th7 
1 THE WITNESS: That’s a good qutstion. It’s keause 
2 the natux of tbcir relationship was such that that would 
3 bavc ban easier to understand than the date king wrong. 
4 In other words, it was complctcly ammo nfortbun 
5 to have more contact, for instance, on a ed, so if sk 
6 referstoitasSunday--andalotoftkucsitwillsay 

7 Friday and then the following Monday or w so you 

8 could tell that way. 

9 Again,tkse.amherwordsandI-Ithinkthat 
0 what stood out in Monica’s mind was a lot of tbc wackcnd 

1 interaction, tbc visits, and dating from that way. 

2 ANROR: Andintryiugtofuctksedateswithtbc 
3 klp of a calendar and so on, if I understand you comctiy. 
4 you’re applying some judgment to it. as to what YooG tnk is 

5 the most likely to have bappcncd. 

Pqe l>l 

1 THE WITNESS: Yes. I think it’s that and 1 think 
2 it’s -- not educated judgment, not SO much is what I mean. 
3 but contextual judgment because this whole series of events 
4 WasrepeatedsomanytimcsthatIhadaprettygoodsenseIn 
5 my mind wbem it all fit, but not specific dates. 
6 So sometimes it was a revelation to me when I’d 
7 look at the calendar and say, “Oh, I see, this was the 
8 Sunday” as opposed to what looked like in ‘96 was really a 
9 Monday. I know it sounds confusing. 
0 I can only tell you that that is the only 
I assistanceIhad. Itwaswithablankcalendar. These 
2 are her words. What I’ve come to adopt as what I believe 
3 the dates are is my belief, that’s all. 
4 MR. BINHAK: And, just for the record, we had a 
5 grand.juror walk in. 
6 Madam Foreperson, we stiII have a quorum, correct? 
7 THE FOREPERSON: Yes, we do. 
8 MR. BINHAK: And there are no unauthorized people 
9 intheroom. 
0 THE FOREPERSON: Them are none. 
1 MR. BINHAK: Thank you. 
2 I’m sorry to interrupt, Ms. Tripp. 
3 BY MR. BINHAK: 
4 Q And just to reiterate a question that I asked you 
5 earlier at the outset of your testimony, did investigators or 
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I attorneys from tbc Offtce of Indqaxht Counsel pmvidc you 

2 anyrnataialfnnuotlrrwitnessesormataialsthatwae 
3 procurtdbysubpoarainorderto~pyousct~yoftbcst 
4 dates? 
5 A I saw photographs. 
5 Q Tk White House pbotogmphs? 
7 AYes. = 
B Q Andwu~Umse-didyousvcthoseincadato 
3 klp you assist with a date? 

3 A Yes. Iwouldseetk-WhireHousephotograpba 
I have a date on tk back. ,Those photographs m not shown to 
2 mc in advance of reviewing tbc notebook at mt kmgth. 

3 Itwas-Iwould-forinstance,tkradio 
4 addresswitbherparrntswasagoodexamp~Ithi&bccausc 

5 tknIcouldde!urGewbctbaIwasrightorwroogoa~ 
5 dateoftbcmdioaddressbasaiont&photo. 1twastbat 

7 kindofthing. 

B Q Soareyousayingtbatyoudiscussedtbcradio 

3 address with attorneys and investigators from tk Offtce of 

3 Indeputdag Counsel and tbcn after the discussion you wue 

1 shown a pbotegrapb perhaps. of tbc radio address and tlxxt 

2 through that date you wzc abk to cmroboratc wbetbcr you 

3 wcnrightorwottg? 

4 A Yes. 
5 Q Doyouhave- 
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I A Itwas- 
2 Q I’m sorry. 
3 A It was always -- I think it’s itnportant to note 

4 that it was always in that order. 
5 Q And then did you see -- other than those 

6 photographs, did you see -- well, let me put it this way. 

7 Did you see a photograph for every date in the calendar or 
8 was that a small portion of the dates or a large portions? 
9 A Oh, no. Small. 1 believe it was a small portion. 
0 It was only for a very few of the dates, ‘actually. I 

I didn’t -- I mean, that’s my recollection. I think I saw a 
2 few. It was always, “Oh, yes. That’s this.” So - 

3 Q Other than those photographs and the notes that you 
4 discussed at the beginning of your testimotty, were there arty 

5 other materials that you saw, phone records, statements of 

6 witnesses, any other records like that, that you saw duting 

7 your debriefing sessions? 
8 A No. 

9 Q Did you ever before -- after you made this book 

o this notebook, at Monica Lvinsky’s request, did you ever 
I systematically go through the book the way you did with the 

2 office of Independent Counsel? 
3 A I didn’t even look at it again. I had a hard time 

4 finding it. It was in a bottom drawer, in the family room, 
5 andIfotmditandbroughtitirtwhenIfirststartedcoming 
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1 to yourofftce. 
2 A BJROR: Ms. Tripp. my understanding was tbat tk 
3 reasonthatyoumadcthcnotcbookwasMonicawantcdyouto 

4 have something to refer to so that you woukin’t keep asking 
5 ha for ckuification - 

6 THE WITNESS: Right. 

7 A JUROR: - of what sk was saying. Did you use 

8 the notebook after you made it? 

9 THEWITNESS: WbatIdidwaswespent-this 

0 conversation was a vay long convusation. I right now, 
I sitting hue, can’t teII you bow long, but it’s probably one 

2 of tbc longest I’d ever bad with Monica. 
3 And by tbc time it was down in black and white, and 

4 we went over it many times during that conversation, I f& I 
5 kncwitandIdidn’t-wcdidn’tmrhavcthckindsof 
6 conversations tbat wao the relationship in its entirety the 

7 same way WC did that particular day. 
B It was, ‘So now you remanbe? what llappcnai.” 

3 Often, I would say. “No, what was that?” And she’d runind mc 
3 again. But it wasn’t - I didn’t carry it with me, I didn’t 

I puII it out every convusation wc bad. I stuck it in a 

2 drawer and that’s wbae it stayed. So - 

3 But tbc act of writing it down and having ber go 
4 through it soquatiaUy did sa-vc tk purpose. sk tbougbt it 

5 would. So - 
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1 BY MR. BINHAK: 

2 Q And what was that purpose? 

3 A It ahowcd me to visualize tbc squence in a more 

4 understanding way. tbc way sk thou@ I should have bad 11 

5 months cariicr. 

6 Q And wbat did she as the advantage of having you be 

7 conversant in tbosc facts? 

8 A &cause it wasn’t klpful for bcr if i bad to k&p 

9 saying repeatedly, ‘What year was that? What month was that? 
.O Well. I was confused. I didn’t trali~e k bad done such and 

1 such at this time.” And we both agrcaI that at the end of 

.2 this, this was kIpfuI. 

3 A JUROR: why was it so important that Ms. Lewinsky 
4 feel that you bed a compktc understanding of tbc situation? 

5 THEms: Thatwastbcgalesisofourcntirc 
6 tclationsbip, was tbc analysis of tbc relationship. 

7 Virtually no otbu subjects ever came even close to tbc 
8 importance that Monica placed on this topic. 

9 A JUROR: May I ask. if it’s clear, then. bow 

10 important it was to bu tbat she bad so much support and 

!I someone to talk to about it. why was it important to you to 
12 give this time to that relationship? 

‘3 THEWITNESS: Itbinktbmugbacaiainpcriodin 
4 ‘97. I felt sorry for Monica. I Iikcd Monica a great dcaI, I 

5 was vay fond of her. 
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1 Tkrc came a time what I felt diffauttly, but 
2 during tbc time up until tbc time that 1% pmbabIy address 

3 inmorc~illeta,Ifettthiswasagirlwbowas.a, 
4 tehing Iots of different pcopk about this very thing but 

5 for various twlsons they waut? accessibk; was getting 

6 guidancefmmkrqmtbatIthoughtwasabominabIeaud 
7 unconscionabkand1toldhatbs~andit-itwasa 

8 compkteIynaturalthingformetotaIktobuasIwoukione 
9 ofmyownkidsintryingtomakctkmscctbat-wbatsk 

0 the to do was her business, that was up to Monica 
1 I saw tbc wbok mlationsbip in a diffacnt light 

2 than Monica did but it was ber choice. It made bcr happy. 
3 WknitwasgoingweRitmadekrvaybappy. Wbatitwas 

4 goingbadIy,itmadcbcrvayupset. StiRthaedideomea 

5 time wkn our intacsts diverged. 

6 A JUROR: At that titnc wby didn’t you just stop 
7 tbe convusations? 

B THE WITNESS: We& you can’t tmringtbcbeII. I 
9 abeady bad tbe information. I knew it was a bcavy burden. 

3 Ikncwitwasdangaous. Ikncwitwasnotagc4xithiogto 
I know. AndtbaccameatimewbatIknewtbatitwasgo&to 

2 be public. 

3 There is also another factor, tbot& that I bavc 
4 to say and that is OVCT time, cumulatively for me with lots 

5 of framework of rcfcrutce from years prior, I began to bccomc 
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1 very angry at the treatment that she was receiving and she 
2 shared that anger but wanted to ensure that it was hidden 
3 from everyone at all costs. 
4 A JUROR: But you were angry, then, at the 
5 treatment she was receiving at that point. Did you feel by 
6 continuing tbe relationship that you would be able to take 
7 somesortofactionorbclpherdosomethingtocorrectthat 
8 mistramt? 
9 THE H-S: What I tried to do, essffltially. in 
0 thebeginninewastogivekrthesameguidanceI’d~;lvemy 
1 owndaughta,whichwasthisisnothealtby,thisiso’t 
2 working, you’ve made poor choices, your mom is giving you 
3 information and guidance that I don’t think most moms Woul 
4 thinkisthewaytogo;Iunderstandthatthisiswhatyou 
5 think you want, but step back and look at this a different 
6 way. 

7 Over time, I tried several times, people are aware, 
8 Itriedmanytimespriortolater~Idocumentedit,to 
9 break off the relationship with Monica. It was not helping 
o her, I didn’t feel. It was draining to me. My children 
1 began to resent it. l%e never-ending telephone calls. We 
2 called--IinstalledacallerIDwhichIhadneveswantedto 
3 spend the money on just so that we could avoid the phone. 
4 Itriedatwork,Ihadthesecretariessaythings 
5 that weren’t true just to let her know I was unavailable. 
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1 NothingworkaL ~wasnogdtiagawayfnxnMoniea. 
2 It’s implant to IunMlbcr what tbis invol~ in 

3 my opinion. ‘Ihis involvad vcxy, vay volatik infofmatiOo 

4 aboutthePxsidentandItboughtthatwasa&ngcmusb& 
5 tohavc. Ialrorhxghthisbd&OrwasunfOrgivabkro 

6 watehMonicagothrcn@whatsk~ttiugh. 
7 A JURORz But sane of that was self-inflicted. 
B THEWITNESS: Idon’tBgroZbutIcanscewk 
9 yollmightthinkthat ImcaO,ycah,bcrbchaviOl-SlJmly 

3 sheaskedforsamofit. AndIdobelievethatMonieaaetal 
I inawaythatmostpmplcwouldn’SbutbcalsomadE 

2 rcprrscntatimstohaandp~sstoberandkncwthatshc 

3 was anotionaUy - tbat sk was facing a vay, vay difficult 

I timeemotionallyandIknowtheywucawarcoftbat. 
5 IknowBcaywasandIknowtheRcsidcntwasBndI 
5 camctorsrntbotbofthema~t~lbecauseitjust 

7 didn’t Sam lmxssaq. Itsamaiastbougbtbaewasa 
S kindcz way to deal with it and it didn’t happax So - 
3 A JUROR: Ms. Tripp, wfwn you installed the calla 
1 ID,didthathdpyouwitheontmllingtkcalls? 
I THE WITNESS: Yes. A lot. She got smart, thou& 
! and what happened was sbc~changcd bu - she did somdhing 
1 that allowai her number to tome up anoaymous and it came up 

I anonymous from that day forward. WC still taxied to not ti 

j every anonymous Call. though. 
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1 ‘4 JUROR: You said when she was like this, there 
2 was no way of getting away from her. 
3 THE WITNESS: Especially at work. 
4 A JUROR: When she was like this, there was no way 
5 of gening away from her. 
6 THE WITNESS: Right. 
7 A JUROR: She pursued the President the same way as 
8 she pursued you? 
9 THE WITNESS: She even admits that. In fact -- 
0 well, I guess we can talk about that another time. 
I MR. BINHAK: No, talk about it now. 
2 A JUROR: You took measurestogetawayfromher 
3 bezausx of her behavior was abnormal. 
4 THE WITNESS: It was completely tunnel visioned on 
5 one subject. 
6 AJUROR: Andyouwerejustthepersonorthe 
7 friend that she was talking about the situation, so how do 
8 you think she showed this with the President? I’m saying 
9 with~moteforcethanwhatthe measwes that you had to 
0 take. 
1 THE WITNESS: Well, for instance, to my knowledge, 
2 every time Monica &led or paged Betty, she would tell me 
3 sbewasgoingtodoit,shewoulddoitandthenshewould 
4 tell me. So I felt I was getting a blow-by-blow. 
5 A JUROR: Can you also take it a little bit further 
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1 and imagine what she was probably doing to this nice, quiet 

2Betty? 
3 THE WITNESS: I believe that what she was doing to 
4 Betty was unbelievable. I’ve never not said that. 
5 WhatIdosayisthatIthinktbezecameatime 
5 ti--tellingMonicathingsthatweren’ttrue,byhcing 
7 loyaltotheRmpdent,whichiswhatIbelieveBcaywas 
3 doing.itjustma&thesituationworse. Ifshehad-and, 
2 again, this -- I know it’s unfair to put it on Betty. 
I I will say the Betty I knew before, you’d have to 
I hitmcoverthehtadwithevidencetomakcmebelievethat 
2 shcwouldhavedoneanyoftbis. 
5 So the Betty that came to have a level of 
I mfidence in her - and confidentiality with the President, 
5 thathappenedafterIleft. Iwasn’tthemwhenBeayhad 
5 cane to have this level of relationship with the presider& 
7 this kind of understand@ let’s say. She was feeling her 
$ way. It was formal and professional. 
3 IguessIthinkthathadeithcrofthemnotmade 
1 emptypromisesoriftheyhadlmderstood thatwhentheydid 
I that the cause and effect was so volatile, that maybe they’ 
! would have done some&g diffmtly and maybe the end 
I result would have been different. 
I A JUROR: Have you thought about you’ve only heard 

5 one side of the story? Have you talked to Betty yourself? 
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1 THE \iTfNESS: That’s a good point. 
2 A IUROR: Have you talked to the president himself? 
3 You’ve only seen one side of the story of all these people. 
4 THE UTINESS: That’s true. 
5 A JUROR: That now you have this opinion on it. 
6 THE WITNBSS: That’s true. 
7 A JUROR: But it‘s only from one person that you 
8 arrived at this opinion about all these people. 
9 THE \SlTNESS: That’s true. 

IO A JUROR: And they might still be the same people 
I1 thatyouknew. 

I2 THE WITNESS: I don’t argue that. What I’m saying 

13 is that -- I’m not speaking to -- especially -- I will say 
14 this, especially in the ease of Mrs. Currie, I don’t believe 
IS and never have believed that she did anything out of mean 
16 spirit or maliciousness or anything. I think she did 
I 7 whatever she did to protect the President. 
18 I’msayingasaperson -- now, Betty aeeepted gifts 
19 from Monica several times, she developed a relationship with 
!O her through all this, that -- I was saying umstantly to 
!1 Monica, I thought Betty could as well, as a friend -- she 

!2 could separate the protection of the President on one hand 
!3 and the direct candor with Monica on the other. 
!4 Monica always felt -- well, Betty said in her own 
!5 words, “No, no, no, it’s not that he doesn’t care. No, no, 
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I ‘Ihat was a big one. “I’ll come back in the evening, evev-r.< 
2 else will bc gone, Nanq. won’t be around, Stephen won’: -,_ 
3 around, and I’ll get you in.” 
4 So Monica would take that to the bank, That to hc 
5 was going to happen then. And nothing. So she’d page BKT;, 
6 nothing. ‘Til she finally got so obnoxious in her paging 
7 that finally at one point or another she would talk to Betc 
8 and Betty would say, “Oh, I left the pager on the ear seat.’ 
9 Or “I did this.” Or “I did that.” Sort of down play it, bu: 

1 0 there was no down playing it to Monica. 
1 1 I don’t think I’m explaining this right. I’m 
1 2 sorry. 

I 3 You had a question? 
1 4 A JUROR: No, go ahead. 
1 5 ?HE WITNESS: I think I’m done. I don’t know 
1 6 how -- I know what you’re trying to understand. I do. I 
1 7 just can’t do it right. 
1 8 A JUROR: Please let me know if this conversation 
I’ 9 isjust- ifyouean’tanswer thisanydiffenmtfromthc 
21 0 otherthenweeanstrikeit,butatsomepointintime,it 
2 1 did get frustrating for you and your family, just the 
2: 2 constant phone calls and all that kind of stuff and you 
2 3 installed the caller ID. 
2. 4 Could it be in your opinion that some of this, the 
2. 5 waythatBettyandperhqsthePresidenttreatedher,tbis 
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I no, that’s not what he. means.” And so - 
2 A JUROR: Kind of like a peacemaker? Like just 
3 tryingtokeepthepeaee? 
4 TIEWITNESS: Yes. Oh,yeah. And bydoingtbat, 
5 though, Monica mad great significance into Betty’s words, so 
6 if--BettysaidwhenMonieaxmamui,“Ihatehim. Ihate 
7 you. You’re lying.” 
8 Betty would say, ‘No, no, no. Please don’t say 
9 that. You know you don’t mean that. You know he doesn‘t 
0 xally feel that way.” On and on and on. Monica would hang 
I on that. 
2 Instead of saying, “Monica, look He is so busy, 
3 he’s got this, this and this, you’re making unmasonable 
4 demands, &a-e’s nothing I can do for you, we’ve got to stop 
5 this.” She never did that. Tomylcnowledge. Monica never 
6 toldmeshedidthat. 
7 Instead she -- as you said, actually, was more of 
8 a -- she kept things -- I think in her opinion smooth and, 
9 instead, it made everything crazier when it didn’t happen, 
0 when it showed to Monica that it was not true. Or not -- 
1 Can I just say one mote thing? 
2 A JUROR: Oh, sure. 
3 THE WITNESS: Or, for instance, Betty would say 
4 to Monica, “Page me at a certain time and 1’11 see what I 
5 can do.” Or, “I’ll tell him I’ll come baek in the evening.” 

1 wascasiu.khdofliketksamcthingtbatyoudid? For 

2 wbatevcr teason you couldn’t just say, “Loon I’m riot going 
3 totaIkabout&isanymore;“andactually.hoa&ynotdo 
, I that? IfyoncouIdhave,Ignessyouwonldlmvcbut- 
4 5 TBEWITNESS: Yeah. Wdl- 
( 5 AJUROR: Youhmw.couldithctksamesituatien? 2 
7 Imcan.justdealingwithitthatweywasjustcasiabccausc 
1 s of- 
! ? T5IEWlTNE.S: Than bzingumfrimtatknal? 

l( I AJUROR: Youknow,baconstantpagingandkr 
1: I tlmats and all that? 
1: 2 THEwlTNEss: Yeah. Imean,look-yes. Id0 
1: 3 thinkthfit’sprutofit. Imca41onthcorbahanddidsay 
1’ t to Monica many times. “I can’t &al with this any mom.” And 
l! 5 Imcanthis. 
I( i IdidthistotbtpointwhcrtmystaffJmw,pcepk 
1; 7 at work knew. It was - it was a known fact. But, on the 
II i othahand,IbclievctbetwtratyousayaboutthccallaID 
1s b is kind of Betty’s cauCr ID, if you know what I’m saying. 

2( 1 AJUROR: Yes. 

21 I THEWlTNBSS: Immn,1camctorescntBetty 
2i ! bccauscItbo@ltshccouJdfurit 7bcmaiitywastbatthc 
21 I sitnation was nntenabk for wy. I mean - this wasn’t 
24 I good for Betty. this was - in fact, probably worse for &ay 

25 i bccausc I think - l’vc always felt that she was smack dab in 
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1 the middle. 

2 This is a woman who I don’t believe would have 

3 chosen to be, but circumstances forced that situation. She 
4 would complain routinely to Monica about Nancy and the 

5 jeopardy that this put her in in t.bc office because Nancy sat 

6 right next to her. I mean, IitetaIIy, you could see into 

7 Nancy’s axa. 

8 Idon’tknow--havetheyscenasehematicofthe 

9 West Wing? 

0 MR. BINHAK: I don’t want to tell you what they 

1 saw, what they’ve seen or they haven’t seen. So - 

2 THEWITNESS: Well,iftheyhavesxm--mayIsay 

3 that? 

4 MR. BINHAK: Yes. 

5 THEWJTNBS: Thentheywouldseethattheareais 

6 very close. And if Monica would call repeatedly into, for 

7 instance, the office that Betty would pick up the phone, if 
8 this happened over and over and over again, it would put 

9 Betty in jeopardy. So it was never good for anybody. 

0 A JUROR: Ms. Tripp, may I a& when you were at 
I this degree of frustration in your relationship with Monica 

2 andyouweretryingtogethertostopcaIhttgyou,wasthis 

3 before or after you started making tbe tapes? 
4 THE WITNIBS: Oh, way before. Way before. Way 

5 before I was approached by Michael I&off. 

Page 146 
1 Sktoldmeintbcbq+ningofOctobcrandby 

2 Christmas. my fam.iIy and I took our first Christmas vacation 

3 inourhcs. MygraudpahaddiaL~wentaway,skkncw 
4 whacwewaegoingflndskcallcdrcpcatauybngdistancc 

5 tomyloca~knowingwewaeh ltuwmb& cssaltially; 

6 knowing that my chilh had lost tkir gxat-grandfatkr; 
7 knowingIbadIostsomcone vayclosctome;andskstill 

8 calkd repcaredly from IX. and couldn’t tmdczstand me wkar I 

9 said, “Monica, this is family time, we’re not doii this.” 

0 A JUROR This was before tk tapes. 

1 THJSWlTNESS: Tbatwasaycarbefom-wzWCU.tar 

2 months before the tapes. Yes. Definitely. ~iitely. 

3 I will also say don’t uudenstimatc one thing. I 

4 wasvayfondofMmicaandwhcntbtwouldcomt~apologizc 

5 profusely and promise mc this would stop, wc could just bc 
6 fricndsandnotcvcndiscussthis,~shcwouldpromiscand 

7 sbcwouldbegoodforadayortwoandtknitwouIdgooR 

B tk map again. Off tk map. So - 

9 A JUROR: Why didn’t you just cut ha off7 Just 

3 say. “Look. I’ve bad cnougb. Don’t CYQ call me again. 

1 P&xi. I’m going to end this right now.” 

2 THE WITNESS: That’s wbat my kids said. That’s 

3 what my kids said. But h’s what itappcad Until Mike 

4 Isikoff came to my office in h&r&, I thought I could do 

5 that. I really tbougbt I could do tbat. It was after his 
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1 visit tk cstd of March whn I knew I couldn’t do that any 
2 more. And that p.s into tk whole -- 

3 Do you want to -- what do you -- I don’t how 

4 what- 

5 MR. BINHAK: I want YOU to guru-ally answer k 

6 question. but cvaybody knows that it’s a topic that V&U 

7 get to a iittlc later, but definitely genaally answer tk 
8 question. 

9 A JUROR: Tbat’s it for now. That’s fine. 

0 THE WITNESS: ls that okay? 
1 A JUROR: Your answer is acceptable. Yes. 

2 Thank you. 
3 lxEwTrNEss: Alllight. Thanks. 

4 MR. BINHAK: I think that’s a couple of otkr 

5 questions bun. 

6 THE wI-mE.ss: Yes. ma’am. 

7 A JUROR I was just wondering what sort of advice 

8 Man5aLewisgavetokrdaugbta. Yousaidtbatitwas- 
9 THE lVTlNESS: Olcay. Now, lmutlbcr. I’ve kvQ 
D spoht~h+buciatewis. ThisisonlywbatMonicakssaidto 

1 M. ButMonicatoldmercpcataIlytbat- 

2 WelI,f~tofaU.shcmademeawaretbatshekd 

3 this ongoing diakgue with bar mom about this. wbaba sk 

4 was in Washington or New York or anywbac elm. Som&mcs 

5 sk wQlt out to California. But tky talked cIoscr than any 
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1 motkranddaugbtcrI’vecvrrsccnintamsoftbetbings 

2 that arw’t -y, anyway, as comfortable to taIk to 
3 yourmotkabmX 

4 Butkrmanatcoumgedit. Hcrmcmklpcdkrpick 

5 outtkout.fii. Humom mcommatdcdwktIingc&tobuy. 

6 Hcrmotkrwasvaysupportiveoftbc&tioa&ip. Tk 
7 diffacsiceistl&%asnevuguidancc,itwasmoregirls’ 

s rallc. 1rwasmoulike-norcvmsistas,itwasl.ilce 

2 girlfriends with a bt of love. 

1 Imcan+IbclievetkyIovecachotbcr. Ithink- 

I tothisdaythinkthathamcnnistbemostimportantpason 

2 in Monica’s Iifc. But wkn I would say this, sk’d say, 

5 “WcJl, my mom undustaads bow you feel, but sk said you 
I don’t w&stand what it’s lik to have sommocinyourlifc 
5 who is powafuL wbo carts about you.” 

i IkardaboutPlacidoDomingofor-youknow.tbc. 

I ycusofmlatiaubiptkybadhad. Monicasaidatmtimc 
1 that-tbcPariscafctbing-canI- 
2 MR. BINHAK: Please. 

) THE WlTNBSS: Monica said sk WBS raised cm this, 

I tba*ham&wknskwashavingtkaffairwith 

1 Mr. Domingo bad gone to Paris an&Monica was small. Sk was 

1 eitkreigbtor~iswhatIrunankrkrtclIingmt.and 

i thathamomleftbcrinacafcandsaid”Ywanaotto 

i lcavetbatseatunti11mturn:* Waitofftomattkman 
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1 Mr. Domingo. and came back hours later. lcaving ths child in 

2 tkscat. 

3 And tkn Monica would say to me, ‘That’s bow I was 

4 raised. That’s how I was raised. You differ with me as to 
5 whether this relationship is rigbt or wrong.” 

6 I would continue to say, “It’s not that it’s right 

7 or wrong, you make your own value judgmat about that. What 
8 I’m telling you is it’s getting you now&. You’re making 

9 yourself a mess over a situation that can’t go anywhere.” 

0 That all changed in March, but up until March, 

1 that’s precisely what I was saying to kr. And her mom. as I 
2 understand, just to finish up with tk rest of your question, 

3 according to Monica, lxx mom continued with this level of 

4 support all tk way to tk last time I talked to kr and gave 
5 kr further guidance which I thought was scary. But always 

6 it was tk mom giving kr completely diffaznt guidance than 

7 Iwas. 

8 And sk would say, “You’re such a good mom. I 

9 don’t know why your kids don’t appreciate you. Your kids 

0 tmat you like crap.” 

1 Well, my kids have always had my undivided 

2 attention and hey do heat me a lot less wonderfully than 

3 Monica treats kx motbu and that is true. Tky can k 
4 fresh, rky can be disrespoztful. but tky also know I’m 

5 tkirmotkrand- 

Page 1% 
1 T%erc was just a different relationship with Monica 
2 andbermum. So- 
3 AmOR: m you. 
4 THE wI-INEss: You’re welcome. 
5 A JUROR: If you can recall, did Monica ever tell 
6 you when sbe told her mother ahout the affair with President 
7 Clinton? 
8 THE WlTNESS: She told me right from the beginning 
9 that she told her mom. 
0 A JUROR: But do you know how soon in the 
I relationship? 

2 THE WITNESS: She just said right from the 
3 lx&ming. She was so excited. I don’t know who else she 
4 told right from the beginning, but she told me she told her 
5 mother right in the beginning. 
6 A JUROR: I also have another real quick question. 
7 Do you maintain any relationships or friendships with people 
B in the White House? Or did you up until -- 
3 THEWITNFiSS: I had. Yes. 
3 A JUROR: In any of your conversations with those 
I people who you have relationships after you met Monica, did 
2 you ever, say, mention in any of your conversations that 
3 Monica Lewinsky that used to work with you all is here with 
1 us? If so, what were their reactions or what wex the things 
5 that they said about her? 
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1 THE WlTNESS: That’s a very good question. It’s 

2 also a very important question because of all this all ties 

3 in. 

4 Isthisagoodtime~-- 

5 MR. BINHAK: Answer tk question. please. 

6 THE WITNESS: Okay. There came a time wkn Monica 
7 was looking, as w&e talked about. a job at tbe White House 

8 and was slxxving UK Pxsiht by highligbt jobs that sk 

9 could@. 
0 At that time. sk klieval that sk was coming back 

1 to tk white How sk just klievcd it was a matter of 
2 finding a vacancy. I was skeptical but I thought, okay, 

3 maybe it is a matrcr of finding a vacancy. 
4 We& one of my friends told me about two vacancies 

S in tk National Security Council. one in tk West Wing 

6 working for tk numbex two man under Sandy Bager. I think 

7 his name is Mr. Stein. I’m not sun. 

8 Tk woman who - it’s a very small West Wing 

9 offia, right off rk west lobby, what hue’s one person 

0 forSandyBugcr,oneforthish4r.SteinandthcnIthiaka 

1 staff assistant or so. 
2 Tkpason-tkjobthatwasopahgwaskr 
3 gradcI~anditwasanintaestiagjobbzauseit 

4 wasthcnightshifijob. Itwastkjobthathadtowork 

5 ‘til midnight. Plus, on top of it no one wanted it because 
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1 youaIsobadtoworkcvaySaturday,notjustMmtims,it 

2 waspartofyourworlcwa9L 
3 SomyfricndwhoworkedattkWbitHousctoIdme 
4 about it I told Monica about it I bad my friatd say, 
S “Ma&a’ovuybrigbfsk’ssbarp,thiswouIdkrigbtup 
6 haalley.” _ 
7 Tkotbxtl&istbatjob,younadtok 
8 availabkmanykursinaday.mnaftcrmidnigbt,incasc 
9 dray n&d you because it’s a vay critica offla. Monica 

D lived tight around tk block, ssuhally. 
1 SkwascutainIywillingtoworkevuySaturday. 
2 Skwouldkveskptthazifskcoul~ Skjustsamcd 
3 likeagoodfit. PlusskhadcomefromDcfatsc,sosk’d 
4 have expaiatcc with intanational rravel with tk 

5 e+dministration. 

6 Itoldbcraboutit. Myfricndgavehaagaod 
7 wordbasaionmygoalwordbaxusethatpaxmthoughthighly 
B of me profcssiooalIy. Mooica got tk iotavim. Monica oo 

3 papapas=d~ &ng apparcotly, got tk iutavicw, and 
3 kfttkin~thinhgthatskbadtkjob. 

I My friend rold mc that Monica was cascntially tk 
2 onIyviablecandidatcforthcjob. WcJbougbtskwasgoing 
3 tokoffaedthcjob. Skwasoncloudnioc. 
1 It wasn’t until many wu4cs lata - mll. first of 
5 all, sk didn’t F@ the job. It wasn’t until ti later 
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1 that that same friend told rn~ ‘You know what? They don’t 
2 want kr back.” And csscrhally k nx know that tbcze was a 

3 probkm. 
4 Now. before that. this friuxi and I hadn’t 

5 discussed Monica Lcwinsky’s pa-sonal life. I said, “That’s a 

6 shame. Sbc’s really a smart girl and she’s willing to work 

7 vay hard. Sk would have brm an ass&” 

8 And she said, “Look, if w wantai kr back. sbc 

9 would have been back long ago.* And sk gave me exampks of 
0 how that’s done, which I essmtially h,.but didn’t want to 

,I thinkaboutattktime. 

.2 sO,ycS,IhdcOnwsllthE3withthispUsOllwboI 
3 canidaNi!yifyouwant 
4 BY MR. BINHAIL 

5 Q lstbatapersonthatyoucouldidcntifythat 

6 wouldn’t compromise that pa-son’s job? 

7 A Well, it’s the same pason fmm before who is still 

8 tkre. 
9 A JUROR: Ms. Tripp, do you know who tbc “they” - 

10 lHEwITNEss: wdl- 

11 AJUROR: Imean,tkhsidaXbims&? 

.2 THE w..rmEss: l-hat I dm’t know. 
:3 A JUROR: Tk protectors? 

4 THEWlTNESS: I’m sorry. Idon’t. Ithinkthat 

5 tk pczception was more the protectors than it was tbc 
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I President, certainly. I don’t think she presumed to know 
2 what the Resident would be &inking. No. No. She didn’t 
3 know. I’msuxnot. AndIdon’txallythinksbemeant 
4 Betty either, frankly, at fust. I thought she meant the 
5 bigger=tbey.* So- 
6 InanycvcnfthatwasrclayedtoMonica. Monica 
7 freakedout. Audthat’swhcnthcwhole-anothercrisis 
8 happened And culmhted with “I’m moving to New York,” 
9 whichIthoughtwastbebcstthingshehadcomeupwithyet. 

0 so -- 
1 A JUROR: ‘hank you 
2 BY MR. BINHAK: 
3 Q Okay. Tbeseumdissuethattbegrandjurorshad 
4 askedmetoinquireaboutbeforetbebreakwasthat~we 

5 were going through the not&cd just before you left, LT-4, 
6 forthebreak,youtalkedaboutthisAugustHthbirthday 
7 party for the President in New York. 
B A Yes. 

9 Q And you talked about several conversations you 
3 had, some before the notebook, one during the notebook 
I andsomeafter. Acoupleoftbegrandjurorsaskedmeif 
z you could just go through that again, the ccmversations 
3 whenyouhadthan,sothattbeycouldgetintheirminda 
4 better sequence of these convezsations and how it all fit 
5 together. 

1 

1 

1 1 actuallyweot? 

1 2 THEwITNE!s: Yeah. Yeah. It wasshortlybefore 
I 3 she went, so - say, maybe - I don’t know, the beginning of 
1 4 August. Anyway, it was in that timeframe prior to -- in 
1 5 1996:‘ 
1 6 BY h4R BINHAK: 
1 7 Q And then she went and came back, correct? 
1, 8 A Yeah. Andthenshewentandcamebackandtoldme 
1’ 9 about it, but not this level of &tail. Just told me she had 
21 0 gone. SIC did tell me about going to the $5000 a head hotel 
2 I thing. Shehadareallygoodtime. Shewasbeaming. But 
2: 2 shedidn’tteamaIIthis. 
2: 3 Then - this is stiIl August of ‘96. Then in 
21 4 October of ‘96 when she tells me the relationship and starts 
2: 5 tellingmeforthefimtimeallthesequence,shethen 
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1 said, ‘You know, when I wf to Radio City Music Hall, I did 

2 go,butthishappa&” AndsotbiswastbcfirsftimenowI 

5 washca.&gthercalpictureoratkastwIlatsheporhaysas 

t theKaIpictuz 

I Q Andtbat%wbxlsktoIdyoufortbelmtcbo& 

5 A No. 
1 Q O&I’m&. 

s A No. &causeI’mstilIinOct&uwhsbc’s 

P tellingme. 
1 Q Okay. I’m sorry. 
I A Andsk’snowtcllingmcailthstaricsfrom 
1 Octok on, to wkncvcr wc had this last conversation what 
I we - end by “last” I mean this sapaxial coavcrsation with 
I alIlbescqueoce. 
i Q Okay. Iapologize. Thatwasastupidqustion. 

i A Doyouunderstaod-isthatnot- 
r Q No, it’s ckar. I was canfused. So wh sk fmt 
I told you about tbc affair that was in Octobu and sk told 

) you about this - mom d&Is about this August 19th New 
1 York event: Tkn did sk continue telling you about tk 

August 19th event kfon you ma& the nots? 
, A Yeah. In many uxwusations. she’d rtfcr back to 

I thisamongmanyothas.mmtofthem,a~afthanaccpta 

I vayfmthatI&n’t rcmankr any more. But the APAC one is 
5 oncthatIdon’t runanbcr going into again, but this ooc 
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1 A Okay. Probably what I did was -- whicli wasn’t a 
2 good idea -- was to tell YOU that when I first met Monica lo 

3 April of ‘96, there wex certain things she would share with 
4 me about events, but nothing of the personal side of it. 
5 So what I did was lapse into real time, so to 
6 speak, as opposed to a real sequence, so what I was trymg to 

7 say was I knew about this When it happened this was one of 
8 the things that she said to me. You know, what do you think 

9 of my going. 
0 A JUROR: Excuse me. So this was before she 
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1 certainly. Yeah. 
2 Q Okay. And then there came this time that you made 

3 these notes as a result of Monica asking you on the weekend 
4 and that August 19th event appeared in the notes, correct? 
5 A Yes. 

6 Q And then did you talk about it again after she had 
7 made these notes with you? 

8 A Yes. 

9 Q with the same level of detail? 
0 A It would depend what we were talking about at the 
I time as to which occasion got the most level of detail but, 

2 yeah. 

3 I can safely say that we talked about virtually all 

4 the significant dates in the notebook at one time or another 
5 in repeated conversations. Especially as time went on 
6 because this is now when it was completely over and she was 
7 not ready to accept that. 
8 A JUROR: Actually, my question was a little 
9 simpler. I just wanted to get clear in my own mind fi-om the 
0 notebookwhatisitthathappenedonAugust 19thandthcnol 
1 August21st? Wasthatthcdateoftheevcnt? 
2 Is that the date she told you about the evmt? 
3 Is that the date she told you she had bought the tickets? 
4 That’s what I just trying to pin down. 
5 MR. BINHAK: Okay. I’m sorry. I misunderstood th( 
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1 question. 

2 AJUROR: WhathappeocdontbcI9th? Tbcmtry 
3 immaiiatcly above that would suggst August 21 aod I was just 
4 tryingtogettktscqumce. whthappaK!dontbcI9thand 

5 whatIlappa&mrhc21st? 

5 THEwI-IxEss: Ohy. Myundustandingoft 

7 notes and from other convusations is that the S250 she 
3 plunkaldownwasfortbc19thAugustbirthdayparryatNcw 

3 York. Now - 

3 A JUROR: So that’s tbc date of tbc party? 

I THE WITNBS: I think so. That’s what I got from 
2 the convasation. So - and frankly, I don’t ranemtxx 

3 what-ifwecvcov~~thisonacakndarbecauscyou 
I wouldn’t*llmcifIwasrightofnot. 

5 SoIwantedtolookontbzcalcndartos&ifit 
5 matcbcdwhatl ~bcndtoktbcdayoftkweekandl 
1 couldn’t do that with any catainty, so I still don’t 
1 radly- 
a A JUROR: You recall that tbc party was on a 

1 Monday? 
THE WITNESS: I don’t know. 

1 A JUROR: Okay. And ti right above that you have 

I August21. 
I THE WITNESS: Wbcrc? Now. sbow mc whcx I am. 
i MR. BINHAK: You have - now -- 

1 THE WITNESS: I see 250 righht above it. 
2 MR. BITWAK: Right. Thm in the -- 
3 A JLROR: There’s an arrow -- 
4 A JCROR: The 21st departure -- 

5 A JUROR: It says depamxe -- 
6 THE WITNESS: Day before -- okay. Let’s go OWT 

7 this. Wait. Thex’s another arrow going up, check -- check 
8 before -- this arrow comes to he.x -- 
9 A JUROR: My problem was with the sequence becaus 
0 ofthearrou~andbecausethcdatesseemtobe-- 
1 THE WITNESS: Mm-hmm. Okay. Let me just look. 
2 I’m not sure what this is. It looks like it safs “check 
3 before vacation one we&.” I don’t know. But then it says 
4 “August day before train 21st.” ‘Ihat goes to this “departure 
5 for con&ntion,” I believe, with tbe six a.m. phone call. 
6 I don’t know why I have an arrow going from 19 -- 
7 itappearstome- and I will tell you that just looking at 
8 ifitappexstomethatthisissayingthatitwasoneweek 
9 before his vacation, but - 
0 BY MR. BINHAK: 
1 Q Isitpossiblethatshetoldyouaboutthe21stand 
2 thensheaddedint.be19thafterwardsandtben~- ’ 
3 A This is all in sequence. I mean -- no. ‘This isn’t 
4 all in -- this is all in sequence of the conversation she had 
5 with me, but there are other instances where she backtmch 

Page lb\ 
I Q Soisthisoneoftheinstanceswhereshe 
2 backtracks? 

3 A I think - I’m just telling you the 21st is above 
4 thei19th$so- 
5 MR. BINHAK: Okay. And then on tbe 21st -- let 
5 me-I’dliketo~toatapeaboutthc19thandthcn 
7 we’ll get to the 21% if that’s okay. 
3 LetmreadtoyoufromTapel6withMr.Susani.n, 
3 page38- 
1 THE WITNESS: Excuse m. Did you say you wzre 
I going to release the grand jury at four? 
! MR. BINHAK: Yes. We’llgettothat. 
1 THE FOREPERSON: We had made grand plans. 
I h4R.BINHAK: Wehadmadeaplsntoendatfourif 
i we got to a certain point in the testimony, which we have not 

i gotten to. 
r THE WITNESS: We didn’t? 
I MR.BI.N-HAK: So-- 
l A JUROR: I‘m tired. 
I THE FOREPERSON: We have to - 

THEWITNESS: I’mtired 
, AmOR: She’ssoti - 

THE WlTNf3S: No, I really am. I haven’t slept in 
two nights and I’m -- 

MR. BINHAK: I’ll tell you what -- 
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1 THE wITNEss: -- very tired. 
2 MR. BINHAK: Let’s t&e this portion of the tape 
3 and then Let’s take the 21st and then we’ll call it a day 

4 thcre,inlightoftbefactthatyou’retired,andtben 
5 that’s a logical stopping point. 
6 I can see from the nodding of beads that that’s a 
7 good compromise for aU. 

8 THE WITNESS: Well, I thought you had already 
9 ananged that, though. I thought you said -- 
0 MR. BINHAK: Well, the grand jury and I had talked 
1 aboutcndingifwegottoaartainpointinthcttstimony. 
2 THE WIYINESS: Oh. 
3 MR. BINHAK: But we have not quite gotten there 
4 yet. 

5 THE wITrNEss: All right. 

6 MR. BlNHAK: So we’re at Tape 16. page 38, tine 18. 

7 THE WITNESS: Okay. 

8 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.)” 
9 “Ms. Tripp: Isn’t that bizarre?” 
0 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 
1 “Ms. Tripp: Who knew it was going to be such a 

2 volatile year? Jesus. I remember think& it was weird you 
3 wanted to go to the birth&y at Radio City.” 
4 “Ms. Lewir&y: Boy, that was such a trip, that 
5 whole thing. That was like -- it was really weird because I 
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1 told you the whole saga. I told you the whole saga of my 
2 ticket and I was crying and - ueh.” 
3 “Ms. Tripp: Unbelievable.” 
4 “Ms. Lewin&y: And then I finally got into the 
5 thing msybody paid SSOOO for.” 
6 “Ms. Tnipp: That’s pr~ay amazing in itself.” 
7 “Ms. Lcwinsky: Well, there w plenty of people 
i there that hadn’t paid $5000, too, mind you.” 
P “Ms. Tripp: Yeah.” 
) BY MR. BINHAK: 
I Q What were you discussing when you had that 
! conversation on Tape 16? 
I A That was about the birthday, the New York time 
I period of the birthday. 

i Q Soisitfairtosaythatthat’salatadiscussion 
; ofthisAugust19thtventwhichcoincidcswiththedetails 
r that Monica Izwinsky told you in tbc notebook conversation? 1 
1 A Yeah, but it’s not a good example. 
b Q Okay. 
1 A Imean,beeausethiswasjusttalkingaboutthe I 

I 
ticket, as opposed to the details of the visit. I 

I Q All right. Now, there’s another notation in the ~ 
I book, “Zlst departure for convention, six a.m. phone sex -- ~ 
I in his office,” and it looks like a.m. has been changed to I 
i p.m. in that. ~ 
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1 A No, pm. is changed to a.m. 
2 Q Okay. Wby don’t you dcscribc from tk notes and 
3 your indcpardcnt memory what you runanber about that. 
4 A Theonly thing I runanbcr indcpcndcntly of this one 
5 is that I rcmanba when sk told mc about this tbc first 
6 m-y first. time I didn’t absorb that sk meant a.m. 
7 AU tk times that sk discusrcd this. I still 

8 didn’t absorb that it was am. and tkn tk day sk did tbis 
9 conva-sation. sk wrnt OVQ is I said “Oh, yeah right. I 

0 rcmanbcr that. He calls you at 690 at night.” 

1 Sk goes, ‘Ho. it was 690 in tk morning.” And 
2 I said, ‘l-bat’s ridiculous. Arc you sure?” And sk said 
3 “Yes.” So - I thought tbat I bad misundaxrood kr. 

4 Q And by writing “pbonc sex,” you mean just a normal 
5 pboncscxcontactintkcontcxtoftitskhadbantclling 
6 you? 

7 A Yes. 
8 Q Okay. Now, we’ve baa through some contacts he. 
9 WchadtalkodabouttkAprilcontacts. InMay,tLewasa 

10 catact on May 2nd May 6t4 May 8th May 18t4 May 22nd. and 
:l May 27th. Would that k considacd a high level of contact 
2 give yew cxpuialcc with the rclatioxLship ktwan Monica 

.3 Lewhsky and tk Rcsidcnt? 
4 A Yes. Yes. 

5 Q JnJunc,tbu~wasJunc7th,Junc12th,Juncl3tb 

Page 164 
1 and June 22nd. Would that k a high kvcl of contact? 
2 A It would be to me. It was not to Monica. Ckarly 
3 non Tbatwasaprobkzn. 
4 Q Okay. And&a1inJuIy,tl1&rtk514tk1514 
5 tkZStbaadtk3Oth Wouldthatkabigb~of 

6 caotad? 
7 A Again,my%pinionisycs,cvcnovertimt,bad~ 
3 opi.llionwasno. 

? Q Okay. AndtbcninAugus~tbac’sAugust4tb 
1 August 19thandAugust2Olh Wouldthatkconsidabdahigb 

I lcvd of contact? 

2 A That was starting to dcfmitcly dwindle. 

5 Q Okay. And is that somdhing that Monica not&d by 

t tkaxiofAugust? 

5 A Yes. 

5 Q Okay. DidMonica-youbavcdcscribalapaiodin 
1 the rdationsbip which you dscribai as the push-pull 
i sapmee. In August now, BII: WC still in tk push-pull 

3 scqllalec or are w past that now? 

1 A WeU,Imcxn.kwasintkcampaignmodea.ndI 
I think that sk undaxtood that part of it. sk just expecti ’ 
2 -contact. Ithinkhatattkhmcskdidn’ttbinkk 

5 was dumping ha. 
I MR. BNHAK: Mr. Susanin had a question and tkn if 

5 there arc any grand juror questions and tbcn we’ll break for 
- _-_ -- 
Page 161 - Page 164 
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1 Rather than push-pull -- 
2 THE WITNESS: But I think what -- what I’m be:n; 
3 asked is she’s not seeing the push yet and a rational huma: 
4 being probably wouldn’t, but -- that’s not to say that Mon:c;I 

5 is irrational. 

I the day. 
2 Mr. Susanin, please. 
3 BY MR. SUSANIN: 
4 Q MS. Tripp, I wanted to clarify something for the 
5 record that I believe you already answered, so it is just a 
6 clarification. 
7 Monica told you that her physical relationship with 
8 the President started in November of 1995, correct? 
9 A Yes. 

0 Q And Monica also told you, I believe you said - 
1 several times, that she told her own mother, Marcia Lewis, 
2 about this physical relationship soon after it started. 
3 Is that true? 
4 A That’s what she told me. 
5 Q Okay. So to your understanding, Marcia knew about 
6 the relationship soon after November of ‘95. Is that 
7 correct? 

8 A That’s what Monica told me. I can tell you when I 
9 found out about it, which was October of ‘96, she was able to 
!O recount to me her mother’s opinion on VirtuaIly all these 
II things that we have just spent alI of today discussing. 
!2 Q So going back much furthex than October of ‘96. 
!3 A Oh, much, much. Yes. 
!4 MR. SUSAN-IN: Thanks. 
I5 MR. BINHAK: Yes, please. 

Page 166 
1 A JUROR: This is radly a follow-up on your Iast 

2 point, Mr. Binhak. 

3 You’ve charactcritad this paiod as push-pull, but 

4 bascdonthedatcsthatMr.Binhakwasjustrtadin&atkast 
5 thro~&Aqusfthac’sati amount of contact which souuds 

6 IiketkpuIl. Whatpaeofthiswasthcpush? 
7 THE WITNESS: Pushawa)r 

B A JUROR: Yes. In this period from that W’VC 

9 coward from May thou@ August. 
3 THE-S: Monicapaaivalittokanytinxk 

1 didn’t call her regularly. For iastanec k would say, “I’ll 
2 sa you on Saturday,” I’m using this hypothdieally. and then 
3 for wbatevcx xason would drop the ball, not call bcr. not - 
4 to her. that was push away. 

5 AllthetimcstktkorBcttyindicatitoba 

5 thatthazwouldkcOutac&ifitdidn’tkppcn.hu 
7 rationak.andIBgracdwithbcr,wastbatkwasthinking 

3 “I can’t do this.” and so by push-pull, that’s just my 
9 definition of his wanting to push ha away because it was 
3 wrongandhisn&dingtopullherbacktofillthis- 

I whatcvex sk filkd. 

2 So I understand your question, but it still felt 
1 thatwaytobcrandIagx&. 

4 A JUROR: It was on a regular basis, tbcn. A 
5 push-pull, push-pull, pwh-pu& push-pull. Is that it? 

I AJUROR: hfm-ixmm. 

2 THE WITNESS: In our opinion, that is prcciscly 
3 what we’re rcfaring to. ‘he first dump day, which didn’t 

4 iastvayIong,butwhichckarIytookpIace- 

5 I’msony? 
6 MRBINBAJC No.krxpgaing. 
7 THE WIRTESS: And subscquait as& that 
7 a&n things would happen or invitations that fdl through. 

P CoupkxiwithactualvisitsaudcaHsthatwuegood. Sothc 
1 intcrp~tionofthatwasitwaskindofapushpullthing. 

BY h4R. BINHAK: 
1 Q Wknyourcfcmdbefo~~tothcFcbnrarydatcthat 
I would be tbc fmt dump day, February 19th, on President’s 
I Day? IsthattkdllywhacMoaic8wllsupatwiththc 

i Rcsickntbzauscskhedn’thadcontactwi~bimfmmtbc 
i 7tbnndtbensku3entbmrc,skwasathomeuxltkRuident 

1 callcdhcr.skcamcintotkOvalOtXceatmiddayandtbat 

I wasthctimcwbentkyhug@butthePresideotwouldn’tkiss 
1 her? Is&atthedayyou’rcrcfa7ingto? 

t A Yes.. 

Q AlIti&. Andthensklcftcryingandtheguatd 
! sawhukave? 
I A Yes. 

I Q Okay. And tkn there’s two dates in May. On 
; May 2, you testified 1996. the President calkd Ms. Lcwinsky 

6 On this subject, she has an entirely different 
7 viewpoint of what his showing that he cared about her wouic 
8 look like. And it would look more than that. 
9 MR. BINHAK: If I could -- 
0 A JUROR: When you -- 
1 MR. BINHAK: I’m sony. 

2 A JUROR: You said you and/or Monica interpreted 
3 this as he was pushing her away because he felt it was wrong. 
4 From what you’ve testified to, I don’t see him having said 
5 that at any point. 
6 THE WITNESS: Oh, he did, though. 
7 A JUROR: In May? 
8 THEWITNESS: Hesaidthattoher- 
9 A JUROR: Between May and August? 
0 THE WITNESS: It was in February of ‘96. And the 
I first -- what 1 referred to as the frrst dump day. We should 
2 havethat 

3 A JUROR: See, that’s what -- when you interpreted 
4 that,that’swhatyouwererefeningbackto? 
5 THE WITNESS: In terms of the push away, pull? 

Page lb? 
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1 athomcandtbcntkyhadphoncsuandksaidk’dcallhu 

2 over the urekmd, but k didn’f but then on May 6th at three 

3 am. k &cd her in order to apologize and k said that 

4 he’d b&n sick over the wedtend and that that was the mason 

s kdidn’tcall. 

6 Would you consida that to bc - the May 2nd, 

7 May 6th duo, would you consida that to bc an cxampk of the 

8 push-pull that you’re talking about? 

9 A Ya. but I can see why that wouldn’t bc understood 

0 by somconc hearing that because it sounds logical. He had a 

1 rcason,kdiQ’tcall,kdidn’tcalluntilthc~~. 
2 That sounds completely logical. 

3 But you’re - it wasn’t logical to Monica. It 

4 wasn’t acccptablc to Monica. It caused a reaction that isn’t 

5 what - that short span of days that Mr. Binhak just refa7c.d 
6 to would not have ti considcrcd som&ing to bc upset about 

7 by many. I don’t klievc. 

8 To Monica, it became an indicator that k didn’t 

9 c8n. k was pushing ha away, he didn’t want ha in his 

0 lift. All things that had a negative connotation, that sk 

1 was being pushed out of tk picture. And it developal its 

2 own life somehow. It was far more significant to Monica than 
3 the dates might indicate. 

4 BY MR. SUSANIN: 

5 Q And did that type of push-pull that Mr. Binhak just 

Page 17C 
1 mentioned to you, that example of May 2nd and May 6th, did 

2 that cvolutioo continue thmughout the May, June, July and 

3 August dars that you’ve just talked about? 
4 A Itmtimtai-eontinuai’tiltkatdthatIwas 

5 aware& Ibckvckwassucccssfulintk~su 
6 ~tfromJulyonandIthinkkwassucccssfuLfrom 
7 whatIcanttll.ontkphoncsexaftatkmomingofthc 
8 fmt of October and to my knowkdgc, k was succcssfut at 

9 not doing that either after thar. 

0 BY MR. BINHAK: 

1 Q SojustletmemakesuretbatIhavethisclcarin 

2 my mind. On May 2nd where the Prcsidatt said k would call 
3 OVQ the mckmd but that k didn’t, Monica would consider 

4 thattokapushtypcofthing,apushaway,tbcfacttbat 

5 k said k was going to call but k didn’t. 

6 A Yes. 

7 Q And then wbcn k calls at 3:OCJ in tk morning in 

B order to apologize on May 6th. sk would considu that a 
3 pulling back in. 

1 A Yes. Yes. 

I MR. BINHAK: A.U right. Madam Foreperson, with 

2 your pa-mission and if tkze are no questions from any 

3 additional grand jurors - 

1 A JUROR: Just one clarification. 

5 MR. BINHAK: Oh, please. 

Pagem July 9, 1998 
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1 A JUROR: You said July ‘96 on there was no 

2 face-to-face sex? October -- ‘96 or ‘971 

3 THE WITNESS: No. NO. No, no, no. July ‘97 

4 stopped the sex. 

5 A JUROR: ‘97. 
6 I’m sorry. 
7 MR. BINHAK: No, please. 

8 If there are no other questions from -- 

9 THE WITNESS: And it -- 

0 MR. BINHAK: Oh, I don‘t want to cut you off. 

1 THE WITNESS: I was just going to just clarify 
2 furtherthattheoCtoberlstdate1referencedwas’97as 
3 well. 

4 A JUROR: Yes. I understand that. Thank you. 
5 - MR. BINHAK: If there are no other questions from 
6 additional grand jurors? 
7 (No respo=.) 
8 MR. BIN-I-UK: All right. Madam Forepcrson, with 
9 your permissi~ I wilI release the witness. 
:O THE FOREPERSON: Yes. 
,1 MR. BINHAK: Ms. Ttipp, we’ll expect to have you 

2 back on Tuesday morning. Can you make it? 
3 TH.EWITNESS: No. Yes, Ican. 
4 MR. BINTUK: When you say no, you’re just kidding, 

5 I think. l-i&? 

Page 172 
1 THEw-rTNEss: IthinkIwillbehere. 
2 MR. BJNHAK: Okay. So you’ll be henz on Tuesday 
3momingandwethankyouagainandyouarerehzas&now. 
4 THE wITNE!ss: Thank you. 
5 (Tbf2Wi~WaS~CUSCd) 
6 (whcrc~at4:10pm,thetakingoftl?srhmy 
7intheprescnce~afullqoonrmoftheGrandJurywas 
8 umc~uded.) 
9 l **** 

Paw 169 - Paoe 172 
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Page 2 
PROCEEDINGS 

Whereupon, 
LINDA R. TRIPP 

resumed as a witness and, having been first duly sworn by the 
Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified 
further as follows: 

EXAMINATION 

BY MR. BINHAK: 

Q All right. Welcome back, Ms. Tripp. 
A Thank you. 
Q For the record, you are the same Ms. Tripp that’s 

testified on June 30th July 2nd. July 7th and July 9th? 

A Yes. 

Q And, Ms. Tripp, at the very outset of your 
testimony, I described the rights and responsibilities that 

you had as a grand juror -- excuse me -- as a grand jury 
witness and we discussed an agreement that you had with the 

United States. Would you like me to reexplain to you the 
rights and responsibilities that you have as a grand juror or 

do you remember those? 
A Irememberthern. 

Q Okay. And has anything changed regarding the 

agreement that you have with the United States about your 

testimony? 
A No. 
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MR. BIhH4K: Madam Fompcrson, just for the record, 

is the grand jur> m session? 
THE FOREPERSON: Yes. 

MR. BIhHAK: Any unauthorized people in the room 

right now? 
THE FOREPERSON: There are none. 
MR. BIhHAK: And do we have a quorum? 

THE FOREPERSON: Yes, we do. 
MR. BINHAK: Thank YOU once again. 
BY MR. BINHAK: 

Q All right. Ms. Tripp, when we stopped last time, 
we were at the notebook, I think it would be page 18. 

A Mm-hmm Is thatnot18? 

Q I just want to make sure we’re on the right page 

here._ Okay. All right. 
Ms. Tripp, my notes show that the last day that we 

talked about from your notebook was August 20, 1996. You 

spoke about a day before a train departure for a convention, 

the President called Ms. Lewinsky from his oflice and they 
had a phone sex contact at six a.m. 

Is that an accurate summary of where we left off 

from your memory? 
A Yes. 

Q Okay. So if you could then look to the bottom of 
the page where it says “September 5.” can you tell the grand 

Page 4 
I ‘jury what occurred on September 5, 1996? 
2 A Monica said that the President had called her from 

3 the road to her residence at the Watergate. 
4 Q When you say “the road,” where would that be? 

5 A I’m not sure. He was out of Washington. 

6 Q Okay. And what occurred during this phone call? 
7 A Phone se& She said it was a very good 
8 conversation. 

9 Q When you wrote down “good conversation” in the 
0 notebook, were you just -- were those your words or wa-e 

1 those Monica’s words? 
2 A I believe all the words are Monica’s words. 

3 Q What would “good conversation,” then, signify? 
4 A A satisfying conversation. It would mean that he 
5 was being very nice, thoughtful, engaged. 

6 Q Okay. Was there any particular discussion during 
7 this contact regarding whether the President and Moniti 

8 Lewinsky would ever have sexual intercourse? 
9 A There was such a conversation. I’m not sure of the 
0 date. I’d have to go through the notebook. 

Q Do-you know what conversation -- well, have I 

memory on a particular conversation? 

4 more than such a conversation about that very topic, but 

5 there was one when she asked him the question, “Will you 

Page 1 --Page 4 
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1 ever make love to me?” sex as c;posal to intercourse. and they bad words about that. 

2 Q And what was the President’s response? Q -md do you have an independent rccolkction of that 

3 A He had said, “No vvay,” very emphatically. When oh p_zr. what you’ve ~USI read in the notes? 

-l she asked him why, he said, “When you get 10 he my SC. you :\ ‘-5 

< realize that every act has consequences I1 Q _ i “,a\ Now. if you could go to the previous page 

6 Q Okay. If you would turn the page to page 19 -- agam. L.- page IS of the nntehonk. and at the vu-y bottom of 

1 A We skipped September 10th. 7 tbepage- 

8 Q Yes. I’m just asking you right now to turn to page 8 .A JUROR: Excuse me I have a question 

9 19, in the middle of the page. 9 h!R. BINHAK: Please. 

1 0 A Yes. 10 .A JUROR: So. Ms. Tripp. if I understand you. the 

1 1 Q Is there anything on that page that might spark II sub+t cf the good conversation, all of this was in tbc good 

1 2 your memory regarding when the conversation you’ve just 12 convusation. even -- 

I 3 described occurred? 13 THE WlTNBSS: Yes. Well, no. I’m -my 

1 4 A Well, it says September Sth. so I’m -- this is what 14 interp~ztion of that is that they had a good conversation. 

1 5 Monica relayed to me. I’m sure that’s accurate. However, IS they also-had very good phone sex. 

1 6 they did have this conversation more than once, I’d like to I6 This was not an -- actually. it’s kind of good 

1 7 reiterate. 17 that you pointed that out. It’s a good example of bow tky 

1 8 Q Okay. Now, in the book, it says September 5th and 18 could ha\r: what seemed to be a pleasant exchange that would 

1 9 then it says “phone sex,” and then under that in quotation 19 then completely change and sometimes it would md with them 

2 0 marks it says “No way” in capitals. Does that signify 20 having agrtzd to disagree; other times, it would end with 

2 1 anything in particular? 21 real volatility, and sometimes tbey would make up. so to 

2 2 A It was emphasized. 22 speak. 

2 3 Q And then you wrote after that in parentheses, 23 But this particular conversation. apparently. 

2 4 “Will you ever make L to M?” 24 according to the notes that I see. escalated to the point of 

2 5 A This is Monica saying that she asked “Will you ever 25 contention by Monica bringing up the subject which she kind 

Page t 
1 make love to me?” 

2 Q Okay. And then the next phrase after that? 

3 A It’s an abbreviated form of what she had said to 
4 me, the testimony I just gave, of what the President’s answer 

5 was. 
I 

Page 1 

Q And just read that for the record, then. 

A The entry says, “When you get to my age, everything 
has consequences.” 

6 

7 

1 B 
, 3 

I( 3 

1 1 

1: 2 

1: 3 
11 4 

1: 5 
11 5 
1’ 7 
11 B 
l! 3 
21 3 
2 1 
2: 2 
2: 3 
2s 4 

2. 5 

I of knew by that point not to bring up. This was not the 
2 first time it had been discussed, nor was it the last. 

3 Infact-mayIaddonetbing? 

4 MR. BINHAK: Please. Please do. 

5 THE WITNESS: As of July 4th of 1997, it was still 
6 anissuetowbereattbeendoftheJuly4,1997visitshe 
7 actually thought baaed on what she got out of the meeting 
8 that it probably would escalate to that in the near future. 

9 So -- 
0 BY MR. BINHAK: 

1 Q When you say “escalate to that,” what do you mean? 
2 A She thought that he would be willing to change his 

3 mind about the sexual intercourse part. 
4 Q Thenforpage 19’-excuseme, 18attbebottom, 
5 the September 10th notation, can you explain that notation to 

6 thegrandjury? 
7 A There’s a two above it and an arrow and, as Monica‘ 
8 related it to me, it was the second of the thn~ tapes that 
9 she had received. 

10 1 was never clear and to this day am not clear what 

) 1 order the tapes I heard came. But that’s what she said to me. 
12 at that time, which was this was the next phone message wh 

Q And that’s what the President would have said to -- 
that’s what the President said to Monica Lewinsky? 

A That’s what she told me he said. 
Q Okay. And right under that, there’s a line and 

then under that there’s a phrase. Would you read that phrase 
to the grand jury? 

A “Fit about it.” 
Q And there’s an arrow up to the previous portion. 

Is that correct? 
A yes. 

13 he said “It’s me. It’s me.” - 
14 Q And you heard that tape? 

15 A Yes. 

Q what did you mean when you wrote that? 
A Monica told me that they had words about this that 

escalated to a very heated exchange. Her position, as she 

relayed it to me, was that she couldn’t understand why he 

would differentiate that way. 
In other words, it was okay to have oral sex, why 

did he think the consequences would be any different for oral 

Page5-Page8 
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I Q Did you recognize the President’s voice: when you I Betis Monica was angry about the fact that he jm -- k 

2 heard that tape? 2 was iety fum on this point. So he essentially gave her a 

3 A Yes. 3 choice. 

4 Q Can you describe to the besr you can for the -grand 4 Q So then the contacts for September 1996 would be 
5 jury what you heard on that tape, the manner in which the 5 Srpxmbx -- at least as reflected in the notebook, would & 
6 voice appeared on the answering machine tape? 6 September 5th and September 30th. Is that corm& 

7 A It was like the other two, low, but discernable. 7 A Yes. I mean, I knew there were September visits. 
8 I mean, it wasn’t difficult to hear his voice at all. He 8 The notebook reflects -- 
9 just said, “It’s me. It’s me.” 9 Q Oh, excuse me. And the September 10th. t& message 

0 Q Now, if you turn the page, at the top of the page, 10 left a: her home. 

1 above the line, it says, “20 -- 30th” and then some words. 1 i A The “k’s me.” 

2 Can you describe what those notations mean? First 12 Q SO then those are the three contacts that are 
3 read the words, if you can. 13 represented in the book? 

4 A It’s difficult. 14 A This is what Monica told me. Yes. 

5 Q Dothebestyoucan. I5 Q -Would that be a month of high contact relatively 

6 A I see the point that says “She was in Department 16 speaking or a month of low contact? 
7 of Defense DOD.” I’m not sure, I think it says “No calls.” 17 A That would be low contact. 

8 I just don’t know. 18 Q And was Monica satisfied with the amount of contact 

9 I think -- based on just looking at it, when we had 19 that she was getting in September 1996? 
0 looked at this before. my thought is that it indicates that 20 A No. 

1 from -- I guess that’s not a good thought because it doesn’t 21 Q And did she communicate that displeasure to you? 
2 tell me why she named those ten days. I thought it said 22 A Yes. 

3 “20 to 30th no calls,” but I don’t know. 23 Q Moving on to the next entry in the notebook, 
4 Q Okay. So at this point, you just don’t have a 24 October 22nd, it says, “Weekday” -- 

5 memory right now. 25 A It says “Weekday.” 

Page 10 Page 1: 
1 A I don’t. Now, picking up on the next entry in the 1 Q “In Florida.” 

2 notebook, there’s -- actually, the next chronological entry 2 A Yes. 

3 is the second to the bottom of the page, it says -- oh, no. 3 Q And please describe to the grand jury what that - 
4 Excuseme. I’m&e&of myself. 4 why don’t you mad that notation and explain to them what it 

5 At the top of the page there, it says “September 5 means. 
6 30th. ~Called again. Saw you walking. Good conversation.” 6 A Monica bad said that the President had been in 

7 What were you noting at that Point? 7 Florida and call$ her on a weekday at 2:30 in the morning, 

B A This was another time where Monica was telling me 8 that Mrs. Clinton was not there, and that virtually the 
? that she made herself visible by appearing somewhere where 9 entire conversation, its entire length, was dedicated to 
3 he would see her, so I don’t recall whether it was a Sunday 10 phone sex, which she described as incredible. 
I and it was in front of the church or the Kennedy Center or 11 Q And why would she describe a particular phone sex, 
z the gates, any of which were frequent stopping points, 12 to the extent you know, as credible? 
3 positioning points. And she said it was a good conversation. 13 A As incredible? 
8 She did not say that they had phone sex that day. 14 Q As incredible. What would make that incredible, 
5 Q And we’ve discussed this piece of notes in the IS versus any other phone sex? Do you know? 
j middle of the page, so I’ll ask you to jump over September 16 A Only that it would stand out more than others for 
I 5th to October 22nd but before that, right above October 17 length and satisfying. I -- Monica was analyzing tbrougttout 
$ 22nd, right next to “Fight about it,” there’s an entry. 18 this whole conversation that we had in which I took the notes 
P A Right. 19 the ebbs and flows, the ups and downs, the cause and eff&t 

I Q “Do you want me not call you any more.” 20 of different happenings and she hypothesized that, you know, 

I What does that note mean? 21 well, Mrs.. Clinton wasn’t there and he was away and maybe 
P A That was -- during the fight about - the argument 22 that contributed to his sense of freedom. As I said, these 

I that had ensued about the never having intercourse also 23 are only things she said to me. - 

I included his statement, saying, “Well, do you want me to just 24 Q Then on the next page of the notebook, if you will, 

j not call you any mote? If this causes you that much anger.” 25 please, at the top of the page, in quotation marks, there’s 
- ^- __ 
YageY -l!.age 12 
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Page I? 

the word “Triple C” u:th an underline and then “Hotel” or 
“Hotels” with a do+:: underscore and then under that “black 
suit” underlmed. 

Do you knm :i hat thmsc notations refer to? 

A I have no memory. 
Q Then the next section of the notes, it says 

“Tuesday, October, D C. -- he next night -- event.” 

And under that, “Nex: day.” 
Do you undemznd what you were writing on that 

particular notation? 
A Well, again, this was -- to the extent that Monica 

could do it in a chronological order, it was -- you’ll notice 
that some of the dates back track and that’s when she would 

say, “Oh, I forgot. Also on September 5th, this happened.” 

And the notes reflect that. 
I have no recollection of what it meant, the 

Triple C. These are words Monica told me and my sense is 
it’s something that we never discussed before or since 
because I have no memory of it, which is not -- it’s not the 
usual memory I have of going over this so many times. 

In any event the next entry indicates something 
the next night, so whatever the significance was of the black 
suit, the following night, a Tuesday in October, the 
President went to an event, Monica talked to him, because he 
had told her for the following day to tell Betty to walk you 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

2s 

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-Pagcm Tuesday, July 14, 1998 

Page 14 
to the helicopter. He was departing to go somewhere. I 

don’t know. I don’t Rmanber where. 

And so she would have an opportunity -- because a 
lot of times, he’d just look for ways to appease Monica, in 
my opinion, beeausc sk would bother them so much about going 
in to see him that if, for whatever reason, k didn‘t choose 

or didn’t have tk time to do it, this would k an innocuous 

way for kr to be appeased so that sk could go in, soz 

Betty and then walk to tk helicopter. 

Q Is thcrt a notation regarding Evelyn Liebcrman in 

this passage? 

A Right. For wbabu reason, sk had to wait in 
the West Wing lobby for an extended period before going 
back to the Oval Office to wall< to the heticopta and 
sk told me that Betty told her tbat Evelyn L&a-man 

didn’t like it, complained that Monica was hanging around 

in tbc lobby, wanta! to know why sk was that, this kind 

of thing. 

Q The next notation in the book is set off by two 

double lines. It says “End Sunday -- rally” undersconzd, 

and Sunday is unda-scorcd and tkn dash - actually, it 

says “End of Oct.” 

Wbat does that noration mean? 

A It means that sk told me that at the end of 

October, on a Sunday, she anended a rally at which the 

Page 15 
President attended I have no real memov of that either. 

Q Now. the next notation says “October 23 -- 

welcome home at WH” and then In quotauon marks. “Following 

eicclion ” 

Do you remember what that notation means? 

A Yes. Monica -- tbenz wzrc a couple of times 

where political appointees. including Monica and myself 

at the Pentagon even were invited to go to diffaent 

events at the white House. one of which was a v&come home 

as the campaign winded down on tbe South Lawn of tbc 

WhiteHouse. 
This is one of the several times that Monica asked 

me to go with her. I didn’t go. 

Sk told me that -- and I have an independent 

recollection of this as we.11 -- that k whispaed in her car 

essentially just -- you know. “Following tk election, you’U 

k back here.” So she was vay happy. Sk still believed 

it. 

MR. BINHAK: I’m going to ask.Mr. Susanin to help 

me read to you from what UK grand jurors have come to know 

as Tape 8 and we’ll start at page 7. 

THE WITNESS: What line? 

MR. BINHAK: Starting on page 7 at tine 5. I’U 

read Ms. Tripp. 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

Page lf 

“Ms. Tripp: You know. I’m afraid if you ld him 
get you a job in New York wbcn you still have unmsolvcd 

fa%ngs of unfair and unjust tmatmcnt that - that this 

isn’t - isn’t going to be tbc solution and bcrt’s why. I 

mean, you now have proof tba-has 

access.” 

*‘Ms. L.&n&: Ub-hub.” 

“Ms. Tripp: Sk gets in. She’s wide bim. You 

know. why? Andwbynotyou? Andwbyise”” ‘*- -- m 
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“I mean. I’m just - I’m throwing - I’m playing 
devil’s advocate here bozause I don’t want you to freak out 

whenyougettoNewYorkandsay’Itumedmywhok 
(expletive) life upside down to accommodate his goddamn 

needs.” 

“Ms. Lcwinsky: Well. but - but k wasn’t going to 

accommodate my needs. He wasn’t going to get mc - it’s b&n 

a year and k hasn’t done it, you know?“ 

“Ms. Tripp: What do you mcdn, a year?” 

“Ms. &win&y: Wbat I mean is - I nxan_ v+fc 

b&nworkingontryingtogdmcajob~foraycar.” 

“Ms. Tripp: It bas not been a year.” 

“Ms. Lewinsky: It - it’s been almost a year.” 

“Ms. Tripp: Are you - ” 

Diversified ReDorting Scrviccs, Inc. (202) 296-2929 
Page 13 - Pa=16 
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Page Iii Page 1 
1 “Ms. Lewinsky: Or it’s been ten months, ten and a ’ I had told her. So Monica has made me understand that Nel was 

2 half monks. lk first time I ever said anything to him was 2 making her understand that 10 a poinmwas still an 

3 Jan- Stb.” i 5 active participant. 

4 “Ms. Tripp: On the phone?” 14 A JUROR: Or bad been up to a certain point. 

5 “Ms. Lewinsky: Ub-hub.” 5 THE WITNESS: To a certain point. 

6 “Ms. Tripp: Well, but be’s the one that said he’d 6 A JUROR: But when I say relatively recently, I 

7 get you tight back thue after the election.” 7 mean, I remember Monica telling me that Nel said. ‘WelL no. 

8 “Ms. -sky: Right: 8 she’s not doing that any more now. It’s stopped. She’s not 

9 BY MR BINHAK: 9 back tbexe for 20 minutes all he time any more.” 

0 Q Let me ask you a couple of questions about that 10 And it was right around the time that he even made 

I tx%aqc_ F~L at the outset. you’re saying you now have 11 the comment about the subtle change in the celebration of an 

2 prmfht @ A’ . n ” has access. Whatdidyou mean 12 occasion form her birthday or anniversary or something. 

3 by that? 13 I think it was ha birthday. Where prior to that it bad been 

4 AThat ‘* .’ @ bad a pretty fair amount 14 a big deal and now it was more a pro forma celebtation. 

5 of frequcocy in her visits to the President, both on travel 15 Arids?-- 

6 and in the White House. 16 MR. BDJHAK: If I could just confer with the grand 

7 Q And why would tbat be something that you’d say to 17 jury for one moment, Madam Foreperson. 

8 Monica Lcwmsky? 18 1 know we have a visitor coming in at 12:30 and I 

9 A WelJ, Monica bad always believed that- 19 want to accommodate that. but I’d like to take this question 

O’-aduateaodsoher-heranga,~cbI 20 from the grand juror and then I would assume that our 

1 felt was eomplctcly justifd was that so many of the 21 visitor. that will cause us to cease to be on the record - 

2 graduates wue allowai to stay and thrive and support the 22 THE FOREPERSON: No, she’ll wait out there until we 

3 President 23 open the door. 

4 Monies was a big supporter. She didn’t know -- she 24 MR. BlNHAK: Okay. So then why don’t we take this 

5 didn’t understand why she was the only one who bad to be 25 question and then we’ll check the door. 

Page 18 Page 2( 
I banished_ And I ktxw this was going to he a big problem for I A JUROR: Ms. Tripp, could you tell me. wbue was 

2 her, that she wasn’t going to be able to resolve that feeling 2 Evelyn Liebeaman when these other graduates, when these ottrr 

3 ofbanishment. 3 graduates were around? What would she be doing? 

4 Q And what ahout in line 12 when you’te talking about 4 THE WITNESS: I don’t know. 

5 D&i sdriff! Why would that have significance to Monica 5 A JUROR: You don’t know? Monica never made any 

6Lewinsky? 6 comment about her? 

7 A Well,Ithinkofallofthem,~thered 7 THE WIl?$@SS: No. Only in that sk would bemoan 

8 Monica the most because it was so completely urtderslood 8 the fact that nothing was happening to these gsaduatea. But 
9 known and accepted within the West Wing that-was a 9 over time, Ncl let Monica know that r_ 
) graduate and M -- andmdn’t do a lot to dispel 10 -bad become very. vay close friends. 

I that - that understanding. II Whm I bad left the white House, that was the 

1 So Monica felt that she very much de-served the 12 farthest thing from true that you could even imagine. In 

3 same cuurteq, to be able to work there, especially in 13 fact. I kept saying to her that can’t possibly be true. 

I light of the fact that Monica went out of her way to not 14 But Nel would continue to tell her. no, they’re going to 

j let people in the West Wing of the White House know of 15 lunch together, they’re in the mess togethu. they socialize 

j the relationship. 16 together, they’re vay close. 

A JUROR: Excuse me. Ms. Ttipp, is there any So Monica’s theory was that the core group of 1 17 
) indication that he was having continued contact with the 18 graduates also shared a common bond and loyalty to wbae 

? alumni a.t this period of time? I9 they’d do anything to protect birn. so they everr became 

1 THE WITNESS: Monica felt -- well, let me back up. 20 protectors as well. 
I Nelvis told her many different things. One of the things he 21 And. Monica felt that she could never break through 

2 told her was when it came to a point where he fell that 22 ttra~ barrier because. for whatever reason, she bad ban 

1 Debi’s visits had ended. 23 labeled the stalker. she was one that was never going to be 

4 & Monica believed Nel and felt that the physical 24 allowed to be a graduate with the same perks that she 

5 had ended relatively recently, however, to the time that he 25 perceived the graduates, and 1 perceived the graduates had. 

Page 17 - Page 20 
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1 Case in point was _ I 

2 treated -- mterestingly, in the heynnlng. _ 

3 mzatod’- ot well and over time treated her hener 

4 and I nDriced the very same thing with- So -- 

5 A JUROR: Did the graduates c\‘er uIk to one 

6 anofher’? 4 _ _ . Did they 

7 ever? 

8 THE WITNESS: My feeling when I was there was that 

9 a--did I would n&r have 

1 (0 imagined V,I because they were jus1 

I : I not kind to one another then. Remember I’ve been gone since 

I ,2 August of ‘94. so -- 

I 3 Monica believed Nel and Nel said they were fast 

I 4 friends. so Monica feels that they shared confidences. Yes. 

1 5 Yes, ma’am? 

1 6 A JUROR: Ms. Tripp, you did tell us about an 

I 7 incident with - when I think _Iked around in 

1 8 the P&dent’s shoes or something. 

1 9 THE WITNESS: Shoes. 

2 10 A JUROR: Yes. But other than that. were they as 

2 !I persistcnt as Monica? I mean. did they go to the extremes. 

2 !2 in my words, to kind of be in the President’s presence like 
2 !3 she did? Any of them. 

2 14 THE WlTNESS: - in tbc wnning. I can only 

2 15 teII you from my perspective what w used to do. _ 

Page 2; 
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I used to make no bones about it. 
2 She had us in the very, very beginning, in the 

3 fvst administration, cover her phones on Sunday so despite 
4 the fact that I, for instance, was in the Oval Offxe and my 
5 peers were working in another office, she wanted coverage on 

6 Sundays in her office. 
7 Well, we would come in but there would be 

8 absolutely nothing to do because she would be getting ready 
9 the entire time to go watch a football game or some movie or 
o something with the President and preening and letting us all 
1 know. It was like she was going on a date. 
2 And then when I was working in the Oval and she 
3 would come over, it was the same thing. She would position 
4 herself but not the same way as Monica. This was an 
5 established friendship, you could tell. 

6 A JUROR: She had privileges, kind of, right? 

7 THE WITNESS: Yes. And she was very flirtatious. 
8 Very, very obviously flirtatious. But I didn’t see that from 
9 him. He just treated her -- any time I’ve ever seen them 

0 together, he treated her as a friend. Sort of he understood 
I that was her behavior. He didn’t act that way. 

2 And your question about _ had 
3 developed an independent relationship which started 
4 apparently on the campaign plane and she had huge obstacles 
s to overcome because people didn’t want her there but the 

ti- 

q- 
! 
/ 
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Pax 23 
I Pre+cnt did. so ~1 ha cred~r. she did overcome those 

2 OtS%!es. 

3 And I remcmkr hc king very upsd that she w~sn’i 

4 mvned to HilIarS’s -- one of the birthday parties for 

5 h4rs Clinton and felt that 11 was because still there was 

6 resentment over things that had bum n~nofed to have happened 

7 on tlxz campaign. But from aII things that Monica told me 

8 that had changed dramatically. 

9 And the pan about the shoes and that kind of 

0 thing. it was mot-c whaed told me in the beginning 

I where she said “I have my 20 minutes now.” It was kind of a 

2 flaunting of the cl oneness which she did routinely. 11 was 

3 jus1 another example of ha showing that she was an insider. 

4 a close insider. I ncvu saw him act that way with Debi 

5w. so- 

6 There was another - 

7 h4R. BINHAK: Is Thea another question? 
8 A JUROR: I had another question. You have to 

9 excuse me. I’m a little hoarse. 

0 Were there any women in the White House who kid 
I pow&% positions that wasn’t considered these graduate 

2 peopk? 

3 THE WI-I-NESS: Oh yes. 

4 AJUROR: Onesthatwehere.thatwecouIdhtaro!? 

5 THEWKNESS: Ohyeab. Imean.thacwcrc-do 

Page 24 
1 you mean women who worked thcz who wucn’t scxuaIly invoIvai 

2 withbimornunoredtobc? 

3 A JUROR: Who had powafnI positions - ys. cbsc 
4 to the President and wasn’t a part of this graduate thing. 

5 THE WITNESS: Yes. Surt. Plenty. Let methink of 

6them.Thenzweac. 

7 A JUROR: Fkopk close to - 

8 THE WlTNEX? No. thaz ‘~k”clt. 

9 A JUROR: It sums like - you know, what I’m 

0 hying to say is that - 

1 THE WlTNESS: I’m only naming a eoupk. 
2 A JUROR: -itsamsliketheonescIosesttotbe 

3 P&dent were the gtaduatcs or whatever. is what you’re 

4 making me think. 

5 THE WITNESS: Oh no. no, no. WeIl, fmt of 

6 all - hmm. For instance Carol Roscoe was a domestic 

7 poticy advisor, I think was bcr titk. She was known to be 

8 a vay good friend of Hillary’s and a peer of Mrs. and 

9 Mr. Clinton’s, not a young girl or anything. Peopk like 

3 that. 

1 I don’t know. Janet Rcno? I mean. then wee 

2 plenty of women in powerful positions wbo there was ILCYQ any 

3 rumor about if that’s what you mean. - 

4 AK you talking - -USC the graduates seeancd to 

5 be close to him? I mean. and now anz protaztors? 

Page 2 I - Pas2 24 
Divcrsificd Reporting Scrviccs. Inc. (202) 296-292~ 



4207 

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-PageIN Tuesday, July 14,199s 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

I 

2 

3 

4 

5 

. . ..I..%. . Page 2: 
A JUROR: The closest ones -- right. I was Irying 

to seek t$_$nes that were closely working with the . 
President. I’m uying to see were they the one5 being 

labelled as the. graduates. 

THE WITNESS: No. no. no. WaEI, fer instance. Deb 

Coyle, who came up from Arkansas to work on the transition. 

she had worked for Vincent Foster and Mrs. Clinton and Bill 

,* 
Kemtedl and Webstez Hub.beU at the Rose Law Fin. was asked 

to become the pident’s per~&.#cretary when they took 

office. 

As it turned out, they later defined the duties to 

Beny the executive secretary, who sat outside the Oval. and 

DcbCoykwbo~trustedandseancdtoadmireagreat~l 

as personal secretary to the President on paper, but 

essentially she was really for all intents and purposes she 

was Bruce Lindsey’s assistar&&tt there was - she was very 

loyal. 

THE FOREPERSON: The judge is here. 

MR. BINHAK: All right. Madam Foreperson, I 

believe that our visitor is here, so let’s excuse Ms. Tripp 

from the room. 

THE WlTNESS: Should I leave my stufl? 

THE FOREPERSON: No, we’ll go to lunch. 

MR. BtNl-IAK: 1 think you &@d bring all your 

stuff because we’ll break for lunch. 
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Page 26 
So with your permission, I’ll excuse Ms. Tripp for 

the lunch break. 
THE FOREPERSON: Absolutely. 

MR. BINHAK: Ms. Tripp, you’re excused for the 
lunch break and we’ll ask you to come back in an hour or 

maybe slightly longer, depending on how long the visitor 

stays. 
(Whereupon, at 12:37 p.m., a luncheon recess was 

taken.) 
l **** 

P%e 2; 

I AFTt:RNOON SESSION 

2 (156 p.m.) 

3 Whereupon. 

4 LINDA R. TRIPP 

5 was recalled as a witness and, after having been prwiously 
6 duly sworn by the Fonzperson of the Grand Jury, was examid 

7 and testified further as follows: 

8 EXAMINATION (RESUMED) 

9 THE DEPUnb.%REPERSON: I’ll just remind you &at 

0 you’re still under oath. Mrs. Tripp. 

1 THE WITNESS: Thank you. 

2 BY MR. BINHAK: 

3 Q All right. Good afternoon, Ms. Tripp. Welcome 

4 b&k. JUSI for the record. you’re the same Ms. Tripp that 
5 was gtifying earlier today, correct? 
6 A Yes. 
7 MR. BINHAK: And. Madatn Deputy, we have a quorum? 

8 THE DEPUTY FOREPERSON: Yes, we do. 

9 MR. BINHAK: And the grand jury is in session? 

0 THE DEPUTY FOREPERSON: Yes. 

1 MR. BINHAK: And are there any unauthorized peopk 

2 in the room? 

3 THE DEPUTY FOREPERSON: There are none. 

4 MR. BINHAK: Thank you very much. 

5 Ms. Tripp. when we left off, we were working 
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Page 21 
through a passage of what the grand jurors have come to kmov 
as Tape 8 and I had asked you a couple of questions and then 
there were some questions from the grand jurors, so I’d like 
to pick up back at the tape. 

If you could turn your attention, please, to 

Tape 8, page 7, lines 19 through 2 1. Ms. Lewinsky says, 

“Well, but - but&e wasn’t going to acu~mmodate my needs. 
He wasn’t going to get me -- it’s been a year and he hasn’t 

done it, you know? 
BY MR. BINHAK: 

Q What was Ms. Lzwinsky referring to when she said 
that? 

A This was the constant refrain concerning the fact 
that even though he had promised to have her back right after 

the election he clearly was not going to do that. 
Q Okay. And when you say on page 8, at line 8 and 9, 

“Well, but he’s the one that said he’d get you right back’ 

there after the election.” 
Ms. Lewinsky says, “Right.” 
And then you say, “Have you ever had a conversation 

with him about these things? By that I mean, you know, 

‘Others are allowed to stay and I’m not.‘” 

She says, “I don’t know.” - 

You say, “You don’t remember?” 
And she said, “I think I screamed last time, but I 

Page 25 - Page 2E 
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don’t think I rot any response” i I 

What is *&at interchange regarding? 

A The same thing, that he kept telling her for many 

months that sk would be coming back and then over time. 
after the Marsha Scott incidents and the Bob Nash incident, 
she began to believe and then with corroboration from others 
who said that it was clear she was not coming back, she had 
conversations with him about the fact that she was not cornin! 
back and others who had served in her capacity were allowed 
to remain. 

She felt she was the only one punished. No one -- 
when she had to leave the White House, Monica thought of it 

as a punishment and she knew of others and couldn’t 
understand why she was singled out for that treatment. 

She never thought of it as being any different from 
_I& She never thought her age migh 

make it a less acceptable situation. 
MR. BINI-L4K: Just for the record, I’ll note that 

Mr. Susanin has walked in the room. 
Are there any unauthorized people in the grand jury 

room, Madam Deputy? 
THE DEPUTY FOREPERSON: No. 
MR. BINHAK: Thank you. 

Ms. Tripp, you -- 

A JUROR: Excuse me. I’m sorry. 
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MR. BINHAK: Yes? 

Page 3C 

A JUROR: Just to follow through on that statement, 

but these other women had discontinued their relationship 

with President Clinton. 
What made Monica think that she would be welcome as 

long as she was continuing to have this affair or this 

relationship with the President? 

THE WlTNESS: Well. two things. Number one at 

tbe time that Monica kft. sbe did not believe tbat the 

relationships witbc ’ . ’ ** ’ $md a&d. That was not 

hcrbelicfattbattime. 

And, I’m sony. give me the second part of your 

question again because I knew what I wanted to say. 

A JUROR: Sbe felt like she was being singled out 

unfairly. but we don’t really know whether the others had 

reactal the way that sbe had and caused problems. Or did she 

expect that if sbc were to be returned to the white House 

tbat sbe would be happy to discontinue? 

THE WlTNESS: Oh. that was the part. 

A JUROR: Meaning - 

THE WITNESS: That was the part. Yes. &ually. 

sbe had made a decision in her mind that if she could come 

back to the white House. she would be happy to do so with the 

physical relationship having ended. as long as she could he 

there. 

Page 3 I 
She wa< willing to do that and made that very 

plain. In fact. she said on many occzions, “I want you In 
rn>r life. If it’s at work on a professional level, just as a 

friend -- ’ because he always gave her that option, that they 

could continue to be friends. 
A JUROR: Did you believe that she could do that? 
THE WITNESS: I told her many times that I thought 

that she would find that more painful than just moving on; 
that knowing how obsessed, and 1 use that word carefully. she 
was with the relatlonshlp, 1 didn’t thmk that over time she 

would be able to do that, nor did I think that over time he 
would be able to continue to not start it up again. 

So I envisioned and told her I envisioned a 
repetition over time with the same thing, only this time 

maybe~worse. so -- 

A JUROR: Thank you. 

THE WITNESS: You’re welcome. 

MR. BINHAK: On page 8 of Tape 8,3,4 and 5, 
Ms. Lewinsky says, “Or it’s been text months, ten and a half 

months. The first time I ever said anything to him was 
January 8th.” 

BY MR. BINHAK: 
Q What’s Monica Lewinsky discussing right there, 

“The first time I ever said anything to him was January 8th”? 

A Yes. I don’t have a clear recollection of 
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precisely what sbe means at tbat time. I know tbat them 

came a time in January wbere sbe finally confronted him with 

the promise. So in 0th~~ words, sbe bad given bim enough 

time fmm the time of the election. 

I rememk telling her. “Well. don’t you think you 

should let him get through tbc inauguration. tht balls. 

chc -just coming in& a long campaign before you really 

start bugging him?” 

SoItJlinkthisrefastow&nstcfiaallysortof 
bcldhisfcettotbefm. 

Page 3~ 

MR.BINHAK: Letmeaskyoutotlipfcnwardalsoon 

what the grand jurors have come to know as Tape 8. I’m 

talking about now page 17 and I’ll ask you to look at that 

on line 15. I’ll read the part of Ms. Tripp and I’U ask 
Mr. Susanin to help me with Ms. Lcwinsky’s part. 

(Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tripp: Sometimes we don’t learn wbat it is 

we’re supposed to have learned until a long time later. I 

mean. maybe you were supposed to have this apaiaxx bazause 
nothing after this is going to be worse.” 

“Ms. Lewinsky: It probably will be. I didn’t 

think anything after Andy could be worse and this bas been 

worse. This has ham worse. This has- more pain.” 

“Ms. Tripp: This has b&n a lot of pain. but I 

think the mratest Dortion of the. oain has been in the lack I 
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Page 3: 
of continual contact with tbc ‘I’U have you right back after 

the eiection. just Iike that’ and so you kept waiting for 

tiniD goals to occur.” 

“Ms. Lewinsky: I mean. he still doesn’t even know 

thar I counted the days until Ihe election. I had in my -- 

my little organizer. you know. 100,99,98 - I’ 

“Ms. Tripp: Yti 

“Ms. Lewinsky: 97 - ” 

“Ms. Ttipp: ‘Cause you really believed him.” 

“Ms. Lewinsky: I did. I know.” 

“Ms. Tripp: Of umrse.” 

“Ms. Lewinsky: I’m sorry I didn’t caII you.” 

BY MR. BINHAK: 

Q A few days ago, you testifKd in front of this 

grand jury that Monica had a calendar that she counted down 

the days to the election. Is that cot-met? 

A Yes. 

Q On page 18, lines 2. 3 and 4, when Ms. Lewinsky 

says. “1 mean, he still doesn’t even know that I counted the 

days until the election. I had in my -- my little organizer. 

you know, 100.99. 98.” what is Monica Lewinsky referring to 

when she says those words? 

A The remaining days until the time that she could be 

temmedtotheWhiteHouse. 

Q Okay. I’ll ask you to turn back to the notebook 
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Page 34 

if you will, please. Now. m’ve just been through the 

Qctobu period and the Cktotxz dates that are reflected in 

the notebook that we’ve just discussed with the grand jury 

for October 22nd and then’s rbc Tuesday in late October. 

Suaday in the end of October. October 23rd. 

Would you consida that to be a high contact month 

or a bw contact month? 

A I’m sony. I don’t know how many we went over. 

Q On October 22nd. tbe President calkxi at 2:38 a.m. 

from Florida. Is that correct? 

A Yes. IbeIieveso. Yes. 

Q And then on a Tuesday in late October, Ihe 

Prrsidcnt was in Washington for an event and he asked Monica 

Lewinsky to come OVQ for a helicopter send off7 

A Mm-hmm. 

Q Then on a Sun&y at the end of October. Monica 

Lewinsky saw the Ptesident at a rally. Then on October 23rd. 

there was a contact whutz the President said, “Following the 

election I’U have you back I&c that.” Is that an accurate 

summary? 

A Yes. Mm-hmm. 

Q Would those contacts constitute a high contact 

month or a low contact month? 

A It - it’s not as black and white as this. It may 

look like it was relatively bener than some other times, but 
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Page 3. 
the. reality is that what went on in between these contacti 

was escalating. So - 

Q When you say “was escalating,” what do you mean. 

“was escalating”? 

A Repeated pages. calls. intczaction with Betty, 

attempts to get in. letters being dropped off. A 

concentrated effort to get to even this point. And if 

you notice, this point. there wasn’t a lot substantively 

going on with the relationship. So in Monica’s mind, 

October was not a good month. 

Q You had spoken hefom to this grand jury how Monica 
Lewinsky would engage in more and more frequent behavior in 

the letter writing arc+ in the phone call area, in the 

placing herself when the President would SCL: her area in 

order .tp try to get herself further up on the President’s 

list of priorities. Is that cone& 

A To remind him. Yea. 

Q What you’re describing. was that an instance -- 

what you’re describing now over October 1996. is that an 

example of this kind of behavior that you had described 

previously? 

A Yes. 

Q Okay. If I could ask you to turn to the next page 

of the notebook. At the top of the page, it says “Six w&s 

later” double underscored. “night before she” underscoruI 
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Page 36 
and then what’s the word after that? 

A “Left.” 

Q “Left.” Then “December 2nd” and that looks 
like it’s underscored about five times, and then it says 
“phone sex.” 

What do those notes reflect? 
A The six w later I believe I underlined because 

Monica was so emphatic, it took six whole weeks - 

A JUROR: Somdody’s knocking. 
(Interruption to proceedings.) 
MR. BINHAK: All right. 1’11 just note for the 

record that there was a knock at the door and there was a 
delivery of some envelopes for the grand jurors and we 
stopped the session while the door was open and now the doot 
is closed. 

Actually, the door is open again and Madam 
Foreperson has entered the room. But I’m going to stick with 

the deputy who got us here. 

Madam Deputy, are there any unauthorized people in 
the room at this time? 

THE DEPUTY FOREPERSON: No, there are none. 

MR. BINHAK: Thank you very much for your suvia 

BY MR. BINHAK: - 
Q Ms. Tripp, 1 think you were talking about “six 

weeks later,” so if you could resume? 
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Page 3E 

I A JUROR: Of this year, though? 
2 A JUROR: Of ‘96. 
3 A JUROR: Of ‘96. 
1 THE WITNESS: That’s right. 
5 A JUROR: So just a month or two before this, 

s correct? 
1 THE WITNESS: September -- late September. early 
5 October of ‘96. That’s conzct. 
2 A JUROR: And this is early December. 
1 THE WITNESS: That’s right. 
I A JUROR: So it’s two months. 
I THE WITNESS: Remember that these notes were not 
I written at the time that they’re dated. 
I A JUROR: Right. 
i THE WITNESS: Okay. 
i BY MR. BI-NHAK: 
I Q The next notation in the book says, “Three weeks -- 
I Christmas party -- Tuesday” and then that’s underlined. 
I Do you have a recollection of what that notation 
1 indicates? 

A Yes. I have a clear recollection of this. One 
I of our bosses, his name was Willie Blacklow, a political 
i appointee in Public Affairs, had been invited due to his 
t position in Public Affairs to be a guest at one of the White 
; House Christmas parties. 

Page 3 

A Monica was very concerned bccau.se she hadn’t heard 
from him and she had a planned trip to, I think, Hawaii to 
either be in a wedding -- I think she was in a wedchng of a 

friend of hers who subsequently moved to Japan. so she was 
going to be out of the area for a good long time. And she 
even considered leaving a message on her machine to Indicate 
where she could be reached during that time. 

In any event, the night before she left. he called. 
but it wasn’t serendipity that he called, she had worked very 
hard at getting that result. 

Q And how would she have worked very hard to get him 
to call her? 

A The same way she always did. Repeated calls. the 
pages, notes, e-mails, whatever it took. 

Q And what was the result of the call? 
A What do you mean? 
Q What happened during the call? 
A Oh. Phone sex. 
Q The next -- 

A JUROR: Excuse me. May I ask, is this the 
relevant time period when she fust told you about the 
relationship? 

THE WITNESS: No. She told me about the 
relationship -- probably -- the end of September or the 
beginning of October. 

7 

I Momca made it known to him. as she did the 

2 following >car to Saretary Cohen’s chief of Staff, that she 

3 v”y much wanted to go along. Willie’s wife did not . 

4 particularly care to go. so he took Monica. 

5 That particular night. our directorate was having 

6 our small dmxrorarc Christmas party at a local restaurant 

7 on the Hill. Willie. as one of our superiors. had agxed to 

8 join us. so he came dn-ectly from the White House to the 

9 little get together and having just left Monica had a lot to 

0 say about that Interaction at tbe White House. 

I He said Monica looked beautiful, the President 

2 clearly knew who Monica was and appreciatai her beauty: that 

3 She just shone in that environment. So - 

4 I nznanber both Monica’s perspective of this party 
5 as we.11 as Willie’s and I’ve just recounted Willie’s, 
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And what was Monica’s paspectivc of this party? 

She felt be was still attracted to hcz. 

who? 

The President. 

Did she say anything else about tbe party? 

She just felt that - she had hopal that this would 

prompt contact. 

And using tbe blank calendar, wuc you able to date 

Page 4i 
Q Okay. The next indication in the notebook says, 

“Next night, he calls. Every day can’t be sunshine.” 

And then if you could read the next line for me? 
A “Present -- have something. Come by on Saturday. 

Never called_” 
Q All right. If that were the next day, that would 

be December 18, 1@6? 
A Yes. 

Q Can you explain what those notations indicate? 
A He called and she -- again, they got into, 

according to Monica, raised voices. Monica complained that 
she was not able to see him enough, that be wasn’t making 
enough of an effort. His quote that she relayed to me was, 
“Well, every day can’t be sunshine~” 

He also said that he had a Christmas present for 
her and he would arrange it with Betty so that Betty would 
comeinandMonicacouldcomebyonSaturdaytogetthe. 
present. 

Sothisthenwenttothesamething,hair 
appointment, new outfit, new underwear, and he never called. 

Q Did you speak with Monica Lewinsky about the fact 
that he didn’t keep the appointment that he made? 

A Yeah. She wasdevastated. - 
Q The next notation says after a line, “Saw him at 

Nutcracker.” What does that refer to? I 
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Page 43 

1 A Monica bad read tJmt_ and Mr. Clinton 

2 were going to a 

34-L so she arranged to go to 

4 the same performance. 

5 Sbe said that SJK sat in the diffenmt section but 

6 so that they bad qc contact pretty routinely during the 

7 performance. 

8 Q And that was her looking at the Pxsident and ti 

9 President remming glances to her? 

0 A Yeah. I think she told me her mom went with her. 

1 Q And tbe next line says, “Called Monday,” and that’s 
2 double undexscorai Wbat does that tefcz to? 

3 A That it workal. He called her on Monday. 

4 Q Do you have any independent recollection about what 

5 tJx?y discussed? 

6 A No. I mean, I don’t have an independent 
7 recollection of this conversation other than my notes. 

8 It reminds me. as I read the notes, that sbc was happy 
9 that her having gone to tbe Nutcracker resulted in what 
0 she considered to be a good phone call. 
J Q Now, looking at the December contacts, at least as 

.2 far as the book is concaned, there’s a phone sex contact on 
3 December 2nd; tbrrc’s Monica Lewinsky going with Mr. BlackJow 

4 totbepartyontlx J7tb;there’stbephoaecallonDecember 

5 J8tb; and tbczc’s ti phone call the Monday after tbe 
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Page 42 

Nutcracker. Would you consider this to be a month of high 
level of contact or low level of contact? 

A You know, you keep asking me what I consider this 
to be and I have to tell you that I would have thought all 
of this was relatively high contact, even though it was 

dwindling over time. 
Monica thought this was atrocious contact 

because there was now in her mind no reason for it not to 

be continual. Sbe placed a great deal of emphasis and 

importance on gifts. He was making no effort to see her, 
to g&e her her Christmas gift or to receive hers. 

And also she had expected her own Christmas parry 

invitation and invitations to other social events, primarily 
an inaugural ball. 

Q The next entry in the notebook says “Jan. 1997 
early I missed you -- ” 

A Sorty -- it says “Sony I missed you.” 
Q Oh, excuse me. “Jan. 1997 sorry I missed you -- 

he went away for New Year.” And what is that under that? 
A “He calls” -- is that what you’re saying? 

Q No, up -- 

A “New Year’s Eve.” 

Q “New Year’s Eve”? 

A “New Year’s Eve.” 
Q Okay. Can you explain to the grand jury what that 

i nolarion means? 
2 A Just that he called her. 1 don’t have an 

; mdsprndent recollection of what that call was, exorpt I 
4 would say that it does not indicate phone sex. 
i Q Okay. And then the next notation in the book, what 
6 &XS that say’? 

A It stxtns to be a crossed out date, January 
8 something dash, “he calls.” 
9 Q Now, if you turn the page -- 
0 A Oh, right. 
J Q There’s at the top of the page., it says “January 
2 12, phone sex. Had to push -- * 

3 A “Him.” 
4 Q “Him.” Is that “nags” or “says”? 
5 A_ “Nags.” 
6 Q “Nags -- present -- see you, et cetera.” 
7 A Mm-hmm. 

8 Q Can you explain to the grand jury what that 
9 notation means? 
0 A The notation indicates that Monica said that he -- 
J the President called hex on Januaty 12th. They had what 
2 six referred to as reluctant phone sex, that she had to 
3 push him to get involved in phone sex, that his - for 

4 whatever reason, his inclination was not to, but she was 
5 succtssful. 

I 

2 
3 
4 

5 
6 
7 

8 
9 
0 
1 
2 

3 
4 

5 

b 

7 

B 

3 

3 

1 

2 

3 

4 

5 

She then went on to say that she nagged him about 
Page 4L 

these two things, getting in to get and give Christmas 
presents and just to see him, to visit him, which was a 

constant refrain. 
Q The next notation says “Inauguml - red doss.” 

Please tell the grand jury what that notation means. 

A Thiswas~eofthesadderthings,inmyopinion, 
of the whole very bizarre relationship. 

Monica was hoping and hoping for an inaugural 
invitation to an inaugural ball, right up until the last 
minute, but to ensure that she could go and be seen, she also 
bought a ticket to -- I think it was the New York ball. In 

any event, it was at the Kennedy Center. 

She had a dress in mind that sbe very much wanted 

to wear, but couldn’t find it. So her mother was very 
involved with the selection of a dress. Her mother decided 

to collect money from the dry cleaners, as Monica relay& it 
to me, to accuse the dry cleaner of losing the formal gown, 
which made them pay for the rep1 acement of the gown. 

Her mother then found this beautiful red bail 

gown at one of the shops, I’m not sure where, and Monica 
went to try it on and it was magnificent. She looked like 

Snow White. It was a strapless red ball gown and in fact - 

she even tried it on for me at one point to see how it looked 

and she looked beautiful in that dress. And very wide skirt. 

Page Page 44 
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Page 45 
In any event, it was very expensive. all the 

accessories were very expensive. The facial and the hair and 
the makeup, everything was very organized and a par deal 01 

money. 
When she got to the Kennedy Center. she went 

straight to the rope line and stayed there for over four 
hours so that she would have her spot. She didn’t go with a 
friend, she didn’t socialize, she went to the rope line. And 

the sad thing for Monica was that she did that and he saw her 
and really ignored her. 

And, as I said to her later, “What did you expect 
him to do with his wife at his side on a triumphant evening 

for them as a couple?” I said, “What did you expect him to 

do?” 
Well, she expected some sign. She wanted some 

sign. And that was a devastating time for her. She laler 
spoke to him about it and he essentially said the same thing, 

ironically, that I had said to her, said she looked 
beautiful, but at that time, he never -- not even a look. 

so -- 
Q Did she call you after that event? 

A yes. 
Q How quickly after the event? 

A She called me that night. 
Q The next notation in the book says, “Fehruary 8th.” 
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Page 46 
and that’s underscored twice, “-- noon,” underscored twice, 

“snowing -- come in for present -- Betty can’t -- ” there’s a 

word that’s scratched out, “in.” 
A “Betty can’t get in.” 
Q Then the next - then there’s a line, “Sick 

over this. Think about this all the time. Should call in 
person.” Then another two lines, “He called back -- 

phone sex.” 
Can you explain what that notation refers to? 

A Well, again, this foliowed repeated efforts 
following the inaugural ball to contact, to get in to see 
him. She still didn’t have her present. She wasn’t having 
the level of attention she wanted. 

This resulted in - I should probably say that most 
of these calls were the result -- if I haven’t said that. 
Very few, if any, in the latter part of ‘96 and the early 
part of ‘97 or even from then on in were when he just decided 
to pick up the phone now and call her. So that’s why she was 
thinking it was winding down. It took a lot of effort to get 
even this phone call. 

This day, he called her finally around noon. 
She said it was snowing. He said, “This would be a good 
day for you to come in to get your present,” but then 
he discovered that Betty couldn’t get in because of the 

snow. 
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The other part of the notation just goes into the I 
substance of what she clatms they talked about. He said he 1 
was sick over this, that he is consumed, that was the word t 

u.4 -- on nther occastnns as well, she told me that he sag! 
hc was consumed about the topic, that he thinks about MontG 
all the time and about the situation, meaning getting her 
back to the White House. 

1 don’t remember independently what “should call in 
person” means any more. 

He then called her back. They had phone sex. 
The bottom line says, “Val tell him.” And this was 

she was telling him about something be should look at in the 

Washington Post that she had placed as a surprise for him on 
Valentine’s Day. 

Q And what was that? 
A It was a little ad, a little personal ad that said 

a verse from Romeo and Julie4 I think. 

Q And did she show that to you? 
A Did she show me what? 

Q A copy of that ad. 
A No, I had to get it for her because she was in 

London when it -- I think it was London. She asked me to gel 
her some copies. She asked me actually to call her in London 
when it came out to make sure it was right. 

Q If you would hum the page, please, at the top of 
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the page, the notes say, “Betty called oft,” office, “to 
invite radio address.” 

What is that notation referring to? 
A I’msony. whatpart-youmeantheofcmeans- 
Q Office. 

A Called her at her off&, at Monica’s office. To 
invite her to a radis address. Monica bad discussed that 
already with the Resident. 

Q Andwastbemanoppommitytogototheradio 
address as a result of that invitation? 

A Well, it was for a specific day, so, yeah. Yes. 
Q Do the notes reflect what day that was? 
A It says February 28th. 
Q And what happened? 
A Well, the next note on the left says “Stayed,” 

which is what she told me she did following the radio 
address. Radio addresses have many people present. And 
then the following notes within that same lined off area are 
the items they discussed and what they did. 

Q Okay. So go through those, if you would. 
A The fast one that she brought up was “Phone 

embassy tapping.” This was - what Monica has told me 

that he said to her that day was that&ere was now a problem 
with the phones, that he had learned that the lines were 

being tapped, that he wasn’t sure if it was a foreign embassy 1 
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or if it was the FBI. but that they had ICI be extremely 

cmful on the phones. 

He said h: was vay afraid to call her in the 

future. He said if in fact they have any kind of record and 

you’re ever asked about this. you should say that I’ve used 

you as a youth advisor. 
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He made Monica for a time very worried about the 

fact that kr phone might be tapped as well. 

Later on, she still kept that fear, but she also 

felt that at the time. in retrospecf that this was his way 

of maybe getting out of what to her had been rtlativdy CXY 

to do, pick up tbc phone and call. So -- 

The “hat pin, book” reflect the gifts be gave her 

for Christmas. 

I dress? 
2 A Many. 

3 Q Tell the grand jury about the discussions regarding 

4 this dress. 

5 A This is the dress that she showed me in her 

6 apartment on several occasions that she claimed was semen 

7 stained. 

8 Q Did you ever have a chance to see the dress with 

9 the stains on it? 

0 A YeS. I 
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And “fooled around” indicates their form of sex. 

The “fear and wants out” was, again. the same thing 

he had said to her when she was Tit asked to leave the 

White House, which was ‘Tky take everything away from me. 

I’m tired of being afraid. I’m tired of having to watch whal 

I do.” You know, “I’ll be glad when this is all over and I 
can do what I want to do without being watched by everyone.” 

So -- 

Q Did the President mention anything to Ms. Lewinsky 

about her being an addiction for him? 

A Yes. 

Page 
Q Why don’t you explain that to the grand jury. 

A This was one of the times wh - and I do have an 

in-dent recollection of this because she, for whatever 

-on. associated it with the time she got tbc hat pin. 

Thathcsaidthatshc-hchadindicstcdtoha 

before that hc bad certain compttlsions and that be could vcay 

easily become addicted to Monica, that this was som~hing he 

shouldn’t be doing. be did not want it to bceome an 

addiction, but k was afraid that it already was an 

addiction. 

Q Do you know what Monica Lewinsky wore to that radio 

address on February 28. 1997? 

A Well, yeah. Now, remember that - and this 

sometimes gets confusing, but from late September and 

Ckto~, even though this notebook was w&en much lata. I 
was now bearing things fustband. not just in retrospect. so 

I have complete memory of this because sk spent a lot of 

time looking for what sk was going to wear and finally 

bought a dress that she felt -- the criteria was always 

flattering and to the extent that it could k sexy. sk 

prcfd that. 

So she found a navy blue doss. I think it was from 

The Gap. It was very tailored, it looked very nice on her. 

Long sleeved, I think. 

Q Did you ever have Furthn discussions about this 

5C 

, 

, 

II 

I 

1; 

1: 

Id 

I! 

It 

1: 

II 

I! 

2( 

21 

2: 

23 

24 

25 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

Y 

0 

1 
2 

3 

4 

5 

Q Wny don’t you tell the grand jury the frost 

occasion that you saw the dress at Monica Lewinsky’s 
apartment. 

A The end of October of ‘97, I was going to visit a 
frien_d of Hillary’s in Connecticut who had become an 

acquaintance of mine who had extended an invitation and 
Monica had a couple of blazers that she had -- in her closet 

that she was getting rid of and she said they would fit me, 

she said, “I’d like you to try them on.” 
So one day after work, I think it was, it was a 

workday, we went over to the Watergate and in the guest room 

closet, which is the room 1 subsequently stayed in two nights 
that same year, she showed me the blazers, she showed me 
virtually everything she had ever worn or at least -- perhaps 

not everything but she showed me many different things that ! 
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she had worn with hi on different occasions. 
“Remember, I told you on such and such date I wore 

the pink suit.” Well, 1 finally saw the pink suit. Things 

like that. And then she showed me the dress and she pulled 

out the dress and said, “Do you ranember this dress?” 
And I said, *Yes.” 

And she s&d, “I told you it had semen stains alI 
over it.” And she showed me. 

Q And what did you see? Describe that to the grand 

jury. 
A 11 was dried and it was here, here, here -- 

blotches. 

Q Okay. Just for the record. because the record 
won’t pick up what “here, here, here” is, just describe that, 
what you’re pointing to. 

A It was a shirtwaist kind of dress, so it looked 
like it was right below where the waist would be, sort of on 
the left side, closer to the buttons in the front, and then 

down a little from that, all on this side of the dress, 
though, I think. 

Q The right side or the left side? 

A It was hanging in the -- I think it was on the Left 
side. Some had spilled over to the front by the buttons. 

Q Did Monica Lewinsky describe what those stains 
were? 
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I was telling you in terms of what the stams were? Were you 
2 able to determine -- 

3 A I think 1 could make a reasonable msumption that 

4 what she was saying was accurate. 

5 Q Was there a second time that you saw the dress? 

6 A Yes. 

7 Q Why don’t you describe that to the grand jury. 

8 A That was the night of -- I believe it was November 

9 12th, the night that I stayed in town after attending a stage 

0 play. 
1 Q And did you go to her home that night? 
2 A Yes. 

3 Q Please describe what occurred then. 
4 A wea the night -- well, he called that night. 

5 Q Is this the night that you described earlier where 

1 you were sleeping and the phone rang and you heard Monica’s 
2 voice, but you couldn’t determine what she was saying and 
3 then she came in later very early in the morning, near dawn, 
4 and described to you the conversation that she had? 
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Page 53 
She wid -- yes, she did. 
And \vhat did she say they were” 
Her i anguage? 

Yes. pkw. 
_ stains. 
And did she indicate who produced those stains? 
Yes. 
And who was that? 
She said the President. 

\{‘a~ your observation consisten: ulth what Monica 
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Page 54 

A Yes. 
Q All right. When during the course of that evening 

did you see the dress and what were the circumstances when 
you saw the d!es.s? 

A The door to the -- the guest room was no longer -- 

the room had been Michael’s room, lxx brother’s room. The 
room was no longer used by anyone. when her mom was in 
town, she slept on the sofa in the living room downstairs. 
Monica’s room was on the second level, as was this guest 
room, which had been Michael’s room. 

There m two walk-in closets on the way to the 

bathroom, which was in this suite, so Monica’s room had a 
separate bathroom in the hallway; this rOOm had a bathroom 
right in the room, down a corridor blocked off from the rest 
of the apartmen t. And to go to the bathroom, you go by the 
closet doors and the closet doors were never shut and it was 
hanging there. 

I remember because I was tempted to swab it or 
something because by then I was so completely outraged at his 
behavior, I wanted this to come out. I wanted some way for 

there to be proof of what he was doing wth Monica. I didn’t 
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Page 55 
do that. though. 

Q U’a< there a third occasion when YOU saw the dress? 

A Shortly tlxxaftcr. and I’m sorry. I don’t remember 

the date. but I do know it was the Saturday night before my 

Defense Reform Initiative tasks tha: I had to do Sunday 

morning in November. It followed the 12th. where I had to 

he at the Pentagon at 5:30 the next morning. so it was that 

night. Same thing. 

Q Can you dcscrihc to the grand jury the 

circumstances under which you saw that dress that third time? 

A The same way I saw it the second time. 

Q And was it in essentially the same condition on 

each of the thnx occasions that you saw it? 

A Yes. 

MR. BtNHAK: Let me ask you to turn your attention 

to what the grand jurors have come to know as Tape 9. And on 

tine 17. 18 and 19, I’ll ask Mr. Susanin to help me. 

flranscript read by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Lcw-insky: And then I’m gonna wear the navy 
dress I wore to the. radio addxss that still bas won 

it for Thanksgiving.” 

“Ms. Tripp: Well. how - you’n -- whaf you’re 

going to geI it cleaned?” 

“Ms. Lcwinsky: Yeah” 

“Ms. Tripp: Oh, God.” 

Page 50 
I “Ms. Lewinsky: Well, I mean -- like, I haven’t 
2 worn it for a year, you know?” 
3 “Ms. Tripp: Yeah.” 
4 “Ms. Lewinsky: It’s about time. Out with the old, 
5 you know?” 
6 “Ms. Tripp: Oh, that’s too bad.” 
7 .“Ms. LewinsQ: I know. Oh, well. Uh -- * 
8 BY MR. BINHAK: 
9 Q WhenMs.Lewinskysaysonline17,18and19, 

10 “AndthenI’mgonnawearthenavydressIworetotheradio 
1 I address that still has the Bon it for Thanksgiving,” 
I2 do you know what she’s referring to? 
13 A She’s referring to the navy blue dress that she 
I 4 wore to the radio address. 
15 MR. BINHAK: All right. Let me again ask 
16 Mr. Susanin to help me here. Looking at Tape 9, page 86, 
I7 we’ll start with line 20. 

I8 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
19 “Ms. Tripp: You’re very stubborn. You’re very 
!O stubborn. (Sigh.) The navy blue dress. Now, all I would 
!I say to you is I know how you feel today and I know why yo’: 
!2 feel the way you do today, but you have a very long life 
!3 ahead of you and I don’t know whatls going to happen to you, 
!4 neither do you. I don’t know anything and you don’t know 
!5 anything. I mean, the future is a blank slate. I don’t know 
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Page 5: 
what will happen. I would rather you had that in your 
possession if you need it years from now. That’s all I’m 
gonna say.” 

“Ms. Lewinsky: You think that I can hold onto a 
dress for 10. 15 years with s&neck from -- ’ 

BY MR. BINHAK: 
Q All right. what arc the two of you discussing in 

that exchange? 
A The navy blue dress with the semen stains on it. 

MR. BINHAK: And your response: 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: Hey, listen. My cousin is a genetic 

3 what&ma&lit.” 
4 “Ms. Lewinsky: Oh.” 

5 “Ms. Tripp: And during 0-J. Simpson, I questioned 

6 all the DNA and do you know what he told me?” 

7 “Ms. Lewinsky: Huh?” 

8 “Ms. Tripp: I will never forget this. And he’s 
9 like a Ph.D. and blah, blah, blah, and he said that on a rape 
o victim now -- they couldn’t do this, you know, even five 

1 yearsago-- on a rape victim now, if she has preserved a 

2 pinprick si2e of crusted semen, ten years from that time, if 
3 she takes a wet Q-tip and blobs it on there and has a 
4 pinprick size on a Q-tip, they can match the DNA with 
5 absolutely -- with certainty.” 

Page S8 
“Ms. Lvinsky: So why - so why I-- can’t I 

scratch that crap off and put it in a plastic bag?” 
“Ms. Tripp: You can’t scratch it off. You would 

have to use a Q-tip. And I feel like this is what I would 
tell my own daughter. That’s why I’m saying this to you. 
I would say to my own daughter, for your own ultimate 
protection, which mea culpa, I hope you will never need it, 
but I don’t want you to take it away, either. I’m telling 
you, I would say this to my own daughter who tell me to 
(expletive) off, but -- ” 

“Ms. L.ewinsky: Well, 1’11 think about it.” 

“Ms. Tripp: All right.” 
“Ms. Lewinslcy: 1’11 think about it. I just -- ” 

“Ms. Tripp: And I -- and believe me, I know you 

would feel now -- I know how you feel now. 1 just don’t 
want you -- I just don’t want to take away your options 
down the road should you need them. And, believe me, I 
know better than anybody, probably other than your mother, 
that you would never, ever use them if you didn’t have to. 
I know this. Believe me. I - I just -- I -- I don’t trust 

the people around him and I just want you to have that for 

you. 
“Put it in a baggie, put it in a ziploc bag and 

pack it with your treasures, for what I care. I mean, 
whatever. Put it in one of your little antiques.” 

Page 59 

I “his. I_CAI~A~: What for, though? Mat do you 

2 think -- ” 

3 “Ms. Tnpp. 1 don’t know, Monica. It’s just this 
4 nwing, au-iui ftillng that I have in the back of my head.” 

5 “his. Lcuinsky: What if I didn’t have it?” 

6 “Ms. Tripp: Well, I know that -- I’m just -- I 
7 think it’s a blessing you do and it could be your only 
8 insurance policy down the road. Or, it could never be needed 
9 and you could throw it away. But I never, ever want to read 
0 about you going off the deep end because someone comes out 
I and calls you a stalker or something and you have -- and he 

.Z confirms it, something God forbid awful like that. In this 
3 day and age, there’s nothing I don’t -- I don’t trust 
4 anybody. 
5 :. “Maybe I’m being paranoid. If I am, indulge me. 
6 I’m not saying you should do it if you don’t want to, I’m 
7 just saying I think it would be a smart thing to do. And 

8 then put it somewhere where no one knows where it is but you 
9 and you don’t label it, obviously. Of course you don’t 
10 say -- ” 

‘1 “Ms. Lewinsky: I know. I know.” 

,2 BY MR. BINHAK: 
3 Q In that conversation that you’re discussing with 

4 Ms. Lewinsky. what are you trying to communicate to her? 
5 A 1 wanti her to know that she should save it for 
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Q Did you discuss that particular issue otkr times 
than the time that this is memorialized on tape? 

A We talked about it several times wkn wt talked 

about this stalka thing wbez it was clear that she was 

king branded a stalka. it was clear tbat that bad become 

conventional wisd=m in the West Wing. that then was conam 
thaw she would not have her reputation intact when rk I&, 

sbc couldn’t use the White House as a rcfauaa for tk time 

spent then because sk was afraid tbat any one of many 

people who could have been called for a refeautce would have 

used this stalkrx thing and sk was afraid the President 

would continn it if it came to that. 

Q What was Monica Lewinsky’s reaction to your advice 

to keep tk dress in the condition that it was in? 

A Well, I rncm. 1 really never knew wkt bu final 

reaction was. I can tell you that obviously sk didn’t want 

IO do it. 

Sk felt that no matter what k said - sk had 

many times said sbe would not allow them to label ha a 

stalker suc.ccssfully. but on the same hand, when she had 

an opportunity to save something that would have brm 

exculpatory for Monica, sk was disinclined to do that. 

Monica never. ever wanted to be one of tbz worn in 

his life who told publicly what their relationship bad barn,, 
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I MR. BINHAK: XLladam Foreperson, I have on< \cn 
2 short passage I’d like to nzad and thLm we could break or w’e 

3 could break now. 
4 THE FOREPERSON: No, let’s read the passage. 

5 MR. BINHAK: Let me ask you to turn your attention 
6 to Tape 16, what the gmnd jurors have known to be Tape 16, 
7 page 43 at line 5. And Mr. Susanin 1’11 ask to help me. 

8 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

9 “Ms. Lewinsky: Oh, you didn’t get to see my 
0 mirror, did you? Or did 1 show you my mirror’?” 
1 “Ms. Tripp: No. Was it there’?” 

2 “Ms. Lcwinsky: It was sitting right in front of 
3 us. I can’t believe I didn’t show it to you. It was right 

4 there in front.” 

5 “Ms. Tt-ipp: Oh, shoot.” 

6 “Ms. Lewinsky: It was fun having you.” 

7 “Ms. Tripp: I love it. It’s just that last time 

8 was so bizarre, it was so quick.” 
9 “Ms. Lewinsky: I know.” 

0 “Ms. Tripp: I honestly felt like it was the same 

i day the next day.” 
2 “Ms. Lewinsky: I know. But you know what I 

3 realized, Linda?” 
4 “Ms. Tripp: Huh?” 
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her mother was very frequently not there for extended 

periods. 
So she would call. she was upset, she became 

increasingly upset over time. I would even ask her was there 
anyone, was her aunt around, that could stay with her because 

them came a point where I was very -- was completely 
convinced that she could harm herself. 

Q So this is an example of her inviting you to her 

home to stay overnight3 
A Yes. Yes. 
Q You refer to a particular time. She says on line 

12, page 43, “It was fun having you,” and you say, “1 love 
it. It was just that last time was quick. It was so 

bizarre, it was quick.” 
Do you know if that visit that you’re referring to 

in Tape 16 is one of the three visits that you just discussed 
with the grand jury? 

A It would have to be. Those am the only times I 
was ever in her apartment. 

Q So it would have been one of those three. 
A I believe so. Yes. 

A JUROR: A question. 
MR. BINHAK: Please. 

A JUROR: Ms. Tripp, was this prior to the time 
when Monica’s phone calls and conversations and all that gr’ S “Ms. Lewinsky: We should do it whenever we want.” 

Page 62 
1 “Ms. Tripp: Why?” I 

2 “Ms. Lewinsky: Because you can take the bus 2 
3 in__” 3 
4 “Ms. Tripp: Yeah.” 4 

S “Ms. Lewinsky: You can go home with me. You go S 
6 to work with me.” 6 
7 “Ms. Tripp: Yeah, well, that’s true.” 7 

8 “Ms. Lewinsky: And then take the bus home.” 8 

9 “Ms. Tripp: Well, we should plan it because 9 
o actually I’m going to start Christmas shopping here pretty 0 
1 soon and I’m only buying a very little this year.” I 
2 “Ms. Lewinslcy: Yeah.” 2 

3 BY MR. BINHAK: 3 
4 Q When you’re discussing that, in that passage, what 4 

5 are you discussing with Ms. Lewinsky? 5 
6 A There had been a time where Monica thought it would 6 
7 be -- since I commuted a long way that -- and Monica hated 7 
8 being alone in the Watergate more than anything. 8 
9 She desperately wanted her mom to be there with her 9 
D and that resonated with me because I can tell from my own 0 
1 experience that generally speaking my children are close 1 
2 enough in age to her that that always struck me as so 2 

3 completely unusual. Not that she wouldn’t want to spend any 3 
4 time at all with her mother, but that she wanted her there 4 

5 just as much as possible. And toward the latter part of ‘97. 5 

Page b 
kind of annoying to you and your family? 

THE WITNESS: You’re talking about the end of ‘97? 
This time puiod? I am now documenting virtually evaytbing 
I can, so whether they wue annoying to me or not didn’t 
mattQ any more. Now I’m documenting. I don’t understand - 

A JUROR: But that wasn’t my question. 

‘l-BE WIlNI$S: Okay. I don’t undastand your 

question. 
A JUROR: I wasn’t &miq about - you talkal 

aboutthcrewasapaiodoftime~youinstalkdacalkr 
ID and you had to speak to the peopk on your job hecause of 
her phone calh and things like that and she eaRed you on 
vacation. 

I-BE WITNESS: Right. 
A JUROR: You know, it started to get a link 

unreasonable. 
THE WITNESS: That started - 
A JUROR: Was this prior? Is this before or 

after that wbcn you visited kr home and said you loved 
it or you really enjoyad it or whatcvcr? That’s all I’m 

asking. 
THEWITNESS: Okay. Ithink-IthinkIneed- 
MR. BINHAK: Maybe I can clarify the question. 
THE WITNESS: I can answa the question easily. 

MR. BINHAK: Okay. Go ahead. 
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Page 65 
THE WITNESS: I mean, Dxember of ‘96 wxs when 

Monica - Monica had told me the end of September. October 

‘96. Dccanbcr of ‘96 when I was at Lake Placid with my 

family is wkn she bqan to call me repcatcdiy out of town. 

This is still not tbc time when I’ve installed 

caller ID. Cak ID comes much latex and that comes when the 

relationship is beginning to wane and then it is obsessive. 

It becomes non-stop. 

So that was - wheneva dump day was, in that 

timeframe it got very noticeably heavy. 

BY MR. BINHAK: 

Q 
A 

-I& February dump day? The first dump day? 

No, it would have been later. 

A JUROR: Tbz August dump day? 

THE WITNESS: May, I think. 

MR. BINHAK: The May 23. 1997 dump day? 

THE WITNESS: And I’m reconstructing that as best I 

can. This - all tbesc things that we’re referring to now -- 

BY h4R. BINHAK: 

Q When you say “this” you’re saying the conversations 

in the notebook? 

A Right. Took place after I had made a decision to 

document. So- 

Q And what time period are we talking about? Ls that 
Octoba. November, Decemba 1997? 

Page 6; 

I Q Okay. So my simple question to you is the October 

2 and November ‘97 comes after the caller ID period. Is that 

3 correct’? 

4 A -V-c%. 

5 ?x JUROR: Okay. That was -- 

6 BY MR. SUSANIN: 
7 Q Significantly after? 

8 A 1 don’t remember when. I could call the phone 

9 company. 
0 A JUROR: That was the question. 
1 MR. SUSANIN: That’s the question. 
2 A JUROR: Thank you. 

3 THE WITNESS: I didn’t understand. I’m so sorry. 
4 I didn’t get it. 

5 _A JUROR: I’m sorry. Maybe I didn’t state it 
6 properly. 

7 THE WITNESS: All right. But you didn’t -- but -- 

8 okay. 
9 A JUROR: I’m okay, but if you have something else 
0 to add, that’s fine. 
1 THE WITNESS: No, no. I’m just -- I just hoping 
2 I’m complete. 1’11 answer more -- 
3 A JUROR: I think we’re all confused. 
4 MR. SUSANIN: Did that answer your questions, 
5 ma’am? 
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A It was October of- ‘97. 
MR. BINHAK: Okay. 
A JUROR: Why did you decide to document? 

MR EMMICK: Can I interrupt, ma’am? I’m sorry. 

Just to clarify. 
BY MR. SUSANIN: 

Q So to clarify this grand juror’s question - 

A JUROR: Hold on. Can I get an answer to my 
question? 

MR. SUSANIN: Can I ask a question, ma’am, just to 

clarify? 
BY MR. SUSANTN: 

Q So the conversations we’re talking about now in the 
notebook, the staying over at Monica’s apartment, those all 
come after the caller ID period. Is that right? 

A Okay. Now I’m confused. Can we put -- we’re no1 
talking about this book right now at all. 

Q You’ve just talked about several conversations. 
We looked at a passage about your spending the nigh1 at 

Monica’s. 

A But that happened in November of ‘97. 

Q Okay. 
A I had started recording, to the best of my 

recollection, right around the first week of October of 

‘97. 
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Page 68 

A JUROR: Yes. Yes. Thank you. 
MR. SUSANIN: I’m sorry to cut you off, ma&n. 

MR. BINHAK: Two questions bae. 
A JUROR: Ms. Tripp, why wuc you doctunaitir&? 
THE WITNESS: Why was I documenting? 
A JUROR: Did you axan documating 0th~~ than tbc 

notebook? 

THE WITb&S: Oh. the notebook - well, maybe I 

should say diffamt words so it doesn’t sound contradictory 
at all because it wasn’t. The notebook was something Monica 

asked me to do to in my head understand cause and effect 

of all the ups and downs of her rrhtionship in intimate 
detail. 

By tbc time 1 chose to arm myself with a record in 

October of ‘97, the relationship, the physical relationship, 

was essentially over. 

As a matter of fnct. their last phone sex 

conversation that 1 was ever aware of took place in the early 

morning hours of the 1st of Octoba of ‘97. So my decision 

to arm myself with a record had a lot to do with 0th~ events 

that we’ll be-addressing, I think later on in more detail, 

won’t WC? With the whole sequence? And maybe it would make 

more sense? 

BY MR. BMHAK: 

Q Are you referring to the July 4th meeting. the 
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I I_‘? 141i-1 meeting and the July 29th conversation you had with 

. 3ruce Lindsey? L 

3 A Among other things. yes. 

4 MR. BlNHAK: Okay. So in light of Ihal. arc you 

5 u%ing to just hold off? 

6 A JUROR: Sure. Yes. Okay. 

: A JUROR: What fmally happcncxl to the dnx” 

8 The navy blue dress? Did she ever get it cleaned? 

9 THE WITNESS: Monica told me but I believe that 

IO ‘5; conversation was not -- we were in a mode that I call 

I I %fonica now being disingenuous with me as well as I being 

I2 disingenuous with Monica. 

13 Monica told me in January of this past year that 

14 she had sent it to her mom along with any other incriminating 

15 things up to New York. 

16 A JUROR: I’d Iike to ask you a hypothetical. 

17 Do you think after your advice to Monica on the &phone 

18 for her to swab it or find some -- you know. kuz a link 

.9 p&e of evidence even if she has it cleaned. do you think 

!O sk may have followed that advice and just kept it to 

!I kr!xlf? 

!2 THE WITNESS: Are you asking me my opinion? 

!3 A JUROR: Do you think she’s capable of having 

!4 foIIowed your advice like that? Maybe -- you know. like a 

I5 child would. Like they don’t want to hear it. but they go on 

Page 7( 

1 and do it anyway. 

2 THE WITNESS: Well, I have a very firm belief in 
3 what my opinion is on this, but I want to make clear that 
4 this is just my opinion. I believe that the way Monica -- 
5 let me tell you fust why I believe it and then 1’11 tell you 
6 what I believe. 
7 The way Monica cherished every single thing she 
8 ever got from him directly or through Betty, I don’t think 
9 Monica was capable of destroying the dress. Number one. 
0 Number hvo, given the sensational media circus that 
1 evolved later, if she was capable of destroying the dress, I 
2 don’t think she was capable of doing so without ensuring that 

3 sk had kept something. 
4 A JUROR: Thank you. 

5 THE WITNESS: You’re welcome. 
6 A JUROR: So she never had the dress cleaned, she 
7 talked about it, but she didn’t do it? 
8 THE WITNESS: See, I don’t -- I mean. I -- 
9 A JUROR: You don’t know whether she had it -- 

0 THE WITNESS: I never saw her wear it again. 

!I I don’t know right now as I sit here whether -- the issue -- 

:2 tiy this come up in this conversation from Monica’s 

3 perspective was she was going to he seeing her father’s 
4 mother in San Francisco and other family members at 

5 Thanksgiving that she hadn’t seen in a long time, all of 
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6 I don’t rmnemher what she ended up wearing thar 
7 Thanksgiving, hut I think there’s a further reference in 
8 one of these tapes that indicates whether she wore it or 

9 not. I just don’t have my own recollection right now, 
0 So -- 
l MR. BINHAK: Well, that little passage went for 
2 a few more minutes than I expected, so I apologize if I 

3 kept you from your break, but I wanted to acwmmodate &e 
4 questions of the grand jurors. 
5 Madam Foreperson, this would be a very logical ti 
6 to break, if it works with the timeframe, if that works fo: 

7 you. 
8 THE FOREPERSON: Well, I like to work with your 
9 logic on that. Why don’t we take a ten-minute break. 
0 MR. BINHAK: All right. Then with your permisaon, 
I I’ll excuse Ms. Tripp for ten minutes. 
2 THE FOREPERSON: Yes. 
3 MR. BINHAK: Ms. Tripp, you’re excused for ten 
4 minutes. 

5 (Witness excused. Witness recalled.) 

PagfL 7, 
I BY MR. BINHAK: 

2 Q All right. Welcome back. Ms. Tripp. 

3 A Thank you. 

1 Q Ancl,justforthcrccorcI,youarctbesame 

5 Ms. Tripp that just tms tan testi&ing for the bti of 

5ey? 
I A Yes. J-” 
% MR. BINHAIC And, Madam Foreperson. we have a 

2 quonun? 

1 THE FOREPERSON: Yes. we do. 

I MR. BlNHAK: And the gnmd jury is in session? 
) THE FOREPERSON: Yes. it is. 

t MR. BINHAK: And rba-c arc no unauthorized pcopk 

I intheroom? 

i THE FOREPERSON: Not a one. 

i MR. BINHAJC Thank you vay much. 
I BY MR. BINHAK: 
1 
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Q Allright. Ms.- I was just going to say 

1 Ms. Lcwinsky but that’s not tbc case. 

I All right. Ms. Tripp, we were jus,t talking about a 

I February 28th radio addrss that Monica Lewinsky attended and 

2 some attendant ma-. 

3 According to tbc notebook, the centacts that are 

+ identified are tbc February 8th phone sex contact which 

5 occurred on the snowy day when Monica Lewinsky couldn’t maic 
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I whom were vq elegant and skinny. 

2 She wanted to look skinny. The navy dress was 
3 slenderizing. I thought that it wasn’t, frankly, all that 
4 slenderizing an>uay and that she had other outfits that uisre 
5 more so. She didn’t Itsten. 
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1 it to thc White House and the February 28th radio address. 

2 And I just wanted to ask you. as I have bgn all along. would 

3 you consider February to have been a high contact month or a 

4 low contact month? 

5 Before you ansNu that question. we’ve had several 

6 grand jurors enter tbe rmm and I just wanted to make sure 

7 for the record that there are still no unauthorized people in 

8 the room, correct? 

9 THE FOREPERSON: That’s correct and we had a quorum 

0 before, we have more of a quorum now. 

1 MEL BINHAK: Thank you very much. 

2 BY MR. BINHAK: 

3 Q DO you remember the question that I asked you. 

4 Ms. Ttipp? 

5 A No. 

6 Q Okay. Based on those two contacts in February -- 

7 A Oh. I do. I do. I remember. That’s low contact. 

8 Q And did Monica Winsky feel as though that was 
9 enough contact for the month? 

0 A No. 

1 Q Ail right. If I could ask you to look back at the 

2 notebook, then, and the next annotation is March 13th. And 

3 under March 13th. it says, “Got on phone at work - want to 

4 see you tomorrow.” 

5 What’s the next - 
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I mot-mng. meaning th+z day he was leaving for florida, in tlx 

2 morning. 

3 He used as a reason why he had not been in touch 

4 diffcnm items that had come up and I don’t know what this 

5 mans except that Monica said he said, “You know, the 

6 Jordanian who sho1 the girls.” 

7 He also said that there had been voiced concerns 

8 from Nancy Hemreich and Stephen Goodin about Monica having 

9 been seen or reported to have hem visiting the West Wing, so 

0 that was a concern he had because above all Nancy and Stepha~ 

1 were very much two of the individuals who cotid not know 

2 about her visits. 

3 And I think that’s all for that day. 

4 Q Do you know if Monica Lewinsky did go to tbc white 

5 House_ on the President’s invitation tbe next day? 

6 A I believe she did. 

7 Q The next notation in the book at the end of that 

8 page says, “March 30th -- crutches” and that’s in a box, thm 

9 “Betty” underscored twice. 

10 DCKS that say “visit”? 

!I A Yes. 

!2 Q Comma, and then what does that say? 

13 A “Good sex.” 

:4 Q All right. Can you describe what that notation 

5 refers to? 
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1 A a.m. 
2 Q And then “Leaving for Florida.” 

3 A h&n-hmm. 

4 Q “Jordanian shot girls,” is the next. “Concerns 

5 from Nancy and Stephen.” 

6 Could you please describe to the grand jury what 
7 those notations concern?? 

8 A Yeah. This was - this stuck out 1-1~ in 
j, Monica’s mind. She got in touch with me almost immediately 

3 thereafter. 
1 Betty had placed the call to Monica at her desk in 
2 the Pentagon, bearing in mind that Monica’s desk is in an 
3 open bay with four or live other desks and visitors in and 
1 out, including the press. on a regular basis. The 
5 Pentagon-based national media. No walls, no nothing. 

5 Betty got on the phone, placed the call and said, 
7 “The President wants to talk to you,” and put her on [he 

B phone. 
3 It was very uncomfortable for Monica, much as she 
3 was happy to hear from him, because while now at the 

I Pentagon the number didn’t appear on the digital readout, 

2 it was very difficult for her to have a conversation at 

3 that very moment. 

4 What he said to her was that he was leaving in 

5 the morning for Florida, he wanted to gee her tomorrow 

Page 7( 
1 A Well, to back up a minute, on the Florida day 

2 departure, there had been a mixup. I think this was the 
3 morning that she got there, she was supposed to see him 

4 before he departed and it didn’t work out. 

5 I think she got there, but hc was mnning late and 
6 thert: were other people there, so 1 think she didn’t connect 
7 with him, at l-not substantively. 

8 March 30th, again followed a series of repeated 
9 calls, pages and e-mails from Monica to Betty to arrange a 
3 visit and ultimately Betty arranged the visit. Monica 
I brought him a gift she had made of -- what she referred to as 
2 presidential knee pads for his accident. 

3 The= were the kinds of knee pad someone roller 

4 blading or playing soccer might - 1 guess more roller 
5 blading would wear and she had the presidential seal put 
b on the knee pads and it was supposed to be a joke because 
7 often she would tell him that she was earning her 
B presidential knee pads. 

3 She said despite the crutches, it was very 
D good sex. 

I Q Do you remember if the President,-- well, let me 

2 put it this way. Can you turn the page? And in the middle 

3 of the page, is there an annotatiomegarding March 3Oth? 
4 A Right. 
5 Q What does that say? 

Page 73 - Page 76 
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A “Cried. ” ‘Warch 30th. cried.” 

Q what dcocs that mean to you? 

A It was one of the times where he cried in Monica’s 

presence. 

Q What did Monica L.ewinsky dsescrihe ahout the 

President crying in her presence? 

A Monica always called him Handsome. at least rn hit 

face, and SIX said. “Handsome, you’re so handsome.” kmd of 

thing. 

And he said. “I don’t know why you say that. 1 
look in the mirror and s& a fat little boy who couldn’t 

throw tbe ball stxaigbt or far or fast. who was always 

struggling to fit in. I don’t see that at all.” 

And that started a conversation that was pretty in 

depth and she felt pretty revealing about a side of him that 

maybe he didn’t show many people. And I tended to agree will> 

her. so -- 

Q Above March 30th. it says “28 February -- didn’t 

want to - ” what is that? 

A Well, it says “Didn’t want to come addiction.” 

What she was relaying was again out of order, rcmembuing 

something that had been important at that point on the 28th 

of February, which was his saying that he didn’t want her to 

become an addiction. 

Q ‘fbm under the March 30th box. it says. “Fight on 
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phone April 24th be calkd -- ” 

What does tbat notation rcfcr to? 

A “Fight on pbonc” at that timeframe was all 

about - essattiaUy all about. a. the lack of contact. 

communication and visits and. b. tbc fact that nothing was 

happening with the job. 

Q I believe the final entry in the notebook says 

“Dump Day 23rd May - ” Is that correct? 

A Yes. 

Q Please ckscribe to the grand jurors what that 

notation stands for. 

A That was what Monica considers the real beginning 

of the real end. on the 23rd of May, because cvcrything tbar 

followed was - I cotrcct myself. 

Almost everything that follovnd was not of a sexual 

nature, so in other words. in his mind bc bad dccidcd and 

told Monica that this was over, but he assured her that 

tbcy could be hiends and be would help her in any way hc 

could. 

Q What else do you remember -- let me ask it this 

way. Did the Pmsidcnt discuss with Monica L.ewinsky whe&r 

she would be abk to come back to the white House afta the 

election. despite tbc fact that he was breaking things off 

with bcr on May 23. 1997? 

A Well. the contention still was that he was trying 
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Page 79 
to get her to the White House. 

Q Did he tell her that anybody would help her? 

A Well, at fust, he said Bob Nash was helping her 

hut. as Monica said to him, Bob Nash does Presidential 

Personnel, which essentially is evetything outside the White 

House, so cabinet agencies, hoards and commissions. not 

actual White House staff, which is true. 

He said, “It doesn’t matter. Bob Nash is a good 

friend. he’s going to take care of this for me.” Which 
was precisely what Kathleen Wi!ley told me he had told 
Kathleen. 

And I told Monica I just didn’t set it happening 
and it wasn’t happening and I just didn’t believe it was ever 
going to happen. 

T$en he told her -- again, subsequent phone calls, 
e-mails and pages, when they talked, he would say John 
Podesta is going to help. And he mentioned Erskine Bowles 
and ultimately Marsha Scott. 

Q Did the president discuss during this meeting his 
attempts to be faithful to the Fti Lady with Monica 
Lewinsky? 

A Among many other things. 

Q Okay. Let’s start with that first issue. 
A The calendar thing? 

Q Yes. 

Page bb 
1 A He told Monica that he had been with literally 
2 hundreds of women over the time of his marriage, that he had 
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thatitwashisfau&thathehasa 
compulsion, he would never be able to recall all their names, 
some he didn’t even know. 

That it bxzcaq such a problem that during the ‘92 
campaign that Bruce Lindsey’s sole function essentially was 
to ensure that none of the wornm whom he showed an interest 
for or showed an interest for him got into his room, that 
Bruce was assigned essentially by the Fifit Lady with the 
President’s concurrence to occupy a room in very close 
proximity right next to the President so that this wouldn’t 

happen- 
He also told her that he had started keeping 

a calendar recently marking dowo all the days he had been 

good- 
Q When you say “good,” what did Monica explain good 

to mean? 
A Well, he told -- Monica told me he told her the 

days that he overcame the compulsion to be with someone i 
sexually other than his wife. 

Q h I 
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5 Q Did the President speak ahout his childhood with 

6 Monica Lewinsky during this meeting? 

7 A The quote he used was, “I had a-up 
8 childhood.” And he elaborated on that. 

9 Q What did he say in that elaboration? 
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A He said that -- and I’m not sure who was the 

alcoholic in the family, but someone was a Severe alcoholic, 

that there had heen violence, not a comforting, nurturing 
childhood. His mother was always off working somewhere. 

That it screwed him up, that he didn’t want to be the kind of 

family man he had turned out to be, but that’s just how it 

happened. 
MR. BINHAK: I’ll just note for the record that the 

door is open and a grand juror has come in. 

Is that correct, Madam Foreperson? 
THE FOREPERSON: That’s cxxrect. 

MR. BINHAK: We still have a quorum? 

THE FOREPERSON: We still have a quorum. 

MR. BINHAK: No unauthorized people in the room? 

THE FOREPERSON: None. 
MR. BINHAK: Thank you very much. 

Page 82 

1 BY MR. BINHAK: 

2 Q Ms. Tripp, did the President describe to 

3 Ms. Lewinsky how he saw himself as a person? 

4 A Well, he said that he still saw himself as the fat 

5 little kid in the mirror. 

6 Q W-hat did Ms. Lewinsky say to that? 

7 A She kept telling him how handsome she though1 he 

B was. 

9 Q Did Ms. Lewinsky ever give you her analysis about 
3 this presentation that the President gave her? 

I A Well, at the beginning, she was very touched and 

2 she said he was sobbing and that she felt, as I did, that he 

1 was showing a side that he probably seldom faced or even 

I addressed with any other person and she really believed that. 
I I think over time she came to see other information that made 

i her think that this was not sincere. 

7 Q And what information would that be? 

I A The day that she discovered -- well, a couple of 

# things actually. The day she discovered -middle name 
1 D_ book on the Internet. She read it and came crying 

I down into my office saying, “This is all true. ‘Ihis is all 

! true.” 
! And what it was was a high school friend of the 

I President’s who apparently had written a book on the Internet 

j or something and it showed either parts of it or some of it. 
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1 The pan L!on~ca showed to me. in any event, 

2 replicated son OF :hs same conversation she had had c:th 

3 him [Ius da) And she said she believed all of it and said, 
4 “He dxs tlus U.I& everyone.” 

5 Q And you said there was a second event as weC_ 

6 A Another IL?X she became familiar with someox named 

7 -she read, who either claimed to have received or -- 
8 something about --i,^ad had 120-minute phone szx 
9 conversations with him in the middle of the night. And 

0 much as she ne\ 5.’ thought she was the only one, she uas 

1 astounded at the pattern being so similar. 
2 Q Did the President discuss with her during this 
3 conversation whether Monica should -- how Monica &ould 

4 conduct her job sxrch? 

5 4. What do you mean? Oh, who should help ha, you 

5 mean? 

7 Q Or where she should look, what her options shmld 
1 he. 
> A Well, it depends -- at that time, it was still the 
1 White House was going to he the help, so Marsha scat was 

I going to help. Boh Nash, as I said, was going to help, but 

! then over time when that fell flat, the focus shifted to 

i finding a job elsewhere 

I Q Did he say at that meeting that she shouldn’t limit 
i herself to the White House and that she should think about 

other options’? 
Page 84 

A Yeah. Now. this is befox New York was raised by 

Monica, but hc said. “Don’t un&res!imate how I can help you 
Understand that I’m the most influential, powerful individual 

in tlx world and that I can help you in many. many more ways 
than just a job at rhc White House.” But that’s all she 

wanted 

MR.B&: Ldmcreadtoyoufromwhattkgmad 

jurors have come to know as Tape 18 and I’ll start on page - 
1 Tape 18, page 92. M line 19. And &ll go from thue. 

Mr. Susaain will Mp me.. 

(Transcript read by Mr. Binhak and hfr. Susanin.) 

“Ms. Lewinsky: You know, what I didn’t ask him 

what was stupid. and what I’ll ask him next time is what dox 
he want. you know?’ 

“Ms. Tripp: Well. that was tbz. day that he said 

you had 10 be friends.” 

“Ms. Lewinsky: May 24th.” 

“Ms. Tripp: Okay. So from May 2401 ‘til now, you 
can probably pretty much tell what he wants. He -- be - 

what hr: wants isn’t noxssarily the issue, it’s what lx fals 

bc can do. So - (sigh). 1 mean. I don’t think. you know, 

you asked the question. ‘Do you want me out of your life?’ 

didn’t you?” 

“Ms. Lewinsky: Yeah.” 

Page 81 - Expe 84 
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“Ms. Tripp: And what did he qay”” 
“Ms. Lewinsky: No ” 

BY MR. BINHAK: 

Q On page 92 at line 24, MS hwmsk> <ays 
“May 24th.” What day is she referring to’? 

A She has to be referring to dump day. 

Q But the notebook says the 23rd, right? 

A fight. 

Q Is this an instance of Monica Lewinsky saying 
within a day or two of the date and refemng tn the same 

day? 

A Yes. Especially because there was no other May 

contact. 
Q And when you say on line 22 and 23, you .say. 

“Well, what was the day he said you had to be friends?” 

What were you referring to then? 
A The dump day. 
Q And in line 4 and 5, page 93, you say. “You asked 

the question, ‘Do you want me out of your life?’ didn’t you?” 

And Monica Lewinsky says, “Yeah.” 
And then you say, “What did he say?” 

And Monica Lewinsky says, “No ” 
What were the two of you discussing in that 

eonversa~ion? 

A Ihe dump day conversation. 

Page 86 
1 Q And what about the dump day conversation? 

2 A Well, from what he was telling her, she asked the 

3 question, “Do you want me out of your life?” Meaning to 

I disappear. And hesaidno. 

5 MR. BINHAK: Let me refer you to what the grand 
6 jurors have cmne to know as Tape IS, page 64, starting at 

7 line 15. 

8 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

? “Ms. Tripp: This is the best I can do. You know, 
1 stop being ungrateful. A lot of people would, you know, die 

I for this oppommity. And yet what did be say? He said, ‘I 
2 want you to have choices. You are under no obligation.’ So 

3 there is some goodness there, Monica. He’s a schmuck at 
I times and I think he’s a compulsive sexomaniac and I think hc 
I can’t control himself and I think a lot of things.” 

5 “Ms. Lewinsky: Well, he’s done a damn good joh of 

7 controlling himself around me.” 

s “Ms. Tripp: Recently. Recent history, you know. 
) But my bottom line is -- ” 

) “Ms. Lewinsky: For six months.” 

I “Ms. Tripp: Yeah? Has it been six?” 
l “Ms. Le.winslcy: For a long -- longa than six 

1 months, I think even now.” 
I “Ms. Tripp: No.” 
i “Ms. Lewinsky: Since -- we haven’t fooled around 

Page 87 
I c,nce the end of March.” 

2 “Ms. Tnpp- May. I thou&t.” 

3 “MS Lmrnsky No. March." 
4 “Ms. Tripp: Really?” 

5 “Ms. Lewinsky: May was when be dumped me. 

6 1 didn’t SW him in aU of April.” 

7 “Ms. Tripp: What was the monti where he almost 

8 came close to -- ” 
9 “Ms. Lewinslcy: That was March.” 

0 “Ms. Tripp: Oh. That was March?” 

I “Ms. Lewinsky: Yeah.” 

2 “Ms. Tripp: That’s intaesting.” 

3 “Ms. Lewinsky: April. May. June. July. August 

4 September. octoba.” 

5 “&Is. Tripp: Mm-bun.” 

6 “Ms. Lewiasky: Seven months.” 

7 BY MR. BINHAK: 

8 Q when Ms. Lewinsky on page 65 at line 13 and 14 

9 says. “May was wkn be dumped mc” what is she referring to? 

0 A The day that she refers to as dump day. 

I Q And then she says. “I didn’t s& him in all of 

2 April.” what is sht nfming to tbxe? 

3 A April of ‘97. 

4 Q AndonlincsISand16onpage65,youaskha. 

5 ‘What was tbc month where. almost came close to - * what 

Page 8, 
1 are you asking her there? 
2 A The month - well, the visit I’m referring to is 
3 when she said physically they had come very close to 
4 penetration and that she felt that the next time they would 

5 consummate the relationship. 
h Q And that’s despite the fact that the President had 

7 explicitly told hex Qat that would not -- that they would 
g never have sexual intercourse. 
9 A Right. Butthatclay, theyvirtuallyalmostclid. I 

3 mean,theywerebothunclothedandshesaidbehadplacedhi 
I penis -- you know. essentially, at and almost in her vagina. 
2 She was convinced that this was going to escalate.. 

? Q And on line 17, Ms. Lewinsky says, “Tbat was 
I March.” 

5 A Right. 
5 Q Meaning March 1997? 
1 A Yes. 
1 MR. BINHAK: All right, folks. That ends the 

2 notebook. Are there any questions from the grand jurors? 
1 (No resp-.I 
I MR. BINHAK: Okay. Let’s move on, then. 
2 BY MR. BINHAK: 
) Q During the summer of 1997, what was the. tenor of 

t the relationship past dump day and into summer 1997? 
j A It was a terrible summer. It was a horrible 

I 
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2 Q Explain how. 

3 A \Vell. the Presldcnt had [old Monica that Marsha 

4 Scott was going to ser to it that she was placed in a 

5 position at the White House 0” one hand, we thought, 
6 wow, tius is great, because. much as &_ 
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tJ Did Momcn Lcwlnsky have in kr mmd an aplanation 

lbr wiry Mnrshn Scoo was rrating kr this way va-sus getting 

!XZT 3 Job I,, tiu, WhU House? 

A Well. sfx: thought d*: P&dent hadn’t told her tk 

truth. but she also felt Lh31 Marsh looked al kr as - you 
know. basal on rumor -- runcmba chat Manha had ken one of 

drr o”cs that had ban named as -- one of tbc ones who had 

<one to Evelyn Lieberman about Monica king - k was paying 

too much attenhon to Monica. 
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with the President to be on the premises that aren’t a 

part of their core group, she would do what the President 

told her to do. 
So the fact -- Monica felt and I agreed with her, 

that if be put Marsha on it, that meant that he had bcrn 
&nest with Marsha and Marsha would see that it was taken 

care of. That did not happen. In fact, it just made things 

so much worse. 
Q Did Monica Lewinsky ma% with Marsha Scott during 

that summer? 

A Several times and they spoke on the phone, she sent 

hex a few notes. 
Q What occurred at those matings? 

A Well, initially, Monica went with the idea in mind 

that the President had been honest with her and said. “Look. 
we’ve got to help her out here. You know, this is what 

happened this is the situation,” that he had been honest 
with her, “and we need to bring her back.” 

Itwafckaru,MooicatbatMafshabad”otban 

told tk rmtb and sk was livid that Manha was asking her 

tkse questions. 

Q Did Marsha Scott cvcr speak with Monica Lewinsky 

about a possibk job at tk State mcmt? 

A Yes. 

Q Pkasc dcscrik that. 

A Well. fast of all. Monica is a bright girl. Sk 

kept getting lists of vacancies and pcoplc wac leaving and 

had this information. would show it to Marsha and Marsha 

would say, ‘WcU. we’ll see whal u5 can do, but in the 

mcantimc you know what - Stale f4otocol is a great place 

for you and I can get you over there in “0 tirnc. We can 

handk t&It ovemight.” 

And Monica said no. sk did”? want to go to State. 

She said “I was put SO~CW~CIC cmx and I did my time and now 

Page 90 
lastcad. Monica’s fmt visit with Marsha, as she 

put it to m was, it was like pitting two girlfriends against 

each otkr. Sk said it was sugary hmtik the whok time 

and that hfarsha peppaed her wirb questions about. “Well. why 

did you leave in tk fmt placc’l” And ‘what is this about a 

stal)ur?” Aod. ‘Well, did you bcbave i”app@atcly?” And. 

‘Wue you hanging around tk Preskk”t7 Am you interested 

inhim?” 

I want IO eome back.” 
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Q Did Monica Lewinsky think maybe that cbe President 

told Marsha Scott that Monica Lewinsky was connat to 

Walter Kaye? 

A_ She hypotksited that perhaps the o”ly thing k 

really did say to Monica which tkn samed to pa” out with a 
call sh raeived. Monica did, from Walta Kaye. was that. 

look.wehavetok-wchavetotakecareofbcr.sbc’s 

Walter’s person and k -- wc don’t wan1 to annoy him and that 

kind of thing. Sk thought maybe tha; was how k was gc&g 

out of il. 

But I think il’s important to note that during this 

time. some time in this timcfrmnc wds when 1 had discovered a 

vacancy in tk NSC and Monica had sent her faxed trsume over 

ondIhadwUtcdhcrupu,af~ofmiasincbcNSCand 

Page 91 
1 said, “You know, she meets all the criteria.” 

2 It was a relatively junior job, but it was in a 

3 good location, it had a lot of exciting travel and she would 

4 have been right near the President and wouldn’t have felt 

5 politically threatened so much because those jobs aren’t - I 

5 mean, there’s no job that’s not political at the white House, 

but tk NSC is adiffnent -- they’re called Schedule Bs, I 

think instead of Schedule Cs. They have a little bit more 
protection as administrations change bands. 

Q Is this the job that you described the other day to 

the grand jury where you spoke to your friend and found out 

that Monica -- 

A Yes. But I spoke to her and found that out later. 

Bul at the time, Monica interviewed for that job, was very 

excited about it, knew she had aced the interview plus she 
had literally -- no one was fighting for hat job. 

It’s not a good job in terms of the houxs, you work 
‘til two in the morning and every Saturday and you’re on caU 

all the time. So she knew it would be grunt work, but it & 

great, it was right in the West Wing, and she knew she had 

aced that thing and should have and according to everyone I 

knew, they said -- you know, she’s got the right backgrotmd, 

she’s coming from Defense, it’s lbe same players, it’s the 

same international travel, she lives clos. I mean, 

everything was great. 

Page 89 - Page 92 
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In Re: Gran_d Jury Proeccdings 
r 

Multi-PagcTM Tuesday, July 14, 1998 
1 

1 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

J 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

J 

2 

3 

4 

5 

found out L%bi Schiff had ralkcc! to her buddy an NSC and zhc 

felt six had been sabota_g& SC that was happening. 

Mar& wasn’t rerxning her calls. Marsha was 

treating ha like a pesky fly and all this while Monica is 

gcning more and more upset. So just hccause qbe’s raking 

to Marsha doesn’t mean she isn’t buggin tk bell 0111 of 

&ny. 

A Sk thought tbal Marsha would just do it. Fix it. 

Make it happen. 
Q Make what happen? 
A A job would appear in the White House somewhere.. 

Monica had an idea in mind. Sk wanted to work in a junior 

JcveJ position, not a hjgh Jevel position. in communicaGons. 

Sk suggested for Paul -ala or Sidney Blumenthal somewhat 

MR. BJNHAK: Let me read ICI you from whar tk grand 

jurors have come to know as Tape 18. page 34. line 24. 

flranscript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tripp: You know. I forgot 10 ask you. How 

was it kft with Marsha? I mean. does she expect to hear 

Page 94 
I from you or does she think that’s -- ” 
I “Ms. Lewinsky: Well, she was supposed to hear 

3 from me., but, you know, I don’t know what’s happened 
I subsequently.” 
5 “Ms. Tripp: No, I mean, but assuming nothing -- 
5 well, we don’t -- we won‘t ever know, but, I mean, was your 
I last conversation with ha - ” 
5 “Ms. Lewinsky: I was supposed to call her.” 
P “Ms. Tripp: Really? Didn’t you do a note?” 
1 “Ms. Lewinsky: No.” 
I “Ms. Tripp: Isn’t that interesting.” 
, “Ms. Lzwinsky: I don’t really give a (expletive). 
I Ihateher.” 
I “Ms. Tripp: She clearly had her own agenda. 
i ?hat’s just pretty obvious.” 
1 “Ms. Lewinsky: I -- I think it was just not 
’ only -- it wasn’t as much her own agenda as it was just -- ” 

“Ms. Tripp: She wasn’t -- ” 
, “Ms. Lewinsky: She just couldn’t put all the 
I pieces together, so -- you know, she acted the way she 

thought she should act under the circumstances that she was 
giVC3L” 

“Ms. Tripp: Oh, like this is somebody’s friend, 
let’s help it.” 

“Ms. Lewinsky: Yes.” 
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“Ms. Tnpp, You thank?” 

“Ms. ixwlnsky: Yes I don’t even want to talk 
rt. I hatr tt all.” 
“Ms. Tripp: Go to bed” 

“Ms. Lewinsky: I hate him.” 
“Ms. Tripp: No, you don’t.” 

“Ms. L.ewinsky: I do.” 
BY MR. BINHAK: 

When Monica lxwinsky says to you, “She just 

5 

11 couldn’t put all the pvxes together, so -- you know, she 
I acted the way she thought she should act under the 
2 circumstances that she was given.” 
3 And you respond, “Oh, like this is somebody’s 
4 friend let’s help it.” 

5 What are the hvo you talking there about? 

6 A well, this was sheer speculation on our part, that 

7 based on Marsha’s behavior with Monica that we thought that 
3 she was behaving as though she had not teen given the true 
2 story of Monica’s relationship with the President. 
1 Q And when Monica L.ewinsky says to you at line 25 on 
I page 35, “Yes. I don’t even want to talk about it. I hate 
I it all.” Then she says, “I hate him” And then she says, 
! “I do.” 
I What is Monica Lewinsky communicating at that 
5 point? 

Page 9( 
A Well, that’s not -- it doesn’t really mean anything 

! because she said that all the time. She would be exasperated 

I with his behavior. She didn’t hate him. 
I Q Whem you’re talking about the “last conversation 

i with her” up at the top of page 35, and then continuing, are 

I you referring to these conversations that you’ve just 
descrked with Mar&a Scott? 

i A Yeah. At theend, Monicaalwayswritesathankyou 
1 note and she had with the fvst couple of visits with Marsha, 
I but at the end, she just decided screw it, I’m not doing it, 

she’s sabotaging me. 
That was because she had bum giveo information 

from the Defense Department’s White House liaison head, 
Elizabeth Bailey, so she had definitely discovered that 
Marsha was not being truthful with her. So -- 

Q How did Monica Lewinsky know to talk to Elizabeth 
Bailey? 

A Well, everyone knows -- a political appointee at an 
agency knows that your administrative business is handled 
through your political liaison point of contact. 

Q Did Marsha Scott -- 
A White HOUX liaison point of contact. Excuse me. 
Q What did Marsha Scott represent to Monica Lewinsky 

about a job that caused Monica Lewinsky to go to Elizabeth 
Bailey? 

Divcrsificd Rcnortinr Scrviccs. Inc. (202) 296-2929 
Page 93 - PaE96 



4225 

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-PagcTM 
I 

7 Page 9 

1 A Well. initially, it was “We’ll find you a job on 

Tuesday, July 14, 1998 
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told hlonica tha: 2 would talk to John Podcsta and I can’t 

remember ~hc jo? :ahn Podesta had al tbc time, and that also 

Beny would talk 3 John Podata. 

Subscqu~.: to thaw. Monica told me that Betty told 

her that she had spoken to John Podesta. but at this point. 

it was no longer L: find Monica a job in the White House. 

Q Did the Pxidcnt discuss with Monica the propriety 

of him sethng ha ‘up with a job VBSUS making it look like 

Betty sef her up u%b a job? 

A Well, he ;;:d it had to come from Betty, it could 

not be him. It co&In’t be seen as coming from him. Wkn 

she said “Why? You did it with Marsha.” And he just said. 

“Well. that was wmpletely diffumt” 

The only difference that I was abk to detect from 

all this is that k uld Monica that k spoke to Ambassador 

Richardson on tb~ foreign trip about hiring Monica in New 

York. 

Q Did the P&dent say that Podsta had spoken to 

Ambassador Rickrdson? 

2 the complex.” 

3 Q When you say “complex,” do you mean tl-r V.‘bite 

4 House? 

5 A Ye% Then sbe said OVQ time there’s a money 

6 problem. ‘We don’t have the money. the only way we can do 
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this is to detail you from tk Department of Defense” 

which again is a common practice and this adminisuation has 

done more so tban in prior administrations. at lrast 

statistically, SO sbc tbught this would be great. 

It didn’t matter. A daail just mglls tbat you’re 

working on site at tbc White House but your sati is paid 

&rough tk ageacy. Ao& again, it’s common. 

So Monica was very happy to do thaw in fact. even 

happia because if you’re detailed to the White House from an 

agency and the agency is still paying your salary. you 

collect significant hours of overtime where as a Whnc House 

staff pason you’re on a different compensation agxanent. 

So tbcn this promise of detailing her just kept 

faUing short_ It neva happened. So finally Monica talked 

to&ttyandshc~toMarshaandMarshasaid’Tbe 

Pentagon won’t allow you to be de&led.” 

So Monica. unbeknownst to Marsha, goes to Liz 

Bailey, who doesn’t know what she’s supposed to say and tells 

Monica. “It’s not us. We don’t have a problem with it. 

Page 98 Page lO( 
1 We’ll detail you. It’s Marsha Scott has said the&s nothing 

2 for you OVQ tkrc.” 

3 I don’t think sk cva uxhvnti Marsha witi char. 

4 but she did subsequmtly tell the Presidmt in great anger 

5 and-. SothatcndaitkMarsha- 

6 Q Onccthate&xi.didtkPrcsidcnttaIktormybody 

7 else about getting Monica lxwinsky a job? 

8 A He told Monica that be had talkad to John Podesw 

9 and that B&y was going to talk to John Podcsta. And thm 

IO subsequently bad q&n to Ambassador Richardson on a tclreign 

summer of ‘97. early fall? 
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trip. 
MR. BINHAKz Let me call your attention to whar the 

grandjurorshavecometoknowasTapelSonpagel6. And 

Monica Lcwinsky says - excuse me, on page 15. 
So Tape 18. page IS. line 23. Monica Lewinsky says. 

“No. And I just o&d to 8et out of it. I just - you know. 

I don’t think I can wait. I - I -- you know. I don’t know 

what tkse people are going to do - I don’t think - I think 

it was - I’m starting to think more that Betty talking to 

Podesta was a box. 

BY MR. BlNHAK: 

Q What is Monica Lewinsky rtfming to wkn she says 

that to you? 

A Well, wkn the Marsha thing fell apart and Monica 
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A EarlyfalLIbelieve. AndMonicaandIneitkx 

one of us could place who Bill Richardson was, so tbn wt 

found out. 

Q Did Beny say anything about wktkz sk and tbc 

President had discussed the fact - Ict me ask it this way. 

Did Betty Currie d$xtss with Monica Lcwinsky any discussions 

thaw Beny Currie and the President bad about bringing Mo&.a 

Lewinsky back to the White House? 

A Well. thnxgb all of this, they wuc, according to 

Monica, discussing all of this. essentiaUy tbz job search. 

They wtre a11 engqed. 

Q Do you k~w if Monica Lcwinsky wmt to tk White 

House on July 4.1997? 

A She did. 

Q Why don’t you describe what happated at the White 

House with Moth &win&y on July 4. 1997. 

A July 4th became very significant to me because of 

the last thing she said to tk Prcsidcnt before sk left_ 

which 1’11 discuss at the end of how sk relayed July 4th to 

me. 

/ 
/ 

I 

sfaned bugging Bdty and the President again. the President 

Again, it uz anothex saies of escalation, pbone 

calls. pages. e-mail. She finally got & She said they had 

tJx best romantic. connected and engaged visit they bad evcz 

had and she uscd different words. 
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2: 

A Yes. Well. back up. Betty had told Monica as 

well that when sk spoke to John Podesta it was now about 

finding Monica a job in New York and John Podesta’s reply to 

her was, “No probkm. We’ll call Bill Richardson. He’ll 

hire her.” 

Q And this is during the summer. then. of ‘97. Iate 

Page 97 - Page 100 
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Page IO 
She said -- she called her mom and told h,x mom the 

same thing sbc called and told me at the end of thz! vtsit. 

which was that she left there feeling completely ccnfident 

that hc was in love with her and that sk was in lo\e with 

him. 

MR. BINHAK: Let me read to you from what the grand 

jurors have come to know as Tape I I‘m lookin: at page 99. 

line 17. 

THE WITNESS: I’m sorry. what page? 

MR. BINHAK: Tape 1. page 99. line 17. 

THE WITNESS: Okay. 

MR. BINHAK: And Mr. Susanin will help me rwd 

this. 

transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Lcwinsky: The most pathetic commen~ry on 

this entire relationship is that it will be almost two prs 

next month and I have no clue how he feels about me.” 

“Ms. Tripp: Two years and six months?” 

“Ms. Lewinsky: No. two years.” 

“Ms. Tripp: Well. two years is going to be any day 

now. right?” 

“Ms. Lewinsky: No, two years is next month 1 

said.” 

“Ms. Tripp: Oh. Next month Okay.” 

“Ms. Lzwinsky: Yeah. Yeah. I said next month is 

two years.” 

Page 102 

“Ms. Tripp: I think you have a lot of information. 

You have to sort tbrougb what you feel resonates to you. I 

think - I think that theze is no one outside of you and him 

who can really determine what level emotion was tkre. You 

wuc tbc only pason who was in.” 

“Ms. Lewinsky: I know. But it’s like one of those 

things wkrc - okay. You know -- I don’t know. I walked 

out of tbx on the 4th of July and I walked into my house 

and my mom said, ‘Well?’ And I laugbal and I said. ‘He’s in 

love with me.“’ 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

“Ms. Lewinsky: And that’s how I felt. And now I 
feel like he couldn’t give a rat’s ass about me and k 

dasn’t think about me. and - because I can’t see tiy if he 

did care be wouldn’t call. But you and I can have this fight 

anotlxr day.” 

BY MR. BINHAK: 

Q Okay. On page 101 of Tape I, Ms. Lcwinsky says to 

you, “But it’s like one of those things where -- okay. You 

know - I don’t know. I walked out of tkre on the 4tb of 

July and I walked into my house and my mom said. ‘Well?’ And 

I la&cd and I said. ‘He’s in love with me.“’ 

what is Monica Lewinsky communicating lo you thcrc? 

A The feeling and just tk end result of her meeting 
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on July 4th with the PresidexL what her belief was when sbc 

left. 

Q And then on line 14. she picks up again. “And 

thar’s how I felt. And now i feel like be couldn’t give a 

rat’s ass about me and he dozxn’t think about me and -- 

because I can’t see why If k did care k wouldn’t call. 

But you and I can have this fight anothzr day.” 

What is Monica Lewmsky communicating to you in 

that passage? 

A Well. thar actions spclic louder than words. that 

k hadn’t come tb~ougb. He wasn’t in touch with her the way 

sh wanted bim to be and notbing was happening. Sbe was so 

incredibly agitated tbat nothing was happening. 

She had thought of thz job at tk Pentagon as a 

prison sentence and it was a prison scmence that sk thought 

had a release date and the rekase date was supposed to be 
right afta the election. 

So now wc’f-2 in -- 1 don’t know when this was. it 

had to have been October some time, at the end of Cktobcr 

maybe because she’s saying two years and the annivasary 

would have been Novanbu 15th. So she’s waiti anotkz whole 

W. 
It’s as though her pamk was revoked. That’s 

bow sbc thought of the Pentagon. And lx didn’t fix it. 

He promised and he didn’t fu it. 

Page 104 

I MR. BINHAK: Let me read to you with Mr. Susanin’: 
2 help fmm Tape 5, page 43, line 7. 
3 THE WITNESS: Go ahead. I’11 find it. 
4 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
5 “Ms. Tripp: But your well being is really the most 
6 important thing.” 
7 “Ms. Lewinslcy: Yeah.” 

B “Ms. Tripp: And that’s why I -- I go through flips 
9 withhimwhereIwantto_Iwanttokickhiminthenutsso 

that they flatten into little pancakes and he can never use 
them again.” 

“Ms. Lewinsky: Yeah. I think part of it, a lot of 
ithastodowith,Ithiuk-Isaytbisbutthenother 
things come to mind. I rnzan, I was going to say - is that a 
lot of times that Betty doeso’t telI him so he doesn’t know. 
But then remembertheJuly4thtime. LiiIstmtthosenotes 
and he would just not say anything to her and ignore it.” 

“Ms. Tripp: What? What was -- I don’t remember.” 
“Ms. Ixwinsky: Like July 4th. Remember? I sent a 

note. I said, ‘I fazl used,’ dab, dab, dab, ‘All I want is 
lo just come to you for five minutes.’ And he did nothing.” 

“Ms. Tripp: This was during his pull away time, 
big time.” 

“Ms. Lewinsky: He’s always pulling away. No. I 
Because then July 4th, he was like the most wonderful he’s j 

Page 101 - Page-LO4 
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1 everbeentome.” 1 ~II my farhrr.” All this just escalated. Tbcn she’d get 
2 “Ms. Ttipp: Oh, that’s right.” 2 in. lx would completely. as bc did on July 4th. brinS ba 

3 “MS. Lewinsky: YOU know, this was like the 3 down again and make her feel Cd for. 

4 six-week period where I hadn’t heard from him.” J BUI tk restdual effect. as 1 used to call it with 

5 “Ms. Tripp: Right.” 5 kr. shofl~xd di~3 -- tk later we got into the year 

6 “Ms. Lewinsky: And all the stuff that happened 6 baause il bccnnx more and mom obvious to her that tky uue 

7 with Marsha and all he was doing was ltstening to Marsha.” 7 JUSI 1101 ddmg an~lhing to help her. Especially in lighI of 
8 “Ms.. Tripp: Mm-hmm. Mm-hmm.” 8 wba~ rvenrually happened witb the U.N. wbea sbe made it plain 
9 “Ms. Lewinsky: Marsha. Marsha. Marsha.” 9 to him in Hritiq as well as verbally that she bad decided 

0 “Ms. Tripp: (Laughing.) I can’t even tell you how 10 that no way was sk going to he U.N. and so be had to klp 

1 much I hate that name. I hated that name before.” 11 ha with something else. And that just wasn’t happening, 
2 THE WITNESS: You know, it’s interesting, this just 12 despite promises. SO -- 

3 reminds me, also what was going on during this time with 13 Q Now, you’ve described that Monica Lcwinsky was 
4 Marsha is that Marsha was reporting to the President one 14 feeling particularly elated when she. walked out of the door 

5 thing and Monica was repotting to the extent that she could 15 on July 4th. Is that correct? 

6 through Betty. 16 A ‘Elated and confident in their telationship. Sk 

7 This was a period when she was really, really going I7 felt -- she felt cluiskd, I think. She really felt that - 

B after Betty about her complaints about Marsha. Meanwhile, 18 yerh. And then it got me in trouble. But that’s whm she 
9 Marsha is telling the President, according to Betty, that 19 fust did something that at first I wasn’t as honifti by 
D Monica had been rude and demanding and he was getting 20 but I was concerned about and over time I became mote. 
1 conflicting reports. 21 honilied. 

2 Well, the President took Marsha Scott’s side and 22 Q Explain that to tbe grand jury. please. 
3 this really agitated Monica beyond belief because now she 23 A Well. July 4th was the date that Monica -- well_ 
4 felt even more cast aside. So -- 24 ftrst of all. back up. March 24. 1997 was when I&off bad 

5 MR. BINHAK: On page 44, Ms. Lewinsky says, “He’s 25 come to me in tk office. 

Page 106 Page 101 

I always pulling away. No. Becaust: then July 4th, hc was like I Q Who is Isikofl? 

2 the most wonderful he’s ever been to me.” 2 A Mike Isikoff -- have I talkaI about this yet? 

3 BY MR. BINHAK: 3 A JUROR: No. 
1 Q Describe what Ms. Lewinsky’s saying to you there. 4 MR. BINHAK: Not at all. 
5 A We& July 4th in her mind was - although not 5 THE WITNESS: Oh. 
5 particularly sexuaI at all, it was very tender, romantic, he 6 MR. BINHAK: So kt’s start - let’s pop down - 
7 talked about a future together, he talked about, you know, 7 THE WlTNISS: All right. 
3 when this is all over and HiIIary was going to leave him. 8 BY MR BINHAK: 
? And also that -- he brought up tk age difference 9 Q La’s return now to March 24, 199Owhat7 

1 and questioned her pretty carefully on how she would feel IO A Seven. 
I when he was 74 or 84 and she was -- subtract 30 years, II Q Okay. So March 24, 1997. And Mike I&off is wbo? 

I whatever. And she left on cloud nine. This was not an act. 12 A He’s an investigative journalist from Newsweek. 

! She was totally willing to wait that time for him. 13 whom I had nevc~ met but have talked to on ti phone strictly 
l Q But on page 43 at Lines 22 and 23, Ms. Lewinsky 14 to pass messages back and forth wkn 1 worked for the White 

1 says, “Lie July 4th. Remember? I sent a note.. 1 said, ‘1 15 House. both administrations. so 1 knew the name. 
i feel used,’ dab, dab, dab, ‘Ail I want is to just come to you 16 He appeared one day unannounced in my off-~. And 

r for five minutes.’ And he did nothing.” 17 the significance of that is that he’s not allowed in there 

5 A Well, this is just the same thing all over again. I8 Youh3veroha~a--youhavetobceithcrckarcdu,wmc 

3 I keep trying to get across that every single time after a I9 in. you have to k a pass holder or you have to k escuied. 

) certain poinl all the contact was after a heroic effort to 20 Hc was 1101 a member of the National Prss Corps assignal 
I inundate Betty, inundate the President, with pages, letters, 2 I ptnnanrntly to rh: Pentagon who keep offices up than and 
! e-mails, phone calls, to get in. And some of them hecame 22 whom we all know on sight. NBC, ABC, the major dailies and so 

I threatening. 23 on. 

1 Some of them became -- you know, “You’re using me. 24 And I didn’t know him by sight. So tk secretary 

i I’m good enough for this, but not for this. I’m going to 25 said I had a visitor and the next thing you know he’s sitting 
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on the desk in my xbicle. introduced himself as Mtkc Islkof 
and said. “I really xcd to talk to you Do you have a few 

mmutes?” 
I’m thinkmg that he. like 60 Mlnurcs. was trying 

to do a slam dunk on the program I ua< a dlrccror of. so 
I was thinking, “0:~. I can take you on I’ve done II \vlth 
60 Minutes, okay _ And 1 said, “Well. okay ” 

I said, “You know, really, it would have hcxn 
better -- I don’t know how you got in the building, 
why didn’t you ca:! me and make an appointment? I don’t 
have time to do it right now, but WC. can chat about this.” 

So 1 start saying -- you know, “I don’t know what 
your questions arc about the program, but -- ” 

And he said, “It’s not about the program.” 
And I said, “Well, what is it, then?” 
And he said, “We need to go somewhere private.” 
And I said, This office has no oeilings, the walls 

are -- I can kick them down, they’re ma& of fabnc. Where 
9 do you -- we don’t have individual offices.” 

0 And he said, “This is very important.” 
1 And then I started to get a little nervous. 
2 I didn’t know what - I had no clue what it was about. 
3 I said, “Well, I’ll walk out with you in the alley, 1’11 
1 have a cigarette and you can tell me out there.” 
5 So he didn’t talk about it the whole way out to the 

Page I IC 
alky and. as \*z’rr going ovt there. I’m thinkin this is 
odd h&s not cvcn 8iv& me an idea. 

GccouttothcaUcyandhejustcxplodcsa 
bombshell. He says. “I am doing a story.” this is exactly 
what he said, “I am doing a stoty which I intid to publish 
either this week or next.” now. nzmanbcr, this was March of 
‘97. March 24th. I kdicvc, “about a cast of sexual 
hatassmmt aUcged by Kathkcn Willcy on tbc part of the 
Presicknt of the United States.” 

And I couldn’t speak at first. 
Now, xmanbcr. this is almost four ycan after thal 

incident had happened and I had nevcx spoken publicly aboul 
it. In the 1996 hook proposal. I had refacnccd it and WC 
had uscd different names. Ncvcr spoken about Kathleen Willcy 

publicly at aII. 
And I don’t say anything. His next sentaxe is. 

“And she has named you as a contemporaneous corroborative 
witness who can vaify cvcr@ing she says.” 

And tbz first thing I said was. “Thai is absolutely 
1 cmnpktely inaccumtc.” 

And hc said. “WeU.” and went into his whole thing 
He had all the facts ri@t except enc. He didn’t have il 
right about K&I-Jan’s state of mind at the time But I 
didn’t say that. 

I just said. “Thar’s all compktcly inaccurate and 
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I’m not talking to you.” 
Went back in. He left. I told the secretaries 

never. never do that again And then 1 started trymg to 
reach Bruce Lindsey at thr White House. 

The reason I tned 10 reach Bruce was he was the 
one who I had gotten to know the best who was still there 
We had had a warm, friendly relationship. I felt that -- I 
knew that he was one of the protectors, so I knew that this 
information should not go to just anybody at the White Hour 
it should go to somcone who could receive that information. 

I tried paging him, I tried placing calls and I 
tried e-mailing through his secretary. I got no response. 
On one of the pages and one of the e-mails and I’m not sure, 
it might have been both, I said, “Urgent. Matter of 

5 potentia! national media significance.” 
5 I didn’t want to put on the page which bcunnes a 
7 record what the subject was and I was afraid to relay it 
3 verbally to anyone but Bruce what the subject was. I tried 
2 that for several days. I got no response. 

1 Q Did you speak to Willey after talking to Michael 
I I&off? 
! A Well, fti I spoke to Monica. I had told Monica 
5 all along, when she fust told me about this relationship, 
t that I felt deja vu-ish because someone else had told me the 
j same thing, but I had never told Monica Kathleen’s name. 

Page 11, 
And that very day. I said. “WeU. the woman I spoke 

! to you about months ago has now apparmtly &xm my name to 
I h4ike Isikoff and is claiming sexual hamssmart” 
I And she said “WeU. based on cvaything you told 
i mc it was - -1 harassment.” 
1 And I said “WeII, it wasn’t my opinion at tk time 
’ that it was. That’s w&t she’s saying.” 

so SIX. got au upset. Any time anybody &es 
1 anything against the Rsidcnt, including Paula Jcmcs kta 
I in a much much tnolc advanced state. Monica got into full 

armor. And this was no diffacnt. 
At tbc same time Monica is man and more 

distressed about not gcning into the WlGe House., the hck 
of rsponse from Betty, tbc lack of response from the 
President, and she’s still concaxd about pmtccting him. 

Ova time I talked to Micbacl Isikoff off tbz. 
record on d&p backgmund. For two masons. Numba one 
because I wanted to conuzt the pauption that this had ban 
sexual harassment. spcciaUy that I could vaify sexual 
harassment. 

I trial to get Mike to back off the story, but just 
for tkc fvst hit of time taking to him by saying ‘You’re 
wrong. you’re just complctcly wrong. end if you print this 
you’ll bc printing something that a source is tcIUng you is 
completely wrong.” 
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Page I1 
He Ben said be bad corroboration from iomeonr 

named Julie Stgle and I said, “Sk’s corrobonuq whaP’ 

.%nd be said. ‘The sexual harassment.” 

I said, ‘Well. that’s an out and out tic.” 

And he said, ‘Why?” 

And I said, ‘Well. I happen to know tbar Kathleen 

spoke 10 this woman named Julie aImmost immediately after this 
happmd because I bad ban on the pbonc with Kathlan -- ” 

see.. it’s so bard to go back from year to - in November of 

‘93. Kathleen had told me that sk bad told this woman named 
Julie alJ about what happened. More than lbaf sk had told 

Julie that sk welcomed it. 

Mike’s telling me that Julie’s concurring with lxx 

that it’s sexual harassment. I said, ‘Well, Sk’s lying.” 

I said, “For some reason. tbey’n both lying. This was not 

how Kathleen puuivai it wkn it bappcncd. Julie Steele. 

whatcwbcrnamcis,kncwthatthcnbccauscbythenwhensk 

got borne from Richmond, sk finds out her husband’s dead. ha 

friends come around, Julie’s one sk tells about what happens 

because sk cold me sk told her.” 

Kathlear spent a great deal of time. in Novunkr ol 

1993 wkn ha husband’s body was found on the phone with mc 
) talking abour almost everything but her husband’s death. 1 

t don’t know if it was shock or the fact that they bad had a 

5 marriage that was ending or ha way of coping, but all her 

Page 11‘ 
convesations with me had b about how the relationship 
could move forward in light of her husband’s suicide. Tk 

relationship with rk Prcsidcnt. And al that time+ sk told 

mc about Julie knowing. Sk bad nor told ha children at 

that* 

Now go to 1997 with h&c I&off. I explained all 

thatrohimandsaid’Youn&du,~h&kwithJulic 

wtbatcvuhanameisboxu5cforwhatcvurcascasbc’snot 

being bmst with you” And I said, “And I have no &a why 

Kathkm’s saying this now.” 

WcU the fast day that Mike had come to my 

off& I got home.. I looked up Kathkcn’s number. sk slill 

had the same numba and I called her at hc~ home in Richmond. 

And I said. “Kathlocn. whar are you doing?” 

And sk was completely - sk completely 
kkved - in my opinion. I’m not a doctor -- in her 

opinion - my opinion was that sk believed cvaything sk 

was tcIling me that night in March ‘97. Sk said. ‘You must 

be mis-fuxmbcring. Linda.” 

Sk said. “I don’t know why you would say Ihal. Of 

course it was sexual harassment. I don’t know why you’re now 

saying that I wanted it.” 

I said. “Kathlexx. because WC l&al about it for 

months bcforc it happened because. you chose your outfits, 

because you positioned yourself, because you flinai. because 
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Page 115 
you looked for every rzson to get in. Why are you now 
wylng that tlus came 5 a huge surprise and he assaulted 

you’!” 

And she said, “lkause he did and I don’t know why 

you’re saying this.” Xx whole conversation. Then over time 
durmg the conversation. she said, “Well, you know, Linda, 
that 1 was trying to ge: a job there the whole time.” 

I said, “Yes.” And she explained to me what had 
happened over time, tba she had lost her job in the 
counsel’s office, that s.!e had continued to write him notes, 
that she believed that k was going to help her, that he even 
showed her a note that k had written to Bob Nasb to get ber 
hired, of subsequent interviews with Ann Lewis to go work at 
the campaign at 60,000 a year, the junkets he had sent her on 
which she said didn’t appease. her because they weren’t paid 
jobs,>he needed the money. On and on and on. 

But never once in that conversation did she concede 
that she had &n a willing participant in the Oval Of!ice. 
It was she had been a victim. 

And that is -- I do not con&t one thing I have 
heard Kathlcyn state publicly or the things she said to me on 
the phone as it pertains to exactly what happened that day in 
the Oval Office. 

All I can say is that she told me the very things I 
have heard her say publicly, she told me that day immediatel! 
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Page 11( 
after. We never bumped in the hall, she came up to get me, 

she had no other busi- coming up to the second floor. I 
didn’t bump into her outside the. Oval Office. 

The events of what happened in that room the way 
she relayed them publicly is what she said to me at that 
time. The only difference is she said -- how she perceived 
it, those were two different people. as far as I was 
concerned: one Gho tbougbt of herself as a victim and one. 
who thought that she was participating in the beginning of a 
relationship. 

Q 
A 

Q 

Did the Newsweek article come out right away? 
No. 
What did you think? 
A JUROR: Excuse me. 
MR. BINHAK: Oh, please. 
A JUROR: Ms. Tripp, when is it that you talked to 

lsikoff off the record? 
THE WITNESS: Actually, my first time. I believe it 

was either March 24th or 25th of ‘97. I’d have to cmsult~a 
calendar. 

A JUROR: And then after that? 
THE WITNESS: Not for a couple of days. He &led 

repeatedly. Repeatedly. I wanted.to ensure that I talked to 
Kathleen. When he called back again -- and from then on in, 
it was phone conversations for the longest time. 

Page 113 -Page 116 
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Page I 1: 
When I told him 1 had spoken 10 Kathlcvn and thal 

he uas right, she was namrng me as a cnntcmpor3ncou? 
corroborative witness, and he u’= rqht that $110 was allcglng 

sex& harassment, and he was also right that she wmcd 
completely believable but that it was a new version of tbc 

stop that I had heard almost four years earlier. So -- 
A JUROR: And these were telephone calls? 
THE WITNESS: Yes 
A JUROR: Thank you. 
THE WITNESS: You’nz welcome. 

BY MR. BINHAK: 
Q All right. So 1 asked you if the story came out 

right away. 
A The story wasn’t published until the August I I, 

1997 issue of Newsweek which hit the stands August 4th 
Q Did it get leaked beforehand? 

A It was leaked on Drudge. 
Q What’s Drudge, just for the record? 
A ‘Ihe Drudge Report is an Internet columnist of some 

sort who seems to find out everything before anybody else. 
Q Now, let’s go back to what Monica Lewinsky said a 

she was leaving the door to the &sident on July 4th. What 

did she tell him? 
A We had talked about this &fore, about whether it 

would be of any value -- 
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Page 118 
Q W%cn you say “we.,” who? 

A Monica and I. 

Q Okay. 
A Had discussal whether it would bc any value for tbc 

Prsidcnt to know that Mike Isikoff was making these 

inquGa and writing this story and then to kr him know 

that I bad tried tqcatally to reach Bruce Lindsey lo advise 

tbc Wbitc House of this. But \kz both dccidal that it was 

mcmz dangerous for him to know that I knew this information 

and cvm more dangerous for him to know that Monica and I had 
such a relationship that this was something I would tell 

MOGCit. 
So we pnfamd not to till bim but. for whatever 

nxson. on July 4th. she blurted it out on the way out the 

door. And she did tell me about it right away. I mean, sbc 

told me she had told him right away. but what she told me she 

said was. “By tbc way,” as they wcn walking out and Betty 

was not with tbcm walking out this time she said. ‘You txxd 

to know tbat Michael Isikoff is bot on a story about Katblccn 

Wilky’s alleged sexual barassmcnt claim and sbc named Linda 

Tripp as a corroborative witness and bc bas b&n to sot 

Linda. Linda trial to pass this to Bruce Lindsey and hc 

ncvcr relumcd tbc calls.” 

And tbc Prcsidcnt’s reply was. “Well. that’s not 

possibw because Kathleen Willcy just reccnlly calld. tbc 

I 

I 

I 

I 

I 

1 

1 

1 

1 

1 
2 

2 

2 

2 

2 

2 

I’ 

I 

I 

I 
I, 
I. 
Ii 
I’ 
II 
I’ 
21 

2 

2: 

2. 

28 

2: 

I 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

I 
2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 
2 

3 

4 

5 

Page 119 
other day ea!:ed Sancy Hemreich and told Nancy that Mike 

Islknff ws ‘nozmg around” hut that they didn’t have 

an)ithmg to hr afraid of with Kathleen hecause she was not 

going to give km anything. she had nothing to say. 

Q Before that point -- 

A Well. I wasn’t done. 

Q Oh, I’msorry. 

A So he klieved -- I mean, as he was telling Moniw 
Monica said it was apparent he believed that Kathleen uas 
tellmg the tnxh and Monica was getting the wrong poop 

And Monica said, “Well, you’re wrong because Linda 
told me the xcond that he left what was going on. More than 
that. she tried to call Bruce repeatedly and no one called 
her back.” 

The next thing he asked her was, “She doesn’t know 

about us, does she?” 
And she said, “No, no, no. No. She’s a supporter, 

she’s a good friend of the administration, she’s one of your 
political appointees.” 

He goes, “Oh, I know who she is, but she doesn’t 
know about us, dQs she?” 

And Monica said, “No. No. Of course not.” 
He said. “Does anyone else know?” 

And she said, “No.” 
So at that time, from what Monica told me, that was 

Page 12q 
1 all that was said. Later, I came to know some events that 
2 scared me to death that happened subsequent to that. 

3 Q Before Monica Lewinsky told the President this 
4 story or this fact that Mike I&off had come to you, was he 
5 aware that you and Monica Lewinsky knew each other? 
6 A No. 
7 Q And you just said that the President asked Monica 
8 Lewinsky if you knew about the relationship that the 
9 President and Monica Lewinsky wre having and she said - 
0 A No. 
1 Q Sosbeliedtohim. 
2 A Yes. Well, that was the whole problem through the 
3 whole thing. She wouldn’t tell him. 
4 MR. BINHAK: Let me turn your attention to what the 
5 grandjurorshavecumetoknowasTape13,page9andlO, 
6 starting at line IS. So Tape 13. page 9, starting at iii 
7 15. 

8 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

9 “MS. Tripp: Well, he’s never talked to you about 
3 this, right?” 
I “Ms. .&n&y: No.” 
2 “Ms. Tripp: Only about Kathleen.” 

3 “Ms. Lewinsky: Mm-hmm.C 
1 “Ms. Tripp: Hmm. And he says it didn’t happen.” 

s “Ms. Lewmsky: Correct.” 

Page 117 - Page_120 
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Page 12, 
I BY MR. BfNHAK: 

2 Q What are you discussing therr? 

3 A He bad always denied both to Monica and thrn 

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-Page’“’ Tuesday, July 14, 1998 
I 

4 through Bruce Lindsey to me that the incident with Kad&zn 
5 bad ever happened. He said it never bappmed. 

6 MR. BINHAK: And we’ll pick up on line 22: 

7 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

8 “Ms. Tripp: Well. that worries me a linle bit 
9 because assuming it did happen, that would mean he was lying 

0 to you." 
1 “Ms. Lewinsky: Hmm. He’s lied to me before.” 

2 “Ms. Tripp: Yeah, I guess.” 

3 “Ms. Lewinsky: You know, I mean, I don’t - I -- 

4 you know, I can’t sit ixre and say, ‘Oh hc lied to me.’ I 
5 lied to ll.im$ too.” 
6 “Ms. Tripp: You don’t lie to him.” 

7 “Ms. Lcwinsky: Oh. really? ‘Does she know aboul 

8 us?’ ‘No, she doesn’t know.“’ 

9 “Ms. Tripp: Oh about me?” 

0 “Ms. Lewinsky: Yeah. That’s a lie. (Laughter.)” 

1 “Ms. Tripp: Yeah Tbat’s a lie.” 

2 “Ms. Lewinsky: That’s a flat out lie. You know, 

3 so - you know what I mean? He was like - ” 
4 BY MR. BINHAK: 

5 Q All right. when Ms. Lewinsky on page 10. line 6 
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Page 122 

and 7, she says, “Oh, really? ‘Does she know about us?’ 
‘No, she doesn’t know.‘” What is she referring to there? 

A “Does she know about us” is a paraphrasing of 
President Clinton’s question to Monica on July 4th, “Does 

she know about us? Monica’s reply, ‘No, she doesn’t know.” 
Q And Monica is saying what? 
A She’s saying that’s a tie. 
Q Monica was telling him that you didn’t know when in 

fact you did. 
A Right. 
Q In fact, at that point, by July 4, 1996, had Monica 

told other people about the relationship? 

A July 4, 1997. 
Q Excuse me. By July 4, 1997, had Monica kwinsky 

told other people aside from you about the relationship she 
was having with the President? 

A If I’m not mistaken, I was aware of upwards of 
almost ten people that she told me she had told in detail, 

just not to this level of detail. 2 

1 Q Did Marcia Lewis know about the affair? 

I A Yes. 

! Q Did Debbie Finerman? 

I A Yes. 

I Q You knew, of course. 

i A Yes. 
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2 A 

3 Q 
-1 A 

5 Q 
6 A 

7 Q 
8 A 

9 Q 
0 A 

1 Q 
2 A 

3 Q 
4 A 

5 Yes. :. 

A uo~nnn named Dale? 
From the spa, yes. 
A woman named Judy? 

From the spa, yes. 
A psychistrist in Beverly Hills? 

A v.oman, yes. 
A woman named Neysa? 

Neysa, yes. A friend of Monica’s from California. 
A man named Andy Bleiler? 

YCS 
His wife? 

Yes. 
A woman named Catherine? 

Catherine from Japan. ‘Ihe wedding. Catherine. 

6 Q A woman named Ashley Raines? 
7 A Yes. 
8 Q A woman named Natalie? 
9 A Yes. Natalie -- the Natalie that 1 think of as 
I) Natalic. Yes. 
1 Q And what about a student at UCLA? 
2 A There was a young boy, I didn’t know what school he 
3 went to, a boy her age. 
4 Q And how did she meet him? 

5 A 1 thought at work. 

Page 12r 
Q That would be at the Pentagon? 
A 1 believe so, yes. That was a very ship pass in 

the night kind of thing. 
Q These are people, then, that you were aware that 

Monica told about her relationship with the President. 
A The ones that you just mentioned, with the 

exception of theyoung man, I knew because she had told me 
she had told them. 

The young man, I had heard her tell me that she 
had been with him late at night, she got a late night 
phone call from him -- at his plact: - no, at her place, 
a late night phone call, she said from the President, and 
left for a couple of hours late at night, like late, late 

at night. 
She never expanded on that and I never really 

understood that, but that was the only time I really knew 
about that young man. 

Q Now, you had referred before to the fact that 
Monica Lewinsky left this meting and she felt as though she 
was going to marry the President. Is that accurate? 

A I don’t think she ever felt -- that makes her sound 

out to lunch. She felt that they had the good possibility of 

a future if he should get out of themarriage because it was 

supposedly going to end and if she would wait, there was a 

good likelihood that if he was going to end up with someone 

121 - 124 
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/ I else, it could conceivably he Monica. 

2 I think that’s prohahly a hcttcr way than maktng 

3 her sound Like she thought she was Cinderella. 

4 Q After the meeting, did Monica Lewinsky go on the 

5 trip? 

6 A She went on a European trip with the Secretary of 

7 Defense and Ken Bacon. 

8 Q And where did -- did she end up in Madrid? 

9 A Yes. 

0 Q Anything in particular happen in Madrid? 

1 

2 

3 
4 

5 

6 
7 

8 
9 

0 
1 

2 

3 
4 
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A She was looking forward to it hecause the President 

was going to lx there at the same time and they did make eye 
eontaet at one of the locations in Madrid. 

She mentioned that Bruce Lindsey had seen them make 

eye contact, but saw no significance in it because he reacted 

not at all. She was disappointed that they didn’t get 
together, he didn’t make any attempt to see her. 

MR. BINHAK: Madam Foreperson, this is a very 

logical time to stop for the day, it’s about six minutes 

early. If there are any questions from the grand jurors, it 

would be a perfect time for them. 
THE FOREPERSON: I think your logic again is right 

on. 
MR. BINHAK: All right, Why don’t we call it a 

day. 
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I Ms. Tripp, I’ll excuse you with Madam Foreperson’s 

2 pa-mission for the day. 

3 THE FOREPERSON: Yes. 

4 MR. BINFLAK: You’re excused until Thursday morning. 

5 Can you join us Thursday morning? 

5 THE WITNESS: Yes. I will join you. 

7 MR. BJNHAK: Terrific. We’ll see you then. 

3 THE WlTNESS: All right. 

? MR. BINBAK: Thank you vay much. 

3 (The witness was excused.) 
I (Whacupon. at 4:23 p.m., the taking of testimony 

! in the prscnee of a full quorum of he @and Jury was 

1 con&t&d.) 
I l **** 

---- --~ Page 125 - Page126 
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PROCEEDINGS 

Whereupon, 
LINDA R. TRIPP 

resumed as a witness and, having bzzn first duly sworn by the 

Forqxxson of the Grand Jury, was examined and testified 
further as follows: 

EXAMINATION 
BY MR. BINHAK: 

Q All right. Good morning, Ms. Tripp. Welcome back. 
A Good morning. 
Q And you are the same Ms. Tripp that’s been 

testifying on previous days and iast Tuesday. Is that 
cQrrect? 

A Yes. 
_ MR. BINHAK: All right. Just for the record, let 

me identify the people that are in the rOOm this morning. 
Robert Bittman is here. He’s a Deputy Independent 

Counsel. He’s sitting behind you. 
This is Mary Anne Wirth. .She’s an Associate 

Independent Counsel. 
‘Ihis is Tii Susanin, who you know from previous 

days. 
This is Ed Page and he’s an Associate Independent 

Counsel. 
And this is Ronald Mann, who is associated with our 

LiMl 1. rripp 3 
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office and he has permission of Ken Starr to be in the grand 
jury today, He’s authorized and he’s an attorney for the 
government. 

First,letmeas&MadamFo&erson,ifwebavea 
quorum,ifthegrandjmyisinsessionandiftbaeareany 
una&mrized people in the room. - 

THE FOBEPERSON: ‘Ibz grand jury is in session. 
We also have a quorum and there are no unauthorizd people 
in the grand jury room. 

MR. BINHAK: Thank you, Madam Fomperson. 
BY MR. BINHAK: 

Q Ms. Tripp, when you started your testimony, I 
advised you of the rights and responsibilities that you had 
as a grand jury witness. Would you like me to go over those 
again with you today or do you rememtzer those from the firs 
rime? 

A I remember. 
Q And you testified also at the fust session that 

you had in front of the grand jury about an agmzment that 
you had with the United States. Has anything changed 
regarcling~your agreement with the United States? 

A No. 
Q All right. Ms. Tripp, whe~we left off on last 

Tuesday, we were talking about a meeting at the White House 
between Monica Lewinsky and the President of the United (21 I __--- 

Divcrsificd Rcuorting Services. Inc. (202) 296-2929 
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1 States on July 4, 1996. Is that correct? 

2 A Yes. 

3 Q What I’d like to do is move forward from there. 

4 After Monica lxwinsky left the N’bitc House on July 4th. did 

5 she go on a trip out of tbc country as part of bcr job? 
6 A Yes. 
7 Q Please describe to the grand jury what she did. 

8 A Well. we covered this last week. This was the trip 

9 to. among other places, I believe Madrid is the place I 

0 recall. Traveling with tbe Secretary of Defense along with 

1 Mr. Kenneth Bacon, her boss, the Assistant to the Sccn~arj’ 
2 of Defense for Public Affairs. 

3 Q And during that trip, wlxn she was in Madrid, did 

4 she w the President? 

5 A Sbedid. 

6 Q And what occurred wbzn sbc saw the President? 

7 A She saw him at a function. They made eye contact. 

8 This was witnessed by Bruce Lindsey, who - Monica relatal to 

9 me that Bruce Lindsey shod no sign of concern. In fact, 

!O she said it was as though she didn’t aist. But that was the 

!I extent of ti contact during dx trip. 

!2 Q Did the President acknowledge. Monica Lewinsky’s eye 

!3 contact with him? 

!4 A They made eye contact to&er, so -- 

!5 Q Okay. So he returned the eyz contact. 
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A So she told me. Yes. 
Q When did Monica Lewinsky rchun from ha trip to 

Europe? 
A Monica told me she n%uncd on the 14th of July. 
Q Did she ruxive any communication from the White 

House on the evening of Je 14t4 onec she was back in the 

countly? 
A Yes. It’simportanttono&Ithiok,thatI 

didn’t hear about this particular contact until much later. 
Unlike otha times when Ma&a tokI mc, I was involved 
before, during sscntiaIly by phone aad after many of the 
diffarnt contacts or attempt at wntac& this particular 
timeitwaskeptfrommcforavaybngtimc. 

Q WiIl that hccome appanmt once the grand jury lxars 
the circumstancs of the mczting? 

A Yes. 
Q All right. What kind of Mntact did Monica 

Lcwinsky get from the White House on July 14th and what time 
did it con&? 

A Monica was vcay, vay tired from ha ovaseas trip. 
She had gotten home. She really just wantai to go to bed. 
The phone rang. She believai it was around 7:30. It was 
Betty Curric summoning bu to the White House at 9:30 that 
evening, saying that the Ptcsicimt n&cd to see her. Monica 
HZnt to the White House. 

Page 7 
1 MR. BINHAK: Let rnc ask you to turn to what the 
2 grand jury has come to know a~ Tape 16 and I’ll ask you to 
3 turn your attention to page 89 and 90. And at line 21, I’ll 
4 ask Ms. Wirth to read Ms. Lewinsky and I’ll read Ms. Tripp. 
5 (Transcript read by Mr. Binhak and Ms. Wirth.) 

6 “Ms. Lewinsky: But the bottom line truth is -- is 
7 that he can see me any night of this week. just like when he 
8 wanted to see me and I got my a over there at ninw 
9 thirty.” 

0 “Ms. Tripp: Oh, yeah. That was about me.” 
1 “Ms. Lewinsky: Right.” 
2 BY MR. BINHAK: 
3 Q In that snippet of testimony or tape there, 
4 Ms. Lewinsky says at line 23 of page 89 of Tape.16, “I 
5 got my*over there at nine (expletive) thirty.’ 
6 A &n&mm. 
7 Q What is Monica Lewinsky referring to there? 
8 A She’s referring to the night that she was summoned 
9 over there on July 14, 1997. 
0 Q And in response, you said, “That was about me.” 
1 A correct. 
2 Q What do you mean by that? 
3 A Monica told mc that the entire subject matter of 
4 her very length meeting with the President was about me. 
5 Q Let’s talk about that. You said that Monica 

Pagea 
1 Lewinsky arrived at the White House around 9:30. Is that 
2 correct? 
3 A That’s what she told me. Yes. _ 
4 Q Wheredidshesayshcwent? 
5 A ShesaidshemetwiththePresidentinNancy 
6 Hemreich’s office, off the Oval Office. - 
7 Q Was&tycprrietberewhenMonicaLewinslcy 
8 arrived? 
9 A Shesaidshewas. 
0 Q Did she stay there for the duration of the meeting? 
1 A Yes. 
2 Q DoyouknowwhereBettyCurriewasduringthe 
3 meeting? 
4 A ShesaidBettywasthenz.. Iassumedshemeant 
5 Bettywasatherdesk. 
6 Q Was it common or odd for the President to have a 
7 meeting with Monica Izwin&y in Nancy Hernreich’s off~i? 
8 A Apart from the one time I previously tied 
9 about,IthinkthiswastbeonlyothertimetheymtinNaacy 
D Hemreich’s office. 
I Q And that previous time, that was a sexual contact, 
2 correct? 
3 A Yes. 
4 Q Whatoccurrcdduringthe.meetingbetweenthe 
5 President and Monica Lewin&v in Nancy Hemreich’s off&? 

Page5-Page8 
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1 A Tberc was a SCIXC of urgency to the meeting. 
2 He wanted ra know everything there was to know about me. my 

3 contact with Michael Lsikoff, my loyalty, what I knew about 
4 k and Monica. the entire conversation was focused on me and 

5 what I might say about Kathleen Willey. 
6 Tkre came a time when k bad to excuse himself 
7 and said that k bad to participate in a conference call 
8 with his attorneys in his office, but asked her to remain in 
9 Nancy’s office until k completed that conference call. 

IO Q Wkn k said “his office,” did Monica Lewinsky 
I1 believe that to k the Oval Office? 
I2 A Yes. Sk saw bim go back &to tk Oval OWu. 
13 Q How long did Monica Lewinsky wait in Nancy 
14 Han&h’s offkc while the President conducted this meeting 
I5 that he descni or this conference call? 
I6 A Quite a long time. I know that what remains in my 
17 memory is that sk said sk left prior to midnight so the 
.8 conference call lasted close to an hour. I believe. Sk. 
9 however. klicxd it was not a conference call. 

10 Q What did sk believe it was? 
!I A Basal on his behavior, sk believed that he had 
!2 guests in the Oval Office. 
13 Q when tk President talked to Monica Lcwinsky about 
:4 tk contacts that you bad had with Michael I&off. what was 
:5 ha response? 

Page IO 
1 A Well, I think I should back up and say that on July 
2 4th wkn Monica passcd along to the Pmsidcnt tk fact that 
3 Micbacl Isikoff had approackd me, sk also spent some time 
4 convincing him that I was a supporter, that hc mcd not bc 

5 waryofmciotermsofdoinganythingtoharmhisrcputation. 
6 h%R.BINHAKz hfadamFompcrson,wcjusthadagrand 
7 jnrorentcrtkmoa Jnstfortbemcord,tkeareno 
8 unauttrorkd people in the room? 
9 THE FOREPERSON: That’s comet. 
0 MR. BJNBAK: Thank you. 
1 I’m sorry, Ms. Tripp. 
2 THE WlTNESS: So sk bad given specifics. examples 
3 of why sk fdt I was loyal to tk President. So sk bad a 
4 vested interest in ensuring that k still believed that 
5 So on tk 1414 sk continucd to asentiaIly extol 
6 my virtues as it pertained to anything having to do with tk 
7 Resident or the administration. 
8 BY MR. BINHAK: 
9 Q What am tk kinds of things that sk told tk 
D President in order to convince him that you wzre a supporta 

1 on July 14th? 
2 A That k should recall that I bad been loyal at 

3 the White House, that I continued to be a loyal political 
1 appointee under his administration, that at all times I 
S attempted professionally to advance the administration’s 

9 Page 11 
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1 agenda within the parameters of my area of responsibility 
2 at the Pmtagon, that I had jumbo pictures of him all over 
3 my office which I used preci.psly for that reason, to 
4 advance the administration’s agenda. On and on. That kind 
5 of thing. 
6 She was -- Monica thought it was important that 
7 he believe that I was not in any way a threat. 
8 Q Did Monica Lewinsky and the President discuss the 
9 fact that you were not claiming that the President had 
0 harassed Kathleen Willey? 

1 A It was discussed. Yes. 
2 Q Was that something that Monica Lewinsky tried to 
3 convince the President? 
4 A Yes. Monica’s position was that I tried repeatedly 
5 to reach Bruce Lindsey the day that Michael Isikoff appeared 
6 in my office and she put the blame on Bruce Lindsey for not 
7 having the courtesy to return that phone call and said this 
3 could have all been avoided. 
> Q What was the President’s response to Monica’s 
) communication about you? 

I A Well, the fust part of the meeting was 
! essentially his asking all the questions, getting as 
I much of the information, and then be excused himself 
I and went to his purported conference call. And then when 
i he returned, it was with a very definite set of instructions 

to Monica. 
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! Q Why don’t you tell the grand jury what those 
i instructions were. 
4 A Whenhecameback,besaidtbatbehadcompleted 
S bisconferencecall,tbatitwasaiticaLitwasimpemtive 
5 tbatsheconvincemetocaBBnrceLindsey,thatitwasvay 
7 importantthat~theonetoplacethecalZthathecould 
1 not call me, but that it was her obligation tc ensure that I 
3 called Bruce. 
1 He also said that he would be following up with her 
I toseethatshehaddonethatand,infact,hedidthat 
! several times. 
I Q What did Monica Lewinsky say to the President 
i regarding whether you could call Bruce Lindsey? 
; A Monicatoldmethatsbetoldhimthatitwastoo 
i late, that whatever I had said to Micbae.1 Isikoff by that 

point I had probably said and that - she told me that she 
said, “Linda has too much pride, she felt she did tire right 
thing, she notified - attempted to notify her political 
chain of command and received no response. I just don’t 
think she’s going to do it.” 

Well, she knew I was not going to do it because I 
had told her repeatedly that I w&‘t anyway. So - 

Q And why did you say you weren’t going to do it? 
A Because I felt as though I had done my duty. I 

Page9-Page 12 
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Page 13 Page 15 
I tried reptxxedly. When it could have dox some good earlier ; I -~I*-Y-F+~. 
2 on, it would have helped, but at that po:z: I had made a 1 2 YI1 ilP.xu; AlI “,h hl k. b “m-d. 
3 decision to ‘alk to Michael Isikoff and by then it was too 3 u,uuub- 
4 late. 4 M~F~~.~“W.b.ALaJW-l 
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Page Iu 
1 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, you are still under 
2 oath. 
3 THEwrrNESs: Ycs,ma’flm. 
4 BYMR.BlNHAKz 
5 Q All right. Ms. Tripp, mlcorrz hack. Are you the 

I 6 same Ms. Ttipp who was testifying earlier this morning? 
7 A Ys. P 
g MR. BINHAK: Madam Forcpason, do wc have a quorum? 

, 9 THE FOREPERSON: Yes, wc do. 

1t 10 MR. BINHAKz Is the grand jury in session? 
I 11 THE FOREPERSON: Yes, they a. 

1: 12 MR. BlNHAlC Any nnauthorimd pcopk in the room? 

1: 13 THE FOREPERSON No, tha-c arc not. 

11 14 MR. BINHAKz Thank you vay much. 

1: 1s BY h4R. BINHAK: 

lt 16 Q Allright. Ms.Tripp,wbcnwcl&off,wcwcm 
1’ 17 talking shout the hchavior of Monica Lcwinsky aftcr tbc July 

II 18 4thmcdingthatshchadwithtbcPrsidcntattbcWhitc 

I! 19 Housc. Is that concct? 
2t 20 A I hclkvc wc wae talking about aftcr the 14th. 
2. 21 Q Excuse me. July 14th. Pardon mc. 

2: 22 A Yes. 

2: 
24 
2: 

5 Q \k’hz! was the President’s resp0n.u :o Monica 
6 Lewinsky telling him that you were just not going to call 
7 or that she didn’t think you were going to call Bruce 
8 Lindsey? 
9 A He wouldn’t accept that. He said_ ‘You must get 
0 her to call. This is very important. I wig continue to 
I check with you to make sure that you succeed.” 
2 Q Now, you told us before at the start of talking 
3 about this episode that Monica Lewinsky didn’t tell YOU 

4 immediately about this conversation. 

5 what occurred in your contacts with Monica Iewinsky 
6 right after this conversation? 

7 A Well, Monica knew that I had spokm to Michael 
8 Isikoff a few times, but she didn’t know to what extent and 
9 she didn’t know the content. 

0 I continued to tell Monica I was - you know, sort 
1 of blowing him off, but there had come a time where I had 
2 made a decision that I wanted this information to come out, 
3 I did not want to be the named source of the information for 
4 obvious reasons having to do with my job, but I was outraged 
5 enough to want it to come out. 

Page 14 

1 This is not anything I was telling Monica. Monica 
2 continued to ask me to call Bruce Lindsey, but I didn’t 
3 understand the urgency at the time, but a full court press 
4 began with Monica’s lobbying me to get in touch with Bruce 
5 Lindseyandthiswentonforagoodlaagtime,untiltheday 
6 when I finally did contact Mr. Lindsey. It was at that time 
7 thatsbefinallyadmittedtomewhathadhappenedontbe14tl 
8 of July. 
9 Q Wl.~~~MrmicaLewin&ywaspres&ng you to call 

3 Bruce Lindsey, what am the kinds of arguments that she’d 
1 maketoyouforwbythatwasanecessq and proper thing to 

2 do? 
3 A Over and over again, “If you want to save your job, 
I you have to show you’re a team player, you have to put your 
5 pride asi&.” “So what, he didn’t call you back, he’s not 

5 themanyoutboughthewas,itdoesn’tnr%ter.” “Team 
7 player, team player,” repeatedly. “You have to show that 
B you’re not neutral, you have to show you’re on their side.” 
? “It’s dangerous for you with your job if you don’t.” It was 
3 a full court press. 
I Q When-- 

2 A May I say something eke? 
3 Q Please do. Pleasedo. 
1 A Until that point, Monica’s discussions with me 
5 about Kathleen Willey, and I think this is so significant, 

23 Q Now, you have tcstifii carlkr this morning I 
24 that Monica Lcwinsky was prssuring you to call Bruce 
25 Lindsey aticr this July 14th meeting with the President. I 

Page 13 - Page-16 
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Page 1; 
Is that correct? 

A Yes. 

Q IS there any particular reason on your own why YOU 

were not calling Bruce Lindsey? 
A Lots of reasons. 

Q Can you explain those to the grand jury? 
A Well. first and foremost, because it was no longer 

going to do anybody any good. When I wanted to give them I 
heads up and wanted to alert them and do what I considered t’ 
be the appropriate thing politically, they didn’t call back. 
Or, rather, he didn’t call back. 

And so by July I bad already opened a dialogue with 

Michael Isilcoff, so it there was really nothing Bruce could 
say to mc to turn back the clock. And, frankly, that was 
only part of it anyway. 

Thatwas-thatwasalargepartofitbecauseit 
had not heen my natural inclination to call Bruce initially, 
I felt I had to, by my natural inclination was to allow this 
to come out. 

Q And why was that your natural inclination? 
A I had a vast font of knowledge and exposure to 

things that went on in this White House that I found 
appalling and I had made a decision in 1996 to go forward 
with revelations about what I had seen, but fear drove me 
away from what would have been a product that would have 
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I certainly lost me my job. But had I done what I thought was 
2 right at the time, I would have gooe forward with that 
3 project. So - 
4 Beyond that, from the time I started working for 
s theClintonWhiteHouseatv.hichtimeIthinkIsharedthe 
6 sameattitu&thattherestoftbe pamanentstaffatthe 

7 WhiteHousehad,whi&istbekingiadead,longlivethe 
8 king, we are taught from tk second we accept employment as 
9 civil .suvants, as permanent staff at the White House, that 
0 you are serving the institution of the presidency, that your 
1 loyalty is to the institution, your politics - they don’t 
2 even ask you your politig tbe.y don’t care. as long as it 
3 doesn’t affect your performance as a civil servant, as a 
4 permanent member of the White House staff. 
5 I always saw that to be true. The people with whom 

6 I worked, the permanent staff members. were without fail the 
7 most conscientious, loyal folks I have ever worked with in 

8 the civil service. 

9 AndIgottoknowthemandweallweresadtosee 
o the Bush folks go because we had worked with them for some 
81 time, but on the same hand, we were welcoming in the new 
2 people and it was an exciting time. 

3 Several of us had voted for Clinton, several of us 
4 had voted for Bush, and it didn’t matter. It was this is the 

_C new oresident. this is for whom we work. 

Pagem Thursday, July 16, 1998 
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1 Right away. that feeling of excitemcnt tzrzcd to 

2 fear for a lot of folks. I watched the President ;vitb the 

3 25 percent cut_ the campaign promise, the pl&g 0 cut 
4 25 percent of the White House staff. I watch& him do it, 

5 but the way m did it was horrifying. 

6 They took a lot of the older women and a bt of the 

7 older guys who bad worked. some for almost XI j-. and said 

8 heave by five. don’t come back. clean out your hawcr~, dott’t 

9 come back. Tbze were tears, heartache. This pias a bunch of 

0 folks who had come to think of thunselves as family, no gold 

1 watch norerirrmcn f no letter, no thanks, no n~3 ti 
2 notice. jusst gd out 

3 And it VAT horrifying. It became worse wkn WC saw 

4 thatthoscvaysamcslotswerethcnfillcdbycwmon 

5 polit&al appointees. 

6 So right away, it was obvious. In fact I lobbied 

7 Bruce Lindsey for a woman by the name of Elka Strickards who 

8 had been ins tmmental in inviting me to work at tk White 

9 House back in th: early ‘8Os, I had turned it dmvn at that 

0 time because my children wcrc little and the barn wae you 

1 had to be thaz at 6:30 and leave sometimes niz IX tea at 

2 night, it wasn’t an option for me at that time, but she had 

3 worked for 20 m at the White House in Raidcotial 

4 Lettersandshewasoneofthefolkswhowasddtokavc, 

5 clean out your dsk and be gone in two ~~I.us_ 
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Page 20 
And so I spoke to Bruce Lindsey and said. 

‘You know, these folks arc - some of than are just wondaful 

pzrfombzs. Would you not mn considcx allowing than to 
stay on? It’s skcktally staffed as it is and thy’rc so 

goodatwhatdxydo.” 
And be said, ‘No.” He said, ‘This is wlmt *‘re 

doii.” 4 
Sotix3twastbef%tpart. Tknitwasuxis 

Emory,thcushawbo-ifanyofyou~himwoaldknowlbat 
be was a remarkable professional. It didn’t mafrz ICI bim 
thcpoliticsofwbosatinthcWhitcHouscrcs~itwas 
really a pride in tk job to support whoever tbz &unbent 
was. Andbcwasfircdfromoncdaytotbenat. 

AndthmtbtcvcntsthatIwatchaiastitbaxmc 
known as Travelgatc unfoldad with tbc boniblc wny &at they 
concocti to fue Billy and his staff, all of wham I bad COM 
toknowvay,verywcll.andthcywacthcsaltdtbccarth 
these were good pcoplq tbzy wac honest. loyal. Thy would 

never have baa criminal and they dcsavcd beau. 

And I will never forgive myself for not warning 

than when I saw what was being done to tbm. But I didn’t. 

I chose to be loyal to the office of the courtseA to tk 

president for whom I workai and made a decisioo not to give 

thnn fair warnix about what was going to happen to them. I 
still won’t forgive myself for that. 

Divcrsificd Rcuorting Sewices. Inc. (202) 296-2929 
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Page 21 

In Re: &and Jury Procaxiings MU11 

And after that. it was Vmce Foster and the things 

I watched go on there. He wa( a wonderful man. And then 11 

was the files. which I didn’t even know was going to be 

referred to as Filegate.. II was just very frightening to 

watch. 

And over time, it became very upsetting. And wbeo 

Gary Aldrich’s book came out in the summer of 1996 and be 

received some a complete bashing, a guy who I knew to be 

professional. decens honorable_ slimed by tk White House. 

that’s when I made a decision to set the record straight, 

just to sham what I had seen. And, again. it was fear 

that turned me away from that and I didn’t do it and I 

mgmt it. 

So tbat brings me to tk Bruce Lindsey thing. 

I liked Bruce Lindsey a great deal. When I worked with 

him, we bad become somewhat friendly professionally. Hc 

was tk one I felt that I knew tk best. But I bad enough 

concern and enough fear not to feel comfortable in making 

the call. 

Q You described how Monica Lewinsky pmssumd you to 
call BN~ Lindsey after speaking to tk President on the 

14th. why was Monica Lcwinsky so adamant about helping the 

President on this issue? 

A Well, as I said, I didn’t know about the 

conversation or the meeting on tk 14th for some time, 

Page 22 

5 this idea that the President would have to apologize in ordtx 

1 but why sk was adamant was ckxr right from tbe beginning. I 

2 Sk is vay loyal to tk Presidm~ sk takes personal 2 

3 affront to anyone who would dam say anything negative about 3 

4 tk Presidco& including any otks womat, particularly atty 4 

5 otkrwomal. 5 

6 Sk repeatedly stated kw much sk couldn’t stand 6 

7 Gamifcx Flowers, whose story sk klkvcd by tk way, but 7 

8 tkught that it was bonibk that sk bad spoken of it. Tk 8 

9 w_ __ - ’ pasonwboscbookskbadshowntncoo 9 

0 the Intanct was equally disdained by Monica. And tk most 0 

I repulsive to Monica was Paula Jones. 1 

2 Monica kkval that the incident happened sk 2 

3 just klims it bappaxd diffamUy and felt that Paula 3 

4 Jones was tk worst sort of coany and wanted very, very much 4 

5 for kr to fail in her efforts. 5 

6 Q Did Monica Lcwinsky kq close tabs on tk Paula 6 

7 Jones litigation? 7 

8 A Itbinkskwasasuptospeedasanyattomey B 

9 would have ban. Sk foUowcd it literally night and day. 9 

0 Sk was vay involved. 3 

1 Q Involved in tbc. sax that sk foUowcd it. not 1 

2 involvad in tk sense that sk was working on it. 2 

3 A Right. Well, I don’t think sk was working on it. 3 

4 MR. BINHAK: Let me witb Mr. Susanin’s klp read to I 

5 you what the grand jurors have come to know as Tape 18, 5 

5- 
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starting at page 63. So Tap 18. page 63. And we’ll start 

at line 2. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tripp: Oh. well. I still think if we see a 

settlement here in tk next - ” 

“Ms. Lewinsky: We’re -- wr.‘re not going to.” 

“Ms. Tripp: Why do you say that?” 

“Ms. Lcwinsky: Because, Linda everybody’s talking 

about how - in the papers and everything. it’s like these - 

tkse lawyers want to go to trial.” 

“his. Tripp: Oh, that - was tkm anything in the 

papa today? I didn’t mad it.” 

“Ms. Lewinsky: No, not today.” 

“Ms. Tripp: Oh.” 

$%s. Lzwinsky: But, I mean. aU the stories that 
were talking about it wue like - and. anyway, there’s no 

way that - that Carpmtcr-McMiUan _- I mad somewkrc 

that sk said be’s going to - in order for tbun to set&, 

k has to admit tbat k invited bu to tk hotel rwm.” 

“Ms. Tripp: Oh, tkt’s a new ooc. He didn’t ask 

that tsfore.” 
“h4s. Lewinsky: Well -‘I 

BY MR. BINHAK: 

Q Ms. Tripp, what did Monica Lcwinsky think about 

tO%ttktbCCaSC? 

A Wc~sksaidkwacincomplcedcnialandkwas 

ttotgoingtosutktkcasc. AndLforiiq~kqt 

tcllinghatbatifskwouldjusttcllhhn~tIkncwaU 

aboutkrandkkncwthatitwaspc&ilctbatIwouldk 

subpomaaiandtbatIwoukitzUtktrutbtm&soatbtbatk 

might scttk And tbr$ coawssatiott kept up until tk very 

aid. 

Sk discussal tbat with Vanat Jordan, who told ha 

don’tuytokala~,andtaUrcdaboutittotk 

Prcsidart. Not about my being aware of ha situation, just 

tk gaxml idea about scuknxnt. 

MR.BINHAiC AndyoupickuptkrconTapc18,pagc 

63, Iinc 21: 

flranscript mad by Mr. Binbak and Mr. Susanin.) 

“Ms. Tripp: I mean, sk didn’t say tkt before, 

sk just said -‘I 

“Ms. Lewitlsky: Right.” 

“Ms. Tripp: That - * 

Page &- 

“Ms. Lcwinsky: Hc bas to - ” 

“Ms. Tripp: Tk apology had to be broad atougb for 

him, but narrow atougb for bcr.” 

“Ms. Lcwinsky: Right. But what sks saying is 

thatkhastoadmitthatsk-thatkinvitcdkrtotbc 

hotel room and that sk did nothing wrong.” 

Page 21 - Pa@ 24 
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5 Page 2 
I “kk Tripp: Well, what is this ‘she did nothing 
2 wrong”? 1 mean, that -- that’s so subjective. Who -- ” 
3 “his. Lewinsky: It’s so stupid anyway. He never 
4 said she did anything wrong.” 
5 “Ms. Tripp: Exactly.” 
6 “Ms. Lewinsky: That’s what’s so ridiculous about 
7 all this. I don’t understand how Bennett is such a 

8 (expletive) idiot.” 
9 “Ms. Tripp: She did nothing wrong. Where was that 
0 ever charged, that she did? She is the one that brought this 
1 whole lawsuit up.” 

2 “Ms. Lewinsky: The Spe&tor article.” 

3 ‘Ms. Tt-ipp: Oh.” 
4 “Ms. Lwinsky: But he. didn’t write the Spectator 

s article and he didn’t say the things, but it was ooe of his 
6 troopers, see?” 
7 “Ms. Tripp: And what did -- what did she do 
8 supposedly that was wrong?” 
J “Ms. Lewinsky: She fooled around with him and 

3 wanted to be his girlfriend.” 
I ‘Ms. Tripp: Oh, you know, that sort of rings true, 

Z rings more true than the other.” 
3 “Ms. Izwinsky: Of course it does.” 
t BY MR. BKNHAK: 
i Q What’s Ms. Lewinsky referring to when you say, 

I 

2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 
0 
1 

2 
3 
4 

5 
6 
7 
8 
9 
0 
1 
2 
3 
4 

5 

“Ms. Lewinsky: But 1 still think he may be in the 
clear. I have a feeling -: I don’t think they’re going to go 
forward with this Kathleen thing That’s what I don’t think. 

Because there’s nothing --you know, okay? So they call 
Kathleen and Kathleen says this, that and the other. They’re 
going to call -- even a minimal -- let’s just say they don’t 
even call you, but they call that friend who says she told me 
to lie.” 

“Ms. Tripp: Right.” 
“Ms. Lewinsky: And it’s ridiculous, you know what 

I mean? So I think it -- it k&s worse for them.” 

BY MR. BINHAK: 
Q Is this an example of Ms. Lewinsky’s relating to 

you her thinking about the strategy of the case and how it 
would play out under different scenarios? 

A- Yes. It’s really not representative of the depth 
of Monica’s -- the attention that Monica paid to the case, 
however. It’s representative of the topic, but not of the -- 
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11 
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1. 
J< 
1: 
I( 
1’ 
11 
l! 
2( 
21 

2; 
2: 
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2f 

she felt very involved. 

MR. BINHAK: And you say at page 65, line 25, you 
say: 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: Yeah, I kind of -- I kind of don’t 

think -- we’ve not heard anything about that. Has the time 
thing expired?” 
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Page 27 

Page 26 
‘You kmw, that sort of rings more true than the other” and 
Ms. Lcwinsky says, “Of course it does?? 

A MonicafeltandI,basedonttxbchaviorthatI 
witnessed personally, neither of us fek that the pm&e way 
that it appeared that Paula Jones was stating this incident 
tookpklcCscancdtoringtructouS. 

We both felt that he would not have done someGng 
without a feeling of asswanee that it was recipmeate& that 
it was wanted. 

Q And how does that square with your fecI@s about 
what occurred with Kathleen W&y7 

A IbelievcthattobetruethueaswclI. 
MR. BINHAK: And then you say on page 65, Tape 18, 

line 4: 
(Transcript mad by Mr. Bin&k and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: Because then’s no way I belie that 

out of the cold nowhem, with a look across the ronm that he 
anangcd this and then just whipped it out. Sorry. It just 
doesn’t stand up, no pun intidal.” 

“Ms. Lcwinsky: I know.” 
‘Ms. Tripp: So she - uzll - ” 

“Ms. Lewinsky: I know.” 
“Ms. Tripp: If that’s what it says that’s 

required it will be a cold day in hell before I think anyone 
would say that.” 

Page 21 
“Ms. Lmvimky: No. I think it expired and we 

haven’t heard anything.” 
“Ms. Tripp: WelI, maybe it just all happened and 

it’s not going to happen.” 

“Ms. Lewinsky: Yeah’ 
“Ms. Tripp: And there’s nothing newsworthy, 

really, in that.” a 
“Ms. Lowim&y: We& but it’s newswotthy if it’s 

not going to happen, but I think - you know, I think Paula 
Jones’ people would have - after what happened with it, 
they’d have to be stupid, I mean, just look at -- look at 
what -- what you’ve got. You have the actual woman saying 

3 she doesn’t want to testify, she has nothing to add, saying 
4 she’s on good terms with the Resident.” 
s “Ms. Tripp: Mm-hmm’ 
6 “Ms. Lewiusky: Her friend who says whatever it is 
7 she’s saying, she’s full of (expletive).” 
3 “Ms. Tripp: Mm-hrnm’ 
? “Ms. L&risky: You know?” 
I “Ms. Tripp: Mm-hmm’ 
I “Ms. Lewiusky: You’ve got saying she’s full of 
! (expletive).” 
i “Ms. Tripp: Mm-hmm.’ - 
I “Ms. Lewinsky: What good does she do for that 
5 case?” 

Divcrsificd Rcvorting h-vices. Inc. (202) 296-2929 
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your question, “Well, he never let you, did he?” And she 

says, “No.” 
A Well, remember that I had said that I had told 

Monica early on, actually, when she had told me about bez 
affair with the President, about the deja vu feeling I 
had because of Kathleen Willey but I didn’t name Kathlm 
Willey. 

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-PagcTM Thursday, July 16,1998 

Page 29 Pag: 3 1 
I BY MR. BINHAK: 1 BY MR. BINHAK: 

2 Q What’s Monica explaining to you when she’s playing 2 Q What is Ms. Lewinsky referring to when she answm 

3 CL this scenario? 3 

4 A This was during the time, I believe, that 4 

5 msibly Kathleen Willey through her attorney, Mr. Gecker, 5 

6 uxs attempting to -- and, I’m sorry, I don’t know the legal 6 

7 vrm, to not have to testify in the Paula Jones matter, not 7 

8 tave to be deposed because all along the notion that if 8 

9 Kathleen testified I certainly would and I always knew she 9 

1 0 u-ould because I knew she really wanted to. 1 0 

1 1 The attempts to quash or whatever it was called at I 1 
1 2 tin time was just so that it could appear that she was a 1 2 

1 3 b&Ie witness so it could appear that she was still loyal 1 .3 

1 4 to the President. And, remember, I had a very lengthy 1 4 

1 5 ccmversation with Kathleen the night of March 24th or 25th 01 ‘1 .5 

1 6 ‘91. 1 .6 

1 7 Monica is just showing in this conversation that 1 i7 

1 8 Kathleen has been discredited by Julie and further by me 1 18 

1 9 because I had stated in Newsweek that it was not, in my 1 19 

2 !O OpiGm, sexual harassment. ; !O 

2 !I Q And is that wbat she’s referring to on page 66 at 2 !I 

2 !2 line 23 when she says, “You’ve got saying she’s full of ; !2 

2 !3 (expletive)“? ; !3 

2 14 A Yes. To the charge of sexual harassment. ; !4 

2 !5 MR. BINHAK: And picking up on page 67, line 4: ; !5 

Page 30 / Page 3. 
I (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 1 A Right. 

2 “Ms. Tripp: WeIt, that’s true. And considering 2 Q What’s going on? 

3 that ail those people you’ve just named, none of them except 3 A Wel~wediscussedthis0nmorethan0ne0ccasi0n. 

4 two people were in that mom.” 4 Remember, I was now not being completely hoaest with 

5 “Ms. Lewinskyz Right.” 5 Monica,whichwastbestartofs0methingall@getber 

6 “Ms. Tripp: So whatever wz said would be 6 different. It was very important to me that Monica 

7 &X!r--” 7 continuetobe~~~tIwasateamplaya,thatIwas 

I 

II 1 

1 1 

1. 1 

1 1 

1, 1 

1 1 

11 1 

1’ 1 

1’ 1 

1’ 1 
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2 2 

2 2 

2’ 2 

2 2 

Monica always questioned the veracity of Kathleen’s 
account because she said the President would never have 
allowed anyone to leave his offtce in that condition because 
that was certainly nothing he would ever have allowed wi& 
Monica and, in fact, took great pains to emure that she 
looked presentable wben she left. 

Q What kinds of things would he do? 
A Make sure her hair was right, fix her makeup. He 

would actually give her a once-over and even Betty did. The 

two of them did. 
Q Now, a little before you say that, you’re saying, 

at line 8 of page 67, “So whatever we said would be 
sheer -- you know, impressions or hearsay or whatever the - 
there’s nothing we can speak of from firsthand knowledge. 
You’re in a sense there undercutting the value. of your 

&timOny. 
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“Ms. Lewinskyz Mm-lumn.’ 
“Ms. Tripp: - you know, impressions or hearsay 

oc whatever the -- there’s nothing we can speak of from 
firstband knowledge..” 

“Ms. Lewinsky: I mean, I could just see you being 
up there and being Iike, weII, you know -- what do you do?” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms. Lewinsky: You know, put it -- if you bad to 

testify or whatever it was - ” 
“Ms. Tripp: God forbid.” 
“Ms. Lewinsky: I know. Pooh, pooh, poohey. 

And you’re like, well, it’s not really believable because 
I would imagine that a man who is smart enough to become 
President of the United States would be smart enough to not 
la a woman he fooled around with looking like that, you 
know?” 

“Ms. Tripp: Well, be never let you, did he?” 
“Ms. Lewinsky: No.” 
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forced into the Is&off quo& that I was not out to 
expose aII of this. 

Andsosbehadsuggestedtomeonmoretbanone 
occasion following the July meetings that there were only two 
people in the room and I conceded that was completely tm: 
andhismantratoMonicahadbeenallalangiftberearemly 
two people in the room and they both day it, despite what 
evidence they have, they can never prove it. 

Q When you say “his mantra,” whose man&a are you 
talking about? 

A ThePresident. 
MR. BINHAK: Let’s pick up again. You say, “W& 

be never let you, did he?” 
She says, “No.” 
And then you pick up and you say, “I mean, wasn’ , 

that always a umcem?” 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) I 
“Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 

Page 29 - Pa%32 
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In Re: Grand JU.I-Y Proeeedbgs Multi-Pagew Thursday, July 16,1998 
Page 32 Page 3: 

1 “Ms. Tripp: And you picked up on that, didn’t 1 sound like, YOU know, she had her blouse popping open or 
2 you?” 2 something.” 

3 “Ms. Lewinsky: &lm-hmm.” 3 Li%at did you mean when you said that? 

4 “Ms. Tripp: So tlzt does -- you know, because I 4 A This is regarding the Michael I&off 

5 wouldn’t have known tba~.. 5 characterization of what I had said to Mike for the Newswc& 

6 “Ms. Lewinsky: \Veil, most anybody - think about 6 article that appeared in the August 11, 1997 issue of 

7 it. I mean -- ” 7 Newsweek. 

8 “Ms. Tripp: Well, but who knows the circumstances? 8 Q When Ms. Lewinsky on line 13 of page 69 says, 

9 I’m just assuming that, you know, she -- she’s one of those 9 “I’m sure it did happen,” what does she mean? 

1 0 individuals -- I have never seen Kathleen look less than 0 A Well, as I said, she had questioned the fact that 

1 1 perfect ever. Ever. I nxan, she spent a great deal of time 1 since reports indicated that Kathleen had left in a 

1 2 on her appearance, to the point of obsession, in my opinion. 2 disheveled, quote-unquote, state, she questioned the very 

1 3 But anyway (sigh) she uas less than perfect, you know, just 3 veracity of the account. This is Monica conceding that it 

1 4 beautifully huned out, wlxn she came out. She -- her face 4 probably did happen. 

1 5 was red and her hair was slightly askew, which for me would 5 MR. BINHAK: Let me ask you to turn to what the 

1 6 still be perfectly done - l 6 grand jurors have come to know as Tape 2, page 36. And at 

1 7 “Ms. Lewinsky: Uh-huh.” 7 line 14, Ms. Lewinsky says: 

1 8 “Ms. Tripp: But for her, it wasn’t. And her 8 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 

1 9 lipstick was off. So, I mean, it wasn’t like she had looked 9 “Ms. Lewinsky: That day ;- okay. Do you remember 

2 10 like she had just, you know, been ravished She looked more, 0 how I sent Mitch that article?” 

1 !1 you know, well, she looked like she had been kissing 1 “Ms. Tripp: Who?” 

2 !2 someone.” 2 “Ms. Lewinsky: Remember I sent Mitch, the lawyer 

2 !3 “Ms. Lewinsky: Oh_” 3 Mitch?” 

2 14 “Ms. Tripp: But not like, you know, I mean, her 4 “Ms. Tripp: Which article?” 

2 15 clothes were fine.” 5 “Ms. Lewinsky: I -- I sent him this article, 

Page 34 
1 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 

2 “Ms. Tripp: You know, when I think about it, that 

3 description made it sound like, you know, she had her blouse 
4 popping open or something. 

5 “Ms. Lewinsky: Yeah, it did_” 
6 “Ms. Tripp: She didn’t. She - l 

7 “Ms. Lewinsky: And her lipstick was smeared on her 

8 face.” 
9 “Ms. Tripp: Yeah, but it wasn’t. It was just 

0 off.” 

1 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 

2 “Ms. Tripp: So I just think that - ” 

3 “Ms. Lewinslcy: I’m sure it did happen (sigh).” 

4 “Ms. Tripp: I’m sure - I’m sure it happened, too, 
5 but I also know it wasn’t harassment. Uhm-doyouthink 
6 that she’ll just fade away? Right? She won’t?” 

7 “Ms. Lewinsky: I do. I think so.. 

8 BY MR. BINHAK 

9 Q Ms. Tripp, on page 68 behvezn lines 9 and 17, 

10 you’re describing Ms. Wiiey, is that correct? 

I1 A ?hat’S WITtXt. 

‘2 Q Is that what you saw? 

:3 A Yes. 

4 Q And on page 69, lines 3.4 and 5. you say, 

5 “You know, when I think about it, that description made it 

Page 31 
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rananbrrthc-tbacwasaPaulaJonsartic~,tbercwas 

artick in tbt newspaper?” 
“Ms. Tripp: About what?” . 
‘Us. Lcwinsky: Ranemba? And it was talking about 

how - it was talking about that both the Cindy Hayes wanan 

and tbat Susan GupenteAlcMillan wcrt - v+ue sort of sayiug 

that t&y hoped so- or anotkr? I don’t rememba now 
what it was, but tbcy bad hopad tbat it would bring more 
money, that peopk would contriiute more and that if they 

wanted to see this go to trial, they would contribute mm 

And I sent the note saying, you know, somebody should make a 
point of fmding out if Paula Jones keeps that money.” 

“Ms. Tripp: 04 yeah. I vaguely - ” 

“Ms. Lewinsky: (Inaudiik) the money.” 
“Ms. Tripp: I vaguely rcmemba it” 

“Ms. Lewinsky: Okay? And now they’re subpomaing 
who has - who bas - who and how much has bocn donated kite 

ha fund and bow’s it being speut (Laughter.)’ 
“Ms. Tripp: Ob, you’re kidding.” 

“Ms. Lewinsky: No. (Laugbti.)” 

“Ms. Tripp: Wow.” 

“Ms. Lewinsky: So, I mtan. I don’t know. You 

know? I kind of sa a small connaztion tbcn. you know?” 

“h4s. Tripp: Well, it depc4.s. I mean, did you 

have this conversation before?” 

Page 33 - Page 36 
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1 

Page 37 
“Ms. Lewinsky: I didn’t have a conversation.” 

“Ms. Tripp: Oh, you just sent the --‘I 

“MS. Lewinsky: I sent the article and an anonymous 

note.” 
“Ms. Tripp: Oh, Monica. You’re a riot.” 
“Ms. Lewinsky: Oh -- ” 
“Ms. Tripp: Well, I think it’s possible. Too bad 

you can’t get credit for it.” 
“Ms. Lewinsky: Yeah.” 
“Ms. Tripp: Oh, my God. Well, I still maintain 

that your whole trouble with him stems from that whole 

situation.” 
“Ms. Lewinsky: Well, I think so. And Betty said 

something -- I don’t know. She was referring -- I don’t know 
if she was referring to -- you know, which -- which scandal 
she was referring to.” 

“Ms. Tripp: (Laughter.)” 
“Ms. Lewinsky: But I said something or another, 

I said, ‘Oh, it’s been a rough we&’ And she goes, ‘Yeah. 

I know. Poor Baby.‘ Or something like that.” 

BY MR. BINHAK: 
Q When Monica Lewinsky is talking about this Paula 

Jones article on page 36, she says, “I sent the Paula Jones 
article to Mitch,” a lawyer and she said “an anonymous note 
saying somebody should make a point of finding out if Paula 
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Page 38 
Jones kaps that money,” do you renxmber that convaxation? 

A Yes. 

Q Fiit of all, who’s Mitch? 

A Mitch is Mitch Ettingcr, who is widely xgardai as 

Bob MS second in this cast. 

Q He’s an associate of Mr. Bamdt’s? 

A Yes. 

Q And why would Monica mky send him a suggstion 

aboutthtcascwithananonymous-clrakttcr-oran 

artick ahout the case with an anonymous note suggesting a 

tip? 

A This is just one of many things Monica did. Monica 

Sent Vanon Jordan and the President guidelines on why he 

should settk the case without giving him the most important 

reason for which I begged her to forward, right up until tk 

very ax& which was to inform the Prcsidcnt that I knew and 

that I plannai to tell the truth undcx oath. 

She sent. as I said, smkmcnt issues, why he 

should se&. Scat another note to tbc President about how 

he naxkd to have a fanale spokespason representing him 

through Bob Bamctt on the kgal si& of the Paula Jones 

case. And relatively soon after that she started seeing 

Cathy somdxxiy or anothex being quoted in the media for Bob 

Bennett and she felt that the President had taken her advicc 

on that. 
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the case and how it should be conducted. 
A Yeah. Remember that Monica felt, and I agre& 

Page 9~ 

that when she fti told the President about my involvement 

withIsikoffonthe4thofJuly,shecametoreaIizelater 

that that was the actual complete ending of tbeii close 
relationship and she said -- she blamed it all on the Paula 

Jonescase,cssentiaUy,thatiftberehadbeennoPauIa 

Jones case this wouldn’t have come up and he woul&‘t feel 
thathewasindangerofbeingfoundoutonallthesc 
different fronts. so - 

MR. BINHAK: Let me ask you to turn your attention 
to Tape 13, page 2 - 

THE WITNESS: Page 2? 
MR. BINHAK: Yes. And I’U ask Mr. Susanin to help 

me here. You start on line 2: 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) * 
“Ms. Tripp: 

8-- 

9 “Ms. Lzwinsky: Yeah.” 

0 “Ms. Tripp: How do you make the stretch from that 
1 tothis? Ican’tevensaythe -_ : 
2 “Ms. Lewinsky: 
3 “Ms. Tripp: I mean, where does that -- how does 
4 that make sense?” 

5 “Ms. Lewinsky: It doesn’t.” 

Page 37 - Pa_%40 

Page 39 
It’s also the same reason she called my attorney 

anonymously several times to ensUre that my statement 

released to the public following the Newsweek article whit’ 

put me in career jeopardy painted me in as neutral a way as 
possible and, frankly, to neutralize the impact of the 

article. 
Q Did she tell your attorney at that time who she 

was? 
A No. 

Q Did you give her permission to call your attorney? 
A No. She didn’t ask, either. 

Q So this instance here with the lawyer, Mitch 
Ettinger is just one of several examples of her tq-ing 

to provide suggestions or advice to the various players 

inthecase? 

A Yes. She was up front with Vernon Jordan and the 

President in terms of her suggestions, despite the way they, 
for the most part, didn’t appear to listen, but when it came 
to someone like Mitch Ettinger, who was in practice with Bob 

Bennett, she did not want to reveal her identity because she 

felt that the President had never told Bob Bennett or anyone 
on his legal team about Monica and the same thing applied to 

my lawyer at the time, Kirby Behre. 
Q SO this is an example, then, of her being very 

involved in -- at least thinking a lot about the strategy of 
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1 Page 4 
1 “Ms. Tripp: I mean - ” 

2 “Ms. hinsky: Youknow-" 

3 “Ms. Tripp: And you know what 1 think is also kind 

4 of atrocious -- *’ 

5 “Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 

6 “Ms. Tripp: What’s k supposed to do, have women 

7 stand up and say. ‘No, it’s not’?’ 

8 “Ms. Lewinsky: WeIl, tk doctor, you know, and - 

9 but - you know, if I wue him, you know, I would - or 

0 Bennett, I would Rfuse to have an independent doctor because 

1 they could release tk whatever, you know. Tk doctor would 

2 - k would F- who’s to say 

3 that tky wouldn’t - who’s to say that this doctor that 

4 would k for the opposition wouldn’t release tbe statistics?” 

5 “Ms. Tripp: Well, I - I - ” 

6 “Ms. Lminsky: Are tbey going to make him_ 

7” 
8 “Ms. Tripp: Well. it’s bcr word against his, so 

9 why would k k subject to disproving kr allegation anyway 

0 on that particular item?’ 

1 “Ms. Lewinsky: Because in order for bcr to prove 
2 it,sk-kbastokcxaminedbysomeonetbattky 

3 consider to k not partisan.” 
4 BY MR. BINHAK: 

5 Q Ms. Tripp. on page 2 from lines 18 to 25, what’s 

Page 41 

?3ge 43 
1 “Ms. Tripp: Assuming k was sitting down. bow 

2 would she have been able to tell that anyway?” 

3 “Ms. Lewmsky: I agree with you. I think they 

4 just had to come up with something. I think -- okay. ti 

5 I think Cameratta and who-bah made a much bigger deal atiut 

6 nothing. okay? Like -- like that was -- it was one of their 

7 things to try and scare the Creep into settling which was 

8 like we’re going to go where no man has gone before.” 
9 “Ms. Tripp: Hmm.” 

IO “Ivls. Minsky: You know? And so literally but - 

II andsoItbinkwkntksenewlawyerstookoverandBamer 

,2 wasdanandingthtdocumenftheywaelike.okay,ifwcc3xle 

,3 out and say tke’s no such thing, right? Or whatever. Tk 

4 we’ve lost eveq - we really look like idiots.” 

5 _ BYMR.BINHAK: 

6 Q Ms. Tripp. on page 3 from line 17 to page 4, 

7 line 4, Ms. Lewinsky is talking about tk Iawyers for tk 

8 Paula Jones litigation and what tkir stratqy was? 

9 A Yes. This was about tk distinguishing 

10 cbatacteristics al&&on. Monica continuod to maintain 

!I that tkre was no such distinguishing cbatactaistic unless 

:2) _ L_ 
It 

‘4 Q And who’s Carneratta and who-bab? 

5 A Those are the - she’s referring to tk Paula Jones 

Page 44 
1 Ms. Lewinsky telling you tkre? What’s she communicating to 

2 you? 

3 A Sk’s again discussing tk substance of tk Paula 

4 Jonescase. 

5 Q Andissk-tisksays,‘l.fIwaehim,you 
6 know,Iwould-arBamext,Iwould&tsetohavean 

7 inacpCndcnt docttx because they could release tk whatever.” 
8 wbatissktryingto-istbatanexampkofhcr 

9 communicating to you about how much sk thought about the 
0 way to run tbe litigation SuccessfuUy? 

1 A Yes.itis. Imcan,tksearetbingsskbrougbt 
2 up with tbe Presidart as mll. though not just with me. 

3 MR. BlNHAKz Tkn on page 3. picking up at line 4: 

4 (Transcript read by Mr. Binkk and Mr. Susanin.)” 

5 “Ms. Tripp: Well, it’s her word against his. so 

6 why would k k subject to disproving her alkgation anyway 

7 on that particular itan’l” 

8 “Ms. Lewinsky: Because in order for her to prove 

9 it,sk-kbastokexaminedbysomeonetbattky 

3 consida to k not partisan.” 

I ‘Ms. Tripp: WeIL bow would sk have been able to 

2 tell-” 

3 “Ms. Lewinsky: I know.” 

4 “Ms. Tripp: - in tk 30 seconds.” 

5 “Ms. Lewinslcy: I know.” 
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1 attorneys at the time. 
2 Q Andwbensbesays,“Itwasoneoftheirthings~ 
3 hyandscaretheCreepintosettling,whichwaslike~’rc 
4 goingtogowberenomanhasgonebefo~“wfiat’s~ 
5 nzfezlingto? 
6 A Well, again, she’s refexring to-the distinguishing 

7 chafacteristics t&at apparently they weze alkging. 
8 Q Did six beIieve that the President should settle 
9 thecase? 
0 A Ohyes. 
I MR. BINHAK: At page 4 on line 5, you pick rp and 

2 say: 
3 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susan&) 
4 “Ms. Ttipp: How’s he supposed to prove that 
5 anyway? Get an erection and show somebody?” 
6 “Ms. kwinsky: Uh-huh.” 
7 “Ms. Ttipp: I mean, it’s so -- God. Well, that’s 

8 got to be extremely embarrassing to him.” 
9 “Ms. Lewin&y: Oh. ” 

D “Ms. Tripp: I mean, the whole front page thing wits 

1 just ridiculous, but -- but I think it will work to his 
2 advantage because I think people will just -- don’t wzt to 
3 xadthatinthepaper.” - 

4 “Ms. Iminsky: Mm-hmm. And I think -- ” 
5 “Ms. Tripp: Oh, and then they had a picture of 

Page41 -he44 
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Page 45 
Paula Jones and her sister.” 

“Ms. Lewinsky: Oh, really?” 
“Ms. Tripp: Oy.” 
“MS. Lewinsky: (Laughter.) I didn’t see that.” 
“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms. Lewinsky: Boy, that girl, she was ugly to 

begin with and she’s just gotten uglier.” 
BY MR. BINHAK: 

Q In line 22 and 23 when Ms. Lewinsky said, “She 
was ugly to begin with and she’s just gotten uglier.” who 
is Ms. L.ewinsky talking about? 

A She’s talking about Paula Jones. 
Q Is that an indication of how she felt about Paula 

Jones? 
A Actually, that’s a relatively kind comment from 

Monica about Paula Jones. 
MR. BINHAK: On 24, you pick up: 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: Amazing. Well, I believe she saw 

something, but I don’t believe -- I think this whole 
sensational mess she’s gotten herself into was the product of 
others making her exploit what I think was - started out to 
be a consensual thing.” 

“Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 
“Ms. Tripp: And something went wrong. Hmm.” 

Page 46 
“Ms. Lewinsky: I don’t know. I just think 

she’s - I’m very - you know, I have to tell you, I was very 
surprised to hear that they were going forward with trying to 
subpoena KathIeen Willey.” 

“Ms. Tripp: WelI, that’s never been a dead issue.” 
“Ms. Lcwinsky: No, but just - I thought - didn’t 

youthink,andIknowyouhadsaidthi.s,too,was-wasthat 
with her best friend coming out saying she lied?” 

“Ms. Tripp: But that’s all they’re - ail they - 
aII they’re doing is seeing what she said at the time. 
That’s alI they want to know, you know? Whether she lied or 
whether she didn’t, they want to know what she said at tbe 
time.” 

“Ms. I&win&y: Yeah.” 
BY MR. BINHAK: 

Q When you say on page 4, line 4, “Amazing. Well, I 
believe she saw something, but I don’t believe - I think 
this whole sensational mess she’s gotten herself into was the 
product of others making her exploit what I think was -- 
started out to be a consensual thing,” what do you mean by 
that? Or what did you mean by that? 

A This is just mere speculation. We speculated 
frequently about what we conjectured might really have 
happened behveen Paula Jones and the President. Understand 
that our premise, our working premise, with this was it just 
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Page 41 
didn’t ring true based on what we had convinced ourselves was 

his modus operandi. so to speak. 

Q And on page 5. Ms. Lewinsky says, “I was very 

surprised lo hear they were going forward with trying to 

subpoena Kathleen \Villey.” 

You say, “Wt!l. that’s never been a dead issue.” 

And she says. “No. but just - I thought -- didn’t 

you think. and I knru you said this. too. was that with her 

best friend coming C.U and saying that she lied - ” 

What’s Monica Lewinsky referring to thex? 

A Julie Steele. 

Q And what about Julie Steele? 

A Saying that Kathluzn had lied or something. I 

don’t runemba exactly how the whole Newsweek story panned 

out. except that I know that when Michael Isikoff had 

approached me, he said Julie had said one thing, I said she 

was lying, he ultimavly went back to her and she had 

retracted portions of what she had said. 

Q And so at lcxt according to the discussions that 

you’ve talked to tk grand jury now up to this point, Monica 

Lewinsky pretty much keyed on a coupk of things with 

Kathl&n W&y and you. Number one, that you weren’t in the 

room when it hap&. Is that correct? 

A Yes, but it’s important to note that she didn’t 

start saying that until after the July meetings. 
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Q Right. 
Page 40 

A Prior to that, it was just “You lie. You deny it.” 
This orchestrated, new way for me to lie didn’t happen until 
July. 

Q Okay. But she did key on the fact that you hadn’t 
beenintheroomwithheqco~? 

A Yes. 

Q Andthentkotherthingthatshekeyedonwasthat 
sheliedtoherfriuxi. 

A Yes. 

Q And that f&d was Julie Steele. 
A Yes. 

MR. BINHAK: If I could ask you to turn you to 
Tape 7, page 4 1. I’II ask Mr. Susanin to help me here. 

You say on page 41, Tape 7, line 20: 
(Transcript nzad by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Lewinsky: I don’t think so. I think we would 

have heard something about it.” 
“Ms. Ttipp: And we haven’t heard anything more 

about Tuesday’s hearing, right?” 
“Ms. Lewin&y: I looked in the papers today, I 

didn’t see anything.” 
“Ms. Tripp: Okay.” 
“Ms. Lewinsky: I’m sure there’ll be stuff all over 

the news tomorrow.” 

Page 45 - Page-48 
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Page 4! 
1 “MS. Tripp: Okay.” 

2 “Ms. Lewinsky: I can imagine. But, you know - ” 

3 “Ms. Tripp: I’m calling Kirby first thing tomorrow 

4 morning -- “ 

5 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 

6 “Ms. Tripp: - and saying. you know -” 

7 “Ms. Lewinsky: If I -- you know, I mean, you can 

8 do what you want to do and wbat you think is right.” 

9 “Ms. Tripp: Well, no, I Want to - no.” 

I 0 “Ms. Lcwinsky: No. I just think if I waz you 

1 1 and, you know, Kirby’s your lawya - ” 

1 2 “Ms. Tripp: I want bim to taIk to Bennett.” 

1 3 “Ms. Lewinslcy: What?” 

1 4 “Ms. Tripp: He sbould talk to Bennett.” 

1 5 “Ms. Lcwinskyz That’s right” 

1 6 “Ms. Tripp: If be hasn’t.” 

1 7 “Ms. Lewinsky: And you should say to bim, 

1 8 ‘I understand why you think we should appear to be neutral.’ 

1 9 whatever it is, and go, ‘I don’t care bow we should appear to 

2 0 be, you know, we can appear to be tbat way.’ But you n&d to 

2 I be talking to Bennett and you just need to understand that, 

2 2 you know.” 

2 3 BY MR. BINHAKz 

2 4 Q when you’re talking about ‘Tuesday’s bearing,” and 

2 5 it wiIl be all over tbe uab~ and tbc news tomorrow, do you 
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A JUROR: Or at least put them into some broadez 

context. 

MR. BINHAK: Yes. Actually, I was hoping tbat sbe 

would remember this particular event. but we can come back to 

this event. And. in fact. we will come back to tbis event in 

its timeframe. 

BY MR. BINHAK: 

Q Wben Ms. Lewinsky says to you, “And you should say 

to bim, ‘I understand why you think we should appear to be 

neutral,’ whatever it is. and go. ‘I don’t care bow \K sbould 

appear to be, you know, we can appear to be that way.’ But 

you need to be talking to Bennett and you just need to 

understand that” what’s Monica Lewinsky communicating to 

you? 

4 Well, remember she bad made tbe anonymous phone 

calls to Kirby Bcbre in my absence wben I was at the beach 

the week this whole thing broke, the Newswuzk - well. prior 

to Newsweek being published, we knew tbat it was coming out_ 

Bennett was giving the quote, “Lin&.Tripp is not to be 

believed,” and actually there was more to that quote which 

Newsweek declined to print because they said they had no 

proof of it. 

In fact, that the facts had shown just the 

opposite. The rest of the quote was, “Linda Tripp is not 

to be believed. Sbe bas been inconsistent tbrougbout” 
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Page 5( I Page 52 
remember what you were talking ahout at that time? 

A No. 
Q Was it some kind of ruling regarding the Paula 

Jones litigation? 
A It must be. It's very difkdt for IN t0 take 

these out of context without going before and after, so I 
have no idea I just mmembatheconstantpressurewasto 
ensurethatwecoopesatedwithBennettandthatthestory 
jived with the president’s story. 

Q And Bennett is Robert Bennett, the President’s 
lawyer? 

A Yes. 

Q When you say, “I’m calling Kirby first thing 
tomorrow morning. I want him to talk to Betme&” what wer 
you relating to Monica Lewinsky? 

A Again, unless I read a little more of this, I 
can’t - I can’t time this in my mind. 

Q Okay- 
A%-- 

Monica felt that it was very important that my 
statement released through Kirby essentially auacked my own 
comments in Newsweek. She passed that along to Kirby. She 
passedthatalongtome. Anditwasthe-itbecamethe 
nexus for the guidance that was pounded into my kad from 
that point on. 

e 

A JUROR: Mr. Binhak? 
MR. BINHAK: Yes? 
A JUROR: Actually, I think that’s a problem for 

me, too. It would be very helpful if you could put some 
timeframe on these little snippets of tape. 

MR. BlNHAK: Okay. 
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From tha&oint on, essentially what appeared 
inthestatementthatwereleasedthroughKirbyBehreon 
my behalf, subsequent events, the letter to the editor of 
Newsweek, which Monica played a very large role in and, 
ultimately, my talk with Bruce Lindsey and then further 
beyond that the talking points, all had that same story. 

Q Let me try to clarify a little in light of the 
grand juror’s question. These tapes were made from October 
through January of -- October 1997 through January 1998. 
Is that correct? 

A Yes. 

Q So in these particular comrncnts by Monica Lewinsky 
regarding the Jones litigation and Paula Jones and how to‘ 
conduct that litigation, those are occurring during that 
period, from October 1997 to January 1998. Is that correct? 

A Yes. 
Q Do these sentiments reflect-the same sentiments 

that Monica Lcwinsky had earlier than the tapes? 
A Well, yeah. Obviously. I mean, this is all - I 

Thursday, July 16,1998 
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I should day it reflects the same sentiment that became obvious 1 

2 to me in July of ‘97. 2 

3 A JUROR: Can I -- 3 

4 MR. BINHAK: Plcz~. 4 

5 A JUROR: For example, when did she contact your 5 

6 attorney without your permission? 6 

7 THE WITNESS: The week -- I left to go -- well, 7 

8 that -- I spoke to Bruce Lindsey on July 29th. I guess I 8 

9 should get into how that happened, right? Or no? 9 

0 MR. BPTHAK: Well, let’s -- why don’t we jump a !O 

1 little ahead and then we’ll talk about the July 29th meeting. I1 

2 A JUROR: I just wanted to say I’m having trouble 12 

3 with the chronology here. .3 

4 THE WITNESS: The times? :4 

5 JURORS: Yes. .5 

6 A JUROR: We’re moving from July to January and .6 

7 back and forth, from a period when there were tape recording: 7 

8 to a period where there weren’t tape recordings. 8 

9 THE WITNESS: Right. 9 

0 A JUROR: And I don’t think that we’ve clarified !O 

1 any time line. !I 

2 THE WITNESS: Okay. Can I at least answer when - !2 

3 MR. BINHAK: Yes. !3 

4 THE WITNESS: Okay. The Saturday following !4 

5 July 29th, and I’m not sure what day of the week July 29th !5 

Page 55 
A Well. what happened was - July - rbc morning of 

July 29th Monica came, and I believe it was tbc morning. came 

down to my office just agitated beyond belief and said, “Oh. 

my God. You nerd to look on Drudge.” And Drudge Report is 

the sort of on-line !oumalist who seems to gem a scoop from 

everyone. And I can’t remember now what precisely was on it. 

but it had to do with Katblczn Willey. 

Q Okay. Before she came to you on the 29th about the 

Drudge Report. was she escalating her effons to @ you to 

contact Bruce Lindsey? 

A Oh. yeah. And every day, night and day. This was 

night and day. And I kept saying, “Monica, I am not calling 

him.” 

And sbc would say, “Look. I know you fal as 

though your pride is involved and this, that, and the other, 

but you have to call him. It’s your only way to show that 

you’re a team player.” And this escalated beyond belief. 

Well, then on tbc 29th, when sbc caux down, sbe 

said, ‘wow you have to call Bruce Lindsey. Now you have no 

choice.” 

And I said “I guess you’re right.” I said, “I 

guess I really do have to.” And it had to do witb Kathlm 

and I don’t remanber if I was named, but it was obvious that 

this was all coming to a head. And I said, “He’ll never call 

me back.” 
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Page 5‘ 

was, I left with my family and met my extended family - we 
all met in Ocean City, Maryland for a week. That had been 
planned for a long time. We shared a place on the beach. So 
it was my kids, me, my mom, my sister, her husband and thej 
baby. 

ItwasduringthatuFeekthatwefoundoutthatthe 
Is&off article was being published and phone calls 
started-crazy. Monicatome,KirbyBehmtome,Isikoff 
calling the lawyer, Kirby talking to Bennett All about this 
incident and my statement to Newsweek. 

I forgot the rest of the question. 
BY MR. BINHAK: 

Q Well, that happened after the July 29th meeting, 
right? 

A Yes. 

Q Why don’t we talk about the July 29th meeting now. 
A No, July 29th phone call. 
Q Phone call with Bruce Lindsey. Fm there’s the 

July 4th meeting between the President and Monica Lewit& 
correct? 

A Yes. 

Q Then there’s the July 14th meeting between the 
President and Monica Lewi&cy in Nancy Hemreich’s offtce. 

A But I don’t find out about that until July 29th. 

Q But after that, you’re feeling pressure to call -- 
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Page 3~ 

And she said, “I promise you he wiU call you back 
within 60 seconds max.” 

And I said, “What?” 
And she said, “He will call you back within 60 

seconds.” 
And I said, “Fine.” 
SoIpagedhbn,thinlcinghe’snevergoingtocall 

me back and litcraIIy half a minute wcllt by and the phone 
rangandIcouldtcllitwasthenumbathatIhadpagadia 
tosignaland,sureenough,thesecretarycalledbackonthe 
intercom, “Linda, Bruce Lindsey’s on the line.” 

And Monica said, “See? I told you’ 
Q Before she asked you to call Bruce Lindsey, did 

she tell you the basics about what had occurmd on the 4th, 
July 4th and July 14th? 

A Well, I already had known about the 4th Which 
I wasn’t particularly thriIled about, but I wasn’t upset 
about because at the time I thought, well, it can’t hurt 
thathek.nowsItriedtodotherightthingandtheyscrewed 

UP. 
But the 14th scared the living daylights out of 

mebecausethis-youdonotwanttobethetopicofaver) 
lengthy, several hours long conversation with the President 
of the United States for any reason, good or bad. And what 
started happening after that made me very wary. I 
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Page 57 
And then, of course, my following conversation with 

Bruce Lindsey finished me off that way. I was very 
frightened. 

A JUROR: And did she tell you about the July 14th 
meeting before you called Lindsey? 

THE WTINESS: Yes. Yes. 
BY MR. BINHAK: 

Q And were you also wary in part because of the way 

you knew that Monica Lewinsky felt about the Jones litigation 
and her knowledge of that litigation and what she had 

previously -- or wI& she was telling you? 

A All of it. 

Q Okay. And are those -- is that feeling reflected 

in the excerpts of the tape that we were just going through? 

A Yes. 
Q Okay. Even though at this time it’s well before 

you started taping. 
A Yes. That’s the confusing part. At the time -- 

yes. All that was in the July-August timeframe. 
Q Okay. So what happened with Mr. Lindsey when he 

called you? 
A Well, he caIIed. I picked up the phone, answered 

it the way I always do, “This is Linda Tripp.” 
He said, ‘Linda, it’s Bruce.” 
I said, “Thank you for returning my page.” 

Page 58 

I I scat on to say that I had paged, tmailed and 
2 called him sevezil times h4arch 24tb. 25th 26th. you know, 

3 thewackofMarch’97. 
4 He goes. “I know. I’ve been told that. I didn’t 

5 getanyoftbemess+s.” 

6 Wel.&hemusthaveforgo~thatIwtitkre 

7 because-thatIwcrk&tbaebecauseIknowhowitworls. 

8 SignaIpagesdogetttuoughwithoutfai~cmaiIworksand 

9 messagesarekey,critical. Sobasedontkurgaxyoftbe 

0 messagstbatIbadscntalong,thac’snowayIbelieve 

,l that. 

2 A JUROR: I bavc a question. Assuming be did get 

3 those, do you have any idea why bc didn’t contact you7 

4 THE WITNESS: You know, I can only give you my 

5 opinion. My 0piniaI at the time was that we wexe involved in 

6 so many diffexent scandals, everybody had an attorney. 
7 I think bc was conccmcd - I felt that be could 

8 possibly be con& tbat it was about one of tbe other 

9 scandals I bad testified to. And none of us wuc supposed to 

0 discuss that amongst ourselves anyway. 

1 So I kind of in my mind tbougbt maybe that was why. 

2 butImadetbemessags&arenoughtoletbimknowthiswas 

3 of some urgency. And it hadn’t worked. 

4 In any event. he was very. very nice on the phone. 

5 Said that - you know, I said, “Well. listen. I calkd YOU 
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Page 5’ 
because -- called you back in March because it might have 
done some good at the time, but right now, I’m paging you 
because of something I’ve seen on Drudge.” 

And he said, “Well, let’s get together.” And he 
said, “Are you available tonight?” 

I said, “Well, no.” First of all, he wanted to 
talk right then and there. I said, “I can’t talk. I’m at 

work. It just won’t work.” 

By this time, I’d asked Monica to leave the office 
hecause it was very uncomfortable. 

Q Was she willing to leave? 

A Yes. Oh, happy to leave. She was just very glad 

we had connected. 

Q You had connected, meaning you and Bruce Lindsey. 

A_ Yeah. Oh,shewasbeaming. Literally. Shewas 
just -- you know, left giving me the high sign, all different 
indications she was thrilled. And I told him I couldn’t talk 

on the phone, he asked could we get together after work. I 

said, no, I really couldn’t do that. There was no one to 

walk the dog. 
So I gave him my home phone number and he agreed tl 

call me at a certain hour, and I think it was 7:30 or so, 

7:oo maybe. 

In any event, the bus took forever to get home, 
there was a lot of traffic and I got home, I had missed his 

Page 6( 
phone call. He left a message. It’s funny because I 
remanbcxedbisnumbcrbybcartbecauseIhadwcrkedforbim 

for so long. 
I calkd him back. He got on the phone immaliately 

andwthadour~~tiosatthccadof~challIwill 

ttllyouis,andI’mrurcwt’llgoiatomorcdcCsilwiththt 

substance of tbe vntion, that I don’t think I’ve cw 
bccnmozefrightencdtbanIwaswknIgotoffthcpbonewitb 

BruceLindsey, sanaxxwboIlxadcometorespectandlikea 
great deal in the early months of tht administration. 

Q Okay. Let’s come back to tbat aftcx you describe 
occurxd during tbc conva-sation but first, had you been 
having any contact with Bruce at all? Were you s&ng him? 
Wcze you talking to him during the period before tbis phone 
call? 

A Ncvcz. ThconlytimeIsawBruceaftaIlefttbe 
WhiteHousewasonthcHillwbenwcwerewitnessesthat 

followed one anotkr for the Senate Judiciary Committoz 

bearings on Wbitcwatcz. 

Q So what did Mr. Lindsey talk to you about during 

the phone conversation that you had? 

A That evening? 

Q Yes. 

A Well. he started off with - he kept asking me 
repeatedly bow I was and acring very concaned and very 
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Page 61 
friendly and warm. “Well, tell me how you’re doing and 
what’s been going on with you.” And just sort of very 
Bruce-like on the one hand, but very bizarre on the other 
because it just was seemingly disingenuous at this point in 
time. 

Then -- you know -- he said, ‘You know, you were 

going to call me about -- something about Kathleen Willey.” 

And I said, “Well, yeah. You know, I tried to 

contact you earlier, had you called me back, things may have 

ken different, but, you know, you didn’t.” 
And I didn’t tell him everything I had told Mike 

Isikoff and, in fact just let him know what Mike I&off was 
saying, that KathIeen had named me as a contempomneous 
corroborative witness, that I had been awa of the incident 
at the time it happened, but I didn’t tell him anything 

f&hex about what I was saying to Mike. 
He kept saying repeatedly, I can imagine it must 

have been at least five times where he said, “The -ident 
has adamantly denied this. The President says this does not 
happen. ” 

At one point he used the words, I believe, in my 
recoUection at least, I had the feeling that he said, 

The President wants you to know there is no truth to this.” 

Finally, at the end of the conversation, when he 

said it for what seemed like the tunpty-umpth time, every tinx 

Page 62 
1 hc said it, tha-c was a pause and finally I said at tk axl, 

2 ‘Whaevu you say, Bruce.” I mean, this was vay much a 

3 messagttomandIgotit. AndIwasscarcd. 

4 HcaskzdmcifIwouldagnxtoma%withEtob 

5 BauKx Isaidycs. 

6 Hesaid”Doyouwanttok~aalawyawitbyour’ 

7 I said well. what for? 

8 And k said, “We&” k said “I’m just ttlling 

9 you, you maybe skuld have a lawyer with you.” 

0 And I said, “Well, I’m going to just tell tk 

1 truth,soIdon’tscewhyIneeclalawya.” 

2 He said, “Well, okay. AU right.” 

3 And - oh, we went over so many things during that 

4 convasation. 

5 Q Well, let’s start in this or&. Did you talk 

6 about Kathhxn Wilky at aU during that convcxsatioa? 

7 A That was tk wkk subject. 

8 Q Okay. What did you talk about Kathkm WillGy? 

9 A Ha alkgations of sexual harassment. 

0 Q Did you talk to Bruce Lindsey about Kathhx 

I Wilky’s call to Nancy Hcxnreich? 

2 A Yes. Actually, I think k brought it up. 

3 Q Okay. What occurred? 

4 A Ingoingthrough--1lethimknowthatIhad 

5 spoken to Kathleen when M&c Isikoff had come to me and that 
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she now believed in her ti I could tell that sbc really 

now believed this was sexual harassment four years earlier. 

where at the time I didn’t bc!icvc she had thought so. 

And he said something about -- I don’t runemba 

how he asked me this qucsticn except it was. ‘WC& how did 

you know?” Or. “Did you know that Kathleen had called Nancy 

Hemreich to warn bcr about lsikoft?” Something like that. 

And I said. “Yes. I did.” 

And he said. “Did you tell Isikoff?” 

I said, “No.” but I had. 

And he said, ‘Well, Linda, now, how could you have 

knownthat? Tba-careonlytwoorthrccpcopkinthcwhok 

world who knew about that phone call.” He said, “It was 

Nancy, Kathleen and tk Pnxidcnt.” And k said, “And me..” 

And I said., “Apparently not.” 

And k didn’t say anything aftcr that. He didn’t 

question me as to how I knew. Nothing. I’m trying to think 

where it went from that. 
It was all about -- we talkad about the letter I 

had sent Leon Panetta. 

Q E3eforewegcttothat,tcUthegrandjurywhy 

didn’t you tell Bruce Lindsey cvuything that you had told 

Michael Isikoff. 

A Are you kidding? Oh well, because I figured I’d 

bc fii or killed. Besides. nmcmhcr, at the timt, 
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Page o+ 
everything I was saying to Michael I&off, whik I wanted 
tbc infwmation to gU ouf I didn’t want to take craM for 

the information. I was a coward I wanted to stay out of 

it. 

Itwasofftkreco~itwasondapbackgroun~ 

kwasaninvestigativcjo~Iwa&dhimtoprovcit 

aUaadtaktcnditf~_~andkthebigstarandletm 

justktksource. 

It didn’t ti out that way. He quoted me in 

News- without my permission and that’s what prom the 

whok thing forward. 

Q Wkn you were talking about Wilky calling Nancy 

Hanreich, did you &u-act&z Wii as trying to find a 

pexefil way out by calling Nancy Hcnueicb? 

A Yeah. 

Q Okay. What did you l~lcdn by that? 

A Well. look. Kathlaa - it was important to 

Kathleen that tbc White House see ba as a bostik witness 

wbcn it came to tbc Paula Jones case Sk wanted to continuc 

tbc sub- &at sk was still a loyal friend of tk 

administration, tkt sk would only coopuak under dm 

csscntially, that sk was not an enemy of tk administration. 

But in fact Kathleen was the ooc who started the whok thing 

by going - you know, speaking to Mike Lsilcoff and naming me. 

so -- 
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Page 6f 

Q Did you and Bruce Lindsey discuss how you met 

Kathleen Willey? 

A Yes. 

Q Tell tbe grand jury about that. 

A The whole story about bow I met Kathleen? 

Q Well, what you told Bruce Lindsey during tbe 

conversation that you bad with him. 

A WeU, I mean, I don’t have - I don’t have a 

specific recolkxtion of every word I said except that we 

talked about bow I had first mb her when sbe was early on a 

volunteer in t.lx white House and then the social office where 

she worked and bow I had come to know her over time and the 

fact that she was very gracious and diplomatic and was good 

on the phones, but that she didn’t bring a lot to the table 
in teams of a substantive position, but on tk other hand she 

was very good socially and diplomatically. 
Q Did you tell Bruce Lindsey about the fact that as 

far as you knew, Kathleen Wilky was trying to flirt with the 

President? 

A 04yes. 
Q Okay. Tell the grand jury what you can remember 

about that part of the conversation. 

A WeltItoldhimthatfrom~lyonIknewthat 

Kathleen was intarsted in a less than platonic way with the 

President, interested in him. That sht bad made that plain. 
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Page 67 I 
deliver it right way. hand deliver right away. 

And I said, “You riced to know that that lena 

exists.” 

And bc said. “Oh. I’m sure that won’t be a 

problem.” 

And I said “Well,” and I read him the letter. 

I said, “You need to be aware that I did this when I left. 

I stand by it now.” And, you know, I read him the letter. 

So that was part of the conversation. 

h4R. BINHAK: Why don’t we take a quick break now. 

MR. SUSANIN: Can I ask a quick clarification 

question, Madam Foreperson? Very quick. 

THE FOREPERSON: Mm-hmm. 

BY MR. SUSANIN: 

Q You learned about July 14th on July 29th. Is that 

correcf Ms. -I-ripp? 

A Yeah. 

Q When did you learn about July 4th? 

A Right away. 

Q Okay. And lastly. who is Chris Emory who you spoke 

about who was fued? 

A Oh I’m sorry. He was an usher in the residence 

who bad bzn tbae for a long time. He was from Howard 

County, so we used to chat. And, actually, often - wkn you 

work in tk West Wing on the wcxkends, you have to go tbmugb 
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Page 66 Page 68 
That in fact it annoyed me when I left the White House 

that- 

MR. BINHAK: All right. Why doo’t you just finish 

your answrz to this qttestioo tmd thar we’ll take a bteak. 

THEwnNESs: Iforgot 

MR. BINHAIC Okay. ‘I& questioa was did you talk 

about-didyouandBtuccGndscytalkabout- 

THE- Ohright Right. Right. Right 

l%atIwasaMoyedwbztIwasforaXltokavetbe 

White House and that Kathken and another volunteer who I had 

actually lobbied to get small jobs in tbe counsel’s offkc 

WQC hited in - essentially, in my stead. I’m askal to 

Lcavc and they came on. And it was hurtful to me. And also 

I couldn’t unda-stand the logic because neither one of them 

had any expcricncc. 

1 thcushatogdthtResidenttosignsomahingifhe’sin 

2 the resia you don’t just go barging in tk residatcc, 

3 you go upstairs and tbe usher’s office is right that. And 

4 so Chris was .scmncone who everyone trspected. 

5 MR. SUSAN-IN: Tllanks. 

6 THE WITNJZSS: You’te welcome. 

7 h4R.Bv MadamForcpason,witltymtr 

8 pamissiat, I’ll acuse h4.s. Tripp for ten minutes. 

9 THE FOREPERSON: Yes. 

0 MR. BINHAK: Ms. Tripp, you’re excusaI for ten 

1 minutes. 

THE wl-nEss: Thank you. 

(Wiaxss acusal. Witness recalled.) 

THE FOREPERSON: Ms. Ttipp, you are still undu 

SoItoldhimabouttbektterIhadwtittento 

Leon Panetta when I left in which I identifti Kathleen 

without using bef name whar I was expressing my frustration 

at what had evolved. And in that loner I refanzd to 

Katbleco as a self-proclaimed intimate of the President who 

was hired in my stead. 

2 

3 

4 

5 oath. 

6 

7 

8 Q 

THE WlTNESs: Yes. 

BY MR. BINHAK: 

AR tight. Ms. Ttipp, we&me back. You’tc the 

And I explained to him how I had delivard that 

letter so I knew it was receival by Leon Panetta. That was 

by way of hand deliveard red dot within the White House., 

which is a little systan which kts -- the red dot indicates 

9 same Ms. Tripp that was testifying this morning? 
0 A Yes. 

1 MR. BINHAK: Madam Forqxrson, do we have a qmrup, 

2 arc we in session and are thae any unauthorized pwpk in 

3 tkroom? 

4 THE FOREPERSON: WC are in session. WC do havt 

5 quorum and there are no unauthorized people in the arand iurv 
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room. 
Page 65 

MR. BINHAK: Thank you very much. 

BY MR. BlNIUK: 

Q All right. Ms. Tripp. when we left off, you were 

discussing with the pd jury the converwtion that you had 

on the evening of July 29th with Bruce Lindsey, a telephone 

conversation. Is that correct? 

A Yes. 

Q All right. And when we left off, I think 

specifically you were talking about how you had - during 

that conversation. you told Mr. Lindsey catain information 

about how your relationship with Kathleen Willcy developed 

over the time you ~TR at the white House. Is that correct? 

A Yeah. We didn’t spend a lot of time on that. 

Q Okay. Did you tell Bruce Lindsey during this 

conversation that based on what you knew Kathlem Willey was 

mgaging in an ongoing llirtation with the President? 

A Yes. 

Q Can yous umma& what tbe two of you talked about 

rqarding that? 
A Well, we talkai about it and I explained to him 

that- 

Q Did you tell him when the flirtation starbd? 

A Yes. 

Q Whenwasthat? 
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Page 70 
A ‘IhatIwasawareof? 
Q Yes. 
A During the ‘92 campaign. 
Q Did you charaderize Kathleen Willey’s marriage to 

Bruce Lindsey? 
A Yes. 

Q Whatdidyoutihimaboutthat? 
A Thatshehadsaidthatitwasonverysbalqground 
Q Did you discuss with Mr. Lindsey how aggressively 

KathIeen Wiliey would fIi.rt with the President? Did you 
characterize that at all? 

A Yes. 

Q Okay. What did you tell him about that? 
A Ju.stthat,youknow,shehad-sbehadbeenvery 

interested in the President and she felt that it was 
reciproca~thatshewasin&restedintakingittoa 
different level, that she spent a lot of time and effort on 
notes and her appeamnce and opportunities to see the 
President. 

Q Did you describe to Bruce Lindsey what Kathleen 
Willey had told you about the actual incident that occurred 
between Ms. Willey and the President? 

A I didn’t get into detail with him because it seemed 

as though whenever we got into actual details of the actual 
event, he wanted me to meet with Bob Bennett. 
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Q Did you tell him that the event occurred in the 

study? 

A Yes. 

Q What was Bruce Lindsey’s response to this 

information? Did he try to persuade you or anything about 

Kathleen Willey? 

A Well. in between ati the times that he said the 

President emphatically denies this. be also said in his very 

nice way but rqeatedly wbenz it sent chills up my spine -- 

Well. the other thing. too, is that when I had 

worked with Bruce and known him for the whole time I was at 

the White House, he was never this formal and this time be 
was very -- it was always “Ibe P&dent” “the President.” 

“the President,” wkre at otbe~ times in the beginning k 

would say “Bill.” It was just that lax, but I would ~lcver 

say “Bill.” 

But also at this point he was saying, “Well, surely 

you would agree. would you not, that Kathkzn Wilky is, of 

course, unstable.” That k&t coming up rcpeatiy. 

Q Did be explain anything about that? 

A Yeah. He said. ‘You would agree, would you not, 

that sk has exhibital unstable behavior. Wouldn’t you agree 

that, you know, her husband committed suicide and Sk’s 

coming out with this outlandish story. Wouldn’t you ague 

that this was unstable?” And for the many times k asked me, 
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I didn’t respond at all. 
Page ,_ 

And, finally, I said, “Well, I guess you could say 
that based on the emotional trauma @tt anyone woman would 
have suffered during the suicide of a spouse and the fatba 
of her children that, you know, her behavior could become 
unstable for a period.” I said, you know, “But I didn’t 
think she was unstz#e at the time.” 

Q Did Bruce Lindsey mention anything to you about the 
fact that Kathleen WiIley had changai her story, in his 
opinion? 

A Well,hewasn’twiIIingtoconcedethatanyofit 
hadeverhappencd. Imean,thepartylineIwas@tingwas 
this did not happen. This did not happen. And be kept 
waitingformetoagreethisdidnothappen. Soweweren’t 
connecting there. 

Q Didyoutellhimthatshehadchangedherstory? 
A Yes. 

Q What did you say about that? 
A Isaid,“Atthetimeithappened,itwasnot-she 

did not perceive it as sexual harassmen t. That is not what 
she told me fhat day. That she came upstairs to f-d me 
immediately afterwards and relayed to me what had happ 
and asked me to go outside with lx& 

And I said, “Contrary to what she has said, she 
didn’t bump into me, she came to find me.” I explained that 
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1 I had taiked to her at length after Michael lsikoff had 
2 called me and that I just couldn’t believe she was nou 
3 calling it sexual harassment, that it had ban very forceful 
4 and strong and she’s a small person, but tit at the time she 
5 did not feel that way. 
6 Q Did you discuss with Bruce Lindsey the fact that 
7 the President had called Kathleen Willey with a condolence 
8 call after learning that her husband had committed suicide? 
9 A Yeah. Well, I mean, that - Kathleen Willey during 
0 the time that her husband’s body had been found -- now, this 
1 was again November of ‘93, in my opinion just seemed to - 
2 well, she showed no outward signs to me on the phone of 
3 mourning or grieving. 
4 It was mom or less what you might think anyone who 
S had been married to someone for 25 years, you would think 
6 maybe was just shock, just not --just denial because there 
7 was none of this, oh, my God, my children’s father has just 
8 blown his brains out kind of thing. It wasn’t like that at 
9 all. Or when she read me the notes that Ed bad left for 
!O Shannon and Patrick and for herself, it was very matter of 
!l fact. 
!2 so I -- you know -- andwhenIwastalkingtoBrucc 

!3 Lindsey ahout this, you know, I said that the President had 
!4 called with a condolence call, but what had happened was 
!S Nancy Hemrcich had called earlier in the day to say to 

Page 7 
1 A Yeah. Didn’t wy talk about this already? 
2 Q Yes, we did, acrdly. Sorry about that. Did 
3 Bruce Lindsey and you discuss whether you would have to 
4 testify about this anyu’rrre and, if you did, what would 
S happen? 
6 A I don’t remembz if we talked about if I would have 
7 to testify. What I remember is his saying repeatedly, “You 
8 really need to go see Bob Bennett.” 
9 Q Did you tell him that if you were narrowly 
IO questioned about that incident, about this incident, you 
I 1 would do fine? 
12 A Yeah, the same way I always have in all their 
13 scandals I’ve testified in. 
14 Q Did you tell Bruce Lindsey that Michzl I&off had 
IS leaked the story to the Drudge Report? 
I6 - A Yes. ‘Ihat was my opinion. 
17 Q Did you agree to go see Robert Bennett, the 
18 President’s personal laqcr, based on Lindsey’s request? 
19 A Yes. 
!O Q Okay. Tell the grand jury about that. 
!1 A Well, I agreed to go see him for a couple of 
!2 reasons. Number one, because I knew I couldn’t say no and 
!3 survive my job and, number two, because I felt that if I just 
!4 went forward and told everything to Bob Bennett that 1 wou11 
!S at least do what Monica had been saying all along, which is 

Page 7L Page 7( 
1 Kathleen, The President would like to call you to express I eytolook8stho~I~~moreateampla~. SoIagreed 

2 his condolemas.” 2 todothat. 

3 AndIguesseithersome-Ithinkswneoneelse 3 Bob Bennett actually called me himself the 
4 took the caIl in Kathleen’s house because she hadn’t gotten 4 following morning, I believe it was the following morning. 
S itandthenshecalledbackNancyandsaid”Hecaacallme S It was either the following morning or that night. I think 

6 anytime.” Thcnhecalled,thePresidentc.alled,ataoother 6 it was the following maming, though.. And WC agreed to a 
7 time to express his condolences and he even told her on the 7 timeandasit~sout,Ihadarrangedtotakesometime 

8 phone, according to Kathleen, that he was going to try to 8 offinthemomingandgetmyhaircut,soIwasgoingto 

9 makcittotbefuneral. SoIhadexpiainedallthatto 9 havetodriveinthatdayinsteadoftakingtbebusandthe 

0 Bmce. 0 Metro. 

1 Q Did you talk to Bruce Lindsey about a telephone 1 And I was driving down toward Georgetown, which is 

2 call that you had with Kathleen Wiiey? 2 about a hour’s drive from my house, and I started to get 
3 A Yes. At length. 3 scarexl. IwasscaredhecauscIalsoknewIhadtotellBob 

4 Q Okay. When was this telephone call? 4 BennettifImetwithhimthatIhadbeentalldngtoIsikoR 

S A That was the one I told you ahout following my S and that I had told him certain things. 

6 meeting with - first meeting with Michael Isikoff. 6 Q Why would you have to tell Bob Bennett that and not 

7 Q All right. And what did you tell Bruce Lindsey 7 BruceLiidsey? 

8 about that telephone call? 8 A Well, because Bob Bennett was the lawyer who wanted 
9 A Well, I think I remember telling him that we had 9 to know. I mean, Bruce made it clear that he - you know, he 

0 had more than one phone call and that at the conclusion of my 0 wanted me to talk about this with Bob Bennett, so - 

1 convasaticms with Kathleen I absolutely believed that she 1 It was as though Bruce was willing to talk about _ 

2 now believed that it was sexual harassment, that over time 2 certain things, but other things he wanted to sort of have a 

3 she was seeing things in a different perspective. 3 fue wall against. “Go to Bob Bennett. Go to Bob Bennett.” 
4 Q Did you and Bruce Lindsey discuss Kathleen Willey’s 4 And I also knew that my attorney would be very 

5 call to Nancy Hemreich? 5 disappointed and, in fact, much more than disappointed if I 
- -^ 
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Page 77 Page 79 
I hadn’t consulted him before going. 1 Bennett? 
2 And also at that very same time, the Michael 2 A Yes. 
3 I&off story was escalating. I mean, I knew it was going to 3 Q Okay. So what was he angry about? 

4 pop any day and I had already talked to Mike, so I knew this 4 A He said he would have wanted me to go to Bennett 
5 was all going to come out. 5 but now it was too late, that I had talked to Isikoff which 

6 I just didn’t know that my name would be associated 6 was a very bad thing to do, that by doing that I left the 
7 with it in the article, but I figured those who knew would 7 White House no choice but to neutralize me and that going to 
8 figure it out even if my name were not used. 8 see Bennett now would absolutely be suicidal in terms of my 

9 So I called Bob Bennett’s office from my car and 9 protection, that anything I said to Bennett would be used to 

1 o said that I was running late and I may have to change the 10 neutralize what I had said to Mike Is&off. 

1 I time and they agreed to that. Then I called Kirby, my 11 So that gave me a little confidence that Kirby 

1 2 attomeyatthetime-- I2 really was on my side more than the White House’s side, but 

1 3 Q Just give his full name for the record. 13 ultimately I found that not to be true. 

1 4 A I’m sorry. Kirby Behre from Paul Hastings 14 Q Did you ever find out whether the President 

1 5 something and Walker. Who advised me to just come to his 15 comme@ed on the fact that you didn’t go to see his lawyer, 

1 6 office, not to go to Mr. Bennett’s office and that be would 16 Robert Bennett? 
1 7 take care of canceling the appointment. And I called Michael 17 A Yes. Many times. To Monica. He said, “She 

1 8 I&off to tell him what was going on. 18 screwed me.” “She f-cd me over.” He was livid. Absolutely 

1 9 Q Why did you call Michael Isikoff at that Point? 19 livid. And Monica, who had put so much on the line saying I 
2 10 A BecauseIwantedtoensurethathewasn’tusingmy 20 was a supporter of this and so on, said, “She was accosted by 
2 11 name in the article. Mike then met me -- asked me where I 21 Michael I&off and no one called her back from the White 
2 12 was going, I told him. 22 House.” So she was stilI defending me to the Ptcsident. 
2 13 He met me at the hairdresser’s and came in and 23 She said, “I’m telling you right now that Linda is 
2 :4 talked to me while I was having my hair done, which 24 fearful for her job and if you fire her, she’ll write a 
2 15 prompted - it turns out, a Washington Post reporter was 25 book.” 

Page 78 Page ou 
1 thercandcameupt.omeandsalcl,afterMikeleft,”Areyou 1 Q And what was tht Praidcnt’s Isponse? 
2 Kathleen Willey?” 2 A Hc said, Well, obviously I can’t fuc ha right 
3 And I said, “No, I’m not” And I didn’t telI her 3 now, canI?+’ 
4 whoIwas. 4 QW’bdidthcNewsw~& . artick achmlly come out? 

5 IrepeatexllysaidtoMike.,“Look,Iwantthisstory 5 A August4tb_ IwasstilIattkbcach. 
6 togetout,Iwantyoutohaveitrlght,Idonotwantmy 6 Q Andwbatwastbcresultofthat? Didyourcadit 
7 name associated with it.” 7 right away? 

8 And he goes, “No, no, no, no. This is - it’s not 8 A Ircaditrrso&I-ye& 
9 going to be a problem, Linda. Not going to be a problem.” 9 Q Didyougctanycallswhikyouwueattkbcach? 

1 o So once the woman left, the reporter left, and I left to go 10 A Evay&tdy. Monica. Kirby. My mom an~evuyonc 
1 1 to Kirby’s offtcc, Mike met me outside and asked me to go 11 was time watching this wtmk mess. My assistant at tk 

1 2 aerossthestreettoacafe. 12 Pentagon who was hclpin8 me monitor the wbok mess, tin* 
1 3 We sat theta for a few minutes and we continued to 13 Huff. 
1 4 talk about the story. He then asked me, “Well, just tell me 14 I was tcrrifikd because I kept screaming on the 
I 5 how Kathleen looked when she came out.” And I told him. 15 phone to Kirby, this was prior to its actual publication, 
1 6 Never once did we go back on the record or off deep 16 “If Michael I&off prints this this way, I’ll come back to 
1 7 background, and yet those are the very words I used, just 17 no job at all.” You know, lx promised he wouldn’t 
1 8 like that, in talking to Mike that appeared in Newsweek. So 18 I said %xn’t you do anything about that? I 
1 9 he chose to use me. 19 thought they bad to respect their sources.” And be just 

2 0 I left there and went straight to Kirby’s office. 20 said, “Look. we bavc neutralized it as much as WC can. 
2 1 I explained to Kirby what I had done. He was very angry. 21 MichaclIsikoffhasegr&dnottousctheIstoftbc 

2 2 Q When you say you explained to him what you had 22 quote that Bob Bennett used.” It WBS just a mess. It was 
2 3 done, did you tell him that you talked to Isikoff? 23 a mess. 

2 4 A Yes. 24 Q What was Monica saying when she was calling you? 

2 S Q Did you teil him that you were intending to go to 25 A “You have to f= this. You have to fix this. You 
-- - ^^ 
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Page 81 
have to fix this.” 

Q What did she mean by &at. ‘You bavc to fix this”? 

Or what did you understand ha to mean from the context? 

A Well, it was more than ‘You have to fur t&is.” It 

was ‘You have to make this go away. You have to fix it. You 

have to say that that’s not what you said that’s not what 

you meant.” It started out that way and enda3 up being more 

guidance on how to release the statement which we ultimately 

did. 

Q Apart from tbe fact that h%cbael hikoff used your 

name when you bad expected to talk to him on background or 

&ep background, as you call it, did’k accmatcly descrik 

what you said to him? 

A He accurately describal what I said to him, but 

cvenwbcnIwastalkingtoMiktatthatpointintimtIwas 

careful and be left off the careful portion. so k quotai me 

accurately but not fully. 

1 had said at tk time, “I don’t know. I wasn’t in 

the room.” Which I bad come to klieve was a safe thing to 

say, based on my conversations with Monica. So - 

Q And you told the grand jury earlier this morning 

that Monica Jxwinsky call4 - during t& discussion wc were 
having, you said that Monica tinsky cakd your lawyer at a 
time. Can you describe what that was and bow that fit into 
this particular evalt? 
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Page 82 
A Well, she called him several times. She would not 

tell him her name. 
Q Whatwasthetimeperiod,thoUgh? 
A WhenIwasatthebeach 

Q Okay. So just after the article appeared? 

A Right. Saying, you know - first of all, YOU know, 

how the statement should xad, what - it was very important 
thatIbesecntobeateamplayer,tbatthiscouldbefixed 
int.heeyesoftheadmini&ationifaxtainthingswere 

done. Ihat kind of thing. 
MR. BINHAK: Let me ask you to turn to Tape 23, 

page 73, line 22. 
THE WITNESS: Wait a minute. I don’t even think 1 

have Tape 23, do I? Oh, is that what this is? 
MR. BINHAK: Yes. 

THE WITNESS: Sony. Okay. Tape 23 -- I’m sorry, 
what page? 

MR. BINHAK: Page 73, line 22. 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Susanin.) 
“Ms. Tripp: I mean, you know, Kirby wanted no 

details and I -- ” 
“Ms. L&n&y: No, I -- that’s fine. That’s -- 

you know -- * 
“Ms. Tripp: He knows you work with me, he knows 

we’re friends.” 

i- Page” Thursday, July 16,1998 
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“Ms. Lewinsky: I’m Sure he figured out I’m the one 

who callzC him.” 

“Ms. Tripp: He didn’t say. He didn’t say.” 
“hk. Lewinsky: I’m sure he fgured that out.” 
BY MR. BINHAK: 

Q Now, this Tape 23 is a conversation that you had 
later, far lacer, than at the beach, correct? 

A Yes. 

Q All right. When Monica says, “I’m sure he f&red 
out I’m tlx one who called him” and you say, “He didn’t say. 
He didn’t say,” and then Ms. I~winsky says, “I’m sure he 
figured that out,” what is Monica Lewinsky referring to 
there? 

A She’s referring to the anonymous calls she made 
to K&by during the week of August 4th. Monica was in fact 
theonewfiotooktheKirbystatementandhandedittotbe 
President so that he could read the statement and sort of get 

his blessing on the statement. 
MR. BlNHAK: All right. .I’m handing you what’s 

marked as LT-5. 

(Grand Jury Exhibit No. LT+CC 
was marked for identification.) 

BY MR. BINHAK: 
Q Just for the record, LT-5 is three photocopied 

pieces of paper which contain some typing and some 
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Page 84 
handwritten notes and they’re all stapled together. Is 
that co&? 

A Front and back. Yes. 
Q Letmeaskyouassoonash&Susaningetstotk 

page,toturntopage2. 
A Ibcbaekofpage- 

MR BIl$$$AK: ‘Ihe front of page 2. 
THE WITNESS: okay. 
MRBINHAK: Theseccmdpage. 
A JUROR: Whose handwriting is this? 
MR. BINHAK: We’ll get to that. 
MR. SUSANTN: Mr. Binhak, I just want to point out, 

some of tkm are stapled out of order. 
MR BINHAK: Oh, okay. 
MR_ SUSANTN: In other words, some of them Qa’t 

have any typewriting on the top page, but it looks like 
they’re otlzrwise complete. 

BY MR. BINHAK: 
Q First of all, in response to the grand juror’s 

question, whose handwriting is all this? 
A It’s all my handwriting. 
Q And who typed tlxse? 
A Idid. 

Q You prepared all these documents, is that mrrect? 
A I did. 

Page81 -Page84 
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Page 8: 
Q The second page of LT-5 is a letter. Is that 

correct? 

A Yes. 

Q Would you do me a favor. please, and just read that 

Ietter? Is this a letter that you prepared? 

A It’s a letter I typed. “Lcners Editor. Newsweek. 

251 West 57th Street. New York. New York 10019-1894. 

First paragraph: “I would like to clarify the 

questions that have arisen about my involvement in the matter 

reported by Newsweek in its August 1 ltb edition. Contrary to 

the perception held by many that I granted Newsweek an 

‘interview’ for this story, the truth is the reporta 

appeared, uninvited and tmatmotmced, in my office at the 

Pentagon in late March 1997. I was compelled to respond when 

he asserted that Ms. Willey had given him my name, as a 

purported contemporaneous witness who could corroborate her 

new claim of harassment’ or ‘inappropriate behavior’ on the 

part of the President.” 

Next paragraph: “My msponse then, as it remains 

today. was that this was completely inaccurate and that her 

version in 1993 and k version in 1997 were wholly 

inconsistent. One must won& how such disparate allegations 

spanning a period of four years could have much, if any, 

credibility.” 

Page 86 
Last paragraph: “Regmding the comment made by the 

Ptesidatt’s attorney about me, which appeared in the same 

artick, I am acutely disappointed that my integrity has been 

questioned.” 

Signa& “Linda R. Tripp, Dcpartmcnt of Defense, 

Washington. D.C. 20301-1400,~.” 

7 AndthentheaearesomeNcwswalcnttmbersttnderneath 

8 that 

9 Q Okay. Now, you just said to the grand jttty that 

0 youtypedthislemrr. IsthatcoIIeet7 

1 A Right. 

2 Q It’s an accurate copy of the letter that you typed? 

3 A It is. 

4 Q All right. Why don’t you ttll the grand jurors the 

5 circumstances that surrounded your typing this ktter. 

6 A WhenIretumedfromtbzwukatthcbeach,Ihad 

7 many, many, many visits and calls from Monica in which she 

8 toldmethatitwouldbeagoodcaturmoveifIftxedthe 

9 damage I had done in the Newsweek article. 

0 Andthatstarted-atkastitstartedtothe 

1 point where I really began to notice the spin I was supposed 

2 to teU, the story I was supposed to tell. 

3 And she would continue to say to me., “It makes 

4 sense, doesn’t it? It makes sense.” 

5 MR. BINHAK: Madam Foteperson. we just had a grand 

1 
5 Page 87 

I juror enter the room. Do we still have a quorum? 

2 THE FOREPERSON: Yes, we do. 

3 MR. BINHAK: And there are no unauthorized pelf 

4 present. Is that correct? 

5 THE FOREPERSON: No, there are not. 
6 MR. BINHAK: I’m sorry to interrupt, Ms. Tripp. 

7 THE WITNESS: In any event, the guidance I had fror 

8 Monica as to how the letter should be written essentially is 

9 documented in this letter. 
I 0 The only difference is that my first attempt at 

I 1 this I called Mike Isikoff and asked that he help me place it 

I 2 and I read it to him on the phone and it was much more harsh 
1 3 as it pertains to Mike I&off. 
1 4 He suggested that I change the wording of the 
1 5 second-sentence where it says now - it says, “Contrary to 
1 6 the perception held by many,” those were words that Mike 

1 7 Isikoff asked me write because my words had, and I don’t 
I 8 remember them exactly right now, but were much more 
1 9 inflammatory as it pertained to Mike. 
2 0 I kind of felt Iike I had to use his advice, a, 
2 1 to see that it got published but, b, because by then I had 
2 2 been talking to Mike Isikoff in depth off the record and 
2 3 did not want to take the chance that he would retaliate 
2 4 against me. 
2 5 But the rest of it mimicked the guidance I had 

I Page oL 
gotten from Monica as well as Kirby Behte had gotten from 

Monica during the time I was at the beach about how m needed 

to explain my words to Newsweek. 

Q Was this particular letter published? 

A No, as a mattu of fact, it wasn’t. And I 
/ continuedtocalIMikeIsilcofftosecwhmit-woul&ifit 

would be publi&ed+d I fmlly tec&ul hack - be 

explainal to me that he didn? have much input into the 

letters scetiotl of the magiume. 

1 ItoldhimthatIdiQ’tbciimthatandtbatthis 

1 was an important story, surely he could see to it that tk 

1 other side was reptesented. He told me couldn’t do a lot, 

1 he’d see what he could do. 

1 NextthingIlutewIreceivedafaxairsponsefnmt 

1 News& saying that I had not altaui or changed the 

1 substance of the story, therefore, they chose not to publish 

1 it When I got that fax, I showed it to Monica and she was 

1 very upa. 
1 Now, I should back up and say that at that very 

2 same time that I was waiting for it to be published I had 

2 spoken of this letter to Doug Wilson, who was the - what’s 

2 his title - Deputy Assistant Sectetary of Defense for Public 

2 Affairs under Cliff &math. A very White House tied in 

2 appointee. Who asked mc about the kaa and suggested that 
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Page 8! 
Ncurweek mw. I said I’d rather do it on my OUI. 

When I got tlz fax back. I showed it to Monica. 
I said. “Look. I tried. They didn’t publish it.” 

She said ‘Ut have to get this letter out. We 
ha\r to get this lena out.” And she was very upset. 

She took a copy of the letter upstairs to her 
offwt witb her. Latex on. she told me that she had ha&d 
it to the NBC correspondent assigned to the Pentagon and 
said’Younadto~thatrhisisthcKalstoryand~w 

n&d to get this on tk air.” 

ThcNBC corrspondcnt was a female, I don’t 
ranmber what ha name was. Monica told me she bad done 

this~thatshchad~ivcnacopytothisreporta~ 
I m&stood had t&i oat0 it until recently. Monica did 

tbaf without my pezmission. without my knowledge. Aad to my 
knowkdge_itwasnotusuiatthetime. 

Q Let’s go over a couple of sentences in the ktter 

with the grand jury. In tbe fmt paragraph the third 
s~lmce, “I was CompeIled to respond when he assated that 

Ms. W&y had givco him my name as a purported 
contunporaneous witness wbo could corroborate her new claim 
of ‘harassment’ or ‘inappropriate behavior’ on the part of 

tbc President.” 
Are you now discussing about what Mike IsikoE told 

you 00 March 24th? 
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A Yes. 
Page 90 

Q And that was that Kathleen Willey had identified 

youasawitness? 
A ThewordsbedtomeWere*COntemporaneous 

corroborative witness” 
Q Andherclaimwasthattheincidtntwasharasrment, 

sexual harasszlent. ot inappropriate behavior7 
A AsitwasrelayedtomebyMikeIsikoffinMarchof 

‘97. Yes. 
Q And that was inconsistent with what Kathlem Willey 

had told you in the meeting that you had with ha in West 
Exec after the incident. Is that correct? 

A OnthesecondfIooroftheWhiteHouseandonWest 
Exec immediately following the incident. 

Q And also it was inconsistent with the phone caUs 

that you had subsequent to that? 
A No,actuallytbephonecallIhadwithKatl&en 

that evening following my initial conversation with Mike 
I&off was now wholly harassnent on Kathleen’s part. 

Q Right. I might not havebeen clear. What Imeant 
is in the calls that vk”e~e subsequent to the meeting in West 
Exec. 

A You mean the telephone calls in ‘93 between 
Kathleen and myself? 

Q Yes. Those wrre inconsistent with what Michael 
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Page 9 
I&off was saying about h arassment, correct? 

A Well, yes, since Kathleen was plotting how the 

relationship could continue in light of her husband’s 

suicide. Yes. 
Q Now, in the next paragraph, you say, “My response 

then, as it remains today, was that this was completely 
inaccurate and that her version in 1993 and her version in 
1997 were wholly inconsistent.” 

Explain exactly what you mean by that. 
A In November of 1993. Kathleen was excited, happy 

and althcugh she found the incident in the Oval Offke to be 
overwhelmingly forceful and much more - used the word 
“violent” than she would have expected, she welcomed the 
advances. The new version in 1997 has Kathleen viewing the 
incid@ in an entirely different way. 

Q Up to this point, is there anything to that 
sentence which ends with “were wholly inconsistent,” is 

there anything inaccurate about this letter? 
A No. 

Q Now, the next sentence says, “One must wonder how 
such disparate allegations spanning a period of four years 
could have much, if any, credibility.” 

Tell the grand jury exactly what you mean or what 
you meant by that sentence. 

A Well, that’s really not my sentence. That’s the 

I 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

B 

9 

D 

I 

2 

3 

1 

5 

5 

7 

3 

9 

I 

I 

2 

3 

1 

5 

Page 9; 
spin that I got from Bruce Lindsey, the July 29th, and that 
continued to be the focus of Monica’s attempts to get me to 
recantwhatIhadsaidtoNewsweek. 

Q And why tkn did you write this sentence? Well, is 
this sentence, incomplete, or just - or how would you 
&irac&zthatseotence? - 

A We& 1 mep, it’s not that it’s not true. It’s 
justthatthesearen’tmywords. l’besearehow-howdo 
explain this - it’s true that four years had gone by and the 
versions had changed. I happen to believe that there’s a 
reason for that and I don’t believe that Kathleen is 
necessarily lying about this. 

What this is is the White House’s attempt through 
Monica, and I believe this fully, to recoup some value from 
what I had done to them in Newsweek. 

Q So why did you write that sentence? Why did you 
include that sentence in your letter? 

A To save my job. 
Q Then the next paragraph -- 

A JUROR: Excuse me. When you say they’re not your 
words, you don’t mean that you didn’t write it. 

THE WITNESS: I typed it. 
A JUROR: But somebodydidn’t dictate it to you. 
THE WITNESS: Monica was standing with me the 

entire time, going over -- 

Page 89 - Page 92 
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Page 93 
1 A JUROR: So did Monica tell you what to write? 

2 THE 1-ITNESS: Mm-hmm. For that one, she did. 

3 A JUROR: Did she have it written down on a piece 

4 of paper? 

5 THE UTTNESS: Yes. 
6 A JUROR: Thank you. 
7 THE WITNESS: You’re welcome. 

8 BY MR. BINHAK: 

9 Q Now, the third paragraph says, “R-ding the 
0 comment made by the President’s attorney about me,” the 
I “President’s attorney,” that would be Bob Bennett, right? 

2 A Yes. 

3 Q “Which appeared in the same article, I am acutely 

4 disappointed that my integrity has been questioned.” 

5 First., can you just remind the grand jurors what 

6 Robert Bennett was quoted as saying about you in the article? 

7 A ne part that was printed? 

8 Q Yes. 

9 A “Linda Tripp is not to be believed’ 

0 Q And what was the part that was not printed? At 

I least as Michael I&off told you. 

2 A And as Kirby told me. “Because she has been wholly 

3 inconsistent throughout” or at least very Close to that. 

4 Q Why was Kirby Behre able to convince Michael 
5 Isikoff not to print the second part of that quote? 

1 
Pq 95 

1 And I knew it to bc what it was. which was, you 

2 know. the White House dama_pc control fe@rdlcss of who 

3 suffers. but - and, you know. Monica would say ta me on mar? 

4 occasions, “Don’t you understand they bad to do this?” 

5 WeU, yeah. on an inteUc7Zual level I knew what 

6 Kirby had said and what Monica bad said was true. they had t’ 

7 neutralize me. On an emotional kvel. I felt that. hey, I’m 

8 telling the truth and you may not like it but it’s tbe 

9 truth. And so to question my intc&y I tbougbt was 

I 0 unconscionable. They can say tbcy don’t Iike me and they 

1 1 don’t like what I say and they can fire mc. but they, in my 

1 2 opinion, should not have said something that was untrue about 
1 3 me in the national media. 

1 4 MR. BINHAK: Madam Forepason, I’m aware that WC’= 
1 5 a little ~vver time. I’d like to ask one last quick question 

1 6 and then we’ll be at a very logical time to break for lunch. 

I 7 THE FOREPERSON: Certainly. 
1 8 BY MR. BIN&VC 

1 9 Q Ms. Tripp, you said thex was one portion of this 
2 :O that dces that appear that you bad originally writta~ why 
2 :1 don’t you tell tbc grand jury what that was and wby it didn’t 
2 :2 appear. 
2 3 A Well,itwassomdhinghavingtodowitb 
2 4 Mr. Bennett and his clxuacterizing mc as someone who is 
2 5 untruthfnl and it bad to do with my opinion that tbe 
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Page 94 
A Kirby said, “You know that not to be true,” and so 

Mike I&off conceded that he knew that not to be true. 
Q He lmew that you had never changed your story, that 

your story had been consistent through the whole period of 

time? 
A In Michael I&off’s opinion, I had never been 

anythingbutczm.&ent,soheagredwitfiKirbyand 
presented that to Bob Bennett who angriIy fmalIy had to 

agree. 
Q And you wrote about that, “I am acutely 

disappointed that my integrity has been questioned.” 
Are these your words now? 

A Those are my words except that I had had another 
sentence which was stronger that I was asked to take out and 

I took it out. 
Q Okay. Frrst tell me exactly what you meant -- 

or telI the grand jury, if you will, what you meant when 
you wrote that third paragraph. What ~XXC you trying to 

convey? 
A Well, I mean, I -- remember, I found out about 

this the week I was at the beach with my family and they 

were -- we wae all absolutely amazed that the President’s 
attorney, not knowing anything about this essentially, 

at least having not spoken to me, could make that slanderous, 
libelous statement about someone in intemational media. 
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Pnsident tbrougb his attorney, Mr. Bamett, made the 
statemalt because I bappcn to know. having known 
Mr. Bamett and works-l alongsick both bq and tbc F’resicknt, 
thatMr.&nnettwouldncvabavcmadtsuchacommcnttor 
national publication or an immatiaml publication 
witbout tbc blessing of tbt Resident . 

Q Andwhydi~utakctbatout? 
A Monieasaiditwasnotagoodidratbat-you 

know, tbat it’s not unnatural &at I would aprss 
disappointment and still be a team playu, but tbat it was - 
it would be considaul combative if I attaekal the Rsidcnt 
dinXtly. 

MR.BINHAKz Madam Facpcrsm,Iamkomlyaweue 
that I’ve a~croachcd a coupk of minutes into lunch and I 

would apologize for that, but with your pamission, this is a 
goodtimctostopandIwillorc~Ms.Trippforth: 
lunchrime bmk. 

THE FOREPERSON: I rdy on m common ~~ISC OIEJ 
good jumt and why won’t ulrt take this time to have lunch 

MR. BINHAK: Ms. fripp, you m excusai for an 
hour. Bon appetit 

THE WITNESS: ‘l-hank you. 
(Wbcxcupon, at 12:41 pm., a lunchcon recess was 

taken.) 
+++*. 
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1 AFTERNOON SESSION 

2 (3% p.m.) 

3 ~lertxpon, 

4 LINDA R. TRIPP 

5 was recalled as a witness and. after baving been previously 
6 duly sworn by tbe Foreperson of the Grand Jury, was examined 
7 and testified furtbu as follows: 

8 EXAMZNATION (RESUMED) 

9 THE FOREPERSON: h4s. Tripp. I’d like to remind you 

0 you’re still under oath 1 

1 THE WITNESS: Yes. 1 

2 THE FOREPERSON: Please have a seat. 1 

3 THE WlTNESS: Thank you. 1 

4 BY h4R. BINHAK: 1 

5 Q All right. Ms. Tripp, welcome back. 1 

6 A Thank you. 1 

7 Q You are tbe same Ms. Tripp wbo was testifying 1 

8 carkintbeday? 1 

9 A Yes. 1 

0 MR. BINHAK: And, Madam Foreperson, do we have a 2 

1 quorum? 2 

2 THE FOREPERSON: WC most catainly do. 2 

3 MR. BINHAK: Is the grand jury in session? 2 

4 THE FOREPERSON: Yes. \HC BT~. 2 

5 MR. BINHAK: Are that any unauthorized people in 2 

Page 98 
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1 Q whm did you call Michael Isikoff and a& to speak 

2 with him? 
3 A From the car. 
4 Q From the car? 

5 A Mm-hmm. 

6 Q Why did you decide to call him? 

7 A I had already talked to Mike. I had already -- 

8 Mike knew what I had said, he had my whole story. So I was 
9 telling him that I had the call from Bruce and what Bruce 

0 wanted me to do and that I was having severe second thoughts 
1 and that my inclination was to call Kirby Behre. 

2 Q And when did you actually make the decision that 
3 you were not going to go see Bennett? 
4 A Inthecar. 
5 A JUROR: Ms. Tripp, was that before or after you 
6 called Michael I&off? 
7 THE WITNESS: I don’t remember. I just know it was 
8 in the car on the way down. 
9 A JUROR: There was no sequence? Do you know if 

0 one -- 

1 THE WITNESS: I don’t -- them was no significance 
2 in who I caLled frrst. It was all a question of me driving 

3 down saying I realIy don’t think I’m going to do this. I 
4 really -- I think I called Mike Isikoff before I c&d 
5 Kirby. I’m not sure. 

1 tberoom? 
2 THE FOREPERSON: Absolutely none. 
3 MR. BINHAK: Terrific. Thank you very much. 
4 BYMR_BIMIAK: 
5 Q All right. Ms. Tripp, bcfon we stopped for the 
6 lunchtimebnzak,weweretalkingaboutthisletterwhich 
7 we’ve marked as part of a packet of materials called LT-5. 
8 A Right. 

9 Q ‘l’he grand jurors had sevezal questions that they f 

0 wanted me to relate to you and I’ll do that, but tbe fast 11 

1 thingIwanttodoispopbacktoanis.suethatagrandjuror 1 

2 wanted me to talk to you about and that concems the day that 1: 

3 you were going to the hairdresser and it’s the same day that 1. 

4 you saw Michael I&off and spoke to him. 1, 

5 A July 30th. 1. 

6 Q Okay. The first question is wheo did you make the II 

7 decision to call Bob Bennett on that day or to go to see Bob 1’ 

8 Bennett on that day? 1: 

9 A Well, I had already made a decision when Italked l! 

D to Bruce Lindsey. 21 

1 Q So that was on July 29th. 2 

2 A Right. 2: 

2: 

2s 
2. 

3 Q And there was no change in that decision until the 
4 events that occurred on the day of the hairdresser. 
5 A On my way down to the hG&esse r. 

Page 100 
1 A JUROR: Wbat about Bennett? 

2 THE WlTNESS: I’m sorry? 

3 AJUROR: WbataboutBobBennen? Didyoueallhim 

4 fmt? 

5 THEWITNESS: Idon’tknow. Intim 

6 I don’t ranembu. 

7 A JUROl$ So that wasn’t a cause and effect? 

8 THEWlTNESS: Idon’tdit. Not-to 

9 impactmymemoq. Ijustrananberdialinganddialingone 
0 aftcz anotber. As a mattcz of facf I didn’t - I wasn’t the 

1 one who canceled Bob Bamett. 
2 Icalkdatkastonecifnottwiccfromtbcear 

3 torescbeduklaterintbeday. AndtknwbenIcalkdKirby 
4 andcxplaincdittobim.hcaskcdmctocomeovcrthcnand 

5 then be canceled it. So - 

6 A JUROR: Thank you. 

7 THE WlTNESS: You’re welcome. 

8 BY MR. BlNHAK: 

9 Q Okay. Now, let’s get back to tk letter, if you 

3 will. Do you have tbat in front of you? 

1 A Yes. 

2 Q Tbe first question that one of tbc grand jm 

3 asked me to pass along to you is this-particular version of 

4 the letter is unsigned and undated. 

5 A Right. 

Page 97 - Page 100 
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1 Q Was there ever a signed and dated letter? 1 deal of closed door, hush-hush kind of stuff. 
2 A I think I sent it just this way by fax. I don’t 2 And. in fact, brought Skip Rutherford from the 

3 recall if I had signed it or not. I may have. 3 Chief of Staff’s office upstairs and a man naz& Bill Burt{ 

4 Q Is there a reason that you didn’t sign and didn’t 4 and a lot of closed door -- and messages to ezhm that 
5 date the letter? 5 Bernie had the copy of the fax. So -- I never heard anything 

6 A No. 6 further about it, so I’m not saying that I thought he was 
7 Q You said that during the course. of your discussion 7 killed. I just say that to state that this was one of the 
8 with Bruce Lindsey -- 8 names on that list and it was a name that I recognized. 

9 A JUROR: Do I understand that you sent it as a fax 9 so -- 
0 unsigned and undated? 1 0 A JUROR: Thank you. 
1 THE WITNESS: No, you don’t understand that. I 1 1 THE WITNESS: You’re welcome. 
2 mean, I didn’t say that. What I said was I don’t remember if 1 2 BY MR. BINHAK: 

3 I did. I don’t send letters generally that I don’t sign, so 1 3 Q Can you think of any particular instances where 

4 my feeling is that this might have been -- the one that we 1 4 your job was actually ever threatened? 
5 have here which I provided to the Independent Counsel is 1 5 A Always. I mean, about this? 

6 probably one I reprinted out of my computer. 1 6 Q Yes. 
7 A JUROR: Say that to me again, please? That you 1 7 A Continually from Monica, but more so during this 

8 printed it off -- 1 8 tiiframe. 
9 THE WITNESS: I provided this copy to the 1 9 Q You described when you were-writing the letter a 
0 Independent Counsel. It appears likely to mc that it is one 2 0 few of the circumstances that some of the gtand jurors wanted 
1 that I regenerated out of my computer. 2 1 me to go into in a little more detail about exactly the 
2 A JUROR: I see. Thank you. 2 2 circumstances under which this letter was written. You wrote 
3 THE W’ITNESS: You’re welcome. 2 3 this Uter where? 
4 BY MR. BINHAK: 2 4 A My office. My cubicle on the first floor in the 
5 Q Another question that one of the grand jurors asked 2 5 Pentagon. 

Page lb 
Q And what exactly prompted you to write the letter 

at exactly the time that you wrote it? 

Page 102 
me to pass along to you was that during your testimony about 
Bruce Lindsey you said that as a result of tk conversation 

with Bruce Lindsey on the t&phone on tk night of July 29th 

that you were afraid that your job would be threatened and 
you actually said that you was afraid that you’d he killed. 
What’s the basis for that statuncnt? 

A Well, I don’t want to downplay the fact that there 
was some concern even that cerly that tbae was physical 

dangcx and h4onica and I had discussal that more than once, 
that it was unhealthy to do this kind of thing, that it was 

vayimportanttomyhcalthaswcllasmyjobthatIcns~ 
thatthcybelicvaiIwasae3unplayu. So-thatwasjust 
a thought that we had. 

A JUROR: Was thae cvu any example that made you 
have this type of f-7 

THE WTINESS: Monica had said on more than one 
occasion and had actually printal out for me this list tbat 

appeared on the eomputcr mti that had bum published in 

some publication that just IistaI a ridiculous number of 

probably unrelated suspicious deaths having to do with the 

Chtons. 

And several -- and I knew that - one I bad bad 

reason to be concerned about wh it happened. that was the 

death of the ‘92 Little Rock campaign security bead that when 
that fax came into the counsel’s office it caused a pt 

n Re: Grand Jury Proceedings Multi-Page m nunday, July 16,1998 

A Monica’srepeatedsuggesGcm&atitwouldbea 
good m move. 

Q AndMonicawasthuewhenyouwrcttetheletter? 
I A Yes. 

Q Didyou~inordertowrittthisl~orwas 
1 she at your desk and she just finally convinad you? 
I A Shecamedownfortheexpressreason,tohavemedo 

II theletter,andwedidtheletter. 
1 Q I think you testified before, and correct me if I’m 
1: wron& that Monica Lewinsky had a piece of paper while you 
1: werewritingtheletter. Whydon’tyoudesaibethattotk 
11 grand jury. 
I! A Ididn’tseeit. Shehaditinherhand Iwasat 
l( my desk, which is a small cubicle. I would be in this 
1: position, my 00mput.e~ was behind me. And right opposite-m 
II desk,~chiswiderthanthis,~twochairs,andshewas 
I! in one of the two chairs. 
2( Q So you’ve just described a distance of about five 
21 tosix feet? 
2; A I’m not sure. Whatever the width of a government 1 
21 desk is. 
2r Q About five to six feet, then. I 
2! A My whole cubicle was not more than six, seven feet, 

Diversified RcDorting Scrviccs. Inc. 1202) 296-2929 
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Page 105 
SO -- the chairs barely fit. It’s not like it was - it 

wasn’t a suite. Your knees bumpad tk desk. 

Q when >-II started writing the kncr. whose idea 

were tk words that you actually chose for tk letter? 

A Well,itstartcdoffwithIbadtbegenesis-I 

knew from Monica’s talk to me and kr paper exactly what the 

gist of tlx letter was supposed to be. 

Some words, “wholly inconsistmf” for instance, 

were words that I bad not chosen to use that Monica suggested 

I use. I said something about tky wuc completely different 

or something like that. That kind of thing. 

So I sat down, I was typing. This went through 

many different drafts kfore it was fulidai. by tk way. 

One of tbe tims sk went upstairs. I czdkd Isikoff and 

said I was working on this, I read him tk first draft, first 

or second draft 

He took exception to my characterization of his 

iIlvolvement and sugggted tk wording ‘y=ontraly to tk 

perception held by many.” And I & to do that, thinking 

that this would klp get it published. And I did that. 

Monica came back, went OVQ it some mcu~ 

I should k plain that I wrote ti k%ter in tezms 

ofItypeditandItookwhatcvertkugh&skgavcmeand 

wrote it until essartially Sk though that was a good 

product. 

Page 106 
MywkIeintcntindoingtbiswastbatitk 

publiskd and that it get me out of tlx fnc politically. 
Q Is that why you let Monica Lcwinsky convince you to 

writcalcttcxlikthis? 
A Yeah. Imcan,IknewIwasinbigtroubkatthis 

pointand,youknow,tkadviccIwasgetfingfromMonicawas 

thisisagoodcsrtamovcfoPyouifywwaattosavtyour 

job. 

Q Okay. And that’s why you put yip name on this 

kttcr. 

A Yes. YES. 

A JUROR: Excuse me. Did Ms. Izwinsky specifically 

state that if you didn’t do this that you wouldn’t have a 

job? 

THE WTI?Z%: Sk said - I’m trying to think of 

krexactwordsthatIeanrecalltothis&rc Sksaid, 

‘You can understand why you would lose your job, wouldn’t 

you?” 

AndIsaid,‘WcU,Itoldtktruth Ididn’t 

concede that it was sexual hassmcnt. I didn’t say 
that, yes, k was groping and assaulting ba in tk Oval 

Office.” 

And sk said, you know, ‘This is something you’re 

going to have lo do in order to show tkm that you’re on he 

team, that you’re a team playa.” 

Page107 
1 I would not IWe sent this iena if lhcrt were 

2 facts in knz that I felt Were completely wrong or compktely 

3 fake. TIX reality is that Kathl&n did change ha version 

4 ofevents. 

5 The spin in this letter that I don’t agnc with to 

6 this date is that her core story had no credibility. It was 

7 true. It happened. That was the spin I con& to. that - 

8 Look. You have to remanbert&tIhadhadtk 

9 conversation with Bruce Lindsey at this point. I knew what I 

0 was expected to do. I bad not done that. I had not gone to 

I Bob Bennett. I was in big troubk and it was my decision to 

.2 save my job to tk best way I thought 1 could. 

3 A JUROR: And you felt that h4.s. Lcwinsky had the 
4 powa to do this? 

5 _ THE WITNESS: I didn’t think sk had tk power. I 

6 think sk had tk authorization. 

7 A JUROR: To do what? 

8 THE WITNESS: To pass along information. Sk 

9 clearly had been doing that for some time. 

:0 A JUROR: And the information flow would go 

:l tk olkr way. that if you didn’t cooperate that sk in 

12 turn would k tk conduit through which you might lose 
13 your job? 

.4 THE WITNESS: No, I think tk fact - I don’t 

:5 think Monica would have caused me to lose my job and I don’t 
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think she would have tried to do that at all. I think what 
Page 108 

shewantedtodowasaxtainIyeosmtha.tIdidn’t. 
On the other hand, you have-to understand that she 

wasspendingagreatdealoftimeandefftiassuringtbc 
President that I was not not a tfzam plays, if that makes 
sense,thatIwasateamplayu. . 

ShehadaJotatstakeaswellandshehad 
basically promised them, as I found out wkn she finally told 
me about the July 14th mmting, that she would turn me 
around, 

A JUROR: Did she feel that her cooperation was 
going to advance her agenda? 

THE WITNESS: I think she thought that it would 
advance her credibility because she had stuck her neck out 
andhadputalotonthelinebystickingupformeandso 
shewantedtoproveherpoinfso~ospeak,IIinfact 
a team player, I wasn’t a loose eannon or someme considered 
as the President’s -- one of his enemies. So -- 

I continued to tell Monica that I believed what I 
said to Isikoff was true. I never told her that I didn’t. 
But I also. told Monica repeatedly that the Kathleen Willey 
incident, the core incident of which she spoke, was what I 
believed to be true, it was just hernew vu-sion of how it 
happened. So to the extent that a different interpretation 

of Kathleen’s story could be seem as me being a team player, 
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Page 10s 
that was fine and that was all they wanted. 

I mean. this wasn’t -- they never asked me lo 

completely lecant. They through Monica, in my opinion. asked 

me to change my spin. 

A JUROR: Did anyone other than Monica kinsky 

everr suggst or intimate that you were in big trouble because 

of the Newsweek article or that your job or your person was 

in any kind of danger? 

THE WllXESS: No. On the otha hand, I didn’t know 

many people who bad a oneon-one relationship with the 

Presidezi~ either. So - 

BY MR. BINHAK: 

Q Okay. Another question that one of the grand 

jurors asked me to pass along to you is why would you be 

surprised that the White House would chalkzge your integrity 

or that Bob Bennett would challenge your integrity when you 

waz tlx person who had made tbe statement to Newsweek? 

A Because it was a true statement. 

Q AU right. There was one otba question which - 

A JUROR: I have a real quick question. After you 

fmisbcd creating tbis kttcr with Monica in your office., did 

you give ha a hard copy of this leltex? 

THE WlT’NE?%: Not at that time. Not at that time. 

A JUROR: When did sbc ultimately get a hard copy? 

THE WITNESS: When I got the response from 
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Page 11c 
Newsweek. and I don’t remember what date that was, I don’t 
even know if I still have it, but Monica saw it as will, it 
was kind of a form letter, but in it it said their nzoning 
for not publishing the letter, for declining to publish the 
letter, saying that I hadn’t advanced the story or 
challenged-sometbingtotbeeffectthatitwasn’t 
newsworthy, my lettex wasn’t newsworthy. 

I showed that to Monica and that’s when she took a 
copyoftheletterandsaid,“IhavetoseewhatIcando 

with this.” 

AJUROR: Llidshetakealsoacupyofthereqonse 

back from Newsweek? 
THE WITNESS: I don’t remember, to tell you tlx 

truth. Ijustsortofhadthatonmydesklikeit’sdead 
now. I mean, it wasn’t going to do me any good, they WWXX’~ 
going to publish it. So - 

A JUROR: I thought that you indicated before, 
Ms. Tripp, that she had taken a copy -- Monica had taken a 
copy to show either the President or some-one at the White 
House to get their blessing. 

THE WI-I-NE!%: No. 
A JUROR: No? 
THE WITNESS: No. If I did, if I said that in any 

way, that’s not what I intended to say. 
A JUROR: Thank you. 
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Page 111 
THE WITNESS: It was the -- perhaps you’re thinking 

of what I said was sk pot the copy of Kirby Behre’s 

statement on my behalf. 

A JUROR: Okay. Thank you. That probably was what 

I heard. 

THE WITNESS: And she did show that to the 

President. 

A JUROR: Excuse me. The question about integrity, 

where you wac so concerned that the White House responded 

with a claim that you wuen’t -- that you didn’t have 

integrity. so to speak wkn you spoke to Isikoff knowing 

that you were attacking the White House, why would you be 

surprised that they would try to attack back? 

THE WlTNES!? I didn’t think I was attacking the 

White Heuse. 

A JUROR: But telling Isikoff -- 

THE WITNESS: TeUing I&off that this was not 

sexual harassment. that this was -- I was being named in 

that artick as being named as being ableto corroborate 

KarhleezCs story. 

I could say “No comment_” at which point a reader 

could consmnz from that that I was political and just not 

going to deny it or eonfinn it, or I could say it wasn’t 

sexual harassment. 

Now, remauk, I didn’t think this was going to he 
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Page 11. 
printed attributed to me. So, the reality is that they were 
aware that this incident happened, so - 

I took exception to the fact tbatthey would 
challenge my integrity_ ‘Ihere was a lot of things they could 
have said This was politically unwise or - or whatever 
thcy’dlikctosay,buttherealityisit~trut. So- 

To say I’m not to be believed, I took great umbrage 
atthat. So-Idon’tlieandIsawthatasan 
international smear on my name. I still do. 

A JUROR: ‘I&ink you. 
3YMRBINHAK: 

Q Okay. There was one other question which I’m going 
to pass over for now. Let’s back up because there’s matuial 
that I’d like to get before I ask that question. 

A Okay. 
Q IfIcouldaskyoutolookatthefirstpageof 

LT-5, and for tht benefit of the grand jurors, I’m talking 
aboutthepagewithtbetwoparagraphsoftypednotesonthe 

top. 
A Right. 

Q You testified earlier that you prepared this, the 
typing and the handwritten notes on this page, correct? 

A Idid 
Q Why did you make these notes? 
A This took place in my office over more than one 

Page 109 - Page112 
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Page 114 

at gate., hour and a half - repeated calls to off&, finally 
she came out and got her - long talk, be. left’ It says, 
‘She poke,” I asslmu? that’s spoke? 

A h#m-htntn. 

Q “SbespoketohimbefonsbeleftandtoldhimxX 
washystericalandattbcgatcandthatshewouldclearber 
inanddctam&zifshermsa’crazywoman.” 

A Right 

Q Whatdoesthatnotationmean? 
A ‘Ihis date, on Friday, September 12tb, again, this 

wasatatimewhenManicahadrepeatedlytriedtogetinto 
~thePresi~tandhehadindicatedherthathewouldsee 
heronthatdate,butsbewcrgotacallback. 

Sbe literally went to, I believe, the southwest 
gate and stayed there for an hour and a half, screaming, 
calling repeatedly to Betty, there’s a phone right outside 
there. Betty was not taking her calls. 

Monica was telling tbe uniformed division guards at 
the gate that she wasn’t leaving. And she stayed there for 
an hour and a half in this state, making the repeated calls 
to tbe office. 

Tbc “finally sbe came out” is finally J3eily came 
out to the southwest gate and got Monica They had a long 

talk. She told her that the President had left. Monica was 
very upset. 

Page 11: 
1 day. The day that I recall starting this was to enter the 

2 September 12th date. 

3 The reason that I did this was by this point in 

4 time, by this point in September, I decided I better have 
5 something written down L-e. And truth be told, I completel! 

6 forgot or couldn’t find the other notebook. I knew we had 
7 gone through this when it wasn’t something I wanted to save 
8 for future reference. 

9 This time we’re in the office and she was telling 

o me various different things and it was roughly around 

I this time and based on my notes here I would say it was 

2 precisely tight around this week in September where I 

3 staftedthinkingIneededtoarmmyselfwitbsomesortof 
4 record. So -- 
5 Q Why would you need to arm yourself with some sort 

6 of record? 

7 A Becauseitwasescalating. Eveqthingwas 
8 escalating. me pressure about Kathleen Willey and the 
9 idea that I would be subpoenaed, the Monica situation was 
0 escalating to the point whexe her behavior was very 

1 frightening. 

2 Sk was in her suicide threat mode. Her behavior 

3 was becoming inerea.singIy questionable. And I decided that 

4 it’s time to start taking some notes. 

5 Q The first type noted says, “Friday, !%plemher 12th 
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1 &tty told ha that sk had spoken to tk Fmidcnt 

2 kfon sk left to come out and get Monica and told him that 

3 Monica was hysmical and at tk gate and that sk would 

4 clear tu in. go get kr and &tcrminc if sk was. and sk 

5 used tk tam to Monica. Betty told Monica that sk had told 

6 tk Pxsidcnt that sk would go out and dctaminc if Monica 

7 was a crazy woman. 

8 Q Did you and Monica discuss this cvmt. other than 

9 you just listening to it? 
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A Well. I was livid. This was anotkr -pk of mc 

being very angry with Monica. that sk would behave tbis way, 

because of tk stalker label and this was anotkr time where 

I said I just can’t believe you would walk right into their 

plan to label you a stallcc~ and someone who’s not in control 

of her senses. Monica didn’t care. Sk wanted toga in and 

sk got in. 

Q What abour the second paragraph, “Sq.xankr 14th 

Sunday night - kr plane from Illinois was cam&d. luckily 

sk ran into Glickman who claii qk was with tb5r party 

and got kr on tbcir flight out but to National instead of 

BWl-skkdtogogctbcrcaratBWlandcalkdat7:OOor 

so - said sk would call him and if k cbeckd bis -sags. 

maybe k would call bcr back. He was at tbc pool at 7:30 - 

sk didn’t know if k had company or what. but k called bu 

later that cvming and said that k would taIk to XX XXX this 

Page 116 
1 w&k.” 
2 A Mm-hmm. Well, this follows, as you can tell by the 

3 datc,simrtiyaftakxScptanbul2tb&tuandabalfattbe 

4 soutbwcstgatc Attbeendoftheconvasationh4onicabad 

5 badwitbBetty,BUtyassttxdkrtbatsbewouldwwkitout 

6 sothatMonicaeouldscctbeF%&dcntwbcnsbegotbackfrotn 

7 bcrhiptoalieq&c!xI. 

6 Tllisnoteuplainstba~agaio,rbisdida’tpan 

9 out. &ny retumed on the evxn& apparently, of Sunday 

3 night Scptanbcx 14th told Monii that ba plane from 

1 IUinoiswaseancek&thatskbadrunintoSeu6aty 

2 GliclrmasIthinkkwasSecntaryofAgric~~oris,wk 

3 claimcdskwaswiththeirpartyandgothuontbeirfligbt, 

4 butskbaddqartaioutofBWIandbucarwasstillatBW& 

5 soMonicakdexpe&dtbatskcouldgetintoscetk 

5 President tkt evening. 

1 &nyktkrknow,calkdkxatsevmaso.bad 

3 to go pick up ha car. come all tbc way back, told Monica sk 

) would call tbc Prcsidcnt, leave a message and with any luck 

1 the E’rcsidcut would call Betty back and they wuc going to 

I trytoanangcforMonicatogetintbatcvaCug. 

I Bc%tylatcrtoldbcrtbatkwasattbcpoolat 

5 7:30,skdidn’tmn~owifkk&ompany~whowaswith 

I him, so sk hadn’t been able to arrange the ma& but tkt 

5 thePnsidentkdcallcdhalatPintbccvcningandsaid 
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Page I 1 

that he would talk to Monica some time this week. 

That was really not enough for Monica at that 

point. This was one of tk -- one of the times that it 

escalated to real emotional behavior on Monica’s part. 

Q And I take it from the way you’ve described this 

that you have an independent recollection of both of these 

conversations? 
A Ido. 

Q And do you recall making these notes? 

A Yes, I do. Well, actually, I had written them down 

fustandthenItypcdthem. 

Q Okay. Then just under the page, the fust page, 

where. it says “I&is week,” it says “Calls to M at her house 

from Betty Sunday night.” Is that correct? 

A Yes. 

Q What does that refer to? 

A That refers back to September 14th, that Monica 

received several calls at the Watergate from Betty that 

evening. 

Q ‘Ihenonthetopleftpartofthepage,itsays”4th 

July -- nice.” What’s that a reference to? 

A A lot of these notes are repeats as Monica would 

talk about them again of the same -- the very same 

conversation we had had the time I did the notebook. But as 

Isaid,Iwasn’tevensurewhereIhadputit,anditwasat 

Page 118 

bomc for SLUC somewbaC sa whcma sk would bring up a 

dateoratimebecausenowIamarmingmysdfwitbsomcsott 

of&Iwouldjotitdown. Thcinta~tionwastorctype 

tkse,butIncnrgotaroundtoit. 

Q So “4 July - nice,” &t’s sk rcfariq to then? 

A l-bat’s still tk 4th of July 1997. 

Q Tbmmovingdowntbctipartoftkpagc,canyou 

tell what it says b&m - it says PR cm tk photocopy that 

wchavcbae. 

A 

Q 
A 
Q 

to? 
A 

Q 
A 

Q 

“April 5th. f&.” 

And what das that rcfu to? 

Wbmskwasf~fromtbcWhitcHouse. 

“April 7, 1996, intimate” What dots that xefcr 

Tbcir mozting. 

And “intimate,” what does tltat refer to? 

I guess that’s how sk dcscribcd it. 

Then under that it says. “Called at 6~00 - Sunday 

night - booker - sk went and tkn ran out back door ‘cause 

Harold came in.” Wbat doca that refer to? 

A I don’t know the “CaIkd at 6.W indqendcntly any 
more and the arrow points to tbc paragraph, so I’m just not 

sun on that. but tk “booker” thing was - sk described tbc 

time that Harold was at tk door and sk was in the study and 

tbc Dick Morris phone call as ibc time wben sk really felt 

Pagem Thursday, July 16,1998 
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2 Q Then next to that il says. *‘Radio ad&s June ‘96 

3 with Dad.” What dm rhat rcfa to? 

4 A Again. the radio address sk anmdcd with ha 

5 fatkz and stqxnotber. 

6 Q Now. moving down now in chronological order. it 

7 says. “Monday. September 15th - B calls M at officc.. late 
8 afternoon to tell her about ‘shlff k bought from M 

9 V&yard.” 

0 A Mm-bum-~. 

1 Q What does that refa to? 
2 A That on this day, following tk 14th which bad ban 

3 such a bad day wbae tky hadn’t gottm togetba. Betty 

4 calkd Monica at tk office late in tk aftannon to tdl bcr 

5 about -and sk said “tbc stuff” that tk President bad 

6 brought for Monica from Martba’s Vii, 

7 Q And tkn under that it sayx “‘Danny Sbabaro”? 

B A Monicawentontotcllmcthatnooneinkr 

9 life - tk signiticancc of this was that sk bad received so 

3 manytbingsfromtbcBlackDogtlmtshcsaidnoominkr 

I life bad ever spent that much money 011 ba that wasn’t a 

I family mcmbcr cxccpt Danny Sbabani or som&ing who on ba 

3 fourtcmtb birthday took her to see tbc show La Bamba and 

1 bought kr a dozen red mscs. Tbcsc Ma&a’s Vineyard gifts 

i bad a lot of meaning to Monica for a time. 

Page I2r 
I Q Andontkkftinstarsitsays”ScalofthcBlack 

! Do& Wdcomc Back, Mr. F’rcsiit, 1997 Martha’s Vincyarb” 

I Wbatdocstbatrcfuto7 
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I A OneoftbeitunsofclotbingfnmttkBlackDog, 

i sk&saiiittomcasbavingtbescdofthcBlackDo& 

i much like tk seal of tk Rcsidcot of tk Unlied States, and 

’ I think on the back it&d “Wdcu&Back, Mr. Rcsidat, 

1 1997Martba’sVincyard.” Tbstwasmoftktbingsoutof 

’ tktnauy,manytbingsskgottbstday. 

Q AndtbatwouldktkrcasattktBettycnlled 

I Monica at the office on Monday, Sepkmbu lStb7 

1 A Yes. 
1 Q Wastoalatkrabouttbat. 

l A Wdl,andtoarrangctogivctkmtolrr. 

i Q Now, tbc next notation say “2%ll6 Septanbu M 

i calls&aytotrytoarraagcapbonccallandaskcdwbetks 

1 k bad spoken to Erskim - Betty said sk” undulined 

I twicc”badakadydonctbatandwasncnvawarcoftbc 

1 situation.” And then tbuc’s some wmds cut off on this 

I pbotocqly. Do you know what that notation &?s to? 

A This started to get - Monica dcspitc tk fact that 
! sk got aU tksc nice gifts, was still not kving success in 

tkrdationsbipsortofstaying-kba&saidtbattbcy 

wrm going to k close friawls, tky -‘t having tk kind I 
of contact sk tbougbt that close friends would bavc and sk I 
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Page 12: Page 123 
was nor seeing any movement at au on getting her a job. 

Sbc was very upsa because now it’s almost -- you 

know, it’s September and Novunbu would lx a year following 

the election. 

this is -- Monica said they were on the couch in his office 

until 10 after 10. He said hc had to go into the office and 
participate in a conference call with his lawyers and with 
Bruce. 

So this day, she told mc she called Betty at 2:30 

in &c afternoon to arrange a phoue call with the President 

and she was holding ti feet to the fm 10 see wbetbcr he 

had in fact spoken to Erskine Bowles, as he had promisai bc 

would do, but Betty said she had already done that and that 

Erskine was apprised of tbc situation. 
Q Ifyoucouldturntotbcotbersideofthatpsgc, 

it’s a photocopy of what? 
A This is a little - it’s actually a card from my 

big Rolodot. I have a large Rolodex on my desk that has 
car& that are about - Wcu, tby’re about that size. 

Q Two by four? 
A I don’t know. They’re jusf - I guess. Whatem a 

big Rolodex thing is, it’s one of the huge R~kdexes. And 

I had polled this off because whco she kft me that day and 
bad told me finaUy about tbz 14th of July, I knew tbc 
significance and I wrote dowo off ooe of the Rolodex cards 
what exactly she bad said. 
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Q The couch in his office or Nancy Hemreich’s 
office? 

A No, she was sitting with him on the couch in Nancy 
Hemreich’s off~ce. 

Q Okay. And then the shorthand notation, what does 
that notate? 

A That was a quote that be said to Monica. 
Q And then “Left”? 
A She left at 11:35. 

MR. BINHAK: I just have one short question before 
we b_reak for the. day. 

BY MR. BINHAK: 
Q Ms. Tripp. on the first page of LT-5 there are 

notations from July 4th. February 28th, June ‘96, April 5th 
and April 7th. Are these just additional notations from 
Monica telling you again about e&r&s that she had told you 
about before? 

Q AU right. So you have “7~00 - pm. called - 
14 July - 7:30 come ova -‘I 

A No, 9:30. 

A Yes. But it wasn’t one conversation. 
Q Okay. So is this consistent with your testimony 

4 earlier that Monica told you about all of these events on 
5 multiple cccasions? 

Page 122 

1 Q Oh, excw me. “9:30 come over -- talked ‘til 
2 10: 10 - conference call.” What’s that say? Lawyer? 
3 A 

4 Q 
5 A 

6 Q 
7 A 
8 Q 

“Lawyers” and “Bruce.” 
Andtheninpatuttheses- 
“Nancy’s off&.” 
Andunderthat? 
“couch.” 
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A 
Q 

And then underscored, and it says “Left 11:30.” 
‘11:35. 
Can you describe what those notes refer to just 

generally? 
A Just so you know the steno, it says “Linda Tripp. 

did you tell her? 
Q Okay. 
A ‘Ihis was Monica explaining to me finally what had 

happened on the 14th and this is just a short overview of 
what she told mc in much greater detail. 

Q So at 7:00 the President called? 
A No, I’m sorry. Betty. 
Q And then 7:30, Monica -- is that when Monica came 

over to the White House? 
A 9:30. 
Q I’m sony. I keep saying 7:30. Excuse me. 

“Talked ‘til 1O:lO -- conference call.” What does that mean? 
A Well, they were on the couch in Nancy’s office and 

Divcrsificd RcDorting Services, Inc. (202) 296-292’ 9 
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1 A Ys Except this time. she didn’t tell me to take 
2 notes. Orthesetimes. 
3 MR BINHAK: Madam Fofeperson, Ithinknow- 
4 number one, it’s 4:30 and that’s the end of the day. but it’s 
5 alsoaverylogicaltimeforustobreak. 
6 THE FOREPERSON: Well, then it’s a logical time fa 
7 metoexcuse~Tripptmtilnextwe&. 
8 THEWITNESS: LTntilucxtweek? 
9 MR BINHAKz So with your pamission, we’ll have 
0 Ms.TrippcomebackonTuesdayatatimetobcset. 
1 THE WlTNESS: Okay. l’bank you. 
2 MR. BINHAK: Thank you very much. Have a nice 
3 weekend. 
4 THE WITNESS: Yes. You, too. All of you. 
5 (The witness was excused.) 
6 (Whereupon, at 4:32 p.m., the taking of testimony 
7 in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 
B concluded) 
9 ***** 

4, 

v 
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Page 5 
“nI*LD 52ATL5 !x.wlIcT cxwm 
poll me DISTRICT OF C0l.uyBIL 1 fust explanation 1’~ plvm you? 

________-_______x 2 A Irczncmbcrtl~~~. 
IY RE: 3 Q Okay. So ~‘li just continue, then, on that basis. 

GRAND JLm‘I POOCEsDIWGS : 4 And tbc second qucscim I bavc to ask you as a pnlimina~~ 
5 maMisattbcvcryfusrscssionthetwehadwiththe ________-__-_---~ 

Clxmd Jury - “0. 3 6 grandjuryyoucxplaiocdtotbzgrandjutyaoarrangamnt 
“nlr.d SC.L.S DI,CCICC court 

tar a* DI*LCICt Of CCThulbl. 7 thatyoubadwiIhtk eovpnmcnt Kgardiog your Kstimony. 
3rd ‘ conrrlcurion, W.Y. 8 Istbatcomct? **ShLlpron, D.C. 20001 

9 A Yes. Tu.*dry, July 2*. 199s 
10 TM u,rL¶clny ot LlYM R. TIISP “a* r**m in tn.2 Q Has anything chaogcd xgardiog your deal with the 

P”,.“C.3 0t ‘ t*1 qu0r.u o* CZLnQ JULY 47-2. -cl** 0” 11 govcmmalt? 
12 A No. tip-r 19, 1997, councio~ IZ 9:50 ..I., betore: 
13 MR. BINHAIC a?KPlKY *IYHIX Madam Forcpcrson, do we have a qummr? 

-ClSCN.lA=a 
UMllce 1*pul&nt COluu.1 14 THE FOREPERSON: Yes, w do. 
orZ,Q ot I”*~ll&l)t counn1 
100, kr,a,~1Yui. ~“.nlm, Y.“. 15 MR. BINI-LGZ Arc tkre any unautborixd peopk in 
ault,= (90 YOtxh 
luhirqco”, D.C. 20004 16 tbcroom? 

17 , THE FOREPERSON: Tbeze illc none. 
18 MR. BINHAKr All right Thank you‘very much. 
19 BY MR. BINHAKz 
20 Q All ii&c. Ms. Tripp. whpl= cndcd last time. 
21 I think it was July 161h we wue talking about LT-5. That’s 
22 Ihe cxbibit you have in front of you. correct? 
23 A If you tell me &at. This is what we finished 
24 with. 
25 Q Okay. So three jqes of papa stapled tcgetbcr 

Page 2 Page 2 
1 PROCEEDINGS 1 with typewritten text and notes? 
2 Whereupon, 2 A Yes. 

3 LINDA R. TRIPP 3 Q And you ma& the typewriting? 
4 resumedasawitnessand,havingbeenfirstdulyswombytk 4 A I did. 
5 Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified 5 Q And you ma& the notes. 

6 further as follows: 6 A I did. 

7 EXAMINATION I Q Is that correct? 

8 BY MR. BlNHAK: 8 A Yes. 

9 Q All right. Good morning, Ms. Tripp. 9 Q All right. If you could, please, why don’t you 

IO A Goodmomis. 10 tumtothebaekhalfoftheseumdpage. Now,onthe 
II Q Welcome back. 11 rightsideofthe~thereis--atthetop,itsays 
2 A ‘l-bank YOU. 12 “September 15th.’ Is that col7ect? 

3 Q You are in fact the same Linda Tripp who’s been 13 A Yes. 
4 testifying in front of this grand jury on previous occasions? 14 Q Could you read that column of text to start with? 
5 A Yes. IS A “September 15th. Isikoff calls me from his home 

6 Q I think you said your name for the record, but why 16 at -- and asks if M knows about a woman who had a KW 
7 don’t you say and spell your name for the record. 17 experience. He is trying ta find out who she is. All he 

8 A Linda Tripp, L-i-n-d-a T-r-i-p-p. 18 knows is that she is married, they don’t live in Washington, 

9 Q All right. Ms. Tripp. the first time that you 19 she is a smart, savvy professional woman with ‘a client in 

0 cametothegrandjuryIexplainedtoyouyourrightsand ,20 Washington.’ Happened in 1996. During inaugural time, she 

1 responsibilities as a grand jury witness. Do you remember 21 received ‘a flurry of phonc’calls’ from him at her office.” 

2 what I explaircd to you? 22 Q Just to the left, where it says “She rebuffed him, 

3 A Yes. ./- .--. __...__ . . 23 is that part of that sang! notation? 

4 Q Would you like me to go over those again or do you 24 A Ye?,. 

5 remember them and would like to just continue based on the 25 Q Okay. Would you continue there? 
Pa.nf= 1 - Paop A 
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Page 5 
A Actually. the middle portion all refers to this 

conversation with Mike Is&off. It says, “She rebuffed him. 
Strange angle. And finished off himself.” 

Q Okay. Imt me ask you a couple of questions about 
the paragraph you’ve just read before I ask you to explain 
what it means. First of all, “Is&off,” is that Mike 
I&off, the reporter from Newsweek that you’ve previously 
described to the grand jury? 

A Yes. 
Q “Asked if M knows about a woman.” Who’s “M”? 
A Monica. 
Q And here you’ve written “who had a KW experience.” 

Fii, who’s “KW”? 
A Kathleen Willey. 
Q And what is a “KW experience” in brief? 
A An assault. 
Q Of any particular nature? 
A Sexual. 

Page 6 

Q Then moving to the second paragraph, “Strange 
angle.” What does that refer to? 

A ‘Ihe notations in the middle column are what Michael 
I&off portrayed to me as being the words of -- what had 
been reported to him as the words of this alleged victim. 

Q And that was her description of what? 
A Her experience with President Clinton. 
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Page 7 
A Yes. And he knew that Monica had told me about 

the many other women the President had had physical 
relationships with and so I think he just wanted me to sort 
of surreptitiously find out from Monica if she could identify 
who this woman was. 

Michael made it clear he did not know who this 

woman was, that this was all information relayed to him by 
someone who didn’t want it to come out -- or rather wanted 
it to come out, but somewhere in here, and I’m not sure 
if it’s reflected in the notes, he also told me that the 
husband of this woman would he horrikd if this came out 
because he was a nationally known Democratic political 
operative. 

Q From your conversations with Michael I&off, did 
you know whether the husband knew at the time you were 
talking to Michael I&off about this? 

A Well, I got the sense he did know, but did not want 
it to come out. 

Q Did Michael I&off ask you on additional occasions 
to obtain information from Monica Lewinsky? 

A Yes. 
Q Can you describe generally those other questions he 

asked you, first about the subject area that he would ask you 
about? 

A Well, I think everything relating to the sexual 
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Q Did ‘-refer to a portion of the 
encounter or the President? 

A I don’t remember. 
Q Okay. “And finished -What did that 

refer to? 
A Masturbation. 
Q And who would ‘himself” have been? 
A The hesident. 

Q Okay. What were you memorializing when you wrote 
down this note aboutSeptember 15th? .I 

A I think what I was doing was starting to annotate 
facts that would corroborate physical affairs, knowing that 
the issue of this very sort of behavior would be something I 
would be questioned about under oath. 

Q When you say “physical affairs,” you mean physical 
affairs between whom? 

A The President and women. 
Q Why would Michael Isikoff be calling you about 

another woman who might have had a KW experience? 
A I can only conjecture why. I mean, would you like 

me to do that? 
Q Yes. 
A By this point in time, we had been speaking for 

several months off the record. 
Q That’s you and Michael Isikofl? 
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relationship and the mechanics of how the sexual relationship 
Page 8 

was carried out kind of thing. 
Q Did he ask you about other women on other 

occasions? 
A Yes. 
Q Can you give an estimate of about how many times? 
A Frequently. 
Q Did you ask Monica about this particular query from 

Michael I&off! 
A Yes. 
Q What did Monica Lewinsky say? 
A She didn’t discount that it was certainly a 

possibility because often -- she felt that often possibly 
he misread signals, that he would not have intentionally 
assaulted a woman that he felt was not receptive. 

Q When we’re talking about “he” right now, we’re 
talking about the President. 

A Yes. Yes. But she thought it was certainly 
conceivable that he had misread a signal and that this very 
likely could have happened. 

Now, remember, this E a.lI Monica’s opinion, this 
is all Michael Isikoff asking questions about a woman he 
can’t even identify, so it was pretty out there. 

Q Did Monica seem suspicious when you would ask her 
about other women and potential affairs of the President? 

Page5-Page8 
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Page 9 Page 1 
I A I didn’t have to ask Monica other than this 1 MR. BINHAK: Any ocher questions? 
2 particular case. ‘I%is was the only one that I recall having 2 (No response.) 
3 toaslcher. 3 BY MR. BINHAKz 
4 The other times were all volunteered and when 4 Q All right. Ms. Tripp. then, turning to September 
5 Michael Isikoff a&d me, I had the information already in my 5 170~ can you read that column of text? 
6 mindbecauseithadbeensometbingMonicaspentagreatdea1 6 A “17 Sep.. &ny calls her at work two-i& and says 
7 oftime~about,otheraffairsorwhatsheperceivedto 7 ‘hc’hadasked~ifskhadgoncntbeBlackDogstufftoM 
8 be other affairs, and based on information from Nel and 8 and to Ict hu know that John Podcsta was working 011 getting 
9 others she felt she had the right information. 9 her back and wIrn &ny said M might also want to move to New 
0 Q IfIcouldaskyoutotumyourattentiontothe 10 York. k said, ‘Oh that’s easy, sk can work for Bill 
1 leftsideofthepage- 11 Richardson.’ MmctBetlyatthcgafeafIerworkandmzcivcd 
2 A JUROR: Excuse me. Before you do that - 12 one mug. two T-shirts. turquoise and one white one - 
3 MR. BINHAK: Sure. I3 cotton dress. M ecstatic. Called me from Watcrgatc Hotel.” 
4 A JUROR: Mrs. Tripp, you’ve mentioned that a 14 Q And on the top of the page above “17 Sep.” tbac’s 
5 KW experience refers to a sexual assault. Is that your 15 SOme additional writ@. Is that relatai to Ihis columc~ that 
6 interpretation or is that what Is&off said to you? 16 you’ve just read? 
7 THE WITNESS: A little bit of both. 17 A Yes. 
8 A JUROR: Because previously you had said it wasn’t 18 Q Okay. Why don’t you continuc, thm, to mad that. 
9 even sexual harassment. 19 pkasctotkgrandjury. 
0 THE WITNESS: No, I never -- 20 A “Beay say-s k is ‘paranoid right now. Gate - 
1 A JUROR: And now you’re saying sexual assault. 21 car - comes out - Robyn Dickey 5:30 pm.” 
2 THE WITNESS: No. I have always felt that his 22 Q Let me ask you a coupk of questions about that 
3 behavior was far beyond a romantic interlude based on what 23 before I ask you IO explain that paragraph, before I ask 
4 I was told at the time. 24 you to explain it in mMc detail. In rbe third tine aftrr 
5 A JUROR: His behavior with Kathleen Wiley? 25 “17 Sep..” you have quotation marks k. Who does that 

Page IO Page 1 
I THE WITNESS: Yes. By saying -- by my saying it I “he” referto? 
2 was not sexuiil hamrsnent, to me, and this is my definition, 2 A president Clinton. 
3 sexualh amssment qualifies as such when it is unwanted -- 3 Q And it says that now “John Podcsta was working on 
4 an unwanted approach unwanted actions taken. 4 getting her back.” What does that refer to, “on getting her 
5 It was my opinion then and it is now that at the 5 back? 
6 time this alleged incident occurred that Kathleen Wiley was 6 A ?he President, according to Monica, the President 
7 not appalled by this behavior. 7 told Betty to tell Monica thatnow John Podesta, the Deputy 
8 I will, however, say that based on what she told me 8 Chief of Staff to the President at the time. was working on 
9 atthetime,thewayshedescribedittome,Iwoulddescribe 9 getting Monica back to the White House. 
0 it as assault. 10 Q And then on the next line, “M,” who does “M” refer - 
1 A JUROR: Even though she was a willing part&pant 11 to? 
2 or it was not unwelcome, would you say that? 12 A Monica I.&n&y. 
3 THE WITNESS: Yes. Iknowthat soundshardto 13 Q For this point now, why don’t you please explain to 
4 understand. She -- while she was not unwilling to have the 14 the grand jury what does this notation memorialize? 
5 relationship progress to a more intimate level, she was even 15 A Well, again, it is a representation of the kinds of 
6 at that time, though not at all claiming any indication of 16 conversations that took place, but not of what led up to it. 
7 feeling it was sexual hamsmen t--thebestwayIcansayit 17 The notation at the top, Betty characterizing the President’s 
8 is shocked at the forcefulness of the encounter. She said to 18 behavior as “‘paranoid’ right now” has to do with Monica’s 
9 me mpeate&y it was violent, it was so forceful. 19 repeated attempts to even get to this phone call. In other 
0 And I can only tell you that having .W.TI Kathleen 20 words, repeated calls and pages where she felt that she was 
1 on 60 Minutes, I felt that the treatment she gave the 21 not getting the level of response sbe desired. 
2 incident on national television was completely kind compared 22 Q Did she escalate her behavior in response to the 
3 to the way she described it that particular day. - 23 lack of response? 

4 A JUROR: Thank you. 24 A Yes. 

5 THE WITNESS: You’re welcome. 25 Q How would she do that? 

Page 9 - Page 12 
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Page 14 
I Le.winsky? 
2 A Well, at this point in time, Monica was being 
? completely candid with Betty and Betty was to the extent I 
1 think she felt possible being rather candid with Monica and 
5 she specifically alluded to the Paula Jones case. 
6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

6 

9 
D 

1 

Page 1: 
A It was a vicious circle because when -- it was 

constant, too, it wasn’t like, well, one month we’d have this 
escalation and then the next month it would be good; it was 
just a constant -- because it was never enough for Monica. 
However, it became even worse as time progressed throughoul 
‘PI. 

Septemberwasabadtimebecauseitbecameapparent 
to Monica in that timeframe that this was never going to 
happen, she was not going back like that (snapping fingers) 
after the election and, in fact, wasn’t going back at all. 

Q “Going back,” you mean working back at the White 
House, correct? 

A Yes. 
Q Okay. So leading up to 17 September, are you 

saying there was a series of phone calls which increased in 
frequency leading up to the 17th? 

A Yes. I can almost think of no example -- I’d have 
to strain to think of any example where that wasn’t the 
pattern, that culminated in a conversation or a visit or a 
telephone call from him. 

Q And in this particular case, Monica was making 
those phone calls to Betty Cunie. 

A Always. 
Q Okay. And when Betty says he is “‘paranoid’ right 

now,” what was Betty trying to communicate to Monica 

Q All right. So when you say Monica is being candid 
with Betty at this point, what are you saying? 

A Thm came a point in time whae Monica met at 
the Hay-Adams with Betty Currie where whatever superficial 
polite acknowledgmenn. but not frontal verbal acknowledgmen 
came to an end and it was laid out for Betty in very graphic 
terms. 

The sexual contact was laid out in graphic terms? 
very graphic terms. 
And that was at the Hay-Adams meeting? 
Yes. 
And was that before this point or after this point? 
This was before this point. 
Allright. SoBettyknew- 
But I have never beam able - excuse. me. 
Sure. 
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A I’m sony, what was? Oh, the paging and the 
telephone calls? 

Q Well, this understanding that there was a 
relationship, a sexual relationship. 

A Oh, ye?,. Yes. 
Q And so Monica then increased her pages and phone 

calls when Betty wouldn’t put her through to the President, 
leading up to the 17th? 

A She. always did that when she did not get the 
response. I’m trying to think of a time when she didn’t. 
MighthavebeenpriortowbmIknewher,so- 

Q AndsowouldyousaythatBettywasinhersortof 
warding off mode at this point? 

A Well, Betty’s behavior was sort of complicated, but 
I would say that she was making excuses, oztainly, to 
appease. Maybeabe.tterwaywouldbetodescri~itasbe& 
thepeacemaka,byingtoappeasc,tostillthewaters,all 

B the cliches that mean Monica, don’t go off the deep end_ 
9 The fear was always that Monica would go public and 
3 Monica successfully threatwed the idea that she would tell 
I her dad, which usually brought things around. 
2 Q AndsooneofthewaysthatBettytriedtoappease 
3 tbcwatershenzorcalmthewatu=shereorappeaseMonica 
t LewinskywasbytellingherthattheF’residentwas 
5 particularly paranoid right now and that’s why he couldn’t 

Page 1L 
I szeller? IsthatcoITfxt? 
L A Yes. Iihdmm. 
I Q SotbenwegettoSeptember 17thandwhathappened 
1 onseptember 17th? 
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A Well, again, to put it in context, this is then 
after Monica’s repeated efforts, sompeated - I think you 
havetounderstandthattbe.se-mostpeople,Ithi&,would 
have been humiliated to have this panem of behavior foisted 
cm anyone, let alone the OffIce of tile President. 

In any event, Betty - Monica told me that Betty 
calledheratworkand-Iacedtobackupandtellyouthat 
Monicawasawarehehadgo~hertheseBladcDogitems 
becausehehadtoldherso. 

ItwasaquestionofgettingthemtoMoni~so 
she was very, very anxious to get her gifts because Monica 
places an inordinate amount of value on gifts and was buggin 
BettyandbuggingthePresidenttoallowhertomceivethe 

BgiftS. 
9 SoBettycalledandsaidthatthePresidentbad 
1 askedherifshegottentbeBla&DoggiftstoMooicaandso 
I they worked it out for Mot&a, apparently, I thiak it was 

22 A -- to date exactly when that took place. 22 that evening, stopping at the gate&d Be& bro&t out the 
23 Q And so that was part of the umvasations that 23 bagofgifts. Itwasinapaperbag. 
24 Monica and Betty were having leading up to the 17th of 24 Q And what is this reference then, “to let her know 
25 September? 25 thatJohnPodestawaswork.ingongettingherba&”? Isthat 

Diversified Rcr~ortinp; Sez-vices. Inc. (2021296-2929 
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I 
Page 17 Page 1 

I something that Betty communicated to Monica? I Q Plcsz. 
2 A yes. 2 A Betty also - Monica was uncomfortable with - she 

3 Q Andthatwa.s,asyoudescrihedjustaminuteago, 3 did not koow John Podesta. was uncomfortable with that wbolc 

4 that J&n Podesta was now tasked to find Monica a job at the 4 scmario and Beny rcassmrd kr that the President and sk 

5 White House in order to fulfill the President’s promise to 5 bad both dccidcd since Betty had a history, apparmtly, I’m 

6 Monica Is that correct? 6 not awate of this, with John Podesta. that it would be 

7 A Itwas~tiallytogetherbackattheWhih? 7 perccivedasnothingoutoftheordinaryforhertodotbat 

8 HouspbutitwasattbattimethatitwasalsothatNewYark 8 and Monica was pq much mollifti by that. 

9 wasbmacbed. 9 Q Theotbz.nextpieceofthattextsays”MmtBctty 

0 Now, this might be confusing, but I have an 1 0 at tk gate.” “w is Monica? 

1 indepeodent recollectioll that - tzcause we thought this 1 ,I A Yes. 

2 wastclliq,BettytoldMonicaaccc&qtoMonicathat 1 2 Q Okay. And what is this describiog kre? 

3 thePnzsidmthadesomagedBettytotcllMonicathathe 1 3 A Idoo’ttunanbcrwhctkzitwastksouthvxstor 

4 hadalsospokentoJohnPo&sta,thatJolmPodesta-let 1 4 wrtbwst gate. I think it was the southwest gate_ as I 

5 Monicaknow,sotospeak,thatwehavegotJohnPodesta 1 5 rccalL Monicawasvayexcitcd. Skhadarta&tomet 

6 onboalvi I 6 Bcayatotxoftkgatcsafterworktopickupberbagof 

7 BeaywuItontotellhermo~aboutller I 7 Black Dog presu~ts from the President. 

a conversatim with John Podesta, at which time -- the “he” I 8 Q Atui did that include the T-shirt that you described 

9 thatrdastointhisnote,“o4that’seasy,shecanwo* 1 9 tkothcrdaywiththescaloftk6lackDcgonit? 

0 for Bill Ricba&on.” was John Pod&a saying that to Betty 2 10 A Yes. 

1 cmlie. 2 !I Q Okay. Tbz’s a notation on tk middle top of this 

2 Q Okay. I’m a little unfused with how that all 2 !2 piece of paper that says _ 5:30 pm.” Do you 

3 workedout,somygxssissomeoftbegrandjurorsmayhe. 2 13 know what that rcfcrs to? 

4 too. Explain again, who told Monica Lewinsky about John 2 14 A Sk is furlher giving me details of this encounter. 

5 Po&st.a working on her behalf to get her back to the White 2 I5 moaingBenyatthcgatc,Benygivinghatbtbagof 

Page 18 
House. 

A Atthistime,BcttyCurrietoldMonica. 
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Page 21 
1 goodies which was a significant size. She. I think, saw the 

2 irooyintbcfacttbstasskwasgettingthegiftsfrom 

3 Bc%ty_ was pulling out of West Bxec and sk 

4 tbwghptohablyhadscenhcr. 

5 Q Wouldyoutumtotkthirdsluztofpapu- 

6 A JURORr Excuse me for ooe second. 

I MR.BINHAK: Obsure., 

8 A JUROR: Could you teU us wbD& is? 

9 THE WllNESS: p ’ -’ ’ is a kmg-time friend of 

Q t%dBcttydothatoohaownaczord,ordidsomeonc 

teU Baty to tell Monica Lcwinsky about Johe Pcdcsta working 

on her hehalf? 

A Baty Cunic told Monica that mt P&it 

ins- ha to tell Monica. 

Q okay. So accordiog to Betty, tk Prcsidcnt told 

&ny to dl Monica that Podesta was work& on Monica’s 

behalf. isthatcomct? I -- 
A Yes. 1 

Q Okay. And tkn you write “and wb;n Betty said 1 

M~alrowsnttomovcmNcwYarLk~id,‘Oh.that’s 1 

easy, sk cao work for Bill Richardson.“’ 1 

A Mm-hmm. 1 

Q Js that Podesta said ‘That’s easy. she can work for I 

Bill Richardson”? 1 

A That’s John Podesta having a separate convasation 1 

withBcqCurrie. 1 
Q Okay. And who-asked Bcny Curric to have thal 2 

convcxsation with John Podesta? 2 

A &.rty told Monica that Ptrsident Clinton askcd her 2 

to have that conversation. 
__ ._.’ 

2 

Q Andtbattbelastpti- 2 

2 A CanIaddsomething? 

3 rc: Grand Jury Proceedings Multi-Pagem Tuesday, July 28, 1998 

0 tk President’s snd worked as, I believe. the kad of the 

1 visitor’s cmtet at tbc White House when I was tkze. has 

2 since bum promoted to head of, I kliem protocol at the 

3 wt of Defmse and was ooe of tk wooxa to whom WC 

4 t&xrcd as graduates. 

5 A JUROR: Thank you. 

6 THE WITNESS: I’m sorry, should I do what? 

7 MR. BINHAK: I was asking you pica% to turn to the 

8 third page of LT-5. 

9 THE WITNESS: Mm-hmm. 

0 BY MR. BINHAK: 

1 Q And these are additionzil notes that you also wrote? 

2 A Y&. 

‘3 Q Okay. Cinddytircadtl&bthegratidjtuy? 

4 A You’re sptakiag of the eaimr? 

5 Q Yes. 

Page 
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Page 21 
A I wish we had the original because the copy doesn’t 

make it easy. It says “Trainer -- broke off -- ” I’m pretty 
sure that this notation said 9:30 in the morning, “Debbie 
Bird walking in at the same time.” 

There are dates on the left column, July 4th, 
July 24th, August 16th. 9:00, those are ‘97 dates. And it 
says something “nylon shorts” with a drawstring, and it just 
says “draw string. Black, red, yellow T-shirt, socks, tennis 
shoes. Picture framed. Disease in Representation.” 

Q Let’s go through this in order as at least it 
appears on the page. When you wrote “Trainer -- broke 
off -- ” and what you believed was 9:30, is that all part 
of a single notation? 

A Yes. 

Q ti you remember what that entails? 
A It involves a weekend visit Monica had to the White 

House to see the President where he had been participating in 
a form of physical therapy for his injured or recuperating 
leg of some sort, that he’d had surgery. 

Q Was this after he hurt his knee in Florida during 
his vacation? 

A Well, it’s the recuperation of that. He had 
continued therapy for quite some time after that. 

Q okay. 
A She notes that Debbie Bird, who was a permanent 
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Page 22 
White House. staffer who was also known to have possibly 
had -- at least a desire to have a liaison with the president 
was walking in at the same time. Monica made note of that 
because she saw her as possibly a threatening competitor. 

The clothes are clothes that the president wore on 
one of these weekend -- it was on the. weekend that he met 
with tbe ttainer, I just don’t know what the date was and I’m 
notsure~tthesedatesmeananymore,otherthanIknow 
she met with him on July 4th but that wasn’t in shorts. 

“Pictum framed: is I think that this is the day 
that she gave him the photo of herself which she also gave to 
me, but she had framed this one. 

Q Is that the picture of her in a red coat in 
Alexandria? 

A Yes. 

Q okay. 
A And “Disease in Representation” represents a text 

from -- what’s the name of the school she went to -- Lewis & 
Clarke -- having to do with one of Monica’s ideas and I 
really don’t remember what the idea was, but it was a text 
she left with him. 

Q Ontbe&ythatshewentin,the&ythatthisno~ 
refers to, “Trainer -- broke off -- 9:30,” was there any 
contact between the president and Monica Lewinsky that day? 

A Shesaidyes. 

1- Pagem Tuesday, July 28,1998 
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Page 23 
Q Did she describe what kind of contact? 
A Yes. I’m a little confused myself hccausc I don’t 

know what day this was. but it was romantic/physical and I 
had thought that it stopped July 4th so I don’t know what - 
Ican’tmakescnseofthcdayoothis. 

Q okay. You can put that down if you’d like to. Are 
you a- of a contact ktwua Monica Lewittsky and the 
Rcsidcnt on either late. the night of Scptcmbcr 30th or cat@ 
in tk morning of Qctolxz lst? 

A Yes. 
Q Whydon’tyouttlltkgtandjurywhatyoukuow 

ahatttbat 
A ThiswasoncoftkoccasioaswkzeIdidn’tattswu 

thephoneiatkmiddkoftktt&ht,sotheaextmomiug 
wknIw&upandgotteadyandwatttowcck,thephomzwas 
ringing. IdidrCtattswerittkaci~bccauscitwas 
ManicaaudIwasinarush 

SowbcnIgottowo~onmyfomputerwssMICofhQ 
typically Monica yehow - orange, ydlow, piaL whakvu 
tkywerr-stickier. Shchadcotncdownpriortomy 
arrival. AsI’vesaidhcfomsbcgotiaagoodhourhefore 
Ididevuyday. Andindicatitomethathchadcalkd. 
Sklapacxplaincditinmoreddail 

MRBINlL4K: Letmreadtoyottfrcmwhatthc~d 
jumrsbavccomctokoowasTapc18andItIlukyou0bdc 

Page 2~ 
I atpages2and3. 
2 THE WITNESS: 2 and 3? 
3 IvIR. BINHAK: Yes. 
4 THE WRITNFSS: okay. 
5 MR. BINHAK: And I’ll ask my colleague, Tury 
6 GalIagan,tomadthepartofMs.Lewimky. 
7 (Tmnscript read by Mr. GaIlagan and Mr. Binhak.) 
8 “Yeah. You know what? I’m gotma fmd a different 
9 job. Iswear. Ihateeveryming. I’mmovingtoNewYork. 
0 You know, I -- I’m thinking about going back. I’m like -- 
1 Look at this. I -- I was happy for 24 hours, I’m m&able 
2 in this situation.” 
3 “Ms. Tripp: What do you mean?” 
4 “I’m always miserable. You know, I’m upset again.” 
5 “Ms. Tripp: Wait a minute. But you were happy for 
6 24 hours after tbe call, you mean.” 
7 *Kight: 
8 “Ms. Tripp: I know. 
9 “You know, evetythiq is just sort of - this is 
10 tbe msidtml effect. It’s like it’s just -- it’s just not 
!I enough.” 
I2 “Ms. Ttipp: Well, you haven’t seen - I agree with 
13 you. Of course. you don’t know what this means by ‘I’ll calI 
14 morr;’ either.” I 
15 “You know, well, a well, we’ll see. You know.” 1 

Page 21- Page 24 
Diversified RenottinP: Services. Inc. (2021296-292~ 



4271 

1 re: Grand Jury Proceedings AhIlt 

1 

2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 
0 
I 
2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 
0 
:I 
2 
:3 
‘4 
15 

BY MR. BINHAK. 
Page 25 

Q IsthatanferencctothecallonScptanber30th. 
October Ist? 

A Ibclieveso,yes. Lcrme~youtissecmsto 
be somome elsc’r book and I couldn’t follow with t&t. It 
was a diffamt - 

Q LetmcgiveyouanoQIo= 
A ~wTape18isn’n’tindaatonctbar; 
Q That oneIs nrased up? 
A Oh, no. It’s tbe SUE Okay. I’ve got it. 

1thou&ty0uwaeuphere. 

Q Okay. 
A YCS. Thatwas,Ibd+foliowingtbat-wbt 

was happening was tk time that Monies stayed upbeat and 
happy folknving a contaet of any kind was rapidly dwindling 
so wbac months earlier a ptmne m pbonc call, an engaging 
pbonc call or a visit kept kr happy for sevaal days; now we 

-Qwnu,almostanianantrurnaroundfromhigbhigh. 

high to just dmmatically bwrr in the. course of just a day 

and it was bxause cssah5y sk fdt tbal it had happened 

toomaoytimcsthatsbcgot-lumoodwasliftedandshc 

feltthathcwasugagaIandtlxmthzfobwingbehavior 

would show ba that really nothing bad changed and it was so 

compktely qexitive that sk was growing completely 

disenchanted and feeling vay much as tb~ugb she was going to 

Page 26 
I beleftoutintbecoldintmnsofajob. 
2 Q Is that dynamic what bhnica hwinaky was referring 
3 toonpage2,line23and24whenshesays,”Iwashappyfor 
4 24 hours, I’m miserable in this situation”? 
5 A Yes. 
6 MR.BINHAK: Iztmeaskyoutoturntopage61and 
7 62oftbesametapeandI’UasLMr.Gallagantohelpme 
8 again. We’re starting at Tape 18, page 61, line 25 with 
9 Ms. I&win&y. 
0 (Transcript @ by Mr. Gallagan and Mr. Binhak.) 
1 “Yeah, that fucker. why can’t he just be nice td’ 
2 me? Make my life wonderful.” 
3 “Ms. Tripp: In his own way, he’s trying to be. 
4 nice, I think.” 
5 “Yeah. By not calIing me for six and a half weeks. 
6 ‘Ihat’s nice?” 
7 “Ms. Tripp: Did you address that with him that 
B night?” 
9 “I -- I didn’t say ‘You haven’t called me for six 
o and a half weeks.‘” - 
1 “Ms. Tripp: No.” 
2 “But I said, you know, ‘You haven’t called me.“’ 
3 “Ms. Tripp: Did be say why? 
4 “No. You know, one of these - one of his things 
5 was, ‘Well, I haven’t bga here.‘” 

Pagem Tuesday, July 28, 199 
Page 2 

1 “Ms. Tripp: (Laughing.) Oh. Would you ever feel 
2 comfortable saying, ‘Is it because of the current 
3 situation?‘” 
4 “No. No.” 
5 “Ms. Tripp: No?” 
6 “No.. Because I don’t want to give him an easy out, 
7 either.” 
8 BY MR. BINHAK: 
9 Q All right. Let me ask you a couple of questions 
0 about that passage. When Ms. Lewinsky on page 61 says, 
1 “why can’t he just be nice to me? M&c my life wonderful,’ 
2 what’s she referring to there? 
3 A Her wish for more frequent contact, her wish for 
,4 him to follow through on his many prom&s toherabout 
5 employment. 
86 Q Andwhensbesays,‘Bynotcallingmcforsixanda 
7 half weeks,” what is she referring to there? 
8 A Apparently a six-and-a-half-week time period whae 
.Q her efforts fell on deaf ears. She did not hear from him. 
!O Q Onpage62,6and7,youaskher,“Didyouaddress 
!I that with him that night?” 
!2 And she responds, “I - I didn’t say ‘You haven’t 
!3 calledmeforsixandahalfweeks.!“. 
!4 Is this tbe September 30th-October 1st 
!5 conversation? 

Page 2 
I A Apparently. Yes. Mm-hmm. 
2 Q Andwfienshesaysonpagelland12,shesays,’You 
3 know, ‘You haven’t called me.‘” 
4 And you say, “Did he say why?” 
5 And she says, “Well. one of his things was, ‘Well, 
6 I haven’t bcenhcrc.‘” 
7 Is Monica Lewinsky relating to you wbat occurred 
8 during the conversation? 
9 A Yes. 
IO Q And you ask her. “Would you ever fozl comfortable 
1 

2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 
0 
1 
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4 
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saying, ‘Is it because of the current situation?“’ 
And she says, “No.” And then she says, “Because 1 

don’t want to give him an easy out, either.” 
What is she referring to there.when she ays, 

“I don’t want to give him an easy out?” 
A Well, I continually said to Monica, “Look. You 

have to understand that whether I like his behavior or not, 
the reality is that he’s pulling away because of what’s 
going on with tbe Paula Jones case and he realizes thaw it’s 
extremely dangerous for him to continue this kind of hehavio 
on the chance that it should ever lx exposed.” 

To Monica, that was just insignificant, really. 
She felt like he had been doing this all along and he wasn’t 
going to stop anyway and so why give him that opportunity t 
say it’s because of what’s going on right now. 
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Page 29 
1 She felt that uudd be an easy out, a way for 

2 him to say. “Can’t do this right now, I’m under too much 

3 scrutiny.” 

4 MR. BINHAK: Madam Forepexson, it’s now 10:25. We 

5 usually take a break at 10~30. This would actually bc a way 

6 logical time to break. I know that would burden you aU with 

7 “king a bmak five minutes early, but I’m guessing that you 

8 will all go along with that willingly. 

9 THE FOREPERSON: Well. I appreciate your he logic 

11 0 and I totally agra that now is the time for us to take a 

1 I tea-minute break. 

1. 2 MR. BINHAK AU right. Thm with your permission. 

1 3 I’ll excuse Ms. Tripp for ten minutes. 

1, 4 THE FOREPERSON: Thank you. 

1 5 (Witness excuse& Witness recalkd.) 

14 6 THE FOREPERSON: Ms. Tripp. I have to remind you 

I’ 7 that you arc still tmdcr oath. 

I 6 THE WITNESS: Yes. 

1’ 9 THE FOREPERSON: Mr. Binhak. we have quorum. Not 

21 0 only that. but there are DO unauthorized pmpk in tbe grand 

2 I iutv room. 
2: 2 MR. Bm And WC are in session? 

2 3 THE FOREPERSON: We are definitely in session. 

2, 4 MR. BINHAK Madam Foxperson, you ban this down 

2 5 so XXII, it’s wondc7fhL 

Page 30 
THE FOREPERSON: I try. 

BY MR. BINHAK: 

Q Welcome back, Ms. Tripp. 
A Thank you. 

Q And you am the same Ms. Tripp who was testifying 
earlier this morning, for the record, correct’! 

A Yes. 

Q AII right. Ms. Tripp, let’s sort of switch Rears 
, for a second here sod let me ask you to turn your attention 

II to mid September of 1997. Did -- well, let me put this way. 
1 You’ve previously testified that you bad some contact with 
1: Lucy Goldberg who works in New York City. Is that correct? 
I. A Some contact in ‘96 or ‘97? 
1, Q In ‘96, correct 
1. A Yes. 

II Q And that en&d. 
I’ A Completely. 
1: Q And you described to this grand jury how that 
I! happened? correct? 
21 A Yes. 
2 Q Did you ever pick up contact with her again? 
2: A Yes. 

2: Q Why don’t you tell the grand jury first when you 
28 picked up contact with her. 
2: 

1 
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4 
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5 A I don’t know the exact date. I know it was some. 
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Page 31 
I time toward the end of September of ‘97. I have thought a 
2 lot about it. 
3 It had to do with, I think, the New York Post 
4 article which I knew had been a Lucianne Goldberg leak. 
5 And Lucianne had told me at one point that she was on 
6 the New York Post’s payroll, so I stqeued this atrocious 
7 leak to the New York Post was most likely the work of 
8 Lucianne. 
9 Q Andjusttogetthegmndjuryuptospeed,what’s 
0 the New York Post micle? LIescribe what was in that. 
1 A It folIowed the I&off piece and it was something 

2 headlined “Oval Office Sexgate Witness” and then went on. I 
3 was a sensational&d piece not attributed to anybody, saying 
4 that Linda Tripp had damaging information about the 
5 President, cssentialIy. 

6 Q Anddidthearticlechameterizeywas 
7 particularly threatening? 
8 A Yes. 

9 Q Howandwhy7 Or how? 
!O A Because of information I had. 
!I Q Andyousaidtbatthiswas-itwasthisarticle 
12 that led you to caU Lucy Goldberg. Is that cot-met? 
13 A No, it was part of it. It was the fact thatI knew 
14 that Lucianne had, to my knowledge, to the best of my 
15 knowledge, kept my contideiices. 

Page 5, 
I R-bertbatshcwasoncofthcveryfewpcople 
2 whoknewinlntimakd&lwhatIbadbccomcprivytointk 
3 Clinton white House since the fust inauguration and what I 
4 considexd to bc po~tial crimes and having nothing to do 

5 with sex. And none of that had surfaced. so I felt tbat 

6 Lucienne was someone who, a, knew evaytb@ and, b, if I got 

7 back in touch with her would kup my cmfidcncs. 

8 Q Didyouconsi&Ms.GoldbagtobeapasoowIm 

9 understood media affairs and someone that could acturdly help 

0 younavigaktkartickathatwacgoingaramd? 

1 A Yes. 

2 Q why don’t you explain that to tbc grand jury? 
3 A I actually like Luciannc. Goldbag. did at the time, 

4 did whco we had our falling out and still do. Sk is far 

5 morcinhurcwiththc~~ngsof~vsstmediaworldthan1 

6 amandhadaverygcodsenseoftbewaytbatIwouldbc 

7 destrow if this CVCT baxmc public. In fact, bad shays 

8 said that, even in ‘96. 

9 Q Wh you bad that fmt coo-th w you 

0 re-initiated contact with Ms. Goldtug, what did the. two of 

1 you discuss the first time? - 

2 A WelLItbinkhowIstartedifasInxaII.Iwas 

3 somewhat bcsitant to call her bczause of tlx way we had left 

4 things. Rcmanbcr, I had kt bcr down professionally and 

:5 financially by canceling my participation in tk book 
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Page 33 Page 3 
I proposalandshehadspentagreatdealoftimewithmeon 1 again. Tkscwucsortof isolatazlconvusations. Tky 
2 that,hadcomedowatoWashington,hadhadmywordthatI 2 bccamc more. regular. still not like Monica. 
3 would go forward with this. Various things happened that 3 You know, then was the concan - I was outraged, 
4 force.dmetopullout. 4 as I said, Mr. &naca’s cbaractcrizatim of my iatcgrity and 
5 So I didn’t feel based on our last conversation 5 it was all about that. It was about what was going on now: 
6 in, I believe, August of ‘96 that she would be particularly 6 thcarrclBancctbatduringthisPaulaJmacascmatkwould 
7 receptive, but I bad to throw myself at her mercy and 7 continue to khavc in this manner; tk. fact that this was not 
8 apologize for what bad happened a year carliex but that now 8 a consensual mmancc knveen two pcopk, it was in my opinion 
9 Ireallyneededhelp. 9 farmonanabuscofpowcrandthatIuasvayconccmed 
IO Q Andwhatwasbcrxsponse? 10 about Monica’s txahb and well being witbout idahfying 

I1 A she seemed fine with it, actually. She’s - it 11 kr. 
I2 appcarednottohavemattendmuchtoherat~,whereIhad 12 Q Didyouicllkr,tbough,thatyouthoughtbceausc 
13 envisioneditasbeingabigckal. Itwastome,nottober, 13 of tk Wii stc&s that you would probably k subpocnaal 

14 apparently. 14 iaPaulaJoncsaad~tthmughtbatkaskcdwktkr&ac 
I5 Q What about W&y and the Wiiey incident? Did you 15 wacotbEfwomalmatyouImewaboutandbccallseofthat 
I 6 talk to Lucy Goldberg during this fvst conversation about 16 youthou@thatmismi&tlikelycomeoutiotkJoncs 
17 Kathleen Willey and the Kathleen Willey incident with the 17 case? 
18 President? 18 A Well. yes, but that was always tk whole ptise. 
19 A Ithinkso. YCS ~thiIlkU’e,tbOU&,~OtintOtk 19 Imean,thefacttbatIwanteditocomoufIcouldhave 
10 other situation relatively quickly. 20 baditcomeoutataaytime. Imcan,ifIwantatitto. 
!l Q When you say ‘the Other Situath.” Vfbat are you 21 Itwastkfactthatitwashvothingsworkiag 
t2 talking about? 22 simultanmusly and Lucy undmxtood that completely. Sk Lnew 
13 A The Monica Lewinsky, which was why I called ha. 23 tkfcarIhadtwoycarsago,skknewtkounageIhadtivo 
!4 Q What did you tell her about Monica Lewinsky? 24 yearsago,aadnowskknewthatithadreackdanewlevel 
25 A Idon’t remember the exact conversation. I told 25 whazIwasnowrradytofaceit 

Page 34 Page 31 
1 heraboutthisyounggirlwhohadbeenconfidinginmefor 1 Q Did you indicate to Lucy Goldberg what your plans 
2 going on a year at that point and that -- you know, the 2 wereifyouwereolledtotestifyintheJonescase? 
3 frightening elements of it and that I had finally had is 3 A Oh,ycah. Imcan,Ijustsaid-- 
4 that I finally wanted this to come out, that I was outraged 4 Q What were your plans? 
s attbeF+resident’sattomeyandthroughtheattomeythe 5 A I’m going to tell the truth and she said, 
6 President, that I felt that this sort of behavior and the way 6 “They’ll destroy you.“. 
7 theytreatedmlthtellersneededtobeexposed 7 Q Did you and Ms. Goldberg diseusa taking your story 
8 Q Did you tell Lucy Goldberg that Monica Lewinsky was 8 to the tabloid press? 
9 having a sexual relationship with the President? 9 A We discussed magazines, we discussed tabloids, we 

IO A I didn’t tell her her name. 10 discussed television, we discussed any way to get it out. 
I1 Q But you did% her that then was a woman who was 1 I But the idea was that 1 not -- you know, I wanted to protect 
12 having this -- 12 myself. I wanted it out, but, seltishly. I didn’t want my 

13 A I told her virtually everything in an overview way, 13 name associated with it. 
14 asopposedtoadetailedway. 14 Q Let’s talk ahout tabloids for at least a start. 
I5 Q Did you tell Lucy Goldberg whether you thought this 15 What did you and Ms. Goldberg discuss bringing the story to 
I6 story would eventually become public? I6 a tabloid? 
I7 A Yes,andIalsosaldIwantedittobeuxnepublic. 17 A Well, I mean, certainly there would have been a 
18 Q Did you tell ha that you thought you would be 18 great deal of interest at a tabloid, but the credibility 
19 subpoenaed for the Jones case? 19 issue, it was far more important to me an& I think, to 
10 A Yes. 20 Ms. Goldberg, that it be through the mainstream media. It 
11 Q Tell the grand jurors as best you can what you 21 had to have credibility. TOO easily with a tabloid, oh, 
22 communicated to her along those lines. 22 that’s tabloid bash, it’s not true. 
23 A Again, 1 don’t ranember any of our conversations 23 Q So on that basis, did you reject going to a tabloid 
24 completely substantively. They weren’t like Monica 24 with the story? 
25 conversations that were repeated over and over and over 25 A Yes. 
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Page 3’ 
Q Then yoo said you also talked about television, is 

that correct? 
A All sorts of different media ways. 
Q Okay. Did you talk about putting together a book, 

another book proposal? 
A We both realized right away that this was coming to 

a head and this wasn’t particularly what could be a book. I 
mean, I didn’t like the idea of giving it all m-Mike I&off 
and allowing my life to go down tbe tubes and his to take 
advantage of information and write a best seller. I never 
liked that. But it was worth it to me to w to meet with 
Mike I&off with Luciamx to ensure that the story did pet 
in the mainstream media, to ensure that I was protected when 
Ididhavetotestify. 

Q Okay. So for that reason, you rejected then a 
book. Is that correct? 

A Yes. Yes. 

Q And television, 1 assume you rejected television, 
correct? 

A Yes., Completely. 
Q Can you tell the grand jury why you rejected 

television? 
A WeIl, because the notion that television would be 

considered would have to make my&f visible and the idea, 
naive idea, at the time was that I wouldn’t have to be 

Page 3f 
I visibk. 

2 Q Okay. Now. at this point in Septanbcr, late 

3 Septcmbcr, mid m late Sepmmbcz 1997. you had been talking 

4 m tvlike Isikoff since March. Is that cm-rcct? 

5 A That’s r&&t. 

6 Q So what did you decide m do with Mike Isikoff and 

7 whydidyoudaidetocboosehim? 

8 A Well. it wasn’t a question so much of deciding m 

9 choose him as k bad found UE. I knew h%ike by reputation and 
0 also paiphaally profess&ally in tk Bush Whim House. not 

1 in person, but by phone. 

2 IkncwhimmbeorIsbouldsayIthoughthimm 

3 be an investigatin journalist. tenacious and somcom with 

4 integrity. So - also well acclaimed. so I thought that if 

5 he bckvui ux k would be tamcious euougb to follow it up 
6 on his own qcdiug and have the story that would have 

7 credibility in tbz mainstream press. 

8 Q Did you discuss with h4i.k Isikoff wbctkr you would 
9 go m a tabloid with this story? 

‘0 A Ithinkso. IthinkIdid. ItbinkIsaid. 

I “Look. If you don’t do this, I have to look at other ways.” 

7’ Page 39 
1 Q NOW, did you continue to have additional 
2 conversations with Lucy Goldberg in the latter part of 
3 September 1997? 
4 A Yes. 
5 Q How did you have these discussions with her? 
6 A By phone. 
7 Q And about how often did you chat with her? 
8 A Several thzs, but not at the level of frequency 
9 I talked to Monica. This was more or loss reporting in. 
0 I think at that time, I didn’t telI her Monica’s name. 
I IknowIhadn’ttoldMikewhenwefinallygottoge.ther. 
2 Q When you talked to Lucy Goldberg, for about how 
3 long would you talk? 
4 A Oh, it would vary. Short. I don’t remember any 
5 conversation being one of the long conversations. 
6 Q All right. So all of them would be less than an 
7 hour? 
8 A You know, I don’t Iunember. I can’t tell you. 
9 I don’t have a memory of any of them being long. 
0 Q when you had these conversations with Ms. Goldberg, 
1 were they mostly about business, alI about business, some 
2 personal, some business? only about&is relationship? 
3 Tell the gmod jury what sort of genem~ly you 
4 discussed in what proportion of the. phone calls you would 
5 discuss those subjects. 
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A Well,Ithinktbatwc-ourconvusathusrcaily 

hadagencsis. I-,itwasalIprimmilyabouttk 

situation. Did we talk about clothes and pasonal things? 

Yeah. I would not say we wvnz kindred spirits who sat around 

gossiping about many other things. This was he reason I 

calkd her, so consequently for tbc most part. it focused on 

this situation. 

Q Did you evex discuss with Lucy Goldberg the klea of 

taping tbz phone calls that you vxre having witb Monica 

hwinsky? 

A The came a time when that subject was raised. 

Yes. 

Q AU right. Why don’t you tell the grand jury how 

that subject came up and what the two of,you discussed. . 

A Well, in several of our convusations. Luciannc. 

I think, supported or at kast puqmttai - I felt had 

supported my decision to go public. to have backing, m bc 

abkmteUtbztntthundcroathwitboutfeuofunlimitcd 

retribution, to have proof, but sk cautioned me repeatedly 

tbattkywoulddcsnqmc. And,ofcourse,attbcsame 

timc,Iwas@ngtbatvaysamemcssagcfmmMonica. 

22 Q What was his response m that? 

23 A “Don’t do tabloids. You’ll have uo credibility and 

24 if you do tabloids. they’ll bc abk m throw the wbok thing 

25 away as martians in space kind of thiug.” 

22 so - 

23 Q What you say “they” would d&my you, who a you 

24 nfcrriugto? 

25 A The Wbik House. ColkctiveIy. Tk. pcopk who 
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Page 4 1 Page 4. 
1 &troy pcopk And so we bad this very same comusation. 1 don’t understand that. 

2 That was why initially we had thou@ to have M&e Isikoff 2 Wby would you telling tix truth in tk Paula Jones 

3 more involved, you know, give. him more informaticm. because 3 case result in your career beiq threatened or your life 

4 itwouldpmvideasaf~actformwbcnIhadtoPcsdfyto 4 king tlnxatcned? I don’t undustand. 

5 tbc truth of this relationship and tk details of this 5 THE WITNESS: Both. 
6 &a-p, an investigative qortex would have bad this 6 A JUROR: You actually felt that telling tk truth 

7 infm would have done his own research end reporting, 7 would result in your life being thrcatcned? 

8 andcouldbavebackeditupintkmcdia. 8 THE WITNESS: Not only did I fal it. I was told 

9 Q WasyourexpaiencewitbRobat&Mcnduringtbe 9 it. 

10 publkarion of tk Wilky artick in Newswuk was that part 10 A JUROR: By whom? 

II ofyourdecisioohac,partofyourthinlc&whmyouwcrc 11 THE WITNESS: By Monica. Who also feared for her 

I2 discWsingthis? 12 life. 

I3 A Wdl, clearly the stamt in the News& atick 13 A JUROR: when did Monica tell you that? 
14 ofAugurtlIthamibutcdtoBobBcnadttomcwar~omino~ 14 THE WITNESS: Lae. 

IS tbrcataero%tkbow. ItwasrhTfVptsignofwbatIcould IS A JUROR: So that bad not - didn’t play into this 

16 anlieipatwouklcome. IlmowBob&nndt. Iknowtk 16 attktimc. 

17 Rcsidcnt Pusonally, bothof than. AndIknewwidmuta 17 THE WITNESS: It did for me, not for Monica. 

I8 shadow of a doubt that Bob Bamett would have not said that 18 A JUROR: Sk didn’t tell you until lata? 
19 for publicatioo &bout tk autbmization of tbe praidart. 19 THE WlTNESS: Na sk told me initially, mtaioly 

10 So- 20 the job was -- you know. I vmuld lose my job. That may sound 

21 Q And just runind tk grand jury what k said. 21 insignifrant, it wasn’t to me. 

22 A “Sk is not to k klieved.” 22 Wkn that didn’t wok wkn that wasn’t compkttly 

23 Q So pick up then for tbe grand jury Ibe convusation 23 succcssfulrightawayinhcrmindI~s;skalso~thc 

24 that you bad with Ms. Goldberg about taping. 24 word “destroy” and kcame more specific over time. And it 

25 A TbuecameatimeduringourconvcrsationrandI 25 mt to “your children and yuu,” “it’s danga~us to do this.” 

Page 42 Page 48 
I don’t know what day, wbcxe Lucianne said ‘You fiavc to tape.” 1 using wards like that until I clearly got the message. 

2 Anditbadncwxallyoccunuitome. 2 And then later on it became more specific, but by 

3 And I said, ‘why7 Wby do I have to tape? YOU 3 thenIhadtakenwhatIUmsideredtobeadequatestepsto 

4 know, I can take notes, I can do this, you know.” 4 ensure that 1 had proof. 

5 Andshesaid,‘Tbeywill-klieveyou. You 5 A JUROR: But the action that Ms. Lvinsky took 
6 aregoiqtowalkintoapezjurytrap.” 6 didn’tappeartometobethoseofsomexme who was 

7 Skm&dedminavayekarwayofwkt1was 7 frightened. Ratheqshcsxmedtobepushingmoreandmore 

8 up against and I didn’t want to do it initially becauoc 8 ratherthanhyingtoprotectbxselffromthreats. 

9 dcspiLbowitappcars,tbmugJmuttbecntirctimc,orha 9 THE WITNESS: Well, maybe I’m not bein8 clear. 
10 mentbcfactthatItmkstcpstocosllrcthatIhadwhat1 10 She only felt endangered by the notion that she would go 
1 eonsidaed to be my ~urancc policy, which ultimatdy becan& 11 public. She ncvcr felt particularly endangered other than 
2 the tapes. that I couldn’t k charged with a felony in a 12 the fact that she thought ha phones were bcirq tapped by the 
3 pajury oap, I always 8uidaI Monica, in my opinioa toward I3 White House until much, much later. But she -- 
4 doiq what I eonsidexd to k tk right thing for Monica. 14 A JUROR: And yet she would threaten to tell her 
5 So I didn’t waot to intanionally hurt Monica but 15 father, she would threaten to go public. 

6 I bad to have an insurance policy to do ir. Tk not& that 16 THE WITNESS: That’s right. 
7 I onbraad tbc taping idea as, ‘Wow, this is grraf” is just 17 A JUROR: It didn’t sound as if she was frightened. 
8 complady false. 18 It sounded more as if she was engaged in a power play. 
9 IeamctoapoinrwhcrcIIbougbtitonrand 19 THE WITNESS: I think that there are -- and if I’m 
!O mlizcd in my opinion lbad no choice and I told ha so on 20 not mistaken, there should he places on the tapes where she 

!I another conva-sation. 21 admits that she’s fearful oFher life, that her mother was 
!2 A JUROR: Excuse mc, may I intmupt’l 22 fearful of Monica’s safety and physical well being. And also 

!3 I’m a little confused about why you were upsd ‘. 23 says on the tapes that she feels that I am in jeopardy as 

!4 about testifying in tk Paula Jones case. You were concemcd 24 well. 

!5 that if you told tbe tmtb that you would k destro@. I 25 A JUROR: And you felt that if you told the trutb 
n..-- Al D--- AA 
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in the Paula Jones case that someone -- 
THE WlTNESS: I was afraid I wouldn’t get the 

chance to tell tbe truth in the Paula Jones case. I was also 
completely convinced that if I did make it to my deposition 
that ultimately serving at the pleasure of the President I 
would be gone after having gotteo significant signals from 
the White House of how I should proceed. And I wondered 
whether it was possible that physical harm would come to me 
or to my childnm. Yes. Absolutely. 

A JUROR: But you were afraid, first, of losing 
your job. 

THE WITNESS: Yes. 
A JUROR: And certainly going public would not 

retain your job. 
THE WITNESS: Would? 
A JUROR: Would not allow you to retain your job. 

Did you feel that going public with this story would allow 

you to keep your job? 
THE WITNESS: In an under oath situation? 
A JUROR: Yes. 
THE WITNESS: I felt that a political appointee 

should not be required to lie under oath. 
A JUROR: No. I’m saying that in order to keep the 

job that you bad, you felt that you had to go public in the 
press, not in the Paula Jones case? 
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Page 46 
THE WITNESS: I felt that it was an insurance 

policy so that it would be more difficult for them to fue me 
because they didn’t like what I was saying under oath. 

Look. They didn’t want me - I mean, they made it 
very plain, they didn’t want me telling the truth under oath, 
they certainly did not want it to come out. 

A JUROR: So you went -- 
THE WITNESS: This goes back to the team player. 
A JUROR: To save your job, you went public and 

that in turn would probably cause you not to continue in the 
career that you had? 

THE WITNESS: It was far more than that. 
THE FOREPERSON: You’ve got to speak up. 
A JUROR: I thought I was speaking up. 
THE WITNESS: It was really for me far more than 

that. It was a question of I am afraid of this 
administration. I have what I consider to be well founded 
fears of what they am capable of. 

I believe that I have had a far more informed 
perspective than most people in observing what they are 
capable of and I made a decision based on what I felt I knew 
to be the. possibilities that could befall me. 

A JUROR: Could you give some examples of what’s 
happened in tbe past to make you feel as if your life might 
bethreatened? 
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Page 41 
THE WlTNESS: There was always a sea= ia this 

White House from the &inning that you were either with them 
or you uue a8ainst them. The notion that you could just be 
a Civil SQVant supporting the instiNtion just was not aa 
option. 

I had reason to believe that the Vince Fostu 
lmagcdy was not dqickd accuiak~y under oath by unnbcrs 

of tbz administtation. 
Ihadrcasontohelievethat-aadttascarr 

rcmunbcr. instances of national significance that induded 

kstimony by - to my knowledge, also Mrs. Clinum. also 

in Tmdgak. It beeamc very important for tkrn fa tbcir 

version of cvmts to be tbc acaptal vaxion of cvans. 

Iknewbasedonpersonalknow~pasmal 

obsavationsthattbeywaelyiogtmduoatb. Soitbaxnc 

vuyfcartXtomcthatIhadinformationcvcnbackthenthat 

was danpuus. 

A JUROR: But do you have say -pks of viola 

being done by tk admlnisbatioa to people who wuc a threat 
to thun that allowed you to wane to the conch&a that that 
would happen to you as weU? 

THE WITNESS: I can go - if you want a spific, a 

personal specific, tbc. behavior in the West Wing with smior 

staff to the President during the time tbc Jerry Parks - 
over the fax flit&teaed Inc. 

Page 41 
1 A JUROR: Excuse me, Jerry Parks? 
2 THEWITNESS: Hewasoneoftbe-ifnotthehead 
3 ofhiscampaignsecuritydetailin&kansa&tbensomcwhen 
4 in the hiexarcby of security armngementsinMransa.sduring 
5 the’92campaign. Andbasedonthefltmyofactivityand 
6 the flurry of phone calls and the secrecy, I felt that this 
7 was somewhat alarming. 
8 A JUROR: I don’t understand. 
9 THEWITNFSS: Idon’tIalowwhateIsetosay. 

0 AJUROR: Meanitqthatyou~akaedathis 

I deathoratwhatpplesaid? Ordidyouha~knowledge~ 

2 hehadheenkikdor- 

3 THEWITNESS: Hehadheenkikd. Idott’tevenat 

4 this point tctnember how, but it was the reaction at the 
5 White House that caused me concun, as did Vi Foster’s 
6 suicide. None of the behavior following Vmce Foster’s 
7 suicide computed to just people mourning Mr. Foster. 
8 It was far more ominous than that and it was 
9 extremely questionable behavior on the parts of those who 
!0 were immediately involved in the aftermath of his death. 
!I so -- 
!2 Ime&Idon’tknowhowmuchmoteIcanbe 
!3 specific except to say I am telling you under oath today 
!4 thatIfeltendangmedandIwasangryandImsentcdit 
!5 andIstiUdo. I 
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1 A JUROR: Thank you 1 Q Okay. 
2 A JUROR: Mrs. Tripp, do you still have your job 2 A And it created a stir, shall wc say. in the 

3 today? 3 counsel’s offaze which brought up some senior staff from rhe 
4 THEWITNESS: IQ. 4 cbicf of St&-s offwc up 10 tlX counsel’s oftice whcm 
5 A JUROR: So then in retrospect, your fear for 5 tky. fmm an appearances, went into a meeting to discuss 
I 6 losing your job was tmfountkxl? 6 this. 
7 THEWITNESS: IamstillbeingpaidattheGS-15 7 ItwassoWbin8tbatthaycbosenottos9cak 
8 level. Iwasdemotedfromnlypositionandamigned 8 about. one of OUT sQ%ff assistants askal wbat is going On 

. . / 9 eve tasks which arc now under discussion with the 9 mditwasnmuaddlesd. wbicbwasprimarilytbesamcway 
11 0 Pentagon. 0 thattheV~Fostcrdeath-inthcaftamathofthevina 

I 1 Quitebeyondthat,MikeIsikoffmadeaverygood 1 FostQdUltbtb&ptWUkXlaSwcll. 

1 2 point early on which was you will protect yourself and your 2 So. for pmpk not in law enforcancn tferpmplc 
1 3 job far better if your name does surface bemuse once you’re 3 just govcmnrnt wakcas, it was - it was bcbavior that was 

1 4 out there as a known source of informatioq they will be less 4 considered questionable. cause for concan. 
1 5 inclii to have w happen to you 5 A JUROR: Just boxwe they waz having mcctiqs 

1 6 A JUROR: when you say you were detnokd, you wer 6 t&ndcbscddms? 

1 7 froma Utowhat? 7 THE WITNESS: Because. of tba flurry of activity. 
I 8 THEWITNESS: AsIsaidIamstillpaidasa 8 bccausc it was husb-busb and tbat a fax could cause tbat 

I 9 GS-15, but I was the dimctor of the Pentagon’s most visible 9 level of activity. The white House is a vay busy place 

2 O public relations program and I was removed from the :O it’s eplrrally stmrt staffed. but tkm’s pretty much a 

2 1 director’s position. !I constant flow. It statis in the morning it really nevu 

2 2 A JUROR: That’s a demotion? 12 cnds.yougohomsyouskepandyoucomeback. 
2 3 THE WITNESS: In my opinion, my professional 13 Thae am times, as I’m sum you can imaginci 
2 ‘4 opinion, it is. Yes. 14 during the Vince Fostcc thing that tbc pace cbaqai sormwbat 

2 5 A JUROR: Okay. !5 and this was anotkr such time. Maybe you bad to be thee. 

Page 5( Page 5: 
1 A JUROR: I’m sorry. We were talking about the I Iknow,IleftaadIwillsayunderoathwiththe~that 
2 incident that happened and how the people were acting at the 2 this was something they wanted to get out in front of. 
3 White House and you said they were acting strange. 3 There was talk that this would he another body 
4 Can you give us some examples of what you saw to 4 to add to the list of 40 bodies or something that were 
5 draw that conclusion? What am some of the examples? You 5 associated with the Clinton administration. At that time, 
6 saidtheywerenotactingasifsomeonehadjustpassedor 6 I didn’t know what that meant. I have since come to sm 
7 whatever, something was strange. What were the strange 7 such a list. So - 
8 things? 8 A JUROR: Mrs. Tripp, in the article that appeared 
9 THE WITNESS: It replicated in my mind some of the 9 in Brill’s Content a few weeks ago, Mike I&off indicates 

I 0 behavior following the death of Vinoz Foster. A fax came 0 thathemetwithyouasearlyasApril’97atabarnearthe 

1 I across the fax ma&Lie in the counsel’s office from sot&one 1 White House where you pushed him to do a story about the 

1: 2 withintheWhiteHouse,andIthinkitwssfmmSkip 2 Pmsident and the intern. Did that happen? 

1. 3 Rutherford, who was working in the Chief of Staff’s office at 3 THE WITNESS: Fii of all, I’ve not mad the Brill 
1, 4 thetime. 4 ContentsoI- 

1. 5 At the same time the fax was coming, phone calls 5 A JUROR: Was there a meeting? 
II 6 were coming up to Bernie Nussbaum, which precipitated back 6 THE WITNESS: I’m reluctant to take your 
I’ 7 and forth meetings hehind cloned doors, all with -- you know, 7 characterimtion of what Mike said, but I will tell you that 
1: 8 we have to have copies of this fax and it wns -- the fax was 8 we started talking in March of ‘97. 
1’ 9 an article, it eame over the wire, I think I can’t remember 9 AJUROR: Anddidyoumeetwithhimatabarnear 
2 0 now, but I think we netually have that somewhere, of this 0 the White House? 

2 1 death_ this murder or whatever it was. 1 THE WITNESS: Wedid. Yes. 

2 2 BY MR. BINHAK: 2 A JUROR: In April of ‘97? 

2 3 Q Just for the record, say whose death you’re talking 3 THE WlTNESS: Close to that timeframe. Yes 

2 4 about. 4 A JUROR: And did you encourage him to do a 

2 5 A Jerry Parks. 5 story -- 

Di~~&ed Renortk %-vices. inc. (202) 296-2929 
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1 THE WITNESS: Yes: 

2 A JUROR: - about an intern? 

3 THE WITNESS: No, I didn’t encoma8c him to do a 
4 story about Monica at that time bccausc be did not know tbc 
5 identity of Monica at that time. 
6 A JUROR: I didn’t say Monica. About an intern. 
7 THE WITNESS: I asked him, I encouraged Mike from 
8 thatpointonto xescarch and do invcstigatin mporting on 
9 an intanattkU’hitcHouse. Yes. 
0 A JUROR: And what was your motivation then? 
I That’s six months earlier than tbc period we’ve been talking 
2 about. 
3 THE WTDJESS: I’m not sure what you mean. what was 
4 my motivation. 
5 A JUROR: What was your motivation to having 

6 Mike I&off do a story about an intern and tbc President 
7 six months earlier than tbc. period we’ve bocn talking 
8 about? 
9 THE WITNESS: I think it’s important to know that 
0 tbcdaythatMikcIsikoffcametomcintheoff~ceIwartto 
1 Monica immediately and c&d Bruce Lindsey. 
2 Monica fmm Monica’s perspective immediately 

3 cxpozti me to discount this, to set the record straight. to 
4 be a team player. Monica on her own independent of anyone 

5 elsewantcdmetodotbis. 

Page 54 
I By this point, I had heen listening to Monica in 
2 painful detail for six months. I wanted her story to come 
3 out one way or another, not through me. I wasn’t ready to 
4 identify her. but I wanted it to he looked into. 
5 And it wasn’t until July of ‘97 that Monica made 
6 it completely clear to me that now it wasn’t just Monica 
7 talking, it was also the white House. So -- 
8 Mike was involved -- I mean, I have never denied 
9 that I’ve talked to Mike right from the beginning about fvst 
0 the Kathleen WilIey @ then an intern at the White House. 
I A JUROR: But your motivation at that point had -. 
2 nothing to do with your conversations with Bruce Lindsey or 
3 these concems you had. 
4 THE WITNESS: No. No. No. 
5 A JUROR: #at was your motivation at this time, so 
6 much earlier? 
7 THEW-ITNESS: AsIsaid,Ihadkeentalkingto 
8 Monica for six months. I felt the Kathleen Willey story was 
9 old news. I remember saying to him “You are so barking up 
0 the wrong tree. ‘This is almost four years old. She didn’t ~. 
1 callitsexual harassnentatthetime. Itseemsoddtome 
2 that you’re pursuing this with such vigor.” 
3 AndIwentontotellhimthattherewasanongoing 
4 situation right now that I felt was far more egregious and 
5 that I wish could ultimately come out, that I felt that it 

/ Page 55 
1 was unconscionable. tit hc was doing in tams of not the sex, 

2 but the abuse of powa. But I did not give him her - 

3 until much. much. much kter. 

4 And at that point I hadn’t made the decision in my 

5 mind to do anything inacpcndent of Mike I&off, to do - it 
6 just hadn’t gotten to thar point ye& It UltimaizIy did wmc 
7 to that point after July, but prior to July - or actually 
8 July 29tb is wbcn I spoke to Bruce Lindsey, so probably carIy 
9 AugustiswhcnIdsidedIhadtostartthinkingaboutbowU, 

1 0 handle this for me. Bur the Mike Lsikoff portion was mu&. 
1 1 mucbcarliu. So- 
1 2 A JUROR: You just mentioned that you WCII: more 
1 3 concaned about &a abuse of power. From what w&e b&n 
1 4 abktoundastand~s&mcdtobc-abuse~tnotk: 
I 5 tbcr&btword,butttxzcsamaltobcahusivcbchavioroa 
I 6 botbsidcs. 
1 7 Monica’s rcactim to an attanps an apparmt 
1 8 amanpt. to coo1 things df seemed to elicit confrontational 
1 9 cpisodcstothcpointwirxeyouwaeconceraedabout 
2 0 mtribution. 
2 I I would suspect tit maybe that fhem would be 
2 2 cvidcnccthatpcapkm+tbetryingtokczpMs.Lewimky 
2 3 quiu,andycttbcysumtobcayingtoaccommodateha 
2 4 desiresratbatbantryiogtopcrhapstakeactiontbatwouhi 
2 5 Ieadyoutobclkvetbatyouriifemigbtbethreatmd 

I Page L 
1 It’s a rotmdahout way of saying that no one seemed 
2 tohetryingtogetridofMs.Izwinsky. 
3 THE WITNESS: Not at that time. 
4 A JUROR: Yet her actions would seem to warrant 
5 some sort of response to try to contain what could he a 
6 rather explosive situation, yet nothing seemed to happen. 
7 Mrs.Curriestznedtohedoingthingsthatwuein 
8 awaytryingtocalmthingsdown,butnooacwasthreatening 
9 Ms.Lewinskyandsbcseemedtoberightinthcmiddleofa 
0 rather explosive situation. 
1 THEWITNESS: Ithinkit’salso@ortanttonote 
2 thattheonlythiogMcmieaeverthreatenedthemwithwaS 
3 telling her dad. She never tlmzatened to go public a& as 
4 aniatteroffacfspentagreatdealoftimetellingthem 
5 she wouldn’t. 
6 A JUROR: But she was acting on an irmiiaml basis 
7 quite often; one would he quite frightened at SOM things 
8 that apparently she said and did. Her actions, behavior, 
9 wereprettyilX&malattimes. 
0 THEWITNESS: Andastimewenton,shedidgrow 
I fearful&&way. But- - 
2 AJUROR: Butyounevertookanystepstohyto 
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3 stop her from doing tkse things. No one took any llnlawful 
4 actions -- l 
5 THE WITNESS: I don’t know that. 
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Page 57 
1 A JUROR: - of rbc type that you wue concancd 

2 about with your - 

3 THE WlTNFSS: I don’t know that to be true. 

4 A JUROR: Aod you don’t think tbat sbc would baw 

5 told you? 

6 THEW~TNESS: Idott’tknowtbsttobctrucandl 

7 wo&Xd about thst. 1 don’t kllOW. 1 havC M Wily Of kttowiog 

8 WbtsocpstbzytOOk. 

9 IcanteUtbatlwtbo”gbtoff~mtktbnel 

10 wassarttothc~~thercwasafcclingthatlhadtbat 

11 forsomclxasoo tbcyfelttbstlwastlobngeroatbctcam. 

I2 ThatwassbowQtomebytbctimelgottbeG4thatlwas 

13 ~tOtbtPrntagonrrodb,wbcnltcstifrdiodeposition 

14 uttduoathontheHilldmingtbzScnatcWbitewatcrjudiciary 

IS hepriogs,oocoftbolastq”cationstbeyaskalmcbadtodo 

16 w+tb”AteyouDcepWaE’!’ 

17 Andlwassoccmpk%elystunna%Ihadooidca 

18 bceauseatthattimlhadocvrrspokataboutanythittgto 

19 anybody. Infact,Ibaddmetb@sbyomissiiantbatl 

10 feltbadbcfmdisloyaltotbcpamaocn tstaffbocauscl 

II hadc~tobcloyaltDmccounscl’soffliccandtothc 

u PI&dent 

13 So I didn’t wam mc tmvel guys what was coming 

24 down, I didn’t let tbun know during Billy Dale’s whole trial. 

25 ldido’tlextbunknowtbstlbadscatwba~ 

Page 51 
1 writtcnandthatskwasbcbindthcwboletbiog. Noooof 

2 tboscthings- 

3 A JUROR: F&use me. Mr. Binbak? 

4 MR. BINHAK: Yes. 

5 A JUROR: Gmld wc talk for a second? 

6 MR.BINHAKz Ofcourscwemay. 
7 THE FOREPERSON: WC oad to acusc the witness. 
8 MR. BINHAK lkn with your permission. Madam 

9 F~I’UaskMs.Tripptostepo”tfor- 

0 A JUROR: Just a minute. 

1 MR.Be.-ambtutcuntilwecaobandlcthc -. 

2 gmad juror’s question. 

3 (Witnas acused Witxss tecalkd.) 

4 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, you’re still undcx 

5 oath. 

6 THEWlTNJzS: Yes. 

7 MR. BlNHAK: Madam Forcpersot~ tbc gnnd jury is 

8 still in seasion? 

9 THE FOREPERSON: It is. 

!O MR. BlNHAKz No unautborizcd pcoplc in tbc room and 

!I we have a quorum? 

!2 THE FOREPERSON: That’s absolutely correct. 

!3 MR. BINHAK: h&. Tripp. Id me just explain to you 

!4 WhywchadtotakcabreaLina~gcncralwayandlthink 

!5 thattbiswillbelpyo”. ltwillbelp”spfccecdinao 

Ptlgl? Tuesday, July 28,1998 

1 Page 5s 
I orderly fashion. 
2 When you started to reference. the events that 
3 occurred surrounding the travel office affair, we had to stop 
4 because there is a grand juror in the room who is recused 
5 from that issue for various reasons and so we had to discuss 
6 as a group the best way to proceed in respect of the fact 

7 that this grand juror can’t hear events about this particular 
8 iw. 

9 Solwanttotrytogoforwardandtrytoaddress 
o the concems that the grand juror who had asked you the 
I question is trying to get at and if you can do that without 
2 referring to Travelgate or travel office or however you want 
3 torefertoit,wecandothat. Ifnot,it’sfine,wejust 
4 have to ask the grand juror to leave the room. 
5 so before you answer -- when we go through the 
6 seriesofquestionsnow,Ijustwantyoutokeepthatin 
7 mind, if the answers require you to refer to travel off& 
8 thenjustpleasealertussowecanstopandthenwecan 
9 accommodate the needs of the grand jury. Okay7 
:0 Can we continue along those ground rules, Madam 
!I Foreperson? 
12 THE FOREPERSON: Yes. 

3 MR. BINHAK: All right, .Xlxutk you very much. 

14 THE WITNESS: Well, I don’t think I had finished 
15 that answer so hearing in mind that I shouldn’t address the 

Page 6C 
1 Travelgate issue at tbis point - 

2 MR. BlNHAK: Okay. 

3 THE WlTNESS: The question that was posed to mc by 

4 the majority counsel in my deposition before. tbz Senate 

5 W&water bcxings askal mc a question about wbahr I was 

6 tbc underground source tbcy nfaxd to as Deep Water and I 

7 was completely offcndcd by it, I bad nevu done any such 

B rhingandmyanswerinpartwastoshowthe~djurywhyl 

9 was offended. wbicb involved Travelgate, so I won’t get into 

D prcciscly why I was so offended but it was clear tbat - it 

1 was yet another indication that tbc White House felt that 

2 somcbow I bad been not a team player during other scandals. 

3 Now,lwilltellyoutbatlalsobadotbcz 

4 indications of tbat from my attorney at tbc time wbae I 

5 agreed to testify truthfully under oath but vexy narrowly so 

6 chat even in appearing before: another gmnd jury when I bad 

7 vcty itnportant information that particular question was not 

8 asked. so I didn’t answer it and I didn’t voluntar it and 

9 tbat’s precisely how my testimony proceeded through the 

0 different depositions and hearings tbat I participated in, 

I with my attomey having daily’confcrcoce calls with the White 

2 House to update than. 

3 Tbcywcrc”otplcascdtbattnyattswerswa-ctbeway 

4 lheywae:lhcywouldhaverathertbcyhadb&nanothcrway. 

5 frankly, and mine were truthful but narrow, so I bad bccoux 
- 
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I identified at a point in time as being not willing to change 
2 my version of what I observed. 
3 A JUROR: Yes. But was any action taken as a 
4 result of your feeling that they perceived you not to be a 
5 team player? 
6 I mean, why did you feel that you had to go public 
7 with what apparently should have been something held in 
8 private -- 
9 THE WITNESS: What? 

1 0 A JUROR: -- between two people -- Ms. Lewinsky ar 
1 1 the President. You called it an abuse of power. 
J 2 THE WITNESS: Yes. 
J 3 A JUROR: I really didn’t see what side the abuse 
J 4 came from. 
1 5 THE WITNBSS: Well frankly, I just have to 
J 6 d&agree with you. I saw this as a young female staffer in a 
J 7 workplace with the most senior official in the workplace 
J 8 making choices that were inappropriate in the workplace and 
J 9 beyond that, causing her emotional distress -- 
2 0 A JUROR: But every time that he’d try to pull 
2 1 away and set her free, she just kept going after 
2 2 apparently -- 
2 3 THE WITNESS: I think you can’t separate the fact 
2 4 that he made promises to Monica and she spent the rest of 
2 5 her time holding onto those promises. 

Page 6: 
I think we% talked about tk calendar that 

counted the days, if you go back. So while k may wclJ have 

nicd scvcml times to break off tk physical nlationship. 

k did not carry tbmugb with his promises and, in fact 

continued to pcrpctuatc tJtc myth that k was doing cvuydting 

k could to bring bet back. 

So Jscr bckvior was based on - I tbinJr it was a 

disect result of his bckvior and not b&g trutbJitJ with 

ha. 
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A JUROR: So y9tt felt that making tbis information __ 

public would sort of scctify the situation? 

THE WITNESS: I tbougbt k would k accountable and 

tbat tbc Katblccu Wilky situation which had cffcctivcly been 

ncuualizcd through the President’s attomcy and now tbis 

situation would allow all of tbc facts to k made public. 

Tbc Paula Jones case was beating up and I felt tbat 

it was very important tkt Jtis behavior and the behavior k 

dcmonstratcd toward Monica k out &t-c. Yeah. Bccausc I 

Jcncw I was going to - you know, gJecfully testify 

tNUtfttJJy. 

AndIsaygJccfuJJybccauscitkdtaJscumcavcry 

long time to make &at decision in my mind, that I was tcady 

to cnsum tbat to tk cxtcnt possibk I would klp the facts 

get out. 
A JUROR: Do you feel now tbat as a msuJt of your 

ti- Tuesday, July 28,1998 

5 Page 6: 
I action that things arc bcttcr? 

2 THE WITNESS: I think that if tbc truth comes out. 

3 it will kbcttcr. 

4 A JUROR lk truth ks come out, apparently. 

5 THE WJTNJZSS: I don’t know that. I don’t think the 

6 investigation is compJctcd. I don’t know wkt you’w heard 

7 bse in testimony. I don’t know wkt tk end result wiJJ be. 

8 if anything. 

9 IdotbinktbattkmwiJJcomcatimcwbcotk 

0 American people have the facts before &an and tky can make 

1 a decision based on facts. not s~mcuJation. 

2 ANROR: Isce. 

3 TJIEWJTN’BSS: So- 

4 A JUROR: Ms. Tsipp, Jr@ mc undustand som&ing. 

5 YouwactaJJdngwitbMicJmdkJmffiuApriJteJ@bim 

6 or_suggstingtohimtoboLintDasituationwithaa 

7 intan within tbc WJtitc House. 

8 Now,corrcctmcatanypointwkcImayk 

9 incorrect. You wanted to maintain your anonymJty because you 

10 know or you felt tbc dangus bo61 pasOnat and pmfcssional 

! 1 tbat could kfaU you. 

I2 By asking Mr. Isikoff to Jook into this situation 

13 and uncovcsing Monica Lew&ky’s pasona and tbc wkJc 

14 rclationsbip, what cmsscd your mind that wouJd b&J Monica 

!5 Lcwiisky unda tbcsc circumstatxes? 

Page& 
1 THE WITNESS: FIefsiB her? 

2 A JUROR: Yes. Like you feared for your job, you 
3 feared for yourself profcssioeally and personally. 

4 THE WITNESS: Mm-hmm. 
5 A JUROR: Did you have fears for Monica that if she 

6 weretobecomethetargetofthemediathatthesekindsof 

7 things would hefalJ her as wIJ? 

8 THE WITNESS: I have always felt that if it became 
9 public she wouldn’t be in any danger at all. And there was 
0 nowaythatMonicawasgoingtoranovehasclff~whatI 
J considered to he an extremely unhealthy relationship. 
2 Sk - I don’t know that we’ve covered this yet, 

3 butthereweterep&dsuiei&threats. Shehassaidon 
4 morethanoneoccasiontbattheonlythingthatkeptherfrom 

5 committing suicide was the fact that she’d see ha mother’s 

6 face and know that her mother could not survive that. 

7 This was not a nice rcmmnee. This was not anything 

8 thatwas-nothinggoodwasgoiugtoeonmofthisfor 

9 Monica. She couldn’t remove krnelf vohmtatily from the 

0 situ&m. She hung on his every promise. 

J Yeah. Iknewthattl&ivouJd-ifMoniea’snamc 

2 weretobeexpostdanditwaetobepublic,Ialsothought 

3 that it would force his hand and hers and in regard to Monica 
4 I had hoped that that meant that she would put it behind her. I 
5 A JUROR: That& you. 

Page 61- Page 64 
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Page 65 
BY MR. BINHAK: 

Q La me pick up on a portion of one of the grand 

jurors’ qtrstions. And, again, if you can’t answu this 

without d&ring to Travelgate, just tell us so that WE can 

make the appropriate accommodations. 

Tlxgtandjurorwasaskingyouifyouwue 

concanal about your job and your safety and you said you 

~istbatcorrcct? 
A Ya. 

Q Andtbtgzmdjuroraskedyouthatifyousaw 
h4onicaI&vin&yorknewtbatMonicaLcwinskywastbtea~ 

togopublic,a~kastintktbetbatsbewasgoingto 
tell her fatba abatt this affair, coPnct? 

A Yceh. Tbat’r far diffmt than going nationally 

public. 
Q Andinthtgrandjuror’smindtbcrewas-tk 

gmnd juror paaived an inconsistaacy with your being 
worrkxi about your job and your physical safety when Monica 

Lcwinsky was making in this particular grand jurcx’s mind a 
similar~tandtbacwasnodangatober. 

A WeII,Idon’t- 

Q Hang on just for one second. Now, you obviously 

don’t sa that as inconsistent. Obviously, you see some kind 
of diffauxe bctwua your position and Monica’s position. 

So what I’ll ask you to do is explain that difference as you 
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Page 66 
saw it to I-clp the grand jury understand tbe difference 

bdwaen the way you see the problem and the way tk question 

~Sposcd 
A Maybe the better way to describe it, in my opinion 

only, is that Monica was perceived as somaxte tbcy could work 

witbandIthinkIwasperc&adassomeonetbeycouldnot 

workwitb_ Andtbeywacligbt. 
Q Lct’sgoduvugbasequaxeofevents,ifwecould. 

The Kathku~ WiIIey incident occurs and Kathleen Willey 
discusses that incident with you after it happens. Is tbat - 
corlux? 

A Yes. 

Q Immediately after it happens. 

A Yes. 

Q Then in h4arcb of 1997. is that it? Mike lsikoff 

COXIXSiIl - excuse me. March of 1996. Mike Isikoff 
approaclxs you in your office. Is that correct? 

A No. 
Q Wlxnisthat? 

A March of ‘97. 

Q Okay. h4arch of ‘97, Mike Isikoff, a rtportcr from 

Newswuk approaches you in your office and be asks you about 

tbe Kathbcn WiIley affair. Is that correct? _ 

A TIxfirstthingthatMikeIsikoffsaidtomewben 

we wuit out to tk alley is “I am doing a story, I’m writing 
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Page 6 
a story about sexual harassment on the part of tbe F’resident 

being al&cd by Katblcen Willey,” I’m paraphrasing lxx. 

“and she has named you as a contemporaneous corroborative 

witness. What do you have to say?” 

Q And then ultimately Monica Lewinsky learned about 

that contact with Isikoff. Is &at correct? 

A Thatday. 

Q And then Monica Lewiasky in July, on July 4th she 
told the Resident about this article that was probably going 

to come out. Is that correct? 

A Yes. 

Q AndtbenonJuly4th,h%onicaLewinskybadameeting 

with the F’tesidcnt wbaz the Resident told Monica Lcwinsky 
itwashermissiontogayoutocallBennea_Qtc~me. 

Bruce Lindsey about how to bandle the whole Kathkm W&y. 

Is that comet? 
A If you said July 14.1997. Yes. 

Q Okay. And then immaiiately aftex tbat meeting with 

tbc President, Monica Lewimky then started to put prssurc 
on you in ordcx to get you to call Bruce Lindsey about the 
Kathleen Willey. Is that comet? 

A Yes, it’s co-t but only in that tbe intensity of 

the lobbying bad increased dramatically. 

Q And she didn’t tell you about ber meeting with 
Bruce Lindsey, correct? I rmzm with the Resident. On 

1 July 14th or July 4th, at that point. 

Page 61 

2 A Yes. She told me about the 4th of July almost 
3 immediately. The 14th of July, though, I didn’t hear until 
4 the end of the month. 

5 Q Then finally, Monica Lewinsky convinced you to call 
6 Bruce Lindsey on July 29th. Is that correct? 

7 A That’s uxttxt. 
8 Q And thert you had this telephone - after a series 

9 of sort of non-starting conversations, you had this 
IO conversation with Bruce Lindsey. Is that correct? 
II A That’s correct. 
I2 Q And during that conversation, you’ve told the grand 
I3 jury that Bruce Lindsey told you that the Resident 
14 emphatically denied Kathleen Willey’s allegations. Is that 
I5 correct? 
I6 A That’s right. 
I7 Q And that Bruce Lindsey emphasized to you that 
I8 Kathleen Willey had chaqed her story. Is that correct? 
19 A Yes. 

20 Q And that you shouldn’t believe her because she 
21 had changed her story, @she had mental problems because 
22 her husband committed suicide and because the President 
23 emphatically denied the story. Is that correct? 
24 A He used the word ‘unstable.” 
25 Q Unstable to describe Kathleen Willey? 

Page 65 - Page 68 
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A Yes. 

Page 69 

Q And then after that, at least in this timeframe, 
this story comes out in Newswee k regarding Kathleen Willey. 
Is that correct? 

A Yes. 
Q And you are named as contemporaneous corroborating 

witness by Michael Isikoff in that story. Is that correct? 
A Yes. 
Q And you have described to the grand jury that you 

specifically didn’t want to be named in that story and that 
you told Michael Isikoff that you didn’t want to be named, 
but he printed your name anyway. Is that correct? 

A Yes. 
Q And then as a result of your name being printed, 

there was a response by Robert Bennett, the President’s 
persona lawyer in the Jones case, that you were not to be 
believed_ Is that correct? 

A Yes. 
Q And then shortly after that, Monica Lewinsky asked 

you and pressured you to write a letter to Newsweek to 
clarify your position on the issue. Is that correct? 

A Yes, but at that point, she made it clear that this 
wasn’tjustherrequest. 

Q And as part of that letter that we’ve gone through 
with the grand jury, she asked you or she coached you to 
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Page 70 
write a sentence which made disparaging remarks about 
Kathleen Willey’s credibility. Is that correct? 

A Yes. That wasn’t the fust attempt, however. 
The first attempt was the statement that she urged me to give 
through my attorney when I was at the beach with the same 
sort of verbiage which we ultimately did release through my 
former attorney. 

Q Then during this period you had reason to believe 
that because of the Kathkn Wiiey article that you would be 
called as a witness in- Paula Jones case. Is that __ 
correct? 

A Yes. 
Q And during that period, you also had cause to 

believe that when you were called as a witness in the Paula 
Jones case you would be asked whether you knew about other 
women who had had sexual encounters with the President. 
Is that correct? 

A Yes. 
Q So at that point, you were pretty confident that at 

some point you’d be asked under oath whether the hesident 
had sexual contact with various women. 

A Oh, yeah. I actually thought that starting the day 
that Mike Isikoff came to my off&. I mean, the notion that 
this could be in a national magazine about the Paula Jones 
case, naming a witness who is claiming sexual harassm ent ant 
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Page 71 
a corroborator. it uevcr entend my mind I wouldn’t bc 

called. 

Q AndyouwuedeterminedtotellthcmXhifyou 
were deposed in the Paula Jones case. Is that corru~? 

A Yes. 
Q Soyouknewthcnatthatpointthatyauwouldbc 

called upon to - or you felt confident that you would bc 
calkd upon to name Monica Lewinsky in response to questions 

under oath. Is that correct? 
A l-lxx’s co-t. 
Q And at that point or in conjunction with that 

realization. you cktmnid that it was namsatytobavctbe 

story come out tbc story regarding Monica L&n&y come out 
somcwhQt before you said it under oath why? 

A WcU number one, remember tbat I didn’t want my 
name associated with this. I was- eager for it to come out; 

I didn’t want to be the one responsible for it coming out. 
Q Okay. Explain to the grand jury why. Why you 

diQ’twantyQurnametocomeout_ 
A &cause I was gutless. I didn’t want to lose 

my job. I didn’t want to have something hik bappat. 

Iwantedthttnnhtocorneout. Iwantithtkdmviorto 
bcuposai_ AndIdidn’twanttobersponsiikfor- 
being namal as tk one who allowal the infcamation to come 
out. 
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Page i, 
Q Now, as part of those efforts to get this story out 

without it being associated with your name, did you talk to 
Michael Isikoft? 

A Yes. 
Q Okay. Did you talk to Lucy Goldberg? 
A Yes. 

Q Andyou’vejustdesrribedtothegrandjuryovcr 
the course of the last hour and a half about those initial 
contacts with Lucy Goldberg. Is that comzct? 

A That’s correct. 

Q Okay. And when you told Lucy Goldberg that the 
storywas-thatyouwantedthestorytocomeoufdidyou 
discuss various options about how to do that, how to 
accomplish that? 

A Yes. 
Q And ultimately, is it true that Lucy Goldberg told 

you that it would be necessary in her opinion for you to tape 
conversations with Monica Lewinsky? 

A Yeah. I mean, Lucianne was very convincing even 
the first day she brought it up, but it wasn’t until a few 
days later, I think, that I madt5 the decision and talked to 
her again. But essentially, her guidance was they will label 
you a lunatic, a right wing nut, and destroy you. 

Q If you came out with the story regarding Monica I 

?Xvcrsificd Renawtino Smvimn. inc. f2c121296-297.9 
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1 A If I testified under oath that way, having been 1 was particularly botlxxome with Monica, again, after worL I 

2 told not to. 2 went straight to a store that sold these things and bought 

3 Q And, in f&t, wheu you were associated with 3 one. 
4 aUegaticms about KathIeeu WiIIey having an encounter with 4 Q Anddoyou remember what store tbat was? 

5 the Resident, Robert Bennett caRed you untruthful. Is that 5 A Well, the irony was that it was a Radio Shack at Eli)- 

6 eotxct? 6 local mall in Columbia, Maryland and it never occumd u, xne 

7 A ‘Ihat’s correct. 7 attbetitnethat~wouldbeseUingillcgalthings. 

8 Q Isthatpartofthe~thatyOUW~receptiVe 8 I mean. it still sort of stymies me, knowing other 

9 to what Lucy Goldberg was telI@ you? 9 information now, that they do that, but, yes. I told them 

0 A It wasagreatpartof it. Of course. Yes. 10 what I wanted. * showed me tbe different models, I pi&cd 

,l Q Now, when Lucy Goldbag first suggested that you 11 a mid-price ruxx-& out. I bought many tapes and banaia 

.2 starttaping,didyouIikethatidea? 12 and paid for it. 

3 A No. 13 Q Wbcnyuutokitlmmiwhatyouwanted,whatdidyon 

4 Q TeII the graud jury what your response was to that 14 tellthem? Didyoutelltlxmthatyouwcregoingtobe 

5 firstsuggestionthatyoustarttotape. 15 taping phone convasations? 

6 A Idon’t remember what my exact words were, I just 16 A I told than I wantal a voictactivated recorder 

7 said I didn’t think I could do that, that it was not 17 that wonld tape record telephone calls. 

8 something I wanted to do. 18 Q Did anybody at Radio Shack at that time say to yw. 

,9 It was -- you know, it never ocouned to me to tape 19 “Linda Tripp, this is Maryland. You’ve got to know that it’s 

!o Monica’s phone &Is. And hard as it may he to believe, I 20 illegal to make tape ncordings of conversations with otba 

!l Iiked and eared about Monica. 21 peopk if they Qn’t know you’re taping than”? 
!2 Uhimately, she convinced me that I needed this 22 A No. hiatttz of fact, he said, ‘We have three 

!3 insurance policy and I believed her and I still believe her. 23 models, which one do you want?” You know, “Do you wplt this 
!4 Q When you had these initial disCusSiOnS with 24 price that priar’ I asked him the differences. My main 

!5 Lucianue Goldberg regarding taping Monica, did you discuss 25 concern was that mCy be ckar. And be recommended tk arc I 

Page 74 Page 7C 
1 with Lucianne Goldberg whether it would be legal or illegal 1 got and the one above it. I bought the mid-priced cm. 
2 to tape pbonc conversations with Monica Lewinsky without 2 Q When you asked for this voice-activated tape 

3 Monica Lewinsky’s knowledge tbat you were taping? 3 recorder, were you following the directions that Lucy 

4 A Yeah. Thesubjectcameup. I manember thinking it 4 Goldberg gave you about what to buy? 
5 sounded veay CIA-like and spook-like and I don’t remember who 5 A She eaRed it a voice-activated tape recorder. 

6 broached it. 6 Q Now, after you bought this tape reeorder, what did 
7 I know it didn’t occur to me to ask the qnestion, 7 you do with it? 

8 so I’m assuming that she did, altbottgb I can’t testify to 8 A Icamehome,InxdtheinstructionsandwasahIe 

9 that. I don’t have a recollection of who brought it up. 9 tohookitup. 

0 Q So you don’t know who brought it up, but you IO Q Wheredidyouhookupthetapenxorderinyour 

defmitely discussed tbc kgality of taping with her. 
. . 

1 11 house? 
2 A Yes. Yes. 12 A I couldn’t hook it up on the kitchen extension 
3 Q What was Lucianne Goldberg’s advice to you 13 where I spend most of my time, so -- because that’s a walking 
4 regarding whether it was legal to tape Monica Lewinsky? 14 round phone, I didn’t understand how I could do that, but I 

5 A She said it was. 15 hadajackinthestudyinmyhouseoffthekitehenand1 
6 Q Can you describe to the grand jury what sbe told 16 installed it there. 

,7 you about that? 17 Q And how did you do that? You eouuected it from the 

.8 A She checked with people in New York, I don’t know 18 wah to the phone? 

:9 who. and said it’s perfectly legal to do that. 19 A Well, you put something into the jack and then you 

!O Q Now, based on that series of convusations you had .. 20 put the phone into part of the recorder and it just sat 

!l with Lucy Goldberg, includhg the discussion about whether it 21 there. There is a jack therethat was unused, essentiahy, 
!2 was legal or not, did you decide to record conversations tbat 22 so I just put the phone and the recorder into that jack and 
!3 you wae having with Monica Lewinsky on the phone? 23 left it on the arm of the sofa. 
!4 A I made the commitment to do that in my mind. 1 24 Q When you first hooked up the phone with the 
!5 told Lucianne. She told me what to buy. And on a day that 25 recorder as you’ve just desetihed, did you always keep a 

_^ _ me 
Yage .I3 - rage ./b 
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Page 
tape in the tape recorder? 

A yes. 
Q All right. Now, how did the tape recorder work 

insofar as taping any particular phone call? Did you have 
to start the mechanism for every phone call or was it set 
up that it would always work or was there some other 
arrangement? Explain that to the grand jury, please. 

A You just press down two buuons and it kept it 
that way all the time. So in other wnrds, it was instantly 
recording when you picked up that line. I came to uriderst 
later that it was only that line, but that’s precisely what 
it did. 

Q So if you were having a conversation on another 
phone in the house, would the tape recording system that y 
had set up make recordings of the other conversations on 
another phone? 

A No, I came to learn that that didn’t happen. 
Q But whenever you picked up the phone that was set 

up with the system, then that would immediately begin 
recording? 

A Yes. Immediately. 
Q Did you tape the full contents of every 

conversation that you had on that phone that was hooked c 
the system? 

A Well, it would depend. I mean, generally speaking, 
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yes, but if -- as just happened now, if a tape ran out and I 
didn’t have one handy, a conversation might just end. Wh 
did was I kept a tape in the equipment and you could see t 
tape going around, so when one ended I put another one in 
I generally didn’t use the backs or at least often didn’t use 
the backs because I got confused and I was afraid I would 
erase it. 

Q If you were recording a call on the phone that had 
the system on it and then you started using -- then in the 
middle of the call you_left that room in order to speak on __ 
another phone in the house -- 

A ‘Ihat happened. 
Q -- would the system continue to record the phone 

calls? 
A No. 
Q It would not. 
A No. You’re saying if I hung up that phone and 

picked up an extension? 
Q Mm-hmm. 
A No. 
Q All right. Did that ever happen? 
A Yes. Because I wasn’t listening to the tapes, it 

took a longer period of time for me to understand that thos 
calls weren’t being recorded because until the last week in 
December, I had not listened to any of the tapes and, in 

and 
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Page 79 
fact, had only ever listened at that point to the December 
22nd tape, so I was not aware. And one other time, actually, 
when I wanted to ensure that I had gotten a certain piece of 
information on the tape. But the rest of them, I just -- as 
they ended, I put them on the hunt board and put a new one 
in. 

Q When you fust began taping, was it your intention 
to tape every conversation and every part of every 
conversation that you had with Monica Lewinsky from that 
point on? 

A No. What my first intention, which ultimately 
changed, was to try to get Monica to talk about the very 
samethingshehadtalkedaboutonthedaythatwehad 
the notebook conversation. My initial idea was get that 
at some point, and it may take a few weeks, but get that 
on the record. And I thought it could be done with the 
whole thing. 

What ultimately happened was by the’time I started 
taping, she was so far beyond just focusing on the actual 
relationship and analyzing that, now she was focusing very 
much on the job and his lack of response and the lies and the 
threatsandthissoflofthing,sothatitwas--itwasa 
different kind of conversation than-we had had earlier. 

So I just put them in and -- you know, when she 
called, I’d sit over there. I didn’t take all my calls at 
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Page bL 
that phone because often my kids were there or they had 
friends in and the study is where the television is and they 
would generally hang out in there, so I would go into another 
room. 

Q When you finished with any particular tape, did you 
label it or mark it in any way? 

A No. 
Q Did you keep a log of the tapes? 
A No. 
Q Did you date the tapes when you made them? 
A No. 
Q What did you do with the tapes, any particular 

tape, when you were finished recording on that particular 
tape? 

A Iputituponthehuntboardnexttothecouch,on 
a -- I have a big Spade bowl and I put them in that. 

Q Did you ever re-record over a tape once you made a 
tape? 

A No. 
Q Did you ever destroy -- let me just ask one more 

question and then I’ll get -- did you ever destroy any tapes 
after you made them? 

A No. 
MR. BINHAK: Okay. I think we have some questions I 

from the grand jurors. I 
Page 77 - Page 80 
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1 A JUROR: I have a question. Did your children 1 She made tbat very clear to me. I knew, altbougb 

2 know that you were taping on that phone? 2 she didn’t. that sbc would be - ber name would come up and I 

3 THE WITNESS: Yes. 3 knew what th: policy on Monica was because hc bad made Rabat 

4 A JUROR: How did you differentiate these tapes? 4 very clear, if anyone ever asks, deny, deny, deny. 

5 You must have had several of them, maybe IS or 20? 5 So it was prztty apparart to me that I was going to 

6 THE WITNESS: I don’t know the number, to tell you 6 bc in a position over Kathleen Willey to be contradicting the 

7 the truth. I never counted them. I didn’t differentiate. 7 President of tbc United States and as time went on and 

8 I just had them. ‘Ibe idea wasn’t to manufaclure evidence. 8 knowing tbat I intended to do ever@@ I could to cnsurc 

9 TbeideawasIwantedaninsummx policy for when 9 that Monica’s story became public, that &at would once again 
o I walked into a certain perjury trap, I could say, “Here, you 10 become a topic of contention and it did. 

I figure it out.” I clearly could have done a better job. 11 ItfurallyintbeendofDccunbcrbaxmcanissue 

2 Had I known we’d be sitting here today, I promise 12 whcxe sbe explained to me exactly what the Presideat’s 

3 you I would have done a better job. It wasn’t my idea that 13 guidancewasonbowshewastotestify. SoIwastoldthcy 

4 thiswouldbeevidenceinacaselikethis,itwastoensure 14 ~bothgoingto~yitunderoatband~tIwouldbc 

5 that I was not convicted of perjury. 15 contradicting botb of tbem under oath. 

6 A JUROR: So ultimately when thesz tapes were 16 A JUROR: And then? 

7 played, the stenographers typed them all out and you reviewed 17 THE WITNESS: Tbm I would have - when it was my 

8them. 18 tumtottstify.Iwantcdtobcablctosayto~~body 

9 THEwxTNE!%: Yes. 19 I was testifying before, “Here is what I have, you de@minc 

0 A JUROR: In order to put dates on them? 20 who is commiuing a felony, you dacrmiot wbo is committing 

1 THE WITNESS: Yes. Exactly. I hadno idea what 21 perjury under oath.” 

2 day they were. I had to work through various clues. 22 A JUROR: If someone accusedyou of it. 

3 As I would read a transcript, it would refer to a holiday 23 THE WITNESS: Yeah. ‘And it was something that I 

4 or - so it took time but it really fell into place pretty 24 felt was a vuy, very good possibility, bad on what I was 

:5 easily. 25 beingtold. So - 

Page 82 Page 84 
1 A JUROR: Thank you. 1 A JUROR: Excuse me. Ms. Tripp. So you nmr 

2 THE WITNESS: You’re welcome. 2 intended to use tk tapes to support your story with 

3 BY MR. BINHAK: 3 Ms. Goldberg? Is tbat what you’re saying? 

4 Q You may have answered this in response to one of 4 THE WITNESS: 04 I didn’t have to support anything 

5 those questions but let me --just so it can he completely 5 with Ms. Goldberg. In terms of - you mean, supporting it 

6 clear,whydidn’tyoudatethetapesandlogthetapesand c 6 witbMikeIsikoff7. . 

7 write down -- why didn’t you keep a record of what you were 7 ANROR: Yes. ,.. ..- 

8 doing? 8 THE WITNESS: We felt tbat it was impottant that 

9 A Becauseitwasn’tn forwhatIne!ededthe 9 Mike believe us to go forward, catainly. but that wasn’t 

0 tapes to prove. I didn’t -- it didn’t -- it wasn’t 10 really tbc main reason. Tbz main rcasoo was to have 

1 necessary. What I-&zeded was proof that I felt I could‘& 11 documentation for when the under oath testimony would take 

2 whenIwalkedintoa.sureperjurytrap. 12 place. It would have been a bonus, I felt. if Mike would 

3 A JUROR: Excuse me. Would you explain that, 13 have listened to the tapes and then done his investigative 

4 please? That last phrase there. I don’t quite understand 14 reporting on top of that. 

5 that. 15 And there came a time, I don’t know whetba it was 

6 THE WITNESS: Back in March of ‘97 when Monica 16 in October or tbcreafter where I did finally - I think 

7 started to tell me how she perceived 1 should handle the 17 Lucianne fmt and tben I confvmed Monica’s name, but it was 

8 Mike I&off thing, her first guidance to me was, 18 several months after we started talking about ha. So - 

9 “You just lie.” 19 A JUROR: Did Ms. Goldberg ever bring up tbe 

!O Over time, obviously, I became aware that the 20 subject of possibly doing a book again, the book that you had 

!I White House position was much the same and by the time I 21 put forth or at least the propajal that bad bczn drafted tht 

!2 made the decision to tape, he had already told Monica -- 22 previous year. rejuvenating it to include the Monica Lewinsky 

!3 the President had already told Monica, as she relayed to me, 23 episodes? .. -. 

14 that he planned to deny all the Paula Jones allegations, 24 THE WlTNESS: We never discussed putting Monica in 
!5 including Kathleen Willey. 25 a book. To tbc extent that we tbougbt it should come out, m 
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didn’t have any time. I will say under oath right now today 
that if I had had a year, I most likely would have taken that 
route, but tkre wasn’t that kind of time. This was all 
coming to a head. A book does take, you know, as I learned 
in ‘96, about a year from concept to completion. So it was 
never a viable alternative for us. 

A JUROR: But a book after the fact, not to break 
the news, but to explore the episode. 

THE WITNESS: It was not -- it was not what we wen 
looking to do and I say that with all candor. I - when I 
threw away the book idea in August of ‘96, I was completely 
finished with it. For many reasons, not the least of which 
was it was financially just not going to be worth my while to 
give up a very lucrative salary for a very negligible, in my 
opinion, return and to lose my retirement, to do all that for 

this book. 
When I met Monica - and by the time I had given 

this book up I knew Monica, but didn’t know what was going 
on - when I met Monica and then finally in late September, 
early October of ‘96 she started telling me about this 
situation, I didn’t sit down and take notes. I didn’t tape 
record her. I did nothing at all. 

In fact, the only time I - the first time I spoke 
about Monica’s existence as it relates to the President was 
Christmas of ‘96 when we were on a family ski trip and it 
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Page 86 
became impossible not to share with my children who were 
grieving their grandfather why this girl kept calling 
repeatedly and not understanding why we were having family 
time, why she resented it so completely. 

So -- and, still, months go on, nothing is being -- 
I’m not taking a note. I’m not doing anything. The notes 
that I am showing you here, I didn’t get to be this point in 
the govemmen t, I promise you, by being completely 
inefficient. 

BY MR. BINIGJK: 
Q Ms. Tripp, you’re referring to the notes that we’ve _ 

been referring to as LT-5, is that correct? 
A Well, yeah, these are close by, so I’m referring to 

these, but also the notebook that Monica asked me to take 
notes in the day that we had that long conversation. 

I mean, if I needed it to be an official record or 
if I thought I was going to publish a book or I was going to 
do something or even sit here today, if that had been my 
intent, I had many, many opportunities to document. I would 
have been taking pictures. 

I had a party at my house on December 2Oth, Monica 
WiLSthere-- of ‘97. I would have had lots of pictures of us 
together. I would have been documenting this relationship. 
Them is nothing that exists on that at all. That was not 
the intent and I don’t know how to be - to have you 

1 

2 

3 

4 

5 

6 
7 

8 

9 

0 

1 
2 

3 
4 

5 
6 
7 

8 

9 
10 
!I 

12 

13 
14 

1s 

understand how much that was not the intent. 

A JUROR: What. then. was Ms. Goldberg’s 
motivation? 

THE WITNESS: I think Lucianne has - and I’ve come 
tolcamovcrtimemuchmorcthanIlmmtatthctime--her 

own personal agenda that I was not rrsally completely familiar 
with until this story broke. 

A JUROR: Political agenda? 

THEWlTNEZSS: Yes. Sknevczsbaredthatwitbme 

in ‘96. Sk was open to discussing what I bad observed in 

tk white House. Sk was supportive of if but sk nevex 
shared with me kr own political dealings or leanings. It 

never surfaced. 
In fact. in our conversations in tk end of ‘97 or 

wknevcr it was, September, October of ‘97, I started to 8et 
a sense that this would k a joyous occasion for Lucianne for 

different reasons than it would k a good occzasioo in my mind 
for this to come out. But really it wasn’t until this all 
came out where I’ve become more familiar with what appears to 

k kr political position. I just didn’t - it wasn’t 

sometbing we talked about. 

A JUROR: So sk would tben k satisfti merely 
with the story being broken ratkr than baviag some 

involvement witb the publication k&f? 

THE WlTNESS: Yeah. Well, I don’t know. I can 
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Page 80 
just tell you that she’s a very rich olda woman whose - 
from what I’ve ban told in tk past and I assume to k 
true - whose job as a literary Bgcnt is peaipberal to the 
rest of her life. 

Sk’s bad a husband for thirty-plus years who makes 
an astronomical living and it’s not - lxz livelihood, kr 
welfare is not dependent upon ha livdikmd. I’. 

Going back to ‘96 when I canceled, I tbinlc sk was 

far, far more upset with me ova letting ha down about 
putting this forward to publishas than I think sk was 0~ 
what would have been a relatively ne&ibk amount of money 

to Lucianne. So -- 
A JUROR: Wcn: you evcz offered, and this is up 

until tbe story broke, wae you evu offered any kind of 
compensation, either monetarily or paks or favors, for your 

leads or information with regards to Monica or Kathleen 
Wilky? 

THE WlTNESS: We& runcmbex tk only person I was 
talking to at that time in tht media was Mike I&off. 

A JUROR: Mm-bmm. 
THE WITNESS: No. - 
A JUROR: WCC you m wkn you began taping 

that if tk tapes became public bow it would affect Monica 

lxwinsky? 

THE WITNESS: It nevcz occurred to me that tbe 
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1 tapes would become public. I thought they would be an 1 at the White House, as evidenced by Marsha Scott’s 

2 insurance policy. 2 conversations with Monica that summer as she had tried to gel 
3 AsI’msure- if you’ve listened to any of the 3 a job back at the White House, so she was still being haunted 
4 tap ia any great detail, you’ll see my conversations with 4 by the reputation of being a stalker with an agenda 

5 h%cmica with the exception of tbe fact tbah a, I was taping 5 And I told her that if ever that should escalate or 

6 and sbc didn’t know it and, b, that I was being disingtn~~u~ 6 come out -- and, remember, that at that time, I was thinking 

7 with Monica about my steps I was taking to protect myself, 7 that her behavior would come out hecause I was going to use 

8 ~kr~c all very candid conversations with not particularly 8 the tapes to validate my testimony, so to speak, that she 
9 fiatteringasitpatainstome. Butitwascandid 9 should have proof that she was not a stalker, that she was 
0 conva%ations. 10 not a nut. 
I ImeaqIwasas-tbenotiontbatI’ma 11 Q Andsothatwasthepointofuyingtoumvinceher 
2 school these tapes will quickly undermine that 12 tokeepthedress,thesemen-stained&? 
3 paccptioa. I’vecusse4ilikeasailorfortbelasttcn 13 A Yes. 

4 years easily. But I didn’t make an attempt to do that any 14 Q And at least one of those conversations is 

5 difffxuuly. Thiswasalltllelealdcal. 15 contained in the tapes, correct? 
6 Tbisisoureonversations.asIsaid,withthe 16 A Yes. Itwasalsohecause-Imean,therewasalso 

7 exception of my being disingenuous with Monica about the fact 17 the chance that they would just not Q anything for Monica a 

8 that I was doing this at aU to protect myself. 18 all and just cast her aside and I really thought at that 
9 I didn’t upeet, as I presume I can now loOk 19 point she would not be able to survive that. So if she had 
!O forward and anticipate, that tkse wiIl one day be public, 20 thedress,shecouldusethedress. Andifthatsoundslike 

!I not through my doiig, but through other ways, I suppose. and 21 blackmail, oh, well. 
!2 that was not my intention. For ha or for me. 22 Q So is it fair to say that you wm basically giving 
13 A JUROR: But you said if there were a trial that 23 Monica Lewinsky the same advice that;you were following 
!4 t&c would be for your protection. 24 yourself! 

!5 THE WITNESS: Yeah, but I wasn’t thinking in terms 25 A Yes. 

Page 90 Page 9: 
1 ofatrial,Iwasthi&ingintamsofatmy-Ihada 1 Q Now, whgl you bought that tape xxording aluipmcnt 
2 vision of a &position with Bob Bamett, which I was 2 and you set it up. did you start using it right away? 
3 vu-y much trying to avoid, and my attorney and in a 3 A 1 believe I started using it that day. I thought I 

4 cross-cxaml ‘ning situation wkxe someone would be pejuring 4 had. 

5 tlnnxlvcs. 5 Q And that’s in early October 1997? 

6 I didn’t take it mentally to the next step, how I 6 A Yes. 

7 wouldusethetapcs.ljustkncwlwantedtohavethemasmy 7 Q Did you have a meeting with Lucy Goldberg afta 

8 insunma policy. 8 making a catain number of tapes at tk outset? 

9 BY MR. BINHAK: 9 A Yes. 

0 Q You tauced abet how you made the tapes as an IO Q Did you have a conversation with Lucy Goldberg on 

1 insurance policy and essentially to create evidence to back -. 11 the telephone before you had the mezting? 

2 you up in the tvCnt that you were accused of lying. Did you 12 A Yes. Wearmngedtbemeeting. 

3 evu give Monica Lewinsky tbe same advice, to keep some kind 13 Q Letmeaskyoutoturnyourattauiontowhatthe 

4 of evi&nce in or&r to back herself up if she ever decided 14 grand jurors know as Tape 19 and I’ll ask you to look at page 

5 that sk needed to tell anybody about her affair with the I5 40 - actually. 41 in my book. On Tape 19. from page 41 to 

6 President? 16 page 53. is a conversation that’s taped ti you and Lucy 

7 A Yes. 17 Goldberg. Is that correct? 

8 Q why don’t you explain that to the grand jury. 18 A Yeah. 

9 A Well, I did on many other sort of occasions, too, 19 Q And in thrrt conversation. you’re generally telling 

0 like ‘You should keep ajournal or something,” but she really 20 Ms. Goldberg what you’ve caught on tape are you not? 

1 neveracknowledgalthat. Tbetimetbatitbecame-when1 21 A lbaveto read it. L 

‘2 rcaUywantcdhatodoitwasthtnavybesswiththesanen 22 MR. BINHAK: Okay. Why don’t you take a occond to 

‘3 stains. 23 look through that. We& maybe we can go tbrougb this in a 

#4 Q And why did you want her to keep that? 24 better way. If you would, please, look at page 42 of 

5 A Well, the stalker reputation was still circulating 25 Tape 19. on line 8. 
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1 And you say, “You know what she said on tape last 
2 night to me?” 
3 And Lucy says, “What?” 
4 And you say, “I think be’s on drugs.” 
5 THE WITNESS: Mm-hmm. 
6 BY MR. BINHAK: 
7 Q Why are you telling Lucy Goldberg this? 
8 A I’m telling her this was a sampling of what Monica 
9 had said to me. 
0 MR. BINHAK: And then let me read forward with my 
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I colleague, Mr. Gallagan. here. I’ll read the part of Lucy. 
.2 (Transcript read by Mr. Gallagan and Mr. Binhak.) 
.3 “Lucy Goldberg: Wow. On tape? You got it on 
4 tape?” 

5 “Ms. Tripp: Yup.” 
6 “Lucy Goldberg: Good for you.” 
7 “Ms. Tripp: Yup.” 
8 “MS. Goldberg: Well, I’ll tell you, that justifies 
.9 everything, that B. 
!O “Ms. Tripp: Uh-huh. And I said, ‘Well, a lot of 
!I nice people am on drugs,’ like I wanted to keep her -- to 
!2 keep talking.” 
!3 BY MR. BINHAK: 
!4 Q Let me ask you about that. Fit, it seems from 
!5 the tape that Lucy Goldberg is pretty happy to have sort of 

Page 94 
I caught the President in this compromising position. Is that 
2 a fair characterization? 
3 A Yes. 
4 Q And you say in response to that on page 42, 
S lines 18, 19 and 20, “Well, a lot of nice people are on 
6 drugs,’ is what you said to Monica, “Like 1 wanted her 
7 to keep talking.” 
8 A Right. 
9 Q Can you explain that in light of the comments that 
.O you’ve just made to the grand jury, that you were not trying -- 
.I to create too much of a record that you were just trying to 
.2 have natural conversation with Monica Lewinsky? 
3 A Well, it was - to the extent that it was -- it was 
4 natural conversation with Monica, except that I don’t believe 
5 that a lot of people routinely are on drugs. But the idea of 
6 these tapes was to arm myself with a record, a record that 
7 would substantiate what I had to say and to be - to be a 
8 record that could be looked into in any way that it needed to 
9 be. 
!O This portion about drugs was Monica’s feeling that 
!I his behavior appeared to her to be as though he was on some 
!2 sort of drug. I found that fascinating because of the level 
!3 of drug use that was rampant at the White House when I was 
!4 there, but I had never thought of the President being on 
!5 druI?s. 

Page 95 
1 Q Okay. Let me go over another aspect of tixs tape 

2 with you - 

3 A JUROR: I’m sorry - 
4 MRBINHAK: Pkase. 
5 A JUROR: I don’t understand how - tk aprcssion 
6 of delight over catching this on tape would bclp prooact you 
7 from perjury. 
8 THE WITNESS: I think it gas to lying 
9 A JUROR: But that’s no - you know, Monica to me 
0 sounded -- if I recall when I beard the. tape, as dzc@~ she 
I was joking. So how would this advance your purpose of 

2 protecting yourself? 
3 THE WITNESS: Sk wasn’t joking and m bad otha 
4 conversations about that. but it - 
5 A JUROR: I’m just saying what I thou@_ I 
6 thought she sounded like sk was joking to me. 
7 THE WlTNESS: Mm-hmm. Idon’tknow. Ijustknow 
8 thattome_IhadtoEakcthcconvasationsasthycamt. 
9 I’d hope that each conversation was substantive axnigh to - 
0 as you’ll see_ there’s many - many of our diaw 
I throughout the discourse of all tbcse convusatiws that have 
2 absolutely nothing to do with this case. But I &ink it was 
3 just to allow there to be a IrgresaWtion of the kinds of 

4 conversations wehad. So- 

5 I wasn’t particularly - 

Diversified Renorting ScMccs, Inc. (202) 296-292~ 

Page 5~. 
I A JUROR: But you both sounded gleeful to me. 
2 That’s why I’m asking the question. 
3 THE WITNESS: I did? 
4 A JUROR: Yes. That’s why I’m asking the question. 
5 THE WITNESS: I don’t know that I - I don’t 
6 believe that I was gleeful over drugs. I don’t - I don’t 
7 believe that the President does drugs. - 
8 I do know that it - oneofthethingsthatwasin 
9 the book proposal of which Lucianne is aware and this may Ix 
0 whyitwasofinteresttohawrlstherampantdrugabusein 
I the White House that caused the so-cakd special drug 
2 testing program to be set up by known drug users who were 
3 blue passholders in the White House and tht allegations that 
4 were made on the Hill and by White House staff publicly that 
5 no one close to the President was a known drug user or in any 
6 way a current drug user and that was completely false and 
7 they are -- there are people who are on or were on the 
8 specialdrugprogramforthosewhowae~touseillegal 
9 substances. 
0 So having been aware of that the year before and 
1 knowingthatitwas~~~ufewerecoveringinthebook 
2 proposal, 1 think she may have believed that this might be 
3 the President as well. 
4 And I didn’t know, it was never my feeling that he 
5 did do drugs, but -- 
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1 A JUROR: Was this something you were looking at as 1 AFTERNOON SESSION 
2 in support of your book proposal? 2 Whcrcupon, (2:06 p.m.) 
3 THE WITNESS: It was supporting the idea of lies. 3 LJNDA R. TRIPP 
4 It was supporting the - 4 was recalled as a witness and, having been previously duly 
5 A JUROR: Was it supporting your idea of a book 5 sworn, was examined and testified further as follows: 
6 proposal? 
7 THEWlTNESS: When? 
8 A JUROR: When you taped this and told Lucy 
9 Goldberg that. 
0 THE WITNESS: lbe book proposal died a year prior 
I tothat. YIherewasnobookproposaL 
2 A JUROR: I’m trying to understand, then, why this 
3 wassoexcitingtoyou Itsolmdedtolneasthoughyou 
4were-- 

5 THE WITNESS: It was more of a possible 
6 justification of what I had believed all along and certainly 
7 hadincludedinourtalksin’96. 
8 I reiterate that there was no book proposal at that 
9 time,thereisnobookproposalnowandthishadnothingto 
!O dowithabookproposal. So- 
!1 A JUROR: Ms. Tripp, you actually saw these people 
!2 usingdrugsattheWhiteHouse? 
!3 THE WITNESS: I had conversations with people who 
!4 admitted to doing drugs. Did I see them do drugs at the 
!5 White House? No, I did not. 

Page 98 
1 A JUROR: What drugs are we talking about? 1 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I’d like to remind you 

2 THE WITNESS: The chugs that I was aware of? 2 that you’re still under oath. 

3 ANROR: h4m-hmn.t. 3 THE WITNESS: Yes. thank you. 

4 THE WITNESS: Ampbdamines, marijuana and cocaine. 4 BY MR. BINHAK: 

5 MR. BINI%% Madam Foreperson, we’re at 12:30, 5 Q Welcome back, Ms. Tripp. 
6 which is the usual and customary time to break for lunch. 6 A Thank you. 

7 shall WC do that now? 7 Q You’re the same Ms. Tripp that was testifying this 

8 TI-IE FOREPERSON: We shall. 8 morning? 

9 MR. BINHAK: Ail right. Ms. Tripp - 9 A Ycs.Iam. 

10 Actually, with your Peamission. Madam Foreperson, I 10 MR. BINHAK: Madame Foreperson. is tbe Grand Jury 

I1 will excuse Ms. Trippfbr lunch 11 in session, and do we have a quorum. and are there any - 

12 TBE FOREPERSON: Absolutely. 12 well. is the Grand Jury in session, and do we have a quorum? 

13 MR. BINHAK: Ms. Tripp, I’ll ask you to step 13 THE FOREPERSON: Yes. we do. 

14 outside tk room and I’ll ask you to return after an hour for 14 MR. BINHAK: And are there any unauthorized pcopk 

15 tk lunch break. 15 intheroom? 

16 TBE WITNESS: okay. Thank you. 16 THE FOREPERSON: Not that I’m aware of. 

17 (WIxreupon, at 12:30 pm., a luncheon recess was 17 MR. BINHAK: Thank you very much. 

18 taken.) 18 BY MR. BINHAK: 

19 l **** 19 Q Ms. Tripp. before the lunch break, we were 

20 discussing a conversation that you had with Ms. Goldberg; is 
.L 

__ . ._. 
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I 

A I kind of have forgotten where we left off. 
Q But we were going through a tape of a conversation 

that you had; do you remember that? 
A Yes. 
Q Okay. And I wanted to pick up and discuss with you 

another portion of that tape. And let me ask my trusty 
associate to help me. 

A Where are you Starthg? 

Q We’re going to start on tape 19, page 49, at line 
15. And I’ll play Ms. Tripp. 

(‘Transcript read by Mr. Binhqk and Mr. Gal&an.) 
“Ms. Tripp: I’ll just grab the two. 1 mean it’s 

telling that in, I think, three conversations. I went 
through 120 minute tape, and I think one side of the other. 
And actually what I’m trying to do is stalI here because I 
think she’s going to call her from the Watergate and let me 
know what she’s decided to do.” 

“Ms. Goldberg: Uh --‘I 
“Ms. Tripp: And I want to hear -- if she’s 

flipping out, I want to get that on tape.” 
“Ms. Goldberg: She -- has she seen him since he 

went to the hospital?” 
BY MR. BINHAK: 

Q First, let me ask you, what did you mean in line 22 

Page 102 
1 “Ms. Tripp: And so she’s trying to sort of calm 

2 that fear.” 
3 “Ms. Goldberg: Yeah.” 
4 BY MR. BINHAK: 
5 Q What are you referring to in that when you say that 
6 she’s trying to calm his fear about his age feeling? 
7 A when they talked about the future, one of the 
8 concerns be always broached was the difference in their ages. 
9 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
0 “Ms. Tripp: And so she’s trying to sort of calm 
1 that fear.” 
2 “Ms. Goldberg: Yeah.” 
3 “Ms. Tripp: But I know - all right.” 
4 “Ms. Goldberg: You know, when I saw that I 
5 thoughS oh, that’s -- it’s bad enough having _ 
6 “Ms. Tripp: I know.” 

7 “Ms. Goldberg: And hearing aids (chuckling).” 
8 “Ms. Tripp: Now, see, on this tape she contradicts 
9 herself. She got into talking about v 
10 “Ms. Goldberg: Yeah.” 
!I “Ms. Tripp: And she’s saying wzll, no, it’s not 
12 that I’ve - i 

13 I” 
14 “Ms. Goldberg: (Laughter.)” 
15 “Ms. Tripp: And blah, blah, blah, blah. But you k 
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Page 101 
and 23 of page 49 wkn you say to Lucy Goldberg, “If she’s 

flipping out, I want to get that on tape”? 
A Because the height of the hysteric phone calls and 

the scnzming. yelling. and hear things crashing in the 

background had happened prior to - frequendy. but prior, 

for the most pan to tbc start of tbc raping, and I wanted 
to -- and actually because the physical affair had ended in 
July, the tempo had changed of our conversations. and I 
wanted to be able to have a record of how distraught Monica 
was and the suicide -a. 

MR. BJNHAK: Why don’t you pick up again from Lucy 
here, tine -- page 49, tape 19. line 24. 

flranscript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagon.) 

“Ms. Goldberg: Now she -- has she sun him since 
he went to the hospital?” 

“Ms. Tripp: For what?” 
“Ms. Goldberg: About his hearing aid.” 

“Ms. Tripp: Oh. for this time. no.” 
“Ms. Gold-: (Chuckling.)” 

“Ms. Tripp: No. no, but them’s stuff on the tape 

ii-_~~~~~~~~ 
23 over because she thinks that the hearing aides will 
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Page 10, 

“Ms. Goldberg: Well, I wonder - I wonder what the 
distinguishing characteristic is then.” 

“Ms. Tripp: I think that that was a ploy.” 
“Ms. Goldberg: That’s a ploy.” 
“Ms. Tripp: Except I think that she had told me 

once it was q_ 
“Ms. Goldberg: Yeah.” 
BY MR. BINHAK: 

Q Ms. Tripp, in conjunction witb your conversation 
about the Presidenfl~~ I think some people 
might conclude that you’re taking a certain amount of 
pleasure over the fact that you now realize that the - there 
is evidence that could embarrass the President. Is ‘that 
what’s going on here? 

A I didn’t see it as embarrassing the President, I 
saw it as corroboration that she had had an affair and could 
identify his genitalia, and I was happy to have it. 

MR. BINHAK: Yes, ~+am. 
A JUROR: Identify his genitalia? 
THE WITNESS: Mm-&mm. 
A JUROR: By saying he’- I don’t 

understand. Identify it how? 
THE WITNESS: It’s my opinion, that’s alI. 
A JUROR: But I mean what other way other than 

Page 100 - Page 103 
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Page IOL 
seeing the size of it, which was her opinion? 

THE WITNESS: It wasn’t her opinion so much as it 
was her observation. 

A JUROR: And her observation -- what might he 

THE WITNESS: Apparently not in this case. 
A JUROR: I’m not understanding how that really 

could have identifkd anything. 
THE WITNESS: My opinion, that’s all 
BY MR. BINHAK: 

Q Allright. Now,yousaidthatyoumet-Ithink 
you said before that you met on October 6th with Lucy 
Goldberg and Mike Isikoff. Is that true? 

A ItbinktbatwhatI’vesaidisthatI’vecometo 
understandthatthedateImetwasCktober6th. Iknewthat 
I met around that time frame with Lucianne and Mike Isikoff 
in Jonah Goldberg’s Washington apartment_ 

Q All right. Why don’t you tell the Grand Jury a 
little bit about that meeting Fii let me ask you whose 
idea was it to have this meeting? 

A 1 think Luc)“S. 
Q And how did it come up? 
A Itcameupagainincontext. IhadtoldLucyIhad 

been talking on background with Mike I&off for some time, 
that he was aware but didn’t know the name of the individual 
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Page 105 
involved with the President. and that it was my kpc that k 

would do investigative qorting to insure that k had 

independent corroboration of this fact SO that I could k not 

namedinhisqorting. 
Q Whatwasyourplanforthismutingofcxly 

Cktoher? First of all, what was your plan about who would k 

there? 
A Mike I&off, Luciannc and myself. 
Q And what was your plan about what you kpal to 

discuss with Mike Isi&ff and Lucy Goldkrg? __ 
A The notion that k pursue the story and to 

hopefully - it was my hope that k would have more reason to 

follow it more tenaciously. 

Q When you say “he” now, you’re talking about Isikoff 

following tk stoty - 
A Yes. 

Q - and Isikoff following it taraciously? 

A Yes. 
Q Did you ultimately have that meeting’! 

A Yes. 
Q What occurred at tk mating? To tk best of your 

ability, tell the Grand Jury. 

A I think that I arrived first. Lucianne was the% 
1arrived,wesatdowTl. Ihadtwotapcswithme. Ithink 

sk only listened to a couple of ser~ta~ce~ of this first tape 
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Page 10 
bccausc tkn h”;;uc Isikoff arrived. 

Q Let mc SIJP you for a second. Whose idea was it to 

bring tk tapa 13 tk meeting? 

A Ircallydon’t remember. I was in agreement with 
it. I thougbt it was Lucy who had suggestal it because sk 

had tbougbt that Mike could kar tk tapes, and if k bad any 

nmaining doubrs. which just by tk way k had not expressed 
tome,tbatkwoukfbcartkmforhims&. 

Q Whydidyouchoosetobringtwotapes? 
A I don’t rrmmber why. I don’t know if that was the 

only - all I had of that point or if I just picked up to. I 
just don’t know. I didn’t know what was on tkm remember. 

so. 
Q And you just said that Lucy Gold- may have 

listenedtoacoupltofsecondsoftkf~ttapewhcn 
Isikoff showed up. So what happena wko Mr. I&off showed 

up? 
A We talLrd for some time. Jonab Goldberg came in at 

one point. I was not aware that k was coming. It was 

sligbtiy uncomf~ble to know that k was hearing all this, 

but k’s - 
Q We’re taIking about Jonah now? 

A Yes. But Lucianne bas always treated Jonah as 
someone who - a confidante who apparently knows much of what 

Luciannc knom kcausc k had also shown up in ‘96. Tksc 
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Page 10: 
were the two occasions in my life that I’ve met Jonah 
Goldberg and the only two. 

So we continued to tak At one point, Lucianne 
suggested that Mike listen to a portion of one of the tapes. 
And he said that as a journalist, it would put him in a bad 
position to do that. So we spent at least a good hour 
talking. Wedidnotplaytbetapes..Heseemedtobeonthe 
case. In fact, I know that to be true, because before that 
date and after, be called me reguhrrly at the office and at 
home and used the name Harvey. 

Q Thatwasacodename? 

A Mm-hmm. 
Q Did you get an -- well, did you get an indication 

about whether Mr. Isikoff agreed that the information was 

real about Monica, or did you get no indication? 

A Oh, I believe he believed it. 

Q Did you tell or did Lucianne Goldberg tell Mr. 
Isikoff Monica Lewinsky’s name at that time? 

A I don’t think I did. I don’t think that’s when k 

found about the name. But it was sometime after that that he 

finally did find out the name. I’m still not sure it was I 
who told him tk name. 

Q Did you or Lucianne Goldberg or Mike Isikoff 
discuss the idea of creating more tapes? 

A I don’t know that Mike Isikoff did. I mean he 
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Page 108 
encouaged me to continue my taping. He didn’t say create 
more tapes as did Lucy, but it was understood that clearly I 
needed to document what I was trying to document. 

Q Was there any discussion about the Monica Lewinsky 
situation relative to the Kathleen Willey situation? 

A Yes. 
Q What was the discussion? 
A Well, I mean that the Kathleen Willey situation -- 

I’m quite certain that Mike Isikoff believed Kathleen, at 
least to the extent that the actual event took place, and 
believed this as well. He pointed out that Bob Bennett had 
called me a liar. I didn’t need it pointed out. I was 
certainly well aware of that. And we discussed the 
importance of documentation, of arming oneself with record 
when one was facing people with limitless resources and 
overwhelming power to allow you to walk into a perjury and, 
thus, face felony charges. 

Q I think you told the Grand Jury earlier this 
morning that the earlier tapes that you made or in the 
earlier tapes that you made, Monica Lewinsky focused to a 
great extent on her job and getting a job in New York and the 
U.N. job;is that correct? 

A I’m not sure. I’d have to go back and check the 
beginning. But I mean it was all about the job, lack of 
responsiveness on the President’s part, his lack of follow 
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Page 109 
through on his promises. It transitioned from getting back 
to tbe White House to getting a substantive position or 

rather a lucrative position in New York. 

Q When did Monica Lcwinsky fust start to communicate 
to the President that she couldn’t take it anymore at the 

Pentagon and she had to leave? 
A She did that several times prior to when it reaUy 

blew up. She told him right - as soon as sbe got tbe to 
htagon she wantal to lea% and that never let up. Sbe 

decided to be a good troop and last out till -- stay at tbe __ 
Pentagon until after the election witbout a great deal of 
complaint. Following that time, though. it was a continuing 
escalation of frustration on ber part because she was not 

seeing any activity. 

Q Was there a point when things really came to a 

head? 

A Yes. 
Q Wheo would that be? 

A I don’t know the month. I know that she had met 
with Marsha Scott sevaal times and had bad conversations 
about coming to the White House. Have we covered the portion 

where the President advised Marsha to handle this -- Marsha 

Scott? 
Q I’m not exactly sure what you’re referring to, so 

you’ll have to explain. 

Page 110 
1 A The pan wkre Marsha Scott was tasked with helping 

2 Monica retain anployment. 

3 Q Yes. wc discussed those meetings it tbc early 
4 summer. so - 

5 A Okay. So - 

6 Q --I’mrcallysortofeyingbznoinonthcsort 

7 of late August. early September. 

8 A So that was behind her. 

9 Q Yeah. 
IO A And facts had come to light in her mind that proved 
I1 that tk White House was being disingenuous, i.e. tk Liz 
I2 Bailey commaus to her. the white House Deft Liaison at 
I3 the Pentagon who essentially said. V’s not us holding you 
14 back, it’s the White House.” 

I5 Q So this is - Monica has made this decision now? 
16 A WeU- 
17 Q Monica’s coa to this realization? 

18 A She’s ccnne to the realization, but she hasn’t made 

19 a decision ye& and the &&ion I think followed my 

!O conversahon with tbe woman wbo had previousIy worked in 
!I WhitcHoustPasonnclwbohadthcnforaycarorsoworkcdi 

!2 the National Security Counsel situation room,~Executive 
!3 Secretariat and who ltnew the people in Sandy Bage?s West 
!4 Wing National Security Counsel Office but thee took a 

!5 position in tbat vay West Wing oftice. It was her flat out 
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Page 11, 
statements of pretty convincing impact which I relayed to 
Monica which made Monica realize she was oevcr going back to 
the white House 

Q Is that about the time that Monica decided to 

consider the - a job opportunity in New Yank or tbe prospect 
of moving to New York? 

A Well.@. New Yorkhadbecn sortofanoption 

just because ha mother was thcrc, but now it became ha 
lifehe, because in her mind she wouki lost ha mind if she 

was forced to stay in Washington, D.C. and know that tk 
President bad lied to her also about tk job. In 0th 
words, she wouldn’t have a job with the White House, and 
she’dstillhavctobeintbcsamctownwhachcwas. 

Q So the move to New York would accomplish sevaal 
objectives. Fim. it would get her away from the Pentagon; 

is that correct? 

A Yes. 
Q Anditwouldalsoallowhatodothatandstillbe 

close to her mom? 
A And ooe of the more overriding attractive points in 

going to New York was that sbefelt that it ally would 
allow her to start a new life. and i cncoumged that. 

Q But it’s true that it would help ha be with ha 

mom? 

A Ohyeah 
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Page 112 Page 113 
1 Q And sk was pretty close to her motkr. wasn’t sk? 1 when Betty said “M might also want to move to New York.” k 

2 A Sk’s vuy close to hu mothu. 2 said. “Oh, that’s easy. Sk can work for Bill Richardson.” 

3 Q Did sk tell the Pmsidcnt about - did Monica 3 Is that an accurate reading of the note that you prepared? 

4 I.cw&hytehthcPrcsi&mtaboutthis&sirctomovctoNew 4 A It is, except it rcfcrs to Betty’s conva-sation 

5 York? 5 with John Podesta. 

6 A Yes. 6 Q Did the Resident also suggest a job at the U.N. 

7 Q Whatdidshcsay? 7 with Bill Richardson7 

8 A WclI,shccoufroutrdboththcResi&mtandBetty 8 A Yes. He actually told her k would speak to Bill 

9 witbtfiisncwknowicdgeandcitedvariousfoILswhohadb&n 9 Rick&on on an upcoming international trip, and then we k 

0 pIacedinjobsthatskhadaskcdthcmtoconsidcrhaforat 10 ruurnai,toldherkhad. 

1 the White House and essentially passed along the information II Q Did the Pmsidcnt speak to John Podesta about 

2 thathedb&npasscdalongtomc,thatthcydidnotwantha 12 @ing Monica Lewinsky a job with BilI Richardson in ucw 

3 bac~andwasrarkrdistraughtiuhcrpKaentationoftheac 13 York? 

4 factstothemaodmadcthedccisioathatshewantedththtlp 14 A He said k had. 

5 iugcttiugtoNcwYork. 15 Q Did Monica Lcwinsky and the President discuss the 

6 Q Did sk - did Monica Lcwixtsky’s visits to the 16 possibihty of otkr jobs pa&ularIy in the media? 

7 White House and conva-sation~ with the President and Betty 17 A Yes. The Pmsidmt s-ted when k wanted a list 

.8 duriugthispaiodstarttotakeonthepwposcofgettinga 18 of-awishlistofwhereskwantcdtogo-and&had 

9 jobiuNewYork? 19 vague ideas, but nothing specific atough to allow him to have 

!O A Ohyes,agmatdeal. 20 a specific clear idea, they talked about networks. AmI k 

!l Q Explain that to the Grand Jury if you would. 21 instantly said that somconc who would do anything k asked 

!2 please. 22 wassomconcnamed-IthinkhisfirstnameisRickrd,but 

!3 A It was never going fast enough for Monica. And 23 Kaplan at CNN, who had mceattly I believe gonefrom ABC to 

!4 rauaubcr,aIIthewhilcskwasaskingtokplaccdinnew 24 CNN who k said was a vay. vay close friend and was kading 

!5 York, sk also was begging the President to stay in almost 25 up CNN in Atlanta. He could make that happen with a snap of 

Page 113 Page 115 
1 daily Cootact with ha by phone. And that wasn’t happening, 1 his fmgcrs. Sk said sk didn’t want to go to Atlanta. WC 

2 and tk visits weren’t happening. And just because the sex 2 talked about_ you know. the CNN New York bureau and that kind 
3 portion of tkir relationship had stopped, sk had beat 3 of thing. So it was a combination of diffacnt PR and 

4 assured by the President that sk could continlle to visit and 4 network/media type positions sk was looking at. 

5 that he would make mgular phone calls, none of which was 5 Q You said that Monica told you that the Pmsidcnt 

6 happmiug in a marmcr that Monica found acceptable. So sk 6 told Monica that k had spoken to Bill Richardson during a 

7 felt fairly much cast aside. Sk felt that tk promises 7 Latin American trip. . 
8 contimmd to ring hollow, that Betty and the President would 8 A Yes. it was Latin America. I said a foreign trip, 

9 make what sounded Iike convincing argumnts and promises to 9 but it was, I ruuemhcr it. 

0 whattbeywoulddow_benskwasthaeorwbcntheywaton 10 Q Did that conversation occur kfon Betty Cunic 

1 thcpbmc,andthenthescthiagswouldjustserminglyrrevtr -. 11 spoke to Podesta or afta Betty Currie spoke to Podesta? 
2 come to fruition over time. So it continued to escalate. 12 A I really don’t have an independent razollection of 

3 Q Okay. It was the President encouraging Monica 13 what took place first. I remember -- I have an indepatdutt 

4 Ixwinsky to move to New York? 14 recollection of Monica telling me about tk two. I just 

5 A Yes. 15 don’t know which one came fust. 

6 Q How was he doing that? 16 Q And Iet me turn your attuttion to tape number 2. 

7 A Hethoughtitwasagmatidca. Hefigundthator 17 pagenumber5. Thisistape2.page5atline9. 

8 said to Monica, according to Monica, that sk should not 18 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
9 forgetbowpowerfulkwas,that-nottolimithaselfin 19 “Ms. Tripp: Because k’s expecting this list of - 

10 scope for a cana move, because had limitkss Rach and 20 a wish list, right? 

!1 could intlmce her fuhtre in a vay positive way. You know, 21 “Ms. Lewinsky: I gutis. And he’s getting a whok 
!2 he had a lot of contacts in New York. He was very much in 22 fat packet.” 

!3 favor of this, as you can well imagine. 23 “Ms. Tripp: But k asked for -” 

!4 Q Earlier this morning you read from LT-5 a note 24 “Ms. Lcwinsky: Right. He asked for a list, you 

!5 about September 17th. and in that note it said - and when - 25 know. a kttcr idea of what it was I wanted to do.” 
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MR. GALLAGAN: I’m son-y, uh-uh. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
“MS. Tripp: He just said he knew him?” 
“Ms. Lewinsky: Mmm, he -- neither of us were 

thinking straight.” 
“Ms. Tripp: (Sigh.)” 
“Ms. Lewinsky: But he said, “Ihe only one I know 

is a network is Kaplan,’ he said, ‘but his job is in 
Atlanta.‘” 

BY MR. BINHAK: 
Q What is she referring to you when she talks about 

Kaplan? 
A Well, again, this is the -- I think his name is 

Rick Kaplan, CNN. 

Q You just rcfcrrcd to a wish list. Are they talking 

about tbc wisb list? 

A Yes. 

Q Could you describe to tbc Grand Jury what the wish 

list was. 

A It was a list of -- a somewhat generic list of the 

types of corporate industry what she would most like to land 
in New York, and sort of an ovavierv of what she bad in mind 

in terms of public relations. 

MR. BINHAK: To continue - 
(Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Gallagan.) 

“h4s. Tripp: But. I moan. now he -- is he still 

stuck on tbc U.N. thing?” 
“Ms. Lewinsky: I - I think hc is. And I think 

wbcn he comes back from his trip, Ite’U be even more, because 
what be was doing was so stupid. You know. he’s going to 

taIk to BiIl Richardson. WeIL what tbt _ do you think 
BilI Richardson’s going to say. oh my department is stupid? 

My departmatt’s not interesting at aIIT 
BYh4R.BINHAKz 

Q Lot mc stop and ask you about that for a second. 
Wbcn Ms. Lewinsky says “I &ink wbm be comes back from his 

trip,” and then she says, “You know. he’s going to talk to 
Bill Richardson.” what’s Monica Minsky referring to tbcm? 

Q And Vernon? Who’s that? 
A Vernon Jordan. 
Q And when you ask, “Did he say he would speak to 

Kaplan or have Vernon speak to Kaplan?” why are you 
discussing Vernon Jordan at that point? 

A Because Vernon Jordan was going to be involved in 
the job search. Apparently, this was during a time when they 
had had a sort of a dramatic fight because I’m remembering 
here where she said they weren’t thinking straight that - he 
was trying to help, he was trying to help place her, but it 
came after a lot of trouble with Monica getting him to 
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Page II, 
acknowledge the wish list and getting Betty to get to him in 
a reasonable time. Monica was running out of time in her 
opinion. She wanted to give notice to the Pentagon, and it 
just wasn’t happening. 

Q Was there any particular reason that Monica 
Lewinsky felt she was running out of time? . . 

A For a couple of reasons, but primarily - well, 
primarily because she wanted to leave the area because of 
this situation. But also secondarily, but almost as 
importantly, the fact that money was tight in the Lewin&y 
household at that point., and they were on a - at one point 
they were on a month-to-month at the Watergate, and it came 
down to I think a two week-to-two week rental. 

Q That’s a lease you’re describing? 
A Yes. And they had - the plan was that they would 

give up that apartment, that Monica’s grandmother who also 
lives in the Watergate would take a smaIIer place, that they 
could store some of the furniture from Monica and Marcia 
Lewis’ apartment up there and not have to continue to pay the 
rent on their relatively expensive apartment. And then she 
could start finding a place in-New York. 

Q DidMonicaLewinskyhaveasenseofwhethershe 
would get a job at the U.N.? 

A Oh, she was pretty convinced she’d be offered a job 
because of what had been done prior to her meeting with 

Diversified Rcnorting Scmiccs. Inc. (202) 296-2929 
Page 116 - Page 119 



4295 

1” 1c. “l-u r&u, a Iv-p IlaY*.* 1 WV a .s”_‘,,‘_, &cJ, 17z70 

Page 120 Page 12. 

1 Richardson. 1 general. in defense issues specifically. And she found the 

2 Q When you say “what had heen done,” what are you 2 National Sccnrity Council to more than likely to represent 

3 referring to? 3 more of the same She didn’t like international fomign 

4 A We~,sheknewthatifthePt&ientoftheUnited 4 travel in teams of diplomatic trips or foreign policy trips. 

5 States said “I want her plaozd,” that Ambassador Richardson 5 And so other than the fact that it was tbc UnitaJ Nations and 

6 was clearly going to do that. And you know, look, this is 6 had a bit of allnrc bccausc of that, she really didn’t cam 

7 exactly what John Podesta had offered to Betty Currie as 7 for tJX?ir mission. 

8 well. Soitwassomeone with whom they had a level of 8 Q Lamrcadtoyouanaccrptfromtape18atpagt 

9 confidence with. This wasn’t a mayhe we’ll place her, it was 9 3 at line 15. 

10 a we can count on Bill Richardson. 10 A I’m sorry? Page 18 - 

I1 Q Did Monica Lewinsky talk to you about going to the 11 Q p*3- 
12 U.N.? 12 A Okay,pagc3. Yes. 

13 A Yeah. Actually,intbebegq$nningIthinkshewas 13 Q -on line 15. 

I4 ptetJyenthusi&icahoutit. AndIencouragedherheeause 14 “Ms.Tripp: Well, you know, if - if - I think 

IS my friend who works for Sandy Berger in the West Wing, 15 NmYorkwould-Idon’tknowwhattosayQtapttbatNcw 

I6 Natioual security Couu& has a lot of day-today dealings 16 York - they said they could put you with Richardsa~.” 
17 with the immediate staff of Bill Richardsou at the U.N. and 17 Ms. Lmvinsky’s response: “I don’t want to work 

I8 said that they were a --just a crack group of top notch 18 Caere. I don’t want ta work in the govcmmen t.” Is that an 

I9 professionals. They were the he% in her experience, that 19 atample of the kind of comment tbat Monica Lcwinsky would 

20 shehadeverdealtwithas-intennsofacabinetranking 20 have in respnnse to your suggestion that she should work at 

21 official’s immediate staff 21 the U.N. or sk could work at tbe UN.? 

22 And she very much thought that monica would enjoy 22 A Itcametobethisway,yes. 

23 working at that level of professionalism and that they were 23 Q Okay. You said that your friend that - at tk NSC 

24 just nice. people so - it just seemed - a lot of young 24 bad told you that Monica Lcwinsky was not going to get you a 

25 people too. And it seemed like very sort of wonderful 25 job at the White House, was that in early October? 

Page 121 Page 12. 
1 awironmcnt q&ally in light of the fact that tbcy wzrc 1 A I’m not sure of the date. The tape should reflect 

2 willingtocrtateanyjobshcwantcd. Itwasadrcamjobso. 2 it somewhere. 

3 Q And did you comxntmicate tbosc thnughts to Monica 3 Q Letmeaskyoutoturnyourattentiontotape 1, 

4 Lewinsky? 4 page 13, and I’ll just represent to you that this tape 
5 A Yes. 5 occurred on October 6th. 

6 Q What wns hu rcspomx? .6 A Okay. 

7 A She was relatively atthusiastic, as enthusiastic as 7 Q And I’ll ask my colleague Mr. Gallagan to help me. 
8 sbe could be about kaving Washington and giving up the idea 8 A whathe? 

9 of working at tk White House. but that cbangod. 9 Q Oupage13oftapelatlinel. 

0 Q How did tbat$angc? 10 A Oh. . 
1 A Well, in a very odd kind of circu.itous way. 11 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 

2 Bccansc - fmt, it was bccausc Jxr motha objected to tbc 12 “Ms. Tripp: No, see, that’s what’s making me 

3 idea of Monica being at the UN. both professionally and for 13 fishy.” 
4 reasons of, I don’t know, some cdd ethnic@ concern. And 14 “Ms. Iewinsky: I am dying to know who told Kate. 
5 she didn’t like the idea that Monica would be working for IS 1 mean, I’m trying to think of who in NSC, the offtee -” 
6 another - directly for another older man for whom Monica had 16 “Ms. Tripp: I have no idea.” 

7 already expressed some intaxst. So it was concern that 17 “Ms. kwinsky: -- or who it could have txen 
8 history could repeat itself only on a diffamt level. ~8 anywhere that she would deal with that.” 

.9 Q So did it take long for Monica to start souring on 19 “Ms. Tripp: I know she talks to one - to the omz 

!O tk U.N., tbcn? 20 she succeeded every day.” 

!l A Actually. it was relatively quickly. 21 “Ms. Lewinsky: But this is not something you would 

!2 Q Did Monica ever commtmicate to you reservations she 22 have on a phone conversation. You know what I mean?” 
!3 had about the actual job she’d bc doing at tk U.N.7 23 “Ms. Tripp: Oh, I het you Kate would. Kate wztt 

!4 A We&shc-yes. Sbthadnointaestin-she 24 in there with a mission, rememher? Because I said to her I 

!5 bad no interest in any foxign - in foreign affairs in 25 want you to know who sabotaged her.” 
m_-_ r-n - a-- 
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Page 124 Page 126 
I THE WITNESS: I want to know who sabotaged her. 1 methods that she had done very well at the interview. She 

2 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 2 expected the likelihood that she would be one of the top 

3 MR. BINHAK: “I want to know who sabotaged her. 3 candidates if not the selectee. When that didn’t happen. we 

4 Because I said you heard good things. I know good things. I 4 wtzc abk to find out why. And so it was very disappointing 

5 want to know who sabotaged her. This is a month ago. She 5 toba. 
6 agrees you were sabotaged. She agreed to that before.” 6 Q Letmeaskyoutotumaheadtopage21 ofthesame 

7 “Ms. Lewinsky: Now, sbe just knows why.” 7 tape. And again, I’ll just represent to you that this is 

8 “Ms. Tripp: Mm-hrnm. She said she knew. If I 8 stillOctoba6th,andI’Ilrcadfnrmtapcl,linc4. 

9 wasn’t off base - 9 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gal&an.) 

1 0 THE WITNESS: Uh-uh. 0 “Ms. Tripp: Who you are. Monica, is not what I 

1 1 “Ms. Tripp: Sbc said she knew I wasn’t off base. ,I give (an apletive) right now. You are a wonderful person. 

1 2 She knew if I thought you wue a good candidate, then she - .2 But the bottom line is please let some self-preservation 

1 3 she takes what I say to the bank.” ,3 enter into this. I just don’t - I don’t know how prevalent 

1 4 “Ms. Lewinsky: No. I understand that. I -- I mean 14 that is in tbz White House. It could be vay tmpmvalent. 

1 5 I don’t - I don’t mean this in a rude way. I would care 15 It could he just coincidental - it could just be 

1 6 less what Kate thinks. .6 coincidenta1. You interviewed for that job. Debbie Schiff 

1 7 THE WITNESS: I could care less. 17 opened bcr mouth. That was it. Do you su what I’m saying? 

1 8 MR. GALLAGAN: “1 could care less what Kate thinks, 18 That could be very insular. I mean, it veq well could be. 

1 9 do you know what I mean?” 19 Tkthingthatbothasmethtmost,thethingthat 

2 10 “Ms. Tripp: Well. only that she gave credibility !O ~Up~meisthatI’vealwaysfeItthisisaoteven 

2 !I to what I said.” !l hard. Erskine Bowles is able to do it eveq day of the wr&, 

2 12 “Ms. Lewinsky: Right. No, I understand that but !2 why not with you? Yes. it’s possible that it’s your - 

‘- 2 13 -- so obviously whoever told her this is somebody that in her !3 because you’re too threatening. Yes, it’s possibk it’s 

2 14 eyes is credible as well.” !4 because you are too hard to resist. So what dues that kave 
2 15 THE WITNESS: Mm-hmm. !5 you with? I know you’re going to hate me, Monica, but 1 want 

Page 125 
1 BY MR. BINHAK: 

2 Q What’s -- what are the - you and Ms. Lewinsky 

3 discussing here from page 13 at the top to page 14 
4 A We’re discussing the information that was relayed 

5 to me by this person in the National Security Council West 

6 Wing Offtce who, upon taking the job in the West Wing NSC 

7 Office. intended to find out what happened to Monica’s very 

8 successful interview and hopes of getting a job in that 

9 office as well. 

1 0 She subsequentlLfound out, relayed that .~ 
1 1 information to me, and I relayed it to Monica. It’s 

I 2 importantly probably, in light of this conversation, to say 

1 3 that -- that I had given Monica a very strong recommendation 

1 4 for that particular position in that particular office for 

1 .5 many reasons. a chief of which is that I knew that that 

I 6 position involved extremely long hours and weekend work, and 

1 7 that it was crucial that it be someone who could handle the 

I 8 phones. I knew Monica was certainly capable of that and -- 

1 9 you know, I felt that I had put her forward as a viable 

2 0 candidate with high marks; Kate did. based on my 

2 1 recommendation through her administrative contact. Marcia 

2 2 Dimmel. And she was scbedukd for an interview based on 

2 3 those teeommendations. 3 place someone at the White House if you’nz well connected 
2 4 She thought she had done very well at the 4 Anditwasclearthatsinceithadnothappeaedinclosetoa 

2 5 interview. And in fact, we heard through back channel 5 veaf fO~OWillKtkD~Ollli~Ofkreturninaafterthe i 

Page 12, 
1 you to get the (expletive) out of there. I want you with a 
2 life. I almost called you at 12 o’clock last night. Then I 
3 though oh, no, neither one of us will ever skep. It’s not 
4 worth it. 

5 L.et me ask you something. If Betty calIs you, 

6 assuming that she may tonight --’ 
7 “Ms. L.ewinsky: Oh, she won’t.” 
8 “Ms. Tripp: Well, assume shedoes. orassumeon 
9 your next conversation that isn’t stilted, would you at least 

IO not like to know the results of Podesta’s interf&ence?” 
I1 “Ms. Lewinsky: Yeah, I would. I can tell you it’s 
12 been nil, I’d imagine, otherwise she would have said 
13 something.” 
14 BY MR. BI-NHAIC 

15 Q On page 21 when you’re explaining ta Monica, you 
16 say “I want you out of there, I want you with a life,” what 
17 are you trying to communicate to her? 

18 A This is a little bit out of context, so I don’t 
19 know what preceded this. But I can tell you this was much of 
o the same thing, especially when it became more and more 
I apparent to me and evenw to Monica that - by my sayinr 
2 “It’s not even hard” is that the reality is it’s not hard to 

Page 124 - Page 127 
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1 &don, it was unlikely that it would tver happen. 1 way to put it. 

2 Q Letmejust~rescnttoyouthatthisisp~e21 2 THE FOREPERSON: Not only are we quorumed. we’re 

3 ofthesametape- 3 present. 

4 A Oh. 4 MR. BINHAK: All right. Good. I’m glad that both 

5 Q - that you were talking about. 5 aretrue. 

6 A Soitwasahnostayearthatskhadthoughtsk 6 BY MR. BINI-IAK: 

7 wascomin8backtotkWhiteHouse. Shehadn’tbeenplaced. 7 Q Let’sgetbacktowherewestarted-whwewcxe 

8 Itwaspru@obvioustomethat-infac&itwas 8 before the beak. Ms. Tripp. I was going to ask you to move 

9 compk%eIyobviatstomthat,foramuchbogeroftime. 9 aheadonthesametape,tapel,topage41. Actually,Ict’s 

0 thatitwasunl&zlytkyWCngoingtobringbaback. 10 start on page 40, if you don’t mind, at line 15. 

1 Q Sowhatwasyour-whatwasyourhopeforMonica 11 (Tmnscript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 

2 atthispoint? Wktwa%youtryhl8toconvincehertodo? 12 “Ms. Tripp: How long is it?” 

3 A Leave. GotoNewYork,takeancwjob,U.N.or 13 “Ms. Lewinsky: We& I typed it up.” 

4 sornewhuc,startsc&gyoungpeopk. Leaverhismantohis 14 “Ms. Tripp: Okay.” 

5 pava-sions clscwhat with young girls and kt Monica go 15 “Ms. Lewinsky: So, I don’t know. okay. It has 

6 f~withthtbopt~thahcalthwouldnotsufferinthe 16 beenma&c~tomethatthenisnowayI’mgoingtok 

7 process. 17 able to come back to the white House. The reasons are too 

8 Q Moving- 18 lengthytogetintoinalcttaandIcanaplainthantoyou 

9 THE FOREPERSON: Excuse me. Mr. Binhak. now is a 19 in person. I want you to know that it has always been and it 

0 logicaltime- 20 remains to k more important to me to have you in my life 

1 MR. BINHAKz For a break? 21 than to come back. Having said that, I am extremely 

2 THE KXEPERSON: - for a break. 22 underchallenged and unhappy in my current position.” 

3 MR. Bm Thank you for alerting me to that 23 “Ms. Tripp: Hmm.” 

4 fact. Oh, I didn’t realize we had gone far - I’m sorry. I 24 “Ms. Lewinsky: It’s too choppy.” 

5 apologize to evuybody for going a little further. 25 BY MR. BINHAK: 

Page 129 Page 131 
1 Obviously, with your peamission I’ll ask Ms. Tripp to return 1 Q All right. Ms. Tripp. can you explain to the Grand 

2 in 10 minutes. 2 Jury - Monica seems to k - Monica Lewinsky seems to k 

3 THE FOREPERSON: You have it. 3 reading to you from a letter that she’s written. Is that the 

4 MR. BINHAK: Ail right. Ms. Tripp, you’re excused. 4 case? 

5 (lk witness was excused at 3:00 pm.) 5 A Actually, she’s reading to me from a - probably a 

6 (A brief recess was taken.) 6 third draft of something we had created togethcx. 

7 (Mary Arrnc wirth, Associate Indepauknt Counsel 7 Q And what was the point of this particular letter, 

8 enters the Grand Jury room.) 8 and why was sk writing it then? 

9 (Witness acused. Witness recaw) 9 A I’m not sure if this was the cover kfter for tbe 

0 THE FOREPERSON: Ms. Tripp. I’d like to remind you 10 wish list or if this was yet another of her many letters and 

1 that you’re still uodaoath. 11 no~tohilntohavehimcallhcrsothcvcouldschedulca 

2 TI-IEWTI-NESS: Yes,ma’am. Thank you. 12 time to get togetkr to talk about - what she’s referring to 

3 BY MR. BINHAK: 13 is the conversation which I had relayal to ha from my friend 

4 Q Ail right. Ms. Tripp. welcome back. 14 in NSC. 

5 AThanltyou. 15 Q Okay. Let’s go - we’ll continue a little bit 

6 Q You’re tk same Ms. Tripp that’s ban hen? all day, 16 further.andnowwe’reatline4ofpage41oftapel. 

7 comet? 17 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 

8 A Yes,Iam_ 18 MR. GALLAGAN: This is Ms. Lewinsky. “Can you 

9 MR. BINHAK: Madame Foreperxm. are there any 19 please secure a position for me at tk U.N. at a GS-12 or 13 

0 unauthorized pcopk in the room? 20 beginning the Fist of December. I would like to give you my 

1 THE FOREPERSON: No, there arc not. 21 two weeks’ notice as soon as possible and have some time to 

2 MR. BINHAK Is the Grand Jury in session? 22 get myself together. My roommate. aiWa my mom, has recently 

3 THE FOREPERSON: Yes, WC are. 23 taken an apartment in New York. and we all are in the process 

4 MR. BINHAKz I was just going to ask you is the 24 of looking for something else in DC. It doesn’t look like I 

5 GrandJurypresmt? Dowehaveaquorum,wouldkthebetter 25 canstayhexe. Ineedtok-if-Ineedsomethingkfore 
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Page 132 
1 we make anymoE commitments here.“ 

2 “Ms. Tripp: Mm-hmm.” 

3 “Ms. Lewinsky: Before we make any commitments, 

4 k - handsome, you have been distant tk past few months and 

5 shut me out. I don’t know why. Is it that you don’t like me 

6 anymorc or are you scaral? Please let me come see you this 

7 evening or Thursday night. I want to hear it. I want to 

8 hear it from you. no one else. 1 don’t think it is asking 

9 too much after all that has happened to ask to have this 

IO discussion in person.” 

I1 “Ms. Tripp: Brilliant except for one part.” 
12 “Ms. Lcwinsky: Which one part?” 

13 “Ms. Tripp: If you put a 12 or 13 in there. I’m 
14 going to throw up.” 

I5 BY MR. BINHAK: 

16 Q Let’s go over a couple of portions of this letter. 
17 A Mm-hmm. 
IS Q First. Ms. Tripp says -- Ms. Lzwinsky says. “I’m 
19 extremely underchallenged and unhappy in my current 

!Q position.” 
!1 A Right. 

12 Q What is sk communicating to the President at that 
!3 point? At least assuming that sk would send this letter in 

/4 this form, what would sk k communicating to tk President 

25 with that sentence? 

Page 132 
1 A Well, that sentence started out being “I hate my 

2 job.” It sucks essentially. And when we had relined it to 
3 something that was a little more professional in its 
4 presentation, it was underchallenged and unhappy. which 
5 refkzted her level of dissatisfaction with kr joh at the 

6 Pentagon. 
7 Q Tkn on tine 4 Ms. Lewinsky, in quotations reading 
8 you from this letter evidently. “Can you please secure a 
9 position for me at the U.N. as a GS-I2 or 13 beginning 1 

0 December?” What is MAnica Lewinsky trying to communicate in 

1 thatsentence? 
2 A That sk would k willing to accept a position at 
3 tkU.N.atthe 12or 13 level. 
4 Q Now, later on 24 and 25 of the same page, you say. 
5 “If you put a 12 or 13 in there. I’m going to throw up.” 

6 A Correct. 
7 Q What are you trying to communicate Monica Lew-insky 
8 at that point? 

9 A Well, what I bad said to ha all along which was. 

!O based on what I had first-hand observation of in this 

!I particular White House. that it was not uncommon for then to 
!2 take GS-5s and turn them into SES’s overnight. So that in 

!3 her particular case. sk should not put a limit on what sk 
!4 would consider to k an acceptable general schedule 

!5 equivalent grade. 

Multi-PZ-igC Tuesday, July 28,1998 
I , 

Page 134 
1 MR. LERNER: Can you say what an SES or SEC is? 

2 THE WTTNESS: SES. a Senior Executive Service in 

3 the federal government. 

4 BY MR. BINHAK: 

5 Q Thenextparagraphonpage41.whichstartsatline 

6 8. “My roommate, alkla my mom, has recently taka~ an 

7 apartment in New York, and we are in tk process of looking 

S for somdhing else in D.C. It doesn’t look like I can stay 

9 here. Inaedtok-ifIneedsomethingkforewemakeany 

0 commitznents -- anymore commitments here.” What was Monica 

I Lewinsky trying to communicate at that portion of the kttcr 

.2 that sk was drafting? 

13 A Sk was trying to communicate a smse of mcy 

14 thaflook.In&dtokvcthisintheworksbeca~I’m 
! 5 trying to plan my life. And it wasn’t happening. 

16 Q Andthenfinally,linel5,Ms.Lcwinskyrcadsto 
17 you from tk letter. “Handsome, you’ve been distant in tk 
IS past few months and shut me out. I don’t know why.” What is 

19 Ms. Lewinsky trying to communicate to the Presidmt there? 

!O A The level of communication and contact bctulcen tlnn 

! 1 following tk July 4th mading wkre sk told him about my 

!2 involvement with Isikoff and Kathleen Willey. 

!3 Q Sk continucs, “I don’t know why. Is it that you 

14 don’t like me anymore or are you scared?” What is Monica 
!5 Lewinsky trying to communicate there? 

Page 13s 
1 A Sk was giving him the out of identifying for kr 

2 what it was exactly that was causing him to act this way. 
3 Sk dated his reticence and his pulling back this sevczely to 

4 the July 4th meeting. Sk felt that k was scared, that 
5 based on tk fact that the Paula Jones’ ease was looming, 

6 that Kathleen Willey was clearly becomingan issue. and that 
7 k had bazn having an ongoing affair with someone who bad 
8 beenanintemattkW%iteHou.seintheworkplaa.tktit 

9 mightbe somewkt intimidating even to him. 

0 Q Wkn Monica Lcwinsky writes. “Is it that you don’t 
1 like me anymore?” is that a sentiment tbat sk would convey 

2 to him - that sk con& to him on otkf occasions? 

3 A Frequently. 
4 Q when Monica Lewinsky writes on line 18, “I want to 
5 hear it from you, no one else. I don’t think this is asking 

6 too much after all that’s kppcncd to ask to have this 
7 discussion in person.” what does sk want to kar? 

S A I’m sorry, I don’t know what you mean. 

9 Q In other words. what is sk asking the meeting for? 

10 Why does sk want this mozting? 

!I A Well, I think sk says why sk wants tk meeting. 
!2 I mean. I don’t know what you want me to say. 

13 Q I want you to - what was your impression of what 
14 Monica Lcwinsky was hying to commttnicatc to tk President? 

!5 A Well, as in any other communication Monica kd with 
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Page 136 Page 13 
1 the Pm&a, it was new just oncfold, it was two-fold. 1 A Yeah. She’s referencing a name that she called him 
2 and in this CBsz it’s no diffault. Sk wanti rGisslmlnccs 2 in intimate moments here that she didn’t feel was 
3 asto~kfchaboutber,wantedtoknowwhyskwasbeing 3 particularly appropriate to put on paper. And other than 
4 shut otn, as sk states, and wanted an explanation. Sk felt 4 that -- but yes, this is representative of her dilemma in 
5 thatba&onaUtbatskkdbcenthroughsinccNovunbcr 5 what to address him as. 
6 ‘95, ihat sk was omd that much of an explanation in person. 6 Q Once Monica Lwinsky decided that sbe would try to 
7 Q Doyouknowifh&nicaL&nskyscntthisletteror 7 get a job in New York City, did she make plans about what t 
8 alatab oftbislulertotkPIcsident? 8 do about her reputation as a stalker at the White House? 
9 A Yeah,skdid. 9 A Monica was alkays clear that she would not allow 
0 Q And bow do you know that? 10 herself to be referred to or thought of as a stalker. 
1 A HuwQIknowtbat? 11 Q Was she worried that her - that the fact that 
2 Q Did sktdlyou? Did sk - 12 people might refer to as a stalker might interfere with her 
3 A Yes. Yes. Actually,Irnaykvescothisonego 13 plans to get a job? 
4 by v. I’m not swc. &cause ranauk. tbae had 14 A Well, what had happened - yes, in answer to your 
5 comcstimcwhenIrcc ammcndaf sk use Speed Couria. 15 question. But what had happened that made her understand 
6 Q (k-Ictmeaskyoaflipforwardtopege73oftk 16 that this was not going to fade away easily was when it 

7==EBpt. 17 resurfacedinthe summer with her dealings with Marsha Scot 
8 A olcay. 18 when essentially she was faced with it once again with 
9 Q Atpagc73.tape1,linek1,Ms.Lcwinsyis 19 Marsha’s questions which indicated that the “stalker” 
0 readingroyoufrcxnal&x. 20 reputation was still hanging ominously over Monica’s head. 
1 (T-t xad by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 21 There came a time when tk President reassured her about 
2 ‘Us.Lzwin&y: Probably-allrigbt-so-Dear 22 that. 

3 Handsrmt -” 23 Q What was the cunversation that she’d bad with the 
4 %s.Tripp: Isthereanythingclseyoucancall 24 President about this position -- this thing? 
5 himr 25 A Well, she felt that based on the fact that Marsha 

Page 137 Page 135 
1 “Ms. Lewinslcy: No. Why, do you hate it?” 1 bad done some checking about Monica..and to those who knew 

2 “Ms. Tripp: Uck, I mean it’s just kind of like 2 Monica’s performance and = familiar with Monica as a staff 
3 another - amugh already thing.” 3 member, the fact that the stalka reputation surfaced during 
4 “Ms. -sky: Well. I don’t know what else to 4 those talks again - and runember that Monica felt that 

5 call him. I don’t have to put dear anything, I can just 5 Marsha had been aware of that much, much earlier - surfaced 

6 start the note. What am I supposed to call him, Bill?” 6 in that otkr people wenz saying !‘Oh sk was stalka. you 

7 “Ms. Tripp: (L.aughing.)” 7 can’t bring bcr back” kind of thing, sk addxssed that 
8 nMs. Lewinsky: I mean, you know.” 8 concern with tk Resident and said, “I can’t even reap the 

9 “Ms. Tripp: No, of course not. That’s just 9 rewards of including this on my resume.” 

0 irrrevacatand-” 10 Q When you say “including this,” what do you mean - 
1 “Ms. Lewinsky: Boo Boo falls out.” 11 this? 

2 “Ms. Tripp: Huh?” 12 A Her white House tenure, the months sk spent as a 

3 “Ms. Lcwinsky: Boo Boo flips out. I try and catch 13 paid staff member in tk Oftice of Legislative Affairs at the 
4 m~bccausc,Idon’tImow,kwould~tokcalledBoo 14 White House, for fear that any potential employa, in 

5 Boo.” 15 referencing her work, would k dissuaded from hiring her 

6 “Ms. Tripp: Oh, no, not on papcx.” 16 based on this stalker label 

7 “Ms. Lewinsky: Dear Boo Boo. I know k called 17 Q Did the President have a suggestion about how to 
I3 wbat’s her face Pookie.” 18 deal with this problem? 

9 “Ms. Tripp: Who?” 19 A Yes. He said k would k speaking to or have 

0 “Ms. -sky: -what’s her face,VDb.” 20 Erskine -- I can’t remember exactly how k said k was gong 

1 BY MR. BINHAK: 2 1 to handle this, but k was goi@ to insure that John Hilley, 

2 Q Ms. Tripp, you had spoken about how Monica Lewinsky 22 who had been apparently tk head of Legislative Affairs 

3 would continually try to fti appropriate names for the 23 during Monica’s tenure in that office. write her a glowing 

4 Pnsidcat and uhimately sutkd on Handsome. Is tbat what 24 letter of recommendation to insure that sk was not penalized 

5 you’re discussing in this portion of the tape? 25 by this label of stalker. 
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Page 14( 

(Mary Anne Wirth exits at 3:34 p.m.) 
You just mentioned Erskine, is that Erskine Bowles? 
Yes. 
How does Erskine Bowles -- how did Erskine Bowles 

fit into the H&y recommendation? 
A I believe that that was who the President was going 

to have speak to John Hilley. 
Q Let me ask you to turn to page 2 -- excuse me - 

tape 2, page 14. 
MR. LERNER: Excuse me, just one moment. 
MR. BINHAK: Sure, please. 
BY MR. LERNER: 

Q On the tape that Mr. Binhak was just reading from, 
which I think is dated October 6th, Ms. tinsky read a drafi 
of a letter which she said something to the effect of “Could 
you please place me at the U.N.” So as of October 6tb, Ms. 
Lewinsky was stiII enthusiastic about the U.N. position; is 
that correct? 

A Yeah. Based on this, yes. Apparently, that was 
still in the time frame that she was in her enthusiastic mode 
about the U.N. 

Q I think you recommend to her to edit that to say 
don’t limit yourself to the U.N., just make it could you 
please get me a job in New York or something to that effect. 

A I’m not sure what my very words to her during that 
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Page 141 
time were. Actually, I was very positively propensed toward 
allowing her to at least consider taking a job at the U.N. 
because I thought she could come to like it a great deal and 
thrive them. But I was very much against her placing a 
limit on -- a self-imposed limit on what tbey might offer 
her. I didn’t want her to put a number of any kind at that 
time. 

BY MR. BINHAK: 
Q Mr. Gallagan and I will read to you from tape 2, 

page 14, starting at 1iE 2. ~. 
(Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Gallagan.) 
“Ms. Lewinsky: Okay. Betty came back to get me, 

okay? We wem in the back office. We start -- the three of 
us start to walk out. He’s got one arm around Betty and one 
arm around me.” 

“Ms. Tripp: Ub-huh.” 
“Ms. Izwinsky: Okay? He kisses me on the head.” 
“MS. Tripp: Hmm.” 
“Ms. Lewinsky: And then we kind of start and he -- 

and then he kind of grabs my arm. He said ‘Oh, one mom 
thing I have to tell you,’ and so Betty kind of walked out. 
She walked outside and he -- then he told me.” 

“Ms. Tripp: And how did he say it?” 
“Ms. Lewinsky: He said that -- be said ‘Oh, one 

other thing, I talked to Erskine about -- about - was trying 
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to get John Hiw to give you eitbzr a written 
recommendation or a verbaL you know. recommaxiation so that 

you know, you fal you have a you know. bell give you a 

good recouumxiation for your wcxk beae.“’ 

“Ms. Tripp: Because be tumnbued that tbat 
botbeml you? 

“Ms. Lmvinsky: Mm-bmm_” 
“Ms. Tripp: Of course John Hilky wasn’t time 

tben, right? 
“Ms. Lmvinsky: Yes. be was.” 

“Ms. Tripp: Oh, he was?” 
“Ms. L&risky: Uh-bW 

BY MR_ BINHAK: 

Q Okay. 

A Mm-bum. 

Q Whatis-onthetopofpagc14,Ms.Lcwinskyis 

saying tbat Betty came back to @ me aud they walked out. 

He’s got one arm around Betty aud one arm around me. Is that 
the President? 

A Yes. 

Q And tbq’re walking out of the Resident’s offtce, 
Betty, the President, and Monica Imviusky7. 

A Yes. 

Q AndthenMs.Lewinskysays,atIincIS,hesaid 
that - “Oh, ooz otl~~ thing that I taIkai to Erskinc about 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

I 
2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

Page 14: 
wastryingto~JohnHillcytogin:youcitbaawritten 
reeotumendatiou or a verbal” - and dm she contiaues. Wbat 
is Monica Lewiusky communicatiug to you at that point? 

A This ~idf his following up cm ha concans that the 
stalker recomuxndation - stalker label would follow her 

indefinitely and that sbe wanted some&& doue about that. 

Q On-youdon’tbavetoturutothis,justasingk 
line. On tape 23 at page 22 Ms. Lmviusky says, “Aftee all I 
am-IbaveaPb.D.instaIkiogyouknow.” WbatwouIdMs. 

Lewinskybetcfeningtowkztshcmadeacommen t about that? 

First of alL was that sarcastic comment? Was that a serious 

comment? 

A ObwdLitwasa - it was sarcastic. and it was 

eluding to the rather well known mputation that bad ban 

allowed to flourish about Monica. That was why Monica didu’t 

want to come to the Norma Amiss (phouetic) stage - arena 
stage productiat where she was iumdiug 021 having several 
WbiteHousestaffezstberetbcuigbtthatIwtnt,because 

again, sbe felt &at the stalker reputatiou was so widespread 
tbat it would hsn bacn uncomfortabIe. 

Q And Namal Amiss iuvitdd you to tbat play in late 
November, cmect? 

A No. Actually, she invited me to that play the 
weekend tbat I visited her ow Halbwcm. 

Q WhatImeantwastIcplaywasgoingtooccur- 
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Page 144 
wasn’t it going to occur in November? 

A November 12th. 
Q Okay. NOW, did the President speak to Monica 

Ixwinsky about the U.N. job? 
A Yes. 

Q What was his position on what Monica should do 
ahouttakingajobattheU_N.? 

A Hewasinclinedtowantbertotakethat. Itwas 
easy,andhesaidthat. Butbealsosaidatonepointnotto 
limit herself. Interestingly, he said much the samething I 
did,exceptthathemeantinadifferentway. Hesaid--he 
kept reiterating to Monica bow much be could do for her, that 
sbeshouldnotlimitherselfuputlimitsonherwhenshe 
bad this level of support Es!xntially, he was promising a 
whole lot of interest@ future for Monica career-wise as 
Imgasshewasl’tlookingto~yattheWhiteHouse. 

Q LetmereadtoyouwiththehelpofMr.Gallagan 
andfrom- 

A IUROR: Is -- 
MR. BKNHAK: Please. 
A JUROR: Are you interpreting that again, or is 

that something Monica said on the tape? 
THB WITNESS: I’m sorry7 
A JUROR: Is she interpreting again what the 

President said, or is that sorxthing that you’re reading? 

Page 145 
1 THE WITNESS: Am I to answer this? 
2 MR. BINHAK: She’s - yeah, please. 

3 THE WITNESS: It’s not anything I’m interpreting, 

4 it’s what Monica told me, as is everything else I’ve said. 
5 A IUROR: Is that what’s on the tape during that 
6 conversation which she’s talking about now7 
7 MR. BINHAK: That the President wanted her to take 
8 the job? 
9 A JUROR: Getting into that detail? 
0 MR. BINHAK: Let’s - that’s actually where we’re 
1 going right now. - 
2 A JUROR: Okay. 
3 MR. BINIL4K: So we’ll read from tape 13. page 19. 
4 Ms. Lewinsky says -- 

5 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
6 “Ms. Lvinsky: 1 want him -- I want him to feel a 
7 little guilty, and I hope that this letter did that.” 
8 “Ms. Tripp: Ugh. I don’t’ see that -- how he 
9 can - I don’t see how he can’t feel guilty. You have told 
0 him you’ve been the only one punished by this. He’s fine.” 

1 “Ms. Lewinsky: Linda, you don’t understand. He 
2 did not acknowledge anything that I said that night, he just 
3 @led at me, and I’m not kidding you.” 
4 “Ms. Tripp: I don’t’ see how he could yell at you 
.5 when --‘I 
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Page 14( 
“Ms. bw He yelkd at me because - kcause 

tkwayIwasactiugwaslikekwasnotonmytumandnot 

oe my side. you know. I don’t know why I should bave thought 
&at.” 

BY h4R_ BINHAK: 

Q Fit. this is in early October. Is Monica 

Minsky discussing a tekphooe call that sk had with the 

President at this tiux? 

A Yes. 

Q Whemshesays”Heyelledatmebecause-because 
tkwayIwasactingwaslikekwasnotonmytcamandnot 

monmyside,youknow. Idou’tknowwhyIshouldhave 
tholqhtthaf”whatdoesMonicaLcwinskymanbysayiq3 

‘Lellinglikekwasnotoumytcam”? 
A This~rqxcscntativeofoneofthef@tsthat 

theyhadonthepbonc1btlimwhichiswhensk 

essentially accused him of haviug gotten of Scott fr&. so to 
speak. In other words, his life hadn’t changed. His future 

remained rosy. He had not lost anything. Monica feh sk 

had lost eveqthing. He would yell back that sk was 

uqqeftd. Ofxeo_ Monica would relay to me that tiq were 
ycllingatthcsamctimCoftcnthatkdidn’tseantobtar 

wbatskwassayiqthat-skfelttbatskwasb&g 
punished thnnqh w fault of her own, but that k was allomd 

to continue with life as usual, but sk had suffered 
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Page 14i 
personally and professionally. 

Q Atthis-aroundthistimcintklettaskhad 
said I want to see you on Thursday night. Is sk cuninuing 

inearlyOctobertopress~thePres;dcnttoreehamore 

Sk did that up until we stopped speaking. 

Ms. Tripp, you respond at line 11 -, 

(Transcript zead by Mr. Binhak and Mr. GaUagan.) 

“I don’t s& how k could yell at you wkn - 
“Ms.Lewiu&y: HeyeUedatmebaxusetkwayI 

wasactingwaslikekwasnotonmyteamandnotonmyside, 
you know. I don’t know why I should have thought that.” 

“Ms. Tripp: Well?’ 
“Ms. Lminsky: You know?” 

“Ms. Tripp: Yeah. but - because it’s been a 

m-and-a-half and you were supposed to k back there. Wrc 
&js _‘I 

“Ms. -sky: A year ago.” 

“Ms. Tripp: - “this - aftex the election. So 

that’s probably why. I don’t know. What do you think? I’m 

just guessing.” 

“Ms. Lcwinsky: I’m just guessing too. But I mean 

Linda, k got me so mad - k got so mad at me, k must bax 

been purple.” 

“Ms. Tripp: What precisely pissed him off?’ 
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Page 148 
“Ms. Lewinsky: I think it was my -- I was ready -- 

you know, I was a cannon ready to shoot.” 
BY MR. BINHAK: 

Q When Monica Lewinsky says “I was a cannon ready to 
shoot,’ what is she describing to you? 

A Monica at her most distraught, loud, obscene and 
very vocal. 

Q When Monica Mnsky says “He was -- he must have 
-- he got so mad at me, he must have been purple,” what is 
she saying? 

A Well, she had other actual physical meetings with 
him where they had bad this level of conversation before. 
She said that he gets, what she described as purple and veins 
popping and this kind of thing, which she had seen him do 
several times and actuaIly so had I so. 

Q And your response to a cannon ready to shoot, you 
say at line 6, “Ms. Tripp: Mm-hmm. I know.” 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gal&an.) 
“Ms. Lewinsky: You know, just waiting and well --” 
“Ms. Tripp: Well?” 
“Ms. Lewinsky: What -- what started it was when I 

said-well,thethingIsaid - well, Betty said you could 
come anytime in the night.” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms. Lewinsky: And he said ‘Well --I” 

Page 149 
1 “Ms. Tripp: Oh, yeah, well, this was at 3:00 in 
2 the morning.” 
3 “Ms. Lewinsky: Right. And he said, ‘Well, it’s 
4 too late. It’s -- it’ll be all over.’ And I said, well, I 
5 want to discuss this with you in person, you know? And he 
6 goes ‘No, no, no, no. Well, I’m calling you. You demand to 
7 see me.’ And that’s when he started and I started yelling. 
8 “Ms. Tripp: (Laughter.)” 
9 “Ms. Lewinsky: And then he started yelling, and I 
10 yelled more and he yet&led more. And then he finally -” __ 
!I “Ms. Tripp: Did he ever say, do you know who 
12 you’re talking to?” 
13 “Ms. Lewinsky: No.” 

14 “Ms. Tripp: (Laughter.)” 
I5 “Ms. Lewinsky: And then -- and then I was crying.” 
16 “Ms. Tripp: Oh, my God.” 
17 “Ms. Lewinsky: You know, and then he was yelling 
18 at me.” 
19 “Ms. Tripp: Did you know -- did he know you were 
!O crying?” 
!I “Ms. Lewinsky: I don’t remember when I started 
!Z crying. I think I started crying after he yelled at me.” 
!3 “Ms. Tripp: (Sigh.)” 
!4 “Ms. Lewinsky: be scared me so much that I was 
!5 like okay, okay.” 

Page 150 
1 “Ms. Tripp: That bad” 
2 “Ms. Iewinsky: Linda.” 
3 “Ms. Tripp: Hmm (laughter).” 
4 “Ms. Lewinsky: It was like this -- it was like let 
5 me see if I could do it all (expletive) day I work, every 
6 (expletive) day, and I come home, and about this thing, and 
7 in the morning it was like that.” 
8 ‘Ms. Tripp: (Laughing.)” 
9 “Ms. Lewinsky: It was worse than that.” 
IO “Ms. Tripp: I’m really hoping none of his little 
I 1 ushers were outside the door.” 
12 “Ms. Lewinsky: Well, it was one of those quiet 
13 yellings. You know, he was trying to keep his voice down.” 
14 “Ms. Tripp: Yeah (expletive).” 
I5 “Ms. Lewinsky: ‘I have an empty life except for my 
I6 work, and it’s an (expletive) obsession.‘” 
17 BY MR. BINHAK: 
I8 Q Ms. Tripp, Ms. Lewinsky is saying here on page 22, 
19 line 6 and 7 in quotations -- obviously quoting the 
10 President, “I have an empty live except for my work, and it’s 
!I an (expletive) obsession.” 
!2 A Idon’tthinkhewas--Iach@‘tbinkthatm&ht 

!3 be a n&transcription because I recalI her telling me a 
24 little bit - a little bit differently that she was the 
!5 obsession, that he spends hours obsessing on what to do witt 
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Page 151 
Monica and w&x to place Monica and knv to appease Monica. 

Andk~tomakeMonicaklicvcthatkspcntagrtat 

deal of time anguishing over bcx situation. 

Q Didkalsotellbcronotkroccasionstbathis 

work was an obsession for him? 

A Yes. 

Q And tkm you respond, “He said that?’ 

fltanscript read by Mr. Binbak and Mr. GaIlagan.) 

“Ms. Lcwinsky: Mm-hmm.” 

“Ms. Tripp: He bas an anpty life except for his 

work?’ 

“Ms. Lmvinsky: Right. And tkm I said - I said 

Well, don’t you get an warmth and dada from your wife?“’ 

“Ms. Tripp: You didn’t.” 

“Ms. Lcwinsky: 1 did. And k said ‘of course I 

do.“’ 

“Ms. Tripp: Yeah. What k really told you was tbe 

truth befm that Monica, I have an anpty life.” 

“Ms. Lewinsky: But Linda that’s (expletive). Wbat 

about his daugbter and all tbe things k dos and you know.” 

“Ms. Tripp: Hey listen =’ 

“Ms. Lcwinsky: I tbink -” 

“Ms. Lzwinsky: He likes to think that for a minute 

- k thinks that -‘I 

“Ms. Tripp: No, no. What be’s saying is his 
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I compulsion for female intimacy is the void. That’s the void. 1 person are you?" 

2 And whatcvex motivates him to behave the way be does and then 2 “his. Lewinsky: Because he said he -- when he was 
3 obviously be had to pull back and say I can’t do this is 3 yelling at mc he said ‘Oh, I remember you said oh, well, if 
4 becausethac’savoid. Andsoforhim-forhimtosay1 4 you just want to stop doing this, I’ll be no trouble. I’11 

5 have an empty life, you don’t understand, Monica. By now. 5 be no trouble.‘” 
6 Air FCKCZ One, all tk trips, alI that’s pretty routine. 6 ‘Ms. Tripp: Oh? So.” 
7 h’s pn%ty routine. 7 ‘Ms. Lewinsky: And that was what he started - and 
8 Yes, k has accolades wiuevcrbegas. He’sthe 8 that’s was what started me. And I said ‘You (expletive), 
9 most pbotograpllai man on tk planet. It’s like anything 9 tell me w%en I’ve been - when I’ve caused you trouble.’ I 
0 clsc, it becomes old bat. It boxmes routine, and I think it 10 said, ‘You don’t know trouble.‘” 
1 t&es you eva more realize what’s missing. I have a couple II ‘Ms. Tripp: Man, he should be thanking his lucky 
2 of friends wbo are so rich that tky could buy an island and 12 stars.” 
3 not feel it. I mean very, very, vay wealthy and have always 13 ‘Ms. Lewinsky: No (expletive) shit.” 
4 ~andthcyartmuchm~diffculttosatisfyona 14 ‘Ms. Tripp: That you’re the farthest thing from 
5 spiritual level than anyone I know because tbcy have it all 15 trouble k’s ever had.” 
6 and it just doesn’t mean anything.” 16 ‘Ms. Lewinsky: But so that’s what he said, if I 
7 “Ms. Lewinsky: I don? know. I think - I think 17 had known - if I had known you u~ere going to get crazy 1i.k~ 
8 klilustofeelsonyforhims&,andIthinkhe-Ithink 18 this or something. All right, be didn’t say crazy, but - if 
9 lo, not necessarily consciously but unconsciously it was like 19 I had known you were going to be like this, I never would 
‘0 this is tbc thing to say to drive home the point.” 20 have goncn involved with you.” 
1 BY MR. BINHAIL 21 “Ms. Tripp: (Sigh.)” 
.2 Q In that conversation - was that the kind of 22 “Ms. Lewinsky: That was a very nice thing to say I 
:3 convasations you NUC having with Monica tinsky during 23 thought. 
:4 October - early October and mid October 1997? 24 BY MR. BINHAK: 
15 A We bad many such eoavasations, yes. 25 Q Is this another example of Monica Lewinsky 

Page 153 Page 15: 
1 Q And what was the point of Monica Lewinsky 1 explaining in detail something that the President told her 
2 discussing her belief about the President’s wife and his work 2 during a phone conversation? 
3 and his ability to have intimate relationships? What was the 3 A Yes. 
4 point of the two of you having discussions like that? 4 Q Tkn on 19, you pick up -- excuse me, on 16 you 
5 A What was the point? Well, I think a lot of it was 5 pick up again. 
6 to gauge his level of sincerity to understand if he was being 6 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
‘7 honest and truthful with Monica or if he was acting so to 7 ‘Ms. Tripp: He’s yelling and screatning because you 

gspeak- 8 aremakingthisisanissue.” 
9 Q Is this an example of Monica I&win&y calling you 9 “Ms. Lewinsky: Well it is an issue.” 
0 immediately after or soon after a conversation with the 10 ‘MS. Tripp: Of course it is, but it’s only an - 
1 Resident and describing the conversation in detail with you? 11 issue for him when you raise it.” 
2 A Frankly, I don’t remember the timing of this, but I 12 ‘Ms. Lewinsky: You know what 1 should have said, 
3 can tell you that this is representative of those sorts of 13 Linda, and I’ve been thinking, had it not been 2:30,4:00 
4 conversations, which genemlIy speaking if it wasn’t in the 14 (expletive) o’clock in the morning, I should have said, you 
5 middle of the night, it immediately preceded or followed a 15 know, you should be yelling at the people who didn’t get me 
6 phone calI she had had with him or a visit. 16 job, not at me. That’s what I should have said. 
7 Q I’ll ask you to turn to page -- tape 8, page 30 - 17 BY MR. BINHAK: 
8 tape 8, page 30, line 3. 18 Q Fa when she says, “Had it not been 2:30,4:00 
9 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 19 (expletive) o’clock in the morning,” is that consistent with 
10 “Ms. Lewinsky: But then he also said on the phone, 20 Monica - well, let me put it this way. You testified in 
!I you know, and I was going to tell him in person and I forgot. 21 front of this Grand Jury thzit the President typically called 
12 I was going to make him take it back. He - you know he said 22 Monica in the very early hours of tbe morning;;;; that 
13 to me, If I had known what kind of person you really were, I 23 correct? 
14 wouldn’t have gotten involved with you.‘” 24 A Routinely, yes. Yes. 
!5 “Ms. Tripp: What dces that mean? What kind of 25 Q So is this consistent with that which she was 
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3 “Ms. Lewinsky: I know. I’m going to make him tak 
4 that back. That hurts my feelings.” 
5 “Ms. Tripp: I think he had -- he said it in a 
6 moment of total anger.” 
7 “Ms. Lewinsky: (Expletive) him and the little 
8 motorcade he rode in on.” 
9 “Ms. Ttipp: (Laughter.)” 
0 “Ms. Lewinsky: (Laughter). I’m going to say that 

1 to him. I’m going to go, you know, what, (expletive) you and 
2 the motorcade you rode in on Buddy.” 
3 “Ms. Tripp: Oh, God, it’s terrible, but this too 
4 shall pass.” 
5 BY MR. BINHAK: 

6 Q When you said to her, “I mean, how did he know you 
7 weren’t taping,” on page 32 -- 

1 

Page 156 , Page 158 
1 teuiq you tlxre? J of person you were in the beginning, I wouldn’t have gotten 
2 A Yes. 2 involved with you.“’ 
3 Q And when Monica Lewinsky says ‘You know, you should 
4 k yelling at the people who didn’t get me a job, not at me.” 

5 what is she trying to communicate to the President? 

6 A Well, tbe fight was about thejob again and his 

7 lack of follow through. and no one was doing anything. And 

8 John Podcsta and Erskine Bowks and Bob Nash and Marsha 

9 Scott. none of them had come through. And she’s indicating 

0 why yell at me, I’m just the one who’s not getting the job. 1 

1 Why don’t you yell at the people you claim you instructed to 1 

2 place M. 1 

3 Q And picking up at page 32. on tine 1 - 1 

4 (Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Gal&an.) 1 

5 “Ms. Tripp: WelL that’s true. I guess what I 1 

6 find incredible is that he has never acknowledged the fact 1 

7 that it was because of our little fling with him that you 1 

8 lost your job. You’ve bum miseaabk and you have never 1 8 A Mm-hmm. 
9 ever bar~ anything but punished. and be’s had no, no, no 1 9 Q -- were you trying to clue hfx in to tape him? 

10 probkn with this at alI.” 2 !O A I had already said that she should have taped him. 
11 “Ms. Lewinsky: The Closest k’s come to that is k 1 !l Q And what was her nzsponse? 
12 just kept apologizing.” 1 !2 A Sk said no. 
:3 “Ms. Tripp: Oh, so maybe that is his way of 2 !3 Q Why not? . 
i4 apologizing.” 2 !4 A Because she never intended to allow it to become 
:5 “Ms. Lewinsky: You know. I mean, I don’t know.” 2 15 oublic. 

Page 157 Page 1% 
Q Why-wknyoutriedtoconvincekrtapctk 

President, why did - what justification did you use? 
A From my perspective? 

Q Yeah. 
A I know what they’re capabk of. I’ve soen what 

they’re capable of. I felt that sk should tetain the sanen 
stained dress, and that there may come a day whoa she wishes 
she had to protect herself. 

Q When the President said to her, “If I’d known how 

1 you’d be, I nevu would have gotten involved with you,” is 
1 that something -- 

1 A If I’d known what hind of person you are, k said. 
1 Q Is that something that bothemd Monica Lewinsky’? 
1 A Well, eh was referring to, obviously; her erratic 
1 behavior at times, what she would be so completely volatik. 
1 But yes, it bothered a great deal because sk never at any 

I time intended to go public with any information that would 
1 cause him political harm. 

1 Q So when Monica Lewinsky says, “I’m going to tell 
2 him (expletive) you, and the motorcade you rode in on Buddy,” 

2 is sk joking around, or is that a< 
2 A Sk was joking around. 

2 Q Is that an indication of kr rage? 

2 A It was diffused at that point, but yeah. 
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“Ms. Tripp: It - it -lknow-youknowhowI 
feel about this. I feel very strongly that he should be 
thanking his lucky stars. left_ rigbt and center, that you 

are who you are. You’re a very unusual person. Most people 
going through what you’ve gone through would have said hey. 

(expkrive) you and the horse you road in on and let me call 
the National Enquirer or -” 

“Ms. Lewinsky: Yeah.” 
“Ms. Tripp: You know, you’re the farthest thing 

from that kind of person-and k bas no clue bow (expletive) 
lucky k is. I mean. how did k know - bow did k know that 

you wuen’t taping --I’ 
“Ms. Lewinsky: I know.” 

“Ms. Tripp: ‘I- his wacko conversation with you at 

4 o’clock in the morning?” 

“Ms. Lewinsky: I know.” 

“Ms. Tripp: I mean. it amazes me, but somehow k 

k!lOWS.” 

“Ms. Lewinsky: He said - k said to me - k said 
‘I’ve never been worried about you I’ve never been worried 

that you would do something to hurt me.“’ 
“Ms. Tripp: Well, he’s right. isn’t he?” 

“Ms. Lewinsky: Mm-hmm.” 

“Ms. Tripp: He’s vay right. But then k has no 
business yelling at you and saying ‘If I had known what kind 
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Page 160 
1 This was in mid October I’ll just represent to you. 
2 A Didn’twejustdothis? 
3 Q Oh,ye&Igtxsswedidtalkaboutthat. Yeah,1 
4 wanttogetto-Iactuallywanttogettopage6,21, 
5 beyondwhatwewemtalkingabout. Soatline21 onpage 
6 Ms. Lewinsky says: 
7 (Tmnscript mad by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
8 “Ms. Lewi&y: Mm-hmm. Did I tell you he gave me 
9 aCDbytheway? 
0 “Ms. Tripp: No.” 
1 “Ms. Lcwin&y: Mmm. It wasreallyweird. He was 
2 cleaningup. Firstofall,beissuchananalneatfmak.” 
3 “Ms. Tripp: Really7 
4 “Ms. Lewin&y: I would not have expected that of 
5 him. Butweweretalkingandthis-oneofhisbooks-you 
6 know,sometimesthebookhasaribbonasabookmarker?” 
7 “Ms. Tripp: Yes.” 
8 “Ms. Lewinsky: The ribbon was hanging out down 
9 below. He got up and put the ribbon inside the book and put 
0 it back in the book&elf. I would not even notice that.” 
:l “Ms. Tripp: Well, isn’t the ribbon supposed to 
2 hang down?” 
.3 “Ms. hvinsky: No.” 

4 “Ms. Tripp: It’s in the bookmark.” 
:5 “Ms. Lewinsky: Right, but -- okay. Imagine you 

Page 161 
1 took the ribbon from the bottom of the book --‘I 
2 “Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
3 “Ms. Lewinsky: “- and it wasn’t marking the page, 
4 itwasjust-” 
5 “Ms. Tripp: Oh, that made him crazy.” 
6 “Ms. Lewinsky: I guess. Isn’t that weird? I 
7 didn’t picture him being that way at all.” 
8 “Ms. Tripp: He saw it all the way across the 
9 room?” 
0 “Ms. Lewin_sky: Yeah. Well, I mean we were in the ._ 
1 little office.” 

2 “Ms. Tripp: I can’t believe that. He got up to do 
3 that?” 
4 “Ms. Lewinsky: Uh-huh. Isn’t that weird? 
5 “Ms. Tripp: So what’s with the CD?” 
6 “Ms. Lewinsky: Sot hen as we were winding 
7 everything up, he was like cleaning up his CDs or something, 
8 and he said ‘Oh,’ and he picked up this Annie Lennox CD.” 
9 “Ms. Tripp: Yeah.” 
0 “Ms. Lewinsky: And he said, ‘Oh, do you have 
1 this?’ It was all wrapped up, you know?’ 
2 “Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
3 “Ms. Lewinsky: Like in the cellophane or whatever. 
:4 He said do you have this, or he said oh, this is a great CD. 
‘5 And I said Oh, really7 He goes, ‘Do you have it?’ And I 

Pagem Tuesday, July 28, 1998 
, Page 162 

1 said no. He goes, ‘Here, have it. I have the tape. I 
2 listen to the tape all the time.’ I said okay, thanks.” 
3 “Ms. Tripp: Oh, my God.” 
4 “Ms. Dxinsky: Isn’t that funny?” 
5 “Ms. Tripp: Well, you’ve had your share of gifts 
6 from him.” 
7 “Ms. Lewinsky: I know. Well, I’ve given him 
8 plenty.” 
9 BY MR. BINHAK: 
0 Q When Ms. Lewinsky is describing this encounter, 
1 what is she describing? 
2 A Avisitintbestudy. 
.3 Q With whom? 
4 A ‘Ihe President. 
5 Q And the CD that she’s describing, is that gift 
.6 that the President gave Monica Lewir&# 
7 A Yes. 
8 Q Okay. Letmeaskyoutoturntotape 18-excuse 
9 me, tape 8, page 18. This is - I’11 just represent to you 
!O this is on October 18th,l997. 
!1 A I’m sorry, what date? 
!2 Q This is October 18th 1997. 
!3 A Okay. 
!4 Q Now at the - in sort of late middle October that 
Y we’re talking about now, you’ve told the Grand Jury that Ms. 

Page 163 
1 Lewinsky was basically intending on leaving Washington and 
2 going to New York; is that fair to say? 
3 A Yes. 
4 Q Did she still sort of hope against hope that she 
5 might be able to return to a job at the White House? 
6 A Always. 
7 Q You say on tine 22, page 17, “Ihere has been -- 
8 this has been a lot of pain, but I think the greatest portion 
9 ofthepainhasbeeninthelackofcontiaualcontactwith 
0 the -- I’ll have you right back after the election just like 

_ 1 that. And so you kept waiting for finite goals to occur.” 
2 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
3 “Ms. Lewinsky: I mean he still doesn’t even know 
4 that I counted the days until the election. I had in my 
5 little organizer, you know, 100.99, 98.” 
6 “Ms. Tripp: Yeah.” 
7 “Ms. Lewinsky: 97.” 
8 “Ms. Tripp: Because you really believed him.” 
9 “Ms. Lewinsky: I did. 1 know.” 
10 “Ms. Tripp: Of course.” 
!I “Ms. Lewiasky: I’m sorry.” 
!2 BY MR. BINHAK: 
13 -Q So is this -- this counting down ia her calendar, 
!4 was this part of her hope that part of -- after the election 
!5 that he wold truly bring her back? 
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1 A It was more than her hope. it was her bebef based 

2 on repeated promises made by the President. 

3 Q And during tbat time, did you encourage ha to be 

4 at the White House. or did you encourage her to look in New 

5 York? 

6 A During tbis time? 

7 Q Ye&. 

8 A By this time I’m pretty much encouraging her to go 

9 forward with her life. 

0 Q And tbat would mean what, going to New York? 

1 A New York. new life. new friends, new job. 

2 Q Okay. And then on the next day, October 19tb. I’u 

3 ask you to turn to tape 13. page 33. 
4 A Okay. 

5 Q Now, in late October or middle late October - 

6 October 19th by this time has Monica Lewinsky sent her wish 

7 list to the President? 

8 A I don’t know the date she sent it, but I would say 

9 so, yes. 

0 Q On page 33. line 1. 
I (Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Gal&m.) 

2 “Ms. Tripp: Oh. don’t start. Did Betty receive 

3 the package?’ 
4 “Ms. Lewinsky: Yes.” 

5 “Ms. Tripp: So did you mention to her what to do 

Page 165 
1 with it or -” 
2 “Ms. Lewir~sky: No.” 

3 BY MR. BINHAK: 
4 Q Would that he the wish list around this time? 

5 A Yes. Uh-huh. The wish list had several other 

6 things in the package, but it was primarily - the reason for 
7 the package was the wish list which he had asked for 
8 actually. 
9 Q What else was in the wish list, tell the Grand 
0 Jury. 
I A other things. 

2 Q Like what? 

3 A In the package? 
4 Q Yeah. 

5 A I’d have to go back and refresh my memory with the 
6 notes. I just know that at this time it got bigger and 
7 bigger and bigger as she kept adding things to the package. 

8 I don’t know if this was the sunglasses one or what. There 
9 were so many gifts she sent him routinely. 

0 Q But the wish list would have been - there would 
1 have been gifts with the wish list? 
2 A I think there were always gifts. There were always 

3 cards. Agoodcard - what she considered a good card, a 

4 serious card, a funny card, a letter, several e-mail pages of 
5 off-color jokes printed out and gifts. 
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Q Okay. On page -- if you could look at tape 7, page 

9, line 25. 
A I’m sorry, page? 

Q Tape 7, page 9, line 25. 
A Okay. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
“Ms. Lewinsky: In fact, I was a little peeved that 

she didn’t -- she hadn’t said to me, oh, YOU know, he said he 
would talk to Betty during the week.” 

“Ms. Tripp: About?” 
“Ms. Lewiusky: About the list, you know.” 
“Ms. Ttipp: Talk to Betty? Why Betty?” 

“Ms. Lewit&y: I was supposed to get the list to 
Betty.” 

“Ms. Tripp: Oh.” 
“Ms. Lewiusky: And then he would find out from 

her, you know.” 
“Ms. Tripp: Well, you can understand with him 

being overseas that that isn’t - it doesn’t necessarily come 
easily. But I think when he gets back he better -” 

“Ms. Lewinsky: Whatever. We’lI see what happens. 
I kind of thought he’d call today. I don’t know why, I just 
have this weird feeling.” 

“Ms. Tripp: Really?” 
“Ms. Lewinsky: Yeah.” 
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“Ms. Tripp: Well. she’s around, though isn’t 

ShC?” 

‘%fS. Lcwinsky: That doesn’t seem to ma-. like, 
during the day.” 

BY MR. BINHAK: 
Q First, when Ms. Lewinsky at line 6 and 7 says “I 

was supposed to get the list to Betty and then ht would fmd 
out from her, you know,” wbat is Monica Lewinsky tefczring to 

there? 
A Tbe wish list to Betty. 
Q AndthenwbatwasEkttysupposedtodowithtbe 

wish list? 
A Give it to bim. 

Q Himbeingwbo? 
A TbePtesideot. 
Q And that sk says “I thought k was going to call 

me,” basically. and sk says - and YOU say ‘Well, &C’S 

8 \_b isn’t she?” Who do you mean? 

9 A_ 
0 Q---- 
1 A Yes. 
2 Q And then Ms. Lewinsky says, “We& that doesn’t 
3 scemtomattaduringtbeday”inIines20and21 onpage10. 
4 Wbat does Ms. Lewinsky mien about wkn she says that? 

5 A The impact 0-F only 
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Page 168 Page 17( 
1 seemed to affect tk middle of the night calls. And e&n 1 October 21 sf 199i. On that day. did Monica Lewinsky pa 3 

2 &I, she received some where he would go to a different 2 call from anyone at the U.N. xgarding tbe U.N. job at ber 

3 ‘&on within the mansion to c-all her. But it didn’t 3 desk at work? 

4 infhxnce his - one way or another his calling kr during 4 A I know that Monica roxived what was an extremely 

5 thCdayOIltk weekendsorvisitsduringthedayandonthe 5 intimidating call to Monica at ba desk at the Pentagon on a 

6 x#zkends. 6 date in late Cktobu. I think we have determined that date. 

7 Q okay. pichhgupatiine20. 7 Q And wbo placed the call? 

8 (Tmnscript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 8 A I - I don’t’ runanber precisely. But what I 
9 “Ms. Lzwins& That doesn’t seem to matter, like, 9 runanba ovawklmingly is Monica saying ‘The Ambassador to 

0 c&ng the day.” 10 the United Nations called me directly at my desk at tbe 

1 “Ms. Tripp: OIL= 11 Pentagon.” My sass is, but I’d ratkr not - actually, I 

2 “Ms. Lwin&yz On the weekend kind of thing.” 12 probably shouldn’t say bczause I’m not completely positive 

3 “Ms. Tripp: Just at night?” 13 thatitwashtontbtothcrcndofthclineorhis- 

4 “Ms. Lewins@ Right.” 14 Isabellawomanorsammnethat- 

5 “Ms. Tripp: Yeah, well, k -- you know. I don’t’ 15 Q Who plaaxl the call or wbo actually talked to him? 

6 taow. It’s possible be wuG to tk office today, and then so 16 A Yeah,whoplacedthecaIl. 

7 Iguessit’spossibltbeeouldhaveseenthepaekage 17 Q But did be actually talk to her? 

8 already.” 18 A Oh,yeahmhaatLcngth. 
9 “Ms. Lminsky: No, it’s not.” 19 Q And wkn you say “be” now, we’re talking about Bill 

!O “Ms. Tripp: NOT 20 Richardson? 

!I “Ms. Lewinsky: Because she doesn’t come in on 21 A The Ambassador to the United Nations. yes. 

!2 SundayslikethaL’ 22 Q And what did be and Monica Lewinsky discuss? 

!3 “Ms. Tripp: Right, but would she -- is it possible 23 A Jobs. And it was veay uncomfortable, kcause as 
!4 she- no, I guess she wouldn’t have left it out.’ 24 much as Monica has absolutely no reverence or intimidatim or 

!5 “Ms. Lewin&y: No, no. And I’m sure she didn’t do 25 ksitation in speaking with the President of tk United 

Page 169 Page 171 
1 whatIaskedhertobecause,Idon’tknow,itwasjusttoo 1 States in a very familiar way, she was completely intimidated 

2 easy.” 2 by the notion that tk Ambassador to tk United Nations would 

3 “Ms. Tripp: No probably not. Well, all right, so 3 phone kr in ha offIce. 
4 he’ll get it timorrow.g 4 Q Now. wkn you say tbey talked about jobs. to the 

5 “Ms. Ixwimlq: I’m just getting anxious I guess.” 5 best of your recolkction what did Monica Lewinsky tell you 

6 “Ms. Izwin&y: You’re getting anxious? 6 about what Bill Richardson told kr about jobs? 

7 “Ms. Tripp: I know. Well --” 7 A Well, then WQC several - sk actually spoke to 

8 “Ms. Lmhslq: You know, nobody knows what to do 8 Ambassador Richardson more than once, so I’d have to go back 

9 about moving. Nobody knows, you know.” 9 andrefreshmymemorytoseeifthiswastkonewherekwas 

IO BY MR. BINHAK: 10 seltinguptbemeeting. 

11 Q At the top oF&ge 11, you’re saying it’s possible 11 Q Didkalsocallkratherhome? 
2 k could have seen the pa&age already. Are you referring to 12 A Yes. 

3 thewishlist? 13 Q Okay. 
4 A Yes. 14 BY MR. LERNER: 

5 Q And when Ms. Lewinsky says “Because she doesn’t 15 Q Is it possibk that this call was the one at home? 
6 come in on Sundays Iike that,” how would that affect the 16 A I don’t’ recall which one was which. 

7 Resident’s ability to - first of all, who is she? 17 Q You don’t recall whether this one was tbe one at 

8 A She is Betty. 18 home? 

9 Q And how would that affect the President’s ability 19 A No. Mm-mm.sony. 

0 togetthewishlist? 20 BY MR. BINHAK: 

1 A BecausetbewishlisthadtoeomefromBettytotk 21 Q Buttberewasdetinitelyacalltohadesk? 

2 President. Sk couldn’t leave it out. Sk couldn’t let 22 A Yes. 
:3 anybodyelseseeit. SosheknewtbatBettyhadtok 23 Q And thez was definitely a call to bu borne? 

:4 physically there to get the wish list to the President. 24 A At least ollcc yes. 

!5 Q Now let me ask you to turn your attention to 25 Q And tbexe may have baa other calls? 
*In V-. *cl* 
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Page 171 
A Yes. Which were. I might add, directly calls from 

him personally to Monica. There were also telephone -- 
subsequent telephone calls with Monica with representatives 
of his immediate staff. 

Q Now, at this time Monica Lewinsky has the wish list 
in front of the President, correct? 

A I believe, yes, it had been, because it was earlier 
that month -- that week. 

Q Did that cause her any concern, the fact that Bill 
Richardson, the Ambassador to the U.N., was calling her in 
order to get the hall rolling and, yet, she has her wish list 

in front of the President? 
A Well, she was completely overwhelmed by this 

because she wanted the U.N. to be, in her opinion, sort of an 
insurance policy to use -- a phrase I have used -- to be 
something to fall back on should nothing else work out to her 
satisfaction. This she felt was upping the ante. This meant 
that this was really going forward, and how was she going to 
gracefully tell the Ambassador to the United Nations I’m 
waiting for a better offer from the President. It just 
seemed to her to be extremely awkward. She was annoyed she 
was put in that position. It proved to be exactly what she 
predicted as time wore on, because he did ultimately offer a 
job. She didn’t want to take it, but she didn’t want to 
initially say no because she had nothing else locked in. 
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Page 173 
so -- 

Q Did she feel Jike she would have to take the U.N. 

job if Bill Richardson off& it to her? 
A She was feeling backed into a comer about this. 

And remember. nothing else was happening. I mean for all 

that -- every time she talked to him. he -- the President. he 
indicated to bcr that tJxre wczc Jimitlcss things he could do 
for bcr. that the sJcy was the Jimit. that he had limitless 
reach, that in New York he had a lot of friends. Tbc reality 

was that nothing was happening except tbc U.N.. and she was 
feeling very much as tbougb she was going to be left with no 

choice but to accept tbc U.N. 
Q Okay. Did Monica Lewinsky try to reach out to the 

President to communicate this concern that she had? 

A Yeah, especially in light of the fact that she was 

completely aware, basal on ha job, that Ambassador 

Richardson was facing a crisis in the international arena and 
was taking the tJme to phone her directly more than once. So 

she felt that the sense of urga~cy bad bum imparted to 
Ambassador Richardson to maJce this happen and make it kppcn 
quickly, and that was a bother to Jxr too. and sk raised 
this with the President. 

Q Letmereadtoyoufromtape JS.page2.and 

starting at line J I. 
A Okay. 

Page 174 1 

J (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan. I 
2 “Ms. Tripp: You explained to her how emotionall! I 

3 distraught you are?” 
4 “Ms. Lewinsky: I don’t know.” 
5 “Ms. Tripp: Were you crying?” 
6 “Ms. Lewinsky: I was upset. I’m just not like I 
7 am now, crying.” 

8 “Ms. Tripp: (Sigh.)” 
9 “Ms. Lewinsky: Linda, I can’t take it anymore.” 
0 BY MR. BINHAK: 
J Q Now, when you say -- when she says, did you -- 
2 excuse me. When you say “You explained to her how 
3 emotionally distraught you are,” who are we talking ahoui’? 
4 A 

5 sorry. 

6 Q 
7 A 

8 Q 
9 A 

I can’t put this in any kind of context. I’m 

Would that be Betty? Could that be Betty? 
It most likely is, but without getting : 
We’ll keep going then. 
-- a sense of where I am here, it’s hard. She says 

!O “Linda, I can’t take it anymore.” And then you say “I know. 
!J I know.” 
!2 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. GalIagan.) 
!3 “Ms. Lewinsky: (Crying) I just can’t. I just 
14 earl?.” 

15 “Ms. Tripp: Oh, my God.” 
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“Ms. L.ewinsJcy: It’s just too - too much for one 

person.” 

“Ms. Tripp: Oh. it is too much for one pason. 
Yes, it is.” 

THE WITNESS: Oh ycz& that’s what it is. 

(Transcript read by Mr. BinJxaJc and Mr. GaJJagan.) 
“Ms. J&win&y: (crying.)” 
“Ms. Tripp: Okay. He’s going to go home. She’s 

at dinner. So if k calls you, k would have to caJJ you 

before sk gets horn.” 

“Ms. LWirlsky: (crying.7’ 
“Ms. Tripp: So, Monica, I’m just saying that we 

have to at Jeast consider the possibility that k’s going to 

call you tonight.” 

“Ms. LewinsJcy: (Crying.) Linda, ks not going to 
call. I know k’s not because ks thinJcing I - why do you 
think ks thinking I caJJed_ to see what was going on.” 

BY MR. BINHAIC: 

Q AIJ right. Do you kve enough context now to place 
this? 

A Yes. ys, yea. yes. ys. >is. 
Q AJJ right. Explain to tk Grand Jury whet’s going 

on. 

A Skwasveryupsetbeeausesknaxledtogetto 
Betty to kve J3etty tell him that Ambassador RicJmrdson was. 
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Page 176 Page 171 
1 you know, moving forward smartly witb this wklc notion that 1 somcfhing like that, and normally Monica would typically 
2 Monicawasgoingto@hiralattkU.N. Skwantedtoget 2 accept that_ This night sk didn’t 
3 totkResidcnttoin.surethatkkxxwthatkmrtnto 3 Q Andthenlateronpage5atlinel7Ms.Lewinsky 
4 moveonthewishlistandmakesomesortoflrrangancntso 4 says, “Because I said, you know - I said I think you told 
5 thatskcouIdsortofgm&ullygetoutoftheU.N. 5 him and k has just nothing to say to me, and that’s why 
6 Sotoba-lrresht’stalkingaboutIknowhc’s 6 you’re doing this (crying). Tkn sk said no, no, and that’s 

7 notgoingtocallbecausehe’sthiGng--whydoyouthink 7 when sk said Erskine and those (cxpktive)-heads were 
8 hc’sthinlinr,IC8UC41DS&~sgoingmisit1s~d 8 standing tkxe or whatever (crying).” What’s Monica Lx&n&y 
9 oflikethelinlcguywkcrialwolf. Shefdtkwasnot 9 describing to you there? 
.O going to come to the phone because sk was doing wbat Monica 10 A We& it’s clearly not Buty calling them those 

,1 alwaysdidwhichistocallrqn%allyandpagercpeatal.ly 11 (expletix)-kads. That was Monica’s recital to me - 
.2 togetanaosvuz towktevuitisskwaniazltoaccomplish 12 intapruation of Erskine and otkr senior staff manbas or 
.3 onanygiveaday. 13 visitors standing around Betty’s desk which made it dificult 
.4 On-duringthispa&ulartimepaiod,itwasa 14 for BeUy to put a call through. 
.5 unnbinationofsc&nghimandkldinghisfattothcf~to I5 Q That’s why - so Beuy Cur& told Monica L&n&y 
.6 @ajob. So-buttktruthwasthiswasfarmoresaious 16 thatErskincBowlesandothapcopltwcrtaroundhadcsk? 
7 inMonica’seyes,b&austshcwantedhkntokawareofwhat 17 A Yes. 
8 Ambassador Richardson had done. And it’s also important to I8 Q And Monica Lewinsky just doesn’t believe it under 
.9 nott that sk was honifii that Ambassador Richardson bad 19 these circumstances? 

!O called hu pasonally at the Fmlagon. Sk fdt that that 20 A Sk did not klieve it. 
!I aldangeredhucovu,sotospeak. 21 Q And then when Monica - Ms. Lewinsky on page 6. 
!2 Q Atthttopoflioc4,hiE.LewinSkysaystoyou”Ik 22 line 18. sk says “Oh, yes, sk did_ Sk did, I’m sorry. I 
!3 know,andIsaidthattoba. Andthensksaid,sksaid 23 called kr at 7:O0. No, I called kz at 7:15 and sk said - 
!4 wtll,ifkcallsyoutonightartomorrow,youfallmeand 24 and then sk goes you haven’t talk to him yet? Sk said 
!5 apologize. I said fine, and I hung up.” What’s Monica 25 well, k’s standing right here with some baton. Sk used 

Page 177 Page 179 
1 Lcwinsky refa+ng to that? 1 the Senators. And then she finally called at 7:30” and tkn 
2 A SkhadbccnyellingatBenyontkphone.E3eny 2 Monica just starts crying. What’s Monica trying to 
3 was assuring kr that while Monica couldn’t come see him and 3 communicate to you them? 

l 4 k couldn’t talie tk call and k couldn’t come back to - 4 A Well, it’s the same thing, that she was repeatedly 
5 with&ny~forMonicarofMle,sk~assuringhcr 5 calling and paging Betty. Betty was to get back to her to 
6 thatkwouldcalltbatnigbtcrmc~tday. And Betty is 6 determine whether Monica was going to lx able to have a 
7 saying,ifkdoestktthenyoucanjust-damwelL 7 conversation or get in to see him. And it!s just 
8 guess, apologiz to me for this abusive bekvior, because I’m 8 representative of the same old thing, Betty’s frustration, 
9 telling you he’ll call you tonighf or tomorrow. 9 Monica’s frustration, and nobody getting anywhere. 

0 Q By abusive behavior, LIZ you indicating that Monica 10 
1 Lcwinskywas- - 

Q Was Monica upset when she was relating these facts . . 
11 to you? 

2 A SkwasruderoBetty. 

3 Q - escalating? 
4 A Well,-. Thiswasrtoneofthepointswhue 

5 sk was particularly unkind to Buty. 
6 Q Andtbcnonpage5.Ms.Lewinskysaysatl.ine4. 
7 “Oh,andwfrcnItoldha,Isaid-Isaidyou~wkfI 

8 don’t klieve you. That’s w-hat sk said. that thae wex 

9 otkr people standing around I said, you know what, I 

,O don’t’ kkve you. I tink you have - because of what I 

1 said, I’m going to throw up.” what’s Monica l.zwinsky 

2 describing there? 

3 A Wel.l,Bettybadsaidtohawbatsksaidofren 

4 whichisthatarepeopkout-tbercanpcoplchatinthc 

5 office, or he’s standing right lxze with Senators or 

12 A Skwascryingagreatdeal,butthiswasn’toneof 
13 her more volatile recitals to me. It was just Monica being 

14 Monica in an upset way. 

I5 Q On page 9 Ms. Lewinsky says, “1 know, I’m not upset 
16 with him I’m just crying. I’m so frustrated. I’m so - I 

17 was trying to keep so many things in check.” And you say “I 

18 know.” And then Ms. Lewinsky said “And it’s too hard. But 

19 Linda, you have no i&a how hurt I am that I’m not goiq 
20 back.” what’s Monica trying to communicate to you there? 

21 A Well, it goes back to3he basic premise which was 
22 her belief that she was going back to the White House hased 

23 on promises the President made to her, her trying to brave in 
24 the face of the personal relationship crumbling, the 

25 professional aspect of going back to the White House. 
_-_ - _-_ 

Page 176 - Page 179 
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Pagem Tuesday, July 28,1998 1 
Page 18C Page 182 

disappearing, the notion that he would help her in New York 
but nothing happening except on the U.N. front, and her just 
shear sadness about her aborted White House tenure not being 
renewed. 

Q Okay. Is the fact that Ambassador Richardson 
called her earlier in the day, is that what’s really sparking 
her -- 

A yes. 

Q -- to continue to call Betty over and over again to 
try to get in touch with the President? 

A Well, because she felt she was backed in a comer 
and she didn’t know how to gracefuRy get out of it. She 
felt that this was not good. It was very clear to her from 
the time that Ambassador Richardson called her that it was 
going to be a problem. 

it was likely that he used “I talked to so and so” perhaps 
representative of conversations he may have instructed Betty 
to have with other people. Because she said she never mall: 
could pin him down, she would get his version of the truth, 
but she wasn’t sure that was the cast so. 

Q Andatline19ofpage31,tapel5,M~.Lewinsky 
says, “Whatever it was, was he said he wanted - he didn’t 
want John to know he was talking to Vernon because he want 
-bewantedhimtodohisverybest_’ JohnisJohnPodesta? 

A Yes. 

Q Did the President eventually talk to Monica 
Lewinsky around this period in response to all these calls? 

A Yes. 
Q Okay. Did he tell her anything regarding John 

Podesta and Vernon Jordan and what he wanted to tell either 
or both of them? 

A About helping Monica get a job? 
Q About the job search. Yeah. 
A Well, he didn’t want either one to be aware of the 

other one’s search. 
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Q And Vernon is Vernon Jordan? 
A Yes. 
Q And what is she explaining to you that the 

President told her? 
A -Ibat be had talked to both John Podesta and Vernon 

Jordan, and he didn’t want either of them to be awam that he 
had spoken to the other about placing Monica in a position in 
New York. 

Q Ms. Iewinsky says on line 23 and 24, “And be wants 
the U.N. to be my insurance policy.’ What does she mean 
about that? 

A ThesamethingthatIreferencedearlier..He 
didn’tlimithertotheU.N.,hejustwantedhertohavt- 
actually, be encouraged her to take the U.N. position saying 
that it would be easier if she did, but didn’t limit her to 
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Page 181 
Q Why isthat? 
A He didn’t feel it was in anyone’s best interest for 

both of them to be aware that they were doing a simultaneous 
sort of job placemen t for Monica, that they wouldn’t work as 
hard at it if they thought someone else was pursuing the same 
goal. 

Q Ontape 15atpage31. 
A Oh, are we still on tape 15? 
Q Tape 15. 
A Okay. Mm-m. 
Q Ms. Lewinsky at line 6 says, “Okay. Let me tel you 

what happened with him before I forget.” And then she says, 
“Well, I said, well, do you know what happened on Tuesday? 
So I told the story of Richardson.” Ms. Lewinsky says, “He 
didn’t know about that call, but I’m not - he kind of had 
put Podesta on it or maybe he put Betty. You never really - 
you never know the real truth.” What is she trying to 
communicate when she says “He kind of put Podesta on it or 
maybe he put Betty, but you never know the real truth”? 

A This very thing happened frequently, for instance, 
with the Marsha Scott intervention during the summer. Often 
he would say I told Marsha this or I told Marsha that, and 
then she would get a version from Betty that said I told her 
Marsha this or I told Marsha that. Same thing with Podesta, 
same thing with Erskine Bowles. So she began to think that 

i- 

Page 182 
I forcing her to accept the U.N. position and saying it’s a 
2 god back-up policy for you. 
3 Q On--yeah. 
4 MR. BINHAK: We have a knock at the door, so we’ll 
5 just stop for a second. 
6 (Interruption to the proceed@.) 
7 MR. BINHAK: We just have a couple more minutes u 
8 go, and we would be at a logical time to break. 
9 
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THE FOREPERSON: Okay. 
BY MR. BINHAK: 

Q Atpage-tape 15,page32,atthetopofthe 
page, Ms. Lewinsky says, “He wants me to have options. 
Vernon’s been out of town. He c&d him from out of town. 
He said be wants him to do this. He comes back and he, you 
know -- but he didn’t want to get into it on the phone. So 
whenever -- I don’t know. Fii it was when Vernon got 
back, and then he said - later he said, well, 1% talk to 
him when I got back. So I - you know, I don’t know what’s 
going on here yet, but we’ll see.” Vanon is Vernon Jordan? 

A Yes. 
Q What is Monica Lewinsky saying that the President 

told her? 
A Well, be’s sort of reviewing the options and how 

andwbenbewasgoingtobespeakingtovernonaboutgetting 
Monica placed. I 

Page 180 - Page 183 
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Page 183 
Q Andtlnmlatcronpage32youask,“Didk 

understand about your not wanting to go to the U.N.?” And 

Monica Lewin&y says ‘Yes, k did But what k also said 

was. k said, km&, I want you to. I want you to think about 
it. Iwantyoutospendsometimcandthinkaboutwhat- 

you know, k had - k’s so cute, you know. He is like you 
know, think about what hinds of things you could - what you 

coulddotkre. Youknow,he’svay-k’slikeagcodguy. 
He’s flexible. He’s, you know, wiling to create a - to hind 
of create a position.” Is that the Presicknt talking to 

Monica Lcwinsky? 
A It’s tk Presideat talking to Ma&a Lewinsky about 

tk possibility of accepting a job at tk UN. and about 

Ambassador Richardson being a good guy. flexible, and that k 
was wiIling to cteate a position for Ma&a at tk U.N. 

Q And then Ms. Lewinsky contintms on page 32, “You 

know, mayk k might k able to treat a position. What you 

wanttodo,hc’slike.oncofthtthingrisk’s~-tht 
American peoplt really don’t know what goes on at the U.N. 

Maybe, you know, you can work on cunmunication and strategy 

and stuff. You know, for that, k was like think about what 

you would do if you wue them for six months, you know.” 
What’s Monica Lewinsky telating to you tkte? 

A Essentially his lobbying for lu to considcz this 
as a terrific opportunity. The Ambassador to the United 

I re: Grand Jurv Proceedines Multi-Pagem Tuesday, July 28, 1998 
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Page 185 
Nations is willing to create a position not only for you, but 
that you can define. You can essentially write your own job 
description. You can write your own ticket. He’s saying 
give it six months. Try it for six months. 

Q And then on page 33, Ms. Izwinsky picks up at line 
9, “Because, like, then maybe you could do something 
different if you wanted.” She continues at line 12, “He’s 
like let’s just - he’s like, see I want you to meet him. I 
want you to talk to him. I want you to talk about, you know, 
you know, be’s -- Richardson, he said - you know what, I 
need you to hold on? Is this part of the President still -- 

A Yes. 
Q - trying to convince her that the U.N. and 

Richardson would be a good idea? 
On page 35, still with tape - page 15. On line 5, 

Ms. Lewinsky says “So he said, you know - he said to -- you 
know, he said - you know, I want you to sit down and be 
creative about this stuff like you did you know, like you 
were with me. Oh, and be also said he liked the glasses.” 

First of all, the glasses, what are the glasses? 
A The sunglasses from Barney’s that she had sent over 

tohim. 
Q “And then I want you to be creative about this 

stuff like, you know, you were with me.” What was the 
President referring to there? 
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Page 186 
A I think Sk’s talking here - well, k is talking 

about king creative about the possibility of tk U.N. as sk 
had ban with otkr options in New York and actually at the 

White House, because sk had earl& on -- months earlier had 
sent him a pretty comprehensive list of vacancies at tk 

White House, jobs that could k crcatcd, jobs with Paul 
Bagala and Sidney Blumenthal who were coming on board. That 

kind of thing. 
Q At the bottom of 35, Ms. Minsky says “So tka - 

so that was what k was - you know, k was like look. I want 

youtogothere. Iwantyoutoscewhatthebestkindof 
deal you can get, salary. blah, blah blah. You know, I want 

you to see that. You know. sa what you can do. He said 
you’re not - k must have said this 10 times. You are under 

no obligation to take this job. You are under no obligation 
to take this job. And I did say that you know. I mentioned 

to Betty - I said one of my concerns was that I was afraid 

that, you know, if I did this, then you guys would say oh, 

well. she’s da, da. da. Sk’s had to take the U.N.. and 
that’s it. We don’t have to do anything else.” 

What is Monica Lcwinslcy saying to you tke? 

A Discussing the fact that tk President was 

encouraging her to get the best deal she could from 

Ambassador Richardson. to create tk job. But k was also 
assuring her that sk had other opticns, which k had always 

Page 187 
1 said. that k would not force her to accept a job sk didn’t 
2 want. 

3 MR. BINHAK: All right. Ms. Tripp. I see that it’s 
4 4:30 and that would k the end of tk day. So with your 

5 permission - excuse me - with your pa-mission, Madame 
6 Foteperson. I will ask - 

7 THE WITNESS: Not mine_ 

8 THE FOREPERSON: I’m just tk Forewoman you know, 

9 w-o-m-a-n. 

0 MR. BINHAK: I will ask Ms. Tripp to return 
1 tomorrow. Ms. Tripp. can you make it back tomorrow? 

2 THE WITNESS: Yeah. Is tomorrow my last day? 

3 MR. BINHAK: I’m actually hoping that it may vuy 

4 wellk. 

5 THE WITNESS: I will k catainly hem tomorrow. 

6 MR. BINHAK: Okay. Thank you. 
7 THE WITNESS: Thank you 

8 (Tk witness was excused.) 

9 (Wkteupon, at 4:31 p.m.. tk taking of the 

:O testimony in the presence of a full quorum of the Grand Jury 

:I was concluded.) 

:2 l **** 

Iliversified Renortint-z Services. Inc. (202) 296292Y 
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UNITED STATES DISTRICI ccuat 
FOR THS DISTRICT OF CULuI(BIA 

_____-_-___-------_x 

Ill RF.: 
GRAyI .nmy PlwcCmIWGS : 

__________------~ 

----- - -- 
--- --_,,- -, --, --_- 

?qe 3 
1 BY MR. BINHAK: 

2 Q Ms. Tripp, at the outs~ of your testimony, I 

3 &scribed ta you tk r@ts and responsibilities that you bad 

4 asagrandjurywitms~atthattimcyoucxplainedtom 

5 that you uuderstood tkm. Would you like me to go OVQ tks 

CJxnd my Ross no. 3 
6 again today or would you like to mly on your manory? 

United SULCI District Court 7 tor&ewthem. rlx the District Of Columbia A It’s not necessary 
3rd ‘ coa,ti+ut10n. W.N. 8 
Nwhinqron, D.C. 20001 

Q Okay. Alsn at tk outset of your testimony you 

Ycdncsday. July 29, 1998 
9 dcsctibcdan ?a@uxnatt that you bad with the united states 

n,‘? tcltinony of LINDA R. TRII'P "as tak.n in the 
10 regarding your tcstimaly. Has anything cban@ rcgard& 

pr.,.ncc ot . full quorum of Grad Jury 91-2. l-paneled on 
11 youragrmncntafyour&alwithtlkzUnitcdStates? 

se&ember 19. 1997, c-ncinq .t 10:44 . . . . . batore: 
12 A No. 

SouamN*1SmBEnG 
13 Q Lct’opickupwheueIcftoffyestudayandwe 

Dmpty In&pen&nt Counsel 
STSPHSN BINHhK 

14 waetalkingabout-~aaworkingthroughataped 
TF.RBXNCE GAIJAGAN 
WG 5. LEW”%R 

IS convahoo from Octobcx 23,1997 and WC were talking abcrrr 
lusoci~tc Independent Counsel 
Dtticc ot Indapmdent Counsel 16 thebcgimhgoftbccoavaxation. 
1001 Fw,,,sylvania Avenue, N.Y. 
Suite 490 North 

17 You had told tk grand jury that tbe President bad 
Washinqton, D.C. 20004 18 told Monica Jxwimky that he didn’t want both Vernon Jordan 

19 and John Podcsta to know that - bc didn’t want John Podatr 
20 to know tbat Vernon Jadan was working on Monica Lewkiy’s 
21 bchalftogaajobandbcdjdn’twantviccwsa,Vanon 
22 Jordan to know about Po&sta or Podesta to know about Vuncm 
23 Jordan so that tbcy woukl both try bar&r. Is that correct? 
24 A his correct 
25 Q Okay. Let’s pickup fromtbcre. Now,didtbc- 

Page 2 Page4 
1 PROCEEDINGS 1 you had testified that the President had told Monica th.x he 

2%pan. 2 thought that the U.N. job would be a good idea for her to 
3 LINDA R. TRLPP 3 take. 
4 rcsttntcd aa a witness and, having baen fmst duly sworn by the 4 A That’s correct. 
5 Forrpcrson nf tbe Grand Jury, was aaminal and tcstifii 5 Q Okay. Why did be think that, just generally? 
6 furtkras follows: 6 A He gave several masorts. He was very much in 
7 EXAMINATlON 7 support and encouraged her to move to New York and thought 
8 BY MR. BINHAIC 8 thattbeU.N.wasagoodopportlrnityforherinthatstr 
9 Q All right. Good morning, Ms. TriPp. 9 could essentially write her own job description, have a 
.O A Goodmnmin8t 10 rather unusual opporumity for a young woman bet age And, 
,i Q Wdcomcback. 11 frankly, he said it was easier for him to arrange that. 
2 A Tbankyott. 12 MR. BINHAK: Okay. I’m going to read to you from 
3 Q You’tc tbc same Ms. Tripp who was hcFe ycski-day 13 whatthegrandjuryhasc.ometoknowasTape 15,onpage61 
.4 and the prcvions day. Is that COrECt? 14 lhisisMs.Lewinskyatline 11. 

s A Yes. I5 She says: “Oh, yeah. ‘Cause he said to me - 
6 h$R_BINHAKz Ma&unFotzpaxon,istbcgrandjtnyin 16 oh, yeah, and then he said to me at one point, you know, 
.7 session? 17 ‘I want you -- it’s like, you know, I want you to go thee 
8 THE FOREPERSON: Yea, it is. 18 andbeniceandbeinterestedinhimand,you~ow,because 

9 MRBINHAK: Dowehaveaquorum? 19 even if you don’t work there, it’s good, you know, if 
!O THE FGREPERSON: Yes. 20 you guys are friends and stuff.’ And I’m like, ‘Well, I 

!l MR.BINHAK: Arethaxanyunautborizdpeoplein 21 don’t really think he was gdnna want to be friends witi a 

!2 tberoom? 22 24-year-old.‘” 

!3 THE FOREPERSON: No. 23 And a couple of lines later you said, “He doesn’: 

!4 bfR_ BlNHAK: Thank you very much 24 mean that, he means this is a good person for you to know.” 

!5 25 And Monica Lewiusky says, “Right.” 
x-.~_ , m__ 1 rage 1 -rage4 

Diversified Reporting: Services. Inc. (202) 296-2929 
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Page 5 
BY MR. BINHAK: 

Q First of all, who’s the “he” that was talking to 
Ms. Lewinsky at that point? 

A The “he” is President Clinton. 
Q And what was he trying to communicate? 
A It was my belief, based on what Monica was telling 

me, that he was telling her that this was valuable to Monica 
in her future career advancement. 

Q Okay. Now, you had discussed -- you’ve said to the 
grand jury previously that when the President would call 
Ms. Lewinsky, especially at this time, it would really change 
her mood around, from frustrated to happy, almost 
immediately. Is that correct? 

A Yes. The time that the -- the afterglow of a visit 

or a phone call had dramatically diminished in length. 
MR. BINHAK: Let me also read to you again from 

Tape 15, page 30, on line 7. 
Ms. Ixwinsky says, “Let’s start it this way. I’m 

happy.” 
“Ms. Tripp: Oh, Monica. You don’t have to teU 

me. I can always tell by your voice.“ 
“Ms. Lcwinsky: Okay. What he wants me to do fim 

of all -- ” 
BY MR. BINHAK: 

Q When Monica Lewinsky says, “Let me start it this 
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Page 6 
way. I’m happy,” and you say, “I can tell by your voice,” 
what’s she communicating to you? 

A That she had had communication with the President. 
MR. BINHAK: Let me ask Mr. Gallagan to help me 

with this portion on Tape 15, page 37, line 16. ‘Ibis is you 
and Ms. Lewinsky talking. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gal&an.) 
“Ms. Ixwinsky: I did, but I said, ‘Look, we 

had like no time.’ He’s like, ‘We& you,’ he’s Iike you 
understand if I have @go, you know.’ And I’m Iike, ‘Okay. 
Okay. So, you know, so then I said, I says, ‘Listen,’ I 
said, ‘This is mally important.’ I said, ‘I cannot deal 
with Betty on this any more., you know?’ I said, ‘Can you,’ I 
said, ‘You know, I -- I told her that yesterday at 800 and, 
you know,’ and I said, ‘Don’t defend her because I 
understand you know.‘” 

“Ms. Tripp: Uh-huh.” 
“Ms. Ixwinsky: ‘You’re gonna defend her, but you 

don’t -- she didn’t get - she te.lI you everything.’ Blah, 
blah, blah, blah. I saicl-‘You know,’ I said, ‘I just,’ I 
said, ‘Please, I said, ‘I need you to just call me like 
every three days until this thing is over just so,’ I said, 
‘I won’t keep - I won’t keep you on the phone long, just 

five minutes.’ He said, ‘Okay. Okay. I understand I 
understand.’ And then I said at the end, I said, ‘So you’re 
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Page 7 
gonna call me?’ He said, ‘I’ll call you in a couple of days. 
In a few days. ’ ” 

BY MR. BINHAK: 
Q First of alI, what is Monica Ixwinsky describing 

there? who is the “he” that she was talking to? 
A President Clinton. 
Q Andwhatwassheaskinghimtodowhenshesaid, 

“Can you just calI me every three days?” 
Whywassbeaskingbimtocallhereverythree 

days? 
A This reflects Monica’s just building resentment and 

anger that everything had to be filteed through Betty 
because Betty, as I think we’ve reviewed in my testimony, 
often would tell Monica one thing that she was doing and ther 
not do it and it just contributed to the overaII sense of 
frustration that Monica felt, so she is appealing to the 
President for direct contact, which she knows has to be 
initiatedbyhimbecausetheonlywayshecangettohimis 
through Betty. 

Q And then at line 17 of page 38, Tape 15, Monica 
Lewinsky says, “He seems to be okay with this and then -- 
uh--thenattheend,oh-itwasa&tbeendthatItold 
about the phone calI thing because I said -- is that it -- I 
think it was. I said, ‘Okay. I have two things. Do you 
have 60 seconds? Oh, no, no, no, no. I said, ‘I have two 
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Page b 
things. Do you have 60 seconds?’ He says, ‘Yeah. Okay. 

Go.’ So I said, ‘Okay. First, I bevc a orally neat pnscnt 

for you, but it’s really fragile. I don’t want to mail it.’ 

1said,‘DoyouthinkyoumighthavcEvcminukson 

Saturday?’ And he goes, ‘I don’t know. I’ll see.’ He goes, 

hc goes, ‘This w&ad’s going to be zcxlly tight.’ And I 

said, I said, ‘WC could do it anotba tiuz” 

Fit of all, do you know what mt that would 

havcbeeninmidtolakOctobcx,atthatpoint? ThcZOth 

day or 23rd day of Octobcx? 

A Yes. IdoknowbutIcan’t raInnbu light now 

specifically which of the many gifts it was because of the 

fragile. I’mtqingtotbinkwhichonethatwouldhavebrm 

at that time. I’m not smr of tk 1’ _ 

Q Okay. And tbcn she also said, “I told him about 

the phone call thiog at the end.” 

Would that bc dr: phone call from Richardson7 

A Apparently, because of the timmam it would be. 

Q Okay. Now, by Octoba 29t4 the end of Octobu 

1997, Ms. Lcwinsky was getting rcsdy to have this appointment 

with Ambassador Richardson afibt watagaoc Hokl, correct? 

A Yes. ShcwasCr’ *ndtogothroughwithityes. 

MR.BINHAKz Lume~toyouwitbh4r.GaUagan’s 

hclpfrompage5,Tapell,online21. 

Yousaytoha: “Lct’saboutthisthiugcomingup. 

Page 5 - Page 8 
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Page 9 Page II 

1 Are you prepared?” 1 say, “Hey, look. sk came on to the ambassador to the Umted 

2 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 2 Nations. for God’s sake. and all k was trying to do was chat 

3 “Ms. Ixwinsky: I am not prepared. I am not 3 with her about a job.” I mean, to me, it put her m a veq 

4 prepanAatallandIdon’tknowwbattodo.” 4 vulnaable position. As a matter of fact. I tried to have 

5 “Ms. Tripp: Okay. How have you arranged it? 5 Mike Isikoff actually cover that incident. Unfortunately. k 

6 Uh - are you comfortable with how it’s been ananged?” 6 wasnevaabletodothat. BeeauseIwantedtosuthattky 

I “Ms. Lewins@ No, I’m not comfortable.” 7 waar’t able to do that to Monica. 

8 “Ms. Tripp: How has this all happened?” 8 Q Andsodidyougivcheradvicenottogotothat 

9 “Ms. Lewin&y: I -- I -- you know what? I don’t 9 m&q undu those circumstances? 
IO likethissituationatallbecauseIcan’twinforlosin& 10 A Strermously. It was far more than advia. 1 was 

I I okay? I’m not comfortable meeting with him in his hotel 11 livid. 

I2 room.” 12 Q Did Monica Lewinsky have a meeting with Ambassador 

13 “Ms. Tripp: His hotel room?” 13 Richardson? 

14 “Ms. Lewins@ That is how it is planned as of 14 A Yes,shedid 

IS now.” 15 Q DoyoukmwwherethatmatingoecunuI? 

16 “Ms. Tripp: Don’t you dare, Monica.” 16 A It oectmed in the Watergate Hotel, in his room. 

17 BY MR. BINHAK: 17 Q Andhowdiditgo? 

18 Q Whatmeetingwasshedesaibingtoyouthatwas 18 A Actually, sk said it was vay nice. He bad citi 

19 goingtooccurinherhotelroom? 19 hischiefofstafforanotherofhis-amemberofhis 

!O A The meeting that &&ass&r ~chardson, i3mbassador 20 immediate support staff with him. Sk said k was a charming 
!l to the United Nations, was personally scheduling with Monica 21 teddy bear. sk found him attractive, k was very engqing, 

!2 Lewinsky at a hotel room at the Watergate Hotel. 22 be - it was compkely clear to Monica that k was going to 

!3 Q Andwhatwastheplan? Whatweretheygoingto 23 doaskwastoldandskknewskwouldkofferedajoband 

!4 discuss at that meeting? 24 sk was nezvous about that. 

!5 A Employment for Monica. 25 Q Monica Lcwinsky bad talked to tbe Prcsicbt before 
- 

Page 10 Page 12 
1 Q Why was Monica tmcomfottablc with me&tg 1 theinterview,eoneet? 

2 Ambassador Richardson in a hotel roan in the Watagate Hotel? 2 A Sktoldmcskdid. Yes. 

3 Did sk tell you7 3 Q And you’ve described those conversations to the 

4 A We had discussed this earlier and essentially she, 4 grand jury about talking to him, the President, before. 

5 asIdid,thoughtitwasrathaimgular~alsoskjust 5 A That’s right 

6 ~diQ’twantto-skfeltpinncddown.tbatifshc 6 Q Did the President call her immediately after the 

7 tookhistimeandmctwitiihim- remember, sk was 7 imuview, to your knowledge? 
8 intimidated by the ambassador to the U&d Nations; sk’s 8 A Idon’tknowwharkcalledorhowtkfolknv-cm- 

9 not intimidated by the President, so sk fdt awkward in that 9 Idon’tmcalltkexactckinofevents. Idoknuwk 

IO regard and felt that this would k ok step closer to having 10 became aware of what had happened by Monica. Monica did talk -- 
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11 tocommittosom&ngskdidn’twanttodo. So- 

.2 Q Wasskafraidthatkmightsayatthatmeeting, 
!3 “You’ve got tk job, wkn can you start?” 

14 A Oh. yeah. Vaymuchafraid. Well, look. Skhad 

.S ban essentially assured that that was precisely what was 

.6 going to happen, so sk felt sk was samcwbatofalambto 

i7 the slaughter, what do I do now hind of thing, how do I 

18 handlethis. 

19 Q And what was your reaction to tbe hotel room 

!O meeting? 

!I A Oh, I was livid. Absolutely livid. I had always 

!2 told Monica that my fear was that - tkre had bazt such spin 

!3 at tk White House about Monica being a stalker that it was 

!4 my contention that it was possible that she was being ~4 ttp 

!S for futute abuse. In other words, that tky would k able to 

11 tohimatsomepoint. 

12 MR.BINHAK: L.etmemadtoyoufromTape11,page 
13 66, and this would k October 30.1997. I’ll ask for Mr. 

14 Gallagan’s klp. You say at line 6: 
15 (Transcript read by Mr. Binkk and Mr. Gallagan.) 

16 “Ms. Tripp: Meanwhile. you haven’t talkal to him, 

17 thebigguy?” 

18 “Ms. kwinshy: No, of course not. 1 was 

19 surprised. I have to tell you, I honestly - I thought after 

20 evaything that’s happened Thursday night, I thought k would 

21 definitely call Friday or Saturday to see how it went.” 

22 “Ms. Tripp: What was Thursday night?’ 

23 “Ms. Lewi&yz Well+ I talked to him Thursday 

24 night.” 

25 “Ms. Tripp: Oh, right. Right. Right. Okay.” 
_ 
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1 “Ms. Lcwinsky: So Friday was my thing. I thought I 

2 for surely k would call Friday nigh or Saturday night, 2 

3 since k could sa bow it wutt.” 3 

4 BY MR. BINHAK: 4 

5 Q First, in line 7 when you say, “You haven’t talked 5 

6 to the big guy,” who are you talking about? 6 

7 A TkPresident. 7 

8 Q And wh Monica Lminsky at line 8 through 11 says, 8 

9 “I thought after everything that’s happened Thursday nighf I 9 

0 tbougbt k would dcfnitcly call Friday or Saturday to s& 0 

1 how it wenf” what thought is she communicating to you the? 1 

2 A This was tk phone call sk bad bad with tbc 2 

3 President which we review& moments ago. 3 

4 Q And that’s tk call on Thursday nigbf before tbc 4 

5 intuview? 5 

6 A That’s right. 6 

7 Q And then when she says, “I thought be would 7 

8 definitely call Friday or Saturday to see bow it went,” what 8 

9 is sk communicating to you? 9 

0 A This is apparently a reference to tk fact that, 0 

1 numbex one, k bad said tbat k would k in regular contact .1 

2 with her and bad - in Monica’s opinion, bad somewbat 2 

3 committed to the idea of calling oo a very rqgular basis and 3 

4 a frequent basis. But more to the point, sk thought that 4 

5 ~uscthiswasabigdcaltoba,tbetitwouldktohim 5 
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as well and that he would want to know soon thereaftex what 
had happened with Ambassador Richardson. 

Q So she’s saying tbe same thing when she says, “So 
Friday was my thing,” Friday would be the interview with 
Richardson? 

A ‘Ihat’s right. 

Q And then, “I thought for surely he would call 
Friday night or Saturday night, since he could see. how it 
went.” 

A That’s true. 

- Q So she was eommunieating that she thought that 

because it was important to her, it would be important to him 
to find out immediately what happened. 

A Yes. she reflects surprise, apparently. 

Q Now, after the interview, did Monica Lewinsky learn 
that she had received a position at the United Nations? 

Yes, she did. 
How did she find out about that? 
She spoke to him on the phone. 
“Him” being whom? 
‘Ihe ambassador. 
And what did he teIl her? 
Shespoketohim,shespo~toaJ.lotbermemberof 

his immediate support staff, as I recall, and she was offered 
!5 ajob. Whatshedidwas-thiswasduringthetimeofgreat 

Page 14 

Page 15 
crisis at tk U.N. having to do with tbc Arabian Gulf and it 

was during the time of scbzdulai travel, international travel 

for the Secrcxa~~ of Defense a trip she was trying to avoid 

but used as sort of a composite mason for not making a 

commibncnt or sckduliag a start date or anything like that 
at that time. Sk used his loaning intanational crisis and 

haintanatiooaltravclasamanstostaUinththopa 

ttxat tk Rsidcnt would come tbrougb on his promises with 

Vanon Jordan. 

MR. BINHAK: Let me xad to you with Mr. Gallagaa’s 

klpfnnnTapell,page6O,line24. 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Galhgan.) 

“Ms. Tripp: But I want to hear - what tk kzll 

areyouteUingmc,tbatthismancalkdyouatworlP 

“Ms. Lcwinskyz U&l., 

“Ms. Tripp: Is k nutr?” 

“Ms. Lewinskyz No. The assistant called, put 

me - you know, don’t forget, though, also that most pcopk 

don’t assume you work in an off& what six 0th~ pcopk arc 

sitting.” 

BY MR. BINHAKz 

Q First, wkn you say “He called you at work” wk 

would tbat have b&n? Who are you refa-ring to? 

A Ambassador Richardson. 

Q And when sk says, “Lbe assistant c&d,” k thet 
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theassistantthatyouwerejusttalkingaboutwitbthegrand 

iv? 
A Yes. Ihat’s right. 
Q And when sbe says, “Most people don’t assume you 

work in an officer where six other people anz sitting,” she’s 
referring to the set up of ber office that you described to 
the grand jury earlier in your testimony? 

A That’s right. 
(Tianscript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
“Ms. Tripp: Yeah.” 

“Ms.Lewin&y: so-” 

“Ms. Tripp: He didn’t place it him&f?” 
“Ms. Lewin&y: No.” 
“Ms. Tripp: Oh.” 
“Ms. Lewin&y: So one of the ass&ants placed it 

and so he CaIIed me. lky’re, you know, offering a position 
, andtheywantto-heandIvIonaw&tomeetwithmeto 

.8 discuss furtbex, to clearly define it, but da-da, dada, 

.9 da-da.” 

!O “Ms. Tripp: What’s Mona’s role in alI this?” 
!l “Ms.IHinsky: what?” 

!2 “Ms. Tripp: Who’s Mona?” 

!3 “Ms.hwinsIq: MonaisoneoftbegirlsImetcm 
!4 Friday.” 
!5 “Ms. Tripp: I know, but what is her - ” 

Page ll8 

Page 13 -Page 16 
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Page 17 
1 “Ms. L4mimky: She’s tbz special assistant.” 

2 “Ms. Tripp: Okay. So she is - so she’s pretty 

3 close to him.” 

4 “Ms. Lewinsky: oh, vety close.” 
5 “Ms. Tripp: Okay. Good.” 
6 “h4s.Lewidcy: And-uh-andthen-” 
7 “Ms. Tripp: Okay. So they want to meet with you?” 
8 “Ms. Lewins@: Wait. No. Wait. It gets worse. 
9 Sothen-’ 

1 0 “Ms. Tripp: Oh, wait. I didn’t hear the fvst 
1 1 part. Tlmzy’re going to meet with you? They want to meet 
1 2 with you when?” 
1 3 “Ms.Lewin&y: Theywanttomeetwithmethis 
1 4 week.” 
1 5 “Ms. Tripp: Oh.” 
1 6 “Ms. Lewin&y: Okay? He and Mona are going to be 
1 7 in town, but he wants - like he didn’t - he didn’t know 

1 8 exactlywhattoofferme,buthedidwanttotellmethey 
1 9 weregoingtobe-youknow,theywereofferingmea 
2 10 position.” 
2 !l “Ms. Tripp: Mm-hmm_” 
2 !2 “Ms. Lewinsky: And then he said &-da, da-da, and 
2 !3 he said, ‘Well, you know, how do you want to work this? Do 
2 !4 you want me to telI Ken Bacon? Do you want to tell Ken 
2 !5 Bacon?’ ‘Oh, no, no, no. I’ll take care of that.’ You 
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know, what the (expletive) am I supposed to say, you know?” 
“Ms. Tripp: Oh, my God.” 
“Ms. Iewim&y: I know. And then it gets worse 

than that, right? Are you sitting down? Then he says, ‘And 
1’11 be ealIi.ng Bob Nash.’ And I said, ‘Well, I -- whoa, 
whoa, whoa.’ I said, ‘Are you sure you need to call Bob Nasl 
about this? You know?’ And he said, ‘Oh, yes.’ He said, 
‘You know, you’re a political appointee, so da-da, da-da, 
da-da, dada. ’ ” 

BY MR. BINHAK: 
Q Why would the ambassador’s office have to callKen 

Bacon and Bob Nash in order to offer a position to Monica 

Lewinsky? 
A WelI, that’s not how it would happen routinely, 

IcanteUyou,havingbeenintbesamepositionofbeing 
placed as a political appointee, but what he is doing and 
what this reflects is his personal involvement in seeing that 
this is brought to completion. So he is willing to make a 
call to Ken Bacon to smooth the waters and, in addition, to 
calling Bob Nash, the-President’s director of Presidential 
Person&_ to ensure that this happened. 

Q Was it Monica’s opinion that this job offer was 
moving very rapidly? 

A Oh,shewasvetyfearfulthatitwasmovingwaytoo 
rapidly. She felt boxed in. 

i-l Pagem Thursday, July 29,199k 1 
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Page IS 
Q Is that why she says on line 5 of page 62. “It gets 

worse,” and then why she says a little later, “It gets even 
worse”? Is that what she was referring to? 

A Yes. Exactly. 
Q Now, you said that Monica Lewinsky was going to 

report back to Ambassador Richardson’s office that she had 
some international travel and as a result, she wasn’t going 
to be able to make a decision right away. Is that correct? 

A Exactly, except that she was ah going to point 
outthatwith-asIsaidtheirloomingcrisisattheU.N., 
that she could make it a twofold approach to why it would he 
beneficial to both of them to put it off. 

Q And during that interim -- or once she got the job, 
didshe communicate to the President that she was going to 
givethatanswer to Richardson? 

A Well,again,shehadtoreaehhim_ But,yeah. I 
mean, it was well understood that she was not completely 
happy with the way this was going. It Was moving way too 
fast. And, remember, despite all the assumnees she had from 
tbePresidentthathewouldseetoitthatshewastakencare 
of in New York through the auspices of Vernon Jordan, it jusl 
wasn’t happening. This was what was happening. 

Q when she eommunieated to the President that she 
wanted to tell Richardson that was going to be traveling and 
couldn’t take the offer, did she also ask the President for 
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Page 2C 
help with Vanoo Jordan? 

A Yes. 

Q Okay. 
A You know, it was now time to act mtkz tban speak. 

Itwasnowtimeto- she used more graphic bms when she 

spoke to him. but regardless. be certainly got the message 
that time sensitivity was aihanced now. 

Q So how did the conversation betwem the Resident 
and Monica Lcwinslcy attout Veruon Jordan come up? Did be 

offa that or did she suggest it? 

A No, be offered that. Thae was never a suggestion 
that - this was nevu a suggestion of Monica’s. She doesn’t 

how Vcanon Jordan and had neva cvca~ brought him up before. 
Tk mast Monica knew about Vernon Jordan was that be was 

consickard one of tbe President’s best friends and golfing 

buddies and very highly placed. but she didn’t have any 
pasonal knowledge, despite what I’ve heard since. She 

didn’t even know Peter Straus at that poiof so didn’t know 

that Petcx Straus was friendly with any of dun. 

MR.BINHAK: LumeandMr.Gahganrcadtoyou 

from Tape 3, page 13, line 14Y 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 

“Ms. Lewinsky: I think he’s gonna - do you think 

he’sgonnakindofhanditoffto-I-Ihaveafeeling 

k’s going to give it to Erskine. I wish he’d &al with J 
Page 17 - Page 20 
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Page 21 
I Vernon.“” 
2 “Ms. Tripp: Well, I thought you said he was gonna 
3 do it with Vernon.” 
4 “Ms. Lewinsky: He did, but -- you know.” 
5 “Ms. Tripp: Well, I think when he sees this list 
6 and sees your -- I think he would have handed it to Erskinc 

7 for sure, if you had said -- ” 
8 “Ms. Lewinsky: The U.N.” 
9 “Ms. Tripp: -- ‘Balls to the wall. Hey, I want to 
0 go to the U.N.‘” 
1 “Ms. Lewinsky: Right.” 
2 “Ms. Tripp: Then I think that’s who would have 
3 gotten it. But I think you were pretty clear in that note 
4 you couriered over them, whatever you did, and when he gets 
5 it, I think he’s going to get out of this anything but the 
6 U.N.” 
7 “Ms. Lewinsky: Uh-huh.” 
8 “Ms. Tripp: So that’s all right. I think he 
9 trusts that guy as much as he trusts anybody.” 
0 “Ms. Lewinsky: Yeah.” 
1 “Ms. Tripp: So -- and we’re just not -- not 
2 informed enough to know how many, he’s just got fingers in 2 
3 million pies.” 
4 “Ms. Lewinsky: Oh, well. We’ll see what happens, 
5 you know. It’s now time to (expletive) or get off the pot.” 
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Page 
“Ms. Tripp: Yeah. Well, they’re going to do 

something because they clearly find this to k the acceptable 
answer.” 

“Ms. Lewinsky: Unless they thought it was gonna - 
unless k thought it was gonna k the UN., but I didn’t say 

the U.N. and I talked about other things. And he’ll get the 
note and sen it’s not going to k the U.N. and realize, you 

know. And my dad even said to me. k said. ‘Well, you know, 
if they don’t start showing you progress,’ k said, ‘You 
know. you should - wpdto put a little pressure on than.” 

BY MR. BINHAK: 
Q On page 13, where Ms. Lewinsky says. “I think k’s 

gonna - do you think k’s gonna hand it off.” and I’m 
skipping over a few words @ “feeling ks going to give 

it to Erskine. I wish he’d deal with Vernon.” what is 
Ms. Lewinsky communicating to you there? 

A Well, thete had been a point when the President 
said that k was going to enlist tk aid of Erskine BowIes as 

well as the aid of John Podesta and Vernon Jordan, but 

Erskine Bowles pretty much fell by tk wayside fairly 
quickly. It wasn’t mentioned frequently, as was Vexnon 
Jordan. And the ides hem was that if in fact it was the 

UN.. it would have been handled through White House channels 

as opposed to tk idea that her wish list encompassed 

corporate industry and it would k more likely to k Vernon 

22 
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Jordan. 

Q Andthenonpage14,at9andlO,yousay, 

‘So that’s all right. I think k trusts tbat guy as much as 

k trusts anybody; and Ms. Lewinsky says, ‘Yeah.” 

Who are you talking about and who is sk agree@ 
tkt you% talking about? 

A I really can’t tell in context whethu at this 
particular juncture we’te talking about Vcroon Jordan or not 
butIthinkwcare. 

Q okay. And then when Monica Lcwinsky says on line 
15 and 16. “Oh, w&l. We’ll see what happens, you know. 
It’snowtimttoshitorgetoffthcpof”whatissk 

communicating to you thae? 

A Ptecisely what sk relayed to the President, which 
wasyounowkvctbcwisblisSyounowkDowwktIwantto 

do, you now know that I’m not happy with your easy solution, 
which is advancing rapidly, it’s time to fulfiIl your many 

promises to place me tbrough Vanoa Jordan in New York. 
Q Bid Monica Lewinsky have a meeting with Vernon 

Jordan around this time? 

A Ver-yshortlytbueafter,ifthisistheeudof 

October, sk did. 
Q Okay. And what did sk tell you about that fmt 

meetmg? 

A Sk was impressed by Vernon Jordan Sk said k 
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wasexhunelyckrming. SkhaddmssedveryeamfuRyfor 
thatrnktingbecauseitwashasensetbatitwaspossible 
prjortogoingthatbcbascdonwhatskbsdhcardrmsthc 
relationship between tk Ptesident and Vanon Jordan, that it 

was possibly likely that ha nanx had eons up in an off-c&r 

way and sk didn’t want to appear in an tmflattesing light, 

soskdrcssedcarefuhy. Skattaukdtknuzting. Itwas 
Monica’s sense wkn sk left the meeting that k eompleuzly 

tmdastood the mtancea and the natute of hu relationship 
withtkPresident. Skmadeananalogy,andIklieveit 
wasdmingthistime,thatitwasasthoughhisbuddyhad 
stuckhisbandsinthccookjcjarbutkwam’tgoingto. 

A JUROR: Sorry, your voice trailed off, Ms. Tripp. 
THEWITNESS: I’msorry. TkanaIogyskma&was 

that sk fdt tbat Vanon Jordan was making the sort of 

silent obsu-vation that his buddy bad placal bis bands in the 
cookiejar,buttbatkwasnotgoiagto. 

BY h4R. BINHAKz 
Q DidMonicaLewinskytellVanoaJardantbatskwas 

upsu about not being hired back into tht Wbitc House? 
A Yes. Actually, sk told him a rathu narrow 

acemmtingofwlxatskhadkfttkWhiteHouseandhow 
3 disappointed sk had ban and how frustmbrd sk was at ha 

4 attrmptstocombacktotbtWhitcHoustaodp~muchtold 
5 him a vasion of what had happened without at that point in 
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1 time, as I recall, telling him prsisely what bad happened. 1 following we&.” 

2 Q Widnul king explicit. 2 “Ms. Tripp: I mean, tk fact that k mentioned bis 

3 A Yes. 3 daughter. I don’t know. It sounded Iike sk bad a good 

4 Q Did sbc discuss with Vamn Jordao lxx frustration 4 position there, right?” 

5 at not having a~~ugh contact witb tk President? 5 “Ms. Lcwinsky: Right.” 

6 A Ddiniiely. Yes. 6 “Ms. Tripp: Makes me think that that would k tk 

7 Q What was Vanon Jordan’s ~nse to that, to be? 7 logical first thing, keep it in tk family.” 

8 complaints about not being hired back to tk Wbitt Houst and 8 ‘Ms. Lcwinsky: Right” 

g not having omugb contact with tk Prcsidcat? 9 ‘%ls. Tripp: I mean, you know, mn tbougb tbis is 

0 A He said, “I undastand, I undastand, but pltast 10 strictly aboveboard, that’s no reason why k couldn’t klp a 

1 listcn,k~amanwtro-he’stbeRsidcntoftheUnited 11 friend anywkre. It’s not like tk Webb Hubbell thing. But 

2 States,kistkkadaoftkfxuwtxld,kdocsn’tkve 12 I-Ijust-Ijustbopekmovcsontbisquickly. I 

3 tbetimetofocusontbistiaftbing. SoIunderstand 13 would - I would think that k would.” 

4 your legitimate ve&ng, but I’d appreciate it in tk future 14 “Ms. Lcwinsky: No. It’s so -- I mean. the meeting 

5 ifyou’dcanskkrvartingthrougbmc. Lctmetaketbatrole 15 wassosbor&IncvcrnX&Xledtktimeconstraintsor 

6 on.” 16 anything.” 

7 Q Wkt was Monica’s response to that offer? 17 BY h4R. BINHAK: 

8 A W&,Iman-it-IQa’tknowwktsksaidto 18 Q In tbis passage, is Ms. Lcwinsky describing to you 
9 Vernon Jordan aftez that, I just know that it contributed to 19 or are tk two of you discussing tk mating sk bad with 

0 berscnsetktthisisamanwboeIearlyknewtktruestory. 20 Vernon Jordan? 

1 Q Did Monica Lcwinsky and Vanon Jordan talk about 21 A That’s right. 

2 tkprospecuofh4onicaLcwinskygettingajobupinNewYork 22 Q And tbis reference, tk fact that k mentioned his 

3 attktma%ing? 23 daughter. it soundal like sk bad a good position tkre, is 

4 A Ycstbcydid. 24 tbat a refenznce to the convasation you just discussed, 

5 Q Wbatdidtkytalkaboutintbatrespect? 25 Vernon Jordan telling Monica L.cwinsky that k would have his 

Page 26 Page 28 
1 A HcwasreceptivetobeJpingkr. AsIrccaIl,tbey 1 daughter help her or might use his daughter as an avenue for 

2 revicwcd in brief ha wish list. He made various suggestions 2 helping Monica Ixwinsky? 
3 of possibk places of employment and added to tk wish list 3 A That’s correct. 

4 and tben ranarked that his daugbb was a vice president of 4 A JUROR: Ms. Tripp, you had mentioned, I think, 

5 somecompany,IbekveinManhattan,andtktwascutainly 5 just a little bit earlier that Monica told Mr. Jordan that 
6 one avenue k would pursue for ha. 6 she wasn’t happy, that she was unhappy because she was not 
7 Q DidVcrwnJordantcllh4onicaLcwinskytktkwa.s 7 seeing the President as much as she wanted to. 

8 goingtogetmtbesearchrigbtawa~ 8 THE WITNESS: Mm-hmm. 

9 A Yes,kdid. 9 A JUROR: How - I mean -- how would that come up? 

0 Q Did k tell her tkt k would k traveling around 10 What did Monica say to -- 
1 fmt? 11 THE WITNESS: That they were friends. 

2 A Hekdatripscbeduled.Ibel.icve,foraweckand 12 A JUROR: Okay. Friends. But, I mean, she went in 

3 k assural her that k would get right on this. And, again, 13 there for a job interview. 

4 Monicata&biswordstotkbank. Skkkvedhim. And. 14 THE WITNESS: Right. 

5 again,youwills&thesamcthing,tkfrustrationtbat 15 A JUROR: She had never met Mr. Jordan before. 

6 developal because it didn’t bappcn. 16 THE WITNESS: That’s con-e&. 
7 MR_ BINHAK: L.ct me nzad to you with Mr. GaIlagan’s 17 A JUROR: She just blurts this out or what? 

8 klpfromTape16,line18,atpagt94. 18 THE WITNESS: I don’t know the context. I don’t 

9 THE WITNESS: Page 16 - 19 know how -- the only memory I have of how it began at all is 
!O MR. BINHAK: -No, Tape 16. 20 that k put her completely at ease right away and essentially 

!I THE WITNESS: I’m sorry. Yes. 21 invited her talk, why you% here, what’s - you know, what I 
12 MR.BINHAK Page94,line18. 22 can do for you, that kind of thing. And Monica talks easily. 

!3 (Tmscript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 23 A JUROR: And who set up the interview? Did she 

!4 “Ms. Tripp: Okay. So k @ back mayk Friday?’ 24 call? 

!5 “Ms.L.cwinsky: YeaA I’llkkaringfromhimtk 25 THE WITNESS: No, no, no, no. This was all set up 

Page 25 - Page 28 
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Page 29 

by the President and Betty Cunie. Monica had nothing to do 
with this. I mean -- I don’t know how precisely the actual 
time of day and confvmation took place. That might well 
have been from Vernon or his secretary. I just don’t know. 

A JUROR: Because I believe in this tape that they 
just read, it said that the meeting was so short. 

THE WITNESS: It was a very brief meeting. That 
was very early on. 

A JUROR: It just seems to me that, you know, 
that’s kind of a strange thing to get into whenever you are 
there and here you are asking for a job and you start venting 
or whatever, like you said. 

THE WITNESS: Oh, I agree. And the fact remains 
that it happened. So -- I -- I can’t help you any further on 
that. 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

:0 
!I 

:2 

:3 

‘4 

5 

“Ms. L&&y: I’m just -- I’m starting to get a 
little nervous about Vernon.” 

Page 311 

I 

“Ms. Tiipp: Why?” 
“Ms. Lewinsky: I don’t know. I -- I think -- I 

justwantevqthingtobeeasy. IwanthimtocalIandsay, 
‘You know, how does this amount of money doing this here 
sound?’ And I say, ‘That sounds great.’ And he says, ‘Okay 
Consider it a done deal.‘” 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms. L&&y: You know7 And I get some calI fron 

pemonnel, wlxrever this -- the place is and ‘We understand 
you’ll be joining our staff,’ you know? 

BY MR. BINHAK: 

A JUROR: Okay. Thank you. 
BY MR. BINHAK: 

Q And then on line 95, Ms. Lewinsky says, “I mean, 
the meeting was so short I never mentioned the time 
constraints or anything.” 

What was Monica Lewinsky referring to there? 
A She wished that she had been emphatic in her need 

to have this happen quickly. She felt that she had said, you 
know -- she felt the president knew and she felt that she had 
said enough in the interview to where he probably got it, but 
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Page 30 
she never said. “Look, tbe reality is I have to k out of 

hae by December 31sf so I’d like to k able to give my 

notice by Decgnber 15th. so I’d like to start tk fust wuzk 

in January in New York.” Sk had not spent tk time on that 

level of specificity and, furtkr. sk wrote a thank you now 

to Vernon Jordan for the meeting and forgot to include tkt 

level of specificity in that note. And sk anguished over 

that over time because sk thought tbat perhaps sk was 

somewhat to blame for tk fact that k was not getting back 

tokr. 

Q Did anything bappeo right away as a result of tk 

m&ting? 

A No. 

Q Did sk get any job ha-views? 

A No. That’s what caused tk escalation. 

Q What escalation? 

A Monica feeling that once again it was lip sa-vice. 

Sk was pretty much over November - actually, in Novanber, 

sk finally came, in my opinion, to tk end of her rope, 

when her behavior in my opinion was justifiably upset. &me 

of tk actions sk took I didn’t believe were justif& but 

ha sense of despair I felt was justifKd. 

MR. BINI-IAK: Let me read with Mr. Gallagan from 

Tape 9, page 38, line 3. 

(Transcript read by Mr. Binbak and Mr. Gallagao.) 

Q WhenMonieaLewinskysaystoyouonpage38,line3 
and 4, “I’m starting to get a little nervous about Vernon,” 
what is she trying to communicate to you there? 

A Well, I can’t date this tape independently, but I 
can tell you that it followed the initial meeting and started 
to--itindicatesthebeginningofhcrcon~thathis 
response back to her was not as quickly as she had hoped 

Q Andwlxmshesaysinlines7and8,“Ijustwant 
everythmgtobeeasy. Iwanthimtocallandsay,‘You 
know, how does this amount of money doing this hem sound? 
And I say, “Ihat sounds great.’ And he says, ‘Okay. 
Consider it a done deal,‘” what’s she refaring to there? 

Page 3~ 
1 A Monica kui truly klieved, and !iankly so did I, 

2 that sk would get just that very kind of caIL “Hclc’s a 

3 position whe found for you at Am&can Express or wkrevu. 

4 It pays X oumkr of dollars per year. Thcy’n expecting you 

5 on such and such a date.” Sk really did expect that level 

6 of support. 

7 A JUROR: Excuse me. Even without intehewhg? 

8 THE WITNESS: Yea. 

9 MR.BINHAK: LctusreadtoyoufromTapeSnow, 

0 page54.onIine21. 

1 (Tmnscript read by Mr. Binkk and Mr. GaIlagan.) 

2 “Ms. Tripp: I’m vuy upset about this Vanon 

3 Jordan thing.” 

4 “Ms. Lcruinsky: I am, too. I am, too, you know.” 

5 “Ms. Tripp: All right.” 

6 “Ms.L&nsky Imeao,Isawhimtwowahago. I 

7 undaxtandkwasoutoftownforawuk,butkdidcome 

8 back.” 

9 “Ms. Tripp: And nothing.” 

0 “Ms. Lhnskyz And I left a message. He didn’t 

1 retummycall,eitkr.” L 

2 “Ms. Tripp: I know. That’s what Imeao. I’m 

3 beginning to k afraid of that connection.” 

4 “Ms. L&r&q Well, I’m going to ask ha and I’m 

5 gonna ask ha what sk said.” 
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Page 33 Page 3. 
1 ’34s. Lcwin&y: ansmr.” 1 And she very much wanted to have this locked up prior to be 

2 “Ms. Lcwiosky: unless they tkught it was gonna - 2 departure because she wanted to give notice. She also wantec 
3 unkss k tbougbt it was goona k tk UN.. but I didn’t say 3 to avoid the international trip that I believe was scheduled 
4 tkU.N.andItalkalaboutotkrtbiqs. Andk’llgcttk 4 right around thaf time. So if she had a job locked up, she 
5 notcandsccit’sootgoingtoktbtUN.andrcalip,yw 5 could certainly have ensured that she didn’t have to do the 
6 know. Andmydadcvensaidu,mgksaid’WellyouImow, 6 international trip and they would have found a substitute for 
7 if tky don’t start &owing you pm,’ k said. ‘You 7 her. 
8 know, you should - nad to put a littk prcssurc on them.” 8 Q Andshesaystoyoy”Ifhedoesn’tcallmebya 
9 BY MR. BlNHAKz 9 certain time, I’ll call him back.” 
0 Q OnpageS4,Ms.L&n.skysaysonline23- 10 what was his purpose there? 
1 You say, “I’m upset about this Vonon Jordan 11 A To hold his feet to the fw to get some movement 
2 thing.” 12 going. l%ere was no movement. Platitudes and promises ant 
3 h4s.L&win&yrcsponds,‘?anLtco. Iam,tm,you 13 nomovement. 

4 know.” sksays,IInca&Isawbimtwoweclcsago. I 14 MR. BINHAK: Now Mr. Gallagan and I will read to 
5 uadcrstandkwasoutoftowqbutkdidcomcback” And I5 you from Tape 23, starting at page 49, line 19. 
6 tbmsksays,“AndIleftamessage. Hedidn’tretummy 16 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
7 pbolle call citbcr.” 17 “Ms. Tripp: I know. Well, I think from here on 
8 A Right. 18 in,it’sgoingtobeeasierbecause--” 
9 Q Wbat is sk communicating to you tkxe? 19 “Ms. Lewinsky: Oh, don’t say that. Don’t say 
10 A Well, during tk timeframe sk didn’t hear from 20 that. You’ll jinx me.” 
:l Vernon Jordan, so what Monica typically did and did this time 21 “Ms. Tripp: Yeah. That’s right. It’s stupid. 
12 was contact Betty Currie frantically and try to reach tk 22 Stupid to say. But I’m hoping that - let’s just say a 
3 P&dcnttourgetlxzntoscewbatwasgoingon. Bcaydid 23 small -- offer up a small prayer that Vemon’s visit on 
14 nothing on Monica’s kbalf and I can’t nmcmberdlxingtbi5 24 Thursday will have something optimistic going for it. 1 
15 timcifthcRsidcntasweUbutatanymnt,hcr 25 still say -- I know I’m a broken record, but there should be 

Page 34 Page 3( 
1 frustration with Vanon Jordan’s lack of xaponsiveness was 1 at least some tiny, tiny bit of considaation about tk U.N. 

2 evidenced by ha dismay she danonstratcd in conversatioas 2 job. What if it wuc just net and a good salary and a - 

3 witllBettycurrie. 3 and a nice group of people? You know, you never know.” 
4 MR. BINHAKz On Tape 26, page 21, line 5. we’ll 4 “Ms. L&n&y: I know, but I also - I - I think 
5 rcadfromthatpagc. 5 also what I was thinking what I might say to Vanon is tell 
6 (Transcript read by Mr. Binhak and Mr. hllagan.) 6 himtkreasonlcan’ttaketkU.N.jobandthisis- 

7 “Ms. Lewinskyz oh, I won’t. I don’t think I will. 7 thae’salotoftmthtothis-butit’salsoakosbcrway 

8 Becausewe’vegot-okay. Ibavelikeawukandaklfand 8 I can tell him. is, you know. ‘cause doo’t fw Evelyn 

9 tkn it’s Thanksgiving.” 9 Lieknnan.” 

0 “Ms. Ttipp: (Sighing.)” 10 BY MR. BINHAK: 

1 “Ms. Lcwinsky: You know what I mean? So I kncnb-- 11 Q Wkn you say “Let’s offer up a small prayer that 

2 I don? know. I don’t know.” 12 h-non’s visit on Thursday will have somehing optimistic 

3 “Ms. Tripp: Well, I think you’ll hear from Vcrnon 13 going for it.” what were you discussing with Monica Lewinsky? 

4 before tka.” 14 A Well, the i&a that maybe k was actually going to 

5 “Ms. Lewinsky: Well, I bope so. He gets back, k 15 come through for a change, that mayk k would finally f& 

6 gctsbackThursday,soIhopetohcarfrmnhim,youknm. If 16 thctMetositdownwithhaanddowktkpromisedhak 

7 I don’t hear from him by the following Tuesday, I’ll probably 17 would do. Remanbez, I mean. I think it’s important to keep 

8 give him a call.” 18 in context, it sounds like Monica was b&g extxmely 

9 BY MR. BINHAK: 19 demanding and I’m sure to most people it does sound that way. 

10 Q Onpagc21thac,bchmcnlim5and7, 20 But tbe reality is Monica made all tksc decisions based on 

!l Ms. Lewinsky says, “Okay. I bave like a week and a half and 21 pledges made to ba by the PnGIent. Sk was led to believe 

I2 tkat it’s Thanksgiving,” what is sk communicating D you 22 that this w&d k done. 

13 here? 23 It was a continuing crushing disappointmeot to ha 

!4 A Monica was going away for an extended paiod OYQ 24 when it didn’t happen and it just contributed to tk anxiety, 

!5 Thanksgiving and into, I believe, tk fint wak of Deccmbcr. 25 tk despair, the frustration and it crescendoed and it did as 
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Page 37 
well in Novdk, to where WC Finally broke off our 

discussions ‘kcause the behavior wrnt so compktely erratic. 

in my opiniz that I thought sk was a danger to herself, I 

thought six uas at considerable risk. 

Q And abx about tk Evehn Liebaman comment? 

A Tha: -pas back to what Evelyn Lichaman had done, 

a. in having ti removed from tk White House in early ‘96 

and also to tk rather bizarre statement that Evelyn 

Liian kd made to Marcia Lzwis at tk Voice of America 

function qzding the reason Monica was runoved from the 

White House 
Q Tbm&xt the month of Novunbcr. did Monica 

Lcwinsky gcz a job? 

A No. 
Q Did Monica Lxwinsky’s contact with the President 

increase? 

A No. 
Q And P/hat was Monica -sky’s response to both of 

thax situatims? 

A W~Imanitwasdramstic~itwasaliak 

frightening. I nxan, Monica, as I said, had reached the end 

of ha rope. Sk continued to bdievc that tk President was 
doing what k could through Vunon. Vanon had made it plain 

to lxz that k was going to take carr of this, no problem. 

And yet time kept passing, no wmd, w action, no interviews. 
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Page 38 

3 “Ms. L&&y: And sk didn’t know, whatcva it 

4 was, sk’d try to talk to him and caII me back, that Nancy 

5 was still there.” 

6 “Ms. Tripp: Uch.” 

7 “Ms. Lewinsky: So I caIIed her back Iike an 

8 bourlatcrandshtstillbadn’thad~c~andI_ 

9 likc,‘AlIright.’ AndtknIpagcdkrandIsaid,‘Could 

0 you - ’ oh, no. That was a sk told me sk didn’t think 

1 so and sk had to watch her mom today and kr husband was mad 

2 and, you know, ail this stuff.” 

3 ‘Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
4 “Ms. Lewinsky: And I’m Iike. ‘Okay.’ So then I 

5 pagedhaandIsaid,‘~~dyou-‘andtbenIcallcdher. 

6 Iwcnttocallha~cktos&ifskwouldjust-atlcast 

7 askthcc~,likeranindhimthaSyouknow-” 

8 “Ms. Tripp: Right.” 

9 “Ms. Lcwin&y: Evrn though I had already runinw 

:O him team thousand times.” 

11 “Ms. Tripp: WclI, tm thousand and one usually is 

:2 helpful.” 

13 “Ms. Lcwinsky: But Nancy ans- so I hung up.” 

‘4 BY MR. BINHAK: 

:5 Q W&n Monica says, “I calkd her about 7:30 last 

Page! 41 
Again, remeaber the leave situation, the idea of not being 
able to plan. her distress at no contact with the President, 
all together uesamdoed to a0 alarming sort of nuclear 
m&down emotionally for Monica and it surfaced in some 
different ways. 

MR BINHAK: Did you have a question? 
A JLROR: I just wanted to ask if you suggested she 

go to any professional help. 
THE WITNESS: I always suggested that to Monica. 

She had been seeing -3 don’t know if we’ve covered this or 

not. She had been continuing therapy with her Beverly Hills 

based therapist, but money was an issue and it didn’t happen, 

to my knowledge. 

BY MR. BINHAK: 

Q Now. at the beginning of November as thei crescendo 
started to build, who did Monica turn to try to make things 

happenwithregardtoseeingthel’rcsidentandwithregardto 
getting more contact with Vanon Jordan about the job? 

A We4 the only person she could ever have direct 
contact with was Betty Currie. She continued to do that. 

MR BINHAK: On Tape 16, page 61, line 22. 

(Tixnxript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 

“Ms. Lewinsky: I called her about 7:30 last night 

andshesaid-” 
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1 night and sk said,” who is sk &x&g to? 

2 A whensksayssk&led- 

3 Q “Ha.” 

4 A BettyCunic. 

5 Q And sk then sk said. ‘That wbatewx it was, sk’d 

6 trytotalktohimandcaIImeback.” 

7 What is sk describing there? 

8 A ThatBettyCurriesaidthatskwouIdtalktotk 

9 Rsident and get back to Monica. 

0 Q “That Nancy was still &.” 

1 Why would Betty Cm+ manion rhat? 

2 A Oh, well, because that was aIwayx a big co~aa-n. 
3 Ektty hid ha contacts and tk Pzsidcnt’s contacts from 

4 Nancy. In fact, that was a vay impmiant pkcc of tk deal. 

5 I mean, Nancy could noOt know, as could Swhm Goodin not 

6 know. 

7 Q Tbcnoapage62atLinc6,Ms_Lewinskysaid,”SoI 
8 called lxx back like an hour later and sk still hadn’t had 

9 tk chance.” 

D Was that a common thing? 

1 A O~cx~tthatanhwr~alongtimcforMonica 

2 tohavcwaited. 

3 Q And Ms. Lewinsky contimrs. “And tkn I paged her 

4 and I said, ‘Could you - ‘0400. ‘Ibatwaswknshctold 

“Ms. Tiipp: Where wue you?” 

Page 39 

1 “Ms. Lcwinsky: At home.” 

2 “Ms. Tripp: Oh, good.” 

5 me sk didn’t think so and she had to watch be mom today and 

Page 37 - Page 40 
Diversified Reporting Services. Inc. (202) 296-2929 



4323 

In re: Grand Jury Proceedings MUhi- PageN 

1 
2 
3 
4 
5 
6 
I 
8 
9 
0 
1 
2 
3 
4 
5 
6 
7 
8 
9 
!O 
!I 
!2 
!3 
!4 
!5 

Page 41 

her husband was mad and, you know. all this stuff.” 
What’s Monica Lcwinsky describing tbaz? 

A AcnnversationskhadwithBeUyCurricwkrc 
Bcnywaslistingtk masons, valid or nof that would make 
itdifficultfar&aytoktbeninordaforMooicato~ 
inbccause,ofcoursc,&nyalwaysbadtoktbcn:~clcar 
Monica so that sk could spend time with tk Prcsidcat. 

Q Thmonlinc13,‘sOtbm1pagcdhcrandJsaid 
‘could you - ‘andthenIcaUedkr. 1wenttocaukr 
back to sa if sk would just -- at least ask tbz cncp. like 
ranindhimtkt,youknow-EvcnthoughIkdalready 
ranindcd him ti thousand times.” 

What’s Monica Lcwinsky cxpiaining to you tkz? 
A Ikkvethat,andIdon’tknowthcdatcofthis 

tape, but it’s part of tk escalation. l-k tag thousand and 
onetimes1btlimkstodowithtkVanonJordan 
situation aad tk jobs. 

Q Was this kind of behavior and contact bcrwaar 
Monica Minsky and &ny consistent with very early NOVCXII~CX 

19977 
A It’s consistent with early November 1997. It got 

much, much worse tk later tk month wmt. Signifiitly 
worse. 

h4R. BINHAK Let mc rcprscnt to you that what I’m 
goingtoreadyounowis~Novanballt4afonversation 

Page 42 
I taped on November 11,1997. 1 

2 THEWITNESS: WheXarewe? 2 

3 MR. BINHAK: Tape 26, page 28, he 2. Tape 26, 3 
4 page 28, line 2. 4 

5 (Tmnscript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 5 

6 “Ms. Lewinsky: I sent him that cad it’s like 6 
7 ‘What kind of (expletive) moron do you have to be?‘” 7 

8 “Ms. Tripp: (Lau@ng.)* 8 

9 “Ms. I&wins@ You know what I mean?” 9 

#O “Ms. Tripp: ,04 I’m beginning to think he’s a huge 0 
,I moron, but that’s my opinion.” 1 
.2 “Ms. Lewinsky: And I’m beginning to think he’s 2 

,3 just an JImore than a moron.” 3 
.4 “Ms. Tripp: How about a combination? A moron and 4 

.5 an- (Sigh.) AlI right. I’ve got to do something 5 

.6 about Nora. I’m not in the mood, but I’m tired. She said 6 

.7 she got my note and she loved it.” 7 
:a “Ms. Lewinsky: Oh, good.” 8 
19 BY MR. BINHAK: 9 

!O Q WhenMcmicaisrefeningtothePnziident,”Ithink 0 
!l he’s just an -ore than a moron,” what is she 1 

!2 communicating to you there? 2 

!3 A Oh,youknow,it’sjustthc-itwas-itwasan 3 
!4 awful situation. He continued to promise and k continued to 4 

!S let hex down and it escalated and frustrated her. My opinion 5 
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Page -1Z 
was the behavior was unconscionable, to t:ow this to 
continue. It would have been just a lot e~cr not to 
continue to string her along like this. 

Q On Tape 26, a little later on page 35, Ms. Lewinsky 
says. ‘Yeah, it was. I mean, I pretty mu& am begging to ser 
him. Itoldhiml~weekIwantedtoseehimoverthe : 
hd. I said in the -- you know, in two fashions of what / 
I sent him yesterday. plain and clear in tk card, you know, 
and w the prescription, it was very clear &at I wanted to 
se4z him.” 

Is Monica Lewinsky communicat& to you just the 
escalating &sire to see him and frustration with not seeing 
him? 

A That’s correct. 
Q Is that what she meant when she said, “I’m pretty 

muchbeggingtoseehim”? 
A Yes. 
Q Andonpage46ofthesametape,l& 14. 

Ms. Lewinsky says to you, “I -- you know what? I just -- I 
am just mad. I’m really mad. And it’s like I don’t want to 
havetobcpissedathimandIdon’twanttohavetobeina 
fight with him, but I am so angry at him I’ve just -- you 
know,I--1don’tknowwhyhehastohurtmcsomuch. I 
just don’t know why.” 

What’s Monica Lewinsky communicating to you at thal :I 

poinr of the lapc? 
Page 44 

A WclL ha anger and frustration, I m at his 
lack of responsiveness, bearing in mind of wxse, that be 

promised to be nxponsive and promised to haw more 

c-unication and promised to stay in touch aad just didn’t 

do it. 

Q Andonpagc47atlinc2,hIs.LcwinsLysays. 
‘Youknow.Iman-(sigh)-andIfcellikc-and1 
wanttosayittohimandIknowhc’snotgoioetocall 
and - but it’s like if k did, I want to say, ycu know, 
I’ve (apktivc) given evcaything up for you to uy and make 
this casicr for you. For you. For one pason_ I’n made 
this casiu.” 

What’s Monica L.&n&y describing tkc? 
A I think that sums up exactly what Monica felt about 

tk wklc thing. Sk felt that sk sacrificed csv@ng 
for his be&it. Monica never wanted his bctmicz exposed, 

sbc waned to protect him at all costs. 

But on the same hand. sk gave up a job sk loved 
at tk White House wkrc sk would kve loved to have stayed, 
sk lost tk ranantic/physicalielaationship with him because 
of what sk paceived to k tk Paula Jones paranoia and now 
skwasboLingtostartannvlifeelsmhrrc~skwas 
sacri%ng cvq%hing, getting nothing in rcttun and that 
k not only didn’t seem to appreciate kr sacritii but bad 

1 
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Page 45 
1 lo pay no price at aU himself. 

2 MR. BINHAK: WC have a question? 

3 THE FOREPERSON: No, I want to borrow your logic 

4 hue for a minute. 

5 MR. BINHAK: A break? 

6 THE FOREPERSON: Mm-bmm. 
7 MR. BINHAK: Okay. Madam Forewoman has asked for a 
8 break, so let’s have a m-minute break. 
9 THE WITNESS: Thank you. 
0 MR. BlNl-L4K: With your pamission, Madam 
1 Foreperson. I will excuse the witness for tea minutes. 

2 THE FOREPERSON: Yes. 

3 (Witness excused. Witness re4kd.) 
4 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I’d like to remind you 
5 that you’re still under oath. 
6 THE WlTNESS: Yes, ma’am. Thank you. 
7 BY BINHAK: 

8 Q All right, Ms. Tripp. Welcome back. 
9 A Thank you. 
!O Q You’re the same Ms. Tripp that’s been testifying 
!l this morning? 
!2 A Yes,Iam. 
!3 MR. BINHAK: All right. Madam Foreperson, is the 

!4 grand jury in session? 
!5 THE FOREPERSON: Yes. 

Thursday, July 29,1998 
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A fhe only memory I have. independent munory of that. 

is that Monica once again had been in her accekaatcd 

distraught mode, adamantly requesting time with the President 

and ultimately was squeezed in for what amounted to what sbe 

refarcd to as a 60-second muzting, but I belicvc that in 
fact it wlls the meeting where Betty put her back in the study 

and I think she waited back there for about 30 minutes prior 
tohisjoininghcrforfXsaconds. 

Q Was it Betty Cunie who brought Monica L&n&y 

into the White House on that occasion? 

A Ys.itwas. 

MR.BINHAK: LctmeandMr.GaUaganreadtoyou 

fromtbistape. 

THE WITNESS: I’m sorry, what tape was this? 

h4R. BlNHAKz Sixteen, page 2, line 21. 

(hanscript read by Mr. Binbak aad Mr. GaUagan.) 

‘Ms. Lcwinsky: It’s okay. I - you w what? 

sixty sazalds was better than nothing-.” 

“Ms. Tripp: Well, are you saious? It was 60 

seconds? 

‘Ms. hwinsky: I’m kidding - I’m not kidding you. 

It was 60 seconds.” 

“Ms. Tripp: why? What happened?” 

“Ms. Lewinsky: Uh - So rnox and mme I was 

byskaicaL I was hysterical.” 
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Page 46 
MR. BINHAK: Do we have a quorum? 
THE FOREPERSON: Yes. 
MR. BINHAK: Are there any unauthorizd people in 

the room? 
THE FOREPERSON: No. 
MR. BINHAK: All right. Thank you very much. 
BY BMHAK: 

Q Ms. Tripp, let’s pick up where we left off. Let me 
represent to you now that we’re going to talk about some 
tapes that occurred on_November 13, 1997, to give you some 
context. Now, are you aware -- 

Madam Foreperson, just for the record, a couple of 
grand jurors have walked in the room. Do we still have a 
quorum? 

THE FOREPERSON: Yes, we do. 
MR. BINHAK: No unauthorizezl people? 
THE FOREPERSON: No. 
MR. BINHAK: All right. 
BY MR. BINHAK: 

Q Ms. Tripp, did you become aware in the middle of 
November that Monica Lewinsky visited the President at the 
White House for a very short period of time? 

A The 60-second visit? 
Q Yes. Would you please describe that to the grand 

jurors? 
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“Ms. Tripp: Oh, I know. That’s why I was nuts.” 

“Ms. Lewinsky: I know. So -- and I was just 

Page 4b 

getting worse, okay? And so finally, it got to this point 

and I said to her, you know, I’m like, ‘Look. If you wait 
until - by the time he’s done talking, there’s not enough 
time for me to get there.’ I’m like, ‘Why can’t I just come 
there, you know, and I’ll wait outside or something.’ She 
goes, ‘Why don’t you wait in my car?’ Okay?” 

BY MR. BINHAK: 

Q Is this Monica Lewinsky describing a conversation 
with Betty Currie? 

A It is. 
MR. BINHAK: And then you pick up: 
(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gal&an.) 
“Ms. Tripp: Where’s her car?” 
“Ms. Lewinsky: On -- on -- you know, Little - 

whatever it is, West Exec Sireet.” 
“Ms. Tripp: Oh, Jesus.” 
“Ms. Lewinsky: So - * 
‘Ms. Tripp: It was freezing out” 
“Ms. Lewinsky: I know. So -- but also don’t 

forget it’s like, okay, go get dressed in five minutes, you 
know? I’m like, oh, my God. So - ” 

“Ms. Tripp: And what time was all this?” 
“Ms. Lewinsky: This was ten to six.” 
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Page 49 Page 51 
1 “Ms. Tripp: Oh, my God.” 1 attention to page 83, but before I ask you that, was Monica 
2 “Ms. Lewinsky: I know. So rushing, rushing, 2 Lewinsky pleased with the 60-second visit? 
3 rushing, rushing. I get over there, you know, and -- ” 3 A Well, I mean. she was glad she got in. Undouhtcdly 
4 BY MR. BINHAK: 4 glad she got in. Obviously, 60 seconds -- at the time it 

5 Q Describe based on that conversation how Monica 5 happened, she was glad. As usual, after it happened and she 
6 LewinskyheardfromBettyandwhatshedidoncesheheard. 6 was on her way out, she wasn’t happy and more so because o 

7 A We& I mean, this was Monica finally getting bcr 7 the brevity of that visit. It was kind of ridiculous. 
8 wishgranted,whichwastogetinandBeffywasgoingtohave 8 Q So you have described how over time a visit would 
9 herstandbyinbercar,butIbelievethatsbecouldn’tget 9 only quell Monica’s frustration for shorter and shorter 
0 intotbecarforsomeIPason,so--inanyevent,wbenitwas 10 periods. Was this an instance of where -- 
I established that she could in fact go over and wait to see 11 A Oh, especially in light of the timeframe. This 
2 tbe~ident,sbehadtodoitinavery,veryshortorder, 12 was,asIrecall,sometimeinmidNovemberandwewaein 
3 tobepleparecltogoovertbee. 13 thcmiddleoftheultimate crescendo, right around the 2 1 st 
4 Q Didshedothat? 14 or so of November that the crescendo erupted. 
5 A Shedid IS MR. BINHAK: I pointed you to the wrong tape. I’d 

6 Q AgainonTape16,movingforwardonpage28,a 16 like with Mr. Gallagan’s help to read from Tape 9, page 83. 
7 c~~~tinuation of the conversation, you say to her, “And you 17 start@ at Line 5. 
8 sawyourstuffbacktbere?” 18 (-Eanscript read by Mr. Binhak and Mr. GalIagan.) 
9 “Ms. Lewinsky: Yes. That made me very happy.” 19 “Ms. Lewinsky: I mean, maybe I could say -- I 

0 “Ms. Tripp: Yeah.” 20 mean, you know, I’m going to (expletive) call her tomorrow 
1 “Ms. Lewinsky: It made me very happy.” 2 1 morning.” 

2 When Ms. Lewinsky says “I saw my stuff back there” 22 “Ms. Tripp: I know.” 
3 or she agrees with you that she did, what’s she talking 23 “Ms. Lewinsky: And maybe I could say, you know, 
4 about? 24 maybe you could try to talk to him sooner lather than later. 
5 A She had been very encouraged and happy to see that 25 Look what happened last time. I may say that.” 

Page 50 Page 5; 
1 someofthegiftsshehadgivenhimwerebackinthestudy? 1 “Ms. Tripp: Yeah. That’s not - that’s not - you 

2 Q Andwhywassheinthestudythatnight? 2 know, look -- ” 

3 A To see the President. 3 “Ms. Lewinsky: Or -- or mayhe -- let’s not have a 
4 Q And then at line 22, page 28, Ms. Lewinsky says, “I 4 repeat of last week.” 
5 don’t think he ever sits there, you know. There’s a book, 5 “Ms. Tripp: Yes.” 

6 tbebookIlenthimtoread.” 6 “Ms. Lewinsky: (Expletive) whore.” 
7 “Ms. Tripp: Notebook?” 7 “Ms. Tripp: I mean, 60 seconds is unconscionable.” 

8 “Ms. Lewinsky: No.” 8 “Ms. I~winsky: I mean, not unconscionable, 
9 “Ms. Tripp: No?” 9 but - ” 
0 “Ms. Lewinsky: The book. It’s the one on 10 “Ms. Tripp: Ah.” 
1 representation.” - 11 “Ms. Lewinsky: You Imow, the other thing, too, 
2 What’s Monica Lewinsky &scribing them? 12 is-” 

3 A I think this is the text, Disease &presentation or 13 BY MR. BINHAK: 
4 something,thatshehadgivenhimforoneofhertheories 14 Q When Ms. Lewinsky says to you, “Look what happenec 
5 on -- she gave him often policy ideas and I believe this was 15 last time,” what’s she referring to? 
6 referencing a book that touched upon one of those very ideas. 16 A I don’t know the date of this, it’s difficult to 

7 Q And that was a book that she saw in the study while 17 tell which particular incident &e’s referring to. My sense 
8 she was waiting for him to come in on this night of the visit 18 is she’s referring to the hysteria that mounted and mounted 

9 with Zedilla? 19 and mounted and resulted in a very short visit. 
0 A That’s what she says, yes. 20 Q And when she says, “Let’s not have a repeat of last 

,l Q You referred in Exhibit LT-5 to a handwritten note 21 we&” what’s she referringto there? 
:2 where you wrote “Disease and Representation.” Is that the 22 A Again, I believe the same thing. 

13 samebook? 23 Q And when she says, “60 seconds,” you say it’s 

14 A Yes. 24 unconscionable and she says, “I mean, not unconscionable, 

!5 Q And moving forward, I’ll ask YOU to turn your 25 but,’ what is she communicating to you? 

Page 49 - Page 52 
Diversified Rmorting Services. Inc. (202) 296-2929 



4326 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

I 

2 

3 
4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 
4 

5 

3 re: Grand Jury Proceedings Multi-Pagem 

1 Page 5: 

A Well. UK fact that it had caused a great deal of 

pain and agony with the back and forth and the paging and the 

phom calls and the hysteria mounting, only to culminate in a 
60-sceond visit. 

Q Did there come a time what Monica Lewinsky saw 

Ambassador Richardson in New York by accident? 

A At21. 

Q Okay. why don’t you describe what you know about 

that meeting. 

A Monica told me that she was in New York visiting 

her moth and that her mother and her boyfriend, Peter Stein 

(sic). had taken her to 21 for dinner. And that just 

coincidently, Ambassador Richardson walked in with his wife. 

MR.BINHAK: Lctmereadtoyoufmmatapefmm 

Novanber 16ti Tape 9, page 2, line 7, with Mr. Ciallagao’s 

help. 

(Transcript =d by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 

“Ms. Lcwinsky: He - will. we wue sitting right 

near the entrance and so he kind of came in and I said, 
‘Ambassador Richardson, Monica Lewinsky.’ He said. ‘Oh, hi, 
how are you?’ I introduced him to my mom and to Pcta and 
then k said something or another and said. ‘Well. we’= just 
waiting for you. Tk ball’s in your coutt.” 

“hts. Tripp: Unreal.” 
“Ms. Lcwinsky: ‘I want to hire you.” 
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MR. BINKAK: And fhn the same tape. moving along. 

also fmm Novunbu ibth, Ms. Lcwinsky says at he IS. Tape 

9, page 9. line 15: o\al office 

(Transcript read by Mr. Bhhak and Mr. Gallagan.) 

“Ms. Ltwinsb-: You know, I mean, I just kind of 

feel like - I mcsn, my mom brought up a really good point. 
Sad point it is, but tlxe is no doubt about it. But it was 
a good point. I said UJ kr, I said - I just fez1 - I feel 

really cheated. you know?” 
“Ms. Tripp: (s@h.~ 
“Ms. Lewinsky And I said I feel like I’m moving 

to New York and - tuause I bavc to, but it’s not what I 

want to do by choice.” 
“Ms. Tripp: Ri@t.” 
“Ms. &as& You know. And sk said, ‘I know.’ 

Sk said, ‘But just thiak about it for a minute.’ And sk 
goes, ‘Monica, if you wCnt back tbae, let alone all that 
tkse people am nasty sod tbcy’re venomous; sk gas, ‘you 
wouldjustk-kjustasmisuableasyouarcnow.’ You 
know, sk was like, ‘He would aever s& you enough. It would 
never k enough.“’ 

BY MR. BIMIAK: 
Q What is Monica Lcwimky communicating to you when 

she says “I feel really cheated” on page 9, line 191 

A WeIl,itallgoesbacktothcpmmisekmadein 
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Page 54 
“Ms. Tripp: I don’t believe this. Where were you 

at dinner?” 
“Ms. Lewinsky: We went to 21.” 
“Ms. Tripp: Yeah? Who was he there with?” 
“Ms. Lewinsky: His wife.” 
“Ms. Tripp: Is that not the most bizarre thing.” 
“Ms. Lewinsky: It was so weird. It was really 

weird. Like really weird.” 
BY MR. BINHAK: 

Q First of all, whs Monica Lewinsky refers to 
“my mom and Peter,” who is she mfening to? 

A Marcia Lewis and Peter Straus. 
Q And Peter Straus is -- what’s Peter Stxaus’ 

relationship to Marcia Lewis? 
A News reports indicate they’ve married. I know at 

the time that Marcia Lewis was -- Monica told me that Marcia 
Lewis was living in an apartment paid for by Peter Straus and 
was his mistress. 

Q When Monica Lewinsky says, “Well, we’re just 
waiting for you. The ball’s in your court,” who is she 
referring to and what is she communicating to you? 

A Monica was telling me that Ambassador Richardson 
made these statements to hex, indicating that they were 
waiting for her to accept the position offered and 
essentially it was up to her to make that decision. 
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Page 5c 
April of ‘96 to bring her back to the White House, just like 
that (snapping fing@ with a snap of the fingers after the 
election. ‘Ihe fact that that didn’t happen and in fact was 
never going to happen was something that Monica felt very 
cheated about. 

Q And where she’s talking about what her mother says, 
“Monica, if you went back there, let alone all that these 
people are nasty and they’re venomous, you would be just as 
miserable as you are now,” did Monica agree with that 
sentiment? 

A Yes. 

Q And what was that sentiment? 
A That it would be extremely painful for her to go 

back into that en-t, even if that were an option, 
becaw of, as Monica often said, all those who bate hzr 
there. She’s referring to those who referred to her as a 
stalker and those in the protectorate, shall we say, who made 
a point of trying to block her entxe into the Oval OfEcsz. 

Q Letmemovealongtopage40ofthesametapeand 
letmerepresfflttoywthatthisisarecotdedconversltion 
from the next day, Novemberl7th. Monica Lewinsky says r 
page 40 at line 6: 

“Throw it all away. No, I mean, look. It’s like 
he’s not going through one ounce of pain. I guarantee you k 
has not gone through one ouxe of pain having to do with me 1 
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Page 57 
in the past six, seven months. He just threw it all away, 
you know?” 

What was Monica Lewinsky communicating to you in 
that passage? 

A Well, her vety real belief that he was allowed to 
continue with life as usual with no ramifications, no 
emotional turmoil, no -- essentially, no inconvenience at all 
where Monica’s entire life was, in her opinion, in tatters 
due to his behavior And I think it’s important also to note 
that while that was ba overriding belief, she continued to 
believe up until quite late in this situation that -- when 
she spent time with him, that he was able to convince her 
thatthatwasnottrue,thatitwasnotthatheWas 
completely removed from the situation, emotionally or any 
other way, but she came to believe that clearly he was not 
suffering to the extent that she was. 

Q Was that something that added to her frustration as 
the month of November wore on? 

A Yes. Emphatically yes. 

Q Was there a time in late November where Monica 
Lewinsky played to you over the phone a recording, a tape 
recording, that she was going to send to the President? 

A I’msorry. saythatagain? 
Q In late November of 1997, did Monica ever make a 

tape recording that she was going to send to the President of 
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Page 58 
her own voice and tkn play it LO you on tk phom for your 
comnmmts about it? 

A Yes,skdid. 
Q Can you explain what that event cntailai to tk 

grand&y? 
A WcU,itwas-itwas-itwasanotkrformof 

tk many, many communications that Monica eitkr couriuul or 
Ecd Ex’ed or &livaed OVQ to tk White Honse to have Busy 
give to the President. And this particular tn.% Sk thot@lt 
that it would k mom cffcctive if - k was always more 
receptive wkn k s& to he, tkmfore. sk thought if k 
could kar her voice and speak to him much tk same way sk 

would if sk wee able to dial directly and have him pick up 
the phoae and avoid E&ty’s circnmvcntion that sk might have 
mom success in pmcipitatiag a visit. Aad sa that’s 
pxccisely what sk did de. And sk worked on it a 8rcat 
deal, to tk extent that evm during tk tape recording of 
that conversation sk lisaally gencratcd sort of a fake 
incoming phone. call so that sk could tk.n say, “I’m Miss 

Popular toni&” so that k would not get tk sense that sk - 
was sitting home lonely all tk time. It sounds convoluted, 
itwas-skwantedtosmdatwofoldmessagetohhn: 
numkr one, ha& my voice, you find me appealing, you 
normally can’t resist rk wkn you hear my voice; and numkr 
two. I’m desirable. And sk was hesitant to include any 
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Page 5! 9 
I sexual innuendo for fear that would frighten him, but she did 
2 make one reference. 
3 MR. BINHAK: Let me with Mr. Galligan’s help read 
4 to you from Tape 5, page 4, line 15, and I’ll represent to 
5 you that this tape was recorded on November 20, 1997. 
6 (Transcript mad by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
7 “Ms. Tripp: I love the idea of the tape.” 
8 “Ms. Lewinsky: Okay. Hold on. Do you want to 

9 karthefnstone? Letmeplay--” 
0 “Ms. Tripp: What do you mean? How many are 
1 tkre?” 
2 “Ms. Lewinsky: WelI, there are two.” 
3 “Ms. Tripp: Why?” 
4 “Ms. Lewinsky: Because I made one and then I 
5 didn’t know if it was too -- you know what I mean?” 
6 “Ms. Tripp: Oh, I see. YOU mean you’re not 
7 sending two.” 
8 “Ms. Lewimky: No, I’m not sending two.” 
9 “Ms. Tripp: Okay. Okay.” 
0 “Ms. Lewinsky: It’s just - I bought two tapes, so 
I I’m trying to decide which one I like better, I’m in the 
2 process of making the final, so -- ean I play the first one 
3 for you?” 
4 BY MR. BINHAK: 
5 Q Is that a conversation about that tape? 

I 
A It is. 
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MR. BINHAK: And there’s a lot mom conversation 
about that tape as she plays it to you, but as you move 
forward on Tape 5 to page 27, on line 22. you say to her, “I 
think it’s adorable. I mean, you know, who am I? What do I 
know? I just think that a voice -- ” 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
“Ma. Lewinsky: We thought that memo was adorable, 

too.” 
“Ms. Tripp: I think - what tbe -- the Lucy 

Mercer?” 
“Ms. Lewinsky: Yeah.” 
“Ms. Tripp: Yeah. I did think that was cute. And 

he probably did, too, he just didn’t acknowledge it.” 
BY MR. BINHAK: 

Q #at was the Lucy Mercer memo? 
A Itwasoneofhernotestohimthatalludedto- 

thatshewantedtobeLueyMercertohisFDR. 
Q Do you know where she might have gotten that idea 

from? 
A Gee. Therewas-tkmwasa--Ican’tbe 

speeiiic right now. I do know that we discussed this at 
length and she even did some research on Lucy Mereer with 
Franklin Roosevelt. 

Q Is it fair to say that she thought he would get the 
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Page 61 Page 63 
historical reference to Lucy Mercer and Roosevelt? 

A She was quite certain he’d get tbc historical 

reference. 

Q Moving along - 

A She also made a point of noting tbc transposed 

initials of ber IMIX to Lucy Merccr’s. 

Q So Lucy Mater’s initials, LM; Monica Lewinsky’s, 
ML. 

A And tbenz was another little anecdotal sort of 
similarity. I can’t rcmunbcr what that is right now. 

A JUROR: Excuse me. Can you tell me some mote 

about tbe part - you said she faked a phone call. actcd like 

she was getting a call? 
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“Ms. Tnpp: No. So what did -- ” 
“Ms. &sky: You know? And I’ve just had it. I 

have had it. I have had it_ And I - I don’t want to -- I 
don’t want -thing to do with him. He’s just a disgusting 
(expletive). You know that? He is a real piece of 
(expletive). 

BY MR. BINHAK: 

THE WllNESS: Sbe had planned to - told me at one 

point tbat she had planned to have a beep or cute a beep or 

say there had bao a bozp, “Excuse me. I have another 

incoming call,” and tben make that statement. However - and 

did so and then actually she was quite astonished that I 

called her at the middle of part of the taping. so she had 

two beeps. so - 
A JUROR: Thank you. 

MR. BLNZIAK: Let me then move along to a 

conversation or a piccc. of a conversation that I’ll represent 

to you occurred on November 21.1997. This is Tape 5 at page 

47. line 12. 

Q Now. a%en Monica Lewinsky is saying on page 41, “S 
then she said, ‘Well, he was, you know -- he just didn’t know 
that -- you ln~3w, he thought you couldn’t get off wok’” whc 
is she and * was she talking about? 

A Monica’s talking about Betty. 
Q So Beny is the she? Betty’s talking? 
A Yes. 
Q And wti was Betty referring to when she said, “He 

thought you couldn’t get off work”? 
A ThePI’eSident,becausethepRsidenthadinvited 

her to come owzr that morning. 
Q And wikzn Monica says, “I have decided I am telling 

my dad on Thy. I’m moving to N&v York. (Expletive) 
Vernon Jo& This attorney, be’s going to be another 
Marsha,” what’s she wmmunicarjng to you there? 

A That Vunon Jordan is doing the very same thing 
that Marsha Scott had dune, which was say that they would 
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THE WITNESS: Okay. 
Page 62 

(Transcript read by Mr. Binhak and Mr. Gallagan.) 
“Ms. Lewinsky: Well -- well, you know, and now it 

turns out, you know, that really the way she portrayed last 
week was not really what happened.” 

“Ms. Tripp: What do you mean?” 
“Ms. L.ewinsky: Well, he -- and more, said he 

thought that I wasn’t going to be able to get away from work 
because I said to her at one point, I said, ‘You know, you 
must have been lyinglast week because if he really got mad 
that you didn’t tell him, you know, look what’s happening 
now.“’ 

“Ms. Tripp: Mm-hmm.” 
“Ms. Lewinsky: (Sighing.)” 
“Ms. Tripp: And?” 
“Ms. Lewinsky: So then she said, ‘Well, he was -- 

you know, he - he just didn’t want to -- didn’t -- he just 
didn’t know that you -- he thought you couldn’t get off 
work.’ So really, what it was, was that he just wanted to go 
golfing. You know what? I have deeided I am telling my~dac 
on Tuesday. I’m moving to New York. (Expletive) Vernon 
Jordan. This attorney, he’s going to be another Marsha. 
He is another Marsha, someone that’s supposed to help me, 
someone that says they’re gonna help me and doesn’t, you 
know? And I can’t take this any more.” 
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Page 64 
but lip savicc aud nothing was ham. 

Sbef&mattbcXCwasnoendtothcamountof 
appcasancnt tlq would do. Sbc fdt that they would continue 
to appease hu antil she turned old and gray, but nothing was 

happening. ‘Ihcy didn’t take into aczouat that Monica 

couldn’t cope with this repeati situation by all those who 

bad-tbeResidmtbadpromisedwwuidhelpkr. 

Q AndwheMonicasaysonpagt48,11,12and13, 

‘You know, I’= just had it I’ve bad it I’ve bad it. 

I’vchadit. AndI-Idon’twantanythingtodowitbhim. 

He’s a disgust+ (expletive). You how that? He is a real 

piece of (exphh).” 

WhoisMonicaLcwiuslcy~~totherc? 

A TbcRaidcnt. 
Q AndisdGsapartof~churodothatwas 

building towards tk end of Novanh? 

A It’s building. 

Q Arculcdtbecndycr? 

A Idon’tknowthedatetbatthistookplace. 

Q Lctmecepresenttoyoutbatthiseonversationwas 

recordaion~ber21st ; 

A Oh. llutnight. IftbatwasaFridaynight,it 

wasthtnighttititallhittkfan. 

MR. BIIUHAK: La IDC move along and nsd to you fmm 

page 61, page 61. Tape 5. Monica Minsky at lint 24 says, 

Page 61 - Page 64 
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Page 65 Page 6: 
1 “And I said - and I said, ‘No,’ I said, ‘I’m telling my 1 A I continued to have conversations with Luciannc 
2 panntstomormw. l’mmovingtoNewYorkandwantnotbingto 2 Goldberg, continual to voice my fears about -- not about 

3 dowithyouguys. Icannotdcalwitbthisanymq’Isaid. 3 t&g subpoenaed by the Paula Jones attorneys because I knew 

4 ‘This is too much for one puson.“’ 4 that was coming and, in fact, looked forward to testifying 

5 You respond “Right” 5 truthfully, but I did not want to bc in a position wberc I 

6 And then Ms. Lcwinsky says, ‘1 said, ‘I thank you 6 wouldbccross -uamincdbyBobBennctt.amanwhomIcameto 

7 forthetinsthatYOU’YtbCQlnicetomaodfortbctimcs 7 fear. So in talking to Luciannc, 1 would tell bcr 

8 thatyoubavcn’fv&l,Ibavcnotbingtosay.’ lsaid,‘May 8 mpcatcdly, “I don’t mind being subpoena@ but I just wish 

9 I go now?“’ 9 thxwasawaytodotbiswitboutbavingtobedcposuiin 

0 “Ms. Tripp: And tlrn what?” 10 tk presence of Bob Bamctt. He will find out about the 

1 “Ms. Lmiasky sbc said ‘Yes.’ That’s whco 1 11 tapcs~~ifhcasLsmundcroathI’Ilhavetossy,ynu 

2 sup.” 12 know, that, yes, I have proof, and I’m dead meat. At that 

3 BYMRBIMIAK: 13 point if tbcy know what 1% been doing, I’m dead meat.” 

4 Q What’s b&mica Lminsky describing tlxc? 14 Luciannc made contact indcptmdatt of me with tbc 

5 A TbiaiaaphooccalltbatMonicahadwitbBetty IS Paula Jones attorqs. 

6cmTie. 16 Q Did anyone from tk Paula Jones attorneys call you? 

7 Q Andistbispartofthccrcsccndobuildiog”lam 17 A David Pike, one of tbc partners. I believe, from 
8 telling my patuna tcxnorrow. I am moving to New York and I 18 Radar Campbell or whatever tbc Texas law fd is named, 

9 want nothing to do with you guys. I can’t deal with this 19 calkdmeatbomc. 

0 anymom? 20 Q What did you talk about during that fast 

1 A Yes. 2 1 coovusation? 

2 Q Andonpage64atline2,lvis.Lewinskysays, 22 A We talked about the information I bad about Monica 

3 “I don’t know. I don’t give a (expletive). 1 don’t give a 23 Lcwinsky. 

4 flying (aphive). I don’t give a (expletive) w&t bappcns. 24 Q Did you mention ha name? 

S I don’t cam. I don’t want to talk to bim ever again. 25 A I did not. 

Page 66 Page 62 
1 There’s nothing he could do to redeem himself. I don’t think I A JUROR: I’m sorry, can somebody give me a date as 

2 you understand that_” 2 to approximately when tbat was? 

3 Isthatpartofthecteseendo? 3 BY MR. BlNHAK: 

4 A ItwasbuiIcIing. Yes. Ithittkshewaseryittg 4 Q Do you know when approximately that was? 

5 during this amversation. I’m mixed up a Little bit bemuse S A Sometimcaroundthistime. 

6 itwascertainly-if’yousayitwasonthe21et,wehadhad 6 A JUROR: Which is? 

7 eettversationsaIIdayahoutth.is. Thiswasa-thiswasa 7 THE WlTNESS: Ob. I’m sorry. 

8 big eresum&. 8 A JUROR: I’m sorry, I just didn’t - 

9 Q On page 62 at line 14, Monica Lewi&y says, “Well, 9 THE WlTNESS: November - tbc next to the last - 

0 I don’t - you know_wbaf, Linda? I am msigned. ‘Ihis iS 10 it was before Thanksgiving. I think. so it was tbc we& 

1 whatI’mdoing. IneedtogetoutofhereheeauseI -’ 11 before Thanksgiving. 

2 Cannot - I’m going crazy. I am going absolutely -- ” 12 BY MR. BlNHAK: 

3 You respond “I know. I know. I know.” 13 Q Early twcntiea of November? 

4 Sk says “I am hystetical. I am throwing things. 14 A Yes. 

5 Iamshaking. Myheartwashurtinghefote. Ijusteatt’t.” 15 A JUROR: And when you say the information you had. 

6 A I was afraid for ba that night. In fact, I wanted 16 canyougiveussomeidca- 

7 hertogethermothertocotnedownheeaumI--therewasno 17 THE WITNESS: The tapes. 

8 onewithherandthiswas--whilewehad~,Imean, 18 A JUROR: I’m sorry. bow do you know it was 

9 etTatichehaviortXisedcm ereseendos had happened before 19 Lucianne Goldbag who contacted Paula Jones’ attorneys7 

0 heen= Monica is very dramatic and volatile, this was beyond 20 THE WITNESS: I’m telling you tbat this is what 

1 anythingIhadseen. lhiswasseaty. 21 Luciannc Goldberg told me. - 

2 Q ‘Ihrot.t& Lucy Goldberg, did you have any contact 22 BY MR. BINHAK: 

3 with the atmmeys for Paula Jones? 23 Q AndsoyoutoldMr.Pikeabouttbetapes- 

4 A Yes. 24 A May I add something? 

5 Q Explain to the gtmtd juty how that occurred. 25 Q Please. 

Page 65 - Page 68 
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Page 65 
I A My phone numlxr has always bum unlisted and tky 

2 c&d mc at home_ so I really bad no doubt at all that it 

3 bad been provided by Lucy. as sk bad so stated to me. 

4 Q You told Mr. Pike about tlx basic facts of the 

5 affair but not - tk rclationsbip between Pxsidcnt Clinton 

6 and Monica Lcwinsky but you didn’t give him Monica Lcwinsky’s 

7 name. Is that correct? 

8 A I did and I told him that I bad ban documc&ng 

9 through tape recording this information. 

1 0 Q Did you telI him that Mike Isikoff knew about tk 

1 1 story? 

1 2 A Idid. 

1 3 Q Did you tell him about anybody else who knew about 

1 4 the story otkr than Isikoff and Lucianne Foldbag? 

1 5 A I don’t renxmkr telling him about anyone else at 

1 6 that time. 

1 7 Q Did you decide to take any action, you and Mr. 

1 8 Pike, as a result of this phooc caU? 

1 9 A Yes. Hc - let’s sec. He bad said tbat k would 

2 0 issue a subpoena, but that k would write it in such a way 

2 1 that tbe tapes would not k rquixd to k banded ova 

2 2 because be. too. did not want tkm to fall into tk bands of 

2 3 Bob Bennett. which tky would have. So k said k would 

2 4 write it using tk word. as I believe k said, “writings” as 

2 5 opposed to “documents” for what k was subpoenaing in 

In re: Grand Jury Proceedings MllIl i-: Pagem Thursday, July 29,1998 
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sub- in terms of gifts to hand over. 

A JUROR: But you had discussed this -- 
THE WITNESS: But back to your -- 
AmOR: -- with Goldberg. 
THE UTTNEXS: Yes, I had But back to your 

original question, when I told Lucianx, I’m just not 

positive. I don’t think it -- 
A JUROR: But it was prior to this time. 

THE HiITNEss: oh, yes, sir. Yes. 
A JUROR: Ms. Ttipp, why would you be appalled thal 

they would w specific things that you told them? 

THE WITNESS: Because I didn’t want to be exposed 
as having provided this information. 

A JUROR: But you told tbem. 
IXEWITNESS: Yes,Idid Iwanttobeclear. I 

wanted the information out, I stiU do, and I needed as much 
corroboration as I could come up with to ensure that I would 
not be walked into a perjury trap and armmit a felony or be 
liable. So - 

BY MR BINHAK: 
Q Did you agree where Mr. Pike would send the 

subpoena? 
A Totbc Pentagon. 
Q Why to the Pentagon? 
A Why to tbe Pentagon? Well, fvst of alI, I didn’t 
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addition to my deposition. 

Q Did you sd a date with him for a deposition? 

A No, at - mll. not a specific date, as I nxaU. I 

think we wee juggIing sckdules to see what would best work 

for him. He had planned a tip to Washington some time in - 

sometimeinDecuobaandatf~tIagxxdtothat. 

A JUROR: Excus me. A clarification. Wka did 

Ms. Goldberg know Mooica Lcwinsky’s name? 

THE WI.INESS: I don’t mnember when I told 

Lucianne. - .I 
A JUROR: Roughly? 

THE WITtGSS: I just don’t have a memory. 

A JUROR: Prior to this time’? 

THE WllNESS: I’m sony? 

A JUROR: Prior to this time? 

THE WITNESS: Oh @. Mm-bmm. 

AJUROR: Yes? 

THE WITFGSS: Yes. Definitely. 

A JUROR: And hGke I&oft? 
THE WITNESS: I don’t mmemberifIwastkonewk 

ever did telI Mike tk name. I know I was definitely not tk 

one who told Paula Jones’ attornqs tk name because when 

tky finally did subpoena ba. I was appalled. I didn’t know 

bow tky bad gottm kr name. And I was appalkd because 

tbcyusedspecificstbatIbadgi~themonthcpkminhcr 
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want it going to my attorney, I wanted it coming to me. And 
it couldn’t have gone to my attorney. The reason it couldn’t 
have was there was no way David Pike or his law firm would 
have necessarily known the name of my attorney or the law 
firmandtheideawasnottoletthatlawfirmlmoworthat 
attomey know that I had been in touch with David Pike. And 
it’s important to note that I continual to have collcems 
about my White House provided co&l. 

Q Istbereanyparticularreasontbatyoudidnot 
want Mr. Pike to get the tapes? 

A At that point in time? 

Q Yes. 
A Yes. Iwasterrifiedthattheywouldbeused. It 

wo&d mtainly reveal that I bad been involved in 
documenting this. 

Q Did you tell your lawyer about the contact with Mr. 
Pike? 

A ultimtiy. I did. In the first week of December, 
Ithir&Imetwithhimwiththesubpoenainhand 

Q But once you - when you fvst heard from Pike, did 
you tell your lawyer? .- 

A IthinkI~aphonecall. Itwaspriorto 

Thanks&&g. I think I said I either have a subpoena or -- 
I got tbc subpoena, I think, on my birthday, November 24th. 
IthinIcIcalIedhimshortIvthereafterandwearram&to 

Diversified Reporting Set-vices. Inc. (202) 296-292~ 
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Page 73 hge 75 

1 meet after the holiday. I AFTERKOON SESSION 

2 Q But you didn’t tell your attorney the first night 2 (150 pm.) 

3 you bzard from Pike. 3 u-ipon, 

4 A Idon’t rememberdoingthat. No. 4 LINDA R. TRIPP 

5 Q Did you tell Monica Lwins!q about hearing from 5 wa5 nxalled as a witness and. afta having been previously 

6Pike? 6 w sworn by tk F-on of tk Grand Jury, was aan;i3ed 

7 A No. 7 sod rstifti furth as follows: 

8 Q Why not? 8 EXAMINATION (RESUMED) 

9 A why not? 9 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I just want to remind 

0 Q Yes. JO you &at you’re still LlrKkr oarh. 

1 A IwasnottellingMonicaanythingaboutstepsIwas 11 THE WITNESS: Yes, ma’am. Thank you. 

2 takingtoensurethatIdidn’twalkintoapejurytrap. 12 BY h4R. BIN&% 

3 Q Whenyourattomeyfinallysawthesubpoena,didhe 13 Q Allright Weicrmcback, Ms.Tripp. 

4 have any questions for you about the subpoena? 14 AMyou. 
5 A He laughed at the subpoena. He said, “How 15 Q You’re tbt sag Ms. Tripp that was here this 
6 completely bizarre.” Because by this point, he was aware of 16 maning and on the previous occasions? 

7 tbe tapes and thought it was a poorly written subpoena 17 A Iam. 

8 because it -- by the use of the word “writings” as opposed to 18 MR. BINHAK: All right. Madam Foreperson, do wr 

9 “documents” something or other it meant that technically we 19 ha= a quorum? 

o did not have to comply with turning over the tapes. 20 THE FOREPERSON: Yes. we do. 

1 Q Did you explain to him that you had discussed with 21 MR. BINHAK: Is the grand jury in session? 

2 Pike about how to word the subpoena? 22 THE FOREPERSON: Yes. 

,3 A No. I just said, “Oh, isn’t that great?” 23 MR. BINHAK: Are there any unauthorized pecqk in 

#4 MR. BINHAK: Madam Foreperson, I see that it’s time 24 dr mom? 
:S for lunch and this would be a good time to stop, if that 25 THE FOREPERSON: No. 

Page 74 Page 76 

1 comports with your schedule. 1 MR. BINHAK: Thank you very much. 
2 THE FOREPERSON: It meets with my schedule. 2 BY MR. BINHAK: 

3 MR. BINHAK: With your permission, then, I will ask 3 Q All right. Ms. Tripp, just before the lunch break, 
4 Ms. Tripp to return after the lunch break, in an hour. 4 we were talking about your discussions with Mr. pike and 
5 THE FOREPERSON: In one hour. 5 wlehadgottenthroughthefactthathehadgivenyoua 
6 THE WITNESS: Thank you. 6 subpoena and your dealings with your attorney qarding 
7 MR. BINHAK: Thank you. 7 that subpoena_ 
8 (whereupon, at 12:31 p.m., a luncheon recess was 8 Did there come a time in Novanber where you stopped 
9 taken.) 9 taping? 
0 ***** 10 A I’mnotsurethedate. Iknowitwasthedatethat -. 

11 I discussed taping with my attorney. 
12 Q Okay. And was that after you got the subpoena or 
13 before you got the subpoena? 
14 A After. 
15 Q Okay. And why did you stop taping? 
16 Q Because at that point in time, my attorney advised 
17 mthatitwasillegaltotape. 
18 A Illegal to tape in Maryland? 
19 Q Hedidn’tspecifyinMaryland. Hejustsaiditwas 
20 ilkgaltotape. 
21 Q Okay. And you understood that to mean making 
22 recordings of phone calls without the consent of all the 
23 parties on the line. 
24 A No, I understood it to bc illegal. I didn’t 
25 understand -- because we didn’t address how it was illegal, 
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Page 79 1 
Q When she came back from her travels. 
A She came back from her travels, I believe, the I 

1 
Page 77 

1 it was just illegal. 1 

2 Q When you stopped taping after the last tape, did 2 

3 you undo the telephone taping system that you had up in your 3 weekend or Friday, the 5th of December, some time in that 
4 house? 4 timeframe or that weekend. 

5 A Eventually. 5 We talked Monday, the 8th of December, at work. 
6 Q But at firsf did you do that? 6 Put aside our differences, apologized and I talked to her 
7 A No, at first, I just put it on the floor next to 7 about the behavior that had brought this about. And she 
8 the couch where it had been with that extension and primarily 8 shared other information with me and we talked extensively 
9 wasn’t using the Monica phone. 9 that night on the phone as well. 

1 0 Q Did you have the -- you said when you first were 0 Q Okay. So from November 21st to around December 
1 1 discussing setting up the tape recording that you would leave 1 Stb, you had no contact with her, regardless of whetha you 
1 2 the tape recorder with a tape in it and the buttons depressed 2 wae taping, because she was away. Is that fair to say? 
1 3 in such a way that as soon as you picked up the phone it 3 A That’scorrect. I’mtryingtothink. I think 
1 4 would start recording. Is that the way you left it when you 4 that we did have a tape recorded conversation earlier in the 

1 5 stopped taping? 5 day of the 21st, but following the subsequent conversations, 
1 6 A Itcametomyattentionthatthatiswhatihad 6 andtherewereseverallaterthateveningwhenIwasinmy 

1 1 done. Yes. 7 bedroom,Werethelast. 
1 8 Q Now, I think just before the lunch break you 8 Q Andthen-sothat’sthe21stofNovembcz. 
1 9 alluded to a fight that you had with Monica J_.ewinsky around 9 A Yes. I believe so. Yes. 
2 0 this time. When would that have started? !O Q And then after that, you found out that taping was 
2 1 A 1 believe it was the night of the 2lst. It was in !l illegal from your attorney. 
2 2 that timeframe, anyway. It was either the night of the 2 1 St 12 A That’s right. 
2 3 or the following night, but it was in that timeframe. !3 Q But from the 21st to the 8th. you weren’t talking 
2 4 Q Was that before or after you stopped taping? !4 with her and you weren’t recording. 
2 5 A That was before I stopped taping. !.5 A Actually, my recollection is that we did talk 

Page 8u 
1 significantly. a lot of phone conversations and in pason 

2 conversations, on the 8th. 

3 Q Now, what was this fight about that you had with 
4 Ms. Lcwinsky? 
5 A The crscendo was building and by the late evening 
6 oftk2lst,IkdnevzrsuaMonicainastatetktskwas 

7 in that night. Sk was - her behavior was frigbtahg. 

8 SkwastiueatadngBUty-tomc,thatskwas 
9 going to thwtm Be%y and tk President saying things that 

1 0 sk hadn’t said before. And I don’t mc~n in tams of 

1 1 physical harm, more or less blackmail kind of things. Sk 

1 2 was absolutely kside haself. Scrcamiug, cry& 

1 3 And actuaIIy, tk catalyst was I said ‘You cannot 

1 .4 page kr at this time of night and in the state you’lrt in. 

1 5 You really bavc done a~ougb today and you uad to cool down, 

1 .6 calm down. You absolutely can’t do this. Tlq are going to 
1 7 call you a stallccr. You’re acting in a way that is 

1 .8 compktely indcfcnsiblc. I don’t know what else to @I 

1 9 you.” 

2( 0 And sk wouldn’t - tbis is one of tk times when 

2. 1 Monica absolutely would not k%r me. Sk was SC& in my 

2: 2 ear. I cut off oue of the convaxations. I said ‘Look. 
2: 3 Monica. I just can’t listen to this any mcne.” 

21 4 And then finally, our last convasation late 

2: 

Page 78 
1 A JUROR: Excuse me. Is this Deccmkr or November? 

2 THE mESS: Novemba. 

3 A JUROR: Okay. 
4 THE WITNESS: Prior to tk wuk prior to 

5 Thanksgiving. 

6 A JUROR: Thank you. 

7 THE WITNESS: You’re wdcomc. 

8 BY MR. BINHAK: 

9 Q Okay. So you had a fdt sane time on or about 
0 N0vunbcr21, 1997? _ 

1 A Vay late at night. Yes. 

2 Q Okay. So within a couple of days of that or on 

3 t&day? 

4 A My recollection. it was probably on that day. 

5 Q Andthenitwassomctimcafrathatthatyou 
6 decided to stop taping? 
7 A It was significantly aftu that. It was tk first 

8 w&kin~bnwbcnIdecidedtostoptaping,whenIkd 

9 b&n told it was i-1. 

1 Q Okay. And how long did tk fdt bdweu~ you and 
1 Ms. Lewinsky last? 

2 A From that moment until sk rctur& from her 

3 travels. the end of tk fvst xek of Dannbu. 

1 Q Around December 9tb? 

5 A No. What doyoumean? h%cnI stopped? 5 that evening escalated beyond any - any common-scnsical 

Page 77 - Page 80 _ 
Diversified Rcnorting Services. Inc. (202) 296-2924 



4333 

In re: Grand Jury Proceedings Multi-Pagem Thursday, July 29,1998 

Page 81 Page 62 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

D 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

sort of way to end the conversation. I just said, “Lock. 
You are clearly going to do what you want. I think it’s 
VeryilladvisedandIjustcan’tbeapartytothisany 
IllOlT.” 

BY MR. BINHAK: 
Q When did you receive your subpoena from David Pike’ 

Isaid”Youhavecrossedthcline. Thisisfar 
worse than anything you’ve done before and I can’t be a party 
to it.” And I said, “I need to be removed from this.” And I 
hung up the phone. 

Q That’s right around November 2 lst? 
A Lateintheevening. 
Q Okay. Andafterthafdidyouspeaktoheratall 

any firrthcr that night? 

A No. Shecalledrepeatedly,repeatedly,repeatedl~. 
For hours. 

A JUROR: Ms. Tripp, what was it that you couldn’t 
beapartyto? 

THE WITNESS: ?be behavior that she was going to 
demonstrate to the President and Betty at that hour of the 
night and just continued. 

A JUROR: Like calling them? 
THE WITNESS: m calling, sayins things that 

she was going to be saying on the phone. It was irrational. 
It was just -- this wasn’t the time of day to do it. You 
know, she was even thinking of going over to the gate. 

A JUROR: It was late? 
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A I believe it was delivered on the 24th of November. 
Q What did you do with the tapes around that p&xl 

of time? That you had created already. 
A Ihadatsomepointintime,andI’mnotsumof 

the date, I’m just completely unclear whether the day I 
dropped tbem at Kirby’s office was -- 

Q kst, you dropped tbem off at -- 
A My attorney’s office. 
Q And your attorney was Kirby - 
A Kirby. 
Q Okay. 
A Andaskedhimtoholdhimforsafekeepingbccause 

I became afraid with subsequent couversations with David 
PikethattheywouIdttytousetlmxnintestimony,rebieve 
them, despite the fact that they had assured me they would 
not. 

David Pike made it clear to me in another 
conversation that his primary goal, of course, was in the 
defense of his client and tbe tapes would show a pattern 
of behavior, be thought, which would validate his client’s 
claimsandsomuchashedidn’twanttoputmeinabad 
position with Bob Bennett, he was very, very eager to get 

thetapes. 

Page 82 
1 THEWlTNEss: hwaslate. vuyhne. Iwasin 
2 bed. 

3 A JUROR: Wbat was sk saying? 

4 THE WITNESS: Things sk was going to say to tbxn. 
5 Look. You know, I don’t runanba the exact words. I can 

6 just tell you that it was so out to lunch tbat I - I just 

7 tuned out I just said, “I cannot do this any more, Monica.” 

8 This had happenai before with us, but not to tbis 

9 extent. Ikddonetbisvcqsamcthingtwice,atkastin 
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my nxmory twice, and each time sk promised that sk would - -. 
sk would - kr behavior - it was always - my concun 

always was, and I always ma& it char to her, I ~tiU to 

this day, and have told Monica this repeatedly, find it 

amazing tbat sk would humiliate krsclf and kavc krsclf 

OpentochrvHesbydoingthe~ofrcpcatedpagingand 
harassing of Rctty Cur& that sk did. And tbc irmvcrcnt 

way - and this is still tk Pmsidcnt of tht Unitcd States 

and his personal secrctaiy and yet tbc absolute irmvucnt 

irresponsible sort of frigbtmingly threatening way she wouid 

kranguetkm. 

That didn’t botha Monica because the only gcal 
was the end in sigh& which was to get what sk wanted. 
Anditwas-thisparticulartitkwaswo~tktiotba 

times. I don’t know tbat I can give you any more specifics 

&all that. 
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Page 84 
Q After you received the subpoena from Pike, did you 

have a conversation with Pike on the telephone? 

A Idid. I don’t remembcrtbedate. I remember that 
his concern was that Kathleen WilIey had somehow or 
another - my testimony had to follow Kathleen Willey’s 
testimony and somehow or another the date was going to be 
changed. 

I brought that up to my attorney who said, “Well, 
that’s fine. We’ll let them know by letter that we’ll agree 
to theii request to change it.” But for some reason, I 
recall that it was more my request than &h-s, even though 
my attorney never knew that. For some reason, I didn’t wan1 
to do it that day and I don’t remember why. 

Q Did you talk to David Pike about taping? 
A Yes. 
Q What did you discuss with him about taping? - 

A Well, when -- following my conversation with Kirby 
where I was informed that it was illegal, I relayed this tn 
David Pie and he said, ‘No, it’s not.” And then be said, 
“Well, let me do some research.” And he called me back and 
said “Well, he’s right, actually, it is in your state.” 

And he said, “I’ve done some research,berearethe 
eleven states - n He said, “It’s easier for me to just go -- 
based on my research, show you the states it’s illegal in as 
opposed to legal because it’s legal in most states, it’s 

/ 

I 
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Page 85 
1 illegal in these eleven states.” Or whatever it was. 

2 Q Was Maryland one of the states that k told you 

3 about? 

4 A That’s right. 

5 Q And what did you do about taping once you received 

6 now advice from your attorney and Pike? 

7 A Well, I didn’t tape. 

6 Q Now, let me just get tk time.frame straight. 

9 You’ve got November 21st, you have tk fight with Monica 

D Lcwinsky begins, correct? 

1 A That’s right. 

2 Q November 24tb, you receive your subpoena from tk 

3 Jones people. 

4 A And I didn’t tell Monica about that, that day sk 

5 was in the Off-Ice. 

6 Q And tkn some time after that. you spoke with David 

7 Pike? 

8 A Some time after that. k gave me tk information 

9 about tk legal v-us i&gal, but that followed my 

0 conversation with my attorney. 

1 Q Your own attorney. And then was the conversation 

2 with Pike about what places it would be legal or illegal 

3 to tape kfore patching up tk fight with Ms. Lewinsky or 

4 after? 

5 A I was going to New York OVQ Christmas and New York 
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Page 86 Page 8~3 
was a state where you could tape and he - I bad told bim I 

was going to k in New York after k had given me the list, 

so I think it was after, but I’m not sunz. 

Q Okay. Now, you also said earlier that you 
reestablished contact with Monica Lcwinsky? 

A Sk reestabtished contact with me on tk 8th of 

December in the morning. 

Q And that was at work. 

A Yes. 
Q And did you pat& things up at that time? 

A We did. I think we both felt terrible about it and 

I kd felt very guilty about Monica’s being sort of left 

hanging in such a completely ruined state. But on tk otkr 

hand, I felt like sk wasn’t tuning in, so it really didn’t 

matter, but over time. I felt more and more regretful that I 

had kft ha in the lurch. 
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“And what you did to mc two w&s ago,” what is sk refaring 

to? 

MR.BlNHAK: Letmenadtoyouwithtkklpof 

Mr. Galligan from page 23. page 79, line 4. 
(Transcript read by Mr. Binkk and Mr. Gall&n.) 

“Ms. Lcwinsky: (Crying.) And what you did to me. 

tWOWdSilgO--" 

'N4s. Tripp: Oh, that doesn’t count.” 

“Ms. Lewinsky: Oh, really?” 

“Ms. Tripp: No. Not tkt - that was - ” 

“Ms. Lewinsky: Do you know bow many times I called 

A Wkn I cut off cnmmunications. 

Q And wkn sk says, “And tko you fmally put it off 

tk hook and I kept saying that’s - I just would drone on,” 

what is sk referring to then? 

A I litaally lost count of the number of voice mail 

messages sk kft that night on tk machine. It was just an 

amazing numbu. 

Q And thm on p+ 80 at lint 6, Ms. Imvimky says, 
“Will you just say to mc ‘I’m mad at you and doo’t talk to 

mefor24bours1andthentakc24kufiu,cooloffandubcn 

have a conversation with me?” 

A Mm-bmm. 

Q Wkt is sk communicating to you rhcrc? 

A Skkdahardtimewithmyjustcuttinghaoff 

complctcly because I think at that point in time kr mothu 

andIwnaepmkblytbeonlypcopltskwask~~)cvcl 

of in depth conversation with. 
A JUROR: Could I ask a question? 

Duringtbistimwfncytifeltlikeonlyyouor 

kr motha could ban any kind of in ckpth convusation with 

her,didyoumrcntaeainonkdyouardcavorcdtocall 

Marcia Lewis? 

15 THE WITNESS: No, I - Monica, althou& sk had 
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you on the phone?” 

Page 87 

“Ms. Ttipp: Yes. But so many -- ” 

“Ms. Ixw-insky: And then you finally put it off the 
hook and I kept saying that’s the (inaudible). I just would 
drone on.” 

“Ms. Tripp: Because I krmv I was going to scream 
at you like a maniac. I knew that because YOU WeIt -- ” 

“Ms. Lewimky: Will you promise me something?” 
“Ms. Tripp: Not ‘Don’t hang up again.‘” 

“Ms. Lewinsky: No.” 

“Ms. Tripp: What?” 

“Ms. Lewinsky: Will you promise me that if you 

ever get mad at me, which is possible, I know it’s very easy 

to get mad at me -- ” 

“Ms. Tripp: Look, Monica. You do not have to be 
afraid of me, do you understand that?” 

“Ms. Lxwinsky: No, no. Ihat’s not what I’m 

saying.” 

“Ms. Tripp: Oh.” 

“Ms. Lewinsky: Will you just -- wiIl you just 
say to me, ‘I’m mad at you and don’t talk to me for 24 hours’ 
andthentake24hourstocmoloffandthenhavea 
conversation?” 

BY MR. BINHAK: 
Q When Monica Lewinsky says at the top of page 79, 
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Page 89 Page 9 
1 said on more than one occasion. “It would be nice if you 1 right away. except of course the job. it was always thc job 
2 could meet,” for some reason did not encourage it. 2 and still Vernon Jordan wasn’t doing rcaliy anything. even 

3 Remember that for as long as I’ve known about 3 thoughhehad--sbehadspokentohimandtherehadn’tbeen 
4 the relationship, her mother and I gave her completely 4 any real movcmux 
5 disparate advice and, in fact, I don’t believe I maligned 5 Q In the fiit conversations that you bad with 
6 her mother, but I said things that made it quite apparent 6 Ms. Lewinsky after the fight, did you use the phone that was 

7 toberthatIwouldbebrutallyfrankwithhermotherin 7 sd up with th: tape rezcording &vice? 
8 tennsofhowIfelthermotherwasgu&ngMonicaonthis 8 A No.Itidn’t. IusedthepboneIprcf~touseall 
9 issue. So it would have heen, I think, a trifle touchy. 9 tbc time, which is the kitchen phone where you walk around 

10 A JUROR: Thank you. 10 and do things while you’re on tk phone. 
11 THE WITNESS: You’re welcome. 11 Q On tk 9th of Decemba, did you have a conversation 

12 BYMILBINHAK: 12 with Ms. Lewinsky? 
13 Q Ms.Tripp,alsooatape23’atpagelO,Ms.Lewinsky 13 A Ycs,Idid. Anditwasdtingthattimeperiod 

14 says to you at line 20, “Well, the phone call wasn’t from the 14 wkre I was wrapping gifts and at one point, and I’m not sure 
15 creep, it was fium Betty, so I don’t know.” And then she 15 what tbc date was, I anse rhc phone at UIC coffee table 
16 says, “Did you enjoy your day off?” 16 wkze I was wrapping the gifts and was completely unaware of 

17 And you say, “Oh, yes. I got a lot done.” 17 that until tk next wpk and that phone actually recorded 
18 And tlxn Ms. Lewin&y responds, “I miss you. 18 that cQnvlxsation. 
19 You aren’t allowed to be gone.” 19 Q So you’re saying on December 9th you recorded a 
20 What was she communicating to you them? 20 conversation betwm you and Monica Lewinsky. 

21 A I don’t even know the context. I’m sorry. 21 A Right. That was completely inadvatent. 

22 Q Well,thisisafter-thisisafterthefutand 22 MR. BINHAK: Okay. Can I just finish these two 

23 she says, “Did you enjoy your day off? 23 questions and then I’ll come to you, pbse? 

24 A Oh. No, I really don’t know what day that was. 24 BY MR. BINHAK: 
25 I’msorry. I don’tremember. 25 Q On the 9th. did you already know at that time that 

Page 90 Page 9; 
1 Q Okay. When shesays, “Imissyou. Youaren’t 1 it was illegal to make tapes? 
2 allowed to be gone,” would that be an indication that you 2 A Yes. I had stopped recording. 
3 patched up the fight? 3 Q When you recorded that conversation on the 9th, did 
4 A Oh, yeah. Absolutely. It was -- the only day that 4 you realize that you were recording that particular 
5 Irecallbeingoffwasthe20thofDecember,sothatcan’tbe 5 conversation? 
6 right. I’m not sure what date this was. 6 A No, because the recorder stayed on tbe floor, where 
7 Q Did Monica Lewin&y give you a birthday gift? 7 it never was when I was recording, but the phone I picked up 
8 A Shedid_ ‘Ibemomiqofthe24th. WbenIean~ 8 and put it next to me, so, no. 
9 into my office. there was a gaily wrapped package with cards 9 MR. BINHAK: I’m sorry. I think there was a 

10 and a poinsettia cloth handkerchief tied in a bow. And she 10 question. 
11 left a note with th-catd saying, “I know you don’t want to 11 A JUROR: That was my question. 
12 accept this” and blah, blah, blah, “but please do.” And I 12 BY MR. BINHAK: 
13 left it there until, actually, she got back and she insisted 13 Q Did you have other conversations with Ms. Lewinsky 
14 thatIopenit. 14 bathe 1Othandthe llth? 
15 Q After you made up with Ms. Lewinsky, did you start 15 A Yes. 
16 talking with her at night on the phone again? 16 Q Did you do those on the phone where the recording 
17 A Immediately. Including that night. 17 device was set up? 

18 Q What were those conversations about? 18 A No. Again, I was on the kitchen phone. 

19 A nKy wzre inemasiqly about now the job. ‘I&IT? 19 Q So there’s no tapes for the 10th or the 1 lth, then. 
20 came a time when the President had told her about the witness 20 A No. 
21 listandI’mnotsurewhatdatethatwas,butthathehad 21 Q Okay. Did you have a conversation with 

22 comeintoinformationthatshe-hernamehadappearedon 22 Ms. Lewinsky from your home on the 12th of December? 

23 thewitnesslistfortbePaulaJooescaseandwetallredabout 23 A Yes. 

24 that at great length. 24 Q Okay. where did you have that conversation from? 

25 I don’t remember what we started talking about 25 A Again, on the couch and I’m not sure whether it was 
_^ _ ^^ 
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Page 92 
1 the 9th or the 12th that I was watching a movie in the family 
2 room and so picked up the phone in there. 
3 But in any event, I did not realize that the 
4 tape recorder was going and I, at one point, for whatever 
5 reason, looked down, I don’t know whether it was to get 
6 wrapping paper or just what, and saw the recorder actually 
7 going around, realized it was on, and made a decision. 
8 Q All right. Let’s start before you realized the 
9 tape was going. On the 12th when you were making this 
o recording, you’re saying when you started using the phone, 
1 you were inadvertently recording. Is that correct? 
2 A That’s correct. 
3 Q But at a certain point in the conversation, you 
4 realized that you actually were recording. 
5 A That’s right. 
6 Q And then you said you made a decision. 
7 A Right. 
8 Q what did you decide to do once you malized the 
9 tape was actually running? 
10 A 1 decided t0 COrItinLE h3 tape. 1 figured -- When 

~1 I realized what had happened, I realized I was probably going 
!2 to go to jail anyway and just go ahead and do it. 
!3 Q Why did you think you were going to go to jail 
!4 anyway? 
!5 A Because it was illegal and I now had broken the 

Page 9r 

Multi-Page TM Thursday, July 29.1998 

I Pq 95 
1 At the time that I had been told it was illegal, no 
2 one told me that the fact that I didn’t know it was illegdi 
3 was tant2.mount to it not being illegal. I didn’t know thE 

4 I just knew that I had been told it was illegal, therefore, I 
5 couldn’t make that decision to tape. 
6 Onthe12th,whenIrealizedIhad,Ireallydid 
7 figure I’m done for and I need to protect myself on the o*zer 
8 count, I am not going to be convicted of perjury, so I m&z 
9 the decision to continue. 

1 0 MR. BINHAK: And let me represent to you that Tape 
1 123wasmadeonthe12thofDecember. 
1 2 THE WITNESS: Okay. 
I 3 MR. BINHAIL And on Tape 23, page 44, you w to 
1 .4 Monica lewinsky: 
I .5 “Ms. Tripp: I can’t believe you got in them on 
I ,6 Saturday.” 
1 17 “Ms. Lewinsky: I can’t, either, after the thin@ I 
I !8 was saying.” 
1 19 “Ms. Tripp: I mean, it’s just amazing to me. 
; !O There is no predicting that man. The time was right.” 

: !I BY MR. BINHAIC 
1 !2 Q Wbat’sMonicaIewin&ytellingyouabout,whenQ: 
: !3 says -- or what are you saying when you say “I can’t believe 
; 14 you got in there on Saturday” and she says, “I can’t, eithc. 
; !5 after the things I was saying”? 

I Pagz 9r 
I A This date, this is tbe 12th of December tape? 
2 Q Yes. 
3 A That she had gotten in that preceding Saturday. 
4 Q Did Monica Lewinsky know that you had receivec a 
5 subpoena from the Jones people on December 12th? 
6 A Yes. 
7 A JUROR: Excuse me. On December 12th? 
a MR. BINHAK: December 12th. 
9 A JUROR: I thought you indicated - 

1 0 THEWITNESS: Idid. Yes. Thequestionheaskd 
1 1 waswassheawareonDecember12th,as1undersmodit 
1 2 correct? 
1 3 MR. BINHAK: That’s the question I asked you 
I 4 BY MR. BINHAK: 
1 5 Q Did you talk to ha about your trip to your lawyer 
1 6 and what you discussed regarding the subpcena with yore 
I 7 lawyer? 
I 8 A Yes. Except that everything I relayed to Monica 
I 9 about my conversations with my attorney, everything was 
2 10 false. 
2 !I Q Howwasthat? - 
2 !2 A Itwas- it was my intention to have Monica 

h2 
2 
2 

2 Q It was illegal to tape? 
3 A It’s illegal to tape in Maryland. 
4 Q Is there anything else that influenced your 
5 decision to continue taping on the 12th? 
6 A Well, first of all, the notion to tape in the 
7 beginning was fear-motivated it was protective, it was to -- 
8 it was, in my sense, a way to document that I was not 
9 perjuring myself and thus committing a felony, to ensure that 
o I would not go to jail_ 
1 I, unlike, I guess, many was not aware that perjury 
2 in a civil case is not important. I thought telling the 
3 truth under oath was important and I still believe that. 
4 In any evenf so the decision to tape was not take lightly. 
5 I felt I had no choice. I felt I was backed in a corner. 
6 I knew what they were capable of, they being the 
7 White House. And I made a conscientious decision after a 
8 great deal of thought to arm myself with record. 
9 Once I found out it was illegal, I was completely 
o convinced that I was already in trouble, but I figured the 
l act of doing it anyway on purpose was, though, tempting 
‘2 because there were a lot of things going on during this time 
,3 period with Vernon Jordan which I waded to arm myself witi 
:4 record with and didn’t, I felt like I was sabotaging my own 
:5 protection. So -- 

13 believe that I was continuing to entertain thoughts of being 
14 a team player and so it was important that she believe tber 
I5 Iwastakingstepstoensure that I could do that. 

Pwe 93 - POE? 96 
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Page 97 
Q Did you tell her that you had spoken to Pike, to 

Mr. Pike? 

A No. No. 

Q Forthesamereason? 
A Weti, yes. &finitely. 

MR. BINHAK: IA me read to you from Tape 23, now 

from page 60. 
Ms. Lewinsky at line 3 says, “But did -- did you 

intimate to Kirby that you Q not know of other people?” 

‘Ms. Tripp: No. Idi&‘t intimateanything. This 

didn’t even cQnx up.” 
‘Ms. Lewinsky: oh. Okay.” 
‘Ms. Tripp: Until be asked the question. And then 

it did come up.” 
l Ms. Ixwinskyz Right.” 

“Ms. Tripp: I nxan, be’s my attomey. I have 

to - I have to be honest with him. I didn’t get into 
de~hutIhadtobebooestwithhimbecauseIcannot 

allow myself to go into a situation with an attorney at my 

side and be blind-sided” 
“Ms. Lewinsky: Right. But can I ask you a 

question? If there are only two people that you know that 

you know, you and me -” 
‘Ms. Tripp: Look, Monica. I’m not perjuring 

myself for you or him_’ 
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Page 98 
THE WITNESS: Mm-bmm. 
BY MR. BINHAK: 

Q Is tbis a snippet of a conversation where you and 

Monica Lcwinsky are talking about what you discussed with 

your attorney? 
A That’s right. 
Q when Monica Lewinsky on line 17 says, “If thue are 

only two people that know that you know, you and me,” what 

waSshcEhliXlgto? 
A I’m not sure in this cantext whctha sk’s -. 

talking-because,= bcr,thingschan&. Priorto 

Monica’s subpoena - and what date was this? 

Q ThisisDecunberl2th. 

A Okay. This was most likely then about my knowledge 

about Katlka Wilky bccausc it took a new tum wlxm Monica 

was subpoenaed, but prior to that, the entire focus of Bruce 
Lindsey, Monica Lcwinsky, messages I ruxived through Monica 

of statunents made by tk President, were all designed to 
color my testimony in a pajurious way about Kathkxn Wilky, 

not about Monica Lcwindcy. At that point in time, I don’t 

believe that anyone knew that I Lncw about Monica Lcwinsky. 

Q Moving on on Tape 23 to page 60. Iine 22 - 

A I’m sorry. what page, 60? 

Q Sixty. At line 19, you say, “Look, Monica. I’m 

not pajuring myself for you or for him.” 
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Page 99 
Ms. Lewinsky says. ‘uh-uh.” 

“Ms. Tripp: For no one. And this is why he’s very 

intent on gehng it quashal, you know? Hc said lx’s also 

trying to look at how I can plead the Fifth and so -- it’s -- 
you know, his wbok thing was hc. to his cndit. didn’t want 

to know anything and thank God. He said, ‘Look, you know. 

none of this - “’ 

Ms. Lcwinsky interrupts and says, “But really, tlx 
one you could say would be-’ 

A Right. 
Q WhatisMonieaLcwinskysuggcstingthaewhenshe 

says’Theoncyoucouklsaywoukl~ 
A We~IinpartroldhathatKirbybadsaidtbat 

it was clear from my subpoena and from his experience. that 

I’d be asked about otkx women, which I already knew. And I 
did tell Monica that. 

Ha suggestion here is that I could tell Kirby and 
thus testify this way. that the other women -- in this case, 

another woman I was aware of -as having a 
sexual relationship with President Clinton. 

Q Onthebo#omof83ofthesametape,page83,tbe 
same tam Ms. Lcwinsky at line 21 says, “I will help Kirby 

then. I will m& Kirby and I will help him. I don’t care. 

But - and I don’t know if you can say this, maybe this is 
insulting, I’m not sure. but could you just say to him. ‘No 
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Page 100 

matter what you might think and no matter how stupid you 

might think it is or how tbcy might already suspect it or how 

they already might know, you will not intimate to Bennett or 
the other one or anyone else.“’ 

What is Monica Lcwinsky communicating to you there? 
A ShcwantcdmtocaUKirbyandmaktitvay,vcry 

ckartohimthatifinfacthebecamfamiliarwithhername 
that it was never i&natal to Bob Bennett or to anyone else, 

Mitch Ettinger, his associate, or anyone else. She was 
tenif& that kx name would comt up in conjunction with mc 

and having information about other women who had had sexual 

relationships with the President. 

Q Now, you said that by the 12th it was after the 

12th tbat Monica Jhvinsky karncd about being on the witless 

list for the Paula Jones ease. 

A Ibelieveso. Mm-hmm. 
Q Did she tell you who told her that she was on the+ 

witness list? 

A Yes. Shetoldmeimmediately. 

Q And what did sk say when she told you immediately? 

A SbesaidthattbcPresidentbadtoldberthatshe 

was on the witness list provided to Bob Bennett and explained 

to me what a witness list was. 

Q Did she describe th: convasation she had with the 

President regarding tlx witness list? J 
Page 97 - Page 100 
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Yes. 
Page 101 

What did shz tell you? 
She told me that he said -- 
“He” being the President? 
“He” being the President. That -- 
SO according to Monica kwinsky, the President 

told you what? I mean the President told Monica Lewinsky 
what? 

A The President told Monica that this was nothing to 
worry about, it was a big fishing expedition, they were 
casting a wide net, they knew nothi% it was most likely 
based on rumor and innuendo having to do with a ridiculous 
stalker theory. Things of that nature. He was clearly not 
alarmed and made Monica not alarmed. 

Q Did he give Monica Lewinsky instructions about 
what she should do if she was actually asked about the 
relationship that she was having with the President? 

A Yes. 
Q What did be say? 
A Well, 1 think it’s important to note that this 

subject had come up with them before but in a less strident 
way. They had always had a story for what they would say if 
phone calls were ever discovered or if her repeated visits 
were questioned. There was always a plan and he had always 
used the m “Deny, deny, deny.” 

Page 102 
1 At this point -- except in the case of phone calls 
2 where he had come up with some bizarre youth program 
3 coordinator idea. In this ease, he said that she must deny, 
4 deny, deny; that be intended to; that this was not a problem 
5 because they were both going to deny any sexual involvement 
6 at all and that there was literally no way they could prove 
7 it, despite what evidence existed. 
8 Q Did the President discuss with Ms. kwinsky the 
9 names of other people who were on the witness list? 
0 A She did. I do&remember the names that she said 
1 were on the list, but I remember the name she left off. 
2 Q And what were some of the nameS or any of the names 
3 that she left off? 
4 A Well, for sure,- and I even think Marsha 
5 Scott, if I recall correctly. I was less amazmed about who 
6 was left off than the fact that -- the very fact that Monica 
7 appearedonthewitnesslistwasaclearsignaltomethat 
8 the Paula Jones attorneys were moving forward. 
9 Q Did Monica Lewinsky have an opinion about what the 
!O effect of-not being on the list was? 
!1 A Oh, she and the President both thought that it was 
!Z clear that they didn’t know what they were doing. That it 
!3 was just -- 
!4 Q That who didn’t know what they were doing? 
!5 A The people who were subpoenaing people who could 

Page 103 
1 provide this sort of testimony that wtid help establish a 
2 pattern of conduct. 
3 Q So in other words, they thou& that the Jones 
4 people didn’t know what they were doing if they left off w 
5 m the witness list. 
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A Yes. Exactly. 
Q And why did they believe thar? 
A kxauseitwassocommonly paderstood and known 

that anybody who had any real insi& knowledge would 
ceztakIy know aboum opposed to Monica 
Lwinsky, who very few people knew about, at least from the 
President’s perspective. 

Q Did the President and Monica Ixwinsky discuss 
Vernon Jordan during this wnversaticm? 

A Yes. 
Q According to Monica Lewi&y, what did the 

President tell her about Vernon Jordan? 
A ThePresidentwasgoingtosaetoitthatVernon 

found her an attorney who would help her with this. 
Q AndwhatdidMticaLewin&yunderstandthatto 

mean? 
A SbeundersWodthattomeanthatshewastonztain 

the services of an attorney that Vernon Jordan found ha and 
thatshewastosot&ifyastohowthzyhadjustr&zsed. 

Q Did Monica Lewinsky and the Resident discuss girts 
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Page 1G 
that Monica Lewinsky had given to the Rsidcnt and the gifts 
that the R&dent had given to Monica Izwinsky during this 
wnvusation? 

A I don’t recall if any conversation that I’m aware 
oftookpiaceatthattime. Iknowthattbzewas 
subsequa&y a conversation about gifts. I’m just not sure it 
was that day. 

Q Okay. What was that convczsation that you 
reananbcr? Why don’t you sham that ti the grad jury now. 

A WeII, I know that tk subject of gifts came up, 
at kast that I’m aware of, mOIc than oocc. at kast twice. 

OncwaswhacshcsaidthcPrcsi~tsaid”IfIdon’thavc 
the gifts in my possession, I don’t have TV band anythin8 
ova.” 

But beyond that, I remanbcr a lcvd of spaificity 
bccauscwbenskdidgctkrsubpoamandskrcadmth: 
m&e sttbpoata, it made refaarcc to m producth 

of - it was far diffmt from my subpoau. 

HcrssaidyouwiIIproduce-Wthclcgal 
jargonis-ahatpin,adress,atis,attmt Imean, 0 

1 itwasrightonthemoney. SoI~fitbcmdgamc~ 
2 cbcre. 
3 I said+ ‘They’ve got me now.” Because t&e’s no 
4 way - ywu just don’t puII tbosc things out of y0u.r hat. And 
5 Iknewtbattheyhadtoknowtbatsomm was providing that 

Page 101 - Page 104 
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Page 105 Page 10 

1 information. so -- 1 and a w campaign donator and that since Monica had gozn 

2 Buttheinterestingthingwashistakecmthat_and 2 her intarship that way the logical follow-on would be that 

3 sothenMonica’stakeontbat,wasnobigdeal. NOOIXSFXXIIS 3 shcwas~spccialh.ca~tfromBettybasedonWalra 

4 to -- be said it’s &II just a fishing net and they’re 4 Kaye’s status within the White House. 

s just -- you know, maybe he bought 25 hat pins and it’s known 5 Q And I have one last question before the break. 

6 thathebought25hatpinsandgavethemtoallhis 6 Did Monica Lewinsky tell you whetha she planned to compb 
7 girlfriends kind of thing. 7 with tk rubpana for physical evidence from the Jones 

8 Q Did the President instruct Monica Lewinsky to do 8 attorneys? 

9 anythingwithhergifts? 9 A Sk intended to get rid of rhe physical evidence 

0 A Togetridofthem. 10 that tk F’nzskknt suggested sk go rid of and planned to 

1 Q WhiehonesinparticuIaf? I1 turn over mosC innocuous p&es that anyone could have ban 

2 A Anything that wouldn’t be given to anyone who had 12 given that couldn’t implicate an*. 

3 no special significance. 13 MR. BlNHAK: Madam Fomwoman, it is exactly 2:31_ 

4 Q What about the brooch? 14 I’ve gorr one minute ova, but with your peamission I’ll 

S A Getridofit. 15 acusetk- 

6 Q What about the hat pin? 16 A JUROR: Thea& a question. 

7 A Get rid of it. 17 MR BINHAK: I’ll ask to take a question fmt and 

8 Q What about the book, Leaves of Grass? 18 then aDotbcr question. Two questions. 

9 A Get rid of it. 19 A JUROR: I just won- how did Paula Jones’ 

0 Q What about the Black Dog souvenirs? 20 lawyas know about tk specific gifts? 

1 A Getridofthem. 21 THE WlTNESS: I had told tlxzn. 

:2 Q Did tbey discuss any particular pictures? 22 A JUROR: Oh, you did? 

3 A Yes. Asamatteroffact,hesaid,“DoyouhaVe 23 IHEWITNESS: Yes. 

‘4 any -- what pictures do you bave?” He didn’t remember. 24 MR. BINHAK: I think thcrt’s another question. 

5 “Is there! any problem with the pictures?” 25 A JUROR: Ms. Tripp. wheneva Monica told you tk 

Page 106 Page 10 

1 And she said, “Well, the one with - ” I think hc 1 President told her to get rid of these gifts, what did Monica 
2 had written, if I’m not mistaken, “Happy Birthday” on it and 2 takethattomean? 
3 it was one that she had framed and it was one, I believe, 3 THE WlTNESS: Well, he had told her to deny under 
4 where she’s actually wear@ what later became the 4 oath any relationship. She took it to mean get rid of auy 

5 szmen-stained dress. 5 evidena that could cndangcr her testimony, which would he. 
6 Heaskedberwhatitsaidorsomcthingandtbey 6 lie. 
7 discussed that and he said, ‘Yeah, you should probably not 7 A JUROR: So Monica’s idea -- I’m just trying to 
8 havethataround.” Butthethingwasitwasfiamedandshe 8 think. To me, if somebody says get rid of something, that 
9 wantedthcpic~,soshewasgoingtoarrangewithBettyto 9 nXans&stroy. 
0 have Betty pull anot&r copy of it so she could hand over the 10 THE WlTNESS: Oh. .I 
I picture, but without the inscription. 11 A JUROR: I was thinking in that sense. Why did 
2 Q Did Monica Lcwinsky tell you how she planned to get 12 she -- 
3 rid of these gifts? 13 THE WITNESS: Monica’s -- that’s a very good 
4 A For the most part, she planned -- what she told me 14 question and there is actually an answer to that that I know. 
5 was she planned to send them all up to her mother’s in New 15 Monicadidthinkthathewantedbertodestroythegifts. 
6 York. 16 Monica was not willing to do that. I don’t believe she 
7 Q Did the President and Monica Izwinsky discuss 17 sharedthatwithhim. 
8 whether Walter Kaye and Betty Currie could be excuses for 18 BY MR. BINHAK: 
9 tbcirconta&? 19 Q WXy wasn’t she willing to do that? 
0 A For their contact or tl&r - what do you mean, 20 A Monica was physically incapable of getting rid of 
1 their relationship? 21 any of ba trophies and wanted to keep them. And thae was 
.2 Q Their relationship. Yes. 22 way that I understood that. I thought that there were some 

:3 A Yes. ‘Ihat was always what Monica had explained to 23 things for her own protection she should keep, but I felt 
14 me from early days, was that Walter Kaye was known to be a 24 that she should tell him she wasn’t destroying them. 
15 friend of Betty Currie’s and a supporter of the President’s 25 A JUROR: She never did? Did she ever tell you 

- _^_ - _-_ 
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1 wbctber she -- 1 no longer then because after tbe inadvatcnt/wbat became not 

2 THE WITNESS: She told mc she was not going to tell 2 inadvertent on tbz 12th. I unhooked the tape laorckr because 

3 bim that. I don’t know if sbe ever did. 3 I was afraid I would be tempted to do it yet again and 

4 A JUROR: Thank you. 4 compound tit I had done, unhooked the tape recorder. took 

5 THE WITNESS: You’re &come. 5 all that away and threw it over an eight-foot secretary that 

6 A JUROR: Excuse me. m Ms. Lcwinsky evex give 6 I have in tk living room because it takes two peopk 

7 you any indication that she thou#x that you might ban 7 generally to move those two pieces of furniture and tbac’s 

8 spoken to the Paula Jones lawya-s? 8 not - it’s a C&ppcndak piece with claw fat and you can’t 

9 THE WITNESS: At tbe ~9) end, yrs, she did 9 getundcrit 

1 0 A JUROR: At the end? 0 SoI~safctoanswathcpbonconthcwuch. I 

1 1 THE WITNESS: Yes. I &r&d it, for the record. 1 auswaul the phone on the couch. It was Monica sayiog - the 

1 2 MR. BINI-IAK: All right. With that, theu, Madam 2 most biaarc convusation I think I’ve had with her to date. 

1 3 Foreperson. with your permission. rIl excuse the witness for 3 It was, “Hi.” A diffenxt voice, cvaything. “Hi. I’m just 

1 4 a ten-minute beak? 4 calling to kn you I got a special delivery today.” 

1 5 THE FOREPERSON: Tar minutes. 5 I said. “What did you get?” 

1 6 THE W-l-l-NESS: Thank you. 6 “I &vul roses.” And it was in this sing-songk 

1 7 (Witness excused. Witness rccalkd.) 7 voice and tk whok conversation was about tk roses sk had 

1 8 THE FOREPERSON: Ms. Tripp, I’d like to remind you 8 delivered. “You know, I got roses Iike your roses.” And 

1 9 you’re still under oath. 9 tbensbeactcdastbougbtberewaetwochildtulintkroom 

2 0 THE WlTNESS: Yes. ma’am. !O and started disciplining tbz two childrm. And sayiog, “Now, 

2 1 BY MR. BINHAK: !l Matthew, stop that now. Now, Nancy, don’t do tbia.” And the 

2 2 Q All right. Welcome back, Ms. Tripp. Are you Ue !2 namesaremttbesame,Idon’t lunanbcrwhatthcnameswac. 

2 3 same Ms. Tripp that’s been here all day? !3 l-hmu@outtbef~tgood15mimlRsoftbe 

2 4 A Iam. !4 convczsatiou it was all about roses and I didn’t get it and I 

2 5 MR. BINHAK: Madam Farperson, do we have a quorum? !5 didn’t get what she meant, I bad no i&a she meant a subpoena 

Page 110 
THE FOREPERSON: Yes. UIC do. 

MR. BINHAK: Is the grand jury in session? 

THE FOREPERSON: Yes. 
MR. BINHAK: Are there any unautborixd pmpk in 

the room? 

THE FOREPERSON: No. 

MR. BINHAK: Thank you 

BY MR. BINHAK: 

Q All right. Ms. Tripp, you = describing to the 

1 grand jury a discussio&at tbt Preskknt and Monica 

1 Lcwinsky bad after tbc Prcsident t&l bx that sbc was ou tbc 

1 Jones witness list. Is that correct? 

1 A That’s correct. 

1 Q Do you know wbm Monica Izwinsky ruxivai ba 

1 subpoena from the Jones pcoplc? 

1 A Iknowitwasadaythatlaasnotatwork-orI 

1 believe it was a day I wasn’t at wtrlr because I rcccived an 

1 extremely bizarre phone call from Monica which was duriog tht 

1 time I was not taping which ultimakJy confirmed that sht had 

2 received the subpana that~day at tk Pentagon. 

2 Q And when you say it was a birarre phone 

2 conversation, describe to the grand jurors bow it was 

2 bizarre. I was having a party Saturday nighf a holiday party the 20th 
2 A I answered the pbonc and 1 can tell YOU that I was inmyhom. Ihadtakenoffthe-whateverthatdatewq 
2 
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until she further walked me through it, all the while 

disciplining these phantom children. 

Q How long did that conversation last? 
A Oh, I don’t have a specific rec&xXion. Maybe 30 

minutes, roughly. 
Q Did she ever get comfortable during the 

conversatia~ and revert to more normal conversation? 
A Yes, but never completely candid. Very sotto 

voiced and the children went away halfway through the 

convetxatiat, but the voice didn’t change. 
Q During that conversation, did you discuss the 

subpoena? Did she ever describe it as a subpoena? 
A I don’t know that she used the word ‘subpoena” but 

tlxrecameapointintimeintheconversationwhere1 
finally - the light bulb went off and I understood what she 
was doing. 

Q Did subsequent to that conversation you discuss the 
subpoena and what it requested her to produce? 

A Yes. Yes. 

Q Tell thz grand jury about that. 
A Well,IthinkthatwasbnaFri&ynight,ifI 

recall,andtbereasonIthinkitwasisIwasn’tatworkand 

sitting on the couch in the family raxn but the ~sorckr was 
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!5 the l&h, Friday, to prepare for that party. 
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Page 113 
MR. LERNER: The 19th was a Friday, Ms. Tripp. 
THE WITNESS: Oh, I’m sorry. Whatever. Saturday 

was my party, it was the 20th Yes. Right. Exactly. 
Onthe19th. 

So she calkd me again several t&s. We went over 
thisverymanytimes. Thercasonwedidwasthatit-it 
completely shocked Monica. 

Wknwefinalyhadaumversationthatwascaadid 
as opposed to roxs and phantom children wbcre I said, ‘You 
areawarqofcourse,thatIamgoingtotesti@truthfully 
ifaskedaboutyoy”andthiswastheveryfirsttimetbat 
MonicanowbecanzanissueintbePaulaJonescaseasit 
pertakdtomeinhereyes. Sbehadneverbeforeeven 
touched upon the possibility that the detailed knowledge I 
bad about her relationship would ever sane up in this regard 

Sopriortothatdate,evqthing-repeat, 
everything - including the White House guidance, my Bruce 
Lindsey conversation, messages Monica passed to me from thr 
President, aII were about Kathleen Willey. That changed on 
Saturday the 20th in the day. 

Monica had been invited to the Christmas party 
along with about 40 other people. She had told me prior to 
Friday that she was unable to come because, a, it was far 
away and, b, she was attending another party, I believe with 
Ashley Rakes, in another part of northern Virginia that 
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Page 114 
night. And I had nzdly invited lxr as a courtesy because 

she was aware I was planning one. 
She called me on Saturday several times and 

ultimately said “I’ve changal my sclxduk.. I’m going to 

come to your party. but just for a brief time. I’m coming 

early and then I’m going to kavc and go to tbc otbx party.” 

I said. ‘That’s gl&.” 

Andthenshcdidthatandwhcnshcgottomyhousc, 

she spent a solid hour with the most convincing, blatant 

suborning of pa-jury that she had dooc to date about her; 

that I was to lie aboG< that she expected me to lie about 

it; that I had told kz that I would not shank this, which I 

had told her. 

I explained to he that that was never going to be 

under oath. She couldn’t understand that. Sbe spent an hour 

doingthafintheprscnctofothar.bythcway. So- 

Q Who weze the other people? 

A Mykidswemtlxzwitbsomeofthirfrhds 

helping me gc~ ready. Allison was trying to vacuum in the 

studyaodwzwueintbckitcben. 

Monica and I wue preparing hors d’auvrcs and 

Monica would raise her voice and yelled at Allison to 

%un off the goddamo vacuum cleaoer, I’m tryiog to talk to 

your mother.” And AIlison was completely takeo aback and tbc 

intensity of the conversation shook Allison enough to say, 
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She was there, my son was them. I believe thcrc 
was a neighbor there, but the neighbor was in setting up in 
the living room and the dining room and she came later. So, 
Imean,shewastherepriorto--bothofthesepeoplewere 
them prior to the other guests arriving. Monica came frost 
and stayed for a good hour. 

Q Did Monica LewinsIq tell you whether she had 
discussed with the President her subpoena and what to do 
about it? 

A Sbcsaidsbchad. 
Q And according to Monica Lewimky, what did the 

President telI her about the subpoena? 
A Well, he, you know, xpeated what he had said 

before, but now it was more forceful. Now it was - you 
~w,~waswhattheyhadtosay,thisiswhatshehadto 
do.” I’m not sure if that’s when an affidavit came up or if 
that came up with Vernon Jordan, but it was clear that she 
was expected to lie. 

Q During the conversation you had before the party, 
did Monica Lewinsky tell you whether the President had told 
her that he had already filed something? 

A Yeah. Actually, what he said was -- and I’m not 
sure what this was, I still to this day don’t know what this 
was but something or other, he had had to do something in 
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Page 116 
writing under oath which he had done previously where he 
swore under oath that these sexual liaisons with others had 
not taken place. 

And he told her, “It’s easy. They can’t prove it. 
No one can ever prove it if all the parties involved deny 
it.” 

Q Did the President give Monica Lewinsky instructions 
regarding Vernon Jordan after the subpoena? 

A IntermsofVemonJordan@tinghertoFmnk 
carter? 

Q OrgoingtoVemonJordanor- 
A Yeah. Well, that Vernon Jordan was going to fuc 

everything. Vernon Jordan was going to handle everything 
personally. She didn’t have to worry. 

Q Did Monica Lewinsky discuss with Betty the subpoena 
after Monica Lewinsky got the subpoena? 

A I don’t recall when or to what extent Monica 
discussed this with Betty. I just know that she was having 
conversations directly with the President at this point. In 
fact, to the point where Monica assumed, based on what the 
President told her, that Vernon Jordan would personally be 
representing her. 

She didn’t know if that meant that he was going to 
doitorifthatmeantstillthathewasgoingtotakeherto 
another attorney. She was muddled about that, but her 

i 
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Page lli 
1 overriding sense was Vernon Jordan will fix this. 

2 Q Around this time, did Monica Lewinsky talk to you 

3 about her computer at work and anything she should do with 

4 that7 

5 A It was precisely around this time that sbc told me 

6 thatskhad~toldto~l~~gfromherhard 
7 drive at work. I don’t recall kr saying anythiug about ba 

8 home computer, and that I should do the same. Anything from 

9 Monica that I had received. 

0 Q Did she tell you who told ba that? 

1 A Sk said tk President told ha to do that. 

2 Q What did you say to ba wba sk told you that sk 

3 had ken told to erase or to do work on kr computer? 
4 A You mean to erase work 00 her computer? 

5 Q Yes. 
6 A Well, I questioned her - I fvst of aU questioned 

7 her about tk - tunemkr I qustioned her extensively about 
8 tbe wisdom of going to an attorney. eitkr Vemon Jordan or 

9 another one found by the President or Vernon Jordan for her 

0 kcausc it clearly was in somame ‘s best interests that this 

1 happen but not Monica’s. 

2 And I continued to urge ha to. a. tell him I know 

3 and that I know everything and I’m going to testify that way, 

4 and, b, you can’t do this, you can’t lie under oath. It’s 
5 just amazing that ste just didn’t think that was a big deal. 

Page 11s 
I It became more and more a big deal over time 

2 because sk wasn’t getting what she wanted. but at tk. time, 
3 sbe was vey much a willing participant to do this. 
4 Q But did you discuss with k.r specifically the 

5 erasing that sk was going to do on ha computer? 

5 A Yah. I mean, I said - you know, I was a littk 

7 wonicdbecauseIkncwthatthcn:wac-tbcthingsthat 
9 Monica was most concerned about. sk was less concerned 

J about emails and different piaxs of documentation that 1 
3 had from her bceausc mdid most of our conversations in 
I person or by pb so tht substantive text of any 

2 communication between Monica and myself on computer was not 

3 particularly damaging. 
1 But sbc was very, very worrial about emaia 
5 4-h and oths and said sk bad 
5 togetridoftbose. And,infact,skmadeatriptoour 

7 resource managcmQlt folks across tk hall to establish 
3 without any doubt that if sk clek& they would be 

9 pQmanaltlydelekd. 

0 Q Did she tell you about that discussion sk had? 

1 A Sk&d. 

2 Q What did sk tell you? 

3 A Sk told me that sbe had chcckal with tk resource 

4 man-t folks and that tky bad said that after two wades 

5 after being deleted tky would k gone permaueutly. 

1 Q Did sk go through with tk plans to try to erase 

2 cvcrything from bcr computers? 

3 A Sk told me sk bad aa& evaything. 

4 Q Did sk klievc sk was successful in ceasing 

5 everything? 

6 A Sk did. Sk klkvcd sk was successful. I was 
7 conccmal because I knew sk had tk schematic tbat existed 
8 OII tlmc. I didn’t know wkher it still existed, but I bad 

9 hoped it had. 

0 Q Did Monica Lewinsky tell you that sk bad gone back 
1 to Vernon Jordan after sk receival tk subpoena? 

2 A Skdid. 

3 Q Did sk descrik that meeting with you? 

4 A Indctail. 

5 Q Okay. why don’t you just share with tk grand jury 
6 whatshctoldyouabou[tbcmactingskbsdwithVanon 

7 Jordan afta tk subpoezta? 

8 A WelI,fvstofaU,~camatim,aodI’mnot 

9 sunifitwasatthism&tingoratotbaconwsationsshc 
!O hadwithVanoniabctwacn,whcncitwaslaidonthctablc 

!I that this had bozn a sexual relationship in no uucaiain 

I2 m, this day for sun. 

!3 Hetoldherthatkkdfoundkranattomeyand 
!4 was actually going to escort ha to tk attorney’s offh. 

!5 Andsktoldmetkydidthat Aodontkway,tkyhndgone 

Page 119 

Page 121 
1 over tk whole story and what had rrally bappmal versus what 
2 Monica should say. 

3 And on tk way over, Monica said - and I’m not 
4 surcitwaswhcntbeywacinthtcarorontbcirweytothc 

5 car,sksaidtobim,kcauscknowingskwasonkrwayto 
6 tbis attorney sk had never met kforc sk said - tumal to 

7 Vernon Jordan and said, ‘What do I tell him?’ 

8 And k said, ‘What do you mean? 

9 Sksaid,“DoItihimtkstoryordoIkUhim 

0 tkmltll?” 
I And k said, ‘What choice do you have?” 

2 Andtknskfurtkrrcspondcd”IguessI@zlIhim 

3 tkstory.” 
4 And Vernon Jordan said, ‘Yes.” 

5 AodMonicntknaskedhimasericsofqueatious 
6 muchthcsamcwayskhadesLcdthcPrcsi~[thcsam 
7 questions and Vernon Jordan answaul to each of them. 

8 ShallI- 

9 Q Y=,pIe=. 
0 A Sk told me that sk askaI Vanon Jordan, “But what 
I if tky have evidence?” L 
2 And k said ‘Tky can’t ha= evideor~. It wasn’t 
3 you.” 
4 And sk said “Well, what if tky have, God forbid 
5 acopyofascrapofoneofmynots? Sayitwasintkbum 

Page 117 - Page 120 
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1 bag.” 

2 “It wasn’t you. You didn’t write it.” 

3 “Well, what if sonxooc saw us through tbc study 

4 window?” 

5 “It wasn’t you. You NTzczl’t tlmze.” 

6 ‘what if sommlK+ God forbid intaccptcd our calls 

7 of has some sort of proof, God forbid a vidm or any of 
8 this?” 
9 His an- was coasiskntly tbc same, “It wasn’t 
0 you.” 
1 MR. BINHAK: Just for tbc record, Madam F-on. 
2 Sol Wisahag has cntard the mom. He’s an attorney with 

3 our office. 

4 ArcrllacstillnouIlautbaizedpcopkintllcroom? 
5 THE FOREPERSON: That’s correct. 
6 BYMR_BINHAK 
7 Q Ms. Tripp, if you could continue, pkasc. 
8 A Hetknwcntontosaythenwasnoway-aslong 
9 asshedeniedit~tbeRsidentdcnicdit,thenwasno 
10 way anybody could have any pmof. It was impossible. 
!I He also told bu - she said, ‘This is perjury. of 
12 course.” 
!3 And he said, “You’re not going to go to jail. Tbcy 
14 don’t even prosecute pczjtuy in a civil case.” 

15 And I had big arguments with Monica about that and 
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I I said, “That’s complete B.S. I’ve never heard of such a 
2 thing.” 
3 Sbe said, “He’s a big-time Washington lawyer. 
4 He would know.” 
5 I said, “He does not have your best interests at 
6 heart,hehashisbuddy’sbestintcrestsatheart. Youjust 
7 get yourself an attorney.” 
8 She said_ “That’s not going to happen. I talked to 
9 my mom.” 
0 I said, “Is your motbu okay with this?” 
1 She sai& “YG; sbe is.’ 
2 So -- 
3 Q Did Monica Lewinsky end up at another lawyer’s 
4 office that day? 
5 A Shesaidthatbetookbertotheoff&ofFrank 
6Carter. 
7 BY MR. LERNER: 
8 Q Was that a description of the meeting with 
9 Mr. Jordanonthe 19thorwastbatadescriptionofthe 
:O conversation that Ms. -Lewin&y had with Mrs. Cunie in-the 
:1 carride,asfarasyourecall? 
:2 A They blend together in my mind. I’m telling you 
:3 that these are the tbings that Monica told me Vernon Jordan 
:4 told her. I can tell you that the car ride day, I’m 
15 completely familiar with the fact in my mind and have an 

Mull 
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Page 12. 
1 independent recollection of her asking the questions, ‘What 
2 do I tell him, the truth or the story?” And the, you know, 
3 “What choice do you have?” answer and repeated questions 
4 about evidence. 
5 Monica wanted to protect the Pnxident with all her 
6 heart. Sbe did not want to leave herself open to charges of 
7 pezjuryeitber. So- 
8 BY MR. BINHAK: 
9 Q What happened at Frank Carter’s office., then, with 
0 Monica Lewinsky? What did she tell you about that? 
1 A She said that he brought her -- Vernon Jordan 
2 brought her into tbc office and introduced Frank carter as 
3 “my friend and my personal attorney.” 
4 Q And what did Monica Lewinsky think? 
5 A She said that was completely bizarre because he 
6 didn’tlooklikethekindofguywhowouldhe.eitber. 
7 Q Did Monica Ixwinsky have a meeting with Frank 
8Carter? 
9 A Definitely one meeting and I think more. 
0 Q And did she tell you about the meetings she had? 
1 A Yes. 
2 Q Did she tell you whether she ever told Frank Carter 
3 the truth about her relationship with the President? 
4 A She told me she had not told Frank Carter the 
5 truth. 

Page 121 
1 Q What did she say about her meeting? How did she 
2 describe her meetings with him? 
3 A Shesaidhewasveryniceandheaskedbersome 
4 hard questions when it came time to prepare tbe affidavit, 
5 all of which she responded no to, specific bard bitting 
6 questions, did you ever, have you ever, did this ever happen, 
7 all pertaining to a sexual relationship with the Resident or 

8 possible ramificatims of such a sexual relationship having 
9 todowithemployment,allofwhichsbe~noto. 
D Q And you just mentioned an affidavit. Wbo prepared 
1 that affidavit? 
2 A FrankCarter. 
3 Q Was Monica familiar with all the contents of the 
4 affidavit? 
5 A Yes. Sherepea&dittomeatgreatlength,I 
6 think during the body wire day. 
7 Q Did she believe that the affidavit was true and 
B complete in its entirety? 
s A Sheknewitalltobenottrue. 
3 Q She said in the affidavit specifically that she had 
1 not had a sexual relationship with the President. The parts 
2 of the affidavit that revolved around that, did she believe 
3 tbattnbefalse? 
9 A She did, but she said that it was worded in such a 
5 way that absent a strictly legal interpretation of the 
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definition of the word sexual relations or something that 
that wasn’t exactly perjury, that portion of it. 

Q Could you explain that more? I don’t think I 
understand what you said. 
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Page 127 
A You know, right around the time that everything was 

coming to a head with Monica’s -- the witness list came out 

A I think that she wasn’t specific. In other words, 

in the affidavit, to my recollection, she told me that it 
said, “I did not have sexual relations,” as opposed to “I did 
not have oral sex” or “I did not have any sort of sex.” But 
tbe rest of the affidavit she said was patently false. It 
was just completely false. It was alI made up out of whole 
cloth. 

Q !%I she was saying that, at least with regard to 
sexual relations, that there was a possible interpretation 
that was very limited that would allow the -- 

A Yeah. And tire President had said that, too, but 
not for her -- he didn’t say “That’s how you have to do it.” 

Q Was there another part of tbe affidavit which 
described her visits to the White House? 

A Right. 

Q And what did she telI you about that? 
A That she was going to admit to a friendly sort of 

professional relationship with the President and to the 
extent that she had had any contact with him it was 
professional and in conjunction with her duties at DOD or 
prior to that time, during her time as a White House staff 

Page 126 
1 member or at various social occasions where other people were 

2 always present, that sk was never alone with him. 

3 Q Did she believe that assertion to be true and 
4 complete? 

5 A Of course not 

6 Q And did sk then tell you wktber she intended to 

7 sign the affidavit and tile it in the case? 

8 A Sk was only going to sign it aFter sbe was secured 

9 a suitable position in New York. 

0 Q Did you ban discussions witb her about that? 

1 A Yes. 

2 Q Wbo came up with that idea? 
3 A I’m sorry? 

4 Q Did sbe come up with that idea or did Vanon 

5 Jordan, did you, did tk Resident, did anybody else come up 

6 witbit? WbocamcupwitbtkideaoFtktiming? 

7 A Intermsofwkn- 

8 Q Wben to sign. 

9 A All I know is that Monica told me sk would not 

0 sign tbat affidavit until sk bad ken given suitable 

1 employment in New York and tbat sk bad so advised Betty 

2 Currie and Vernon Jordan. 

3 Q Let’s go back to tk job search at this point. Did 

4 things ever pick up on kr job search, Monica Lewinsky’s job 

5 search. in New York? 
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AtlcastalloFtbenthatskbadtoldmeabout,skthn 

discussed with me as tky bapparcd. 

Q Waeanyoftkintavims -wbmMonicaLwm!&y 

described tk intuviews to you, did sk dcscrii any 

intrxviews tbat sk was not hopeful about? 

A Ye& I bad an in person conversation with Monica 

prior to my last day at work. My last day at work before 

Christmas was Ikcemk 23rd, so it could vuy well kve been 

that day, but I’m not ccrtain. Wkre sk no soma kmd 

about tbe Ant&can Express interview tkn it was sckdukd 

for that day and sk was going to meet with sork gcntkman 

From Amaican Express locally in D.C.. as I teeaIl. And that 
particular intuview, sk was compktcly sure sk wasn’t 
going to get. 

2 

2: 

And sk didn’t feel optimistic about the 
Burson-Marstella intczview in New York. I &ink it was in 

NcwYork. Skthougbtkrbcstktwaswitbtbissomctl@ 

and Forbes. I’m sorry about tk name. I don’t tuncmbcr it. 

Q You just idcntifiicd this place, som&ng and 

Forbes. Wae tlue any places wkae sk was particularly 

bopefttltbatsonK&mgmigbtwoilcoutforkf7 

A Revlon. 

Q WY. 

A Yea&. 

Q And what did sk tell you about that? 
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and then discussions about the witness list and then 
discussions, further discussions with the President about the 
subpoena, then everything just went into Fast forward, math 
speed, things that never had happened before were happening 
left, right and center. It was dizzying. 

Q When you say things that weren’t happening before 
were happening, what exactly do you mean? 

A She had so many interviews set up that I couldn’t 
keep them straight in my head. To this day, I’m not certain 
ofallthedifferentnamesthatsheranbyme. 

Q And those interviews weren’t oceuniq before or 
they were. occurring before? 

A They were not. That was the whole problem. 
Q Canyoutellthegrandjurysomeoftheplaces 

where she had interviews? 
A There was But-son-Marsteller, some&& and Forbes 

which I believe was the firm that ultimately Vernon Jordan 
toldherbecouldgctherajobatbeczusebeknewtbehcad 
of -- Revlon or something was associated with them, and 
American Express come to mind. 

Q With But-son-Mar&e&r and Amex, did she discuss 
those interviews with you? 

A Shediscussed--yes,aBoftbem,actuaRy. 
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Page 129 Page 131 
1 A Shewaseneouraged. Itwasahneofworkthatshe 1 never find out that she had confided in anyone about the 
2 thou&t might be interesting and they were clearly the most 2 relationship because in fact she had denied that very fact to 
3 receptive, so she was looking forward to that. 3 the President. 
4 Q Now, you told the grand jury that you had stopped 4 So all my attempts, and they were repeated and 
5 taping on December 12th. Is that correct? 5 repeated over several months, to tell him the truth in the 
6 A That’s correct. 6 hopes that he would settle the Paula Jones case and not force 
7 Q Andthatwasafte-ryouhadinadvtitlystarted 7 any of us into an under oath position fell on deaf ears. 
8 taping but then you realized that you were taping and you 8 She absolutely would not do that. I begged her to 
9 made an affirmative de&ion to continue taping on that day. 9 dothat. IbeggedherupuntilthelasttimeIsawherto 
0 Is that eorK&? 10 teUtbetruth,toconsidcrtellingtbetruth,tolethim 
1 A That’s correct. 11 know the truth. It just was not going to happen. 
2 Q Thenyoudiscanectedtbetapeandputitina 12 Consequently, because Monica continued to court 
3 plaeethatwas inaccessible. Is that correct’! 13 my-toensure that I would lie under oath, the 
4 A Well, I wouldn’t say it was inauxssible. It would 14 conversations became increasingly more frightening to me. 
5 have been with great difficulty to retrieve it. 15 “You’ll be destroyed they’ll destroy you.” “The least of 
6 Q Did you decide to make another tape after that 16 your problems will be the job.” “How are you going to 
7 point? 17 support yourself?” “You’ll be banned in the government.” 
8 A Yes. I made a decision on December 22nd. 18 “Look at people who have crossed them in the past, people enc 
9 Q Okay. Tell thegrandjury why youmade the 19 up dead around them.” Over and over and over again. “They 
!O decision to tape again on December 22nd. 20 know you have two children.” “They know where you live.” 
!l A Well, during this entire period, from the 12th 21 “You are crazy to do this.? 
!2 through tbe 22nd, the dizying series of events and the 22 She also intimated and in fact said to me that 
!3 eventsthatweregoingonwerejustcomingtoaheadandI-- 23 “I fear for my life, my mother fears for my life. You must 
!4 alI this illegal activity was going on and I was not arming 24 lie under oath.” This was beyond comprehension. 
!5 myself with the proper record, but I still decided not to, 25 I didn’t do it until the 22nd because the night of 

Page 130 Page 132 
1 until the night of the 22nd when Monica went completely 1 the 22nd is whm she was hysterical crying, and the threats 

2 berserk on the phone with me for a good length of time before 2 suxncdtome--mypaccptionwasthattkywcrenotidleand 

3 I excused myself, said I had to use the batbroom, and made 3 I felt compktely threatmed. 
4 the decision to go physically move two parts of this very 4 MR. BINHAK: Ld me xad to you from Tape 6, which 

s heavy secretary, get the tape recorder back out and hook it 5 I’ll nprcsent to you is the tape from Decunber 22nd and 

6 up and I did that. 6 this is Monica Lewinsky at page 2,linc 25. 
7 It was because the conversation was so threatening, 7 “Ms. Lcwiasky: WC& I was sayin8 kfolz it was 

8 sofrightening,sooverwhelmingthatIknewthatIj~was 8 that-Iundastoodwkn-when-Ididn’tthinkIwas 
9 in big trouble one way or another and the notion that this 9 involved with this, I sort of -- you know, this may sound 

0 wasillegalnowwasthelesseroftwoevilstowhatIwas 10 retarded, but I understand, you know, I understand you didn’t 
1 walking into with something involving the President of+& 11 wanttogetupthaeandyoudidn’twantthcmtohavcsome 
2 United States and to me the choice was clear, I needed to 12 kind of evidence and be caught with your pants down. I 
3 protect myself. 13 understand that. But does it change? Does it - it -- ‘* 
4 Q So based on that feeling, you decided to tape, even 14 And you respond: “I’m nof convinced and I don’t 

5 though you knew it was illegal. 15 think you should be convinced that tbae’s nothing t&e. 

6 A That’s correct. 16 “Ms. L&n&y: But I - rkc’s - key can’t have 

7 Q And you said that the conversations that you w%zre 17 anything. Even if tky bring someow tky could bring 

8 having that were untaped were of a nature that led you to 18 scnnehody up and ail I’d have to say is, ‘Look. It didn’t 

9 believe that you really needed to tape. Why don’t YOU 19 happen. This person is politically motivated.” 

!O describe what that nature was to the grand jury. 20 THE WITNESS: I’m sony. I heard ail that, but 

!l A Well, they were scary conversations because by now 21 could you just ranind me agaik where you wex? 

!2 Monica knew that it was not only Kathleen WiIley who was 22 MR:BlNHAK: Page6-excuseme- 
!3 someone who I would testify to in contradiction to the 23 THE WITNESS: Tape 6. 
!4 President’s testimony, but also having to do with her. 24 MR. BINHAK: Tape 6, page 2 and 3, staning at line 

!5 It was very important to Monica that the President 25 15 on page 2. 
_ 
Page 129 - Page 132 
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i Page 132 
1 TIE WITNESS: No, sez, I have a different 
2 transcript here. 
3 MR. BINHAK: Okay. Let me show you what I’m 
4 reading from. 
5 THE WITNESS: I have line 15 as, “Well, look. It 
6 is very upsetting to me whether you cry or not.” 
7 Am I in the wrong tape? 
8 MR. BINHAK: At line 25. 
9 THE WITNESS: Uh-huh. Right. 
0 What was your question? 
1 BY MR. BINHAK: 
2 Q My question is when Ms. Lewinsky says on line 1 of 
3 page 3, “I didn’t think I was involved in this,” what’s she 
4 referring to there? 
5 A Well, before -- as I said repeatedly and I hope 
6 I’ve been clear, that everything prior to the day that Monica 
7 received her subpoena and ultimately was told that I would 
8 not lie about her, it was all about Kathleen Willey. No one 
9 knew about Monica and me. 
0 Q And she says at line 3,4,5 and 6, “I understood 
I youdidn’twanttogetupthereandyoudidn’twantthemto 
2 have some kind of evidence and be caught with your pants 
3 down. I understand that.” 
4 What is she saying there? What is she referring 
5 to? 
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Page 135 1 
and then another period of time, I don’t know how long this 
would have been, but another period of time with this, we I 

didn’t get to bet until really late at night, the next day 
was a workday, the 23rd, that morning was Monica’s farewel 
award ceremony in Ken Bacon’s office md it was -- we were 
both exhausted and drained. That was my last day at work. 

Monica’s last day was truly going to be the 24th 
even though for payroll purposes due to tbe holiday it would 
havebeenthe26th,soInevertookanyfurtbercaIlsfrom 
Monica. And it’s important to note that the 22nd was the 
worst phone call I had had with ba and I just couldn’t do it 
anymore. If~Ihadarmedmyselfwitharecordtotbe 
extent I could to protect myself and I just wanted out of it. 

Q Didyoubringthetapethatyoumackonthe22ndto 
your lawyer? 

A Idid. 
Q What did you discuss with him about the tape? 
A Isaid,“Ihavethistape. Iamscaredformy 

life. Iamscaredwhatisgoingtohappentome. Iwantyou 
to hold onto this.” And he said, “What have you done? That 
is iIlegaI. I told you that was &gal.” 

Q Didbesaywhathewantedtodowiththetape? 
A Imadehimlistentotheentiretapezmdbesaid, 

“Oh, my God. We have to calI Bob Bennett.” 
Q DidbeexplaintoyouwhybewantedtocaUBob 
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Page 134 
A It’s Monica saying that sbe can understand your not 

wanting to commit pzjury if they have - kind of evidence. 
It’s perfectly okay to commit perjury if you don’t have 

evidence, was hex tlxxght. 

Q And in lines 10, 11 and 12 on page 3, she says. 

“But I - them’s - they can’t have anything. Even if they 

bring someone. they could bring somebody up and all I’d have 
to say is. ‘Look. It didn’t happen. This person is 
politically motivated.“’ 

A Well, politicallymotivated was something that she ._ 
had actually discussed with the Fnxidcnt. He bad said tbat 
the whole thing was politically motivated and Monica 
completely concurred with him. And that anyone can say 
anything, which is why the fishing net, people do these sorts 
of things for political motivation. It bad nothing to do 

with political motivation, however. 

Q Afteryoumadetbetapeonthe22nd,didyoumake 
additional taped calls befon the fmt of tbe yuir? 

A Taped phone calls from this day, from tk 22nd 
throll& the lst? 

Q Yes. 
A No. 
Q Why not? 
A Well, the 22nd - m bad spent such a great long 

time before I picked up the xecorda and booked it back up 

6 andwcwould&itoaMonday,~ythtlWofJanuary. So 

7 thiswasbappallngaRrclnis~duriag~htimcIbad 
8 no contact with Monica. I didn’t take bu calls, I didn’t 

9 retumlluealls. 
0 Q Wae you away during that p&xl? 

1 A mcameatimewhcnT%mtaway,butfor 
2 instancconthe2414shcIcftmamesJegewishingmchappy 
3 Christmasand1dkin’tcaIlherbac.k. AndthmIdidgoaway 
4 inaubsequcatdaysaadtbrou&tknm~. Igotback 
5 amundtk5thofJanuary. Atthattimt.Iwtto-in 

Page 133 - Page 136 

1 
2 

3 
4 

5 

6 
7 

8 

9 
0 
I 
2 

3 
4 

5 

Bennett? 
Page 136 

A Hesaid,“Iftlqlxarthis,ttqwillknmvhy 

hav~tosettle.~ AndIsaid,‘Tbo5xdaysarelcmgovu. 
IcncouragedMonicatogcthimtoscalclong~~this. 

I am not going to provide them with this kind of information 

and put myself in danger.” 

Q Andwhatdidhesaytothat? 

A WelL Imean,look. Hewasmyattorncy. Hesaid, 
‘Whatdoyouwanttodo?” Isaid,“Iwanttowiremyaelfsa 

that I can protax myself legally boxuse ckarly I’m in big 
troubkwith~ltapcsandthcy~tnotcvmbeablcoD 
be used.” I said, ‘?bc trality is I’m not pajuring myself, 
I’m in danger, I want a body wire.” 

He said that be would arrange it for Monday with 
h4arvAlbcrt’sPIsthetkused. Wewwldsetupelocation 
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Page 137 Page 13s 
1 tbatwu&&1wulttoseeKirhy. I to get a friendly attorney who will not cause you any 
2 Q when you came back and you wmt 10 set Kirby, did 2 difficulty in ensuring that this information is preserved.” 
3 youspeakmorcabouttheideaofmakiagabodywirctapc? 3 She recommended -- she made calls, she talked to 
4 A Yes. Yes. 4 several people. There were names she bandied about, all of 

5 Q Tell tk grand jury about that srzood round of 5 whom were high profile attorneys in Washington, all of whon 
6 discussicms. 6 apparently had other cotmnit.ments or were affiliated with 
7 A We& we discussul the body wim tape. I said that 7 politically -- heavily politically linked lirms. 
8 itwasimportanttotne.thatsincehissaikxpartnasint& 8 She eventually came up with the name Jim Moody. 
9 lawfitm,Iwaswellawamhadtiestotk-largeties, 9 She said he was a libertarian with no political ax to grind. 
0 signifiittiestotheDanocmticpattyaadtotkwhitc 10 Hewaswillingtotalktornc,hewaswillingtodoitona 
1 Houscinpa&ularthattheyneedaitobeawamofwhatI 11 pro bono basis. 
2 wasp~mdoandifhccouldstiUbcmyanonrcy. 12 Q And so did you have a conversation with Jim Moody? 
3 Hesaklhcwoulddothat,butl&da.ssuredmin 13 A I did. I called Jim Moody. I had a very extensive 
4 othersimatiaisthatheiatcndedtoseethisthmt&hewas 14 0aehot.U interview with him. I pumped him about his 
5 goingkistickbymtthcwholeway~ 15 political activities. I said “I’m not political, I’m an 
6 IBbtap~~callonSaturday-Igussit’s 16 independent_ I will be painted as a right wing nut. I know 
7 impntant to w that during this time baause of Kirby’s 17 how they operate. Do you have anything in your past that 
8 iachnationtogivcallthistoBobBatncitIhadmadc 18 will make you identified as a right wing nut?” 
9 contact with another attorney. I’m not addressing that just 19 He said, ‘No, I’m a libertarian.” He said, 
0 ye&but- 20 “I’m known as a libertarian and I’m not politically 
1 Q I want to come back to that, but I want to finish 21 involved.” 
2 thisbaiaofthis. 22 Based on my one-hour conversation with him and his 
3 A okay. He called me over the wukmd at home I 23 willingness to wire me, I said, “I want to run it by my 
4 thw&titwastof~upwhat~wuegoingtodoonMonday 24 attorney fii. If be will agree to do the wiring for me, 
5 because when I had kft it was definite, wz wuc doing this, 25 then I owe it to him to continue with him. If, however, he 

Page 138 Page 140 
1 othertbanthefactthatkwastoconsultwithhissenior 1 doesn’t and I become fearful, I will come back to you.” He 
2 partrwrstogetthegoahead. 2 agreed to that, I thanked him for his help. 
3 And he called and he had completely changed his 3 I did two things. I called Lucianne and said I was 
4 tune and said, “You know what? We’re not going to do this.” 4 concerned about this new attorney’s zealous behavior on the 
5 And I was very upset and I said, “What do you mean 5 phone. I felt that even though he had told me he had no 

6 we’re not going to do this?” 6 political agenda that his enthusiasm was far more heightened 
7 And be said, “You need to be a truth teller, not a 7 than I would have thought an advocate’s enthusiasm would be 

8 faetfinder.’ 8 Iagainthenatsomepoint,I’mnotsureofthe&yshere, 
9 And I said, “That’s completely ludicrous. How do 9 hadthatumversationwithKirbyinwhichhe.agreedtowire 
0 you becotmz a truth teller when you’re perjuring yourself, -. 10 me. And then on that Saturday, he took it back. 
1 walkingintoapetjutytrapagainsttheResidentofthe 11 So I went back to the new attorney and said, 
2 United States?” I said, “I know what they’re capable of. 12 “Okay. I gave him his chance, he’s not doing it, I want 
3 The gloves are off. I am going to protect myself, with or 13 to be wired.” 
4 without your help.” 14 He was leaving for California, he was going to 
5 Q Okay. Now, you’ve just said that you had been 15 cancel his trip - 
6 talking to another lawyer. 16 Q This is Moody who was leaving for California? 
7 A Yes. 17 A Yes. He was going to cancel his trip, he was going 
8 Q Why don’t you explain to the grand jury about that. 18 to arrange all of it, and I was worried about him. He 
9 A I bad been talking to Lucianne Goldberg and saying 19 seemed--moreandmoreIspoketohim,andIspoketohim 
0 “I’m increa&gly worried about my attorney, all indications 20 for hours over that couple of days period, his behavior 
1 arethatthis-Idon’tknowifbe’stallringtotheWhite 21 seemed to me to be someone with clearly a political agenda as 
2 House, I know he always did before in other instances when 22 opposed to just an attorney’s advocacy role. 
3 other depositions or subpoenas were required, I’m frightened 23 And I expressed all these concerns to Lueianne and 
4 that be’s passing this on to the White House.” 24 ultimately on Monday night, January 12th -- and this all took 
5 She said, “You must get another attorney. You need 25 place just in the days preceding Monday, January 12th -- I by 
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1 this point was hysterical and saying to Lucintme, “I don’t 1 mow she was calling me from pay phones rcpcatally only, anz 

2 know where to turn, I don’t know what to do. I can’t protect 2 shehadask~ifIwouldmdwithhcronthe13th. 

3 myself. This man soutuis nutty to me on the phone.” 3 I informed the members of tlxz Independent Counsel 

4 She called me back and said, “You need to call 4 that that was happening and I was advised that it would be - 

5 Jackie Bennett at the Office of the Independent Counsel and 5 ~would~towiremewharImetwithMonicaand1 
6 bring your entire story and evidence to them.” 6 agreed todo that. 

7 And that was the fvst I had ever even considered 7 Q And did you mgt with Monica Lowinsky on that day? 

8 the idea. I had dismissed the idea of the FBI and Justice 8 A Idid. 

9 for reasons of my own that had to do with experiences I had 9 Q And wbat day was that? 

o had in the Clinton White House which led me to believe that 10 A January 13, 1998. 

1 they were not autonomous, they were not the best place to go, 11 Q Andwkredidyoumcet? 

2 and the Independent Counsel’s offtee with which I had had 12 A WC agrud to meet at the RiQ Carbon. We wanti a 

3 dealings in prior testimony as a White HOW staffer and then I3 place that was close to the Pentagon but private. 

4 as a Pentagon staffer, my memories had all heen that they had 14 A JUROR: Excuse me. Just one quick question. You 

s been relatively thorough and extremely fair, and so I was 15 bad just said tbat you advised tkm of potential crimes. 

6 agreeable to doing that. And I did do that later that 16 THE WTINESS: Yes. 

7 evening. 17 A JUROR: At tbat time, to your kuowbdge, bad any 

8 Q So you talked to Jackie Bennett on the phone. 18 crimesbralcommittcd? 

9 A I did in hypotheticals. 19 THE WlTNBSS: Actually, I spoke to than at gmat 

0 Q Okay. Now, as a result of the conversation you had 20 leogth about potential crimes that I bad witnessed during 

1 with Jackie Bennett, did some members of the office come to 21 otbcr scandals which I guess I should allude, c-t’? We 

2 your home later that night? 22 havepeopkwboamnxusedfromcertaintbings? 

3 A Yes. Jackie Bennett came, Sol Wiserhrg came., you, 23 MR.BlNHAKz Wcll,ktmcaskyoutbis- 

4 Stephen Birth&, came and- came, an FE31 agent. 24 A JUROR: My question was bad any crimes bcm 

5 Q And during that fii meting. what occurred? 25 committal to tbat point? 

Page 142 Page 14+ 
1 A I’m sorry, Jim Moody, my attorney came. I believe 1 THE WlTNBSS: Did I say potential crimes oc crixncs? 

2 in your car, I’m not sum. He doesn’t drive because he’s 2 A JUROR Well, that’s why I asked the question. 

3 legally blind. We took tbe hypotbctical coovusation which I 3 THE WITNESS: Okay. Could you telI mc what I said? 

4 had bad with Jackie Bennett and brought it to a different 4 MR. BINHAK Can you pkase mask tk question? 

5 kvel in the prcscnn of my attorney. 5 AJUROR: Sure. 

6 I was assured tbat it was safe for me to do this, 6 MR. BINHAK: Maybe that will clarify things. 

7 that I wasn’t incriminating myself. Rcproacntations \vcrr: 7 A JUROR: You bad statal that pokntial crimes bad 

8 made to me by mmnbers of the Oflice of tbc Imkpcndent 8 bemorwere- 
9 Counsel concerning my liability in Maryland_ I asked tbosc 9 THE WITNBSS: WC& potential means pobmtial. 

0 present to give me thcirb+ncss cards. Evuyonc prOvidCd 10 AJUROR: Yes. Iumkrstand. Pokzttiallythey 
1 me an annotatal copy of a business card. 11 waecrimesorpoaxuiahytbcywouldbecommittal? 

2 I askal bow many were attorneys. We bad a sbow of 12 THB WITNESS: Ob, I see what you’re saying. No. 

3 bands. And I said, “I’m not an attorney. I’m bringing to 13 I’mnotbcingckar. SonowIdon’tknowhowtosayit. I 
4 you evidence of potential crimes. I’m afraid. Here’s what 14 know what 1 nran. 

5 I’ve got. Hem’s my story.” I5 MR. BINHAK: Okay. Well, do your best. 

6 So we talked about tbc implications of Maryland 16 THEWH-NESS: Crimes- 

7 and what could be done aud in the prscncc of my legal 17 BY MR. BINHAK: 

8 counsel and the mmnbers of the OflIce of tbc hulcpatdont 18 Q Wbowucyoumf~towknyouwuzsayingtbat 

9 Cotmse.lIagrexltogoforwardandtoworkwitbtbunto 19 somconcvmscommittmgcrimcs ortbaomigbthaveban 

0 be& tbc investigation and to bc a coopuating witness. 20 pot&in1 crimcr? Wllo wuc you - 

1 Q As a result of those discussions, did you 21 A Highgo~nmcn t officialfat the whik House. 

2 participate in a mating with Ms. Lowinsky in Virginia 22 AJUROR: Had CotIlmitbxlCrimcsUhaddonctblttgs 

3 shortly aftawards? 23 tbatcouldbcaimcsorwacplanningtodothingstbatwuc 

4 A Well, actually, a meeting with Monica had already 24 critncs? 
5 been scbedulul. Monica didn’t want to speak on tbc pbono any 25 TH!XWlTNESS: Okay. Itoldtkxnasalayperson 
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Page 145 
about various incidents and actions that I had wimcssed 
duringmytimattheWhitHouscwhichIbebcvaItohe 
aimcs. IhavcuscdthewofdpotcntialhccauscI’mbcing 
uYcfulasItstifyandI’mnotalawyaandsoI’m~in 
thatthoscwhoarcwouldcutai@colXctmc. 

A JUROR: Would it be out of place to ask what 

crimeam’lr:taIkiugabouf? 
MR. BINHAK: I’m happy to answer that qustion and 

I’n just - I’m happy to ha= you ask that qucrtion, but k 
mcjustask- 

BYMR.BINHAK 
Q Ifyouanaskalthequcsljonwhatclimcswen 

commitle&wotiyouhavStotoutomattu?z- 
A Yes, Iwould. 

MR. BINHAK: Okay. 
A JUROR: I’m dd@ti to step out. 
MR.BINHAK: Okay. 
THE WITNESS: And, actually, do you mind, I would 

likctogotothtrsaoomfafivemiauts. 
MR. BINHAK: Why don’t we take a t%e-minute break. 
THE FOREPERSON: A fivtminute b&. 
(Witness cxcuscd. Witness ncalkd.) 
MR. WISENBERG: Let the rrcord rtkct tbc witness 

hasmzntacdthcgrandjury-mom. 
Madam F- we have a quorum? 
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Page 146 
THE FOREPERSON: Yes. 
MR. WISENBERG: Any unauthorized people here? 
THE FOREPERSON: No. 
Ms. Tripp, I want to remind you that you are still 

under oath. 
BY MR. BINHAK: 

Q All right. Welccnue back, Ms. Tripp. 
A ‘Ihank you. 
Q Are you the same Ms. Tripp that’s been testifying 

earlier today? 
A Yes,Iam. -- 
Q Okay. I have two questions from grand jurors that 

I want to pick up. 
A Actually-okay. Sorry. I just want toclarify 

something from earlier, but go ahead. 
Q I.&‘saskthegrandjurorquestionsfirst,ifyou 

don’t mind. 
A Fine. Not at all. 
Q The fti question is when you made contact with 

the Office of Independmt Counsel regarding this case, in the 
colloquy now with a grand juror you discussed crimes, 
potential crimes, that you brought to the attention of the 
Office. 

A That’s correct. 
Q M’hatpotentitd crimes or crimes or subjects did you 
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1 bring up with rcpard to Monica Lewinsky with the Office of 
2 Independent Cwnsel during he first contact that you ma&? 

3 A I think bypotbaically what I was talking about was 

4 subornation of pciuty and obstruction of justice in legal 

5 tams. Inmyenns,itwasbeingaskedtoLieandforcadand 

6 thrcatcnedtolicundcroatbaboutanongoing-orrathcra 

7 sexual relatiooship that had a&d in July of ‘97. 

8 Q And in th fm contact with Jackie B~UMZ did 

9 you talk about tk Jooes case, that it was involved in the 
0 Jones case? 

1 A Yes. 

2 Q And iu tbc first contact with Jackie &nnca who 

3 did you meoth was involved? Did you ever mention any names 
4 of people wbo Mue involved? 
5 A You - KatfJmr W&y? 

6 Q DidyoummtiooKathku~WiIley? 
7 A Yes. 

8 Q Did you use any other pahcular names io your 
9 conversation with Jackie Bennett? 

!o A You know. the conversation with Jackie Bennett 
!J blurs in my mind. It was a vny frightening call 10 make. I 

1 xmemba that I p&a& virtually eve+bing I said “on tbc 

3 advice of co- with tbc word “bypotIx&aUy.” It began 
14 tomakcnosCllpCbecallScit’sawkwardtodoitthatway. I 

!s don’t mnanbu ttxz exact substance. I do remanbcr covering 
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Page 148 
what I believed to be crimes that I have witnessed over my 
several years in the Clinton administration which I felt to 
be serious and the Kathleen Wiky problem. 

Q Did you tell him that you had been a witness before 
the Whitewater grand juries? 

A Yes. 
Q Anddidyoutellhimthattherewerepeopleor 

personsthatwereaskingyoutolieinthecivilcase? 
A Oh, yes Yes. 
Q Didyoutellhimthattherewerelawyersthatwere 

involved? 
A I specil%ally named Vernon Jordan and went into a 

great deal of hypothetical detail about what Vernon Jordan 
was doing as it pertained to actions he took on behalf of 
Resident Clinton as it pertained to Monica Lewinsky. 

Q Without using Monica I&win&y’s name, because you 
didn’t - 

A Exactly. It was still hypothetical. 
Q Okay. So did you tell Jackie Bennett that Vernon 

Jordan had tried to get Monica tinsky a job or was helping 
her get a job? L 

A Yes,1 did 
Q Did you tell Jackie Bennett that Monica Lewinsky 

was going to Vernon Jordan for tbc purpose of trying to find 
her a lawyer? 
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Page 145 
A Well, I think I went fixther than that, but, yes. 
Q Okay. And wart else did you say with regard to -- 

you said “further than that.” What was that? 
A Well,that-whatI-WhatIwastryingtoget 

across was the Vernon Jordan an active participant in what I 
th&kIdeemedaawerup. 

Q Did you describe to Jackie Bennett that you felt 
the Resident was involved in tllis? 

A Idid. 
Q Another question that came from a grand juror is 

that you had said earlier in your testimony that at a certain 
point Monica Lewin&y became distrustful of you and I think 
you said that was in December. Is that correct? 

A Actually, it was following our December 22nd 
umverzation precisely. 

Q Okay. Can you just describe how she became 
distrustful of yoy bow you knew that sbe became d&u&ill 
of you, and if she told you why sbe became distn&ul of you 
after the conversation on the 22nd? 

A It was not anything she acknowledged and I didn’t 

force her hand on this. Actually, during the conversation on 
the 22nd I had the sense -- the level of intensity, the 
desptxation that Monica IMS exhibiting went far beyood 
anythingthathadarmebeforeandthisisascale~Ihad 
come to he familiar with with Monica’s varying levels of 
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Page 1% 
in&n&y and volatility. This was far mom than that. And 

the ominous threats and the feef that this was life or death. 
csscntiaIIy. and I got tk sa~se during tbahat conversation but 

definitely after that conversation that disinformation was 
coming my way. 

Q Is tkrez anything in particular that gave you that 

impression. that you m getting disinformation? 
A Yes, then: was. I’m just trying to think when. 

First of aII, we didn’t - wdl, fast of all, aftm that, 
fbe pbme calls fixan MO&X following tbc repcataI attanpts 
up until Christmas Eve with tbc mury Christmas ca& tkae 
didn’t seem to be - tbc level of phone calls from Monica 

3 justdroppedoff,mnwficnIwasstiU,~andwbxlI 
4 ~tnway,Iwouldc~kmymcssaasandthcnwcnDo 
5 messages fromMonica. 
5 Monica didn’t know I was going away. That’s 

7 compktcty unlike anything I had come to know from October - 
3 at least October of ‘97 wfnt I could count the calls from 
3 Monica in terms of 20 and 30 a day as opposed to, you know, 
1 onaortwiccaday. SoasadramaticfalloffandtImewas 
I no explanation for that. 
2 And then on subsequent occasions, she told me 
3 things that I have since krarnai wuz not true. It really 
I wasn’t what sk was saying. it was how sb was saying it. 
5 Monica - I know Monica and she was now being disingenuous. 

Page 151 
1 Now, I think it’s important to note that I was 
2 being disingenuous about what I was doing in terms of annine 
3 myself with a record and steps I was taking to protect 
4 myself, but nowhezz and no time during the time I talked to 
5 Monica was I disingenuous with the advice I gave to her or 
6 with the conversations that we had. 
7 MR. BINHAK: Does that satisfy both questions? 
8 A JUROR: 1 guess I’m confused. I thought you 
9 didn’t take the calls after the 22nd. 
0 THE WITNESS: I’m sorry? 
1 A JUROR: Did you take the calls after the 22nd? 
2 THE WITNESS: I didn’t have the calls. -ihe only 
3 thingIhadwasthemessageonthe24tb. 
4 AJUROR: Andsoinwhatsensewassbebeing 
5 disingenuous after the 22nd? 
6 THEWITNESS: WbenIretumedandwespoke-she 
7 forinstance,toldmethat~wasaoneedforhernowto 
8 gototbeWbiteHousetogetberCh&tmasg,ift,shedidn’t 
9 want it any more. That she was not going to have anything to 
:O dowiththepresidenfthatthiswas~--0nceshehadthis 
II deposition, the aftidavit., behind her and had a job, she was 
:2 just going to completely fade away. It was all so completely 
13 unbelievable. 
4 Various things in the body wire. Even prior to the 
5 bodywire-well,tbephonecalls,therepeatedphonecaIls 
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Page 1% 
onthe 12th,tbe13tb,andthe 14tbofJanuarywereallfrom 
pay phones. Repeatedly from pay phones. Her voice was 
different. She had me ident@ myself as Mary on her new 
pager. She didn’t want me leaving my name on the pager. It 
was all very sunzptitious. 

BY MR. WISENBERG: 
Q Hadn’t she gotten mad at the Resident before, 

though, even in -- weren’t there times before like even back 
inOctobezw~shewouldgetveryangryandsayangry 
thillgsabouthim? 

A Oh, she would say angry things about him almost 
daily, but it was always then “But, still, I have to get in 
touch with bim” or “I’m going to give him this other chance.” 
This was completely diffexent. This was - there was no 
similarity at all. 

AJI_JRORz Butthistime,wasn’tshemadatyou? 
Wasn’t she more angry with you? 

THE WITNESS: No. 
A JUROR: She wasn’t angry, even a little angry, 

withevqthhgthatyouhadsaid- 
THE WITNFSS: No, &e. was pleading, but she dida” 

demonstrakangeratanytime. I’msureshewas- 
A JUROR: Well. if she was pleading, I’m quite sure 

she was upszt and angry. I 
THE WITNESS: I don’t know that. I 
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1 A JUROR: If sk was pleading with you not to do 1 A Yes, it was. Same night. 

2 certainthings? 2 Q And a second meeting was on a different occasion? 

3 THE WITNESS: I don’t know. Sk didn’t say sk was 3 A It was on a diffaent occasion, not tbat same 

4 angty. Sk said sk was upset. 4 night. 
5 A JUROR: Ms. Tripp, it couldn’t k that - you 5 Q And are you saying that you think Jim Moody was 
6 know, sk just - tk k&days came and mt and sk tbougbt 6 tkxetkfirstortbcsccoad? 

7 about ail that you had barn tehg kr and atcouraging ha. 7 A Tbe second. 

8 to kind of give up on this relationship, and mayk just tmk 8 A JUROR: Excuse me. You asked them to raise their 

9 your advice, I’m rnw to New York, I’m droppin all 9 hands? What did you mean? 

0 Wasbington ties? You know, aftex all your urging? 0 THE WITNESS: Well, I didn’t know based on what 

1 THE WITNESS: No, I don’t klhe that. 1 tkykdwrittmontkirbusinesscardswhowaswbo. I 

2 A JUROR: I kw just a quick question. You kd 2 couldn’t tell who was FBL wbo was lawyer. I didn’t know wbo 

3 mahoned crimes that you had witnessed or potential crimes 3 Iwastalkingto. Ididn’tknowtksepeopk. Itwasveay 

4 that you bad witnessai and wkn tbose - wkn you wiwsai 4 frigbtehlg to me. I thought of tkxl as quote-unquote tk 

5 those thiags, you sat silently by and tky happened. 5 good guys, but I didn’t know wk I was speaking to. 

6 THE WITNESS: No, that’s not true. 6 AJUROR: Is&. 

7 A JUROR: Or you did not come to tk OIC at tkt 7 THE WITNESS: So I wantal to see bow many lawyers 

8 time. 8 wacintheroomwithmeandprdtymuchcvcrybodytxceptthe 

9 THE WlTNEZj: I didn’t come forward at that time. 9 FBIagcntturnedouttokalawyerandIfcltthatIwas 

0 That’s right. 10 somewhat at their macy. But in any evu~t, I did that. And, 

1 A JUROR: What rudly was tk catalyst that ma& :l I’m sony, what was tk otkr qustiou? 

2 yourcalizctktyoubadtogotoOICthistiale? :2 BY MR. LERNER: 

3 THEWITNESS: Fear. Oueagc. Alineintksand :3 Q I may have miskard you. but did you state earlier 

4 that was crossed. I was no longer going to k motivated by 14 that at a certain point you started using tk code name 

5 fear. ImadeadezisiontbattbiswassomethgIbadtodo 5Mary- 

Page 154 
1 andIdidit. 
2 A JUROR: And Ms. Goldberg was the one that advisec 
3 you to go to the OIC? Is that correct? 
4 THE WITNESS: Shedid. 
5 BY MR. BINHAK: 
6 Q You said you had a clarification that you wanted to 
7 make. 

8 A ‘Ibere were two meetings with the Office of the 
9 Independent Counsel, one in which I asked the attorneys to 
0 raise their hand and-those attorneys that were present did 
1 and I’m not sure which evening that was, and another &ere 
2 other representatives of the Independent Counsel were present 
3 inmyhome. I’mnotsureofthedatesexcepttheone 
4 &finite date was January 12th. 
5 ‘Ihe January 12th meeting was very late at night, I 
6 nxaII. I had a son recuperating from surgery. It Wt on 
7 until well after midnight. In fact, it started very late and 
8 went on until -- it’s my recollection some time after one in 
9 the morning. I had a post-operative son there. And I don’t 
D think that was the night that Mr. Moody was present. He was 
1 there at one of those two meetings and it may well have been 
2 this second night. But in any event, different members of 
3 the Independent Counsel than the first night. 
4 Q Okay. The first night, was that the night right 

Page 156 
1 A Yes. 

2 Q - wkn you tried to reach Ms. Lew-insky on bcx new 
3 pager? Is that what you said? I may have misheard you. 
4 A No, you kard me righf but I think I was unclear. 
5 I don’t know tbat Monica had a pager prior to that. I called 
6 itancwpagerbecauseskhado’thadapagexandnowsk 

7 did. 

8 In otkr words, it was mcoum8ed hat phone booths 
9 andtbepagerkused,not -anditwasckartbatskwas 

0 now completely convinced tbat - tbue was a time that we 

1 both wem convinced tkt both our phones or specifically lxrs 
2 as it related to talking to me on tk phone could possibty k 

3 tapped and sk was concerned that tbat was by tk White House 
4 or protectorates of tk President. This was beyond that. 
5 This was -skwas- as sk indicated to my 
6 support staff at tk President, “I cao only speak to kr from - 
7 a pay phone. You han to interrupt ha. You have to get 
8 ha. You have to put kr through.” With kightened hystaia 

9 onthe12th 13tband14th. Som~notusingtkphonez 

0 and sk didn’t want me to call kx at boaq sk wanted me to 

1 pagekrandusetknamehhry. 
2 BY MR. BINHAK: 

3 Q Okay. Befort the break. wc wear talking about this 
4 wing at he Pentagon City hotel. 

5 A Ontk13th? 

Page 153 - Page 156 
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I Q Yes 
2 A Right. 

3 Q Iust in summary. can you tell the grand jury what 
4 you discussed with Monica Lewinsky on that day? 
5 A We bad agreed to meet. Monica wanted to spend a 
6 ~tdsatoftirncmsuringibatby~timc~kftthatI 
7 un&tSood the seriousness of how important it was that I 
8 perjure myself as it regarded Ksrhlan Willey and Monica 
9 Le&tlsky having bad sexual ttlaiions with the PreSident. sbc 

I 0 at tbc end of that evening asked if I could cnsurc that I 
1 1 gave ha an answer the next day. She said that she would bc 
I 2 signing thc aff%lavit the next day, she would kt me know 
i 3 that fast thing so that I would fetl comfortabk in now 
1 4 knowing that without question tbc President would deny it 
1 5 under oad~, she bad signal an affivit under oath, and so I 
1 6 could sign an affidavit or testify u&x oath in an 
1 7 untruthful manner and feel safe. 
1 8 Q Did she tell you that - did she talk to you about 
1 9 Kathkzn Wilky and what your tstimony about Kathlcxm Wilky 
2 0 should lx. if you were called u) givt a deposition? 
2 1 A Well. we had talkal about that a great deal. I 
2 2 mean. that had been the. mantra since July. so I don’t 

2 3 KSIKZII~IT during the body wire wktbu w(: did or not. 

2 4 Q Did she tell you during this meeting that you could 

2 5 say “I don’t remember” in respoosc to questions and that 
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Page 158 
would be one way to make it easier for you to lie during the 
deposition? 

A Welf, she gave me examples. I recall her saying, 

which I found amazing because if she had told her lawyer the 
story, quote-unquote, it occurred to me that it seemed 
questionable that her attorney would have given her the 
advice she relayed to me, which was you can say “We& I 
don’t know.” “I guess so. ” “Well, I have no specific degree 
of recollection.” “I’m not mally sure, but I might have.” 
“Could have.” “Can’t_really recall” kind of thing. 

-. And she had an answer for everything. If you 
preface everything with, “Well, I’m just not sure,” “I don’t 
believe so,” “Could be possible, but I don’t think so,” that 
you could essentially perjure yourself witbout danger of 
being convicted of perjury. 

Q Did Monica Lewinsky tell you during this meeting in 
Alexandria that the President intended to lie in his 
deposition about his relationship with Monica L.ewinsky? 

A 1 can tell you that my recollection of the body 
wiredayissofwzybeGNseIwassonervolqyouwiIl - 
really have to rely on the contents of the body wire. I 
-her various things with great specificity. I remember 
the promise to give me her share of the condo in Australia. 
I saw that as a monetary bribe to perjure myself. But I was 
very nervous about the wire, the wire kept falling down my 
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It was not a pleasant experience. Monica was 

acting in a completely disingenuous way. I ceztai&y linew 
was. It was one of the most uncomfortable days I’ve ever hat 
certainly. 

Q Have you since had a chance to look at the 

transcript that was made of the tape? 
A I have and I can authenticate that having reviewed 

it, it’s completely accurate, but I just can’t sit here today 
and recall everything we said. 

Q That would be- January 13,1998, is that cornxt? 
A It was January 13, 1998. It was a Tuesday. 

Q Did you see Monica Lewinsky after the 13th? 
A Yes,Idid S~~~I~~~ld~~t~ 

A JUROR: What date was that? Excuse me. 
BY MR. BINHAK: 

wasgoingtogetiatouchwithmethenextdayandletme 
know when she had signed the affidavit so that I could give 
her an answer about my testimony, whet& I had f&Iy madr 
the decision to perjure myself and she could not wait another 
day. She said she absolutely had to know the next day. 

And the next day, on the 14th, I received so maay 
telephone calls from Monica from pay phones that I bad t.bz 
support staff actually note how many times in sort of 

5 cross-offcbecksshecalled. Becauseitwaswaytoomucb 
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workDaskthm.towritedowDamcssegcmrysi~tamt 
she calkd because you couldn’t stay on top of them with a 

viabk business going on. 

So I was avoiding her calls becaus: I was in 
touch with the OfEcc of tlx In&pcadalt Gunset who was 
going to tell me what to do next. I didn’t Imow w&hex I 
should take k.r calls. I didn’t kaow whcr3n tbac should 

be another wire. I didn’t know what to & so I avoided ba 

calls. 

~C~a~~I~~~~~~~a 
meeting. Monica had been abusive on tht phone to mC 

secmtarics and said. using obsocaitics, that she bad to get 
throughtomc, Itoldtbcm-tbcywaeb+Mingtofccl 
put upon and I told tbc two wmum who ~WphOtXSthSt 
when Monica calkxI they could put the call through upstairs 
tohaoldoff]~wbaeIwasactuallyschcdulcdtobcina 

m&ting with some of tbc lxxscs. That did happa~ 
Q Didyoufinallytakcacall? 
A Yes. Iwasinamatiagfiumabout3:3O,itwas 

suppoadtogon~~abour4:3O,iisI~inhaold 
suite of offkcs wirb Doug WiIsoii, Celia Houk+ my astiismn~ 
Lindsey Huff and myself. Doug Win is dy: numbcz two or 
duz person in Public Affairs at tk Peatagoa. 

We’n having a substantive mating about policy, 

JCOC my program’s policy, my forma prcgram what I was 
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Page 161 
dktor. and Canma&aGrabial,whowasthemihy 

assistant to Clifford Bcrnath, one of my superiors, and to 

Kar Ehcon. Mcmica’s former boss and my sup&x, came into 

tk office - this was extremely unusual, and skcpishIy 

said, “Monica Ixwinsky has in&cd I interrupt this meeting 

and get you out, Linda.” 

Now, tk attitude of Jamie Grabial was, “I’m 

really sany,” because Monica bad worked in that off!* they 

badnotthx@tbighlyofkrandhadsaidsoiorbcpast 

profcsshally, and I think felt it was somewhat ludicrous 

faMmicatobavebcrnpuUingmoutofanK&ag- 

IwenttoadcskintbcantauomnexttoDoug 

Wilaon’soffxc,Ipicluxluptkphone. Amanwassitlingat 

tkfxatrk&itwasanopalcubiclc. ItooktbcfoIL 

Monica said, “I have bcm trying to reach you all day. It’s 

vayilqatanttbatIp&you_ Ihavencwidcas. Itrave 
writtaktbmdown. IIK!edlos&you. Iwanttodh%you 

to tk bus.” 

And I said, “I’m kaving at about 4:30, I have to 

get home early today.” Well, wby I did was that I was 

expectiDg~FEUtosbowuptbat~e.ningtobookupan 

approti wire tap, and Sk said ‘Well, tbcn I’ll pick you Up 

at 4:30. It’s very important. Wc can’t talk. I can’t call 

you from a pay phone. We can’t have an in depth unvasation 

about all this and it’s vay important that we talk.” 
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Page 162 
I agreed that she could pick me up. She picked me 

upatthemallentranceofthePentagonwhereshehad 

notmally come up and parked but now couldn’t because she 
couldn’t access any more up to the mall. 

She parked prior to where you come into tbe gate 
ontbeside,actuallymetmeanningdowntbestairs,coming 
to get me, even though she could not have gone past the 
security gates any more because she didn’t have her pass any 
more. 

Wewentintohercar. ThefirstthingIsaidto 

her was. “What’s Gong?’ It was clear to me that she Gad 
been sobbing kavily for some time and I could recognize 
Monica’s aftermath of different crying jags. And somebody 
had asked me the question how do you know she had been 
providing disinformation or whatever and this was another 
example. 

She said, “I wasn’t crying.” And it was completely 
obvious. I mean, there is no way. She still had the red 
dots here, her eyes were completely red, puffy. I don’t 
tbinkthiswasjusttearfu1,thiswasabadcz-y. 

And I said, “Well, Monica, you’re lying to me. 
What’s wrong? Why are you crying?” 

And her answer was, “Well, it’s just all so 
upsetting.” And it was -- she said, “I guess it’s normal 
that you would cry.” And I didn’t believe that_ 
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Page 163 
Igotintkcar. Skkndedmctkpapasand 

said, “Here are my ideas.” 

And I said. “Oh. Okay.” 

And before I even turned them over, she said, 

‘You know what? We never have time to talk. It’s really 

important that we talk. I have nothing to do. Why don’t 
I just drive you homc?” 

And I said, “No, no, M. Just drop me af tbe bus.” 

Bccausc I was think& what if. God forbid, sk wants to come 

in and tk FBI arrives? So sk insisted, essentially, and I 

said ‘Look, Monica, I kve a lot to do tonight. I just 

don’tbavetimcforthis. Ihavctogethomcandstarton 

otkr business and I really just can’t sprnd time with you.” 

And sk said, ‘Not a problem. I’ll drop you at 

your park and ride in Columbia. I aced to get back as well.” 

I said “Okay.” So we drove tk. wbole way. 

Andthemtireway-IbadtumcdtbeFBI’s 

FequestthatIkecpabodywirewithmeandI’~thatI 

didn’t bccause that conversation on tk way home was pretty 
! 

incredible. I 
Anditallbadtodowithtksepiecesofpapcr I 

which she now claimed, ‘We& now I can tell you about hem.” i 
And all tk way born discussed what have since become or are i 
refh to as talking points. Told me that this is what tk 

President wanted me to say. 
! 
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Andwhenwegottotbcparkandridc,Istillhad 

Page 164 

tkminmyhandandIstilllxxin’treadthem. AndIcould 

set just by looking at tkan what tky were and I went down 

and I sa& “Well, why m tkz two versions? And why is 

oneywandoneI? Andwhy-” 

And sk said, “Well, ooe is so you’ll know what to 

do and one is how you can write your affkiavit.” 

Sk bad absolutely oo probkxn with my taking it 

with me. I said, ‘?‘ll ocal to kap these.” I said, r’ll 

nadtorcadtbem. DoyoumindifIkaptbemr 

Sk said, “No.” I got out of tk car. Sk said, 

‘You’ll la me know?” Because by this point I bad still not 

given her an answer about wktkr I would come to kr way of 

thinking about bow to testify. I still told ha that I just 

didn’t think I could do it. 

It’s also important to note that tk morning of the 

14ti&oneoftkmessagesskleftwithrk.secret&swas 

this, and I provided it to tk office of tk Indqxndent 

Counsd. that said “Monica Minsky called. Sk said to tell 

you that sk has signed the letter.” And it was dated the 

14thwithtktime. Andsoontk.waybome,mostofitwas * 

about “I have done it now, you can do it.” And it was full 

court press tk cntire way. 

Q Did you read tk docunxmt while you were in the car 

fully? 

Page 161 - Page 164 
Diversified Rmorting Services. Tnc. (202) 296-2929 



4354 

In rc: Grand Jurv Proceedines Multi-Pace m Thursday. July 29.1998 

I 

I 

1 

1 

1 

1 

1 
1 
1 
1 
2 

2 

2 

2 

2 

2 

1 
1 
I 
I 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
2 

2 

2 

2 

2 

2 

4 _- _ - 

Page 165 Page 16: 
1 A Not fully. Pretty much fully. I mean, I’m a fast 1 FBIBgcnfbothFBIagents,camctomybomeaodwhcnthey 
2 reader and I glanced at it. I knew exactly what it was. 2 came in, I ban&d them tkse papers and said. ‘This is what 

3 Q Did you identify to Monica Lewinsky that testifying 3 sk gave me this mning.” 
4 in accordance with the way she was describing on the talking 4 Steve asked me a&r looking at them. k said. 
5 points would he false? 5 ‘Well. well. well. Do you think sk wrote &an?” 
6 A I had spent weeks and weeks and weeks saying to 6 And I said ‘Well, to mc. tky looked exactly like 

7 Monica, “This is perjury.” “This is a felony.” “This is 7 other things that bad come off ha computer.” meaning the 

8 jail.” “This is against the law.” I did the same thing that 8 font. 
9 day in the car and said, “You am asking me to go commit a 9 I had cditi so very many things ovu tim 
0 felony for you. How can you ask me to do that?” 10 including hu -nine that had come off ba computer that to 
1 Q And what was her response? II meitckarlylcokallilceexactlywbatskkdsaidtbey 
2 A “Because you have to do that.” “You can’t 12 were,newideastbatskbadwritbm. Butwknwe-you 
3 contradict the President.” “You’ll he destroyed.” 13 know,ktookmpiccZItoolcanotbaandmnctuallyread 
4 “This is not normal perjury, they don’t even go after you 14 tkm. I said. “ob” I said ‘lk only paragraph &at sounds 
5 in a civil case.” “It doesn’t matter, Paula Jones is a 15 remotely like F&mica is the last enc.” 

6 slut.” 16 Q Did you kwe a phone eonvusation with ha? 
7 I mean, the whole same old thing she had always 17 A Yes. Sorry. WeU,thentheywenttohooLuptbc 
8 said. “The President has assured me, Vernon Jordan has 18 FBI equipment, but iatestingly enough tky couldn’t get it 
9 assured me, you just don’t do jail for this. ‘Ihey don’t even 19 towork,sotkyaskalmeiftkycoulduscmywktusalto 
:O go after you. It’s just perjury in a civil case.” She never 20 k illegal machioc, book that up, and so I did that. 
:J didseethatthiswaswrong. 21 Q And wkn was that conversation? 
‘2 And the only time she expressed any hesitation to 22 A Tbatwastbenigbtoftbetnlkingpointsnig,bt,tbe 
.3 me at all was when I pinned her down on the questions that 23 14th. Butnow-04you~whmwasthcanvasationwith 
4 Frank Carter asked her, where she actually physically had to 24 Monica? 
‘5 answer him and say, “No, I didn’t do that,” “No, it didn’t 25 Q Yes. 

Page 166 Page 160 

I happen,” she said, “Yes, it was hard.” That was the only I A The next night. 
2 indication she gave to me that lying wasn’t completely 2 Q Okay. And if you could just generaBy explain to 
3 painless. 3 thegrandjury~toccurredinthatfmal-_isttbe 
4 Q How did that car ride end? 4 final taped conversation that you made? 
5 A With Monica leaving me at the park and ride and me 5 A It is. And right now as I sit hem, I can’t 
6 taking the papers with me and my telling her “I’ll think 6 rememheranymore. 
7 about it.” “I’ll do it, I’ll think about it. No promises.” 7 Q Did you- 
8 Q And that was in response to “I want an answer by 8 A IthhkwehaVethetape. 

9 tomorrow”? 9 Q Did you have a chance to mad the tmnsoript of 
0 A Well, yeah, because rememberonthe 13thshewanted 10 thattapeandgothroughit? 
1 an answer by tomorro% and she still didn’t have one. So the 11 A Yes. 
2 frenzied intensity and the pressure on me was horrible at 12 Q Andwasthatanaeeumteandfairtransuiptionof 
3 that point and I really wished I had done the FBI wire. 13 the tape as you’ve heard it? 
4 Q Did you have any further recorded conversations 14 ‘A Ithinkahtheseare. Yes. 
5 with Monica Lewinsky after the 14th? 15 Q DidMonica,asagenczalmatter,eamtinueto 
6 A Yes. I didn’t expect her to call, so when the FBI 16 encourage you to not tell the truth in any civil deposition 
7 said, “You know, well, if you’re not going to do the wire, we 17 for the Jones case on the 15th? 
8 want to set up an authorized, legal wire tap at your house.” 18 A Oh, yes. Yes. 
9 Q When you say “an authorized, legal wire tap,” do 19 MR. BINI-IAK: I have no further questions for 
0 you mean that they were going to hook a recording device up 20 Ms.Trippatthistime,buttheremaybeaomefromthegmnd 
I to your phone so that -- 21 juryandIwouldliketojuste+enituptoanybodywhod~ 
2 A Yes. Yes. 22 THE WITNESS: Did we decide not to, for some 
3 Q Okay. 23 reason, cover the other crimes? Is that it? 
4 A AndIagreedtothatandtheydidcomeonthat 24 MR. BINHAK: We& because of the - if you’re 

5 very evening, _ and I believe m another 25 referring to the first grand juror’s question? 
_<_ - .r_ 
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! THE WlTNF!SS: I’m not sun whose question it was. 

2 MR. BINHAK: Before the break? 

3 THE WITNESS: Mm-llmm. 

4 MR. BINHAK: Daring the time that you WQ‘C outside 

5 ~room,thc~djurorc~~tbcq~tionandIaslred 

6 italongthclinesbeclarifiiitandIaskedthcgrand 

? ~topieinifIdidn’tcovcritinth:wsythcgrand 

8 ~wantcdmctocovaitandhcdidn’fsoiassumethatl 

9 bavc talrcn cam of that qustion in ao appropriate manna for 

0 him. 

1 AndnowtbatI’m~~tbcflmrup,ifanyof 

2 the grand jumrs has any question along those lines, I 

3 azoumgctballtoaskitaranyothuquCstiolls. 

4 MR. WISENBERG: I’m going to ask tk witness to 
5 ds;, outside for a few minutes and tbcn we’ll have hu come 

6 back. 

7 MR. BINHAK: Okay. 

8 (Witness excused. Witness recalled.) 

9 MR. BIMIAK: All right. Ms. Tripp, welcome back. 

0 THE WlTNEss: Thank you. 

1 THE FOREPERSON: You’re still under oath. 

2 THE WlTNESS: Yes, ma’am. 

3 MR. BINHAK: Madam Foreperson, do we have a quorum? 

4 THE FOREPERSON: kes. 

5 MR. BINHAK: Is the grand jury in session? 

Page 17C 

I 
1 Page 17’ 

I President at that time? 

2 A He asked the question on July 4th and she told him 

3 that, no. I had no infannation about that. I don’t know if 

4 tbat cvm cm. 

5 Q Did the Pnsidcnt know at that time whether you 

6 knew that Monica Lcwinsky would be trying to erase her 
7 computer, according to Monica Lewinsky? 

8 A Okay. I’m sorry. Repcat? 

9 Q Let M ask it a diffamt way. Did Monica Lcwin& 

1 0 indicate to you wh&x the Resident knew that you wax 

1 1 aware that Mc&a Lcwinsky was trying to dasc her compuxz? 

1 2 A No. Not at all. As a matte-r of fact, this was 

1 3 duringthcsamctime. ranember, that I was urging Monica to 

1 4 tclltbcPrcsidczltthatIkncwcvuythingaadthatIwas 

1 5 go~~~~~~y,~~~. 

1 6 Q Another question by the grand jurors or by a grand 

1 7 juror was regarding tbt talking points. You had testifKw 

1 8 that only ooc of t&z paragraphs sounded - looked like it 

1 9 could have bocn Mooica’s, in your opinion. Is that concct? 

2 10 A Absohtcly. 

2 :1 Q And the qucsthn that the grand juror asked me to 

2 !2 relay to you is do you have an opinion regardjng who would 

2 13 have pmpared the oitn paragraphs? 

2 14 MR. WISENBERG: I think based on your obsava&n 

2 !S of~~~~~p~p~. 

1 171 

1 THE FOREPERSON: Yes. 
2 MR. BINHAK: Are there any unauthorized people in 

3 the room? 

4 THE FOREPERSON: No. 
5 MR. BINHAK: ‘IXank you very much. 

6 THE FOREPERSON: You’re wehxnne. 

7 BY MR. BINHAK: 

8 Q Ms. Tripp, w bad a couple of questions from the 
9 grand jurors that I’d like to pass on to you. First, you 
0 test&d that someone told Monica to delete her computers, - .I 
1 the files from her computers. Is that correct? 
2 A That’s correct. 

3 Q Do you know, did Monica Lewinsky tell you, who told 
4 her to delete those fdes? 
5 A Actually, I thought I had testified to that. The 
6 Resident told Monica to delete those files. 

7 Q Did the Presideztt know that you and Monica Lewinsky 
8 had a relationship at that time, we% friends at that time? 

9 A I was always told that he only knew that Monica was 
0 a colleague of mine from the Pentagon, based on what she had 
1 told him on July 4th. 
2 Q Okay. And if this is repetitious, I apologize. 

3 A That’s okay. 

4 Q Did the President know that Monica lxwinsky had 

5 told you about the affair between Monica Lewinsky and the 

THE WlTNEZSS: Right. Ycab. I believe that Mot&a 

was responsible probably injury for what I bclievc UGS 

tbz last paragmph. In any event, it was tbc one that said 

about mc, just say I’m this huge liar and it wt on in 

Monica-speak to relate bow I could testify or sign under oath 

by affidavit any information I bad about Monica. 
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Tk otha portions of it my feeling based on my 

convasation with Bruce Lindsey in which much the same 

language was us& tkz vczbiagc that was used, and the 

completciy similar but with new details spin to the talking 

points, indicati to mc - although this was complctcly 

unlikely to mc bccausc I didn’t know - I bad no inform&m 

tbat Monica knew BNCC Lindsey, my sbw: was that it was 

eitlrr the Pxsicknt providing her some framework for this 

theory tbcy had bcxm projecting since July or Bruce Lindsey. 

Istillb&evethat. 

MR. BINHAK: Sol, I think you bad a couple of 

questions? 

MR. WISENBERG: I have some questions. 

BY MR. WISENBERG; 

Q You had mentioned earlier the possibility of being 

wired up by Kirby’s people, I think you said, that being one 

ofyourprwiouslawyas:thatheatfvsta%rcedtodothat 

and tbm went back on tbat. Do you nzatl talking about 

that? 

Thrsday,Jdy29,1998 
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1 A Ido. 

2 Q Did bc - I’m just curious, did bc talk about why 

3 that would lx okay wbercas the phone taping wouldn’t be? 

4 A No. Well, we had talked about - nmembcr I bad 
5 had convasations with Jim Moody who said a body wire was 

6 fine, I could do that. 

7 Q Okay. 

8 A And so it was my suggestion to Kirby that I body 

9 wire myself. I was giving him first chance of refusal before 

1 0 I dumped him and mnt to the new attorney. He had no problem 

1 1 with it until tbc Saturday phone call. 

1 2 Q I apologize if this was asked before in one of the 

1 3 seven days before I walked into the room. this next question, 

1 4 but who -- bctwcen you and Monica. do you ncaU who set up 

I 5 tk January 13th meeting. tk meeting in which you had tk 

1 6 body wire? 

1 7 A Well. as I think I testifti and I catainly don’t 

1 8 mind repeating it. Monica bad asked me to meet with her on 

1 9 the 13th. I xlayed that to tht In-dent Counsel and we 

2 0 took it from there. The meeting on the 16th however, was my 

2 1 idea. As far as Monica was conccrncd, it was actually tbc 

2 2 instructions of the Independent Counsel representatives to do 

2 3 that. 

2 4 Q It was your idea as far as Monica was concerned. 

2 5 A Yes. In other words, I suggested it to Monica. 

Page 174 
Q So you had talked about a period of time starting 

aftR the December 22nd phone call where you all wmen’t in 
touch sbc kft a Christmas mcssagc but you wmm’t really in 
touch, and tbc person who kind of broke that silent spelI was 

Monica. Sbc called you on one occasion - 

A No. no. Actually, it was Monica but it was the 

morning of - I think Monday was Excembcr 8th and it was the 

Monday that she returned to work following her cxtendcd 

departure. Is that what you’re talking about? After our 

1 f@t af Thanksgiving? _ 

1 Q No, I was talking about - 

1 A Oh, I’m sorry. You’re talking about - 

1 Q That’s all right. You vxze talking about the 

1 Dazmba 22nd call and afta this paiod of time she kft a 

1 brief Christmas message. 

1 A Right. And then wz didn’t speak and I was away. 

1 Q Right. 
I A Sk found me at the off& by a phone on tbc 7th of 

1 January and I don’t know what day that was. I remember it 

2 being - that number sticks out bccausc I have messages that 

2 had the 7th. I think it was a Monday. 

2 MR. LERNER: Tbe 7th was a Wednesday, I think. 

2 Yes. 

2 MR. WISENBERG: The 7th was a Wcdncsday? All 
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Page 175 
BY MR. WISEhiERG: 

Q But you’re not certain of the da% but you think 

it was tk 7th. 

A I think it was tk 7th. I think I wasn’t at work 

on Monday. which would have been maybe the 5th. I may wi: 

have not retumed frum New Jersey. I’ve never been clear on 

what day I got back it was eitbx Sunday or Monday. In any 
cvcns shortly thcrcafn. eitbcrtbcncxtdayortkncrf 

Monica started with tk phone calls. 

Q Tbcreisa- 

A Oh. and by mC way, I don’t think I’ve mehoned, 

on my way back from New Jersey, eitha on Sunday or Monday, 
the4thor51horinthattimeframcofJanuary,Ikftha- 

called her from my car phone on the trip that I bad carried 

my tape ncorder with me and didn’t use it, called ha from 

mycarphomandkftamessagesayingIwassonyIhadbacn 

out of touch. 

Q Okay. Tbxlmsbaen-Ithinktbaehavebem 

somereportsintbznxdiatbatontkdayaftcr-ontk 

same day that you participated in the body wire taping of 

Ms.Lminskythatyoulatcrmctwithtbcanorncysf~Paula 

Jones. Are you awxue of those reports? 

A Well, eitbx you’re mistaken or I am and it’s 

probably me, but I thought that I met with the Paula Jwcs 

attomcys tbc day sk was picked up by the FBI. 

Page li 
1 Q Okay. Ieould verywellhewmng. Andthatwould 
2 be then not the 13th, but the 16th. 
3 A The 16th. 

4 Q Whatever day it was, did anybody at the Offlee of 
5 Independent Counsel or working for the Office of Indepaxk 
6 Counsel know that you were going to meet with Paula Jones 
7 attorneys? 

8 A No. It nevercameup. It wasneveraddmmd. It 
9 was never shared. 
0 Q I’m sure you’ve testified at - we& I’m not sure 

I ofthat.,soletmestrikethat. Atsomepointintime,you 
2 gave the tapes of your conversations with Monica Lewinsky 
3 representatives of the OIC or FBI, is that umect? 
4 A 

5 Q 
6 A 

7 Q 
8 A 

9 Q 
!O A 

!l Q 
!2 A 

I’m sorry, copies of tapes, did you say? 
Actually, I said the tapes. 
I never did. My attorney did. 
Which attorney was that? 
My attorney at the time, Jim Moody. 
Okay. As far as you know, were those originals? 
I hope so. 
Okay. Did you tell hini to give originals? 
I told him there should only exist originals. 

!3 He was not to, a, listen to them or, b, dupe them. 
!4 MR. WlSEWBERG: Okay. 
!5 MR. BINHAK: Sol. could I iust Dick UD on this if 
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you don’t mind? 
Page 177 

MR. WISENBERG: Yes. 
BY MR. BINHAK: 

Q Youhadthetapesatyourhouseafteryouhad 
finished making them_ is that correct? 

A UntilIbroughttbemtoKirbyBehre. 
Q Okay. And wkn you brought the tapes from your 

house to Kirby Behnc, did you bring him originals? 
A Yes. 
Q Did you ever make copies of the tapes that you had 

in your house? 
A Never. I didn’t evez~ listen to the tapes except 

tbe22ndtapeandtlxBettyCurrietape. 
Q KirbyBehretbzngavethosetapestoJimMoody,as 

far as you know? 
A He did. 
Q Okay. Did you have any contact with the tapes 

after you gave them to Kirby Behre? 
A OnlytolistentothemattheIndependatCounsel’s 

OffiCe. 

Q Okay. And at any time+ did you authorize either 
Kirby Behre or Jim Moody to make duplicates of any of the 
tapes? 

A No. ‘Ihey were both instructed certainly not to do 
that. 
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Page 178 Page 180 
Q Okay. So is it your understanding to this point 

thatthere’sstillonlyoncsdoftaptsandtboscarcthe 
ones that you gave to Kirby Behrc? 

A No, that’s not my understanding any more. 

BY MR. WISENBERG: 

Q That is not your understanding? 

A No, it is not. 

BY MR. BIM1AK: 
Q Andwhatdidyoulcarnandwhcndidyouicarnthat? 

A Iwastoldby_v$ous sources that Jim Moody had 

askedsomeonenamcdAMCOUltQtOmakcaMmplettsctoi~ 

duplicate rapes which sbc has told peopk she has done. 
Q IsthataftuyoubandedovcrthosetapestoKirby 

Bdlnz? 
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reason for that meeting, I don’t remember what it was. 
And during that time, we found another tape which 

Zach took out to his car because I didn’t have a tape 
recorder to see if it was such a tape and it was. That was 
number one. And we handed it over. 

And then the other tape was when your office had 
asked me to do a complete search of my rather crowded house 
and go through and look as much as I could. And I did and 
found another tape and I didn’t know again, so I called my 
lawyer. 

He came, he picked it up, he listened to it and he 
told me it was also a tape with a conversation with Monica 
and handed it over to the Independent Counsel. Those are the 
only ones I’m aware of. 

A Well,ckarlyitwasaftcxIhandcdtkxnovcrto 
Kirby and aftex Jim Moody had picka.i them up from Kirby when 
UxzywereinthecustodyofJimMoodypriortothetimethat 

he handed them to you peopk. 
I was told by various sources that it was such a 

fast process that she did-for him that she did not have an 

opportunity to listen to tbc originals, only to the copy. 
So my understanding right now, if reports an correct thae 
exist other copies. 

BY MR. WISENBERG: 

Q WboisAnnGxltcr? 

I 

1 
1 
1 
1 

I 
1 

1 

I 

1 

2 

1 

1 

BY MR. WISENBERG: 
Q On those hvo occasions, I just want to make sure, 

you didn’t actually listen to it yourself? 
A No, I didn’t. 

Q Your lawyer did? 
A Only to identify -- it’s my understanding only to 

identify what he had, whet&r it had to be turned over. I 
don’t know what he did. 

A JUROR: Who was your lawyer at the time? 
THE WITNESS: I’m sorry? 
A JUROR: Who was your lawyer at the time? 
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Page 17s 
A A friend of Jim Moody’s who I’ve often sezn on 

various talk shows. 

Q Okay. And wurn’t thaz - correct me if I’m 
wrmg, wuen’t thaz a couple of other tapes that wexe found 

after- 

A You’re refting to the two tapes that Lucianne 

Goldberg had? 

Q 
found 

A 

Q 
A 

Q 
A 

Q 

I’m referring to a coupk of tapes. one that was 

in a plant in your house. 

Was it in a plant? 

We& you tell me. 
I don’t think it was in a plant. 

okay. WeIetkze- 

I don’t have any plants. 
weze there any tapes that you didn’t lealiz you 

stiuhadthat- 
A Yes. Twice. WbenIthrewtbemonthehuntboard, 

Ireallythrewtbmontbehuntboardinabowl. Andwe 

found one during a day - 

BY MR. BINHAK: 

Q Who is “we”? 

A Well. I’m just trying to think who 5ve” was. It 

was membu-s of the Independent Counsel’s office, I believe 

FBI staff and Zaccagnini was with me and I forget why we were 
ttue. Itwasinthedaytimeatmyhouse. Thatwasa 
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Page 181 Page 183 
THE WlTNESS: Oh. Anthony Zaccagnini. By tbc 

time -- as of F&w 4th. Anthony Zaccagnini was the lead 

counsel. 

BY MR. WISENBERG: 

Q I asked whether or not you had listeneri. Do you 

think fhese are originals or copies? 

A Mine? 
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in the prcsa~~ of Bob Bennett if I would agru to an oral 

interview with them prior to Resident Clinton’s deposition 

and cutainly they wanted my -- the only way they would agree 

todotbatisifIagreedtodoitpriorto- 

A JUROR: So on the 16tb, you went for an oral 

interviewrathathan- 

Q Yes. l&se two tapes that you’ve told us about 

that your laww played are these originals or copies, tn 

your knowledp? 

A Oh, I have no mason to believe thcy’rc not 

originals. I mean, I handed over originals. I don’t know 

what you ended up receiving. I’m assuming you received what 

I gave Anthony Zaccagnini. As a matter of fact, the one was 

in the presena of FBI agents. There was no possible way to 
make a duplicate. So - 

It was never OUT intention to make duplicates and 
we ncvcr did_ At least I nmr did. 

MR. WISENBERG: Okay. That’s all. 

MR. BINHAK: I have one last question to follow up 

on Sol’s. Just a quick one. 

BY MR. BINHAK: 

Q when you first spoke to Jackie Bennett and ma&z the 

first contacts with the Office of Indcpendcnt CounseL did 

you ell anybody at the Off& of Independent Counsel that 

THE WlTNFSS: No. On tfr 16th. this was all 

anangazl by Jim Moody, I had nothing to do with the 

scheduling of that, he explained to M that Wesley Holmes. 

anattomeyfromPaulaJoncs’lawfirm.wasgoingtobein 

Washington and insistal on getting tk information lx 

rcquixd from me to satisfy the subprma requirement 

immediately, prior to the 17th, which was then the 

Prcsidaxt’s deposition, and I agrad to do that 

A JUROR: And so that oral iutavicw took place 

ovcrwbatthcyhadaln;adyaskcdyoucodoorwasthatin 

addition to? 

THE WITNESS: I’m not ckar on tbc question. 

A JUROR: I’m not sillc how much plaina I can be. 

THE WITNESS: It was in lieu of - 

AJUROR: Inlieuofl 

THE WITNESS: In lieu of a &position. It 

was extruneiy brief. He came witb Jim - or rather Jim 

Moody came with him. He came in in blucjcans and a 

CrummyshitSaskcdmcafewquationsandhcwasout 
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Page 182 
you had been speaking to the Paula Jones attorney? 

A Idon’t runanbcr,totcIlyoutbctruth. Thcrc 

cameatimewknIaztainlydid. 

Q During tlx debriefing session. 

A Yes. I think probably not the fmt night. I 

don’t even think it occurred to me. It may well have come 

up. I don’t runember it coming up. There came a time when 

we actually finally sat down and started wading through 

mountains and mountains and mountains of information that wt 

discussed that. _ 

MR. BINHAK: I think there’s a question from a 

grand juror. 

A JUROR: Why did you go sa the Paula Jones 

attorneys? 

THE WITNESS: I didn’t go XC them. What do you 

mean? 

A JUROR: You -- 

THE WlTNE?SS: Oh, when I met with Uem. you mean? 

A JUROR: Yes. 

THE WITNESS: We ~a undo subpoena. Wchad 

agreed, as had my fmt attorney, that I would be responsive 

to that subpoam. but my concan wns not to be deposed in a 

situation where Bob Bennett could crossuaminc me. 

The Paula Jones attorneys d witb my new 

attorney, Jim Moody, that they would agree to not depose me 

Page 184 

1 afthere. 
2 Itwasthemostbizarrething. Iexpecteditto 
3 be ex&mely involved. I had concems about whether my kid! 
4 weregoingtobeinandoutan4asitturnedout,theywere 
5 in and out. It was completely brief. 
6 And as a matter of fact, as he left, I said, “You 
7 haven’taskedmeonesinglethingaboutKathleenWillcyand 
8 that was the whole point of my being deposed.” 
9 Andhesaid,“Wehaveeveryth@weneedon 
0 Kathleen.” So they asked me nothing about Kathleen Willey. 
1 MR. BINHAK: Yes, ma&? 
2 A JUROR: Ms. Tripp, I just have one question. 
3 When you went to the OIC and I believe you were debriefed 
4 or -- tell us whatever the correct term is. 
5 THE WITNESS: When we went over everything? 
6 A JUROR: Right. Now, did you get an oppoztunity 
7 tolistentothetapes? 

8 THEwITNEss: Alloftbe!m. 
9 AJUROR: Anddidyou-didtheseappeartobethe 
0 exact same tapes? 
1 THEWlTNESS: YouineaaintermsofdidIhave 
2 nxollectionssortofasIwaslk!ning? 
3 A JUROR: Correct. 
4 THE WITNESS: Yes. Itwas-- 
5 A JUROR: And did notice any possible -- you know, 

n Divcrsificd Retorting Services. Inc. (202) 296-2924 
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Page 18! 
pauses or skips or certain things that mayk made you won& 

about cut& things that could have cast doubt on tk 

authmticity of it or - 

THE WlTNESS: No, not really. What I did wonder 

about, and ta this day wonder about, was that - as I said, I 
didn’tlisreotoanyoftheotbcrtapcsaccpttbcDoccmbcr 

ZZndwhichILis~tonHiccandinfull,bccaustitwas 

tk one that - well, for various rcauns,Ithougbtitwas 

my most important and damaging at the same time tape, 

&magi~tclmcasasll- 

MR. LERNER: I thought you said you also listened 

totbeEkqcunietapc. 

THE WITNESS: We& that’s what I was just going to 

say. AndtheothutapewasthctapeofEtenyCzurt%s 

message to h&x&a on h4onica’s machine which sk bad playai 

formatkastfivetin-e3onmytapexuxrdu. 

AndsoIknewindependentofbearinganytapc 

refordings in tk Office of Independmt Counsel what had been 

tirre and that didn’t show up and that worried me. 

ItalsoworricdmebozausewknImctwithmy 

anomcy,KirbyBehte,tbedsythatIbroughthimtbetapt, 
the very ilkgal tape of tk 22nd, k said, ‘We’re just about 
finisbed transeniinp all tk tapes.” 

Ihadnoideakwasdoingtbat AndIsaid 

‘Tlansaiiing tkm?” 
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Page 186 

He said, “Yeah, we have to have a record and we’re 
just about through. I’ve brought on an extra clerical worker 
to do that in the evenings because I didn’t want Diane to do 
it,” and Diane was his secretary who I had come to know and 
like over several years. 

So I thought about that, but didn’t think ahout 
it f&her until the day that Jim Moody took possession of 
the tapes and there were only a handful of really poorly 
tmnscribed tapes which have since appeared in U.S. News & 
World Report, and so I can actually determine what tapes 
appeared based on if;;: poorly transcribed subject matter.~ 

SoIhadaconcem,then,thatthesehadbeen 
transcribed and perhaps I had not received the Nl record 
back. So - 

A JUROR: Ms. Tripp, I’m trying to understand 

something. Look. You said that Monica was a liar, she told 
youshewasaliar. 

THE WITNESS: I’m sorry? 
A JUROR: You said that Monica has told you on the 

phone that she’s a liar. 
THE WITNESS: I don’t think I said that. 
A JUROR: I’m sorry. I thought I heard that. 
THE WITNESS: I think you might -- no, you’re 

not -- probably -- I think what you might be referring to 
is that Monica had said on one of the tapes that she’s a 
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liar. 
Page 18’ 

A JUROR: All right. So if she says that, then -- 
you believed everything she told you happened, then, about 
she and the president? You believed that? 

THE WITNESS: The day that Monica made the 
statementtomethatshehadliedallherlifewastbc 
December 22nd tape, I believe, which was Monica’s way of 
telling me that this isn’t even hard_ lying is not bard, 
it’s easy, I’ve done it all this time, it’s okay, it’s 
certainly okay in a civil case. 

Did I believe Monica? I believed every word Monica 
told me. and I had reason to believe it. 

A JUROk Well, can I ask you, why -- can you 
explain it to me again why you believe it? 

THEWITNESS: Ohgee. Thereweresomanyreason 
WhyIbelievedher. Shejusthadwaytoomuchdetail. She 
had detail that none of us could really conceivably have if 
you had not been exposed in a situation that she claimed to 
be. Plus, you have to rememherthatIhadbeeninthatWhite 
House, I was completely familiar with the President’s 
behavior while I was there and it was not at all unbelievable 
tome. 

Look. I believe in God. I’ve never met him. 
There are judgment Calls you make. I did that. 

A JUROR: Thank you. 
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THE WITNESS: You’re welcome. 
Page 188 

MR. BINIL4K: All right. I see no further 

questions, so. Madam Forepason, I will ask you for 
permission to excuse the witness. 

THE FOREPERSON: Yes. 
MR. BINHAK: All right. Ms. Tripp, you are 

excused. 
THE WITNESS: Thank you. And I would just like to 

saythatittookmealottogettothispointandIhave 
been honored in a real sense to have been allowed my 
constitutional right to testify truthfully under oath and I 
thank you for that. 

MR. WISENBERG: Let me -- before you go -- 
THE WITNESS: Yes? 
MR. WISENBERG: Like Lieutenant Columbo -- 
THE WITNESS: Yes. Here~omestheknife. Here 

comes -- 
MR. WISENBERG: No, I -- I don’t know if this has 

been, again, said before, but I think this is - there is a 
Chance that you will be asked to Come back. 

As I understand it, there are no plans right now to 
do so, but this is the last of your - 

THE WITNESS: You mean I can’t leave the country? 
MR. WISENBERG: - multi-sessions. 
I think it was Amos Burke that said don’t leave 
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Page 185 
town; Lieutenant Columbo mer said that. But I didn’t want 
you think that there’s no chance you would ever be asked 
back. 

THE WITNESS; And for all the authors in the room, 
I just thought maybe I could leave Luciaune Goldberg’s card 
out in the hallway. 

h4R.WISENBERG: hfaythewitnessbeexcused? 

THE FOREPERSON: Yes. 
THE WITNESS: Thank you. 
THE FOREPERSON: Thank you. 
(The witness was excused.) 
(Whereupon, at 4:53 pm, the taking of testimony 

in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 
concluded.) 
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Page 5 

Lead counsel for me, and who is present today, 

* Do you’ understand that? 
A Ido. 
Q And in exchan 

: 1: : immunity ttArat wqeF already dg 
e for that, you have certain types c’ 

~scussed in the past. 
.--_ 

Q Would you like me to go over those again? 
A No. 

Page 3 

_______ 
Page 6 

PROCEEDINGS 

~2 WHERE7 
.31 DA TRIPP 
14 j having been called for examination by the Office of the 
(5llndependent Counsel and having been first duty sworn by the 
[ 6; notary, was examined and testified as follows: 
171 EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE INDEPENDEN 
!81 BY MR. BINHAK: 

Q Good afternoon Ms. Tripp. Can you state your full 
r:iinarne and spell your full name for the record? 
(111 A Lmda Tripp, L-l-N-D-A, T-R-l-P-p 
[I21 Q 
rls:grand ju 

We are here doing a deposition today in lieu of a 
appearance. I .ust wanted to give u some 

[I J 1 rules at t x e outset, so tha I rt IS very clear wha r” we are 
[lszgoing to ayrn$E=h. Okay? 
1161 
i17i ‘6 if-&u don’t understand what I sav. oleasa stoo me 
[ 1s; and I will tr$ to e$&n it better and, ti 
r I 9 I me. I will iust assume that vou unders Y 

ou don’t stop 
and. okav? 

.~.1 

1201 ‘A Yes. a 
Q We have agreed, you and our office have agreed, 

$ithat we would do this toda instead of 
[23ipry to make things easier or you, and 7 9 

oing to the grand 
o reduce the 

[24!spectacte of doing that. Is that correct? 
[251 A That’s correct. 

Page 4 

Q It is now August 26th at 2 o’clock in the 
iii afternoon. Is that correct? 
(31 A That’s correct. 

Q You need to understand that we are going to take 
i : i the proasedings here today and they are going to be recorded, 
[ 6;just as though they were recorded at the 
[ 7 1 we are goin to present a transcript of to ay’s proceedin 

’ 

rana jury, and then 

[s: to the $ 
s 

rslthem. go ~IJ understand th$? 
ran ]ury Just as thou h it had occurred in front o 

.~ I 
[lo: A Ido. 

Q Now, because we are trying to simulate everything 
I:: ithat occurs at the grand ju 
[ 13 1 not with you at resent. Is r* 

your attorney is outside and 
hat correct? 

j14: A chat’s correct. 
0 So, the only people that are present ri 

1: 2; ou me, and another Associate Independent Counse , Terry 
& ‘. 

9 
ht here are 

[IT) allrgan, and the court reporter. Is that correct’ 
Cl81 A That’s corre-+ LL. 

I:zia 
Q Now all the oeneral rules of the arand iurv will 

ply. So if you would like‘fa go out and talk to-your . _ 
~1 ra R ornev at anv time. olease do. But he is not cornq to bs 
iss jable toOcome in with.you. Do you understand sat7 
I231 A Ido. 

0 
t::lthe record? 

Would you state the name of your attorney just for 

OlCStarr 

::.rules of grand ju secrecy, and you can tell anybody you 
:::would hke to wha occurs today, and that is something that r 
: 3 : you should 
:: :want to do t c: 

robably discuss wrth your lawyer, whether you 
at. 

.i- -. Do you understand that? .L. A 
Q 

I’m aware of that, yes. 
Now, there are certain exceptions to 6(e), and 

T COUNSEineed to know about those, and we’ve gone over those in the 
I ?:past. But, in the event that there were any kind of trial. 
: I : what you’ve said here toda could be used to cross-examine 

::::you. And, in such a case I .r there were a public trial, 
: :z:public proceedings, then 6(e), even thou h there is a rule of 
: :;.grand jury secrecy, this testimony could &? come public. ,. _1 Do you understand that? 

A I do. 

I IOU 

---grand ‘ury secrecy: So, everybody who would see this from .--_ 
::::our o di ce, erther an apomey or an investigator, would take 
::r:on the same responsrbrlrtres that we have. 
-i- .--. Do you understand that? 
-4. :I_: .-:. 

Aa tddeand can I take a pause for a minute? 
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(Whereupon, the deposition was recessed from 2:03 p 
51trt207 R;r”:) 

R BINHAK: We are bade on the record. It is 
:: 

.,-- BY MR. BINHAK: 
Q 

:--wanted to 
I was going to sa 

o out, you can go ou YV 
I think I told you, anytime you 

% 
and - 

:- Ynli did 
- you did. And you should feel free to do that 

-.. A Ido. 
0 The last thing I just wanted to remind you of is 

-. : that despite the fact that you have a 6002 order that does 
if f not cover perjury or obstruction of justice. So, if you were 
:I: : to knowingly misrepresent something in front of essentially 
-- 2 -what amounts to the grand jury now, that would be perjury and 
.-:. ” ‘it is a federal felony, and it carries up to a five-year 

Page 2 to Page 7 
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rllpenalty of imprisonment, and a 5250.000 fine. 
121 Do YOU understand that? 
i3i A 
r4lfront of you. 

’ I didn’t come all this way to commit perjury in 

i51 0 But you do understand that? 
:61 A Yes. 

t;jstuff. 
0 Okay. Good. I think that’s all the preliminary 

What I wanted to do was just sort of follow up on a 
r:l{couple of issues related to taping, and we’ll just go through 
[ 111 those and this shouldn’t take very long. Okay? 
1121 You started making the tapes in early October 1997, 
i 13 j is that correct? 

A To the best of my recollection, it was the first 
i:liweek of October. 

Cl And when I say “the tapes”, I mean you made 
i :: i recordings of telephone conversations that you were having 
f 18 jwith Monica Lewinsky? 

A That’s right. I purchased the ta 
I:zibegan in m recollection immediately therea 

e recorder and 

/ 211 know what d ate that was.’ 
B er. I don’t 

.~~. 
Q And those tapes were made in your home. You’ve 

i::itoki that previously to the grand jury, right? 
1241 A That’s correct. 
[251 C! And you told the grand jury that you bought that 
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r~ltape recorder at Radio Shack in Columbia, Maryland, right? 
i2j A Yes. 
[31 Q And you bou 
~4 lused, cassette tapes, on tha 9 

ou 

iscorrect? 
:61 A That’s correct. 

Q Okay. Now shortty after that, also in the very 
Iliearly days of October, you had a meeting with Lucy Goldberg, 
t 9 I correct? 

A Sometime in that timeframe, yes; shortly after I 
i:yibegan, I believe. 

i$ithat? 
Q Right around maybe October 6th, or something like 

[I41 A 
Q 

I’m quite certain it was in that week. 
And b 

I:Ziat least two tapes, rig ‘(1 
the time that you had that meeting, you made 
t? 

L171 A Apparently, yes. 
Q And when you met with Lucy Goldberg, that was in 

I:iiWashington D.C.? 

j:!iGoldberg. 
A’ Yes. It was at the home of her son Jonah 

I’m sorry, I don’t remember the address’. 
[221 Q But it was in the District of Columbia? 
[=I A Yes. 

Q Okay. During that meetin or after that meeting, 
I::idid you give any tapes to Lucy Goldberg. 4, 
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A Well let’s put it this way. They ended up in 
t:iLucianne’s posse&ion at the condusion of that meeting. 
[slbest recollection is that I didn’t say, here, have them, 

My 

[4 Ithey’re yours. What I recall va uel is the fact that we did 
[sjnot listen to them at all, other t I! r an he first few sentences 
[61of one, I believe. 

We were then ‘oined by Michael lsrkoff who declined 
tilt0 listen to them. And w i en the meeting was concluded, I, I 
[g]-- m best recollection is that I wanted her to hear them. 

~lo]So, r believe that’s why she still had them. It wasn’t my 
: 111 intent to publicize them in any wa 
:121 Q How many tapes Id you give to Lucy Goldberg, do c? 
:131you remember? 
:141 A 

Q 
I think I only gave her two. 
Was it 

i:zithe tapes that you ha dy 
our intention at that time to give her all 
made up to that point? 

Cl71 A No, I don’t believe that was my intention. 
i191 

2 /%?k - I don’t have a clear recollection myself 
[tiias to how many I had done before I met with her, but various 
12 11 information I have since seen leads me to believe that I 
r22lprobably only had the two before I met with her. 

Q Okay. So, just to make it clear, and if you 
ii:;disagree with me please correct me, at the time you met with 
[25)Lucy Goldberg, you believe that you had only made two tapes 

Page 8 to Page 13 
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‘- or in retros 
.i;two tapesit he trme YOU met wrth Lucv P 

ect now - you beljeve that 
2 

ou had onty made 
oldbera and -- 

1 
4‘ 

: 
i:recollection. 

i, Did you - 
Q 

I thinkio. yeah. ’ _ 
- you gave her both of those tapes7 
I think so. yeah. Yeah, that’s my best 

At what point did you realize that she had them? 

: . : A 
e-1 Q 

Not until it was reported. 
Okay. 
I mean, I completely forgot about them. 

, 50; when you say, ‘Not unhl It was reported”, we 
__? A 
__! 0 

.:::are talking;oo~e~nuary - 
-II: 
.--_ 
.:1! 2 

Q 
ah?%? Completely forgot about it 

i I;? It’s just that - 
So, there’s no reason that you let her keep them? 

::?I A I forgot. 
._>1 __ Q Okay. 

A Completely forgot. Remember, I wasn’t keeping a 
i!?jcount of tapes, nor cataloguing them. So, I didn’t know 
:r::when I turned them over to my initial attorney, Kirby Behre, 
:r::that any were missing. I didn t remember. 

, 0 Did you ever get any of the tapes back from Lucy 
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::jGoldberg? 
.:j A Personally? 
13; Q Yes. 
:i: A No. 

Q 
: G f of the tapes? 

Did you ever authorize Lucy Goldberg to make mpies 

A I did not. 

;::I Q Okay. And that’s during the debriefing sessions 
.:s:you had at our office? 
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A Yes. 
Is that correct? 
(Witness nodded indicating an affirmative 

--7’ 
:.;‘riqht? 

Q And you continued recording those from your house, 
:... - 
.-2, A 
-.;- Q 
ii’iwe’re talking 
1:: : Goldberg ip 
.. >- 

Yes. 
The next set of tapes that you gave away - now 

about from the tapes you made between Lucy 
toATfhtttme that you gave tapes to Kirby Behre. 

:I.; 
_-. .Q 

A 
Okay? When did you give tapes to Kirby Behre? 
When I became fnghtened that the Paula Jones 

-II Iattorneys were gorng to not honor my request to t 
:~:ahold of the tapes,, because I was terrified that 90 7 

to get 
Bennett 

::::and thus the Presrdent would, would have this information and 
::~:be able to cross-examine me, among other things. So, that 

Oi 
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: 11 had to follow - it followed my contacts, when they 
[? 1 approached me. when the Paula Jones attorneys approached 
I 3 1 and it was before I was subpoenaed, I believe, and I provided 

me, 

14 1 them to Kirby Behre. 
I51 Cl So. we’re talking mid-December 1997? 
161 A Sometime in there. 
I71 Cl Somewhere in there? 

1;; 
A Yeah. 
Cl 
A 

Okay. How many tapes did you give to Kirby Behre? 
i101 

Cl 
Well, to m great regret, I don’t know. 

~:iitaoesvou had? 
Okay. Di (Y you try to grve him all the original 

.~~. , , 
[I31 A I thought I had, uh-huh. 
[I41 Q 
rlsitapes? 

So, you thought you gave him all the original 

I161 A Yes. 
[I’1 Q 
r~s]Kirby Behre? 

Did he keep them? Did you ever get them back from 

Cl91 A Well. what - he ke t them. I gave him no 
[ZOI instructions as to what to do with hem but to keep them. P 
I211 
[221 2 %?& came a time when I visited him again with yet 
rz31another tape, which I had, I call the December 22nd tape. 
[241 
[251 A” Euse I wanted him to listen to it in its 
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; 1 :want to hand anythin 
: 2 Iwhich I had stated in 9 

over. And I rerteraled my re 
he letter, that I wanted him to 

uest. 
9, 

i3jeverything over to Jim Moody that day. He did not. 
and 

[41 Q 
A 

Did he ever grve them over to Jim Moody? 
151 He did. I’m not sure of the date. 

i!ithat be? 
Q Okay. But shortly, a few days after that, would 

:91 A Yeah. It was very alarming to me, because I had 
: 91 never authorized Kirby to transcribe them, and I understand 

[ :olthat, since then, that a parently that’s what attorneys do. 
1: 1: But I had asked specs ~cally that he do nothin .P 
r~zlthem and have custody Of-them. And it upse a 

but retain 
me that he did 

~131not turn them over lmmedrately to Jim Moody because of my 
i: 4 1 concern that he, he may have been providing that information 
[:5jto the White House. 
[I61 Q, 

[l’lwaKV 

All right. So, then, let’s ‘ust in a very brief 
deal with Kirby Behre. You gave 1 hese tapes to Kirby 

[IS 1 Be re rn two shipments in mid-December 1997; the bulk of the 
; I 91 tapes before the 22nd and then one additional tape just after 
[2o]the 22nd? 

A Yeah. I have no recollection of the dates of 
i:: ieither of these two. 
LZ31 Q Right. So, I’m not interested in the exact - 
[Z41 
(251 Aa Okay. - dates. But I’m saying, is it accurate that you 
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I 1 I entirety. At that time, I became aware of two things. 
[2 ] Number one, he was livid that I had recorded. Thus followed 
131 his telling me it had been illegal to do so prior to that. 
14 1 And also the news that he had put a temporary clerical worker 
[5]on the task of transcribin 

- evenin s - an 
all the tapes, and that that 

~~i~%?~d the with 
that that person was just about 

[El 
[91 

Q Ok; ’ 
A And en went on to tell me that it was not Diane, 

lolhis assistant, because he didn’t want her involved. 
111 0 Did 
lzlthe tapes to Kirby & 

ou receive any tapes back from him? You gave 
hre, I assume, in two batches: the first 

131large set, and then the one on December 22nd. is that 
14 1 correct? 
151 A 
161 0 

Yes, I gave them to him in a redwell folder. 

A 
Oka On two separate occasions? 
The irst one was in the redwell folder with many 

:liother different things that I had in my possession. And then 
isIon the day that I handed this one over, it was just an 
zolindividual tape on its own. 
211 Q All right. Did Kirby Behre give directly back to 
221~0~ any of those tapes that YOU aave to hrm? 

[231- _ A Never. _ - 
Q Okay. And as best as you knew, what you gave to 

tzi;hirn were original tapes? 
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[II A 
Q 

They were ori inal tapes. 

I : i tapes forever? Did 
8 Okar;. Then o you know, did Kirby Behre keep the 

e - 
;41 
!51 Aa No. 

A 
ever give up possession? 

176jJanuary 13th. 
on - I’m not sure of the date. I think it was 

[El Q 
A 

But around mid-January? 
Right. around mid-January of ‘98, after I had I 

,!o’i believe, approached the Independent Counsel, I sent Jim Moody 
[I 11 with a letter authorizing his - two thin s: being my new 
[ 12 1 counsel, terminatin 

%e 
my attorney/clien relabonshrp but not 9 

[ 13 1 
P 

rivilege with Kirby hre, and requesting that he turn over 
~14 1 orthwith all the tape recordings. 
1151 Q 
1 I 6 1 them over to 

Okay. And your instructions were for Behre to turn 
Mood 

r 
? 

[Ill A Tha day. 
[ISI Q Did the 

A No &P 
et turned over that day? 

an I was a bizarre series of events. Jim 
!:ii Moody.called me from Kirby Behre’s oftice at Paul Hastings 
r211and said that Kirby refused to turn them over, and that he 
r22lsaid that Kirby had said I was a very dangerous client to 
p3lhave. 

And then Kirby 
i::ithat I had hired a cnminal 9 

ot on the phone with me and said 
o represent me, and he didn’t 

OlCStarr 
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[ 1 >gave him p st+kpnents - 
[2: 
(31 Cl -of tapes, around - 
:41 A Absolute1 
[51 0 - the mi d dle of December 1997? 
[61 A Yes, that’s true. 

The first shipment was all the tapes that you made 

Q 
1::; interim oeriod? 

You don’t really know what he did with them in the 

ilSj ’ A Idon’t know. 
ii91 Q Dtd you ever tell him that he could copy them? 
:20, A Never. 
‘.?I] Q Did you instruct him not to copy them? 
[??I A Yes. 

if:itime? 
Q Did he ever give those tapes back to you at any 

I151 A Never. 
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iijthem? 
Q Did he tell you, did he tell you that he copied 

A No. He told me the day that I played for him the 
j:jDecember26th pit] tape that they were almost completed. 
[sIThey had almos camp eted the transcription of the tapes, I 
I slquestroned wh in fact, he had done that. And his answer 

[lslsecond. 
another issue that we’ll get to in just a 

::7”i tapes to Jim Moody at your \nstructions? 
Now, Kirby Behre you just testified, gave the 

LiEI A That’s correct. 
r19: Q 
czo:Behre? 

Do you know if Jim Moody got the tapes from Kirby 

[2lj A 
~22 1 Behre. 

Jim Moody told me that he got the tapes from Kirby 

[231 Q 
[241 A 

How long did Jim Moody keep the tapes? 
I asked him to turn them over immedrately to the 

[ 2 5 1 Independent Counsel. 

___- 
Page 14 to Page 19 
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Q So, did he basically do that right away, or was 

f 16 : copies. 
Q Okay. But it’s your understandin that Kirby Behre 

i:Q! ave the tapes to Jrm Moody. Jim Moody accep ed them. 
r19:eorrect? 

s 
.--. 
[?Oi A That’s correct. 

Q And that at some 
i:ii Moody gavAe therrst.o the OtTice o P 

oint, very dose in time, Jim 
Independent Counsel? 

L231 
[241 Cl 
t:sjany point? 

Did you ever get those tapes back from Jim Moody at 
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;?I Q 

I:ithat da 
A 

Did xou find additional tapes at that time? 
Yea We - I don’t remember wh we were all there 

Y 
But I remember sa fy 

14 lwhere had stashed a few o Y 
ing, showing two o 
the tapes and that 

the agents 

~5) house IS ust filled with disorganizatron. And as 
ot us - my 

rs;showing I 
P was 

hem, we were discussing the fact that I had never 
[i 1 catalogued nor counted. 

And the question was raised, are you sure you 
! zi handed them all over. And I said well not really. I 
Iolthought I had, but its ahvays worth lookin 

R 
So, we went 

; ~llaround and touched the valances and d’ erent thin s. And - 
:~jl’m so 

.? 
I don’t remember, I think I found the one if. drd 

r:slfind rn t e breadbox with -where I store a lot of papers 
_:oand so forth. 
'L51 And I also think at that time we found more than 
i;sjone tape. 
;;71 Q 
[Ialsense? 

If I said you found three tapes, would that make 

A Yeah I think that was about it. But I think only 
ii:ione had words on it.’ 

Cl 
,::iattomey was also there that day right. 

Okay. And the reason?you know that is because your 

1231 A Yes. He went out to his car. I tried - 
!24] Q When you say he, we’re talking about -- 
:251 A Anthony. 
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[II A No. 
I21 Q 
rriltapes? 

Okay. Did you ever ask Jim Mocdy to copy those 

r4i A No 
Q Did you ever - 
A No. Let me. let me be clear here. 

i7i Q Sure. 
A I asked him to do nothing but turn them over to the 

iii Independent Counsel. As a matter of fact, I was clear, do 
101 nothrng but turn them over; you are to do nothi 
~~lthem over. So, there was no misunderstandrng, .“4 

but turn 
ere. 

Q 
t:i here. vou didn’t aut onze hrm to coov the taoes? 

Okax. And lust so there IS no mrsunderstanding 
__, _ _,,____ .__. ~~ 
141 A Absolutely not. 
151 Q And YOU didn’t ask him to CODY the taoes? 

A I also asked him - no. It’s nofthat I didn’t ask 
.:7”i him. I told him not to even listen to them. 
LIEI 
[I91 2 %%nd them over directly. 
[201 Q And also not to copy? 
t211 A Absolutely. 
[221 Q Now, you testified in front of the 
i?j I before that you had received some information 8 

rand jury 
at he may 

i24 j have copied them? 
[251 A From a few sources. 
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[ll at thrs time Anthony Zaccagninr? 
!21 
(31 

z A”thon#Zca~r$id,? 

2 %!‘we - I have a radio/tape recorder in the 
j: jkitchen. I put it in there but it didn’t work. So he took 
(61 it outside to his car and’stayed out there for some time and 
[ 7 1 listened to it on his audio tape deck in his vehicle. 
I81 Q And then he came back into the house? 
191 A Yes. 

:101 Q 
i 1 L 1 minutes? 

Okay. About how long was he out there, a few 

.I21 A Gee, it seemed longer. 
;I31 Q 
:141was he? 

Okay. He wasn’t out there, say, for 360 minutes, 

,151 A No no, no. I think he - I, I - my sense was he 
clsleither listened to the greatest amount of the tape or the 
j17lwhole thin 

8 
ii”91 tapes to the a 

Okay. And then he came back and presented those 

~201 Independent e 
ents and investigators in the Office of 
ounsel? 

[Zl] A Hedid. 
:221 Q 
:z3ltime? 

Okay. Have you gotten those tapes back since that 

:211 A I don’t know if that’s one of the tapes that we had 
i>slgotten custody of at one time, but I don’t think we have them 
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Q And your information was that he and a woman named 
t:iAnn Couiter had copied the tapes, and that Ann Coulter had a 
r3lcomplete set of the tapes? 

A Well I was told from a couple of different sources 
I:;- asked actually was I aware that on the ni 
[61sorry I don’t remember the date, but I was as 

ht of and I’m 
3, ed the date, 

[7Iwhrch coinaded with information I had as to the date at the 
rsltime, which I don’t recall right now, as to when he would 
[sltum them over to the OIC, that he had Ann Coutter make high- 

[lolspeed dubbings of each tape, that at the time she didn’t 
III] listen to them as she was dubbin 

a 
or duping, whatever you 

rlzlcall it, but has since listened to a the tapes. 
Q 

I::iwhere Jim Moody 
Oka Now at that point then, u t;dhtf point 

dy elrvered these tapes to the aff 
t~s] Independent Counsel, 
~ls]Office of Independent z 

ou were under the impression that the 

A 
ounsel had all the tapes? 

[I71 I thou ht the had all the tapes. 
Cl81 Q At tha? pointJ 
[I91 A Yes. 
[201 0 But then subsequently you were at your house in 
tcllearty March, the 3rd of March, with several investigators and 
i 22 1 agents fro; theyt;C and - 
[231 
i241 Q - also your attorney? 
[251 A That’s nght. 
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t:lany more. 
Q Did the Office of lnde endent Counsel ever give you 

it i back original ta es once you gave t em - R 
[41 A gh ‘never originals. 
[51 Q Okey. 
(61 A No. 

Q That’s what I was getting at. So, the three ta 
Iz 1 that you handed over that da 

k 
you never got those back? rp 

es 
ou 

;91 might have gotten copies oft 
A 

em at a certain point? 
Right. I don’t know if I ever get the originals 

i :! i back. I think the are evidence. 
Q OLay. Now let’s talk about a final tape. On the 

_:: i3rd of March, or on that day - 
:141 
:151 Aa Right. -when Mr. Zaccagninr went to - 
[16] It was early March. 
:171 

Aa 
- his car and listened to the tapes and then you 

: 18 1 later turned them over, at that oint did ou believe that 
:I91 ou handed over all the tapes o the P 
~701 ounsel? 6 

O&e of Independent 

121‘ A I need to be perfectly clear here. I had handed 
:c: j over all that I was aware of. 
:23: 

2 ?%?er really to this da 
/::i that one wouldn’t pop up somewhere, i 

was completely convinced 
nowmg how I am. So, 

Page 20 to Page 25 OlCStarr 
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‘. -at led to the next discovery. .- : - Q And that’s on or about March 17th, a little before 
.l March 17th. right, mid-March? .- 
,i- A Yeah. and I had - 

I! those. or do ycd not remember? 
:2] A I think I wrote a check. 
.3: Q You would think for the ones at ;?e Rite-Aid that 
; 4 : you wrote; check? 

.:ienou 
;7 icard 9 

I almost always use a check. I very seldom carry 
h cash for any kind of a purchase. And tie onl credit 
use, aarvely use. is my American Express car d 

;s!can’t imagme I would have used it. It’s posslbie. 
, and I 

-31 Q Dka 
r 

And then you think you probably wrote a 
.:~lcheck or AmEx for he music store in - 
::11 A Yeah. 
:;2; - Pentagon City? 
:131 AQ Uh-huh. It was an upstairs mu% store. 
.L4] Q Any other ones that you can think of? 
:i5] A 

Q 
There were others, but I can’t recall. 

[:76iCredit Union account? 
And the check, that would be from your White House 

.18j A Yes. 

iiiiand the - 
Q Okay. Did you aiways buy the same brand of tapes 

211 A No. 
,221 

2 
- same length? 

:231 
::41again. 

No, because I could never find the same length 

1251 0 Okay. 

0 19983 
A Uh-huh. I had conducted what I felt to be 

ht 
ey 

ii:: And, as I said, I had just scoured the place and - 
[:::M never really felt completety confident, because I had no 
[:3:system in lace as to whether I had turned them all over. 

z1 nd then this one night, Anthony Zacca 
;::irny house and we were talking about it again, 

nini was at 
and 9, e left. 

[IsAnd as soon as he left, I just said, I’m going to search 
[l:.agatn. So - and I think at that time you 
rls.the Office of the Independent Counsel - % 

uys - I’m sorry, 

ils.cther writin 
ad asked for anv 

i( I? ;I- 
s or an hin I had from Monica. So, I was . 

[>~.:boking for andwn en t rngs from Monica that I had 
12:received in, in reat number over time. 

And?looked in various places also on the first 
/%iftoor and found some writings and notes which we 
~24 :sub&quently handed over, and then also a tape. And I called 
r25:Zack on his car phone. He couldn’t have been gone IO 
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r:-minutes. And I said. it aooears Ibe found another taoe: I 
i;jdon’t know what’s ori it, aanything. And he said, I’m’on m 
r3-Wav back and I’m aoina to come naht back. And he did. 
i 4 1 he took it with him: - 

x nd 

Q And, as far as you know, he gave that to the Office 
t:jof Independent Counsel? 
[-: A He told me he did. 
[9: Cl o_x ura,,, And, as far as you know, that was an original tape 
L__- .._... 

i1c: 
,i.- 

5 ;pravwas an original tape 
<I_ 

(1’: x 1%&t have any non-on inal tapes. 
I13: Cl Okay. Now, at that porn on the 17th, did you .? 
I 14. think that at that oomt that YOU had found all of the 
i15’onginal tapes and handed fhem over? 
.16‘ A I kind of feel the way I always have felt. which is 
I-: I hope so. Certainly any that I’m aware of. 

:1e: Q Okay. 
:19 A You are aware, I believe, that I still have 
zc:wncems. Well, I have a couple concerns. Number one, I 
~:don’t know that Kirby - since I didn’t count them I don’t 
‘2: :know how many I handed to him. So, I don’t know that that 
23:number reflects an accurate accountm 
24; And, number two because I 9, 
z5:at home, I 

ad no system in place 
don’t know that there isn’t an opportunity for one 
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[ 1; to exist somewhere else. 
!:. Q But, from what you know now - 
(3: 
14: Aa Yes. 
rs:about? 

- there are no original tapes that you don’t know 

:6; A Correct. 
i7: 0 Or, excuse me. There are no original tapes out 
; ;; tire that loo” ;$:,abc& yes, 

Q That last tape mat you gave to Mr. Zacca 
~:~‘mid-March, did you ever get that one back, the original 9 

nini in 
o 

[IZ that back? 

[24:tine. too. 
r-75: Q Did you pay by cash, or check, or a credit card for 
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[ll A It wouid have been - 
!21 Q 

A 
What was the first length that you bought? 

i3l 
Q 

I wanted the long ones,.two houn. 
!41 
:51 A 

$);I hundred and 20 mrnutes? 

!61 0 Okay. And then after that, you were not able to 
r 7 Ifind those aaain? . 1 

A-- Very seldom. I searched for them and I found 90 
[:iminutes and a 60-minutes but I ve 

,?olfind the 120. And I very seldom go 
it wasnY eas to 

r 

r-- t o the Columbra 
: 111 most 

all, 
because l’m in Virginia every day. So. I didn’t go 

::nlback o Radio Shack. I picked them u wherever I happened to 
!13lbe, and the Pentagon and Pentagon c! 
(141purchase them. 

rty was an easier way to 

:151 Q And other than that Rite-Aid and the Penta 
.“r, ‘? 

on 
!16lcqncourse and the music store in Pentagon C you can 
r:ylthink right now of any other places that you mg t have 
;:31bought ta%s? 

,;,‘I December, 
I don’t remember. I’ll tell you that in the 

late November-December timeframe I was doing a lot 
:21: of Christmas shop ing. So, it’s possible that if I went into 
:X ;an all-purpose so r? of drscount store I may have bought some 
:zlthere. I just don’t have a clear recollection, 
L241 Q Now, the blank tapes, the tapes that you ultimately 
:251recorded, you kept those in your house, right? 

--_ 
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(11 A Yes. 
121 Q And you also kept a lot of other documents 
;31re arding your relabonship with Ms. Lewinsky in your house, 
:4lng t? 
-51 ” A Yes. 

Q And those are the ones all of that stuff is what 
i;“i ou ultimately turned over to the Ofhce’of Independent 
: 8 I li ounselo 
.31 A Yes. 

::01 Q You didn’t destroy any of that stuff7 
::iI A No. 

Q 
il:ifor clarity. is 

And the other question I wanted to ask you, just 

.14 1 after you left t nz 
ht before you leftthe gtland Fry. or 
e grand jury last time, he 0 ice of 

‘15 I Independent Counsel served on you a subpoena on behalf of the 

‘;7i&inas like that. rioht? 
.161 rand jury. And that asked for some additional documents and 

i?aj - A ‘Ye’s, it did. 
'191 Q Okay. You said there were items that were 
::(r]res onsive to your subpoena and they were in your house, is 
.zlltha correct? 
:,;’ 

P 
.--I A Yes. 
‘331 Q You haven’t destroyed any of that stuff, right? 
:I41 A No. 
,251 Q And it’s still in your house? 

Page 26 to Page 31 
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:11 
;2: 
I31 
141 
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A Yes. 
Q 
BY MR. ZALLIGAN 

Oka We’ll move on to the next subject. 

Q Do vou recall anv of the brand names that vou did 
[sipurchase? 

i:iwere the 
A Yeah. There -well I remember ones I think. 
ray Mar [phonetic] -shoot, I don’t know. Marcell 

[sl[phonetrc - 
;91 ‘BY MR. BINHAK: 

I:01 Q Maxell? 
A Maxell eah. And after that they were varied 

1 i~~cdors and different di erent kinds. But that was the kind ,x 
ritially I &lieve. It ir 1~311 bough 

I:41 
Ii51 
1161 

I:z;believe 
ilslvarious 
[zolsome w 
rzllknow a 

“a 
I ““ll. ICllhlllYII. 

A 
‘D’d’you remember bu ing Radio Shack tapes? 
Oh, that’s possible. x s a matter of fact, I do 

my first da 
reasons. 7 

that I tried more than one brand for 
he young lady who was hel in me said that 

rere better than others for clarity. I real y Pdg rdn’t 
lot about taoes. So. I kind of took their word for 

i22jit. 
Q You bou 

ii:iat the Rad; Sh;t;: righ 9 
ht that first recorder, I asked you before, 
? 

[251 
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[il Q 
A 

Do you have any other tape recorders in your house? 
The only tape recorder I have is a black boom box, 

i:l but it has two tapes decks attached to it. It’s also a CD 
[ 4 I player. 
[51 Q I just have a few more general questions, and then 
,c Iwe’re done. okav? 
17j A bka 
[8! BY MR. ZALLIGAN: 

Cl 
[ii 1 devices that your c rldren may have? 

Did iour answer include any other tape recording 

A The only other one that was - and I didn’t bring 
I::jthis up because it doesn’t work, is and actually that one 
[19]didn’t work either - was this old battered-up red little 
~14 Itiny boom box that m kids had otten in, I think, when we 
[ 1s Iwere livin 
116 1 work, an 8 

in North cy -4 arolrna m 8 or ‘89,. and it doesn’t 
we don’t have the plugger for It. 
In any event I never recorded or made copres of 

I:i iany of the ta 
[19!December 2 8 

es. Never even listened to them except the 
nd ta e. 

[ZOI BY MR. &HAK: 
Q Where did you store the recorded tapes before you 

I:: Igave them to Lucy Goldberg? 
(231 A Oh. You mean routinelv what did I do - where were 
&]they? 
[251 Q Yes. 
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[II A In the family room, the study, where I kept the 
:z 1 recorder. there is a huntboard china cabinet that has this 
ijjantique china, and I ke 

E 
t them in bowls on that. 

Q And is t at the same place that you kept the tapes 
I:ithat you ultimately g.ave to Kirby Behre? 
[61 A This IS where I ke 

0 Okay. So, that’s he place where you kept them P 
t all my tapes. 

Iii before youAgav;;sfm to Goldberg? 
[91 

ilO Q To Behre? 
:11i A Yes. 

Q And before you gave them to Zaccagnini and 
i::~ultimately to the Office of lnde 
141 A Riaht. It was I- erallv a - I could touch the Xa 

ndent Counsel? 

‘lsjhuntboard with my hand as I sat onthe sofa. So, I thought 
16 1 that was just the safest place to stick them. 
171 
181 

_ Q 
A 

Who else knew that the tapes were there? 
MY kids, obvioustv. 

191 Q That’s your son, R an? 
201 A My son, R an an CL- 
211 Q And your aughter? 

J > 
221 A - my dau 
23lmean physical1 there 

hter, Allison. Who else knew? Oh. You 
3, w o had seen? Nei 

241 Q 
A 

bid they know what was on 
hbors. I’m sure. 

& e tapes? 
251 No. I think one neighbor, when I had trouble with 
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:: the batteries, came over and helped me put them back in, and 
::: she had an idea. 
.>I 0 She hel ed you just reset up the tape recorder 
:: after you ran down the g attenes? 
:5! A Right, because the batte was acting -well, the 
:-::tape recorder was acting funny as it wen around, just 7 
[- :sIu 

% 
Ishly. So, I tried to replace the batteries. I 

[s : wu 
(9:that 

n’t get it to work. So, she came over and helped me do 

iIS: Q And then did you tell her that you had these tapes 
r::;of you andAMoniz Lewtnsky, or - 
[lZj 
i131 Q 
i:4ltapeS? 

- you just, these are tapes, and she saw the 

A She has always known thou 
~~~~came out, this story that - first came out WI Q 

h somehow. When this 
h the Newsweek 

[:7:artide. we were all together at the beach the year before in 
[I?]‘97 -well the same ear actually, yeah - and knew about 
[?9jMonrca Lewinsky and In fact, had met her at the party that I 
IX, had had at mv house. had seen her come to mv house on other 
~2ljoccasions. . I ---- - 

[??I And I had already told her that this was a very 
~23:unusual situation, that this girl was the President’s 
!r.+jgirlfriend and that, it was, it was an ugly situation. I 
:251 never sat down and said, and so I’m going to tape-record her 

I;; so I can prove my, my story 
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So. 
0 So, she basrcally knew? 

131 A I think so, yeah. 
i41 Q Did anyone other than you have access to the tapes 
i 5: before you. handed them over to either Goldberg, Behre or 
~~~ZaccagmnAand~~en - 
[?i 
[?I - the OIC? 
i91 : No. 

i::: 
iA1 2 gkiymatter of fact my kids never even really 
!:2:asked questions and knew it wasbusiness-related and didn t 
;:3ltouch any of that. My kids were at school, university 
(:41students. college student, and never used that room. They 
r;j:generally used the downstairs recreation room. 

Q 
i:tifour questions in the exact formulation that I’m going to ask 

Okay. I don’t think I’ve asked you the following 

r:s~you now. So, if they seem repetitive, it’s just that I’m 
[I 9ljust askin 

% 
very specific questions. 
rd you ever copy any tapes which had your voice 

15 t i and Moni? LeFz;$‘s voice on them? 
i22] 

Q 
~~:~tapes which had your voice and Momca Lewtnsky’s voice on 

Did you ever authorize anyone else to copy any 

[29ithem? 
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iI1 A Never. 
[2! Cl Did you ever ask anyone to copy any tapes which had 
; 3; your voice?nd fM;M;y Lewmsky s voice on them? 
(41 
(51 Q To your knowledge right now, are there any other 
:6 I origlnal tapes with your voice and Monica Lewinsky’s voice on 
c 7 them? 
L?:] 
; 3 : 

AQ $$nal tapes? 

[lo: A 
Q 

I’m not sure. They - 
As in not duplicate taoes? 

A -would be copies. ’ 
Q Yes. 

r141 A Oh. 
I151 
I161 

AQ 8;: in other words, there would be two kinds - 

illI Q - of tapes possible: an original tape, or a 
[ 19 ;duplicate. And the first question I’m asking you is -- 
[ICI A Okay. 
(23; Q -to your knowledge, are there any other - 
i-11 A Sorry. 
ilZ! Q - onginal tapes which have your voice and Monica 
123: Lewinsky’s voice on them? 
[24: A Not to my knowledge. 
[25i Q And to your knowledge, are there any other tapes 

Page 32 to Page 37 
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Linda Tripp, 8120198 XMAX(7l7) 

:: that mi 
i: 

ht 
:: Lewins 

be duplicates that have your voice and Monica 
y’s voice on them? 

-_: .- A Well, I believe that Jim Moody has a full set, at 
:;:feast one. 
,-_ 
:<‘ ._: 
[!?I 
;s:control, I think I’ve lost complete control. 

[iC] Cl For the urpose of this question, let’s i 
r:;:tapes that ou gave to ucy Goldberg and what might e 9, 

nore any 

; i: ; :h%%tyjut~; t?jr%&od y - 

ave 
s that you gave to Kirby Behre and 

1’4: 
Q - and what happened to them, and then an 

I::lthat you gave to Zaccagnini and what ha pened to them. 
tapes 

1 iii hap 
Other than those tapes and w at mrght have 

f: 15kay? 

P 
ened to them, are you aware of any other co ied ta es or 

[ ls;dup icate tapes that have your voice and Monica e R ewrns 
~zc:vo~ce on them? 

y’s 

[Z?: A No. 
t221 Q And other than the tapes that either Goldberg, 
rz3:Moody, Behre or Zaccagnini might have had or co 
rz4:knowledge. are there any other cassette tapes wrt .I! 

ied, to your 
your voice 

rzs:and Monrca Lewinsky’s voice that are not in the possession of 

Page 0 

r 1 -the Qffice of lndeoendent Counsel? . 
(2: A Nd. 
:31 MR. BINHAK: Okay. We are finished. 
!4i (Whereupon. at 2:41 p.m., the proceedings were 
[;:concluded.) r_- ***.. 

CERTIFICATE OF COURT REPORTER - NOTARY PUBLIC 

tiu; 
[21i THE 

DISTRICT OF COLUMBIA 
I:fi My Commission Expires: 
~2 4 : July 31, 2000 
(25i 
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Office of the Independent ( msel 

1001 Pennsylvania Avenue, N. W. 
Suite 490~,\‘orrh 

January 16,1998 

&urd delivered 

Mr. James A. Moody 

Re: Linda R. Tripp 

Dear Mr. Moody: 

This is to confirm our agreement that, in consideration for the forthwith production of all 
audiotape recordings called for by subpoena # D8 11, this OEce will provide to you a complete 
duplicate set of such recordings as soon as time permits duplicate copies to be made, and in any 
event not later than close of business on January 19, 1998. 

Sincerely, 

Jackie M. Bennett, Jr. 
Deputy Independent Counsel 
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CO 293 (Rev. 8191) S&~PSN to Tostlfy Brfon Gnd Jury 

..:: .&tife2k ~hifee Jl3”tefritt_xknnA 

._ _,._ FOR THE 
DiSliKXOF 

COLUMBIA 

TO: LINDA R. TRIPP 

SUBPOENA ‘l-0 TESTIFY 
BEFORE GRAkD JURY 

SUBPOENA FOR: 

.o PERSON kl DOCUMENT(S) OR OBJECT(S) 

YOU ARE HEREBY COMMANDED to appear and testify before the Grand Jury of the United States Dktrkt Gout at 
the place, date, and time specified below. 

RICE ccuaTRooM 

United States District Court for the 
District of Columbia Grand Jury, Third Floor 

Third & Constitution Avenue, N.W. MTEAND TIME 

Washington, D.C. January 27, 1998/9:30 a.m. 

YOU ARE ALSO COMMANDED to bring 6vith you the following documentIs) w object(s):’ 

Any and all audio recordings made by Linda R. Tripp from January 1, 1997, 
to the present. 

-, 

_ 

D Please see additional Information on reverse. _ 

1 in effect until you are granted leave to depart by the courl or by an officer acting on 

DATE 

January 16. 1998 

(D811) 

PHONE NUMBER OF ASSISTANT US. A~~ 

Deputy Independent C 
the Independent Counsel 

1 Pennsylvania Avenue, N.W., Suite 490-No 

:ounst 

lrth 
Wabhington, D-C. 20004 
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UNITED STATES DISTRICT COURT 
FOR THE DISTR_ICT OF COLUMBIA 

INRE: 

FEDERAL GRAND JURY 
PROCEEDING 

On motion to compel testimony of the United States of America by Kenneth W. Starr, 

Independent Counsel, filed in this matter on February+, 1998, 

And it appearing to the satisfaction of the Court that: 

1. Linda Tripp has been called to testify and to provide other information before the 

grand jury of the United States presently empaneled within this District; and 

2. In the judgment of the Independent Counsel,Linda Tripp has refused to testify or 

provide other information on the basis of her privilege against self-incrimination; and 

_) 
3. In the judgment of the Independent Counsel, the testimony or other information 

from I&da Tripp may be necessary to the public interest. 

It is therefore hereby 

ORDERED, pursuant to Title 18, United States Code, Section 6002 et seq., that the said 

Linda Tripp give testimony, or provide other information which she refuses to give on the basis 

of her privilege against self-incrimination, as to all matters about which she may be interrogated 

before the said grand jury. 

HOWEVER, no testimony or other information compelled under this Order (or 



a . 
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information directly or indirectly derived from such testimony or other information) may be used 

against Linda Tripp in any criminal case, except a prosecution for perjury, giving a false 

statement, or otherwise failing to comply with this Order. * 18 United States Code, Section 

6002. - 

+ ORDERED at the District of Columbia, this/q day of February, 1998. 
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Office of the Independent C .nsel 

1001 Pennsylvania Avenue. N. W. 
Suite 490-North 

January 16,1998 

w delivered 

Mr. James A. Moody 

Re: Linda R. 

Dear Mr. Moody: 

T~~PP 

This letter confirms the previous representations I have made to you regarding your client, 
Linda R. Tt-ipp. As we have discussed, we agree on behalf of the United States that, coextensive 
with the provisions of Title 18, United States Code, Sections 6002, et seq., no testimony or other 
information provided under this agreement, or any information directly or indirectly derived from 
such testimony or other information, may be used against Ms. Tripp in any criminal case, except 
a prosecution for perjury, giving a false statement, or obstruction of justice. This agreement 
expressly covers the production of originals of certain tape recordings pursuant to subpoena 
#D8 11, enclosed herewith. 

Sincerely, 

F+-W 
Jackie M. Bennett, Jr. 
Deputy Independent Counsel 
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